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دوشنبه ۲۲ دی ۱۳۹۹

 
January 11, 2021

بیست و هفتم جمادی الاول ۱۴۴۲

مناسبت ها

۲۰ دی سالروز قتل امیرکبیر به دستور ناصرالدین شاه قاجار
۲۲ دی درگذشت کارل دیوید آندرسون فیزیکدان آمریکایی، برندهٔ جایزه

[ January 11 ] ۱۹۳۶ فیزیک نوبل سال
۲۳ دی دی به دین روز، چهارمین جشن دیگان



 

1- تفاهم بین دانشگاه بهبهان و معاونت علمی وفناوري رییس جمهوري - خبرگزاري صدا و سیما

2- دانشگاه صنعتی بهبهان پیشگام کارآفرینی + فیلم - خبرگزاري صدا و سیما

3- بیش از هزار طرح اشتغالزایی در مناطق محروم هرمزگان به بهره برداري می رسد - روزنامه صبح ساحل

4- حرکت جدي دانشگاه صنعتی بهبهان در حوزه اقتصاد دانش بنیان - رهیاب

5- جایگاه رفاه ایران در سال 2020 در رتبه بندي موسسه لگاتوم - بانکداري الکترونیک

6- تعمیر چرخ خیاطی به توسعه کسب و کارهاي خانگی کمک می کند - فصل اقتصاد

7- اخبار خراسان جنوبی /استادجمشید مودي به عنوان گنجینه بشري در فهرست میراث ملی ثبت شد - روزنامه بیرجند امروز

8- پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالین گردشگري و صنایع دستی شهرستان پاسارگاد - شیرازه

9- افتتاح کارخانه نوآوري د ر شرکت ITMC با حضور وید ئو کنفرانسی د کتر روحانی رئیس جمهور - روزنامه خبر جنوب

10- مصادره واحدهاي تولیدي توسط بانک ها، شایعه یا واقعیت؟! - دیوان اقتصاد

11- مشارکت کارکنان بانک مسکن استان یزد در پویش “هرکارمند،حامی یک فرزند معنوي” - دیوان اقتصاد

12- ایجاد شهرك هاي گلخانه اي در مناطق مختلف قم - بازار نیوز

13- بهره برداري 9 هزار میلیارد ریالی طرح کشاورزي تا پایان سال - بازار نیوز

14- هزینه عقب افتادگی از صادرات بر دوش اقشار ضعیف جامعه - بازار نیوز

15- تعطیلی کارخانه شیمی معدنی کبودرآهنگ غیر منطقی است - بازار نیوز

16- کاهش 2300 نفري نیروي کار در دومین شرکت بزرگ تولیدکننده تایر جهان - بازار نیوز

17- صادر کننده به جاي تشویق مالی، مسیر هموار براي حرکت می خواهد - بازار نیوز

18- گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید - دیوان اقتصاد

19- ارائه 76 هزار مورد خدمت به ساکنان مناطق محروم فارس - خبرگزاري فارس

20- مصادره واحدهاي تولیدي توسط بانک ها،شایعه یا واقعیت؟! - اکو نیوز

21- 420 میلیارد ریال براي اشتغال رشت پرداخت شد ( 22دي 1399 ساعت PM 4:13) - گیلان 24

22- امضاي توافق نامه صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران و بانک دي - شهید نیوز

23- آقاي واکسن آیا اسب پاستور زین کرده است؟ - اعتدال

24- با اعلام وضعیت آبی کرونا صورت گرفت؛ بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر در قم - خبر آنلاین

25- صحا و دانشگاه آزاد در زمینه حمایت از شرکت هاي فناور همکاري می کنند - خبر اقتصادي

26- آغاز مراودات دانش بنیان با کشور ونزوئلا - تسنیم

27- وبسایت «توان هفت» محلی براي فرهنگ سازي آموزش در حوزه کارآفرینی - ایسنا

28- جلسه مشترك صندوق کارآفرینی امید استان اصفهان با شهرداري خمینی شهر در جهت بازسازي ناوگان حمل و نقل شهري
- صندوق کارآفرینی امید

29- گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید - کیوسک خبر

30- ارائه آموزش اشتغال براي 3867 مددجوي تحت حمایت - قلمنا



31- دهکده ورزشی در رشت راه اندازي می شود - برنا نیوز

32- دیدار وزیر آموزش وپرورش با معلمی که بیش از 76 سال ریاضیات تدریس می کند - برنا نیوز

33- مذاکره براي توسعه فولاد در خراسان جنوبی - فلزات آنلاین

34- سپاه جوادالائمه(ع) خراسان شمالی برگزیده جشنواره مالک اشتر کشوري شد - بسیج نیوز

35- دغدغه هاي مردم در زمینه محیط زیست باید رفع شود - بسیج نیوز

36- بازدید مدیرکل اوقاف قم از کارگاه هاي خیاطی در حرم امامزاده سید معصوم(ع) - اکونا پرس

37- آشنایی با مرکز رشد و فناوري هاي نوین دانشگاه صنعتی شاهرود - بسیج نیوز

38- در مراسم روز ملی صادرات چه گذشت؟ - روزنامه کسب و کار

39- زنگنه: تحریم ها رفتنی است - رکنا

40- حرکت جدي دانشگاه صنعتی بهبهان در حوزه کارآفرینی - ایسنا

41- دانشگاه صنعتی بهبهان پیشگام کارآفرینی + فلیم - خبرگزاري صدا و سیما

42- بهره برداري از 4 هزار شغل در استان هرمزگان - میزان

43- صندوق کارآفرینی امید در پرداخت تسهیلات اشتغال زایی تعلل می کند - خبرگزاري مهر

44- "کیو. سی. تی" چیست؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

45- بی توجهی مجموعه هاي نفتی به مسئولیت هاي اجتماعی سبب محرومیت در شمال استان بوشهر شده است - تسنیم

46- مهلت ثبت نام وام جدید کرونا - ناطقان

47- ساختار معیوب اداري مانع سرمایه گذاري - مشرق

48- ایجاد ظرفیت هاي جدید فروش و صادرات نفت - صداي بورس

49- افزایش 299 هزار میلیارد تومانی منابع درآمدي در لایحه بودجه - عصر پرس

50- ساختار نامناسب اخذ مالیات آرامش را از فضاي کسب وکار سلب کرده است - اتاق بازرگانی ایران

51- مهلت ثبت نام وام جدید کرونا تا آخر دي - ملیت

52- قریحه ایرانیان همواره طی تاریخ، مورد توجه هنردوستان جهان بوده است - ایرنا

53- معادن راکد و غیرفعال اصفهان تعیین تکلیف می شود - ایرنا

54- آنچه که بر سر اصناف آمده هرگز جبران نمی شود - شعار سال

55- تعمیر چرخ خیاطی به توسعه کسب و کارهاي خانگی کمک می کند - ایلنا

56- پنج هزار و 600 شرکت دانش بنیان در کشور به ثبت رسید - ایرنا

57- دانش بنیان ها از سرمایه گریزي پیشگیري کنند - گسترش صنعت معدن تجارت

58- دانشگاه صنعتی بهبهان در زمینه کارآفرینی پیشگام است - خبر فوري

59- پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالان گردشگري و صنایع دستی پاسارگاد - باشگاه خبرنگاران جوان

60- ده روزه به ده روستاي آذربایجان غربی آیرسانی شد - باشگاه خبرنگاران جوان

61- گواهی نامه شهرها و روستاهاي ملی صنایع دستی اعطا شد - خبرگزاري مهر

62- سهم صیادان از دو دریايِ کاسپین و خلیج فارس به 800 هزار تومان هم نمی رسد - بازار کار

63- جزئیات تازه از آخرین وضعیت بیمارستان پاتاوه - صبج زاگرس



64- ایجاد 90 هزار طرح اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی - خبرگزاري مهر

65- تلاش سازمان صمت در حمایت از تولیدکنندگان / تلاشی که نمود پیدا نکرده است - تابناك

66- ضرورت نوسازي ساختارهاي کهنه در عصر «حکمرانی هوشمند» - وبنا

67- مصادره واحدهاي تولیدي توسط بانک ها، شایعه یا واقعیت؟! - تیتر برتر

68- آگهی هاي اخذ تسهیلات اشتغال زایی با نرخ سود پایین جعلی است - خبرگزاري قرآن

69- راه اندازي بیش از 4 هزار شغل در هرمزگان - خبرگزاري قرآن

70- کارخانه نوآوري مشهد امروز میزبان تخصصی ترین بازدید بود - شهرآرا آنلاین

71- پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالان گردشگري پاسارگاد - قلمنا

72- معجزه اي به اسم "کیو. سی. تی" - ایسنا

73- استاندارخوزستان : دانشگاه صنعتی بهبهان در زمینه کارآفرینی پیشگام است - ایرنا

74- قانون کار نیازمند بازنگري است - روزنامه شیراز نوین

75- مالیات واحدهاي تولیدي 5 درصد کاهش یافت - آریا نیوز

76- مصادره واحدهاي تولیدي توسط بانک ها، شایعه یا واقعیت؟! - آریا نیوز

77- اتکا به دانش بنیان ها در کشور نهادینه شده است - نبض نفت

78- امضاي تفاهم نامه ساخت پارك اوره رزینی لردگان - نبض نفت

79- پارك اوره رزینی در لردگان احداث می شود - بورس 24

80- بازدید رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران از سه پروژه کشاورزي - استانداري تهران

81- عسگري: لزوم تسریع در راه اندازي سامانه اشتغال کارکنان وظیفه نیروهاي استان تهران؛ جذب سربازان وظیفه عمومی

پس از مهارت آموزي محقق می شود - استانداري تهران

82- ایجاد 210 هزار شغل جدید براي مددجویان کمیته امداد - میزان

83- جرائم اقساط کارفرمایان حفظ کننده نیروي کار بخشوده می شود - میزان

84- 1320 توان خواه تحت پوشش بهزیستی شهرستان مهدي شهر هستند - خبرگزاري مهر

85- ثبت پنج هزار و 600 شرکت دانش بنیان در کشور - ایرنا

86- پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالان گردشگري پاسارگاد - خبرگزاري صدا و سیما

87- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

88- اختصاص 40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغالزایی در خراسان جنوبی به ویژه در مناطق کمتر توسعه

یافته و روستایی - صندوق کارآفرینی امید

89- جایگاه رفاه ایران در سال 2020 در رتبه بندي موسسه لگاتوم - آریا نیوز

90- صحا و دانشگاه آزاد در زمینه حمایت از شرکت هاي فناور همکاري می کنند - خبرگزاري صنایع

91- دانشگاه جامع علمی کاربردي با ارائه دانش کاربردي در امر مهارت آموزي پیشتاز است - دانشگاه جامع علمی کاربردي

92- ورود به دنیاي تولید با تسهیلات صندوق توسعه ملی/ استفاده از آب باران براي رهایی از تلخی و شوري آب منطقه -
خبرگزاري فارس

93- افزایش 299 هزار میلیارد تومانی منابع درآمدي در لایحه بودجه/ جرائم اقساط کارفرمایان حفظ کننده نیروي کار

بخشوده می شود - خانه ملت



94- زیرساخت هاي حذف کنکور در آموزش و پرورش فراهم نیست/ براي عدم اجراي قانون مجازاتی وجود ندارد - خبرگزاري
فارس

95- همه ابتکارات بانوان بسیجی یک روستا | ماجراي معلولی که با همت بسیجیان به آرزویش رسید - خبرگزاري فارس

96- گرفتن کد بورسی براي مشمولان سهام عدالت تا پایان دي الزامی است - ایرنا

97- چالش هاي کشاورزي قراردادي و مالیات ارزش افزوده - اتاق بازرگانی تهران

98- تمدید مهلت ثبت نام وام جدید کرونا - گسترش صنعت معدن تجارت

99- بسیجیان سراسرکشور بیمه می شوند - ایلنا

100- بیکاري یکصد نفر از صنف قنادان به دلیل کرونا / درخواستی براي مجوز جدید نداشتیم - ایلنا

101- تعهد گروه مدیریت استان در حمایت و دفاع از جایگاه فولاد خوزستان در کشور - طلا نیوز

102- مجتمع مس سرچشمه به عنوان محور توسعه منطقه اي قلمداد می شود - طلا نیوز

103- پارك اوره رزینی در لردگان احداث می شود - طلا نیوز

104- مهارت آموزي نسخه جادویی آق سید - همشهري

105- 91 میلیارد تومان سرمایه گذاري براي اشتغال زایی در مناطق محروم هرمزگان - باشگاه خبرنگاران جوان

106- مهارت آموزي 350 نفر از سربازان وظیفه توسط اداره ورزش و جوانان ایلام - برنا نیوز

107- کارخانه متروکه اي که با سرمایه گذاري سرآوا به خانه استارتاپ ها تبدیل شد - روزنامه کسب و کار

108- کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت - روزنامه کسب و کار

109- اولویت پرداخت تسهیلات اشتغالزایی چیست؟ - ایران اکونومیست

110- ایجاد 4 هزار شغل در هرمزگان تا پایان امسال - روزنامه قدس

111- نمایندگان قواي سه گانه رعایت شئون اجتماعی و فرهنگی در پخش آگهی هاي بازرگانی و پرهیز از اغراق و افراط را مهم

برشمردند! - سینما پرس

112- کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت - آریا نیوز

113- پارك اوره رزینی در لردگان احداث می شود - آریا نیوز

114- هدف از تحقیق و تفحص، مچ گیري نیست - آریا نیوز

115- تفاهم نامه ساخت پارك اوره رزینی لردگان امضا شد - آریا نیوز

116- توسعه اقتصادي در سایه توسعه صادرات می تواند ایجاد شود - روزنامه تجارت

117- تعطیل کردن کارخانه شیمی معدنی کبودراهنگ غیرمنطقی است - ایسنا

118- احداث هزار مسکن محرومین به همت خیرین - خبرگزاري صدا و سیما

119- راه اندازي کسب و کار به همت کارآفرین جوان در کبودراهنگ - خبرگزاري صدا و سیما

120- راه اندازي کسب و کار به همت کارآفرین جوان در کبودراهنگ - خبرگزاري صدا و سیما

121- کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت - هرمز

122- بم از شهرستان هاي پیشتاز در طرح ایران قوي است - شبستان

123- اختصاص 30 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغالزایی در کاشان - خبرگزاري صدا و سیما

124- مهارت آموزي 350 نفر از سربازان وظیفه توسط اداره ورزش وجوانان ایلام - برنا نیوز

125- 22 هزار بسته معیشتی طی دهه فجر در گلستان توزیع می شود - خبرگزاري مهر



126- کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت - تسنیم

127- وزیر صنعت: جلوي صدور بخشنامه هاي یک شبه را گرفتیم/ رئیس اتاق ایران: تا چه زمانی قرار است اقتصاد به سیاست

یارانه دهد؟ - تابناك

128- بیش از 135 میلیون دلار کالا از گمرك منطقه ویژه اقتصادي کاوه به خارج از کشور صادر شد - فرینا

129- سرمایه گذاري در بخش صنعت استان سمنان 105 درصد افزایش یافت - برنا نیوز

130- اعطاي تسهیلات اشتغالزایی به باشگاه ها ورزشی و سمن هاي آسیب دیده از کرونا - برنا نیوز

131- رسیدگی به درخواست 761 نیازمند معرفی شده از دفتر مقام معظم رهبري - تابناك

132- جمعیت جوان ایلام 2 درصد بالاتر از میانگین کشوري است - تابناك

133- «جاسک» غنی از ثروت محروم از توسعه؛ هدف گذاري براي جبران عقب ماندگی ها - روزنامه قدس

134- روزگار سربازي و مشکلات سربازان - فرارو

135- زنگ خطر ویلاسازي در حاشیه جاده باغرود نیشابور - آرا نیوز

136- 300 وبسایت فروشنده پوشاك قاچاق مسدود شد/ برندهاي آدیداس، نایکی، زارا و دیزل قاچاق هستند - ملیت

137- گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید - شما نیوز

138- اولویت پرداخت تسهیلات اشتغالزایی چیست؟ - تسنیم

139- بهره برداري بیش از 4 هزار شغل در استان هرمزگان - تقریب نیوز

140- تعداد شغل هاي ایجاد شده توسط کمیته امداد - افکارنیوز

141- آب هاي روانی که از کبگیان بویراحمد بدون استفاده به خلیج فارس می ریزد؛ بی مهري منابع آب به اجراي سد

پراشکفت - تسنیم

142- هشدار وزارت کار درباره آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین - تسنیم

143- فرصت تحریم براي اتکا به ظرفیت هاي داخلی/ طرح هاي در دست اجراي شرکت ماشین سازي اراك - خبرگزاري فارس

144- دختران 30 درصد کمتر از پسران آرزو می کنند - قلمنا

145- چگونه نرخ بیکاري در پاییز امسال کم شده است؟ - شعار سال

146- جلسه شوراي اداري شهرستان خواف با حضور مشاور وزیرصمت و مدیر مجتمع سنگ آهن سنگان برگزار شد - آریا نیوز

147- گسترش فرهنگ ایثاروشهادت وظیفه اي اعتقادي و همگانی است - آریا نیوز

148- گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید - آریا نیوز

149- قوانین زون بندي هاي منطقه ویژه اقتصادي لاوان رعایت شود - ایرنا

150- بنیاد علوي 32 میلیارد ریال براي توسعه شهرك فجر شهرستان لنده هزینه کرد - ایرنا

151- تبلت هاي امانی در اختیار دانش آموزان و معلمان ایلامی قرار گرفت - ایرنا

152- صحا و دانشگاه آزاد در زمینه حمایت از شرکت هاي فناور همکاري می کنند - ایرنا

153- درآمد ماهانه طرح هاي اشتغالزایی امداد 2میلیون تومان است - باشگاه خبرنگاران جوان

154- بهره برداري از 4 هزار شغل در هرمزگان تا پایان امسال - ایسنا

155- پرداخت 254 فقره تسهیلات کشاورزي در ملایر - خبرگزاري فارس

156- درآمد ماهانه طرح هاي اشتغالزایی کمیته امداد؛ 2 میلیون تومان - خبرگزاري صدا و سیما



157- 23دي آخرین مهلت ثبت نام تسهیلات کم بهره در سامانه تحفه است - ایرنا

158- آزمون جامع و ادواري فرهنگ و هنر 99 برخط برگزار می شود - موج

159- کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت - دانشجو

160- پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالین گردشگري پاسارگاد - اتحاد خبر

161- ساختارمعیوب اداري مانع سرمایه گذاري/جهش تولید در بن بست بروکراسی! - خبرگزاري مهر

162- توسعه اقتصادي کشور از مسیر توسعه صادرات غیرنفتی می گذرد - خبرگزاري مهر

163- معرفی نفرات برتر ششمین جشنواره ابوذر گیلان - ایده آل گیلان

164- آمادگی خود و مجلس را براي رفع موانع توسعه اي اعلام می کنم/مناطق آزاد فرصت مناسبی براي رفع مشکلات

اقتصادي و اشتغال کشور می باشند - ایده آل گیلان

165- رایزنی با سرمایه گذاران بزرگ براي رونق فولاد در خراسان جنوبی - برنا نیوز

166- راه اندازي کارگاه ریسندگی در ایلام - تابناك

167- درخشش خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان مرکز گیلان در جشنواره رسانه ایی ابوذر+ فیلم - باشگاه خبرنگاران جوان

168- با جدیت به دنبال رفع موانع پیش روي اشتغالزایی هستیم/ در مسیر اشتغالزایی با کسی تعارف نداریم - ایده آل گیلان

169- افتتاح فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان امسال - آواي صنعت

170- هنرصنعت سبدبافی کوثر احیا شد - باشگاه خبرنگاران جوان

171- پیگیري چگونگی وضعیت پیشرفت توسعه ارتباطات روستایی در استان سیستان و بلوچستان - ایستنا

172- افزایش تمایل به اشتغال خانگی/ خدمات شهرداري به زنان کارآفرین جیست؟ - تسنیم

173- وظیفه اصلی مجموعه خدوم صندوق، حمایت از اقشار آسیب پذیر است. - صندوق کارآفرینی امید

174- حمایت از تولید و کسب و کارهاي خرد و کوچک شهرستان لالی مورد بررسی قرار گرفت - صندوق کارآفرینی امید

175- بررسی تفاهم نامه طرح تحفه با حضور عزت پور مدیر صندوق استان ایلام - صندوق کارآفرینی امید

176- کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت - برنا نیوز

177- هفتاد خان اخذ مجوز؛ مانع اصلی کارآفرینی - نما

178- اجراي طرح تمدن گردشگري براي معرفی ظرفیت هاي گردشگري کهگیلویه وبویراحمد - میراث آریا

179- اعتمادسازي نفت به توان داخل در اجراي پروژه ها ستودنی است - آریا نیوز

180- مصاحبه تخصصی پذیرفته شدگان در آزمون تبدیل وضعیت نیروگاه رامین انجام شد - برق نیوز

181- آگهی هاي استخدام برق 22 دي 99 - برق نیوز

182- زنگنه: تحریم ها مُردنی هستند / اگر 30 میلیون لیتر مازوت هم بدهند توان صادرات داریم - دانشجو

183- بهره برداري فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان امسال - فلزات آنلاین

184- پروژه هاي اساتید دانشگاه شریف براي رفع نیاز هاي جامعه از سال آینده کاربردي و اجرایی می شود - دانشجو

185- بازدیدمدیرعامل بانک کشاورزي ازگلخانه هیدروپونیک در بوکان - شبکه بانک و بیمه

186- تولید و صادرات نانو جاذب هایی براي تصفیه روغن و جداسازي مواد - 55 آنلاین

187- اشتغال ناقص براي 10درصد شاغلان خراسان رضوي - رکنا

188- احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی - شبکه بانک و بیمه



189- شیوه نامه اجرایی طرح مشوق بیمه اي کارفرمایان - ایستانیوز

190- کودکان یاقوت از سردار سلیمانی و شهید فخري زاده می گویند - شبستان

191- گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید - گیتی آنلاین

192- هفتاد خان اخذ مجوز؛ مانع اصلی کارآفرینی - دانشجو

193- آزمون جامع و ادواري فرهنگ و هنر آنلاین برگزار می شود - ایلنا

194- هشدار وزارت کار درباره آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ پایین - بازار کار

195- بازدید معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از 5 واحد تولیدي در بهشهر - بازار کار

196- طرح هاي تولیدي فراگیر در اولویت اعطاي تسهیلات هستند - بازار کار

197- تقویت انگیزه افراد جهت استفاده از مواهب طبیعی در راستاي کارآفرینی - ایسنا

198- پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالین گردشگري پاسارگاد - ایسنا

199- مدیرکل ورزش و جوانان کرمانشاه خبر داد؛ اعطاي تسهیلات 500 میلیون تومانی اشتغال به جوانان کرمانشاهی - وزارت
ورزش و جوانان

200- رسیدن به جایگاه عزتمند در علم نیازمند حذف کنکور است - باشگاه خبرنگاران جوان

201- دانشگاه صنعتی همدان نیز از صنعت گلایه دارد - روزنامه سپهر غرب

202- نرخ مشارکت اقتصادي اصفهان در ماه پاییز 5.2 درصد کاهش یافت - ایرنا

203- فعالان گردشگري و صنایع دستی پاسارگاد 11میلیارد ریال تسهیلات دریافت کرد - ایرنا

204- گروه اقتصاد نوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید - تفاهم آنلاین

205- مدعیان بی مهارت بازار کار - تفاهم آنلاین

206- نرخ بیکاري کانادا در اوج هشت ماهه - بهار نیوز

207- قصه پررمز و راز یک مسجد در مستند «ماح» - روزنامه هگمتانه

208- دریافت تسهیلات بالا در طرح توسعه مشاغل خانگی جهاددانشگاهی - روزنامه هگمتانه

209- ایجاد 3130 شغل توسط کمیته امداد امام(ره) همدان - روزنامه هگمتانه

210- طرح تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه خارج از نوبت در دستور کار مجلس/ ارزیابی عملکرد ضعیف، غیرشفاف، پرابهام و

خلاف قانون مدیران فولاد از سال 97 تاکنون - با اقتصاد

211- دختران 30 درصد کمتر از پسران «آرزو» می کنند - تابناك

212- برگزاري آنلاین آزمون جامع و ادواري فرهنگ و هنر - خبرگزاري هنر

213- امضاي تفاهم نامه همکاري میان صندوق حمایت از صنایع پیشرفته و معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد

اسلامی - ایراسین

214- با جدیت به دنبال رفع موانع پیش روي اشتغالزایی هستیم/ در مسیر اشتغالزایی با کسی تعارف نداریم - برنا نیوز

215- اختصاص 40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغالزایی - صندوق کارآفرینی امید

216- 428 طرح در بخش کشاورزي تا پایان به بهره برداري می رسد - روزنامه صبح ساحل

217- تکمیل کریدورهاي شمالی _ جنوبی و شرقی _ غربی کشور - ایمنا

218- نشست ترویج و توسعه فرهنگ ایثار و شهادت مازندران برگزار شد - ایسنا

219- آزادسازي ظرفیت هاي سرمایه گذاري در شهرك هاي صنعتی استان سمنان - ایسنا



220- بانوي دیپلمات یا جانور آمریکایی؟!/ دولت دیگر خسارت اموال را نمی دهد/ بلایی که سرمان آوردید واقعاً از فهم ما

خارج است - مشرق

221- خودکفایی مددجویان از مهمترین برنامه هاي کمیته امداد - شبستان

222- فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان امسال به بهره برداري می رسد - معدن نیوز

223- ازبکستان 2020؛ از مبارزه گسترده با فساد تا کرونا و رایزنی هاي منطقه اي - خبرگزاري فارس

224- مطالعات مگا پروژه وزارت نفت در کرمانشاه در حال اتمام است - خبرگزاري فارس

225- طرح تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه در دستور کار مجلس - دانا

226- همکاري تحقیقاتی شرکت بهره برداري نفت و گاز غرب با جهاد دانشگاهی استان ایلام - شرکت نفت مناطق مرکزي ایران

227- اولین فراخوان پذیرش واحدهاي فناور در مرکز فناوري و نوآوري رسا - آریا نیوز

228- هشدار درباره آگهی هاي جعلی اخذ تسهیلات با نرخ سود پایین - آریا نیوز

229- راه اندازي 2 تعاونی صنایع دستی در ایرانشهر - بازار نیوز

230- شفافیت، از سیاست هاي وزارت تعاون - بازار نیوز

231- ثبت 71 هزار نفر اشتغال جدید در پایتخت - بازار نیوز

232- شرکت شهرك هاي صنعتی سمنان 104 سرمایه گذاري راکد را تعیین تکلیف کرد - فصل اقتصاد

233- تولید و صادرات نانو جاذب هایی براي تصفیه روغن و جداسازي مواد - فصل اقتصاد

234- هشدار وزارت کار درباره آگهی هاي جعلی اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین - شهرآرا آنلاین

235- درچنین روزي بر دنیا چه گذشت؟ - اکو فارس

236- شرایط بازپرداخت بدهی وام هاي دانشجویی براي گروه هاي خاص - اکو فارس

237- امضاي تفاهم نامه همکاري میان صندوق حمایت از صنایع پیشرفته و معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد

اسلامی - شاتا

238- تولید و صادرات نانو جاذب هایی براي تصفیه روغن و جداسازي مواد - ایسنا

239- فرهنگ زکات در جامعه نهادینه شود - شبستان

240- حضور هدفمند فعالان مساجد در فضاي مجازي از اهداف طرح ملی «ایران قوي» است - شبستان

241- سیستم حمل و نقل گناباد قربانی بی قانونی دلالان - روزنامه قدس

242- احداث واحدهاي صنعتی براي کارآفرینی و امور خیریه - برنا نیوز

243- اعطاي تسهیلات 500 میلیون تومانی اشتغال به جوانان کرمانشاهی - بازار کار

244- 450 میلیون تسهیلات به جوانان جویاي کار در آستارا پرداخت شد - بازار کار

245- در تبلیغات بازرگانی سیما بزرگنمایی نشود - روزنامه صبح نو

246- افتتاح اولین «خانه امداد» در محله قلعه میر بهارستان - استانداري تهران

247- محسنی بندپی: رشد بیش از 7 درصدي بیمه شده هاي تامین اجتماعی؛ تعداد کارگاه هاي فعال اقتصادي بیش از 6

درصدي رشد داشته است - استانداري تهران

248- بازدید از سیلوي دخیره 100 هزار تنی غلات در شهرستان رباط کریم - استانداري تهران

249- قالیباف: ارز دولتی، سفره مردم را هدف گرفت - روزنامه صبح نو

250- بازدید جانشین فرمانده ناحیه مرکزي یزد از پایگاه کوثر النبی حوزه زینبیه - بسیج نیوز



251- هیچ دغدغه اي نباید ذهن صنعتگر را از تولید، توسعه و اشتغال منحرف کند - بسیج نیوز

252- جابجایی بیش از سه میلیون و 500 هزار تن انواع کالا/ جهش صعودي تخلیه و بارگیري در بنادر کوچک و صادرات

کالاهاي یخچالی از بنادر غرب هرمزگان - سازمان بنادر و دریانوردي

253- خواهر و برادر "کاسب تحریم"/پیغام رازآلود: واکسن نزنید، فلج کنید! - دانا

254- حاشیه ناامن اشتغال/ آرامش یا آشفتگی/ آدرس ایران آباد - باشگاه خبرنگاران جوان

255- اخبار - روزنامه عصر ایرانیان

256- لزوم توجه به اشتغال معتادان مهارت آموخته بهبود یافته در استان بوشهر - اتحاد خبر

257- سیستم حمل و نقل گناباد قربانی بی قانونی دلالان - ایسنا

258- فعالیت هاي آموزشی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد ثبت شود - شبستان

259- مسوولان صنایع یزد به اقامه نماز جماعت در واحدها توجه کنند - ایرنا

260- 9 هزار میلیارد ریال طرح کشاورزي تا پایان امسال به بهره برداري می رسد - ایرنا

261- بهره مندي 175 نفر اردبیلی از بیمه صنعتگران صنایع دستی - خبرگزاري صدا و سیما

262- رفع پلشتی هاي شهر با جشنواره معلولان + فیلم - رکنا

263- 300 شغل جدید در بخش صنعت چهارمحال و بختیاري ایجاد می شود - خبرگزاري مهر

264- با شهداي بمباران 27 دي دانشگاه تبریز (3) - ایسنا

265- رونمایی از جدیدترین کاندیداي اصلاح طلبان در انتخابات 1400 - آخرین خبر

266- وقتی شیشه از دل طبیعت به دنیاي زیور پا می گذارد / روایت عطیه عسگري، محبوبه اسکندري و متین میري از طراحی

و ساخت ''آرتیش'' - خبرگزاري هنر

267- گیاه باریجه در 2 هزار و 200 هکتار از اراضی طبیعی استان مرکزي کشت شد - ایرنا

268- شهرك هاي گلخانه اي در مناطق مختلف قم ایجاد می شود - ایرنا

269- شهرك هاي کشاورزي در خراسان رضوي هشت هزار فرصت شغلی ایجاد می کنند - ایرنا

270- نرخ بیکاري کانادا در اوج هشت ماهه - ایسنا

271- مجلس مسیر اشتباه دولت را تکرار نکند/ بودجه ارزي را از ریالی جدا کنید - خبرگزاري فارس

272- چشم امید مردم به تصویب بودجه اي واقع بینانه توسط مجلس است - افکارنیوز

273- چرخش سنگ هاي آسیاب آبی خان زواره پس از 60 سال - ایسنا

274- بسته خبري| از پرداخت 108 میلیارد تومان تسهیلات کرونا در ایلام تا توسعه زیرساخت هاي اربعین با کمک ستاد اجرایی

فرمان حضرت امام (ره) | خبرگزاري فارس - مناظره

275- حسینی: گرانی و هرج و مرج اقتصادي به هیچ وجه پذیرفتنی نیست - افکارنیوز

276- 8 راه ساده براي موفقیت - افکارنیوز

277- بسته خبري| از پرداخت 108 میلیارد تومان تسهیلات کرونا در ایلام تا توسعه زیرساخت هاي اربعین با کمک ستاد اجرایی

فرمان حضرت امام (ره) - خبرگزاري فارس

278-  رییس سازمان صمت گیلان خبر داد :  رشد 50 درصدي صادرات محصولات تولیدي استان / طی 9 ماهه 99 کمتر واحدي

تولیدي در استان تعطیل شد - کاشف اسرار

279- افتتاح و کلنگ زنی 12 طرح توسعه اي صنعت مس در مجتمع مس سرچشمه و شهربابک - شما نیوز



280- معرفی نفرات برتر ششمین جشنواره ابوذر گیلان - شما نیوز

281- تقدیر مدیران استانی کمیته امداد از خدمات بی نقص بیمه سرمد - فراز نیوز

282- مراقب آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین باشید! - بولتن نیوز

283- گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید - خبر ایران

284- از گردشگري حمایت می کنیم تا از کرونا عبور کند/ پرداخت هزار و 322 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال از ابتداي سال
- تابناك

285- مهارت آموزي نسخه جادویی آق سید - همشهري

286- 40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغال زایی - روزنامه خراسان

287- 40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغال زایی - روزنامه خراسان

288- حمایت از هنرمندان تئاتر کرمان - باشگاه خبرنگاران جوان

289- کارگاه ریسندگی در ایلام راه اندازي می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

290- در نشست مشترك ستاد توسعه و مدیریت گردشگري شهرداري با مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان

گیلان؛ راهکارهاي اجراي مدل عملیاتی همکاري در حوزه گردشگري بررسی شد - شعاع مشرق

291- قالیباف: طرح  جهش تولید مسکن، ریل گذاري اصلی مجلس براي مسکن است - ایسنا

292- امضاي «بایدن» هم براي ما تضمین نیست /تحریم ها باید در عمل برداشته شود - روزنامه کیهان

293- در نشست مشترك ستاد توسعه و مدیریت گردشگري شهرداري با مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی

استان گیلان؛ راهکارهاي اجراي مدل عملیاتی همکاري در حوزه گردشگري بررسی شد - آواي رشت

294- تأکید «شوراي نظارت» بر پرهیز از اغراق در تبلیغات بازرگانی صداوسیما - شعار سال

295- 450 میلیون تسهیلات به جوانان جویاي کار در آستارا پرداخت شد - شبستان

296- اخبار سیاسی - روزنامه آواي خراسان جنوبی

297- اخبار استانی - روزنامه آواي خراسان جنوبی

298- چرخش سنگ هاي آسیاب آبی خان زواره پس از 60 سال - تابناك

299- گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید - درآمد نیوز

300- ادعاي تولید واکسن کرونا با آمار روزانه 4هزار کشته در امریکا همخوانی ندارد/ غربی ها اگر صادقند چرا ما را تحریم

دارویی کرده اند - صبح قزوین

301- عملکرد خوبی در درمان اعتیاد نداشته ایم - ایسنا

302- 2 پارك زیرمجموعه پتروشیمی لردگان ایجاد می شود - شبستان

303- اختصاص بیش از 3 میلیارد تومان تسهیلات به مددجویان بهزیستی لاهیجان - 8 دي خبر

304- 310 میلیارد ریال اعتبار به شیروان تخصیص یافت - ایرنا

305- انتخابات هیئت مدیره شرکت سهام عدالت بهمن ماه برگزار می شود - جنوب پرس

306- تجهیزات دانش بنیان براي سنجش آلاینده هاي محیطی ساخته شد - هم اندیشی

307- اولین فراخوان پذیرش واحدهاي فناور در مرکز فناوري و نوآوري رسا - خبرگزاري صدا و سیما

308- رشد بیش از 40 درصدي صدور جواز تاسیس صنعتی - اقتصادگردان

309- حمایت از اشتغال گردشگري پرداخت هزار و 322 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال از ابتداي سال - صندوق کارآفرینی امید



310- نگرانی سهامداران بورس تهران پایان می یابد؟ - روزنامه تجارت

311- جذب 460 میلیارد ریال سرمایه براي شرکت هاي دانش بنیان اصفهان - تابناك

312- بازارهاي کامودیتی در نوسان - صداي بورس

313- افزایش یک هزار میلیاردي به سرمایه بانک توسعه تعاون در سال 1400 - شعار سال

314- تحقیق و تفحص از پلی اکریل بر فولاد مبارکه در اولویت است - اقتصاد آنلاین

315- احسنت بر دموکراسی آمریکایی - گیلان بهتر نوین

316- راهکارهاي اجراي مدل عملیاتی همکاري در حوزه گردشگري شهر رشت - شمال ما

317- گزارش عملکرد 9 ماهه سال 1399 پست بانک ایران منتشر شد - سیماي اقتصادي

318- گسترش پوشش بیمه روستاییان قشم - سیماي اقتصادي

319- استان کمترین بحران کارگري کشور را دارد - روزنامه رسالت

320- ردپاي زراعت غیرمجاز بیت کوین در مصرف برق - روزنامه رسالت

321- ریل گذاري بهارستان براي بی اثرکردن تحریم ها - روزنامه رسالت

322- ردپاي زراعت غیرمجاز بیت کوین در مصرف برق - روزنامه رسالت

323- ریل گذاري بهارستان براي بی اثرکردن تحریم ها - روزنامه رسالت

324- گزارش عملکرد 9 ماهه سال 1399 پست بانک ایران منتشر شد - درآمد نیوز

325- مراقب آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین باشید - خبر اقتصادي

326- بازدید مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم از بزرگ ترین مجتمع تولید لوازم خانگی کشور در اصفهان - سپاهان نیوز

327- هیچ دغدغه اي نباید ذهن صنعتگر را از تولید، توسعه و اشتغال منحرف کند - روزنامه حمایت

328- راه اندازي بازار بزرگ صنایع دستی در بافت تاریخی شیراز - روزنامه کیهان

329- هشدار وزارت کار درباره انتشار آگهی هاي جعلی اخذ تسهیلات اشتغالزایی - روزنامه جام جم

330- تأکید «شوراي نظارت» بر پرهیز ازاغراق در تبلیغات بازرگانی صداوسیما - روزنامه امتیاز

331- بودجه 1400 «برجامی» و با هدف مذاکره نوشته شده است - صبح تهران

332- استاندارمرکزي: بدهی 1200 میلیارد تومانی هپکو یکماه آینده پرداخت می شود - ایرنا

333- کاهش 3.9 درصدي نرخ بیکاري کرمانشاه نشان از حرکت در مسیر درست است - ایرنا

334- با جدیت به دنبال رفع موانع پیش روي اشتغالزایی هستیم/ در مسیر اشتغالزایی با کسی تعارف نداریم - توسکانیوز

335- پادرمیانی دستگاه قضا تاکستان براي رونق تولید + فیلم - خبرگزاري صدا و سیما

336- آثار برگزیده ششمین جشنواره رسانه اي ابوذر معرفی شدند ( 21دي 1399 ساعت PM 8:03) - گیلان 24

337- تاکید امام جمعه بافق بر اهمیت جهش تولید و صادرات - خبر داغ

338- افزایش سهم معدن در مبارزه با تحریم با توسعه اکتشافات در عمق 600 متري - اکونا پرس

339- با حضور رئیس جمهور: فاز نخست پالایشگاه نفت سنگین قشم به بهره برداري می رسد+ فیلم - خبرگزاري فارس

340- هشدار وزارت کار درباره آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ پایین - فصل اقتصاد

341- بازدید مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم از بزرگ ترین مجتمع تولید لوازم خانگی کشور در اصفهان + تصاویر - فصل اقتصاد

342- کمک به ایتام اشنویه 26 درصد افزایش یافت - ایرنا



343- انتخابات هیئت مدیره شرکت سهام عدالت بهمن ماه برگزار می شود - درآمد نیوز

344- نوسازي 5 هزار تاکسی تا پایان سال جاري - شفا آنلاین

345- رزمایش کمکهاي مومنانه در خیریه زنده یادان رضایی - تابناك

346- دیدار و تجلیل از خانواده شهدا - صندوق کارآفرینی امید

347- اخبار مهم امروز گروه سیاسی برنا - برنا نیوز

348- هشدار وزارت کار؛ مراقب آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ پایین باشید - پانا

349- اجازه فروش و صادرات برق هم به ما نمی دهند! - اکو فارس

350- بهبود کیفیت آب آشامیدنی مطالبه جدي مردم شهرضاست - سپاهان نیوز

351- فولاد مبارکه اصفهان با 12 طرح توسعه به پیکار علیه تحریم ها برخاسته است - سپاهان نیوز

352- ''آبیاري تیب(نواري) '' راهگشاي کشاورزي مناطق کم آب و خشکسالی - سپاهان نیوز

353- عدم استفاده از منابع و ظرفیت هاي موجود؛ مهم ترین دلیل عدم پیشرفت استان - ایسنا

354- طرح دغدغه هاي معلولان در محله هاي تهران - آریا نیوز

355- هشدار وزارت کار درباره آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ پایین - روزنامه اقتصاد سرآمد



 

تفاهم بین دانشگاه بهبهان و معاونت علمی وفناوري رییس جمهوري

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/10/22

تفاهمنامه همکاري بین دانشگاه صنعتی خاتم الانبیا بهبهان در خوزستان و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري با حضور
معاون رییس جمهور منعقد شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خوزستان ، در جریان سفر سورنا ستاري به شهرستان بهبهان تفاهمنامه همکاري بین
دانشگاه خاتم الانبیاي بهبهان و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري به منظور ارتقاي امنیت نوآوري و شتاب دهی اقتصاد دانش
بنیان در این شهرستان و تولید ثروت از طریق افزایش توانمندي فناوري و نوآوري و ایفاي نقش اجتماعی دانشگاه خاتم الانبیاء منعقد

 
شد. 

براساس این تفاهنامه، به منظور الگوسازي نقش دانشگاه در
زیست بوم علم و فناوري بهبهان براي توسعه اقتصاد دانش بنیان
منطقه و به عنوان پایلوت ملی، برنامه اي پنج ساله در قالب نقشه

 
راه تدوین می شود. 

معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و دانشگاه صنعتی
بهبهان بر اساس نقشه راه زمینه تحقق اهداف این تفاهنامه را در

 
برنامه هاي بودجه و عملیاتی سالیانه خود لحاظ کرده و با همکاري هم اجرا می کنند. 

مدت این تفاهنامه از تاریخ امضا به مدت پنج سال است که تمدید، ادامه آن براي گام هاي بعدي، بازنگري، اصلاح و تغییرات اساسی

 
در مفاد آن با توافق نمایندگان 2 طرف امکان پذیر است. 

 
بیشتر بخوانید : دانشگاه صنعتی بهبهان پیشگام کارآفرینی + فیلم 

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري صبح روز دوشنبه وارد شهرستان بهبهان خوزستان شد. وي در جریان این سفر
از محصولات فناورانه شرکت ها و واحد هاي مستقر در مرکز رشد بهبهان، مرکز توسعه شایستگی هاي حرفه اي دانشجویان این

شهرستان دیدن کرد.



دانشگاه صنعتی بهبهان پیشگام کارآفرینی + فیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري از دانشگاه خاتم الانبیاء بهبهان بازدید کرد .

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خوزستان ، معاون علم و فناوري ریاست جمهوري در این بازدید گفت : در این دانشگاه

 
و دیگر دانشگاههاي خوزستان شاهد فعالیت گسترده در زمینه کارآفرینی و حوزه هاي دانش بنیان هستیم . 

سورنا ستاري افزود : هدف از این بازدید ها تغییر در دیدگاههاي دانشگاهی در جامعه براي توسعه کارآفرینی است و در این زمینه

 
تفاهم نامه هایی در زمینه پارکهاي علم و فناوري و مراکز رشد به امضا رسیده است . 

ستاري در جریان سفر خود به خوزستان از شرکت هاي دانش بنیان و مراکز رشد شهرستان اهواز بازدید می کند. همچنین چند مرکز

 
فناوري و خلاقیت با حضور وي افتتاح می شود. 

استاندار خوزستان نیز امروز در جریان این بازدید گفت: دانشگاه صنعتی بهبهان در زمینه کارآفرینی نسبت به دانشگاه هاي دیگر

 
استان پیشگام است و اقدامات موثري در این زمینه انجام داده است. 

غلامرضا شریعتی افزود : این دانشگاه صنعتی اگرچه سابقه زیادي نداشته و دانشگاهی جوان و رو به رشد است، اما به واسطه
زیرساخت ها و سرمایه هاي انسانی که در این شهرستان وجود دارد توانسته پله هاي ترقی و توسعه را خیلی سریع طی کند. این

 
دانشگاه نسل سومی در سال هاي اخیر متناسب با ظرفیت هاي منطقه، همواره به سمت کارآفرینی گام برداشته است. 

وي افزود: با توجه به انگیزه مدیران، اعضاي هیات مدیره و دانشجویان این دانشگاه و فضایی که در آن حاکم است بحث کارآفرینی،

 
مشتري مداري و ارتباط با صنعت همواره مدنظر این دانشگاه بوده که در این زمینه عملکرد خوبی داشتند. 

 
بیشتر بخوانید : ایران ، رتبه پنجم تربیت مهندس در جهان 

استاندار خوزستان گفت: خوشبختانه مسئولان شهرستان در زمینه کارآفرینی درکنار این دانشگاه هستند و امیدواریم با حمایت هاي
معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري، شاهد رشد دانشگاه صنعتی بهبهان و شرکت هاي دانش بنیان باشیم و متناسب با نیاز و

 
ظرفیت هاي استان در زمینه استارتاپ ها و کارآفرینی گام برداریم. 

{sepehr_media_5875574_400_300$}



بیش از هزار طرح اشتغالزایی در مناطق محروم هرمزگان به بهره برداري می

رسد

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/10/22

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از
4 هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می

 
رساند. 

به گزارش صبح ساحل، «مرتضی نیازي»، معاون توسعه
کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت گفت: تا پایان سال
جاري 1354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق
محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره برداري می رسد
که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و خانگی را به دنبال دارد.

نیازي اضافه کرد: تا به امروز 968 طرح با 2 هزار و 904 استغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در شرف افتتاح

 
است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهر هاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي هرمزگان تخت
پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان
هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد

 
ریال است. 

نیازي درباره ي رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان گفت: بیش از نیمی از کسب و کار هاي ایجاد شده در زمینه
مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و پرورش شتر و

 
آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان
تشکیل می دهند. وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي
کرده که باعث ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. به گفته ي نیازي، براي راه اندازي این تعداد

 
طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 

وي اضافه کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
فعالیت می کند. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،



فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

 
دست اقدام دارد. 

 
منبع: مهر 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



حرکت جدي دانشگاه صنعتی بهبهان در حوزه اقتصاد دانش بنیان

منبع: رهیابشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون علمی و فناوري رییس جمهور گفت: خوشبختانه دانشگاه صنعتی بهبهان و سایر دانشگاه هاي شهرستان در حوزه هاي
کارآفرینی و اقتصاد دانش بنیان حرکت هایی جدي دارند.

به گزارش شبکه اطلاع رسانی رهیاب، سورنا ستاري امروز (22 دي) در بازدید از دانشگاه صنعتی خاتم الانبیا بهبهان، اظهار
داشت: خوشبختانه دانشگاه صنعتی بهبهان و سایر دانشگاه هاي شهرستان در حوزه هاي کارآفرینی و اقتصاد دانش بنیان حرکت هایی

 
جدي دارند؛ با وجود اینکه این دانشگاه ها نوپا هستند. 

وي افزود: هدف ما از بازدیدها این است که حرکت دانشگاه را به سمت هدف اصلی که تغییر جامعه و محیط اطرافش باشد، سوق
دهیم. امیدواریم که با تفاهم نامه هایی که امروز با روساي دانشگاه در شهرستان بهبهان داشتیم، اتفاقات خوبی چه در رابطه با پارك

 
علم و فناوري و چه مراکز رشد، رخ دهد. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهور گفت: امیدوارم به جایی برسیم که دانشگاه به نقش اصلی خود که تغییر جامعه است، برسد و

 
مردم این مساله را در زندگی روزمره خود حس کنند. 

در ادامه غلامرضا شریعتی، استاندار خوزستان نیز گفت: دانشگاه صنعتی بهبهان با وجود جوان بودن، خیلی سریع مراحل توسعه را
طی کرده و دانشگاه نسل سوم، یعنی کارآفرین است و از علم آموزي به سمت کارآفرینی هدایت می شود. فارغ التحصیلان این

 
دانشگاه کارآفرین هستند، از این بابت دانشگاه مراحل توسعه را خوب طی کرده و پیشگام و پیشرو در این مساله است. 

وي افزود: ما از شرکت هاي دانش بنیان، پارك هاي علم و فناوري، مراکز رشد و استارت آپ ها حمایت می کنیم تا فارغ التحصیلان

 
دانشگاه همه خود کارخانه نوآوري، فناوري و اشتغال باشند. 

انتهاي پیام/



جایگاه رفاه ایران در سال 2020 در رتبه بندي موسسه لگاتوم

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/10/22

موسسه لگاتوم شاخص رفاه سال 2020 در سراسر جهان از جمله ایران را اندازه گیري کرد.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، شاخص رفاه سال 2020، معادل میزان رفاه در 167 کشور در سراسر جهان را
اندازه گیري می کند که در مجموع 99.4 درصد از جمعیت جهان را شامل می شود. در دهه قبل از همه گیري COVID-19، رفاه
جهانی پیوسته افزایش می یافت، که حاصل بهبود تجربه زندگی مردم و اقتصاد بازتر بود، به دلیل آموزش و شرایط زندگی بهتر در

 
همه مناطق، زندگی مردم بهبود یافته است. 

همچنین بهداشت در همه مناطق به جز آمریکاي شمالی بهبود یافته است. اقتصاد به دلیل پیشرفت در زیرساخت هاي ارتباطی و
حمل و نقل، حقوق مالکیت بیشتر، حمایت بیشتر از سرمایه گذاران و افزایش دسترسی به منابع مالی بازتر شده است. همچنین بهبود
سرمایه اجتماعی به افزایش رفاه جهانی کمک کرده، اما با رکود حاکمیت و آزادي فردي از پیشرفت بیشتر ممانعت شده است. عدم
رقابت پذیري در بازارهاي داخلی و محدودیت هاي گسترده در سرمایه گذاري هاي بین المللی به عنوان مهاري براي اقتصاد در نقاط

 
مختلف جهان عمل می کند. 

 
فاکتورهاي مورد بررسی در شاخص رفاه عبارتند از: 

فاکتور ایمنی و امنیت: درجه اي را که جنگ، درگیري، وحشت و جنایت باعث بی ثباتی در امنیت افراد شده است، هم بلافاصله و هم

 
از طریق اثرات طولانی تر، اندازه گیري می کند. 

 
فاکتور آزادي فردي: پیشرفت به سمت حقوق اساسی قانونی، آزادي هاي فردي و تحمل اجتماعی را اندازه گیري می کند. 

فاکتور حکمرانی: میزان کنترل و محدودیت در قدرت و اینکه آیا دولت ها به طور موثر و بدون فساد کار می کنند را اندازه گیري می

 
کند. 

فاکتور سرمایه اجتماعی: قدرت روابط شخصی و اجتماعی، اعتماد، هنجارهاي اجتماعی و مشارکت مدنی در یک کشور را اندازه گیري

 
می کند. 

 
فاکتور محیط سرمایه گذاري: میزان محافظت از سرمایه گذاري ها و دسترسی آسان به آنها را اندازه گیري می کند. 

 
فاکتور شرایط کارآفرینی: قوانینی که به موجب آنها کسب و کارها شروع، رقابت و گسترش پیدا می کنند. 

فاکتور دسترسی به بازار و زیرساخت: کیفیت زیرساختهایی را که امکان تجارت را فراهم می کند و اختلال ها در بازار کالاها و خدمات

 
را اندازه گیري می کند. 



 
فاکتور کیفیت اقتصادي: توانایی اقتصاد براي تولید ثروت پایدار و با مشارکت کامل نیروي کار را اندازه گیري می کند. 

 
فاکتور شرایط زندگی: درجه کیفی یک زندگی معقول، شامل منابع مادي، سرپناه، خدمات اولیه و ارتباطات را اندازه گیري می کند. 

فاکتور بهداشت: میزان سلامت افراد و دسترسی به خدمات لازم براي حفظ سلامتی، شامل بهداشت، سیستم هاي بهداشتی، بیماري

 
ها و عوامل خطر و میزان مرگ و میر را اندازه گیري می کند. 

فاکتور آموزش: ثبت نام، نتایج و کیفیت را در چهار مرحله آموزش (آموزش مقدماتی، ابتدایی، متوسطه و عالی) و همچنین مهارت ها

 
را در جمعیت بزرگسال اندازه گیري می کند. 

فاکتور محیط طبیعی: جنبه هایی از محیط فیزیکی را اندازه گیري می کند که تأثیر مستقیمی بر زندگی روزمره افراد و تغییراتی دارد

 
که ممکن است بر رفاه نسل هاي آینده تأثیر بگذارد. 

 
در رتبه بندي 2020 کشورهاي دانمارك و نروژ و سوییس درصدر و یمن افریقا و سودان جنوبی در قعر جاي دارند. 

جایگاه ایران در این رتبه بندي در سال2010 در جایگاه 126، در سال گذشته در جایگاه 119 و در سال 2020 در جایگاه 120 است

 
و در فاکتورهاي سرمایه اجتماعی و بهداشت و شرایط زندگی امیدوارکننده است. 

منبع: ایبنا



تعمیر چرخ خیاطی به توسعه کسب و کارهاي خانگی کمک می کند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/10/22

فصل اقتصاد - افشاري در توضیح کار خود می گوید: من به صورت حرفه اي کار تعمیر چرخ هاي خیاطی را آموزش دیده ام
و آمادگی آموزش این فن را به علاقه مندان دارم .به دلیل تسلط بر تعمیر همه چرخ خاي خیاطی ازطرف شرکت هاي معروف

پیشنهاد همکاري بسیاري داشته ام اما حاضر به همکاري نشدم چرا که تمایل داشتم مستقل ...

فصل اقتصاد - افشاري در توضیح کار خود می گوید: من به
صورت حرفه اي کار تعمیر چرخ هاي خیاطی را آموزش
دیده ام و آمادگی آموزش این فن را به علاقه مندان دارم
.به دلیل تسلط بر تعمیر همه چرخ خاي خیاطی ازطرف
شرکت هاي معروف پیشنهاد همکاري بسیاري داشته ام اما
حاضر به همکاري نشدم چرا که تمایل داشتم مستقل
باشم. بعد از چند سال با آقاي کاشانی کیا آشنا شدم که با

 
راهنمایی وي قدري توانستم شرایط کار خود را که به جرات می توانم بگویم در ایران بدون رقیب هستم را تغییر دهم. 

می گوید: «وقتی 8 ساله بودم با دوچرخه زمین خوردم،زانوي شلوارم پاره شد که براي اینکه در منزل دعوام نکنند تصمیم گرفتم قبل
از اینکه کسی پارگی شلوارم را ببیند،خود با چرخ خیاطی مارشال خواهرم آن را تعمیر کنم در نتیجه چرخ خیاطی سنگین را براي
استفاده آماده کردم،با زحمت فراوان بعد از یکساعت و نیم سوزن چرخ را نخ کردم. قبل از دوختن زانوي پاره شلوار خواهرم سررسید و
از اینکه چرخ خیاطی را بدون اجازه او روشن کرده ام عصبانی شد و تنبیه ام کرد. بعد از شرح ماجرا براي خواهرم وي به سرعت سوزن
چرخ را نخ کرد و شلوار را تعمیر نمود که این سرعت عمل براي من که یکساعت و نیم براي این کار وقت گذاشته بودم تعجب برانگیز
بود.بعد از این ماجرا تصمیم گرفتم تا این کار را یاد بگیرم. با کمک برادرم که رییس بخش مخابرات گروه صنعتی ملی بود به این
شرکت رفتم و در سن هشت سالگی بعد از مدرسه با اصرار مشغول تعمیر دستگاه هاي تلفن خراب در آنجا شدم.در واقع اصطلاحا
آچار به دست بودم! مدتی بعد وقتی آقاي ایروانی براي بازدید به این مرکزآمده بود من را مشغول دستکاري یک تلفن دید که تذکر
داد که این بچه کوچک تلفن را خراب نکند که برادرم ضمن توشیح شرایط گفت که مشغول تعمیر تلفن است و نیم ساعت بعد تلفن
تعمیر شده را تحویل دادم این قضیه سبب شد تا آقاي ایروانی پیشنهاد اعزام من همراه 16 نفر دیگر به ژاپن را به برارم بدهد که مورد
قبول برادرم واقع شدو من با یک گروه 17 نفره به این کشور در حالی که فقط ده سال داشتم، براي آموزش اعزام شدم. در 11 سالگی

 
استخدام رسمی شرکت اوتافوکو شدم و به این ترتیب کار خود را به عنوان یک تعمیرکار حرفه اي آغاز کردم.» 

 
این بخشی از گفتگوي متخصص ترین تعمیر کار چرخ خیاطی در ایران است. 

علی افشاري در توضیح بیوگرافی خود می گوید: من علی افشاري، متولد اول اردیبهشت سال 1341 هستم. از 11 سالگی در زمینه
تعمیر و آموزش چرخ خیاطی مشغول فعالیتم. البته کار تعمیر را به صورت حرفه اي حدود 46 سال است که انجام می دهم. مدت
کوتاهی هم آموزش باز کردن و شناخت قطعات و تعمیر چرخ خیاطی را انجام داده ام. من قبل از انقلاب به صورت عملی نزد

 
متخصصین ژاپنی این فن را آموزش دیدم و اکنون به تعمیر و باز و بسته کردن تمام برندهاي چرخ خیاطی دنیا تسلط حرفه اي دارم. 
وي در ادامه افزود: قبل از انقلاب اسلامی شرکتی به نام گروه صنعتی ملی بود که متشکل از سه شرکت صنعتی بزرگ بود و شرکت

 
«اتافوکو» یکی از آنها بود. من این حرفه را در این شرکت زیر نظر استاد بزرگ فوکواوکا آموزش دیدم. 



افشاري در ادامه در توضیح کار خود می گوید: من به صورت حرفه اي کار تعمیر چرخ هاي خیاطی را آموزش دیده ام و آمادگی
آموزش این فن را به علاقه مندان دارم .به دلیل تسلط بر تعمیر همه چرخ خاي خیاطی ازطرف شرکت هاي معروف پیشنهاد همکاري
بسیاري داشته ام اما حاضر به همکاري نشدم چرا که تمایل داشتم مستقل باشم. بعد از چند سال با آقاي کاشانی کیا آشنا شدم که با

 
راهنمایی وي قدري توانستم شرایط کار خود را که به جرات می توانم بگویم در ایران بدون رقیب هستم را تغییر دهم. 

وي در ادامه افزود: تفاوت کار من با یک تعمیرکار معمولی این است که من یک چرخ خیاطی را باز کرده قطعات آن را تفکیک و بعد
از یافتن عیب دستگاه آن را برطرف کرده و سپس دوباره چرخ خیاطی را جمع می کنم و با گارانتی تحویب مشتري می دهم. یعنی
چرخ خیاطی که تعمیر شده را با یک گارانتی 5 ساله تحویل می دهم، برخلاف برخی از تعمیرکاران که بدون یافتن عیب دستگاه با
روغن کاري و تعویض سوزن آن را تحویل می دهند که بعد از مدتی نه تنها عیب دستگاه برطرف نشده بلکه قسمت دیگري نیز خراب

 
می شود و چرخ خیاطی کامل از کار می افتد. 

افشاري افزود: این حرفه در ایران ناشناخته است. سایر تعمیرکاران با احترامی که بنده براي آنها قائل هستم کارشان با تخصص من
متفاوت است. از این جهت که کار من عیب یابی تخصصی چرخ هاي خیاطی به خصوص چرخ هاي خیاطی خانگی است اما
سایرهمکاران فقط تعمیر کار هستند. در شرایط کنونی با توجه به تحریم ها و نیازبه عدم خروج ارز از کشور ما به آموزش و تربیت
افرادي براي آموختن این فن نیاز داریم. علی رغم تلاش 4 دهه اي در این زمینه هنوز موفق به انتشار کتاب یا جزوه اي در این زمینه

 
نشده ام البته یک سی دي آموزش تهیه شده اما بحث آموزش حرفه اي این فن هنوز آغاز نشده است. 

این استاد تعمیر چرخ خیاطی در ادامه می گوید: طی سالیان گذشته بیشتر راغب به کار بر روي چرخ خاي خیاطی خانگی هستم چرا
که هم به کارآفرینی و توسعه کسب و کارهاي خانگی و کوچک کمک می کند هم از نظر درآمد با کار بر روي چرخ هاي صنعتی
شرایط بهتري دارد. براي این مساله هم دلیل قانع کننده وجود دارد. مثالی در این زمینه می زنم،حدود 25 سال پیش به صورت کوتاه
با شرکت به نام هارطونیان همکاري می کردم. در چنین کارخانه هاي بزرگی هنگامی که کارگران و یا تکنسین ها بنا به هر دلیلی با
دستگاه خوب رفتار نمی کنند در نتیجه این بدرفتاري به دستگاه سبب خرابی آن می شود. با خراب شدن دستگاه متولیان کارخانه
چون مساله تعمیر براي آنها خوب جا نیفتاده بود، از ادامه تعمیر منصرف شده، دستگاه را در نهایت به اجبار از مدار خارج می کردند و
عملا کار تعمیر با مشکل مواجه می شد. حتی در برخی موارد به دلیل اینکه فرد غیر متخصصی دستگاه را تعمیر کرده، دستگاه دیگر
قابل تعمیر نبود و براي توضیح عیب دستگاه به متولیان کارخانه وقت و انرژي زیادي باید صرف می شد و در نهایت بدون اینکه قانع
شوند،یک چرخ خیاطی صنعتی گران قیمت که براي وارد کردن آن ارز از کشور خارج شده و سرمایه ملی محسوب می شود از مدار

 
خارج و به عنوان آهن قراضه فروخته می شد! 

این کارآفرین می گوید: اما در مورد چرخ خاي خیاطی خانگی اینگونه نیست. به عنوان مثال یک ژانومه 802 در صورت خراب شدن
هرگز کاربرآن که یک خانم خانه دار یا یک خیاطی معمولی است، شخصا براي تعمیر آن اقدام نمی کند، یعنی براي تعمیر به تعمیرکار

 
مراجعه می کند، که باید این تعمیرکار حرفه اي باشد تا دستگاه دچار مشکلات دیگري نشود. 

این تکنسین تعمیر چرخ خیاطی در ادامه افزود: در شرایط کنونی با توجه به آسیب هایی که کرونا به کسب و کارها زد، باید بر توسعه
کسب و کارهاي خانگی تمرکز و آن را توسعه داد. خیاطی از جمله این کسب و کارهاست اما چرخ خیاطی دستگاه خاصی است که به
نگهداري و تعمیر ویژه نیازمند است . با شناخت این دستگاه و تربیت نیروي متخصص در زمینه نگهداري و تعمیر می توان قدم
هاي مثبتی در این خصوص برداشت. در زمینه تولید نیز همانطور که در بالا گفته شد درصورتی که تولید کننده قطعات را بشناسد

توان تولید آن را در داخل دارد و نیازي به واردات نیست .



اخبار خراسان جنوبی /استادجمشید مودي به عنوان گنجینه بشري در فهرست

میراث ملی ثبت شد

منبع: روزنامه بیرجند امروزشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/10/22

رایزنی استاندار خراسان جنوبی با سرمایه گذاران بزرگ براي رونق فولاد/2 استاندار خراسان جنوبی از رایزنی هاي استان با
سرمایه گذاران بزرگ براي ورود به توسعه فولاد خبر داد. به گزارش امروز خراسان جنوبی، حمید ملانوري در دیدار امام

جمعه و اعضاي شوراي اسلامی شهر نیمبلوك اظهار داشت: فولاد، نقطه عطفی در ...

رایزنی استاندار خراسان جنوبی با سرمایه گذاران بزرگ براي رونق فولاد/2 

 
 

استاندار خراسان جنوبی از رایزنی هاي استان با سرمایه گذاران بزرگ براي ورود به توسعه فولاد خبر داد. به گزارش امروز خراسان
جنوبی، حمید ملانوري در دیدار امام جمعه و اعضاي شوراي اسلامی شهر نیمبلوك اظهار داشت: فولاد، نقطه عطفی در صنعت استان

 
است که اشتغالزایی به همراه دارد و باعث رونق منطقه خواهد شد. 

وي ادامه داد: به جهت اهمیت موضوع، براي رفع مشکلات موجود و توسعه کارخانه از طریق حوزه هاي مختلف پیگیري هایی صورت

 
گرفته است. 

استاندار خراسان جنوبی از پیگیري هاي انجام شده براي رفع مشکل گاز و برق و همچنین ترخیص تجهیزات و ماشین آلات کارخانه

 
از گمرك نیز گفت. 

ملانوري به وضعیت اشتغال نیرو در کارخانه اشاره کرد و گفت: به مدیران مجموعه تأکید شده تا آنجا که مقدور است از نیروهایی که

 
در حال حاضر مشغول به کارند کسی بیکار نشود. 

 
وي ادامه داد: در بحث جذب نیرو براي ادامه کار و در فازهاي فعالیت کارخانه هم تأکید بر نیروهاي بومی است. 

استاندار موارد و موضوعاتی که توسط امام جمعه و اعضاي شوراي اسلامی نیمبلوك مطرح شد را پاسخ گفت و بیان کرد: با نگاه مثبت،



 
مشکلات عنوان شده پیگیري خواهد شد. 

جلسه شوراي راهبري مسکن شهرستان
  ��جلسه شوراي راهبري مسکن شهرستان با حضور فرماندار شهرستان فردوس، مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و مدیر کل

 
دفتر فنی استانداري خراسان جنوبی در محل سالن جلسات فرمانداري برگزار گردید. 

��فرماندار فردوس با بیان اینکه در طرح احداث 6000 واحد مسکن در استان که در شهرهاي زیر 25 هزار نفر جمعیت و روستاها
اجرا می شود، گفت: سهمیه شهرستان فردوس طی دو مرحله به 410 واحد افزایش یافت که تاکنون 320 نفر واجد شرایط ثبت نام و
از میان متقاضیان تعداد 295 نفر به بانک معرفی شدند که تنها 133 نفر با بانکهاي عامل براي دریافت تسهیلات 50 میلیون تومانی و

 
کمک بلاعوض 30 میلیون تومانی قرارداد بسته اند. 

��مهندس حلاج مقدم گفت: ضروري است بخشداران، شهرداران، دهیاران و شوراهاي اسلامی با هماهنگی بنیاد مسکن در هدایت

 
افراد براي عقد قرارداد و برخورداري از تسهیلات اهتمام جدي داشته باشند. 

��وي اظهار نمود: در این طرح که با اولویت نوسازي بافتها و منازل فرسوده پیش بینی شده شرایط بسیار خوبی براي خانه دار شدن
ساکنان واجد شرایط در شهرهاي اسلامیه و باغستان و روستاها فراهم شده و اگر تعداد متقاضیان تا پایان ماه جاري به حد نصاب

 
سهمیه شهرستان نرسد ظرفیت باقیمانده و تسهیلات، به سایر نقاط استان تخصیص خواهد یافت. 

��مقام عالی دولت در شهرستان از ساکنین شهرهاي اسلامیه و باغستان و کلیه روستاها که داراي زمین یا خانه فرسوده می باشند

 
درخواست نمود، در فرصت باقیمانده با مراجعه به بنیاد مسکن و مراحل ثبت نام و اخذ موجبات را انجام دهند. 

��مهندس آسمانی مقدم مدیرکل بنیاد مسکن با اشاره به فرسوده بودن اکثر منازل مسکونی در روستاها و شهرهاي کوچک افزود:
متقاضیان واجد شرایط در طرح احداث 6 هزار واحد مسکن حمایتی از تسهیلات  500 میلیون ریالی با بازپرداخت 15 ساله و 300

 
میلیون ریال تسهیلات بلاعوض که توسط سازمان برنامه و بودجه کشور تامین می شود، بهره مند می شود. 

��وي با اشاره به استقبال کم افراد در برخی مناطق از این طرح، نداشتن زمین توسط متقاضیان، تورم در حوزه زمین و نیز اجراي

 
طرح اقدام ملی در شهر ها را از مهمترین عوامل عدم استقبال مردم از این طرح عنوان کرد. 

��آسمانی مقدم گفت: علاوه بر احداث 10 هزار واحد مسکونی در سال 98 در روستاها، امسال نیز خوشبختانه در روستاها استقبال

 
بیش تري شده و هم از لحاظ قراردادهاي انعقادي و هم از لحاظ عملیات فیزیکی پیشرفت هاي خوبی داشته ایم. 

��مدیرکل بنیاد مسکن استان با اعلام اینکه در طرح اقدام ملی مسکن که در شهرها در حال اجراست، دولت ضمن تامین زمین
مبلغ 100 میلیون تومان تسهیلات هم پرداخت می کند، افزود: در طرح اقدام ملی نیز در این شهرستان 751 نفر ثبت نام، اما تنها
121 نفر واریز وجه را انجام داده اند که زمین به آنها تخصیص داده شده است و براي 88 واحد پیمانکار انتخاب و عملیات اجرایی
شروع شده است و مابقی زمین ها که مالک ساز هستن، زمین ها مشخص شده و متقاضیان باید بعد از اخذ پروانه نسبت به شروع

 
عملیات ساخت اقدام نمایند. 

��آسمانی مقدم گفت: ثبت نام کنندگان طرح اقدام ملی در سایت وزارت راه و شهرسازي براي تکمیل پرونده و واریز وجه هنوز



 
مهلت دارند و لازم است هر چه سریعتر به بنیاد مراجعه و مراحل ثبت نام را تکمیل نمایند. 

دوردست ترین نقاط نهبندان در تیررس بازدید فرماندار و مدیران

 
�� دوردست ترین نقاط نهبندان در تیررس بازدید فرماندار و مدیران 

مناطق عشایري و دامداري #قله_ریگ، #چشمه_تیغدر، #منطقه_میاندهی و #چشمه_صادق (محدود کوه استند) و روستاي

 
#حیدرآباد 

�� به گزارش روابط عمومی فرمانداري؛ مجید بیکی فرماندار شهرستان نهبندان به همراه فرماندهان سپاه و انتظامی شهرستان،
معاون برنامه ریزي و هماهنگی امور عمرانی فرماندار، بخشدار مرکزي و جمعی از مدیران شهرستان از مناطق عشایري و دامداري قله
ریگ، چشمه تیغدر، منطقه میاندهی (چاه دامداري) و چشمه صادق (محدوده کوه استند) و روستاي حیدرآباد بازدید و با مردم ساکن

 
در این مناطق دیدار نمود. 

�� فرماندار نهبندان در ابتداي بازدید ضمن حضور در منطقه عشایري #قله_ریگ با مردم گفتگو و اهم مشکلات آنان شامل عدم

 
برخورداري از برق، مشکل در تامین آب شرب، کمک علوفه یارانه اي و عدم آنتن دهی همراه بود. 

 
�� فرماندار در جهت حل این موارد دستورات لازم را به بدین صورت صادر نمود: 

تامین برق از طریق پنل هاي خورشیدي، حمل به موقع آب شرب تانکري توسط امور عشایر، تیغ زنی سالانه جاده، تامین آرد بر

 
اساس بعد هر خانوار 

�� بیکی فرماندار نهبندان در ادامه به روستاي حیدرآباد رفت و در جمع اهالی این روستا بیان کرد: اقدامات خوبی در حیدرآباد انجام
شده است که اخیرا با توجه به اینکه راه روستا نامطلوب بود مبلغ 500 میلیون تومان در جهت بهساري آن هزینه شد که وضعیت

 
جاده بهبود پیدا کرده است. 

��وي همچنین در این بازدید اشاره نمود در حال بررسی و مطالعه هستیم که بتوانیم پایگاه امداد و نجات و اورژانس جاده اي در

 
محدوده سه راهی حیدرآباد احداث نماییم. 

�� فرماندار نهبندان همچنین از قنات محمودآباد (روستاي حیدرآباد) بازدید و دستورات لازم در جهت تکمیل مرمت قنات مذکور را

 
به مجموعه جهاد کشاورزي با مشارکت مالکین ارائه نمود. 

�� نماینده عالی دولت در شهرستان در ادامه از مناطق عشایري و دامداري واقع در مسیر حیدرآباد و کوه استند بازدید و با تک

 
خانوارهاي ساکن در این منطقه دیدار و گفتگو نمود. 

�� لازم بذکر است این بازدید که عمدتا در مناطق دورافتاده و محلات دامداري عشایري بود بیش از 9 ساعت بطول انجامید که
سرهنگ رحیمی فرمانده انتظامی و سرهنگ قاسمی فرمانده سپاه، صادقی معاون برنامه ریزي و هماهنگی امور عمرانی فرماندار،
شاهبیکی بخشدار مرکزي، جهانبین رئیس امور عشایر، کاووسی رئیس راهداري، صحراگرد رئیس راه و شهرسازي، خطیب زاده رئیس



کمیته امداد، هاونگی رئیس منابع آب، کدخدازاده رئیس منابع طبیعی و آبخیزداري، رزقی معاون جهاد کشاورزي؛ فرماندار شهرستان

 
را همراهی می کردند. 

جلسه شوراي ورزش همگانی شهرستان فردوس
��جلسه شوراي ورزش همگانی با حضور فرماندار شهرستان فردوس،مدیرکل ورزش و جوانان استان و روساي هیئت هاي ورزشی در

 
محل سالن جلسات فرمانداري برگزار گردید. 

��فرماندار شهرستان فردوس در این جلسه اظهار داشت: توسعه زیرساختهاي ورزشی بویژه ورزشهاي همگانی موجب روي آوردن
اقشار مختلف جامعه و جوانان به ورزش و سرمایه گذاري در این راستا ضمن بالا بردن سطح سلامت جسمی، نشاط و شادابی اجتماعی

 
را به دنبال دارد. 

��حلاج مقدم افزود: در سالیان اخیر افتخارات زیادي در ورزشهاي انفرداي و تیمی توسط ورزشکاران و باشگاه ها و هیاتهاي ورزشی
شهرستان کسب شده است ولی این کافی نیست و باید از امکانات موجود حداکثر استفاده را ببریم و با توجه به رابطه توسعه ورزش و
کاهش آسیب هاي اجتماعی، همه نهادها و دستگاه هاي اجرایی باید در توسعه ورزش شهرستان تلاش نموده تا شاهد آسیب هاي

 
اجتماعی کمتري باشیم. 

��وي با توجه به کم هزینه بودن ورزش هاي همگانی از اداره ورزش و جوانان و شهرداریها و هیاتهاي ورزشی خواست به توسعه
ورزش هاي همگانی توجه ویژه داشته باشند. وي تکمیل سالن ورزشی 2000 متري در دست احداث شهرستان را از اعتبارات وزارت

 
ورزش و جوانان از مهمترین اولویت ها و مطالبات جوانان شهرستان دانست. 

��عزیزي؛مدیرکل ورزش و جوانان استان با اشاره به اهمیت و جایگاه ورزش به عنوان یکی از ابزارهاي ایجاد نشاط در جامعه نام برد
وگفت هدف از تشکیل جلسه شوراي همگانی ورزش همفکري و نظر خواهی و استفاده از دیدگاه هاي اعضاي شوراي ورزش جهت
توسعه ورزش شهرستان می باشد و با توجه به استعدادهاي ورزشی شهرستان فردوس رسالت اعضاء شوراي ورزش این است که تلاش

 
کنند ورزش شهرستان به جایگاه اصلی خودش برسد . 

��وي با توجه به استعدادهاي ورزشی شهرستان فردوس در رشته هاي مختلف از عزم اداره کل براي تکمیل سالن ورزشی استاندارد
شهرستان خبر داد و افزود: با تخصیص اعتبار و ادامه عملیات اجرایی بهره برداري از سالن 2000 متر مربعی فردوس از اولویتهاي

 
استان می باشد. 

 
وي گفت به زودي براي کمک به هیاتهاي ورزشی و همچنین ورزش بانوان شهرستان نیز مبالغی به حساب هیاتها واریز خواهد شد. 

��در این جلسه شهردار فردوس و برخی روساي هیئت هاي ورزشی شهرستان به بیان مسائل و مشکلات ورزش شهرستان پرداخته و

 
خواستار همکاري و تعامل بیش از پیش ورزش و جوانان استان شدند. 

��در پایان از فوتبالیست هاي برتر تیم ساحلی استان در قسمت استعدادهاي برتر کشور تقدیر و همچنین احکام رئیس هیئت ورزش

 
کارگري شهرستان،مسئول کمیته فوتبال ساحلی استان،مدیر کانون پیشکسوتان ورزش شهرستان  اعطا گردید. 



جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان
  ❇ جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان با حضور فرماندار شهرستان فردوس و مدیرکل ورزش و جوانان با دستور کار وضعیت اشتغال

 
و کارآفرینی جوانان در محل فرمانداري برگزار گردید. 

��به گزارش روابط عمومی فرمانداري؛فرماندار شهرستان فردوس در این جلسه با اشاره به اینکه آمار دقیقی از آمار اشتغال جوانان در
شهرستان وجود ندارد، گفت: با توجه به ظرفیتها و پتانسیلهاي موجود، باید آمار اشتغال ایجاد شده براي جوانان و همچنین تعداد
جوانان بیکار و داراي مهارت خاص با محوریت اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی و همکاري دبیرخانه ستاد مشخص شود که بتوان با

 
توجه به استعدادها و مهارت ها در راستاي ایجاد شغل و پرداخت تسهیلات برنامه ریزي دقیقی انجام داد. 

��حلاج مقدم ادامه داد : از ظرفیت سمن ها، خانه جوان، استارت آپها و ایده هاي جوانان در توسعه فرهنگی و اجتماعی، مهارت هاي

 
زندگی، ازدواج و کارآفرینی در حوزه جوانان میتوان بخوبی بهره مند شد. 

��اکبري رئیس شوراي اسلامی شهر گفت: دغدغه هاي جوانان باید بیشتر شنیده شود و جلسات بصورت منظم برگزار شود همچنین

 
با همکاري فنی و حرفه اي در جهت کسب مهارت هاي لازم براي جوانان کارگاه هاي کوچک خانگی راه اندازي شود. 

��عزیزي؛مدیرکل ورزش و جوانان استان طی پیشنهادي گفت: ابلاغی براي مدیر اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی بعنوان مسئول
دبیرخانه کمیته اشتغال جوانان صادر شود تا به عنوان محور رصد اشتغال جوانان با توجه به حوزه هاي تخصصی این اداره فعالیت

 
کنند. 

��مدیرکل ورزش و جوانان با بیان این مطلب که تهیه بانک اطلاعاتی جوانان جویاي کار حائز اهمیت است گفت: با تهیه بانک

 
اطلاعاتی میتوان برنامه ریزي دقیق، راهبردي و مشخصی براي پیشرفت جوانان با توجه به استعداد آنها پیش بینی کرد. 

��مدیر کل ورزش و جوانان تاکید کرد: به منظور فعال سازي و ایجاد الگو در بین دستگاه هاي اجرایی سالانه از دستگاه هاي برتر و

 
فعال در حوزه ایجاد اشتغال براي جوانان باید تجلیل شود و این موضوع در دستور کار قرار دارد . 

��وي با بیان اینکه یکی از مهمترین اولیت ها تشکیل شوراهاي مشورتی جوانان است گفت: در سطح استان به تازگی شوراي
مشورتی جوانان راه اندازي شده است و در فردوس که بعنوان شهرستان نخبه پرور و جوان باور است، راه اندازي شوراي مشورتی

 
جوانان در این شهرستان براي همفکري و استفاده از نظرات جوانان بسیار موثر است. 

برگزاري جلسه کمیسیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز شهرستان درمیان

 
�� دوشنبه 22 دي 99 

برگزاري جلسه کمیسیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز شهرستان درمیاندر این جلسه که به ریاست حسینعلی بخشی فرماندار، شیخ زاده
مدیر اموال تملیکی استان، بیجاري رئیس شرکت نفت ناحیه مرکزي بیرجند، نماینده اداره کل گمرکات استان، نماینده اداره کل
راهداري و حمل و نقل جاده اي استان و سایر اعضا در محل سالن جلسات فرمانداري برگزار شد، فرماندار شهرستان درمیان با تقدیر
از اقدامات صورت گرفته در بحث مبارزه با قاچاق کالا و حمایت از کالاهاي ایرانی در شهرستان گفت: سامانه جماع انبارها یکی از
کارهاي اساسی و کلیدي دولت در راستاي مبارزه با قاچاق است.حسینعلی بخشی بیان داشت : با تدبیر دولت خوشبختانه شاهد



کاهش قاچاق کالا و رونق تولید کالاهاي ایرانی در طول چند سال اخیر بوده ایم که امیدواریم با همکاري بیشتر ادارات ونهادها این

 
روند تداوم داشته باشد. 

وي با اشاره به خالی بودن جاي تحلیل در روند کاهش قاچاق کالا افزود : اگر در خصوص علل کاهش یا افزایش قاچاق تحلیل هاي

 
لازم توسط کارشناسان صورت گیرد می توان به نتایج اثر بخش تري دست یافت. 

وي تصریح کرد : ما توانسته ایم با اجراي کارهاي خوب در حوزه پیشگیري و آگاهی بخشی به عموم در زمینه ضررهاي استفاده از

 
بعضی کالاهاي قاچاق ، مصرف این نوع کالاها را کاهش دهیم. 

فرماندار درمیان در خاتمه بر لزوم حساسیت ، توجه بیشتر و آگاهی بخشی به مردم در زمینه استفاده از انواع مواد غذایی و آرایشی که
می تواند پیامدهاي خطرناکی را به دنبال داشته باشد تاکید کرد و افزود: در شهرستان درمیان حدود 100 هزار دام سبک فاقد بیمه و
پلاك کوبی داریم و چون جابجایی دام بدون پلاك کوبی برابر قانون غیر مجاز بوده و قاچاق محسوب می شود باید پیگیري ها و تدابیر
لازم در این زمینه اتخاذ شود، همچنین مقرر شد محلی براي نگهداري دامهاي توقیف شده با همکاري جهاد کشاورزي شهرستان در

 
نظر گرفته شود. 

وضعیت قاچاق و فروش خارج از شبکه فرآورده هاي نفتی، روند اجراي دستورالعمل هاي ابلاغی پایش انبارها و مبارزه با قاچاق
کالاهاي سلامت محور، آموزش و تمهیدات فرهنگی و پیشگیرانه در راستاي مبارزه با قاچاق و همچنین آخرین وضعیت قاچاق با توجه

 
به شیوع کرونا از موضوعات مورد بحث و بررسی در این جلسه بود. 

 
استادجمشید مودي به عنوان گنجینه بشري در فهرست میراث ملی ثبت شد/3-2 

 
استادجمشید مودي به عنوان گنجینه زنده بشري خراسان جنوبی در فهرست میراث ملی ثبت شد. 

مسئول واحد پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گفت: استاد جمشیدي به عنوان استادکار طراح ،

 
ترسیم نقشه ، بافنده و رنگرز قالی هاي نفیس و سنتی در شهر مود خراسان جنوبی در فهرست میراث ملی ثبت شد . 

سیداحمد برآبادي افزود: استاد جمشید مودي متولد 1315 از رنگرزان و بافندگان مشهور شهر مود شهرستان سربیشه و تنها بازمانده

 
خانواده سرشناس و هنرمند مودي است. 

وي گفت: وي در سن 6 سالگی تحت تعلیمات پدر (استاد افضل بیک مودي) در هنر بافندگی قالی قرار گرفت و بعد از یک سال به

 
هنر قالیبافی وارد شده و تا حدود 13 سالگی به کار بافندگی پرداخت و از بافندگان زبردست و مطرح مود شد. 

برآبادي افزود: دیدن نقشه هاي زیباي قالی که توسط استاد محمد حسین دستجردي معروف به سعدي کشیده و در خانواده آن ها
بافته می شد موجب شد که ذوق و علاقه استاد به نقشه کشی بیشتر از بافت نمود پیدا کرده و وي با تمرین از روي نقشه ها به تجربه

 
و مهارت کافی دست یافت به گونه اي که اولین نقشه خود را در سن 13 یا 14 سالگی به بازار عرضه کرد. 

وي گفت: نقشه هاي لچک ترنج ربعی سعدي، غلط گاه، شاه صفی، درختی، کرمانی، گل فرنگ، خشتی، افشان، بته جقه، بته امیري و

 
... از نمونه نقشه هاي کشیده شده توسط استاد جمشید مودي است. 

برآبادي افزود: از ویژگی هاي متمایز این استاد پیشکسوت عدم کپی کاري نقشه ها و دخل و تصرف در آن ها بر اساس ذوق و سلیقه
خود با حفظ اصالت هاي نقشه بوده و هیچگاه اجازه نمی دادند از روي یک نقشه چند فرش بافته شود و همواره نقشه هاي جدید با



 
طرح و رنگ جدید به متقاضیان ارائه می کرد. 

وي به سایر ویژگی هاي منحصر به فرد و دلایل انتخاب فرد براي کسب عنوان مفاخر  اشاره کرد و گفت: بافت بیش از 500 تخته قالی

 
و بیش از هزار  نقشه از تلاش هاي شبانه روزي این استاد برجسته است. 

مسئول واحد پژوهشی  اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گفت: آثار و تولیدات استاد جمشید مودي از
گرانترین و مرغوب ترین قالی هاي مود محسوب می شد که تعدادي از این آثار بنا بر گفته شاهدان و تجار فرش بیرجند در موزه هاي

 
ملی فرش ایران، لندن، فرانسه و آلمان خودنمایی می کند. 

 
افزایش 95 درصدي پرداخت زکات در خراسان جنوبی/3-2 

 
پرداخت زکات در خراسان جنوبی در مقایسه با مدت مشابه پارسال 95 درصد افزایش یافت. 

معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد امام خمینی استان گفت: مردم و کشاورزان خراسان جنوبی در 9 ماه گذشته، 4

 
میلیارد و 838 میلیون تومان زکات پرداخت کردند که این رقم در مدت مشابه پارسال 2 میلیارد و 478 میلیون تومان بود. 

احمد رفیعی افزود: از این رقم دو میلیارد و 972 میلیون تومان نقدي و یک میلیارد و 866 میلیون تومان غیرنقدي است.وي زکات
واجب پرداخت شده در این مدت را 836 میلیون تومان، زکات مستحبی را 2 میلیارد و 385 میلیون تومان، زکات فطریه عام و سهم

 
سادات را یک میلیارد و 24 میلیون تومان و رد مظالم را یک میلیون و 900 هزار تومان اعلام کرد. 

معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد امام خمینی استان افزود: 95 درصد زکات جمع آوري شده دربخش محرومان و

 
مابقی در بخش پروژه هاي عام المنفعه هزینه می شود. 

وي گفت: زکات پرداخت شده توسط مردم در بخش هاي مختلف از جمله درمان، جهیزیه، امور تحصیلی و معیشت نیازمندان و اجراي

 
طرح هاي عمرانی هزینه می شود.هم اکنون 663 عامل افتخاري و 244 مبلغ جمع آوري زکات در استان را برعهده دارند. 

 
تشییع مادر شهید رضا ایمانی در بشرویه/2 

 
پیکر مادر شهید رضا ایمانی در بشرویه تشییع و به خاك سپرده شد. 

ساره زعفرانی مادر شهید والامقام رضا ایمانی در سن 80 سالگی به علت کهولت سن و بیماري دیشب دعوت حق را لبیک گفت و

 
صبح امروز روي دستان مردم شهیدپرور بشرویه تشییع و در قطعه صالحین گلزارشهداي شهرستان به خاك سپرده شد. 

 
شهید رضا ایمانی متولد سال 1345 در سن 18 سالگی در تاریخ 17 شهریور 67 در منطقه عملیاتی پیرانشهر به شهادت رسید. 

 
آغاز فعالیت سامانه یکپارچه دانش آموزي «سیدا» 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی، مدیر کل آموزش و پرورش استان گفت: در راستاي یکپارچه سازي سامانه
هاي دانش آموزي در آموزش و پرورش، سامانه تحت وب یکپارچه دانش آموزي بنام «سیدا» به نشانی sida.medu.ir راه اندازي

 
شد. 

محمد علی واقعی افزود: هدف از راه اندازي این سامانه، تجمیع و یکپارچه سازي همه سامانه هاي موجود دانش آموزي از قبیل سناد،
دانا، فاینال و امین براي همه دوره هاي مختلف تحصیلی است.وي با بیان این مطلب که در فاز اول، ثبت نمرات نوبت دي ماه دانش
آموزان تمامی دوره هاي تحصیلی در این سامانه انجام می شود، گفت: مدارس از ثبت نمره در سامانه سناد و سیستم هاي تحت



 
ویندوز دانا خودداري کنند. 

مدیر کل آموزش و پرورش خراسان جنوبی، از تعریف کاربري
براي دسترسی به سامانه براي کارشناسان فناوري اطلاعات و
همچنین سنجش مناطق خبر داد و افزود: تعریف کاربري براي
دسترسی مدیران مدارس نیز از طریق کارشناسی فناوري مناطق
انجام و بصورت محرمانه در اختیار مدیران مدارس قرار می گیرد.

دبیر شوراي آموزش و پرورش خراسان جنوبی، با بیان این که
مدیران مدارس باید پس از دریافت کاربري و رمز وارد سامانه
شده و با تغییر رمز مربوطه، کاربري نقش معاون اجرایی را ایجاد

کنند، گفت: نمرات این نوبت صرفاً توسط مدیر و معاون اجرایی در سامانه درج می شود؛ لذا مدیران از واگذاري درج نمرات توسط

 
معلمین تا اطلاع ثانوي خودداري کنند. 

وي  خواستار انعکاس اشکالات و نواقص احتمالی سامانه (غیر قابل حل در منطقه) توسط کارشناسی سنجش از مدارس به اداره
سنجش استان شد و افزود: هماهنگی و همکاري کارشناسان فناوري و سنجش منطقه در پیشبرد فرآیند کار و پاسخگویی مناسب به

 
مدارس تابعه امري ضروري است. 

واقعی بر مطالعه دقیق فایل راهنماي سامانه توسط مدیران مدارس تأکید کرد و افزود: مناطق و مدارس تابعه صرفاً اطلاعیه هاي وب
سایت استان را در فرآیند اجرایی سامانه مد نظر قرار داده و از درج اطلاعیه ها و مطالب سایر استان ها در گروه هاي منطقه اي خود

 
جداً خودداري کنند. 

 
600 میلیون ریال براي محرومیت زدایی روستاهاي نهبندان هزینه شد/3-2 

 مدیرعامل جمعیت هلال احمر خراسان جنوبی گفت: خدماتی به

 
ارزش 600 میلیون ریال به روستاهاي محروم نهبندان ارائه شده است. 

 محمد رضا رضایی صبح دوشنبه در گفت و گو با خبرنگاران با اشاره به محرومیت روستاهاي نهبندان بیان کرد: در راستاي کمک به

 
محرومان این روستاها طی هفته جاري، 600 میلیون ریال توسط خیرین هزینه شده است. 



وي با بیان اینکه این خدمات شامل توزیع 85 بسته معیشتی بوده است، گفت: همچنین 20 عدد انواع لوازم خانگی به ارزش 160

 
میلیون ریال توزیع شده است. 

رضایی بیان کرد: اهداي دو عدد تبلت به ارزش 60 میلیون ریال و تامین داروي بیماران خاص براي دو نفر از نیازمندان از دیگر

 
خدمات ارائه شده بوده است. 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر خراسان جنوبی اظهار کرد: این خدمات به روستاهاي چاهشولک، وگلگزي، چاه کرجو، چاه زرد و گله

 
چشمه از توابع نهبندان ارائه شده است. 

 
بنا به گفته وي این خدمات توسط خیریه خادمان علی ابن ابیطالب (ع) با همکاري جمعیت هلال احمر استان ارائه شده است. 

 
جزئیات بازگشایی مدارس خراسان جنوبی/آموزش حضوري از اول بهمن آغاز می شود3-2 

 مدیر کل آموزش و پرورش خراسان جنوبی گفت: با توجه به قرار
گرفتن استان در شرایط زرد و آبی، از ابتداي بهمن ماه کادر اداري و اجرایی تمام مدارس، موظف به حضور فیزیکی در محل کار

 
هستند. 

محمد علی واقعی صبح دوشنبه در نشست ویدئو کنفرانس با مدیران آموزش و پرورش شهرستان ها و مناطق استان، با اشاره به
آخرین تصمیم ستاد ملی کرونا در خصوص بازگشایی مدارس در مناطق آبی و زرد، اظهار کرد: در مورد بازگشایی مدارس پس از

 
بررسی هاي لازم سه تصمیم مجزا گرفته شده است. 

وي بیان کرد: حضور فیزیکی و ارتباط چهره به چهره معلم با دانش آموز لازمه آموزش با کیفیت در پایه هاي اول و دوم مقطع ابتدایی

 
است. 

واقعی ادامه داد: آموزش مجازي عملاً براي پایه هاي اول و دوم مقطع ابتدایی، آموزش مناسبی نیست به همین منظور تمام مدارس

 
این دو پایه در شهرهاي زرد و آبی به صورت حضوري برگزار می شوند. 

مدیرکل آموزش و پرورش خراسان جنوبی ادامه داد: در مدارس بالاي 10 نفر باید دانش آموزان در روزهاي هفته توزیع شوند تا همه

 
بتوانند از آموزش حضوري بهره مند شوند. 



وي ادامه داد: مدارس کمتر از 50 نفر دانش آموز، در تمام دوره هاي تحصیلی به صورت حضوري و با رعایت کامل پروتکل هاي

 
بهداشتی برگزار می شود. 

واقعی خواستار رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی و برگزاري کلاس هاي حضوري با تعداد تنها 10 دانش آموز شد و گفت: مدارس
موظف هستند از امروز تا اول بهمن ماه در این زمینه برنامه ریزي کرده و با آگاهی بخشی به خانواده ها، نحوه برگزاري کلاس هاي

 
حضوري را به ایشان اطلاع رسانی کنند. 

 
70 درصد روستا هاي زیرکوه بدون اینترنت/2 

 
فرماندار زیرکوه گفت:حدود 70 درصد از روستا هاي زیرکوه به نسل پیشرفته اینترنت متصل نیستند. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران ، عربشاهی فرماندار زیرکوه گفت:
مردم روستا هاي زیرکوه از اینترنت ضعیف استفاده می کنند و
این موضوع براي دانش آموزان این روستا ها باتوجه به شرایط
کنونی و تعطیلی مدارس وآموزش از طریق برنامه شاد به معضل

 
تبدیل شده است. 

او افزود: مقرر شده است که تا پایان امسال 74 روستاي بخش

 
زیرکوه از اینترنت پرسرعت برخوردار شوند. 

 
عربشاهی در ادامه بیان کرد: اگر این موضوع محقق شود دانش آموزان براي استفاده از شبکه شاد مشکلی نخواهند داشت. 

فرماندار زیرکوه با اشاره به این که برخی از مناطق روستایی زیرکوه جمعیت دانش آموزي اندکی دارد، افزود: در این مدارس کلاس

 
آموزشی و امتحانات به صورت حضوري و بارعایت دستورالعمل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی برگزار می شود. 

او عنوان کرد: پیرو طرح در خانه بمانیم براي پیشگیري و کنترل ویروس کرونا و با توجه به نیاز مشترکان به اینترنت با کیفیت
بالا براي دانش آموزان، معلمان، کسب و کار هاي الکترونیک، شرکت مخابرات باید نسبت به توسعه و ارتقاي تجهیزات از جمله راه

 
اندازي اینترنت پرسرعت اقدام کرده تا روستاییان نیز بتوانند از سرعت و کیفیت بالاتري برخوردار شوند. 

در سایه سکوت مسئولان؛ آثار تاریخی با حفاري هاي غیرمجاز و توسعه شهري در حال نابودي است

 
 



گروه استان ها- این روزها با توسعه ساخت و سازهاي شهري و حفاري هاي غیر مجاز شاهد از بین رفتن آثار تاریخی هستیم و در این
بین کمبود اعتبارات نیز معضلی مهم در حوزه مرمت آثار تاریخی شده است. به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیرجند، بافت هاي
تاریخی کانون و هسته شهرها هستند و حیات این بافت ها طی سده هاي گذشته پایه بسیاري از آداب و رسوم و حتی فرهنگ موجود

 
و نیز رونق اقتصادي شهر و منطقه بوده است. 

فلسفه احیاء و دوباره سازي اندام هاي صدمه دیده و فرسوده شهرها، ریشه در همین جایگاه دارد و به نظر می رسد یکی از مؤثرترین
راهکارها در احیاي دوباره بافت هاي تاریخی، ایجاد فعالیت هاي مجدد در این مناطق با توجه به توانایی هاي فیزیکی و کالبدي آنها

 
است. 

ایجاد محورهاي گردشگري می تواند به عنوان یکی از روش هاي احیاي فضاهاي تاریخی شهري و جذب گردشگر مورد استفاده قرار

 
گیرد و بافت تاریخی شهرها آثار گران بهایی هستند که فرهنگ و دانش شهرسازي و معماري بومی کشور را در خود جاي داده اند. 

اما امروزه بخش قدیمی شهرهاي ما در آستانه حذف شدن از سیماي شهرها قرار دارد و با انهدام و فرسودگی آنها شهرهاي جدید و

 
فرهنگ هاي جدید شهرسازي با تمام مشکلات خود جایگزین آن می شوند. 

 
ثبت 929 اثر تاریخی خراسان جنوبی در فهرست میراث ملی  

معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی،  صنایع دستی و گردشگري خراسان جنوبی در گفتگو با خبرنگار تسنیم در بیرجند
اظهار داشت: در حال حاضر آثار تاریخی ثبت شده در فهرست میراث ملی 929 اثر شامل آثار غیر منقول، منقول، معنوي و طبیعی

 
است. 

علی شریعتی منش در پاسخ به این سوال که متولی حفظ آثار تاریخی کیست؟ بیان کرد: متولی شناسایی و ثبت آثار تاریخی و
حفاظت از آنها به عهده میراث فرهنگی است اما به دلیل تعدد آثار و پراکندگی آنها و کمبود اعتبارات همه نهادها و انجمن ها و سمن

 
هاي دوستدار میراث فرهنگی در حفاظت از میراث نیاکان شریک و سهیم هستند. 

وي دلیل تخریب این آثار را حفاري هاي غیرمجاز و توسعه شهري و ساخت و سازهاي جدید در محدوده شهرها دانست و گفت: تعداد

 
تخریب ها در بافت هاي تاریخی توسط دستگاه هاي اجرایی در این استان بسیار اندك است. 

 
کمبود اعتبارات مشکل اصلی حوزه مرمت آثار تاریخی 

معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري خراسان جنوبی ادامه داد: کمبود اعتبارات مشکل اصلی

 
حوزه مرمت آثار تاریخی است که اگر این مشکل حل شود قطعا مرمت آثار نیز انجام می شود. 

شریعتی منش با تاکید بر اینکه در این استان تخریب آثار به دلیل همراهی مردم و نهادهاي مرتبط مانند شهرداري ها شدت نیافته

 
است یادآور شد: خوشبختانه رعایت ضوابط میراث فرهنگی بیشتر از گذشته در استان انجام می شود . 

 
اجراي 30 پروژه در بخش گردشگر خراسان جنوبی 



مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري خراسان جنوبی نیز با بیان اینکه کرونا فرصتی براي تقویت زیرساخت هاي

 
گردشگري به وجود آورده است گفت: در این راستا 30 پروژه در این بخش در حال اجرا است. 

حسن رمضانی اظهار داشت: این پروژه ها مربوط به افزایش واحدهاي اقامتی، تقویت و ایجاد شبکه هاي آب و برق براي بسیاري از

 
نقاط گردشگري، پروژه هاي مربوط به هتل کاروانسراها است. 

وي افزود: تعدادي از این پروژه ها در دهه فجر امسال، تعدادي در ایام نوروز و بخشی از این پروژه ها نیز در اردیبهشت ماه سال آینده

 
همزمان با هفته میراث فرهنگی افتتاح خواهد شد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري خراسان جنوبی بیان کرد: امید است در نهایت بعد از اتمام شیوع کرونا فصل

 
جدید گردشگري را در خراسان جنوبی با همکاري همه مردم و سرمایه گذاران خصوصی رقم بزنیم. 

 
فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان امسال به بهره برداري می رسد 

 بیرجند &– ایرنا &– فرماندار خوسف گفت: فاز اول معدن

 
طلاي کودکان تا پایان امسال افتتاح و با بهره برداري از آن براي 125 نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد می شود. 

محمد علی آخوندي روز یکشنبه در حاشیه بازدید میدانی از معادن طلاي ماهرآباد و شادان که به همراه رییس سازمان صنعت، معدن
و تجارت خراسان جنوبی انجام شد، در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: عملیات اجرایی احداث سنگ شکن و کارخانه فرآوري در

 
معدن طلاي شادان نیز در حال اجرا است و میزان سرمایه گذاري در این معدن بیش از 2 هزار و 800 میلیارد ریال است. 

 
وي بیان کرد: طی یک سال آتی با راه اندازي کارخانه فرآوري در معدن طلاي شادان عملیات استحصال طلا از آن انجام خواهد شد. 

فرماندار خوسف با اشاره به ذخیره بالاي ماده معدنی در معدن شادان افزود: ذخیره قطعی این معدن بیش از 27 میلیون و 800 هزار

 
تن برآورد شده که بیشترین میزان ذخیره در میان معادن طلاي استان است. 

وي گفت: 3.5 مگاوات برق مورد نیاز معدن طلاي شادان و 3 مگاوات برق مورد نیاز معدن ماهرآباد است که یکی از مشکلات معادن

 
طلاي این بخش تامین پست برق 132 کیلووات بوده و امیدواریم هرچه سریعتر عملیات اجرایی آن آغاز شود. 

آخوندي گفت: براي معادن طلاي شادان و کودکان از محل تسهیلات اشتغال روستایی کارگروه ملی به مبلغ 443 میلیارد ریال مصوب



 
شده که تاکنون قسمت عمده آن پرداخت شده و مابقی نیز در مرحله پرداخت است. 

وي ادامه داد: در زمینه اسکان نیروهاي اداري و کارگران این معادن نیز آمادگی لازم براي واگذاري زمین در روستاها وجود دارد و این

 
موضوع در روستاهاي بصیران و ماژان در دست پیگیري است. 

فرماندار خوسف همچنین گفت: معدن طلا و مس ماهرآباد شهرستان خوسف با ذخایر بسیار خوب که چند سال اخیر عملیات احداث

 
کارخانه فرآوري آن راکد بوده، با تلاش سرمایه گذار طرح دوباره راه اندازي می شود. 

وي با بیان اینکه شهرستان خوسف به عنوان قطب معادن خراسان جنوبی شناخته می شود افزود: معادن بسیار بزرگی با ذخایر طلا،

 
مس و دولومیت در این منطقه وجود دارد. 

وي اظهار داشت: بیش از 37 معدن فعال در این شهرستان وجود دارد و در سطح استان، خوسف بیشترین ذخایر طلا در شرق کشور

 
را دارا است. 

آخوندي میزان ذخایر معدنی ماهرآباد را 834 تن مس و 698 تن طلا عنوان کرد و گفت: باید با پیگیري هاي دوچندان سرمایه گذار

 
این عقب افتادگی در راه اندازي معدن هرچه سریعتر جبران شود. 

وي اظهار داشت: در سالی که توسط مقام معظم رهبري به عنوان جهش تولید نامگذاري شده است باید دستگاه هاي اجرایی از همه

 
ظرفیت هاي موجود براي حمایت از سرمایه گذاران استفاده کنند. 

وي گفت: معادن طلایی خوسف از جمله کودکان، شادان و ماهرآباد می توانند به عنوان پیشران توسعه در شهرستان خوسف و استان

 
باشند و ضمن ایجاد اشتغال براي جوانان جویاي کار زمینه توسعه هرچه بیشتر این منطقه را فراهم کنند. 

فرماندار خوسف ادامه داد: با توجه به سرمایه گذاري هاي انجام شده و راه اندازي کارخانه هاي متعدد در خوسف مشکل اشتغال در

 
این شهرستان مرتفع شده است و حتی بخشی از نیروهاي سایر شهرستان ها نیز در این معادن به کارگیري خواهند شد. 

وي گفت: اولویت به کارگیري نیرو در معادن شهرستان خوسف با نیروهاي بومی است و حقوق دولتی معادن نیز در زیرساخت هاي

 
این روستاها هزینه خواهد شد. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی امروز به همراه فرماندار خوسف از معدن طلاي شادان و بخش هاي مختلف

 
طرح فرآوري و استحصال طلا در جوار معدن همچنین معدن طلاي ماهرآباد و روند فعالیت در این معدن بازدید کردند. 

 
مرکز شهرستان خوسف در فاصله 36 کیلومتري بیرجند واقع شده و داراي 37 معدن فعال است. 

 
بهره برداري از فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان سال/2 

 
فرماندار شهرستان خوسف: فاز اول معدن طلاي کودکان شهرستان خوسف تا پایان سال به بهره برداري می رسد. 

 آخوندي به همراه مدیر کل صنعت، معدن و تجارت استان در بازدید از معادن طلاي ماهر آباد و شادان شهرستان خوسف، گفت: با



 
بهره برداري از این معدن براي 125 نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد خواهد شد. 

وي افزود: معدن طلاي شادان نیز عملیات اجرایی احداث سنگ شکن و کارخانه فرآوري در حال اجرا و میزان سرمایه گذاري در این

 
معدن بیش از 2 هزار و 800 میلیارد ریال است. 

فرماندار شهرستان خوسف گفت: در یکسال آتی با راه اندازي کارخانه فرآوري در معدن طلاي شادان عملیات استحصال طلا از آن

 
انجام خواهد شد. 

 
وي گفت: تاکنون 700 گرم طلا از معدن شادان فرآوري شده و میزان ذخایر این معدن 27و نیم تن طلا است. 

فرماندار خوسف گفت: 3.5 مگاوات برق مورد نیاز معدن طلاي شادان و 3 مگاوات مورد نیاز معدن ماهر آباد است که یکی از مشکلات

 
معادن طلاي این بخش تامین پست برق 132 کیلووات است که امیدواریم هر چه سریعتر عملیات اجرایی آن آغاز شود. 

وي گفت: معادن طلاي شادان و کودکان از محل تسهیلات اشتغال روستایی کارگروه ملی میزان 443 میلیارد ریال مصوب شده که

 
تاکنون قسمت اعظم آن پرداخت شده و مابقی نیز در مرحله پرداخت است. 

 
آخوندي افزود: در شهرستان بیش از 37 معدن فعال وجود دارد و در استان، خوسف بیشترین ذخایر طلا در شرق کشور را دارا است. 

وي گفت: معدن طلا و مس ماهر آباد بخش جلگه ماژان با ذخایر بسیار خوب که چند سال اخیر عملیات اجرایی احداث کارخانه

 
فرآوري آن راکد بوده است با تلاش سرمایه گذار طرح دوباره راه اندازي می شود. 

آخوندي میزان ذخایر معدنی ماهر آباد را 834تن مس و 698 تن طلا عنوان کرد و افزود: باید با پیگیري هاي دو چندان سرمایه گذار
این عقب افتادگی در راه اندازي معدن هر چه سریعتر جبران شود.



پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالین گردشگري و صنایع دستی شهرستان

پاسارگاد

منبع: شیرازهشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/10/22

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري صنایع دستی شهرستان پاسارگاد از پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات خسارت
ناشی از بیماري کرونا به حوزه هاي گردشگري و صنایع دستی این شهرستان خبر داد.

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري صنایع دستی شهرستان پاسارگاد از پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات خسارت ناشی

 
از بیماري کرونا به حوزه هاي گردشگري و صنایع دستی این شهرستان خبر داد. 

به گزارش سرویس دریافت خبر فرهنگی و گردشگري شیرازه، محمد نصیري حقیقت اظهار کرد: امسال این اداره 12 نفر را در سامانه

 
رصد براي اشتغال به ثبت رسانده است. 

وي ادامه داد: در سال 98 از منابع داخلی بانک ها و صندوق کارآفرینی و امید شهرستان جمعاً مبلغ 65.6 میلیارد ریال تسهیلات به

 
متقاضیان در حوزه گردشگري و صنایع دستی پرداخت شده است. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري وصنایع دستی شهرستان پاسارگاد با اشاره به شیوع بیماري کرونا، بیان کرد: متأسفانه این
بیماري پاسارگاد را نیز همانند سایر نقاط گردشگري دنیا دچار رکود کرده است ولی با این حال 3 نفر را در سامانه رصد به ثبت
رسانده که امید داریم با خاتمه یافتن این بیماري و رونق مجدد گردشگري و جذب سرمایه گذاران در حوزه گردشگري که در حال

 
انجام مراحل اولیه سرمایه گذاري هستند و بتوانیم اشتغال این حوزه را افزایش دهیم. 

نصیري حقیقت اضافه کرد: در سال 99 با بهره برداري از 3 اقامتگاه بوم گردي و یک کارگاه صنایع دستی کام 30 نفر به اشتغال در

 
این حوزه ها شیرین شد. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان پاسارگاد گفت: در سال 99 به علت شیوع بیماري کرونا حدود 11

 
میلیارد ریال به آسیب دیدگان از بیماري کرونا شاغل در حوزه هاي گردشگري و صنایع دستی پرداخت شده است. 

وي با اشاره به بافت عشایري و روستایی این شهرستان و ظرفیت هاي بالقوه در حوزه صنایع دستی گفت: صنایع دستی نیز میراثی

 
غنی از گذشتگان است که می طلبد با کمک همگان علاوه بر اشتغال زمینه ي صادرات خوبی از این حوزه در شهرستان ایجاد نماییم. 

انتهاي پیام/س / م



افتتاح کارخانه نوآوري د ر شرکت ITMC با حضور وید ئو کنفرانسی د کتر روحانی رئیس

جمهور

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/10/22

کارخانه نوآوري شیراز د ر محل کارخانجات مخابراتی ایران با حضور وید ئو کنفرانسی د کتر روحانی رئیس جمهور و حضور
فیزیکی د کتر رحیمی استاند ار فارس، د کتر نصیري عضو هیأت مد یره و مد یر عامل شرکت کارخانجات مخابراتی ایران، د کتر
آقایی رئیس هیأت مد یره کارخانجات مخابراتی ایران و مهند س فرمانی قائم مقام هلد ینگ عطار افتتاح شد .کارخانه نوآوري شیراز
به عنوان قطب فناوري و نوآوري جنوب کشور با فضاي 14 هزار متر مربع د ر مرکز شیراز، شرایطی را فراهم کرد ه تا افراد بتوانند تمام

 
مراحل فرآیند نوآوري فناورانه را طی کنند . 

این کارخانه د اراي ویژگی باشگاه سرمایه گذاري، باشگاه د انش آموزي، مد رسه کسب و کار و نوآوري باز است. باشگاه سرمایه گذاري
این کارخانه متشکل از گروهی از افراد و سرمایه گذارانی است که سیاستی مبتنی بر سرمایه گذاري بر روي افراد و طرح هاي برگزید ه
اتخاذ کرد ه و گرد همایی این باشگاه به صورت د وره اي براي تصمیم گیري و سرمایه گذاري برگزار می شود . باشگاه د انش آموزي
کارخانه نوآوري شیراز، همگام با رویکرد ویژه خود به د انشگاه نسل سوم که د انشگاهی با نگرش کار آفرینی است، سعی بر تقویت
زیرساخت هاي این نظام با نگرش پژوهش و کارآفرینی از د وران د انش آموزي د ارد . مد رسه کسب و کار این کارخانه نیز با هد ف
کمک به توسعه و ارتقاي د انش فنی افراد د انش آموخته و صاحبان کسب و کار مبتنی بر فناوري هاي نوین تأسیس و راه اند ازي
شد ه که متشکل از مد ارس متعد د با آموزش هاي تخصصی و حرفه اي براي ورود به بازار کار، توسعه و ارتقاي مهارت فنی د ر حوزه
هاي مختلف است. این کارخانه همچنین با د اشتن بخشی به عنوان نوآوري باز، فرصتی ایجاد کرد ه تا افراد بتوانند با بهره گیري از

 
آن گامی براي توسعه کسب و کار خود برد ارند . 

 
رئیس جمهور: فضاي علمی ارزشمند ي د ر کارخانه نوآوري شیراز مهیا شد ه است 

رئیس جمهور د ر این مراسم با اشاره به اهمیت فضاي علمی ایجاد شد ه د ر محل کارخانه نوآوري، آن را زمینه رشد اقتصاد ي کشور

 
عنوان کرد و خواستار استفاد ه مطلوب د انشجویان د انشگاه هاي شیراز از این فضاي ارزشمند علمی شد . 

د کتر روحانی ایجاد مشاغل ناشی از فعالیت هاي شرکت هاي د انش بنیان را ارزشمند توصیف و ابراز امید واري کرد به زود ي
شرایطی فراهم شود تا کارخانه هاي نوآوري د ر شهرستان هاي بزرگ استان فارس نیز راه اند ازي شوند .رئیس جمهور د ر اد امه
شیراز را از د یرباز مرکز مهم الکترونیک کشور توصیف کرد و گفت: امروز هم این شهر جایگاه خاص و ویژه اي د ر توسعه علوم و فنون

 
د ارد . 

وي راه اند ازي چنین مراکزي را زمینه ساز تغییر فضاي کشور عنوان کرد و گفت: یکی از فضاهاي بسیار د لگرم کنند ه براي همگان،
فضاي علم و د انش و فناوري است، این فضاها مشوق و هد ایتگرند و د انشجویان د انشگاه ها می توانند با مراجعه به این محیط ها،

 
قد م هاي مثبتی براي آیند ه برد ارند . 

د کتر روحانی، افزایش قد رت علمی را د ر تأمین رفاه و آسایش مرد م و همچنین ارتقاء د ر زمینه هاي د فاعی و اقتصاد ي کشور
موثر د انست و گفت: بهره برد اري از چنین مراکزي نشان می د هد که د یگر نمی توان قد رت اقتصاد ي را صرفاً د ر معاد ن، نفت،

 
فولاد و ... پید ا کرد بلکه د ر کنار این ها فکر و اید ه و فناوري است که نقش اساسی د ر پیشرفت کشور د ارد . 

وي همچنین خواستار همکاري و هم فکري کارخانه هاي نوآوري با یکد یگر شد و اد امه د اد : کارخانه هاي نوآوري می توانند به

 
عنوان زنجیره اي براي اتصال فضاي د انشگاهی به مراکز تولید ي، صنعتی و نهایتاً بازار مصرف تاثیر گذار و نقش آفرین باشند . 

د کتر روحانی از د یگر ویژگی هاي کارخانه هاي نوآوري را اتکا به فکر و اید ه هاي تازه عنوان کرد و اد امه د اد : طبیعتاً این مراکز با



 
کاربرد ي کرد ن اید ه هاي تازه می توانند تولید ثروت د ر کشور را عملیاتی کنند . 

استاند ار فارس تاکید کرد : تلاش براي تکمیل زنجیره علم و فناوري استاند ار فارس نیز د ر ابتد اي این مراسم د ر سخنان کوتاهی از
همکاري معاونت علمی و فناوري رئیس جمهور و همچنین توافق پنج د ستگاه اجرایی براي راه اند ازي کارخانه نوآوري شیراز خبر د

 
اد و گفت: این کارخانه د ر حال حاضر با 9 هزار متر مربع کار خود را آغاز کرد ه و فضاهاي کاري آن تجهیز شد ه است. 

د کتر رحیمی با بیان این که د ر راه اند ازي این کارخانه از ظرفیت ساختمانی کارخانه ITMCاستفاد ه شد ه، ابراز د اشت: فعالیت

 
این کارخانه می تواند د ر توسعه و پیشرفت استان و همچنین تکمیل زنجیره علم و فناوري تاثیر قابل توجهی د اشته باشد . 

استاند ار فارس همچنین از صرف 14 میلیارد تومان هزینه آماد ه سازي این کارخانه خبر د اد و گفت: د ر حال حاضر فعالان حوزه

 
هاي تخصصی 

«آي.تی»، «آي.اُ.تی» یا اینترنت اشیا، «آي.سی.تی»، سلامت، کشاورزي، د ریا، گرد شگري و انرژي هاي تجد ید پذیر د ر قالب 39

 
تیم مستقر و 67 تیم پاره وقت د ر این کارخانه مشغول به فعالیت هستند . 

رحیمی د ر اد امه با اشاره به این که نزد یک به هزار و 90 شرکت د انش بنیان و فناور د ر استان فارس مشغول به فعالیت هستند ،
ابراز د اشت: این تعد اد شرکت د ر حالی د ر استان فارس فعالیت می کنند که ظرفیت شرکت هاي د انش بنیان استان تا سال 93
تنها به 53 شرکت رسید ه بود و این تعد اد د ر سال جاري به بیش از 200 شرکت رسید . همچنین شرکت هاي فناور استان نیز از

 
330 شرکت د ر سال 1393 به 901 شرکت د ر سال 99 رسید ند . 

عضو هیأت مد یره و مد یر عامل شرکت کارخانجات مخابراتی ایران(ITMC) تاکید کرد : کارخانه هاي نوآوري زمینه ساز رشد و
شکوفایی حوزه ICT کشوربه گزارش روابط عمومی شرکت کارخانجات مخابراتی ایران، د کتر روح ا... نصیري عضو هیأت مد یره و مد
یرعامل شرکت کارخانجات مخابراتی ایران د ر حاشیه افتتاح کارخانه نوآوري شیراز د ر محل کارخانجات مخابراتی ایران که با حضور
وید ئو کنفرانسی رئیس جمهور برگزار شد ، گفت: افتتاح کارخانه نوآوري شیراز، زمینه ساز رشد و شکوفایی حوزه ICT و همچنین

 
ITMC است. 

وي با تأکید بر نقش مؤثر ITMC د ر راه اند ازي این کارخانه اظهار د اشت: شرکت کارخانجات مخابراتی ایران از سال 98 با حمایت
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات و استاند اري فارس و با شراکت شرکت سرمایه گذاري
عطار اقد ام به ایجاد زیرساخت براي راه اند ازي کارخانه نوآوري فارس کرد که خوشبختانه د ر آخرین روز از هفته گذشته این

 
کارخانه با حضور وید ئو کنفرانسی رییس جمهور افتتاح شد . 

وي با بیان آنکه این کارخانه با شراکت 30 د رصد ي شرکت کارخانجات مخابرات ایرانITMC و70 د رصد ي گروه سرمایه گذاري
عطار راه اند ازي شد بیان د اشت: شرکت ITMC فضاي 14 هزار متري براي راه اند ازي کارخانه نوآوري فراهم کرد و هلد ینگ عطار

 
نیز با آورد ه نقد ي براي راه اند ازي این کارخانه که هم اکنون د ر جوار شرکت ITMC کار خود را آغاز کرد ه است، مشارکت نمود . 
د کتر نصیري با اشاره به زمینه هاي فعالیت کارخانه نوآوري اظهار د اشت: د ر کارخانه نوآوري، زیر ساختی فراهم شد ه تا شرکت
هاي استارت آپی، شتاب د هند ه، سرمایه گذاران، خرید اران، فروشند گان، و افراد خلاق و د اراي اید ه اي که می تواند اید ه آن ها
منجر به تجاري سازي شود ، گرد هم آمد ه و فضایی ایجاد شد ه تا از زمان اید ه پرد ازي تا زمان تولید محصول و تجاري سازي آن، د

 
ر زیر یک سقف انجام شود . 

عضو هیأت مد یره و مد یر عامل شرکت کارخانجات مخابراتی ایران با اشاره به راه اند ازي مرکز تحقیق و توسعه د ر کارخانه نوآوري
گفت: ماموریت کارخانه نوآوري، با راه اند ازي آن به پایان نرسید ه بلکه د ر ابتد اي راه قرار د اریم و به د نبال آن هستیم که با تولید

 
هر محصول نوآورانه، شرایط تجاري سازي آن را با راه اند ازي یک شرکت جد ید فراهم کنیم. 

د کتر نصیري بیان د اشت: د ر این راستا شرکت کارخانه نوآوري، سهامد ار شرکت هاي جد ید خواهد بود و تلاش خواهد کرد تا د ر
تامین سرمایه ثابت، سرمایه د ر گرد ش، صاد رات محصولات، بازاریابی و ایجاد بازارهاي جد ید براي آن محصول، ماموریت خود را به

 
سرانجام برساند . 

وي با تاکید بر این که کارخانه نوآوري زمینه ساز رشد ITMC د ر استان فارس و به تبع آن د ر کل کشور خواهد بود ، گفت: فناوري
اطلاعات و ارتباطات د ر تمامی بخش ها از جمله بخش کشاورزي، نیرو، صنعت، آب و برق، خد مات، بهد اشت و غیره کاربرد د ارد که



خوشبختانه شرکت کارخانجات مخابراتی ایران تا کنون از این ظرفیت بهره برد ه و فناوري هاي جد ید شامل سامانه برنامه ریزي
آبیاري هوشمند ، کنتورهاي هوشمند برق، سامانه هواشناسی هوشمند ، د ستگاه کمک تنفس مصنوعی (ونتیلاتور) و غیره را د ر بستر
پلتفرم اینترنت اشیاء (آي. او. تی) نمونه سازي یا تولید کرد ه و خوشبختانه به نتایج قابل قبولی نیز رسید ه است و انتظار می رود راه

 
اند ازي این کارخانه، زمینه ساز تجاري سازي این محصولات جد ید باشد . 

عضو هیأت مد یره و مد یر عامل کارخانجات مخابراتی ایران با بیان این که به زود ي کارخانه نوآوري با شخصیت حقوقی جد ید ایجاد
خواهد شد ، افزود : مد یر عامل کارخانه نوآوري از سوي شرکت عطار و رئیس هیأت مد یره آن از سوي شرکت کارخانجات مخابراتی
ایران براي هد ایت و مد یریت آن انتخاب و منصوب می شوند و د ر قالب این شرکت، تمامی مأموریت ها و فعالیت هاي پیش بینی

 
شد ه کارخانه نوآوري، پیگیري خواهد شد . 

وي با بیان این که شرکت کارخانجات مخابراتی ایران آماد گی د ارد از فعالیت کارخانه نوآوري براي به روز رسانی د ر زمینه بهره مند
شد ن از فناوري هاي جد ید خود استفاد ه کند ، بیان د اشت: کارخانه نوآوري یک ظرفیت منحصر به فرد د ر مسیر به روز رسانی

 
شرکت ITMC به شمار می رود و کارخانجات مخابراتی ایران از تمام ظرفیت هاي این کارخانه استفاد ه خواهد کرد . 

د کتر نصیري د ر پایان از همکاري و همراهی تمام کسانی که د ر ایجاد و راه اند ازي این کارخانه زحمت زیاد ي کشید ه اند ، به ویژه
وزیر محترم ارتباطات و فناوري اطلاعات، استاند ار محترم فارس، معاونت علمی و فناوري ریاست محترم جمهوري، معاونین و مد یران
و مشاورین محترم این سه مجموعه، شرکت سرمایه گذاري مهد گستران عطار، اعضاي محترم شوراي راهبرد ي کارخانه نوآوري
شیراز، به ویژه مد یر کل محترم ارتباطات و فناوري اطلاعات فارس، مد یران عامل و هیأت مد یره هاي سابق و اسبق، هیأت مد یره

 
جد ید ، معاونین و مد یران شرکت کارخانجات مخابراتی ایران صمیمانه تشکر و قد رد انی نمود . 

مد یرعامل کارخانه نوآوري شیراز اعلام کرد ؛ پیش بینی کارآفرینی 2100نفره د ر کارخانه نوآوري شیراز ظرف 7سال مد یرعامل
کارخانه نوآوري شیراز نیز با بیان اینکه براي راه اند ازي فاز نخست این کارخانه بیش از 400 میلیارد ریال هزینه شد ه است، گفت:
تعد اد اشتغال مستقیم پیش بینی شد ه براي این کارخانه د ر سال نخست، 400 نفر بود ه که تا کنون 263 شغل آن محقق شد ه

 
است. 

علیرضا صمیمی افزود : همچنین پیش بینی براي فعالان فناوري که به صورت آزاد (فریلنسر) د ر این کارخانه فعالیت می کنند د ر
سال نخست 150 نفر بود ه که تا به حال 67 نفر تحقق یافته است. وي اد امه د اد : 2 شرکت د انش بنیان موفق این استان را جذب

 
کرد یم و بیش از 30 استارت آپ (شرکت نوپا) باید د ر فضاي کارخانه مستقر می شد ه که 26 تیم استارت آپی جذب شد ند . 

مد یر عامل کارخانه نورآوري شیراز اظهار د اشت: همکاري با مراکز رشد ، شتاب د هند ه ها و هم افزایی با جامعه آکاد میک و پارك
علم و فناوري بخش د یگري از فعالیت هاي این کارخانه است و افزون بر این، صند وق سرمایه گذاري د ر این کارخانه جذب شد ه

 
است. 

صمیمی اضافه کرد : همچنین از جذب پنج سرویس د هند ه و ارائه د هند ه خد مات د ر سال نخست، تا کنون سه سرویس د هند ه
جذب شد ند و از مجموع 10 کسب و کاري که باید د ر مرکز کسب و کار کارخانه نوآوري شیراز مستقر شوند تا کنون هشت کسب و

 
کار جذب شد ه است. 

مد یرعامل کارخانه نوآوري شیراز گفت: امید واریم این کارخانه به عنوان د ومین کارخانه د ر قطب جنوب کشور، د ر بازه زمانی هفت

 
ساله بتواند بیش از 2 هزار و 100 نفر کارآفرینی مستقیم و بیش از چهار هزار نفر کارآفرینی غیر مستقیم را د اشته باشد . 

صمیمی بیان د اشت: عملیات اجرایی فاز نخست کارخانه نوآوري شیراز از اوایل سال 1398 آغاز شد و د ر سال 1399 به بهره برد

 
اري رسید . 

وي اد امه د اد : د ر صورت حمایت وزارت ارتباطات و معاونت علمی و فناوري رئیس جمهور، عملیات فاز د وم کارخانه نوآوري شیراز

 
آغاز خواهد شد و ظرف چهار ماه به بهره برد اري می رسد . 

شایان ذکر است، کارخانه نوآوري شیراز د ر مساحتی بالغ بر 14000 متر د ر محل کارخانجات مخابراتی ایران احد اث گرد ید ه که
ساخت آن از حد ود هجد ه ماه قبل با مشارکت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، استاند اري فارس، اد اره کل ارتباطات و
فناوري اطلاعات فارس، شرکت کارخانجات مخابراتی ایران و شرکت هلد ینگ عطار آغاز شد ه و د ر آخرین روز از هفته گذشته توسط



 
ریاست محترم جمهوري افتتاح گرد ید . 

/انتهاي متن/



مصادره واحدهاي تولیدي توسط بانک ها، شایعه یا واقعیت؟!

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/10/22

بارها در محافل به ظاهر رسانه اي این ادعا مطرح شده که «بانک ها واحدهاي تولیدي را مصادره می کنند»، اما تا کنون
کسی به پشت پرده این ادعاها پرداخته و صحت و سقم آنها را بررسی کرده است؟

بارها در محافل به ظاهر رسانه اي این ادعا مطرح شده که
«بانک ها واحدهاي تولیدي را مصادره می کنند»، اما تا
کنون کسی به پشت پرده این ادعاها پرداخته و صحت و

 
سقم آنها را بررسی کرده است؟ 

به گزارش دیوان اقتصاد،بنگاه هاي تولیدي هنگام دریافت
تسهیلات بانکی متعهد می شوند که این منابع را در راه
تولید هزینه کنند و به همین منظور نیز وثایقی را در اختیار

 
بانک قرار می دهند. 

بانک هم که منابع خود را از محل سپرده هاي مردمی تجهیز کرده، به نیابت از سپرده گذاران این منابع را در اختیار تولیدکننده قرار

 
می دهد تا با این روش هم چرخ تولید بچرخد و هم سود ناشی از این تبادل اقتصادي میان بانک و سپرده گذار تقسیم شود. 

با این حال برخی «تولید کننده نماها» با سوء استفاده از قوانین و مقررات در دوره هاي خاص، منابع بانک را دریافت کرده و در محلی
غیر از آنچه تعهد کرده بودند هزینه کرده اند. این عده اکنون نه تنها منابع بانک یا به عبارت دیگر منابع مردم را باز نمی گردانند، بلکه
با توسل به طرح هایی که در واقع براي حمایت از تولیدکنندگان واقعی عملیاتی شده اند، قصد دارند به هر شکل ممکن از بازپرداخت

 
بدهی خود اجتناب کنند. 

در این شرایط، وقتی بانک ها براي وصول مطالبات خود به روش هاي قانونی متوسل می شوند، طرف مقابل تلاش می کند با استفاده

 
از ابزارهاي مختلف، بانک را به تقابل با تولید متهم کند، در حالی که در چنین مواقعی، حکم قانون، چیز دیگري است. 

مروري بر یک نمونه واقعی از این ادعاها می تواند به خوبی نشان دهد که بانک ها نه تنها علیه تولید نیستند، بلکه حامی

 
تولیدکنندگان اند. 

به تازگی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان خراسان جنوبی به همراه رئیس اداره امور شعب بانک ملی ایران در این استان در
جریان بازدید از شهرك صنعتی بیرجند، ضمن سرکشی به واحدهاي تولیدي که با وجود دریافت تسهیلات بانکی، به هیچ گونه

 
فعالیتی اشتغال ندارند، بر لزوم وصول مطالبات بانک به منظور تزریق آن به واحدهاي تولیدي واقعی تاکید کردند. 

تنها سه واحد «آجر نسوز سفال نیلوي شرق»، کارخانه تولید «محصولات بهداشتی استریل آغشته» و یک واحد «لوله و پروفیل» در
این شهرك صنعتی تا کنون بیش از 60 میلیارد تومان به این بانک بدهکارند و در شرایطی که هیچ گونه تلاشی براي تسویه بدهی از

 
سوي مالکان این واحدها انجام نشده، بانک در راستاي وصول منابع خود در حال طی مراحل قانونی است. 

محمد علی زرنگ رئیس اداره مور شعب استان خراسان جنوبی بانک ملی ایران در این بازدید با تقدیر از مساعدت هاي قوه قضاییه
براي بازپس گیري اموال مردم، تاکید کرد: اولویت ما همواره کمک به ادامه تولید بنگاه هاست و در این راه از پرداخت هر گونه

 
تسهیلات براي تامین سرمایه ثابت یا سرمایه در گردش با رعایت ضوابط قانونی استقبال می کنیم. 



وي با بیان این که دارایی بانک متعلق به مردم است و ما اجازه نمی دهیم عده اي در پوشش تولید، این منابع را در محل هاي دیگري
مصرف کنند، افزود: اکنون مشخص شده که برخی به ظاهر تولیدکنندگان حتی از تامین تجهیزات نیز عاجز بوده اند و با اجاره دستگاه

 
ها و ماشین آلات، کارشناسان ارزیاب را فریب داده اند. 

حجت الاسلام علی نسائی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان خراسان جنوبی نیز پس از بازدید از واحدهاي تعطیل در این شهرك
صنعتی با تاکید بر این که قوه ضاییه حامی تولید است، گفت: دستور این است که از واحدهاي تولیدي فعال حمایت شود، اما اگر یک

 
واحد تولیدي فعالیتی ندارد و در عین حال منابع بانک را نیز باز نمی گرداند، باید همه وثایقش را به اجرا گذاشت. 

وي با بیان این که بانک ها به نمایندگی از مردم پول را هزینه می کنند و توقع دارند این منابع در گردش باشد، افزود: نباید از
مماشات قوه قضاییه با بدهکاران بانکی سوء استفاده کرد، چرا که دفاع از حقوق بانک ها نیز جزو دفاع از حقوق عامه است و کسانی که

بدون دلیل موجه از بازپرداخت بدهی بانکی خود سر باز می زنند، با برخورد قوه قضاییه مواجه خواهد شد.



مشارکت کارکنان بانک مسکن استان یزد در پویش “هرکارمند،حامی یک

فرزند معنوي”

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیر شعب بانک مسکن استان یزد به نمایندگی از کارکنان این مدیریت با مشارکت در طرح اکرام ایتام و محسنین به پویش
“هرکارمند، حامی یک فرزند معنوي” پیوست.

مدیر شعب بانک مسکن استان یزد به نمایندگی از کارکنان
این مدیریت با مشارکت در طرح اکرام ایتام و محسنین به

 
پویش “هرکارمند، حامی یک فرزند معنوي” پیوست. 

به گزارش دیوان اقتصاد،مدیرشعب استان یزد در نشستی که
میزبان رئیس و کارشناس مسئول مشارکت هاي مردمی
کمیته امداد امام خمینی(ره) منطقه دو استان بود، اظهار
داشت: بانک مسکن مهمترین رسالت خود را منفعت

 
اجتماعی می داند، و ارائه خدمات به مددجویان کمیته امداد و سایر سازمان هاي حمایتی موجب افتخار براي کارکنان بانک می باشد. 

صیدنبی حیدریان ضمن ارائه گزارشی از تسهیلات بانک در زمینه اشتغال زایی و مشاغل خانگی، گفت: بانک مسکن در راستاي
توانمندسازي مددجویان، نه تنها در استان بلکه در کل کشور خدمات قابل توجهی را ارائه نموده و بسیاري از آنها با استفاده از

 
تسهیلات ارزان قیمت این بانک، بی نیاز از خدمات حمایتی شده اند. 

حیدریان از دیگر اقدامات خیرخواهانه که توسط کارکنان این مدیریت انجام شده است را تهیه تعداد 200 بسته لوازم التحریر و اهداء

 
آن در ابتداي سال تحصیلی جاري به مناسبت بزرگداشت یادواره شهداي استان عنوان کرد. 

رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) منطقه دو استان از اقدامات مسئولانه بانک مسکن در اعطاي تسهیلات حمایتی به مددجویان و
همچنین نیات خیرخواهانه کارکنان آن تشکر کرد و اظهار داشت: بانک مسکن بانک پیشرو در ارائه خدمات به اقشار کم درآمد جامعه
است و عملکرد این بانک در ارائه خدمات به مددجویان تحت پوشش نهادهاي حمایتی از جمله کمیته امداد قابل تقدیر و ستودنی

 
است. 

احمد مزیدي با اشاره به اینکه بیشترین همکاري و پرداخت تسهیلات به مددجویان روستایی با مشارکت بانک مسکن صورت پذیرفته،
اظهار داشت: بانک مسکن به عنوان یک بانک دولتی و تخصصی در زمینه مسکن در پرداخت تسهیلات اشتغالزایی مددجویان نیز در

 
استان پیشگام بوده است. 

مزیدي با شرح خدمات حمایتی که توسط کمیته امداد امام خمینی(ره) انجام می پذیرد، گفت: تعداد زیادي از کودکان بی سرپرست



در قالب طرح اکرام ایتام و محسنین تحت پوشش این کمیته قرار دارند و به عنوان فرزندان معنوي خیرین مورد حمایت قرار می

 
گیرند. 

وي افزود: در جهت افزایش جذب خیرین پویش “هرکارمند، حامی یک فرزند معنوي” طراحی شده است که با توجه به روحیه
خیرخواهانه آحاد جامعه و توانمندان مورد استقبال قرار گرفته است. وي از استقبال و مشارکت کارکنان بانک مسکن در این پویش

خیرخواهانه ابراز خرسندي و براي ایشان آرزوي سلامتی کرد.



ایجاد شهرك هاي گلخانه اي در مناطق مختلف قم

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/10/22

رئیس سازمان جهاد کشاورزي قم اعلام کرد: شهرك هاي گلخانه اي در مناطق مختلف قم ایجاد می شود.

 
رئیس سازمان جهاد کشاورزي قم اعلام کرد: شهرك هاي گلخانه اي در مناطق مختلف قم ایجاد می شود. 

عباس پورمیدانی بیان کرد: با ایجاد شهرك هاي گلخانه اي در مناطق مختلف استان، فرصت هاي متعدد شغلی براي علاقه مندان به
فعالیت هاي کشاورزي در محل زندگی خود فراهم می شود و دیگر نیازي به مهاجرت کشاورزان براي دسترسی به آب و زمین مناسب

 
در مناطق اطراف نیست. 

وي افزود: در همین رابطه شهرك تخصصی گلخانه اي در نزدیکی شهر قنوات قم با درنظر گرفتن زمین و چاه آب مناسب ایجاد می
شود که نقش موثري در اشتغال کشاورزان منطقه، گسترش تولید محصول و درآمد حاصل از فعالیت هاي کشاورزي در این بخش

 
استان، خواهد داشت. 

وي ادامه داد: کشت هاي گلخانه اي به دلیل امکان مدیریت مناسب فضا و شرایط کشت، در مقابل تنش هاي محیطی مقاوم تر است و
به آب کمتري نیاز دارد، به همین دلیل توسعه آن در قم یک ضرورت به شمار می آید و باید روز به روز بر وسعت گلخانه هاي استان

 
افزوده شود. 

پورمیدانی گفت: در کشت هاي گلخانه اي نظارت مورد نیاز بر نحوه رشد گیاه در مراحل مختلف توسط کارشناسان صورت می گیرد،

 
بنابراین محصولات تولید شده به این روش کیفیت و استاندارد لازم را دارد و به همین دلیل با فروش مناسبی در بازار مواجه است. 

وي با اشاره به ایجاد 20 هکتار گلخانه جدید در قم طی سال جاري بیان کرد: روند گسترش گلخانه ها در استان با کوتاه کردن زمان
صدور مجوزهاي لازم و ارائه تسهیلات بانکی مورد نیاز سرعت بیشتري می گیرد و در راه رسیدن به این هدف، سرمایه گذاران علاقه

 
مند به فعالیت اقتصادي در این بخش مورد حمایت قرار خواهند گرفت. 

کشاورزي در قم روند رو به گسترشی دارد و با توسعه کشت هاي گلخانه اي، سهم این بخش مهم اقتصادي در حوزه تولید و اشتغال
استان ارتقا قابل توجه اي خواهد یافت، همچنین فرآوري محصولات گلخانه اي نقش مهمی در موفقیت طرح هاي ارائه شده براي

 
تجاري سازي فعالیت هاي بخش کشاورزي قم دارد و موجب کاهش تلفات تولید و زیان هاي ناشی از آن می شود. 

 
نزدیک به 14 هزار تن در بخش کشاورزي قم فعالیت می کنند که در این میان بیش از یک هزار تن خانم هستند. 

بیشتر بهره برداران بخش کشاورزي قم را روستاییان استان تشکیل می دهند به نحوي که کشاورزي به تنهایی 45 درصد اشتغال

 
روستائیان در بخش هاي مختلف استان را به خود اختصاص داده است. 

 
میزان متوسط تولید بخش کشاورزي استان قم در سال برابر 805 هزار تن در زمینهٔ محصولات زراعی، باغی، دامی و شیلات است. 



برچسب ها: عباس پورمیدانی ، شهرك گلخانه اي ، سازمان جهاد کشاورزي قم



بهره برداري 9 هزار میلیارد ریالی طرح کشاورزي تا پایان سال

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/10/22

استاندار هرمزگان گفت: 9 هزار میلیارد ریال طرح کشاورزي تا پایان امسال به بهره برداري می رسد.

 
استاندار هرمزگان گفت: 9 هزار میلیارد ریال طرح کشاورزي تا پایان امسال به بهره برداري می رسد. 

فریدون همتی شامگاه شنبه در نشست کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان افزود: 377 طرح ساخت گلخانه با سرمایه گذاري
هفت هزار و500 میلیارد ریال و ایجاد اشتغال براي بیش از 2 هزار نفر و راه اندازي 40 واحد صنایع تبدیلی با یکهزار و 200 میلیارد

 
ریال سرمایه گذاري از مهم ترین طرح هاي قابل افتتاح بخش کشاورزي است. 

وي بیان داشت: در حوزه صنعت، معدن وتجارت نیر سه هزار و 900 میلیارد ریال طرح در دهه فجر امسال مورد بهره برداري قرار می

 
گیرد که براي 6 هزار نفر شغل ایجاد می کند. 

استاندار هرمزگان اظهارداشت: همچنین 72 طرح گردشگري شامل ساخت مجتمع هاي گردشگري و پذیرایی، هتل، اقامتگاه بومگردي

 
و سنتی با سرمایه گذاري بخش خصوصی در استان درحال اجراست. 

همتی یادآورشد: 12 مورد از این طرح هاي گردشگري با سرمایه گذاري بیش از 9 هزار و 300 میلیارد ریال و اشتغال زایی 324 نفر
تا پایان امسال و 20 طرح با سرمایه گذاري 2هزار و 560 میلیارد ریال و اشتغال براي 633 نفر تا پایان دولت به بهره برداري می رسد.
وي در خصوص تولید صنایع بزرگ استان نیز گفت: تولیدات فولاد، آلومینیوم، سیمان و روي هرمزگان در 9 ماهه امسال هفت هزار و

 
927 میلیون تن بوده که در همسنجی با پارسال هشت درصد رشد داشته است. 

استاندار هرمزگان در این نشست در خصوص تعیین تکلیف واحدهاي تولیدي تملیکی بانک هاي استان نیز گفت: هیچ از بانک هاي

 
استان حق تعطیل کردن کارخانه تملک کرده را ندارد. 

وي همچنین با اشاره به الزام اجراي مصوبه هاي کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید هرمزگان در شرایط جنگ اقتصادي تاکید کرد:

 
مسوولان دستگاه هاي اجرایی استان در صورت عمل نکردن به مصوبه هاي این کارگروه به مراجع قضایی معرفی می شوند. 

در این نشست با مصوبه کارگروه تسهیل و رفع تولید هرمزگان، با بخشودگی جریمه بدهی یکی از شرکت هاي صنعتی استان به تامین

 
اجتماعی و درخواست 30 متقاضی تسهیلات صنعتی، صنفی و کشاورزي استان به ارزش 425 میلیارد ریال موافقت شد. 

برچسب ها: استاندار هرمزگان ، فریدون همتی ، تولید فولاد



هزینه عقب افتادگی از صادرات بر دوش اقشار ضعیف جامعه

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/10/22

غلامحسین شافعی، گفت: صادرکنندگان مشوق هاي مالی و صادراتی نمی خواهند، بلکه تنها خواستار مسیر هموار و امن براي
حرکت هستند تا با اعتماد و اطمینان در مسیر پیش رو حرکت کنند.

غلامحسین شافعی، گفت: صادرکنندگان مشوق هاي مالی و صادراتی نمی خواهند، بلکه تنها خواستار مسیر هموار و امن براي

 
حرکت هستند تا با اعتماد و اطمینان در مسیر پیش رو حرکت کنند. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران گفت: تجارت خارجی ما در سال هاي اخیر، دچار یک سردرگمی شده و هزینه

 
عقب افتادگی از صادرات را اقشار ضعیف جامعه می پردازند. 

غلامحسین شافعی، در مراسم سالروز ملی صادرات افزود: صادرکنندگان مشوق هاي مالی و صادراتی نمی خواهند، بلکه تنها خواستار
مسیر هموار و امن براي حرکت هستند تا با اعتماد و اطمینان در مسیر پیش رو حرکت کنند. اما متاسفانه مشخص نیست سیاست

 
گذاران ما بر چه مبنایی تصمیم می گیرند و چرا فاصله حرف تا عمل اینقدر زیاد است. 

وي اضافه کرد: از بخش خصوصی در پشت تریبون حرف زده می شود، اما آیا کردار ها هم مطابق این گفتار ها هست؟ ما ادعاي عدالت
اجتماعی، داریم، اما آیا در مدیریت یک طرفه دولتی این عدالت اجرا می شود؟ اگر تصمیم نابخردانه و سیاست ناصواب اعمالی، جمعی
از ما را به فنا دهد و بهبود معیشت مردم را به خطر اندازند، چه کسی پاسخگوست؟ اصلا مجازاتی براي تصمیم گیران در کار هست؟

 
کجا باید دادخواهی کنیم؟ چه کسی پاسخگوي از دست دادن فرصت هاي طلایی است که ناشی از سیاست گذاري هاي اشتباه است؟ 

 
توسعه سیاسی در گروي توسعه اقتصادي 

شافعی با طرح این سوال که تا چه زمانی قرار است اقتصاد به سیاست یارانه دهد؟ گفت: شکی نیست توسعه سیاسی در گروي توسعه

 
اقتصادي است. 

وي افزود: بخش خصوصی پرچم ها را برافراشته نگه داشته است. اما ظرفیت هایی که بخش خصوصی در حال حاضر دارد بسیار بیش
از ظرفیت فعلی است و باید ظرفیت هاي بالقوه را به بالفعل تبدیل کنیم. راه حل هم مشخص است. شرایط پیش رو به نظر می رسد

 
متفاوت باشد؛ براي یک بار برابري حرف و عمل را براي استفاده از ظرفیت هاي بخش خصوصی مورد توجه قرار دهید. 

 
گلایه بخش خصوصی از تصمیمات غیر کارشناسی براي صادرات 

شافعی گفت: باید از بسیاري از رفتار ها و تصمیمات غیرکارشناسی که البته غیرعامدنه براي صادرات اعمال شد، گلایه ها را ابراز کنیم.
رئیس اتاق ایران اضافه کرد: صادرات به عنوان نوك پیکان توسعه تولید و اقتصاد کشور ها شناخته شده است. نقش صادرات و حضور

 
کشور در بازار هاي جهانی در توسعه فرهنگی و امنیتی کشور ها نقش بی بدیلی دارد. 

وي ادامه داد: حرف هاي زیادي در رابطه با ایجاد عدالت اجتماعی، رفاه اجتماعی، بهبود معیشت، اشتغال و رونق تولید گفته می شود.
اما راه رسیدن به اهداف مدنظر کجاست؟ پاسخ روشن است. بهبود معیشت مردم در سایه توسعه اقتصادي پایدار شکل می گیرد و
توسعه اقتصادي هم در گروي توسعه صادرات است. از طرف دیگر هم توسعه صادرات در گروي پشتیبانی واقعی از صادرکنندگان قرار

 
دارد. 

برچسب ها: رئیس اتاق بازرگانی ، اقشار ضعیف جامعه ، قشر ضعیف





تعطیلی کارخانه شیمی معدنی کبودرآهنگ غیر منطقی است

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/10/22

حجت االله مهدوي فرماندار شهرستان کبودرآهنگ گفت: تعطیلی کارخانه شیمی معدنی کبودرآهنگ غیر منطقی است.

 
حجت االله مهدوي فرماندار شهرستان کبودرآهنگ گفت: تعطیلی کارخانه شیمی معدنی کبودرآهنگ غیر منطقی است. 

حجت االله مهدوي دوشنبه 22 دي ماه در بازدید از کارخانه شیمی معدنی در شهرك صنعتی ویان شهرستان کبودراهنگ، بر توسعه
این کارخانه و ایجاد اشتغال بیشتر و گستردگی بازار فروش محصولات این کارخانه در سطح کشور و حتی در عرصه صادرات بین

 
المللی تأکید کرد. 

مهدوي اعلام کرد: شرکت شیمی معدنی همدان نخستین و تنها تولیدکننده کربنات کلسیم رسوبی در ایران و بزرگترین در منطقه
غرب آسیا با نام تجاري برین با طیف گسترده محصولات در خدمت صنایع داخلی و بازارهاي جهانی است و همه ما باید از این ظرفیت

 
ملی براي پیشرفت شهرستان و افزایش تولید تلاش کنیم و هدف این است براي حل مشکل آلودگی هوا چاره بیندیشیم. 

وي خاطرنشان کرد: محصولات این شرکت طیف گسترده اي از صنایع را پوشش می دهند از جمله صنایع رنگ و پوشش هاي
صنعتی، انواع بتانه و سیلانت، خمیرهاي آب بندي، صنایع پلیمر، لاستیک، کاغذ، مرکب چاپ، صنایع شوینده و بسیاري از صنایع

 
دیگر که کربنات کلسیم مصرف می کنند. 

فرماندار کبودراهنگ به همراه معاون امور عمرانی استاندار همدان و مدیرکل مدیریت بحران استانداري از کارخانه شیمی معدنی در

 
شهرك صنعتی ویان شهرستان کبودراهنگ بازدید کردند و از نزدیک مشکلات آلایندگی این کارخانه را مورد برسی قرار دادند. 

برچسب ها: حجت االله مهدوي ، کبودرآهنگ ، شیمی معدنی



کاهش 2300 نفري نیروي کار در دومین شرکت بزرگ تولیدکننده تایر جهان

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/10/22

شرکت فرانسوي سازنده تایر میشلن، دومین تولیدکننده تایر در جهان، 2300 نفر را در تمام تاسیسات تولیدي خود در
فرانسه حذف خواهد کرد.

شرکت فرانسوي سازنده تایر میشلن، دومین تولیدکننده تایر در جهان، 2300 نفر را در تمام تاسیسات تولیدي خود در فرانسه

 
حذف خواهد کرد. 

شرکت فرانسوي سازنده تایر میشلن، دومین تولیدکننده تایر در جهان، 2300 نفر را در تمام تاسیسات تولیدي خود در فرانسه حذف

 
خواهد کرد، اما هیچ کارخانه اي تعطیل نخواهد شد. 

بر اساس اعلام این شرکت، این اقدام 1100 جایگاه در بخش اداري و1200 جایگاه در تاسیسات را تحت تاثیر قرار خواهد داد. 60
درصد این کاهش نیرو، از طریق تغییر جایگاه کارگران صورت نمی پذیرد، بلکه از طریق بازنشستگی و بازخرید کردن افرادي که تمایل

 
دارند، انجام می شود. 

 
اخراج هایی که طی سه سال انجام می شود معادل تقریباً 2 درصد از نیروي کار جهانی «میشلن» است. 

این شرکت تولیدکننده تایر از سال 2017 به علت رقابت سخت با تولیدکنندگان کم هزینه مجبور شده است، تا نیروي کار خود در

 
فرانسه، آلمان و آمریکا را تقریبا 1500 نفر کاهش دهد. 

برچسب ها: تایر ، اشتغال ، فرانسه



صادر کننده به جاي تشویق مالی، مسیر هموار براي حرکت می خواهد

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/10/22

رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت:صادرکنندگان پشتیبانی مالی و مشوق نمی خواهند، صادرکنندگان مسیر امنیت براي حرکت
می خواهند و مسیر هموار براي حرکت می خواهند و اعتماد و اطمینان انتظار دارند ولی واقعیت این است که در چند دهه

گذشته تجارت خارجی ما از یک سردرگمی برخوردار بوده است.

رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت:صادرکنندگان پشتیبانی مالی و مشوق نمی خواهند، صادرکنندگان مسیر امنیت براي حرکت می
خواهند و مسیر هموار براي حرکت می خواهند و اعتماد و اطمینان انتظار دارند ولی واقعیت این است که در چند دهه گذشته تجارت

 
خارجی ما از یک سردرگمی برخوردار بوده است. 

غلامحسین شافعی امروز در مراسم روز ملی صادرات در اتاق بازرگانی ایران گفت: روز ملی صادرات تبلور افتخار آفرینی جهادگران
عرصه تجارت است که من صمیمانه به همه تبریک عرض می کنم، آن هم دریک شرایط کاملا استثنایی و ویژه و عبور از دیوار ستبر
تحریم و ایجاد افتخار براي فعالان اقتصادي که شرایط را می توان به این تعبیر کرد که صادرات با اعمال شاقه انجام می شود، البته
جاي بسیاري از صادرکنندگان پرتلاش را امروز در این مراسم خالی می بینیم و افراد ریشه داري که شرایط ناروا باعث شده که بعضی

 
ها در این مراسم نباشند. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران اظهار داشت: صادرات در اقتصاد کشورها در کجا قرار گرفته است؟ صادرات امروز به عنوان نوك پیکان
حرکت توسعه اقتصادي همه کشورها به رسمیت شناخته شده است و سنجش قدرت اقتصادي کشورها ملاك اول آن میزان حضور

 
این کشور در بازارهاي رقابتی دنیا است و نقش صادرات هم در مسائل فرهنگی و در مسائل اجتماعی و امنیتی بسیار بارز است. 

وي خطاب به جهانگیري در ادامه بیان داشت: این مورد را بسیاري می گویند که اگر کالاهایی از مرزها عبور نکند، سربازان از آن عبور

 
خواهند کرد، خیلی ها این موضوع و اهمیت را درك کرده اند، ولی ما در این قضیه هنوز حل نشده ایم. 

وي بیان داشت: آقاي جهانگیري ما خیلی حرف می زنیم که دنبال رونق تولید و به دنبال ایجاد اشتغال و به دنبال تامین معیشت
مردم و به دنبال عدالت اجتماعی و رفاه عمومی هستیم، اما راه اصلی آن کجاست و براي رسیدن به این موارد راه اصلی از کجا می
گذارد، مرتب هم از معیشت مردم حرف می زنیم، معیشت مردم در سایه توسعه اقتصادي می تواند پایدار بماند و توسعه اقتصادي در
سایه توسعه صادرات می تواند ایجاد شود و توسعه صادرات توسط صادرکنندگان قابل انجام است، بنابراین نقطه اصلی تامین معیشت
مردم و عدالت اجتماعی پشتیبانی واقعی از صادرکنندگان کشور است، باور کنیم که هزینه عقب افتادگی از صادرات کشور را افراد

 
ضعیف این جامعه بر دوش می کشند، برعکس آنچه که نشان داده می شود. 

وي بیان داشت: صادرکنندگان پشتیبانی مالی و مشوق نمی خواهند، صادرکنندگان مسیر امنیت براي حرکت می خواهند و مسیر
هموار براي حرکت می خواهند و اعتماد و اطمینان انتظار دارند ولی واقعیت این است که در چند دهه گذشته تجارت خارجی ما از

 
یک سردرگمی برخوردار بوده است. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران بیان داشت: تا کی اقتصاد باید به سیاست در این کشور یارانه دهد، همه جا عکس این قضیه است، سیاست



 
به اقتصاد یارانه می دهد، زیرا توسعه سیاسی هم در گرو توسعه اقتصادي است. 

وي بیان داشت: آقاي جهانگیري واقعیت این است که فاصله حرف با عمل در کشور ما زیاد است، پشت تریبون ها از بخش خصوصی

 
خیلی حرف زده می شود، ولی آیا واقعا کردار مطابق این گفتارها است. 

 
این 3 سال به اندازه یک عمر براي فعالان اقتصادي سپري شد 

وي بیان داشت: به واسطه بسیاري از مسائل گذشته این سه سال به اندازه یک عمر براي فعالان اقتصادي سپري شد و مرارت یک عمر

 
را در این سه سال فعالان اقتصادي کشیدند. 

رئیس اتاق بازرگانی اظهار داشت: ما که ادعاي عدالت اجتماعی و عدالت عمومی داریم آیا در مدیریت یک طرفه دولتی این عدالت اجرا
می شود؟ من به عنوان یک فعال اقتصادي سوال می کنم که اگر تصمیم نابخردانه و یک سیاست ناثواب جمعی از ما را به فنا بدهد
کسی پاسخگوي ما هست؟ ما می توانیم جایی دادخواهی کنیم؟ اما من اگر پول قبض تلفنم را پرداخت نکنم سر ماه تلفنم را قطع می

 
کنند، بنابراین اگر قرار است که کار از پایه درست شود باید به بسیاري از مسائل اساسی توجه کنیم. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران اظهار داشت: اگر فرصت هایی در اقتصادمان از دست رفت و تصمیم گیران باعث آن بودند کسی مورد سوال
قرار می گیرد و حتی مجازات می شود که تو چه فرصت هاي طلایی را از معیشت مردم گرفتی؟ اینها بی اعتمادي و نااطمینانی در

 
بین همه ایجاد می کند. 

وي گفت: آقاي دکتر جهانگیري، بخش خصوصی پرچم صادرات را برافراشته نگاه داشته است اما ظرفیت ما بیشتر است و بخش
خصوصی می تواند ظرفیت هاي بالقوه را به بالفعل تبدیل کند و براي این مهم راه حل دارد و شرایط پیش رو هم به نظر می رسد
شرایط متفاوتی باشد لذا براي یک بار حرف را با عمل در استفاده مناسب از بخش خصوصی و استفاده از این لشکر عظیم براي اقتصاد

 
کشور مورد توجه جدي تر قرار دهیم. 

شافعی اظهار داشت: در همین چند ماه اخیر نقاط امیدي پیدا شده است و تغییراتی را شاهد هستیم لذا مسیر می تواند امیدوار کننده

 
باشد. 

وي افزود: خیلی ها در انتظار حرکت هاي جدید هستند و بسیاري از فعالان اقتصادي به ناروا خانه نشین شدند و بسیاري از فعالان
اقتصادي به محکمه ها کشیده اند. من کاري به خلافکارها ندارم، اما این محیط را صاف کنیم و به کمک این لشکر بیاییم و من

 
امیدوارم که آینده ما به مراتب بهتر از الان خواهد بود. 

شافعی خطاب به رزم حسینی بیان داشت: شما نیز یک کار متفاوت انجام دهید و مرهم جدیدي براي زدودن این آزردگی ایجاد کنید.

برچسب ها: اتاق بازرگانی ، صادرکنندگان ، تجارت



گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/10/22

رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور،
مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ برگزار شد.

رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک
اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور،
مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و
سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ برگزار

 
شد. 

به گزارش دیوان اقتصاد،در این مراسم علی امانی، نایب
رئیس هیئت مدیره این بانک با اشاره به سابقه و عملکرد

نخستین بانک خصوصی ج.ا.ا در طول 20 سال فعالیت خود گفت: این بانک از بدو تاسیس تلاش خود را بر این قرار داده که به عنوان
بانک پیشرو در مرحله گذار از بانکداري سنتی به مدرن نقش آفرین باشد و در این چارچوب سعی کرده با تکمیل زنجیره خدمات پولی

 
و مالی از قبیل بیمه، کارگزاري بورس، تامین سرمایه، صرافی و سایر خدمات به جایگاه بالاتري در صنعت مالی دست پیدا کند. 

امانی افزود: ورود نوآوري به سیستم بانکی کشور مستلزم ایجاد بازارهاي جدید در کشور است و گروه مالی اقتصادنوین، در تلاش است
با استفاده از مجموعه کامل سرویس هاي مالی که در اختیار دارد، در خلق این بازارها به کمک تیم هاي نوآور بیاید و همچنین از

 
کمک آن ها در تکمیل زنجیره ارزش گروه مالی اقتصادنوین بهره ببرد. 

در ادامه علیرضا دلیري، مشاور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري با اشاره به حرکت بانک اقتصادنوین تغییر فضاي بانکداري
سنتی به بانکداري نوین گفت: زمان آن رسیده که خود را با فضاي بین المللی بانکداري نوین، دیجیتال و جامع همراه کنیم و خدمات

 
این حوزه را در اختیار مردم قرار دهیم. 

او افزود: قطعا تسهیلگري در خدمات مالی می تواند اثرات مثبتی در زندگی اجتماعی ما ایجاد کند. بحث فین تک ها و فناوري هاي

 
مالی به سرعت در حال رشد است به طوري که هم در بازار پول، هم در بازار سرمایه و هم در بازار بیمه رشد قابل توجهی داشته اند. 

دلیري در ادامه به انتظار معاونت علمی و فناوري از نظام بانکداري اشاره کرد و گفت: اول اینکه بستر سرمایه گذاري خود را روي حوزه
دانش بنیان و استارت آپ ها متمرکز کنند که در این راستا بانک اقتصادنوین از قبل صندوق سرمایه گذاري جسورانه را راه اندازي
کرده است؛ و دوم اینکه سرمایه گذاري خود را به سمت حوزه هاي جدید ببرند. به خصوص در دوران شیوع کرونا، بانک ها می توانند

 
در این زمینه بسیار نقش آفرین باشند. 

در ادامه محمدرضا قبادي، مدیرعامل شتابدهنده نوین تک به توضیح فلسفه ي برگزاري رویداد نوین کمپ پرداخت و با بیان تاریخچه
ي مختصري از فعالیت هاي شتابدهنده ي نوین تک گفت: از ابتداي سال 1399 مسیر حرکتی نوین تک به سمت شتابدهی شرکتی

 
تغییر کرده است. 

او افزود: فعالیت هاي تحقیق و توسعه در سازمان هاي بزرگ محدودیت هاي خاص خود را دارد و به همین دلیل است که در جهان،



شرکت هاي بزرگ براي اتصال نوآوري به زنجیره ي ارزشی که ارائه می کنند، به سراغ ایجاد صندوق هاي خطرپذیر سازمانی رفته اند

 
و بانک ها نیز در تلاشند از همکاري با فین تک ها بهره ببرند. 

مدیرعامل شتابدهنده نوین تک در ادامه گفت: با کمک همکارانمان، مثل مجموعه هاي فرابوم، نوآوران امین، فینوتک، اکسیر و کوانت
ن و همچنین زیرساخت هاي گروه مالی اقتصادنوین، انواع APIهاي مورد نیاز در این حوزه را فراهم کرده ایم و آماده ایم که در اختیار
استارتاپ ها قرار دهیم. حدود بیست کارگاه آموزشی با همکاري شرکت مشاور سرمایه گذاري تامین سرمایه نوین و دانشکده برق و
کامپیوتر دانشگاه تهران و سایر اساتید اهل فن، طراحی شده و طی این یک ماه در اختیار استارتاپ ها قرار می گیرد. این خدمات
مخصوص استارتاپ هاي early stage طراحی شده و اگر تیمی از قبل به بلوغ جذب سرمایه رسیده است، می تواند بدون گذراندن

 
این کارگاه ها، به سرمایه گذاران متصل شود. 

قبادي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه جذب سرمایه گفت: ما با شرکت مدیریت ثروت ستارگان و صندوق کارآفرینی پرشیا،
زمینه ي همکاري مشترك را فراهم کرده ایم و از این طریق می توانیم به تیم ها کمک کنیم در هر مرحله اي از توسعه ي کسب
وکارشان که به سرمایه نیاز داشتند، آن را دریافت کنند. همچنین براي تیم هاي خروجی این رویداد امکان جذب سرمایه تا 20

میلیارد تومان فراهم شده که می تواند در اختیار تیم هاي بالغ قرار بگیرد.



ارائه 76 هزار مورد خدمت به ساکنان مناطق محروم فارس

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز به نقل از پایگاه اطلاع
رسانی کمیته امداد فارس، محمد بذرافشان با بیان این خبر
اظهار داشت: در حال حاضر 172 هزار و 981 خانوار با
جمعیت 350 هزار و 558 نفر در استان تحت حمایت
کمیته امداد هستند که از این تعداد 78 هزار و 39 خانوار
با جمعیت 165 هزار و 337 نفر در مناطق محروم با ضریب

 
محرومیت 6 الی 9 درصد ساکن هستند. 

او در ادامه افزود: در 9 ماهه امسال، تعداد 75 هزار و 972 خدمت در 15 سرفصل به مددجویان ساکن مناطق محروم ارائه شده است

 
که شامل خدمات عمرانی، اشتغال و فنی و حرفه اي، حمایتی و درمانی می شود. 

مدیرکل امداد فارس، هزینه کرد خدمات مناطق محروم را در مدت مذکور 208 میلیارد تومان و 400 میلیون تومان اعلام کرد و گفت:

 
از این میزان 144 میلیارد و 900 میلیون تومان در قالب تسهیلات اشتغال و بقیه به صورت بلاعوض به جامعه هدف ارائه شده است. 

انتهاي پیام/س



مصادره واحدهاي تولیدي توسط بانک ها،شایعه یا واقعیت؟!

منبع: اکو نیوزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/10/22

بارها در محافل به ظاهر رسانه اي این ادعا مطرح شده که «بانک ها واحدهاي تولیدي را مصادره می کنند»، اما تا کنون
کسی به پشت پرده این ادعاها پرداخته و صحت و سقم آنها را بررسی کرده است؟

مصادره واحدهاي تولیدي توسط بانک ها،شایعه یا
واقعیت؟! اقتصاد ایران: بارها در محافل به ظاهر رسانه اي
این ادعا مطرح شده که «بانک ها واحدهاي تولیدي را
مصادره می کنند»، اما تا کنون کسی به پشت پرده این

 
ادعاها پرداخته و صحت و سقم آنها را بررسی کرده است؟ 

به گزارش خبرگزاري اقتصاد ایران، بنگاه هاي تولیدي
هنگام دریافت تسهیلات بانکی متعهد می شوند که این
منابع را در راه تولید هزینه کنند و به همین منظور نیز

 
وثایقی را در اختیار بانک قرار می دهند. 

بانک هم که منابع خود را از محل سپرده هاي مردمی تجهیز کرده، به نیابت از سپرده گذاران این منابع را در اختیار تولیدکننده قرار

 
می دهد تا با این روش هم چرخ تولید بچرخد و هم سود ناشی از این تبادل اقتصادي میان بانک و سپرده گذار تقسیم شود. 

با این حال برخی «تولید کننده نماها» با سوء استفاده از قوانین و مقررات در دوره هاي خاص، منابع بانک را دریافت کرده و در محلی
غیر از آنچه تعهد کرده بودند هزینه کرده اند. این عده اکنون نه تنها منابع بانک یا به عبارت دیگر منابع مردم را باز نمی گردانند، بلکه
با توسل به طرح هایی که در واقع براي حمایت از تولیدکنندگان واقعی عملیاتی شده اند، قصد دارند به هر شکل ممکن از بازپرداخت

 
بدهی خود اجتناب کنند. 

در این شرایط، وقتی بانک ها براي وصول مطالبات خود به روش هاي قانونی متوسل می شوند، طرف مقابل تلاش می کند با استفاده

 
از ابزارهاي مختلف، بانک را به تقابل با تولید متهم کند، در حالی که در چنین مواقعی، حکم قانون، چیز دیگري است. 

مروري بر یک نمونه واقعی از این ادعاها می تواند به خوبی نشان دهد که بانک ها نه تنها علیه تولید نیستند، بلکه حامی

 
تولیدکنندگان اند. 

به تازگی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان خراسان جنوبی به همراه رئیس اداره امور شعب بانک ملی ایران در این استان در
جریان بازدید از شهرك صنعتی بیرجند، ضمن سرکشی به واحدهاي تولیدي که با وجود دریافت تسهیلات بانکی، به هیچ گونه

 
فعالیتی اشتغال ندارند، بر لزوم وصول مطالبات بانک به منظور تزریق آن به واحدهاي تولیدي واقعی تاکید کردند. 

تنها سه واحد «آجر نسوز سفال نیلوي شرق»، کارخانه تولید «محصولات بهداشتی استریل آغشته» و یک واحد «لوله و پروفیل» در
این شهرك صنعتی تا کنون بیش از 60 میلیارد تومان به این بانک بدهکارند و در شرایطی که هیچ گونه تلاشی براي تسویه بدهی از

 
سوي مالکان این واحدها انجام نشده، بانک در راستاي وصول منابع خود در حال طی مراحل قانونی است. 

محمد علی زرنگ رئیس اداره مور شعب استان خراسان جنوبی بانک ملی ایران در این بازدید با تقدیر از مساعدت هاي قوه قضاییه
براي بازپس گیري اموال مردم، تاکید کرد: اولویت ما همواره کمک به ادامه تولید بنگاه هاست و در این راه از پرداخت هر گونه

 
تسهیلات براي تامین سرمایه ثابت یا سرمایه در گردش با رعایت ضوابط قانونی استقبال می کنیم. 

وي با بیان این که دارایی بانک متعلق به مردم است و ما اجازه نمی دهیم عده اي در پوشش تولید، این منابع را در محل هاي دیگري
مصرف کنند، افزود: اکنون مشخص شده که برخی به ظاهر تولیدکنندگان حتی از تامین تجهیزات نیز عاجز بوده اند و با اجاره دستگاه



 
ها و ماشین آلات، کارشناسان ارزیاب را فریب داده اند. 

حجت الاسلام علی نسائی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان خراسان جنوبی نیز پس از بازدید از واحدهاي تعطیل در این شهرك
صنعتی با تاکید بر این که قوه ضاییه حامی تولید است، گفت: دستور این است که از واحدهاي تولیدي فعال حمایت شود، اما اگر یک

 
واحد تولیدي فعالیتی ندارد و در عین حال منابع بانک را نیز باز نمی گرداند، باید همه وثایقش را به اجرا گذاشت. 

وي با بیان این که بانک ها به نمایندگی از مردم پول را هزینه می کنند و توقع دارند این منابع در گردش باشد، افزود: نباید از
مماشات قوه قضاییه با بدهکاران بانکی سوء استفاده کرد، چرا که دفاع از حقوق بانک ها نیز جزو دفاع از حقوق عامه است و کسانی که

بدون دلیل موجه از بازپرداخت بدهی بانکی خود سر باز می زنند، با برخورد قوه قضاییه مواجه خواهد شد.



420 میلیارد ریال براي اشتغال رشت پرداخت شد ( 22دي 1399 ساعت 4:13

(PM

منبع: گیلان 24شماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/10/22

شبکه خبري ، تحلیلی گیلان 24: معاون برنامه ریزي و
توسعه فرمانداري رشت از پرداخت 42 میلیارد تومان
تسهیلات جهت اشتغالزایی 850 نفر در سطح شهرستان
رشت خبر داد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري
شهرستان رشت؛ جلسه کارگروه اشتغال شهرستان رشت با
محوریت پیگیري تسهیلات اشتغال تبصره 16 قانون بودجه

 
سال 99، در فرمانداري رشت برگزار شد. 

سیده زهرا میراعلمی معاون برنامه ریزي و توسعه
فرمانداري رشت در این جلسه با اشاره بر عملکرد ادارات کمیته امداد و بانک هاي عامل، گفت: میزان تسهیلات تبصره 16 به منظور
اشتغال مددجویان کمیته امداد بالغ بر 42میلیارد تومان می باشد و پیش بینی می شود با پرداخت کامل تسهیلات، تعداد 850 نفر

 
اشتغال ایجاد شود. 

وي با تشکر از مدیران بانکهاي مسکن، رفاه کارگران،سپه به دلیل عملکرد خوب در جذب اعتبارات ، از مدیران سایر بانک هاي

 
خواست: با جدیدت و پیگیري ویژه، نسبت به پرداخت تسهیلات مربوطه اقدام کنند 

مهندس علی فتح اللهی در جلسه کارگروه اشتغال شهرستان رشت که با حضور مدیر کل جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري
گیلان و مدیر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان گیلان برگزار شد با بیان اینکه امروز دغدغه اشتغال به عنوان دغدغه اي براي
همه اقشار و خانواده ها تبدیل شده است، تاکید کرد: نگاه و رویکرد همه دستگاه هاي اجرایی باید بر مبناي رفع موانع و مشکلات

 
پیش روي سرمایه گذاري و اشتغالزایی، استوار باشد. 

فرماندار رشت با اشاره به مزیت ها و فرصتهاي طبیعی و انسانی شهرستان رشت، خاطرنشان کرد: باید از این فرصت ها به خوبی بهره

 
بگیریم و به دنبال تقویت انگیزه افراد جهت استفاده از مواهب طبیعی در راستاي کارآفرینی و توسعه اقتصادي باشیم. 

وي با تاکید بر اینکه اگر از این مواهب طبیعی و ظرفیت ها به درستی بهره بگیریم، مشکل بیکاري قابل رفع خواهد بود، افزود: علی
رغم ظرفیت ها و طرح هاي خوبی که در راستاي اشتغالزایی وجود دارد متاسفانه در برخی از موارد بوروکراسی اداري، مانع رسیدن این

 
طرح ها به هدف اصلی آن می شود. 

فرماندار رشت با بیان اینکه رفع معضل بیکاري نیازمند تغییر تفکر و اندیشه افراد استف متاسفانه در برخی از موارد شاهد نگاه تک



 
بعدي و بخش نگر برخی از دستگاه هاي اجرایی هستیم که باید این رویکرد جاي خود را به رویکر جامع و کارکردي بدهد. 

مهندس فتح اللهی، ادامه داد: کمک به حل مشکل اشتغال، وظیفه همه دستگاه هاي اجرایی است و باید در این مسیر دست سرمایه
گذران و کارآفرینان را بفشاریم و موانع موجود را از سر راه برداریم..



امضاي توافق نامه صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران و بانک دي

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش شهید نیوز به نقل از «ایثار»، توافق نامه همکاري صندوق اشتغال و کارآفرینی ایثارگران و بانک دي در راستاي
عملیاتی شدن مفاد تبصره یک بند الف ماده 52 قانون الحاق برخی موارد به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت به منظور

 
فراهم کردن زمینه پرداخت تسهیلات اشتغال زایی و کارآفرینی از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی به امضا رسید. 

این توافق نامه با توجه به اینکه 15 درصد اعتبارات صندوق توسعه ملی به جامعه ایثارگري اختصاص دارد با استفاده از ظرفیت بانک
دي به عنوان بانک عامل اصلی از طرف بنیاد شهید و امور ایثارگران با حضور محمدحسن آزما مدیرعامل و عضو هیئت مدیره صندوق

 
اشتغال و کارآفرینی ایثارگران و برات کریمی مدیرعامل بانک دي در محل دفتر مدیرعامل بانک دي به امضا رسید. 

این توافق نامه به مدت یک سال و با محوریت کمک به ایجاد و توسعه طرح ها و کسب وکارهاي کوچک، متوسط و کلان در بخش

 
هاي صنعتی، کشاورزي و گردشگري مختص جامعه ایثارگري منعقد شده است. 

گفتنی است به منظور رفع مشکلات احتمالی و تسهیل در فرآیند اعطاي تسهیلات به اشخاص حقیقی و حقوقی جامعه ایثارگري،

 
کمیته مشترکی متشکل از نمایندگان تام الاختیار بانک و صندوق به صورت ماهیانه در سطح ستاد تشکیل جلسه خواهند داد. 

همچنین مقرر شد شیوه نامه اجرایی و آموزشی در جهت تسهیل در فرآیند اجراي کامل مفاد توافق نامه نیز تدوین و عملیاتی شود.



آقاي واکسن آیا اسب پاستور زین کرده است؟

منبع: اعتدالشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/10/22

محمد مخبر دزفولی، کسی است که اگر تا چند وقت پیش فقط سیاسیون آن را می شناختند، اما با اقدامات ستاد اجراي
فرمان امام نام او با واکسن کوید عجین شده است. حالا برحی گمانه زنی ها از صفحات شخصی اصولگرا تا سایت هاي اصلاح

حاکی از آن است که «آقاي واکسن» نیم نگاهی به صندلی ریاست جمهوري دارد!؟ حداقل این ...

اعتدال: سایت انصاف نیوز با طرح احتمال کاندیداتوري ریسد ستاد اجرایی فرمان امام خمینی (ره)، در معرفی او می نویسد:
محمد مخبر، رئیس ستاد اجرایی فرمان امام متولد دزفول در استان خوزستان است.مخبر داراي دکتري مدیریت و برنامه ریزي توسعه

 
اقتصادي بوده و مدرك دکتري دیگري نیز در رشته ي حقوق بین الملل دارد. 

بنا بر آنچه در زندگینامه ي منتشرشده ي آقاي مخبر در فضاي مجازي آمده است، او تالیف کتاب هایی همچون «معاذیر معاف کننده
مجازات ها در اساسنامه دیوان بین المللی کیفري، رهیافتی به توسعه اقتصادي توأم با عدالت، رشد اقتصادي شتابان در ایران و…» را

 
در کارنامه دارد. 

از جمله سوابق مدیریتی مخبر می توان به معاونت اجرایی و مدیرعاملی شرکت مخابرات خوزستان، مدیرعاملی شرکت مخابرات

 
دزفول، معاونت بازرگانی و حمل ونقل بنیاد مستضعفان، ریاست هیئت مدیره بانک سینا، معاونت استانداري خوزستان و… اشاره کرد. 

 
 

 
در تیر ماه سال 1386 محمد مخبر با حکم رهبري انقلاب به ریاست ستاد اجرایی فرمان امام منصوب و جایگزین جواد ایروانی شد. 

مخبر اندکی پس از این انتصاب، بنیاد برکت را در ستاد اجرایی تاسیس کرد که ماموریت هاي آن، به این شرح اعلام شده است: 1.
مشارکت در توانمندسازي اقتصادي، توسعه ي کارآفرینی و اشتغال زایی، 2. کمک به آبادانی و توسعه ي فضاهاي آموزشی و فرهنگی
– مذهبی، 3. کمک به ارتقاي سطح سلامت وتوسعه ي فضاهاي بهداشتی و درمانی، 4. ارایه ي خدمات حمایتی، بیمه اي و مالی به

 
محرومین. 



 
 

نام مخبر و ستاد اجرایی فرمان امام در سال هاي اخیر و در حوادثی همچون سیل فروردین98، زلزله ي کرمانشاه و به ویژه بحران
همه گیري کرونا بیشتر از قبل شنیده شده است. شاید خبرسازترین اتفاق دوران مدیریتی او نیز به موضوع ساخت واکسن کرونا در

 
نهاد تحت مدیریتی بازمی گشت. 

آقاي مخبر از چهره هاي جریان اصولگراست که بیش از سیزده سال است که در ستاد اجرایی فرمان امام مشغول فعالیت است.



با اعلام وضعیت آبی کرونا صورت گرفت؛ بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر در

قم

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/10/22

شهر بیست نوشت: دبیر شوراي اطلاع رسانی استان قم از بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر قم خبر داد و گفت: خوشبختانه
با بهبود وضع نسبی استان و ورود قم به وضعیت آبی، سالن هاي سینما و نمایش بازگشایی شدند.

شهر بیست نوشت: دبیر شوراي اطلاع رسانی استان قم از
بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر قم خبر داد و گفت:
خوشبختانه با بهبود وضع نسبی استان و ورود قم به

 
وضعیت آبی، سالن هاي سینما و نمایش بازگشایی شدند. 

سید موسی حسینی کاشانی با اشاره به درخواست
هنرمندان استان براي بازگشایی سالن هاي تئاتر، اظهار
کرد: با پیگیري استاندار قم و با بهبود وضع نسبی استان و
ورود قم به وضعیت آبی، سالن هاي سینما و نمایش از روز
گذشته بازگشایی شدند و تا زمانی که شرایط استان

 
مناسب باشد، امکان اکران فیلم و اجراي نمایش برقرار است. 

وي تصریح کرد: البته از سر گیري فعالیت هاي فرهنگی و هنري استان و بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر بر مبناي رعایت شیوه

 
نامه هاي سخت گیرانه بهداشتی و فاصله گذاري اجرایی شده است. 

دبیر شوراي اطلاع رسانی استان قم افزود: همچنین با توجه به تداوم اجراي منع رفت و آمد از ساعت 21 تا چهار صبح روز بعد،

 
صاحبان سالن هاي تئاتر و سینما باید طوري برنامه ریزي کنند که آخرین اکران آنها تا ساعت 20 به اتمام برسد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم در ادامه به پیگیري هاي اداره کل هنرهاي نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اشاره کرد و
گفت: مدیران این اداره کل در حال تلاش براي انتقال مشاغل تئاتري و سینمایی از گروه سه به گروه دو هستند تا خللی در فعالیت

 
هنرمندان تا زمان وضعیت قرمز بوجود نیاید. 

حسینی کاشانی همچنین به تعطیلی چند ماهه سالن هاي تئاتر و سینما اشاره کرد و افزود: این تعطیلی ها خسارت قابل توجهی به
فعالان این حوزه و هنرمندان وارد کرده و وزارتخانه تا جایی که توانسته تلاش کرده کمترین میزان خسارت متوجه مشاغل تابعه اش

 
شود. 

وي افزود: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در بحث سامانه کار و ارزیابی خسارات وارد بر مشاغل و برآورد کمک هاي معیشتی هم
همواره در کنار هنرمندان ایستاده و صداي آنان در ستاد بوده است اما به هر حال مشکل محدودیت هاي اعتباري که کشور درگیر آن

 
است، وجود دارد. 



مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم تصریح کرد: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی متناسب با توان خود در این مدت اقداماتی نظیر

 
پرداخت حق بیمه هنرمندان به مدت سه ماه و واریز یک میلیون و پانصد هزار تومان به حساب اعضاي صندوق هنر داشته است. 

حسینی کاشانی افزود: همچنین دولت در این مدت تلاش کرده تا بیمه بیکاري خانواده فرهنگ و هنر را براي اولین بار و در حمایت از
این قشر فرهیخته اجرایی کند چرا که عمده این مشاغل در زمره مشاغل آزاد تعریف و تا کنون مشمول حمایت هاي قانون بیمه

 
بیکاري نشده اند. 

وي همچنین به ارائه تسهیلات کرونایی از طریق سامانه کارا اشاره کرد و گفت: با پیگیري هایی که توسط وزارت فرهنگ و ارشاد
اسلامی انجام شد، بخشی از اعضاي خانواده فرهنگ و هنر و رسانه استان که در ایام کرونا متضرر شدند، در سامانه کارا ثبت نام کرده

 
و از تسهیلات مدنظر استفاده کردند. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم افزود: در حال حاضر نیر ثبت نام دریافت 2 نوع تسهیلات حمایتی براي کسب و کارهاي فرهنگی،
هنري و رسانه اي در سامانه تحفه امکان پذیر است که تسهیلات بانک آینده با کارمزد 16 درصد که ثبت تقاضاي این تسهیلات بدون
محدودیت زمانی و میزان درخواستی تا اطلاع ثانوي ادامه دارد و تسهیلات صندوق کارآفرینی امید با کارمزد چهار درصد نیز تا سقف

 
100 میلیون تومان است. 

حسینی کاشانی با تأکید بر اینکه مشاغل فرهنگی و هنري بویژه هنرمندان از زمان شیوع ویروس کرونا با مشکلات بسیاري مواجه
شدند، گفت: البته با وجود حمایت هاي انجام شده توسط دولت، فعالان و هنرمندان باید از یک پشتوانه محکم تري برخوردار شوند تا

 
پوشش دهنده و حامی معیشت این قشر فرهیخته باشد. 

دبیر شوراي اطلاع رسانی استان قم با بیان اینکه مجموعه استان قدردان تلاش ها و موفقیت هاي هنرمندان استان است، گفت:

 
استاندار قم پیگیر مطالبات و مشکلات هنرمندان است و تأکید کردند حمایت هرچه بیشتر از این قشر عزیز انجام شود. 

وي خاطرنشان کرد: امیدواریم با تداوم وضعیت استان از نظر کرونا و رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی، چراغ سالن هاي هنري قم

 
روشن بماند و با اختصاص اعتبارات ملی و استانی بتوانیم بخشی از دغدغه هاي هنرمندان عزیز را برطرف کنیم. 
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صحا و دانشگاه آزاد در زمینه حمایت از شرکت هاي فناور همکاري می کنند

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/10/22

با امضاي تفاهمنامه همکاري بین شرکت مادر تخصصی صندوق حمایت از صنایع پیشرفته کشور (صحا) و معاونت تحقیقات،
فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی، فصل جدیدي از همکاري هاي بین این دو مجموعه درخصوص حمایت از شرکت هاي

فناور و دانش بنیان و رفع مشکلات نقدینگی آنها آغاز شد.

اقتصادگردان- به گزارش روز دوشنبه وزارت صنعت، معدن و تجارت، این تفاهم نامه همکاري بین "دهقانی فیروزآبادي" معاونت
تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی و اعضاي هیات مدیره شرکت مادرتحصصی صندوق حمایت صنایع پیشرفته امضا شد.

"شهیاد آبنار" عضو هیات مدیره صحا درباره مفاد این تفاهمنامه گفت: در قالب این تفاهم نامه، ارائه خدمات بین صندوق و دانشگاه

 
آزاد در بخش هاي مختلف تسهیل خواهد شد. 

وي افزود: با توجه به اینکه صندوق پژوهش و نوآوري دانشگاه آزاد مجموعه اي نوپاست، شرایط براي تعامل و هم افزایی با صندوق
حمایت ازصنایع پیشرفته مهیاست و با توجه به این که برخی از شرکت هاي دانش بنیان و فناور پس از تشکیل و بلوغ، تمایل به

 
خروج از دانشگاه و پیوستن به صنعت دارند، ما می توانیم این فضا را براي آن ها فراهم کنیم. 

آبنار ادامه داد: علاوه بر تسهیلات و ضمانت نامه، صندوق حمایت از صنایع پیشرفته، ارزیابی طرح ها و خدمات کارشناسی را نیز در

 
دستور کار دارد که این مهم از طریق بدنه توانمند در حوزه کارشناسی انجام می شود. 

این عضو هیات مدیره صحا با بیان این که بدنه کارشناسی ما نیازمند برخی افراد و شرکت هاي توانمند است، تصریح کرد: براي رفع
این نیاز ما می توانیم از ظرفیت هاي دانشگاه آزاد بهره بگیریم و در قالب این تفاهمنامه خدماتی به دانشگاه در حوزه ارزیابی و

 
کارشناسی ارائه دهیم. 

آبنار، با ابراز خرسندي از تشکیل صندوق فناوري و پژوهش دانشگاه آزاد خاطرنشان کرد: می توان با تعریف و ایجاد خط کارگزاري

 
براي صندوق در قالب قرارداد، شرکت هاي دانش بنیان را که عمده مشکل آن ها بحث نقدینگی است، تحت پوشش قرار داد. 

"مهدي فرنیان" عضو هیات مدیره و مدیر اداري و مالی صحا نیز در این جلسه با اشاره به خدمات قابل ارائه این شرکت براي خدمت
به مجموعه هاي فناور دانشگاه آزاد اسلامی، گفت: در حوزه ارزیابی طرح ها می توان از ظرفیت نیروهاي توانمند دانشگاه آزاد در بدنه

 
کارشناسی طرح ها استفاده کرد و این آمادگی وجود دارد تا اساتید و نیروهاي دانشگاه با صندوق وارد تعامل شوند. 

دهقانی فیروزآبادي، معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی نیز امضاي تفاهم نامه همکاري را بسیار مهم ارزیابی کرد
و بیان داشت: طی یک سال و نیم گذشته از راه اندازي معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري این دانشگاه، بر این اعتقاد بوده و هستیم
که دانشگاه ها باید وارد نسل سوم کارآفرینی شوند و با تعامل سازنده با مجموعه هایی مثل شرکت مادرتخصصی صندوق حمایت از

 
صنایع پیشرفته امیدواریم این مساله سرعت بیشتري به خود بگیرد. 



پیشتر مدیرعامل صندوق حمایت از تحقیقات و توسعه صنایع پیشرفته (صحا) اعلام کرد: در 9 ماهه امسال یک هزار و 50 میلیارد

 
ریال تسهیلات مصوب داشتیم که به 57 شرکت پرداخت شده یا در مراحل پرداخت است. 

حمایت مالی و اعتباري از بخش خصوصی و تعاونی در زمینه تحقیقات و توسعه صنایع پیشرفته با اعطاي تسهیلات مالی با نرخ
ترجیحی، صدور انواع ضمانت نامه، سرمایه گذاري خطرپذیر غیرمستقیم و ارائه خدمات کارشناسی، از جمله خدمات این صندوق است.



آغاز مراودات دانش بنیان با کشور ونزوئلا

منبع: تسنیمشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در راس هیئتی تجاري و فناور ،عازم ونزوئلا می شود تا بازار این کشور به روي
محصولات دانش بنیان گشوده شود.

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در راس هیئتی
تجاري و فناور ،عازم ونزوئلا می شود تا بازار این کشور به
روي محصولات دانش بنیان گشوده شود. - اخبار اجتماعی

 
 -

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم؛ سورنا ستاري
معاون علمی و فناوري رییس جمهوري دوم اسفند ماه به
کشور ونزوئلا سفر می کند. در این سفر یک هفته اي یک

 
هیئت تجاري و فناور ستاري را همراهی می کنند. 

برگزاري نشست تجاري و فناوري ایران و ونزوئلا و برپایی نمایشگاه اختصاصی محصولات دانش بنیان از جمله برنامه هاي درنظر گرفته

 
شده براي این سفر است. 

در این سفر که به همت مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري برنامه ریزي شده قرار است

 
شرایط براي توسعه روابط علمی و فناورانه میان ایران و ونزوئلا بررسی و فراهم شود. 

ونزوئلا کشوري در سواحل شمالی آمریکاي جنوبی است. صنعت نفت بر اقتصاد ونزوئلا حکومت می کند، نفت یک سوم تولید ناخالص

 
داخلی و 80 درصد صادرات این کشور را تشکیل می دهد و نیمی از درآمد دولت وابسته به این صنعت است. 

ونزوئلا یکی از پنج کشور بنیانگذار اوپک است؛ بازار این کشور نفت خیز ظرفیت بالایی براي استفاده از فناوري ها و محصولات دانش

 
بنیان دارد به همین دلیل استفاده از این فرصت می تواند، بازار صادرات ایران به این کشور را رونق دهد. 

شرکت هاي فناور، دانش بنیان و خلاقی که می خواهند از این فرصت استفاده کنند تا 30 دي ماه فرصت دارند براي ثبت نام به

 
آدرس اینترنتی www.tesc.ir مراجعه کنند. 

 
حمایت همه جانبه از شرکت هاي دانش بنیان/ دستگاه هاي اجرایی به چرخه کارآفرینی همکاري کنند 

زنجیره ارزش شرکت هاي دانش بنیان در بانک پارسیان تکمیل شد



وبسایت «توان هفت» محلی براي فرهنگ سازي آموزش در حوزه کارآفرینی

منبع: ایسناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/10/22

رئیس خانه جوان سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداري اصفهان گفت: وبسایت «توان هفت» محلی براي فرهنگ
سازي آموزش و ارتقاء سطح کیفی افراد در حوزه کارآفرینی و کسب و کار است.

فاطمه اکبرزاده در گفت و گو با ایسنا با اشاره به راه اندازي
رسمی وب سایت «توان 7»، اظهار کرد: این طرح به
پیشنهاد دکتر خسروي که از اساتید حوزه کارآفرینی در
اصفهان است، شکل گرفته و در نظر داریم 10 میلیون نفر
ساعت آموزش در حوزه کسب و کار و کارآفرینی در قالب

 
این طرح ارائه شود. 

وي هدف از این طرح را پرکردن خلا آموزش در حوزه کارآفرینی توسط یک نهاد عمومی معرفی کرد و افزود: این طرح از دو سال
پیش کلید خورد و جمعی از اساتید و نخبگان حوزه کارافرینی استان مشغول تهیه محتواي آموزشی در حوزه کارآفرینی و کسب و کار

 
شدند و در حال حاضر بالغ بر 80 عنوان دوره و 300 ساعت محتواي آموزشی بر روي سایت موجود است. 

رئیس خانه جوان سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداري اصفهان با بیان اینکه وبسایت «توان 7» به منظور بیزنس و تجارت
ساخته نشده و هدف اصلی آن ایجاد محلی براي فرهنگ سازي آموزش و ارتقاء سطح کیفی افراد در حوزه کارآفرینی و کسب و کار

 
است، گفت: این وبسایت با هدف توسعه سطح عمومی دانش شهروندان شکل گرفته است. 

 
آموزش یکصد هزار شهروند اصفهان در حوزه کارآفرینی و کسب و کار 

اکبرزاده تصریح کرد: در نظر داریم در قالب این طرح با صد ساعت آموزش صد هزار شهروند در حوزه کسب و کار و کارآفرینی آشنا و
آنها را بیش از ورود به عرصه کسب و کار و راه اندازي بنگاه اقتصادي با مفاهیم و چالش هاي موجود در محیط کسب و کار و جامعه

 
آشنا کنیم. 

وي با بیان اینکه برگزاري دوره اي جامع و فراگیر آموزشی «توان 7» با ظرفیت 10 میلیون نفر ساعت، روح تازه اي در اکوسیستم
کارآفرینی اصفهان و قلب اقتصاد و اشتغال خواهد دمید، زمینه هاي کاري این وبسایت را حمایت از رویدادهاي کارآفرینی و استارت
اپی دانست و گفت: تاکنون بالغ بر 52 رویداد از جمله رویدادهایی مانند رویتاك، رویش پیشتازي، ققنوس و ... با محوریت مشخص

 
برگزاري شده است. 

رئیس خانه جوان سازمان فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداري اصفهان زمینه فعالیت این وبسایت را مبانی کارافرینی، قوانین و
مقررات کسب و کار، کسب و کارهاي کوچک و متوسط، مهارت هاي ثروت ساز و مهارت هاي مدیریت و شخصیتی و فناوري هاي

 
نوین عنوان کرد و افزود: تولید محتوا در این زمینه ها انجام و روي سایت بارگذاري شده است. 



اکبرزاده در خصوص فعالیت هاي این مرکز، اظهار کرد: امسال دو پروژه کارآفرین پروري معلمان با حدود 44 ساعت مختص معلمان
درس کارآفرینی استان اصفهان و پروژه «از مهارت تا اشتغال» مختص دانشجویان و فارغ التحصیلان با حدود 32 ساعت برگزار شد و

 
در نظر داریم تولید محتواي کارآفرین پروري مادران و کودکان و نوجوانان انجام شود. 

وي تاکید کرد: تمام شهروندان بالاي 15 سال می توانند از این خدمات به فراخور نیاز خود استفاده کنند. هر کس بخواهد در حوزه
کارآفرینی و کسب و کار اطلاعاتی کسب کند و با اصول و فنون مذاکره و روش هاي پیدا کردن شغل آشنایی پیدا کند می تواند از این

 
خدمات این مرکز به آدرس https://tavan7.ir/ استفاده کند. 

اکبرزاده اضافه کرد: در حال حاضر محتواها به صورت آفلاین در سایت موجود است و کارگاه ها و دوره هاي مختلفی با موضوع کسب

 
و کار و کارآفرینی برگزار می شود. 

انتهاي پیام



جلسه مشترك صندوق کارآفرینی امید استان اصفهان با شهرداري خمینی شهر

در جهت بازسازي ناوگان حمل و نقل شهري

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/10/22

جلسه مشترك صندوق کارآفرینی امید استان اصفهان با
شهرداري خمینی شهر در جهت بازسازي ناوگان حمل و

 
نقل شهري 

با حضور مهدوي هزاوه مدیر صندوق کارآفرینی امید استان
اصفهان، شهبازي معاون، خانی رئیس شعبه، آزاد خواه و
احمدي کارشناسان صندوق استان و همچنین با حضور
حاج حیدري شهردار خمینی شهر، کیانی رئیس شوراي
شهر، راشدي فر مدیرعامل سازمان حمل و نقل شهرداري،

جلسه مشترکی جهت بررسی تفاهم نامه طرح بازسازي ناوگان فرسوده اتوبوس رانی شهرداري خمینی شهر برگزار گردید. در این
جلسه موضوعاتی همچون سهم آورده نقدي، فرآیند اجرائی، تعداد و شیوه معرفی متقاضیان به بحث و تبادل نظر گذاشته شد.



گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/10/22

رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور،
مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ برگزار شد.

رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور،

 
مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ برگزار شد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از روابط عمومی بانک اقتصادنوین، در این مراسم علی امانی، نایب رئیس هیئت مدیره این بانک با
اشاره به سابقه و عملکرد نخستین بانک خصوصی ج.ا.ا در طول 20 سال فعالیت خود گفت: این بانک از بدو تاسیس تلاش خود را بر
این قرار داده که به عنوان بانک پیشرو در مرحله گذار از بانکداري سنتی به مدرن نقش آفرین باشد و در این چارچوب سعی کرده با
تکمیل زنجیره خدمات پولی و مالی از قبیل بیمه، کارگزاري بورس، تامین سرمایه، صرافی و سایر خدمات به جایگاه بالاتري در صنعت

 
مالی دست پیدا کند. 

امانی افزود: ورود نوآوري به سیستم بانکی کشور مستلزم ایجاد بازارهاي جدید در کشور است و گروه مالی اقتصادنوین، در تلاش است
با استفاده از مجموعه کامل سرویس هاي مالی که در اختیار دارد، در خلق این بازارها به کمک تیم هاي نوآور بیاید و همچنین از

 
کمک آن ها در تکمیل زنجیره ارزش گروه مالی اقتصادنوین بهره ببرد. 

در ادامه علیرضا دلیري، مشاور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري با اشاره به حرکت بانک اقتصادنوین تغییر فضاي بانکداري
سنتی به بانکداري نوین گفت: زمان آن رسیده که خود را با فضاي بین المللی بانکداري نوین، دیجیتال و جامع همراه کنیم و خدمات

 
این حوزه را در اختیار مردم قرار دهیم. 

او افزود: قطعا تسهیلگري در خدمات مالی می تواند اثرات مثبتی در زندگی اجتماعی ما ایجاد کند. بحث فین تک ها و فناوري هاي

 
مالی به سرعت در حال رشد است به طوري که هم در بازار پول، هم در بازار سرمایه و هم در بازار بیمه رشد قابل توجهی داشته اند. 

دلیري در ادامه به انتظار معاونت علمی و فناوري از نظام بانکداري اشاره کرد و گفت: اول اینکه بستر سرمایه گذاري خود را روي حوزه
دانش بنیان و استارت آپ ها متمرکز کنند که در این راستا بانک اقتصادنوین از قبل صندوق سرمایه گذاري جسورانه را راه اندازي
کرده است؛ و دوم اینکه سرمایه گذاري خود را به سمت حوزه هاي جدید ببرند. به خصوص در دوران شیوع کرونا، بانک ها می توانند

 
در این زمینه بسیار نقش آفرین باشند. 

در ادامه محمدرضا قبادي، مدیرعامل شتابدهنده نوین تک به توضیح فلسفه ي برگزاري رویداد نوین کمپ پرداخت و با بیان تاریخچه
ي مختصري از فعالیت هاي شتابدهنده ي نوین تک گفت: از ابتداي سال 1399 مسیر حرکتی نوین تک به سمت شتابدهی شرکتی

 
تغییر کرده است. 

او افزود: فعالیت هاي تحقیق و توسعه در سازمان هاي بزرگ محدودیت هاي خاص خود را دارد و به همین دلیل است که در جهان،
شرکت هاي بزرگ براي اتصال نوآوري به زنجیره ي ارزشی که ارائه می کنند، به سراغ ایجاد صندوق هاي خطرپذیر سازمانی رفته اند

 
و بانک ها نیز در تلاشند از همکاري با فین تک ها بهره ببرند. 

مدیرعامل شتابدهنده نوین تک در ادامه گفت: با کمک همکارانمان، مثل مجموعه هاي فرابوم، نوآوران امین، فینوتک، اکسیر و کوانت
ن و همچنین زیرساخت هاي گروه مالی اقتصادنوین، انواع APIهاي مورد نیاز در این حوزه را فراهم کرده ایم و آماده ایم که در اختیار
استارتاپ ها قرار دهیم. حدود بیست کارگاه آموزشی با همکاري شرکت مشاور سرمایه گذاري تامین سرمایه نوین و دانشکده برق و



کامپیوتر دانشگاه تهران و سایر اساتید اهل فن، طراحی شده و طی این یک ماه در اختیار استارتاپ ها قرار می گیرد. این خدمات
مخصوص استارتاپ هاي early stage طراحی شده و اگر تیمی از قبل به بلوغ جذب سرمایه رسیده است، می تواند بدون گذراندن

 
این کارگاه ها، به سرمایه گذاران متصل شود. 

قبادي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه جذب سرمایه گفت: ما با شرکت مدیریت ثروت ستارگان و صندوق کارآفرینی پرشیا،
زمینه ي همکاري مشترك را فراهم کرده ایم و از این طریق می توانیم به تیم ها کمک کنیم در هر مرحله اي از توسعه ي کسب
وکارشان که به سرمایه نیاز داشتند، آن را دریافت کنند. همچنین براي تیم هاي خروجی این رویداد امکان جذب سرمایه تا 20

 
میلیارد تومان فراهم شده که می تواند در اختیار تیم هاي بالغ قرار بگیرد. 

گفتنی است این رویداد عصر روز پنجشنبه 18 دي ماه جاري در سالن همایش سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران برگزار شد.



ارائه آموزش اشتغال براي 3867 مددجوي تحت حمایت

منبع: قلمناشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، مجید مشهدي، بیان کرد: طی 9 ماهه سال جاري تعداد 3867نفر از مددجویان
تحت حمایت از آموزش هاي اشتغال کمیته امداد استان مرکزي بهره مند شدند. وي با بیان اینکه برگزاري آموزش اشتغال از

اقدامات کمیته امداد در مسیر توانمندسازي مددجویان تحت حمایت است، گفت: طی 9 ...

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان مرکزي خبر
داد، ارائه آموزش اشتغال براي 3867 مددجوي تحت
حمایت مرکزي_معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد
استان مرکزي از ارائه آموزش اشتغال براي 3867 مددجوي

 
تحت حمایت این نهاد خبر داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، مجید مشهدي،
بیان کرد: طی 9 ماهه سال جاري تعداد 3867نفر از
مددجویان تحت حمایت از آموزش هاي اشتغال کمیته

 
امداد استان مرکزي بهره مند شدند. 

وي با بیان اینکه برگزاري آموزش اشتغال از اقدامات کمیته امداد در مسیر توانمندسازي مددجویان تحت حمایت است، گفت: طی 9

 
ماهه سال جاري تعداد 3867نفر از مددجویان تحت حمایت از آموزش هاي اشتغال کمیته امداد استان مرکزي بهره مند شدند. 

مشهدي افزود: ارائه آموزش هاي فنی وحرفه اي نیز از طریق حضوري با تعداد محدود ، غیر حضوري (مجازي) وچهره به چهره(

 
کاربردي) به مددجویان تحت حمایت از آموزش هاي برگزار شده بوده است. 

وي در ادامه گفت: با توجه به شرایط شیوع ویروس کرونا و محدودیت هاي ایجاد شده در تجمع مددجویی ودر راستاي رعایت پروتکل
هاي بهداشتی ، برنامه آموزش هاي اشتغال کمیته امداد به سمت آموزش هاي حضوري با تعداد محدود ، مجازي از طریق وبینار و

 
آموزش هاي چهره به چهره( کاربردي ) هدایت شده است. 

مشهدي در پایان اظهار کرد:براي برگزاري این آموزش ها 91 میلیون تومان اعتبار هزینه شده است.



دهکده ورزشی در رشت راه اندازي می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/10/22

فرماندار رشت با بیان اینکه با تلاش همه متولیان چندین کار ماندگار براي شهرستان رشت در حال پیگیري و انجام است،
گفت: در همین راستا دهکده ورزشی استان گیلان با قابلیت میزبانی از تیم هاي ملی و بین المللی در شهرستان رشت راه

اندازي می شود.

فرماندار رشت خبر داد؛ دهکده ورزشی در رشت راه اندازي
می شود فرماندار رشت با بیان اینکه با تلاش همه متولیان
چندین کار ماندگار براي شهرستان رشت در حال پیگیري
و انجام است، گفت: در همین راستا دهکده ورزشی استان
گیلان با قابلیت میزبانی از تیم هاي ملی و بین المللی در

 
شهرستان رشت راه اندازي می شود. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ مهندس علی فتح
اللهی در نشست با جمعی از نخبگان شهرستان رشت که با

محوریت مسائل و مشکلات این شهرستان برگزار شد با بیان اینکه یکی از فلسفه هاي وجودي انسان در خلقت، انجام کارهاي شاخص
در طول دوران زندگی است، اظهار داشت: خداوند از روح خویش در انسان خاکی دمید، از این رو ما به عنوان اشرف مخلوقات، باید

 
متفاوت عمل کرده و بیندیشیم و در راه خدمت به خلق از یکدیگر پیشی بگیریم. 

فرماندار شهرستان رشت، خوب بودن و مفید بودن را از شروط بارز انسانیت خواند و تصریح کرد: انسان ها در زندگی به تفکرات و
باورهاي هم نوعان خویش در مسیر یافتن حقیقت و راه درست زندگی، نیازمندند و این گونه نیست که کسی بتواند به تنهایی و بدون

 
نیاز به خرد جمعی از عهده تمامی مسائل و مشکلات زندگی بربیاید. 

مقام عالی دولت در مرکز استان، یکایک انسان ها را در قبال جامعه و افراد آن مسئول خواند و بیان کرد: اگر هر شخصی به وظیفه

 
ذاتی و مسئولیت هاي اجتماعی خویش به درستی عمل کند، آن جامعه هیچ گاه به سوي انحطاط و سرنگونی نخواهد رفت. 

وي با اشاره به اینکه در چند ماهه اخیر، شش کار بزرگ از سوي تیمی متشکل از نمایندگان، فرمانداري، شهرداري، شوراي شهر و
دیگر دستگاه هاي ذیربط رقم خورد، اظهار داشت: طرح احداث بیمارستان جامع، سد عزیز کیان، دهکده ورزشی و راه اندازي تراموا از

 
این موارد می باشد. 

مهندس فتح الهی با اشاره به اینکه گیلان از معدود استان هایی است که فاقد بیمارستان جامع می باشد، بیان کرد: شناسایی محل
احداث و کارشناسی هاي لازم در خصوص ساخت این بیمارستان، ظرف مدت دو ماه به انجام رسیده و با یاري خداوند با تخصیص

 
بودجه در سال آینده، روند احداث این بیمارستان به سرعت طی خواهد شد. 



فرماندار شهرستان رشت، در خصوص احداث سد عزیز کیان، توضیح داد: این سد توانایی تجمیع 10میلیون متر مکعب آب را داشته و
می تواند به تامین آب کشاورزي، آب شرب و شهرك صنعتی کمک نموده و از سویی دیگر عاملی براي ابقاي رودخانه هاي این

 
شهرستان نیز باشد. 

وي در خصوص ایده احداث دهکده ورزشی، بیان کرد: طراحی و مقدمات اولیه کار در این خصوص انجام شده و در صورت تامین

 
اعتبار براي این پروژه، یک مجموعه فراملی جهت برگزاري اردوهاي ورزشی ورزشکاران داخلی و خارجی، ساخته خواهد شد. 

مهندس فتح اللهی با تاکید بر این موضوع که شهر رشت همواره در بسیاري از مسائل اجتماعی و فرهنگی پیشرو و جزو اولین ها بوده
است، خاطرنشان کرد: در خصوص راه اندازي تراموا نیز اقدامات اولیه این کار انجام شده و تصمیم نهایی در کمیسیون ماده 23 در این

 
خصوص گرفته خواهد شد. 

فرماندار شهرستان رشت تالاب عینک را به عنوان یکی از ظرفیت هاي فوق العاده شهر رشت دانست که متاسفانه تاکنون مغفول واقع
شده است و تصریح کرد: خوشبختانه با سفر اخیر معاون وزیر راه و شهرسازي، اقدامات خوبی در جهت تخصیص اعتبار جهت
ساماندهی و احیاي این تالاب در حال انجام است که با اجرایی شدن این طرح، تالاب عینک می تواند به عنوان پیست قایقرانی نیز

 
مورد بهره برداري قرار گیرد. 

وي ساخت یک مجموعه بزرگ فرهنگی، اجتماعی و ورزشی در مسیر رشت به خمام را از دیگر پروژه هاي بزرگ در حال اجرا در
شهرستان عنوان کرد و افزود: این مجموعه با ظرفیت اشتغال 3 هزار نفر با سرمایه گذاري بخش خصوصی با مبلغی بالغ بر 4 هزار و

 
پانصد میلیارد تومان در مرحله ساخت بوده و در آینده نزدیک به بهره برداري خواهد رسید. 

مهندس فتح اللهی با ابراز خوشحالی از بابت ثبت شهر رشت به عنوان شهر ملی "" رشتی دوزي"" به عنوان یکی از هنرهاي صنایع
دستی خاص شهرستان رشت، بیان کرد:با وجود مشکلات موجود، با پیگیري ها و همت هنرمندان و مسئولین از چندین ماه، قبل
نسبت به این موضوع اقدام نمودند و توانستند این هنر زیبا را به عنوان صنایع دستی و مردمان این خطه از میهن اسلامی مان، به ثبت

رسانند.



دیدار وزیر آموزش وپرورش با معلمی که بیش از 76 سال ریاضیات تدریس

می کند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/10/22

در راستاي تجلیل از پیشکسوتان فرهنگی وزیر آموزش وپرورش با حضور در منزل استاد حسین وحیدي، با معلمی که 76
سال ریاضیات تدریس می کند، دیدار و گفتگو کرد.

دیدار وزیر آموزش وپرورش با معلمی که بیش از 76 سال
ریاضیات تدریس می کند در راستاي تجلیل از پیشکسوتان
فرهنگی وزیر آموزش وپرورش با حضور در منزل استاد
حسین وحیدي، با معلمی که 76 سال ریاضیات تدریس

 
می کند، دیدار و گفتگو کرد. 

به گزارش گروه آموزش خبرگزاري برنا، محسن حاجی
میرزایی با تقدیر از سال ها معلمی استاد وحیدي و آموزش
و تعلیم و تربیت فرزندان این مرزوبوم، خطاب به وي اظهار

کرد: رمز سلامتی و شادابی شما استمرار کار در حوزه تعلیم و تربیت است بنابراین هرچقدر انسان در این زمینه فعال تر باشد حس

 
بهتري دارد و سلامتی بیشتري خواهد داشت. 

وي وجود اشخاصی امثال استاد وحیدي را آبروي نظام تعلیم و تربیت دانست و افزود: تجربیات این استاد ارزشمند باید در قالب یک
برنامه ضبط و تدوین شود و در اختیار دانشجو معلمان قرار گیرد همچنین می توان در آموزش غیرحضوري معلمان مورد بهره برداري

 
قرار گیرد تا آنها از تجربیات این استاد ارزشمند بهره مند شوند. 

حاجی میرزایی تصریح کرد: ناب ترین دانش، دانش حاصل از تجربه است و هیچ دانشی به اندازه تجربه؛ خالص، مهم و تاثیرگذار

 
نیست. ما از ثبت تجارب پیشکسوتان هم حمایت می کنیم و هم توصیه می کنیم که چنین کاري انجام شود. 

وي ادامه داد: فکر می کنم کاویدن در ذهن اساتید از هر معدنی پربارتر و ذخیره ارزشمندي از دانش نهفته است که می تواند

 
راهگشاي جوانترها باشد. 

عضو کابینه تدبیر و امید اظهار کرد: در شبکه شاد امکان برقراري ارتباط با جمعیت وسیعی را داریم بنابراین معلمان می توانند از

 
صحبت هاي این استاد در شبکه شاد بهره مند شوند چنانکه ما هرهفته با همه مدیران مدارس ارتباط تصویري داریم. 

وي اضافه کرد: گروهی را براي مراجعه به استان ها و دیدار و گفتگو با پیشکسوتان فرهنگی پیش بینی خواهیم کرد و در بستر شاد

 
نیز شرایط گفتگوي پیشکسوتان با معلمان را فراهم می کنیم. 



شایان ذکر است؛ استاد حسین وحیدي که در هشتم اسفندماه سال 1304 در قزوین دیده به جهان گشود، بیش از 76 سال است که
به شاگردانش ریاضیات تدریس می کند و در طول این دوره باسابقه افتخار تدریس به فرهیختگانی مانند شهید رجایی، دکتر فیاض،
دکتر طائب و دکتر اعرابی را داشته است. تقدیرنامه هاي فراوان در سطوح مختلف، نشان از لیاقت هاي حرفه اي این استاد فرزانه دارد،
به گونه اي که تاکنون سه وزیر آموزش وپرورش از ایشان قدردانی کرده اند. چاپ ده ها جلد کتاب کمک درسی نیز از دستاوردهاي

 
عمر پربرکت استاد بوده است. 

وحیدي از سال 1323 به تدریس ریاضیات در شهر قزوین اشتغال داشت و در سال 1331 به تهران منتقل و در شمیران مشغول
تدریس می شود. سال 1355 پس از 32 سال خدمت بازنشسته می شود. بااین حال به تدریس ریاضیات ادامه می دهد. وي رکورد

ملی طولانی ترین زمان تدریس را از آن خودکرده و بیش از 70 سال به طور پیوسته به تدریس ریاضیات اشتغال دارد.



مذاکره براي توسعه فولاد در خراسان جنوبی

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/10/22

استاندار خراسان جنوبی از رایزنی هاي استان با سرمایه گذاران بزرگ براي ورود به توسعه فولاد خبر داد و گفت: فولاد، نقطه
عطفی در صنعت استان است که اشتغال زایی به همراه دارد و باعث رونق منطقه خواهد شد.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، حمید ملانوري در دیدار امام جمعه و اعضاي شوراي اسلامی شهر نیمبلوك

 
اظهار داشت: فولاد، نقطه عطفی در صنعت استان است که اشتغال زایی به همراه دارد و باعث رونق منطقه خواهد شد. 

وي افزود: به جهت اهمیت موضوع، براي رفع مشکلات موجود و توسعه کارخانه از طریق حوزه هاي مختلف پیگیري هایی صورت

 
گرفته است. 

استاندار خراسان جنوبی از پیگیري هاي انجام شده براي رفع مشکل گاز و برق و همچنین ترخیص تجهیزات و ماشین آلات کارخانه

 
از گمرك نیز گفت. 

ملانوري به وضعیت اشتغال نیرو در کارخانه اشاره کرد و ادامه داد: به مدیران مجموعه تاکید شده تا آنجا که مقدور است از نیروهایی

 
که در حال حاضر مشغول به کارند کسی بیکار نشود. 

 
وي اضافه کرد: در بحث جذب نیرو براي ادامه کار و در فازهاي فعالیت کارخانه هم تاکید بر نیروهاي بومی است. 

بر اساس گزارشی از تسنیم، استاندار موارد و موضوعاتی که توسط امام جمعه و اعضاي شوراي اسلامی نیمبلوك مطرح شد را پاسخ

 
گفت و بیان کرد: با نگاه مثبت، مشکلات عنوان شده پیگیري خواهد شد. 

انتهاي پیام//



سپاه جوادالائمه(ع) خراسان شمالی برگزیده جشنواره مالک اشتر کشوري شد

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/10/22

فرمانده سپاه جوادالائمه(ع) خراسان شمالی گفت: سپاه استان در جشنواره مالک اشتر از بین 18 سپاه استانی، برگزیده
کشوري شد.

به گزارش خبرگزاري بسیج، «سردار ابوالقاسم چمن» امروز(22 دي) در حاشیه جشنواره مالک اشتر که به صورت ویدئو

 
کنفرانس برگزار شد، گفت: رسالت سپاه، پاسداري از انقلاب و دستاوردهاي آن است. 

فرمانده سپاه جوادالائمه(ع) خراسان شمالی افزود: این نهاد در کنار رسالت خود برنامه هاي مختلفی را در حوزه هاي فرهنگی،

 
اجتماعی، اشتغال و محرومیت زدایی در دستور کار خود قرار داده است. 

وي یکی از اهداف جشنواره مالک اشتر را الگو سازي براي پیشبرد اهداف انقلاب اسلامی ایران خواند و اظهارکرد: رهبر معظم انقلاب

 
نیز از سپاه نقش پیش برندگی را مطالبه کرده است. 

 
سردار چمن افزود: سپاه در جشنواره مالک اشتر این الگوها را در پایگاه هاي بسیج بر مدار معنویت و عقلانیت معرفی کرده است. 

فرمانده سپاه جوادالائمه(ع) خراسان شمالی بیان کرد: برگزیده هاي این جشنواره به عنوان الگوهاي موفق رده هاي بسیج، در سطح

 
سپاه هاي استانی و سازمان بسیج معرفی می شوند تا از دستاوردهاي آن ها استفاده شود. 

وي افزود: خوشبختانه در سال جاري معاونت بهداشت و درمان سپاه استان، بسیج صدا و سیماي خراسان شمالی، گروه جهادي استان

 
و گردان فضاي مجازي خراسان شمالی حائز رتبه هاي برتر این جشنواره کشوري شدند. 

سردار چمن خاطرنشان کرد: امسال همچنین براي نخستین بار، سپاه جوادالائمه(ع) خراسان شمالی در جشنواره مالک اشتر از بین
18 سپاه استانی، برگزیده کشوري در حوزه اشراف فرماندهی شد که این افتخار بزرگی است.



دغدغه هاي مردم در زمینه محیط زیست باید رفع شود

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/10/22

تبریز- دادستان آذربایجان شرقی گفت: دستگاه قضایی به موضوع حفظ محیط زیست به عنوان انفال الهی و سلامت مردم
حساس است و ما در این موضوع هم ورود جدي داشتیم و دغدغه هاي مردم و ما باید در این زمینه رفع شود.

به گزارش خبرگزاري بسیج از آذربایجان شرقی، محبوب علیلو در دیدار مدیرکل جدید محیط زیست آذربایجان شرقی اظهار
داشت: سلامت مردم و محیط زیست یکی از مصادیق مهم حقوق عامه است و ما در این زمینه با کسی مماشات نمی کنیم و در کنار
این موضوعات نیز از رونق تولید و اشتغال نیز حمایت کرده و سعی می کنیم به یک نقطه تعادل برسیم که هیچکدام از این دو موضوع

 
آسیب نبیند. 

وي افزود: دستگاه قضایی به موضوع حفظ محیط زیست به عنوان انفال الهی و سلامت مردم حساس است و ما در این موضوع هم

 
ورود جدي داشتیم و دغدغه هاي مردم و ما باید در این زمینه رفع شود. 

علیلو با اشاره به اهمیت اجراي سیاست هاي کلی محیط زیست در زمینه حفظ محیط زیست، اظهار داشت: جایگاه محیط زیست در
قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران و همچنین سیاست هاي کلی نظام و چشم انداز 20 ساله کشور تدوین شده است و رهبر معظم

 
انقلاب در همین زمینه و در اجراي بند یک اصل 110 قانون اساسی، سیاست هاي کلی محیط زیست را ابلاغ کرده اند. 

عباس نژاد افزود: سلامت محیط زیست می تواند از طریق توسعه برنامه ریزي شده و پایدار تضمین شود اما به این شرط که همه در

 
این امر سهیم باشند و تنها محدود به سازمان حفاظت از محیط زیست نشود. 

وي گفت: حفظ محیط زیست در یک مفهوم به معنی حفظ زندگی است، بنابراین توجه به اجراي سیاست هاي کلی حفظ محیط
زیست یک اصل بوده و رهاورد آن سلامت انسان ها، حفظ منابع طبیعی از جمله آب، خاك و هوا، احقاق حقوق آیندگان و حفظ تنوع

 
زیستی است. 

عباس نژاد در این جلسه گفت: ما جهت حفظ محیط زیست نیازمند حمایت همه ارگانها به خصوص دستگاه قضایی هستیم.



بازدید مدیرکل اوقاف قم از کارگاه هاي خیاطی در حرم امامزاده سید

معصوم(ع)

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیرکل اوقاف استان قم در بازدید از کارگاه هاي مهارت افزایی و آموزش خیاطی در حرم امامزاده سید معصوم(ع)، بر
ضرورت تداوم چنین اقداماتی تاکید کرد.

مدیرکل اوقاف استان قم در بازدید از کارگاه هاي مهارت افزایی و آموزش خیاطی در حرم امامزاده سید معصوم(ع)، بر ضرورت

 
تداوم چنین اقداماتی تاکید کرد. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از روابط عمومی اداره کل اوقاف و
امور خیریه استان قم، طرح شمیم خدمت در راستاي مطالبات
رهبر معظم انقلاب مدظله العالی در راستاي ایجاد اشتغال و رونق

 
تولید به همت این اداره کل طراحی و اجرایی شده است. 

بر این اساس کارگاه هاي مهارت افزایی با محوریت بقاع متبرکه و

 
براي اقشار مختلف مردم برگزار می شود. 

از جمله این اقدامات می توان به کارگاه آموزش خیاطی و تولید لباس مخصوص کادر درمانی (گان) اشاره کرد که در آستان مقدس

 
امامزاده سید معصوم(ع) برپا شده است. 

این کارگاه ها به همت مرکز افق بقعه متبرکه و با پیگیري رئیس اوقاف ناحیه دو شهرستان قم حجت الاسلام جمشیدپور، همکاري

 
گروه جهادي شهید محمدرضا شفیعی و همراهی و پشتیبانی اداره کل اوقاف قم دایر شده اند. 

حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندري مدیرکل اوقاف استان قم در بازدید از این کارگاه ها ضمن ابراز خرسندي از عملکرد اوقاف
ناحیه دو در برپایی کارگاه هاي مهارت افزایی، بر ضرورت تداوم چنین اقداماتی تاکید کرد.



آشنایی با مرکز رشد و فناوري هاي نوین دانشگاه صنعتی شاهرود

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/10/22

با توجه به اهمیت رونق کسب و کار هاي نوآورانه و گسترش فعالیت هایی از جنس کارآفرینی، مرکز رشد و فناوري هاي نوین
دانشگاه صنعتی شاهرود را معرفی می کنیم.

به گزارش خبرگزاري بسیج از شاهرود، با توجه به اهمیت رونق کسب و کار هاي نوآورانه و گسترش
فعالیت هایی از جنس کارآفرینی ضمن گفت و گو با دکتر اسمعیل محمودي رئیس مرکز رشد و
فناوري هاي نوین دانشگاه صنعتی شاهرود اقدام به ارائه اطلاعاتی جهت شناخت بیشتر این مرکز

 
نموده است. 

 
مرکز رشد به چه مراکزي گفته می شود؟ 

دکتر محمودي در ابتدا مراکز رشد و فناوري هاي نوین را اینگونه تعریف نمود: مرکزي که جهت
حمایت از تجاري سازي طرح هاي مبتنی بر نوآوري، نیازمحور و محصولات پژوهشی ایجاد شده است. این مرکز عمدتا در کنار یک
مرکز تحقیقاتی یا دانشگاهی فعالیت می نماید و خدمات و پشتیبانی هاي لازم (اعم از فنی و غیر فنی) را براي تبدیل یک محصول یا

 
ایده اولیه به محصول قابل عرضه به بازار فراهم می کند. 

 
دانشگاه صنعتی شاهرود و پارك علم و فناوري استان سمنان 

دکتر محمودي ضمن بیان این موضوع که مراکز رشد ابزارهاى مطمئنى براى تبدیل نوآوري ها و دستاوردهاى تحقیقاتى به محصولات
و نیز ترغیب کارآفرینى و توسعه فناوري بویژه از نوع پیشرفته هستند، بیان داشت: مراکز رشد جهت حمایت از تجاري سازي طرح
هاي نوآور، نیازمحور و محصولات پژوهشی عمدتا در کنار مرکز تحقیقاتی یا دانشگاهی ایجاد می شوند و خدمات و پشتیبانی هاي لازم
براي تبدیل محصول یا ایده اولیه به محصول قابل عرضه به بازار یا صنایع کوچک را فراهم می کنند. وي همچنین توضیح داد: در
سرتاسر جهان، شرکت ها و کسب و کار هاي کوچک به علت انعطاف پذیري بالا، مدیریت کارآمد و خطر پذیري کمتر اجزاء مهم رونق
اقتصادي و ایجاد اشتغال هستند و مراکز رشد به عنوان مهترین بخش جهت حمایت از ایده ها و تبدیل آن به صنایع کوچک به

 
حساب می آیند. هم اکنون بیش از 3000 مرکز رشد در دنیا وجود دارد که عمدتا در کشور هاي پیشرفته استقرار دارند. 

 
با تاریخچه مرکز رشد فناوري هاي نوین آشنا شویم. 

به گفته دکتر محمودي مرکز رشد فناوري هاي نوین، تحت عنوان یک مرکز مشترك بین دانشگاه صنعتی شاهرود و پارك علم و
فناوري استان فعالیت می نماید. ایشان به آغاز فعالیت این مرکز اشاره نمود و گفت: این مرکز با رویکرد دانشگاه جهت عمق بخشیدن
موضوع فناوري در پروژه هاي تحقیقاتی، با امضاء یک تفاهم نامه بین دانشگاه و پارك از سال 1393 فعالیت خود را آغاز کرد و در

 
ادامه فعالیت هاي فرهنگی و تبلیغاتی دانشگاه به همراه پارك در محیط دانشگاه از تاریخ امضاء تفاهم نامه صورت گرفت. 

رئیس این مرکز به حمایت بی دریغ مجموعه دانشگاه و پارك و همچنین استقبال خوب فناوران دانشگاهی از پاییز سال 1395
پرداخت و ادامه داد: در سال 1396 با شروع حرکت دانشگاه به سمت دانشگاه کارآفرین، کلیه فضا هاي کارگاهی و اداري ساختمان

 
مرکز رشد به طور کامل در اختیار فناوران دانشگاهی قرار گرفت. 

 
آشنایی با ساختمان مرکز رشد فناوري هاي نوین واقع در پردیس مهندسی دانشگاه صنعتی شاهرود 

دکتر محمودي در پاسخ به چگونگی آغاز فعالیت رسمی این مرکز، به بیان مختصري از اقدامات صورت گرفته در طی چند سال اخیر
پرداخت و توضیح داد: هیئت رئیسه دانشگاه در تیرماه 1397 مجوز رسمی فعالیت آزادانه اعضاء هیئت علمی در واحد هاي فناوري را
صادر گردید و هیئت ممیزه دانشگاه شیوه نامه تخصیص امتیاز پژوهشی را تصویب کرد و امتیازات تشویقی براي اعضاء هیئت علمی و
دانشجویان براي فعالیت در مرکز رشد منظور گردید. وي همچنین ادامه داد: در همین سال، با حمایت دانشگاه، پژوهشکده دانشجویی



دانشگاه به سمت حمایت از تیم هاي پیش رشد سوق داده شد تا از محل بودجه این پژوهشکده، بخشی از سرمایه ي اولیه واحد هاي
پیش رشدي تامین گردد. با اوج گرفتن فعالیت مرکز رشد، تفاهم نامه پیشین در پاییز سال 1397 به قرارداد همکاري تبدیل شد و بر
مبناي این قرارداد، در ابتداي پاییز سال 1399، مجوز رسمی از وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، صادر گردید و مرکز رشد، فعالیت

 
رسمی خود را تحت نظارت وزارت علوم، تحقیقات و فناوري به صورت مشترك بین دانشگاه و پارك آغاز نمود. 

لازم به توجه است؛ کلیه اعضاء هیئت علمی، دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاه صنعتی شاهرود در هر سه مقطع تحصیلی
کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري، همچنین کلیه شرکت هاي دانشگاهی این دانشگاه می توانند از خدمات این مرکز استفاده

 
نمایند. 

 
چه خدماتی در مرکز رشد دانشگاه انجام می شود؟ 

رئیس مرکز رشد دانشگاه در راستاي حمایت از متقاضیان نوپاي حوزه فناوري، به ارائه خدمات با تقاضاي متقاضی و با هزینه پایین
اشاره نمود و تاکید کرد: در مرکز رشد فناوري هاي نوین، با همکاري مشترك دانشگاه و پارك، خدمات زیر به واحد هاي متقاضی ارائه

 
می گردد. 

 
مشاوره مالی کسب و کار، جذب سرمایه گذار، خدمات و محصول 

 
خدمات آموزشی، تامین فضاي جلسات و دوره هاي آموزشی 

 
خدمات تامین دفتر، لوازم اولیه دفتري و محیط کارگاهی سبک 

 
خدمات سرمایه اولیه پیش رشد و تولید نمونه اولیه محصول 

 
خدمات منشی گري و تامین نیروي متخصص 

 
خدمات تبلیغات، برگزاري نمایشگاه و ارائه محصول به بازار 

 
ارائه معافیت هاي مالیاتی و گمرکی به واحد هاي دانش بنیان 

 
جذب تیم هاي فعال مرکز کارآفرینی و شتاب دهنده شاهکار دانشگاه 

 
راهبرد هاي جذب مخاطب چگونه است؟ 

با توجه به اینکه در راستاي جذب مخاطب از جامعه هدف، فرهنگ سازي نقش بسیار پر رنگی را ایفا می نماید، به اهمیت این موضوع
در این مرکز پرداخت که به گفته دکتر محمودي فرهنگ سازي در حوزه ایجاد فناوري، تجاري سازي و کارآفرینی ابتدا در جامعه
شکل می گیرد و دانشگاه نیز با آگاهی از نقش خود در این موضوع، با استراتژي هاي زیر، تصمیم به جذب مخاطب از جامعه هدف

 
گرفته است: 

 
تشویق پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی کاربردي و بازار محور 

 
برگزاري رویداد هاي مساله محور با صنایع بزرگ 

 
برگزاري رویداد هاي استارت آپی و ایده شو 

 
حمایت از تیم هاي مستقر در مرکز کاراشتراکی شاهکار 

 
فعالیت و تعهدات مرکز رشد تا کنون 

رئیس مرکز رشد و فناوري هاي نوین دانشگاه مطابق با آمار خوداظهاري واحد هاي فناوري مستقر در مرکز رشد، بیان نمود: تا کنون
در مرکز رشد فناوري هاي نوین، براي 62 نفر اشتغالزایی صورت گرفته است و تعداد 76 محصول و خدمت ارائه شده به بازار تولید

 
شده است. 

آمار ورود و خروج شرکت هاي مرکز رشد فناوري هاي نوین از سال 1394 تا 1398 در سال اخیر به طور متوسط 16 واحد فناوري در
مرکز رشد مستقر بوده اند که 6 واحد از آن ها دانش بنیان بوده اند. امید است پیرو تعهدات مجوز صادره از سوي وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري، تا پاییز سال 1404، تعداد 82 واحد فناوري که 32 واحد آن در مرحله رشد مقدماتی و 50 واحد آن در مرحله

 
رشد باشند در این مرکز مستقر گردند. 

 
زمینه هاي تخصصی مرکز رشد به چه صورت است؟ 

دکتر محمودي به برخی زمینه هاي تخصصی شرکت هاي مستقر در مرکز رشد تاکنون پرداخت و به تفکیک اشاره نمود: هوش



مصنوعی، پردازش تصویر، دوربین هاي پلاك خوان و تشخیص چهره، اندازه گیري و پرتوسنجی به کمک تجهیزات هسته اي (تن ها
شرکت خصوصی داراي مجوز بهره برداري در صنایع هسته اي درکشور)، طراحی و ساخت تجهیزات نانو، شبیه ساز هاي خورشیدي و
سنسور هاي بیوگاز، طراحی و ساخت کوره هاي خلع و آب و شیرین کن هاي صنعتی، خدمات در حوزه انرژي خورشیدي و سایر
انرژي هاي تجدیدپذیر، ساخت تجهیزات آزمایشگاهی در حوزه پلاسما، طراحی و ساخت توربین هاي بادي، پرینت سه بعدي و ساخت
نمونه و قالب و ریخته گري قطعات پیچیده فلزي، طراحی و ساخت تجهیزات تولید نانو حباب و به کارگیریی و ارائه خدمات آن در
صنایع مرتبط، تدوین، تهیه و توزیع محتویات کمک آموزشی، برگزاري دوره هاي تخصصی فنی و مهندسی و ساخت تجهیزات
هوشمند، منابع آب، عمران و جاده سازي، طراحی ساخت اینورتر ها و کانورتر هاي اتوماسیون صنعتی، هوشمند سازي تجهیزات
آبیاري، واردات و صادرات مواد معدنی به روسیه، جستجوي اینترنتی کالا و تجهیزات، طراحی و ساخت سامانه هاي دینامیکی، خدمات

 
در حوزه پزشکی، گردشگري و بورس برخی از زمینه هاي تخصصی شرکت هاي مستقر در مرکز می باشد. 

 
شرایط اولیه جذب در این مرکز چگونه است؟ 

در پایان این گفتگو دکتر محمودي به شرایط اولیه متقاضیان جهت ورود به دوره هاي رشد و پیش رشد پرداخت و ضمن تاکید بر این
موضوع که این شرایط به منظور ایجاد ساختار سازمانی اولیه گروه هاست و به منظور ایجاد محدودیت تدوین نهایی نشده اند، برشمرد:

 
داشتن گروه کارى متناسب با ایده محوري: گروه کاري هماهنگ و متناسب هر ایده اي را به سرانجام می رساند. 

داشتن ایده محورى مبتنی بر نیاز بازار: ایده محورى، محصولى است که واحد مستقر در مرکز رشد در طى مدت خاص توسعه داده و

 
به محصول نهایی قابل عرضه تبدیل می کند. 

 
نوآورى فناورانه: تحقق ایده محورى مستلزم نوآورى در حوزه فناورى باشد. 

داشتن طرح کسب و کار براى ایده محورى: این طرح، علاوه بر تشریح ابعاد و ارزش علمى-فنى ایده محورى، اقتصادى بودن سرمایه

 
گذارى بر روى آن را توجیه مى کند. 

لازم به توجه است؛ جهت اطلاع از مراحل و نکات ضروري جهت جذب و استقرار مرکز رشد، به وبسایت دانشگاه صنعتی شاهرود،

 
بخش معاونت پژوهشی و سپس مرکز رشد فناوري هاي نوین ورود نمایید. 

 
آدرس فیزیکی و آدرس اینترنتی جدید و قدیم مرکز رشد: 

 
دانشگاه صنعتی شاهرود، ضلع جنوب شرقی پردیس مهندسی و فناوري هاي نوین 

 
آدرس اینترنتی قدیم: 

 
 https://shahroodut.ac.ir/fa/sec/index.php?id=33

 
آدرس اینترنتی جدید: 

 
 https://ati.shahroodut.ac.ir

تهیه گزارش: روابط عمومی دانشگاه صنعتی شاهرود



در مراسم روز ملی صادرات چه گذشت؟

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/10/22

بیست وچهارمین مراسم روز ملی صادرات با حضور اسحاق جهانگیري معاون اول ریاست جمهوري، علیرضا رزم حسینی وزیر
صنعت، معدن و تجارت، محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس، عزت االله اکبري رئیس کمیسیون صنایع و

معادن مجلس، غلامحسین شافعی رئیس اتاق ایران و صادرکنندگان نمونه و ممتاز کشور در محل ...

بیست   وچهارمین مراسم روز ملی صادرات با حضور معاون اول رئیس جمهور، وزیر صمت، نمایندگان مجلس، رئیس و اعضاي

 
هیات رئیسه اتاق ایران و فعالان بخش خصوصی در ساختمان اتاق ایران در حال برگزاري است. 

بیست وچهارمین مراسم روز ملی صادرات با حضور اسحاق جهانگیري معاون اول ریاست جمهوري، علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت،
معدن و تجارت، محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس، عزت االله اکبري رئیس کمیسیون صنایع و معادن

 
مجلس، غلامحسین شافعی رئیس اتاق ایران و صادرکنندگان نمونه و ممتاز کشور در محل ساختمان اتاق ایران برگزار شد. 

 
علی ملایی، معاون کسب وکار اتاق ایران در ابتداي نشست گزارشی از روند انتخاب صادرکننده نمونه و ممتاز ارائه داد. 

ملایی گفت: براي اولین بار اتاق ایران به عنوان پارلمان بخش خصوصی مراسم روز ملی صادرات را اجرا می کند تا صادرکننده ممتاز،
نمونه و ملی انتخاب شود. در اتاق ایران، وظیفه و مسئولیت اجراي روز ملی صادرات بر عهده معاونت تخصصی مربوطه، معاونت کسب
وکار قرار گرفت تا با برنامه ریزي مناسب و در اختیار قرار گرفتن امکانات و نیازمندي هاي مربوطه بتواند بیست و چهارمین مراسم را

 
به نحو مطلوب مدیریت و اجرا کند. 

او گفت: معاونت کسب وکار اتاق ایران در جهت هماهنگی مناسب و مؤثر فعالیت هاي مورد نیاز و ایجاد ارتباط با ارکان داخلی اتاق و
نیز ارتباط مؤثر با وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی عضو کارگروه انتخاب صادرکنندگان نمونه ملی نسبت به تشکیل ستاد مرکزي

 
برگزاري روز ملی صادرات و دبیرخانه مربوطه اقدام کرد. 

او گفت: یکی از اقدامات صورت گرفته براي انتخاب صادرکننده نمونه مکاتبه با تشکل هاي صادراتی بخش خصوصی، اتاق هاي
بازرگانی سراسر کشور و همچنین اتاق هاي بازرگانی مشترك مبنی بر دریافت نظرات اصلاحی صادرکنندگان در خصوص شاخص ها و
معیارهاي انتخاب صادرکننده نمونه ملی و طرح و تصویب موارد موردنظر در کارگروه انتخاب صادرکنندگان نمونه ملی بود. کارگروه
موصوف با حضور نمایندگانی از سازمان توسعه تجارت ایران، وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت جهاد کشاورزي، گمرك جمهوري
اسلامی ایران، بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، سازمان برنامه وبودجه، سازمان استاندارد، اتاق تعاون ایران و تشکل هاي مرتبط

 
تشکیل شد. 

ملایی گفت: براي این کار سایت و سامانه اختصاصی براي ثبت نام آنلاین متقاضیان شرکت در فرآیند روز ملی صادرات رونمایی شد و

 
شروع فرآیند ثبت نام این رویداد از اول خردادماه 1399 تا پایان تیرماه ادامه داشت. 

به گفته معاون کسب وکار اتاق ایران، آمار مشارکت کنندگان در بیس ت و چهارمین مراسم روز ملی صادرات، در مقایسه با سال
گذشته، رشد 80 درصدي را نشان می دهد. این در حالی است که با توجه به محدودیت هاي ارزي و بخشنامه هاي منتشرشده از



 
سوي بانک مرکزي پیش بینی می شد امسال با کاهش تقاضا براي مشارکت در روز ملی صادرات مواجه باشیم. 

او افزود: از طرفی شاخص رفع تعهد ارزي، ازجمله مهم ترین مؤلفه هایی بود که در این دوره معیار سنجش براي انتخاب

 
صادرکنندگان برتر موردتوجه ستاد اجرایی بیست و چهارمین مراسم روز ملی صادرات قرار گرفت. 

ملایی در همین زمینه اعلام کرد: تعداد 822 صادرکننده اعم از اشخاص حقیقی و حقوقی تمایل خود را براي حضور در این فرآیند
اعلام و تعداد 568 متقاضی با تکمیل و ارائه اطلاعات درخواستی، ثبت نام خود را قطعی و نهایی کردند. در نهایت 56 صادرکننده به

 
عنوان منتخب در مراسم امروز مورد تقدیر قرار می گیرند. 

 
اولویت وزارت صنعت؛ تمرکز بر بازار کشورهاي همسایه 

حمید زادبوم، رئیس سازمان توسعه تجارت ضمن تبریک فرارسیدن سالروز ملی صادرات و نام بردن از صادرکنندگان به عنوان سربازان

 
جبهه جنگ اقتصادي، اظهار کرد: بدون شک هیچ کس دقیقاً اطلاع ندارد که صادرکنندگان در شرایط فعلی چه فداکاري می کنند. 

او ادامه داد: از زمان حضور آقاي رزم حسینی در وزارت صنعت، معدن و تجارت دو سیاست مهمی که دنبال شده است یکی معطوف
به فراوانی کالاها بوده و دومی تسهیل فرآیند برگشت ارز حاصل از صادرات صادرکنندگان که خوشبختانه مورد دوم از آبان ماه سال
جاري با بخشنامه تهاتر ارزي صادرکنندگان و واردکنندگان آسان تر شده است و با مصوبه تکمیلی هیات دولت در هفته هاي آتی هم

 
این فرایند شتاب بیشتري به خود خواهد گرفت. 

 
زادبوم در ادامه به تشریح مهم ترین سیاست ها و اهدافی پرداخت که در وزارت صنعت معدن و تجارت پیگیري می شود. 

او در همین زمینه تمرکز بر بازارهاي صادراتی کشورهاي همسایه را به عنوان اولویت اول وزارت صنعت عنوان کرد و گفت: 15 کشور

 
همسایه ایران و همچنین کشورهاي هند و چین در صدر اولویت هاي صادراتی کشور قرار دارند. 

او با تأکید بر اینکه خام فروشی یکی از مهم ترین چالش هاي صادرات است خاطرنشان کرد: خام فروشی فرایندي نیست که بخواهیم

 
یک دفعه جلوي آن را بگیریم. بلکه باید در بلندمدت براي این موضوع برنامه ریزي کنیم. 

او عارضه یابی صادرات در کارگروه هاي مختلف وزارت صنعت معدن تجارت با همکاري بخش هاي خصوصی و بانک مرکزي، تشکیل
شوراهاي ویژه جهت توسعه همکاري هاي بین المللی، توسعه موافقت نامه هاي تجارت ترجیحی و آزاد، همکاري و حضور در نهادهاي
بین المللی و آموزش جوانان و تجار براي ورود به بازارهاي بین المللی را از مهم ترین برنامه هاي وزارت صنعت عنوان کرد که در حال

 
پیگیري است. 

او در پایان سخنرانی خود از پورتال سازمان توسعه تجارت رونمایی و تأکید کرد که این سامانه پل ارتباطی مؤثري بین سازمان توسعه

 
تجارت و فعالان اقتصادي است تا فعالان اقتصادي در کمترین زمان ممکن سؤالات خود را بیان و پاسخ آن ها را دریافت کنند. 

 
از همه ظرفیت هاي اقتصادي بهره بگیریم 

در ادامه عزت االله اکبري، رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس به برخی مشکلات حوزه صادرات اشاره کرد و خواستار توجه دولت



 
به این موضوعات شد. 

بر اساس اظهارات او امروز در حوزه صنعت، صادرات و تولید می توان از مدل هاي جدیدي استفاده و کار را از کشورهاي همسایه و
منطقه آغاز کرد. اکبري گفت: فضا را باز کنیم و از همه ظرفیت ها بهره بگیریم. در اطراف ایران، راه هاي ترانزیتی قابل توجهی وجود

 
دارد که مغفول مانده و می توان با سرمایه گذاري روي آن ها، روند توسعه کشور را تسریع ببخشیم. 

او ضرورت استفاده از کلیه ظرفیت هاي موجود را موردتوجه قرار داد و گفت: ظرفیت مجلس را نادیده نگیریم و محیط کشور را
اقتصادي کنیم، از حواشی بگذریم و ارتباط مؤثر با وزارت امور خارجه را مدنظر قرار دهیم. از طرفی می توان زمینه اي را مهیا کنیم تا

 
سفارتخانه ها چهره اقتصادي به خود بگیرند. حداقل می توان این مدل را در چند کشور داراي اولویت پیاده کرد. 

 
وزارت صنعت باید درباره تجارت تصمیم بگیرد نه بانک مرکزي 

محمدرضا پورابراهیمی، رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در این مرسام از مسائل و مشکلات حوزه صادرات سخن
گفت: تصمیمات اتخاذ شده در جلسه 177 ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که در تاریخ ششم آبان ماه 1399 توسط معاون اقتصادي
رئیس جمهوري ابلاغ شد، مقدمات مرتفع شدن بخش اعظم مشکلات فراروي جامعه فعالان تجارت خارجی کشور در حوزه ایفاي

 
تعهدات ارزي با هدف تأمین ارز مورد نیاز واردات کالاي اساسی، ضروري، مواد اولیه و تجهیزات تولید را فراهم کرده است. 

پورابراهیمی گفت: مجموعه دولت و حاکمیت تصمیم خوبی در حوزه صادرات و رفع تعهد ارزي گرفته بودند و این از اقدامات بسیار
خوب آقاي رزم حسینی در ابتداي شروع به کار بود. الآن هم از مطالبه این نشست تعیین و تکلیف ارزي و رفع تعهد در این زمینه

 
است؛ همه ما معتقد به بازگشت ارزي کشور هستیم ولی باید به واقعیت هاي اقتصادي کشور در سه سال اخیر هم توجه کنیم. 

او گفت: وضعیت تعهدات سال 1398 و 1397 نامشخص است؛ تعهدات سال 1397 کاملاً نامشخص و صادرکننده ها بلاتکلیف هستند.
تعهدات سال 98 در سازمان مالیاتی مشمول جرائم شده است. استمرار این وضعیت صادرکننده ها را دچار مشکل می کند و باید براي
آن فکري اساسی شود. باید با رویکرد علمی و مبنایی کار را پیش ببریم؛ متأسفانه هنوز به ابلاغیه 177 در خیلی از موارد توجهی

 
نشده است. 

او ادامه داد: موضوع دوم به سامانه وزارت صنعت، معدن و تجارت برمی گردد؛ در جلسه 177 ستاد هماهنگی اقتصادي دولت تصمیم
هایی در حوزه رفع تعهد ارزي گرفته شد. اما این ابلاغیه بیش از 40 روز در بانک مرکزي معطل شد و الآن هم سامانه وزارت صنعت
درست کار نمی کند. در این شرایط که یک روز هم براي اقتصاد کشور مهم است، این همه تعلل خیلی معنادار است. گزارشی که الآن
از بخش خصوصی داریم این است که اقدامات خوب دولت، وزارت صنعت، معدن و تجارت هنوز عملیاتی نشده و فقط سیستم تهاتري

 
که توسط پتروشیمی ها و فولادي ها انجام می شد و قبلاً هم این بود، ادامه دارد. باید مشکلات این حوزه گره گشایی شود. 

پورابراهیمی به تعیین مبناي تکلیف تسویه ارزي اشاره کرد و گفت: اگر مکانیزم عرضه و تقاضا مشخص نشود و اگر نرخ تسویه

 
صادراتی که باید براساس نیمایی باشد یا نه، مشخص نشود، بار دیگر مشکلاتی پیش خواهد آمد. باید این مکانیزم مشخص شود. 

او ادامه داد: سؤال اصلی من این است که نرخ 4200 چه گلی بر سر اقتصاد زد که قرار است ارز نیمایی هم بزند. چرا اجازه نمی دهید

 
که مکانیزم عرضه و تقاضا قیمت ارز را مشخص کند؟ 



پورابراهیمی به مشکلات حوزه فولاد اشاره کرد: نباید جلوي صادرات را با رفتار غیرمنطقی بگیریم. نباید قیمت گذاري دستوري در
بورس کالا اجرایی شود؛ در این قیمت گذاري 12 هزار میلیارد تومان رانت در اقتصاد توزیع شده است؛ شرکت هاي تولیدي از این

 
رانت محروم شده و وضعیت مردم و مصرف کننده هم مشخص است. 

او تصریح کرد: چگونه باید در این حوزه تصمیم گیري کنیم؟ چرا قوانین صادرات در این بخش عملیاتی نمی شود؟ دولت مصوبه خوبی
را گذرانده ولی آیین نامه اجرایی 40 روز در بانک مرکزي تأخیر کرده است. موضوع و خواست اول ما تعیین سازوکار و مکانیزمی است

 
که با محوریت وزارت صنعت، معدن و تجارت باشد و درنهایت باید بانک مرکزي تابع وزارت صنعت کار کند. 

او تصریح کرد: در دنیا با کوچک ترین تغییر در سیاست ارزي یا کاهش ارزش پول ملی، وضعیت را با صادرات جبران می کنند ولی در
ایران وقتی ارزش پول ملی پایین آمد، تراز تجاري در کشور منفی شد. الآن باید صادرات کشور بالاي 100 میلیون دلار باشد و این

 
بدون نفت هم ممکن است. باید وزارت صنعت درباره ارز و سیاست هاي ارزي تصمیم بگیرد نه بانک مرکزي. 

 
مشوق هاي صادراتی فعال شود 

حمیدرضا علیپور به عنوان یکی از صادرکنندگان ممتاز ملی در این مراسم به ارائه سخنرانی پرداخت. او ضمن تشریح مهم ترین

 
دستاوردهاي صنعت دارویی کشور در چند سال گذشته به ارائه پیشنهادهایی براي حل مشکلات صنعت دارویی کشور پرداخت. 

مدیرعامل شرکت تولید مواد اولیه داروپخش (تماد) گفت: شرکت تماد افتخار دارد به عنوان یکی از شرکت هاي دانش محور در حوزه
مواد موثره دارویی و با دو دهه سابقه صادراتی، به 45 کشور مواد اولیه صادر می کند. از جمله  به دو کشور چین و هند که خود

 
بزرگترین صادرکننده مواد موثر دارویی هستند. 

او همچنین با تاکید بر بالابودن کیفیت داروهاي ایرانی در مقایسه با سایر تولیدات کشورهاي دیگر، محدودیت هاي صادراتی را به

 
عنوان یکی از مهم ترین چالش هاي صادرکنندگان عنوان کرد. 

علیپور افزود: متاسفانه در چند سال گذشته شاهد اعمال برخی محدودیت هاي صادراتی و همچنین سخت گیري در صدور مجوزهاي

 
صادرات هستیم. به طوري که به دلیل همین محدودیت ها، فرصت 2 میلیون دلار صادرات را از دست داده ایم. 

 
او خواستار ارائه تسهیلات از منابع صندوق توسعه ملی براي اصلاح و همچنین ایجاد خطوط تولید دارویی جدید در کشور شد. 

علیپور همچنین بر ضرورت اجرایی شدن مشوق ها، معافیت هاي مالیاتی، مفاد و قوانینی شد که براي توسعه صادرات تصویب شده، اما

 
اجرا نمی شود. 

 
اورژانس صادرات ایجاد شود 

ابراهیم جمیلی، مدیرعامل شرکت صنایع روي ایرانیان به عنوان صادرکننده نمونه ملی با اشاره به مشکلات امروز در حوزه اقتصاد
پیشنهاد داد: دولت دلایل چرایی رسیدن کشور به این نقطه را بررسی و مشخص کند. چرا بعد از گذشت این سال ها همچنان در حال
انتقاد از وضعیت هستیم؟ به نظر می رسد دلیل آن، بی توجهی به صادرات و لزوم شفافیت در آن است. در نوسانات ارزي همه به آثار

 
مخرب آن توجه کردند ولی آثارش براي رشد صادرات مغفول ماند. 



براساس گفته هاي این فعال اقتصادي، ایجاد اورژانس صادرات براي رفع سریع مشکلات و فرماندهی واحد این حوزه باید مورد توجه

 
قرار بگیرد. 

 
به باور او، صادرات هیچ گاه متوقف نشد اما شرایط جدید باید جایگزین مدل هاي گذشته می شد. 

جمیلی تصریح کرد: بلاتکلیفی تولید و صادرات به شدت فضا را تحت تاثیر قرار داده است. به نظر می رسد تنها راهکار، تصمیم گیري

 
سریع و قاطع است. متاسفانه همچنان بسیاري از مصوبات عملیاتی نشده اند. 

جمیلی همچنین از نبود حمایت هاي قانونی انتقاد و توجه صرف به شیوه هاي تنبیهی را عامل عدم موفقیت صادرات و تولید کشور
معرفی کرد. بر اساس اظهارات این صادرکننده نمونه، بسیاري از صادرکنندگان تعهدات ارزي را ایفا کرده و مالیات را در اسرع وقت می

 
پردازنند اما در هیچ شرایطی از آنها حمایت نمی شود. 

این فعال اقتصادي از مسئولان کشور درخواست کرد که بازار و اقتصاد را متهم نکنند چراکه بازار نیازمند آرامش است. عطف به ماسبق
شدن قوانین همین آرامش را به هم می ریزد. متاسفانه امروز تعداد پرونده هاي جرایم آنقدر بالا رفته که وقت بررسی آنها را نداریم.

 
قانون اجرا نمی شود و توجهی به آن نمی کنیم. 

او استفاده از همه ظرفیت ها و فرماندهی واحد در صادرات را مورد توجه قرار داد و گفت: اجازه دهید وزارت صنعت، معدن و تجارت

 
این فرماندهی را به عهده بگیرد و همه دستگاه ها و نهادها حتی بانک مرکزي هم این فرماندهی را بپذیرد و تابع باشد. 

 
او در پایان بر ضرورت رفع مشکل ورود موقت ها و تقویت ناوگان حمل و نقل تاکید کرد. 

 
هزینه عقب افتادگی از صادرات را اقشار ضعیف جامعه می پردازند 

غلامحسین شافعی، رئیس اتاق ایران در سالروز ملی صادرات، ضمن تبریک فرارسیدن روز ملی صادرات و قدردانی از حضور معاون اول
رئیس جمهور و همچنین وزیر صنعت، معدن و تجارت در این مراسم، توسعه صادرات را در گروي پشتیبانی واقعی از بخش خصوصی

 
عنوان کرد و خواستار عملی شدن حرف ها در این حوزه شد. 

او گفت: روز ملی صادرات تبلور افتخار آفرینی جهادگران عرصه تجارت را به همه تلاشگران بخش صادرات اعم از مدیران، کارشناسان،
فعالان اقتصادي، تشکل هاي صادراتی و خاصه صادرکنندگان تبریک می گویم. این افراد قهرمانان افتخارآفرین هستند که از سد

 
تحریم ها گذشتند و با اعمال شاقه به راه خود ادامه دادند. جاي خیلی ها در این مراسم خالی است. 

رئیس اتاق ایران اظهار داشت: باید از بسیاري از رفتارها و تصمیمات غیرکارشناسی که البته غیرعامدنه براي صادرات اعمال شد، گلایه

 
ها را ابراز کنیم. 

رئیس اتاق ایران خاطرنشان کرد: صادرات به عنوان نوك پیکان توسعه تولید و اقتصاد کشورها شناخته شده است. نقش صادرات و
حضور کشور در بازارهاي جهانی در توسعه فرهنگی و امنیتی کشورها نقش بی بدیلی دارد. این یک باور جا افتاده است که اگر کالایی
از مرزهاي یک کشور عبور نکند، سربازان آن کشور از آن عبور خواهند کرد. با این حال به رغم اهمیت این موضوع، ما هنوز اهمیت آن



 
را درك نکرده ایم. 

او ادامه داد: حرف هاي زیادي در رابطه با ایجاد عدالت اجتماعی، رفاه اجتماعی، بهبود معیشت، اشتغال و ... گفته می شود. اما راه
رسیدن به اهداف مدنظر کجاست؟ پاسخ روشن است. بهبود معیشت مردم در سایه توسعه اقتصادي پایدار شکل می گیرد و توسعه

 
اقتصادي هم در گروي توسعه صادرات است. از طرف دیگر هم توسعه صادرات در گروي پشتیبانی واقعی از صادرکنندگان قرار دارد. 

شافعی خاطرنشان کرد: باید بپذیریم که هزینه عقب افتادگی از صادرات را اقشار ضعیف جامعه می پردازند. صادرکنندگان هم مشوق
هاي مالی و صادراتی نمی خواهند، بلکه تنها خواستار مسیر هموار و امن براي حرکت هستند تا با اعتماد و اطمینان در مسیر پیش رو
حرکت کنند. اما متاسفانه در چند دهه اخیر، تجارت خارجی ما دچار یک سردرگمی شده است. متاسفانه مشخص نیست سیاست

 
گزاران ما بر چه مبنایی تصمیم می گیرند و چرا فاصله حرف تا عمل اینقدر زیاد است. 

او با طرح این سوال که تا چه زمانی قرار است اقتصاد به سیاست یارانه دهد؟ تاکید کرد: شکی نیست توسعه سیاسی در گروي توسعه

 
اقتصادي است. 

شافعی افزود: از بخش خصوصی در پشت تریبون حرف زده می شود اما آیا کردارها هم مطابق این گفتارها هست؟ ما ادعاي عدالت
اجتماعی داریم اما آیا در مدیریت یک طرفه دولتی این عدالت اجرا می شود؟ اگر تصمیم نابخردانه و سیاست ناصواب اعمالی، جمعی
از ما را به فنا دهد و بهبود معیشت مردم  را به خطر اندازند، چه کسی پاسخگوست؟ اصلا مجازاتی براي تصمیم گیران در کار هست؟

 
کجا باید دادخواهی کنیم؟ چه کسی پاسخگوي از دست دادن فرصت هاي طلایی است که ناشی از سیاست گذاري هاي اشتباه است؟ 

شافعی با ارائه آمار و ارقامی تصریح کرد: از سال 84 تا دو سال پیش، آمارها حاکی از کاهش تسهیلات بانکی است. چرا باید سهم ما از
بازارهاي صادراتی 15 کشور همسایه، تنها 2 درصد باشد؟ چرا طرف هاي خارجی ما به تعهدات ما اعتماد ندارند؟ چرا سیاست هاي
تجاري و ارزي ما هماهنگ با یکدیگر نیستند؟ چرا باید فعالان ریشه دار ما از  چرخه فعالیت خارج شوند و در مقابل سواستفاده

 
کنندگان رشد کنند؟ 

او افزود: بخش خصوصی پرچم ها را برافراشته نگه داشته است. اما ظرفیت هایی که بخش خصوصی در حال حاضر دارد بسیار بیش از
ظرفیت فعلی است و باید  ظرفیت هاي بالقوه را به بالفعل تبدیل کنیم. راه حل هم مشخص است. شرایط پیش رو به نظر می رسد

 
متفاوت باشد؛ براي یک بار برابري حرف و عمل را براي استفاده از ظرفیت هاي بخش خصوصی مورد توجه قرار دهید. 

شافعی تاکید کرد: خیلی از فعالان اقتصادي به ناروا خانه نشین شدند؛ برخی از آن ها به محکمه کشیده شدند. براي اصلاح این رویه

 
باید محیط را با اعتماد کنیم. آینده ما در دست بخش خصوصی است. 

رئیس اتاق ایران از اقدامات وزیر صنعت، معدن و تجارت قدردانی و ابراز امیدواري کرد تا با اقدامات ایشان و تفاهم هاي صورت گرفته

 
با بانک مرکزي، حرکت صادرات سرعت گیرد. 

 
جلوي صدور بخشنامه هاي یک شبه را گرفتیم 

علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت این مراسم را بهانه اي براي بیان دغدغه هاي صادرکنندگان دانست و با اشاره به
دوران کوتاه خدمت خود در این حوزه یادآور شد: فرصت براي چابک سازي و کوچک سازي این وزارتخانه پیر کوتاه بود. هرچند قدم



 
هایی در این حوزه برداشتیم اما همچنان کارهاي زیادي باید صورت بگیرد. 

وي نسبت به اجراي سامانه جامع تجارت و  نتایج حاصل از آن ابراز امیدواري کرد و گفت: طبق آمار موجود واردات روزانه از 95 هزار

 
تن به 101 هزار تن افزایش یافته که نشان می دهد اگر تسهیل گري اتفاق افتاد، سطح تجارت بهبود پیدا می کند. 

بر اساس اظهارات وزیر صنعت، معدن و تجارت از آغاز به کار سامانه جامع تجارت تا به امروز 10 میلیارد و 300 میلیون دلار پرونده

 
ثبت شده و از این میزان 3 میلیارد دلار ثبت سفارش نهایی صورت گرفته است. 

 
او اظهار امیدواري کرد تا پایان سال تراز تجاري کشور مثبت شود. 

رزم حسینی همچنین به اقدامات و رویکرد این وزارتخانه اشاره و تاکید کرد: تا امروز از صدور بخشنامه هاي یک شبه جلوگیري کردیم
و شفافیت و اطلاع رسانی به موقع را در اولویت کاري خود قرار داده ایم. از سوي دیگر حذف امضاهاي طلایی و امتیازات ویژه را دنبال

 
می کنیم. 

بر اساس اظهارات او، در این مدت منع صادراتی اتفاق نیفتاده و برخی بخشنامه هایی هم که از قبل وجود دارد باید در ستاد اقتصادي

 
مطرح و درباره آنها نظر داد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره موضوع فولاد نیز قیمت گذاري دولتی را اقدامی نادرست خواند و گفت: وزارتخانه به هیچ وجه
موافق قیمت گذاري نیست حتی همین رویکرد را درباره ارز هم مدنظر دارد. درباره فولاد شیوه نامه اي تهیه و در آن کف قیمتی فولاد

 
براي عرضه در بورس تعیین شده است که سقفی هم ندارد. در کل دنیا، بورس به همین شیوه کار می کند. 

 
اقتصاد را بخش خصوصی اداره کرده است 

اسحاق جهانگیري، معاون اول رئیس جمهور برگزاري این مراسم به همت اتاق ایران را مورد تقدیر قرار داد و واگذاري این دست

 
اقدامات به بخش خصوصی را گامی مؤثر دانست. 

 
او همچنین بخش خصوصی را میدان دار اصلی اقتصاد معرفی کرد و گفت: اتاق ایران جایگاهی هم تراز با وزارتخانه هاي دولت دارد. 

او به انباشته شدن مشکلات و دغدغه ها در حوزه اقتصاد اشاره کرد و گفت: انتظار داشتم وضعیت بخش خصوصی بهتر از این باشد.
شاید برگزاري نشست ها با فواصل طولانی موجب شده امروز این چنین از شرایط انتقاد کنیم. سال هاي نفس گیري را پشت سر
گذاشتیم و در همین روزها باید خود را نشان دهیم. بدون شک لازم است با هم افزایی و تعامل این شرایط را پشت سر بگذاریم و

 
مسئولیت بپذیریم. 

جهانگیري عوارض تحریم را از یک سو و پیامدهاي ناشی از کرونا را از طرفی دیگر مورد توجه قرار داد و افزود: این دو مسئله، کلیه
فعالیت هاي اقتصادي را تحت تأثیر قرار داده اند و حتی گستره آنها را در دیگر حوزه ها شاهد هستیم. همه ما دغدغه ها و فشارهاي
ناشی از تحریم را درك می کنیم و با محدودیت هاي بین المللی آشنا هستیم. برخی چنان درباره ارز می گویند که گویا چند نرخی

 
بودن آن پدیده جدیدي است و تجربه آن را در دیگر دوره ها و دولت ها تجربه نکرده ایم. 



معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: رویکرد دولت از ابتدا تک نرخی شدن ارز بود و در همین راستا قدم برداشتیم، در فروردین 97 با
مشکلات تأمین اسکناس مواجه شدیم و تصمیم گرفتیم براي چند ماه قیمت 4200 تومان را در نظر بگیریم و به مرور این رقم تغییر

 
کند. متأسفانه امروز تنها به دولت انتقاد می کنند در صورتی که این تصمیمات با نظرات بخش هاي مختلف اتخاذ شد. 

او معتقد است: در صنعت و تولید باید همراه و هم راستا قدم برداریم. در دوران تحریم و کرونا عملکرد تولید و رشد اقتصادي مثبت را
در برخی ماه ها تجربه کردیم؛ در فصل تابستان ریزش شاغلان در حدود یک میلیون و 200 هزار نفر بود و در فصل پاییز به یک
میلیون نفر کاهش پیدا کرد. در فصل تابستان از بین افرادي که ریزش داشتند، 43 هزار نفر به حوزه صنعت مربوط بودند که در فصل
پاییز این تعداد به 8 هزار نفر رسید. از طرفی شاهد بودیم که در اوج کرونا بنگاه هاي صنعتی تعدیل نیرو نداشتند چون متعهدانه عمل

 
کردند. 

جهانگیري گفت: در طول سه سال گذشته حدود 50 میلیارد دلار صادرات نفت داشتیم. این رقم سال قبل به 8 میلیارد دلار رسید و
امسال کمتر هم شد، بالغ بر 85 میلیون تن کالا صادرات اتفاق افتاد، بنابراین جفاست که این چنین از اقتصاد صحبت کنیم. این شیوه
برخورد با فعالان اقتصادي ظالمانه است؛ این اقتصاد را بخش خصوصی اداره کرده است تا آنجا که نیاز به دارو، تجهیزات پزشکی،

 
کالاهاي اساسی را تأمین کردند. شرایط زندگی سخت شد اما نباید از پا درآییم. 

معاون اول رئیس جمهور با بیان این مطلب که در 9 ماهه سال جاري 25 میلیارد دلار صادرات داشتیم و امکان دارد تا پایان سال به

 
35 میلیارد دلار ارتقا پیدا کند اما همین میزان نیز درخور ظرفیت هاي موجود نیست. 

او با تأکید بر این نکته که دولت جدید آمریکا باید از شکست خود درباره تحریم درس بگیرد و وضعیت را تغییر دهد، از صادرکنندگان

 
خواست تا خود را پیروز این جنگ اقتصادي بدانند و همواره پیشنهادهاي خود را براي دولت و دیگر تصمیم سازان ارسال کنند. 

جهانگیري تجربه کشور در برجام را ناموفق خواند و افزود: عملکرد دولت و بخش خصوصی مناسب نبود. حال اتاق ها باید آماده شوند
و گفت وگوهاي خود را آغاز کنند. این تحریم ها لغو می شود اما تا آن زمان به تلاش خود براي بی اثر کردن تحریم ها ادامه می

 
دهیم. 

این مقام مسئول، بخش خصوصی را میدان دار اصلی اقتصاد معرفی کرد و اتاق ایران را همتاي وزارتخانه ها دانست و گفت: امروز آنچه
اهمیت دارد این است که ضعف ها را بپذیریم و درست تصمیم بگیریم. درباره پیمان سپاري ارزي نیز اتاق ایران و بانک مرکزي با هم

 
گفت وگو و توافق کنند و جهت گیري ها به سمت صادرات باشد. 

معاون اول رئیس جمهور توجه به ظرفیت کشورهاي همسایه براي توسعه صادرات را مورد توجه قرار داد و گفت: براي حضور مؤثر در
کشورهاي همسایه، از شرکت هاي خدمات فنی و مهندسی و پیمانکاران خصوصی که سرمایه هاي بزرگ مملکت هستند، غفلت
نکنیم. به باور من اشتباه است که نهادهاي نظامی در حوزه هاي پیمانکاري ورود کنند؛ اجازه دهیم تا حد ممکن پیمانکاران خصوصی

وارد این عرصه شوند.



زنگنه: تحریم ها رفتنی است

منبع: رکناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/10/22

اقتصادي رکنا: وزیر نفت از ایجاد ظرفیت هاي تازه در بخش فروش و انتقال نفت، دریافت پول نفت و بخش پیمانکاري در
دوران تحریم خبر داد و گفت: اگر شرکت هاي خارجی بیایند با آنها همکاري می کنیم، اما بر پایه جدید.

به گزارش رکنا، بیژن زنگنه، وزیر نفت در مراسم امضاي
هشت قرارداد از مجموعه قراردادهاي طرح نگهداشت و
افزایش توان تولید نفت به ارزش 1.2 میلیارد دلار افزود: ما
در دوران تحریم به عنوان خدمتگزاران ملت بسیار سختی
کشیدیم، ملت ما بسیار سختی کشیده است، اما درس هاي
بزرگی آموختیم و ظرفیت هاي بزرگی در کشور در این

 
دوره ایجاد شد. ما به دلیل مصلحت کشور نتوانستیم درباره این ظرفیت ها و توانمندي ها و چیزهایی که به آن دست یافتیم، بگوییم. 

وي تصریح کرد: تحریم ها مردنی و رفتنی هستند، اما از ظرفیت هایی که به وجود آوردیم دست نخواهیم کشید و آنها را ساماندهی و
تقویت می کنیم؛ ظرفیت امروزمان در بخش فروش نفت، انتقال نفت و دریافت پول نفت به هیچ وجه با ابتداي سال 97 و آغاز تحریم

 
ها قابل مقایسه نیست. ما اجازه نخواهیم داد این ظرفیت ها از بین برود. ما این ظرفیت ها را ساماندهی می کنیم. 

وزیر نفت به ظرفیت ایجادشده در بخش پیمانکاري و ساخت تجهیزات در این دوره اشاره کرد و افزود: البته اگر شرکت هاي خارجی
بیایند با آنها همکاري خواهیم کرد، اما این موضوع به آن معنا نیست که آنچه را به دست آوردیم کنار می گذاریم. ما بر پایه جدیدي

 
که بسیار استوارتر و در مرتبه بالاتر است با دیگران صحبت خواهیم کرد. 

EPD و EPC زنگنه همچنین اظهار کرد: خوشحالم که امروز براي سومین بار در اینجا و براي امضاي قراردادهاي جدید نفتی در قالب
در خدمت دوستان هستیم. از حضور همه دوستان و همکاران به ویژه نمایندگان مجلس با وجود مشغله کاري که دارند قدردانی می

 
کنم. این حضور نشانه حمایت مجلس و کمیسین انرژي و مایه دلگرمی است. 

وي بر ضرورت افزایش ضریب بازیافت مخازن تأکید کرد و گفت: یک درصد افزایش ضریب بازیافت نفت خام معادل 7 میلیارد بشکه
است که با نفت 40 دلاري درآمدي 300 میلیارد دلاري به دنبال دارد، بنابراین افزایش ضریب بازیافت باید به خواست و توقع ملی

 
تبدیل شود و ضرایب قابل بحث نیست. 

وزیر نفت ادامه داد: ارزش قراردادهایی که امروز امضا می شود یک میلیارد و 200 میلیون دلار است که اگر 100 هزار بشکه در روز به
تولید نفت اضافه کند این عدد در یک سال به 36 میلیون بشکه می رسد که با محاسبه قیمت 40 دلاري براي نفت درآمدي معادل
یک میلیارد و 500 میلیون دلار در سال ایجاد خواهد کرد، بنابراین سرمایه گذاري در کمتر از یک سال بازمی گردد، البته افت به طور



 
طبیعی وجود خواهد داشت. 

زنگنه با بیان اینکه امروز سی ویکمین قرارداد از بسته نگهداشت و تولید را امضا می کنیم که آثار بسیار مهمی دارد و خواهد داشت،
به سه تصمیم مهم در این طرح ها اشاره کرد و توضیح داد: نخستین تصمیم این است که تمامی قراردادها در این طرح ها، فقط با
پیمانکاران داخلی و ایرانی امضا شود، همچنین تصمیم گرفته شد پیوستی در قراردادها گذاشته شود که تجهیزاتی که در قراردادها

 
ذکر شده است حتماً باید از شرکت ها و سازندگان داخلی خریداري شود. 

وي تصریح کرد: تاکنون به 72 درصد ارزشی ساخت داخل رسیدیم و شرکت هایی مثل ماشین سازي و لوله سازي اسفراین فعال
شدند. لوله سازي اسفراین در یک مقطع براي تولید 10 هزار تن التماس می کرد، اما اکنون همکاران ما باید به آنها التماس کنند که
کار را سروقت تحویلشان دهد؛ این به آن معناست که شرکت هاي دیگري نیز در این زمینه سرمایه گذاري کنند تا ظرفیت ملی بالا

 
برود. 

وزیر نفت سومین تصمیم را تأمین منابع از بازار سرمایه عنوان کرد و با بیان اینکه این براي نخستین بار است که طرح هاي نفتی به

 
اتکاي بازار سرمایه اجرا می شود، افزود: ما در این شرایط نمی توانسیتم به امید صندوق توسعه ملی بمانیم. 

زنگنه با تأکید بر اینکه هر طرحی که به پیمانکار داده می شود یک هدف مشخص تولید دارد که باید در زمان مشخص به آن دست
یابد، گفت: پیش از این میلیاردها دلار براي افزایش تولید هزینه شده، اما افزایش تولید اتفاق نیفتاده است. در این قراردادها پیمانکار

 
پول خود را از محل 50 درصد افزایش تولید دریافت می کند. 

به گفته وي، همه قراردادهاي طرح هاي نگهداشت و تولید به جز دو مورد که با قرارگاه خاتم الانبیا امضا شده، در قالب مناقصه واگذار

 
شده است. 

وزیر نفت با بیان اینکه در این طرح ها براي نخستین بار عنوان شده که 4 درصد از هزینه هاي هر طرح باید صرف فعالیت هاي
اجتماعی شود که بسیار هم مهم است، افزود: ما در اوج شرایط تحریم و در سال 97 این قراردادها را امضا کردیم. هدفمان هم این بود
که براي پیمانکاران و سازندگانمان اشتغال و امید ایجاد کنیم، آن هم در شرایطی که به دلیل تحریم 14.5 درصد سهم وزارت نفت از

صادرات نفت از بین رفت.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.



حرکت جدي دانشگاه صنعتی بهبهان در حوزه کارآفرینی

منبع: ایسناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون علمی و فناوري رییس جمهور گفت: خوشبختانه دانشگاه صنعتی بهبهان و سایر دانشگاه هاي شهرستان در حوزه هاي
کارآفرینی و اقتصاد دانش بنیان حرکت هایی جدي دارند.

سورنا ستاري امروز (22 دي) در بازدید از دانشگاه صنعتی خاتم الانبیا
بهبهان، اظهار کرد: خوشبختانه دانشگاه صنعتی بهبهان و سایر دانشگاه
هاي شهرستان در حوزه هاي کارآفرینی و اقتصاد دانش بنیان حرکت هایی

 
جدي دارند؛ با وجود اینکه این دانشگاه ها نوپا هستند. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: هدف ما از بازدیدها این است که حرکت
دانشگاه را به سمت هدف اصلی که تغییر جامعه و محیط اطرافش باشد،
سوق دهیم. امیدواریم که با تفاهم نامه هایی که امروز با روساي دانشگاه

 
در شهرستان بهبهان داشتیم، اتفاقات خوبی چه در رابطه با پارك علم و فناوري و چه مراکز رشد، رخ دهد. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهور در پایان گفت: امیدوارم به جایی برسیم که دانشگاه به نقش اصلی خود که تغییر جامعه است،

 
برسد و مردم این مساله را در زندگی روزمره خود حس کنند. 

همچنین غلامرضا شریعتی، استاندار خوزستان، اظهار کرد: دانشگاه صنعتی بهبهان با وجود جوان بودن، خیلی سریع مراحل توسعه را
طی کرده و دانشگاه نسل سوم، یعنی کارآفرین است و از علم آموزي به سمت کارآفرینی هدایت می شود. فارغ التحصیلان این

 
دانشگاه کارآفرین هستند، از این بابت دانشگاه مراحل توسعه را خوب طی کرده و پیشگام و پیشرو در این مساله است. 

وي با اشاره به حمایت استانداري، گفت: ما از شرکت هاي دانش بنیان، پارك هاي علم و فناوري، مراکز رشد و استارت آپ ها حمایت

 
می کنیم تا فارغ التحصیلان دانشگاه همه خود کارخانه نوآوري، فناوري و اشتغال باشند. 

انتهاي پیام



دانشگاه صنعتی بهبهان پیشگام کارآفرینی + فلیم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري از دانشگاه خاتم الانبیاء بهبهان بازدید کرد .

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خوزستان ، معاون علم و فناوري ریاست جمهوري در این بازدید گفت : در این دانشگاه

 
و دیگر دانشگاههاي خوزستان شاهد فعالیت گسترده در زمینه کارآفرینی و حوزه هاي دانش بنیان هستیم . 

سورنا ستاري افزود : هدف از این بازدید ها تغییر در دیدگاههاي دانشگاهی در جامعه براي توسعه کارآفرینی است و در این زمینه

 
تفاهم نامه هایی در زمینه پارکهاي علم و فناوري و مراکز رشد به امضا رسیده است . 

ستاري در جریان سفر خود به خوزستان از شرکت هاي دانش بنیان و مراکز رشد شهرستان اهواز بازدید می کند. همچنین چند مرکز

 
فناوري و خلاقیت با حضور وي افتتاح می شود. 

استاندار خوزستان نیز امروز در جریان این بازدید گفت: دانشگاه صنعتی بهبهان در زمینه کارآفرینی نسبت به دانشگاه هاي دیگر

 
استان پیشگام است و اقدامات موثري در این زمینه انجام داده است. 

غلامرضا شریعتی افزود : این دانشگاه صنعتی اگرچه سابقه زیادي نداشته و دانشگاهی جوان و رو به رشد است، اما به واسطه
زیرساخت ها و سرمایه هاي انسانی که در این شهرستان وجود دارد توانسته پله هاي ترقی و توسعه را خیلی سریع طی کند. این

 
دانشگاه نسل سومی در سال هاي اخیر متناسب با ظرفیت هاي منطقه، همواره به سمت کارآفرینی گام برداشته است. 

وي افزود: با توجه به انگیزه مدیران، اعضاي هیات مدیره و دانشجویان این دانشگاه و فضایی که در آن حاکم است بحث کارآفرینی،

 
مشتري مداري و ارتباط با صنعت همواره مدنظر این دانشگاه بوده که در این زمینه عملکرد خوبی داشتند. 

 
بیشتر بخوانید : ایران ، رتبه پنجم تربیت مهندس در جهان 

استاندار خوزستان گفت: خوشبختانه مسئولان شهرستان در زمینه کارآفرینی درکنار این دانشگاه هستند و امیدواریم با حمایت هاي
معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري، شاهد رشد دانشگاه صنعتی بهبهان و شرکت هاي دانش بنیان باشیم و متناسب با نیاز و

 
ظرفیت هاي استان در زمینه استارتاپ ها و کارآفرینی گام برداریم. 

{sepehr_media_5875574_400_300$}



بهره برداري از 4 هزار شغل در استان هرمزگان

منبع: میزانشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت گفت: بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار
شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می رساند.

خبرگزاري میزان - طبق اعلام بنیاد برکت، مرتضی نیازي اظهاز کرد: تا پایان سال جاري 1354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور

 
در مناطق محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره برداري می رسد که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و خانگی را به دنبال دارد. 

 
وي افزود: تا به امروز 968 طرح با 2 هزار و 904 استغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در شرف افتتاح است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهر هاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان

 
تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح

 
هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کار هاي ایجاد
شده در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و

 
پرورش شتر و آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان

 
تشکیل می دهند. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث

 
ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 

 
نیازي یادآور شد: براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 

وي تصریح کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار داشت: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 



گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

 
دست اقدام دارد. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- پرداخت یک میلیون و 720 هزار فقره وام در حوزه اشتغال و ازدواج انتهاي پیام/



صندوق کارآفرینی امید در پرداخت تسهیلات اشتغال زایی تعلل می کند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/10/22

قزوین- معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قزوین گفت: صندوق کارآفرینی امید علیرغم درخواست هاي مکرر
رویه خود را در ارائه تسهیلات به مددجویان تغییر نداده است.

قزوین- معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان
قزوین گفت: صندوق کارآفرینی امید علیرغم درخواست
هاي مکرر رویه خود را در ارائه تسهیلات به مددجویان

 
تغییر نداده است. 

به گزارش مهر سید مرتضی دهقانی محمدآبادي بیان کرد:
تاکنون بیش از سه هزار و 800 فرصت شغلی در استان

 
قزوین اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: کمیته امداد امام خمینی (ره) از بنگاه هاي
اقتصادي براي ایجاد اشتغال مددجویان حمایت می کند و در این راستا تسهیلات 50 میلیون تومانی با بازپرداخت هفت ساله و به

 
صورت قرض الحسنه پرداخت می شود. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قزوین اضافه کرد: این تسهیلات به ازاي هر مددجو 50 میلیون تومان بوده و حتی این
آمادگی وجود دارد که در صورت نیاز کارفرمایان به نیروي کار ماهر، این نیرو از میان مددجویان معرفی شده و یا نیروي کار متناسب

 
با مهارت درخواستی کارفرمایان تأمین گردد. 

وي افزود: انتظار ما در جهت اشتغال زایی براي مددجویان همراهی بیشتر بانک ها در پرداخت تسهیلات است از این رو به جز چند
بانک مابقی بانک ها از همکاري خوبی با این نهاد برخوردارند اما در این میان صندوق کارآفرینی امید همکاري لازم را ندارد و علیرغم

 
درخواست هاي مکرر شاهد تغییر جهتگیري شایسته براي خدمت شایسته تر به مددجویان از سوي مسئولان این صندوق نبوده ایم. 

دهقانی محمدآبادي خاطرنشان کرد: در حال حاضر پرونده مددجویان جویاي کار از طریق اشتغال زایی به میزان کافی براي بانک ها و

 
صندوق کارآفرینی امید ارسال شده است اما انتظار شایسته اي که داریم، همکاري و انجام کار مراجعان است. 

وي تصریح کرد: بیش از چهار هزار نفر دانش آموز و دانشجو تحت حمایت داریم که از این تعداد دو هزار و 180 نفر فاقد گوشی یا

 
تبلت براي بهره مندي از آموزش مجازي بودند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قزوین عنوان کرد: تاکنون قریب به 800 گوشی و تبلت با کمک مردم نیکوکار
خریداري شده است که در این خصوص با اجراي سیاست هم افزایی، 50 درصد از هزینه خرید گوشی و یا تبلت را خیران پرداخت

 
کرده و مابقی را این نهاد از منابع داخلی خود تأمین کرده است تا بتوانیم دانش آموز غایب در آموزش مجازي نداشته باشیم. 



وي تصریح کرد: براي تأمین تبلت براي سایر دانش آموزان طرح را براي نخستین بار در کشور اجرایی کردیم که بر این اساس خیران

 
براي خرید تبلت براي نیازمندان تسهیلات دریافت می کنند. 

دهقانی محمدآبادي گفت: پرداخت تسهیلات از آنجا آغاز شد که برخی از افراد در مراجعه به دفاتر کمیته امداد امام خمینی (ره)
اظهار می کردند که علاقمند به تهیه تبلت براي دانش آموزان نیازمند هستند ولی توانایی خرید ندارند در نتیجه به این عده در

 
صندوق قرض الحسنه امداد ولایت تسهیلات پرداخت می شود. 

وي یادآور شد: این تسهیلات به صورت قرض الحسنه خواهد بود و تاکنون بیش از 700 نفر براي دریافت تسهیلات ثبت نام کرده و
کارهاي اداري براي پرداخت تسهیلات در حال انجام است.



"کیو. سی. تی" چیست؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/10/22

"کیو. سی. تی" نوعی مدل آموزشی است که ریشه آن به کشور انگلستان برمی گردد و حالا قدمتی 30 ساله دارد .

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه، "کیو. سی. تی" نوعی مدل آموزشی است که
ریشه آن به کشور انگلستان برمی گردد و حالا قدمتی 30
ساله دارد. در این مدل انواع مهارت هاي اجتماعی، هوش
هیجانی، اعتماد به نفس، مسئولیت پذیري و کارآفرینی با

 
روش بازي به کودکان و نوجوانان آموزش داده می شود. 

آموزش هایی که در نهایت رفتار هاي مثبت را در کودکان

 
و نوجوانان تقویت کرده و رفتار هاي منفی آن ها را تا حد زیادي کاهش می دهد. 

کار بومی سازي این مدل آموزشی از آذر سال 1397، در کرمانشاه توسط یک روانشناس صورت گرفته و اخیر مجوز تربیت مربی براي

 
آموزش این مدل در کشور از سوي سازمان نظام روانشناسی و مشاوره ایران صادر شده است. 

نبی بستان، روانشناس در خصوص این مدل بومی سازي شده گفت: "کیو، سی، تی" نوعی مدل آموزشی براي توسعه مهارت هاي

 
فردي و گروهی افراد است و این مهارت ها بصورت بازي به کودکان و نوجوان آموزش داده می شود. 

 
او افزود: در این مدل آموزشی، خبري از تکلیف نیست و ابزار رقابتی هم وجود ندارد و تنها یادگیري از طریق بازي صورت می گیرد. 

بستان ادامه داد: در این مدل آموزشی، ارتقا مهارت هاي اجتماعی، هوش هیجانی، رشد اعتماد به نفس، مسئولیت پذیري، کارآفرینی و
در نهایت شهروندپروري در دستور کار قرار دارد و با این مدل عملا رفتار هاي مثبت در کودکان و نوجوانان تقویت شده و رفتار هاي

 
منفی آن ها به شدت کاهش یافته و از بین می رود. 

او افزود: در این روش روي توانایی نگاه کردن، گوش کردن، صحبت کردن، فکر کردن و تمرکز کردن کار می شود و با ارتقا این مهارت

 
ها کودکان توانایی هاي بسیاري در انجام مهارت ها و رفتار هاي مثبت و کنار گذاشتن رفتار هاي منفی پیدا می کنند. 

بستان ادامه داد: اگر کودکان و نوجوانان در هر رده سنی تنها چهار جلسه در دوره آموشی "کیو. سی. تی" شرکت کنند، به وضوح می

 
توان تغییر رفتار آن ها را به سمت مثبت شدن مشاهده کرد. 

او افزود: این روش تاکنون روي سه هزار کودك و نوجوان کشور اجرا شده که نتایج آن عملا حیرت انگیز است و به وضوح مثبت شدن



 
رفتار و ارتقا مهارت ها در این کودکان و نوجوانان مشاهده شده و تمام شرکت کنندگان و والدین آن ها رضایت بالایی داشته اند. 

بستان گفت: در حال حاضر دوره هاي "کیو، سی، تی" براي کودکان و نوجوانان سه تا 18 سال برگزار می شود و در آینده قصد داریم
دوره هاي "کیو، سی، تی" بزرگسالان، کنکوري، ویژه اختلالات روانشناختی بصورت مداخله اي و ... را هم با جدیت بیشتري دنبال

 
کرده و برگزار کنیم. 

بستان با بیان اینکه دوره هاي کیو، سی، تی ویژه سنین مختلف متفاوت است، گفت: در سنین کودکی بسته هاي ویژه آموزشی وجود

 
دارد و با افزایش سن کودك روش ها و مباحث آموزشی متفاوت می شود. 

او افزود: در حال حاضر با کسب مجوز رسمی براي تربیت مربی براي آموزش دوره هاي "کیو. سی. تی" فعالیت ما براي برگزاري این
دوره ها قوت گرفته و هم اکنون در 20 استان شعبه داشته و فعالیت داریم .



بی توجهی مجموعه هاي نفتی به مسئولیت هاي اجتماعی سبب محرومیت در

شمال استان بوشهر شده است

منبع: تسنیمشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/10/22

گروه استان ها- رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر با تاکید بر توجه به اجراي پیوست هاي شرکت ها و صنایع نفتی گفت:
محرومیت در شمال استان بوشهر نسبت به جنوب بسیار مشهود است چون مجموعه هاي نفتی نسبت به مسئولیت اجتماعی

خود توجه نکرده اند.

گروه استان ها- رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر با
تاکید بر توجه به اجراي پیوست هاي شرکت ها و صنایع
نفتی گفت: محرومیت در شمال استان بوشهر نسبت به
جنوب بسیار مشهود است چون مجموعه هاي نفتی نسبت
به مسئولیت اجتماعی خود توجه نکرده اند. - اخبار استانها

 
 -

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر، عبدالکریم جمیري
ظهر امروز در بازدید از شرکت نفت فلات قاره و منطقه
عملیاتی بهرگان در بندر امام حسن(ع) شهرستان دیلم با

تاکید بر بهره بردن از ظرفیت هاي منطقه اي براي توسعه زیرساخت هاي تولیدي و اشتغال زایی اظهار داشت: ظرفیت مهمی در

 
منطقه نفتی بهرگان در شهرستان دیلم وجود دارد که زمینه ساخت پالایشگاه نفت در این شهرستان فراهم کرده است. 

رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر با بیان اینکه کارشناسان و مدیران در منطقه به توانمندي و ظرفیت هاي این منطقه نفتی
اشراف دارند گفت: طرح ساخت پالایشگاه نفت در منطقه بهرگان باید تکمیل و همراه با مستندات و پیوست ها به مدیران وزارت نفت

 
منتقل شود. 

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر دفاع از طرح یاد شده در کمیسیون انرژي مجلس شوراي
اسلامی گفت: با توجه به توانمندي صنعتی در این شهرستان و منطقه ویژه شمال استان بوشهر، اجراي پروژه هاي کلان و مهم باید

 
تدوین و عملیاتی شود چرا که منطقه ویژه شمال استان ظرفیت تبدیل شدن به پارس جنوبی دوم را دارد. 

جمیري با اشاره به کم توجهی نفتی ها به مسئولیت هاي اجتماعی خود در قبال مردم مناطق پیرامونی تاکید کرد: محرومیت در
شمال استان بوشهر نسبت به جنوب استان بسیار مشهود است چرا که در طول زمان به مسئولیت هاي اجتماعی مجموعه هاي نفتی

 
در این منطقه توجه نشده است. 

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شوراي افزود: وقتی استعداد و ظرفیت بالقوه وجود داشته باشد ولی مدیران نتوانند کاري
کنند آن ظرفیت به فعلیت برسد و مردم بهره ببرند واقعا در حق مردم منطقه ظلم می شود، نباید درکنار این همه نعمت خدادادي

 
مردم محروم بمانند. 



رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر با تاکید بر بهره بردن از توانمندي مناطق و استفاده مردم مناطق از این توانمندي ها خاطرنشان
کرد: براي توسعه اشتغال در منطقه ویژه شمال استان بوشهر باید به ایجاد زیرساخت هاي مناسب با توجه به استعداد منطقه در

 
دستور کار قرار بگیرد. 

 
زیرساخت هاي بندري در استان بوشهر توسعه می یابد 

 
رئیس مجمع نمایندگان بوشهر: با ایجاد طرح هاي اشتغال زایی باید وابستگی مردم به ته لنجی کاهش داد 

 
ملوانی از مشاغل مهم استان بوشهر در تجارت دریایی است 

وي با بیان اینکه مدیران منطقه نفتی بهرگان خدمات مناسبی به مردم منطقه در حوزه آب و راهسازي ارائه کرده اند افزود: با توجه به
ظرفیت و توان مجموعه، توقع مردم این است که در حوزه هاي فرهنگی، درمانی و آموزشی خدمات بهتري ارائه شود و در این راستا

 
مدارس این منطقه نباید کمبود تجهیزات داشته باشند. 

جمیري با بیان اینکه دانش آموزان محروم این شهرستان نباید براي تحصیل مشکل تبلت داشته باشند ادامه داد: با همه نقصانی که
در خدمت رسانی مسئولان به مردم بوده مردم همراهی کرده اند، دوران مدیریت محدود است ولی اثرگذاري مدیران کارآمد نامحدود

 
است، به عنوان یک کار ارزشمند و ماندگار در دوره مدیریت خود، زیرساخت هاي منطقه را تقویت کنید. 

رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر با تاکید بر توجه به اجراي پیوست هاي شرکت ها و صنایع نفتی گفت: مدیران منطقه نفتی
استان بوشهر باید در بخش هاي فرهنگی، درمانی و آموزشی در رفع محرومیت خدمات مناسبی به مردم ارائه کنند.



مهلت ثبت نام وام جدید کرونا

منبع: ناطقانشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/10/22

برابر آخرین آمارها، بیش از 522 هزار پرونده جهت دریافت وام کرونا در سیستم بانکی به ثبت رسیده و بیش از هشت هزار
میلیارد تومان تسهیلات به متقاضیان و صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا پرداخت شده است.

ناطقان: فاز اول پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا، پس از چند مرحله تمدید مهلت ثبت نام در آذر ماه به پایان رسید با این حال
روند پرداخت تسهیلات کرونا به متقاضیان در بانکها متوقف نشد و برابر مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا مقرر شد پرداخت تسهیلات به

 
پرونده هایی که در سیستم بانکی وجود دارد، کماکان ادامه داشته باشد. 

برابر اعلام اداره کل هدایت نیروي کار و کاریابی هاي وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تاکنون 522 هزار پرونده دریافت وام
در سیستم بانکی به ثبت رسیده و از مجموع 13 هزار میلیارد
تومان تسهیلات درخواستی، بیش از هشت هزار میلیارد تومان به
متقاضیان و صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا پرداخت شده

 
است. 

در ادامه حمایت دولت از صاحبان مشاغل شدیدا آسیب دیده از
کرونا، ستاد ملی مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا، پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي حوزه گردشگري، فرهنگ و هنر و
ورزش و جوانان را به تصویب رساند. بر این اساس در فاز دوم، پرداخت تسهیلات به سه گروه از مشاغل و کسب و کارهاي حوزه
گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان آغاز خواهد شد که این گروه تا پایان دي ماه می توانند براي ثبت نام و تشکیل پرونده

 
بانکی جهت دریافت وام اقدام کنند. 

پرداخت تسهیلات کرونا در مرحله دوم به سمت بنگاه محوري تغییر یافته و چارچوب پرداخت وام مشابه تسهیلات قبلی است با این
تفاوت که در این مرحله بنگاهها و واحدهاي اقتصادي بر اساس چارچوب تعیین شده از سوي دستگاه اجرایی مربوطه تسهیلات مذکور

 
را دریافت خواهند کرد. 

برابر اعلام معاونت اشتغال وزارت کار، در این مرحله از پرداخت تسهیلات کرونا، چهار حوزه گردشگري و صنایع دستی، حمل و نقل،
فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان مورد توجه قرار گرفته و رقمی در حدود 8000 میلیارد تومان تسهیلات به این بخشها پرداخت

 
خواهد شد. 

پیش از این مهلت ثبت نام وام کرونا براي فعالان حوزه گردشگري تا پایان آذرماه بود که با موافقت کارگروه مقابله با کرونا این مهلت

 
تا پایان دي ماه تمدید شد. 



بر این اساس متقاضیان واجد شرایط دریافت تسهیلات کرونا در هر سه گروه گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان تا پایان دي
ماه براي ثبت نام در سامانه کارا و دریافت وام کرونا فرصت دارند. بازپرداخت اقساط تسهیلات کرونا نیز با سه ماه تنفس از خرداد ماه

 
سال 1400 آغاز خواهد شد تا به تاب آوري بیشتر این دسته کسب و کارها کمک شود. 

به گزارش ایسنا، برابر مصوبات ستاد مقابله با کرونا مقرر شده براي کمک به صاحبان کسب و کارهایی که به دلیل شرایط ناشی از
شیوع بیماري کرونا در فعالیت خود دچار مشکل شده اند، تسهیلات با نرخ 12 درصد پرداخت شود که براي این منظور متقاضیان باید
از طریق ثبت نام در سامانه کارا وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اقدام و پس از تایید سامانه و معرفی به بانک، تسهیلات درخواستی

را از طریق شعب بانک دریافت کنند.



ساختار معیوب اداري مانع سرمایه گذاري

منبع: مشرقشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/10/22

 
- جامعه 

 
ساختار معیوب اداري مانع سرمایه گذاري 

 برخی کارشناسان اقتصادي معتقد هستند که بروکراسی پیچیده، فقدان
تیم مذاکره کننده براي جذب سرمایه گذاري و عدم اجراي درست قوانین از ضعف هاي ساختار اداري و مانع تولید در استان سمنان

 
است. 

به گزارش مشرق، سمنان را باید یکی از قطب هاي صنعتی کشور دانست که به خصوص در زمینهٔ تولید قطعات خودرو، اتوبوس و

 
مینی بوس، داروهاي دامی، فرآوري هاي معدنی و … در بین استان هاي ممتاز کشور قرار دارد. 

از سوي دیگر یک پنجم کرومیت ایران در استان سمنان و روستاي فرومد است و سرخه به تنهایی نیاز گچ کشور را تأمین می کند اما

 
هنوز باوجوداین ظرفیت ها موانع تولید در سطح این استان متعدد هستند. 

در کنار موضوعاتی مانند نقدینگی، فرسودگی ماشین آلات تولیدي، کشاورزي، معدنی، مالیات و تأمین اجتماعی، بدهی بانکی و بخش
انرژي، نیاز به بازار فروش و کارگر ماهر که همواره در زمره موانع تولید استان بوده اند باید یک مورد مهم را نیز اشاره کرد و آن

 
ساختار اداري است. 

 
موانع سرمایه گذاري، اشتغال و تولید 

پُر واضح است که وقتی قوانین و نحوه درست اجراي آن ها همراه تولید و سرمایه گذاري باشند، بسیاري از موانع تولید و اشتغال و
توسعه اقتصادي رفع می شوند و وقتی ساختار با اقتصاد همراهی نکند نمی توان به درستی انتظار داشت تا دیگر موانع تولید نیز در

 
سطح استان سمنان رفع شوند. 



باید در نظر داشت که سمنان به لحاظ قرارگیري در بین راه تهران- مشهد و کریدور شرق به غرب و شمال به جنوب داراي جذابیت
هاي زیادي براي سرمایه گذاري است اما به اذعان نمایندگان این استان در مجلس و همچنین برخی کارشناسان اقتصادي، هنوز آن

 
طور که بایدوشاید در این استان ظرفیت هاي مغفول پرشماري براي تولید و اشتغال و سرمایه گذاري وجود دارد. 

دولتی ها عمده مشکل تولید را نقدینگی می بینند و معتقد هستند که باقی موانع مانند عدم توانایی در پرداخت مطالبات کارگري،
تأمین اجتماعی، مالیات، بانک ها، بدهی هاي انرژي و وزارت نیرو هم در قالب همین نقدینگی قابل حل است و حتی می توان با پول
دستگاه هاي فرسوده را هم عوض کرد اما اگر میلیاردها تومان پول باشد اما قوانین تسهیلگر تولید به درستی اجرا نشود آیا بازهم

 
شاهد توسعه اقتصادي خواهیم بود؟ 

 
 

 
واحدهاي تعطیل شهرك صنعتی شاهرود 

 
عدم پایه گذاري سیستم سرمایه پذیري 

یک کارشناس اقتصادي، ضمن بیان اینکه ساختار سرمایه پذیري استان به درستی پایه گذاري نشده و البته این موضوع در بسیاري
استان هاي دیگر هم دیده می شود و ضعف همان برخاسته از سوءمدیریت دولتی ها است، می گوید: فقدان یک تیم مذاکره کننده

 
سرمایه گذاري در کشور و طبیعتاً استان سمنان احساس می شود. 

علیرضا صالحیان افزود: هیچ تیم مذاکره کننده اي در استان سمنان وجود ندارد که بسته هاي سرمایه گذاري را متناسب با هر نوع
سرمایه گذاري از یک میلیارد تا هزار میلیارد تومان به صورت زیبا و شکیل، با ترجمه چندین زبان و با احتساب مزیت هاي اقتصادي،
تسهیلات، راه دسترسی، آب، گاز، برق، پیش بینی بازار فروش، حمل ونقل و زیرساخت هاي آن و … را در درون خود جاي بدهد تا

 
وقتی سرمایه گذار به استان می آید بلافاصله آن را در مقابلش قرار دهند. 

وي افزود: موضوع این است که ما نتوانسته ایم بسته هاي سرمایه گذاري درست کنیم که تیم هاي مذاکره کننده به محض ورود یک

 
سرمایه گذار به استان وي را محاصره و مدام به او پیشنهاد بدهند و او را قانع سازند که سرمایه هایش را به این استان بیاورد. 

 
آماده نیستیم! 

این کارشناس اقتصادي با طرح این سوال که چه اشکالی دارد ما در آن واحد 20 تا 30 طرح که مزیت شناسی شده و تمام اقدامات



نوشتن آن صورت گرفته را همیشه آماده داشته باشیم تا در بدو ورود سرمایه گذار آن را مقابلش قرار دهیم؟، می گوید: فقدان تیم

 
مذاکره کننده اي که سرمایه گذار را مجاب کند که به بازار وارد شود، در استان سمنان احساس می شود. 

صالحیان با بیان اینکه بروکراسی پیچیده اداري آن قدر کارها را دشوار ساخته که نهادهایی مانند اتاق بازرگانی که ماهیتاً باید این کار
را انجام دهند، سرگرم اموراتی عجیب وغریب و عریض و طویل شده که براي ایجاد طرح سرمایه گذاري مزیت دار اقتصادي فرصت

 
نمی کنند. 

وي با بیان اینکه همان طور که می بینیم ساختار اداري دولتی است که مشکلات را به جاي برطرف کردن، تشدید می کند، افزود: آن
قدر ادارات متعدد در یک مجموعه اقتصادي وجود دارند که یک سرمایه گذار واقعی براي حضور در استان و تولید، باید 6 ماه تمام

 
دوندگی کند و دست آخر هم متوجه نشود که بالاخره می تواند تولید انجام دهد یا خیر؟ 

 
 

 
منطقه ویژه اقتصادي گرمسار در گیر و دار سرمایه گذار 

 
دولت تسهیلگر خوبی نیست 

یکی از فعالان تولید نیز با تأکید بر این موضوع که دولت تسهیلگر خوبی نیست، می گوید: بیش از 250 نشست ستاد کارگروه رفع
موانع تولید در استان سمنان برگزارشده و هزاران طرح در آن مصوب شده است اما آیا همه این طرح ها به تولید بیشتر و اشتغال

 
بیشتر رسیده اند؟ خیر؛ زیرا تنها مشکل تولید پول نیست. 

نگاه تسهیلات محور استانداري سمنان سبب شده تا کارخانه هاي نیمه تعطیل به کارخانه هاي نیمه تعطیل بدهکار به بانک بدل شوند
سید محسن اکرم بیان کرد: نگاه تسهیلات محور استانداري سمنان سبب شده تا کارخانه هاي نیمه تعطیل به کارخانه هاي نیمه
تعطیل بدهکار به بانک بدل شوند اما مشکلاتی مانند بازار فروش محصولات تولیدي، نیاز به برند سازي، تکمیل زنجیره تولید براي

 
ایجاد رغبت بیشتر در زمینه سرمایه گذاري، اشتغال و تولید و … هنوز پابرجا هستند. 

وي بابیان اینکه بدتر از آن این است که بعضاً دیده می شود دولت خودش رقیب بخش خصوصی می شود، ابراز کرد: هشت شهرستان
در استان سمنان وجود دارد که ادارات ذي ربط اقتصادي شان که قرار است براي تولید و سرمایه گذاري یک استعلام ساده را پاسخ
دهند، می بایست همه کارها را با مرکز استان هماهنگ کنند این در حالی است که به صورت اسمی این رسالت تفویض شده اما هیچ

مدیر شهرستانی جسارت ندارد بدون هماهنگی سمنان حتی یک استعلام ساده بدهد. 



 
شرایط کنونی متفاوت است 

این فعال تولید با بیان اینکه امروز ذوب فولاد شاهرود که نصف ساختمان ها و سوله هاي موردنیاز خود را هم بناکرده و در انتظار بانک
است هنوز نمی داند که آیا وام بانکی می تواند بگیرد یا خیر! بیان کرد: وقتی سرمایه گذار و تولیدکننده ما پاسخ یک سوال ساده که

 
مثلاً آیا زمینی که می خواهد در آن تولید کند آب دارد یا گاز دارد و.... را نمی داند چرا باید ریسک سرمایه گذاري را به جان بخرد؟ 

اکرم با بیان اینکه موضوعی که مسئولان دولتی توجه نمی کنند این است که امروز با شرایط اقتصادي کنونی یک میلیون تومان هم
براي مردم یک میلیون تومان است و مثل گذشته نمی توان به راحتی به سرمایه گذار «نه» گفت، ابراز داشت: امروز باید با چنگ و

 
دندان سرمایه گذار را نگه داشت نه اینکه آن قدر او را اذیت کرد تا عطاي تولید را به لقایش ببخشد. 

وي با بیان اینکه کار به جایی رسیده که براي مثال در شهرستان شاهرود تعداد واحدهایی که به نیمی از ظرفیت تولید کار می کنند
کم کم از تعداد کل واحدهاي تولیدي فعال بیشتر می شود، افزود: این امر در همه شهرستان ها است و فقط شاهرود را به دلیل مثال

 
بالا ذکر کردیم و معضل تولید و موانع اداري آن گریبان همه جا را گرفته است. 

 
 

 
سیمان «بی ارجمند» میلیاردها تومان هزینه بی فایده بعد از 20 سال بدون تولید 

 
ضرورت اصلاح ساختاري 

دیگر کارشناس اقتصادي با بیان اینکه عدم درك درست از سرمایه گذاري سبب شده تا مسئولان دولتی استان سمنان نتوانند ساختار



اداري مرتبط با رونق تولید را اصلاح کنند، گفت: باید در نظر داشت که در همین سه سال اخیر نحوه سرمایه گذاري و بازگشت

 
سرمایه ها تغییر کرده و این نکته اي است که مسئولان اقتصادي استان سمنان اصلاً به آن توجه ندارد. 

غلامرضا نیکخو بیان کرد: سابقاً سرمایه گذاري اگر یک میلیارد تومان سرمایه گذاري می کرد در سال سوم به اصل و در سال پنجم به
دو برابر پول خود می رسید و به همین شکل به صورت تصاعدي در هر دو سال یک برابر پول خود را برمی داشت اما امروز شرایط این
گونه نیست. امروز اگر کسی سرمایه اي می آورد ظرف یکسال انتظار بازگشت دارد و نهایتاً در سه سال باید سرمایه اش را پنج برابر

 
ببیند وگرنه اصلاً سرمایه گذاري نمی کند. 

وي افزود: دلیل آن هم این است که تورم در بازار سکه و طلا و ارز و … آن قدر زیاد است و یا ریسک سود در بازار مسکن آن قدر
اندك که سرمایه گذار با خودش می گوید چرا باید در تولید ورود کنم وقتی می تواند خانه بخرم و بفروشم و سود کنم؟ در نتیجه
امروز شرایط سرمایه گذاري سخت تر شده و درست برعکس دولتی ها به جاي تقویت ساختارهاي جذب سرمایه اي و رونق تولید،

 
کاملاً برعکس اقدام کرده و اتفاقاً در همین دو سه سالی سخت گیري و بی برنامگی هاي بیشتري در استان دیده می شود. 

 
تسهیل و رونق تولید 

این کارشناس با بیان اینکه سرمایه گذاران سه دسته هستند نخست سرمایه گذاران هیجانی که یک باره وارد می شوند سود زیادي
می خواهند و به سرعت هم پیشمان می شوند که عمدتاً اهل تولید نیستند، دوم سرمایه گذارانی که بومی هستند و عِرق به شهرشان
دارند براي این دسته شاید سود مهم باشد اما 10 درصد تا 30 درصد کمتر هم مهم نیست و دسته سوم سرمایه گذاران حرفه اي که
اتفاقاً مسئولان باید این دسته افراد را جذب کنند، ابراز کرد: این افراد کسانی هستند که تولید را می شناسند و انتظارات خود را هم

 
می دانند پس کار با آن ها راحت تر است. 

وقتی یک پنجم کرومیت ایران در روستاي فرومد است چرا خود همین یک روستاي دوهزارنفري نتوانسته توسعه یابد؟ نیکخو ابراز
داشت: مسئولان ما باید ساختاري را داشته باشند که در بدو ورود سرمایه گذاران بخش تولید مانند یک مربی فوتبال بدانند که چه
آرایشی باید بگیرند یعنی ابتدا نوع سرمایه گذار را شناسایی کنند درباره او تحقیق کنند رزومه وي را نگاه کنند سپس به تناسب
سرمایه اي که دارد و ویژگی هاي سرمایه گذاري اش، به وي طرح پیشنهاد کنند پس ازآن سرمایه گذار هنوز در دفتر استانداري قرار

 
دارد و چاي می نوشد باید استعلام وي با تلفن حاضر شود و این مصداق مدیریت جهادي و رونق تولید است. 

وي با طرح این پرسش که کجاي استان سمنان چنین رویه اي ایجادشده است؟ می افزاید: مسئولان ما باید یک روز متوجه شوند که
رویه کنونی جواب نمی دهد ما بارها هم مثال زده ایم وقتی یک پنجم کرومیت ایران در روستاي فرومد است چرا خود همین یک
روستاي دوهزارنفري نتوانسته توسعه یابد؟ با بقیه استان سمنان هم کار نداریم همین یک روستا چرا نتوانسته توسعه یابد؟ زیرا هرگز

 
ساختاري وجود ندارد که نوع اهلیت سرمایه گذاران را بررسی کند. 

 
مشکلات قوانین و نحوه اجراي آنان 

موارد مطروحه همگی نشان می دهند که ساختار معیوب نیازمند یک بازنگري است از سوي دیگر یکی از موانع این بازنگري تغییرات
مکرر در استانداري سمنان است. استانداري سمنان در دولت روحانی چهار استاندار و دو سرپرست داشته است که هرکدام دو معاون
اقتصادي و عمرانی داشته اند و در نتیجه ظرف هشت سال شاهد هستیم که در مجموعه استانداري فقط نزدیک 15 نفر تصمیم گیر

 
حضورداشته اند. 



از طرف دیگر تجربه نشان داده که عمر مدیریت یک مسئول ارشد در استان سمنان زیاد نیست زیرا در 42 سال اخیر استان سمنان
21 استاندار داشته و این یعنی به هر استاندار تقریباً 24 ماه فرصت می رسد که شش ماه از آن هم براي شناسایی و انتخاب معاونان و
هماهنگی ها و ره یافت هاي نظري و تجربی و شناسایی مزیت هاي اقتصادي می گذرد درنتیجه براي اصلاح یک ساختار توانمند

 
اقتصادي که خروجی آن رونق تولید و سرمایه گذاري و توسعه اقتصادي باشد زمان کافی نیست. 

موضوع دیگر اما قوانین ما است که توسط مجلس شوراي اسلامی مصوب شده و چه در نوع و ماهیت و چه در اجرا داراي اشکالات
فراوانی است که یکی از مهم ترین آن ها تحمیل بروکراسی پیچیده و سنگین به دولت است قوانینی که اگر قرار باشد به روز شوند
شاید یک سومشان از میان بروند تا آن زمان اما رویه کنونی نشان می دهد نمی توان توقع زیادي در توسعه متوازن تولید و سرمایه در

 
استان سمنان داشت و همچنین غرب استان مملو از صنعت و شرق مملو از بیکار خواهد بود. 

منبع: مهر



ایجاد ظرفیت هاي جدید فروش و صادرات نفت

منبع: صداي بورسشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/10/22

وزیر نفت گفت: در شرایط تحریم ، در حوزه نفت ظرفیت هاي زیادي ایجاد شد و ایران در زمینه صادرات و فروش نفت با قبل
از سال 97 قابل مقایسه نیست.

وزیر نفت گفت: در شرایط تحریم ، در حوزه نفت ظرفیت
هاي زیادي ایجاد شد و ایران در زمینه صادرات و فروش

 
نفت با قبل از سال 97 قابل مقایسه نیست. 

به گزارش صداي بورس، بیژن زنگنه، وزیر نفت افزود: یک
درصد از افزایش ضریب تولید نفت خام معادل هفت
میلیارد می شود که با نفت 40 دلاري درآمدي 300
میلیارد دلاري به دنبال خواهد داشت، بنابراین افزایش

 
ضریب بازیافت باید به خواست و توقع ملی تبدیل شود. 

وي سرمایه گذاري در حوزه افزایش ضریب بازیافت را الزامی برشمرد و افزود: در این مرحله یک میلیارد و 200 میلیون دلار سرمایه
گذاري انجام می شود که 100 هزار بشکه در روز به تولید نفت اضافه کرده و درآمدي معادل یک میلیارد و 500 میلیون دلار در سال

 
ایجاد خواهد کرد، بنابراین سرمایه گذاري در کمتر از یک سال باز می گردد. 

زنگنه تاکید کرد: همه این قراردادها فقط با پیمانکاران ایرانی منعقد شده و 72 درصد ارزشی تجهیزات نیز ساخت داخل

 
است،همچنین تمام منابع از بازار سرمایه تامین می شود و این براي نخستین بار است. 

وي با بیان اینکه پیش از این میلیاردها دلار هزینه شد اما افزایش تولید اتفاق نیافتاد، گفت: در این قراردادها پیمانکار پول خود را از
محل افزایش تولید دریافت می کند، همه این قراردادها نیز با انجام مناقصه واگذار شده و فقط یکی دو مورد بدون انجام مناقصه به

 
قرارگاه خاتم الانبیا واگذار شده است. 

وزیر نفت ادامه داد: چهار درصد هزینه هاي هر طرح صرف فعالیت هاي اجتماعی می شود و این موضوع به طور رسمی در کشور

 
پذیرفته شد. 

وي افزود: تلاش کردیم در شرایطی که به دلیل تحریم 14.5 درصد سهم وزارت نفت از صادرات نفت از بین رفت، اما براي پیمانکاران
کار درست شده و امید و اشتغال ایجاد کنیم. همچنین در دوران تحریم بسیار سختی کشیدیم اما درس هاي بزرگی آموختیم و

 
ظرفیت هاي بزرگی ایجاد شد. 

به گفته وزیر نفت، در سال 99 مصرف سوخت مایع 1.5 میلیون بشکه در روز است و مصرف گاز معادل پنج میلیون بشکه در روز
براورد می شود. 



وي ادامه داد: اگرچه امسال نسبت به پارسال تولید گاز کشور معادل 2.5 فاز پارس جنوبی اصافه شده، اما باز هم براي تامین گاز

 
مشکل داریم زیرا 12 درصد مصرف گاز خانگی اضافه شده است. 

زنگنه با انتقاد از برخی اظهار نظرها که مصرف مازوت را به دلیل ناتوانی در صادرات عنوان می کنند، ادامه داد: برخی افراد که از
مسوولان هستند می گویند که اینها به این دلیل مازوت مصرف می کنند که توان صادرات ندارند، همین جا اعلام می کنم که اگر 30

 
میلیون لیتر مازوت هم بدهند توان صادرات داریم و حتی مدیر بین الملل نفت تقاضاي مازوت براي صادرات دارد. 

وي افزود: بعد می گویند شرکتی معرفی می کنیم که مازوت ببرند و اتوبوس بدهند. آن کشور اگر قصد کمک دارد، پول هاي بلوکه

 
شده نفت ایران را آزاد کند. چرا در کار هم دخالت می کنیم؟ 

زنگنه گفت: گاز خانگی را نمی توانیم قطع کنیم و فشار به صنایع می آید، البته در استان هاي تهران، البرز و قم هیچ مازوتی مصرف

 
نمی شود. 

منبع: ایرنا



افزایش 299 هزار میلیارد تومانی منابع درآمدي در لایحه بودجه

منبع: عصر پرسشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/10/22

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس گفت: کارفرمایانی که حداقل به مدت یکسال از زمان تقسیط نسبت
به حفظ یا افزایش اشتغال نیروي انسانی کارگاه خود بر مبناي لیست بهمن ماه سال 1398 اقدام کرده اند، می توانند از

بخشودگی جرائم متعلقه و سایر جرائم برخوردار شوند.

به گزارش سرویس سیاسی عصرپرس از خانه ملت، رحیم
زارع سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400
مجلس در نشست خبري امروز (دوشنبه، 22 دي ماه) در
ابتدا ضمن مقایسه منابع درآمدي پیشنهادي دولت در
لایحه بودجه با منابع حاصله در این کمیسیون گفت: دولت
منابع درآمدي را در بودجه سال آینده 495 هزار میلیارد
تومان پیش بینی کرده بود که ما بعد از بررسی و شفاف

 
سازي به مبلغ 799 هزار میلیارد تومان رسیدیم. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس با
بیان اینکه 299 هزار میلیارد تومان افزایش منابع درآمدي در لایحه بودجه ایجاد شده است، اظهار کرد: کمیسیون تلفیق بودجه با
شفاف سازي منابع درآمدي دولت توانست این مبلغ را استخراج کند، به طور مثال 125 هزار میلیارد تومان ذکر شده در بودجه 1400

 
در هیچ ردیفی نیامده بود. 

زارع ادامه داد: همچنین سهم 5 درصدي دولت از ارزش افزوده از 66 هزار میلیارد تومان به 88 هزار و 300 میلیارد تومان، یک درصد
سهم بهداشت از 12 هزار و 200 میلیارد تومان به 17 هزار و 660 میلیارد تومان و سهم ورزش هم از هزار و 430 میلیارد تومان به

 
هزار و 589 میلیارد تومان افزایش یافت. 

 
سیاست ضد تورمی کمیسیون در بررسی لایحه بودجه 1400 

وي با تاکید براینکه با افزایش منابع درآمدي میزان کسري بودجه و کسري تراز عملیاتی در سال آینده کاهش پیدا خواهد کرد، گفت:
کمیسیون تلفیق بودجه سیاست ضد تورمی را در پیش گرفته است و ما به دنبال تصویب منابع پایدار براي دولت هستیم تا میزان

 
تورم در سال آینده کاهش داشته باشد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس تصریح کرد: اگر ما منابع درآمدي بودجه را براساس همان پیش بینی دولت
براي فروش 2.3 میلیون بشکه نفت در روز در نظر می گرفتیم، می توانستیم 150 هزار میلیارد تومان افزایش منابع درآمدي داشته

 
باشیم اما تلاش کردیم تا کسري منابع دولت را به نوعی جبران کنیم تا نرخ تورم در سال آینده نسبت به سال 1399 کمتر شود. 



زارع بیان کرد: براساس مصوبه این کمیسیون به بانک هاي تجاري و تخصصی اجازه داده شد، تا مبلغ 3 میلیارد دلار تسهیلات به
صورت ارزي- ریالی به سرمایه گذاران بخش هاي خصوصی، تعاونی و نهادهاي عمومی غیردولتی براي طرح هاي توسعه اي بالادستی
نفت و گاز با اولویت میادین مشترك و براي افزایش ضریب بازیافت مخازن و احیاي میادین قدیمی و جمع آوري گازهاي همراه بدون
انتقال مالکیت نفت و گاز موجود در مخازن و تولیدي آن ها و همچنین طرح هاي توسعه اي و زیربنایی سازمان هاي توسعه اي بخش
صنعت و معدن و بخش برق با مشارکت 51 درصدي بخش هاي خصوصی و تعاونی با اولویت مناطق محروم و کمتر توسعه یافته

 
براساس مزیت هاي منطقه اي اقدام کند. 

 
مجوز انتشار 6 هزار و پانصد میلیارد تومان اوراق براي طرح هاي اقتصادي 

وي تاکید کرد: به بانک هاي تجاري و تخصصی هم اجازه داده شد تا در سال 1400 از محل منابع در اختیار نسبت به اعطاي
تسهیلات ارزي-ریالی به سرمایه گذاران بخش هاي خصوصی، تعاونی و شهرداري ها براي طرح هاي توسعه اي سازمان هاي توسعه اي

 
و انواع مختلف حمل و نقل درون و برون شهري، اقتصاد دریا و مدیریت پسماند بدون انتقال مالکیت اقدام کنند. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس اظهار کرد: به شرکت هاي دولتی اجازه داده شد تا سقف مبلغ 6 هزار و 500
میلیارد تومان اوراق مالی- اسلامی با تضمین و بازپرداخت اصل و سود براي اجراي طرح هاي داراي توجیه، فنی، اقتصادي، مالی و

 
زیست محیطی منتشر کنند. 

زارع افزود: به موجب مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه، شهرداري ها اجازه دارند با تائید وزارت کشور مبلغ 8 هزار میلیارد تومان اوراق
مالی- اسلامی را با تضمین سود و اصل بازپرداخت آن منتشر کرده و براي اجراي طرح هاي قطار شهري و حمل و نقل شهري مورد
استفاده قرار دهند که 50 درصد بازپرداخت آن برعهده دولت و 50 درصد دیگر آن برعهده شهرداري هاست. همچنین از این مبلغ،
هزار میلیارد تومان هم براي بازآفرینی بافت هاي فرسوده پیرامون حرم هاي مطهر امام رضا (ع)، حضرت معصومه (س)، حضرت
عبدالعظیم حسنی (ع)، حضرت احمدبن موسی شاهچراغ (ع) تخصیص پیدا کرد که 25 درصد اصل و سود بازپرداخت آن برعهده

 
دولت است. 

 
1500 میلیارد تومان اوراق براي تهاتر بدهی دولت به ستاد اجرایی 

وي تاکید کرد: به دولت اجازه داده شد، 30 هزار میلیارد تومان از محل اوراق مالی- اسلامی بابت پرداخت طلب پیمانکاران اختصاص
دهد و از محل 35 هزار میلیارد تومان اوراق براي تهاتر هم 50 درصد براي اشخاص حقیقی، حقوقی، خصوصی و تعاونی و 50 درصد
براي تهاتر نهادهاي عمومی، دولتی، بانک ها و شرکت هاي دولتی تابعه وزارتخانه ها و شرکت آب و فاضلاب و شرکت ملی نفت
تخصیص دهد که از این 35 هزار میلیارد تومان، مبلغ 1500 میلیارد تومان هم جهت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) براي تهاتر

 
مطالباتش از دولت در نظر گرفته شد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس گفت: به وزارتخانه هاي نفت، نیرو و صمت مجوز داده شد تا با انتشار 3 هزار و
500 میلیارد تومان اوراق مالی- اسلامی به صورت ریالی و ارزي براي سرمایه گذاري در طرح هاي نفت و گاز با اولویت میادین

 
مشترك و طرح هاي زیربنایی اقدام کنند. 

زارع تصریح کرد: همچنین به دولت مجوز داده شد به پشتوانه دارایی هاي خود تا سقف 3 میلیارد دلار اوراق مالی- اسلامی به صورت
ارزي- ریالی و با تصویب هیات وزیران توسط وزارت نفت جهت بازپرداخت اصل و سود اوراق ارزي- ریالی سررسید شده تسهیلات



 
بانکی و بازپرداخت بدهی هاي سررسید شده به پیمانکاران، قراردادهاي متقابل منتشر کند. 

 
2 هزار میلیارد تومان اوراق براي تجهیز و نوسازي مدارس 

وي گفت: مبلغ 2 هزار میلیارد تومان اوراق مالی- اسلامی هم جهت احداث، تکمیل و تجهیز فضاهاي آموزشی، پرورشی و ورزشی

 
وزارت آموزش و پرورش با محوریت سازمان نوسازي و توسعه و تجهیز مدارس کشور منتشر می شود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس تاکید کرد: براساس مصوبه این کمیسیون، کارفرمایان واحدهاي تولیدي،
صنعتی، معدنی و خدماتی و اصناف که حداقل به مدت یکسال از زمان تقسیط نسبت به حفظ یا افزایش اشتغال نیروي انسانی کارگاه
خود بر مبناي لیست بهمن ماه سال 1398 اقدام کرده اند و لیست حق بیمه جاري کارکنان شاغل را در طول دوره تقسیط ارسال و
پرداخت می کنند، می توانند از تاریخ لازم الاجرا شدن این مصوبه و حداکثر ظرف مدت 4 ماه نسبت به درخواست تعیین تکلیف

 
بدهی هاي قطعی شده، از بخشودگی جرائم متعلقه و سایر جرائم برخوردار شوند. 

زارع تصریح کرد: در مواردي که کارفرمایان کارگاه هاي مذکور تا تاریخ لازم الاجرا شدن این مصوبه بر مبناي لیست بهمن ماه سال
98 نسبت به تعدیل بیمه شدگان کارگاه اقدام کرده باشند، پس از بازگشت نیروي کار تعدیل شده یا جایگزینی آن ها و رعایت حفظ
اشتغال حداقل به مدت یک سال از زمان تقسیط و بر مبناي لیست بهمن ماه سال 98 از بخشودگی جرائم به شرح بالا برخوردار می

شوند.



ساختار نامناسب اخذ مالیات آرامش را از فضاي کسب وکار سلب کرده است

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/10/22

سید کمال حسینی، رئیس اتاق سنندج در شوراي گفت وگوي استان کردستان با اشاره به مشکلات تولیدکنندگان و
بازرگانان، گفت: ساختار نامناسب اخذ مالیات و اعمال مقررات سنگین بر تولیدکنندگان و بازرگانان، تمام کسري هاي مالی و

پولی را بر دوش بخش خصوصی قرار داده و آرامش را از فضاي کسب وکار سلب کرده است.

چهلمین نشست شوراي گفت وگوي دولت و بخش
خصوصی استان کردستان با دستور کار بررسی مشکلات
شهرك هاي صنعتی و بررسی عملکرد بانک ها در اعطاي
تسهیلات با حضور استاندار کردستان، رئیس اتاق سنندج،
معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري، نمایندگان سقز

 
و مریوان در مجلس و مدیران کل ادارات استان برگزار شد. 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي سنندج در این نشست با اشاره به دستورات مقام معظم رهبري در خصوص حمایت
همه جانبه از تولید گفت: ایجاد آرامش در فضاي کسب وکار یکی از دستورات مقام معظم رهبري است که در تمام جلسات و
سخنرانی هایشان مورد تأکید قرار می دهند زیرا معظم له به اهمیت جایگاه بخش خصوصی در عبور از تنگناهاي ناشی از جنگ

 
اقتصادي آمریکا و هم پیمانانش واقف هستند. 

سید کمال حسینی افزود: ساختار نامناسب اخذ مالیات و اعمال مقررات سنگین بر تولیدکنندگان و بازرگانان مشکلات بزرگی براي
این اقشار ایجاد کرده و آرامش را از فضاي کسب وکار سلب کرده است، همه فعالان اقتصادي اخذ مالیات را به عنوان مکانیسم تأمین
بودجه و احقاق عدالت اجتماعی قبول دارند اما نگاه به رویکرد فعلی دولت نشان از وجود ایرادات فراوان دارد زیرا دولت در تلاش است

 
تا تمام کسري هاي مالی و پولی را بر دوش بخش خصوصی قرار دهد. 

او تصریح کرد: اگر این روند ادامه یابد بسیاري از فعالان این حوزه ناچار به تعطیلی کار می شوند که این ضربه اي سنگین به روند
توسعه و مبارزه در عرصه جنگ اقتصادي است و بسیاري از عواقب آن قابل جبران نیست چون اگر تولید داخلی و تجارت خارجی

 
تعطیل گردد زمینه کامل براي شرکت هاي خارجی براي به دست گرفتن بازار فراهم می شود. 

حسینی با استناد به آمار موجود خبر از پایین بودن میزان پرداخت تسهیلات بانکی در کردستان داد و اعلام کرد: مقایسه آمار
تسهیلات داده شده در کردستان با سایر استان ها نشان از پایین بودن میزان تسهیلات اعطائی در کردستان دارد براي اثبات این ادعا

 
استناد می کنم به این آمار که میانگین حجم تسهیلات به نسبت سپرده کشور 81 درصد اما این رقم در کردستان 78 درصد است. 

حل مشکلات نیاز به اراده جمعی دارد 



استاندار کردستان نیز در بخشی از این نشست با اشاره به اراده مدیریت ارشد استان براي احقاق حق فعالان اقتصادي ساکن در
شهرك هاي صنعتی گفت: باید هیئتی متشکل از تمام ادارات مرتبط، نمایندگان شهرك ها و اصناف تشکیل شود و در مدت کوتاهی

 
نبست به شناسایی معضلات موجود و ارائه راهکارهاي موردنیاز تشکیل شود. 

بهمن مرادنیا افزود: تمام مشکلات قابل حل است اما نیاز به همت جمعی دارد و اگر تعرضی از سوي افراد متعرض شده بایستی با
همکاري قوه قضائیه رفع تصرف و اراضی به عرصه توسعه صنعتی و گسترش شهرك ها برگردد و سازوکاري تعریف شود که هیچ کس

 
نتواند تعرضی به حقوق فعالان تولیدي کند. 

او در انتقاد از فعالیت بانکی واحدهاي بزرگ اقتصادي کردستان در خارج از استان اظهار کرد: افتتاح حساب و واریز منابع بزرگ پولی
سبب افزایش سپرده و منابع بانکی می گردد که اگر این واحدها حساب هایشان را به استان انتقال دهند هزاران میلیارد ریال به منابع
بانکی افزوده شده و دست بانک ها در پرداخت تسهیلات بازتر می شود، ما پیگیر انتقال فعالیت هاي بانکی این واحدها به استان

 
هستیم که کارخانه لاستیک بارز به عنوان اولین واحد نسبت به انتقال اقدام کرد که جاي تقدیر دارد. 

 
حکم دادگاه براي رفع تصرف از 7 هکتار زمین در شرك هاي صنعتی 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی کردستان ضمن تائید مشکلات شهرك هاي 1 و 3 سنندج گفت: شرکت شهرك ها اراده کامل
براي حل مشکلات شهرك هاي صنعتی دارد و در این راستا از هیچ کوششی دریغ نمی ورزد به طوري که تاکنون ده ها جلسه با
مدیران مربوطه و تشکل هاي شهرك ها براي بررسی و ارائه راهکارهاي برون رفت تشکیل داده و در بازدید معاون وزیر و مدیرعامل

 
شرکت شهرك هاي صنعتی کشور دستورات لازم براي ارتقاء همکاري ها صادر گردید. 

احمد خسروي اعلام کرد: دادگاه حکم رفع تصرف از 7 هکتار زمین این شهرك ها و قلع وقمع ابنیه احداث شده را صادر کرده که

 
تاکنون اجرا نشده و ما با جدیت در حال پیگیري اجرا هستیم. 

او افزود: در شهرك شماره 3 حدود 12 هکتار زمین با 90 واحد صنعتی داریم که در مجاورت آرامستان بهشت محمدي قرار گرفته اند

 
و این موضوع به علت نداشتن حصار مشکلات گوناگونی براي حفظ امنیت و آرامش این واحدها ایجاد کرده است. 

خسروي تصریح کرد: 57 واحد صنعتی شهرك هاي 1 و 3 به صورت غیرقانونی اقدام به تبدیل کارگاه به انبار کرده اند که پرونده

 
تخلف آنها در دادگستري تشکیل و براي اکثر آنها احکام محکومیت صادر شده است. 

این مقام مسئول در مورد وضعیت زمین اختصاص یافته به تصفیه خانه صنعتی گفت: بعد از آزمایشات انجام شده توسط سازمان
محیط زیست و دانشگاه علوم پزشکی مشخص شد که تنها فاضلاب کارخانه هاي شیر پاك و آلومینیوم نیاز به تصفیه دارند که
کارخانه شیر واحد اقدام به ایجاد تصفیه خانه اختصاصی کرده و کارخانه آلومینیوم هم تعطیل شده است و در نظر داریم تا این زمین

 
را نیز تعیین تکلیف نماییم. 

 
برخی بانک هاي استان تا 90 درصد منابع را صرف پرداخت تسهیلات کردند 

رئیس کمیسیون هماهنگی بانک هاي کردستان خبر از موفقیت در پرداخت تسهیلات داد و گفت: 25 بانک و موسسه مالی در



کردستان فعالیت می کنند که تنها 14 نهاد موظف به همکاري با کمیسیون هماهنگی و ارائه آمار هستند و سایرین در انجام فعالیت

 
بانکی آزادي عمل دارند. 

علی اشرف یوسفی افزود: حجم کل سپرده هاي موجود در نظام بانکی استان در پایان اسفند 98 در حدود 145 هزار میلیارد ریال بود
که برخی ارقام آن در مدت بسیار کوتاهی در بانک مانده است اما امسال این رقم تا پایان آذر به 194 هزار میلیارد ریال رسید که در

 
مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 33 درصد رشد داشته است. 

او اعلام کرد: سال گذشته کل پرداختی نظام بانکی استان 115 هزار میلیارد ریال بود که این رقم تا پایان آذر به 154 هزار میلیارد
ریال رسید که نشان از رشد 33 درصدي دارد که این رشد در پرداخت مطابقت دارد با رشد در جذب سپرده بر این اساس ثابت شده

 
که هر آنچه بانک ها منابع داشته باشند به همان نسبت تسهیلات پرداخت می کنند. 

یوسفی تصریح کرد: نسبت پرداخت تسهیلات به سپرده تا پایان شهریور امسال 74 درصد بود که 5 درصد کمتر از میانگین کشوري
است و علت آن برمی گردد به بروز مشکلات براي برخی متقاضیان ازجمله ناتوانی در تأمین وثیقه اما این را بدانید که برخی بانک ها

 
تا 90 درصد منابع را مصرف کرده اند. 

مدیر امور شعب بانک ملی کردستان در مورد عملکرد بانک ها در پرداخت تسهیلات گفت: در مدت 9 ماه گذشته سال جاري بانک
هاي ملی 42 هزار میلیارد ریال، ملت 42 هزار میلیارد ریال، کشاورزي نزدیک به 12 هزار میلیارد ریال، مهر ایران 7200 میلیارد
ریال، تجارت 5900 میلیارد ریال، صادرات 5200 میلیارد ریال، توسعه تعاون 1000 میلیارد ریال و صنعت و معدن 277 میلیارد ریال

 
پرداخت کرده اند. 

او خبر از موفقیت در پرداخت تسهیلات به واحدهاي آسیب دیده از کرونا داد و خاطرنشان کرد: در ابتداي کار نظام بانکی به ویژه
بانک ملی با همکاري اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی از طریق ارسال پیامک و پیام صوتی از متقاضیان دعوت به تشکیل پرونده
کرد تا بتواند تمام اعتبارات را هزینه کند که درنهایت 9 هزار فقره پرونده در بانک هاي استان تشکیل شد که تا پایان آذرماه 6 هزار و

 
748 تقاضا موفق به دریافت شدند که رقم پرداختی 747 میلیارد ریال یعنی معادل 74 درصد بود. 

 
دولت در همراه کردن بخش خصوصی موفق عمل نکرده است 

نماینده مریوان در مجلس خواستار انسجام بیشتر براي حل مشکلات تولیدکنندگان شد و گفت: بخش خصوصی ما بیشتر ازآنچه به

 
فکر تولید و تجارت باشد درگیر مشکلات زیرساخت ها و ضوابط بانکی و مالیاتی است و این جاي تأسف دارد. 

شیوا قاسمی پور افزود: نگاه بخش بزرگی از بدنه دولت به بخش خصوصی این است که باید تا آنجا می توانند از این بخش پول بگیرند
که این نکاه غلط است و روند توسعه را فلج می کند بنابراین براي وصول پول از این بخش باید قوانین دست و پا گیر را تغییر داده و

 
حمایت ها را افزایش دهیم. 

او اظهار کرد: کردستان براي عبور از مشکلات موجود نیاز به اجراي پروژه هاي بزرگ زیرساختی دارد و این امر تنها با همراه کردن

 
بخش خصوصی ممکن است که تاکنون در این راستا موفق عمل نکرده ایم. 

 
جایز نیست که بخش خصوصی براي دریافت زمین و تسهیلات منتظر باشد 



نماینده سقز و بانه در مجلس نیز در این نشست رویکردهاي موجود را داراي اشکال دانست و گفت: بخش خصوصی دل در گرو تولید،
اشتغال و تجارت دارد و تمام نهادهاي متولی باید فعالان این حوزه را حمایت کنند اما شرایط حکایت از وجود موانع بزرگ و نبود اراده

 
قاطع براي رفع موانع دارد. 

 
بهزاد رحیمی افزود: واقعاً جایز نیست که بخش خصوصی براي دریافت زمین و تسهیلات منتظر باشد. 

او تصریح کرد: بسیاري از سرمایه گذاران مدعی هستند که روال تأمین خواسته ها و اعمال حمایت ها در سایر استان ها بسیار بهتر از

 
کردستان است که ضرورت دارد تا تمام موانع و افراد مانع تراش را از سر راه توسعه کردستان برداریم. 

 
موضوعات: 
اتاق سنندج



مهلت ثبت نام وام جدید کرونا تا آخر دي

منبع: ملیتشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/10/22

برابر آخرین آمارها، بیش از 522 هزار پرونده جهت دریافت وام کرونا در سیستم بانکی به ثبت رسیده و بیش از هشت هزار
میلیارد تومان تسهیلات به متقاضیان و صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا پرداخت شده است.

به گزارش ملیت به نقل از ایسنا، فاز اول پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا، پس از چند مرحله تمدید مهلت ثبت نام در آذر ماه
به پایان رسید با این حال روند پرداخت تسهیلات کرونا به متقاضیان در بانکها متوقف نشد و برابر مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا

 
مقرر شد پرداخت تسهیلات به پرونده هایی که در سیستم بانکی وجود دارد، کماکان ادامه داشته باشد. 

برابر اعلام اداره کل هدایت نیروي کار و کاریابی هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تاکنون 522 هزار پرونده دریافت وام در
سیستم بانکی به ثبت رسیده و از مجموع 13 هزار میلیارد تومان تسهیلات درخواستی، بیش از هشت هزار میلیارد تومان به متقاضیان

 
و صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا پرداخت شده است. 

در ادامه حمایت دولت از صاحبان مشاغل شدیدا آسیب دیده از کرونا، ستاد ملی مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا، پرداخت تسهیلات
حمایتی به کسب و کارهاي حوزه گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان را به تصویب رساند. بر این اساس در فاز دوم، پرداخت
تسهیلات به سه گروه از مشاغل و کسب و کارهاي حوزه گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان آغاز خواهد شد که این گروه تا

 
پایان دي ماه می توانند براي ثبت نام و تشکیل پرونده بانکی جهت دریافت وام اقدام کنند. 

پرداخت تسهیلات کرونا در مرحله دوم به سمت بنگاه محوري تغییر یافته و چارچوب پرداخت وام مشابه تسهیلات قبلی است با این
تفاوت که در این مرحله بنگاهها و واحدهاي اقتصادي بر اساس چارچوب تعیین شده از سوي دستگاه اجرایی مربوطه تسهیلات مذکور

 
را دریافت خواهند کرد. 

برابر اعلام معاونت اشتغال وزارت کار، در این مرحله از پرداخت تسهیلات کرونا، چهار حوزه گردشگري و صنایع دستی، حمل و نقل،
فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان مورد توجه قرار گرفته و رقمی در حدود 8000 میلیارد تومان تسهیلات به این بخشها پرداخت

 
خواهد شد. 

پیش از این مهلت ثبت نام وام کرونا براي فعالان حوزه گردشگري تا پایان آذرماه بود که با موافقت کارگروه مقابله با کرونا این مهلت

 
تا پایان دي ماه تمدید شد. 

بر این اساس متقاضیان واجد شرایط دریافت تسهیلات کرونا در هر سه گروه گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان تا پایان دي
ماه براي ثبت نام در سامانه کارا و دریافت وام کرونا فرصت دارند. بازپرداخت اقساط تسهیلات کرونا نیز با سه ماه تنفس از خرداد ماه

 
سال 1400 آغاز خواهد شد تا به تاب آوري بیشتر این دسته کسب و کارها کمک شود. 

به گزارش ایسنا، برابر مصوبات ستاد مقابله با کرونا مقرر شده براي کمک به صاحبان کسب و کارهایی که به دلیل شرایط ناشی از
شیوع بیماري کرونا در فعالیت خود دچار مشکل شده اند، تسهیلات با نرخ 12 درصد پرداخت شود که براي این منظور متقاضیان باید



از طریق ثبت نام در سامانه کارا وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اقدام و پس از تایید سامانه و معرفی به بانک، تسهیلات درخواستی
را از طریق شعب بانک دریافت کنند.



قریحه ایرانیان همواره طی تاریخ، مورد توجه هنردوستان جهان بوده است

منبع: ایرناشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/10/22

تهران- ایرنا- معاون صنایع دستی با اشاره به سابقه و تاریخ این صنعت و هنر در کشور گفت: با این پشتوانه قدرتمند بر بام
بلند شهرها و روستاهاي جهانی صنایع دستی ایستاده ایم.

تهران- ایرنا- معاون صنایع دستی با اشاره به سابقه و تاریخ
این صنعت و هنر در کشور گفت: با این پشتوانه قدرتمند
بر بام بلند شهرها و روستاهاي جهانی صنایع دستی

 
ایستاده ایم. 

پویا محمودیان امروز (دوشنبه، 22 دي) در مراسم اعطاي
گواهینامه شهرها و روستا ملی صنایع دستی در کاخ
نیاوران در قالب بیانیه اي گفت: سخن از جغرافیاي گوهر
ایران است، به هر سو که می نگریم در این سرزمین هنر
است و هنر، قریحه ایرانیان در طول تاریخ همواره مورد

توجه هنردوستان بوده است. سابقه و تاریخ صنایع دستی در کشور بسیار بالاست و با این پشتوانه قدرتمند بر بام بلند شهرها و

 
روستاهاي جهانی صنایع دستی ایستاده ایم. 

محمودیان اضافه کرد: این صنعت پویا مرزها را در نوردیده و همچنان ایران خورشید فروزان سپهر شهرها و روستاهاي جهانی صنایع

 
دستی است و در داخل کشور نیز شهرها و روستاهاي ملی صنایع دستی ایران تعداد بسیار بالایی است. 

او گفت: وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی موظف به ایجاد شهرهاي ملی صنایع دستی است. از تیر سال جاري
چهارمین شوراي راهبردي انتخاب شهرها و روستاهاي ملی صنایع دستی برگزار شد و در این شورا پرونده هاي مختلف را بررسی

 
کردیم که هفته گذشته 14 شهر و روستا و در این جلسه 15 شهر روستا به عنوان شهر و روستاهاي ملی صنایع دستی اعلام شد. 

 
صادرات صنایع دستی تهران 40 میلیون دلار ارزآوري داشته است 

انوشیروان محسنی بندپی استاندار تهران نیز در این نشست گفت: استان تهران به عنوان قلب ایران داراي اهمیت زیادي است و

 
ظرفیت هاي بالایی در حوزه صنایع دستی دارد. 

او گفت: در استان تهران اقوام مختلف کشور زندگی می کنند که همین امر باعث شده تا شاهد رشته هاي مختلف صنایع دستی باشیم

 
و شهرهاي مختلف این استان ظرفیت هاي زیادي در حوزه صنایع دستی و رشته هاي گوناگون دارند. 

محسنی بندپی گفت: در استان تهران 15هزار هنرمند صنایع دستی فعالیت دارند و 600 فروشگاه صنایع دستی در این استان وجود



دارد که تعدادي از آن ها نشان اعتماد دریافت کرده اند. از محل صادرات صنایع دستی در این استان، 40میلیون دلار ارزآوري داشتیم.

او سپس به ثبت ملی ورامین به عنوان شهر ملی شیشه و آبگینه اشاره کرد و افزود: 150 صنعتگرحرفه اي در شهر ورامین که به
عنوان شهر شیشه و آبگینه ثبت ملی شده است، در حال فعالیت هستند. بعد از ثبت ملی ورامین، ساخت المان شیشه، احداث بازارچه

 
صنایع دستی، استانداردکردن آموزش ها و نیز برگزاري نشست هاي تخصصی را تعهد داده ایم و با جدیت آن ها را دنبال می کنیم. 

 
استقرار بازارچه گوهر سنگ و عقیق در ورودي شهر قم 

بهرام سرمست استاندار قم با اشاره به ظرفیت هاي موجود در این استان گفت: هزار کارگاه تولید زیورآلات و سنگ تراشی در استان

 
فعال است و 1200 هنرمند نیز در هنر انگشتر مشغول به فعالیت هستند. 

او ادامه داد: معادن سنگ هاي نیمه قیمتی، بازارهاي زیورآلات و حضور بیش از 20 میلیون زائر خارجی و داخلی از ظرفیت هاي

 
استان قم به شمار می آید. 

سرمست با اشاره به طی شدن مراحل ثبت ملی قم به عنوان شهر انگشتر تصریح کرد: تمام اقدامات و مصوبات لازم براي این ثبت ملی

 
در حال انجام است و شرح وظایف هر کدام از دستگاه هاي مربوط به آن ها ابلاغ شده است. 

استاندار قم درباره راه اندازي بازارچه هاي صنایع دستی در استان گفت: مجتمع شمسه با 300 باب مغازه براي این منظور در نظر

 
گرفته شده است. همچنین تسهیلاتی از بانک شهر براي هنرمندان اخذ کرده ایم. 

او افزود: در کمیته معادن استان نیز درباره استقرار بازارچه گوهر سنگ و عقیق در ورودي شهر براي عرضه محصولات و سوغات قم

 
تصمیماتی اخذ شده است. 

سرمست همچنین به تکالیف ابلاغ شده به شهرداري براي به کارگیري المان هاي شهر انگشتر در تبلیغات شهري و اخذ تسهیلات

 
براي هنرمندان استان از بنیاد برکت اشاره کرد. 

 
استاندار قم ابراز امیدواري کرد که این شهر ملی در آینده موفق به دریافت ثبت جهانی نیز شود. 

 
25هزار هنرمند فعال و 288 کارگاه صنایع دستی در استان کرمانشاه 

هوشنگ بازوند استاندار کرمانشاه این را استانی ثروتمند عنوان کرد و افزود: حوزه گردشگري و میراث فرهنگی جزو این ثروت

 
محسوب می شود و مقام معظم رهبري نیز از کرمانشاه به عنوان سینه ستبر و چهره زیباي ایران اسلامی نام برده است. 

استاندار کرمانشاه با اشاره به4 هزارو 200 ثر تاریخی استان گفت: این تعداد اثر تاریخی به همراه مناظر طبیعی و صنایع دستی نشانگر

 
پتانسیل هاي موجود در استان است. 

بازوند اقدامات انجام شده در اورامانات و ثبت جهانی بیش از 2 هزارو 500کیلومتر مربع را اقدامی ارزشمند، شایسته و ماندگار در
دولت تدبیر و امید عنوان، به اشتغال 25 هزار هنرمند در حوزه صنایع دستی اشاره کرد و افزود: در استان 288 کارگاه فعال است و



 
12هزار نفر در این کارگاه ها مشغول به فعالیت هستند. 

استاندار کرمانشاه درباره ثبت ملی تنبور در دالاهو با قدمت 6 هزار ساله گفت: تنبور در این منطقه جزو لاینفک هر آیینی اعم از غم یا
شادي است. راه اندازي خانه تنبور با مساحت 3 هزار مترمربع در شهرستان دالاهو از جمله اقدامات صورت گرفته است که تا پیش

 
ازشیوع کرونا میزبان جشنواره هاي متعدد بود. 

 
سهم میراث فرهنگی و گردشگري در مجلس کم است 

حبیب االله ده مرده نماینده سیستان و بلوچستان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به ظرفیت هاي موجود در استان گفت: استان
سیستان و بلوچستان در ابعاد مختلف گردشگري، میراث فرهنگی و صنایع دستی داراي پتانسیل است. شهر سوخته که 5هزار سال

 
قبل از میلاد مسیح به وجود آمده و اولین جراحی مغز در آن انجام شده است گوشه اي از پتانسیل هاي این استان پهناور است. 

او افزود: براي نمایان شدن این زیرساخت ها تا جایی که مقدور باشد زیرساخت ها را در استان مهیا خواهیم کرد و از ظرفیت هاي

 
بخش خصوصی نیز براي بالفعل شدن این ظرفیت ها و استعدادها استفاده خواهیم کرد. 

 
ده مرده در پایان سهم گردشگري و میراث فرهنگی را در مجلس شوراي اسلامی کم دانست و بر تقویت آن تاکید کرد. 

 
124 میلیون دلار صادرات گوهر سنگ در سال گذشته 

محمدرضا کلایی شهردار مشهد به معرفی مشهد به عنوان شهر جهانی گوهر سنگ از سوي شوراي جهانی صنایع دستی در سال 95

 
اشاره کرد و گفت: بیش از 90 درصد واحدهاي سنگ تراشی کشور و 85 درصد واحدهاي ساخت زیورآلات در شهر مشهد هستند. 

او با اشاره به اینکه با همکاري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اقدامات متعددي آغاز شده است، افزود:
برگزاري موزه ها، تورها، نمایشگاه ها و بازارچه هاي تخصصی، استفاده از المان هاي تبلیغاتی در شهر، همکاري با آموزش پرورش براي

 
راه اندازي هنرستان هاي تخصصی، برگزاري نمایشگاه بین المللی بعد از چندین سال از جمله این اقدامات بوده است. 

کلایی گردش مالی صادرات گوهرسنگ ها را در سال گذشته 124 میلیون دلار اعلام کرد و گفت: با کمک ایمیدرو بازارچه گوهرسنگ

 
ها را تا یک ماه آینده راه اندازي می کنیم. 

شهردار مشهد از ساخت شهرك صنعتی گوهرسنگ ها با همکاري وزارت صمت و به سرانجام رساندن برندینگ را دو برنامه داراي
اولویت استان عنوان کرد و افزود: مبخش زیادي از ظرفیت بالقوه را در اختیار بازار شرق آسیا گذاشته ایم که باید این سهم را با انجام

 
کارهاي بیشتر روي موضوع برندینگ بازپس بگیریم. 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- گردشگري 

 
- مشهد 

 
- شوراي جهانی صنایع دستی 



 
- قم 

 
- کاخ نیاوران 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- استان تهران 

 
- پویا محمودیان 

 
- ایران 
- دالاهو



معادن راکد و غیرفعال اصفهان تعیین تکلیف می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/10/22

اصفهان- ایرنا- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان گفت:یکی از اولویت هاي جدي این نهاد در سال جهش تولید،
تعیین تکلیف معادن راکد و غیرفعال استان است.

اصفهان- ایرنا- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت
اصفهان گفت:یکی از اولویت هاي جدي این نهاد در سال
جهش تولید، تعیین تکلیف معادن راکد و غیرفعال استان

 
است. 

ایرج موفق روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا با تاکید بر
اهمیت حفظ اشتغال موجود در حوزه معادن افزود: تکلیف
معادن راکد و فعال شدن آنان باید در کوتاه ترین زمان

 
ممکن، براي ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي مشخص شود. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان یادآور شد: تعیین تکلیف معادن و محدوده هاي غیرفعال دستورالعمل رزم حسینی در

 
ابتداي عهده دار شدن سمت وزیر صنعت، معدن و تجارت بود. 

وي اظهار داشت: این دستورالعمل معادن را موظف به فعال شدن کرد و در غیر این صورت شوراي معادن باید نسبت به تعیین تکلیف

 
آنان اقدام کند. 

موفق بر لزوم استفاده حداکثري از ظرفیت معادن موجود استان تأکید و خاطرنشان کرد: حمایت از بخش خصوصی در راستاي تقویت
ظرفیت هاي اشتغال و تسهیل امور بهره برداران معادن و همکاري با آنان در چارچوب قانون باید مورد توجه جدي همه مسوولان قرار

 
گیرد. 

وي با اشاره به دستورالعمل ایجاد وحدت رویه در فعال سازي و محدوده هاي معدنی وزیر صمت و رییس شوراي عالی معادن،
افزود:امکان ثبت محدوده هاي معدنی مشمول آزادسازي مطابق دستورالعمل یادشده در برنامه زمان بندي براي متقاضیان در سامانه

 
حدنگاري وجود دارد. 

وي با اشاره به اینکه محدوده هاي قابل آزادسازي با رنگ قرمز در سامانه حدنگاري به نشانی cadastre.mimt.gov.ir مشخص
شد، ادامه داد: با توجه به مهلت ارائه گزارش پهنه ها در این دستورالعمل تا سی ام ماه دي، پهنه هاي مشمول، متناسب با آزادسازي

 
محدوده ها در آینده اعلام می شود. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان اضافه کرد: محدوده هاي درخواست صدور پروانه اکتشاف بلامعارض که به هر دلیل



منتفی شده و مشمول واگذاري از طریق مزایده هستند قابل آزادسازي نخواهند بود و تنها از طریق دستورالعمل وزارت صمت و

 
اختیارات تفویضی به سازمان یا شوراي معادن استان قابل انجام است. 

 
به گفته وي در صورت رزرو چنین محدوده هایی در لایه آزادسازي، باید نسبت به خارج ساختن آن از لایه مزبور اقدام شود. 

موفق اضافه کرد: محدوده هاي امیدبخش حاصل مطالعات پهنه هاي اکتشافی داراي مخالفت دستگاه هاي موضوع ماده 24 قانون

 
معادن نیز با رعایت آراي شوراي عالی معادن، مشمول بند 2 دستورالعمل وزیر صنعت، معدن و تجارت خواهند شد. 

وي بیان کرد: عاملان منتخب پهنه هاي اکتشافی مکلف به اجراي مطالعات شناسایی و پی جویی و ارائه گزارش کامل این مراحل و

 
معرفی محدوده هاي امیدبخش هستند. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان افزود: با توجه به فرصت کم باقیمانده براي بررسی گزارش هاي دریافتی، سازمان

 
صنعت معدن و تجارت می تواند نسبت به درج محدوده هاي امیدبخش اعلامی اقدام کند. 

وي تصریح کرد: واگذاري هر گونه محدوده امیدبخش منوط به رعایت دستورالعمل هاي مرتبط با واگذاري پهنه هاي اکتشافی است و

 
درج این محدوده ها براي مجریان ایجاد حق نمی کند. 

موفق گفت: مجریان آن دسته از پهنه هایی که تفاهم نامه واگذاري آنها فقط براي مرحله شناسایی منعقد شده و مهلت اعتبار قانونی و
تمدیدي آنها نیز به اتمام رسیده ، فقط در صورت ارائه گزارش پایان مرحله شناسایی قبل از مهلت مقرر در بخشنامه مجاز به پیگیري

 
عقد تفاهم نامه براي مرحله پی جویی هستند. 

وي تاکید کرد: هر گونه محدوده مجاز برداشت یا درخواست اجازه برداشت بدون ذخیره ، غیر موجه یا غیر قابل واگذاري از جمله
مجوزهاي بدون ذخیره انتقالی از دفاتر فنی استانداري واقع در بستر و حریم رودخانه ها یا درخواست هایی که متقاضیان پیگیري در

 
خصوص آنها بعمل نیاورده اند، باید آزادسازي شوند. 

سال گذشته 35 فقره پروانه اکتشاف، 29 فقره گواهی کشف و 28 فقره پروانه بهره برداري در بخش معدن این استان صادر شد و

 
34.1 میلیارد تومان حقوق دولتی معادن در این استان وصول شده است. 

اصفهان با بیش از پنج میلیون نفر جمعیت، بیش از 9 هزار واحد تولیدي کوچک و بزرگ با سرمایه 221 هزار میلیارد ریال و اشتغال
263 هزار نفر، حدود 840 معدن در حال بهره برداري با سرمایه گذاري بیش از 10 هزار میلیارد ریال و حدود 180 هزار واحد صنفی

 
صنعتی ترین استان کشور بشمار می آید. 

سهم اصفهان در صنعت کشور را 11 درصد، سرمایه گذاري 10 درصد و اشتغال صنعتی هشت درصد و رتبه اصفهان در طرح هاي

 
نیمه تمام صنعتی و تعداد معادن اول و از نظر ذخایر معدنی دوم است. 

 
افزون بر یکهزار و 700 طرح عمرانی، تولیدي، خدماتی و رفاعی در هفته دولت امسال در استان اصفهان به بهره برداري رسیده است. 

 
برچسب ها 



 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- قانون معادن 

 
- توسعه ایران 

 
- جهش تولید 

- اصفهان



آنچه که بر سر اصناف آمده هرگز جبران نمی شود

منبع: شعار سالشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/10/22

شعار سال: حسین محمدي، رئیس اتحادیه کبابی، حلیم و آشپز تهران گفت: یکسال شمسی به طور پیوسته اصناف با بحران
هایی نظیر ویروس کرونا-گرانی- تورم بسیار بالا- رکود عجیب معاملات- تحریم اقتصادي سنگین و از همه مهمتر اثرات

مخربی که فوتی هاي مبتلا به کرونا بر دل همه آحاد کشور گذاشته روبه رو شده اند. انگیزه ...

شعار سال: حسین محمدي، رئیس اتحادیه کبابی، حلیم و آشپز تهران گفت: یکسال شمسی به طور پیوسته اصناف با بحران
هایی نظیر ویروس کرونا-گرانی- تورم بسیار بالا- رکود عجیب معاملات- تحریم اقتصادي سنگین و از همه مهمتر اثرات مخربی که
فوتی هاي مبتلا به کرونا بر دل همه آحاد کشور گذاشته روبه رو شده اند. انگیزه خرید براي مردم از بین رفته و داد و ستد تا 80 در
صد به رکود رسیده، مردم با دل مردگی خرید نمی کنند و اگر بخواهیم این مشکلات را حل کنیم باید از مدد کلیه سازمان ها و ارگان

 
هایی که تاکنون از همراهی هاي اصناف برخوردار بوده اند، استفاده شود، به تنهایی امکان ترمیم این شرایط محال است. 

او در وضعیت صنف متبوع خود با توجه به مشکلات ناشی از شیوع ویروس کرونا بیان داشت: صنف کباب و حلیم در روزهاي تعطیلی
کرونا ملزم به فعالیت در گروه بیرون بر شد، بنابراین سالن داران این صنف نتوانستند از کسب و کار برخوردار باشند، با اینکه تمامی
پرسنل این اتحادیه پروتکل هاي بهداشتی را رعایت می کنند اما مردم به دلیل کرونا اعتماد لازم را ندارند؛ بنابراین کسب و کار راکد
شده است. بسیاري از اعضاء واحدهاي صنفی اجاره اي خود را تعطیل و یا به صاحبان صنفی تحویل دادند از این رو کسب و کار راکد

 
و کساد است. 

محمدي در ادامه با استقبال از تعلیق ماده 186 قانون مالیات هاي مستقیم بیان داشت: این ماده موانع زیادي بر سر راه صدور و
تمدید پروانه کسب ایجاد نموده بود، خوشبختانه با همت هیئت رئیسه اتاق اصناف تهران تا پایان سال 99 به تعلیق در آمده است. این

 
شرایط می تواند راه گشاي خوبی براي صدور و تمدید پروانه باشد،. 

او تاکید کرد: ما نیازمند تشویق و استقبال افراد براي جذب فعالان صنفی هستیم. هر چه سنگ اندازي ها کمتر باشد می توان مشاغل
بیشتري را قانونمند نمود. افرادي که براي اخذ یا تمدید پروانه کسب به اتحادیه ها می آیند در واقع جزو مردمی هستند که می
خواهند زیر پرچم قانون فعالیت کنند پس نباید این افراد را با مواد قانونی دست و پا گیر از مسیر قانون مداري دور کرد. اصناف جهت

قانونمند کردن افراد و ایجاد اشتغال گام هاي بسیار موثري در کشور برداشته اند، باید قدر این اصناف را دانست .



تعمیر چرخ خیاطی به توسعه کسب و کارهاي خانگی کمک می کند

منبع: ایلناشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/10/22

افشاري در توضیح کار خود می گوید: من به صورت حرفه اي کار تعمیر چرخ هاي خیاطی را آموزش دیده ام و آمادگی
آموزش این فن را به علاقه مندان دارم .به دلیل تسلط بر تعمیر همه چرخ خاي خیاطی ازطرف شرکت هاي معروف پیشنهاد

همکاري بسیاري داشته ام اما حاضر به همکاري نشدم چرا که تمایل داشتم مستقل باشم. بعد از ...

افشاري در توضیح کار خود می گوید: من به صورت حرفه
اي کار تعمیر چرخ هاي خیاطی را آموزش دیده ام و
آمادگی آموزش این فن را به علاقه مندان دارم .به دلیل
تسلط بر تعمیر همه چرخ خاي خیاطی ازطرف شرکت
هاي معروف پیشنهاد همکاري بسیاري داشته ام اما حاضر
به همکاري نشدم چرا که تمایل داشتم مستقل باشم. بعد
از چند سال با آقاي کاشانی کیا آشنا شدم که با راهنمایی
وي قدري توانستم شرایط کار خود را که به جرات می

 
توانم بگویم در ایران بدون رقیب هستم را تغییر دهم. 

می گوید: «وقتی 8 ساله بودم با دوچرخه زمین
خوردم،زانوي شلوارم پاره شد که براي اینکه در منزل
دعوام نکنند تصمیم گرفتم قبل از اینکه کسی پارگی
شلوارم را ببیند،خود با چرخ خیاطی مارشال خواهرم آن را
تعمیر کنم در نتیجه چرخ خیاطی سنگین را براي استفاده
آماده کردم،با زحمت فراوان بعد از یکساعت و نیم سوزن
چرخ را نخ کردم. قبل از دوختن زانوي پاره شلوار خواهرم
سررسید و از اینکه چرخ خیاطی را بدون اجازه او روشن

کرده ام عصبانی شد و تنبیه ام کرد. بعد از شرح ماجرا براي خواهرم وي به سرعت سوزن چرخ را نخ کرد و شلوار را تعمیر نمود که
این سرعت عمل براي من که یکساعت و نیم براي این کار وقت گذاشته بودم تعجب برانگیز بود.بعد از این ماجرا تصمیم گرفتم تا این
کار را یاد بگیرم. با کمک برادرم که رییس بخش مخابرات گروه صنعتی ملی بود به این شرکت رفتم و در سن هشت سالگی بعد از
مدرسه با اصرار مشغول تعمیر دستگاه هاي تلفن خراب در آنجا شدم.در واقع اصطلاحا آچار به دست بودم! مدتی بعد وقتی آقاي
ایروانی براي بازدید به این مرکزآمده بود من را مشغول دستکاري یک تلفن دید که تذکر داد که این بچه کوچک تلفن را خراب نکند
که برادرم ضمن توشیح شرایط گفت که مشغول تعمیر تلفن است و نیم ساعت بعد تلفن تعمیر شده را تحویل دادم این قضیه سبب
شد تا آقاي ایروانی پیشنهاد اعزام من همراه 16 نفر دیگر به ژاپن را به برارم بدهد که مورد قبول برادرم واقع شدو من با یک گروه 17
نفره به این کشور در حالی که فقط ده سال داشتم، براي آموزش اعزام شدم. در 11 سالگی استخدام رسمی شرکت اوتافوکو شدم و به

 
این ترتیب کار خود را به عنوان یک تعمیرکار حرفه اي آغاز کردم.» 

این بخشی از گفتگوي متخصص ترین تعمیر کار چرخ خیاطی در ایران است. 



علی افشاري در توضیح بیوگرافی خود می گوید: من علی افشاري، متولد اول اردیبهشت سال 1341 هستم. از 11 سالگی در زمینه
تعمیر و آموزش چرخ خیاطی مشغول فعالیتم. البته کار تعمیر را به صورت حرفه اي حدود 46 سال است که انجام می دهم. مدت
کوتاهی هم آموزش باز کردن و شناخت قطعات و تعمیر چرخ خیاطی را انجام داده ام. من قبل از انقلاب به صورت عملی نزد

 
متخصصین ژاپنی این فن را آموزش دیدم و اکنون به تعمیر و باز و بسته کردن تمام برندهاي چرخ خیاطی دنیا تسلط حرفه اي دارم. 

وي در ادامه افزود: قبل از انقلاب اسلامی شرکتی به نام گروه صنعتی ملی بود که متشکل از سه شرکت صنعتی بزرگ بود و شرکت
«اتافوکو» یکی از آنها بود. من این حرفه را در این شرکت زیر نظر استاد بزرگ فوکواوکا آموزش دیدم. در تمام دنیا گروه صنعتی ملی

 
به سه نفر تعلق داشت که یکی از شرکاي آن آقاي ایروانی، رییس کفش ملی بود . 

افشاري در ادامه در توضیح کار خود می گوید: من به صورت حرفه اي کار تعمیر چرخ هاي خیاطی را آموزش دیده ام و آمادگی
آموزش این فن را به علاقه مندان دارم .به دلیل تسلط بر تعمیر همه چرخ خاي خیاطی ازطرف شرکت هاي معروف پیشنهاد همکاري
بسیاري داشته ام اما حاضر به همکاري نشدم چرا که تمایل داشتم مستقل باشم. بعد از چند سال با آقاي کاشانی کیا آشنا شدم که با

 
راهنمایی وي قدري توانستم شرایط کار خود را که به جرات می توانم بگویم در ایران بدون رقیب هستم را تغییر دهم. 

وي در ادامه افزود: تفاوت کار من با یک تعمیرکار معمولی این است که من یک چرخ خیاطی را باز کرده قطعات آن را تفکیک و بعد
از یافتن عیب دستگاه آن را برطرف کرده و سپس دوباره چرخ خیاطی را جمع می کنم و با گارانتی تحویب مشتري می دهم. یعنی
چرخ خیاطی که تعمیر شده را با یک گارانتی 5 ساله تحویل می دهم، برخلاف برخی از تعمیرکاران که بدون یافتن عیب دستگاه با
روغن کاري و تعویض سوزن آن را تحویل می دهند که بعد از مدتی نه تنها عیب دستگاه برطرف نشده بلکه قسمت دیگري نیز خراب

 
می شود و چرخ خیاطی کامل از کار می افتد. 

افشاري افزود: این حرفه در ایران ناشناخته است. سایر تعمیرکاران با احترامی که بنده براي آنها قائل هستم کارشان با تخصص من
متفاوت است. از این جهت که کار من عیب یابی تخصصی چرخ هاي خیاطی به خصوص چرخ هاي خیاطی خانگی است اما
سایرهمکاران فقط تعمیر کار هستند. در شرایط کنونی با توجه به تحریم ها و نیازبه عدم خروج ارز از کشور ما به آموزش و تربیت
افرادي براي آموختن این فن نیاز داریم. علی رغم تلاش 4 دهه اي در این زمینه هنوز موفق به انتشار کتاب یا جزوه اي در این زمینه

 
نشده ام البته یک سی دي آموزش تهیه شده اما بحث آموزش حرفه اي این فن هنوز آغاز نشده است. 

این استاد تعمیر چرخ خیاطی در ادامه می گوید: طی سالیان گذشته بیشتر راغب به کار بر روي چرخ خاي خیاطی خانگی هستم چرا
که هم به کارآفرینی و توسعه کسب و کارهاي خانگی و کوچک کمک می کند هم از نظر درآمد با کار بر روي چرخ هاي صنعتی
شرایط بهتري دارد. براي این مساله هم دلیل قانع کننده وجود دارد. مثالی در این زمینه می زنم،حدود 25 سال پیش به صورت کوتاه
با شرکت به نام هارطونیان همکاري می کردم. در چنین کارخانه هاي بزرگی هنگامی که کارگران و یا تکنسین ها بنا به هر دلیلی با
دستگاه خوب رفتار نمی کنند در نتیجه این بدرفتاري به دستگاه سبب خرابی آن می شود. با خراب شدن دستگاه متولیان کارخانه
چون مساله تعمیر براي آنها خوب جا نیفتاده بود، از ادامه تعمیر منصرف شده، دستگاه را در نهایت به اجبار از مدار خارج می کردند و
عملا کار تعمیر با مشکل مواجه می شد. حتی در برخی موارد به دلیل اینکه فرد غیر متخصصی دستگاه را تعمیر کرده، دستگاه دیگر
قابل تعمیر نبود و براي توضیح عیب دستگاه به متولیان کارخانه وقت و انرژي زیادي باید صرف می شد و در نهایت بدون اینکه قانع
شوند،یک چرخ خیاطی صنعتی گران قیمت که براي وارد کردن آن ارز از کشور خارج شده و سرمایه ملی محسوب می شود از مدار

 
خارج و به عنوان آهن قراضه فروخته می شد! 



این کارآفرین می گوید: اما در مورد چرخ خاي خیاطی خانگی اینگونه نیست. به عنوان مثال یک ژانومه 802 با قیمت حدود 17
میلیون تومان در صورت خراب شدن هرگز کاربرآن که یک خانم خانه دار یا یک خیاطی معمولی است، شخصا براي تعمیر آن اقدام
نمی کند، یعنی براي تعمیر به تعمیرکار مراجعه می کند، که باید این تعمیرکار حرفه اي باشد تا دستگاه دچار مشکلات دیگري نشود.

این تکنسین تعمیر چرخ خیاطی در ادامه افزود: در شرایط کنونی با توجه به آسیب هایی که کرونا به کسب و کارها زد، باید بر توسعه
کسب و کارهاي خانگی تمرکز و آن را توسعه داد. خیاطی از جمله این کسب و کارهاست اما چرخ خیاطی دستگاه خاصی است که به
نگهداري و تعمیر ویژه نیازمند است . با شناخت این دستگاه و تربیت نیروي متخصص در زمینه نگهداري و تعمیر می توان قدم هاي
مثبتی در این خصوص برداشت. در زمینه تولید نیز همانطور که در بالا گفته شد درصورتی که تولید کننده قطعات را بشناسد توان

تولید آن را در داخل دارد و نیازي به واردات نیست .



پنج هزار و 600 شرکت دانش بنیان در کشور به ثبت رسید

منبع: ایرناشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/10/22

اهواز – ایرنا - معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري گفت: تاکنون پنج هزار و 600 شرکت دانش بنیان در کشور به ثبت
رسیده و این تعداد در حال افزایش است.

اهواز – ایرنا - معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري
گفت: تاکنون پنج هزار و 600 شرکت دانش بنیان در

 
کشور به ثبت رسیده و این تعداد در حال افزایش است. 

به گزارش ایرنا سورنا ستاري روز دوشنبه در جریان سفر به
شهرستان بهبهان در دانشگاه صنعتی خاتم الانبیاء این
شهرستان اظهار داشت: توسعه شرکت هاي دانش بنیان در
کشور نمایان بوده و میزان فروش تولیدات حاصل از فعالیت
این شرکت ها بیش از یک هزار و 600 میلیارد ریال است،
خوشبختانه زیست بوم فناوري و نوآوري استان خوزستان و

 
به ویژه شهرستان بهبهان به لحاظ تعداد شرکت هاي دانش بنیان، مراکز رشد و نوآوري در وضعیت خوبی است. 

وي با بیان اینکه در گذشته دانشگاه ها به فعالیت در حیطه هایی می پرداختند که ربطی به اهدافمان نداشت افزود: معتقدم دانشگاه
صنعتی بهبهان باید مرجع تغییر در این شهرستان باشد و مردم این منطقه باید حلاوت ناشی از فعالیت دانشگاه را در زندگی روزمره
خود ببینند که براي تحقق این امر مراکز رشد نقش مهمی برعهده دارند. براي اینکه بتوانیم استعدادهاي مناسب را براي توسعه

 
شرکت هاي دانش بنیان پیدا کنیم باید مراکز رشد را توسعه دهیم. 

معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري گفت: باید بودجه مناسبی براي شرکت هاي دانش بنیان لحاظ شود همچنین ملاك هاي

 
درستی براي مراکز رشد در نظر گرفته شود و مهمتر از آن تمرکز کاري شرکت هاي دانش بنیان باید بر اساس نیاز شهرستان باشد. 

وي ادامه داد: ما آمادگی داریم که از شرکت هاي دانش بنیان حمایت کنیم و اقدامات لازم براي وصل شدن آنها به سیستم دانش
بنیان کشور را انجام دهیم. خوشبختانه فرهنگ توسعه شرکت هاي دانش بنیان در کشور به خوبی شکل گرفته و امیدوارم دانشگاه
بهبهان منشاء تحول در منطقه باشد و جوان هایی که در این شهرستان مشغول تحصیل هستند، بتوانند با کارآفرینی در کشور تحول

 
ایجاد کنند. اگر هدف آموزش دانشگاه ها چیز دیگري باشد در واقع راه را اشتباه رفته و باید روش آموزشی خود را اصلاح کنند. 

ستاري با اشاره به پرداخت تسهیلات از طریق صندوق توسعه ملی به شرکت ها گفت: تجهیز این شرکت ها به امکانات و فناوري نوین

 
مورد توجه ویژه است. 

وي در پایان افزود: استان خوزستان و شهرستان بهبهان در راه اندازي شرکت هاي دانش بنیان خوب عمل کرده اند همچنین ظرفیت



 
هاي ارزشمندي در این منطقه وجود دارد که باید مورد استفاده قرار گیرد. 

بر اساس این گزارش، سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري صبح امروز وارد شهرستان بهبهان خوزستان شد و در
جریان این سفر از محصولات فناورانه شرکت ها و واحدهاي مستقر در مرکز رشد بهبهان، مرکز توسعه شایستگی هاي حرفه اي

 
دانشجویان این شهرستان بازدید کرد. 

 
برچسب ها 

 
- سورنا ستاري 

 
- خوزستان 

 
- اهواز 

- پارك علم و فناوري



دانش بنیان ها از سرمایه گریزي پیشگیري کنند

شماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/10/22
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

انجمن مدیران صنایع و معادن استان یزد درراستاي رعایت پروتکل هاي بهداشتی اولین جلسه خود را به صورت آنلاین
باحضور اکرم فداکار معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار یزد، محمد سپهر مدیر عامل صندوق پژوهش و فناوري یزد،

جمعی از مدیران صنایع استان با موضوع اعلام نیازمندي هاي صنایع زیست بوم و استارتاپ ها ...

انجمن مدیران صنایع و معادن استان یزد درراستاي رعایت پروتکل هاي بهداشتی اولین جلسه خود را به صورت آنلاین باحضور
اکرم فداکار معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار یزد، محمد سپهر مدیر عامل صندوق پژوهش و فناوري یزد، جمعی از مدیران

 
صنایع استان با موضوع اعلام نیازمندي هاي صنایع زیست بوم و استارتاپ ها برگزار کرد. 

 
صنعت و معدن  

احمد آزادمرد دبیر انجمن مدیران صنایع و معادن استان یزد ضمن تبریک به دانشمندان علوم پزشکی ایران بخاطر ساخت واکسن

 
ایرانی ویروس کرونا ونقش علم و تخصص درتمامی جنبه هاي زندگی انسان ها از افراد حاظر در نشست تشکر کرد. 

اکرم فداکار در این نشست با بیان اینکه استارت آپ ها و شرکت هاي فناور و دانش بنیان در دنیا و در کشور براي خودکفایی حرف
اول را می زنند، گفت: با توجه به توانمندي هاي جوانان استان در بخش علمی و فناوري این مزیت در استان یزد وجود دارد و باید به

 
عنوان ضرورت به آنها توجه شود چرا که استان یزد هم به لحاظ منابع و هم به لحاظ تحریم هاي کشور دچار محدودیت است. 

وي در ادامه بیان کرد: تنها راهی که در مسیر کوتاه تري می توانیم کاستی ها را جبران کنیم و به صنعت و تکنولوژي در استان ارتقا

 
ببخشیم روي آوردن به دانش بنیان ها و استارت آپ ها و توانمندي جوانان استان است. 



فداکار با بیان اینکه در دنیا هم غول هاي بزرگ صنعتی وجود دارند که با عدم پیش بینی آینده محکوم به شکست شدند، تصریح کرد:

 
نباید از آینده و صنایع جدید غافل شویم در این مسیر مباحثی در انقلاب صنعتی چهارم داریم که باید کاملا جدي بگیریم. 

وي در ادامه با بیان اینکه یزد می تواند محل حضور افراد تاثیر گذاران در حوزه سرمایه گذاري و دانش و علم باشد، عنوان کرد: ما در
یزد این راهبرد را انتخاب کردیم که باید در یزد بمانیم و منابع را در یزد سرمایه گذاري کنیم چرا که یزد در امنیت و دانش یک برند

 
است و می تواند در حوزه سرمایه گذاري و جذب افراد توانمند هم ایجاد جذابیت کند. 

وي گفت: استان یزد به نسبت دانش بنیان و شرکت هاي داراي آرندي همچنین زیرساخت هاي توسعه فناوري ارتباطات و اطلاعات
بالاتر از بسیاري از کلانشهرها در کشور به نسبت جمعیت پیشرفت داشته و زیر ساخت هاي خوبی دارد که باید نباید مورد غفلت واقع

 
شود و در صورتی که به آینده نگاه کنیم می توانیم براي موفقیت بیشتر تلاش کنیم. 

 
مهمترین درخواست ما توسعه بازار براي شتاب دهنده ها است 

وي در ادامه این نشست گفت: صندوق پژوهش و فناوري یزد یک کانال مالی براي دانش بنیان ها و استارت آپ ها فراهم کرده که این

 
اطمینان را به آنها می دهد تا بتوانند در فضاي امن بدون دغدغه مالی فعالیت کنند. 

وي به کارخانه درخشان یزد در حال افتتاح اشاره و اظهار کرد: احیاي این مراکز براي استقرار واحد هاي علمی و فناوري بسیار اتفاق
خوبی در استان خواهد بود و در کنار آن اتفاق مهم تر آن است که ما در یزد شتاب دهنده هاي خوبی داریم و با همکاري بزرگان

 
حوزه اقتصادي و صنعت که نیاز هاي خود را احصا کنند و به شتاب دهنده ها اعتماد کنند نیاز داریم. 

فداکار گفت: بهترن مرکز نو آوري صنایع غذایی را در کشور داریم و نیاز داریم مراکزآموزشی جوار صنعتی و مراکز نواوري صنعتی در

 
یزد با کمک صنعتگران و مدیران صنایع ایجاد شوند و این یک اتفاق برد- برد براي استان خواهد بود. 

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار یزد گفت: مهمترین درخواست ما توسعه بازار براي شتاب دهنده ها است چراکه براي رقابت در

 
بازار به این مدل فعالیت ها نیاز داریم. 

محمد سپهر دراین نشست بیان کرد: آنچه می تواند صنعت استان یزد را با سرعت بیشتري به پیش ببرد پژوهش و دانش بنیان ها و

 
شرکت هاي فناور هستند و الان نوآوري به ویژه در کشور ما یک الزام است و نباید به عنوان یک گذینه انتخابی به آن نگاه کرد. 

وي گفت: با توجه به پتانسیل ها و محدودیت هایی که شرکت هاي نوپا با آن مواجه هستند صندوق پژوهش یک نهاد مالی است که

 
می تواند به تسریع در دروند فعالیتهاي شرکت ها کمک کند. 

مدیر عامل صندوق پژوهش و فناوري یزد با اعلام اینکه صندوق پژوهش استان یزد در ارزیابی هاي کشور رتبه هاي برتر و در اغلب
موارد اول یا دوم را کسب کرده است، تصریح کرد: صندوق پژوهش و نوآوري استان یزد از نظر سرمایه گذاري و تامین سرمایه براي

 
واحد هاي فناور و دانش بینان مشکلی ندارد و اماده همکاري است. 

وي با اشاره به رویداد 100 استارت آپ در یزد افزود: در رویداد 100 استارت آپ که به زودي برگزار خواهد شد تعدادي از سرمایه
گذاران در حوزه هاي سرمایه گذاري خطرپذیر، صندوق صنایع خلاق و صندوق سلامت دعوت شدند و فرصتی است براي استارت آپ



ها که طرح هاي خودرا مطرح و سرمایه گذار مورد نظرشان را جذب کنند و در این راستا با با انجمن سرمایه گذاري خطرپذیر هم

 
جلسات موثري تاکنون برگزار کرده ایم و در بهمن ماه هم جلساتی با انها خواهیم داشت و این یک نقطه قوت خواهد بود. 

وي در توضیح بیشتر رویداد 100 استارت آپ گفت: این رویداد بی تردید براي تحرك در زیست بوم نوآوري استان جریان سازي

 
خواهد کرد و باید استارت آپ ها براي حضور بیشتر ترغیب شوند. 

سپهر گفت: صنایع استان می توانند نیازهاي فناورانه خود را به معاونت فناوري پارك علم و فناوري یزد و یا صندوق پژوهش و فناوري

 
استان اعلام کنند. 

در ادامه محمد شهبازیان مدیر کانون کارآفرینی یزد در این نشست بیان کرد: مشکل اصلی ما در حال حاضر فارغ التحصیلان بیکار
است و پارك علم و فناوري یزد بستر خوبی را به کار گیري آنها فراهم کرده است و شرکت هاي بسیار قوي در پارك فعال هستند و
برخی از نیازهاي صنعت را هم شناسایی و کار کردند ولی سرمایه گذار جدي در یزد نیست و لازم است روي این موضوع بیشتر فکر

 
شود. 

شهبازیان بااشاره به اینکه باید اقدامات بر اساس نیاز هاي استان باشد، بیان کرد: لازم است صنایع با استارت آپ ها نشست هاي
تخصصی برگزار کنند تا بتوانند مشخص تر نیازهاي فناورانه را اعلام کنند و کانون کارآفرینان استان هم همکاري لازم را خواهد

 
داشت. 

گفتنی است: احمد آزاد مرد دبیر انجمن مدیران صنایع و معادن استان یزد در ادامه نسبت به همکاري صنایع در امر احصاء نیارمندي

 
هاي تولید داخل تاکید کرد و گفت: انجمن مدیران با هر اقدامی که براي پیشبرد اهداف صنعت در استان باشد، همکاري خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه امروزه در دنیا پیشرفت ها به واسطه علم رخ می دهد، گفت: امروز آلایندگی یکی از معضلات صنایع همچنین
شهرهایی است که صنایع در آنها مستقر شدند لذا به نظر می رسد شرکت هاي فناور و دانش بنیان باید به دنبال نو آوري ماشین الات

 
مدرنی که آلایندگی را به حداقل برساند تا به بهانه آلایندگی از یزد به جایی دیگر نروند و موجب سرمایه گریزي از استان نشود. 

وي با بیان اینکه شرکت شهرك ها طبق آیین نامه موظفند تا زیرساخت ها را براي کاهش آلودگی صنایع هم در زمینه آب و هم هوا
فراهم کنند ، وي افزود: وقتی تصمیم می گیرند صنایع آلاینده به فاصله خیلی دور از شهر ها تاسیس شوند به نکاتی چون حمل ونقل
و دسترسی به اورژانس و مراکز درمانی و زیرساخت هاي لازم توجه جدي ندارند لذا در استان یزد که در بسیاري از زمینه ها رتبه اول
در کشور را دارد و مورد افتخار است باید در این زمینه هم چاره اندیشی کند و با کمک شرکت هاي دانش بنیان و فناور این معظل

 
رفع شود. 

همچنین منوچهري مدیر شرکت صنایع غذایی رشد نیز در این نشست آمادگی خود را براي همکاري و مشاوره به شرکت هاي دانش

 
بنیان اعلام کرد. 



دانشگاه صنعتی بهبهان در زمینه کارآفرینی پیشگام است

منبع: خبر فوريشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/10/22

استاندار خوزستان گفت: دانشگاه صنعتی بهبهان در زمینه کارآفرینی نسبت به دانشگاه هاي دیگر استان پیشگام است و
اقدامات موثري در این زمینه انجام داده است.

استاندار خوزستان گفت: دانشگاه صنعتی بهبهان در زمینه
کارآفرینی نسبت به دانشگاه هاي دیگر استان پیشگام است

 
و اقدامات موثري در این زمینه انجام داده است. 

غلامرضا شریعتی روز دوشنبه در جریان بازدید معاون
علمی و فناوري ریاست جمهوري از دانشگاه خاتم الانبیاء
بهبهان اظهار داشت: این دانشگاه صنعتی اگرچه سابقه
زیادي نداشته و دانشگاهی جوان و رو به رشد است اما به
واسطه زیرساخت ها و سرمایه هاي انسانی که در این
شهرستان وجود دارد توانسته پله هاي ترقی و توسعه را
خیلی سریع طی کند. این دانشگاه نسل سومی در سال

 
هاي اخیر متناسب با ظرفیت هاي منطقه، همواره به سمت کارآفرینی گام برداشته است. 

وي افزود: با توجه به انگیزه مدیران، اعضاي هیات مدیره و دانشجویان این دانشگاه و فضایی که در آن حاکم است بحث کارآفرینی،
مشتري مداري و ارتباط با صنعت همواره مدنظر این دانشگاه بوده که در این زمینه عملکرد خوبی داشتند. امیدواریم حضور آقاي
ستاري معاون علم و فناوري ریاست جمهوري در این دانشگاه، منشا خیر و گشایش در کار شرکت هاي دانش بنیان و پارك هاي

 
علمی و فناوري باشد. 

استاندار خوزستان گفت: خوشبختانه مسئولان شهرستان در زمینه کارآفرینی درکنار این دانشگاه هستند و امیدواریم با حمایت هاي
معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري، شاهد رشد دانشگاه صنعتی بهبهان و شرکت هاي دانش بنیان باشیم و متناسب با نیاز و

 
ظرفیت هاي استان در زمینه استارتاپ ها و کارآفرینی گام برداریم. 

وي ادامه داد: تلاش هایی که در زمینه کارآفرینی در دانشگاه بهبهان انجام شده قابل تقدیر است و انتظار می رود با توجه به اینکه

 
مشکل ما در دانشگاهها، تجاري سازي است توجه به کارآفرینی نقش موثري در این راستا دارد. 

شریعتی با بیان اینکه کارآفرینی، راه میانبري براي جهش در زمینه تکنولوژي و توسعه دانشگاه هاي نسل سوم است گفت: به واسطه

 
این رویکرد ، صنعت و دستگاه هاي اجرایی به سوي دانشگاه ها سوق می یابند. 

معاون علم و فناوري ریاست جمهوري در جریان سفر خود به خوزستان از شرکت هاي دانش بنیان و مراکز رشد شهرستان اهواز
بازدید می کند. همچنین چند مرکز فناوري و خلاقیت با حضور وي افتتاح می شود.



پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالان گردشگري و صنایع دستی پاسارگاد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/10/22

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري صنایع دستی شهرستان پاسارگاد از پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات خسارت
ناشی از بیماري کرونا به حوزه هاي گردشگري و صنایع دستی در شهرستان پاسارگاد خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، محمد نصیري حقیقت مسئول اداره میراث فرهنگی،
گردشگري صنایع دستی شهرستان پاسارگاد اظهار کرد: در
سال 99 به علت شیوع بیماري کرونا حدود 11 میلیارد
ریال به آسیب دیدگان از بیماري کرونا شاغل در حوزه هاي

 
گردشگري و صنایع دستی پرداخت شده است. 

او ادامه داد: امسال اداره میراث فرهنگی، گردشگري صنایع

 
دستی شهرستان پاسارگاد 12 نفر را در سامانه رصد براي اشتغال به ثبت رسانده است. 

نصیري حقیقت تصریح کرد: در سال 98 از منابع داخلی بانک ها و صندوق کارآفرینی و امید شهرستان جمعاً مبلغ 65/6 میلیارد ریال

 
تسهیلات به متقاضیان در حوزه گردشگري و صنایع دستی پرداخت شده است. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان پاسارگاد با اشاره به شیوع بیماري کرونا، بیان کرد: این بیماري
پاسارگاد را نیز همانند سایر نقاط گردشگري دنیا دچار رکود کرده است ولی با این حال 3 نفر را در سامانه رصد به ثبت رسانده که
امید داریم با خاتمه یافتن این بیماري و رونق مجدد گردشگري و جذب سرمایه گذاران در حوزه گردشگري که در حال انجام مراحل

 
اولیه سرمایه گذاري هستند و بتوانیم اشتغال این حوزه را افزایش دهیم. 

نصیري حقیقت اضافه کرد: در سال 99 با بهره برداري از 3 اقامتگاه بوم گردي و یک کارگاه صنایع دستی کام 30 نفر به اشتغال در

 
این حوزه ها شیرین شد. 

او با اشاره به بافت عشایري و روستایی این شهرستان و ظرفیت هاي بالقوه در حوزه صنایع دستی گفت: صنایع دستی نیز میراثی غنی
از گذشتگان است که می طلبد با کمک همگان علاوه بر اشتغال زمینه ي صادرات خوبی از این حوزه در شهرستان ایجاد کنیم.



ده روزه به ده روستاي آذربایجان غربی آیرسانی شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/10/22

جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه شهداء آذربایجان غربی گفت: این قرارگاه در کمترین زمان به ده روستاي آذربایجان
غربی آبرسانی کرد.

علی حجازیفر جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه
شهداء استان آذربایجان غربی در گفتگو با خبرنگار گروه
استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از ارومیه، اظهار کرد: با
اجراي پروژه بزرگ آبرسانی به 5 روستاي محروم در
شهرستان سلماس و 5 روستا در دهستان انزل شمالی
ارومیه، تامین آب شرب سالم و بهداشتی این ده روستا در
کمترین زمان و ده روزه به پایان رسید و تحویل آب و

 
فاضلاب شد. 

او با اشاره به کیفیت بالاي کار و رعایت تمامی استاندارد ها تحت نظارت شرکت آب و فاضلاب استان، اظهار داشت: در این پروژه با
مشارکت بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی و با صرف 15 میلیارد ریال اعتبار بیش از 3 هزار و 300 متر حفاري و لوله گذاري صورت

 
گرفته است و آب شرب سالم و بهداشتی بیش از یک هزار و 300 خانوار تامین شد. 

حجازي فر با تقدیر از همکاري بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی ابراز امیدواري کرد: با اتمام پروژه آبرسانی به 21 روستاي ماکو، ده ها
پروژه زیرساختی، اشتغال و ... که توسط قرارگاه پیشرفت و آبادانی اجرا شده است در دهه مبارك فجر افتتاح شده و در اختیار اهالی

 
مناطق محروم قرار گیرند. 

جانشین قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه شهداء استان آذربایجان غربی همچنین گفت: امسال به 34 روستاي آذربایجان غربی در
مناطق محروم از جمله 21 روستا در ماکو 5 روستا در ارومیه، 5 روستا در سلماس، و یک روستا در هر کدام از شهرستان هاي تکاب،

سردشت و پیرانشهر آبرسانی شده است.



گواهی نامه شهرها و روستاهاي ملی صنایع دستی اعطا شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/10/22

دومین جلسه مراسم اعطاي گواهی نامه شهرها و روستاهاي ملی صنایع دستی امروز در محل سالن آبی مجموعه فرهنگی
تاریخی نیاوران برگزار شد.

دومین جلسه مراسم اعطاي گواهی نامه شهرها و
روستاهاي ملی صنایع دستی امروز در محل سالن آبی

 
مجموعه فرهنگی تاریخی نیاوران برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، در این نشست که با حضور علی
اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی و غلامعلی حداد عادل رئیس فرهنگستان زبان و
ادبیات فارسی برگزار شد، معاون صنایع دستی کشور،
جمعی از استانداران، تعدادي از فرمانداران، شهرداران،
مدیران کل ستادي و استانی وزارت میراث فرهنگی،

گردشگري و صنایع دستی و جمعی از هنرمندان و فعالان حوزه صنایع دستی حضور داشتند و گواهی نامه 15 شهر و روستا به

 
مسئولان استانی ارائه شد. 

پویا محمودیان معاون صنایع دستی کشور گفت: وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی موظف به ایجاد شهرهاي ملی
صنایع دستی است. از تیرماه سال جاري چهارمین شوراي راهبردي انتخاب شهرها و روستاهاي ملی صنایع دستی برگزار شد و در این
شورا پرونده هاي مختلف را بررسی کردیم که هفته گذشته 14 شهر و روستا و در این جلسه 15 شهر روستا به عنوان شهر و

 
روستاهاي ملی صنایع دستی اعلام خواهد شد. 

غلامعلی حدادعادل رئیس فرهنگستان زبان و ادبیات فارسی نیز که به عنوان مهمان ویژه در این جلسه حضور یافته بود، در سخنانی
گفت: اهمیت این جلسه از آن جهت است که بعد از یک سال است که تقریباً کرونا در کشور آمده و گردشگري را نیز تا حد زیادي
دچار مشکل کرده و با توجه به ارتباط گردشگري با صنایع دستی، برگزاري این جلسه و ثبت هایی که انجام شده اهمیت بسیار زیادي

 
دارد. 

حدادعادل در ادامه گفت: صنایع دستی نه تنها با محیط زیست سازگار است بلکه حتی از دورریختنی ها می توان صنایع دستی تولید

 
کرد. بسیاري از چیزهایی که امروز دور ریخته می شود از طریق صنایع دستی می تواند تبدیل به یک کالاي ارزشمند شود. 

رئیس فرهنگستان زبان و ادبیات فارسی ادامه داد: برخی از صنایع دستی فوق العاده پیچیده است. به عنوان مثال صنعت فرش با
وجود قدمت تاریخی بسیار پیچیده است. در حال حاضر نیازمند معرفی بهتر، عرضه گسترده تر و حمایت بیشتر از صنایع دستی
هستم و نیازمند این هستیم که صنایع دستی را اقتصادي تر کنیم. این مهمترین کمک به مردم مناطق محروم است و به جاي اینکه
مردم مناطق محروم را با یارانه اداره کنیم باید کمک کنیم تا مردم مناطق محروم از طریق صنایع دستی امرار معاش کنند که این



 
موضوع با گسترش و رونق گردشگري نیز ارتباط ویژه اي دارد. 

او ادامه داد: صنایع دستی نیازمند ارز خارجی نیست اما مولد ارز است و از این لحاظ در اقتصاد مقاومتی کم نظیر است. ضمن اینکه

 
گردشگران خارجی نیز علاقه فراوانی به صنایع دستی ایرانی دارند. 

 
صادرات صنایع دستی تهران 40 میلیون دلار ارزآوري داشته است 

انوشیروان محسنی بندپی استاندار تهران نیز در این نشست گفت: در استان تهران اقوام مختلف کشور زندگی می کنند که همین
مسئله باعث شده تا شاهد رشته هاي مختلف صنایع دستی باشیم و شهرهاي مختلف این استان ظرفیت هاي زیادي در حوزه صنایع
دستی و رشته هاي گوناگون دارند. در استان تهران 15 هزار هنرمند صنایع دستی فعالیت دارند و 600 فروشگاه صنایع دستی در این

 
استان وجود دارد که تعدادي از آن ها نشان اعتماد دریافت کرده اند. 

استاندار تهران به صادرات صنایع دستی در این استان اشاره کرد و افزود: از محل صادرات صنایع دستی در این استان، 40 میلیون

 
دلار ارزآوري داشتیم. 

او سپس به ثبت ملی ورامین به عنوان شهر ملی شیشه و آبگینه اشاره کرد و افزود: 150 صنعتگرحرفه اي در شهر ورامین که به

 
عنوان شهر شیشه و آبگینه ثبت ملی شده است، در حال فعالیت هستند. 

محسنی خاطرنشان کرد: بعد از ثبت ملی ورامین، ساخت المان شیشه، احداث بازارچه صنایع دستی، استانداردکردن آموزش ها و نیز

 
برگزاري نشست هاي تخصصی را تعهد داده ایم و با جدیت آن ها را دنبال می کنیم. 

 
استاندار قم: استقرار بازارچه گوهر سنگ و عقیق در ورودي شهر قم 

بهرام سرمست استاندار قم با اشاره به ظرفیت هاي موجود در این استان گفت: هزار کارگاه تولید زیورآلات و سنگ تراشی در استان

 
فعال است و 1200 هنرمند نیز در هنر انگشتر مشغول به فعالیت هستند. 

او ادامه داد: معادن سنگ هاي نیمه قیمتی، بازارهاي زیورآلات و حضور بیش از 20 میلیون زائر خارجی و داخلی از حمله ظرفیت

 
هاي استان قم به شمار می آید. 

سرمست با اشاره به طی شدن مراحل ثبت ملی قم به عنوان شهر انگشتر تصریح کرد: تمامی اقدامات و مصوبات لازم براي این ثبت

 
ملی در حال انجام است و شرح وظایف هر کدام از دستگاه هاي مربوط به آن ها ابلاغ شده است. 

او افزود: در کمیته معادن استان نیز درباره استقرار بازارچه گوهر سنگ و عقیق در ورودي شهر براي عرضه محصولات و سوغات قم

 
تصمیماتی اخذ شده است. 

سرمست همچنین به تکالیف ابلاغ شده به شهرداري براي به کارگیري المان هاي شهر انگشتر در تبلیغات شهري و اخذ تسهیلات

 
براي هنرمندان استان از بنیاد برکت اشاره کرد. 



 
25 هزار هنرمند فعال و 288 کارگاه صنایع دستی در استان کرمانشاه 

هوشنگ بازوند استاندار کرمانشاه در ادامه به اشتغال 25 هزار هنرمند در حوزه صنایع دستی اشاره کرد و افزود: در استان 288 کارگاه

 
فعال است و 12 هزار نفر در این کارگاه ها مشغول به فعالیت هستند. 

استاندار کرمانشاه درباره ثبت ملی تنبور در دالاهو با قدمت 6 هزار ساله گفت: تنبور در این منطقه جزو لاینفک هر آئینی اعم از غم یا
شادي است. راه اندازي خانه تنبور با مساحت 3 هزار مترمربع در شهرستان دالاهو از جمله اقدامات صورت گرفته است که تا پیش از

شیوع کرونا میزبان جشنواره هاي متعدد بود.



سهم صیادان از دو دریايِ کاسپین و خلیج فارس به 800 هزار تومان هم نمی

رسد

منبع: بازار کارشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/10/22

140 هزار خانوار در ایران از راه ماهیگیري امورات خود را می گذرانند شغلی که باتوجه به سختی هاي بسیار و حوادث ناگوار
و تلخ، درکنارِ بی توجهی مسئولان هنوز به سفره ها اندك نانی می آورد و صیادان هنوز با امید به روزهاي بهتر، هر روز به آب

می زنند تا شاید گشایشی حاصل شود.

 
سهم صیادان از دو دریايِ کاسپین و خلیج فارس به 800 هزار تومان هم نمی رسد 

به گزارش خبرنگار ایلنا، حدود 140 هزار صیاد در خطه هاي شمالی و جنوبی کشور مشغول به صید ماهی هستند و از دریا ارتزاق می
کنند. بسیاري از مردم تصور می کنند این گروه شغلی یعنی صیادان از منابع رایگان درآمد کسب می کنند و از وضعیت مناسبی
برخوردار هستند ولی حقیقت رنگی دیگر دارد. این روزها، تامین معیشت زندگی به چالشی بزرگ براي صیادان تبدیل شده و آن ها را

 
با مشکلاتی روبرو کرده است. سطح درآمدي صیادان آن چنان کاهش یافته که دیگر توانایی پرداخت حق بیمه ي خود را هم ندارند. 

صیادان ایرانی به دو گروه، بخش شمالی و جنوبی تقسیم می شوند. صیادان شمال در حاشیه دریاي کاسپین و صیادان جنوب در آب
هاي خلیج فارس، دریاي عمان و همچنین آب هاي آزاد به شیوه سنتی ماهیگیري می کنند. اگرچه آن ها در دو منطقه جغرافیایی

 
متفاوت و با فواصل مسافتی زیاد کار می کنند اما هر دو گروه مشکلات مشترك فراوانی دارند. 

اسحاق تندرو (مدیرعامل اتحادیه تعاونی هاي صیادان استان هرمزگان و رئیس هیات مدیره اتحادیه سراسري تعاونی هاي صیادي
کشور) و یعقوب دوجی (مدیرعامل اتحادیه سراسري تعاونی هاي صیادي کشور) از وضعیت نامناسب صیادان در شمال و جنوب کشور

 
می گویند و رسیدگی به وضعیت بیمه و جزو مشاغل سخت و زیان آور بودن این رده ي شغلی را از مسئولان مطالبه می کنند. 

 
وضعیت معیشت صیادان نامناسب است 

میانگینِ درآمدي ماهیگیران بیش از 800 هزار تومان نیست، زیرا صید قابل پیش بینی نیست گاهی تورها آنقدر سنگین است که نمی
توان آنها را بالا کشید و گاهی هم تور آنقدر خالی است که انگیزه اي براي بالا آوردن آن وجود ندارد، بسیاري از صیادان درآمد خود را

 
با یارانه اي که می گیرند، تنظیم می کنند تا هزینه هاي خانواده را در طول ماه بپردازند. 

دوجی در ارتباط با وضعیت معیشتی صیادان می گوید: حدود 140 هزار صیاد در مناطق جنوبی و شمالی کشور مشغول به صید ماهی
هستند که حدود 10 هزار نفر از آن ها در دریاي کاسپین به صید پره و کیلکا اشتغال دارند. در شش ماهه دوم سال یعنی فصل هاي
پاییز و زمستان، صیادان پره روي دریا می روند و صیادان کیلکایی نیز در 10 ماه از سال کار می کنند. اگرچه دولت با سیاست هاي
خود تعداد صیادان پره را کاهش داده اما این شیوه توجیه اقتصادي ندارد طوري که امروز درآمد صیادان پره به هیچ وجه پاسخگوي
تامین نیازهاي زندگی آن ها نیست. در این میان صیادان کیلکا وضعیت بهتري نسبت به صیادان پره دارند اما حتی آنها هم از تامین

 
معیشت خود ناتوان هستند. 

مدیرعامل اتحادیه سراسري تعاونی هاي صیادي کشور این طور ادامه می دهد: وضعیت درآمدي صیادان اصلا مناسب نیست و آن ها



جزو دهک هایی پایین جامعه یعنی یک و دو هستند. در این میان صیادان ساحل نشین و قایق نشین نسبت به صیادان دیگر، شرایط
سخت تري را تجربه می کنند. مسئولان باید بدانند که شرایط فعلی به هیچ وجه براي آنها آسان نیست، کرونا نیز مزید بر علت شده و

 
مشکلات فراوانی براي کارگران صیاد به بار آورده است. 

اسحاق تندرو نیز وضعیت صیادان جنوب کشور را بسیار نابسامان دانسته و درباره وضعیت معیشت صیادان شاغل در خلیج فارس و
دریاي عمان این طور توضیح می دهد: زندگی صیادان کشور تحت تاثیر شیوع کرونا قرار گرفته و آن ها را با مشکلات متعددي روبرو
کرده است. دریاوري کاهش یافته و به تبع این امر، حجم صید نیز کم شده است. گرانی هم مزید بر علت شده و صیادان را براي تامین
مایحتاج زندگی با چالش هاي زیادي روبرو کرده. کارگران صیاد در جنوب کشور به دو روش در شناورهاي صید ماهی کار می کنند.
برخی از آن ها در شناور سهیم هستند و برخی نیز با عنوان ملوان روي دریا می روند. دستمزد و درآمد کارگران صیاد به صورت
مستقیم به دریا وابسته است. اگر آن ها به دریا بروند، درآمد خواهند داشت ولی اگر به صید نروند هیچ منبع درآمدي نخواهند داشت.

 
در میان آنها؛ وضعیت کارگرانی که شناور ندارند و با عنوان ملوان به دریا براي صید ماهی می روند، بسیار اسفبار است. 

مدیرعامل اتحادیه تعاونی هاي صیادان استان هرمزگان درباره میزان درآمد صیادان هم می گوید: درآمد کارگران صیاد اصلا ثابت و
مشخص نیست و بستگی به توري (حجم ماهی صید شده) دارد. اگر صید ماهی خوب باشد، این امکان وجود دارد که درآمد آن ها
حتی از حداقل دستمزد تعیین شده نیز بیشتر شود که پس از کسر هزینه هاي جاري شناور مثل سوخت و غذاي کارگران، درآمد
حاصله نصف می شود. عموما نیمی از درآمد براي کارگران و نیم دیگر براي مالکان شناور است. برخی از مالکان یک سهم از شناور را

 
به ناخداي شناور می دهند. 

 
تعداد سهمیه بیمه ما را افزایش دهید 

در چنین شرایطی و با چنین سطحی از درآمد البته اگر صیدي باشد و درآمدي کسب شود، بیمه ي صیادان خویش فرما است! این
بدان معناست که صیادان می باید با درآمد اندك خود، حق بیمه ي خود و خانواده را تماما از جیب خود بپردازند. مشخص است که با
این درآمدِ بسیار پایین، بسیاري از ماهیگیران توان پرداخت حق بیمه را ندارند و بسیاري از آنها مجبور هستند تا روزهاي آخر عمر و
هر زمان که توان در بازو دارند، به آب بزنند تا اندك درآمدي براي خود و خانواده کسب کنند. البته صیادان شمال کشور در خصوص
بیمه مشکلات اساسی تري دارند. باتوجه به اینکه آن ها تنها نیمی از سال را کار می کنند فقط شش ماه از سال را می توانند حق

 
بیمه پرداخت کنند و این نشان می دهد که اگر یک ماهیگیر 50 سال کار کند، تنها 25 سال می تواند حق بیمه پرداخت کند! 

مدیرعامل اتحادیه سراسري تعاونی هاي صیادي کشور با انتقاد از وضعیت بیمه صیادان کشور می گوید: بیمه ي صیادان کشور، بدون
یارانه است. حدود 80 درصد از صیادان کشور به دلیل شرایط فعلی کشور و کاهش درآمدها، توانایی پرداخت حق بیمه را ندارند.
بیشتر صیادان کشور در آستانه ي بازنشستگی قرار دارند ولی به دلیل عدم توانایی در پرداخت حق بیمه و از آنجا که در بسیاري از

 
سال ها توان پرداخت هزینه هاي بیمه را نداشته اند، نمی توانند از مزایایی دوران بازنشستگی برخوردار شوند. 

او ادامه می دهد: دو صیاد در قایق هاي صید ماهی و 5 نفر از این گروه شغلی در لنج ها مشمول یارانه حق بیمه هستند. در سال هاي
گذشته، موضوع کارفرما در صیادي مطرح نبود و کارفرما که خودش نیز صیاد است، از بیمه یارانه اي استفاده می کرد اما تغییر
وضعیت بیمه صیادان، مشکلات فراوانی براي این گروه شغلی ایجاد کرده است. ما خواهان افزایش تعداد سهیمه بیمه کارگران صیاد
هستیم و از نهاد تامین اجتماعی درخواست می کنیم که تعداد سهمیه بیمه در قایق ها را از 2 به 4 نفر و در لنج ها از 5 به 10 نفر

 
افزایش دهد. همچنین بحث بیمه یارانه اي براي صیادان برقرار شود. 



به گفته ي یعقوب دوجی؛ این روزها، سازمان تامین اجتماعی خواهان کاهش سهمیه ي بیمه صیادان کشور است اما آنها باید بدانند

 
که حتی در صورتی که امکان افزایش سهمیه وجود ندارد، وضعیت فعلی را حفظ کنند. 

رئیس هیات مدیره اتحادیه سراسري تعاونی هاي صیادي کشور هم با تاکید بر افزایش سهمیه بیمه صیادان، این طور می گوید: ما

 
افزایش سهیمه بیمه صیادان را از سازمان تامین اجتماعی مطالبه کرده ایم اما این نهاد اجتماعی توجهی به درخواست هاي ما ندارد. 

به اعتقاد اسحاق تندرو؛ سهم کارفرما در بیمه صیادان غیرمنطقی است به دلیل اینکه کارفرما مثل یک کارگر ملوان روي شناور کار
می کند. تنها صیادانی به عنوان کارفرما درنظر گرفته می شوند که از پروانه ي بهره برداري برخوردار باشند ولی این امکان وجود دارد
که صاحب پروانه بهره برداري، مالک شناور نباشد و سازمان تامین اجتماعی صرفا بر مبناي حدس و گمان کارفرمایان را صاحب شناور

 
قلمداد می کند. 

 
صیادي شغلی سخت و زیان آور است 

کار در دریا سخت است اما مسئولان سازمان تامین اجتماعی این مهم را باور ندارند. یعقوب دوجی به این جمله این را اضافه می کند
که: اگرچه ماهیت شغل صیادي سخت است اما جزو مشاغل سخت و زیان آور محسوب نمی شود. قانون گذار دو گروه "الف" و "ب"
را براي مشاغل سخت و زیان آور تعریف کرده است. اما کسانی که در این گروه شغلی فعالیت می کنند در گروه "ب" قرار دارند و
شامل اولویت نمی شوند. هرچند برخی مدیران وزارت جهاد و کشاورزي، نمایندگان مجلس و سازمان شیلات ایران تلاش کرده اند تا

 
صیادان جزو مشاغل سخت و زیان آور محسوب شوند، اما این تلاش ها مثمرثمر نبوده است. 

او می گوید: صیادي جزو مشاغل سخت و زیان آور محسوب نمی شود اما جالب اینجاست که برخی از گروه هاي شغلی جزو مشاغل

 
سخت وزیان آور هستند که شرایط کاري به مراتب ساده تري نسبت به صیادي دارند. 

اسحاق تندرو هم سخنان دوجی را کامل می کند: سازمان تامین اجتماعی توجهی به سختی کار ما ندارد. ما از نهاد تامین اجتماعی
می خواهیم که صیادي را جزو مشاغل سخت و زیان آور به حساب بیاورد و صیادان با 20 سال سابقه پرداخت بیمه بازنشسته شوند.
چرا صیادي جزو مشاغل سخت و زیان آور نیست؟ آیا کار روي دریا سخت نیست؟ ما اعضاي اتحادیه سراسري تعاونی هاي صیادي

 
کشور، رسیدگی به این موضوع را بارها و بارها مطالبه کرده ایم اما دولتمردان از رسیدگی به درخواست هاي ما طفره رفته اند. 

 
اتحادیه هاي کارگري صیادي قدرت چندانی ندارند 

رئیس هیات مدیره اتحادیه سراسري تعاونی هاي صیادي کشور می گوید: جامعه صیادي کشور نیاز به توجه بیشتر از سوي دولت و
سازمان تامین اجتماعی دارد. در شرایط فعلی که دریاروي و صید ماهی کاهش یافته است، جامعه صیادي کشور نیازمند بسته هاي

 
معیشتی و کمک هاي بلاعوض هستند. 

او اضافه می کند: اگرچه در ظاهر تشکل هاي جامعه صیادي مثل اتحادیه ها و تعاونی ها ماهیت مستقل دارند اما از قدرت لازم را
ندارند و به معناي واقعی مستقل نیستند. ارگان هایی مثل اداره تعاون، کار ورفاه اجتماعی، سازمان شیلات نباید در امور اتحادیه ها
دخالت می کنند. ادارت دولتی به جاي دخالت در امور اتحادیه هاي صیادي از آن ها حمایت کنند. اگر تصدي گري به اتحادیه هاي
صیادي واگذار شود، این تشکل ها می توانند در روزهاي بحرانی مثل شرایط کنونی براي جامعه صیادي اشتغال ایجاد کنند. اشتغال
زایی می تواند در بخش پرورش ماهی و میگو باشد. اما متاسفانه، تمام این فرصت ها در دست بخش خصوصی و صاحبان ژن هاي



خوب است. در شرایط کنونی کشور، آیا هنوز وقت آن نرسیده که جامعه صیادي را دریابیم؟! دست هاي این گروه شغلی پینه بسته

 
است ولی تامین اجتماعی آن ها را از مزایایی کارگران دیگر محروم کرده است! 

با این اوصاف، به نظر می رسد چه در آب هاي دریاچه کاسپین و چه در آب هاي خلیج فارس طرحی جامع براي حمایت از صیادان در
دستور کار مسئولان مربوطه نیست و این گروه شغلی در شرایط بحرانی، توانایی تامین نیازهاي اولیه زندگی خود را ندارند. بسیاري از
صیادان کشور از نظر سنی در آستانه بازنشستگی قرار دارند اما وقتی رسیدگی به بیمه صیادان به دست فراموشی سپرده شود، همه ي
افراد این گروه با مشکلات فراوانی روبرو خواهند بود. اگر تعداد نیروي بازنشسته که مشمول دریافتی مقرري نمی شوند، افزایش یابد به

طور قطع مشکلات آتی کشور نیز بیشتر خواهد شد.



جزئیات تازه از آخرین وضعیت بیمارستان پاتاوه

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیر شبکه بهداشت و درمان شهرستان دنا از مشخص شدن زمین بیمارستان بخش پاتاوه خبر داد

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس ظفر پریسایی گفت: بعد از صدور مجوز بیمارستانهاي شهر سی سخت و پاتاوه با
پیگیریهاي ریاست دانشگاه علوم پزشکی استان و مسئولین شهرستانی زمین محل ساخت بیمارستان سی سخت مشخصو بعلت عدم

 
واگذاري زمین در شهر پاتاوه این پروژه مسکوت مانده بود . 

مهندس پریساي افزود: با پیگیري مستمر و پاي کار بودن فرماندار محترم ، مدیر شبکه بهداشت و درمان شهرستان، مسئولین
شهرستان دنا سرانجام بعد از گذشت مدت زمان طولانی تکلیف زمین محل احداث بیمارستان پاتاوه با وساطتت فرماندار و امام جمعه

 
شهر پاتاوه تعیین تکلیف شد. 

مقام عالی کشور در شهرستان دنا عنوان کرد : با احداث بیمارستان در شهر پاتاوه ، این بخش از بن بست امکانات حوزه سلامت خارج

 
شده و این را مدیون خیرین سلامت در این منطقه می باشیم . 

دکتر پناهی اذعان داشت :شهرستان دنا در حوزه هاي اشتغال و سلامت با همکاري مردم بعد از سالها تلاش و کوشش شبانه روزي با
کمک ریش سفیدان ،خیرین ،روحانیون و شوراههاي اسلامی زمین بیمارستان شهر پاتاوه را در محدوده اراضی این منطقه اهدا و براي

 
ساخت در روزهاي آتی عملیاتی خواهد شد 





 
 

انتهاي پیام/



ایجاد 90 هزار طرح اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت از راه اندازي 90 هزار طرح اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی خبر
داد.

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت از راه
اندازي 90 هزار طرح اجتماع محور در مناطق محروم و

 
روستایی خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، مرتضی نیازي با اعلام این خبر
افزود: تا پایان سال جاري 1354 طرح اشتغالزایی اجتماع
محور در مناطق محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره
برداري می رسد که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و خانگی

 
را به دنبال دارد. 

وي خاطرنشان کرد: تا به امروز 968 طرح با 2 هزار و 904 اشتغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در شرف افتتاح

 
است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهرهاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان

 
تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح

 
هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کارهاي ایجاد شده
در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و

 
پرورش شتر و آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان

 
تشکیل می دهند. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث

 
ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 

 
نیازي یادآور شد: براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 



وي تصریح کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار داشت: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

دست اقدام دارد.



تلاش سازمان صمت در حمایت از تولیدکنندگان / تلاشی که نمود پیدا نکرده

است

منبع: تابناكشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/10/22

 
تلاش سازمان صمت در حمایت از تولیدکنندگان / تلاشی که نمود پیدا نکرده است 

به گزارش تابناك سمنان: فرامرز محبوبی معاون امور صنایع سازمان صمت سمنان از سرمایه گذاري 15 هزار میلیارد ریالی حوزه

 
صنعت استان طی سال جاري خبر داد و گفت: اشتغال در بخش صنعت 52 درصد رشد داشته است. 

معاون امور صنایع سازمان صمت سمنان ظهر دوشنبه در جلسه
هماهنگی امور صنایع استان به میزبانی اداره کل صمت سمنان
ضمن بیان اینکه طی سال جاري اشتغال در بخش صنعت استان
سمنان 52 درصد رشد داشته است، ابراز داشت: صدور 130 فقره
پروانه بهره برداري جدید براي واحدهاي تولیدي استان سمنان

 
باعث بهبود وضعیت اشتغال حوزه صنعت شده است. 

وي بابیان اینکه طی مدت مذکور سرمایه گذاري بخش صنعت نیز از رشد 15 درصدي برخوردار بوده است، ابراز داشت: این در

 
شرایطی به وقوع پیوسته که شاهد صدور یک هزار و 38 مجوز صنعتی در سطح استان سمنان نیز بودیم. 

فرامرز محبوبی بابیان اینکه طی 9 ماهه سال جاري به نسبت مدت مشابه سال قبل صدور این تعداد پروانه بهره برداري صنایع هشت
درصد افزایش داشته است، افزود: همین مهم یعنی پروانه بهره برداري توانست زمینه اشتغال دو هزار و 700 نفر را در بخش صنایع

 
استان سمنان فراهم کند. 

محبوبی بابیان اینکه 130 واحد صنعتی در استان پروانه بهره برداري و یک هزار و 250 واحد نیز موفق به دریافت جواز تأسیس شدند،
تصریح کرد: تلاش شد تا در سال حمایت از تولیدکنندگان بر مبناي جهش تولید و تحقق اقتصاد مقاومتی در حوزه صنعت گام هاي

 
اساسی برداریم که این روند همچنان تداوم دارد. 

وي بابیان اینکه از ابتداي سال جاري تاکنون، بیش از 15 هزار میلیارد ریال سرمایه گذاري در بخش صنعت استان سمنان صورت
گرفته است، افزود: براي واحدهاي صنعتی که جواز تأسیس اخذ کردند نیز سرمایه گذاري بالغ بر 84 هزار میلیارد ریال انجام شده

است.



ضرورت نوسازي ساختارهاي کهنه در عصر «حکمرانی هوشمند»

منبع: وبناشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/10/22

وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات با بیان اینکه این روزها مفهوم «حکمرانی هوشمند» به کار می رود؛ یعنی باید فراتر از
«حکمرانی فضاي مجازي» را دید، یعنی مساله آن است که از طریق فناوري هاي نو بتوان مساله هاي اساسی حکمرانی را حل

کرد نوشت: دنیا در حال ورود به دوره «حکمرانی هوشمند» ... نوشته ضرورت نوسازي ...

 
تاریخ انتشار: 22 دي 1399 

وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات با بیان اینکه این روزها مفهوم «حکمرانی هوشمند» به کار می رود؛ یعنی باید فراتر از «حکمرانی
فضاي مجازي» را دید، یعنی مساله آن است که از طریق فناوري هاي نو بتوان مساله هاي اساسی حکمرانی را حل کرد نوشت: دنیا در
حال ورود به دوره «حکمرانی هوشمند» است و در این دوره است که ساختارهاي کهنه دولت ها نیاز به نوسازي می یابند و این

 
نوسازي بدون اتکا و فهم عمیق از فناوري، ما را از مسیر پیشرفت دورتر خواهد کرد. 

 
 محمدجواد آذري جهرمی در سرمقاله روزنامه اعتماد به موضوع ضرورت توجه به «حکمرانی هوشمند» پرداخت. 

 
متن کامل این سرمقاله به این شرح است: 

فراتر از حکمرانی دیجیتال شاید در روزگار گذشته، ما در برابر تغییراتی که یک باره می آمدند، حیرت زده می شدیم و تا به خودمان

 
می آمدیم دیگر فرصت ها از دست رفته بود. 

اما در این دنیاي جدید گاهی از بس می دانیم چه تغییراتی خواهد آمد و از بس آن واژه ها را هر جایی به کار می بریم؛ یادمان می
رود تا به آن فکر کنیم؛ یادمان می رود تا عمق تغییرات را در ذهن مان تصور کنیم و این هم یک جور فراموشی و فکر نکردن به آینده

 
است! 

در ابتداي 2019 بیش از 5.11 میلیارد کاربر موبایل، 4.39 میلیارد کاربر اینترنت و 3.48 میلیارد کاربر شبکه هاي اجتماعی وجود
داشت؛ اما همه گیري کرونا روند رشد را چندبرابر کرد تا تعامل اجتماعی، سازماندهی نیروي کار و همکاري اجتماعی تغییرات بنیادین
در روزهاي آینده پیدا کند. تغییراتی که می تواند رابطه میان شهروندان و دولت ها را در جهان آینده متفاوت کند. این تغییرات می
تواند در آینده نزدیک، سلسله مراتب کشورها را تغییر دهد. کشورها احتمالا در سال هاي آینده بر اساس توانایی شان در نوآوري و
خلاقیت و همچنین قدرت جذب فناوري هاي نوظهور راهبردي است که در این سلسله مراتب جهانی جایگاه خود را می یابند. در
حقیقت کشورها باید یاد بگیرند که چگونه با این تغییرات انطباق پیدا کنند. همین توانمندي «انطباق پذیري با فناوري ها»ست که
رشد اقتصادي، وزن کشورها در نظام اقتصاد جهانی و وزن ژئوپلیتیکی کشورها را تعیین خواهد کرد. ما گاهی به حدي از واژه ها و
مفاهیم جدید استفاده می کنیم که حساسیت خود را روي آن واژه ها از دست می دهیم. شاید از بس به راحتی می گوییم کلان داده
یا اینترنت اشیاء یا هوش مصنوعی؛ فراموش می کنیم تا به عمق تاثیرات آنها بر زندگی روزمره و نحوه حکمرانی جدید فکر کنیم.
واقعیت آن است که حکمرانی در دنیاي آینده یک حکمرانی فناورانه است! از پیدا کردن یک فرد نیازمند در نظر بگیرید تا شیوه یارانه
دادن و هدفمند کردن آن تا حتی آموزش و بهداشت، همگی فناورانه شده است. همه اینها نیاز به فهم فناورانه دارد و به نظر می رسد
اگر یک نظام حکمرانی نتواند تصویر روشنی از فناوري داشته باشد؛ نمی تواند پایه گذار یک نظام حکمرانی مناسب باشد. اگرچه جهان



و نظام هاي حکمرانی زمانی با فقر اطلاعات روبه رو بودند و گاه از فرط نداشتن داده نمی توانستند حکمرانی مناسب داشته باشند؛
امروز مشکل نداشتن داده نیست؛ بلکه ناتوانی در ارتباط داده ها، یکپارچگی آنها و هوشمندي در استفاده آن است. در حقیقت کشورها
در صورتی موفق خواهند بود که بتوانند از این داده هاي جدا از هم دانش و هوشمندي در حکمرانی تولید کنند.امروزه به قول تافلر با
سرریزي اطلاعات روبه رو هستیم که البته فرصتی است براي مردم و دولت ها. فرصت از این جهت که دولت ها در همراهی با بخش
خصوصی و با بهره گیري از فناوري هاي نوظهور (مثل هوش مصنوعی) قادرند تا با پردازش کلان داده ها، ابزارهاي جدیدي براي
تدوین سیاست ها و پرداختن به نیازهاي شهروندان شان بیابند یا به عبارت دیگر، هر چه دقیق تر به نیازها در زمینه بهداشت،
آموزش، محیط زیست، رفاه، عدالت اجتماعی، اقتصاد و… پاسخ دهند و زمینه هاي بیشتري را براي مشارکت مردم در امر سیاسی،

 
تصمیم گیري ها و اجراي آنها فراهم آورند. 

حوزه دیجیتال حالا نماد مشخص تحولات مرتبط با موضوع حکمرانی است؛ حوزه اي که در آن، دولت ها نیازمند بازتعریف حاکمیت
هستند. به نظر می رسد تمام آن نظریه هایی که از یک طرف توصیه می کنند که مداخلات دولت باید حداقلی باشد و از طرف دیگر
رفاه حداقلی شهروندان را توصیه می کنند؛ تنها و تنها از یک طریق می توانند این دو توصیه در ظاهر متعارض را پاسخ دهند:
هوشمندسازي حکمرانی با اتکا به فناوري هاي نو! اینکه این روزها مفهوم «حکمرانی هوشمند» به کار می رود؛ یعنی باید فراتر از
«حکمرانی فضاي مجازي» را دید. یعنی مساله امروز فقط حکمرانی مناسب در فضاي مجازي و دیجیتال نیست؛ بلکه مساله آن است
که از طریق فناوري هاي نو بتوان مساله هاي اساسی حکمرانی را حل کرد؛ مسائلی مانند فقر، عدالت، اشتغال یا بهداشت و ... دنیا در
حال ورود به دوره «حکمرانی هوشمند» است و این دوره جدید نیازمند بازتعریف تمامی مفاهیم حکمرانی بر اساس وفور داده،
هوشمندسازي و افزایش دقت سیاستگذاري است. در این مسیر بسیاري از شیوه هاي پیشین نیاز به تعویض با ابزارهاي مدرن تر دارند؛
بسیاري از ملاحظات و دغدغه هاي جدید هم تولید می شوند. در این دوره است که ساختارهاي کهنه دولت ها نیاز به نوسازي می
یابند و این نوسازي بدون اتکا و فهم عمیق از فناوري، ما را از مسیر پیشرفت دورتر خواهد کرد. پیشنهاد می کنم بدون آنکه عادت وار
دوباره این واژه هاي شیک کلان داده، اینترنت اشیاء، واقعیت افزوده یا ... را ردیف کنیم پشت سر هم، کمی فکر کنیم به آینده 10
ساله دیگرمان و اینکه «آن روز اگر ساختار حکمرانی ما چگونه باشد، ما جزو برندگان خواهیم بود؟» و بعد کمی تلخ فکر کنیم و از
خود بپرسیم «اگر چه تغییراتی در این مدت نداشته باشیم؛ جزو بازندگان خواهیم بود؟» ما باید جزو برندگان باشیم و فکر کنیم به

مسیر برنده بودن.



مصادره واحدهاي تولیدي توسط بانک ها، شایعه یا واقعیت؟!

منبع: تیتر برترشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش تیتربرتر به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، بنگاه هاي تولیدي هنگام دریافت تسهیلات بانکی متعهد می
شوند که این منابع را در راه تولید هزینه کنند و به همین منظور نیز وثایقی را در اختیار بانک قرار می دهند. بانک هم که

منابع خود را از محل سپرده هاي مردمی...

به گزارش تیتربرتر به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، بنگاه هاي تولیدي هنگام دریافت تسهیلات بانکی متعهد می شوند
که این منابع را در راه تولید هزینه کنند و به همین منظور نیز وثایقی را در اختیار بانک قرار می دهند. بانک هم که منابع خود را از
محل سپرده هاي مردمی تجهیز کرده، به نیابت از سپرده گذاران این منابع را در اختیار تولیدکننده قرار می دهد تا با این روش هم

 
چرخ تولید بچرخد و هم سود ناشی از این تبادل اقتصادي میان بانک و سپرده گذار تقسیم شود. 

با این حال برخی «تولید کننده نماها» با سوء استفاده از قوانین و مقررات در دوره هاي خاص، منابع بانک را دریافت کرده و در محلی
غیر از آنچه تعهد کرده بودند هزینه کرده اند. این عده اکنون نه تنها منابع بانک یا به عبارت دیگر منابع مردم را باز نمی گردانند، بلکه
با توسل به طرح هایی که در واقع براي حمایت از تولیدکنندگان واقعی عملیاتی شده اند، قصد دارند به هر شکل ممکن از بازپرداخت

 
بدهی خود اجتناب کنند. 

در این شرایط، وقتی بانک ها براي وصول مطالبات خود به روش هاي قانونی متوسل می شوند، طرف مقابل تلاش می کند با استفاده

 
از ابزارهاي مختلف، بانک را به تقابل با تولید متهم کند، در حالی که در چنین مواقعی، حکم قانون، چیز دیگري است. 

مروري بر یک نمونه واقعی از این ادعاها می تواند به خوبی نشان دهد که بانک ها نه تنها علیه تولید نیستند، بلکه حامی

 
تولیدکنندگان اند. 

به تازگی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان خراسان جنوبی به همراه رئیس اداره امور شعب بانک ملی ایران در این استان در
جریان بازدید از شهرك صنعتی بیرجند، ضمن سرکشی به واحدهاي تولیدي که با وجود دریافت تسهیلات بانکی، به هیچ گونه

 
فعالیتی اشتغال ندارند، بر لزوم وصول مطالبات بانک به منظور تزریق آن به واحدهاي تولیدي واقعی تاکید کردند. 

تنها سه واحد «آجر نسوز سفال نیلوي شرق»، کارخانه تولید «محصولات بهداشتی استریل آغشته» و یک واحد «لوله و پروفیل» در
این شهرك صنعتی تا کنون بیش از 60 میلیارد تومان به این بانک بدهکارند و در شرایطی که هیچ گونه تلاشی براي تسویه بدهی از

 
سوي مالکان این واحدها انجام نشده، بانک در راستاي وصول منابع خود در حال طی مراحل قانونی است. 

محمد علی زرنگ رئیس اداره مور شعب استان خراسان جنوبی بانک ملی ایران در این بازدید با تقدیر از مساعدت هاي قوه قضاییه
براي بازپس گیري اموال مردم، تاکید کرد: اولویت ما همواره کمک به ادامه تولید بنگاه هاست و در این راه از پرداخت هر گونه

 
تسهیلات براي تامین سرمایه ثابت یا سرمایه در گردش با رعایت ضوابط قانونی استقبال می کنیم. 



وي با بیان این که دارایی بانک متعلق به مردم است و ما اجازه نمی دهیم عده اي در پوشش تولید، این منابع را در محل هاي دیگري
مصرف کنند، افزود: اکنون مشخص شده که برخی به ظاهر تولیدکنندگان حتی از تامین تجهیزات نیز عاجز بوده اند و با اجاره دستگاه

 
ها و ماشین آلات، کارشناسان ارزیاب را فریب داده اند. 

حجت الاسلام علی نسائی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان خراسان جنوبی نیز پس از بازدید از واحدهاي تعطیل در این شهرك
صنعتی با تاکید بر این که قوه ضاییه حامی تولید است، گفت: دستور این است که از واحدهاي تولیدي فعال حمایت شود، اما اگر یک

 
واحد تولیدي فعالیتی ندارد و در عین حال منابع بانک را نیز باز نمی گرداند، باید همه وثایقش را به اجرا گذاشت. 

وي با بیان این که بانک ها به نمایندگی از مردم پول را هزینه می کنند و توقع دارند این منابع در گردش باشد، افزود: نباید از
مماشات قوه قضاییه با بدهکاران بانکی سوء استفاده کرد، چرا که دفاع از حقوق بانک ها نیز جزو دفاع از حقوق عامه است و کسانی که

بدون دلیل موجه از بازپرداخت بدهی بانکی خود سر باز می زنند، با برخورد قوه قضاییه مواجه خواهد شد.



آگهی هاي اخذ تسهیلات اشتغال زایی با نرخ سود پایین جعلی است

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/10/22

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی هاي جعلی اخذ
تسهیلات اشتغال زایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد.

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی هاي جعلی اخذ

 
تسهیلات اشتغال زایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد. 

به گزارش ایکنا به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، معاونت توسعه کارآفرینی و
اشتغال در اطلاعیه اي اعلام کرد: برخی از افراد سودجو با
استفاده از نیاز مردم و جلب اعتماد آنها با انتشار آگهی هاي
جعلی و با عناوینی همچون اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود
کم به نام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با وعده هاي دروغین
به دنبال جذب مشتري، اخاذي، کلاهبرداري و سوء استفاده از

 
هموطنان هستند. 

بر اساس اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال، حمایت از متقاضیان طرح هاي سرمایه گذاري به منظور توسعه کسب و کار فقط از
طریق «سامانه کارا» که تنها سامانه رسمی و قانونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر بوده و درخواست متقاضیان
پس از ثبت نام در سامانه از طریق «دستگاه هاي اجرایی ذیربط» در شهرستان ها و استان ها و «کمیته فنی» و «موسسات عامل»

 
مورد بررسی قرار می گیرد. 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از هموطنان خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد مشکوك،

 
موضوع را از ساعت 9 صبح الی 14 به دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال به شماره 02164492810 اطلاع دهند. 

انتهاي پیام



راه اندازي بیش از 4 هزار شغل در هرمزگان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/10/22

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از چهار هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می رساند.

 
بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از چهار هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می رساند. 

مرتضی نیازي، معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت
طی سخنانی اظهار کرد: تا پایان سال جاري، 1354 طرح اشتغال
زایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی استان هرمزگان
به بهره برداري می رسد که ایجاد چهار هزار و 62 شغل خرد و

 
خانگی را به دنبال دارد. 

نیازي با بیان اینکه تا به امروز 968 طرح با دو هزار و 904
استغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در

شرف افتتاح است، گفت: شهرهاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال

 
زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت هشت مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي

 
طرح هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کارهاي ایجاد شده
در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و

 
پرورش شتر و آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 



 
 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت با بیان اینکه 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان تشکیل
می دهند، تأکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که

 
باعث ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 

نیازي با اشاره به اینکه براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است ، تصریح کرد: بنیاد برکت

 
در 275 شهرستان و هفت هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار کرد: ستاد اجرایی فرمان امام(ره) از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

یادآور می شود، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار دو هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

 
دست اقدام دارد. 

انتهاي پیام



کارخانه نوآوري مشهد، امروز میزبان تخصصی ترین بازدید بود

کارخانه نوآوري مشهد امروز میزبان تخصصی ترین بازدید بود

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/10/22

کارخانه نوآوري مشهد امروز میزبان تخصصی ترین بازدید از جمله مدیران و مسئولان استانی و شهر مشهد بود.

به گزارش شهرآرانیوز، امروز و در تخصصی ترین بازدید از کارخانه نوآوري مشهد که به میزبانی مرکز نوآوري شهري شهرداري
مشهد برگزار شد، مدیران شتابدهنده هاي تخصصی استان، معاونت اشتغال و توسعه کارافرینی اداره کل کار و اموراجتماعی استان،
هیئت رییسه انجمن مراکز شتابدهنده استان و انجمن شرکت هاي دانش بنیان استان، نماینده پارك علم و فناوري استان، اعضاي
کارگروه اشتغال استان، نماینده صندوق کارآفرینی امید و همچنین مدیر کانون کشوري مراکز مشاوره کارافرینی کشور و مدیران
استارتاپ ها و فعالان زیست بوم نوآوري و کارآفرینی شهر مشهد بازدیدي را از مجموعه کارخانه نواوري مشهد و رصد خانه شهري

 
داشتند. 

مدیرکل آمار، پژوهش ومطالعات راهبردي شهرداري مشهد به عنوان میزبان این بازدید تخصصی، از فعالان و تأثیر گذاران این حوزه به
ویژه انجمن مراکز شتاب دهنده استان خواست تا باحمایت و معرفی فعالان این حوزه به غنا و رشد فعالیت هاي آتی کارخانه نوآوري

 
کمک کنند. 

کریمی در ادامه از همه فعالان این اکوسیستم براي حضور و تقویت این مگاپروژه شهري در شرق کشور که متعلق به همه اعضاء این
زیست بوم است دعوت نمود و ادامه داد:کارخانه نوآوري مشهد با توجه به ظرفیت هاي علمی و تخصصی استان قطعا مشهد را به
شهري هوشمند با ساختاي جدید و محیطی پویا و خلاق، یکپارچه و هماهنگ در حوزه نوآوري و خلاقیت تبدیل خواهد کرد و این
مستلزم همکاري و هماهنگی بیش از پیش و استفاده بهینه از منابع و سرمایه هاي دانشی و نوآور مشترك فعالان این حوزه در مشهد

 
مقدس است. 

درحاشیه برگزاري این بازدید تخصصی اعتبار نامه و مجوز شتاب دهنده شرکت کسب وکار رضوي از مجموعه هاي فعال در حوزه
کسب وکار و وابسته به آستان قدس رضوي به این شرکت همراه با گواهی نامه عضویت در انجمن مراکز شتاب دهنده استان اعطا شد.



پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالان گردشگري پاسارگاد

منبع: قلمناشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/10/22

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري صنایع دستی شهرستان پاسارگاد از پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات خسارت
ناشی از بیماري کرونا به حوزه هاي گردشگري و صنایع دستی در این شهرستان خبر داد.   محمد نصیري حقیقت گفت:

امسال این اداره 12 نفر را در سامانه رصد براي اشتغال به ثبت رسانده است. وي ادامه داد: در سال ...

پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالان گردشگري پاسارگاد فارس- مسئول میراث فرهنگی پاسارگاد از پرداخت

 
تسهیلات خسارت ناشی از بیماري کرونا به حوزه هاي گردشگري این شهرستان خبر داد. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري صنایع دستی شهرستان پاسارگاد از پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات خسارت ناشی از

 
بیماري کرونا به حوزه هاي گردشگري و صنایع دستی در این شهرستان خبر داد. 

 
  

 
محمد نصیري حقیقت گفت: امسال این اداره 12 نفر را در سامانه رصد براي اشتغال به ثبت رسانده است. 

وي ادامه داد: در سال 98 از منابع داخلی بانک ها و صندوق کارآفرینی و امید شهرستان جمعاً مبلغ 65/6 میلیارد ریال تسهیلات به

 
متقاضیان در حوزه گردشگري و صنایع دستی پرداخت شده است. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري وصنایع دستی شهرستان پاسارگاد با اشاره به شیوع بیماري کرونا، بیان کرد: متأسفانه این
بیماري پاسارگاد را نیز همانند سایر نقاط گردشگري دنیا دچار رکود کرده است ولی با این حال سه نفر را در سامانه رصد به ثبت
رسانده که امید داریم با خاتمه یافتن این بیماري و رونق مجدد گردشگري و جذب سرمایه گذاران در حوزه گردشگري که در حال

 
انجام مراحل اولیه سرمایه گذاري هستند و بتوانیم اشتغال این حوزه را افزایش دهیم. 

نصیري حقیقت اضافه کرد: در سال 99 با بهره برداري از سه اقامتگاه بوم گردي و یک کارگاه صنایع دستی کام 30 نفر به اشتغال در

 
این حوزه ها شیرین شد. 

وي ادامه داد: در سال 99 به علت شیوع بیماري کرونا حدود 11 میلیارد ریال به آسیب دیدگان از بیماري کرونا شاغل در حوزه هاي

 
گردشگري و صنایع دستی پرداخت شده است. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان پاسارگاد با اشاره به بافت عشایري و روستایی این شهرستان و
ظرفیت هاي بالقوه در حوزه صنایع دستی گفت: صنایع دستی نیز میراثی غنی از گذشتگان است که می طلبد با کمک همگان علاوه

بر اشتغال زمینه صادرات خوبی از این حوزه در شهرستان ایجاد کنیم.



معجزه اي به اسم "کیو. سی. تی"

منبع: ایسناشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/10/22

"کیو. سی. تی" نوعی مدل آموزشی است که ریشه آن به کشور انگلستان برمی گردد و حالا قدمتی 30 ساله دارد. در این
مدل انواع مهارت هاي اجتماعی، هوش هیجانی، اعتماد به نفس، مسئولیت پذیري و کارآفرینی با روش بازي به کودکان و

نوجوانان آموزش داده می شود.

 آموزش هایی که در نهایت رفتارهاي مثبت را در کودکان

 
و نوجوانان تقویت کرده و رفتارهاي منفی آنها را تا حد زیادي کاهش می دهد. 

کار بومی سازي این مدل آموزشی از آذر سال 1397، در کرمانشاه توسط یک روانشناس صورت گرفته و اخیر مجوز تربیت مربی براي

 
آموزش این مدل در کشور از سوي سازمان نظام روانشناسی و مشاوره ایران صادر شده است. 

نبی بستان، روانشناس در خصوص این مدل بومی سازي شده در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: "کیو، سی، تی" نوعی مدل آموزشی

 
براي توسعه مهارت هاي فردي و گروهی افراد است و این مهارت ها بصورت بازي به کودکان و نوجوان آموزش داده می شود. 

 
وي افزود: در این مدل آموزشی، خبري از تکلیف نیست و ابزار رقابتی هم وجود ندارد و تنها یادگیري از طریق بازي صورت می گیرد. 

بستان تصریح کرد: در این مدل آموزشی، ارتقا مهارت هاي اجتماعی، هوش هیجانی، رشد اعتماد به نفس، مسئولیت پذیري،
کارآفرینی و در نهایت شهروندپروري در دستور کار قرار دارد و با این مدل عملا رفتارهاي مثبت در کودکان و نوجوانان تقویت شده و

 
رفتارهاي منفی آنها به شدت کاهش یافته و از بین می رود. 

وي افزود: در این روش روي توانایی نگاه کردن، گوش کردن، صحبت کردن، فکر کردن و تمرکز کردن کار می شود و با ارتقا این

 
مهارت ها کودکان توانایی هاي بسیاري در انجام مهارت ها و رفتارهاي مثبت و کنار گذاشتن رفتارهاي منفی پیدا می کنند. 

بستان خاطرنشان کرد: اگر کودکان و نوجوانان در هر رده سنی تنها چهار جلسه در دوره آموشی "کیو. سی. تی" شرکت کنند، به

 
وضوح می توان تغییر رفتار آنها را به سمت مثبت شدن مشاهده کرد. 



وي افزود: این روش تاکنون روي سه هزار کودك و نوجوان کشور اجرا شده که نتایج آن عملا حیرت انگیز است و به وضوح مثبت

 
شدن رفتار و ارتقا مهارت ها در این کودکان و نوجوانان مشاهده شده و تمام شرکت کنندگان و والدین آنها رضایت بالایی داشته اند. 

وي یادآور شد: در حال حاضر دوره هاي "کیو، سی، تی" براي کودکان و نوجوانان سه تا 18 سال برگزار می شود و در آینده قصد
داریم دوره هاي "کیو، سی، تی" بزرگسالان، کنکوري، ویژه اختلالات روانشناختی بصورت مداخله اي و ... را هم با جدیت بیشتري

 
دنبال کرده و برگزار کنیم. 

بستان با بیان اینکه دوره هاي کیو، سی، تی ویژه سنین مختلف متفاوت است، گفت: در سنین کودکی بسته هاي ویژه آموزشی وجود

 
دارد و با افزایش سن کودك روش ها و مباحث آموزشی متفاوت می شود. 

وي افزود: در حال حاضر با کسب مجوز رسمی براي تربیت مربی براي آموزش دوره هاي "کیو. سی. تی" فعالیت ما براي برگزاري این

 
دوره ها قوت گرفته و هم اکنون در 20 استان شعبه داشته و فعالیت داریم. 

 
 

انتهاي پیام



استاندارخوزستان : دانشگاه صنعتی بهبهان در زمینه کارآفرینی پیشگام است

منبع: ایرناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/10/22

اهواز – ایرنا – استاندار خوزستان گفت: دانشگاه صنعتی بهبهان در زمینه کارآفرینی نسبت به دانشگاه هاي دیگر استان
پیشگام است و اقدامات موثري در این زمینه انجام داده است.

اهواز – ایرنا – استاندار خوزستان گفت: دانشگاه صنعتی
بهبهان در زمینه کارآفرینی نسبت به دانشگاه هاي دیگر
استان پیشگام است و اقدامات موثري در این زمینه انجام

 
داده است. 

به گزارش ایرنا غلامرضا شریعتی روز دوشنبه در جریان
بازدید معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري از دانشگاه
خاتم الانبیاء بهبهان اظهار داشت: این دانشگاه صنعتی
اگرچه سابقه زیادي نداشته و دانشگاهی جوان و رو به رشد
است اما به واسطه زیرساخت ها و سرمایه هاي انسانی که

در این شهرستان وجود دارد توانسته پله هاي ترقی و توسعه را خیلی سریع طی کند. این دانشگاه نسل سومی در سال هاي اخیر

 
متناسب با ظرفیت هاي منطقه، همواره به سمت کارآفرینی گام برداشته است. 

وي افزود: با توجه به انگیزه مدیران، اعضاي هیات مدیره و دانشجویان این دانشگاه و فضایی که در آن حاکم است بحث کارآفرینی،
مشتري مداري و ارتباط با صنعت همواره مدنظر این دانشگاه بوده که در این زمینه عملکرد خوبی داشتند. امیدواریم حضور آقاي
ستاري معاون علم و فناوري ریاست جمهوري در این دانشگاه، منشا خیر و گشایش در کار شرکت هاي دانش بنیان و پارك هاي

 
علمی و فناوري باشد. 

استاندار خوزستان گفت: خوشبختانه مسئولان شهرستان در زمینه کارآفرینی درکنار این دانشگاه هستند و امیدواریم با حمایت هاي
معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري، شاهد رشد دانشگاه صنعتی بهبهان و شرکت هاي دانش بنیان باشیم و متناسب با نیاز و

 
ظرفیت هاي استان در زمینه استارتاپ ها و کارآفرینی گام برداریم. 

وي ادامه داد: تلاش هایی که در زمینه کارآفرینی در دانشگاه بهبهان انجام شده قابل تقدیر است و انتظار می رود با توجه به اینکه

 
مشکل ما در دانشگاهها، تجاري سازي است توجه به کارآفرینی نقش موثري در این راستا دارد. 

شریعتی با بیان اینکه کارآفرینی، راه میانبري براي جهش در زمینه تکنولوژي و توسعه دانشگاه هاي نسل سوم است گفت: به واسطه

 
این رویکرد ، صنعت و دستگاه هاي اجرایی به سوي دانشگاه ها سوق می یابند. 

معاون علم و فناوري ریاست جمهوري در جریان سفر خود به خوزستان از شرکت هاي دانش بنیان و مراکز رشد شهرستان اهواز



 
بازدید می کند. همچنین چند مرکز فناوري و خلاقیت با حضور وي افتتاح می شود. 

 
برچسب ها 

 
- بهبهان 

 
- استانداري خوزستان 

 
- خوزستان 

- پارك علم و فناوري



قانون کار نیازمند بازنگري است

منبع: روزنامه شیراز نوینشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/10/22

نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس شوراي اسلامی گفت: یکی از ایرادهاي کشور این است که برخی مدیران و صاحب

 
منصبان، در جایگاه واقعی خود قرار ندارند؛ اگر افراد در جاي خود باشند، کشور و مردم دچار مشکل نمی شوند. 

علیرضا پاك فطرت در جلسه مجمع نیک اندیشان حامی مهارت، اشتغال و کارآفرینی و هیئت مدیره مجمع خیرین استان فارس گفت:
فقدان مدیریت صحیح و نبودن افراد شایسته در برخی از مدیریت ها، باعث شده تا دست دلال ها و واسطه ها در تمام امور کشور باز
باشد. به گزارش ایسنا به نقل از دفتر نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس، پاك فطرت گفت: دلالان نیاز به سرمایه و سواد ندارند؛
بلکه با رابطه بازي و حرافی کارهاي خود را پیش می برند. سود اصلی در هر کاري نصیب همین دلالان می شود؛ دلالی به کاري

 
پرمنفعت بدل شده که هیچ ضرر و آسیبی را متوجه شخص دلال نمی کند. 

پاك فطرت گفت: یکی از عوامل تشدید بیکاري ها در کشور، دانشگاه هایی است که فوج فوج فارغ التحصیلانی فاقد مهارت مناسب
روانه جامعه می کنند؛ لذا باید دانشگاه ها، به ویژه دانشکده هاي فنی و حرفه اي، در شیوه هاي تدریس تغییراتی ایجاد کنند تا

 
دانشجویانی کاربلد و متعهد به کار تربیت کرده و آموزش دهند. 

نماینده اول مردم شیراز و زرقان در مجلس گفت: در استان فارس و خصوصاً شهر شیراز تعداد بسیار زیادي اتباع بیگانه بازار کار را
اشغال کرده اند. اگر ما فرهنگ کار و تلاش را در کشور و استان و شهرمان ترویج کرده بودیم امروز شاهد این همه جوان جویاي کار

 
نبودیم. 

وي با بیان اینکه «کار هست اما آدمی که کار را انجام بدهد نیست»، تأکید کرد: ما باید به جاي ماهی دادن به افراد، ماهی گیري را به
آنان یاد بدهیم. این شیوه مرسوم سالیان اخیر را که هر جویاي کاري، کار را فقط پشت میزنشینی و راحت طلبی بداند، باید منسوخ

 
کرد و برچید. 

پاك فطرت گفت: بسیاري از نیازمندان و مستمري بگیران تحت پوشش ادارات و مراکز حمایتی مثل کمیته امداد و بهزیستی و خیریه
ها که ما به دریافت پول و کمک غیرنقدي و نقدي عادتشان داده ایم، در واقع نیاز به کار دارند؛ کارشان که درست شود از دریافت

 
کمک هاي ناچیز هم بی نیاز می شوند. 

این نماینده مجلس همچنین با قدردانی از کارآفرینان و خیران این بخش، گفت: متأسفانه امروز تولید کننده تشویق نمی شود و ما به
جاي حمایت از تولید کننده دست دلال ها را باز گذاشته ایم و سود اصلی از بازار کسب و کار را همین دلال ها می برند؛ بی آنکه
بخواهند اندك زحمت و سختی به خود دهند و تازه مورد احترام هم هستند! این عضو کمیسیون عمران مجلس تأکید کرد: قانون کار
در کشور ما اشکالات زیادي دارد و لذا اول باید قانون کار اصلاح و بازنگري شود. وزراي اقتصادي دولت هم باید آدم هایی کاري و
اجرایی باشند، نه سیاسی و حزبی و مدیران اجرایی هم باید آدم هایی نخبه و متخصص در کار خود باشند، نه صرفاً سیاسی و کارنابلد.



مالیات واحدهاي تولیدي 5 درصد کاهش یافت

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا - عضو کمیسیون تلفیق بودجه مجلس
گفت: کمیسیون تلفیق بودجه جهت رفع موانع تولید،
مالیات واحدهاي تولیدي را 5 درصد کاهش داده و به 20

 
درصد رساند. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، سیدکاظم دلخوش اباتري صبح
امروز در نشست خبري در رشت اظهار داشت: امسال
تغییرات زیادي در بخش هاي مالیاتی توسط کمیسیون

 
تلفیق بودجه انجام شد 

عضو کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شوراي اسلامی گفت: یکی از اقدامات خوبی که در این حوزه انجام شده این است که مالیات 25

 
درصد واحدهاي تولیدي را 5 درصد کاهش دادیم که این یک کمک براي واحدهاي تولید در سال آینده است. 

عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شوراي اسلامی افزود: براي مالیات بر ارزش افزوده با حضور کارشناسان واحدهاي تولیدي و

 
مالیاتی جلسات متعددي شکل گرفته و معافیت هاي خوبی را براي واحدهاي تولیدي و مردم پیش بینی کردیم. 

سخنگوي کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در جهت رفع موانع تولید معافیت هایی را براي واحدهاي

 
تولیدي در نظر گرفتیم که از این طریق شاهد افزایش تولید باشیم. 

نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شوراي اسلامی ابزار داشت: حدود 12 هزار و 500 قانون ناکارآمد داشتیم که خیلی از این ها با

 
قوانین اجرایی موازي بوده و برخی نیازي به اجرا نداشتند 

عضو کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شوراي اسلامی افزود: اکنون بیش از 2 هزار و 500 قانون از این قوانین کنار گذاشته شد و در

 
حال بررسی دیگر قوانین هستیم تا این قوانین زائد و دست و پاگیر را براي واحدهاي تولیدي حذف کنیم. 

عضو مجمع نمایندگان گیلان گفت: اعتقاد بنده بر این است که معافیت هاي مالیاتی در مناطق آزاد نباید برداشته شوند و باید این

 
معافیت ها ادامه پیدا کند تا سرمایه گذاري و اشتغال در مناطق آزاد بدون ایجاد مشکلی تداوم داشته باشد. 

<--



مصادره واحدهاي تولیدي توسط بانک ها، شایعه یا واقعیت؟!

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا - بارها در محافل به ظاهر رسانه اي این
ادعا مطرح شده که «بانک ها واحدهاي تولیدي را مصادره
می کنند»، اما تا کنون کسی به پشت پرده این ادعاها

 
پرداخته و صحت و سقم آنها را بررسی کرده است؟ 

به گزارش خبرگزاري آریا ، ، بنگاه هاي تولیدي هنگام
دریافت تسهیلات بانکی متعهد می شوند که این منابع را
در راه تولید هزینه کنند و به همین منظور نیز وثایقی را
در اختیار بانک قرار می دهند. بانک هم که منابع خود را از
محل سپرده هاي مردمی تجهیز کرده، به نیابت از سپرده

گذاران این منابع را در اختیار تولیدکننده قرار می دهد تا با این روش هم چرخ تولید بچرخد و هم سود ناشی از این تبادل اقتصادي
میان بانک و سپرده گذار تقسیم شود. با این حال برخی «تولید کننده نماها» با سوء استفاده از قوانین و مقررات در دوره هاي خاص،
منابع بانک را دریافت کرده و در محلی غیر از آنچه تعهد کرده بودند هزینه کرده اند. این عده اکنون نه تنها منابع بانک یا به عبارت
دیگر منابع مردم را باز نمی گردانند، بلکه با توسل به طرح هایی که در واقع براي حمایت از تولیدکنندگان واقعی عملیاتی شده اند،
قصد دارند به هر شکل ممکن از بازپرداخت بدهی خود اجتناب کنند. در این شرایط، وقتی بانک ها براي وصول مطالبات خود به روش
هاي قانونی متوسل می شوند، طرف مقابل تلاش می کند با استفاده از ابزارهاي مختلف، بانک را به تقابل با تولید متهم کند، در حالی
که در چنین مواقعی، حکم قانون، چیز دیگري است. مروري بر یک نمونه واقعی از این ادعاها می تواند به خوبی نشان دهد که بانک ها
نه تنها علیه تولید نیستند، بلکه حامی تولیدکنندگان اند. به تازگی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان خراسان جنوبی به همراه
رئیس اداره امور شعب بانک ملی ایران در این استان در جریان بازدید از شهرك صنعتی بیرجند، ضمن سرکشی به واحدهاي تولیدي
که با وجود دریافت تسهیلات بانکی، به هیچ گونه فعالیتی اشتغال ندارند، بر لزوم وصول مطالبات بانک به منظور تزریق آن به
واحدهاي تولیدي واقعی تاکید کردند. تنها سه واحد «آجر نسوز سفال نیلوي شرق»، کارخانه تولید «محصولات بهداشتی استریل
آغشته» و یک واحد «لوله و پروفیل» در این شهرك صنعتی تا کنون بیش از 60 میلیارد تومان به این بانک بدهکارند و در شرایطی
که هیچ گونه تلاشی براي تسویه بدهی از سوي مالکان این واحدها انجام نشده، بانک در راستاي وصول منابع خود در حال طی مراحل
قانونی است. محمد علی زرنگ رئیس اداره مور شعب استان خراسان جنوبی بانک ملی ایران در این بازدید با تقدیر از مساعدت هاي
قوه قضاییه براي بازپس گیري اموال مردم، تاکید کرد: اولویت ما همواره کمک به ادامه تولید بنگاه هاست و در این راه از پرداخت هر
گونه تسهیلات براي تامین سرمایه ثابت یا سرمایه در گردش با رعایت ضوابط قانونی استقبال می کنیم. وي با بیان این که دارایی
بانک متعلق به مردم است و ما اجازه نمی دهیم عده اي در پوشش تولید، این منابع را در محل هاي دیگري مصرف کنند، افزود:
اکنون مشخص شده که برخی به ظاهر تولیدکنندگان حتی از تامین تجهیزات نیز عاجز بوده اند و با اجاره دستگاه ها و ماشین آلات،
کارشناسان ارزیاب را فریب داده اند. حجت الاسلام علی نسائی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان خراسان جنوبی نیز پس از
بازدید از واحدهاي تعطیل در این شهرك صنعتی با تاکید بر این که قوه ضاییه حامی تولید است، گفت: دستور این است که از
واحدهاي تولیدي فعال حمایت شود، اما اگر یک واحد تولیدي فعالیتی ندارد و در عین حال منابع بانک را نیز باز نمی گرداند، باید



همه وثایقش را به اجرا گذاشت. وي با بیان این که بانک ها به نمایندگی از مردم پول را هزینه می کنند و توقع دارند این منابع در
گردش باشد، افزود: نباید از مماشات قوه قضاییه با بدهکاران بانکی سوء استفاده کرد، چرا که دفاع از حقوق بانک ها نیز جزو دفاع از
حقوق عامه است و کسانی که بدون دلیل موجه از بازپرداخت بدهی بانکی خود سر باز می زنند، با برخورد قوه قضاییه مواجه خواهد

 
شد. 
<--



اتکا به دانش بنیان ها در کشور نهادینه شده است

منبع: نبض نفتشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/10/22

نایب رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی گفت: خوشحالیم که دستاورد نظام جمهوري اسلامی بعد از 40 سال این
است که اتکا به نیروي داخلی و شرکت هاي دانش بنیان در کشور نهادینه شده است.

نایب رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی گفت: خوشحالیم که دستاورد نظام جمهوري اسلامی بعد از 40 سال این

 
است که اتکا به نیروي داخلی و شرکت هاي دانش بنیان در کشور نهادینه شده است. 

به گزارش نبض نفت، احمد مرادي، امروز (دوشنبه، 22 دي ماه)
در آیین امضاي قرارداد مرحله سوم طرح نگهداشت و افزایش
تولید نفت گفت: امروز شاهد امضاي قراردادهاي بزرگ نفتی
هستیم که 100 درصد آن توسط نیروهاي داخلی انجام می شود

 
که براي آن از وزیر نفت و همکاران پرتلاش او تشکر می کنم. 

وي با بیان اینکه با تعامل و همکاري می توان کارهاي بزرگی در
کشور انجام داد، افزود: امروز نعمت خدادادي به نام نفت در
کشور ما وجود دارد، بنابراین چگونه استفاده کردن و چگونه بهره

 
بردن از این نعمت بسیار مهم است. 

نایب رئیس کمیسیون انرژي مجلس تصریح کرد: خوشحال و خرسندیم که دستاورد نظام جمهوري اسلامی بعد از 40 سال این است
که هم اکنون اتکا به نیروي داخلی، شرکت هاي دانش بنیان، اشتغال مؤثر در کشور و استفاده از ظرفیت نیروهاي متخصص و عدم

 
وابستگی به خارج در کشور نهادینه شده است. 

مرادي یادآور شد: امروز شاهد آن هستیم که در هفت استان برخوردار کشور در حوزه نفتی، شرکت ها و مجموعه هاي بزرگی فعالیت
می کنند که 100 درصد نیروهاي آن داخلی هستند و این مهم بیانگر توانایی بالاي ما در بخش نیروي انسانی است که امروز در قالب

 
قراردادهاي بزرگ نفتی نشان داده شده است. 

برچسب ها: نبض نفت ، نایب رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی ، طرح نگهداشت و افزایش تولید نفت



امضاي تفاهم نامه ساخت پارك اوره رزینی لردگان

منبع: نبض نفتشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/10/22

تفاهم نامه ساخت پارك اوره رزینی لردگان به منظور تکمیل زنجیره ارزش ملامین و اوره و توسعه صنایع پایین دستی به
عنوان طرح توسعه اي پتروشیمی لردگان امضا شد.

تفاهم نامه ساخت پارك اوره رزینی لردگان به منظور تکمیل زنجیره ارزش ملامین و اوره و توسعه صنایع پایین دستی به عنوان

 
طرح توسعه اي پتروشیمی لردگان امضا شد. 

به گزارش نبض نفت به نقل از شرکت گروه سرمایه گذاري
ایرانیان، این تفاهم نامه امروز (دوشنبه، 22 دي ماه) با حضور
رسول اشرف زاده، مدیرعامل شرکت گروه سرمایه گذاري ایرانیان
(پترول)، اقبال عباسی، استاندار چهارمحال و بختیاري و سجاد
رستمی، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت این استان امضا

 
شد. 

پارك اوره رزینی شامل 45 واحد در 6 زون با سرمایه گذاري 20
هزار و 97 میلیارد ریال اجرا می شود. ظرفیت کل واحدها 115
هزار تن است که سبب اشتغال زایی 2860 نفر به طور مستقیم و

 
5200 نفر به صورت غیرمستقیم خواهد شد. 

19 محصول پایین دستی شامل مشتقات، انواع کودهاي شیمیایی، صنایع پلاستیک، انواع پلاستیک ها، سیستم هاي رفع آلاینده و ...

 
در این پارك تولید می شود. 

پارك اوره رزینی به عنوان طرح توسعه اي پتروشیمی لردگان به منظور تکمیل زنجیره ارزش ملامین و اوره تولیدي تعریف شده است

 
که با همکاري بخش خصوصی اجرا خواهد شد. 

توسعه صنایع پایین دستی، تکمیل زنجیره ارزش، ایجاد اشتغال پایدار، جلوگیري از واردات برخی محصولات، خروج ارز، رونق تولید از

 
دیگر اهداف احداث پارك هاي صنعتی پایین دستی است. 

پتروشیمی لردگان به منظور جلوگیري از خام فروشی، ایجاد ارزش افزوده، محرومیت زدایی منطقه و ایجاد اشتغال پایدار و بستر لازم
براي توسعه صنایع پایین دستی با ظرفیت 1750 هزار تن شامل 677 هزار تن آمونیاك و 1075 هزار تن اوره و سرمایه گذاري 875

 
میلیون یورو در منطقه فلارد شهرستان لردگان ساخته شده است. 

برچسب ها: نبض نفت ، تفاهم نامه ساخت پارك اوره رزینی لردگان ، طرح توسعه اي پتروشیمی لردگان



پارك اوره رزینی در لردگان احداث می شود

منبع: بورس 24شماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/10/22

توافقنامه احداث پارك اوره رزینی فی مابین اقبال عباسی استاندار استان چهارمحال و بختیاري، حسین بامیري نماینده مردم
لردگان در ...

بورس24 : توافقنامه احداث پارك اوره رزینی فی مابین
اقبال عباسی استاندار استان چهارمحال و بختیاري، حسین
بامیري نماینده مردم لردگان در مجلس شوراي اسلامی،
رسول اشرف زاده مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی
سرمایه گذاري ایرانیان، سجاد رستمی رییس سازمان
صنعت، معدن و تجارت استان چهارمحال و بختیاري و
محسن محمودي مدیرعامل شرکت کودشیمیایی اوره

 
لردگان امضاء شد. 

استاندار چهارمحال و بختیاري در حاشیه این نشست از اهمیت این اتفاق مهم در حوزه سرمایه گذاري و اشتغال زایی گفت و تصریح

 
کرد : ایجاد پارك اوره رزینی باعث اشتغال زایی براي 2 هزار و860 نفر بطور مستقیم و 5 هزار 200 نفر بطور غیرمستقیم می شود. 

رسول اشرف زاده مدیر عامل پترول نیز تصریح کرد: احداث پارك اوره رزینی با هدف تکمیل زنجیره ارزش اوره تولیدي تعریف شده

 
است که با توجه به نوع محصولات تولیدي، حجم سرمایه گذاري و ظرفیت آنها با همکاري بخش خصوصی اجرا خواهد شد. 

وي گفت : یکی از سیاست هاي اصلی هلدینگ خلیج فارس و پترول توسعه صنایع تکمیلی و احداث پارك هاي صنعتی پایین دستی
است که با هدف تکمیل زنجیره ارزش ایجاد اشتغال پایدار، جلوگیري از واردات برخی محصولات، خروج ارز از کشور، رونق تولید و
شکوفایی اقتصاد منطقه و استفاده از سرمایه هاي بخش خصوصی اجرا می-شود. در همین راستا یک طرح توسعه اي کریستال ملامین
به ظرفیت 40 هزار تن و یک پارك صنعتی اوره رزینی با ظرفیت 115 هزارتن در حال اجرا است که طرح گریستال ملامین لردگان با
سرمایه گذاري 50 میلیون دلار توسط پترول اجرا می گردد و تا حالا 27 درصد پیشرفت داشته است ولی پارك اوره رزینی با همکاري

 
بخش خصوصی اجرا خواهد شد. 

امروز هیات امناي احداث پارك مذکور با حضور استاندار، مدیرکل صنعت و معدن و تجارت استان و مدیرعامل هاي شرکت هاي

 
پترول و لردگان تشکیل تا فرآیند شناسایی سرمایه گذاران بخش خصوصی آغاز گردد. 

پارك اوره رزینی با هدف احداث 6 زون و 45 واحد با ظرفیت 115 هزارتن و سرمایه گذاري حدود 20 هزار میلیارد ریال از سوي

 
بخش خصوصی احداث می شود که شرکت پترول نیز سهامدار این طرح خواهد بود 



با احداث پارك اوره رزینی در لردگان 19 محصول پایین دستی شامل انواع کودهاي شیمیایی، انواع پلاستیک ها، سیستم هاي آلاینده

 
خودروها و ... تولید خواهد شد. 

منبع: روابط عمومی پترول



بازدید رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران از سه پروژه

کشاورزي

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/10/22

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران از سه طرح شاخص کشاورزي در شهرستان هاي بهارستان و رباط کریم
بازدید کرد.

بازدید رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران

 
از سه پروژه کشاورزي 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران از سه
طرح شاخص کشاورزي در شهرستان هاي بهارستان و رباط

 
کریم بازدید کرد. 

به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزي استان
تهران، مسعود شفیعی پس از حضور در ساختمان سازمان

جهاد کشاورزي استان تهران به همراه رئیس ،قائم مقام، معاونین و جمعی از مدیران این سازمان سه واحد شاخص بخش کشاورزي

 
استان در حوزه گلخانه، دام و صنایع را در شهرستان هاي رباط کریم و بهارستان مورد بازدید قرار داد. 

روند اجراي فاز توسعه اي گلخانه مدرن شرکت فراکشت پارسیان یکی از برجسته ترین پروژه هاي اقتصاد مقاومتی استان تهران و
بزرگترین واحد تولیدي محصولات گلخانه اي مدرن شیشه اي یکپارچه استان واقع در روستاي احمدآباد جانسپار شهرستان بهارستان
که از سال 1395 در زمینی به مساحت 8 هکتار توسط شرکت گروه تولیدي فراکشت پارسیان با مشارکت شرکت اسپانیایی

 
GROUP SILK WATER احداث شده است، در ابتدا بازدید شد. 

ذوالفقاري، رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان تهران در حاشیه این بازدید گفت: گلخانه مدرن فراکشت پارسیان با استفاده از
تکنولوژي روز جهان احداث شده و با ظرفیت تولید 5600 تن محصولات صیفی براي عرضه به بازارهاي خارجی از جمله روسیه،

 
گرجستان و کشورهاي آسیاي میانه، به طور مستقیم و غیرمستقیم زمینه اشتغال 118 نفر و را فراهم کرده است. 

 
دامداري ایزدي پرورش دهنده گاو شیري هلشتاین با تولید روزانه 30 هزار لیتر 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران در ادامه از بخش هاي مختلف دامداري ایزدي که در سال 1398 در زمینی به

 
مساحت 12 هکتار در در روستاي امام زاده باقر رباط کریم افتتاح شد، بازدید کردند. 

ذوالفقاري با بیان اینکه این واحد گاوداري با تولید سالانه 9000 تن شیر گاو و 140 تن گوشت قرمز براي 54 نفر بطور مستقیم و
براي 60 نفر بطور غیر مستقیم اشتغالزایی کرده، گفت: در این دامداري که مدیران آن داراي 40 سال سابقه فعالیت در این زمینه

 
هستند، تعداد دوهزار رأس گاو شیري نژاد هلشتاین نگهداري می شود. 

وي افزود: این گاوداري داراي سیستم مکانیزه شیردوشی آلمانی بوده و طبق متد روز دنیا مدیریت می شود، گاوداري ایزدي مجهز به

 
سیستم خنک کننده و مه پاش و سالنهاي فري استایل 8 ردیفه است. 

ذوالفقاري خاطرنشان کرد: کیفیت شیر تولیدي در این دامداري بسیار بالا بوده به طوري که بسیاري از صنایع لبنی بزرگ و مطرح

 
کشور با این دامداري همکاري دارد. 



 
سیلوي 100هزارتنی ذخیره گندم رباط کریم 

سیلوي 100هزارتنی ذخیره گندم در پایان سفر یک روزه شفیعی و سایر همراهان به دو شهرستان رباط کریم و بهارستان مورد بازدید

 
قرار گرفت. 

ذوالفقاري افزود: این سیلو با طراحی سازه بتنی فونداسیون و چاله تخلیه سیلوها با ظرفیت ذخیره 100هزارتن غلات در زمینی به
مساحت 11هزار و 867 مترمربع با سرمایه گذاري شخصی 800میلیارد ریال و تسهیلات 265 میلیارد ریالی و نیز اشتغالزایی 40 نفره

از سال 95 در رباط کریم احداث شده است.



عسگري: لزوم تسریع در راه اندازي سامانه اشتغال کارکنان وظیفه نیروهاي

استان تهران؛ جذب سربازان وظیفه عمومی پس از مهارت آموزي محقق می

شود

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران گفت: زمینه مناسب براي اشتغال سربازان آموزش دیده در دستگاه هاي اجرایی
و صنعتی فراهم می شود.

عسگري: لزوم تسریع در راه اندازي سامانه اشتغال کارکنان
وظیفه نیروهاي استان تهران؛ جذب سربازان وظیفه عمومی

 
پس از مهارت آموزي محقق می شود 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران گفت: زمینه
مناسب براي اشتغال سربازان آموزش دیده در دستگاه هاي

 
اجرایی و صنعتی فراهم می شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري تهران، حشمت
االله عسگري در اولین جلسه کارگروه تخصصی مهارت آموزي و اشتغال کارکنان وظیفه نیروهاي استان تهران اظهار داشت: در جسله
قبل با حضور استاندار تهران تمامی دستگاه ها آمادگی خود را در اجراي این طرح اعلام کردند؛ از اینرو جهت اجراي مطلوب مصوبات

 
باید متعهد باشیم تا در کارگروه تخصصی این طرح در سطح کشور ممتاز شود. 

وي عنوان کرد: به ثمر رسیدن اقدامات انجام شده منوط بر تسریع در راه اندازي سامانه است؛ علاوه بر ثبت نام افراد آموزش دیده
شده، لیست تقاضاي کار توسط نیروها چه در بخش دولتی و خصوصی و مشوق هاي لازم در بخش هاي خصوصی و دولتی در این

 
سامانه بارگذاري شود . 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران افزود: مقرر شد دستگاه هاي اجرایی ماهانه لیست طرح ها با پیشرفت فیزیکی بالا یا در

 
حال بهره برداري و میزان اشتغال مورد نیازشان را به دبیرخانه ارسال و در سامانه بارگذاري شود. 

عسگري خاطرنشان کرد: مهارت آموزي و آموزش هاي تدوین شده باید متناسب با نیاز جامعه و ظرفیت هاي هر منطقه باشد که

 
شرایط جذب سربازان وظیفه عمومی در بخش دولتی، تعاونی و خصوصی پس از مهارت آموزي محقق شود. 

وي همچنین گفت: یکی از دغدغه هاي مهم در حوزه تولید استفاده از نیروهاي آموزش دیده و ماهر است که این موضوع در بخش ها

 
و رسته هاي مختلف در نیروهاي مسلح با همکاري دستگاه هاي اجرایی متولی می تواند گره گشاي این موضوع و ایجاد اشتغال باشد. 

انتهاي پیام/





ایجاد 210 هزار شغل جدید براي مددجویان کمیته امداد

منبع: میزانشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی (ره) گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون 210 هزار شغل جدید به صورت
مستقیم و غیرمستقیم براي مددجویان کمیته امداد ایجاد شده و این تعداد اکنون در حال کسب درآمد هستند.

خبرگزاري میزان - حجت االله عبدالملکی در نشست خبري تحت عنوان ارائه گزارش عملکرد 9 ماهه این معاونت با بیان اینکه
این میزان اشتغال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 25 درصد رشد دارد، افزود: از این تعداد اشتغال، 150 هزار به صورت

 
مستقیم و بقیه در قالب غیرمستقیم در یک زنجیره متصل به هم فعالیت دارند. 

وي اظهار داشت: براساس آمار و اطلاعات موجود، درآمد خالص ماهیانه هر طرح براي هر مددجود با 33 درصد رشد در مقایسه با سال

 
گذشته مبلغ 2 میلیون تومان است. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- صفر تا صد شرایط حمایت از کودکان یتیم کمیته امداد به گفته عبدالملکی، براي ایجاد 150 هزار اشتغال مستقیم چهار هزار و 20
میلیارد تومان اعتبار هزینه شده و اگر شبکه بانکی با عنایت به تعامل خوبی که با کمیته امداد دارد، بقیه اعتبارات در نظر گرفته شده
تا سقف شش هزار و 500 میلیارد تومان را تا قبل از پایان سال پرداخت کند، سقف اشتغال مستقیم به 220 هزار خواهد رسید که 20

 
هزار آن بیش از برنامه کمیته امداد است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با تاکید بر اینکه از دولت خواستار سپردن مسئولیت ایجاد مشاغل خانگی و خرد کل کشور به
کمیته امداد هستیم، گفت: اگر با موافقت دولت تولیت ایجاد اشتغال خانگی و خرد کل کشور به کمیته امداد سپرده شود آمادگی

 
ایجاد 500 هزار شغل در سال را داریم. 

عبدالملکی با بیان اینکه یک سوم اشتغال ناخالص کشور در سال گذشته توسط کمیته امداد ایجاد شده، افزود: اگر این مسئولیت کل
اشتغال به کمیته امداد واگذار شود و منابع کافی مالی در اختیار ما قرار گیرد بخش عمده اي از مشکلات بیکاري کشور حل خواهد

 
شد. 

وي با بیان اینکه دارندگان پهپادهاي مددجویان کمیته امداد می تواند سالانه حدود 500 میلیون تومان در بخش کشاورزي درآمد
کسب کنند، اظهار داشت: با توجه به اینکه پهپادهاي غیرنظامی به کار گرفته شده توسط مددجویان کمیته امداد در بخش کشاورزي
نقشی بسزایی در توسعه کشاورزي و اشتغال خواهند داشت، براي خرید هر پهپاد 240 میلیون تومان هزینه شده و هر پهپاد در اختیار

 
سه نفر قرار گرفته است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد تصریح کرد: اکنون مددجویان آموزش دیده در بخش خلبانی پهپاد در امر توسعه کشاورزي
در استان هاي فارس، خراسان رضوي و خوزستان در قالب سم و کود پاشی هوایی مزارع کشاورزي و باغات به خصوص مناطق صعب

العبور فعال هستند. 



وي همچنین با بیان راهبردهاي اساسی اشتغال کمیته امداد که هدف مهم آن تلاش براي بهبود کسب و کار کشور است، گفت: دو
اقدام شاخص در سطح ملی از قبیل تولید سامانه مزیت سنجی شغلی براي همه شهرهاي کشور و جشنواره ملی صنایع روستا دوست

 
اولویت مهم این کمیته است. 

عبدالملکی اظهار داشت: در تولید سامانه مزیت سنجی شغلی براي هر شهر ایجاد 50 شغل با توجه به شرایط جغرافیایی، سرمایه هاي
خرد و سابقه تاریخی اولویت قرار خواهد گرفت و در جشنواره ملی صنایع روستا دوست، علاقه مندان به فعالیت در روستا در صورت

 
ایجاد طرح هاي کوچک، به صرفه، نوآورانه و به دور از فن آوري پیچیده می توانند فعالیت کنند. 

انتهاي پیام/



جرائم اقساط کارفرمایان حفظ کننده نیروي کار بخشوده می شود

منبع: میزانشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/10/22

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس گفت: کارفرمایانی که حداقل به مدت یکسال از زمان تقسیط نسبت
به حفظ یا افزایش اشتغال نیروي انسانی کارگاه خود بر مبناي لیست بهمن ماه سال 1398 اقدام کرده اند، می توانند از

بخشودگی جرائم متعلقه و سایر جرائم برخوردار شوند.

خبرگزاري میزان - بنا براعلام خانه ملت، رحیم زارع سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس در نشست خبري
امروز (دوشنبه، 22 دي ماه) در ابتدا ضمن مقایسه منابع درآمدي پیشنهادي دولت در لایحه بودجه با منابع حاصله در این کمیسیون
گفت: دولت منابع درآمدي را در بودجه سال آینده 495 هزار میلیارد تومان پیش بینی کرده بود که ما بعد از بررسی و شفاف سازي

 
به مبلغ 799 هزار میلیارد تومان رسیدیم. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس با بیان اینکه 299 هزار میلیارد تومان افزایش منابع درآمدي در لایحه بودجه
ایجاد شده است، اظهار کرد: کمیسیون تلفیق بودجه با شفاف سازي منابع درآمدي دولت توانست این مبلغ را استخراج کند، به طور

 
مثال 125 هزار میلیارد تومان ذکر شده در بودجه 1400 در هیچ ردیفی نیامده بود. 

زارع ادامه داد: همچنین سهم 5 درصدي دولت از ارزش افزوده از 66 هزار میلیارد تومان به 88 هزار و 300 میلیارد تومان، یک درصد
سهم بهداشت از 12 هزار و 200 میلیارد تومان به 17 هزار و 660 میلیارد تومان و سهم ورزش هم از هزار و 430 میلیارد تومان به

 
هزار و 589 میلیارد تومان افزایش یافت. 

وي با تاکید براینکه با افزایش منابع درآمدي میزان کسري بودجه و کسري تراز عملیاتی در سال آینده کاهش پیدا خواهد کرد، گفت:
کمیسیون تلفیق بودجه سیاست ضد تورمی را در پیش گرفته است و ما به دنبال تصویب منابع پایدار براي دولت هستیم تا میزان

 
تورم در سال آینده کاهش داشته باشد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس تصریح کرد: اگر ما منابع درآمدي بودجه را براساس همان پیش بینی دولت
براي فروش 2.3 میلیون بشکه نفت در روز در نظر می گرفتیم، می توانستیم 150 هزار میلیارد تومان افزایش منابع درآمدي داشته

 
باشیم، اما تلاش کردیم تا کسري منابع دولت را به نوعی جبران کنیم تا نرخ تورم در سال آینده نسبت به سال 1399 کمتر شود. 

زارع بیان کرد: براساس مصوبه این کمیسیون به بانک هاي تجاري و تخصصی اجازه داده شد، تا مبلغ 3 میلیارد دلار تسهیلات به
صورت ارزي- ریالی به سرمایه گذاران بخش هاي خصوصی، تعاونی و نهاد هاي عمومی غیردولتی براي طرح هاي توسعه اي بالادستی
نفت و گاز با اولویت میادین مشترك و براي افزایش ضریب بازیافت مخازن و احیاي میادین قدیمی و جمع آوري گاز هاي همراه بدون
انتقال مالکیت نفت و گاز موجود در مخازن و تولیدي آن ها و همچنین طرح هاي توسعه اي و زیربنایی سازمان هاي توسعه اي بخش
صنعت و معدن و بخش برق با مشارکت 51 درصدي بخش هاي خصوصی و تعاونی با اولویت مناطق محروم و کمتر توسعه یافته

 
براساس مزیت هاي منطقه اي اقدام کند. 



وي تاکید کرد: به بانک هاي تجاري و تخصصی هم اجازه داده شد تا در سال 1400 از محل منابع در اختیار نسبت به اعطاي
تسهیلات ارزي-ریالی به سرمایه گذاران بخش هاي خصوصی، تعاونی و شهرداري ها براي طرح هاي توسعه اي سازمان هاي توسعه اي

 
و انواع مختلف حمل و نقل درون و برون شهري، اقتصاد دریا و مدیریت پسماند بدون انتقال مالکیت اقدام کنند. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس اظهار کرد: به شرکت هاي دولتی اجازه داده شد تا سقف مبلغ 6 هزار و 500
میلیارد تومان اوراق مالی- اسلامی با تضمین و بازپرداخت اصل و سود براي اجراي طرح هاي داراي توجیه، فنی، اقتصادي، مالی و

 
زیست محیطی منتشر کنند. 

زارع افزود: به موجب مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه، شهرداري ها اجازه دارند با تائید وزارت کشور مبلغ 8 هزار میلیارد تومان اوراق
مالی- اسلامی را با تضمین سود و اصل بازپرداخت آن منتشر کرده و براي اجراي طرح هاي قطار شهري و حمل و نقل شهري مورد
استفاده قرار دهند که 50 درصد بازپرداخت آن برعهده دولت و 50 درصد دیگر آن برعهده شهرداري هاست. همچنین از این مبلغ،
هزار میلیارد تومان هم براي بازآفرینی بافت هاي فرسوده پیرامون حرم هاي مطهر امام رضا (ع)، حضرت معصومه (س)، حضرت
عبدالعظیم حسنی (ع)، حضرت احمدبن موسی شاهچراغ (ع) تخصیص پیدا کرد که 25 درصد اصل و سود بازپرداخت آن برعهده

 
دولت است. 

وي تاکید کرد: به دولت اجازه داده شد، 30 هزار میلیارد تومان از محل اوراق مالی- اسلامی بابت پرداخت طلب پیمانکاران اختصاص
دهد و از محل 35 هزار میلیارد تومان اوراق براي تهاتر هم 50 درصد براي اشخاص حقیقی، حقوقی، خصوصی و تعاونی و 50 درصد
براي تهاتر نهاد هاي عمومی، دولتی، بانک ها و شرکت هاي دولتی تابعه وزارتخانه ها و شرکت آب و فاضلاب و شرکت ملی نفت
تخصیص دهد که از این 35 هزار میلیارد تومان، مبلغ 1500 میلیارد تومان هم جهت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) براي تهاتر

 
مطالباتش از دولت در نظر گرفته شد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس گفت: به وزارتخانه هاي نفت، نیرو و صمت مجوز داده شد تا با انتشار 3 هزار و
500 میلیارد تومان اوراق مالی- اسلامی به صورت ریالی و ارزي براي سرمایه گذاري در طرح هاي نفت و گاز با اولویت میادین

 
مشترك و طرح هاي زیربنایی اقدام کنند. 

زارع تصریح کرد: همچنین به دولت مجوز داده شد به پشتوانه دارایی هاي خود تا سقف 3 میلیارد دلار اوراق مالی- اسلامی به صورت
ارزي- ریالی و با تصویب هیات وزیران توسط وزارت نفت جهت بازپرداخت اصل و سود اوراق ارزي- ریالی سررسید شده تسهیلات

 
بانکی و بازپرداخت بدهی هاي سررسید شده به پیمانکاران، قرارداد هاي متقابل منتشر کند. 

وي گفت: مبلغ 2 هزار میلیارد تومان اوراق مالی- اسلامی هم جهت احداث، تکمیل و تجهیز فضا هاي آموزشی، پرورشی و ورزشی

 
وزارت آموزش و پرورش با محوریت سازمان نوسازي و توسعه و تجهیز مدارس کشور منتشر می شود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس تاکید کرد: براساس مصوبه این کمیسیون، کارفرمایان واحد هاي تولیدي،
صنعتی، معدنی و خدماتی و اصناف که حداقل به مدت یکسال از زمان تقسیط نسبت به حفظ یا افزایش اشتغال نیروي انسانی کارگاه
خود بر مبناي لیست بهمن ماه سال 1398 اقدام کرده اند و لیست حق بیمه جاري کارکنان شاغل را در طول دوره تقسیط ارسال و
پرداخت می کنند، می توانند از تاریخ لازم الاجرا شدن این مصوبه و حداکثر ظرف مدت 4 ماه نسبت به درخواست تعیین تکلیف

 
بدهی هاي قطعی شده، از بخشودگی جرائم متعلقه و سایر جرائم برخوردار شوند. 



زارع تصریح کرد: در مواردي که کارفرمایان کارگاه هاي مذکور تا تاریخ لازم الاجرا شدن این مصوبه بر مبناي لیست بهمن ماه سال
98 نسبت به تعدیل بیمه شدگان کارگاه اقدام کرده باشند، پس از بازگشت نیروي کار تعدیل شده یا جایگزینی آن ها و رعایت حفظ
اشتغال حداقل به مدت یک سال از زمان تقسیط و بر مبناي لیست بهمن ماه سال 98 از بخشودگی جرائم به شرح بالا برخوردار می

 
شوند. 

بیشتر بخوانید: اختصاص 10 میلیارد متر مکعب گاز طبیعی جهت عرضه در بورس انتهاي پیام/



1320 توان خواه تحت پوشش بهزیستی شهرستان مهدي شهر هستند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/10/22

مهدي شهر- مدیرکل بهزیستی استان سمنان بابیان اینکه یک هزار و 320 توان خواه تحت پوشش این سازمان در مهدي
شهر هستند، گفت: ارائه خدمات، ارتقاي سطح کمی و کیفی زندگی توان خواهان در دستور کار است.

مهدي شهر- مدیرکل بهزیستی استان سمنان بابیان اینکه
یک هزار و 320 توان خواه تحت پوشش این سازمان در
مهدي شهر هستند، گفت: ارائه خدمات، ارتقاي سطح کمی

 
و کیفی زندگی توان خواهان در دستور کار است. 

به گزارش خبرنگار مهر، علیرضا ایزدپور ظهر دوشنبه در
دیدار با فرماندار شهرستان مهدي شهر به میزبانی
فرمانداري این شهر ضمن بیان اینکه یک هزار و 320 توان
خواه تحت پوشش این سازمان در مهدي شهر هستند، ابراز
داشت: براي ارائه خدمات مطلوب تر، ارتقاي سطح کمی و

 
کیفی زندگی توان خواهان تلاش می شود. 

وي بابیان اینکه حل مشکلات توان خواهان و کمک به بهبود اشتغال و معیشت آن ها در دستور کار است، افزود: این توان خواهان در

 
قالب 970 نفر توان بخشی و 350 نفر در حوزه اجتماعی از خدمات بهزیستی بهره مند هستند. 

مدیرکل بهزیستی استان سمنان بابیان اینکه 12 پرسنل اداري براي این سازمان در مهدي شهر خدمات لازم را به جامعه هدف ارائه

 
می دهند، ابراز داشت: درواقع خط مقدم بهزیستی رضایت مندي و کیفیت خدمات است که براي مهدي شهر نیز انجام می شود. 

ایزد پور در ادامه تصریح کرد: یک مرکز نگهداري بیماران روان، یک مرکز مشاوره، یک مرکز ترك اعتیاد و یک مؤسسه خیریه نیز در

 
مهدي شهر فعال است که این مراکز نیز حداکثر توان خود را براي ارائه خدمات به کار بستند. 

وي بابیان اینکه دستگاه هاي اجرایی شهرستان مهدي شهر نیز می بایست تمام همت و تلاش خود را براي حل مشکلات جامعه هدف
به کار ببندند، افزود: قطعاً بدون هم افزایی و هم افزایی سایر نهادها و ارگان ها نمی توان قدم از قدم برداشت و این مستلزم همکاري

هاي دوجانبه بیشتري است.



ثبت پنج هزار و 600 شرکت دانش بنیان در کشور

منبع: ایرناشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/10/22

اهواز – ایرنا - معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري گفت: در حال حاضر پنج هزار و 600 شرکت دانش بنیان در کشور به
ثبت رسیده و این تعداد در حال افزایش است.

اهواز – ایرنا - معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري
گفت: در حال حاضر پنج هزار و 600 شرکت دانش بنیان

 
در کشور به ثبت رسیده و این تعداد در حال افزایش است. 

به گزارش ایرنا سورنا ستاري روز دوشنبه در جریان سفر به
شهرستان بهبهان در دانشگاه صنعتی خاتم الانبیاء این
شهرستان اظهار داشت: توسعه شرکت هاي دانش بنیان در
کشور نمایان بوده و میزان فروش تولیدات حاصل از فعالیت
این شرکت ها بیش از یک هزار و 600 میلیارد ریال است،
خوشبختانه زیست بوم فناوري و نوآوري استان خوزستان و

 
به ویژه شهرستان بهبهان به لحاظ تعداد شرکت هاي دانش بنیان، مراکز رشد و نوآوري در وضعیت خوبی است. 

وي با بیان اینکه در گذشته دانشگاه ها به فعالیت در حیطه هایی می پرداختند که ربطی به اهدافمان نداشت افزود: معتقدم دانشگاه
صنعتی بهبهان باید مرجع تغییر در این شهرستان باشد و مردم این منطقه باید حلاوت ناشی از فعالیت دانشگاه را در زندگی روزمره
خود ببینند که براي تحقق این امر مراکز رشد نقش مهمی برعهده دارند. براي اینکه بتوانیم استعدادهاي مناسب را براي توسعه

 
شرکت هاي دانش بنیان پیدا کنیم باید مراکز رشد را توسعه دهیم. 

معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري گفت: باید بودجه مناسبی براي شرکت هاي دانش بنیان لحاظ شود همچنین ملاك هاي

 
درستی براي مراکز رشد در نظر گرفته شود و مهمتر از آن تمرکز کاري شرکت هاي دانش بنیان باید بر اساس نیاز شهرستان باشد. 

وي ادامه داد: ما آمادگی داریم که از شرکت هاي دانش بنیان حمایت کنیم و اقدامات لازم براي وصل شدن آنها به سیستم دانش
بنیان کشور را انجام دهیم. خوشبختانه فرهنگ توسعه شرکت هاي دانش بنیان در کشور به خوبی شکل گرفته و امیدوارم دانشگاه
بهبهان منشاء تحول در منطقه باشد و جوان هایی که در این شهرستان مشغول تحصیل هستند، بتوانند با کارآفرینی در کشور تحول

 
ایجاد کنند. اگر هدف آموزش دانشگاه ها چیز دیگري باشد در واقع راه را اشتباه رفته و باید روش آموزشی خود را اصلاح کنند. 

ستاري با اشاره به پرداخت تسهیلات از طریق صندوق توسعه ملی به شرکت ها گفت: تجهیز این شرکت ها به امکانات و فناوري نوین

 
مورد توجه ویژه است. 

وي در پایان افزود: استان خوزستان و شهرستان بهبهان در راه اندازي شرکت هاي دانش بنیان خوب عمل کرده اند همچنین ظرفیت



 
هاي ارزشمندي در این منطقه وجود دارد که باید مورد استفاده قرار گیرد. 

بر اساس این گزارش، سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري صبح امروز وارد شهرستان بهبهان خوزستان شد و در
جریان این سفر از محصولات فناورانه شرکت ها و واحدهاي مستقر در مرکز رشد بهبهان، مرکز توسعه شایستگی هاي حرفه اي

 
دانشجویان این شهرستان بازدید کرد. 

 
برچسب ها 

 
- سورنا ستاري 

 
- خوزستان 

 
- اهواز 

- پارك علم و فناوري



پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالان گردشگري پاسارگاد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/10/22

مسئول میراث فرهنگی پاسارگاد از پرداخت تسهیلات خسارت ناشی از بیماري کرونا به حوزه هاي گردشگري این شهرستان
خبر داد.

به گزارش خبرگزاري صدا وسیما، مرکز فارس،مسئول اداره
میراث فرهنگی، گردشگري صنایع دستی شهرستان
پاسارگاد از پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات خسارت
ناشی از بیماري کرونا به حوزه هاي گردشگري و صنایع

 
دستی در این شهرستان خبر داد. 

محمد نصیري حقیقت گفت: امسال این اداره 12 نفر را در

 
سامانه رصد براي اشتغال به ثبت رسانده است. 

وي ادامه داد: در سال 98 از منابع داخلی بانک ها و صندوق کارآفرینی و امید شهرستان جمعاً مبلغ 65/6 میلیارد ریال تسهیلات به

 
متقاضیان در حوزه گردشگري و صنایع دستی پرداخت شده است. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري وصنایع دستی شهرستان پاسارگاد با اشاره به شیوع بیماري کرونا، بیان کرد: متأسفانه این
بیماري پاسارگاد را نیز همانند سایر نقاط گردشگري دنیا دچار رکود کرده است ولی با این حال سه نفر را در سامانه رصد به ثبت
رسانده که امید داریم با خاتمه یافتن این بیماري و رونق مجدد گردشگري و جذب سرمایه گذاران در حوزه گردشگري که در حال

 
انجام مراحل اولیه سرمایه گذاري هستند و بتوانیم اشتغال این حوزه را افزایش دهیم. 

نصیري حقیقت اضافه کرد: در سال 99 با بهره برداري از سه اقامتگاه بوم گردي و یک کارگاه صنایع دستی کام 30 نفر به اشتغال در

 
این حوزه ها شیرین شد. 

وي ادامه داد: در سال 99 به علت شیوع بیماري کرونا حدود 11 میلیارد ریال به آسیب دیدگان از بیماري کرونا شاغل در حوزه هاي

 
گردشگري و صنایع دستی پرداخت شده است. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان پاسارگاد با اشاره به بافت عشایري و روستایی این شهرستان و
ظرفیت هاي بالقوه در حوزه صنایع دستی گفت: صنایع دستی نیز میراثی غنی از گذشتگان است که می طلبد با کمک همگان علاوه

بر اشتغال زمینه صادرات خوبی از این حوزه در شهرستان ایجاد کنیم.



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/10/22

 
فعالان مد و لباس گیلان از جشنواره فجر باز نمانند 

معاون هنري و امور سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی گیلان از فعالان عرصه مد و لباس استان خواست تا از حضور در

 
دهمین جشنواره بین المللی مد و لباس فجر باز نمانند. 

«سید امیر مصباح» با تاکید بر اینکه طراحان مد و لباس استان بدون تردید از برترین هاي کشور هستند، افزود: فراخوان دهمین
جشنواره بین المللی مد و لباس فجر (سال 1399) به عنوان بزرگ ترین رویداد تخصصی در این عرصه، منتشر شده و فعالان این

 
حوزه فقط تا دهم بهمن ماه براي شرکت در جشنواره فرصت دارند. 

وي ادامه داد: این جشنواره رویدادي فراگیر در حوزه هنر- صنعت مد و لباس است که در راستاي تحقق مفاد ماده 3 قانون ساماندهی

 
مد و لباس، هرساله به مناسبت پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی در بخش هاي مختلف برگزار می شود. 

وي با بیان اینکه امسال نیز این جشنواره دهمین دوره خود را با یازده هدف از جمله تحقق اصول و سیاست هاي کلان فرهنگی و
هنري نظام جمهوري اسلامی ایران در حوزه مد و لباس و صیانت از حقوق و ارج نهادن به کوشش هاي طراحان، فعالان، پیشکسوتان
و دست اندرکاران هنر- صنعت مد و لباس برگزار می کند، اظهار داشت:علاقه مندان براي ثبت نام و دریافت اطلاعات جشنواره می

 
توانند به نشانی iranmode.farhang.gov.ir مراجعه کنند. 

مصباح در بخش دیگري از سخنان خود، بودجه و اعتبار در حوزه مد و لباس را بسیار مهم تلقی کرد و ابراز امیدواري کرد: این موضوع

 
مورد اهتمام وزارتخانه قرار گیرد و اتفاقات خوشی در این راستا براي توسعه حوزه مد و لباس استان رقم بخورد. 

وي اضافه کرد: برگزاري نمایشگاه ها و نشست هاي تخصصی هنري در حوزه مد و لباس، نشست ها و کارگاه هاي آموزشی نقاشی،

 
مجسمه سازي، نگارگري، خوشنویسی، عکاسی، کاریکاتور و... بخشی از فعالیت هاي حوزه هنرهاي تجسمی در استان است. 

معاون هنري و امور سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی گیلان یادآور شد: سه دوره جشنواره و همایش استانی مد و پوشش
اسلامی ایرانی با عنوان روجا در سالهاي 94 تا 96 / نمایشگاه مد و لباس ایرانی اسلامی فجر در سال 97 / نخستین اجلاس ملی

 
کارآفرینی مد، پوشاك و نساجی در سال 98 از دیگر برنامه هاي بارز در سال هاي اخیر در حوزه هنرهاي تجسمی بوده است. 

هنرهاي تجسمی هنرهایی مبتنی بر حس بینایی مانند نقاشی، مجسمه سازي، طراحی، طراحی محصول، چاپ دستی، عکاسی،
گرافیک، طراحی صنعتی، سرامیک، صنایع دستی، ویدئو، فیلمسازي، معماري و طراحی داخلی است. همچنین هنرهاي تجسمی شامل
گروه دیگري با عنوان هنرهاي کاربردي مانند طراحی صنعتی، طراحی گرافیک، طراحی مد، طراحی داخلی و هنر تزئینی نیز می شود.
دهمین جشنواره بین المللی مد و لباس فجر 25 بهمن لغایت اول اسفندماه سال جاري در بوستان گفتگو به آدرس تهران، بزرگراه

شهید چمران، مجتمع نمایشگاهی شهرداري تهران برگزار می شود.



اختصاص 40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغالزایی در

خراسان جنوبی به ویژه در مناطق کمتر توسعه یافته و روستایی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان خراسان جنوبی گفت: این
تسهیلات با نرخ سود 4 درصد وبازپرداخت 5 ساله به متقاضیان واجد

 
شرایط پرداخت می شود. 

زنگنه افزود: این تسهیلات در زمینه هاي فرآوري محصولات
کشاورزي، گلخانه هاي کوچک، صنایع دستی، گردشگري و بومگردي،
آي تی، طرح هاي دانش بنیان، ورزش و جوانان، خدمات و طرح هاي

 
کوچک مورد نیاز مردم استان در مناطق مختلف که توجیه اقتصادي و نیازمندي منطقه را داشته باشد قابل پرداخت می باشد. 

اعتبارات ابلاغی در چارچوب تفاهم نامه هاي منعقده با قانون اشتغال روستائیان و عشایر، استانداري، وزارت کار، کمیته امداد، بسیج
سازندگی، وزارت ورزش و جوانان، وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، بنیادعلوي، بنیاد برکت و موسسه امام علی(ع) تخصیص یافته
است که طرح هاي اشتغالزا در کمیته هاي تخصصی مورد بررسی و ارزیابی قرار میگیرد و در صورت تائید، تصویب و پرداخت می شود.

 
وي، سقف تسهیلات قابل پرداخت به هر متقاضی را 100 میلیون تومان اعلام کرد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان گفت: همچنین از آغاز امسال 40 میلیارد تومان تسهلات قرض الحسنه به 1400 طرح اشتغالزایی

 
در خراسان جنوبی پرداخت شده که با اجراي این طرح ها براي 1100 نفر به طور مستقیم شغل ایجاد شده است. 

زنگنه افزود: با ایجاد این تعداد شغل از ابتداي امسال، تعهد ایجاد اشتغال صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی 120 درصد محقق
شده است.



جایگاه رفاه ایران در سال 2020 در رتبه بندي موسسه لگاتوم

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا - موسسه لگاتوم شاخص رفاه سال 2020

 
در سراسر جهان از جمله ایران را اندازه گیري کرد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از سایت موسسه لگاتوم
شاخص رفاه سال 2020، معادل میزان رفاه در 167 کشور
در سراسر جهان را اندازه گیري می کند که در مجموع
99.4 درصد از جمعیت جهان را شامل می شود. در دهه
قبل از همه گیري COVID-19، رفاه جهانی پیوسته
افزایش می یافت، که حاصل بهبود تجربه زندگی مردم و
اقتصاد بازتر بود، به دلیل آموزش و شرایط زندگی بهتر در

 
همه مناطق، زندگی مردم بهبود یافته است. 

همچنین بهداشت در همه مناطق به جز آمریکاي شمالی بهبود یافته است. اقتصاد به دلیل پیشرفت در زیرساخت هاي ارتباطی و
حمل و نقل، حقوق مالکیت بیشتر، حمایت بیشتر از سرمایه گذاران و افزایش دسترسی به منابع مالی بازتر شده است. همچنین بهبود
سرمایه اجتماعی به افزایش رفاه جهانی کمک کرده، اما با رکود حاکمیت و آزادي فردي از پیشرفت بیشتر ممانعت شده است. عدم
رقابت پذیري در بازارهاي داخلی و محدودیت هاي گسترده در سرمایه گذاري هاي بین المللی به عنوان مهاري براي اقتصاد در نقاط

 
مختلف جهان عمل می کند. 

 
فاکتورهاي مورد بررسی در شاخص رفاه عبارتند از: 

فاکتور ایمنی و امنیت: درجه اي را که جنگ، درگیري، وحشت و جنایت باعث بی ثباتی در امنیت افراد شده است، هم بلافاصله و هم

 
از طریق اثرات طولانی تر، اندازه گیري می کند. 

 
فاکتور آزادي فردي: پیشرفت به سمت حقوق اساسی قانونی، آزادي هاي فردي و تحمل اجتماعی را اندازه گیري می کند. 

فاکتور حکمرانی: میزان کنترل و محدودیت در قدرت و اینکه آیا دولت ها به طور موثر و بدون فساد کار می کنند را اندازه گیري می

 
کند. 

فاکتور سرمایه اجتماعی: قدرت روابط شخصی و اجتماعی، اعتماد، هنجارهاي اجتماعی و مشارکت مدنی در یک کشور را اندازه گیري

 
می کند. 

 
فاکتور محیط سرمایه گذاري: میزان محافظت از سرمایه گذاري ها و دسترسی آسان به آنها را اندازه گیري می کند. 

 
فاکتور شرایط کارآفرینی: قوانینی که به موجب آنها کسب و کارها شروع، رقابت و گسترش پیدا می کنند. 

فاکتور دسترسی به بازار و زیرساخت: کیفیت زیرساختهایی را که امکان تجارت را فراهم می کند و اختلال ها در بازار کالاها و خدمات

 
را اندازه گیري می کند. 

 
فاکتور کیفیت اقتصادي: توانایی اقتصاد براي تولید ثروت پایدار و با مشارکت کامل نیروي کار را اندازه گیري می کند. 

 
فاکتور شرایط زندگی: درجه کیفی یک زندگی معقول، شامل منابع مادي، سرپناه، خدمات اولیه و ارتباطات را اندازه گیري می کند. 

فاکتور بهداشت: میزان سلامت افراد و دسترسی به خدمات لازم براي حفظ سلامتی، شامل بهداشت، سیستم هاي بهداشتی، بیماري



 
ها و عوامل خطر و میزان مرگ و میر را اندازه گیري می کند. 

فاکتور آموزش: ثبت نام، نتایج و کیفیت را در چهار مرحله آموزش (آموزش مقدماتی، ابتدایی، متوسطه و عالی) و همچنین مهارت ها

 
را در جمعیت بزرگسال اندازه گیري می کند. 

فاکتور محیط طبیعی: جنبه هایی از محیط فیزیکی را اندازه گیري می کند که تأثیر مستقیمی بر زندگی روزمره افراد و تغییراتی دارد

 
که ممکن است بر رفاه نسل هاي آینده تأثیر بگذارد. 

 
در رتبه بندي 2020 کشورهاي دانمارك و نروژ و سوییس درصدر و یمن افریقا و سودان جنوبی در قعر جاي دارند. 

جایگاه ایران در این رتبه بندي در سال2010 در جایگاه 126، در سال گذشته در جایگاه 119 و در سال 2020 در جایگاه 120 است

 
و در فاکتورهاي سرمایه اجتماعی و بهداشت و شرایط زندگی امیدوارکننده است. 

<--



فناور

صحا و دانشگاه آزاد در زمینه حمایت از شرکت هاي فناور همکاري می کنند

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/10/22

با امضاي تفاهم نامه همکاري بین صحا و دانشگاه آزاد اسلامی، فصل جدیدي از همکاري هاي بین این دو مجموعه
درخصوص حمایت از شرکت هاي فناور و دانش بنیان و رفع مشکلات نقدینگی آن ها آغاز شد.

 
خبرگزاري صنایع گزارش می دهد: 

 
صحا و دانشگاه آزاد در زمینه حمایت از شرکت هاي فناور همکاري می کنند 

با امضاي تفاهم نامه همکاري بین صحا و دانشگاه آزاد اسلامی، فصل جدیدي از همکاري هاي بین این دو مجموعه درخصوص حمایت

 
از شرکت هاي فناور و دانش بنیان و رفع مشکلات نقدینگی آن ها آغاز شد. 

با امضاي تفاهم نامه همکاري بین صحا و دانشگاه آزاد اسلامی، فصل جدیدي از همکاري هاي بین این دو مجموعه درخصوص حمایت

 
از شرکت هاي فناور و دانش بنیان و رفع مشکلات نقدینگی آن ها آغاز شد. 

 
  

 
حمایت از شرکت هاي فناور   

به گزارش خبرگزاري صنایع، تفاهم نامه همکاري بین معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی و اعضاي هیئت مدیره

 
شرکت مادر تحصصی صندوق حمایت صنایع پیشرفته امضا شد. 

 
  

 
شهیاد آبنار درباره مفاد این تفاهمنامه، اظهار کرد: 

 
در قالب این تفاهم نامه، ارائه خدمات بین صندوق و دانشگاه آزاد در بخش هاي مختلف تسهیل خواهد شد. 

با توجه به اینکه صندوق پژوهش و نوآوري دانشگاه آزاد مجموعه اي نوپا است، شرایط براي تعامل و هم افزایی با صندوق حمایت از
صنایع پیشرفته مهیا است و با توجه به این که برخی از شرکت هاي دانش بنیان و فناور پس از تشکیل و بلوغ، تمایل به خروج از

 
دانشگاه و پیوستن به صنعت دارند، ما می توانیم این فضا را براي آن ها فراهم کنیم. 

 
  

 
وي در ادامه افزود: 



علاوه بر تسهیلات و ضمانت نامه، صندوق حمایت از صنایع پیشرفته، ارزیابی طرح ها و خدمات کارشناسی را نیز در دستور کار دارد

 
که این مهم از طریق بدنه توانمند در حوزه کارشناسی انجام می شود. 

 
  

 
آبنار با بیان این که بدنه کارشناسی ما نیازمند برخی افراد و شرکت هاي توانمند است، تصریح کرد: 

براي رفع این نیاز ما می توانیم از ظرفیت هاي دانشگاه آزاد بهره بگیریم و در قالب این تفاهمنامه خدماتی به دانشگاه در حوزه ارزیابی

 
و کارشناسی ارائه دهیم. 

 
  

 
عضو هیئت مدیره صحا در پایان با ابراز خرسندي از تشکیل صندوق فناوري و پژوهش دانشگاه آزاد، اظهار کرد: 

می توان با تعریف و ایجاد خط کارگزاري براي صندوق در قالب قرارداد، شرکت هاي دانش بنیان را که عمده مشکل آن ها بحث

 
نقدینگی است، تحت پوشش قرار داد. 

 
  

 
ارزیابی طرح ها    

مهدي فرنیان، عضو هیئت مدیره و مدیر اداري و مالی صحا نیز در این جلسه با اشاره به خدمات قابل ارائه این شرکت براي خدمت به

 
مجموعه هاي فناور دانشگاه آزاد اسلامی، بیان کرد: 

در حوزه ارزیابی طرح ها می توان از ظرفیت نیروهاي توانمند دانشگاه آزاد در بدنه کارشناسی طرح ها استفاده کرد و این آمادگی

 
وجود دارد تا اساتید و نیروهاي دانشگاه با صندوق وارد تعامل شوند. 

 
  

 
اخبار مهم صنایع: 

 
سبک جدیدي از جدول 17 در لایحه بودجه 1400 

 
اجراي کامل قانون جدید چک از فروردین 1400 

 
مصوبه فولادي وزیر صنعت لغو شد 



 
ورود به نسل سوم کارآفرینی   

دهقانی فیروزآبادي، معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی نیز امضاي تفاهم نامه همکاري را بسیار مهم ارزیابی کرد

 
و اظهار داشت: 

طی یک سال و نیم گذشته از راه اندازي معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري این دانشگاه، بر این اعتقاد بوده و هستیم که دانشگاه ها
باید وارد نسل سوم کارآفرینی شوند و با تعامل سازنده با مجموعه هایی مثل شرکت مادر تخصصی صندوق حمایت از صنایع پیشرفته

 
امیدواریم این مساله سرعت بیشتري به خود بگیرد. 

 
  

 
پرداخت تسهیلات به 57 شرکت   

 
به گزارش خبرگزاري صنایع، پیشتر مدیرعامل صندوق حمایت از تحقیقات و توسعه صنایع پیشرفته (صحا)، اعلام کرد: 

در 9 ماهه سال جاري 1 هزار و 50 میلیارد ریال تسهیلات مصوب داشتیم که به 57 شرکت پرداخت شده یا در مراحل پرداخت است.

شایان ذکر است، حمایت مالی و اعتباري از بخش خصوصی و تعاونی در زمینه تحقیقات و توسعه صنایع پیشرفته با اعطاي تسهیلات
مالی با نرخ ترجیحی، صدور انواع ضمانت نامه، سرمایه گذاري خطرپذیر غیرمستقیم و ارائه خدمات کارشناسی، از جمله خدمات این

 
صندوق است. 

 
  

 
  

انتهاي پیام///



دانشگاه جامع علمی کاربردي با ارائه دانش کاربردي در امر مهارت آموزي

پیشتاز است

شماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/10/22
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

به نقل از روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی خراسان شمالی، دکتر علی بادامی رئیس دانشگاه جامع
علمی کاربردي واحد استانی خراسان شمالی به همراه معاونین و تعدادي از روساي مراکز با حضور در محل دفتر نماینده ولی فقیه در

 
این استان و امام جمعه بجنورد دیدار و گفتگو کردند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استانی خراسان شمالی ضمن تبریک انتصاب نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی، طی
سخنانی گفت: در دنیایی که امروز زندگی می کنیم مشکلات و معضلاتی هستند که تقریباً تمامی مردمان جهان با آنها مواجه هستند
و یک از آنها بحث بیکاري جوانان و دیگري موضوع معیشت انسانها می باشد که بعضی از صاحب نظران در این حوزه بر این باورند که
براي حل این معضل می بایست جمعیت جهان را کنترل کرد چرا که کره زمین گنجایش و توانایی این همه جمعیت و ارتزاق (8-7
میلیاردي)را ندارد ولی بعضی ها معتقدند اگر دولت و حاکمان و انسانها بتوانند وارد حوزه خلاقیت و نوآوري محصولات و منابع خام

 
شوند می توانند با ابتکار، خلاقیت و مهارت محصولات جدید تولید کنند و به وسیله آن می توانند شغل هاي جدید ایجاد کنند. 

وي با اشاره به منابع و ذخایر خدادادي کشورمان بیان کرد: در سال گذشته براي اولین بار در استان خراسان شمالی استارت آپ انگور
را در دانشگاه جامع علمی کاربردي برگزار کردیم و بعد از جمع آوري ایده ها، مشخص شد که محصول انگور که مهمترین محصول
این استان است می توان از آن90 نوع محصول در حوزه غذایی، بهداشتی آرایشی و پزشکی تولید کرد و به عبارتی 90 نوع شغل و
حوزه کاري ایجاد شود که لازمه تحقق این کار داشتن پنجه هاي ماهر و خلاق است. خوشبختانه در نظام آموزشی این رسالت عمده
تربیت انسانهاي خلاق و ماهر به عهده دانشگاه جامع علمی کاربردي گذاشته شده است که 60 درصد مواد آموزشی این دانشگاه
مستقیماً در جهت مهارت آموزي می باشد و با تقویت این دانشگاه می توان قدم هاي موثري در حوزه کارآفرینی و ایجاد اشتغال و

 
فرآوري محصولات برداشت. 

در ادامه حجه الاسلام نوري نمایند ولی فقیه در استان خراسان شمالی و امام جمعه بجنورد ضمن اظهار خوشنودي از این دیدار و
اعلام حمایت همه جانبه از دانشگاه اظهار داشت: علم و دانش باید اثر داشته باشد یا اثر فرهنگی تربیتی و معرفتی و یا این که در

 
آبادانی و پیشرفت جامعه تاثیر داشته باشد و اگر کسب علم و دانش این اثرها را نداشته باشد فایده اي ندارد. 

وي در ادامه افزود: حوزه هاي علمیه هم تغییراتی دارد و مباحث حوزه به سمت کاربردي شدن می رود و حوزه هاي جدیدي مانند
بیمه، بانکداري، حکومت داري وارد حوزه هاي علمیه شده است و رساله ها و استفتائات هم کاربردي می شود. بحث ارتباط علم و
صنعت باید به طور مداوم برقرار باشد و ما باید دنبال دانشی باشیم که کاربرد بیرونی داشته باشد و خوشحالیم که دانشگاه جامع علمی

 
کاربردي پیشتاز این موضوع است. 

لازم به ذکر است مقام معظم رهبري حضرت آیت االله خامنه اي 18آذر ماه سالجاري در طی حکمی حجت الاسلام رضا نوري را به

 
عنوان نماینده ولی فقیه در استان خراسان شمالی و امام جمعه بجنورد منصوب کردند. 



 
 



ورود به دنیاي تولید با تسهیلات صندوق توسعه ملی/ استفاده از آب باران براي

رهایی از تلخی و شوري آب منطقه

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/10/22

 خبرگزاري فارس مازندران ـ سرویس اقتصادي| اینکه
انسان بتواند به خواسته هایش جامه عمل بپوشاند زیبایی وصف ناپذیري دارد،در این راستا کارآفرینانی داریم که با اراده اي آهنین و

 
پشتکاري بالا رویاهایشان را باور کرده و توانستند آن را به واقعیت تبدیل کنند. 

از فکر تا عمل فاصله اي طولانی و مسیري پرپیچ و خمی است و شاید براي برخی از انسان ها دور از ذهن باشد اما کارآفرینان موفق
افرادي بوده که همواره با تمرکز روي کسب و کار خود ، باور داشتن و سخت کوشی این مسیر پر از مشکلات را پیمودند و تمام تلاش

 
شان را به کار می گیرند تا در تولید پایدار بماند و کسب و کارشان تعطیل نشود. 

 
 

 
  

قطعا این افراد در این مسیر با پستی و بلندي ها و مشکلات بسیاري مواجه شدند اما هدف شان را تعریف کردند و همین اراده شان

 
موجب شده کاري کنند کارستان! 

 آقاي حسین هاشمیان از روستاي دونچال شهرستان جویبار یکی از جوانانی است که از دوران دبیرستان به کاشت نهال علاقه داشته و
در رشته مهندسی کشاورزي تحصیل کرده است؛ این کارآفرین سال هاي سال براي آرزوهایش تلاش کرده و توانسته به بخشی از آن



دست پیدا کند و سختی ها و مشکلات نیز موجب نشده که در این مسیر ناامید شود بلکه تلاشش را بیشتر و بیشتر کرده است در
حال حاضر از وي به عنوان تولیدکننده نام برده می شود و وي با تولید لیموهاي ترس با گونه ها و اسامی تک فصل، چهارفصل، لایم

 
کوات، پرشین لاین و لایم بیرس در این عرصه فعالیت دارد. 

این تولیدکننده 41 ساله که 24 سال سابقه تولید نهال را در کارنامه خود دارد در سال 96 بالاخره با پشتکار چندین ساله کار تولید را
در گلخانه 5 هزار متري آغاز کرد و با دریافت تسهیلات یک میلیارد و 200 میلیون تومانی به علاوه یک میلیارد و 600 میلیون تومان

 
هزینه شخصی به غیر از زمین که ملک شخصی است، از صندوق توسعه ملی وارد دنیاي تولید شد. 

 
 

وي می گوید؛ دریافت تسهیلات باتوجه به استعلامات و روال اداري کمی زمان برد که مجبور شدم خودرو و زمینم را بفروشم ولی
دست از تلاش برنداشتم طی این سال ها نیز همیشه اوضاع باب میل نبود ولی با این وجود مجوز 16 هزار متري براي کاشت سبزي و

 
صیفی را دریافت کردم چرا که به دنبال گسترش کسب و کارم هستم. 

 
 

 
  

دریافت تسهیلات باتوجه به استعلامات و روال اداري کمی زمان برد که مجبور شدم خودرو و زمینم را بفروشم ولی دست از تلاش
برنداشتم طی این سال ها نیز همیشه اوضاع باب میل نبود ولی با این وجود مجوز 16 هزار متري براي کاشت سبزي و صیفی را

 
دریافت کردم چرا که به دنبال گسترش کسب و کارم هستم. 

 
  

آقاي هاشمیان اضافه می کند؛ موضوع مهم در زندگی من خلاقیت و نوآوري است که توانستم بدون استفاده از آب شهري و روستایی



 
با استفاده از آب باران گلخانه را مدیریت کنم. 

این تولیدکننده ادامه می دهد؛ شرایط وارد شدن به دنیاي تولید بعد از طی سال ها کار کردن و تلاش بسیار از سال 97 برایم فراهم

 
شد و توانستم به آرزوهایم دست یابم. 

 
 

جالب است بدانیم که؛ در این واحد گلخانه اي تولید لیمو که براي 10 نفر اشتغال زایی صورت گرفته یک دنیا خاطره داریم همین که

 
گیاهان قد می کشد بهترین خاطره است. 

 
 

 
تمام آرزویم این است که روزي دیدار مقام معظم رهبري نصیبم شود 

وي یادآور می شود؛ با توجه به فرمایش مقام معظم رهبري وارد این عرصه شدم و طی این سال ها دست از تلاش برنداشتم و تمام
آرزویم این است که روزي دیدار مقام معظم رهبري نصیبم شود و در واقع این مهم ترین خواسته ام است چرا که با حرف آقا در این

 
راه برداشتم. 

 
 

0:00



با توجه به فرمایش مقام معظم رهبري وارد این عرصه شدم و طی این سال ها دست از تلاش برنداشتم و تمام آرزویم این است که

 
روزي دیدار مقام معظم رهبري نصیبم شود و در واقع این مهم ترین خواسته ام است چرا که با حرف آقا در این راه برداشتم. 

 
  

 
حرف دل یک تولیدکننده 

آقاي هاشمیان با اشاره به اینکه پرورش لیمو در مازندران تنها در گلخانه ممکن است و اگر در باغات باشد با برف سنگین از بین می
رود (اتفاقی که دو سال پیش رخ داد)، تاکید می کند؛ حرف همه تولیدکنندگان حمایت است خون دل می خورند با همه سختی هاي
که در این مسیر شامل حال مان می شود؛ عبور می کنیم که عبور از گذرگاه بانک ها یکی از مهمترین مشکلات است، چرا که فعالیت
در عرصه تولید و از همه مهم تر ثابت ماندن در این مسیر مستلزم دریافت تسهیلات با بازپرداخت طولانی و تسهیل مسیر دریافت

 
است ولی عملکرد بانک ها با تورم در رقابت است با این وجود همه این مسائل موجب نشده دست از تلاش بردارم. 

 
 

 
همیشه تمام دغدغه ام تولید بود  

این کارآفرین اضافه می کند؛ همیشه تمام دغدغه ام تولید بود و از تلاشم دست برنداشتم به همین دلیل مجوز 16 هزار متري سبزي
و صیفی را دریافت کردم  به این دلیل که عرصه و نیروي کار را دارم ولی اعتقاد انگی دارم که انگیزه در انسان مانند شمعی است که

 
براي مدتی نور می دهد و امیدوارم در این مسیر با حمایت مسؤول چراغ انگیزه روشن بماند. 

 
 

 
مزیت هاي استفاده از آب باران 

وي اعلام می کند؛ با توجه به سیستم آبیاري منطقه شور و تلخ بود با احداث استخر و انجام لوله کشی با شیب بندي خاص توانستم
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نیاز آبی این واحد تولیدي را با آب باران مدیریت کنم و البته استفاده از آب باران به دلیل نداشتن املاح تاثیر بسزایی در تولیدات به

 
همراه داشته که یکی از مزیت هاي آن این بوده که درخت یک ساله بار آورده؛ چرا که سرعت رشد درخت به خلوص مواد است. 

 
 

 
  

 
پنجمین مرحله از اعتبارات ارزان قیمت صندوق توسعه ملی در مازندران 

در ادامه به سراغ غلامی مدیرکل امور روستایی استانداري مازندران می رویم تا ببینیم در درباره اعتبارات صندوق توسعه ملی در گفت

 
وگو با فارس، چه می گوید. 

وي بیان می کند؛ چهارمین مرحله از اعتبارات ارزان قیمت صندوق توسعه ملی پرداخت شده و در آخرین مرحله هستیم که سهم

 
استان مازندران 150 میلیارد تومان است. 

 
 

 
کار متفاوت در استان مازندران 

غلامی اضافه می کند: کار متفاوتی که در استان مازندران انجام شده این بود که اختصاص تسهیلات براي طرح هاي بالاي 10 میلیارد

 
تومان از سرانه ملی بوده است که موجب می شوند به سرانه استان لطمه اي وارد نشود. 

مدیرکل امور روستایی استانداري مازندران ادامه می دهد: در این زمینه با تمامی دستگاه ها مکاتبه و اعلام کردیم هر فردي که طرح
بزرگی داراي قابلیت با اعتبار بالاي 10 میلیارد تومان داشته باشد در کنار بهره مندي از سرانه ملی در مسیر استعلامات، مجوزات و



 
هم بحث تسهیلات همراه خواهیم بود. 

این مسؤول با تاکید بر اینکه حوزه توسعه اشتغال، درآمد، تولید و کارآفرینی در روستاها شکل و شمایل خاص خود را پیدا کرده است،

 
خاطرنشان می کند: براساس برنامه هر 200 میلیون تومان تسهیلات حتما در کنارش باید شغل تعریف شود. 

 
 

 
  

 
بازگشت جمعیت به روستاها 

وي با اعلام اینکه بدون نظارت یک ریال تسهیلات پرداخت نمی کنیم و تسهیلات ما به هیچ عنوان انحراف ندارد، بیان می کند:
اختصاص تسهیلات با نگاه مهاجرت معکوس است؛ اینکه روستاییان تا دیروز بخاطر درآمد و شغل مجبور بود به شهر بروند و اجاره

 
نشینی را براي کسب درآمد در پیش بگیرند ولی این اقدام تاثیر بسزایی در بازگشت جمعیت به روستاها داشته است. 

 
 

 
  

 
تاکید بر کارافرینی در روستاها 

مدیرکل امور روستایی استانداري مازندران تصریح می کند: باید براي روستاییان هر خانه یک کارخانه، یک تولید و یک کارآفرینی
شغل ایجاد شود، با نگاه به اشتغال و کارآفرینی مهمترین کارها در حوزه گلخانه و کاشت گیاهان دارویی، صنایع تبدیلی و فرآوري

 
میوه ها و اسانس گیري بوده که البته در این مسیر از اهرم هاي تشویقی نیز کمک می گیریم تا مردم در این مسیر تشویق شوند. 



به گزارش فارس؛ محصولات لیموي این گلخانه 5 هزار متري که حاصل تلاش آقاي هاشمیان از سال 96 تاکنون است در دي ماه سال
1400 به بار می نشیند و اینجاست که کسی که سال ها در مسیر جهش تولید و تکیه بر توان داخلی قدم برداشته و تنها دلیل

 
استقامتش را عشق و علاقه به کارش بیان می کند، طعم خوش موفقیت را می چشد. 

انتهاي پیام/86034/ج



افزایش 299 هزار میلیارد تومانی منابع درآمدي در لایحه بودجه/ جرائم

اقساط کارفرمایان حفظ کننده نیروي کار بخشوده می شود

منبع: خانه ملتشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/10/22

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس گفت: کارفرمایانی که حداقل به مدت یکسال از زمان تقسیط نسبت
به حفظ یا افزایش اشتغال نیروي انسانی کارگاه خود بر مبناي لیست بهمن ماه سال 1398 اقدام کرده اند، می توانند از

بخشودگی جرائم متعلقه و سایر جرائم برخوردار شوند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، رحیم زارع سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس در نشست خبري
امروز (دوشنبه، 22 دي ماه) در ابتدا ضمن مقایسه منابع درآمدي پیشنهادي دولت در لایحه بودجه با منابع حاصله در این کمیسیون
گفت: دولت منابع درآمدي را در بودجه سال آینده 495 هزار میلیارد تومان پیش بینی کرده بود که ما بعد از بررسی و شفاف سازي

 
به مبلغ 799 هزار میلیارد تومان رسیدیم. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس با بیان اینکه 299 هزار میلیارد تومان افزایش منابع درآمدي در لایحه بودجه
ایجاد شده است، اظهار کرد: کمیسیون تلفیق بودجه با شفاف سازي منابع درآمدي دولت توانست این مبلغ را استخراج کند، به طور

 
مثال 125 هزار میلیارد تومان ذکر شده در بودجه 1400 در هیچ ردیفی نیامده بود. 

زارع ادامه داد: همچنین سهم 5 درصدي دولت از ارزش افزوده از 66 هزار میلیارد تومان به 88 هزار و 300 میلیارد تومان، یک درصد
سهم بهداشت از 12 هزار و 200 میلیارد تومان به 17 هزار و 660 میلیارد تومان و سهم ورزش هم از هزار و 430 میلیارد تومان به

 
هزار و 589 میلیارد تومان افزایش یافت. 

 
سیاست ضد تورمی کمیسیون در بررسی لایحه بودجه 1400 

وي با تاکید براینکه با افزایش منابع درآمدي میزان کسري بودجه و کسري تراز عملیاتی در سال آینده کاهش پیدا خواهد کرد، گفت:
کمیسیون تلفیق بودجه سیاست ضد تورمی را در پیش گرفته است و ما به دنبال تصویب منابع پایدار براي دولت هستیم تا میزان

 
تورم در سال آینده کاهش داشته باشد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس تصریح کرد: اگر ما منابع درآمدي بودجه را براساس همان پیش بینی دولت
براي فروش 2.3 میلیون بشکه نفت در روز در نظر می گرفتیم، می توانستیم 150 هزار میلیارد تومان افزایش منابع درآمدي داشته

 
باشیم اما تلاش کردیم تا کسري منابع دولت را به نوعی جبران کنیم تا نرخ تورم در سال آینده نسبت به سال 1399 کمتر شود. 

زارع بیان کرد: براساس مصوبه این کمیسیون به بانک هاي تجاري و تخصصی اجازه داده شد، تا مبلغ 3 میلیارد دلار تسهیلات به
صورت ارزي- ریالی به سرمایه گذاران بخش هاي خصوصی، تعاونی و نهادهاي عمومی غیردولتی براي طرح هاي توسعه اي بالادستی
نفت و گاز با اولویت میادین مشترك و براي افزایش ضریب بازیافت مخازن و احیاي میادین قدیمی و جمع آوري گازهاي همراه بدون
انتقال مالکیت نفت و گاز موجود در مخازن و تولیدي آن ها و همچنین طرح هاي توسعه اي و زیربنایی سازمان هاي توسعه اي بخش
صنعت و معدن و بخش برق با مشارکت 51 درصدي بخش هاي خصوصی و تعاونی با اولویت مناطق محروم و کمتر توسعه یافته



 
براساس مزیت هاي منطقه اي اقدام کند. 

 
مجوز انتشار 6 هزار و پانصد میلیارد تومان اوراق براي طرح هاي اقتصادي 

وي تاکید کرد: به بانک هاي تجاري و تخصصی هم اجازه داده شد تا در سال 1400 از محل منابع در اختیار نسبت به اعطاي
تسهیلات ارزي-ریالی به سرمایه گذاران بخش هاي خصوصی، تعاونی و شهرداري ها براي طرح هاي توسعه اي سازمان هاي توسعه اي

 
و انواع مختلف حمل و نقل درون و برون شهري، اقتصاد دریا و مدیریت پسماند بدون انتقال مالکیت اقدام کنند. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس اظهار کرد: به شرکت هاي دولتی اجازه داده شد تا سقف مبلغ 6 هزار و 500
میلیارد تومان اوراق مالی- اسلامی با تضمین و بازپرداخت اصل و سود براي اجراي طرح هاي داراي توجیه، فنی، اقتصادي، مالی و

 
زیست محیطی منتشر کنند. 

زارع افزود: به موجب مصوبه کمیسیون تلفیق بودجه، شهرداري ها اجازه دارند با تائید وزارت کشور مبلغ 8 هزار میلیارد تومان اوراق
مالی- اسلامی را با تضمین سود و اصل بازپرداخت آن منتشر کرده و براي اجراي طرح هاي قطار شهري و حمل و نقل شهري مورد
استفاده قرار دهند که 50 درصد بازپرداخت آن برعهده دولت و 50 درصد دیگر آن برعهده شهرداري هاست. همچنین از این مبلغ،
هزار میلیارد تومان هم براي بازآفرینی بافت هاي فرسوده پیرامون حرم هاي مطهر امام رضا (ع)، حضرت معصومه (س)، حضرت
عبدالعظیم حسنی (ع)، حضرت احمدبن موسی شاهچراغ (ع) تخصیص پیدا کرد که 25 درصد اصل و سود بازپرداخت آن برعهده

 
دولت است. 

 
1500 میلیارد تومان اوراق براي تهاتر بدهی دولت به ستاد اجرایی 

وي تاکید کرد: به دولت اجازه داده شد، 30 هزار میلیارد تومان از محل اوراق مالی- اسلامی بابت پرداخت طلب پیمانکاران اختصاص
دهد و از محل 35 هزار میلیارد تومان اوراق براي تهاتر هم 50 درصد براي اشخاص حقیقی، حقوقی، خصوصی و تعاونی و 50 درصد
براي تهاتر نهادهاي عمومی، دولتی، بانک ها و شرکت هاي دولتی تابعه وزارتخانه ها و شرکت آب و فاضلاب و شرکت ملی نفت
تخصیص دهد که از این 35 هزار میلیارد تومان، مبلغ 1500 میلیارد تومان هم جهت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) براي تهاتر

 
مطالباتش از دولت در نظر گرفته شد. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس گفت: به وزارتخانه هاي نفت، نیرو و صمت مجوز داده شد تا با انتشار 3 هزار و
500 میلیارد تومان اوراق مالی- اسلامی به صورت ریالی و ارزي براي سرمایه گذاري در طرح هاي نفت و گاز با اولویت میادین

 
مشترك و طرح هاي زیربنایی اقدام کنند. 

زارع تصریح کرد: همچنین به دولت مجوز داده شد به پشتوانه دارایی هاي خود تا سقف 3 میلیارد دلار اوراق مالی- اسلامی به صورت
ارزي- ریالی و با تصویب هیات وزیران توسط وزارت نفت جهت بازپرداخت اصل و سود اوراق ارزي- ریالی سررسید شده تسهیلات

 
بانکی و بازپرداخت بدهی هاي سررسید شده به پیمانکاران، قراردادهاي متقابل منتشر کند. 

 
2 هزار میلیارد تومان اوراق براي تجهیز و نوسازي مدارس 

وي گفت: مبلغ 2 هزار میلیارد تومان اوراق مالی- اسلامی هم جهت احداث، تکمیل و تجهیز فضاهاي آموزشی، پرورشی و ورزشی



 
وزارت آموزش و پرورش با محوریت سازمان نوسازي و توسعه و تجهیز مدارس کشور منتشر می شود. 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس تاکید کرد: براساس مصوبه این کمیسیون، کارفرمایان واحدهاي تولیدي،
صنعتی، معدنی و خدماتی و اصناف که حداقل به مدت یکسال از زمان تقسیط نسبت به حفظ یا افزایش اشتغال نیروي انسانی کارگاه
خود بر مبناي لیست بهمن ماه سال 1398 اقدام کرده اند و لیست حق بیمه جاري کارکنان شاغل را در طول دوره تقسیط ارسال و
پرداخت می کنند، می توانند از تاریخ لازم الاجرا شدن این مصوبه و حداکثر ظرف مدت 4 ماه نسبت به درخواست تعیین تکلیف

 
بدهی هاي قطعی شده، از بخشودگی جرائم متعلقه و سایر جرائم برخوردار شوند. 

زارع تصریح کرد: در مواردي که کارفرمایان کارگاه هاي مذکور تا تاریخ لازم الاجرا شدن این مصوبه بر مبناي لیست بهمن ماه سال
98 نسبت به تعدیل بیمه شدگان کارگاه اقدام کرده باشند، پس از بازگشت نیروي کار تعدیل شده یا جایگزینی آن ها و رعایت حفظ
اشتغال حداقل به مدت یک سال از زمان تقسیط و بر مبناي لیست بهمن ماه سال 98 از بخشودگی جرائم به شرح بالا برخوردار می

 
شوند./ 

پایان پیام



زیرساخت هاي حذف کنکور در آموزش و پرورش فراهم نیست/ براي عدم

اجراي قانون مجازاتی وجود ندارد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش خبرگزاري فارس، محمد مهدي زاهدي عضو
کمیسیون آموزش مجلس شوراي اسلامی و مهرداد ویس
کرمی عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي

 
اسلامی میهمان برنامه تلویزیونی «به وقت ایران» بودند.  

محمد مهدي زاهدي عضو کمیسیون آموزش مجلس
شوراي اسلامی اظهار داشت: متاسفانه نظام آموزشی کشور
در نظام آموزش عالی و آموزش و پرورش هنوز به سمت
سوي آموزش مهارتی سوق پیدا نکرده است.  یکی از دلایل

اشتیاق مهم جوان ها براي ورود به دانشگاه این است که بر این باورند با ورود به دانشگاه می توانند به کار دست یابند. در حالی که با
نگاهی به بسیاري از کشورهاي پیشرفته دنیا ملاحظه می شود که افراد بیشتر به سمت مهارت هدایت می شوند. حداکثر 50درصد از

 
بچه ها به ادامه تحصیل اشتیاق دارند و بلافاصله بعد از دیپلم گرفتن وارد بازار کار می شوند.  

وي افزود: یک فضاي روانی ایجاد شده  مبنی بر اینکه جوان کشور فکر می کند خوشبختی در درس خواندن است و این باور عارضه

 
هاي بسیاري را به کشور وارد کرده است.  

زاهدي همچنین درباره قانون 1386 مبنی بر لحاظ کردن معدل دیپلم و سنوات گفت: در آبان ماه سال 86،  این قانون مصوب شد، بر
این باور اینکه کنکور داراي آفاتی است. کنکور سبب می شود به جاي اینکه محتوا گرایی حاکم باشد، به دنبال زدن تست بدون ادراك
و فهم واقعی از مفاهیم درس باشند و در کنار آن جریانات و مافیاي مربوط به مباحث درسی کنکور را از بیرون هدایت می کردند. به

 
این دلیل این قانون به مجلس ارائه شد و با مخالفت سهوي در آموزش و پرورش تصویب شد.  

وي بیان کرد: آموزش و پرورش در این قانون مسئول شد تا سابقه تحصیلی را ارائه دهد، و بر این اساس به صورت پلکانی تا جایی که

 
در سال اول برنامه پنجم در سال 1395، کنکوري وجود نداشته باشد ولی این اتفاق نیفتاد. 

زاهدي درباره عدم اجرا شدن آن گفت: اولین دلیل آن بحث وزارت آموزش و پروش است متاسفانه این وزارت نتوانست آزمون هاي

 
پیش بینی شده را انجام دهد.  

وي خاطرنشان شد: باید دید که در سند تحول، تعبیر و تفسیر از نحوه تربیت دانش آموز چیست و چه انتظاري دارد، در سند درباره
تربیت شخصی، خلق و خوي فردي و رفتار اجتماعی و باورهاي اعتقادي و دینی، مهارت و خلاقیت و نوآوري فرد بحث می کند. که
مولفه هاي جدي براي تربیت یک دانش آموزي در دوره دبیرستان است. ولی با نگاهی به سیستم آموزش و پرورش ملاحظه می شود
که خلاقیت و نوآوري در دوران دبیرستان تحت تاثیر کنکور قرار می گیرد در حالی که یک فرد براي کنکور نیازي به خلاقیت و
نوآوري ندارد و تنها به مهارت تست زنی و تاکتیک نیاز دارد. بنابراین عوامل متعددي می بایست همزمان در کنار هم به صورت یک
در هم تنیدگی کار شود، با کنکور نمی توان یک فارغ التحصیل دبیرستانی براساس انتظارات پیش بینی شده در سند تحول داشته
باشیم. بنابراین؛ اگر خواستار رسیدن به عزتمندي در جایگاه علم هستیم باید کنکور حذف شود ولی متاسفانه دست هاي پنهان اجازه

 
این کار را نمی دهد. 



زاهدي افزود: در کشور به لحاظ برخی عوامل اجتماعی و یا سیاست گذاري هاي اشتباه، عدالت اجتماعی از بعد حقوق و مزایا و

 
دریافتی ها مشکل وجود دارد و باید حتما نظام پرداخت حقوق و دستمزد را ساماندهی کرد و در آن عدالت محوري صورت بگیرد.  

در ادامه این برنامه؛ مهرداد ویس کرمی عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی اذعان داشت: شاید یکی از دلایل
محقق نشدن حذف کنکور، توجه نکردن به تمام ابعاد مسئله است. باید استدلال هاي مخالفان و موافقان کنکور مورد بررسی قرار گیرد

 
تا مدیریتی مناسب در این راستا شکل بگیرد.  

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: مخالفان کنکور اذعان می کنند که از کلاس هاي کنکور
سوءاستفاده می شود و به بحث استرس شدید شرکت  کنندگان نیز اشاره می کنند. از سویی بحث عدم توجه به سوابق دانش آموز و
بسنده کردن به آزمون نصف روزي را می توان یکی از آسیب ها دانست. از دیگر آسیب ها، عدم توجه به شخصیتی افراد و اکتفا به
هوش شناختی، عدم توجه به مفهوم و حفظ محوري، شرطی سازي و تک بعدي شدن افراد است و سوال اینجاست که آیا در آموزش و
پرورش زمینه اي براي حل این اشکالات وجود دارد. به نظر می رسد که زیرساخت هاي لازم هنوز در آموزش و پرورش کشور فراهم

 
نشده است.  

وي افزود: تا زمانی که مشکل اشتغال و معیشتی در بسیاري از رشته ها، جبر روانی از سوي خانواده ها، دولتی بودن دانشگاه و محدود

 
بودن ظرفیت حل نشود، حل کنکور میسر نیست. 

ویس کریمی عنوان کرد: سلیقه اي بودن مدیریت ها به جاي برنامه محور بودن یکی از ضعف هاي دولت ها می باشد. با روي کار

 
آمدن رئیس جمهور جدید، گاهی دولت جدید تعهد رئیس جمهور دولت قبلی را نمی پذیرید.  

وي تاکید کرد: مجلس نیز به مصوبات خود پایبند نیست، مجلس سال 88 مصوبه اي در مورد جذب آموزش و پرورش انجام داده است

 
که تاکنون 11مورد الحاقیه به آن داده شده است. 

 
ویس کریمی افزود: متاسفانه براي عدم اجراي قانون از طرف مدیران، اجراي بازخواست و مجازات جدي نداریم. 

انتهاي پیام/



همه ابتکارات بانوان بسیجی یک روستا | ماجراي معلولی که با همت بسیجیان

به آرزویش رسید

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/10/22

 خبرگزاري فارس-طبس؛ براي مشاهده و وصف ثمرات
شجره طیبه «بسیج» باید از واژه ها و جملات رد شد و به معنا رسید، چراکه رشد و بالندگی این شجره طیبه در 40 سال گذشته از
انقلاب اسلامی، مدیون مجاهدت ها و جانفشانی انسان هاي مجاهد و از خودگذشته اي است که به فرمان نایب امام زمان خویش آنجا
که مخاطرات میدان رزم، عقل را از ورود به آن بر حذر می داشت با قوه عشق و ایمان به میدان شتافته و با گذر از قید زمان و مکان،

 
بزم رزمی تماشایی رقم می زدند.  

«پایگاه مقاومت بسیج مهدیه» روستاي دشتغران شهرستان طبس نیز محفلی براي گروهی از این انسان هاي مجاهد است که در دل

 
کویر مرکزي ایران، منشأ برکات و خدمات زیادي براي اهالی این روستا و زدودن غبار چهره محرومیت از آن بوده است.  

خانم «زهرا باقري» فرمانده این پایگاه در گفت وگو با فارس با اشاره به گستره فعالیت هاي این پایگاه از شروع به کار آن اینگونه می

 
گوید: این پایگاه مقاومت بسیج در سال 1378 در روستاي دشتغران افتتاح شد. 

وي با اشاره به فعالیت هاي داوطلبانه و خودجوش خواهران عضو این پایگاه علاوه بر برنامه هاي ابلاغی، تصریح کرد: جداي از برنامه
هاي ابلاغی فعالیت هاي خودجوش زیادي نیز در سطح روستا از طرف پایگاه مقاومت بسیج و با همکاري خواهران عضو پایگاه انجام

 
می شود. 

 
 «ذهن زیبا» براي تسهیل ازدواج جوانان روستا 

فرمانده پایگاه مقاومت بسیج مهدیه روستاي دشتغران از اجراي طرحی که منجر به برگزاري 16 ازدواج آسان در این روستا شده،
اینگونه روایت می کند: در راستاي فرمایشات مقام معظم رهبري در خصوص ازدواج آسان، عدم برگزاري مراسمات عروسی با تشریفات
و هزینه هاي گزاف، مهریه هاي پایین و عدم سختگیري به جوانان و خانواده ها، با همکاري خواهران پایگاه بسیج کلاس هاي مشاوره
اي در قالب طرح «ذهن زیبا» برگزار شد و در این کلاس ها بر ساده گرفتن مراسمات عروسی و سبک در نظر گرفتن مهریه تأکید شد.



 
 

 
16 ازدواج آسان طی یک سال 

باقري اضافه کرد: طی یک بازه زمانی به دلیل برگزاري مراسمات عروسی با هزینه هاي زیاد و سنگین در نظر گرفتن مهریه، آمار
ازدواج در روستاي دشتغران بسیار پایین آمد و با برگزاري کلاس هاي مشاوره و صحبت هاي مؤثر در این کلاس شاهد تأثیرات مثبت

 
و خوب این طرح بودیم به گونه اي که طی یک سال 16 مورد ازدواج آسان با مهریه 14 سکه بهار آزادي در روستا انجام شد. 

وي که به دلیل ابتکار در اجراي طرح هاي مؤثر در بسیج، به عنوان فرمانده برتر استانی معرفی شده، می گوید: یکی دیگر از طرح
هایی که توسط پایگاه مقاومت بسیج مهدیه انجام می شود طرح «شادي هاي حلال» است، این طرح که در سال گذشته راه اندازي
شده با هدف برگزاري مراسمات اعیاد مذهبی، مراسمات عقد و عروسی زوج هاي جوان با استفاده از مولودي و موسیقی هاي حلال

 
است. 

 
موفقیت یک طرح؛ از روستا تا شهر 

فرمانده پایگاه مقاومت بسیج مهدیه روستاي دشتغران با بیان اینکه با موفق بودن این طرح اجراي آن در شهرستان طبس نیز به ما
واگذار شد، تصریح کرد: در قالب این طرح طی سال گذشته 350 مورد جلسه عقد و عروسی و 210 مراسم اعیاد مذهبی در سطح

 
شهرستان طبس در خانه هاي شخصی مردم برگزار شده است. 

 
 

باقري عنوان کرد: همچنین برگزاري جشن یلدا و 80 جشن عبادت براي دانش آموزانی که به سن تکلیف رسیدند در قالب طرح شادي

 
هاي حلال در شهرستان طبس برگزار شده است. 

 
«شادي هاي حلال» با راه اندازي گروه هاي هنري 

وي به راه اندازي گروه آوانما توسط پایگاه بسیج و فعالیت هاي آن در سطح شهرستان طبس اشاره کرد و گفت: بیان مباحث دینی و



مذهبی، اجراي نمایش هاي محتوا محور در مناسبت هاي ملی، به تصویر کشیدن مشکلات و غیره از جمله برنامه هاي اجراشده توسط

 
این گروه بود و معتقدیم که رفتار و به تصویر کشیدن، بسیار بیشتر از گفتار تأثیر دارد . 

فرمانده پایگاه مقاومت بسیج مهدیه روستاي دشتغران گفت: اجراي طرح «خیمه گاه طفلان مسلم» با هدف برگزاري برنامه هاي
فرهنگی مذهبی براي کودکان، نوجوانان و مادران هر ساله در ماه محرم و طرح جاماندگان اربعین با هدف اعزام زائران به کربلا از دیگر

 
طرح هاي اجراشده توسط پایگاه بسیج مهدیه است. 

 
 

 
ابتکاري که آرزومندان کربلا را حاجت روا کرد 

باقري اضافه کرد: با راه اندازي صندوق هاي قرض الحسنه در 13 حلقه صالحین نیز هر ساله تعدادي از افرادي که آرزوي زیارت کربلا

 
دارند اما تمکن مالی ندارند با کمک هاي جمع آوري شده در صندوق هاي حلقه هاي صالحین به کربلا اعزام می شوند. 

 
بافت 11 فرش براي عتبات عالیات 

فرمانده پایگاه مقاومت بسیج مهدیه روستاي دشتغران اظهار کرد: خواهران بسیجی روستا در بحث بافت فرش براي عتبات عالیات
همکاري دارند و تاکنون با همکاري 175 نفر از خواهران 11 فرش در ابعاد متفاوت براي کمک به بازسازي عتبات عالیات بافته شده

 
است. 

باقري گفت: همچنین با همکاري خواهران بسیجی روستا سالنی در کنار مسجد روستا ساخته شده که هزینه مورد نیاز براي ساخت

 
این مکان با بافت فرش توسط خواهران بسیجی و فروش آن تأمین شده است. 



 
 

 
«کارت رحمت» نان آور نیازمندان 

وي به طرح کارت رحمت جهت تهیه نان براي نیازمندان، ایستگاهی از جنس مهربانی به منظور جمع آوري کمک هاي مردمی در
جشن عاطفه ها، کمک به سیل زدگان و غیره اشاره کرد و گفت: خواهران بسیجی روستاي دشتغران هر جایی که احساس نیاز و

 
کمک کنند همکاري داشته و لحظه اي دریغ نمی کنند. 

فرمانده پایگاه مقاومت بسیج مهدیه روستاي دشتغران بیان کرد: حتی خواهرانی که در اموري که نیاز به کمک مالی است اگر توانایی

 
کمک نداشته باشند با بافت فرش کمک خود را انجام می دهند. 

 
صندوق «قرض الحسنه روستایی» براي کمک به نیازمندان 

باقري خاطرنشان کرد: از دیگر فعالیت هاي پایگاه بسیج مهدیه راه اندازي صندوق هاي قرض الحسنه بسیج در سطح روستا و اعطاي

 
وام به نیازمندان است که در این راستا طی یک سال گذشته به 20 نفر وام قرض الحسنه پرداخت شده است. 

 
 

 
حمایت از 33 فرزند یتیم 

وي به جذب خیّر براي پرداخت وام به نیازمندان اشاره کرد و گفت: طرح اکرام با هدف تحت پوشش قرار دادن فرزندان یتیم توسط
پایگاه بسیج است، این طرح در سال 1385 آغاز شده و در آن سال سه فرزند یتیم را تحت پوشش قرار دادیم و در حال حاضر ماهانه

مبلغی براي 33 فرزند یتیم واریز می شود. 



فرمانده پایگاه مقاومت بسیج مهدیه روستاي دشتغران عنوان کرد: راه اندازي صندوق هاي قرض الحسنه خانگی و صندوق هاي

 
خودیاري مردمی نیز با هدف ایجاد مشاغل خرد خانگی از دیگر برنامه هاي انجام شده توسط پایگاه مقاومت بسیج مهدیه بوده است. 

 
همه ابتکارات بانوان بسیجی «دشتغران» 

باقري گفت: طرح «چشمان امید» با هدف جمع آوري لباس هاي دست دوم تمیز و قابل استفاده، طرح شفا براي کمک به بیماران
نیازمند، طرح گُلدانه هاي امید با هدف کمک به فرزندان یتیم، طرح سفره ضیافت الهی با هدف اطعام نیازمندان، طرح یلدا، طرح
اهداي خون در طی سال، طرح سلامت با هدف پیگیري سلامت مردم روستا به ویژه بافندگان فرش، طرح پرستاران خاموش جهت
حمایت و نگهداري از معلولان وغیره از دیگر طرح هاي انجام شده در توسط پایگاه مقاومت بسیج مهدیه در روستاي دشتغران،

 
روستاهاي مجاور و سطح شهرستان طبس است. 

 
 

 
داستان زندگی مادر و دختري که روایت «ماه عسل» شد 

وي در توضیح طرح پرستاران خاموش، به یک مورد اشاره کرده و توضیح داد: در روستاي دشتغران مادر 95 ساله اي از دختر 65 ساله
اش که در زلزله طبس قطع نخاع شده بود نگهداري می کرد و کسی به این ها توجهی نداشت که با کمک خواهران بسیجی فیلم
کوتاهی از زندگی این مادر و دختر با عنوان «سایه حوا» ساخته و براي برنامه ماه عسل ارسال شد و خوشبختانه این فیلم در برنامه

 
ماه عسل مورد تائید قرار گرفت و پخش شد و این خانواده که آرزوي زیارت کربلا را داشتند به آرزوي خود رسیدند. 

 
شیوع کرونا هم فرصتی براي خدمت بود 

وي با بیان اینکه شیوع ویروس منحوس کرونا هم فرصت هاي خدمت زیادي براي بسیجیان این پایگاه ایجاد کرد، تصریح کرد: راه
اندازي کارگاه هاي تولید ماسک و دوخت روزانه یک هزار ماسک، توزیع ماسک رایگان بین مردم ضدعفونی منازل بیماران کرونایی،
معابر و اماکن، شناسایی و کمک به خانواده هاي آسیب دیده از کرونا، غربالگري افراد روستا و شناسایی احتمالی مبتلایان، تهیه و
توزیع 550 بسته کمک معیشت در راستاي کمک مؤمنانه، پخت و توزیع غذاي گرم بین نیازمندان، کمک به خانواده هاي مستأجر و

 
مهلت گرفتن از صاحبخانه ها، قربانی گوسفند و غیره از جمله اقدامات انجام شده در شرایط کرونا بوده است. 



 
 

فرمانده پایگاه مقاومت بسیج مهدیه روستاي دشتغران عنوان کرد: با توجه به این که فوتی هاي ناشی از کرونا در این روستا به هشت
نفر رسید و نسبت به جمعیت قابل توجه بود با همکاري خواهران بسیجی در بحث اطلاع رسانی از نحوه انتقال ویروس، ضدعفونی

 
دست ها، عدم برگزاري درهمی هاي خانوادگی و غیره انجام شد و خوشبختانه شاهد کاهش آمار مبتلایان و فوتی ها بودیم. 

باقري بیان کرد: ساخت مسکن با جمع آوري کمک از خیران و با همکاري خواهران پایگاه مقاومت بسیج از دیگر برنامه هاي انجام

 
شده است. 

 
ایجاد شغل براي 270 نفر 

وي به راه اندازي 8 کارگاه بافت فرش و فراهم شدن زمینه اشتغال 150 نفر از بانوان روستا اشاره کرد و افزود: همچنین دو کارگاه
بسته بندي و سبزي پاك کنی که زمینه اشتغال 120 نفر را فراهم کرده در راستاي برنامه ها و فعالیت پایگاه مقاومت بسیج ایجاد

 
شده است. 

 
 

فرمانده پایگاه مقاومت بسیج مهدیه روستاي دشتغران گفت: با همکاري خیران کپسول اکسیژن و دستگاه اکسیژن ساز براي بیماران

 
کرونایی نیازمند تأمین و در اختیار مرکز بهداشت قرار گرفته است. 

باقري از خرید 1200 کیلوگرم خرما به منظور تهیه شیره خرما و فروش آن به نفع خانواده هاي نیازمند خبر داد و بیان کرد: دیوار

 
مهربانی با هدف گذاشتن و برداشتن لباس و اقلام مورد نیاز نیازمندان از دیگر برنامه هاي انجام شده است. 



وي گفت: تهیه بسته هاي کمک آموزشی براي بیش از 80 دانش آموز، تهیه جهیزیه، سیسمونی نوزاد و بیمه زنان روستا به تعداد

 
184 نفر از دیگر برنامه هایی بوده که با کمک پایگاه مقاومت بسیج مهدیه انجام شده است. 

 
کسب رتبه نمونه کشوري در سال 1385 

فرمانده پایگاه مقاومت بسیج مهدیه روستاي دشتغران خاطرنشان کرد: پایگاه مقاومت بسیج مهدیه در سال 1385 به عنوان پایگاه

 
نمونه کشوري و قبل از آن طی دو سال به عنوان پایگاه برتر استانی معرفی شده است. 

 
 

باقري تعداد خانوار روستاي دشتغران را 252 خانوار اعلام کرد و گفت: برنامه هاي پایگاه مقاومت بسیج مختص روستاي دشتغران

 
نیست و برخی از فعالیت ها در روستاهاي مجاور و سطح شهرستان با همکاري پایگاه مهدیه اجرا می شود. 

انتهاي پیام/3403/ج/ي



گرفتن کد بورسی براي مشمولان سهام عدالت تا پایان دي الزامی است

منبع: ایرناشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/10/22

شاهرود- ایرنا- سرپرست فرمانداري شاهرود گفت: آن دسته از صاحبان سهام عدالت که روش غیرمستقیم را انتخاب کرده
اند، تا پایان دي ماه جاري فرصت دارند با مراجعه به سامانه سجام به نشانی "sejam.ir " ثبت نام و کد بورسی خود را

دریافت کنند.

شاهرود – ایرنا – سرپرست فرمانداري شاهرود گفت: آن
دسته از صاحبان سهام عدالت که روش غیرمستقیم را
انتخاب کرده اند، تا پایان دي ماه فرصت دارند با مراجعه به
سامانه سجام به نشانی sejam.ir  ثبت نام و کد بورسی

 
خود را دریافت نمایند. 

به گزارش ایرنا، ابوطالب جلالی روز دوشنبه در نشست
اطلاع رسانی در خصوص اهمیت سجامی شدن مشمولان
سهام عدالت شهرستان شاهرود افزود: تمامی سهام دارانی
که روش مستقیم و یا غیر مستقیم را انتخاب کرده اند، باید

 
با ثبت نام در سامانه جامع الکترونیکی مشتریان سجام ، احراز هویت کرده و سپس نام نویسی و کد دریافت نمایند. 

وي با اشاره به اینکه افرادي که روش غیرمستقیم را انتخاب نموده اند، سهامدار شرکت سرمایه گذاري استانی هستند، تصریح کرد:
هرسهامدار در زمان ثبت نام سهام عدالت، در هر کجا که ساکن بوده اند شرکت هاي همان استان مدیریت سهامشان را برعهده خواهد

 
داشت. 

جلالی گرفتن کد بورسی را شرط ارائه خدمات خواند و ابراز داشت: اطلاع از تعداد سهام و دریافت گواهینامه الکترونیکی، امکان معامله
سهام، دریافت سود عملکرد سالیانه، حضور الکترونیکی در مجامع عمومی، درخواست عضویت در هیات مدیره، اعمال نظر در مورد
عملکرد مدیران، مشارکت در افزایش سرمایه احتمالی، کمک به بهبود عملکرد مدیران و امکان وثیقه گذاري جهت دریافت وام از

 
مزایاي عضویت در سامانه سجام و دریافت کد بورسی است. 

سرپرست فرمانداري شاهرود با اشاره به اینکه پیش شرط حضور در بازار سرمایه و هرگونه امکان خرید و یا فروش سهام شرکت
سرمایه گذاري منوط به ثبت نام در سامانه سجام است، گفت: تمامی دارندگان سهام عدالت که روش غیرمستقیم را براي مدیریت

 
سهام خود انتخاب نموده اند، سهام دار شرکت هاي سرمایه گذاري استانی تلقی می شوند. 

وي با بیان اینکه 392 هزار نفر در استان سمنان سهام عدالت دارند، تصریح کرد: از این تعداد 220 هزار نفر روش غیر مستقیم را

 
انتخاب کرده اند. 



جلالی با اشاره به اینکه شرط عضویت در شرکت سرمایه گذاري استان داشتن کد بورسی است، ادامه داد: باید بیش از 50 درصد از
220 هزار نفر دارندگان سهام عدلت در استان سمنان کد بورسی دریافت کنند تا شرایط برگزاري مجمع فراهم شده و این شرکت به

 
عضویت بورس درآید. 

به گفته وي چنانچه عضویت 50 درصد تا پایان دیماه محقق نشود، شرکت نمی تواند مجمع را برگزار کند و در نهایت شرکت از تابلو

 
اصلی بورس خارج و به فرابورس انتقال داده می شود و ارزش سهام سهامداران به 60 درصد تقلیل پیدا می کند. 

سرپرست فرمانداري شاهرود گفت: اکنون ارزش سهام عدالت استان 40 هزار میلیارد ریال است و در صورت رفتن به فرابورس به 30

 
هزار میلیارد ریال کاهش خواهد یافت. 

جلالی با بیان اینکه گسترش عدالت، کاهش فقر و توزیع عادلانه ثروت از اهداف توزیع این سهام است، افزود: یک شرکت سرمایه گذار

 
در هر استان که داراي اهلیت بوده معرفی شده تا همه کسانی که روش غیر مستقیم را انتخاب کرده اند عضو آن شرکت شوند. 

وي با اشاره به اینکه تاکنون شرکت هاي سرمایه گذاري سهام عدالت 27 استان در سازمان بورس نماد فعالیت دریافت کرده اند، اظهار
داشت: تاسیس شرکت سرمایه گذاري وهیات موسس این شرکت توسط اداره کل اقتصاد و دارایی انجام شده است و برگزاري مجمع و

 
انتخاب هیات عامل اصلی مستلزم این است که 50 درصد سهام داران در سامانه سجام نام نویسی کنند. 

جلالی با اشاره به اینکه 59 کارگزاري بورس کار احراز هویت رایگان سجام را از طریق سامانه کارا انجام می دهند، اظهار داشت: 14

 
سامانه هم ثبت نام الکترونیکی را به صورت رایگان در دستور کار خود دارند. 

وي از احراز هویت الکترونیکی سجام از طریق سامانه شعب 6 بانک خبر داد و افزود: بانک هاي آینده، پارسیان، رفاه کارگران، صادرات،

 
کارآفرینی و موسسه اعتباري ملل به صورت رایگان احراز هویت را انجام می دهند. 

 
شهرستان شاهرود با 53هزار کیلومتر مربع وسعت و 220 هزار تن جمعیت در استان سمنان واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- شاهرود 

 
- سهام عدالت 

 
- سامانه سجام 

- بورس



چالش هاي کشاورزي قراردادي و مالیات ارزش افزوده

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/10/22

نمایندگان بخش خصوصی در دو نشست اخیر خود در کمیسیون کشاورزي و صنایع تبدیلی اتاق بازرگانی تهران به دو مقوله
کشاورزي قراردادي و مالیات بر ارزش افزوده پرداختند و به مشکلات فعالان اقتصادي حوزه کشاورزي و صنایع غذایی در این

دو مبحث اشاره داشتند و از نقش مهم بخش خصوصی در بهبود وضعیت این دو مولفه گفتند.

اعضاي کمیسیون کشاورزي و صنایع تبدیلی اتاق بازرگانی
تهران طی دو نشست اخیر این کمیسیون، به بررسی
موضوع کشاورزي قراردادي و مسئله حذف مالیات بر ارزش

 
افزوده تولیدکنندگان صنایع غذایی پرداختند. 

به گزارش روابط عمومی اتاق تهران، احمدرضا فرشچیان،
رئیس کمیسیون کشاورزي و صنایع تبدیلی اتاق تهران، با
اشاره به اینکه اشاعه و برقراري نظام کشاورزي قراردادي در

کشور، نیازمند تدوین قوانین اجرایی است، گفت: در حال حاضر بخش بسیار کوچکی از کشاورزان در قالب کشاورزي قراردادي به
همکاري با واحدهاي تولیدي و صادرکنندگان روي آورده اند در حالی که ساختار و چارچوب قانونی براي حمایت از آنان وجود ندارد

 
که این خود یک معضل بزرگ براي عدم شکل گیري کشاورزي قراردادي در کشور است. 

حسن فروزان فرد، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران و از اعضاي این کمیسیون نیز، معتقد است که طرفین قرارداد کشاورزي
باید از اندازه و بزرگی قابل اطمینانی برخوردار باشند تا انگیزه و اعتماد براي انعقاد قراردادهاي همکاري مشترك میان آنان ایجاد شود.
وي با تاکید بر اینکه باید تدابیري را اندیشید که تولیدکنندگان و صادرکنندگان در اندازه و وسعت قابل قبول فعالیت کنند، افزود: در

 
چنین شرایطی، مدیریت و هدایت این زنجیره را می توان به دست تولیدکنندگان و صادرکنندگان سپرد. 

فروزان فرد عامل بعدي در عدم شکل گیري قراردادهاي کشاورزي در کشور را، تورم افسارگسیخته در کشور دانست که به گفته وي

 
توجیه پذیري قرارداد کشاورزي به ویژه از سوي کشاورزان را تاحدودي زیادي ناممکن کرده است. 

در همین رابطه، علیرضا رفیعی پور، مدیرکل دفتر محیط زیست و سلامت غذا وزارت جهاد کشاورزي، تولید محصولات شناسنامه دار و
گواهی شده، کاهش مصرف سموم و کود شیمیایی در تولید محصولات کشاورزي و همچنین آموزش و ترویج صحیح به کشاورزان و

 
تولیدکنندگان را سه راهکار براي توسعه بازار صادرات فرآورده هاي کشاورزي کشور عنوان کرد. 

وي با بیان اینکه وزارت کشاورزي باید به وظیفه ذاتی خود یعنی تولید و افزایش آن، بپردازد، افزود: اتاق بازرگانی و وزارت صمت نیز

 
باید بازارهاي جدید را براي صادرات آنچه که در بخش کشاورزي به تولید می رسد، پیدا کنند. 

رفیعی پور با اشاره به اینکه کمیته دانش بنیان تحول کشاورزي و غذا در وزارت جهاد کشاورزي فعال شده است، گفت: اتاق بازرگانی



 
باید مدیریت بازار در بخش کشاورزي را به دست گیرد. 

عباس کشاورز، قائم مقام وزیر کشاورزي در امور پروژه هاي زیربنایی آب و خاك نیز در سخنانی، ابتدا به نقد گفته هاي مدیرکل دفتر
محیط زیست و سلامت غذا وزارت کشاورزي پرداخت و گفت: وزارت کشاورزي تنها باید به امور فنی و سیاست گذاري بپردازد و

 
فعالیت هاي مرتبط با کشاورزي را به بخش خصوصی و فعالان اقتصادي بسپارد. 

وي از اتاق بازرگانی خواست تا حضور جدي تر و بیشتر بخش خصوصی در امور اقتصادي را از دولت مطالبه کند. کشاورز همچنین در
ارتباط با موضوع کشاورزي قراردادي، پیشنهاد کرد که این رویکرد ابتدا از طریق تولیدکنندگان بزرگ در بخش کشاورزي آغاز شود و

 
بخش خصوصی براي ترویج آن، اتکایی به دولت نداشته باشد. 

پس از بحث و گفت و گو پیراموان موضوع کشاورزي قراردادي و ضرورت هاي آن، احمدرضا فرشچیان رئیس کمیسیون کشاورزي و
صنایع تبدیلی اتاق تهران یادآور شد که نظرات و راهکارهاي فعالان اقتصادي در این ارتباط، گردآوري و پس از جمع بندي در اختیار

 
هیات رئیسه اتاق تهران براي پیگیري آن، قرار خواهد گرفت. 

 
کلاف سردرگم مالیات ارزش افزوده 

همچنین در دو نشست اخیر کمیسیون کشاورزي و صنایع تبدیلی اتاق تهران، موضوع حذف مالیات ارزش افزوده تولیدکنندگان
صنایع غذایی به بحث گذاشته شد. در همین رابطه، هومن حاجی پور، معاون کسب و کار اتاق تهران، با اشاره به اینکه یکی از سیاست
هاي اولویتی اقتصاد کشور، ساماندهی به کسب منابع مالیاتی است، گفت: پیشنهاد نرخ صفر مالیاتی براي تمامی بخش صنعت غذا، به

 
طور قطع با مخالفت جدي سازمان امور مالیاتی و دولت مواجه خواهد شد. 

وي در عین حال، پیشنهاد کرد تا موضوع حذف مالیات ارزش افزوده صنعت غذا، در کانون صنایع غذایی کشور که محل اجتماع

 
صنایع این بخش است، مطرح شود و راهکارهایی براي آن به دست آید. 

این در حالی است که به گفته پرویز جهانگیري، رئیس هیات مدیره انجمن افزودنی هاي صنایع غذایی، نه تنها مصرف کنندگان و
تولیدکنندگان که دولت نیز از نابسامانی ایجاد شده در مالیات ارزش افزوده، متضرر شده است. وي با بیان اینکه نحوه دریافت و وصول
مالیات ارزش افزوده، محل مناقشه است و باعث شده که کالاها گران تر به دست مصرف کننده برسد، افزود: به دلیل آنکه ارزش ریالی
دریافت مالیات ارزش افزوده هیچ گاه واقعی نبوده، دولت متضرر می شود و از طرف دیگر نیز تولیدکنندگان به جاي آنکه به مسائل

 
تولید و اشتغال بپردازند، بخش عمده اي از توان شان در گیر و دار مالیات ارزش افزوده به هدر می رود. 

در پایان این بحث، مقرر شد موضوع مالیات ارزش افزوده صنایع غذایی، در کانون صنایع غذایی کشور مورد بحث و بررسی قرار گیرد و
پس از جمع بندي نظرات و راهکارها در این تشکل، این موضوع به کمیسیون کشاورزي و صنایع تبدیلی اتاق تهران ارجاع شود.



تمدید مهلت ثبت نام وام جدید کرونا

شماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/10/22
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

بیش از هشت هزار میلیارد تومان تسهیلات به متقاضیان و صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا پرداخت شده است.

 
بیش از هشت هزار میلیارد تومان تسهیلات به متقاضیان و صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا پرداخت شده است. 

فاز اول پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا، پس از چند مرحله تمدید مهلت ثبت نام در آذر ماه به پایان رسید با این حال روند پرداخت
تسهیلات کرونا به متقاضیان در بانکها متوقف نشد و برابر مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا مقرر شد پرداخت تسهیلات به پرونده هایی

 
که در سیستم بانکی وجود دارد، کماکان ادامه داشته باشد. 

برابر اعلام اداره کل هدایت نیروي کار و کاریابی هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تاکنون 522 هزار پرونده دریافت وام در
سیستم بانکی به ثبت رسیده و از مجموع 13 هزار میلیارد تومان تسهیلات درخواستی، بیش از هشت هزار میلیارد تومان به متقاضیان

 
و صاحبان مشاغل آسیب دیده از کرونا پرداخت شده است. 

در ادامه حمایت دولت از صاحبان مشاغل شدیدا آسیب دیده از کرونا، ستاد ملی مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا، پرداخت تسهیلات
حمایتی به کسب و کارهاي حوزه گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان را به تصویب رساند. بر این اساس در فاز دوم، پرداخت
تسهیلات به سه گروه از مشاغل و کسب و کارهاي حوزه گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان آغاز خواهد شد که این گروه تا

 
پایان دي ماه می توانند براي ثبت نام و تشکیل پرونده بانکی جهت دریافت وام اقدام کنند. 

پرداخت تسهیلات کرونا در مرحله دوم به سمت بنگاه محوري تغییر یافته و چارچوب پرداخت وام مشابه تسهیلات قبلی است با این
تفاوت که در این مرحله بنگاهها و واحدهاي اقتصادي بر اساس چارچوب تعیین شده از سوي دستگاه اجرایی مربوطه تسهیلات مذکور

 
را دریافت خواهند کرد. 

برابر اعلام معاونت اشتغال وزارت کار، در این مرحله از پرداخت تسهیلات کرونا، چهار حوزه گردشگري و صنایع دستی، حمل و نقل،
فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان مورد توجه قرار گرفته و رقمی در حدود 8000 میلیارد تومان تسهیلات به این بخش ها پرداخت

 
خواهد شد. 

پیش از این مهلت ثبت نام وام کرونا براي فعالان حوزه گردشگري تا پایان آذرماه بود که با موافقت کارگروه مقابله با کرونا این مهلت

 
تا پایان دي ماه تمدید شد. 

بر این اساس متقاضیان واجد شرایط دریافت تسهیلات کرونا در هر سه گروه گردشگري، فرهنگ و هنر و ورزش و جوانان تا پایان دي
ماه براي ثبت نام در سامانه کارا و دریافت وام کرونا فرصت دارند. بازپرداخت اقساط تسهیلات کرونا نیز با سه ماه تنفس از خرداد ماه

 
سال 1400 آغاز خواهد شد تا به تاب آوري بیشتر این دسته کسب و کارها کمک شود. 



برابر مصوبات ستاد مقابله با کرونا مقرر شده براي کمک به صاحبان کسب و کارهایی که به دلیل شرایط ناشی از شیوع بیماري کرونا
در فعالیت خود دچار مشکل شده اند، تسهیلات با نرخ 12 درصد پرداخت شود که براي این منظور متقاضیان باید از طریق ثبت نام در
سامانه کارا وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اقدام و پس از تایید سامانه و معرفی به بانک، تسهیلات درخواستی را از طریق شعب

 
بانک دریافت کنند. 



بسیجیان سراسرکشور بیمه می شوند

منبع: ایلناشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/10/22

سردار جعفري گفت: امروزه بیمه یک صنعت است، صنعتی که می تواند نقش هاي متعددي را در فعالیت ها و ماموریت هاي
یک سازمان ایجاد کند و با تفاهمنامه امروز صندوق بیمه اجتماعی در کنار سازمان بسیج، بسیجیان و مشاغل مولد قرار گرفته

است.

سردار جعفري گفت: امروزه بیمه یک صنعت است، صنعتی
که می تواند نقش هاي متعددي را در فعالیت ها و
ماموریت هاي یک سازمان ایجاد کند و با تفاهمنامه امروز
صندوق بیمه اجتماعی در کنار سازمان بسیج، بسیجیان و

 
مشاغل مولد قرار گرفته است. 

تفاهمنامه همکاري بین سازمان بسیج مستضعفین و
صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر امضا
شد. این تفاهمنامه به منظور فرهنگ سازي و گسترش

فرهنگ بیمه درسطح جامعه شکل گرفت. براساس این تفاهمنامه بسیجیان ساکن در استانها با معرفی نامه نواحی مقاومت بسیج به

 
نمایندگیهاي این صندوق تحت پوشش این بیمه قرار خواهد گرفت و می توانند از خدمات این صندوق استفاده کنند. 

به گزارش ایلنا، علی شیرکانی در مراسم امضاي تفاهمنامه با سازمان بسیج مستضعفین کشور تشکیل صندوق بیمه اجتماعی را یکی از
خدمات بزرگ نظام براي روستاییان و عشایر دانست و ادامه داد: با این حال معتقدم مبلغ خوبی براي خدمات این صندوق نبودیم. این
صندوق باتوجه به اصل 29 قانون اساسی به منظور گسترش و توجه به رفاه و بیمه براي تمام آحاد کشور شکل گرفت و در سال 84 با
نقش کارفرمایی دولت آغاز به کار کرد در این نوع بیمه دولت 10 درصد حق بیمه را پرداخت و فقط 5 درصد را شخص پرداخت می
شود. در این بیمه 8 سطح حقوقی از ماهانه 27 هزار و 500 تا 70 هزار تومان تعریف شده است و هر فرد بسته به توان و اختیار خود

 
می تواند آن را انتخاب و پرداخت کند. 

مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی با بیان اینکه ما برتوانمندسازي تاکید داریم، افزود: معتقدیم با ورود افراد به صندوق بیمه اجتماعی
نوعی توانمندسازي را براي این افراد ایجاد می کنیم تا در زمان سالمندي و ازکار افتادگی بتوانند حقوق دریافت و به طور عزتمندانه
زندگی کنند. این نوع پرداخت با اعانه متفاوت است زیرا جنس مستمري بیمه نوعی کمک کرامت مندانه است و ازآنجایی که فرد در
این صندوق مشارکت دارد دربرابر ما لحنی طلبکارانه دارد، زیرا خود را در صندوق شریک می داند این درحالی است که دربرابر

 
نهادهاي حمایتی نمی توانند لحن طلبکارانه داشته باشند. 

شیرکانی با اشاره به جایگاه و ارزش خدمات صندوق نزد برخی خانوارهاي روستایی گفت: اینکه برخی از بازنشستگان روستایی لوح

 
مستمري صندوق را به دیوار خود نصب می کنند افتخاري براي ما است و به نوعی موجب اتصال آنها به نظام است. 

مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی هدف از تفاهمنامه این صندوق با سازمان بسیج را دستیابی به دو هدف اعلام کرد و گفت: هدف اول



در این تفاهمنامه فراهم کردن زمینه اي براي گسترش پوشش و ترویج بیمه درسطح روستاییان و عشایر کشور و رفع دغدغه هاي
معیشتی آنها و هدف دوم استفاده از ظرفیت هاي بسیجیان به عنوان گروه هاي مرجع مردم در روستاها است. زیرا معتقدیم که

 
بسیجیان یکی از مراجع در روستاها هستند که درآگاهی بخشی به مردم نقش مهمی دارند. 

وي با بیان اینکه بیمه نشان و ابزار توسعه است، گفت: هدف ما ایجاد روستاهایی توسعه یافته است که روستاییان براي تامین معاش

 
هیچ دغدغه اي نداشته باشند و آینده آنها تامین شود. 

شیرکانی افزود: این صندوق به پشتوانه نظام و دولت بنا شده است تا بتوانیم به جهادگران اصلی کشور در تامین امنیت غذایی کشور
کمک کنیم. چرا که دنیا به اهمیت روستاها پی برده و درحال توجه به آبادانی روستاهاي خود است به طوري که در اغلب کشورهاي
دنیا مهاجرت معکوس به روستاها شکل می گیرد این درحالی است که درکشور ما شهرنشینی درحال گسترش است. بنابراین ما می

 
توانیم با کمک همدیگر به امنیت کشور و دغدغه هاي مقام معظم رهبري در رفع معیشت مردم کمک کنیم. 

 
امروزه بیمه یک صنعت است 

در ادامه سردار جعفري با بیان اینکه بسیج شجره طیبه اي است که حضورش در موضوعات مختلف موجب توسعه شده است، گفت:
حضور بسیج درعرصه هاي مختلف اعم از تولید، مشاغل، امنیت و صنایع دستی تا عرصه هاي مختلف علم و دانش نشان دهنده
ظرفیت بالاي این سازمان است و طبیعی است که نیاز به حمایت با ابزارهاي قانونی در کشور دارد، ابزارهایی که می تواند نقش پذیري

 
بسیج در عرصه هاي مختلف کشور را اضافه کند. 

وي صندوق بیمه اجتماعی را یکی از این ظرفیت هاي قانونی براي بسیج نام برد و گفت: امروزه بیمه یک صنعت است، صنعتی که می
تواند نقش هاي متعددي را در فعالیت ها و ماموریت هاي یک سازمان ایجاد کند و با تفاهمنامه امروز صندوق بیمه اجتماعی در کنار

 
سازمان بسیج، بسیجیان و مشاغل مولد قرار گرفته است. 

وي ادامه داد: واضح است که این تفاهمنامه منجر به توسعه این فعالیت ها در سطح روستاها توسط بسیجیان خواهد شد و حتما
امنیتی را براي این دوستان به وجود خواهد و از امروز به بعد ما به عنوان بنیاد تعاون وظایفی از جمله اطلاع رسانی گسترده، توجیه
طرح و تبلیغ مزایاي تفاهمنامه در بسیج را برعهده داریم و نگاه متحولانه سردار سپهر و بابا احمدي منجبر به امضاي این تفاهمنامه

 
شد. 

 
مهمترین مسئله امروز در کشور ما مردم است 

سردار سپهر تفاهمنامه صندوق با سازمان بسیج را منشا خیر دانست و گفت: بسیج یک نهاد مردمی که کار سازماندهی را براي مردم

 
انجام می دهد. 

وي مهمترین مسئله امروز در کشور را مردم نام برد و گفت: همواره سه رکن اصلی شریعت، امامت و امت وجود داشته است، امت و
مردم مهمترین رکن در کشور است و اگر مردم را از انقلاب و نظام حذف کنیم دیگر هیچ اقتداري نخواهیم داشت. لذا هرکاري که

 
موجب نجات مردم، حضور مردم و پاي کار بودن مردم شود کار امام زمانی است و این کار صندوق خدمت بزرگی براي مردم است. 

سردار سپهر افزود: در سال 1330 بیش از 50 درصد مردم کشور ما روستا نشین و ما در آن سال صادرکننده غلات به خارج از کشور



بودیم، چه اتفاقی افتاده است که امروز گندم و نهاده هاي دامی را وارد می کنیم و اگر در واردات آن به مشکل بربخوریم تامین غذا و

 
گوشت ما با مشکل مواجه خواهد بود. 

وي با بیان اینکه ما فرهنگ روستا را برهم زدیم تاکید کرد: کشورهاي اروپایی ابتدا روستاي خود بعد صنعت را توسعه دادند، بنابراین

 
امروزه ما هیچ راهی نداریم مگر تعالی زندگی روستایی، فرهنگ روستایی و خدمات روستایی. 

سردار سپهر ادامه داد: مبناي توسعه روستا صنعت و خدمات نیست بلکه حفظ محیط روستا و کشاورزي است. بنابراین امنیت غذایی

 
یعنی روستا و عشایر، یعنی آبادي روستا و کشاورزي روستایی متاسفانه این مسئله و خطر را مسئولان ما درك نکرده اند. 

وي با بیان اینکه ما باید به هدف توسعه روستایی بازگردیم، درخصوص نقش بیمه در توسعه زندگی روستایی گفت: بسیج افتخار دارد
که براي توسعه کشاورزي، اشتغال، صنایع دستی روستایی و مهاجرت معکوس تلاش می کند، باید کاري کنیم که روستایی با امید و

 
افتخار در روستا زندگی کند و تولید داشته باشد شاید بیمه بتواند این نقش را در توسعه زندگی روستایی داشته باشد. 

درپایان این جلسه تفاهمنامه همکاري صندوق بیمه اجتماعی و سازمان بسیج مستضعفین امضا شد.



بیکاري یکصد نفر از صنف قنادان به دلیل کرونا / درخواستی براي مجوز

جدید نداشتیم

منبع: ایلناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/10/22

رئیس اتحادیه قنادان، آجیل فروشان و بستنی فروشان شهرستان اراك گفت: در سال جاري و به دلیل شیوع ویروس کرونا در
رسته هاي مختلف صنفی این اتحادیه، حدود یکصد نفر شغل خود را از دست داده اند.

رئیس اتحادیه قنادان، آجیل فروشان و بستنی فروشان
شهرستان اراك گفت: در سال جاري و به دلیل شیوع
ویروس کرونا در رسته هاي مختلف صنفی این اتحادیه،

 
حدود یکصد نفر شغل خود را از دست داده اند. 

حسن شمسی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، افزود: هر ساله
به نسبت افزایش جمعیت، درصد بالایی از متقاضیان براي

دریافت جواز کسب جدید به این اتحادیه مراجعه می کردند که متاسفانه در سال جاري به دلیل شیوع ویروس کرونا، متقاضی جدیدي

 
براي دریافت جواز کسب مراجعه نکرده است. 

وي ادامه داد: آنچه مسلم است این است که هر ساله در حوزه رسته هاي شغلی این اتحادیه 20 تا 25 جواز کسب جدید صادر که با
هر جواز کسب حداقل براي 3 نفر اشتغال ایجاد می شد اما متاسفانه در سال جاري و با توجه به شرایط کرونا جواب کسب جدید صادر

 
نشده و این میزان اشتغال را از دست داده ایم. 

رئیس اتحادیه قنادان، آجیل فروشان و بستنی فروشان شهرستان اراك اظهار داشت: مجموعا در 3 رسته شغلی صنف قنادان، بستنی
فروشان و آجیل فروشان در حدود یک سال گذشته به دلیل شیوع کرونا میزان فروش به شدت کاهش پیدا کرده است. به خصوص
اینکه در 2 برهه زمانی مختلف این رسته هاي شغلی مجبور به تعطیلی شدند. متاسفانه این شرایط تاثیر بسیار منفی بر روي رسته

 
هاي شغلی این صنف گذاشته است. 

شمسی تصریح کرد: از یک سو در ایام پایانی سال گذشته که این رسته هاي شغلی باید براي شب عید فعالیت داشته باشند و به اوج
فروش خود برسند، به دلیل شیوع کرونا مجبور به تعطیلی شدند. همچنین از سوي دیگر در ایام منتهی به شب یلدا نیز به دلیل

تعطیلی هاي ناشی از کرونا مجبور به تعطیلی در این حوزه بودیم و به همین علت با کاهش فروش بسیاري مواجه شدند.



تعهد گروه مدیریت استان در حمایت و دفاع از جایگاه فولاد خوزستان در

کشور

منبع: طلا نیوزشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/10/22

طلانیوز: استاندار خوزستان، گروه مدیریت استان را در حمایت و دفاع از جایگاه فولاد خوزستان در کشور و توسعه این
هلدینگ متعهد دانست.

طلانیوز: استاندار خوزستان، گروه مدیریت استان را در حمایت و دفاع از جایگاه فولاد خوزستان در کشور و توسعه این هلدینگ

 
متعهد دانست. 

به گزارش طلانیوز:غلامرضا شریعتی استاندار خوزستان و هیات
همراه روز یکشنبه 14 دي ماه 1399 با استقبال علی قلعه نوي
مدیرعامل فولاد خوزستان و رضا طاهري رئیس هیات مدیره از
سایت فولادسازي و پروژه مگا مدول آهن اسفنجی (زمزم 3)
شرکت فولاد خوزستان بازدید میدانی کردند. استاندار خوزستان
در این دیدار اظهار داشت: شرکت فولاد خوزستان نسبت به
برخی شرکت هاي فولادي، از قدمت و وسعت بیشتري برخوردار

است. حمایت هاي این شرکت به عنوان صنعت مادر در قبال شرکت هاي گروه ملی صنعتی فولاد و فولاد کاویان و سرمایه گذاري در

 
احداث و راه اندازي فولاد اکسین بر کسی پوشیده نیست. 

شریعتی گفت: فولاد خوزستان با وجود نزدیکی به آب هاي آزاد، بندر، خطوط ریلی و ظرفیت تولید 13 هزار مگاوات برق در استان

 
براي تکمیل زنجیره ارزش خود، با موانع زیادي دست و پنجه نرم کرد تا به این مهم دست یافت. 

وي با تاکید بر حساسیت مسئولان فولاد خوزستان نسبت به تثبیت جایگاه این شرکت در کشور گفت: ما از مسئولان فولاد خوزستان

 
خواستاریم که با ارائه طرح هاي توسعه اي و استقامت در برابر مشکلات، سعی در اشتغال زایی بیشتر در سطح استان نمایند.  

سود و منفعت تولید، حقوق سهام دار است اما توسعه سرمایه گذاري باید در استان انجام شود که در نهایت سود آن نیز به سهام دار

 
باز گردد. با توسعه فولاد خوزستان زمینه اشتغال بیشتري براي جوانان استان فراهم می شود. 

استاندار خوزستان در پایان سخنان خود از تلاش هاي بی وقفه مدیریت  فولاد خوزستان در توسعه اقتصادي استان، اشتغال زایی و
مسئولیت هاي اجتماعی تشکر نمود و ابراز امیدواري کرد که این صنعت مادر در استان با کمک تمامی سازمان هاي دست اندرکار،

 
قدرت رقابت با شرکت هاي رقیب را داشته و گامی رو به جلو در تحقق پیشرفت استان خوزستان برداشته شود. 

رضا طاهري رئیس هیات مدیره شرکت فولاد خوزستان در این نشست گفت: برنامه راه اندازي خط تولید مگامدول آهن اسفنجی
(زمزم3) براي سال 1401 پیش بینی شده، که با تلاش مدیرعامل فولاد خوزستان قرار است، پیش از زمان بندي یادشده به بهره

 
برداري برسد. با توجه به مشکلاتی که بر سر راه این پروژه قرار گرفته نیاز به حمایت تمامی مسئولان استانی است. 

طاهري ادامه داد: اولویت فولاد خوزستان در تامین نیاز شرکت هاي داخلی است. در همین راستا فولاد خوزستان بیش از 70 درصد از

 
تولیدات خود را به بخش داخلی و 30 درصد آن را صادر کرده است. 

گزارش خبرنگار ما حاکی است، در این نشست مهران عباس زاده معاون منابع انسانی و امور اجتماعی، میثم شهنیانی معاون برنامه
ریزي و توسعه و سعید قاسم زاده مدیرعامل شرکت صنعت فولاد شادگان توضیحاتی در خصوص عملکرد گروه فولاد خوزستان در

زمینه هاي مختلف ارائه کردند.



مجتمع مس سرچشمه به عنوان محور توسعه منطقه اي قلمداد می شود

منبع: طلا نیوزشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/10/22

طلانیوز: وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: مجتمع مس سرچشمه به عنوان محور توسعه منطقه اي قلمداد می
شود.وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: مجتمع مس سرچشمه به عنوان محور توسعه منطقه اي قلمداد می شود.

طلانیوز: وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: مجتمع مس سرچشمه به عنوان محور توسعه منطقه اي قلمداد می شود.وزیر

 
صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: مجتمع مس سرچشمه به عنوان محور توسعه منطقه اي قلمداد می شود. 

به گزارش طلانیوز:    علیرضا رزم حسینی در حاشیه کلنگ زنی
پروژه هاي مجتمع مس سرچشمه در جمع خبرنگاران گفت:
خوشبختانه در این مدت پیشر فت هاي خوبی در حوزه صنعت
مس صورت گرفته و رشد 12درصدي در تولید صنعت مس را
شاهد هستیم. وزیر صمت خاطرنشان کرد: امروز بالغ بر 20هزار
میلیارد تومان عملیات جدید توسعه مس شامل تولید کنسانتره،
تجهیزات معدنی، افزایش استخراج از معادن و پروژه هاي درمانی

 
و… افتتاح و کلنگ زنی شدند. 

 
  

رزم حسینی تاکید کرد: مجموعه مس سرچشمه به عنوان محور
توسعه منطقه اي قلمداد می شود؛ امسال فروش خیلی خوبی انجام گرفته و تا پایان سال رشد خوب در حوزه فروش را خواهد داشت و

زمینه اشتغال جدیدي براي جوانان فراهم می شود.



پارك اوره رزینی در لردگان احداث می شود

منبع: طلا نیوزشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/10/22

طلانیوز: توافقنامه احداث پارك اوره رزینی فی مابین اقبال عباسی استاندار استان چهارمحال و بختیاري، حسین بامیري
نماینده مردم لردگان در مجلس شوراي اسلامی، رسول اشرف¬زاده مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی سرمایه¬گذاري

ایرانیان، سجاد رستمی رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان چهارمحال و بختیاري و محسن ...

طلانیوز: توافقنامه احداث پارك اوره رزینی فی مابین اقبال عباسی استاندار استان چهارمحال و بختیاري، حسین بامیري نماینده
مردم لردگان در مجلس شوراي اسلامی، رسول اشرف¬زاده مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی سرمایه¬گذاري ایرانیان، سجاد
رستمی رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان چهارمحال و بختیاري و محسن محمودي مدیرعامل شرکت کودشیمیایی اوره

 
لردگان امضاء شد 

به گزارش طلانیوز:   توافقنامه احداث پارك اوره رزینی فی مابین
اقبال عباسی استاندار استان چهارمحال و بختیاري، حسین
بامیري نماینده مردم لردگان در مجلس شوراي اسلامی، رسول
اشرف¬زاده مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی سرمایه¬گذاري
ایرانیان، سجاد رستمی رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت
استان چهارمحال و بختیاري و محسن محمودي مدیرعامل

 
شرکت کودشیمیایی اوره لردگان امضاء شد   

استاندار چهارمحال و بختیاري در حاشیه این نشست از اهمیت
این اتفاق مهم در حوزه سرمایه گذاري و اشتغال زایی گفت و
تصریح کرد : ایجاد پارك اوره رزینی باعث اشتغال¬زایی براي 2

 
هزار و860 نفر بطور مستقیم و 5 هزار 200 نفر بطور غیرمستقیم می¬شود. 

 
  

رسول اشرف زاده مدیر عامل پترول نیز تصریح کرد: احداث پارك اوره رزینی با هدف تکمیل زنجیره ارزش اوره تولیدي تعریف شده

 
است که با توجه به نوع محصولات تولیدي، حجم سرمایه¬گذاري و ظرفیت آنها با همکاري بخش خصوصی اجرا خواهد شد. 

 
  

وي گفت : یکی از سیاست¬هاي اصلی هلدینگ خلیج¬فارس و پترول توسعه صنایع تکمیلی و احداث پارك¬هاي صنعتی پایین
دستی است که با هدف تکمیل زنجیره ارزش ایجاد اشتغال پایدار، جلوگیري از واردات برخی محصولات، خروج ارز از کشور، رونق
تولید و شکوفایی اقتصاد منطقه و استفاده از سرمایه¬هاي بخش خصوصی اجرا می-شود. در همین راستا یک طرح توسعه¬اي
کریستال ملامین به ظرفیت 40 هزار تن و یک پارك صنعتی اوره رزینی با ظرفیت 115 هزارتن در حال اجرا است که طرح گریستال
ملامین لردگان با سرمایه گذاري 50 میلیون دلار توسط پترول اجرا می گردد و تا حالا 27 درصد پیشرفت داشته است ولی پارك اوره

 
رزینی با همکاري بخش خصوصی اجرا خواهد شد. 

 
  

 امروز هیات امناي احداث پارك مذکور با حضور استاندار، مدیرکل صنعت و معدن و تجارت استان و مدیرعامل هاي شرکت¬هاي

 
پترول و لردگان تشکیل تا فرآیند شناسایی سرمایه¬گذاران بخش خصوصی آغاز گردد. 

 
  

پارك اوره رزینی با هدف احداث 6 زون و 45 واحد با ظرفیت 115 هزارتن و سرمایه¬گذاري حدود 20 هزار میلیارد ریال از سوي



 
بخش خصوصی احداث می¬شود که شرکت پترول نیز سهامدار این طرح خواهد بود 

 
  

با احداث پارك اوره رزینی در لردگان 19 محصول پایین دستی شامل انواع کودهاي شیمیایی، انواع پلاستیک ها، سیستم هاي آلاینده
خودروها و ... تولید خواهد شد.



مهارت آموزي نسخه جادویی آق سید

منبع: همشهريشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/10/22

ظاهرشان ژولیده و قامتشان خمیده است. یک در میان دندان در دهان ندارند و صورتشان از زخم هاي عفونی پر شده است.

 همشهري آنلاین _ سحر جعفریان: روزها به دنبال مواد
هستند و شب ها براي جاي خواب، کنج و زاویه هاي بی دفاع معابر را می جویند. این روایت یک خطی بیمارانی است که اعتیاد،
خواسته یا ناخواسته بلاي جانشان شده و بهبودي، همان آرزوي دور و درازي است که بسیاري در کمپ هاي ترك اعتیاد آن را می

 
یابند و برخی نیز با شیوه هاي دیگر، تجربه اش می کنند. 

در این میان، کمپ هاي ترك اعتیاد می توانند رنگ واقعیت به پایداري پاکی رهاشدگان ببخشند که نسخه هاي درمانی ویژه مهارت
آموزي و کارآفرینی در بر گرفته باشند. مانند کمپ «آخرین امید زندگانی» که «سید ابوالفضل افسري» از حدود 2 سال پیش آن را
در محله «فتح» راه اندازي کرد تا آخرین تیر امید براي بهبودي از این بیماري رنج آسا، براي همه آنهایی که خود را آخر خط می
پندارند، باشد. 33 سال دارد و کارشناس «معماري» است. اصالتاً شیرازي و «آق سید» صدایش می کنند. خودش هم روزگاري این
درد را تحمل کرده است و اکنون به قول بهبودیافتگان، حدود 10 سال است که پاك است. باور دارد: «پس از قطع وابستگی جسم از
موادمخدر، نوبت به آزادي روح است. روح نیز با درست اندیشیدن، دارا بودن مهارت و شغل آزاد می شود.» در این گزارش سري به

 
کارگاه کارآفرینی کمپ آخرین امید زندگانی زده ایم و با بهبودیافتگان آن پیرامون نسخه درمانی آق سید گفت وگو کرده ایم. 



 
 

- کارگاه کارآفرینی، مشارکت معنوي کمپ آخرین امید زندگانی را سال 1397 راه اندازي کرد تا نقطه پایانی بگذارد بر درد اعتیاد
دیگرانی که از خانواده و جامعه طرد شده اند. سید ابوالفضل صحبت هایش را این گونه آغاز می کند: «با اینکه کمپ داري در شرایط
نابه سامان اقتصادي کنونی سود مالی آن چنانی ندارد اما آن را راه اندازي کردم. هزینه دوره هاي درمانی را هم براي خانواده ها تا حد
امکان کاهش دادم تا بیشتر، دعاي خیر به زندگیم سرازیر شود تا چرك کفی دستی که امروز هست و فردا نیست. مدتی گذشت و با
مشورت چند تن از دوستان، تصمیم گرفتم کارگاه تولیدي جمع و جوري در نزدیکی کمپ راه اندازي کنم تا دوره هاي درمانی اعتیاد

 
براي مددجویان در کنار مهارت آموزي و ایجاد بسترهاي شغلی تکمیل شود. 

این میان اگر خانواده اي توانایی مالی پرداخت هزینه دوره درمان مددجویشان را نداشته باشند، مهارت آموزي و کارورزي مددجو در
کارگاه، هزینه درمانش محسوب می شود. از سویی در این دوران «کرونا» با جمعی از خیّران محلی آشنا شدم که در کنار هم به تولید
ماسک هاي پارچه اي کم بها ویژه خانواده ها و افراد نیازمند می پردازیم. آنها نذورات خود را به صورت پارچه به ما تحویل می دهند و
ما هم با مشارکت مددجویان در ثوابشان شریک می شویم. البته از مداخلات روان شناسی در این دوره ها نیز غافل نمی مانیم.
برگزاري کلاس هاي مشاوره و آموزش گروهی که در آن بهبودیافتگان تازه وارد از تجربه هاي اعضاي قدیمی گروه بهره مند می شوند

 
نیز از اولویت ها به شمار می آید.» 

 
 

- ترك اعتیاد با حفظ عزت نفس انتهاي کارگاه 70 متري، پشت چرخ «زیگزال»، جایی است که «حامد» کم سن ترین (21 ساله)
مددجوي این دوره نشسته و حسابی مشغول دوخت ودوز است. بارزترین تخریب 12 سال مصرف انواع موادمخدر بر چهره اش، چین و



شکن هایی است که بزرگ تر نشانش می دهد. مهدي می گوید: «در طول دوره مصرف موادمخدر، به کمپ هاي اجباري و اختیاري
بسیاري رفتم. کمپ هایی که در برخی از ناملایمات و بدرفتاري را دیدم. اما کمپ آق سید، با بقیه فرق ندارد. نمی گویم اینجا همه
چیز ایده آل و راحت است اما عزت نفس و حرمت آدم بیمار را نگه می دارند و خیلی ساده روحیه و انگیزه براي ترك ایجاد می
کنند.» «ر. س» نیز یکی دیگر از بهبودیافتگان است که می گوید: «تا زمانی که اعتیاد داشته باشیم کسی حیوان خانگی اش را هم به

 
ما نمی سپارد. 

ترك هم که کنیم، باز کسی به ما اعتماد ندارد و گاو پیشانی سفید هستیم. همین می شود که خیلی از مصرف کنندگان پس از قطع
مصرف موادمخدر، دوباره به آن روي می آورند. چراکه بیکاري براي امثال ما مانند زهر عمل می کند. خدا خیر بدهد آق سید را که به
نوعی با راه اندازي این کارگاه، حجت را بر ما تمام کرده است. هم حرفه اي را یاد می گیریم و هم کسب وکاري داریم که به موجب
آن لقمه نانی سر سفره خانواده مان می بریم. به گمانم کاري که آق سید می کند، مصداق همان ضرب المثل معروف است که می

 
گویند به جاي دادن یک وعده ماهی به کسی، به او ماهیگیري یاد بده.» 

 
 

- باید حمایت کنیم «ن. ح» نیز از بهبودیافتگانی است که پس از 11 سال اعتیاد، اکنون حس خوب رهایی را درك می کند. او می
گوید: «چون پیشتر به حرفه خیاطی تسلط داشتم، اکنون تلاش می کنم به دیگرانی که مشتاق یادگیري هستند، آموزش دهم. دوست
دارم در این زنجیره مهربانی و کارآفرینی که آق سید درست کرده است من هم یکی از حلقه هاي مؤثر آن باشم. باور کنید این بهترین
حالت ترك اعتیاد است که می تواند براي یک فرد مصرف کننده اتفاق بیفتد. چراکه هم ترك می کند، هم توانمند می شود و هم
مفهوم مشارکت و خیرخواهی را با حمایت خیّران متوجه می شود. شاید بگویید این روند در بسیاري از کمپ ها اجرا می شود. اما من
می گویم خالصانه و دلسوزانه بودن این روند بر نتیجه مطلوب آن تأثیر می گذارد. مانند خالصانه دلسوز بودن آق سید که آدم را به
ادامه راه امیدوار می کند حتی بسیار بیشتر از شرکت و کارگاه هایی روان شناسی آن چنانی.» «احسان کریمی» اکنون پس از گذشت
چند ماه، مشتري ثابت کارگاه آخرین امید زندگانی است. او مالک یکی از برندهاي پوشاك ایرانی است که بخشی از سفارش هاي

 
دوخت را به این کارگاه ارائه می دهد. 

کریمی می گوید: «برخی از همکارانم می گویند این همه کارگاه در منطقه و شهر وجود دارد، چرا به این کارگاه سفارش کار می
دهی؟ طبیعی است که تعجب می کنند. به هر حال، احتمال اینکه کار عقب بیفتد یا اشتباهی در آن رخ دهد، بسیار است. اما واقعیت
این است که همه ما اشتباهاتی در زندگی و گذشته مان داشته ایم و نباید براي همیشه تاوان آن را بدهیم و اگر این عزیزان را حمایت
نکنیم، بخشی از مسئولیت دوباره به خطا رفتن آنها متوجه ما می شود. چراکه دستمان می رسید وکاري نکردیم. هرکسی باید به



اندازه توانایی هاي مالی و معنوي که دارد به چرخه مهربانی و مهرورزي کمک کند. آق سید سهم خود را می دهد، من سهم خودم را
می دهم و دیگران هم پاي کار بیایند و سهم خودشان را بدهند.»



91 میلیارد تومان سرمایه گذاري براي اشتغال زایی در مناطق محروم هرمزگان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/10/22

نیازي گفت: بنیاد برکت تا پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می رساند.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، مرتضی
نیازي معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت
گفت: تا پایان سال جاري 1354 طرح اشتغالزایی اجتماع
محور در مناطق محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره
برداري می رسد که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و خانگی

 
را به دنبال دارد. 

نیازي خاطرنشان کرد: تا به امروز 968 طرح با 2 هزار و 904 اشتغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در شرف

 
افتتاح است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهر هاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان

 
تحت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح

 
هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کار هاي ایجاد
شده در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی و پرورش شتر و

 
آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان

 
تشکیل می دهند. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث

 
ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 

 
نیازي یادآور شد: براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 



وي تصریح کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار کرد: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

 
دست اقدام دارد. 

 
بیشتربخوانید 

 
- درآمد ماهانه طرح هاي اشتغالزایی امداد 2میلیون تومان است 

- احداث 15 بیمارستان برکت در مناطق محروم



مهارت آموزي 350 نفر از سربازان وظیفه توسط اداره ورزش و جوانان ایلام

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون فرهنگی وجوانان گفت:350 سرباز وظیفه از سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، نیروي انتظامی، پدافند هوایی آبدانان و
مرزبانی استان توسط اداره کل ورزش و جوانان استان ایلام و جهاد دانشگاهی استان در دوره هاي مهارت آموزي شغلی و

مهارت هاي زندگی شرکت نموده و گواهینامه دریافت کردند.

معاون ورزش وجوانان خبر داد: مهارت آموزي 350 نفر از
سربازان وظیفه توسط اداره ورزش و جوانان ایلام معاون
فرهنگی وجوانان گفت:350 سرباز وظیفه از سپاه پاسداران
انقلاب اسلامی، نیروي انتظامی، پدافند هوایی آبدانان و
مرزبانی استان توسط اداره کل ورزش و جوانان استان ایلام
و جهاد دانشگاهی استان در دوره هاي مهارت آموزي شغلی
و مهارت هاي زندگی شرکت نموده و گواهینامه دریافت

 
کردند. 

به گزارش برنا از ایلام، محمد رضا تردست از انعقاد تفاهم نامه اي بین اداره کل ورزش و جوانان و جهاد دانشگاهی استان با عنوان

 
سرباز مهارت خبر داد و گفت: کارآفرینی و مهارت هاي زندگی محور اصلی اجراي این طرح در استان ایلام است. 

او با بیان اینکه این طرح با همکاري نیرو هاي مسلح در استان ایلام اجرایی گردیده بیان کرد: آموزش مهارت هاي عمومی اشتغال و
مهارت هاي زندگی ویژه سربازان در این طرح مدنظر ؛ چرا که سربازان در آستانه تشکیل زندگی و ازدواج و اشتغال قرار دارند؛ بنابراین

 
لازم است تمهیدات ویژه اي براي یاري این قشر انجام شود. 

معاون ورزش و جوانان استان ایلام افزود: در راستاي اجراي این طرح در گام نخست 350 نفر از سربازان مستقر در ایلام، آموزش

 
مهارت هاي عمومی اشتغال و زندگی را فرا گرفته اند. 

او گفت: آموزش مهارت هاي عمومی اشتغال به مدت 48 ساعت نظري و عملی و مهارت هاي عمومی زندگی به مدت 32 ساعت

 
نظري و عملی برگزار می شود. 

تردست تصریح کرد: سربازان شرکت کننده در این طرح پس از فراگیري آموزش هاي لازم گواهینامه معتبر دریافت نموده اند.



کارخانه متروکه اي که با سرمایه گذاري سرآوا به خانه استارتاپ ها تبدیل شد

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش کسب و کار نیوز، کارخانه نوآوري آزادي با مساحتی بالغ بر 18 هزار متر مربع، شامل یک ساختمان اداري اصلی و
10 سوله مجزا است و در غرب تهران (میدان آزادي) واقع شده است. «کارخانه نوآوري آزادي با سرمایه گذاري 60 میلیارد

تومانی سرآوا راه اندازي شده است». این جمله را علی فیاض بخش مدیرعامل شرکت ...

کسب و کار نیوز - کارخانه نوآوري (آزادي) به عنوان نخستین کارخانه استارتاپی ایران، با ایده سید سعید رحمانی خضري

 
(مدیرعامل وقت سرآوا پارس) و سرمایه گذاري سرآوا در پاییز 1396 بنا نهاده شد. 

به گزارش کسب و کار نیوز، کارخانه نوآوري آزادي با مساحتی بالغ بر 18 هزار متر مربع، شامل یک ساختمان اداري اصلی و 10 سوله

 
مجزا است و در غرب تهران (میدان آزادي) واقع شده است. 

«کارخانه نوآوري آزادي با سرمایه گذاري 60 میلیارد تومانی سرآوا راه اندازي شده است». این جمله را علی فیاض بخش مدیرعامل

 
شرکت سرمایه گذاري سرآوا پارس در یلداي استارتاپی امسال (یلداسامیت 2020) گفت. 

به همین بهانه در این مطلب نگاهی داریم به داستان راه اندازي نخستین کارخانه نوآوري که این روزها از آن تحت عنوان «کارخانه

 
نوآوري آزادي» یاد می شود. 

از کارخانه متروکه تا خانه رویاهاي استارتاپی مجموعه اي که نخستین کارخانه نوآوري در آن احداث شده است تا چند سال پیش، با

 
نام کارخانه الکترودسازي «آما» فعالیت می کرد. 

کارخانه آما در سال 1338 توسط اکبر علیزاده راد بنا نهاده شد، اما چند دهه بعد به دلیل سیاست هاي انتقال واحدهاي صنعتی به

 
خارج از شهر تهران، تبدیل به یک کارخانه متروکه شد. 

پس از نزدیک به دو سال برنامه ریزي در پاییز 1396 سید سعید رحمانی خضري (مدرعامل وقت سرآوا) ایده نخستین کارخانه
استارتاپی کشور را که کلیه نیازهاي کارآفرینان از مرحله شتابدهی تا جذب سرمایه را پوشش دهد، در کارخانه متروکه «آما» اجرا کرد

 
و شرکت سرمایه گذاري جسورانه استارتاپی سرآوا پارس با سرمایه گذاري 60 میلیارد تومانی بنیان گذار کارخانه نوآوري آزادي شد. 

کارخانه متروکه آما آن روزها پس از بازسازي هاي اولیه به عنوان بزرگترین مرکز استقرار کسب وکارهاي نوپا در ایران شروع به

 
فعالیت کرد. 

 
ایده تاسیس این کارخانه در راستاي اجرایی ساختن تعهد به ادامه مسیر کارآفرینی بود تا راه استارتاپی ادامه پیدا کند. 

فاز اول کارخانه نوآوري آزادي (که آن روزها به دلیل نخستین بودن کارخانه نوآوري نامیده می شد)، آبان ماه سال 96 مورد بهره

 
برداري قرار گرفت و بالغ بر 200 نفر از فعالان حوزه کسب وکارهاي نوپا در این مجموعه مشغول به کار شدند. 

از نخستین قرارداد تا مشارکت دولت قرارداد اولیه تغییر کاربري و ایجاد فضاي استارتاپی کارخانه ابتدا بین شرکت سرآوا و مالک آن،
شرکت آما (موسس: مهندس اکبر علیزاده راد) در پاییز 1396 به امضا رسید و شرکت هم آوا به عنوان بازوي اجرایی سرآوا براي

 
ساخت و راه اندازي کارخانه نوآوري مامور شد. 

یک سال بعد با مشارکت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري این کارخانه به نخستین شعبه اقماري پارك فناوري پردیس تبدیل
شد و به تدریج شرکت هاي استارتاپی در حوزه هاي مختلفی از سلامت گرفته تا معماري و شهرسازي، هوش مصنوعی و لجستیک،

 
گردشگري، بیمه و تولید محتوا در سوله هاي مختلف آن مستقر شدند. 

کمی پس از شروع فعالیت شرکت هم آوا، شتابدهنده هاي آواتک، آواگیمز، شزان و فضاي کاري اشتراکی زاویه و شرکت نوآوا که پیش



 
تر هویت مستقل داشتند در آن ادغام شدند و با نام ثبتی «هم آوا» در کارخانه نوآوري آزادي به فعالیت خود ادامه دادند. 

اکنون هم آوا در اموري چون توسعه زیست بوم و فرهنگ کارآفرینی نوآورانه، پرورش و رشد کسب وکارهاي نوپا، پژوهش و توسعه
فناوري هاي نوین، سبدگردانی کسب وکارها، صندوق پژوهش و فناوري و ارایه راهکارهاي کارآفرینی و نوآوري به سازمان ها مجموعه
اي یکپارچه از راه حل ها را در اختیار دارد. در حال حاضر چند ده تیم استارتاپی در سبد پورتفولیوي هم آوا هستند و این مجموعه در

 
راستاي ماموریت جدید خود دو مرکز نوآوري در حوزه هاي فین تک و هوشمندسازي خودرو و صنعت را تحت حمایت دارد. 

یک کارخانه و ده ها استارتاپ در حال حاضر در این مجموعه صدها نفر از فعالان اکوسیستم استارتاپی ایران در قالب ده ها استارتاپ

 
مشغول فعالیت هستند. 

کارخانه نوآوري آزادي یک ساختمان اداري و 10 سوله 1000 متر مربعی دارد که هر یک از سوله هاي این کارخانه توسط یکی از

 
شرکت هاي بخش خصوصی تبدیل به یک شتابدهنده یا مرکز نوآوري شده است. 

همچنین ساختمان4500 مترمربعی بخش اداري آن هم داراي واحدهاي خدماتی به استارتاپ ها همچون فضاي کار اشتراکی «زاویه»

 
است. 

از سایر امکانات کارخانه نوآوري آزادي می توان به اتاق جلسات متعدد، سالن همایش، باشگاه ورزشی و رستوران و کافی شاپ اشاره
کرد که آنجا را به محلی مناسب براي تمرکز استارتاپ هاي کشور و شرکت هاي شتابدهنده یا سرمایه گذار خطرپذیر تبدیل کرده

 
است. 

سوله هاي کارخانه نوآوري آزادي با توجه به نیاز مراکز نوآوري مستقر در آن، بازسازي و تغییر داده شده است و از مهم ترین مراکز
می توان به دیجی کالانکست (بازوي نوآوري دیجی کالا)، پلنت (مرکز نوآوري و شتابدهی صنعت بیمه)، وي کست (هاب محتواي

فارسی) و کارگاه نوآوري هفت و هشت (گروه معماري و شهرسازي دیبا) اشاره کرد.



کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش کسب و کار نیوز، معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت با اعلام این خبر افزود: تا پایان سال جاري
1354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره برداري می رسد که ایجاد 4 هزار

... The ... :و 62 شغل خرد و خانگی را به دنبال دارد. مرتضی نیازي خاطرنشان کرد

 
بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می رساند. 

به گزارش کسب و کار نیوز، معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت با اعلام این خبر افزود: تا پایان سال جاري 1354 طرح
اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره برداري می رسد که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و

 
خانگی را به دنبال دارد. 

مرتضی نیازي خاطرنشان کرد: تا به امروز 968 طرح با 2 هزار و 904 استغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در

 
شرف افتتاح است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهرهاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان

 
تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح

 
هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کارهاي ایجاد شده
در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و

 
پرورش شتر و آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان

 
تشکیل می دهند. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث

 
ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 

 
نیازي یادآور شد: براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 

وي تصریح کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار داشت: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

دست اقدام دارد.



اولویت پرداخت تسهیلات اشتغالزایی چیست؟

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/10/22

ایران اکونومیست- معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار با بیان اینکه تا کنون 13 هزار میلیارد تومان اعتبار اشتغال
روستایی پرداخت شده است گفت: پرداخت تسهیلات باید بر اساس اولویت باشد, هنر پرداخت تسهیلات نیست.

پرداخت وام اشتغال روستایی و طرح اشتغال روستایی و
عشایري با هدف جلوگیري از مهاجرت به کلان شهرها،
کاهش حاشیه نشینی و ماندگاري ساکنان روستا هاي
کشور در بهمن 96کلید خورد.با تصویب مجلس مجوز
برداشت 1.5 میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی براي

 
ایجاد اشتغال و حفظ مشاغل روستایی صادر شد. 

بر اساس این طرح مقرر شد معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار
از محل صندوق توسعه ملی نزد مؤسسات عامل (بانک هاي
کشاورزي، پست بانک، توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی

امید و صندوق حمایت از توسعه سرمایه گذاري در بخش کشاورزي) سپرده گذاري شود و با تلفیق منابع هر مؤسسه برابر با سهم

 
صندوق توسعه ملی به متقاضیان پرداخت شود. 

طبق گفته ي عیسی منصوري, معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تا کنون13 هزار میلیارد تومان
اعتبار تخصیص یافته است گفت:براي اشتغال در روستاها 1.5 میلیارد دلار از محل صندوق توسعه ملی اختصاص یافت که تاکنون 13

 
هزار میلیارد تومان تخصیص پیدا کرده است. 

وي افزود: پیش از پرداخت تسهیلات روستایی و عشایري، تنها سه درصد از ایجاد اشتغال جدید در روستاها اتفاق می افتاد؛ اما با

 
پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغال پایدار روستایی و عشایري، این رقم اکنون به 29درصد رسیده است. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: یکی از اقدامات خوب دولت، پرداخت تسهیلات در مناطق
روستایی بوده که سبب ایجاد اشتغال زیادي در این مناطق شده است، در این زمینه، سازمان مدیریت و برنامه ریزي به عنوان دبیر

 
این کارگروه، باید نتایج پرداخت این تسهیلات را بازگو کند تا اثرگذاري اجراي طرح ها تبیین شود. 

منصوري بیان کرد: متاسفانه قبل از انقلاب سیاست بر مبناي حمایت از شهري و صنعتی شدن کارخانه اي بود و اهمیتی به مناطق
روستایی وجود نداشت. طبق نظر داوران بین المللی و آمارهاي موجود بعد از پیروزي انقلاب یکی از برنامه هاي اصلی در کشور بحث

 
حمایت زیرساخت هاي روستایی و بحث عمران و آبادي روستاها بوده است. 

منصوري با بیان این که عمران و آبادانی در روستا موجب شده که در چند دهه گذشته بحث زیر ساخت هاي اقتصادي و اشتغال
روستایی منسوخ بماند،گفت:یکی از برنامه هاي اصلی دولت تدبیر و امید تقویت و ایجاد بسترهاي مناسب اقتصادي و اشتغالزایی در



 
روستاها بوده است. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی ادامه داد:حمایت از اقتصاد روستایی موجب می شود تا به رغم

 
اشتغالزایی براي بومی هاي منطقه جمعیت روستایی هم افزایش پیدا کند. 

وي درباره پرداخت تسهیلات به حوزه گردشگري در استان هاي مختلف تاکید کرد: براي اعطاي تسهیلات براي ساخت هتل در
روستاهاي مقصد گردشگري در استان ها مشکلی وجود ندارد، اما نباید تنها به احداث هتل براي اسکان گردشگر توجه کرد، بلکه در
کنار احداث هتل باید به سایر ظرفیت هاي بومی و محلی در گردشگري براي ماندگاري توریست توجه کرد تا احداث هتل سودمند

 
باشد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به این که هنر در ایجاد اشتغال تنها اعطاي تسهیلات
نیست، گفت: باید در حوزه اشتغال سیاست گذاري براساس اولویت ها انجام شود، مثلا در حوزه فرش قبل از اعطاي تسهیلات براي

 
بافت فرش باید زمینه صادرات و بازار کار در دستور کار قرار بگیرد. 

تسنیم



ایجاد 4 هزار شغل در هرمزگان تا پایان امسال

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/10/22

هرمزگان- بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می
رساند.

هرمزگان- بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان
امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره

 
برداري می رساند. 

به گزارش قدس آنلاین،معاون توسعه کارآفرینی اجتماع
محور بنیاد برکت صبح امروز(22 دي ماه) در بازدید از
طرح هاي اشتغالزایی بندرعباس، عنوان کرد:تا پایان سال
جاري 1354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق
محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره برداري می رسد
که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و خانگی را به دنبال دارد.

مرتضی نیازي خاطرنشان کرد: تا به امروز 968 طرح با 2 هزار و 904 استغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در

 
شرف افتتاح است. 

وي افزود:شهرهاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع
محور این بنیاد قرار دارند.



نمایندگان قواي سه گانه رعایت شئون اجتماعی و فرهنگی در پخش آگهی هاي

بازرگانی و پرهیز از اغراق و افراط را مهم برشمردند!

منبع: سینما پرسشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/10/22

سینماپرس: شوراي نظارت بر صداوسیما طی جلسه اي خواستار پرهیز از اغراق و افراط در پیام هاي بازرگانی صداوسیما شد.

سینماپرس: شوراي نظارت بر صداوسیما طی جلسه اي
خواستار پرهیز از اغراق و افراط در پیام هاي بازرگانی

 
صداوسیما شد. 

به گزارش سینماپرس، جلسه 486 شوراي نظارت بر
سازمان صداوسیما به ریاست حجت الاسلام محسنی اژه اي
و با حضور اعضاي شوراي نظارت با موضوع بررسی عملکرد
مالی و بودجه اي سال 1399 و نیز پیش بینی هاي برنامه
اي و بودجه اي سال 1400 سازمان صداوسیما با حضور
معاون منابع مالی و سرمایه انسانی، مدیرکل بازرگانی و

 
رئیس مرکز طرح و برنامه سازمان صداوسیما در محل دبیرخانه شوراي نظارت برگزار شد. 

در این جلسه مسئولین حوزه هاي مالی و برنامه و بودجه سازمان صداوسیما کمک و مساعدت به ایجاد رونق در تولید و بهبود کسب و
کار را با توجه به سال جهش تولید و تأکیدات مقام معظم رهبري از جمله سیاستگذاري هاي جدید مدیریت پخش آگهی هاي

 
بازرگانی عنوان کردند. 

در این راستا از ابتداي سال جاري پخش پیام هاي بازرگانی که هم موجب افزایش تولید و هم کمک به ایجاد اشتغال و کارآفرینی
شود در دستور کار قرار گرفته است که در نتیجه این اقدامات با پخش آگهی هاي کارخانجات و صنایع، تعدادي از کارخانجات که

 
تعطیل شده بود رونق گرفته و هم چنین اقبال مردم به استفاده از محصولات آنها افزایش پیدا کرده است. 

با پخش پرحجم آگهی هاي بازرگانی محصولات داخلی گرایش به استفاده از لوازم خانگی داخلی افزایش پیدا کرده، سهم سبد

 
خانوارها از مصرف لبنیات افزایش پیدا کرده و موجب توسعه فعالیت هاي موسسات آگهی دهنده شده است. 

 
همچنین با سیاستگذاري هاي انجام شده سهم تبلیغ محصولات و لوازم صنعتی و فنی نسبت به خدمات افزایش پیدا کرده است. 

در این جلسه برخی از برنامه هاي پیشنهادي سال 1400 سازمان از جمله اینکه: سازمان صداوسیما قصد دارد تا سهم پخش آثار
انیمیشن ایرانی به داخلی را به سه چهارم افزایش دهد و حدود 700 قسمت سریال نیز براي باکس هاي شبانه در نظر بگیرد، مورد

 
بحث و بررسی قرار گرفت. 

علاوه بر این تولید و پخش برنامه هاي جذاب و پرمخاطب فعلی شبکه ها ادامه پیدا خواهد کرد و نسبت به تقویت سیگنال رسانی به



 
ویژه افزایش سرانه دریافت HD اقدامات لازم انجام خواهد شد. 

اعضاي شوراي نظارت پس از استماع گزارشات فوق و برنامه هاي حوزه مالی و بودجه اي سازمان، رونق تولیدات رسانه ملی بویژه در

 
حوزه نمایشی و بهبود کیفیت آثار را خواستار شده و بر ضرورت افزایش برنامه هاي جذاب و پرمخاطب تأکید کردند. 

در ادامه اعضاي شورا بیان کردند که با توجه به رقابت رسانه اي، شایسته است مدیران بخش هاي مختلف رسانه ملی مستمراً مناسب
با نیاز و ذائقه مخاطب برنامه هاي گوناگون و متنوع در موضوعات و ساختارهاي مختلف خصوصاً در موضوعات اجتماعی و خانوادگی

 
بویژه برنامه هاي مفرح و شاد تولید و پخش کنند. 

نمایندگان قواي سه گانه در شوراي نظارت رعایت برخی شئون اجتماعی و فرهنگی در پخش آگهی هاي بازرگانی و پرهیز از اغراق و
افراط را مهم برشمردند و اعتماد مردم به صداوسیما را یک اصل خدشه ناپذیر دانستند که می بایست در تمامی اقدامات و برنامه ها

 
مورد عنایت جدي قرار گیرد. 

اعضاي شوراي نظارت مدیریت صحیح مالی و استفاده بهینه و مطلوب از امکانات و نیروي انسانی و افزایش بهره وري و همچنین
رضایت مندي مردم از برنامه هاي سازمان صداوسیما و کارکنان رسانه ملی از دست اندرکاران را اصلی مهم و اساسی دانستند.



کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا- بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا
پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان هرمزگان به

 
بهره برداري می رساند. 

به گزارش خبرگزاري آریا، معاون توسعه کارآفرینی اجتماع
محور بنیاد برکت با اعلام این خبر افزود: تا پایان سال
جاري 1354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق
محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره برداري می رسد
که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و خانگی را به دنبال دارد.
مرتضی نیازي خاطرنشان کرد: تا به امروز 968 طرح با 2

 
هزار و 904 استغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در شرف افتتاح است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهرهاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان

 
تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح

 
هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کارهاي ایجاد شده
در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و

 
پرورش شتر و آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان

 
تشکیل می دهند. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث

 
ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 

 
نیازي یادآور شد: براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 

وي تصریح کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار داشت: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

دست اقدام دارد.





پارك اوره رزینی در لردگان احداث می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/10/22

 
 

خبرگزاري آریا - توافقنامه احداث پارك اوره رزینی فی مابین اقبال عباسی استاندار استان چهارمحال و بختیاري، حسین بامیري
نماینده مردم لردگان در مجلس شوراي اسلامی، رسول اشرف¬زاده مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی سرمایه¬گذاري ایرانیان،
سجاد رستمی رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان چهارمحال و بختیاري و محسن محمودي مدیرعامل شرکت کودشیمیایی

 
اوره لردگان امضاء شد 

به گزارش شمانیوز، توافقنامه احداث پارك اوره رزینی فی مابین اقبال عباسی استاندار استان چهارمحال و بختیاري، حسین بامیري
نماینده مردم لردگان در مجلس شوراي اسلامی، رسول اشرف¬زاده مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی سرمایه¬گذاري ایرانیان،
سجاد رستمی رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان چهارمحال و بختیاري و محسن محمودي مدیرعامل شرکت کودشیمیایی

 
اوره لردگان امضاء شد 

استاندار چهارمحال و بختیاري در حاشیه این نشست از اهمیت این اتفاق مهم در حوزه سرمایه گذاري و اشتغال زایی گفت و تصریح
کرد : ایجاد پارك اوره رزینی باعث اشتغال¬زایی براي 2 هزار و860 نفر بطور مستقیم و 5 هزار 200 نفر بطور غیرمستقیم می¬شود.
رسول اشرف زاده مدیر عامل پترول نیز تصریح کرد: احداث پارك اوره رزینی با هدف تکمیل زنجیره ارزش اوره تولیدي تعریف شده

 
است که با توجه به نوع محصولات تولیدي، حجم سرمایه¬گذاري و ظرفیت آنها با همکاري بخش خصوصی اجرا خواهد شد. 

وي گفت : یکی از سیاست¬هاي اصلی هلدینگ خلیج¬فارس و پترول توسعه صنایع تکمیلی و احداث پارك¬هاي صنعتی پایین
دستی است که با هدف تکمیل زنجیره ارزش ایجاد اشتغال پایدار، جلوگیري از واردات برخی محصولات، خروج ارز از کشور، رونق
تولید و شکوفایی اقتصاد منطقه و استفاده از سرمایه¬هاي بخش خصوصی اجرا می-شود. در همین راستا یک طرح توسعه¬اي
کریستال ملامین به ظرفیت 40 هزار تن و یک پارك صنعتی اوره رزینی با ظرفیت 115 هزارتن در حال اجرا است که طرح گریستال
ملامین لردگان با سرمایه گذاري 50 میلیون دلار توسط پترول اجرا می گردد و تا حالا 27 درصد پیشرفت داشته است ولی پارك اوره

 
رزینی با همکاري بخش خصوصی اجرا خواهد شد. 

امروز هیات امناي احداث پارك مذکور با حضور استاندار، مدیرکل صنعت و معدن و تجارت استان و مدیرعامل هاي شرکت¬هاي

 
پترول و لردگان تشکیل تا فرآیند شناسایی سرمایه¬گذاران بخش خصوصی آغاز گردد. 

پارك اوره رزینی با هدف احداث 6 زون و 45 واحد با ظرفیت 115 هزارتن و سرمایه¬گذاري حدود 20 هزار میلیارد ریال از سوي



 
بخش خصوصی احداث می¬شود که شرکت پترول نیز سهامدار این طرح خواهد بود 

با احداث پارك اوره رزینی در لردگان 19 محصول پایین دستی شامل انواع کودهاي شیمیایی، انواع پلاستیک ها، سیستم هاي آلاینده

 
خودروها و ... تولید خواهد شد. 

 
 

منبع: روابط عمومی پترول



هدف از تحقیق و تفحص، مچ گیري نیست

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا- سخنگوي کمیسیون صنایع مجلس با
اشاره به تحقیق و تفحص از صنعت خودرو و فولاد مبارکه
اصفهان گفت: هدف از تحقیق و تفحص، مچ گیري نیست و

 
ما به دنبال کمک به توسعه صنعت کشور هستیم. 

به گزارش خبرگزاري آریا، حجت االله فیروزي دو روز پیش
در جمع خبرنگاران درباره طرح تحقیق و تفحص از
خودروسازان تصریح کرد: ایران در حال تبدیل شدن به

کشوري صنعتی است و بسیاري از صاحبنظران عرصه اجتماعی درباره صنعت و فعالیت هاي صنعتی کارخانجات حساسیت هایی دارند
که به جا و مناسب است، این حساسیت ها موجب شد که در ماه هاي گذشته طرح تحقیق و تفحص از صنعت خودروسازي در
کمیسیون صنایع و معادن مجلس با حضور مسئولان وزارت صنعت، معدن و تجارت، خودروسازان و نمایندگان متقاضی، بررسی و در

 
نهایت در کمیسیون و صحن علنی مجلس شوراي اسلامی تصویب شود. 

وي با بیان اینکه هدف از تحقیق و تفحص، مچ گیري نیست از تشکیل کمیته تحقیق و تفحص از خودروسازان در این هفته خبر داد و

 
افزود: جمعیت بسیاري در صنعت خودروسازي ایران مشغول به کار هستند و هدف از تحقیق و تفحص کمک به این صنعت است. 

نماینده مردم فسا در مجلس درباره موافقت کمیسیون صنایع و معادن با تحقیق و تفحص از صنعت فولاد، اضافه کرد: این طرح دلیلی
بر وجود تخلف در این واحد ها نیست، با این طرح ایرادات و نواقص احتمالی موجود مشخص و به مجموعه هاي مدیریتی در جهت

 
بهبود امور کمک می شود. 

سخنگوي کمیسیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه فولاد، صنعتی حیاتی در کشور است، ادامه داد: مجموعه فولاد مبارکه در
شرایط کنونی که کشور تحت شدیدترین تحریم هاست از یک سو با تامین مواد اولیه موردنیاز صنایع داخلی و از سوي دیگر ارزآوري

 
به اقتصاد کشور کمک بسیاري کرده است. 

سخنگوي کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید نیز درباره تحقیق و تفحص از شرکت فولاد مبارکه اظهار داشت: صنعت فولاد یکی از

 
صنایع راهبردي کشور به شمار می رود و حس رقابت در این بخش در حال افزایش است. 

رحیم زارع در جمع خبرنگاران با بیان اینکه در شرایط کنونی قیمت تمام شده فولاد را به شکل خاصی پایین نگهداشته ایم افزود:
صنعت فولاد، بخش رقابت پذیري و ارزآوري نیز در کشور ایجاد می کند هرچند که بیشتر صنایع گاهی آلودگی دارند، اما فولاد مبارکه

 
در کشور هاي همسایه جایگاه مناسبی دارد و در بخش حفظ اشتغال کشور و در پروژه هاي عمرانی می تواند تاثیرگذار باشد. 

وي با اشاره اجراي طرح دوم آزادراه اصفهان تا شیراز با تلاش فولاد مبارکه گفت: ما در مجلس به دنبال کمک به این صنعت و صنعت
هاي مشابه هستیم که می تواند در سطح ملی تاثیرگذار باشد.



تفاهم نامه ساخت پارك اوره رزینی لردگان امضا شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا - تفاهم نامه ساخت پارك اوره رزینی
لردگان به منظور تکمیل زنجیره ارزش ملامین و اوره و
توسعه صنایع پایین دستی به عنوان طرح توسعه اي

 
پتروشیمی لردگان امضا شد. 

به گزارش خبرنگار شانا، این تفاهم نامه امروز (دوشنبه، 22
دي ماه) با حضور رسول اشرف زاده، مدیرعامل شرکت
گروه سرمایه گذاري ایرانیان (پترول)، اقبال عباسی،
استاندار چهارمحال و بختیاري و سجاد رستمی، رئیس

 
سازمان صنعت، معدن و تجارت این استان امضا شد. 

پارك اوره رزینی شامل 45 واحد در 6 زون با سرمایه گذاري 20 هزار و 97 میلیارد ریال اجرا می شود. ظرفیت کل واحدها 115 هزار

 
تن است که سبب اشتغال زایی 2860 نفر به طور مستقیم و 5200 نفر به صورت غیرمستقیم خواهد شد. 

19 محصول پایین دستی شامل مشتقات، انواع کودهاي شیمیایی، صنایع پلاستیک، انواع پلاستیک ها، سیستم هاي رفع آلاینده و ...

 
در این پارك تولید می شود. 

پارك اوره رزینی به عنوان طرح توسعه اي پتروشیمی لردگان به منظور تکمیل زنجیره ارزش ملامین و اوره تولیدي تعریف شده است

 
که با همکاري بخش خصوصی اجرا خواهد شد. 

توسعه صنایع پایین دستی، تکمیل زنجیره ارزش، ایجاد اشتغال پایدار، جلوگیري از واردات برخی محصولات، خروج ارز، رونق تولید از

 
دیگر اهداف احداث پارك هاي صنعتی پایین دستی است. 

پتروشیمی لردگان به منظور جلوگیري از خام فروشی، ایجاد ارزش افزوده، محرومیت زدایی منطقه و ایجاد اشتغال پایدار و بستر لازم
براي توسعه صنایع پایین دستی با ظرفیت 1750 هزار تن شامل 677 هزار تن آمونیاك و 1075 هزار تن اوره و سرمایه گذاري 875

میلیون یورو در منطقه فلارد شهرستان لردگان ساخته شده است.



توسعه اقتصادي در سایه توسعه صادرات می تواند ایجاد شود

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/10/22

غلامحسین شافعی گفت:صادرکنندگان پشتیبانی مالی و مشوق نمی خواهند، صادرکنندگان مسیر امنیت براي حرکت می
خواهند و مسیر هموار براي حرکت می خواهند و اعتماد و اطمینان انتظار دارند ولی واقعیت این است که در چند دهه

گذشته تجارت خارجی ما از یک سردرگمی برخوردار بوده است.

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از فارس،  غلامحسین شافعی امروز در مراسم روز ملی صادرات در اتاق بازرگانی ایران گفت:  روز
ملی صادرات تبلور افتخار آفرینی جهادگران عرصه تجارت است که من صمیمانه به همه تبریک عرض می کنم، آن هم دریک 
شرایط  کاملا استثنایی و ویژه و عبور از دیوار ستبر تحریم و ایجاد افتخار براي فعالان اقتصادي که شرایط را می توان به این تعبیر
کرد که صادرات با اعمال شاقه انجام می شود، البته جاي بسیاري از صادرکنندگان پرتلاش را امروز در این مراسم خالی می بینیم و

 
افراد ریشه داري که شرایط ناروا باعث شده که بعضی ها در این مراسم نباشند.  

رئیس اتاق بازرگانی ایران اظهار داشت: صادرات در اقتصاد کشورها در کجا قرار گرفته است؟  صادرات امروز به عنوان نوك پیکان
حرکت توسعه اقتصادي همه کشورها به رسمیت شناخته شده است و سنجش قدرت اقتصادي کشورها  ملاك اول آن میزان حضور

 
این کشور در بازارهاي رقابتی دنیا است و نقش صادرات هم در مسائل فرهنگی و در مسائل اجتماعی و امنیتی بسیار بارز است.  

وي خطاب به جهانگیري در ادامه بیان داشت: این مورد را بسیاري می گویند که اگر کالاهایی از مرزها عبور نکند، سربازان از آن عبور

 
خواهند کرد، خیلی ها  این موضوع  و اهمیت را درك کرده اند، ولی ما در این قضیه  هنوز حل نشده ایم. 

وي بیان داشت: آقاي جهانگیري ما خیلی حرف می زنیم که دنبال رونق تولید و به دنبال ایجاد اشتغال و به دنبال تامین معیشت
مردم و به دنبال عدالت اجتماعی و رفاه عمومی هستیم، اما راه اصلی آن کجاست و براي رسیدن به این موارد راه اصلی از کجا می
گذارد، مرتب هم از معیشت مردم حرف می زنیم، معیشت مردم در سایه توسعه اقتصادي می تواند پایدار بماند و توسعه اقتصادي در
سایه توسعه صادرات می تواند ایجاد شود و توسعه صادرات توسط صادرکنندگان قابل انجام است، بنابراین نقطه اصلی تامین معیشت
مردم و عدالت اجتماعی پشتیبانی واقعی از صادرکنندگان کشور است، باور کنیم که هزینه عقب افتادگی از صادرات کشور را افراد

 
ضعیف این جامعه بر دوش می کشند، برعکس آنچه که نشان داده می شود.  

وي بیان داشت: صادرکنندگان پشتیبانی مالی و مشوق نمی خواهند، صادرکنندگان مسیر امنیت براي حرکت می خواهند و مسیر
هموار براي حرکت می خواهند و اعتماد و اطمینان انتظار دارند ولی واقعیت این است که در چند دهه گذشته تجارت خارجی ما از

 
یک سردرگمی برخوردار بوده است.  

رئیس اتاق بازرگانی ایران بیان داشت: تا کی اقتصاد باید به سیاست در این کشور یارانه دهد، همه جا عکس این قضیه است، سیاست

 
به اقتصاد یارانه می دهد، زیرا توسعه سیاسی هم در گرو توسعه اقتصادي است.  

وي بیان داشت: آقاي جهانگیري واقعیت این است که فاصله حرف با عمل در کشور ما زیاد است، پشت تریبون ها از بخش خصوصی

 
خیلی حرف زده می شود، ولی آیا واقعا کردار مطابق این گفتارها است. 



 
این خبر تکمیل می شود... 

پربیننده ترین کاهش 60درصدي فروش دوربین هاي مداربسته نابودي 51میلیارد دلار براي هیچ افزایش چشمگیر قیمت جهانی مواد

 
غذایی/ بررسی عوامل دخیل در گرانی موبایل دومین کالاي وارداتی کشور شد سراب صدور سریع مجوز کسب وکار! 

لینک کوتاه لینک کپی شد



تعطیل کردن کارخانه شیمی معدنی کبودراهنگ غیرمنطقی است

منبع: ایسناشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/10/22

فرماندار شهرستان کبودراهنگ گفت: اینکه بگوییم کارخانه شیمی معدنی آلایندگی ندارد، حرفی بیهوده است و تعطیل کردن
آن غیرمنطقی اما باید توازنی بین اینکه سلامتی مردم حفظ شود و چرخه تولید کارخانه دایر باشد، به وجود بیاید.

عکس تزئینی است حجت االله مهدوي دوشنبه 22 دي ماه
در بازدید از کارخانه شیمی معدنی در شهرك صنعتی ویان
شهرستان کبودراهنگ، بر توسعه این کارخانه و ایجاد
اشتغال بیشتر و گستردگی بازار فروش محصولات این
کارخانه در سطح کشور و حتی در عرصه صادرات بین

 
المللی تأکید کرد. 

مهدي اعلام کرد: شرکت شیمی معدنی همدان نخستین و
تنها تولیدکننده کربنات کلسیم رسوبی در ایران و
بزرگترین در منطقه غرب آسیا با نام تجاري برین با طیف

گسترده محصولات در خدمت صنایع داخلی و بازارهاي جهانی است و همه ما باید از این ظرفیت ملی براي پیشرفت شهرستان و

 
افزایش تولید تلاش کنیم و هدف این است براي حل مشکل آلودگی هوا چاره بیندیشیم. 

وي خاطرنشان کرد: محصولات این شرکت طیف گسترده اي از صنایع را پوشش می دهند از جمله صنایع رنگ و پوشش هاي
صنعتی، انواع بتانه و سیلانت، خمیرهاي آب بندي، صنایع پلیمر، لاستیک، کاغذ، مرکب چاپ، صنایع شوینده و بسیاري از صنایع

 
دیگر که کربنات کلسیم مصرف می کنند. 

فرماندار کبودراهنگ به همراه معاون امور عمرانی استاندار همدان و مدیرکل مدیریت بحران استانداري از کارخانه شیمی معدنی در

 
شهرك صنعتی ویان شهرستان کبودراهنگ بازدید کردند و از نزدیک مشکلات آلایندگی این کارخانه را مورد برسی قرار دادند. 

انتهاي پیام



احداث هزار مسکن محرومین به همت خیرین

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان مرکزي از احداث هزار مسکن محرومین به همت خیرین در استان خبرداد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ مدیرکل
کمیته امداد امام خمینی استان مرکزي در حاشیه افتتاح
مرکز نیکو کاري خمین باشاره به اینکه تا کنون 52 واحد
مسکونی با کمک خیرین خریداري و یا ساخته شده است
افزود: با اجراي طرح خشت بهشت، 1000 مددجوي

 
نیازمنددیگر نیز صاحب خانه می شوند. 

مومنی افزود: یکی از اقدامات کمیته امداد براي توانمندسازي خانواده ها ساخت مسکن است طرح خشت بهشت می باشد که تصمیم
داریم 1000 واحد مسکونی با کمک خیرین استان بسازیم و تحویل خانواده هاي نیازمند بدون مسکن و بالاي 3 نفر هستند و بیش از

 
یکسال از تحت پوشش بودنشان میگذرد تحویل دهیم. 

او ادامه داد: 52 واحد مسکونی با کمک خیرین استان مرکزي خریداري و یا ساخته شده و تحویل خانواده هاي نیازمند بویژه ایتام

 
شده که تا پایان سال جاري نیز 20 مسکن دیگر خانواده هاي نیازمند خواهد شد. 

مدیر کل کمیته امداد استان مرکزي به اشتغال مددجویان نیز اشاره کرد و گفت: در خصوص اشتغال امسال اعتباري که داشتیم 152

 
میلیارد تومان از تبصره 16 بند ب بوده که 50 درصد این اعتبارات جذب شده است. 

مومنی افزود: 2000 پرونده متقاضی اشتغال در بانک ها موجود است که با کمک مسئولین استان تا پایان سال این اعتبارات جذب

 
شده و موجب اشتغال حدود 5200 نفر می شود. 

هشتمین مرکز نیکوکاري در خمین افتتاح شد که این صد و هفتادمین مرکز نیکوکاري در استان است و در این مراکز هدف این است
که کار مردم توسط خود مردم انجام شود.



راه اندازي کسب و کار به همت کارآفرین جوان در کبودراهنگ

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/10/22

"بهزاد سلطان مرادي" یکی از کارآفرینانی است که در روستاي داق داق آباد شهرستان کبودراهنگ با راه اندازي یک کسب و
کار براي چند نفر اشتغال ایجاد کرده است.

{sepehr_media_5874425_400_300$}



راه اندازي کسب و کار به همت کارآفرین جوان در کبودراهنگ

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/10/22

حمایت از کارآفرینان بویژه در روستا ها موجب ایجاد اشتغال، رونق اقتصادي و کم شدن روند مهاجرت از روستا ها می شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز همدان، "بهزاد
سلطان مرادي" یکی از کارآفرینانی است که در روستاي
داق داق آباد شهرستان کبودراهنگ با راه اندازي یک کسب

 
و کار براي چند نفر اشتغال ایجاد کرده است. 

این جوان کار آفرین، حدود 6 سال است که این کارگاه
تولیدي را در روستاي خود راه اندازي کرده و 8 نوع

 
دستگاه کشاورزي تولید می کند. 

دستگاه هاي تولیدي در این کارگاه از قبیل "عمیق کار" در 5 مدل و "چیزر" در 3 مدل است که بعد از بازار داخل استان به کل

 
کشور عرضه می شود. 

 
تمام دستگاه هاي تولیدي این کارآفرین تاییده استاندارد از آزمون جهاد کشاورزي دارد. 

آقاي سلطان مرادي با راه اندازي این تولیدي براي 5 نفر مستقیم و 15 نفر غیر مستقیم اشتغالزایی کرده و موجب رونق اقتصاد در

 
منطقه شده است. 

 
این کارآفرین جوان براي توسعه کارگاه و ایجاد اشتغال بیشتر نیازمند حمایت بیش از پیش مسئولان است. 

{sepehr_media_5874376_400_300$}



کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت

منبع: هرمزشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/10/22

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می رساند.
نوشته کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت اولین بار در شبکه اطلاع رسانی هرمز|اخبار

هرمزگان,اخبار بندرعباس پدیدار شد.

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان

 
هرمزگان به بهره برداري می رساند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت با اعلام این خبر افزود: تا پایان سال جاري 1354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در

 
مناطق محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره برداري می رسد که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و خانگی را به دنبال دارد. 

مرتضی نیازي خاطرنشان کرد: تا به امروز 968 طرح با 2 هزار و 904 استغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در

 
شرف افتتاح است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهر هاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان

 
تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح

 
هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کار هاي ایجاد
شده در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و

 
پرورش شتر و آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان

 
تشکیل می دهند. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث

 
ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 

 
نیازي یادآور شد: براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 

وي تصریح کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار داشت: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

 
دست اقدام دارد. 

انتهاي پیام/





بم از شهرستان هاي پیشتاز در طرح ایران قوي است

منبع: شبستانشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیرستاد هماهنگی و نظارت بر کانونهاي فرهنگی هنري مساجد استان کرمان، بم را از شهرستان هاي پیشتاز در طرح ایران
قوي خواند و گفت: کانون هاي مساجد استان تا این لحظه حرکت رو به رشد و قابل قبولی در این طرح دارند.

مدیرستاد هماهنگی و نظارت بر کانونهاي فرهنگی هنري مساجد استان کرمان، بم را از شهرستان هاي پیشتاز در طرح ایران

 
قوي خواند و گفت: کانون هاي مساجد استان تا این لحظه حرکت رو به رشد و قابل قبولی در این طرح دارند. 

 
 

 
 

حجت الاسلام مصطفی گرجی در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان با اشاره به اینکه طرح ملی «ایران قوي در گام دوم انقلاب
اسلامی»، با ایجاد بستر مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي فرهنگی
هنري مساجد کشور، تلاش می کند در راستاي تقویت مؤلفه هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد، گام بردارد؛ افزود:

 
این طرح، رقابتی سالم میان بچه هاي مسجد شکل داده است. 



مدیرستادهماهنگی و نظارت بر کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان کرمان تنوع فعالیت ها در طرح ایران قوي را به تناسب نیاز

 
روز و مخاطب امروزي عنوان و بیان کرد: قالب برنامه ها فرهنگی و هنري است. 

وي با اشاره به اینکه شمال استان کرمان 654 کانون فرهنگی هنري دارد؛ اظهار کرد: آموزش و اطلاع رسانی به این کانون هاي براي
مشارکت در طرح ایران قوي هم اکنون توسط نیروهاي ستادي در استان به صورت چهره به چهره با مدیران کانون ها در 16

 
شهرستان تحت حوزه شمال استان در حال اجرا است. 

حجت الاسلام گرجی با اشاره به اینکه کانون هاي مساجد استان کرمان تا این لحظه حرکت رو به رشد و قابل قبولی در این طرح
دارند؛ گفت: حضور در شهرستان ها و نشست با ائمه جمعه و ادارات ارشاد و بعضاً فرمانداران به هم افزایی بیشتر در راستاي اجراي این

 
طرح کمک می کند. 

وي در همین رابطه به سفر اخیر خود به شهرستان بم اشاره و تصریح کرد: بم یک شهر فرهنگی و برخوردار از استعدادهاي خوب در
حوزه فرهنگ و هنر است و تعامل خوب نهادها و ادارات با مدیریت امام جمعه بم فرصت خیلی خوبی براي حرکت رو به رشد کانون ها

 
فراهم کرده است. 

مدیرستاد هماهنگی و نظارت بر کانونهاي فرهنگی هنري مساجد استان کرمان، بم را از شهرستان هاي پیشتاز در طرح ایران قوي

 
خواند و گفت: در سفر اخیر نشستی با امام جمعه و فرماندار انجام و همراهی ایشان با فعالیت هاي کانون هاي مساجد اعلام شد. 

وي ادامه داد: در جریان این سفر متوجه شدیم یک بانوي کارآفرین مسجدي طبقه پایین مسجد را تبدیل به کارگاه دوزندگی کرده و
این جزو فعالیت هاي رواق کارآفرینی در طرح ایران قوي است.



اختصاص 30 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغالزایی در کاشان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/10/22

30 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغالزایی در شهرستان کاشان به ویژه در مناطق کمتر توسعه یافته و
روستایی اختصاص یافت.

به گزارش خبرگزاري صداو سیما، مرکز اصفهان؛ مدیر صندوق کارآفرینی امید کاشان
گفت: این تسهیلات با نرخ 6 در صد و باز پرداخت 5 ساله به متقاضیان واجد شرایط

 
پرداخت می شود. 

اکبر رضا زاده افزود: از آغاز امسال تاکنون 30 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه براي
طرح هاي اشتغالزایی در کاشان پرداخت و با اجراي این طرح ها براي 50 نفر به طور

 
مستقیم شغل ایجاد شده است 

وي گفت: این تسهیلات در زمینه هاي فرآوري محصولات کشاورزي، گلخانه هاي کوچک، صنایع دستی، گردشگري و بومگردي، آي
تی، طرح هاي دانش بنیان، ورزش و جوانان، خدمات و طرح هاي کوچک مورد نیاز مردم شهرستان در مناطق مختلف که توجیه

 
اقتصادي و نیازمندي منطقه را داشته باشد پرداخت می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کاشان، سقف تسهیلات قابل پرداخت به هر متقاضی را 100 میلیون تومان اعلام کرد.



مهارت آموزي 350 نفر از سربازان وظیفه توسط اداره ورزش وجوانان ایلام

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون فرهنگی وجوانان گفت:350 سرباز وظیفه از سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، نیروي انتظامی، پدافند هوایی آبدانان و
مرزبانی استان توسط اداره کل ورزش و جوانان استان ایلام و جهاد دانشگاهی استان در دوره هاي مهارت آموزي شغلی و

مهارت هاي زندگی شرکت نموده و گواهینامه دریافت کردند.

معاون ورزش وجوانان خبر داد: مهارت آموزي 350 نفر از
سربازان وظیفه توسط اداره ورزش وجوانان ایلام معاون
فرهنگی وجوانان گفت:350 سرباز وظیفه از سپاه پاسداران
انقلاب اسلامی، نیروي انتظامی، پدافند هوایی آبدانان و
مرزبانی استان توسط اداره کل ورزش و جوانان استان ایلام
و جهاد دانشگاهی استان در دوره هاي مهارت آموزي شغلی
و مهارت هاي زندگی شرکت نموده و گواهینامه دریافت

 
کردند. 

به گزارش برنا از ایلام، محمد رضا تردست از انعقاد تفاهم نامه اي بین اداره کل ورزش و جوانان و جهاد دانشگاهی استان با عنوان

 
سرباز مهارت خبر داد و گفت: کارآفرینی و مهارت هاي زندگی محور اصلی اجراي این طرح در استان ایلام است. 

او با بیان اینکه این طرح با همکاري نیرو هاي مسلح در استان ایلام اجرایی گردیده بیان کرد: آموزش مهارت هاي عمومی اشتغال و
مهارت هاي زندگی ویژه سربازان در این طرح مدنظر ؛ چرا که سربازان در آستانه تشکیل زندگی و ازدواج و اشتغال قرار دارند؛ بنابراین

 
لازم است تمهیدات ویژه اي براي یاري این قشر انجام شود. 

معاون ورزش و جوانان استان ایلام افزود: در راستاي اجراي این طرح در گام نخست 350 نفر از سربازان مستقر در ایلام، آموزش

 
مهارت هاي عمومی اشتغال و زندگی را فرا گرفته اند. 

او گفت: آموزش مهارت هاي عمومی اشتغال به مدت 48 ساعت نظري و عملی و مهارت هاي عمومی زندگی به مدت 32 ساعت

 
نظري و عملی برگزار می شود. 

تردست تصریح کرد: سربازان شرکت کننده در این طرح پس از فراگیري آموزش هاي لازم گواهینامه معتبر دریافت نموده اند.



22 هزار بسته معیشتی طی دهه فجر در گلستان توزیع می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/10/22

گرگان- مسئول برگزاري مراسم شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی گلستان گفت: 22 هزار بسته معیشتی طی دهه فجر در
گلستان توزیع می شود.

گرگان- مسئول برگزاري مراسم شوراي هماهنگی تبلیغات
اسلامی گلستان گفت: 22 هزار بسته معیشتی طی دهه

 
فجر در گلستان توزیع می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمد فلاحی ظهر دوشنبه در
جلسه شوراي اداري شهرستان گرگان اظهار کرد: کارگروه
هاي دهه فجر در استان و شهرستان ها تشکیل شده و
برنامه هایی را در راستاي دشمن شناسی و وحدت و

 
همبستگی ملی در دستور کار دارند. 

مسئول برگزاري مراسم شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی گلستان بیان کرد: برنامه هاي ما امسال جدي تر از سنوات قبل بوده و با

 
ابتکار عمل بهتري انجام خواهد شد. 

فلاحی گفت: در دهه فجر امسال که چهل و دومین سال انقلاب است برنامه ها را پر رنگ تر از سنوات قبلی برگزار کرده و برنامه هاي

 
مجازي ما تقویت خواهد شد. 

وي با اشاره به فعالیت 22 کارگروه در این رستا افزود: کارگروه قضایی، ورزش و جوانان، نیروهاي مسلح، مدیریت شهري، کودك و
نوجوان، قرآن، کارگروه انجمن و هیئات مذهبی، کارگروه دانش آموزي، کارگروه بسیج، کارگروه تقریب مذاهب اسلامی، کارگروه
مساجد، کارگروه کارگري و کارآفرینی، کارگروه همیاري و تشکل هاي مردمی، کارگروه زنان و خانواده، کارگروه روستایی و عشایري،
کارگروه فرهنگی و هنري، کارگروه اصناف، کارگروه ایثارگران، کارگروه ارتباطات و اطلاع رسانی، کارگروه روحانیت و کارگروه نهادها و

 
سازمان ها با محوریت ادارات تشکیل شده است. 

فلاحی با تأکید بر رعایت پروتکل هاي بهداشتی در برگزاري برنامه ها گفت: برپایی نمایشگاه هاي دستاوردهاي 42 ساله انقلاب با
هدف امیدافزایی، تجلیل از مادران شهدا و شهداي انقلاب، آذین بندي و تزئینات شهري، راه اندازي کاروان هاي نشاط آفرین توسط
فرهنگ و ارشاد، آموزش و پرورش و کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان، جشنواره روستایی و عشایري و شهري، تجلیل از فعالان

 
و مبارزان انقلاب از جمله برنامه ها است. 

وي اضافه کرد: 22 هزار بسته معیشتی در دهه فجر انقلاب در استان توزیع خواهد شد.



کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت

منبع: تسنیمشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/10/22

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می رساند.

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از
4 هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می

 
رساند. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، معاون توسعه کارآفرینی
اجتماع محور بنیاد برکت با اعلام این خبر افزود: تا پایان
سال جاري 1354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در
مناطق محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره برداري
می رسد که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و خانگی را به

 
دنبال دارد. 

مرتضی نیازي خاطرنشان کرد: تا به امروز 968 طرح با 2 هزار و 904 استغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در

 
شرف افتتاح است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهرهاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان

 
تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح

 
هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کارهاي ایجاد شده
در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و

 
پرورش شتر و آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان

 
تشکیل می دهند. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث
ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. نیازي یادآور شد: براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی

 
81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 



وي تصریح کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار داشت: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

دست اقدام دارد.



وزیر صنعت: جلوي صدور بخشنامه هاي یک شبه را گرفتیم/ رئیس اتاق ایران:

تا چه زمانی قرار است اقتصاد به سیاست یارانه دهد؟

منبع: تابناكشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/10/22

وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره موضوع فولاد، قیمت گذاري دولتی را اقدامی نادرست خواند و گفت: وزارتخانه به هیچ
وجه موافق قیمت گذاري نیست حتی همین رویکرد را درباره ارز هم مدنظر دارد.

بیست وچهارمین مراسم روز ملی صادرات با حضور اسحاق جهانگیري معاون اول ریاست جمهوري، علیرضا رزم حسینی وزیر
صنعت، معدن و تجارت، محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس، عزت االله اکبري رئیس کمیسیون صنایع و معادن

 
مجلس، غلامحسین شافعی رئیس اتاق ایران و صادرکنندگان نمونه و ممتاز کشور در محل ساختمان اتاق ایران برگزار شد. 

به گزارش تابناك اقتصادي؛ حمید زادبوم، رئیس سازمان توسعه
تجارت در این مراسم ضمن تبریک فرارسیدن سالروز ملی
صادرات و نام بردن از صادرکنندگان به عنوان سربازان جبهه
جنگ اقتصادي، اظهار کرد: بدون شک هیچ کس دقیقاً اطلاع

 
ندارد که صادرکنندگان در شرایط فعلی چه فداکاري می کنند. 

او ادامه داد: از زمان حضور آقاي رزم حسینی در وزارت صنعت، معدن و تجارت دو سیاست مهمی که دنبال شده است یکی معطوف
به فراوانی کالاها بوده و دومی تسهیل فرآیند برگشت ارز حاصل از صادرات صادرکنندگان که خوشبختانه مورد دوم از آبان ماه سال
جاري با بخشنامه تهاتر ارزي صادرکنندگان و واردکنندگان آسان تر شده است و با مصوبه تکمیلی هیات دولت در هفته هاي آتی هم

 
این فرایند شتاب بیشتري به خود خواهد گرفت. 

 
زادبوم در ادامه به تشریح مهم ترین سیاست ها و اهدافی پرداخت که در وزارت صنعت معدن و تجارت پیگیري می شود. 

او در همین زمینه تمرکز بر بازارهاي صادراتی کشورهاي همسایه را به عنوان اولویت اول وزارت صنعت عنوان کرد و گفت: 15 کشور

 
همسایه ایران و همچنین کشورهاي هند و چین در صدر اولویت هاي صادراتی کشور قرار دارند. 

او با تأکید بر اینکه خام فروشی یکی از مهم ترین چالش هاي صادرات است خاطرنشان کرد: خام فروشی فرایندي نیست که بخواهیم

 
یک دفعه جلوي آن را بگیریم. بلکه باید در بلندمدت براي این موضوع برنامه ریزي کنیم. 

او عارضه یابی صادرات در کارگروه هاي مختلف وزارت صنعت معدن تجارت با همکاري بخش هاي خصوصی و بانک مرکزي، تشکیل
شوراهاي ویژه جهت توسعه همکاري هاي بین المللی، توسعه موافقت نامه هاي تجارت ترجیحی و آزاد، همکاري و حضور در نهادهاي
بین المللی و آموزش جوانان و تجار براي ورود به بازارهاي بین المللی را از مهم ترین برنامه هاي وزارت صنعت عنوان کرد که در حال

 
پیگیري است. 



او در پایان سخنرانی خود از پورتال سازمان توسعه تجارت رونمایی و تأکید کرد که این سامانه پل ارتباطی مؤثري بین سازمان توسعه

 
تجارت و فعالان اقتصادي است تا فعالان اقتصادي در کمترین زمان ممکن سؤالات خود را بیان و پاسخ آن ها را دریافت کنند. 

 
از همه ظرفیت هاي اقتصادي بهره بگیریم 

در ادامه عزت االله اکبري، رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس به برخی مشکلات حوزه صادرات اشاره کرد و خواستار توجه دولت

 
به این موضوعات شد. 

بر اساس اظهارات او امروز در حوزه صنعت، صادرات و تولید می توان از مدل هاي جدیدي استفاده و کار را از کشورهاي همسایه و
منطقه آغاز کرد. اکبري گفت: فضا را باز کنیم و از همه ظرفیت ها بهره بگیریم. در اطراف ایران، راه هاي ترانزیتی قابل توجهی وجود

 
دارد که مغفول مانده و می توان با سرمایه گذاري روي آن ها، روند توسعه کشور را تسریع ببخشیم. 

او ضرورت استفاده از کلیه ظرفیت هاي موجود را موردتوجه قرار داد و گفت: ظرفیت مجلس را نادیده نگیریم و محیط کشور را
اقتصادي کنیم، از حواشی بگذریم و ارتباط مؤثر با وزارت امور خارجه را مدنظر قرار دهیم. از طرفی می توان زمینه اي را مهیا کنیم تا

 
سفارتخانه ها چهره اقتصادي به خود بگیرند. حداقل می توان این مدل را در چند کشور داراي اولویت پیاده کرد. 

 
وزارت صنعت باید درباره تجارت تصمیم بگیرد نه بانک مرکزي 

محمدرضا پورابراهیمی، رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در این مرسام از مسائل و مشکلات حوزه صادرات سخن
گفت: تصمیمات اتخاذ شده در جلسه 177 ستاد هماهنگی اقتصادي دولت که در تاریخ ششم آبان ماه 1399 توسط معاون اقتصادي
رئیس جمهوري ابلاغ شد، مقدمات مرتفع شدن بخش اعظم مشکلات فراروي جامعه فعالان تجارت خارجی کشور در حوزه ایفاي

 
تعهدات ارزي با هدف تأمین ارز مورد نیاز واردات کالاي اساسی، ضروري، مواد اولیه و تجهیزات تولید را فراهم کرده است. 

پورابراهیمی گفت: مجموعه دولت و حاکمیت تصمیم خوبی در حوزه صادرات و رفع تعهد ارزي گرفته بودند و این از اقدامات بسیار
خوب آقاي رزم حسینی در ابتداي شروع به کار بود. الآن هم از مطالبه این نشست تعیین و تکلیف ارزي و رفع تعهد در این زمینه

 
است؛ همه ما معتقد به بازگشت ارزي کشور هستیم ولی باید به واقعیت هاي اقتصادي کشور در سه سال اخیر هم توجه کنیم. 

او گفت: وضعیت تعهدات سال 1398 و 1397 نامشخص است؛ تعهدات سال 1397 کاملاً نامشخص و صادرکننده ها بلاتکلیف هستند.
تعهدات سال 98 در سازمان مالیاتی مشمول جرائم شده است. استمرار این وضعیت صادرکننده ها را دچار مشکل می کند و باید براي
آن فکري اساسی شود. باید با رویکرد علمی و مبنایی کار را پیش ببریم؛ متأسفانه هنوز به ابلاغیه 177 در خیلی از موارد توجهی

 
نشده است. 

او ادامه داد: موضوع دوم به سامانه وزارت صنعت، معدن و تجارت برمی گردد؛ در جلسه 177 ستاد هماهنگی اقتصادي دولت تصمیم
هایی در حوزه رفع تعهد ارزي گرفته شد. اما این ابلاغیه بیش از 40 روز در بانک مرکزي معطل شد و الآن هم سامانه وزارت صنعت
درست کار نمی کند. در این شرایط که یک روز هم براي اقتصاد کشور مهم است، این همه تعلل خیلی معنادار است. گزارشی که الآن
از بخش خصوصی داریم این است که اقدامات خوب دولت، وزارت صنعت، معدن و تجارت هنوز عملیاتی نشده و فقط سیستم تهاتري

 
که توسط پتروشیمی ها و فولادي ها انجام می شد و قبلاً هم این بود، ادامه دارد. باید مشکلات این حوزه گره گشایی شود. 



پورابراهیمی به تعیین مبناي تکلیف تسویه ارزي اشاره کرد و گفت: اگر مکانیزم عرضه و تقاضا مشخص نشود و اگر نرخ تسویه

 
صادراتی که باید براساس نیمایی باشد یا نه، مشخص نشود، بار دیگر مشکلاتی پیش خواهد آمد. باید این مکانیزم مشخص شود. 

او ادامه داد: سؤال اصلی من این است که نرخ 4200 چه گلی بر سر اقتصاد زد که قرار است ارز نیمایی هم بزند. چرا اجازه نمی دهید

 
که مکانیزم عرضه و تقاضا قیمت ارز را مشخص کند؟ 

پورابراهیمی به مشکلات حوزه فولاد اشاره کرد: نباید جلوي صادرات را با رفتار غیرمنطقی بگیریم. نباید قیمت گذاري دستوري در
بورس کالا اجرایی شود؛ در این قیمت گذاري 12 هزار میلیارد تومان رانت در اقتصاد توزیع شده است؛ شرکت هاي تولیدي از این

 
رانت محروم شده و وضعیت مردم و مصرف کننده هم مشخص است. 

او تصریح کرد: چگونه باید در این حوزه تصمیم گیري کنیم؟ چرا قوانین صادرات در این بخش عملیاتی نمی شود؟ دولت مصوبه خوبی
را گذرانده ولی آیین نامه اجرایی 40 روز در بانک مرکزي تأخیر کرده است. موضوع و خواست اول ما تعیین سازوکار و مکانیزمی است

 
که با محوریت وزارت صنعت، معدن و تجارت باشد و درنهایت باید بانک مرکزي تابع وزارت صنعت کار کند. 

او تصریح کرد: در دنیا با کوچک ترین تغییر در سیاست ارزي یا کاهش ارزش پول ملی، وضعیت را با صادرات جبران می کنند ولی در
ایران وقتی ارزش پول ملی پایین آمد، تراز تجاري در کشور منفی شد. الآن باید صادرات کشور بالاي 100 میلیون دلار باشد و این

 
بدون نفت هم ممکن است. باید وزارت صنعت درباره ارز و سیاست هاي ارزي تصمیم بگیرد نه بانک مرکزي. 

 
هزینه عقب افتادگی از صادرات را اقشار ضعیف جامعه می پردازند 

غلامحسین شافعی، رئیس اتاق ایران در سالروز ملی صادرات، ضمن تبریک فرارسیدن روز ملی صادرات و قدردانی از حضور معاون اول
رئیس جمهور و همچنین وزیر صنعت، معدن و تجارت در این مراسم، توسعه صادرات را در گروي پشتیبانی واقعی از بخش خصوصی

 
عنوان کرد و خواستار عملی شدن حرف ها در این حوزه شد. 

او گفت: روز ملی صادرات تبلور افتخار آفرینی جهادگران عرصه تجارت را به همه تلاشگران بخش صادرات اعم از مدیران، کارشناسان،
فعالان اقتصادي، تشکل هاي صادراتی و خاصه صادرکنندگان تبریک می گویم. این افراد قهرمانان افتخارآفرین هستند که از سد

 
تحریم ها گذشتند و با اعمال شاقه به راه خود ادامه دادند. جاي خیلی ها در این مراسم خالی است. 

رئیس اتاق ایران اظهار داشت: باید از بسیاري از رفتارها و تصمیمات غیرکارشناسی که البته غیرعامدنه براي صادرات اعمال شد، گلایه

 
ها را ابراز کنیم. 

رئیس اتاق ایران خاطرنشان کرد: صادرات به عنوان نوك پیکان توسعه تولید و اقتصاد کشورها شناخته شده است. نقش صادرات و
حضور کشور در بازارهاي جهانی در توسعه فرهنگی و امنیتی کشورها نقش بی بدیلی دارد. این یک باور جا افتاده است که اگر کالایی
از مرزهاي یک کشور عبور نکند، سربازان آن کشور از آن عبور خواهند کرد. با این حال به رغم اهمیت این موضوع، ما هنوز اهمیت آن

 
را درك نکرده ایم. 

او ادامه داد: حرف هاي زیادي در رابطه با ایجاد عدالت اجتماعی، رفاه اجتماعی، بهبود معیشت، اشتغال و ... گفته می شود. اما راه



رسیدن به اهداف مدنظر کجاست؟ پاسخ روشن است. بهبود معیشت مردم در سایه توسعه اقتصادي پایدار شکل می گیرد و توسعه

 
اقتصادي هم در گروي توسعه صادرات است. از طرف دیگر هم توسعه صادرات در گروي پشتیبانی واقعی از صادرکنندگان قرار دارد. 

شافعی خاطرنشان کرد: باید بپذیریم که هزینه عقب افتادگی از صادرات را اقشار ضعیف جامعه می پردازند. صادرکنندگان هم مشوق
هاي مالی و صادراتی نمی خواهند، بلکه تنها خواستار مسیر هموار و امن براي حرکت هستند تا با اعتماد و اطمینان در مسیر پیش رو
حرکت کنند. اما متاسفانه در چند دهه اخیر، تجارت خارجی ما دچار یک سردرگمی شده است. متاسفانه مشخص نیست سیاست

 
گزاران ما بر چه مبنایی تصمیم می گیرند و چرا فاصله حرف تا عمل اینقدر زیاد است. 

او با طرح این سوال که تا چه زمانی قرار است اقتصاد به سیاست یارانه دهد؟ تاکید کرد: شکی نیست توسعه سیاسی در گروي توسعه

 
اقتصادي است. 

شافعی افزود: از بخش خصوصی در پشت تریبون حرف زده می شود اما آیا کردارها هم مطابق این گفتارها هست؟ ما ادعاي عدالت
اجتماعی داریم اما آیا در مدیریت یک طرفه دولتی این عدالت اجرا می شود؟ اگر تصمیم نابخردانه و سیاست ناصواب اعمالی، جمعی
از ما را به فنا دهد و بهبود معیشت مردم را به خطر اندازند، چه کسی پاسخگوست؟ اصلا مجازاتی براي تصمیم گیران در کار هست؟

 
کجا باید دادخواهی کنیم؟ چه کسی پاسخگوي از دست دادن فرصت هاي طلایی است که ناشی از سیاست گذاري هاي اشتباه است؟ 

شافعی با ارائه آمار و ارقامی تصریح کرد: از سال 84 تا دو سال پیش، آمارها حاکی از کاهش تسهیلات بانکی است. چرا باید سهم ما از
بازارهاي صادراتی 15 کشور همسایه، تنها 2 درصد باشد؟ چرا طرف هاي خارجی ما به تعهدات ما اعتماد ندارند؟ چرا سیاست هاي
تجاري و ارزي ما هماهنگ با یکدیگر نیستند؟ چرا باید فعالان ریشه دار ما از چرخه فعالیت خارج شوند و در مقابل سواستفاده

 
کنندگان رشد کنند؟ 

او افزود: بخش خصوصی پرچم ها را برافراشته نگه داشته است. اما ظرفیت هایی که بخش خصوصی در حال حاضر دارد بسیار بیش از
ظرفیت فعلی است و باید ظرفیت هاي بالقوه را به بالفعل تبدیل کنیم. راه حل هم مشخص است. شرایط پیش رو به نظر می رسد

 
متفاوت باشد؛ براي یک بار برابري حرف و عمل را براي استفاده از ظرفیت هاي بخش خصوصی مورد توجه قرار دهید. 

شافعی تاکید کرد: خیلی از فعالان اقتصادي به ناروا خانه نشین شدند؛ برخی از آن ها به محکمه کشیده شدند. براي اصلاح این رویه

 
باید محیط را با اعتماد کنیم. آینده ما در دست بخش خصوصی است. 

رئیس اتاق ایران از اقدامات وزیر صنعت، معدن و تجارت قدردانی و ابراز امیدواري کرد تا با اقدامات ایشان و تفاهم هاي صورت گرفته

 
با بانک مرکزي، حرکت صادرات سرعت گیرد. 

 
جلوي صدور بخشنامه هاي یک شبه را گرفتیم 

علیرضا رزم حسینی، وزیر صنعت، معدن و تجارت این مراسم را بهانه اي براي بیان دغدغه هاي صادرکنندگان دانست و با اشاره به
دوران کوتاه خدمت خود در این حوزه یادآور شد: فرصت براي چابک سازي و کوچک سازي این وزارتخانه پیر کوتاه بود. هرچند قدم

 
هایی در این حوزه برداشتیم اما همچنان کارهاي زیادي باید صورت بگیرد. 

وي نسبت به اجراي سامانه جامع تجارت و نتایج حاصل از آن ابراز امیدواري کرد و گفت: طبق آمار موجود واردات روزانه از 95 هزار



 
تن به 101 هزار تن افزایش یافته که نشان می دهد اگر تسهیل گري اتفاق افتاد، سطح تجارت بهبود پیدا می کند. 

بر اساس اظهارات وزیر صنعت، معدن و تجارت از آغاز به کار سامانه جامع تجارت تا به امروز 10 میلیارد و 300 میلیون دلار پرونده

 
ثبت شده و از این میزان 3 میلیارد دلار ثبت سفارش نهایی صورت گرفته است. 

 
او اظهار امیدواري کرد تا پایان سال تراز تجاري کشور مثبت شود. 

رزم حسینی همچنین به اقدامات و رویکرد این وزارتخانه اشاره و تاکید کرد: تا امروز از صدور بخشنامه هاي یک شبه جلوگیري کردیم
و شفافیت و اطلاع رسانی به موقع را در اولویت کاري خود قرار داده ایم. از سوي دیگر حذف امضاهاي طلایی و امتیازات ویژه را دنبال

 
می کنیم. 

بر اساس اظهارات او، در این مدت منع صادراتی اتفاق نیفتاده و برخی بخشنامه هایی هم که از قبل وجود دارد باید در ستاد اقتصادي

 
مطرح و درباره آنها نظر داد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره موضوع فولاد نیز قیمت گذاري دولتی را اقدامی نادرست خواند و گفت: وزارتخانه به هیچ وجه
موافق قیمت گذاري نیست حتی همین رویکرد را درباره ارز هم مدنظر دارد. درباره فولاد شیوه نامه اي تهیه و در آن کف قیمتی فولاد

 
براي عرضه در بورس تعیین شده است که سقفی هم ندارد. در کل دنیا، بورس به همین شیوه کار می کند. 

منبع: اتاق ایران



بیش از 135 میلیون دلار کالا از گمرك منطقه ویژه اقتصادي کاوه به خارج از

کشور صادر شد

منبع: فریناشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیر گمرك منطقه ویژه اقتصادي کاوه از صادرات 135 میلیون و 460 هزار دلار انواع کالاي تولیدي از صنایع و کارخانه هاي
این شهرستان به خارج از کشور خبر داد....

مدیر گمرك منطقه ویژه اقتصادي کاوه از صادرات 135
میلیون و 460 هزار دلار انواع کالاي تولیدي از صنایع و

 
کارخانه هاي این شهرستان به خارج از کشور خبر داد. 

به گزارش فرینا، فرامرز امیدي در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا در مورد عملکرد گمرك منطقه ویژه اقتصادي کاوه در
9 ماه سپري شده از سال جاري، افزود: در مدت مذکور
بیش از 459 هزار و 630 تن انواع کالا به ارزش 135
میلیون و 460 هزار دلار از گمرك منطقه ویژه اقتصادي

 
کاوه به مقصد بیش از 50 کشور صادر شد. 

امیدي اظهار کرد: عمده کالاهاي صادر شده از طریق این گمرك از آغاز امسال تا پایان آذر شامل اقلامی چون هیدروکربن سبک و
سنگین، کاشی و سرامیک، گچ و سیمان، انواع شیشه، آبمیوه و رانی، محصولات پلاستیکی، کاغذ و مقوا، مصنوعات ریخته گري، حلال

 
و تینر، بیسکویت و سایر تولیدات بوده است. 

به گفته وي، کشورهاي افغانستان، عراق، پاکستان، ترکیه و قزاقستان پنج کشور عمده خریداران کالاهاي ایرانی و مقصد کالاهاي

 
صادراتی از شهرستان ساوه هستند. 

مدیر گمرك منطقه ویژه اقتصادي کاوه در خصوص واردات کالا از طریق گمرك منطقه نیز گفت: در 9 ماه سپري شده امسال بیش از

 
81 هزار و 474 تن کالا به ارزش 215 میلیون و 388 هزار دلار وارد شد. 

امیدي تاکید کرد: شیوع ویروس کرونا باعث شد روند صادرات و واردات کالا از منطقه ویژه اقتصادي کاوه با محدودیت هایی مواجه

 
شود. 

وي عنوان کرد: کالاهاي وارداتی از بیش از 35 کشور جهان وارد شده است که عمدتا سرمایه اي، واسطه اي، ماشین آلات و تجهیزات
خط تولید، مواد اولیه مورد نیاز واحدهاي تولیدي مستقر در شهرك صنعتی کاوه از جمله خمیر کاغذ، پوره، کنستانتره، کویل
آلومینیوم، مواد پلاستیکی و اشیاء ساخته شده از این مواد، چدن و آهن، پاکت آبمیوه، آبمیوه، شیشه و مصنوعات شیشه اي،

 
محصولات شیمیایی آلی، ماشین آلات و تجهیزات خط تولید است. 

مدیر گمرك منطقه ویژه اقتصادي کاوه، مبدا اغلب کالاهاي وارداتی به گمرك ساوه را کشورهاي امارات متحده عربی، ترکیه، عراق،

 
چین، آلمان، هند، کره جنوبی و ایتالیا عنوان کرد. 

امیدي بیان کرد: در این مدت 114 هزار و 520 تن کالا به ارزش ارزي 354 میلیون دلار به صورت ترانزیت خارجی واصل شد که
شامل تجهیزات، ماشین آلات و مواد اولیه مورد نیاز واحدهاي تولیدي شهر صنعتی کاوه یا کارخانه هاي در حال تاسیس هم در شهر

 
کاوه و هم در منطقه ویژه اقتصادي کاوه بوده است. 



شهرستان ساوه با برخورداري از بزرگترین شهر صنعتی کشور (کاوه)، منطقه ویژه اقتصادي و شهرك هاي صنعتی احمدآباد، نوبران و
غرق آباد با فعالیت افزون بر 600 کارخانه، محل اشتغال بیش از 45 هزار کارگر است.



سرمایه گذاري در بخش صنعت استان سمنان 105 درصد افزایش یافت

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان گفت: میزان سرمایه گذاري در بخش صنعت این استان در
سال جاري 105 درصد افزایش یافت.

معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت استان
سمنان : سرمایه گذاري در بخش صنعت استان سمنان
105 درصد افزایش یافت معاون امور صنایع سازمان
صنعت، معدن و تجارت استان سمنان گفت: میزان سرمایه
گذاري در بخش صنعت این استان در سال جاري 105

 
درصد افزایش یافت. 

به گزارش خبرگزاري برنا از سمنان؛ فرامرز محبوبی روز
دوشنبه با اعلام این خبر به رسانه ها ابراز داشت: سرمایه

گذاري انجام شده در بخش صنعت استان از ابتداي امسال تاکنون، بیش از 15 هزار میلیارد ریال بوده که این رقم در مقایسه با مدت

 
مشابه آن در سال گذشته حدود 105 درصد افزایش داشته است. 

وي ادامه داد: در بخش صدور پروانه هاي بهره برداري حوزه صنعت که در واقع می توان همان سرمایه گذاري هاي تحقق یافته دانست
از ابتداي سال 99 تا پایان آذر ، 130 فقره پروانه بهره برداري براي واحدهاي تولیدي استان صادر شد که در مقایسه با سال گذشته

 
هشت درصد افزایش داشته است. 

معاون امور صنایع سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان با اشاره به افزایش 52 درصدي اشتغال در بخش صنعت اظهار
داشت: در سال جهش تولید با صدور پروانه هاي بهره برداري جدید در بخش صنعت استان، زمینه اشتغال 2 هزار و 700 نفر در

 
صنایع استان فراهم شده است. 

وي اضافه کرد: امسال و تا پایان آذر براي واحدهاي صنعتی که جواز تأسیس اخذ کرده اند، سرمایه گذاري بالغ بر 84 هزار میلیارد

 
ریال با اشتغال حدود 27 هزار و 200 نفر پیش بینی شده است. 

محبوبی با بیان اینکه از ابتداي امسال تاکنون،1380 مجوز صنعتی در استان صادر شده است گفت: 130واحد صنعتی در استان پروانه

 
بهره برداري و 1250 واحد نیز جواز تأسیس دریافت کرده اند. 

 
سرمایه گذاري در بخش صنعت استان سمنان 105 درصد افزایش یافت 

لینک کوتاه : کپی شد 



 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/10/22 11:55 طرح اقدام متقابل ایران در برابر ترور شهید سلیمانی چکش کاري می خواهد/ مجلس ماهیت طرح را

 
پذیرفته است 

1 1399/10/22 11:45 هیچ مصوبه اي مبنی بر شهید محسوب شدن نیروهاي خدماتی صادر نشده است/ تحویل 59 پرونده شهداي

 
سلامت به بنیاد شهید/نیروهاي خدماتی بیمارستان هم جزء شهداي سلامت هستند 

2 1399/10/22 11:40 خاتمی و شخصیت هایی شبیه به او، حاضر به شرکت در انتخابات ریاست جمهوري نیستند/ قانون گذاران در

 
کشور، شوراي نگهبان و مجمع تشخیص هستند 

 
3 1399/10/22 08:46 عوامل سه گانه ثبات نسبی بازار ارز/ قیمت دلار بالاتر می رود؟ 

 
4 1399/10/22 07:57 برخی از تیم هاي خوب در حد لیگ ایران نیستند/ نیم فصل دوم را با قدرت بیشتري شروع خواهیم کرد 

 
5 1399/10/22 07:52 تضعیف پرسپولیس درست نیست/ برد دربی راه قهرمانی را هموار می کند 

 
6 1399/10/22 07:47 برهانی در آینده مربی بزرگی خواهد شد/ تاکتیک یحیی براي فکري ناشناخته نیست 

 
7 1399/10/22 07:41 عبدي گل می زند و فشار از روي مهاجمان برداشته می شود/ پرسپولیس برنده دربی است 

 
8 1399/10/22 07:36 نگران نباشید، کمبود شکر نداریم/ امکان تولید 2.5 میلیون تن شکر در سال 

 
9 1399/10/22 07:32 دربی مرگ و و زندگی در سکوت/ ناخداهایی که نمی خواهند غرق شوند! 

 
10 1399/10/22 07:10 از سوت موزون تا قضاوت کرمانشاهی در دربی 

 
11 1399/10/22 06:59 همه چیز درباره فیلم هاي مهم جشنواره فجر امسال 
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اعطاي تسهیلات اشتغالزایی به باشگاه ها ورزشی و سمن هاي آسیب دیده از

کرونا

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/10/22

نشست مشترك ادهم کرد مدیر کل ورزش و جوانان سیستان و بلوچستان، معاونین و روساي ستادي با جهاندیده مدیرکل
کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان در محل اداره کل ورزش و جوانان برگزار شد.

در دیدار مدیران کل ورزش و جوانان و کار، تعاون و رفاه
اجتماعی استان مطرح شد: اعطاي تسهیلات اشتغالزایی به
باشگاه ها ورزشی و سمن هاي آسیب دیده از کرونا نشست
مشترك ادهم کرد مدیر کل ورزش و جوانان سیستان و
بلوچستان، معاونین و روساي ستادي با جهاندیده مدیرکل
کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان در محل اداره کل ورزش

 
و جوانان برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاریی برنا ، در این دیدار تصمیمات بسیار
مهمی در خصوص حمایت از باشگاههاي ورزشی و همچنین سازمان هاي مردم نهاد جوانان که بر اثر بیماري منحوس کرونا دچار

 
آسیب شده بودند، اتخاذ شد که می توان به موارد ذیل اشاره کرد. 

اجراي دستورالعمل هاي جدید پرداخت تسهیلات اشتغالزایی براي فعالیتها و کسب و کارهاي آسیب دیدگی از کرونا ویژه حوزه ورزش
و جوانان تشکیل کارگروه مشترك اداره کل ورزش و جوانان استان و اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان در خصوص حمایت از
باشگاه هاي ورزشی و سمن هاي آسیب دیده و اختصاص تسهیلات بیشتر به آنها اعطاي تسهیلات با نرخ سود 12 درصد و تا سقف

 
960 میلیون تومان به اماکن، باشگاه هاي ورزشی و سمن ها که در سامانه کارا ثبت نام کرده و خواهند کرد. 

 
تاکنون بیش از 31 باشگاه ورزشی جهت اخذ تسهیلات اشتغالزایی در سامانه کارا ثبت نام و از این تسهیلات استفاده کرده اند. 

اداره کل ورزش و جوانان و اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان سیستان و بلوچستان با همفکري و هم افزایی بیشتر تلاش

 
خواهند کرد تسهیلات اشتغالزایی بیشتري را براي باشگاه ها ورزشی و سمن ها جذب کنند. 

رفع مشکلات و موانع بانکی جهت گرفتن تسهیلات اشتغال زایی و همچنین جلسه با بانک هاي عامل در دستور کار قرار خواهد

 
گرفت. 

حمایت دو وزارتخانه ورزش و جوانان و کار، تعاون و رفاه اجتماعی کشور و پیگیري هاي لازم در خصوص اختصاص تسهیلات بیشتر
براي طرح هاي اشتغالزایی استان سیستان و بلوچستان براي اولین بار سازمان هاي مردم نهاد جوانان استان سیستان و بلوچستان نیز

می توانند براي دریافت تسهیلات اشتغالزایی در سامانه کارا ثبت نام کرده و از این تسهیلات استفاده کنند.





رسیدگی به درخواست 761 نیازمند معرفی شده از دفتر مقام معظم رهبري

منبع: تابناكشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/10/22

 
رسیدگی به درخواست 761 نیازمند معرفی شده از دفتر مقام معظم رهبري 

طی 9 ماهه سال جاري پس از بررسی درخواست هاي 761 نیازمند معرفی شده از دفتر مقام معظم رهبري مبلغ 21 میلیارد ریال وام

 
و کمک بلاعوض به افراد مستحق حمایت و مساعدت اعطا شد. 

به گزارش «تابناك البرز» مدیرکل کمیته امداد البرز با اشاره به اینکه تسهیلات قرض الحسنه پرداختی به مددجویان و سایر نیازمندان
از طریق صندوق قرض الحسنه امداد ولایت، بانک مهر و رسالت اعطا می شود گفت: با توجه به شرایط اقتصادي کشور و مشکلات
عدیده محرومان ، به ویژه در بخش اشتغال، مسکن و کارگشایی، این نهاد درخواست هاي مساعدت 761 نیازمند غیر مددجوي ساکن
استان البرز را که از دفتر مقام معظم رهبري معرفی شده بودند را بررسی و نهایتاً ضمن پرداخت 21 میلیارد ریال وام قرض الحسنه و

 
کمک بلاعوض به 378 نفر ، 66 خانوار را نیز تحت حمایت قرار داد و 41 خانوار نیز مشمول بهره مندي از تسهیلات اشتغال شدند. 

مدیرکل کمیته امداد البرز در خصوص ضمانت وام هاي مددجویی و سایر نیازمندان اظهار داشت: تسهیلات این نهاد به مددجویان و

 
نیازمندان نسبت به سایر بانک ها با ضوابط به مراتب آسان تري اعطا می شود. 

وي تاکید کرد: وام هاي پرداختی صندوق امداد ولایت تا سقف پنج میلیون تومان بدون کارمزد و بیش از این مبلغ نیز با کارمزد 3

 
درصد اعطا می گردد. 

محمدي فرد با تأکید بر لزوم ترویج فرهنگ قرض الحسنه و دعوت از عموم مردم براي افتتاح حساب در صندوق امداد ولایت، افزود:
اتصال به شبکه شتاب، صدور آنی کارت بانکی، عدم دریافت جریمه دیرکرد اقساط و قابلیت استفاده از اینترنت بانک و همراه بانک

ازجمله ویژگی هاي صندوق امداد ولایت است.



جمعیت جوان ایلام 2 درصد بالاتر از میانگین کشوري است

منبع: تابناكشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/10/22

 
جمعیت جوان ایلام 2 درصد بالاتر از میانگین کشوري است 

معاون سیاسی امنیتی استاندار ایلام با تاکید بر استفاده از ظرفیت جوانان خلاق و توانمند در تشکیلات سازمان هاي مردم نهاد، افزود:

 
این سازمان ها می توانند در کاهش آسیب هاي اجتماعی استان نقش موثري ایفا کنند. 

به گزارش تابناك ایلام ؛ محمد نوذري در نشست ستاد ساماندهی امور جوانان استان اظهار داشت: تعداد سازمان
هاي مردم نهاد استان ایلام بعنوان مهم ترین عامل در کاهش آسیب هاي اجتماعی و ناهنجاري ها در چند سال

 
اخیر از 275 به 488 سازمان افزایش یافته است. 

وي یادآور شد: تمامی دستگاه هاي اجرایی استان باید با هم فکري و هم افزایی براي کاهش آسیب هاي اجتماعی و توجه به حوزه

 
جوانان توان خود را بکار گیرند. 

معاون سیاسی امنیتی استاندار ایلام افزود: فعالیت در حوزه جوانان تنها با اهتمام و داشتن برنامه ریزي منسجم از سوي مدیران

 
موفقیت آمیز است. 

نوذري اضافه کرد: براي کاهش میزان آسیب هاي اجتماعی استان تاکنون پنج واحد تسهیل گر در شهرستان هاي ایلام و ملکشاهی

 
راه اندازي شده است. 

نوذري با بیان اینکه جمعیت جوان ایلام 2 درصد بالاتر از میانگین کشوري است، تاکید کرد: 27 درصد از مجموع جمعیت استان را

 
جوانان تشکیل می دهند که این میزان در کشور 25 درصد است. 

 
وي ادامه داد: هر جامعه اي که تعداد جوانان آن بیشتر باشد، بطور قطع در بسیاري از حوزه ها موفق تر خواهد بود. 

معاون استاندار ایلام گفت: مدیران دستگاه هاي اجرایی استان نباید از مقوله اشتغال و مسایل اجتماعی جوانان غافل شوند و به این

 
حوزه نیز توجه ویژه داشته باشند. 

نوذري خواستار تقدیر از دست اندرکاران و فعالان حوزه ورزش و جوانان استان شد و افزود: فرمانداران و مدیران دستگاه هاي اجرایی

 
که فعالیت هاي شاخص و برجسته اي در حوزه جوانان داشته اند در پایان سال 99 تقدیر می شود. 

وي در ادامه خواستار تدوین سند سلامت جوانان با محوریت حوزه اجتماعی در استان شد و گفت: برنامه ریزي و هماهنگی هاي لازم
در این زمینه انجام شود./م



«جاسک» غنی از ثروت محروم از توسعه؛ هدف گذاري براي جبران عقب

ماندگی ها

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/10/22

هرمزگان- شهرستان جاسک که سالیان سال با محرومیت هاي بسیاري مواجه بوده در 300 کیلومتري شرق بندرعباس مرکز
استان هرمزگان واقع شده و بواسطه دسترسی مستقیم به دریاي عمان و آب هاي آزاد داراي اهمیت فراوانی است اما متاسفانه

با وجود این ظرفیت ها نتوانسته محرومیت را از چهره خود بزداید.

 هرمزگان- شهرستان جاسک که سالیان سال با محرومیت
هاي بسیاري مواجه بوده در 300 کیلومتري شرق بندرعباس مرکز استان هرمزگان واقع شده و بواسطه دسترسی مستقیم به دریاي

 
عمان و آب هاي آزاد داراي اهمیت فراوانی است اما متاسفانه با وجود این ظرفیت ها نتوانسته محرومیت را از چهره خود بزداید. 

قدس آنلاین گروه استان ها: از ان جا که جاسک یکی از بهترین نقاط براي انجام فعالیت هاي مختلف اقتصادي و توسعه اي است به
تازگی اجراي برخی طرح هاي بزرگ مانند خط انتقال نفت و هم چنین توسعه بنادر روزنه اي از امید در دل مردم این منطقه روشن

 
کرده است. 

به گفته کارشناسان اقتصادي سرعت و شتاب توسعه در شهرستان جاسک بسیار بالا بوده و هم اکنون اقدامات و طرح هاي ملی بسیار
مهمی در این شهرستان در دست اجرا است که از جمله آنها می توان به ایجاد دو پالایشگاه نفت سنگین و یک مجموعه پتروپالایش و

 
همچنین پایانه صادرات نفت اشاره کرد که با تکمیل و بهره برداري از آن جاسک به نمادي از توسعه و آبادانی تبدیل خواهد شد. 

 
خط انتقال گوره به جاسک 

یکی از مهمترین طرح هاي ملی در دست اجرا، خط انتقال گوره به جاسک است که معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و
بودجه در سفر اخیر خود به هرمزگان، بازدیدي از این طرح نیز به عمل آورد و آن را یک پروژه مهم ملی و راهبردي در کشور عنوان

 
کرد. 



 
 

این طرح با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره
سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع

 
سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی درسواحل مکران اجرا می شود. 

تامین و احداث یک هزار کیلومتر خط لوله 42 اینچ سازگار با نفت ترش، احداث پنج تلمبه خانه و سه ایستگاه بین راهی خط لوله و
برق رسانی به آن ها، احداث ایستگاه هاي دریافت و ارسال توپک و ترمینال پایانی، احداث مخازن ذخیره سازي به ظرفیت 10 میلیون
بشکه در منطقه جاسک و احداث تاسیسات دریایی شامل سه گوي شناور، حوضچه آرامش و تاسیسات جانبی آن در سواحل مکران را

 
می توان از مهم ترین پروژه هاي این طرح ملی دانست. 

معاون رئیس جمهوري و رییس سازمان برنامه وبودجه درجریان بازدید از این طرح گفت: همه طرح هاي در حال اجراي کشور مهم

 
هستند اما طرح خط انتقال گوره به جاسک را می توان مهم ترین طرح ها ذکر کرد. 

محمدباقر نوبخت اظهار داشت: هیچ یک از طرح هاي در دست اجرا به اندازه این خط لوله که می توان با آن تنگه هرمز را دور زد،

 
داراي اهمیت نیست. 

وي ادامه داد: مخازنی که در جاسک با ظرفیت ذخیره سازي 10 میلیون بشکه نفت در حال احداث است، طرح راهبردي بزرگی براي

 
کشور است، بویژه اینکه الآن از خلیج فارس هم فاصله گرفته و ذخیره سازي را در ساحل دریاي عمان انجام می دهیم. 

رییس سازمان برنامه و بودجه اظهار داشت: گزارش داده شده از روند اجراي طرح هزار کیلومتري خط لوله گوره به جاسک امید بخش
بوده و اقدام هاي خوبی انجام شده است و با تکمیل آن می توان تنگه هرمز را پشت سر گذاشت و از ظرفیت ملی دریاي عمان به

 
خوبی استفاده کرد. 

 
وي گفت: طرح راهبردي پایانه نفتی جاسک با پیشرفت فیزیکی خوب درحال نزدیک شدن به پایان کار و اتمام خود قرار دارد. 

معاون رییس جمهوري و رئیس سازمان برنامه و بودجه بیان داشت: امید می رود تا سال آینده شاهد بهره برداري از این طرح بزرگ

 
که مخازن عظیمی براي شرکت نفت و صادرات نفت ایجاد می کند، باشیم. 

توسعه تجارت 



گفتنی است علاوه بر سرمایه گذار ي در حوزه نفت و انرژي طبق اعلام مسئولان اداره کل بنادر و دریانوردي هرمزگان تا پایان سال

 
سه طرح مهم بندري در جاسک نیز به بهره برداري می رسد. 

مدیر اداره بنادر و دریانوردي شهید باهنر نیز در این خصوص می گوید: با توجه به ظرفیت توانمندي بندر جاسک به عنوان کانون

 
توسعه فعالیت هاي دریایی و بندري در شرق هرمزگان می شود. 

حمید رضا محمدحسینی اظهار می کند: بندر چند منظوره جاسک داراي حوضچه به وسعت 26 هکتار و اراضی پسکرانه اي 11

 
هکتاري است و اسکله هاي این بندر از قابلیت پهلودهی شناورهاي فلزي و لنج هاي تجاري و صیادي برخوردار می باشد. 

وي ادامه می دهد: مولفه ها و قابلیت هاي متمایز بندر جاسک در مقایسه با دیگر نقاط باعث شده صادرکنندگان هزینه کمتري را از
مزرعه تا بندر پرداخت کنند و این عامل اقبال سرمایه گذاران را جهت صادارات محصولات خود از جاسک به بنادر هدف دوچندان

 
کرده است. 

مدیر بندر شهید باهنر و بنادر شرق هرمزگان اظهار می کند: توجه ویژه به فعالیت هاي دریایی و بندري با هدف توسعه اقتصادي و

 
ایجاد اشتغال مولد براي بومیان منطقه را راهبردي مهم در توسعه بندر جاسک و بنادر واقع در سواحل مکران عنوان کرد. 

محمد حسینی یادآور می شود: تقویت و سرعت بخشی در امور توسعه اي بندر جاسک یکی از رویکردهاي مهم سالجاري است که
ایجاد ظرفیت هاي جدید و گسترش فعالیت هاي تجاري باتوجه به مزیت هاي مورد اشاره می تواند سرعت بخشی در روند صادرات

 
محصولات کشاورزي منطقه و استان هاي همجوار را درپی داشته باشد. 

وي تصریح کرد: سال گذشته 100 هزار تن کالاي غیرنفتی توسط لنج هاي باري و لندینگ کرافت از بندرجاسک به مقصد کشورهاي
حوزه خلیج فارس صادر شد که درهمسنجی با سال قبل تر از آن 96 درصد افزایش داشته است.



روزگار سربازي و مشکلات سربازان

منبع: فراروشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/10/22

علی صمدي؛ روزگار سربازي دورانی است که همه با خیر و خوشی از آن یاد می کنند البته بعد از گذشت چهل سال. این دوران
نه چندان کوتاه به سرچشمه خاطره بازي و احساسات نوستالژیک در سال هاي آینده هر جوان تبدیل می شود. دوران پرخاطره

 
سربازي در کنار شیرینی هاي فراوان خود تلخی هایی هم دارد که یکی از آن ها مسائل مالی و معیشتی سربازان است. 

حقوق هاي ناچیز و در حد صفر سربازي که گاهی شش ماه به شش ماه به تاخیر می افتاد کفاف هزینه واکس پوتین هاي سربازي را

 
هم نمی داد و همین حقوق ناچیز هم اغلب به دیون می رفت یعنی شتر دیدي ندیدي. 

یادش به خیر دوران سربازي را با درجه ستون دومی در سال هاي 67-68 در منطقه صالح آباد ایلام داخل سنگر هاي ساخته شده از
سنگ و گل و پلیت گذراندم و در طول 24 ماه خدمت ریالی به عنوان حقوق دریافت نکردم وخدا می داند چه سختی هایی را براي

 
تامین مخارج اندك معیشت در این مدت نه چندان کوتاه کشیدم. 

در پایان خدمت هنگام تصفیه حساب برگه اي به دستم دادند که نشان می داد بابت حقوق افسري وظیفه مبلغ 75 هزار تومان طلب
کارم. البته فعلا بودجه اي در کار نبود قرار شد هر سه ماه یک بار تلفن کرده و جویاي وضعیت اعتبار بشوم. در نهایت بعد از 7-8 ماه

 
فرمودند که اعتبار رسیده براي تصفیه حساب مراجعه فرمایید. 

بعد از طی قریب 1 هزار کیلومتر و رسیدن به ستاد مربوطه و کلی امضا و پاراف و دوندگی اداري نهایت 25 هزار تومان از طلب یاد
شده دستمان را گرفت وقتی پرسیدم پس 50 هزار تومان بقیه چی؟ فرمودند: رفت به دیون! پرسیدم: دیون یعنی چه؟ فرمودند: دیون
یعنی اینکه ارتش اعتبار لازم را براي پرداخت طلب شما ندارد و این مبلغ را به شما بدهکار است. البته سرکار استواري که در میز

 
بغلی مشغول رسیدگی به پرونده اي دیگر بود لب مطلب را بیان کرد: آقاجان دیون یعنی اینکه شما را به خیر و مارا به سلامت. 

این داستان واقعی را به عنوان مقدمه اي براي ورود به بحث حقوق سربازان آوردم که در لایحه بودجه ارائه شده از سوي دولت قرار
است گوش شیطان کر دو برابر شود. یعنی اگر مجلس محترم به این بند از لایحه راي دهد و درآمد هاي دولت هم در بودجه محقق

 
شود حقوق سربازان به سلامتی از حدود 480 هزار تومان فعلی به دور و بر 1 میلیون تومان بالغ شود. 

نگفته پیداست که این افزایش مقدر نقدا در تاراج تورم 40، 50 درصدي از بین رفته است، اما صحبت بر سر این نیست بلکه موضوع
حرف این است که چرا در حق سربازان این مملکت تا این حد بی توجهی بلکه اجحاف می شود؟ سربازي که جانش را و دوسال از
بهترین سال هاي عمرش را در راه خدمت به میهن گذاشته است چرا باید از حداقل امکانات معیشتی حتی در اندازه کرایه رفتن و
برگشتن به محل خدمتی خود محروم باشد؟ آیا مملکت ما کشور فقیري است؟ در این صورت با حقوق هاي نجومی 25 تا 50 میلیونی

 
که علی رغم ادعا ها بازهم بنا به گزارش دیوان محاسبات در برخی شرکت هاي دولتی ساري و جاري است چه کنیم؟ 

به راستی چرا باید یک جوان در دوران سربازي که دوران حساس شکل گیري عزت و اعتماد به نفس اوست خود را به نوعی سربار



خانواده اش احساس کند؟ چرا باید همه با نوعی احساس ترحم به سرباز نگاه کنند و مثلا بخواهند کرایه تاکسی یا پول ساندویچ اورا
بپردازند یا از او قبول نکنند؟ آیا در کشور براي همه کارکنان کارگزاران حقوق هاي مکفی و چند میلیونی وجود دارد فقط براي

 
پرداخت حقوقی ناچیز سربازان که حساس ترین و پرخطرترین مسئولیت هاي اجتماعی را برعهده دارند بودجه و اعتباري نیست؟ 

در دوران خدمت سربازي شاهد وضعیت دشوار سربازان متاهلی بودم که زن و بچه خود را به امان خدا رها کرده و به خدمت سربازي
که قدما به اعتبار همین تفاصیل به آن اجباري می گفته اند آمده بودند و مدام التماس می کردند که چند روزي مرخصی گرفته با
کارگري پولی کف زن و بچه اش بگذارند. چنین وضعیت هاي بغرنجی در مواردي منجر به خودکشی سرباز بیچاره نیز می شد و من به

 
عینه شاهد چنین حوادث دلخراشی بوده ام و مواردي از آن را نیز البته شنیده ام. 

دیگر شیرین تر از جان و جوانی چیست که یک سرباز آن را در خدمت میهن خود قرار می دهد؟ ایا کم شاهد شهادت سربازان جان
برکف در راه ایفاي وظایف محوله بوده و هستیم؟ ایا این همه تلاش و مشقت و خطر پذیري نباید هیچ مابه ازاي اقتصادي داشته

 
باشد؟ 

در کنار محرومیت هاي اقتصادي برخورد هاي تحقیرآمیز در محیط هاي اداري و نظامی نیز سربازان را آزار می دهد که نمونه آن را در
برخورد بازپرس دادگستري آمل با سرباز وظیفه شناس دیدیم. ارزیابی چنین برخورد ها و موقعیت هایی آن هم در سنین حساس

 
جوانی از نظر روانشناسی بسیار قابل تامل است. 

سرباز به عنوان عنصر مهم در امنیت کشورباید از منزلت اجتماعی شایسته برخوردار باشد کسی که 5 ریال ته جیب خود ندارد و پول

 
تاکسی و اوتوبوس خود را محتاج این و آن است چطور می تواند احساس منزلت اجتماعی داشته باشد؟ 

اکنون در بسیاي از کشور ها خدمت وظیفه منحصر به دوران 6 ماهه آموزش هاي نظامی شده و مشاغل نظامی تماما به عهده نظامیان
ورزیده کادر گذاشته شده است چه خوب است کشور ما نیز در برنامه ریزي هاي آینده براي خدمت نظام وظیفه به این قبیل طرح ها
گوشه چشمی داشته باشد. سپردن مشاغل حساس نظامی به سربازي که تازه ازدوران نوجوانی عبور کرده بلکه از نظر جسمی و روحی

 
هنوز هم در همان مرحله است چه تو جیهی دارد؟ 

به هر حال تغییر اساسی در نظام خدمت سربازي در حال حاضر چندان محتمل به نظر نمی رسد، اما تامین کردن امکانات معیشتی،
حداقل در معیار قانون کار براي سربازان وظیفه که تعداد زیادي از آن ها متاهل نیز هستند وظیفه اي شرعی و اجتماعی است. البته
گویا قانونی هم در سال هاي گذشته در باره ساماندهی به وضعیت معیشتی سربازان تصویب شده، اما به سبب کمبود اعتبار تاکنون

 
اجرایی نشده است. 

امیدواریم نمایندگان محترم مجلس با هم اندیشی دولتمردان مشکل حقوق و دستمزد سربازان وظیفه را در بودجه سال آینده به نحو
مقتضی حل و براي پی ریختن نظام نوین سربازي بر اساس آخرین دستاورد هاي جامعه شناختی برنامه ریزي کنند. و باز امیدوداریم
نظام خدمت وظیفه در کشورمان طوري باشد که سرباز این کشور نه تنها در تامین مخارج اولیه زندگی خود در مانده نباشد بلکه در
پایان دوران خدمت، سرمایه کوچکی نیز از پس انداز حقوق سربازي داشته باشد و آن را دستمایه ازدواج و اشتغال خود قرار دهد.

 
چنین باد. 

روزنامه نگار



زنگ خطر ویلاسازي در حاشیه جاده باغرود نیشابور

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/10/22

نیشابور ـ رئیس شرکت آب و فاضلاب نیشابور گفت: زنگ خطر ویلاسازي در حاشیه جاده باغرود، صومعه و میرآباد به صدا
درآمده و موجب عدم نفوذ باران در زمین، ایجاد سیلاب و آلودگی چاه هاي آب شرب شده است.

به گزارش آرانیوز:علیرضا اخویان گفت: کاري که نمی
توانیم انجام دهیم را نباید قول داد، چون آب شرب خط و

 
مشی سیاسی ندارد. 

رئیس شرکت آب و فاضلاب شهرستان نیشابور افزود:
نیشابور بیشترین روستا را در خراسان بزرگ دارد و از این
جهت فعالیت ما را دو چندان کرده است و مشکلاتی نیز به

 
جهت گستردگی داریم. 

وي با اشاره به ضعف مدیریتی برخی مسئولان بیان کرد:
اگر کسی خوب کار می کند تربیت شده نظام جمهوري

اسلامی است و اگر بد کار می کند خود او مسئول است، ضعف مدیریتی برخی ها نباید به پاي نظام بسته شود؛ اگر کاري را نمی

 
توانیم عمل کنیم قول نداده ایم. 

اخویان ضمن تقدیر از فعالان رسانه که در زمان کرونا کمک شایانی به این اداره کردند ابراز کرد: چارچوب قانونی براي خواسته هاي

 
مردم مشخص شده است و قرار نیست اگر کسی جواب خود را نمی گیرد از طریق فضاي مجازي نتیجه بگیرد. 

رئیس شرکت آب و فاضلاب شهرستان نیشابور با اشاره به ویلاسازي هاي اخیر در شهرستان نیشابور عنوان کرد: اگر ما طبیعت بکر
بینالود را داریم نباید ویلاسازي کنیم و بگوییم که شرکت آب و فاضلاب شهرستان باید شبکه آبرسانی را انجام دهد و ما تعهدي در

 
این زمینه نداریم. 

 
ما وظیفه تأمین تفریح افراد در ویلاهاي لاکچري خود را نداریم 

وي ادامه داد: تبعیض طبقاتی در مناطقی که ویلاسازي شده است وجود دارد و این ویلاسازي ها هیچ اشتغال و کمکی به روستاییان
اطراف نکرده است. ما وظیفه تأمین تفریح افراد در ویلاهاي لاکچري را نداریم و حتی با مسئولین هم در این زمینه تعارف نداریم،

 
چراکه آب کم است. 

رئیس شرکت آب و فاضلاب شهرستان نیشابور اظهار کرد: قیمت آبی که خانواده هاي محروم نیشابور پرداخت می کنند دو برابر

 
کسانی است که ویلا و خانه در بالادست دارند. 

 
15 حلقه چاه بخاطر رانش زمین از مدار خارج شده است 



وي با بیان اینکه برداشت بی رویه آب از سفره هاي زیر زمینی علاوه بر نشست زمین باعث رانش زمین هم شده است افزود: 15 حلقه

 
چاه بخاطر رانش زمین از مدار خارج شده است و 20 روستا با مشکل آب مواجه شده اند. 

اخویان تاکید کرد: زنگ خطر ویلاسازي در حاشیه جاده باغرود، صومعه و میرآباد به صدا درآمده و بافت درشت دانه منطقه موجب
عدم نفوذ باران در زمین، ایجاد سیلاب و آلودگی چاه هاي آب شرب و از دست رفتن منابع آب شده است، این ویلاسازي ها روي
منابع آبی است و باغ ویلاها امروز به باغ تالار تبدیل شده است که فاضلاب و پساب این باغ تالارها به پایین دست و به درون منابع آبی
نیشابور خواهد رسید و قطعاً تا چند سال آینده نیشابور دیگر منابع آبی نخواهد داشت و این ویلاسازي ها در نیشابور هیچ کمکی در

 
راستاي اشتغالزایی ندارد و فقط انحصارگرایی است. 

وي با بیان اینکه باید ارتباط مردم با شرکت آب و فاضلاب براي مردم با توجه به شیوع ویروس کرونا تسهیل شود بیان کرد: مرکز پیام

 
متمرکز شهرستان نیشابور و زبرخان همزمان با دهه فجر رونمایی خواهد شد تا ارتباطات مردم با این اداره به راحتی انجام شود. 

 
گذاشتن پمپ آب ممنوع است 

رئیس شرکت آب و فاضلاب شهرستان نیشابور با بیان اینکه در جمع آوري پمپ هاي آب در شهرستان خلأ قانونی داریم ابراز کرد:

 
قانوناً گذاشتن پمپ آب ممنوع است و در حال برنامه ریزي براي جمع آوري این پمپ ها هستیم. 

وي با اشاره به کسري آب در شهرستان خاطرنشان کرد: میزان کسري آب شُرب در شهر نیشابور 500 لیتر و در روستاها 150 لیتر در
ثانیه است در حالی که میانگین هر چاه آب شرب در نیشابور 20 لیتر در ثانیه است و با توجه به قدمت شبکه آب و فاضلاب این

 
شهرستان، 25 درصد این شبکه به میزان حدود 250 کیلومتر فرسوده است و براي نوسازي نیازمند اعتبارات ملی دارد. 

اخویان با اشاره به پروژه فاضلاب نیشابور اظهار کرد: 60 درصد از نیشابور به شبکه فاضلاب متصل هستند و تلاش می کنیم با قرارداد

 
جدیدي که به زودي منعقد خواهد شد، شبکه فاضلاب را در نیشابور گسترش دهیم. 

وي تاکید کرد: تا زمانی که من در اداره آبفا باشم براي ویلاهاي غیرمجاز انشعاب آب صادر نخواهیم کرد، براي ما همه افراد یکسان

 
هستند؛ از اول امسال 25 فقره انشعاب غیرمجاز شناسایی و پلمپ شدند و پرونده هاي آن ها به دستگاه قضائی ارسال شده است. 

رئیس شرکت آب و فاضلاب شهرستان نیشابور با اشاره به افزایش مصرف آب توسط مردم از زمان شیوع ویروس کرونا در شهرستان

 
افزود: در طول سال میانگین 9 الی 10 درصد مصرف آب افزایش پیدا کرده است. 

وي بیان کرد: روستایی در نیشابور که با تانکر آب ببریم وجود ندارد و به عنوان مثال روستاي بوژان که آب آن توسط شورا مدیریت

 
می شود زیرمجموعه شرکت آب و فاضلاب نیست و البته در پی آن هستیم که این روستا را هم زیرمجموعه شرکت کنیم. 

اخویان با اشاره به مقوله فرهنگ سازي در بین جوانان و نوجوانان گفت: تفاهم نامه اي با آموزش و پرورش انجام شده تا در جهت
فرهنگ سازي نسل جوان در شبکه شاد اقداماتی صورت گیرد و همچنین جلساتی را براي ارتباط با مردم در مساجد مناطق برنامه

 
ریزي کرده ایم و این جلسات از مناطق محروم شهرستان شروع می شود. 



 
10 حلقه چاه در این دشت نیازمند جابجایی است 

وي افزود: با توجه به وضعیت دشت نیشابور، سالیانه 10 حلقه چاه در این دشت نیازمند جابجایی است که در حال حاضر 50 درصد از

 
این هدف عقب هستیم و حدود 33 درصد در شبکه آب روستایی هدر رفت آب داریم. 

رئیس شرکت آب و فاضلاب شهرستان نیشابور گفت: از اول امسال 6 کیلومتر اصلاح شبکه را داشته ایم و در حال حاضر یک چهارم
شبکه آب و فاضلاب نیشابور فرسوده است ولی اکثر نقاط شهرستان به دلیل طبقه سازي ساختمان ها، نیازمند اصلاح براي خدمت

 
رسانی بهتر دارند. 

وي ابراز کرد: در بخش سرولایت با پنج هزار و 54 خانوار و 15 هزار و 181 نفر جمعیت، 6 هزار و 691 اشتراك داریم و نیاز آب در

 
این منطقه حدود 40 لیتر در ثانیه بوده و 2 حلقه چاه کلاته میدان و ساقی بیگ نیازمند جابجایی است. 

اخویان ادامه داد: در بخش میان جلگه با 76 روستا، 11 هزار و 831 خانوار و 38 هزار و 920 نفر جمعیت و 13 هزار و 84 مشترك 2
حلقه چاه مجتمع برق و شهید برونسی نیازمند جابجایی و تقویت دارد و در بخش مرکزي با 191 روستا، 15 هزار و 602 خانوار و

 
جمعیت 61 هزار و 461 نفر و 28 هزار و 585 مشترك پنج حلقه چاه نیازمند جابجایی است. 

 
دهه فجر آب رسانی به شادمهرك و مبارکه به بهره برداري می رسد 

وي با اشاره به پروژه آبرسانی به شادمهرك و مبارکه بیان کرد: تا دهه فجر امسال مجموعه آب رسانی شادمهرك و مبارکه با هزینه 10

 
میلیارد ریال در مرحله اول از محل منابع داخلی به بهره برداري می رسد. 

رئیس شرکت آب و فاضلاب شهرستان نیشابور تاکید کرد: در حال حاضر در بعضی نقاط از عمق 50 تا 150 متر رانش زمین رخ داده
است که موجب آسیب جدي به لوله هاي جدار چاه هاي آب شرب شده است و آب هم کیفیت خود را از دست داده و کدر شده است.



300 وبسایت فروشنده پوشاك قاچاق مسدود شد/ برندهاي آدیداس، نایکی،

زارا و دیزل قاچاق هستند

منبع: ملیتشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/10/22

یک مقام مسئول با بیان اینکه تا به حال 300 وبسایتی که برندهاي غیرمجاز به فروش می رساندند با دستور دادستانی کشور
مسدود شده اند، گفت: تمام پوشاك با برند آدیداس، نایکی، زارا و دیزل قاچاق هستند.

به گزارش ملیت به نقل از مهر، یاسر سوادکوهی، مدیر کل هماهنگی امور مقابله و رصد مالی قاچاق درباره طرح مقابله با پوشاك
قاچاق، گفت: طرح مبارزه با قاچاق پوشاك در سه مرحله حقیقی پیگیري می شود مرحله اول مبادي ورودي، مرحله دوم دپو و انبارش

 
و مرحله سوم گلوگاه عرضه است. 

 
300 وبسایت که برندهاي غیرمجاز به فروش می رساندند با دستور دادستانی کشور مسدود شده اند 

وي با بیان اینکه طرح مبارزه با قاچاق پوشاك از اوایل دي ماه شروع شده است گفت این طرح را با شدت ادامه می دهیم و هدف ما از
این برخوردها فقط برخورد سلبی نیست بلکه با پیوست هاي فرهنگی و هماهنگی هایی که با وزارت صنعت معدن و تجارت انجام

 
دادیم در صدد هستیم که در سال جهش تولید رفتار فروشندگان را تغییر دهیم تا آنها کالاي ایرانی به فروش برسانند. 

 
توقف 300 سایت فروشنده پوشاك قاچاق 

مدیر کل هماهنگی امور مقابله و رصد مالی قاچاق ادامه داد: کالاي قاچاق را در فضاي مجازي نیز دنبال می کنیم و تا به حال 300

 
وبسایت که برندهاي غیرمجاز به فروش می رساندند با دستور دادستانی کشور مسدود شده اند. 

وي افزود: 80 درصد فروشگاه هایی که سال گذشته به دلیل عرضه پوشاك قاچاق، با آنها برخورد شده است در حال حاضر پوشاك با

 
برند ایرانی عرضه می کنند. 

80 درصد فروشگاه هایی که سال گذشته به دلیل عرضه پوشاك قاچاق، با آنها برخورد شده است در حال حاضر پوشاك با برند ایرانی

 
عرضه می کنند 

سوادکوهی با اشاره به ظرفیت هاي داخلی براي تولید پوشاك گفت: در جلساتی که با اتحادیه هاي تولیدي پوشاك داشتیم به این
نتیجه رسیدیم که پوشاك ایرانی توانایی رقابت با پوشاك خارجی را دارد و توان افزایش تولید نیز وجود دارد و ما تمام حمایت خود را

 
خواهیم کرد تا بازار شب عید را تحویل محصولات داخلی دهیم و از قاچاق پاك کنیم. 

مدیر کل هماهنگی امور مقابله و رصد مالی قاچاق در پاسخ به این سوال که پوشاك قاچاق چگونه قابل شناسایی است گفت مرکز
استعلام ایرانی یا خارجی بودن کالا وزارت صمت است؛ بر اساس ماده 23 قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز هر پوشاك باید یک شناسه

 
منحصر به فرد داشته باشد و هر پوشاکی که فاقد شناسه باشد از نظر ما قاچاق است. 



90 برند قاچاق در بازار پوشاك کشور وجود دارد که از جمله آنها آدیداس، نایکی، زارا و دیزل هستند؛ از سال 96 ثبت سفارش این

 
کالاها متوقف شد بنابراین تمام کالاهایی که با این برندها در بازار داخل وجود دارند قاچاق هستند 

 
تمام پوشاك با برند آدیداس، نایکی، زارا و دیزل قاچاق هستند 

وي در پاسخ به این سوال که کدام یک از برندهاي کشور به صورت قطعی قاچاق هستند، گفت: 90 برند قاچاق در بازار پوشاك کشور
وجود دارد که از جمله آنها آدیداس، نایکی، زارا و دیزل هستند؛ از سال 96 ثبت سفارش این کالاها متوقف شد بنابراین تمام کالاهایی

 
که با این برندها در بازار داخل وجود دارند قاچاق هستند. 

 
مردم اگر دنبال افزایش اشتغال هستند، فروشندگان کالاي قاچاق را گزارش کنند 

سوادکوهی در پاسخ به سوال دیگري مبنی بر اینکه چگونه می توان تخلف فروش کالاي قاچاق را گزارش کرد، گفت: مردم اگر می
خواهند وضعیت اشتغال جوانان ایرانی بهبود پیدا کند و نرخ بیکاري بیشتر نشود، باید نسبت به کالاهاي قاچاق با حساسیت و
مسئولیت برخورد کرده و نسبت به کالاهاي قاچاق بی تفاوت نباشند؛ از این رو مردم می توانند در وبسایت اقتصاد پنهان بدون ذکر نام
شأن پیام بگذارند و فروشنده پوشاك قاچاق را معرفی کنند به صورت کتبی نیز ارسال نامه به اداره کل اینجانب (به شماره تلفن

 
88714107) مقدور است و در صورتی که این پیغام به ما برسد پیگیري خواهیم کرد. 

وي در پایان خاطر نشان کرد: هدف ما از برخورد با کالاي قاچاق در سال جاري بالا بردن تولید است از اتحادیه تولیدکنندگان نیز
درخواست کردیم کالاي باکیفیت تولید کنند تا مردم به خرید آن ترغیب شوند.



گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید

منبع: شما نیوزشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/10/22

رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور،
مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ برگزار شد.

 
کد خبر : 973776 1399/10/22 12:28:45 

رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره
بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس
جمهور، مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران
ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و

 
استارت آپ برگزار شد. 

به گزارش شمانیوز، در این مراسم علی امانی، نایب رئیس
هیئت مدیره این بانک با اشاره به سابقه و عملکرد نخستین
بانک خصوصی ج.ا.ا در طول 20 سال فعالیت خود گفت:
این بانک از بدو تاسیس تلاش خود را بر این قرار داده که
به عنوان بانک پیشرو در مرحله گذار از بانکداري سنتی به

مدرن نقش آفرین باشد و در این چارچوب سعی کرده با تکمیل زنجیره خدمات پولی و مالی از قبیل بیمه، کارگزاري بورس، تامین

 
سرمایه، صرافی و سایر خدمات به جایگاه بالاتري در صنعت مالی دست پیدا کند. 

امانی افزود: ورود نوآوري به سیستم بانکی کشور مستلزم ایجاد بازارهاي جدید در کشور است و گروه مالی اقتصادنوین، در تلاش است
با استفاده از مجموعه کامل سرویس هاي مالی که در اختیار دارد، در خلق این بازارها به کمک تیم هاي نوآور بیاید و همچنین از

 
کمک آن ها در تکمیل زنجیره ارزش گروه مالی اقتصادنوین بهره ببرد. 

در ادامه علیرضا دلیري، مشاور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري با اشاره به حرکت بانک اقتصادنوین تغییر فضاي بانکداري
سنتی به بانکداري نوین گفت: زمان آن رسیده که خود را با فضاي بین المللی بانکداري نوین، دیجیتال و جامع همراه کنیم و خدمات

 
این حوزه را در اختیار مردم قرار دهیم. 

او افزود: قطعا تسهیلگري در خدمات مالی می تواند اثرات مثبتی در زندگی اجتماعی ما ایجاد کند. بحث فین تک ها و فناوري هاي

 
مالی به سرعت در حال رشد است به طوري که هم در بازار پول، هم در بازار سرمایه و هم در بازار بیمه رشد قابل توجهی داشته اند. 

دلیري در ادامه به انتظار معاونت علمی و فناوري از نظام بانکداري اشاره کرد و گفت: اول اینکه بستر سرمایه گذاري خود را روي حوزه
دانش بنیان و استارت آپ ها متمرکز کنند که در این راستا بانک اقتصادنوین از قبل صندوق سرمایه گذاري جسورانه را راه اندازي



کرده است؛ و دوم اینکه سرمایه گذاري خود را به سمت حوزه هاي جدید ببرند. به خصوص در دوران شیوع کرونا، بانک ها می توانند

 
در این زمینه بسیار نقش آفرین باشند. 

در ادامه محمدرضا قبادي، مدیرعامل شتابدهنده نوین تک به توضیح فلسفه ي برگزاري رویداد نوین کمپ پرداخت و با بیان تاریخچه
ي مختصري از فعالیت هاي شتابدهنده ي نوین تک گفت: از ابتداي سال 1399 مسیر حرکتی نوین تک به سمت شتابدهی شرکتی

 
تغییر کرده است. 

او افزود: فعالیت هاي تحقیق و توسعه در سازمان هاي بزرگ محدودیت هاي خاص خود را دارد و به همین دلیل است که در جهان،
شرکت هاي بزرگ براي اتصال نوآوري به زنجیره ي ارزشی که ارائه می کنند، به سراغ ایجاد صندوق هاي خطرپذیر سازمانی رفته اند

 
و بانک ها نیز در تلاشند از همکاري با فین تک ها بهره ببرند. 

مدیرعامل شتابدهنده نوین تک در ادامه گفت: با کمک همکارانمان، مثل مجموعه هاي فرابوم، نوآوران امین، فینوتک، اکسیر و کوانت
ن و همچنین زیرساخت هاي گروه مالی اقتصادنوین، انواع APIهاي مورد نیاز در این حوزه را فراهم کرده ایم و آماده ایم که در اختیار
استارتاپ ها قرار دهیم. حدود بیست کارگاه آموزشی با همکاري شرکت مشاور سرمایه گذاري تامین سرمایه نوین و دانشکده برق و
کامپیوتر دانشگاه تهران و سایر اساتید اهل فن، طراحی شده و طی این یک ماه در اختیار استارتاپ ها قرار می گیرد. این خدمات
مخصوص استارتاپ هاي early stage طراحی شده و اگر تیمی از قبل به بلوغ جذب سرمایه رسیده است، می تواند بدون گذراندن

 
این کارگاه ها، به سرمایه گذاران متصل شود. 

قبادي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه جذب سرمایه گفت: ما با شرکت مدیریت ثروت ستارگان و صندوق کارآفرینی پرشیا،
زمینه ي همکاري مشترك را فراهم کرده ایم و از این طریق می توانیم به تیم ها کمک کنیم در هر مرحله اي از توسعه ي کسب
وکارشان که به سرمایه نیاز داشتند، آن را دریافت کنند. همچنین براي تیم هاي خروجی این رویداد امکان جذب سرمایه تا 20

 
میلیارد تومان فراهم شده که می تواند در اختیار تیم هاي بالغ قرار بگیرد. 

 
گفتنی است این رویداد عصر روز پنجشنبه 18 دي ماه جاري در سالن همایش سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران برگزار شد. 

منبع: روابط عمومی بانک اقتصادنوین



اولویت پرداخت تسهیلات اشتغالزایی چیست؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار با بیان اینکه تا کنون 13 هزار میلیارد تومان اعتبار اشتغال روستایی پرداخت
شده است گفت: پرداخت تسهیلات باید بر اساس اولویت باشد, هنر پرداخت تسهیلات نیست.

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار با بیان اینکه
تا کنون 13 هزار میلیارد تومان اعتبار اشتغال روستایی
پرداخت شده است گفت: پرداخت تسهیلات باید بر اساس
اولویت باشد, هنر پرداخت تسهیلات نیست. - اخبار

 
اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، پرداخت
وام اشتغال روستایی و طرح اشتغال روستایی و عشایري با
هدف جلوگیري از مهاجرت به کلان شهرها، کاهش حاشیه
نشینی و ماندگاري ساکنان روستا هاي کشور در بهمن

96کلید خورد.با تصویب مجلس مجوز برداشت 1.5 میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی براي ایجاد اشتغال و حفظ مشاغل

 
روستایی صادر شد. 

بر اساس این طرح مقرر شد معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار از محل صندوق توسعه ملی نزد مؤسسات عامل (بانک هاي کشاورزي،
پست بانک، توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی امید و صندوق حمایت از توسعه سرمایه گذاري در بخش کشاورزي) سپرده گذاري شود

 
و با تلفیق منابع هر مؤسسه برابر با سهم صندوق توسعه ملی به متقاضیان پرداخت شود. 

طبق گفته ي عیسی منصوري, معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تا کنون13 هزار میلیارد تومان
اعتبار تخصیص یافته است گفت:براي اشتغال در روستاها 1.5 میلیارد دلار از محل صندوق توسعه ملی اختصاص یافت که تاکنون 13

 
هزار میلیارد تومان تخصیص پیدا کرده است. 

وي افزود: پیش از پرداخت تسهیلات روستایی و عشایري، تنها سه درصد از ایجاد اشتغال جدید در روستاها اتفاق می افتاد؛ اما با

 
پرداخت تسهیلات به طرح هاي اشتغال پایدار روستایی و عشایري، این رقم اکنون به 29درصد رسیده است. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: یکی از اقدامات خوب دولت، پرداخت تسهیلات در مناطق
روستایی بوده که سبب ایجاد اشتغال زیادي در این مناطق شده است، در این زمینه، سازمان مدیریت و برنامه ریزي به عنوان دبیر

 
این کارگروه، باید نتایج پرداخت این تسهیلات را بازگو کند تا اثرگذاري اجراي طرح ها تبیین شود. 

منصوري بیان کرد: متاسفانه قبل از انقلاب سیاست بر مبناي حمایت از شهري و صنعتی شدن کارخانه اي بود و اهمیتی به مناطق



روستایی وجود نداشت. طبق نظر داوران بین المللی و آمارهاي موجود بعد از پیروزي انقلاب یکی از برنامه هاي اصلی در کشور بحث

 
حمایت زیرساخت هاي روستایی و بحث عمران و آبادي روستاها بوده است. 

منصوري با بیان این که عمران و آبادانی در روستا موجب شده که در چند دهه گذشته بحث زیر ساخت هاي اقتصادي و اشتغال
روستایی منسوخ بماند،گفت:یکی از برنامه هاي اصلی دولت تدبیر و امید تقویت و ایجاد بسترهاي مناسب اقتصادي و اشتغالزایی در

 
روستاها بوده است. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی ادامه داد:حمایت از اقتصاد روستایی موجب می شود تا به رغم

 
اشتغالزایی براي بومی هاي منطقه جمعیت روستایی هم افزایش پیدا کند. 

وي درباره پرداخت تسهیلات به حوزه گردشگري در استان هاي مختلف تاکید کرد: براي اعطاي تسهیلات براي ساخت هتل در
روستاهاي مقصد گردشگري در استان ها مشکلی وجود ندارد، اما نباید تنها به احداث هتل براي اسکان گردشگر توجه کرد، بلکه در
کنار احداث هتل باید به سایر ظرفیت هاي بومی و محلی در گردشگري براي ماندگاري توریست توجه کرد تا احداث هتل سودمند

 
باشد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به این که هنر در ایجاد اشتغال تنها اعطاي تسهیلات
نیست، گفت: باید در حوزه اشتغال سیاست گذاري براساس اولویت ها انجام شود، مثلا در حوزه فرش قبل از اعطاي تسهیلات براي

بافت فرش باید زمینه صادرات و بازار کار در دستور کار قرار بگیرد.



بهره برداري بیش از 4 هزار شغل در استان هرمزگان

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/10/22

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می رساند.

به گزارش حوزه خبرنگاران افتخاري خبرگزاري
تقریب،مرتضی نیازي معاون توسعه کارآفرینی اجتماع
محور بنیاد برکت با اعلام این خبر افزود: تا پایان سال
جاري 1354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق
محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره برداري می رسد
که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و خانگی را به دنبال دارد.

نیازي خاطرنشان کرد: تا به امروز 968 طرح با 2 هزار و

 
904 اشتغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در شرف افتتاح است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهرهاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان

 
تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح

 
هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کارهاي ایجاد شده
در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و

 
پرورش شتر و آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان

 
تشکیل می دهند. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث

 
ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 

 
نیازي یادآور شد: براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 

وي تصریح کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی



 
فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار داشت: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

 
دست اقدام دارد. 

انتهاي پیام/



تعداد شغل هاي ایجاد شده توسط کمیته امداد

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد درباره تعداد شغل هاي ایجاد شده توسط کمیته امداد توضیحاتی داد.

 
معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد درباره تعداد شغل هاي ایجاد شده توسط کمیته امداد توضیحاتی داد. 

حجت االله عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد در
نشست خبري خود اظهار کرد: تعداد اشتغال مستقیم ایجاد شده و

 
داراي طرح جاري تاکنون 149 هزار و 887 هستند. 

او با بیان اینکه نهاد ها موظف شدند اشتغال هاي غیر مستقیم را
اعلام کنند که فرمول آن از وزارت کار دریافت شده است که تاکنون
تعداد آن 59 هزار 915 شغل غیر مستقیم است، گفت: 210هزار

 
شغل مستقیم و غیر مستقیم ایجاد شده است. 

عبدالملکی گفت: برنامه اشتغال کمیته امداد براي امسال ایجاد 200 هزار شغل بوده است و تعداد شغل هاي ایجاد شده تاکنون

 
25درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد داشته است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با بیان اینکه از تعداد شغل هاي مستقیم ایجاد شده 25هزار و 500 شغل در راستاي تعامل با

 
کارآفرینان کشور ایجاد شده است، ادامه داد: 32 هزار شغل با هم افزایی برنامه راهبري شغلی امداد ایجاد شده است. 

عبدالملکی با بیان اینکه هزار و 500 راهبري شغلی که از کارآفرینان برجسته کشور هستند با ما همکاري می کنند، افزود: راهبران

 
شغلی افراد تحت حمایت را استخدام نمی کنند بلکه راه و روش کسب درآمد و مدیریت شغل را به آن ها آموزش می دهند. 

او تصریح کرد: درآمد خالص ماهانه طرح هاي کمیته امداد سال گذشته یک میلیون و 500 هزارتومان بود که امسال این رقم به 2

 
میلیون تومان رسید. 

عبدالملکی با بیان اینکه ظرفیت اشتغالزایی هر طرح 1/33 است، ادامه داد: منابع سرمایه که در این بخش در اختیار ماست 4 هزار و

 
22 میلیارد تومان برآورد شده است. 

او گفت: 6هزار و 500 میلیارد تومان شبکه بانکی باید براي شغل هاي کمیته امداد پرداخت کند که تاکنون 4 هزار و 500 میلیارد
تومان پرداخت شده است و اگر تا پایان سال مابقی مبالغ پرداخت شود تعداد شغل هاي کمیته امداد در نهایت به 220هزار شغل می

 
رسد. 



عبدالملکی با بیان اینکه از شبکه بانکی در خواست می کنیم مانده مبلغ را تا پایان سال پرداخت کنند، گفت: از دولت و مجلس

 
درخواست کردیم مسئولیت مشاغل خانگی و روستایی کل کشور را به کمیته امداد واگذار کنند. 

 
او گفت: آماده هستیم در سال 1400 براي اولین بار با تولیت کمیته امداد مشاغل خرد خانگی و روستایی را ساماندهی کنیم. 

عبدالملکی با بیان اینکه براساس برنامه ریزي انجام شده در این راستا 500 هزار فرصت شغلی ایجاد شود، افزود: عمده کسانی که

 
مخاطب اشتغال امداد هستند افراد کم درآمدند و به نوعی با محوریت کمیته امداد هم خوانی دارند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام با بیان اینکه درخواست کردیم در لایحه بودجه1400 به منابع امداد توجه ویژه اي شود

 
و منابع ایجاد شغل هاي خانگی و خرد روستایی افزایش یابد، گفت: در صورت تامین منابع مورد نیاز پاسخگوي آن خواهیم بود. 

 
عبدالملکی افزود: سال گذشته یک سوم اشتغال کشور را ایجاد کرده ایم و ظرفیت این مسئولیت بزرگ را داریم. 

او با بیان اینکه با همکاري وزارت کار قرار است مدل اشتغال زایی کمیته امداد در سازمان جهانی کار ارائه شود، ادامه داد: 5هزار مرکز
نیکوکاري در سراسر کشور وجود دارد که 500 مورد آن مراکز نیکوکاري کارافرینی هستندکه امورات شغلی مددجویان را به صورت

 
خیریه پیگیري می کنند. 

او افزود: تفاوت کار راهبران شغلی و با مراکز نیکوکاري این است که راهبر شغلی در راستاي کمک به مددجویان خود نیز سود کسب

 
می کند، اما مراکز نیکوکاري دنبال سود نیستند. 

عبدالملکی ادامه داد: از سال گذشته کمیته امداد ورود جدیی به مشاغل و کار هاي دانش بنیان کرده است و 100 ها شغل دانش

 
بنیان تاکنون ایحاد شده است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد ادامه داد: در راستاي استعدادیابی و تربیت شغلی رویداد هاي کارآفرینی مثل صنایع روستا
دوست ایجاد شده است همچنین با همکاري ستاد اجرایی فرمان امام صندوق امید راه اندازي شده است که سهم آن بین ستاد اجرایی

 
فرمان امام و کمیته امداد نصف شده است. 

عبدالملکی گفت: در راستاي مشاغل دانش بنیاد پهپاد هاي غیرنظامی طراحی شده است که به مشاغل کشاورزي کمک شایانی می
کند همچنین هر پهپاد ساخته شده می تواند در طول یک سال 500 میلیون تومان درآمد داشته باشد.



آب هاي روانی که از کبگیان بویراحمد بدون استفاده به خلیج فارس می

ریزد؛ بی مهري منابع آب به اجراي سد پراشکفت

منبع: تسنیمشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/10/22

گروه استان ها ـ سد مخزنی کبگیان ( پراشکفت ) بویراحمد به دلیل کمبود اعتبار هنوز در مرحله نخست مطالعه مانده و
براي تسریع در این روند راهی جز نگاه ویژه دولت نیست.

گروه استان ها ـ سد مخزنی کبگیان ( پراشکفت )
بویراحمد به دلیل کمبود اعتبار هنوز در مرحله نخست
مطالعه مانده و براي تسریع در این روند راهی جز نگاه ویژه

 
دولت نیست. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از یاسوج، بررسی نتایج این
مرحله از مطالعات نشان می دهد که براي کنترل آب
نابهنگام رودخانه پراشکفت، احداث سد یا سدهاي مختلف
اجتناب ناپذیر بوده و این در حالی بوده که با توجه به
توزیع نامتناسب زمانی و مکانی منابع آب در دسترس

 
،انتقال بین حوضه اي در داخل استان نیز ضروري است. 

در پایین دست محور در منطقه چیتاب تعداد زیادي پرورش ماهی سردابی توسط اهالی منطقه ایجاد شده که در تابستان با مشکل

 
کمبود آب روبه رو هستند که در صورت احداث سد پراشکفت این مشکل براي همیشه برطرف می شود. 

این رودخانه هرساله شاهد وقوع سیلاب با دوره برگشت هاي متفاوت بوده که خسارت قابل توجهی به اراضی، تاسیسات، راه، خانه

 
هاي مسکونی و مزارع پرورش ماهیان وارد می کند که کنترل سیلاب بسیار حائز اهمیت است. 

احداث پرورش ماهی 10 هزار تنی سردابی – این پرورش ماهی علاوه بر افزایش تولید در سطح استانی و ملی قابلیت اشتغال بسیار
بالائی دارد که می تواند منطقه را متحول کند، علاوه بر این استان کهگیلویه و بویر احمد در ردیف سه قطب اول پرورش ماهی کشور

 
قرار می گیرد. 

 
6پروژه آبی کهگیلویه و بویراحمد تشنه تأمین اعتبار است 

 
سد رمشت و امیرآباد استان کردستان به بهره برداري می رسند 

 
تأکید فرماندار سمنان بر تسریع در تکمیل سد فینسک/ کم آبی مانعی بزرگ بر سر راه توسعه اقتصادي است 

تنظیم حق آبه هاي کشاورزي پائین دست، تامین آب مزارع پرورش ماهی پایین دست، احداث نیروگاه برقابی کوچک، تامین آب شرب
و صنعت منطقه، ایجاد منطقه تفریحی و گردشگري، کنترل سیلاب و ایجاد مزرعه پرورش ماهی 10 هزار تنی از جمله اهداف سد

 
پراشکفت است. 



مدیرعامل شرکت آب منطقه اي کهگیلویه و بویراحمد می گوید: سد پراشکفت با هدف تامین آب شرب، صنعت، کشاورزي، برق آبی و

 
آبزي پروري از حوزه مطالعاتی اصلی کارون در مرحله شناخت بوده و براي تکمیل مطالعات 30 میلیارد ریال نیاز است. 

رسول فرهادي با تشریح مشخصات سد پراشکفت(کبکیان)، افزود: نوع سد بتنی دو قوسی، رقوم کف 1700 متر از سطح دریا، رقوم

 
تاج 1830 متر از سطح دریا، رقوم نرمال 1820 متر از سطح دریا، ارتفاع سد 130 متر و حجم مخزن 200 میلیون متر مکعب است. 

وي تصریح کرد: مطالعات فاز یک شامل مطالعات اصلی و خدمات ژئوتکنیک و نقشه برداري و خدمات جنبی بوده وحدود 12 میلیارد
تومان برآورد می شود و در جدول مطالعات طرح ها که مطالعه سد پیراشکفت مبلغ 3 میلیارد تومان در نظر گرفته شده که بدون

 
خدمات ژئوتکنیک و نقشه برداري است. 

فرهادي ابراز کرد: پس از انجام مطالعات فاز اول، می توان مطالعات تکمیلی و اجراي آن را به صورت EPC به قرارگاه خاتم الانبیا، با
روش هاي تامین مالی که مورد تایید قرار گیرد، واگذار کرد.



هشدار وزارت کار درباره آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود

پایین

منبع: تسنیمشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/10/22

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی هاي جعلی اخذ
تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد.

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی هاي جعلی
اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین به نام این

 
وزارتخانه هشدار داد. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، معاونت توسعه کارآفرینی و
اشتغال در اطلاعیه اي اعلام کرد: برخی از افراد سودجو با
استفاده از نیاز مردم و جلب اعتماد آن ها با انتشار آگهی
هاي جعلی و با عناوینی همچون اخذ تسهیلات اشتغالزایی
با نرخ سود کم به نام وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی با

 
وعده هاي دروغین به دنبال جذب مشتري، اخاذي،کلاهبرداري و سوء استفاده از هموطنان هستند. 

بر اساس اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال، حمایت از متقاضیان طرح هاي سرمایه گذاري به منظور توسعه کسب و کار فقط از
طریق "سامانه کارا" که تنها سامانه رسمی و قانونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر بوده و درخواست متقاضیان
پس از ثبت نام در سامانه از طریق "دستگاه هاي اجرایی ذیربط" در شهرستان ها و استان ها و"کمیته فنی" و "موسسات عامل"

 
مورد بررسی قرار می گیرد. 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی از هموطنان خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد مشکوك،
موضوع را از ساعت 9 صبح الی 14 به دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال به شماره 02164492810 اطلاع دهند.



فرصت تحریم براي اتکا به ظرفیت هاي داخلی/ طرح هاي در دست اجراي

شرکت ماشین سازي اراك

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، جعفر
صفري مدیرعامل شرکت ماشین سازي اراك در آیین
امضاي قراردادهاي مرحله سوم از طرح هاي نگهداشت و
افزایش تولید نفت اظهار کرد: شرکت ماشین سازي اراك با
بیش از نیم قرن سابقه فعالیت در حوزه هاي مختلف
صنایع نفت و گاز، امروز در مسیر توسعه طرح هاي میدان
محور قرار گرفته است و همه تلاش خود را براي به

 
سرانجام رساندن هر چه بهتر آن به کار می برد. 

وي با بیان اینکه این موفقیت نتیجه همکاري مسئولان و دست اندرکاران شرکت هاي تابع نفتی است، افزود: شرکت ماشین سازي در
نظر دارد براي اجراي طرح هاي محول شده از ظرفیت نخبگان، به ویژه نخبگان استان خوزستان نهایت استفاده و بهره را ببرد،

 
بنابراین امیدواریم براي موفقیت روزافزون این هدف، همکاري و تعامل دوجانبه اي میان ما و مسئولان استانی شکل گیرد. 

مدیرعامل شرکت ماشین سازي اراك در ادامه به طرح هاي در دست اجراي این شرکت اشاره کرد و گفت: در پروژه میدان بی بی
حکیمه 1 و 2 و میدان نرگسی، حفر 6 حلقه چاه، تعمیرات ترمیمی برخی چاه ها، توسعه ظرفیت واحدهاي بهره برداري و شیرین
سازي و به روزرسانی آنها به عهده شرکت ماشین سازي اراك بود که این طرح با هزینه کرد 104 میلیون دلار در بازه زمانی تعیین

 
شده با موفقیت تکمیل شد. 

صفري تصریح کرد: توسعه فاز 14 پارس جنوبی از دیگر طرح هاي اجراشده از سوي شرکت ماشین سازي اراك است که این طرح در

 
پنج سال گذشته با 98 درصد پیشرفت تکمیل و تحویل داده شد. 

وي در ادامه به نحوه تأمین منابع از سوي شرکت ملی نفت ایران اشاره کرد و افزود: تأمین منابع با صندوق توسعه ملی است، در
نتیجه دلواپسی وجود نخواهد داشت، اما انتظار ما از مسئولان و دست اندرکاران مربوطه، پشتیبانی و حمایت هاي مالی لازم است و ما

 
نیز در این مسیر همه توان خود را براي ارائه هر چه بهتر این طرح در مدت زمان تعیین شده به کار خواهیم بست. 

مدیرعامل شرکت ماشین سازي اراك همچنین به مسئله تحریم علیه ایران پرداخت و تصریح کرد: ایده و ابتکار وزارت نفت براي اتکا
به توانمندي داخلی در این برهه از زمان را باید به فال نیک گرفت، چراکه عدم وابستگی به شرکت هاي خارجی، زمینه سازي لازم

 
براي اشتغال داخلی و امید به آینده را فراهم ساخته است. 

انتهاي پیام/





دختران 30 درصد کمتر از پسران آرزو می کنند

منبع: قلمناشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/10/22

گروه جامعه: «اگر نوجوانی رویایی داشته و عاشق رسیدن به آن باشد شب و روز به آن فکر می کند؛ اگر واقعا هدفش را
دوست داشته باشد، حتما براي رسیدن به آن تلاش هم می کند.» این صحبت هاي نازگل است ؛ دختر 14 ساله اي که در

یک شهر صنعتی زندگی می کند و تقریبا همه جور امکاناتی (...) نوشته دختران 30 درصد کمتر ...

دختران 30 درصد کمتر از پسران آرزو می کنند گروه جامعه: «اگر نوجوانی رویایی داشته و عاشق رسیدن به آن باشد شب
و روز به آن فکر می کند؛ اگر واقعا هدفش را دوست داشته باشد، حتما براي رسیدن به آن تلاش هم می کند.» این

 
صحبت هاي نازگل است ؛ دختر 14 ساله اي که در یک شهر صنعتی زندگی می کند و تقریبا همه جور امکاناتی (...) 

گروه جامعه: «اگر نوجوانی رویایی داشته و عاشق رسیدن به آن باشد شب و روز به آن فکر می کند؛ اگر واقعا هدفش را دوست داشته
باشد، حتما براي رسیدن به آن تلاش هم می کند.» این صحبت هاي نازگل است ؛ دختر 14 ساله اي که در یک شهر صنعتی زندگی
می کند و تقریبا همه جور امکاناتی براي فکر کردن به آرزوهایش دارد و تنها مانعی که حاضر است با آن بجنگد، مخالفت احتمالی
خانواده اش است.نوجوانی دوره اي است که افراد به یک بلوغ فکري و شناخت نسبی نسبت به خود و علایق شان می رسند؛ به علاوه
به نوع ابتدایی از قوه تشخیص و تصمیم گیري در مورد آینده دست پیدا می کنند.بعضی از نوجوان ها آرزوهاي رنگارنگ زیادي دارند
که شاید سال به سال تغییر کند اما بیشتر آنها در همین سنین به اصلی ترین خواسته درونی خود به عنوان آرزو می رسند. یک هدف
بزرگ که همه تلاش و تمرکزشان را می گذارند تا به آن برسند.اما چه می شود که برخی نوجوانان هیچ تعریف و تصویر ذهنی از آرزو
ندارند؟ جنسیت و سطح فرهنگی و اجتماعی خانواده در کنار برخورداري از امکانات آموزشی و تربیتی بدون شک در ساخته شدن

 
آرزوي ذهنی در نوجوان مهم ترین تاثیرگذاري را دارد. 

 
خودپنداره اي که به پسران منتقل می شود ولی به دختران نه 

جالب است بدانید مطابق با یک نظرسنجی انجام شده از سوي سازمان بهزیستی، میزان آرزوي دختران نسبت به پسران 30 درصد
کمتر است. بر اساس همین نظرسنجی آرزوهاي پسران بسیار روشن بوده است.مدیر کل دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی سازمان
بهزیستی کشور با اشاره به اهمیت طراحی محیط مطابق با زیست زنانه در راستاي رسیدن به توسعه پایدار، می گوید: «خودپنداره

 
منتقل شده از سوي خود، خانواده و جامعه به پسران بسیار دقیق و شفاف است اما چرا این خودپنداره به دختران منتقل نمی شود؟» 

 
برداشتن موانع گاهی سخت و گاهی سهل 

نازگل که خواندن مهندسی کامپیوتر و مهاجرت به یک کشور دیگر  هدف بزرگ ذهنی اش است در مورد موانع آرزوهایش به شهروند
آنلاین می گوید: «حتی اگر خانواده اش هم با هدفی که یک نوجوان در ذهنش دارد، مشکل داشته باشد، او می تواند با نشان دادن
هدف هایش آنها را قانع کند. هدف داشتن به نظر من در زندگی ما معجزه می کند؛» او البته قبول دارد که برداشتن موانع پیش روي
ممکن است سهل یا سخت و بسیار چالش برانگیز باشد. صحبت از آرزوهایش را با این جمله تمام می کند: «هیچ چیز غیر ممکنی در
دنیا وجود نداره.»بزرگ ترین آرزو براي سیناي 15 ساله، رسیدن به شغل مورد علاقه اش یعنی برنامه نویسی است : «خیلی به این
شغل فکر می کنم و دوستش دارم، اما اینکه چه موانعی جلوي راهم باشه تا حالا بهش فکر نکردم؛ الان که دقت می کنم بعید می
دانم موانع زیادي داشته باشد؛ در واقع آرزوي شغلی به تلاش و اراده خود آدم بستگی دارد براي کنکور و ورود به دانشگاه و مسیر



شغلی.»سینا هم در تهران و با امکانات شهري زندگی می کند و آرزویش را دست یافتنی می داند: «هدفی که من دارم هدف منطقی
اي هست. من هیچ ابهامی براي رسیدن به این هدف نمی بینم و از نظر خانواده هم اجباري براي کار خاص نداشته ام. همه تلاشم از
همین حالا یاد گرفتن مقدماتی برنامه نویسی است.»قاطعیتی که در لحن این پسر نوجوان است، روشن بودن رویاي دست یافتنی اش
را نشان می دهد. سوال از آرزوها را بهار 16 ساله، با توضیح تفاوت آرزوهایش از بچگی تا نوجوانی پاسخ می دهد: «الان آرزوهایم
نسبت به بچگی فرق می کند؛ من در سنین پایین تر دوست داشتم فرشته شوم یا مثلا یک شخصیت کارتونی باشم؛ یعنی آرزوهاي

 
خیالی.» 

 
خیلی زیاد به آینده قشنگ تر فکر می کنم 

الان آرزوهایمان واقعی تر شده و قابلیت اجرایی شدن دارد. بهار عاشق بازیگري تئاتر است: «دوست دارم بازیگر خیلی خوب در تئاتر
شوم و همبازي بازیگران خوب و شناخته شده.»او در مسیر رسیدن به آرزوهایش هر کتابی که می خواند سعی می کند ارتباطی با
تئاتر در آن پیدا کند: «ما در این سن وسال، خیلی زیاد به هدف هایمان و آینده قشنگ ترمان فکر می کنیم، اما شاید موانعی هم
پیش رو باشد. مثلا جنسیت؛ یا پذیرش جامعه. مثلا من فکر می کنم در کشورم دختر نمی تواند وکیل خوبی شود.»به گفته طاووسی
در این میان پسرها الگوهاي بهتري دارند؛ دختران نه. براي دختران کم کاري کردیم و دودش به چشم همه جامعه می رود. 30 درصد
آرزوي کمتر یعنی دختر ما نمی داند قرار است به کجا برسد.بهار که خودش در خانواده اي فرهنگی تربیت شده ادامه می دهد:
«محدودیت هاي دیگر هم وجود دارد مثل تفکرات سنتی در بعضی خانواده ها که ممکن است براي دخترها بیشتر و سختگیرانه تر
اجازه رسیدن به آرزوهایش را بدهند. یا اینکه نوجوان چه دختر چه پسر در شهر یا روستایی زندگی کند که امکانات رسیدن به آرزو

 
برایش مهیا نباشد.» 

 
اهمیت نقش سلامت دختران در توسعه پایدار 

«نقش ابعاد کلی سلامت دختران در توسعه پایدار» وبیناري است که با محوریت توانمندسازي روانی اجتماعی دختران در توسعه
پایدار به همت جهاد دانشگاهی واحد الزهرا(س) برگزار شد.محمود علی گو در این وبینار می گوید: «اغلب اوقات گفته می شود
دختران و زنان در معرض آسیب هاي اجتماعی قرار دارند که می توان گفت علت آن آماده نکردن محیط بر قاعده زیست زنانه است
که درنهایت به بروز آسیب هاي اجتماعی براي زنان منجر می شود.»این آسیب ها البته بیشتر در مناطق کمتر برخوردار نمود پیدا می
کند؛ آسیب ها دقیقا از جایی شروع می شود که میزان دختران بازمانده از تحصیل، در معرض خشونت به ویژه خشونت خانگی و بی

 
سوادي بیشتر می شود 

 
چرا به دختران اعتماد به نفس براي آرزو کردن نمی دهیم 

موضوع تفاوت آرزو کردن در دختران و پسران را با سمیرا طاووسی، روانشناس کودك و نوجوان مطرح کردیم. او به شهروند آنلاین می
گوید: «چیزي که در جامعه ما مشهود به نظر می رسد، این است که به طور کلی در جامعه اعتماد به نفس خوبی به دختران خود نمی
دهیم. حسی که خودکارآمدي را در دختران بیدار کند و او بداند در زندگی چقدر موثر است.»او ادامه می دهد: «خودکارآمدي دقیقا
وابسته به همان احساس اعتماد به نفس است. جامعه این حس را به دختران نمی دهد؛ شاید در خانواده این حس بیشتر القا
شود.»این روانشناس به مثال اخیر پررنگ شده در جامعه اشاره می کند: «همین جریان پیش پا افتاده حذف تصویر دختران از کتاب
سوم دبستان؛ این کار چه پیامی به دختر 9 ساله می دهد؟ اینکه تو مهم نیستی و به راحتی از جلد کتاب حذف می شوي.»او با اشاره
به نتیجه نظرسنجی که آرزو کردن در دختران را 30 درصد کمتر نسبت به پسران نشان داده، تاکید می کند : «باید ببینیم ریشه
کجاست. دختران جامعه ما در سریال ها و فیلم ها چطور نشان داده می شوند؟ چقدر امثال مریم میرزاخانی را براي دختران خود الگو
قرار می دهیم ؟ پررنگ هاي جامعه ما بیشتر آقایان هستند؛ در ورزش و تحصیل و .. ما متاسفانه الگوسازي خوب براي دختران مان
نداشته ایم.»نداشتن الگوي اجتماعی خوب و عدم القاي این حس که با تلاش می توانید به هر چیزي که دوست دارید برسید، باعث
ایجاد خلاء بزرگ در جامعه براي نوجوانان شده است.طاووسی معتقد است در این خلاء ، الگوسازي به دست امثال شاخ هاي



اینستاگرام افتاده: «وقتی جامعه الگوي مناسبی به نوجوان نمی دهد، او الگویش را از هرچیز که دم دستش باشد پیدا می کند. شاخ
هاي اینستاگرام نماد نشان دادن ظاهر زیبا هستند و نوجوان تصور می کند اگر به ظاهرش برسد موفق می شود. اینجاست که فاجعه
شروع می شود. نوجوانی که باید با تمرکز بر درس، آینده اش را بسازد به فکر جراحی بینی اش می افتد تا در جامعه دیده
شود.طاووسی با اشاره به اینکه 30 درصد عدد کمی نیست و واقعا ناراحت کننده است، می گوید: «بخش اعظمی از جامعه ما را
دختران تشکیل می دهند و اینها قرار است مادران فرداي جامعه ما باشند و فرزندان آینده ایران را تربیت کنند، اما چه کار کنیم که
دختران مان احساس رضایت کنند؟ بچه هاي امروز به برکت اینترنت چیزهاي خیلی زیادي می بینند و با هیچ چیز احساس رضایت

 
نمی کنند.» 

 
اهمیت بسیار زیاد الگوسازي براي نوجوان 

متاسفانه جامعه نتوانسته ارزش گذاري خوبی براي الگوي نوجوانان داشته باشد. این روانشناس تأکید می کند: «در سن نوجوانی الگوها
خیلی مهم است؛ در درس خواندن، ورزش و هنر باید الگوي موفق به دختران و پسران ارایه دهیم. ولی این کوتاهی در الگوسازي باعث

 
شده نوجوانان رها شوند. در حالی که اینترنت برایشان الگو می سازد.» 

به گفته طاووسی در این میان پسرها الگوهاي بهتري دارند؛ دختران نه. براي دختران کم کاري کردیم و دودش به چشم همه جامعه
می رود. 30 درصد آرزوي کمتر یعنی دختر ما نمی داند قرار است به کجا برسد.آرزو اگر دست یافتنی باشد به هدف تبدیل می شود.
طاووسی می گوید: «دختر امروزي آرزویش دیگر خانم دکتر شدن نیست؛ چون مشاور در زمان انتخاب رشته به او می گوید 600 هزار
نفر پشت کنکور تجربی مانده اند و از ما بهتران، پزشکی قبول می شوند. پس دیگر جایگاهی براي آرزویش نمی ماند. رفته رفته آرزوها
ریزش پیدا می کند و رنگ غیر واقعی به خود می گیرد.»همین می شود آرزو به رویاي پوچ برایش تبدیل می شود و نهایت آرزویش

 
این می شود که مهاجرت کند. 

 
دوراهی اجتماعی پیش روي دختران 

مدیرکل دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی در وبینار نقش ابعاد کلی سلامت دختران در توسعه پایدار، به دوراهی
اجتماعی که پیش روي دختران قرار می گیرد اشاره می کند که ادامه تحصیل و اشتغال مصداق هاي آن است: «باید به مولفه هاي
موثر در توانمندسازي فردي و اجتماعی زنان و دختران پرداخت. نقش، هویت و ارزش زنان باید در جامعه مشخص باشد تا مطالبه
گري زنان در عرصه اجتماعی واضح شود.»علی گو، از مولفه هاي موثر در توانمندي دختران به ایجاد عزت نفس، تقویت و آموزش
مهارت هاي زندگی، مهارت هاي تاب آوري، بهبود و افزایش رضایت از خود اشاره می کند که تمرکز بر آنها می تواند توسعه پایدار بر

محور زیست زنانه را تقویت کند.



چگونه نرخ بیکاري در پاییز امسال کم شده است؟

منبع: شعار سالشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/10/22

شعار سال: تازه ترین گزارش مرکز آمار ایران نشان می دهد که در پاییز سال جاري، 9.4 درصد از جمعیت فعال (شاغل و
بیکار) کشور بیکار بوده اند. این رقم که نرخ بیکاري پاییزي افراد 15 ساله و بیشتر کشور است، نسبت به فصل مشابه سال

قبل 1.2 درصد کاهش داشته است. اما تک رقمی شدن نرخ بیکاري پاییز امسال و همین ...

شعار سال: تازه ترین گزارش مرکز آمار ایران نشان می دهد که در پاییز سال جاري، 9.4 درصد از جمعیت فعال (شاغل و بیکار)
کشور بیکار بوده اند. این رقم که نرخ بیکاري پاییزي افراد 15 ساله و بیشتر کشور است، نسبت به فصل مشابه سال قبل 1.2 درصد
کاهش داشته است. اما تک رقمی شدن نرخ بیکاري پاییز امسال و همین طور کاهش نرخ بیکاري دو فصل نخست 1399 آن هم در

 
شرایط شیوع ویروس کرونا و اعمال محدودیت هاي کرونایی چگونه رقم خورده است؟ 

نرخ بیکاري در ایران و جهان بررسی هاي جهانی نرخ بیکاري نشان می دهد که سال 2020 یکی از سال هاي سخت براي اغلب کشور
هاي جهان و حتی توسعه یافته ها بوده است. علت این افزایش نرخ بیکاري در اغلب اقتصاد هاي جهان، پاندمی کووید-19 و تعطیلی
اقتصاد ها بود. این مسأله بیش از همه، بر بخش خدمات و شغل هاي خدماتی اثر داشت. خیلی از افرادي که در دنیا بیکار شدند، کار
هاي خدماتی مانند مشاغل گردشگري، حمل و نقل، آشپزي و خانه داري داشتند. البته در ایران نیز بخش خدمات بیشترین آسیب را
از همه گیري کرونا دید و با نگاهی به مؤلفه هاي اقتصادي نظیر سهم بخش خدمات در رشد اقتصادي می توان به این مسأله پی برد.

 
اما با این حال برآیند مثبت است و هم در نرخ رشد اقتصادي و هم در نرخ بیکاري امسال ارقام بهبود داشته اند. 

 
فعالانی که دیگر غیرفعالند 

اما چرا نرخ بیکاري ایران در اوج شیوع ویروس کاهشی بود؟ در این خصوص محسن ایزدخواه، کارشناس اقتصادي به «ایران» توضیح
می دهد: «مهم ترین عاملی که نرخ بیکاري را در پاییز امسال 1.2 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل تقلیل داد، کاهش نرخ
مشارکت اقتصادي بود. بخشی از جمعیت فعال کشور در این مدت به خیل جمعیت غیر فعال پیوسته اند و همین مسأله باعث بهبود

 
ارقام شده است.» 

به گفته این کارشناس، در بهار و تابستان امسال و بویژه تابستان نیز این اتفاق افتاده است و در پاییز کاهش در مقایسه با فصل

 
تابستان سال جاري نسبت به فصل مشابه سال قبل، از شدت کمتري برخوردار بوده است. 

اما چرا جمعیت فعال یک کشور غیر فعال می شوند؟ حسن طایی، کارشناس کار نیز در این باره به «ایران» می گوید: «عوامل
متعددي می تواند روي پیوستن جمعیت فعال (شاغل و بیکار) به جمعیت غیر فعال مؤثر باشد. از حجم سرمایه گذاري هاي اقتصادي
گرفته تا نگاه شخص فعال. براي مثال ممکن است که گرایش به ادامه تحصیل و عدم تمایل زنان به فعالیت هاي اقتصادي نیز بر جا به

 
جایی جمعیت میان این دو گروه نقش داشته باشد.» 

کارشناسان معتقدند که جا به جایی جمعیت میان جمعیت فعال و غیر فعال به تنهایی نمی تواند اتفاق نامطلوبی محسوب شود اما اگر
این افراد از گروه فعال خارج نمی شدند، نرخ بیکاري در ارقام بالاتري قرار می گرفت و علت اصلی کاهش نرخ بیکاري، بهبود اقتصادي

 
و اشتغالزایی در کشور نبوده است. 



 
جمعیت غیر فعال کشور 

جمعیت غیرفعال اقتصادي را بر اساس تعاریف جدید، تمام افراد 15 ساله و بیشتر که در طول هفته مرجع طبق تعریف، در هیچ یک
از دو گروه شاغلان و بیکاران قرار نمی گیرند، تشکیل می دهند. پیش از این دوره، تمام افراد 10 ساله و بیشتر، مرجع آمارگیري بودند

 
اما در تعریف جدید سن ورود به بازار کار از 10 سال به 15 سال افزایش یافته است. امسال این رقم روند افزایشی داشته است. 

به همین نسبت، نرخ مشارکت اقتصادي نیز که نسبت جمعیت فعال (شاغل و بیکار) را به جمعیت در سن کار، نشان می دهد، روندي
کاهشی دارد. آمارهاي آمده در گزارش مرکز آمار ایران نشان می دهد که 62 میلیون و 440 هزار نفر از جمعیت کشور 15 سال و
بیشتر هستند؛ از این میزان 58.6 درصد غیرفعالان را تشکیل می دهند و مابقی جمعیت فعال کشور یعنی همان نرخ مشارکت
اقتصادي را نمایان می کنند. میزان نرخ مشارکت اقتصادي در پاییز امسال 41.4 درصد بوده که 3.5 درصد کاهشی نسبت به مدت
مشابه سال قبل بوده است. مشارکت اقتصادي جمعیت 11 ساله و بیشتر در نقاط شهري بیش از 942 هزار نفر و در نقاط روستایی
حدود 547 هزار نفر کمتر از مدت مشابه سال قبل بوده و براي تحلیل جزئی علت این روند خروج افراد از بخش فعال به غیرفعال

 
نیازمند بررسی هاي بیشتري است. 

 
نگاهی به ارقام بیکاري پاییز 99 

در پاییز 1399، به میزان 41,4 درصد از جمعیت 15 ساله و بیش تر از نظر اقتصادي فعال بوده اند، یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران
قرار گرفته اند. بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادي حاکی از آن است که این نرخ نسبت به فصل مشابه در سال قبل (پاییز1398)
2.9 درصد کاهش یافته است. جمعیت شاغلین 15 ساله و بیشتر در این فصل 23 میلیون و 413 هزار نفر بوده که نسبت به فصل
مشابه سال قبل بیش از یک میلیون و سی وسه هزار نفر کاهش داشته است. بررسی اشتغال در بخش هاي عمده اقتصادي نشان می
دهد که در پاییز 1399، بخش خدمات با 49,0 درصد بیشترین سهم اشتغال را به خود اختصاص داده است. در رتبه هاي بعدي بخش
هاي صنعت با 34,3 درصد و کشاورزي با 16.7 درصد قرار دارند. نرخ بیکاري جوانان 15 تا 24 ساله حاکی از آن است که 23,7
درصد از فعالان این گروه سنی در پاییز 1399 بیکار بوده اند. بررسی تغییرات فصلی نرخ بیکاري این افراد نشان می دهد، این نرخ

 
نسبت به فصل مشابه در سال قبل (پاییز 1398) 2.1 درصد کاهش یافته است. 

بررسی نرخ بیکاري گروه سنی 18 تا 35 ساله نیز نشان می دهد که در پاییز 1399، 16,5 درصد از جمعیت فعال این گروه سنی
بیکار بوده اند. این در حالی است که تغییرات فصلی نرخ بیکاري این افراد نشان می دهد این نرخ نسبت به پاییز 1398، به میزان
1.40 درصد کاهش یافته است. بررسی سهم جمعیت 15 ساله و بیشتر داراي اشتغال ناقص نشان می دهد که در پاییز 1399، 9,9
درصد جمعیت شاغل، به دلایل اقتصادي (فصل غیرکاري، رکود کاري، پیدا نکردن کار با ساعت بیشتر و...) کم تر از 44 ساعت در
هفته کار کرده و آماده براي انجام کار اضافی بوده اند. این در حالی است که 34.2 درصد از شاغلین 15 ساله و بیشتر، 49 ساعت و

 
بیشتر در هفته کار کرده اند. 

چندي پیش مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی اعلام کرد که در سال جاري گسترده ترین خروج نیروي فعال از بازار کار رقم
خورده است. طبق این گزارش 22٫3 درصد از بیکاران و 8٫9 درصد از جمعیت شاغلان تابستان سال 98 به جمعیت غیرفعال تابستان

 
سال جاري اضافه شدند که اگر به جمعیت جویاي کار افزوده شوند، نرخ بیکاري افزایش خواهد یافت. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات، برگرفته از خبرگزاري اعتماد آنلاین، تاریخ انتشار: 22 دي 1399، کد خبر: 457975،
.www.etemaadonline.ir



جلسه شوراي اداري شهرستان خواف با حضور مشاور وزیرصمت و مدیر مجتمع

سنگ آهن سنگان برگزار شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا - جلسه شوراي اداري با نام و یاد شهید علی اصغر علیزاده به ریاست حسین سنجرانی فرماندار و با حضور

 
مهندس جعفري مشاور وزیر صمت ومدیر مجتمع سنگ آهن سنگان و سایر اعضاي شوراي اداري برگزار شد. 

به گزارش شمانیوز، جلسه شوراي اداري با نام و یاد شهید علی اصغر علیزاده به ریاست حسین سنجرانی فرماندار و با حضور مهندس

 
جعفري مشاور وزیر صمت ومدیر مجتمع سنگ آهن سنگان و سایر اعضاي شوراي اداري برگزار شد. 

در این نشست که در سالن اجتماعات فرمانداري برگزار شد، فرماندار خواف ضمن عرض خیر مقدم به میهمانان، هدف از این جلسه را

 
معارفه مهندس جعفري مشاور وزیر و مدیریت مجتمع سنگ اهن سنگان عنوان کرد. 

فرماندار خواف ضمن آروزي موفقیت براي مدیریت پیشین مجتمع سنگ آهن سنگان، گفت: امیدواریم با حضور مهندس جعفري

 
شاهد تحرك سریعتري در محرومیت زدایی و اشتغال پایدار منطقه باشیم. 

مهندس جعفري مشاور وزیر و مدیر مجتمع سنگ آهن سنگان رفع محرومیت هاي منطقه و تامین زیر ساخت هاي شهرستان را
خواسته بحق مردم شهرستان عنوان کرد و گفت: اقدامات انجام شده و محقق شدن اهداف عالیه در راستاي رشد و توسعه شهرستان

 
حاصل وفاق و همدلی مسئولین و مردم شهرستان است. 

وي تصریح کرد: برنامه ریزي هاي بسیار گسترده اي در حوزه اقتصادي منطقه تدوین و تبیین شده است، تربیت نیروي متخصص
بومی و بکارگیري آنان در معادن شهرستان و بستر سازي توسعه و زیر ساخت ها، جزء اهداف این مدیریت بوده که امیدواریم به همت
کلیه مسئولین ذي ربط، گروه مطالعاتی طرح توسعه مثلث اقتصادي و همت معین اقتصادي شهرستان هر چه زودتر بتوانیم شاهد

 
اعتلاي این اهداف عالیه باشیم. 

منبع: روابط عمومی مجتمع سنگ آهن سنگان



گسترش فرهنگ ایثاروشهادت وظیفه اي اعتقادي و همگانی است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا- مدیر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران
مازندران ، گسترش فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه

 
وظیفه اي ملی، اعتقادي و همگانی است. 

به گزارش خبرنگارآریادفترمازندران درساري، هدایت
مظلومی مدیر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران مازندران در
جلسه ترویج و توسعه فرهنگ ایثار و شهادت که با حضور

دکتر طبیبی رئیس نشر ارزش هاي دفاع مقدس ناجا، سردار میرزایی فرماندهی نیروي انتظامی استان، معاونین و مدیر کل حفظ آثار

 
و نشر ارزش هاي دفاع مقدس در نیروي انتظامی برگزار گردید شرکت کرد. 

مدیر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران مازندران در این جلسه ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 10 هزار و 400 شهید والامقام خطه لاله
خیز استان و تسلیت ایام سوگواري بی بی دو عالم حضرت فاطمه زهرا ( س) با بیان اینکه ترویج و گسترش فرهنگ ایثار و شهادت در
جامعه وظیفه اي ملی، اعتقادي و همگانی است اظهار داشت: بنیاد مازندران آماده همکاري با نیروي انتظامی و حفظ آثار در زمینه

 
گسترش و نشر آثار شهدا ( مستند سازي و ... ) و اشاعه این فرهنگ براي مخاطبین نسل سوم و چهارم انقلاب می باشد. 

مظلومی از همراهی و مشارکت نیروي انتظامی در راستاي اشاعه فرهنگ ایثار و شهادت قدردانی کرد و گفت: نیروي انتظامی در رابطه
با طرح سپاس، دیدار از خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران، پیگیري مشکلات ایثارگران، برگزاري یادواره شهدا و... با بنیاد شهید و

 
امور ایثارگران مازندران همراه و همگام بوده است. 

مظلومی افزود: امروز هر کاري را که براي انتقال، توسعه و معرفی فرهنگ شهدا صورت گیرد در مقایسه با رشادت و جانفشانی این

 
عزیزان بسیار ناچیز است. 

مدر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران مازندران امضاي تفاهم نامه با نیروي انتظامی در زمینه اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر را یک

 
اقدام مثبت دانست و عنوان کرد: براي رفع مشکل بیکاري و جذب این قشر معزز تسهیلات ویژه اي باید در قالب ضوابط صورت گیرد. 

 
مظلومی در خصوص نامگذاري معابر، تالیف و تدوین آثار شهدا، اطلاعات دیجیتالی شهدا و ... مطالبی را بیان کرد. 

گفتنی است نیروي انتظامی مازندران داراي 617 شهید گرانقدر، هزار و 354 جانباز و 95 آزاده می باشد.



گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا - رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس

 
جمهور، مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ برگزار شد. 

به گزارش شمانیوز، در این مراسم علی امانی، نایب رئیس هیئت مدیره این بانک با اشاره به سابقه و عملکرد نخستین بانک خصوصی
ج.ا.ا در طول 20 سال فعالیت خود گفت: این بانک از بدو تاسیس تلاش خود را بر این قرار داده که به عنوان بانک پیشرو در مرحله
گذار از بانکداري سنتی به مدرن نقش آفرین باشد و در این چارچوب سعی کرده با تکمیل زنجیره خدمات پولی و مالی از قبیل بیمه،

 
کارگزاري بورس، تامین سرمایه، صرافی و سایر خدمات به جایگاه بالاتري در صنعت مالی دست پیدا کند. 

امانی افزود: ورود نوآوري به سیستم بانکی کشور مستلزم ایجاد بازارهاي جدید در کشور است و گروه مالی اقتصادنوین، در تلاش است
با استفاده از مجموعه کامل سرویس هاي مالی که در اختیار دارد، در خلق این بازارها به کمک تیم هاي نوآور بیاید و همچنین از

 
کمک آن ها در تکمیل زنجیره ارزش گروه مالی اقتصادنوین بهره ببرد. 

در ادامه علیرضا دلیري، مشاور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري با اشاره به حرکت بانک اقتصادنوین تغییر فضاي بانکداري
سنتی به بانکداري نوین گفت: زمان آن رسیده که خود را با فضاي بین المللی بانکداري نوین، دیجیتال و جامع همراه کنیم و خدمات

 
این حوزه را در اختیار مردم قرار دهیم. 

او افزود: قطعا تسهیلگري در خدمات مالی می تواند اثرات مثبتی در زندگی اجتماعی ما ایجاد کند. بحث فین تک ها و فناوري هاي

 
مالی به سرعت در حال رشد است به طوري که هم در بازار پول، هم در بازار سرمایه و هم در بازار بیمه رشد قابل توجهی داشته اند. 

دلیري در ادامه به انتظار معاونت علمی و فناوري از نظام بانکداري اشاره کرد و گفت: اول اینکه بستر سرمایه گذاري خود را روي حوزه
دانش بنیان و استارت آپ ها متمرکز کنند که در این راستا بانک اقتصادنوین از قبل صندوق سرمایه گذاري جسورانه را راه اندازي
کرده است؛ و دوم اینکه سرمایه گذاري خود را به سمت حوزه هاي جدید ببرند. به خصوص در دوران شیوع کرونا، بانک ها می توانند

 
در این زمینه بسیار نقش آفرین باشند. 

در ادامه محمدرضا قبادي، مدیرعامل شتابدهنده نوین تک به توضیح فلسفه ي برگزاري رویداد نوین کمپ پرداخت و با بیان تاریخچه
ي مختصري از فعالیت هاي شتابدهنده ي نوین تک گفت: از ابتداي سال 1399 مسیر حرکتی نوین تک به سمت شتابدهی شرکتی

 
تغییر کرده است. 

او افزود: فعالیت هاي تحقیق و توسعه در سازمان هاي بزرگ محدودیت هاي خاص خود را دارد و به همین دلیل است که در جهان،
شرکت هاي بزرگ براي اتصال نوآوري به زنجیره ي ارزشی که ارائه می کنند، به سراغ ایجاد صندوق هاي خطرپذیر سازمانی رفته اند

 
و بانک ها نیز در تلاشند از همکاري با فین تک ها بهره ببرند. 

مدیرعامل شتابدهنده نوین تک در ادامه گفت: با کمک همکارانمان، مثل مجموعه هاي فرابوم، نوآوران امین، فینوتک، اکسیر و کوانت
ن و همچنین زیرساخت هاي گروه مالی اقتصادنوین، انواع APIهاي مورد نیاز در این حوزه را فراهم کرده ایم و آماده ایم که در اختیار
استارتاپ ها قرار دهیم. حدود بیست کارگاه آموزشی با همکاري شرکت مشاور سرمایه گذاري تامین سرمایه نوین و دانشکده برق و
کامپیوتر دانشگاه تهران و سایر اساتید اهل فن، طراحی شده و طی این یک ماه در اختیار استارتاپ ها قرار می گیرد. این خدمات
مخصوص استارتاپ هاي early stage طراحی شده و اگر تیمی از قبل به بلوغ جذب سرمایه رسیده است، می تواند بدون گذراندن

 
این کارگاه ها، به سرمایه گذاران متصل شود. 

قبادي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه جذب سرمایه گفت: ما با شرکت مدیریت ثروت ستارگان و صندوق کارآفرینی پرشیا،



زمینه ي همکاري مشترك را فراهم کرده ایم و از این طریق می توانیم به تیم ها کمک کنیم در هر مرحله اي از توسعه ي کسب
وکارشان که به سرمایه نیاز داشتند، آن را دریافت کنند. همچنین براي تیم هاي خروجی این رویداد امکان جذب سرمایه تا 20

 
میلیارد تومان فراهم شده که می تواند در اختیار تیم هاي بالغ قرار بگیرد. 

 
گفتنی است این رویداد عصر روز پنجشنبه 18 دي ماه جاري در سالن همایش سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران برگزار شد. 

منبع: روابط عمومی بانک اقتصادنوین



قوانین زون بندي هاي منطقه ویژه اقتصادي لاوان رعایت شود

منبع: ایرناشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/10/22

بندرعباس- ایرنا- مدیرکل شیلات هرمزگان گفت: قوانین و مقررات سازمان شیلات ایران و بنادر و دریانوردي کشور در زون
بندي هاي منطقه ویژه اقتصادي لاوان باید رعایت شود.

بندرعباس- ایرنا- مدیرکل شیلات هرمزگان گفت: قوانین و
مقررات سازمان شیلات ایران و بنادر و دریانوردي کشور در
زون بندي هاي منطقه ویژه اقتصادي لاوان باید رعایت

 
شود. 

عبدالرسول دریایی روز دوشنبه در نشست هم اندیشی
طرح جامع منطقه ویژه اقتصادي انرژي، شیلات و
آبخیزداري لاوان افزود: لاوان با تمرکز بر فعالیت هاي
شیلاتی محقق کننده رشد و توسعه اقتصاد دریا محور

 
است. 

وي ادامه داد: در صورت آمادگی منطقه ویژه اقتصادي شیلات و باهماهنگی سازمان شیلات ایران می توان با دعوت از سرمایه گذارن و
اجراي طرح هاي موفق در زمنیه هاي شیلاتی در این منطقه اقدامات خوبی در راستاي، اقتصاد دریا محور، اقتصاد مقاومتی،رونق و

 
جهش تولید انجام داد. 

مدیرکل شیلات هرمزگان با اشاره به اهمیت فعالیت هاي شیلاتی در استان به ویژه در جزایر و شهرهاي ساحلی گفت: اشتغال افزون
بر 50 هزار خانوار در فعالیت هاي آبزي پروري، صید و صیادي و صنایع وابسته به شیلات بیانگر نقش مهم شیلات در توسعه و آبادانی

 
است. 

دریایی با بیان اینکه ظرفیت یابی 13هزار و 400 تن پرورش ماهی در قفس در پیرامون جزیره، پرورش صدف خوارکی با هدف
صادرات، پرورش صدف مروارید ساز، تکثیر و پرورش جلبک، ایجاد مرکز زیست فن آوري، طرح هاي پایلوت پرورش و تکثیر میگو را

 
بخشی از مهم ترین ظرفیت هاي قبل توسعه جزیره لاوان در طرح جامع منطقه ویژه اقتصادي لاوان عنوان کرد. 

وي اضافه کرد: شیلات در جزیره لاون از ظرفیت هاي خوبی در حوزه هاي گردشکري مانند آکواریوم هاي طبیعی و دلفین آریوم و

 
تکثیر و پرورش ماهیان زینتی برخوردار است. 

جزیره لاوان با جمعیتی نزدیک به هشت هزار نفر (بومی و غیربومی) با مساحت 75کیلومتر مربع ( طول 25 و عرض سه کیلومتر) در
غربی ترین نقطه هرمزگان قرار دارد که فاصله آن با نزدیک ترین روستا یعنی مقام 11مایل، تا بندر لنگه 99مایل و بندر جوادلائمه

پارسیان نیز 11مایل (22کیلومتر، هرمایل 1860متر است) قرار دارد. 



 
ساکنان این جزیره در زمینه صید و صیادي و فعالیت ها نفتی شرکت نفت فلات قاره فعالیت دارند. 

 
استان هرمزگان داراي 14جزیره مسکونی، گردشگري و زیست محیطی در خلیج فارس است. 

 
برچسب ها 

 
- منطقه ویژه اقتصادي لاوان 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- هرمزگان 

 
- سازمان شیلات ایران 

- خلیج فارس



بنیاد علوي 32 میلیارد ریال براي توسعه شهرك فجر شهرستان لنده هزینه کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/10/22

یاسوج - ایرنا - دبیر نهاد آبادانی و پیشرفت لنده گفت: بنیاد علوي 32 میلیارد ریال در راستاي توسعه شهرك فجر این
شهرستان در استان کهگیلویه و بویراحمد هزینه کرده است.

یاسوج - ایرنا - دبیر نهاد آبادانی و پیشرفت لنده گفت:
بنیاد علوي 32 میلیارد ریال در راستاي توسعه شهرك فجر
این شهرستان در استان کهگیلویه و بویراحمد هزینه کرده

 
است. 

محمد مرادپور روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: از این میزان 12 میلیارد ریال براي
ساخت،مدارس و مساجد و تامین تجهیزات آموزشی این

 
شهرك هزینه شده است. 

وي بیان کرد: با توجه به مشکلات زیرساختی در این

 
شهرك 17 هزارمتر مربع از خیابانهاي ان آسفالت شد. 

مرادپور مبلغ هزینه شده در این راستا را 12 میلیارد ریال

 
اعلام کرد. 

وي یکی از اولویت هاي اصلی بنیاد علوي را محرومیت زدایی دانست و افزود: در این راستا به تعدادي از متقاضیان شهرك فجر

 
تسهیلات اشتغال زایی در بخش هاي مختلف پرداخت شد. 

 
شهرك فجر لنده نزدیک به یکهزار نفر جمعیت دارد. 

در شهریور 97 با حضور محمد سعیدي کیا، رئیس سازمان بنیاد مستضعفان کشور در نشست شوراي اداري استان کهگیلویه و

 
بویراحمد شهرستان لنده به عنوان دومین منطقه پایلوت محرومیت زدایی توسط بنیاد مستضعفان کشور انتخاب شد. 

 
بر اساس تفاهم نامه منعقد شده طرح هاي محرومیت زدایی بنیاد مستضعفان در شهرستان لنده در 127 شاخص در حال اجراست. 

شهرستان کوهپایه اي، گرمسیري و قدیمی لنده به مرکزیت شهر لنده از شهرستان هاي هشت گانه کهگیلویه وبویراحمد داراي

 
جمعیتی افزون بر 23 هزار نفر در فاصله حدود 270 کیلومتري یاسوج مرکز این استان واقع شده است. 

شهرستان لنده با پنج هزارو 560 خانوار، 106 روستا و 41 درصد جمعیت روستایی و 59 درصد جمعیت شهري یکی از شهرستان
هاي محروم کشور به شمار می رود. 



 
برچسب ها 

 
- بنیاد علوي 

 
- محرومیت 

- لنده



تبلت هاي امانی در اختیار دانش آموزان و معلمان ایلامی قرار گرفت

منبع: ایرناشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/10/22

ایلام - ایرنا - مدیرکل آموزش و پرورش استان ایلام گفت: تبلت هاي امانی اهدایی مرکز آمار ایران بین دانش آموزان و
معلمان این استان توزیع شد.

ایلام - ایرنا - مدیرکل آموزش و پرورش استان ایلام گفت:
تبلت هاي امانی اهدایی مرکز آمار ایران بین دانش آموزان

 
و معلمان این استان توزیع شد. 

رضا زینی وندمقدم روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا افزود: با رایزنی و پیگیري هاي انجام گرفته تعداد 500
دستگاه تبلت به ارزش 35 میلیارد ریال از سوي مرکز آمار

 
ایران به مدارس استان اهدا شده است. 

وي ارزش هر یک از تبلت ها را 70 میلیون ریال عنوان
کرد و اظهار داشت: این تبلت ها براي استفاده دانش آموزان و معلمان مدارس به مدیران و روساي شهرستان ها و مناطق تابعه استان

 
بر اساس لیست نیازمندي تحویل داده شد. 

وي افزود: این تبلت ها جزو اموال آموزش و پرورش ثبت شده است و در اختیار مدیران مدارس قرار گرفت تا به صورت امانی براي

 
آموزش مجازي در اختیار معلمان و دانش آموزان قرار گیرد. 

وي با اشاره به شیوه تحصیل مجازي در سال تحصیلی جاري به علت کرونا، توزیع این تبلت ها را در رفع مشکل شمار زیادي از دانش

 
آموزان این استان بویژه مناطق محروم دانست. 

 
100 هزار دانش آموز در استان ایلام در مقاطع مختلف به تحصیل اشتغال دارند. 

 
برچسب ها 

 
- ایلام 

 
- مدارس 

 
- ویروس کرونا 

 
- مرکز آمار ایران 

- دانش آموزان



صحا و دانشگاه آزاد در زمینه حمایت از شرکت هاي فناور همکاري می کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/10/22

تهران- ایرنا- با امضاي تفاهمنامه همکاري بین شرکت مادر تخصصی صندوق حمایت از صنایع پیشرفته کشور (صحا) و
معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی، فصل جدیدي از همکاري هاي بین این دو مجموعه درخصوص

حمایت از شرکت هاي فناور و دانش بنیان و رفع مشکلات نقدینگی آنها آغاز شد.

تهران- ایرنا- با امضاي تفاهمنامه همکاري بین شرکت مادر
تخصصی صندوق حمایت از صنایع پیشرفته کشور (صحا) و
معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی،
فصل جدیدي از همکاري هاي بین این دو مجموعه
درخصوص حمایت از شرکت هاي فناور و دانش بنیان و

 
رفع مشکلات نقدینگی آنها آغاز شد. 

به گزارش روز دوشنبه وزارت صنعت، معدن و تجارت، این
تفاهم نامه همکاري بین "دهقانی فیروزآبادي" معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی و اعضاي هیات مدیره شرکت

 
مادرتحصصی صندوق حمایت صنایع پیشرفته امضا شد. 

"شهیاد آبنار" عضو هیات مدیره صحا درباره مفاد این تفاهمنامه گفت: در قالب این تفاهم نامه، ارائه خدمات بین صندوق و دانشگاه

 
آزاد در بخش هاي مختلف تسهیل خواهد شد. 

وي افزود: با توجه به اینکه صندوق پژوهش و نوآوري دانشگاه آزاد مجموعه اي نوپاست، شرایط براي تعامل و هم افزایی با صندوق
حمایت ازصنایع پیشرفته مهیاست و با توجه به این که برخی از شرکت هاي دانش بنیان و فناور پس از تشکیل و بلوغ، تمایل به

 
خروج از دانشگاه و پیوستن به صنعت دارند، ما می توانیم این فضا را براي آن ها فراهم کنیم. 

آبنار ادامه داد: علاوه بر تسهیلات و ضمانت نامه، صندوق حمایت از صنایع پیشرفته، ارزیابی طرح ها و خدمات کارشناسی را نیز در

 
دستور کار دارد که این مهم از طریق بدنه توانمند در حوزه کارشناسی انجام می شود. 

این عضو هیات مدیره صحا با بیان این که بدنه کارشناسی ما نیازمند برخی افراد و شرکت هاي توانمند است، تصریح کرد: براي رفع
این نیاز ما می توانیم از ظرفیت هاي دانشگاه آزاد بهره بگیریم و در قالب این تفاهمنامه خدماتی به دانشگاه در حوزه ارزیابی و

 
کارشناسی ارائه دهیم. 

آبنار، با ابراز خرسندي از تشکیل صندوق فناوري و پژوهش دانشگاه آزاد خاطرنشان کرد: می توان با تعریف و ایجاد خط کارگزاري

 
براي صندوق در قالب قرارداد، شرکت هاي دانش بنیان را که عمده مشکل آن ها بحث نقدینگی است، تحت پوشش قرار داد. 



"مهدي فرنیان" عضو هیات مدیره و مدیر اداري و مالی صحا نیز در این جلسه با اشاره به خدمات قابل ارائه این شرکت براي خدمت
به مجموعه هاي فناور دانشگاه آزاد اسلامی، گفت: در حوزه ارزیابی طرح ها می توان از ظرفیت نیروهاي توانمند دانشگاه آزاد در بدنه

 
کارشناسی طرح ها استفاده کرد و این آمادگی وجود دارد تا اساتید و نیروهاي دانشگاه با صندوق وارد تعامل شوند. 

دهقانی فیروزآبادي، معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی نیز امضاي تفاهم نامه همکاري را بسیار مهم ارزیابی کرد
و بیان داشت: طی یک سال و نیم گذشته از راه اندازي معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري این دانشگاه، بر این اعتقاد بوده و هستیم
که دانشگاه ها باید وارد نسل سوم کارآفرینی شوند و با تعامل سازنده با مجموعه هایی مثل شرکت مادرتخصصی صندوق حمایت از

 
صنایع پیشرفته امیدواریم این مساله سرعت بیشتري به خود بگیرد. 

به گزارش ایرنا، پیشتر مدیرعامل صندوق حمایت از تحقیقات و توسعه صنایع پیشرفته (صحا) اعلام کرد: در 9 ماهه امسال یک هزار و

 
50 میلیارد ریال تسهیلات مصوب داشتیم که به 57 شرکت پرداخت شده یا در مراحل پرداخت است. 

حمایت مالی و اعتباري از بخش خصوصی و تعاونی در زمینه تحقیقات و توسعه صنایع پیشرفته با اعطاي تسهیلات مالی با نرخ
ترجیحی، صدور انواع ضمانت نامه، سرمایه گذاري خطرپذیر غیرمستقیم و ارائه خدمات کارشناسی، از جمله خدمات این صندوق است.

 
برچسب ها 

 
- دانش بنیان 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- دانشگاه آزاد اسلامی 

 
- شرکت دانش بنیان 

- نقدینگی



درآمد ماهانه طرح هاي اشتغالزایی امداد 2میلیون تومان است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداددرباره تعداد شغل هاي ایجاد شده توسط کمیته امداد توضیحاتی داد.

به گزارش خبرنگار حوزه رفاه و تعاون گروه اجتماعی
باشگاه خبرنگاران جوان، حجت االله عبدالملکی معاون
اشتغال و خودکفایی کمیته امداد در نشست خبري خود
اظهار کرد: تعداد اشتغال مستقیم ایجاد شده و داراي طرح

 
جاري تاکنون 149 هزار و 887 هستند. 

او با بیان اینکه نهاد ها موظف شدند اشتغال هاي غیر
مستقیم را اعلام کنند که فرمول آن از وزارت کار دریافت شده است که تاکنون تعداد آن 59 هزار 915 شغل غیر مستقیم است،

 
گفت: 210هزار شغل مستقیم و غیر مستقیم ایجاد شده است. 

عبدالملکی گفت: برنامه اشتغال کمیته امداد براي امسال ایجاد 200 هزار شغل بوده است و تعداد شغل هاي ایجاد شده تاکنون

 
25درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد داشته است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با بیان اینکه از تعداد شغل هاي مستقیم ایجاد شده 25هزار و 500 شغل در راستاي تعامل با

 
کارآفرینان کشور ایجاد شده است، ادامه داد: 32 هزار شغل با هم افزایی برنامه راهبري شغلی امداد ایجاد شده است. 

عبدالملکی با بیان اینکه هزار و 500 راهبري شغلی که از کارآفرینان برجسته کشور هستند با ما همکاري می کنند، افزود: راهبران

 
شغلی افراد تحت حمایت را استخدام نمی کنند بلکه راه و روش کسب درآمد و مدیریت شغل را به آن ها آموزش می دهند. 

او تصریح کرد: درآمد خالص ماهانه طرح هاي کمیته امداد سال گذشته یک میلیون و 500 هزارتومان بود که امسال این رقم به 2

 
میلیون تومان رسید. 

عبدالملکی با بیان اینکه ظرفیت اشتغالزایی هر طرح 1/33 است، ادامه داد: منابع سرمایه که در این بخش در اختیار ماست 4 هزار و

 
22 میلیارد تومان برآورد شده است. 

 
بیشتر بخوانید 

- سامانه موکب اشتغال محرومان راهی براي اشتغال جوانان بیکار او گفت: 6هزار و 500 میلیارد تومان شبکه بانکی باید براي شغل



هاي کمیته امداد پرداخت کند که تاکنون 4 هزار و 500 میلیارد تومان پرداخت شده است و اگر تا پایان سال مابقی مبالغ پرداخت

 
شود تعداد شغل هاي کمیته امداد در نهایت به 220هزار شغل می رسد. 

عبدالملکی با بیان اینکه از شبکه بانکی در خواست می کنیم مانده مبلغ را تا پایان سال پرداخت کنند، گفت: از دولت و مجلس

 
درخواست کردیم مسئولیت مشاغل خانگی و روستایی کل کشور را به کمیته امداد واگذار کنند. 

 
او گفت: آماده هستیم در سال 1400 براي اولین بار با تولیت کمیته امداد مشاغل خرد خانگی و روستایی را ساماندهی کنیم. 

عبدالملکی با بیان اینکه براساس برنامه ریزي انجام شده در این راستا 500 هزار فرصت شغلی ایجاد شود، افزود: عمده کسانی که

 
مخاطب اشتغال امداد هستند افراد کم درآمدند و به نوعی با محوریت کمیته امداد هم خوانی دارند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام با بیان اینکه درخواست کردیم در لایحه بودجه1400 به منابع امداد توجه ویژه اي شود

 
و منابع ایجاد شغل هاي خانگی و خرد روستایی افزایش یابد، گفت: در صورت تامین منابع مورد نیاز پاسخگوي آن خواهیم بود. 

 
عبدالملکی افزود: سال گذشته یک سوم اشتغال کشور را ایجاد کرده ایم و ظرفیت این مسئولیت بزرگ را داریم. 

او با بیان اینکه با همکاري وزارت کار قرار است مدل اشتغال زایی کمیته امداد در سازمان جهانی کار ارائه شود، ادامه داد: 5هزار مرکز
نیکوکاري در سراسر کشور وجود دارد که 500 مورد آن مراکز نیکوکاري کارافرینی هستندکه امورات شغلی مددجویان را به صورت

 
خیریه پیگیري می کنند. 

او افزود: تفاوت کار راهبران شغلی و با مراکز نیکوکاري این است که راهبر شغلی در راستاي کمک به مددجویان خود نیز سود کسب

 
می کند، اما مراکز نیکوکاري دنبال سود نیستند. 

عبدالملکی ادامه داد: از سال گذشته کمیته امداد ورود جدیی به مشاغل و کار هاي دانش بنیان کرده است و 100 ها شغل دانش

 
بنیان تاکنون ایحاد شده است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد ادامه داد: در راستاي استعدادیابی و تربیت شغلی رویداد هاي کارآفرینی مثل صنایع روستا
دوست ایجاد شده است همچنین با همکاري ستاد اجرایی فرمان امام صندوق امید راه اندازي شده است که سهم آن بین ستاد اجرایی

 
فرمان امام و کمیته امداد نصف شده است. 

عبدالملکی گفت: در راستاي مشاغل دانش بنیاد پهپاد هاي غیرنظامی طراحی شده است که به مشاغل کشاورزي کمک شایانی می
کند همچنین هر پهپاد ساخته شده می تواند در طول یک سال 500 میلیون تومان درآمد داشته باشد.



بهره برداري از 4 هزار شغل در هرمزگان تا پایان امسال

منبع: ایسناشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/10/22

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می رساند.

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت صبح
امروز(22 دي ماه) در بازدید از طرح هاي اشتغالزایی
بندرعباس، با اعلام این خبر افزود: تا پایان سال جاري
1354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق محروم و
روستایی استان هرمزگان به بهره برداري می رسد که ایجاد

 
4 هزار و 62 شغل خرد و خانگی را به دنبال دارد. 

مرتضی نیازي خاطرنشان کرد: تا به امروز 968 طرح با 2
هزار و 904 استغال به بهره برداري کامل رسیده و 386

 
طرح دیگر نیز در شرف افتتاح است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهرهاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان

 
تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح

 
هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کارهاي ایجاد شده
در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و

 
پرورش شتر و آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان

 
تشکیل می دهند. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث

 
ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 

نیازي با اشاره به اینکه براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است، اضافه کرد: بنیاد برکت در

 
275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی فعالیت می کند. 



معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار داشت: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

به گزارش ایسنا، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

 
دست اقدام دارد. 

انتهاي پیام



پرداخت 254 فقره تسهیلات کشاورزي در ملایر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/10/22

سیدمهدي میرباقري امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس
در ملایر با اشاره به اینکه از ابتداي امسال 254 فقره
تسهیلات توسط جهاد کشاورزي این شهرستان پرداخت
شده است اظهار کرد: میزان تسهیلات پرداخت شده 33

 
میلیارد تومان بوده است. 

وي افزود: این تسهیلات از منابع مختلف شامل پرداخت از
محل تبصره 18 و 18 به میزان 16 میلیارد و 834 میلیون

تومان، اعتبارات اشتغال روستایی به مبلغ یک میلیارد و 288 میلیون تومان، محل صندوق کارآفرینی امید با 563 میلیون تومان و...

 
بوده است. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان ملایر میزان اشتغال ایجاد شده از این تعداد تسهیلات پرداختی را 525 نفر برشمرد و گفت: سهمیه

 
اشتغال ما در این زمینه 447 نفر بوده که بیشتر از سهمیه و به میزان 116 درصد اشتغال ایجاد شده است. 

وي افزود: اشتغال ایجاد شده در حوزه هاي مختلف حوزه گلخانه، کشت زعفران، تولید قارچ خوراکی، دام، طیور و صنایع و تسهیلات
در زمینه ایجاد 11.5 هکتار طرح فراز با 9 فقره، در حوزه مشاغل خانگی هشت فقره با 230 میلیون تومان و در حوزه مکانیزاسیون نیز

 
213 فقره با 15 میلیارد تومان بوده است. 

میرباقري در ادامه با اشاره به تعادل توزیع مرغ و تخم مرغ در شهرستان گفت: در حال حاضر 50 واحد مرغداري پرورش مرغ گوشتی

 
و 9 واحد تولیدي پرورش مرغ تخمگذار در ملایر فعال است. 

وي با بیان اینکه ماهانه در واحدهاي مرغداري هاي شهرستان ملایر 150 تا 200 هزار عدد جوجه ریزي صورت می گیرد افزود: ماه

 
گذشته 200 هزار عدد جوجه ریزي در واحدهاي مرغداري شهرستان ملایر صورت گرفت. 

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان ملایر با بیان اینکه ماه گذشته نهاده هاي ما کامل و به صورت دولتی توزیع شد تصریح کرد: در این
راستا براي تهیه نهاده هاي دامی براي گاوداري هاي صنعتی نهاده ها به صورت مستقیم از بازار و براي گله هاي گوسفند و گاوهاي

 
بومی و سنتی کنستانتره توزیع می شود و توزیع این کنسانتره از اول دي ماه توسط شرکت تعاونی دامداران در حال انجام است. 

انتهاي  پیام/89013



درآمد ماهانه طرح هاي اشتغالزایی کمیته امداد؛ 2 میلیون تومان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون اشتغال کمیته امداد با اعلام اینکه آمار ایجاد اشتغال مستقیم و داراي طرح جاري تاکنون 149 هزار و 887 فرصت
شغلی است، گفت: درآمد ماهانه طرح هاي اشتغالزایی امداد 2 میلیون تومان است.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما آقاي حجت االله
عبدالملکی در نشست خبري با بیان اینکه نهاد ها موظف
شدند اشتغال هاي غیر مستقیم را اعلام کنند که فرمول
آن از وزارت کار دریافت شده است، افزود: آمار اشتغال غیر
مستقیم ایجاد شده 59 هزار 915 مورد است و در مجموع

 
210هزار شغل مستقیم و غیر مستقیم ایجاد شده است. 

عبدالملکی گفت: برنامه اشتغال کمیته امداد براي امسال

 
ایجاد 200 هزار شغل بوده است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد با بیان اینکه از
تعداد شغل هاي مستقیم ایجاد شده 25هزار و 500 شغل در راستاي تعامل با کارآفرینان کشور ایجاد شده است، ادامه داد: 32 هزار

 
شغل با هم افزایی برنامه راهبري شغلی امداد ایجاد شده است. 

عبدالملکی با بیان اینکه هزار و 500 راهبري شغلی که از کارآفرینان برجسته کشور هستند با ما همکاري می کنند، افزود: راهبران

 
شغلی افراد تحت حمایت را استخدام نمی کنند بلکه راه و روش کسب درآمد و مدیریت شغل را به آن ها آموزش می دهند. 

وي افزود: درآمد خالص ماهانه طرح هاي کمیته امداد سال گذشته یک میلیون و 500 هزارتومان بود که امسال این رقم به 2 میلیون

 
تومان رسیده است. 

عبدالملکی گفت: 6هزار و 500 میلیارد تومان شبکه بانکی باید براي شغل هاي کمیته امداد پرداخت کند که تاکنون 4 هزار و 500
میلیارد تومان پرداخت شده است و اگر تا پایان سال بقیه مبالغ پرداخت شود؛ امار شغل هاي کمیته امداد در نهایت به 220هزار شغل

 
می رسد. 

عبدالملکی با بیان اینکه از شبکه بانکی درخپسات می کنیم مانده مبلغ را تا پایان سال پرداخت کنند، گفت: از دولت و مجلس

 
درخواست کردیم مسئولیت مشاغل خانگی و روستایی کل کشور را به کمیته امداد واگذار کنند. 

 
وي گفت: آماده هستیم در سال 1400 براي اولین بار با تولیت کمیته امداد مشاغل خرد خانگی و روستایی را ساماندهی کنیم. 

عبدالملکی با بیان اینکه برنامه ریزي شده است در این راستا 500 هزار فرصت شغلی ایجاد شود، افزود: عمده کسانی که مخاطب

 
اشتغال امداد هستند افراد کم درآمدند و به نوعی با محوریت کمیته امداد هم خوانی دارند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام بیان اینکه درخواست کردیم در لایحه بودجه1400 به منابع امداد توجه ویژه اي شود و
منابع ایجاد شغل هاي خانگی و خرد روستایی افزایش یابد، گفت: سال گذشته یک سوم اشتغال کشور را ایجاد کرده ایم و ظرفیت این

 
مسئولیت بزرگ را داریم. 

وي با بیان اینکه با همکاري وزارت کار قرار است مدل اشتغال زایی کمیته امداد در سازمان جهانی کار ارائه شود، ادامه داد: 5 هزار
مرکز نیکوکاري در سراسر کشور وجود دارد که 500 مورد آن مراکز نیکوکاري کارافرینی است و امور شغلی مددجویان را به صورت

 
خیریه پیگیري می کنند. 

او افزود: تفاوت کار راهبران شغلی با مراکز نیکوکاري این است که راهبر شغلی درراستاي کمک به مددجویان خود نیز سود کسب می



 
کند، اما مراکز نیکوکاري دنبال سود نیستند. 

عبدالملکی افزود: از سال گذشته کمیته امداد ورود جدي به مشاغل و کار هاي دانش بنیان کرده است و صد ها شغل دانش بنیان

 
تاکنون ایحاد شده است. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد ادامه داد: رویداد هاي کارآفرینی مثل صنایع روستا دوست ایجاد و با همکاري ستاد اجرایی

 
فرمان امام؛ صندوق امید راه اندازي شده که سهم آن بین ستاد اجرایی فرمان امام و کمیته امداد 50 - 50 است. 

عبدالملکی گفت: در راستاي مشاغل دانش بنیاد پهپاد هاي غیرنظامی طراحی شده است که به مشاغل کشاورزي کمک شایانی می
کند و همچنین هر پهپاد ساخته شده می تواند در طول یک سال 500 میلیون تومان درآمد داشته باشد.



23دي آخرین مهلت ثبت نام تسهیلات کم بهره در سامانه تحفه است

منبع: ایرناشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/10/22

رشت – ایرنا - ثبت نام تسهیلات صندوق کارآفرینی امید ویژه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه تا 23 دي ماه جاري در سامانه
تحفه تمدید شد.

رشت – ایرنا - ثبت نام تسهیلات صندوق کارآفرینی امید
ویژه اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه تا 23 دي ماه جاري در

 
سامانه تحفه تمدید شد. 

به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی اداره کل فرهنگ و
ارشاد اسلامی گیلان به ایرنا، با توجه به مراجعه و
درخواست بسیاري از اعضاي صنوف و فعالان فرهنگی،
هنري و رسانه  اي، ثبت نام و همچنین امکان ویرایش
درخواست متقاضیانی که پیش تر براي دریافت تسهیلات
کم بهره در سامانه تحفه، ثبت نام کرده اند از روز 21 دي

 
ماه جاري به مدت 3 روز فراهم شد. 

متقاضیان در فرصت تعیین شده با مراجعه به این سامانه، نسبت به ثبت نام و یا تکمیل اطلاعات ثبت شده پیشین خود اقدام کنند؛
مدیران روزنامه ها، فصلنامه ها، دوفصلنامه ها و سالنامه هاي خصوصی و همچنین کانون هاي آگهی و تبلیغاتیِ متقاضی تسهیلات

 
حمایتی کم بهره تا 23 دي ماه براي نام نویسی در سامانه تحفه فرصت دارند. 

متقاضیانِ دریافت تسهیلات حمایتی کم بهره، و یا صاحبان امتیازي که ثبت  نام آن ها به طور ناقص انجام شده است در این مدت می
توانند با مراجعه به سامانه تحفه به نشانی الکترونیک https://tohfeh.farhang.gov.ir نسبت به ثبت  نام و یا تکمیل مدارك

 
خود اقدام کنند. 

این آخرین فرصت براي دریافت تسهیلات کم بهره براي گروه مذکور است و به درخواست  هاي واصله پس از این تاریخ به هیچ وجه

 
ترتیب اثر داده نخواهدشد. 

بنابراین گزارش، ضروري است متقاضیان با مراجعه به حساب کاربري خود، و ورود به بخش «طرح هاي من» از ارسال درخواست خود
به دبیرخانه مطمئن شوند؛ در صورتی که درخواست، در وضعیت «جدید» قرار داشت، حتما دکمه «ارسال به دبیرخانه» را فشرده تا

 
درخواست براي بررسی کارشناسان ارسال شود. 

مدیران روزنامه ها، فصلنامه ها، دوفصلنامه ها و سالنامه هاي خصوصی و همچنین کانون هاي آگهی و تبلیغاتی، می توانند براي اطلاع

 
از نحوه ثبت نام و تکمیل مدارك، به راهنماي سامانه در صفحه اصلی سامانه مراجعه نمایند. 

براي رفع ابهام و کسب اطلاعات بیشتر در رابطه با چگونگی دریافت تسهیلات حمایتی، شماره تلفن 84095157-021 براي مدیران

 
رسانه ها و شماره تلفن 88004184-021 براي مدیران کانون هاي آگهی و تبلیغاتی آماده پاسخ گویی هستند. 

 
برچسب ها 

- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 



 
- تسهیلات ارزان قیمت 

- گیلان



آزمون جامع و ادواري فرهنگ و هنر 99 برخط برگزار می شود

منبع: موجشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/10/22

آزمون هاي جامع و ادواري فرهنگ و هنر سال 1399،
بیست و پنجم و بیست و ششم دي ماه به صورت برخط

 
برگزار می شوند. 

به گزارش خبرگزاري موج به نقل از روابط عمومی دفتر
برنامه ریزي و توسعه آموزش هاي فرهنگی و هنري وزارت
فرهنگ و ارشاد اسلامی ، اولین آزمون جامع سال تحصیلی
1399-1400 و سی و سومین آزمون ادواري مهارتی بخش
فرهنگ و هنر روزهاي پنج شنبه و جمعه 25 و 26 دي ماه
جاري به صورت آنلاین و به طور همزمان در سراسر کشور

 
برگزار می شود. 

آزمون هاي جامع و ادواري بخش فرهنگ و هنر، به منظور حفظ سلامت داوطلبان و جلوگیري از شیوع ویروس کرونا با توجه به

 
پروتکل هاي بهداشتی، چندین دوره به صورت آنلاین برگزار شده است. 

آزمون هاي مهارتی بخش فرهنگ و هنر شامل آزمون هاي کتبی و عملی است که به صورت سراسري و همزمان به منظور فراگیري و
ارتقا آموزش هاي مهارتی و هنري، همچنین ساماندهی و ایجاد بسترهاي لازم براي جذب فارغ التحصیلان به بازار کار و اشتغال مولد
در حوزه فرهنگ و هنر و پرورش روحیه کارآفرینی در فارغ التحصیلان آموزش هاي مهارتی به صورت جامع و هماهنگ در سطح

کشور برگزار می شود.



کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت

منبع: دانشجوشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/10/22

4به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در
استان هرمزگان به بهره برداري می رساند. معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت با اعلام این خبر افزود: تا پایان

سال جاري 1354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در مناطق محروم و ...

4 به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، بنیاد برکت
ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار

 
شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می رساند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت با اعلام
این خبر افزود: تا پایان سال جاري 1354 طرح اشتغالزایی
اجتماع محور در مناطق محروم و روستایی استان هرمزگان
به بهره برداري می رسد که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و

 
خانگی را به دنبال دارد. 

مرتضی نیازي خاطرنشان کرد: تا به امروز 968 طرح با 2 هزار و 904 استغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در

 
شرف افتتاح است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهر هاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان

 
تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح

 
هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کار هاي ایجاد
شده در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و

 
پرورش شتر و آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان

 
تشکیل می دهند. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث

 
ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 

 
نیازي یادآور شد: براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 



وي تصریح کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار داشت: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

دست اقدام دارد.



پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالین گردشگري پاسارگاد

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/10/22

اتحادخبر: مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري صنایع دستی شهرستان پاسارگاد از پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات
خسارت ناشی از بیماري کرونا به حوزه هاي گردشگري وصنایع دستی در این شهرستان خبر داد.

اتحادخبر: مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري صنایع دستی شهرستان پاسارگاد از پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات

 
خسارت ناشی از بیماري کرونا به حوزه هاي گردشگري وصنایع دستی در این شهرستان خبر داد. 

به گزارش ایسنا؛ محمد نصیري حقیقت با بیان اینکه امسال 12
متقاضی دریافت تسهیلات در حوزه هاي گردشگري و صنایع
دستی در شهرستان پاسارگاد ثبت شده است، گفت: سال گذشته
از منابع داخلی بانک ها و صندوق کارآفرینی امید شهرستان
جمعاً مبلغ 65.6 میلیارد ریال تسهیلات به متقاضیان در حوزه

 
گردشگري و صنایع دستی پرداخت شده است. 

به گزارش ایسنا به نقل از میراث فرهنگی، گردشگري وصنایع دستی شهرستان پاسارگاد، نصیري با اشاره به شیوع بیماري کرونا، بیان

 
کرد: متأسفانه این بیماري پاسارگاد را نیز همانند سایر نقاط گردشگري دنیا دچار رکود کرده است. 

او ادامه داد: امید داریم که با خاتمه یافتن این بیماري و رونق مجدد گردشگري و جذب سرمایه گذاران در حوزه گردشگري که در

 
حال انجام مراحل اولیه سرمایه گذاري هستند و بتوانیم اشتغال این حوزه را افزایش دهیم. 

نصیري حقیقت اضافه کرد: امسال با بهره برداري از 3 اقامتگاه بوم گردي و یک کارگاه صنایع دستی کام 30 نفر به اشتغال در این

 
حوزه ها شیرین شد. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان پاسارگاد با اشاره به بافت عشایري و روستایی این شهرستان و
ظرفیت هاي بالقوه در حوزه صنایع دستی، گفت: صنایع دستی میراثی غنی از گذشتگان است که می طلبد با کمک همگان علاوه بر

اشتغال زمینه ي صادرات خوبی از این حوزه در شهرستان ایجاد کنیم.



ساختارمعیوب اداري مانع سرمایه گذاري/جهش تولید در بن بست بروکراسی!

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/10/22

برخی کارشناسان اقتصادي معتقد هستند که بروکراسی پیچیده، فقدان تیم مذاکره کننده براي جذب سرمایه گذاري و عدم
اجراي درست قوانین از ضعف هاي ساختار اداري و مانع تولید در سمنان است.

 برخی کارشناسان اقتصادي معتقد هستند که بروکراسی
پیچیده، فقدان تیم مذاکره کننده براي جذب سرمایه گذاري و عدم اجراي درست قوانین از ضعف هاي ساختار اداري و مانع تولید در

 
سمنان است. 

خبرگزاري مهر، گروه استان ها - محمد حسین عابدي: سمنان را باید یکی از قطب هاي صنعتی کشور دانست که به خصوص
درزمینهٔ تولید قطعات خودرو، اتوبوس و مینی بوس، داروهاي دامی، فرآوري هاي معدنی و … در بین استان هاي ممتاز کشور قرار

 
دارد. 

از سوي دیگر یک پنجم کرومیت ایران در استان سمنان و روستاي فرومد است و سرخه به تنهایی نیاز گچ کشور را تأمین می کند اما

 
هنوز باوجوداین ظرفیت ها موانع تولید در سطح این استان متعدد هستند. 

در کنار موضوعاتی مانند نقدینگی، فرسودگی ماشین آلات تولیدي، کشاورزي، معدنی، مالیات و تأمین اجتماعی، بدهی بانکی و بخش
انرژي، نیاز به بازار فروش و کارگر ماهر که همواره در زمره موانع تولید استان بوده اند باید یک مورد مهم را نیز اشاره کرد و آن

 
ساختار اداري است. 

 
موانع سرمایه گذاري، اشتغال و تولید 

پُر واضح است که وقتی قوانین و نحوه درست اجراي آن ها همراه تولید و سرمایه گذاري باشند، بسیاري از موانع تولید و اشتغال و
توسعه اقتصادي رفع می شوند و وقتی ساختار با اقتصاد همراهی نکند نمی توان به درستی انتظار داشت تا دیگر موانع تولید نیز در

 
سطح استان سمنان رفع شوند. 

باید در نظر داشت که سمنان به لحاظ قرارگیري در بین راه تهران- مشهد و کریدور شرق به غرب و شمال به جنوب داراي جذابیت



هاي زیادي براي سرمایه گذاري است اما به اذعان نمایندگان این استان در مجلس و همچنین برخی کارشناسان اقتصادي، هنوز آن

 
طور که بایدوشاید در این استان ظرفیت هاي مغفول پرشماري براي تولید و اشتغال و سرمایه گذاري وجود دارد. 

دولتی ها عمده مشکل تولید را نقدینگی می بینند و معتقد هستند که باقی موانع مانند عدم توانایی در پرداخت مطالبات کارگري،
تأمین اجتماعی، مالیات، بانک ها، بدهی هاي انرژي و وزارت نیرو هم در قالب همین نقدینگی قابل حل است و حتی می توان با پول
دستگاه هاي فرسوده را هم عوض کرد اما اگر میلیاردها تومان پول باشد اما قوانین تسهیلگر تولید به درستی اجرا نشود آیا بازهم

 
شاهد توسعه اقتصادي خواهیم بود؟ 

 
 واحدهاي تعطیل شهرك صنعتی شاهرود 

 
عدم پایه گذاري سیستم سرمایه پذیري 

یک کارشناس اقتصادي در گفتگو با خبرنگار مهر، ضمن بیان اینکه ساختار سرمایه پذیري استان به درستی پایه گذاري نشده و البته
این موضوع در بسیاري استان هاي دیگر هم دیده می شود و ضعف همان برخاسته از سوءمدیریت دولتی ها است، می گوید: فقدان

 
یک تیم مذاکره کننده سرمایه گذاري در کشور و طبیعتاً استان سمنان احساس می شود. 

علیرضا صالحیان افزود: هیچ تیم مذاکره کننده اي در استان سمنان وجود ندارد که بسته هاي سرمایه گذاري را متناسب با هر نوع
سرمایه گذاري از یک میلیارد تا هزار میلیارد تومان به صورت زیبا و شکیل، با ترجمه چندین زبان و با احتساب مزیت هاي اقتصادي،
تسهیلات، راه دسترسی، آب، گاز، برق، پیش بینی بازار فروش، حمل ونقل و زیرساخت هاي آن و … را در درون خود جاي بدهد تا

 
وقتی سرمایه گذار به استان می آید بلافاصله آن را در مقابلش قرار دهند. 

وي افزود: موضوع این است که ما نتوانسته ایم بسته هاي سرمایه گذاري درست کنیم که تیم هاي مذاکره کننده به محض ورود یک

 
سرمایه گذار به استان وي را محاصره و مدام به او پیشنهاد بدهند و او را قانع سازند که سرمایه هایش را به این استان بیاورد. 

 
آماده نیستیم! 

این کارشناس اقتصادي با طرح این سوال که چه اشکالی دارد ما درآن واحد 20 تا 30 طرح که مزیت شناسی شده و تمام اقدامات
نوشتن آن صورت گرفته را همیشه آماده داشته باشیم تا در بدو ورود سرمایه گذار آن را مقابلش قرار دهیم؟، می گوید: فقدان تیم

 
مذاکره کننده اي که سرمایه گذار را مجاب کند که به بازار وارد شود، در استان سمنان احساس می شود. 

صالحیان با بیان اینکه بروکراسی پیچیده اداري آن قدر کارها را دشوار ساخته که نهادهایی مانند اتاق بازرگانی که ماهیتاً باید این کار



را انجام دهند، سرگرم اموراتی عجیب وغریب و عریض و طویل شده که براي ایجاد طرح سرمایه گذاري مزیت دار اقتصادي فرصت

 
نمی کنند. 

وي با بیان اینکه همان طور که می بینیم ساختار اداري دولتی است که مشکلات را به جاي برطرف کردن، تشدید می کند، افزود: آن
قدر ادارات متعدد در یک مجموعه اقتصادي وجود دارند که یک سرمایه گذار واقعی براي حضور در استان و تولید، باید شش ماه تمام

 
دوندگی کند و دست آخر هم متوجه نشود که بالاخره می تواند تولید انجام دهد یا خیر؟ 

 
 منطقه ویژه اقتصادي گرمسار در گیر و دار سرمایه گذار 

 
دولت تسهیلگر خوبی نیست 

یکی از فعالان تولید نیز با تأکید بر این موضوع که دولت تسهیلگر خوبی نیست، می گوید: بیش از 250 نشست ستاد کارگروه رفع
موانع تولید در استان سمنان برگزارشده و هزاران طرح در آن مصوب شده است اما آیا همه این طرح ها به تولید بیشتر و اشتغال

 
بیشتر رسیده اند؟ خیر؛ زیرا تنها مشکل تولید پول نیست. 

نگاه تسهیلات محور استانداري سمنان سبب شده تا کارخانه هاي نیمه تعطیل به کارخانه هاي نیمه تعطیل بدهکار به بانک بدل شوند
سید محسن اکرم بیان کرد: نگاه تسهیلات محور استانداري سمنان سبب شده تا کارخانه هاي نیمه تعطیل به کارخانه هاي نیمه
تعطیل بدهکار به بانک بدل شوند اما مشکلاتی مانند بازار فروش محصولات تولیدي، نیاز به برند سازي، تکمیل زنجیره تولید براي

 
ایجاد رغبت بیشتر در زمینه سرمایه گذاري، اشتغال و تولید و … هنوز پابرجا هستند. 

وي بابیان اینکه بدتر از آن این است که بعضاً دیده می شود دولت خودش رقیب بخش خصوصی می شود، ابراز کرد: هشت شهرستان
در استان سمنان وجود دارد که ادارات ذي ربط اقتصادي شان که قرار است براي تولید و سرمایه گذاري یک استعلام ساده را پاسخ
دهند، می بایست همه کارها را با مرکز استان هماهنگ کنند این در حالی است که به صورت اسمی این رسالت تفویض شده اما هیچ

 
مدیر شهرستانی جسارت ندارد بدون هماهنگی سمنان حتی یک استعلام ساده بدهد. 

 
شرایط کنونی متفاوت است 

این فعال تولید با بیان اینکه امروز ذوب فولاد شاهرود که نصف ساختمان ها و سوله هاي موردنیاز خود را هم بناکرده و در انتظار بانک
است هنوز نمی داند که آیا وام بانکی می تواند بگیرد یا خیر! بیان کرد: وقتی سرمایه گذار و تولیدکننده ما پاسخ یک سوال ساده که

 
مثلاً آیا زمینی که می خواهد در آن تولید کند آب دارد یا گاز دارد و.... را نمی داند چرا باید ریسک سرمایه گذاري را به جان بخرد؟ 



اکرم با بیان اینکه موضوعی که مسئولان دولتی توجه نمی کنند این است که امروز با شرایط اقتصادي کنونی یک میلیون تومان هم
براي مردم یک میلیون تومان است و مثل گذشته نمی توان به راحتی به سرمایه گذار «نه» گفت، ابراز داشت: امروز باید با چنگ و

 
دندان سرمایه گذار را نگه داشت نه اینکه آن قدر او را اذیت کرد تا عطاي تولید را به لقایش ببخشد. 

وي با بیان اینکه کار به جایی رسیده که براي مثال در شهرستان شاهرود تعداد واحدهایی که به نیمی از ظرفیت تولید کار می کنند
کم کم از تعداد کل واحدهاي تولیدي فعال بیشتر می شود، افزود: این امر در همه شهرستان ها است و فقط شاهرود را به دلیل مثال

 
بالا ذکر کردیم و معضل تولید و موانع اداري آن گریبان همه جا را گرفته است. 

 سیمان «بیارجمند» میلیاردها تومان هزینه بی فایده بعد از 20 سال

 
بدون تولید 

 
ضرورت اصلاح ساختاري 

دیگر کارشناس اقتصادي با بیان اینکه عدم درك درست از سرمایه گذاري سبب شده تا مسئولان دولتی استان سمنان نتوانند ساختار
اداري مرتبط با رونق تولید را اصلاح کنند، گفت: باید در نظر داشت که در همین سه سال اخیر نحوه سرمایه گذاري و بازگشت

 
سرمایه ها تغییر کرده و این نکته اي است که مسئولان اقتصادي استان سمنان اصلاً به آن توجه ندارد. 

غلامرضا نیکخو بیان کرد: سابقاً سرمایه گذاري اگر یک میلیارد تومان سرمایه گذاري می کرد در سال سوم به اصل و در سال پنجم به
دو برابر پول خود می رسید و به همین شکل به صورت تصاعدي در هر دو سال یک برابر پول خود را برمی داشت اما امروز شرایط این
گونه نیست. امروز اگر کسی سرمایه اي می آورد ظرف یکسال انتظار بازگشت دارد و نهایتاً در سه سال باید سرمایه اش را پنج برابر

 
ببیند وگرنه اصلاً سرمایه گذاري نمی کند. 

وي افزود: دلیل آن هم این است که تورم در بازار سکه و طلا و ارز و … آن قدر زیاد است و یا ریسک سود در بازار مسکن آن قدر



اندك که سرمایه گذار با خودش می گوید چرا باید در تولید ورود کنم وقتی می تواند خانه بخرم و بفروشم و سود کنم؟ در نتیجه
امروز شرایط سرمایه گذاري سخت تر شده و درست برعکس دولتی ها به جاي تقویت ساختارهاي جذب سرمایه اي و رونق تولید،

 
کاملاً برعکس اقدام کرده و اتفاقاً در همین دو سه سالی سخت گیري و بی برنامگی هاي بیشتري در استان دیده می شود. 

 
تسهیل و رونق تولید 

این کارشناس با بیان اینکه سرمایه گذاران سه دسته هستند نخست سرمایه گذاران هیجانی که یک باره وارد می شوند سود زیادي
می خواهند و به سرعت هم پیشمان می شوند که عمدتاً اهل تولید نیستند، دوم سرمایه گذارانی که بومی هستند و عِرق به شهرشان
دارند براي این دسته شاید سود مهم باشد اما 10 درصد تا 30 درصد کمتر هم مهم نیست و دسته سوم سرمایه گذاران حرفه اي که
اتفاقاً مسئولان باید این دسته افراد را جذب کنند، ابراز کرد: این افراد کسانی هستند که تولید را می شناسند و انتظارات خود را هم

 
می دانند پس کار با آن ها راحت تر است. 

وقتی یک پنجم کرومیت ایران در روستاي فرومد است چرا خود همین یک روستاي دوهزارنفري نتوانسته توسعه یابد؟ نیکخو ابراز
داشت: مسئولان ما باید ساختاري را داشته باشند که در بدو ورود سرمایه گذاران بخش تولید مانند یک مربی فوتبال بدانند که چه
آرایشی باید بگیرند یعنی ابتدا نوع سرمایه گذار را شناسایی کنند درباره او تحقیق کنند رزومه وي را نگاه کنند سپس به تناسب
سرمایه اي که دارد و ویژگی هاي سرمایه گذاري اش، به وي طرح پیشنهاد کنند پس ازآن سرمایه گذار هنوز در دفتر استانداري قرار

 
دارد و چاي می نوشد باید استعلام وي با تلفن حاضر شود و این مصداق مدیریت جهادي و رونق تولید است. 

وي با طرح این پرسش که کجاي استان سمنان چنین رویه اي ایجادشده است؟ می افزاید: مسئولان ما باید یک روز متوجه شوند که
رویه کنونی جواب نمی دهد ما بارها هم مثال زده ایم وقتی یک پنجم کرومیت ایران در روستاي فرومد است چرا خود همین یک
روستاي دوهزارنفري نتوانسته توسعه یابد؟ با بقیه استان سمنان هم کار نداریم همین یک روستا چرا نتوانسته توسعه یابد؟ زیرا هرگز

 
ساختاري وجود ندارد که نوع اهلیت سرمایه گذاران را بررسی کند. 

 
مشکلات قوانین و نحوه اجراي آنان 

موارد مطروحه همگی نشان می دهند که ساختار معیوب نیازمند یک بازنگري است از سوي دیگر یکی از موانع این بازنگري تغییرات
مکرر در استانداري سمنان است. استانداري سمنان در دولت روحانی چهار استاندار و دو سرپرست داشته است که هرکدام دو معاون
اقتصادي و عمرانی داشته اند و در نتیجه ظرف هشت سال شاهد هستیم که در مجموعه استانداري فقط نزدیک 15 نفر تصمیم گیر

 
حضورداشته اند. 

از طرف دیگر تجربه نشان داده که عمر مدیریت یک مسئول ارشد در استان سمنان زیاد نیست زیرا در 42 سال اخیر استان سمنان
21 استاندار داشته و این یعنی به هر استاندار تقریباً 24 ماه فرصت می رسد که شش ماه از آن هم براي شناسایی و انتخاب معاونان و
هماهنگی ها و ره یافت هاي نظري و تجربی و شناسایی مزیت هاي اقتصادي می گذرد درنتیجه براي اصلاح یک ساختار توانمند

 
اقتصادي که خروجی آن رونق تولید و سرمایه گذاري و توسعه اقتصادي باشد زمان کافی نیست. 

موضوع دیگر اما قوانین ما است که توسط مجلس شوراي اسلامی مصوب شده و چه در نوع و ماهیت و چه در اجرا داراي اشکالات
فراوانی است که یکی از مهم ترین آن ها تحمیل بروکراسی پیچیده و سنگین به دولت است قوانینی که اگر قرار باشد به روز شوند



شاید یک سومشان از میان بروند تا آن زمان اما رویه کنونی نشان می دهد نمی توان توقع زیادي در توسعه متوازن تولید و سرمایه در
استان سمنان داشت و همچنین غرب استان مملو از صنعت و شرق مملو از بیکار خواهد بود.



توسعه اقتصادي کشور از مسیر توسعه صادرات غیرنفتی می گذرد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/10/22

رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت:هزینه عقب افتادگی از برنامه صادرات کشور را اقشار ضعیف جامعه بر دوش می کشند،
برعکس آنچه که نشان داده می شود.

رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت:هزینه عقب افتادگی از
برنامه صادرات کشور را اقشار ضعیف جامعه بر دوش می

 
کشند، برعکس آنچه که نشان داده می شود.  

به گزارش خبرنگار مهر، غلامحسین شافعی امروز در مراسم
روز ملی صادرات اظهار داشت: صادرات در اقتصاد کشورها
در کجا قرار گرفته است؟ صادرات امروز به عنوان نوك
پیکان حرکت توسعه اقتصادي همه کشورها به رسمیت
شناخته شده است و سنجش قدرت اقتصادي کشورها
ملاك اول آن میزان حضور این کشور در بازارهاي رقابتی

 
دنیا است و نقش صادرات هم در مسائل فرهنگی و در مسائل اجتماعی و امنیتی بسیار بارز است. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران خطاب به معاون اول رئیس جمهوري، گفت: این مورد را بسیاري می گویند که اگر کالاهایی از مرزها عبور

 
نکند، سربازان از آن عبور خواهند کرد، خیلی ها این موضوع را درك کرده اند، ولی ما در این قضیه هنوز حل نشده ایم. 

وي بیان داشت: آقاي جهانگیري ما خیلی حرف می زنیم که دنبال رونق تولید، ایجاد اشتغال، تأمین معیشت مردم و عدالت اجتماعی
و رفاه عمومی هستیم، اما راه اصلی آن کجاست و براي رسیدن به این موارد راه اصلی از کجا می گذرد، مرتب هم از معیشت مردم
حرف می زنیم، معیشت مردم در سایه توسعه اقتصادي می تواند پایدار بماند و توسعه اقتصادي در سایه توسعه صادرات می تواند
ایجاد شود و توسعه صادرات توسط صادرکنندگان قابل انجام است، بنابراین نقطه اصلی تأمین معیشت مردم و عدالت اجتماعی
پشتیبانی واقعی از صادرکنندگان کشور است، باور کنیم که هزینه عقب افتادگی از صادرات کشور را افراد ضعیف این جامعه بر دوش

 
می کشند، برعکس آنچه که نشان داده می شود. 

شافعی گفت: صادرکنندگان پشتیبانی مالی و مشوق نمی خواهند، صادرکنندگان مسیر امنیت و هموار براي حرکت می خواهند و
اعتماد و اطمینان دارند ولی واقعیت این است که در چند دهه گذشته تجارت خارجی ما از یک سردرگمی برخوردار بوده است. تا کی
اقتصاد باید به سیاست در این کشور یارانه دهد، همه جا عکس این قضیه است، سیاست به اقتصاد یارانه می دهد، زیرا توسعه سیاسی

 
هم در گرو توسعه اقتصادي است. 

وي یادآور شد: آقاي جهانگیري واقعیت این است که فاصله حرف با عمل در کشور ما زیاد است، پشت تریبون ها از بخش خصوصی

 
خیلی حرف زده می شود، ولی آیا واقعاً کردار مطابق این گفتارها است؟ 



خبر در حال تکمیل است



معرفی نفرات برتر ششمین جشنواره ابوذر گیلان

منبع: ایده آل گیلانشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/10/22

آئین اختتامیه ششمین جشنواره رسانه اي ابوذر گیلان ویژه اصحاب رسانه و خبرگزاري هاي استان گیلان در سالن مرکز
همایش هاي منطقه آزاد انزلی برگزار و نفرات برتر در 10 قالب جشنواره شامل خبر، گزارش، مصاحبه، مقاله، یادداشت،

عکس، کاریکاتور، اینفوگرافیک، موشن گرافیک و فیلم کوتاه با رأي داوران مشخص و معرفی شدند.

در منطقه آزاد انزلی برگزار شد؛ معرفی نفرات برتر ششمین جشنواره ابوذر گیلان آئین اختتامیه ششمین جشنواره رسانه اي
ابوذر گیلان ویژه اصحاب رسانه و خبرگزاري هاي استان گیلان در سالن مرکز همایش هاي منطقه آزاد انزلی برگزار و نفرات برتر در
10 قالب جشنواره شامل خبر، گزارش، مصاحبه، مقاله، یادداشت، عکس، کاریکاتور، اینفوگرافیک، موشن گرافیک و فیلم کوتاه با رأي

 
داوران مشخص و معرفی شدند. 

 
 

در این جشنواره بیش از یک هزار آثار ارسال شده بود که جهش تولید و اقتصاد مقاومتی، بصیرت و دشمن شناسی، مبارزه با تروریسم
و خروج آمریکا از منطقه، مبارزه با آسیب هاي اجتماعی، مسائل صنفی خبرنگاران، کرونا و کمک مؤمنانه، 40 سالگی دفاع مقدس،
دستاوردهاي انقلاب اسلامی، بسیج و حوزه هاي اقدام و امیدآفرینی محورهاي موضوعی و فرصت ها و معضلات برنج و چاي از

 
محورهاي بومی و ویژه این جشنواره بودند. 

 
 



در مراسم پایانی جشنواره ابوذر گیلان، علاوه بر دکتر محمد ولی روزبهان، رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان، ،مسعود بصیري
رییس سازمان بسیج رسانه کشور، سردار محمد عبداالله پور فرمانده سپاه قدس گیلان،محمد باقر باقرزاده مدیرکل صدا و سیما گیلان،

 
فیروز فاضلی مدیرکل فرهنگ و ارشاد گیلان و مدیران استانی و شهرستانی حضور داشتند. 

 
عضو کمسیون امنیت ملی مجلس شوراي اسلامی : 

 
کار رسانه اي نیازمند تدبیر و شجاعت است/جدیت و شجاعت شهید سلیمانی الگوي رسانه ها باشد 

 
 

ابراهیم رضایی عضو کمسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به ضرورت بکارگیري تدبیر و شجاعت در کار رسانه گفت:
باید در کنار رعایت اخلاق رسانه، تفکر شهید سلیمانی با همان جدیت و عقلانیت وارد عرصه رسانه شود و ماموریت جشنواره ابوذر

 
تداوم راه شهید سلیمانی در عرصه رسانه است. 

وي با تاکید بر اینکه کلیه فعالان رسانه باید در همه آثارشان تفکر سردار سلیمانی را الگو قرار دهند افزود: امروزه مهمترین نگرانی
کشور، حضور دشمنان با سرمایه گذاري عظیم در جبهه هاي فرهنگی مقابله با جمهوري اسلامی است و خبرنگاران در این مسیر

 
وظیفه خطیري برعهده دارند. 

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه خبرنگاران باید وقایع را آنگونه که هست روایت کنند تصریح کرد:
امروز ارزشمند ترین کالا اطلاعات است اما گرانترین کالا خبر است و خبرنگاران به عنوان افسران جنگ نرم در جنگ عظیم فرهنگی با

 
دشمن باید لایه ها و ابزار آن را شناسایی کرده و ارزش و اهمیت کار خود را بشناسند. 

عضو کمسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به ضرورت بکارگیري تدبیر و شجاعت در کار رسانه گفت: باید در کنار

 
رعایت اخلاق رسانه، تفکر شهید سلیمانی با همان جدیت و عقلانیت وارد عرصه رسانه شود. 

وي با اشاره به اینکه حماسه 9 دي مدیون پیشتازي گیلانیها در 8 دي سال 88 است ادامه داد: هرزمان اسم گیلان می آید یاد
حماسه 8 دي سال 88 گیلان می افتم و تصاویر پیشگامی مردم گیلان در ذهنم همیشه ماندگار است و معتقدم 8 دي به گردن 9

 
دي حق دارد. 

رضایی با بیان اینکه دو تفکر حوادث سالهاي اخیر را در کشور رقم زده اند گفت: یک تفکر ، اندیشه اي است که ریشه حل مشکلات
کشور را در خارج از کشور و در مذاکره و امتیاز دادن به خارجی ها دانسته و اعتقاد چندانی به متخصصان و جوانان نداشته و منکر

 
توان داخلی است. 

نماینده مردم دشتستان اضافه کرد: تفکر دوم اندیشه انقلاب اسلامی، امام راحل(ره)رهبر انقلاب و شهداست که معتقد است این ملت

 
می توانند مشکلاتان را حل کنند. 

رضایی با اشاره به دستاوردهاي تفکر انقلابی در پیروزي انقلاب اسلامی ، درخشش در دفاع مقدس و همچنین پیشرفت هاي چشمگیر
علمی و اقتصادي با استفاده از توان داخلی تصریح کرد: از ابتداي انقلاب تا کنون هرزمان کشور به این تفکر اعتماد شد پیشرفت
داشتیم همانگونه که ساخت مدرن ترین موشکها، پیشرفت هاي علمی و اقتصادي و ساخت پالایشگاه ها در بدترین زمانی که بیشترین



 
تحریم وجود داشت توسط همین تفکر ساخته شد. 

وي با اشاره به ضرورت ادامه راه شهید سلیمانی ها افزود: مدیران این تفکر امام و رهبري بودند و علمدار ان سردار سلیمانی است و

 
اعتقاد دارم تفکري که داعش را نابود کرد می تواند فقر و طلاق و بیکاري و محرومیت را در کشور از بین ببرد 

 
معاون فرهنگی،اجتماعی و گردشگري منطقه آزاد انزلی: 

 
نقش بسیار مهم رسانه ها در جریان اطلاع رسانی آگاهی بخشی و جریان سازي از آغاز انقلاب اسلامی 

 
 

سید حجت مهدوي، معاون فرهنگی،اجتماعی،گردشگري سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه از آغاز انقلاب اسلامی رسانه ها در
جریان اطلاع رسانی آگاهی بخشی و جریان سازي نقش بسیار مهمی داشتند، افزود: در ادامه در دفاع مقدس و همچنین دفاع از حرم

 
همین واقعیت و ضرورت کاملا دیده می شود و نقش رسانه ها به عنوان یکی از ابزار هاي کاملا محسوس و تاثیر گذار بود. 

همه دستگاه هاي اجرایی باید تلاش کنند تا وضعیت صنفی و اشتغال رسانه هاي استان وضعیت بهتري به خود بگیرد و در این امر

 
همه باید پاي کار باشند چون رسانه به عنوان نماینده افکار عمومی وظیفه سنگینی را به عهده دارد. 

فرق ما با همه رسانه هاي دنیا در صداقت و درایت و مسوولیت هاي انسانی است و رسانه هاي جمعی با تبیین نقش مناطق آزاد و به

 
خصوص منطقه آزاد انزلی به عنوان یکی از مهم ترین بنگاه هاي اقتصادي کشور در جنگ اقتصادي کمک حال کشور خواهند بود. 

 
مسوول بسیج رسانه گیلان: 

 
رسانه هاي استان علی رغم همه مشکلات پاي کار بوده اند 

 
 

مهدي پارسا مسوول بسیج رسانه استان گیلان با اشاره به اینکه در سال جهت تولید رسانه هاي استان توانستند علیرغم همه مشکلات
در کنار دستگاه هاي اجرایی در زمینه رفع مشکلات مردم گام بردارند، افزود رسانه هاي استان با توجه به شیوع کرونا در یک سال



گذشته با همه سختی ها پاي کار بوده اما این نکته قابل توجه است که وضعیت صنفی رسانه ها و معیشتی این قشر زحمتکش بسیار
در خطر است و با توجه به پیگیري هاي انجام شده اما همچنان نداشتن امنیت شغلی از خواسته ها و دغدغه هاي رسانه هاست

 
اصحاب رسانه براي دفاع از کیان و امنیت ملی خودشان به استقلال شغلی نیاز دارند. 

وي اضافه کرد: در ششمین جشنواره رسانه اي ابوذر گیلان 1386 اثر دریافت شد که رشد 19 درصدي تولید خبري نسبت به سال
گذشته داشتیم و 44 اثر به عنوان آثار برتر از سوي هیات داوران برگزیده شد.



آمادگی خود و مجلس را براي رفع موانع توسعه اي اعلام می کنم/مناطق آزاد فرصت مناسبی

براي رفع مشکلات اقتصادي و اشتغال کشور می باشند

منبع: ایده آل گیلانشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/10/22

حجت الاسلام سید کاظم موسوي، نائب رییس دوم کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در جریان بازدید از زیرساخت
و امکانات و طرح هاي توسعه اي در حال احداث منطقه آزاد انزلی، با رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان دیدار کرده و

در خصوص راهکارهاي هم افزایی بیشتر جهت تحقق راهبردهاي اقتصاد مقاومتی و بهره برداري ...

عضو هیأت رییسه کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در جریان بازدید از منطقه آزاد آمادگی خود و مجلس را براي رفع
موانع توسعه اي اعلام می کنم/مناطق آزاد فرصت مناسبی براي رفع مشکلات اقتصادي و اشتغال کشور می باشند حجت الاسلام سید
کاظم موسوي، نائب رییس دوم کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در جریان بازدید از زیرساخت و امکانات و طرح هاي
توسعه اي در حال احداث منطقه آزاد انزلی، با رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان دیدار کرده و در خصوص راهکارهاي هم افزایی
بیشتر جهت تحقق راهبردهاي اقتصاد مقاومتی و بهره برداري حداکثري از ظرفیت هاي ارتباطی و ترانزیتی با کشورهاي منطقه به

 
تبادل نظر پرداختند. 

محمد ولی روزبهان، رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان در
این نشست با ارائه تحلیلی مقایسه اي از ظرفیت ها و مزیت هاي
منطقه متبوع خود در قیاس با سایر مناطق آزاد کشور، منطقه
آزاد انزلی را منطقه اي متمایز براي گسترش همکاري هاي
منطقه اي و صادرات اعلام کرد و اظهار داشت: در همین راستا
پروژه هاي زیرساختی چون اتصال به شبکه ریلی که همزمانی با
آن احداث شهرك صنعتی جدید که پهنه صنعتی این منطقه را
ظرف سه سال آتی دو برابر می کند و ساخت دو پست اسکله
جدید و یک پست اسکله رو رو توسط بخش خصوصی،در کنار
طرح هاي حمایتی و تشویقی سازمان این منطقه را در آینده

 
نزدیک به قطب اقتصادي کشور تبدیل می کند. 

وي رویکرد سازمان متبوع خود را افزایش فرصت ها و توانمندي هاي صادراتی کشورمان در حوزه اوراسیا و دریاي خزر با تکیه بر
راهبردهاي اقتصاد مقاومتی و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان برشمرد و گفت: بی تردید در این میان نقش نمایندگان مجلس از
سایر نهادها در مسیر کمک به رفع مسائل و موانع پیش روي اجراي منویات مقام معظم رهبري و وظایف محوله از سوي دولت و

 
انتظارات مردم، از اهمیت بیشتري برخوردار است. 

نائب رییس دوم کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی در این دیدار با اشاره به زیرساخت ها و توانمندي هاي ایجاد شده و در
حال احداث در محدوده منطقه آزاد انزلی،و موقعیت استراتژیک این منطقه درارتباط با کشورهاي همسایه، تصریح کرد که باید از

 
مدیرعامل و مجموعه پرسنل سازمان که در مسیر اشتغالزایی بیشتر و تأمین کالاهاي اساسی کشور گام برمی دارند قدردانی کرد. 



وي بابیان اینکه مشکلات موجود در منطقه آزاد انزلی غیر قابل حل نیست بلکه با همکاري نمایندگان استان و دبیر شواریعالی مناطق
آزاد قابل رفع می باشد،اضافه کرد: مناطق آزاد و به ویژه مناطقی چون انزلی که از نعمت قرار گرفتن در جوار دریا بهره مند می باشند
می توانند با امکان گسترش ارتباطات خارجی و صادرات بیشتر،علاوه بر مردم استان خود براي سایر استان هاي کشور،فرصت

 
اشتغالزایی و رونق کسب و کار را فرآهم نمایند. 

نماینده مردم اردبیل،سرعین، نمین و نیر در مجلس یازدهم، با بیان اینکه برخی افراد مناطق آزاد را با اقتصادي مقاومتی در تضاد می
دانند و این در حالی است که حضرت آقا در بند یازدهم تکلیف خود در خصوص مزایا و فرصت هاي مناطق آزاد در اقصادي ملی
مشخص کرده اند، افزود: وجود نگاه صفر و صدي نسبت به موضوعات زیبا و کارآمد نیست، یعنی اگر اقتصاد ما مشکل دارد، راهکار آن
نفی همه ارکان اقتصادي نیست، چاره کار شناسایی و رفع نقاط ضعف بهمراه تقویت مسیرهاي صحیح است در نتیجه به هم ریختن

 
همه ساختارها به منظور ایجاد ساختاري جدید که نمی دانیم مناسب است یا خیر، به صلاح نیست. 

وي با اشاره به اینکه باید با تقویت مزیت هاي مناطق آزاد،تمامی نقاط قوت و ضعف آنها را رصد و ایرادات آن را برطرف نمود،افزود: در
دورانی که مردم کشورمان با تحریم هاي ظالمانه آمریکا و بیماري کرونا دست و پنجه نرم می کنند، مناطق آزاد بهترین فرصت براي
تحقق راهبردهاي اقتصاد مقاومتی و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و صادرات محور است،مناطقی که می توانند فرصت مناسبی

 
براي رفع مشکلات اقتصادي و اشتغال کشور باشند. 

نماینده مردم اردبیل،سرعین، نمین و نیر در مجلس یازدهم خواستار در اولویت قرار گرفتن اشتغال و تأمین کالاهاي اساسی مردم و
حمایت بیشتر از تولید و صادرکنندگان شد و افزود:باتوجه به دغدغه مقام معظم رهبري در خصوص مبارزه با فقر،فساد و تبعیض،
وظیفه فعالین دولتی و بخش خصوص و نمایندگان مجلس، ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي در چارچوب سیاست هاي اقتصاد مقاومتی

 
است، چراکه به گفته معصوم فقر با ایمان منافات دارد و مناطق آزاد باید در این عرصه فعالیت بیشتري از خود نشان دهند. 

وي با بیان اینکه نقش منطقه آزاد انزلی به دلیل زیرساخت هاي موجود و موقعیت ژئواستراتژیک و ژئواکونومیک در ارتباط با
کشورهاي اوراسیا و ایجاد مسیر جدید ترانزیتی با چین و عملیاتی نمودن کریدور شمال-جنوب بی بدیل است، تصریح کرد: آمادگی

 
خود و مجلس را براي رفع موانع توسعه اي اعلام می کنم. 

نائب رییس دوم کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه براي ارائه مدل استقلال اقتصادي مورد نظر مقام معظم
رهبري در قرن آینده باید از تمامی ظرفیت هاي کشور بهره برد و در این میان مناطق آزاد از ظرفیت و مزیت هاي نسبی و رقابتی
قوي اي برخوردارند، گفت: براي ساخت قرنی پر از در خشش باید از هم اکنون اقدام کرد،در دوره اي که آمریکا به زوال خود نزدیک
شده، وجایگاه منطقه اي و فرا منطقه اي ایران اسلامی در پرتو مجاهدت هاي مدافعان حرم و نیروهاي نظامی کشورمان و جبهه
مقاومت مستحکم تر شده، تحکیم جایگاه اقتصادي و عبور از گردنه تحریم، وظیفه اي دینی و مکتبی است که حکم جهاد اقتصادي

دارد.



رایزنی با سرمایه گذاران بزرگ براي رونق فولاد در خراسان جنوبی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/10/22

استاندار خراسان جنوبی از رایزنی هاي استان با سرمایه گذاران بزرگ براي ورود به توسعه فولاد خبر داد.

استاندار خراسان جنوبی خبر داد: رایزنی با سرمایه گذاران
بزرگ براي رونق فولاد در خراسان جنوبی استاندار خراسان
جنوبی از رایزنی هاي استان با سرمایه گذاران بزرگ براي

 
ورود به توسعه فولاد خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري برنا خراسان جنوبی، ملانوري با بیان
این مطلب در دیدار امام جمعه و اعضاي شوراي اسلامی
شهر نیمبلوك خاطرنشان کرد: فولاد، نقطه عطفی در
صنعت استان است که اشتغالزایی به همراه دارد و باعث

 
رونق منطقه خواهد شد. 

وي ادامه داد: به جهت اهمیت موضوع، براي رفع مشکلات موجود و توسعه کارخانه از طریق حوزه هاي مختلف پیگیري هایی صورت

 
گرفته است. 

استاندار از پیگیري هاي انجام شده براي رفع مشکل گاز و برق و همچنین ترخیص تجهیزات و ماشین آلات کارخانه از گمرك نیز

 
گفت. 

ملانوري به وضعیت اشتغال نیرو در کارخانه اشاره کرد و گفت: به مدیران مجموعه تأکید شده تا آن جا که مقدور است، از نیرو هایی

 
که در حال حاضر مشغول به کارند، کسی بیکار نشود. 

 
وي ادامه داد: در بحث جذب نیرو براي ادامه کار و در فازهاي فعالیت کارخانه هم تأکید بر نیروهاي بومی است. 

استاندار در ادامه، موارد و موضوعاتی که توسط امام جمعه و اعضاي شوراي اسلامی نیمبلوك مطرح شد را پاسخ گفت و با نگاه مثبت،

 
مشکلات عنوان شده پیگیري خواهد شد. 

 
فولاد قاینات 

 
لینک کوتاه : کپی شد 



 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1399/10/22 11:55 طرح اقدام متقابل ایران در برابر ترور شهید سلیمانی چکش کاري می خواهد/ مجلس ماهیت طرح را

 
پذیرفته است 

1 1399/10/22 11:45 هیچ مصوبه اي مبنی بر شهید محسوب شدن نیروهاي خدماتی صادر نشده است/ تحویل 59 پرونده شهداي

 
سلامت به بنیاد شهید/نیروهاي خدماتی بیمارستان هم جزء شهداي سلامت هستند 

2 1399/10/22 11:40 خاتمی و شخصیت هایی شبیه به او، حاضر به شرکت در انتخابات ریاست جمهوري نیستند/ قانون گذاران در

 
کشور، شوراي نگهبان و مجمع تشخیص هستند 

 
3 1399/10/22 08:46 عوامل سه گانه ثبات نسبی بازار ارز/ قیمت دلار بالاتر می رود؟ 

 
4 1399/10/22 07:57 برخی از تیم هاي خوب در حد لیگ ایران نیستند/ نیم فصل دوم را با قدرت بیشتري شروع خواهیم کرد 

 
5 1399/10/22 07:52 تضعیف پرسپولیس درست نیست/ برد دربی راه قهرمانی را هموار می کند 

 
6 1399/10/22 07:47 برهانی در آینده مربی بزرگی خواهد شد/ تاکتیک یحیی براي فکري ناشناخته نیست 

 
7 1399/10/22 07:41 عبدي گل می زند و فشار از روي مهاجمان برداشته می شود/ پرسپولیس برنده دربی است 

 
8 1399/10/22 07:36 نگران نباشید، کمبود شکر نداریم/ امکان تولید 2.5 میلیون تن شکر در سال 

 
9 1399/10/22 07:32 دربی مرگ و و زندگی در سکوت/ ناخداهایی که نمی خواهند غرق شوند! 

 
10 1399/10/22 07:10 از سوت موزون تا قضاوت کرمانشاهی در دربی 

 
11 1399/10/22 06:59 همه چیز درباره فیلم هاي مهم جشنواره فجر امسال 
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راه اندازي کارگاه ریسندگی در ایلام

منبع: تابناكشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/10/22

 
راه اندازي کارگاه ریسندگی در ایلام 

 
شنبه زاده از راه اندازي کارگاه ریسندگی نخ پشمی در استان ایلام خبر داد. 

به گزارش تابناك ایلام؛ عبدالمالک شنبه زاده مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ایلام استان
ایلام، گفت: براي نخستین بار با اعتبار تخصیص یافته از محل اعتبارات ملی، کارگاه ریسندگی نخ پشمی در

 
استان راه اندازي می شود. 

او با بیان اینکه با راه اندازي کارگاه ریسندگی به صورت مستقیم و غیرمستقیم براي 20 نفر اشتغال ایجاد می شود ، اظهار کرد: با
توجه به تولید پشم مرغوب در استان ایلام ، با ایجاد کارگاه ریسندگی ، ضمن ایجاد اشتغال پایدار در منطقه ، از ورود دلال هاي خرید

 
پشم نیز جلوگیري به عمل می آید . 

مدیر کل میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی ایلام استان ایلام مطرح کرد: با توجه پرورش دام در استان ، ایجاد کارگاه
ریسندگی براي بافندگان با استفاده از پشم هاي مرغوب موجود در استان ضروري است که این امر از صادرات پشم تولید شده به

 
صورت خام به دیگر استان هاي کشور نیز جلوگیري می کند./ح 

باشگاه خبرنگاران جوان



درخشش خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان مرکز گیلان در جشنواره رسانه ایی

ابوذر+ فیلم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان مرکز گیلان رتبه دوم جشنواره رسانه اي ابوذر را در بخش گزارش از آن خود کرد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از رشت، مراسم اختتامیه جشنواره رسانه ایی ابوذر با
رعایت کامل شیوه نامه هاي بهداشتی و فاصله گذاري
اجتماعی با معرفی 44 اثر برگزیده در منطقه آزاد انزلی به

 
کار خود پایان داد. 

سرهنگ مهدي پارسا ، رئیس سازمان بسیج رسانه گیلان با بیان اینکه در این جشنواره از نفرات اول تا سوم بخش هاي خبر، تیتر،
گزارش، مصاحبه، مقاله، یادداشت، عکس، کاریکاتور، اینفوگرافی، موشن گرافی و فیلم کوتاه تجلیل شده است، گفت: مریم عباسی
زاده، خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان مرکز گیلان توانست در بخش گزارش مکتوب با موضوع میرزا کوچک خان ، رتبه دوم این دوره

 
از جشنواراه را کسب کند. 

او با اشاره به اینکه هزار و 386 اثر به دبیرخانه ارسال شده بود ، افزود: تولیدات خبري نسبت به سال گذشته 19 درصد افزایش داشت.

رئیس سازمان بسیج رسانه گیلان با بیان اینکه در این جشنواره از نفرات اول تا سوم بخش هاي خبر، تیتر، گزارش، مصاحبه، مقاله،
یادداشت، عکس، کاریکاتور، اینفوگرافی، موشن گرافی و فیلم کوتاه تجلیل شده است، گفت:در بخش صدا و سیما سیده فهیمه هاشمی
رتبه اول با موضوع مبارزه با تروریسم و خروج آمریکا از منطقه (سردار سلیمانی)، اعظم سائدي رتبه دوم با موضوع کرونا و کمک

 
مومنانه، مریم دورباش رتبه سوم با موضوع مبارزه با آسیب هاي اجتماعی را کسب کردند. 

سرهنگ پارسا افزود: مریم امدادي رتبه اول در دو بخش مجزاي تیتر و مقاله، با موضوع مبارزه با آسیب هاي اجتماعی از صدا و
سیماي مرکز گیلان و در بخش گزارش مریم عباسی زاده از باشگاه خبرنگاران جوان رتبه دوم را در بخش گزارش مکتوب میرزا

 
کوچک خان از آن خود کرده اند. 

او گفت: مصاحبه سعید شفیعی ثابت از خبرگزاري فارس با موضوع کمک مومنانه در بخش عکس، عباس عاشوري از 8 دي نیوز با
موضوع دستاورد هاي انقلاب اسلامی، در بخش اینفوگرافیک محمد جمشیدي چناري از گیلسو با موضوع مسائل صنفی خبرنگاران در
دو بخش مجزاي موشن گرافیک و فیلم مهدي علی نیا از شبکه اجتماعی با موضوع هاي کرونا و کمک مومنانه و مبارزه با آسیب هاي
اجتماعی، در بخش یادداشت سینا هوشمند از بسیج با موضوع اقدام و امید آفرینی و در بخش گزارش نیز فاطمه احمدي از خبرگزاري

 
فارس با موضوع کرونا و کمک مومنانه اول شد. 



رئیس سازمان بسیج رسانه گیلان افزود: نفرات برتر جشنواره ابوذر به جشنواره کشوري که هفته اول اسفند در تهران برگزار می شود،

 
راه یافته اند. 

همچنین از پیشکسوتان رسانه، خانواده هاي شهدا و صدا و سیماي مرکز گیلان براي برپایی یادواره هاي تلویزیونی شهدا قدردانی شده

 
است. 

در ادامه سید جلال الدین رضاپور محمدي معاون خبر صدا و سیماي مرکز گیلان بیانیه هیات داوران جشنواره رسانه اي ابوذر را

 
قرائت کرده است. 

 
در این بیانیه آمده است: مهمانان گرانقدر، مدیران محترم فرهنگی و خانواده بزرگ رسانه 

با عرض سلام و خوش آمد به همه برادران و خواهران ارجمند جشنواره ابوذر با هدف امیدآفرینی، تقویت مطالبه گري حرفه اي و
افزایش کیفیت محصولات رسانه اي فرصت خوبی براي ظهور استعداد هاي رسانه اي است و خداي را سپاس ششمین دوره این

 
جشنواره با مشارکت خوب اصحاب رسانه به شایستگی برگزار شد. 

ششمین دوره جشنواره ابوذر پس از بررسی هاي همه جانبه و دقیق آثار ارسالی دقایق پایانی خود را سپري می کند و هیات داوران
جشنواره در سال 1399 بسیار خوشوقت و مفتخر است با صرف بیش از 10 شبانه روز آثار ارسالی را یکایک بررسی و براساس دانش و

 
تجربیات داوران در علوم ارتباطات و رسانه بهترین ها را براي این دوره برگزیده است. 

پیش از هر سخن دیگري شایسته است از تلاش هاي دست اندر کاران جشنواره به ویژه برادران عزیز آقایان پارسا و افشاري در کسوت

 
رئیس و دبیر جشنواره که مساعی فراوانی براي برگزاري ششمین دوره جشنواره استانی ابوذر داشتند، تشکر و قدردانی کنیم. 

تلاش و وسواس اعضاي هیات داوران موجب شد تا دقیق، درست؛ بی طرفانه و منطبق بر اصول حرفه اي قضاوت کنیم و امیدواریم این

 
رسالت و وظیفه خطیر را به درستی ایفا کرده باشیم. 

انشاء االله این رزمایش فرهنگی و رسانه اي دورنمایی درخشان در سپهر روزنامه نگاري و خبرنگاري استان و کشور ترسیم کند به ویژه
آنکه سعی کرده ایم در بررسی آثار بر مدار و منظومه منطق حرکت کرده و به دور از حب و بغض ها قضاوت کنیم و بر این باوریم با
آثار شایسته و کیفی که امسال دریافت شد، جشنواره ششم آغاز شکل گیري حرکتی خوب و حرفه اي در عرصه رسانه اي استان

 
خواهد بود. در این راستا هدف نهایی برگزار کنندگان و هیات داوران جشنواره ابوذر شاخص هاي زیر است. 

 
حرفه اي تر کردن تلاش ها، براي ایفاي وظایف رسانه اي و آموختن پیاپی، براي تعالی روزافزون محصولات رسانه اي و خبري 

پاسداشت بیش از پیش زبان فارسی و رعایت ویرایش این زبان نیکو در کار ها و تولیدات رسانه اي، براي حفظ و ماندگاري زبان

 
فارسی و نیز آموزش غیرمستقیم درست نویسی به مردم و افزایش فصاحت و بلاغت در گویش و نگارش عمومی 

 
پیگیري بیش از پیش مطالبات مردم و تلاش براي انعکاس خواست ها و نیاز ها و نظرات مردمی 



سوژه شناسی و یافتن سوژه هاي ناب تر، در دل زندگی روزانه و عمیق تر کردن نگاه و داشتن برداشت هاي حرفه اي تر از رویداد

 
هایی که همگان می بینند. 

تداوم و ارتقاي بی طرفی در امور رسانه اي و پرهیز بیشتر از یکجانبه نگري و بررسی عمیق تر جوانب رویداد ها و ریشه شناسی و

 
تعمق بیشتر در امور 

با سپاس فراوان از همه بزرگوارانی که دربرپایی" جشنواره ابوذر" مشارکت و همکاري صمیمانه داشتند، از اعتماد همه سپاسگزاریم و

 
امید داریم که این اقدام مهم کماکان ماندگار و تاثیر گذار باشد. 

مهدوي، معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري منطقه آزاد انزلی هم در این جشنواره گفت: از آغاز انقلاب اسلامی رسانه ها در
خصوص اطلاع رسانی آگاهی بخشی و جریان سازي نقش بسیار مهمی داشتند و در دفاع مقدس و دفاع از حریم ولایت هم به عنوان

 
یکی از ابزار هاي مهم تاثیر گذار بودند. 

او افزود: همه دستگاه هاي اجرایی باید تلاش کنند تا وضعیت صنفی و اشتغال رسانه هاي استان وضعیت بهتري به خود بگیرد و در

 
این امر همه باید پاي کار باشند، چون رسانه به عنوان نماینده افکار عمومی وظیفه سنگینی را به عهده دارد. 

معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگري منطقه آزاد انزلی گفت: فرق ما با همه رسانه هاي دنیا در صداقت و درایت و مسوولیت هاي
انسانی است و رسانه هاي جمعی با تبیین نقش مناطق آزاد و به خصوص منطقه آزاد انزلی به عنوان یکی از مهم ترین بنگاه هاي

 
اقتصادي کشور در جنگ اقتصادي کمک حال کشور خواهند بود. 

ابراهیم رضایی، عضو کمسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی هم در مراسم اختتامیه ششمین جشنواره ابوذر

 
گفت: ماموریت جشنواره ابوذر تداوم راه شهید سلیمانی در عرصه رسانه است. 

او با اشاره به ضرورت بکارگیري تدبیر و شجاعت در کار رسانه افزود: باید در کنار رعایت اخلاق رسانه، تفکر شهید حاج قاسم سلیمانی

 
با همان جدیت و عقلانیت وارد عرصه رسانه شود. 

عضو کمسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر اینکه کلیه فعالان رسانه باید در همه آثارشان تفکر
سردار سلیمانی را الگو قرار دهند گفت: امروزه مهمترین نگرانی کشور، سرمایه گذاري دشمنان در جبهه فرهنگی مقابله با جمهوري

 
اسلامی است و خبرنگاران در این مسیر وظیفه خطیري برعهده دارند. 

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه خبرنگاران باید وقایع را آنگونه که هست روایت کنند تصریح کرد:

 
امروز ارزشمند ترین کالا اطلاعات است، اما گرانترین کالا خبر است. 

ابراهیم رضایی افزود: خبرنگاران به عنوان افسران جنگ نرم در جنگ عظیم فرهنگی با دشمن باید لایه ها و ابزار آن را شناسایی کرده

 
و ارزش و اهمیت کار خود را بشناسند. 

او با اشاره به اینکه حماسه 9 دي مدیون پیشتازي گیلانی ها در 8 دي سال 88 است ادامه داد: هرزمان اسم گیلان می آید یاد
حماسه 8 دي سال 88 گیلان می افتم و تصاویر پیشگامی مردم گیلان در ذهنم همیشه ماندگار است و معتقدم 8 دي به گردن 9



 
دي حق دارد. 

عضو کمسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه 2 تفکر حوادث سال هاي اخیر را در کشور رقم زده
اند گفت: یک تفکر، اندیشه اي است که ریشه حل مشکلات کشور را در خارج از کشور و در مذاکره و امتیاز دادن به خارجی ها

 
دانسته و اعتقاد چندانی به متخصصان و جوانان نداشته و منکر توان داخلی است. 

ابراهیم رضایی اضافه کرد: تفکر دوم اندیشه انقلاب اسلامی، امام راحل (ره) رهبر انقلاب و شهداست که معتقد است این ملت می

 
توانند مشکلاتان را حل کنند. 

او با اشاره به دستاورد هاي تفکر انقلابی در پیروزي انقلاب اسلامی، درخشش در دفاع مقدس و همچنین پیشرفت هاي چشمگیر
علمی و اقتصادي با استفاده از توان داخلی تصریح کرد: از ابتداي انقلاب تا کنون هرزمان کشور به این تفکر اعتماد شد پیشرفت
داشتیم همانگونه که ساخت مدرن ترین موشک ها، پیشرفت هاي علمی و اقتصادي و ساخت پالایشگاه ها در بدترین زمانی که

 
بیشترین تحریم وجود داشت توسط همین تفکر ساخته شد. 

نماینده مردم دشتستان با اشاره به ضرورت ادامه راه شهید سلیمانی ها افزود: مدیران این تفکر امام و رهبري بودند و علمدار ان سردار

 
سلیمانی است و اعتقاد دارم تفکري که داعش را نابود کرد می تواند فقر و طلاق و بیکاري و محرومیت را در کشور از بین ببرد. 

همچنین نمایشگاه جانبی آثار برگزیده جشنواره ابوذر با نمایش آثار برتر هر یک از بخش هاي جشنواره در حاشیه سالن اجتماعات

 
منطقه آزاد انزلی برپا شده است. 
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با جدیت به دنبال رفع موانع پیش روي اشتغالزایی هستیم/ در مسیر اشتغالزایی با کسی تعارف

نداریم

منبع: ایده آل گیلانشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/10/22

فرماندار رشت با بیان اینکه دغدغه اشتغال از مهمترین دغدغه هاي کشور محسوب می شود، تاکید کرد: با جدیت به دنبال
رفع موانع اداري پیش روي اشتغالزایی و سرمایه گذاري هستیم و در این مسیر با کسی تعارف نداریم.

فرماندار رشت در جلسه کارگروه اشتغال؛ با جدیت به دنبال رفع موانع پیش روي اشتغالزایی هستیم/ در مسیر اشتغالزایی با
کسی تعارف نداریم فرماندار رشت با بیان اینکه دغدغه اشتغال از مهمترین دغدغه هاي کشور محسوب می شود، تاکید کرد: با جدیت

 
به دنبال رفع موانع اداري پیش روي اشتغالزایی و سرمایه گذاري هستیم و در این مسیر با کسی تعارف نداریم. 

علی فتح اللهی در جلسه کارگروه اشتغال شهرستان رشت که با
حضور مدیر کل جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري
گیلان و مدیر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان گیلان
برگزار شد با بیان اینکه امروز دغدغه اشتغال به عنوان دغدغه اي
براي همه اقشار و خانواده ها تبدیل شده است، تاکید کرد: نگاه و
رویکرد  همه دستگاه هاي اجرایی باید بر مبناي رفع موانع و

 
مشکلات پیش روي سرمایه گذاري و اشتغالزایی، استوار باشد. 

فرماندار رشت با اشاره به مزیت ها و فرصتهاي طبیعی و انسانی
شهرستان رشت، خاطرنشان کرد: باید از این فرصت ها به خوبی

 
بهره بگیریم و به دنبال تقویت انگیزه افراد جهت استفاده از مواهب طبیعی در راستاي کارآفرینی و توسعه اقتصادي باشیم. 

وي با تاکید بر اینکه اگر از این مواهب طبیعی و ظرفیت ها به درستی بهره بگیریم، مشکل بیکاري قابل رفع خواهد بود، افزود: علی
رغم ظرفیت ها و طرح هاي خوبی که در راستاي اشتغالزایی وجود دارد متاسفانه در برخی از موارد بوروکراسی اداري، مانع رسیدن این

 
طرح ها به هدف اصلی آن می شود. 

فرماندار رشت با بیان اینکه رفع معضل بیکاري نیازمند تغییر تفکر و اندیشه افراد استف متاسفانه در برخی از موارد شاهد نگاه تک

 
بعدي و بخش نگر برخی از دستگاه هاي اجرایی هستیم که باید این رویکرد جاي خود را به رویکر جامع و کارکردي بدهد. 

مهندس فتح اللهی، ادامه داد: کمک به حل مشکل اشتغال، وظیفه همه دستگاه هاي اجرایی است و باید در این مسیر دست سرمایه
گذران و کارآفرینان را بفشاریم و موانع موجود را از سر راه برداریم.



افتتاح فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان امسال

منبع: آواي صنعتشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/10/22

فرماندار خوسف گفت: فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان امسال افتتاح و با بهره برداري از آن براي 125 نفر

فرماندار خوسف گفت: فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان امسال افتتاح و با بهره برداري از آن براي 125 نفر به صورت مستقیم

 
شغل ایجاد می شود. 

به گزارش” آواي صنعت ”، محمد علی آخوندي در حاشیه بازدید میدانی از معادن طلاي ماهرآباد و شادان که به همراه رییس سازمان
صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی انجام شد، افزود: عملیات اجرایی احداث سنگ شکن و کارخانه فرآوري در معدن طلاي شادان

 
نیز در حال اجرا است و میزان سرمایه گذاري در این معدن بیش از 2 هزار و 800 میلیارد ریال است. 

 
وي بیان کرد: طی یک سال آتی با راه اندازي کارخانه فرآوري در معدن طلاي شادان عملیات استحصال طلا از آن انجام خواهد شد. 

فرماندار خوسف با اشاره به ذخیره بالاي ماده معدنی در معدن شادان افزود: ذخیره قطعی این معدن بیش از 27 میلیون و 800 هزار

 
تن برآورد شده که بیشترین میزان ذخیره در میان معادن طلاي استان است. 

وي گفت: 3.5 مگاوات برق مورد نیاز معدن طلاي شادان و 3 مگاوات برق مورد نیاز معدن ماهرآباد است که یکی از مشکلات معادن

 
طلاي این بخش تامین پست برق 132 کیلووات بوده و امیدواریم هرچه سریعتر عملیات اجرایی آن آغاز شود. 

آخوندي گفت: براي معادن طلاي شادان و کودکان از محل تسهیلات اشتغال روستایی کارگروه ملی به مبلغ 443 میلیارد ریال مصوب

 
شده که تاکنون قسمت عمده آن پرداخت شده و مابقی نیز در مرحله پرداخت است. 

وي ادامه داد: در زمینه اسکان نیروهاي اداري و کارگران این معادن نیز آمادگی لازم براي واگذاري زمین در روستاها وجود دارد و این

 
موضوع در روستاهاي بصیران و ماژان در دست پیگیري است. 

فرماندار خوسف همچنین گفت: معدن طلا و مس ماهرآباد شهرستان خوسف با ذخایر بسیار خوب که چند سال اخیر عملیات احداث

 
کارخانه فرآوري آن راکد بوده، با تلاش سرمایه گذار طرح دوباره راه اندازي می شود. 

وي با بیان اینکه شهرستان خوسف به عنوان قطب معادن خراسان جنوبی شناخته می شود افزود: معادن بسیار بزرگی با ذخایر طلا،

 
مس و دولومیت در این منطقه وجود دارد. 

وي اظهار داشت: بیش از 37 معدن فعال در این شهرستان وجود دارد و در سطح استان، خوسف بیشترین ذخایر طلا در شرق کشور

 
را دارا است. 



آخوندي میزان ذخایر معدنی ماهرآباد را 834 تن مس و 698 تن طلا عنوان کرد و گفت: باید با پیگیري هاي دوچندان سرمایه گذار

 
این عقب افتادگی در راه اندازي معدن هرچه سریعتر جبران شود. 

وي اظهار داشت: در سالی که توسط مقام معظم رهبري به عنوان جهش تولید نامگذاري شده است باید دستگاه هاي اجرایی از همه

 
ظرفیت هاي موجود براي حمایت از سرمایه گذاران استفاده کنند. 

وي گفت: معادن طلایی خوسف از جمله کودکان، شادان و ماهرآباد می توانند به عنوان پیشران توسعه در شهرستان خوسف و استان

 
باشند و ضمن ایجاد اشتغال براي جوانان جویاي کار زمینه توسعه هرچه بیشتر این منطقه را فراهم کنند. 

فرماندار خوسف ادامه داد: با توجه به سرمایه گذاري هاي انجام شده و راه اندازي کارخانه هاي متعدد در خوسف مشکل اشتغال در

 
این شهرستان مرتفع شده است و حتی بخشی از نیروهاي سایر شهرستان ها نیز در این معادن به کارگیري خواهند شد. 

وي گفت: اولویت به کارگیري نیرو در معادن شهرستان خوسف با نیروهاي بومی است و حقوق دولتی معادن نیز در زیرساخت هاي

 
این روستاها هزینه خواهد شد. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی امروز به همراه فرماندار خوسف از معدن طلاي شادان و بخش هاي مختلف

 
طرح فرآوري و استحصال طلا در جوار معدن همچنین معدن طلاي ماهرآباد و روند فعالیت در این معدن بازدید کردند. 

مرکز شهرستان خوسف در فاصله 36 کیلومتري بیرجند واقع شده و داراي 37 معدن فعال است.



هنرصنعت سبدبافی کوثر احیا شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/10/22

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان کوثر گفت: هنرصنعت سبدبافی این شهرستان احیا شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اردبیل، جهانگیر شهبازي، رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی شهرستان کوثر گفت: جایگاه صنایع دستی به عنوان
یک صنعت اشتغال آفرین و درآمدزا براي خانوارها ایجاب می کند که
توسعه و گسترش این صنایع مد نظر بوده و در این زمینه اقدام و

 
برنامه ریزي شود. 

او افزود: در همین راستا هنرهاي فراموش شده و یا در معرض فراموش
شدن صنایع دستی شهرستان کوثر شناسایی و احیا خواهد شد که در

 
این زمینه هدفگذاري هاي لازم انجام شده است. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان کوثر تصریح کرد: به عنوان مثال سبدبافی از جمله این هنرهاست
که اقدامات لازم براي احیاي مجدد و رونق آن صورت گرفته است و در حال بررسی بیشتر در خصوص سایر رشته هاي صنایع دستی

 
هم هستیم. 

شهبازي گفت: صنایع دستی شهرستان از رونق نسبتا مناسبی برخوردار بوده و براي حمایت از هنرمندان و صنعتگران اقداماتی از
قبیل ارائه تسهیلات ارزان قیمت، تبلیغات و برپایی نمایشگاه هاي مجازي صورت گرفته که با عادي شدن شرایط بعد از کرونا این

 
اقدامات گسترده تر خواهد شد. 

او بیان کرد: به زودي یکی از هنرهاي هنرمندان این شهرستان موفق به اخذ مالکیت معنوي خواهد شد که جزئیات آن به زودي اطلاع
رسانی می شود.



پیگیري چگونگی وضعیت پیشرفت توسعه ارتباطات روستایی در استان سیستان و

بلوچستان

منبع: ایستناشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/10/22

به دنبال پایان سفر 10 روزه وزیر ارتباطات به استان سیستان و بلوچستان با هدف توسعه ارتباطات روستایی، دکتر امیر
ناظمی، معاون وزیر ارتباطات و رییس سازمان فناوري اطلاعات ایران به اتفاق هیات همراه، به پیگیري و چگونگی وضعیت

پیشرفت پروژه هاي این استان پرداختند. به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل ...

به دنبال پایان سفر 10 روزه وزیر ارتباطات به استان
سیستان و بلوچستان با هدف توسعه ارتباطات روستایی،
دکتر امیر ناظمی، معاون وزیر ارتباطات و رییس سازمان
فناوري اطلاعات ایران به اتفاق هیات همراه، به پیگیري و
چگونگی وضعیت پیشرفت پروژه هاي این استان پرداختند.

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان فناوري
اطلاعات ایران، در طول این سفر صادقی، معاون امنیت فضاي تولید و تبادل اطلاعات از مرکز آپا(آگاهی رسانی، پشتیبانی و امداد)
استان سیستان و بلوچستان دیدار کرد و مقرر شد ضمن فراهم سازي زمینه هاي توسعه و تقویت همکاري میان مرکز آپاي استان و
مرکز ماهر به نیازهاي استانی در این حوزه رسیدگی و پاسخ داده شود. هم چنین با هدف توسعه فعالیت شرکت هاي بومی داراي

 
مجوز در حوزه افتا، تصمیم گرفته شد ارایه تسهیلات به متقاضیان طرح سامانه ایران نوآفرین در این استان، تسهیل و تسریع شود. 

رییس سازمان فناوري اطلاعات ایران و هیات همراه در طول سفر به استان سیستان و بلوچستان، بازدیدي نیز از پارك علم و فناوري
زاهدان داشتند که طی آن ضمن دیدار از کسب و کارهاي استارتاپی مستقر در این پارك، دغدغه ها، چالش ها و راهکارهاي عملیاتی
موجود مورد بررسی و ارزیابی قرار گرفت. سفر به دیار باستانی رستم دستان، خروجی هایی را در حوزه دولت الکترونیک نیز به همراه
داشت. به طوري که جزییات و امکانات سامانه هاي پیام ایران و دولت همراه با هدف توسعه هر چه بیشتر ارتباطات براي مدیران
فناوري اطلاعات دستگاه هاي اجرایی استان سیستان و بلوچستان تبیین و تشریح شد و دسترسی سامانه هاي مذکور به مدیران

 
مربوطه، تحویل داده شد. 

اما پیگیري توسعه ارتباطات روستایی در استان سیستان و بلوچستان، مانع از توجه به نقش زنان در توسعه و گسترش زیست بوم
کارآفرینی در این استان نشد. به همین منظور در راستاي پروژه«توانمندسازي جوامع محلی بر بستر فناوري اطلاعات» از فعالیت هاي
زنان کارآفرین در حوزه فناوري اطلاعات دیدار به عمل آمد و با ارایه آماري از آخرین تحولات حضور زنان این استان مشخص شد
حدود 30 درصد موسسان و مدیران عامل شرکت هاي فعال در پارك علم و فناوري زاهدان را زنان تشکیل می دهند که در مجموع
شامل 42 شرکت فعال در این حوزه است. این در حالی است که زنان، 45 درصد از سهم شاغلان پارك علم و فناوري زاهدان را به

 
خود اختصاص داده اند. 



ناظمی، معاون وزیر و رییس سازمان فناوري اطلاعات ایران در خصوص چالش هاي توسعه ارتباطات روستایی در کشور و لزوم انجام
«یک کار ویژه براي پوشش هر یک روستا» معتقد است: در کشور ایران، پوشش اندك 30 درصدي در سال هاي گذشته به 94 درصد
در وضعیت کنونی افزایش یافته است. به طوري که اتحادیه جهانی مخابرات(ITU) در طول سه سال اخیر، ایران را جزو دو کشور
پررشد جهان شناسایی و معرفی کرده است. اما هم چنان حدود شش درصد مردم کشور دسترسی ندارند و به عبارتی اگر 15میلیون
دانش آموز در کشور داشته باشیم، دسترسی حدود 900هزار نفر از آنها داراي مشکلاتی است. در این میان، نقاط باقی مانده داراي
مشکلات درهم تنیده اي هستند. به عنوان مثال براي اقتصادي شدن لازم است تا یک آنتن چند روستا را پوشش دهد، اما گاه نقاط
بهینه پوشش دهی در نقاطی قرار دارند که شبکه برق پوشش ندارد و یا نیازمندفیبرنوري در مسافت هاي طولانی (گاه چند صد
کلیومتري) است یا در مناطق کوهستانی واقع شده است و جاده ندارد؛ به عبارتی براي زدن یک آنتن نیاز به حفاري چند صد
کلیومتري، جاده کشی و برق کشی است. البته مشکلات اجرایی دیگري هم نظیر تخصیص زمین در مناطق حفاظت شده وجود دارد
که داراي فرآیندهاي پیچیده اداري است. یکی دیگر از مشکلات، حفاظت از فیبر و آنتن به منظور جلوگیري از سرقت است. بنابراین
پوشش شش درصدي، نیازمند کنترل پروژه، هماهنگی و همکاري مجموعه اي از بازیگران محلی و البته ملی است. با این وجود، از
سخت ترین نقطه کشور یعنی سیستان و بلوچستان آغاز کردیم. لازم است تا آن کودکی که شاید امیرکبیر فرداي ایران باشد،
دسترسی اش به شبکه تضمین شود. نیاز است تا براي ساخت ایران آینده همین قدر انرژي گذاشت و روستا به روستا و خانوار به

خانوار خوشحال شد.



افزایش تمایل به اشتغال خانگی/ خدمات شهرداري به زنان کارآفرین جیست؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیرکل امور بانوان شهرداري تهران با بیان اینکه افزایش تمایل به اشتغال خانگی و انجام کارهاي دستی افزایش یافته است،
خدمات شهرداري به زنان کارآفرین را تشریح کرد.

مدیرکل امور بانوان شهرداري تهران با بیان اینکه افزایش
تمایل به اشتغال خانگی و انجام کارهاي دستی افزایش
یافته است، خدمات شهرداري به زنان کارآفرین را تشریح

 
کرد. - اخبار اجتماعی - 

زهرا بهروز آذر در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی خبرگزاري
تسنیم، درباره حمایت از فعالیت زنان کارآفرین، اظهار کرد:
مشاهدات میدانی نشان می دهد میزان تمایل به اشتغال
خانگی و انجام کارهاي دستی در سال جاري به دلیل شیوع

 
کرونا و در خانه ماندن افراد، افزایش پیدا کرده است. 

وي با اشاره به اینکه اقدامات شهرداري تهران در حوزه کارآفرینی، جنبه ترویجی دارد، ادامه داد: سعی ما بر این است که از طریق
مراکز کوثر و زیرساخت هاي موجود در شهربانوها، به زنان کارآفرین کمک کنیم اما به دلیل اینکه در این زمینه متولی اصلی نیستیم

 
کمک ها محدود است و بیشتر جنبه ترویجی دارد. 

مدیرکل امور زنان شهرداري تهران با بیان اینکه به مناسبت روز کارآفرینی که 29 بهمن است، پکیجی در حال آماده سازي است که
بتوانیم بخشی از نیازهاي آموزشی افرادي که در خانه هایشان اقدام به کسب و کار کرده اند را تأمین کنیم، تصریح کرد: طبق سند
جامعی که ریاست جمهوري ابلاغ کرده، شهرداري فقط میتواند در ایجاد فضاهاي فروش براي افراد کم سرمایه اقدام کند. در واقع در

 
این حوزه نقش مهمی براي شهرداري دیده نشده و عمده آن در اختیار سازمان ها و نهادهاي دیگر است. 

وي ادامه داد: در راستاي انجام فعالیت هاي تشویقی و ترویجی از سوي شهر، افراد کارآفرین که توانایی اداره کسب و کاري را دارند
میتوانند با مراجعه به شهرداري طرح و بیزینس پلن ( نقشه راه براي کسب و کار) خود را ارائه دهند و در ازاي آن از همکاري زنان

 
سرپرست خانواري که تمایل به فعالیت کاري در محیط سالم را دارند، بهره مند شوند. 

بهروزآذر خاطرنشان کرد: ما واسطه بین زنان سرپرست خانوار و کارآفرین اجتماعی هستیم و با در اختیار قرار دادن فضاي کار، فرصت
اشتغال برایشان ایجاد میکنیم، اما براي حمایت از زنان کارآفرین نه وظیفه اي براي شهرداري تعریف شده و نه در بودجه ردیفی به آن

 
اختصاص داده شده است اما تمایل به انجام این کار را داریم و درباره آن با دولت مذاکره کرده ایم. 

وي با بیان اینکه امیدواریم دولت نقش شهرداري را در این زمینه به عنوان واسطه و تسهیل گر بپذیرد، افزود: پیش از شیوع کرونا،



میتوانستیم در9 بوستان بانوان موجود در شهر تهران بازارچه هاي فروش فصلی برگزار کنیم که فرصت خوبی براي زنان کارآفرین بود

 
و لزومی نداشت که حتما زنان سرپرست خانوار باشند اما به دلیل کرونا اقداماتی از این دست محدود شد. 

مدیرکل امور بانوان شهرداري تهران تصریح کرد: امیدواریم بتوانیم تا پایان بهمن یا اوایل اسفند شرایط مشابهی را با تأمین پروتکل ها

 
و اخذ مجوز از ستاد کرونا، فراهم کنیم تا منبع درآمدي براي ایام پایانی سال آنها باشد. 

 
70 درصد زنان سرپرست خانوار همسران خود را بر اثر فوت از دست داده اند 

شهردار تهران: استخدام زنان آتش نشان در دست پیگیري است



وظیفه اصلی مجموعه خدوم صندوق، حمایت از اقشار آسیب پذیر است.

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش روابط عمومی صندوق استان البرز، فرهاد حکیم
نیا که در نشست هم اندیشی مسئولین واحد هاي ستادي
یا کارشناسان شعب استان سخن می گفت، تاکید کرد:
صندوق کارآفرینی امید در سراسر کشور همواره حامی
اقشار آسیب پذیر بوده و این وجه تمایز این مجموعه خدوم

 
نسبت به دیگر نهاد ها و موسسات مالی است. 

حکیم نیا افزود: صندوق به نقطه اتصال و اتمام زنجیره
اشتغالزایی در کشور با همکاري نهادهاي که دغدغه ایجاد اشتغال در کشور را دارند تبدیل شده است و این یک رسالت برزگ براي

 
همکاران زحمتکش صندوق می باشد. 

ساماندهی دست فروشان و ایجاد بازارچه مشاغل خانگی در شهرستان کرج از دگیر موضوعات مهم مورد تاکید مدیر صندوق استان بود

 
که با اشاره به بخش حوزه مدیریت شهري نیازمند حمایت و ساماندهی است. 

مدیر صندوق استان البرز گفت: همه پرسنل صندوق موظفند در برخورد با ارباب رجوع مراقبت هاي رفتاري را اعمال نموده و براي

 
حل مشکل مردم نهایت سعی و تلاش خود را به کار بگیرند. 

ایشان افزود: نظارت و وصول مطالبات دو رکن اساسی در این مجموعه است که دغدغه اشتغال جوانان و محرومین را دارد، پس در هر

 
دو مورد باید با رعایت و نهایت دقت مطالبات صندوق و مردم پیگیري و به ثمر برسد. 

در پایان حکیم نیا از کارشناسان شعب استان خواست تا در بخش مسئولیت اجتماعی خود در راستاي حفظ و گسترش منابع صندوق
جهت ارائه تسهیلات بیشتر و بهتر به مردم، هر یک به سهم خود به صورت جدي فعالیت نمایند.



حمایت از تولید و کسب و کارهاي خرد و کوچک شهرستان لالی مورد بررسی

قرار گرفت

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/10/22

حمایت از تولید و کسب و کارهاي خرد و کوچک

 
شهرستان لالی مورد بررسی قرار گرفت 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید خوزستان
جلسه حمایت از تولید و کسب و کارهاي خرد و کوچک
شهرستان لالی با حضور گودرز ترکی زاده فرماندار
شهرستان لالی ، مهدي امرایی مدیر صندوق کارآفرینی
امید خوزستان ، حسین جعفرخادم مدیر صندوق بیمه

 
اجتماعی کشاورزان روستائیان و عشایر استان و جمعی از کارشناسان حوزه اشتغال در محل فرمانداري شهرستان لالی برگزار گردید . 

در ابتداي این جلسه مهندس ترکی زاده فرماندار شهرستان لالی ضمن تشکر از امرایی جهت حضور در شهرستان و توجه به مناطق
محروم و کمتر توسعه یافته و تقدیر از عملکرد صندوق در خصوص در اختیار قرار دادن تسهیلات قرض الحسنه به افراد جویاي کار و
با بیان اینکه تنها راه کسب درآمد مردم منطقه از طریق دامداري و کشاورزي می باشد و با توجه به امکان آبی شدن زمین هاي لالی
در آینده اي نزدیک بیان کرد: اعتبارات در این بخشها تخصیص داده شود، و همچنین توجه ویژه به شهرستان و تخصیص اعتبار

 
مناسب را انتظار داریم. 

ایشان ضمن اشاره به مصوبه کارگروه اشتغال استان در حوزه پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي خرد و کوچک و آسیب دیده از
کرونا اظهار کرد: هدف از برگزاري جلسه حمایت از تولید و اشتغال شهرستان ،حل مشکل بیکاري جوانان و حمایت از تولید و کسب و
کار دانست که در این زمینه نقش صندوق کارآفرینی امید استان در حمایت از کسب و کارها و اشتغال پایدار روستایی و استفاده از
ظرفیت هاي بالقوه صنایع دستی ، کشاورزي و شناسایی و استفاده از ظرفیت ها و طرح هاي اشتغال خانگی با هدف ارتقا و افزایش

 
سطح درآمد مردم و علی الخصوص اهالی روستاهاي این شهرستان مهم دانست . 

وي همچنین به اهمیت جایگاه بیمه اجتماعی کشاورزان روستائیان و عشایر منطقه اشاره و به لزوم حمایت از روستاییان و عشایر با

 
تقویت صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر تاکید کرد. 

امرایی نیز با تشکر متقابل از فرمانداري و بخشداران و رئیس اداره کار بخاطر حمایت از صندوق بیان داشت: با عنایت به تغییر رویکرد
صندوق از سال 93 به بعد با توجه به هدر رفت تسهیلات سال هاي گذشته صندوق بدلیل پایدار نبودن اشتغال هاي ایجاد شده از
طرح هاي کارگاهی و کارفرمایی حمایت می شودهمچنین اعتبار استان با توجه به اعتبار ابلاغی از مرکز بر اساس نرخ بیکاري،
جمعیت و اشتغال به شهرستان ها توزیع شده است و اعتبار شهرستانها در صورتی که در شهرستانی جذب نشود امکان جابجایی اعتبار

 
به شهر دیگر وجود دارد. 



وي افزود: انتظار تلاش در جهت استفاده بهینه از تسهیلات با کمک فرماندار و بخشداران جهت تعامل با صندوق را دارد و مقرر گردید
معاونین صندوق با اختیار تام در جلسه اي جهت بررسی طرح هاي اشتغالی در تاریخی که توسط فرمانداري اعلام می شود برگزار

 
گردد . 

امرایی در ادامه این جلسه درخواست طرح هاي اشتغالی را بررسی و تصویب نمود و کرشناسان و کارآفرینان دیدگاه هاي و طرح هاي
خود را با وي مطرح کردند.



بررسی تفاهم نامه طرح تحفه با حضور عزت پور مدیر صندوق استان ایلام

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
ایلام در مورخ 99/10/21 جلسه بررسی تفاهم نامه طرح
تحفه با حضور عزت پور مدیر صندوق استان و خودآموز

 
مدیر کل اداره فرهنگ و ارشاداسلامی برگزار گردید. 

در این جلسه عزت پور با تشریح رویکردهاي جاري صندوق کارآفرینی امید در حمایت از کسب وکارهاي خرد و کوچک، گزارشی از

 
تعداد تسهیلات پرداختی در حوزه اشتغال روستایی و حوزه تفاهم نامه هاي صندوق با سایر سازمانها را بیان کرد. 

عزت پور با توضیح جزییات تفاهم نامه فی مابین صندوق کارآفرینی امید و اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی و همچنین روند پرداخت
تسهیلات در قالب طرح تحفه ، ضمن اعلام آمادگی صندوق استان ایلام در خصوص تعامل و همکاري فی مابین دو دستگاه، از
مدیرکل اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی درخواست کرد در حداقل زمان ممکن درخصوص معرفی افراد واجد شرایط جهت پرداخت

تسهیلات اشتغالزایی به صندوق استان جهت جذب کامل اعتبارات این تفاهم نامه اقدام نمایند.



کشتی اشتغال زایی «برکت» در ساحل هرمزگان پهلو گرفت

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/10/22

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان هرمزگان به بهره برداري می رساند.

با بیش از 4 هزار شغل؛ کشتی اشتغال زایی «برکت» در
ساحل هرمزگان پهلو گرفت بنیاد برکت ستاد اجرایی
فرمان امام تا پایان امسال بیش از 4 هزار شغل را در استان

 
هرمزگان به بهره برداري می رساند. 

به گزارش برنا؛ مرتضی نیازي، معاون توسعه کارآفرینی
اجتماع محور بنیاد برکت با اعلام این خبر گفت: تا پایان
سال جاري 1354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور در
مناطق محروم و روستایی استان هرمزگان به بهره برداري

 
می رسد که ایجاد 4 هزار و 62 شغل خرد و خانگی را به دنبال دارد. 

نیازي خاطرنشان کرد: تا به امروز 968 طرح با 2 هزار و 904 استغال به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در شرف

 
افتتاح است. 

به گفته معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت، شهرهاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان هرمزگان

 
تخت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند. 

وي از فعالیت 8 مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در استان هرمزگان خبر داد و گفت: میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح

 
هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم استان هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کارهاي ایجاد شده
در زمینه مشاغل فنی و خدماتی است و پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی و

 
پرورش شتر و آبزیان به ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان

 
تشکیل می دهند. 

وي تاکید کرد: بنیاد برکت تا به امروز 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث

 
ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 



 
نیازي یادآور شد: براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 

وي تصریح کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و 7 هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار داشت: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

گفتنی است، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام یک هزار و 687 طرح را در حوزه هاي توانمندسازي اقتصادي، امور زیربنایی،
فرهنگی، سلامت و سایر خدمات با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم استان هرمزگان به بهره برداري رسانده یا در

دست اقدام دارد.



هفتاد خان اخذ مجوز؛ مانع اصلی کارآفرینی

منبع: نماشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/10/22

وظیفه حکومت اسلامی براي تحقق اقتصاد مردمی، این است که شرایط فعال سازي کلیه امکانات، منابع مالی، سرمایه هاي
انسانی و علمی کشور را در فعالیت هاي اقتصادي فراهم کرده و در شرایط بحران هاي اقتصادي کنونی این سرمایه هاي عظیم

مردمی را به جنبش درآورد

وظیفه حکومت اسلامی براي تحقق اقتصاد مردمی، این
است که شرایط فعال سازي کلیه امکانات، منابع مالی،
سرمایه هاي انسانی و علمی کشور را در فعالیت هاي
اقتصادي فراهم کرده و در شرایط بحران هاي اقتصادي

 
کنونی این سرمایه هاي عظیم مردمی را به جنبش درآورد 
به گزارش نما ،مجوز هاي شروع کسب وکار اصلی ترین
مانع تحقق اقتصاد مردمی است. «اقتصاد مردمی» فرصت
مشارکت وسیع و استثناءناپذیر مردم را چنان فراهم می
کند که مردم قادر باشند ضمن تعاون، مسابقه اي نوآورانه
در فعالیت هاي اقتصادي به رفع احتیاجات مردم پرداخته و

با توجه به مطلوبیت خروجی تولید شده و نه اعتبار تولیدکننده، کسب منفعت کنند و از این طریق دوام و قوام جامعه و پیشرفت

 
استوار آن را تضمین کنند. 

این اقتصاد در حالت مطلوب خود، وضعیتی را محقق می کند که در آن هر فرد از جامعه، در هر زمان و هر مکان قادر باشد به هر
اندازه و هر طریق که تمایل دارد در اقتصاد مشارکت کرده و از منفعت آن بهره مند شود. برآیند چنین حالتی رفع احتیاجات، دوام و

 
قوام جامعه و پیشرفت استوار آن خواهد بود. 

وظیفه حکومت اسلامی براي تحقق اقتصاد مردمی، این است که شرایط فعال سازي کلیه امکانات، منابع مالی، سرمایه هاي انسانی و
علمی کشور را در فعالیت هاي اقتصادي فراهم کرده و در شرایط بحران هاي اقتصادي کنونی این سرمایه هاي عظیم مردمی را به
جنبش درآورد؛ اما پیاده سازي این دست از اهداف و راهبردها، بدون پی ریزي نظام منسجم و هدفمند اقتصاد مردمی و طراحی

 
سازوکار هاي مناسب آن میسر نخواهد بود. 

 
هفتاد خان اخذ مجوز مانع اصلی کارآفرینی 

مقام معظم رهبري در دیدار با اعضاي هیات دولت در مرداد ماه سال قبل، با ظرافت و ذکر جزئی دغدغه هاي اصلی کارآفرینان، به
خصوص در حوزه مشکلات مربوط به مجوزها، فرمودند: «من بار ها در همین جلسه اي که با دوستان شما داشته ایم -چه جلسه ي
دولت، چه جلسه ي اقتصادي که خیلی از آقایان حضور داشتید- بار ها این را گفته ام؛ یک تولیدکننده براي اینکه یک کاري را انجام
بدهد و شروع کند، از هفت خان باید عبور بکند؛ حالا من میگویم هفت خان، در واقع گاهی از هفتاد خان باید عبور بکند؛ قوانین،
مقرّرات، این دستگاه می آید یک چیزي میگوید، آن دستگاه می آید یک چیزي میخواهد، آن دستگاه می آید یک مجوّزي (میخواهد)؛

چه لزومی دارد؟ این ها را جدّي باید وارد شد.» 



 
بسته اقتصاد مردمی مجلس شوراي اسلامی درصدد حذف رانت هاي صدور مجوز است 

آقاي قالیباف، رئیس مجلس شوراي اسلامی در دیدار با رهبر انقلاب، در تشریح بسته اقتصاد مردمی مجلس عنوان کرد: به منظور
جهش تولید، رونق کسب  وکار و ایجاد اشتغال باید اولا موانع تولید، انحصارات و رانت هاي صدور مجوز را به نحو کارشناسی حذف
کرد. لازم است قواي کشور بی درنگ و با زمان بندي مشخص، اقدام به اجراي آن کنند و با تهیه قوانین و مقررات لازم و تدوین نقشه

 
راه براي عرصه هاي مختلف، زمینه و فرصت مناسب براي نقش آفرینی مردم و همه فعالان اقتصادي را فراهم آورند. 

 
جایگزینی مجوز هاي پسینی با مجوز هاي پیش از شروع کار، سرآغاز تحقق اقتصاد مردمی 

همانطور که آقاي قالیباف اشاره کرد، اصلی ترین مانع جهش تولید و رونق کسب وکار، سخت گیري در صدور مجوزهاست. فرآیندي
که به دلیل سختی طی نمودن آن، رانت ها و انحصار هاي بسیاري را به وجود آورده است. در همین راستا می توان به صنعت
خودروسازي اشاره کرد. در همین صنعت بیش از 30 شخص حقیقی و حقوقی خواستار ورود به صنعت و اخذ مجوز هاي آغاز کار
هستند که در پیچ وخم بروکراسی پیچیده به بن بست خورده و خواستار تسهیل شرایط صدور مجوز هستند. به طور قطع با تسهیل
شرایط اخذ مجوز براي تولید خودرو، می توان شاهد انقلابی در کیفیت صنعت خودروسازي بود. تنها کافیست شرایط عرضه خودرو
هاي تولیدي به بازار از قبل مشخص بوده و سخت گیري بر کیفیت محصولات را به جاي مرحله شروع کار به مرحله عرضه منتقل

 
کرد. 

در بسیاري از کشور هاي پیشرفته براي بسیاري از کسب وکار ها نیازي به اخذ مجوز نبوده و صرف اعلام شروع کار و مکان فعالیت و
اعلام تعهد کارفرما به ضوابط اعلام شده، براي راه اندازي قانونی یک فعالیت اقتصادي کافیست. فرآیند اخذ مجوز شروع کسب وکار که

 
از آن به عنوان هفتاد خان اخذ مجوز یاد می شود از دو جهت مانع تحقق اقتصاد مردمی است. 

اول از آن جهت که طولانی بودن مسیر اخذ مجوز بعضا باعث از بین رفتن مزیت اقتصادي کار می شود. در برخی دیگر از کسب

 
وکارها، کارآفرین در مواجهه با ناکارآمدي هاي دستگاه هاي اجرایی، سرخورده شده و از آغاز کار خود ناامید می شود. 

دوم از آن جهت اهمیت دارد که تعارض منافع برخی از تصمیم گیران در دستگاه هاي اجرایی و نظام صنفی، باعث بستن راه ورود
فعالان جدید به حوزه هاي کاري می شود. براي مثال می توان به انحصار و شبه انحصار در سردفتري، وکالت، پزشکی، داروخانه و...
اشاره کرد. موارد فوق و دیگر کسب وکار هاي مشابه، تحت عناوین «حدود صنفی»، «ظرفیت پذیرش»، «اشباع بازار»، «حداقل

 
سرمایه»، «اهلیت» و... توجیه می شوند. 

علی فیروزي، مدیر مرکز ملی پایش و بهبود محیط کسب وکار در برنامه رهیافت دو دي ماه عنوان کرد: می توان یک سوم مجوز ها را

 
حذف کرد و به حالت پسینی درآورد. 

حذف مجوز هاي ماسک و الکل که منجر به ورود آحاد مردم براي تولید بود، خودکفایی و کاهش قیمت و حفظ کیفیت محصولات را

 
در پی داشت. بی شک این سیاست در صورت تعمیم به بسیاري از کالا هاي دیگر، همین نتایج را براي جامعه به ارمغان خواهد آورد. 

دانشجو



اجراي طرح تمدن گردشگري براي معرفی ظرفیت هاي گردشگري کهگیلویه

وبویراحمد

منبع: میراث آریاشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی کهگیلویه و
بویراحمد، حشمت االله صمیمی دوست امروز دوشنبه 22
دي ماه در نشست خبري با خبرنگاران، با بیان اینکه توسعه
گردشگري گام مهمی براي پیشرفت استان است افزود: «با
اجراي این طرح قطار توسعه در استان شتاب بیشتري می

 
گیرد.» 

او افزود: «طرح تمدن گردشگري با حمایت مالی صندوق کارآفرینی امید کشور و برگزاري جشنواره هاي مختلف گردشگري در سطح

 
ملی و بین المللی با هدف معرفی و شناسایی پتانسیل هاي بخش گردشگري کهگیلویه و بویراحمد اجرا می شود.» 

معاون اقتصادي استانداري کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به نقش گردشگري در درآمدزایی مردم گفت: «دولت نگاه ویژه اي به توسعه
گردشگري کهگیلویه و بویراحمد داشته و تاکنون زیرساخت هاي بزرگی در این حوزه با هدف اشتغال زایی براي مردم ایجاد شده

است.»



اعتمادسازي نفت به توان داخل در اجراي پروژه ها ستودنی است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا - مدیرعامل شرکت ماشین سازي اراك
گفت: ابتکار وزارت نفت همسو با اعتمادسازي به توانمندي
داخلی و همکاري با بخش هاي خصوصی براي توسعه

 
پروژه هاي صنعت نفت و گاز ستودنی است. 

به گزارش خبرنگار شانا، جعفر صفري امروز (دوشنبه، 22
دي ماه) در آیین امضا قراردادهاي مرحله سوم از طرح هاي
نگهداشت و افزایش تولید نفت اظهار کرد: شرکت ماشین
سازي اراك با بیش از نیم قرن سابقه فعالیت در حوزه هاي
مختلف صنایع نفت و گاز، امروز در مسیر توسعه طرح هاي

 
میدان محور قرار گرفته است و همه تلاش خود را براي به سرانجام رساندن هر چه بهتر آن به کار می برد. 

وي با بیان اینکه این موفقیت نتیجه همکاري مسئولان و دست اندرکاران شرکت هاي تابع نفتی است، افزود: شرکت ماشین سازي در
نظر دارد براي اجراي طرح هاي محول شده از ظرفیت نخبگان، به ویژه نخبگان استان خوزستان نهایت استفاده و بهره را ببرد،

 
بنابراین امیدواریم براي موفقیت روزافزون این هدف، همکاري و تعامل دوجانبه اي میان ما و مسئولان استانی شکل گیرد. 

مدیرعامل شرکت ماشین سازي اراك در ادامه به طرح هاي در دست اجراي این شرکت اشاره کرد و گفت: در پروژه میدان بی بی
حکیمه 1 و 2 و میدان نرگسی، حفر 6 حلقه چاه، تعمیرات ترمیمی برخی چاه ها، توسعه ظرفیت واحدهاي بهره برداري و شیرین
سازي و به روزرسانی آنها به عهده شرکت ماشین سازي اراك بود که این طرح با هزینه کرد 104 میلیون دلار در بازه زمانی تعیین

 
شده با موفقیت تکمیل شد. 

صفري تصریح کرد: توسعه فاز 14 پارس جنوبی از دیگر طرح هاي اجراشده از سوي شرکت ماشین سازي اراك است که این طرح در

 
پنج سال گذشته با 98 درصد پیشرفت تکمیل و تحویل داده شد. 

وي در ادامه به نحوه تأمین منابع از سوي شرکت ملی نفت ایران اشاره کرد و افزود: تأمین منابع با صندوق توسعه ملی است، در
نتیجه دلواپسی وجود نخواهد داشت، اما انتظار ما از مسئولان و دست اندرکاران مربوطه پشتیبانی و حمایت هاي مالی لازم است و ما

 
نیز در این مسیر همه توان خود را براي ارائه هر چه بهتر این طرح در مدت زمان تعیین شده به کار خواهیم بست. 

مدیرعامل شرکت ماشین سازي اراك همچنین به مسئله تحریم علیه ایران پرداخت و تصریح کرد: ایده و ابتکار وزارت نفت براي اتکا
به توانمندي داخلی در این برهه از زمان را باید به فال نیک گرفت، چراکه عدم وابستگی به شرکت هاي خارجی، زمینه سازي لازم

براي اشتغال داخلی و امید به آینده را فراهم ساخته است.



مصاحبه تخصصی پذیرفته شدگان در آزمون تبدیل وضعیت نیروگاه رامین

انجام شد

منبع: برق نیوزشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/10/22

سرپرست دفتر منابع انسانی نیروگاه رامین اهواز گفت: مصاحبه تخصصی پذیرفته شدگان در آزمون تبدیل وضعیت اشتغال
این نیروگاه برگزار شد.

به گزارش برق نیوز، سرپرست دفتر منابع انسانی نیروگاه
رامین اهواز گفت: مصاحبه تخصصی پذیرفته شدگان در

 
آزمون تبدیل وضعیت اشتغال این نیروگاه برگزار شد. 

غلامرضا امیري سرپرست دفتر منابع انسانی نیروگاه رامین
اهواز گفت: مصاحبه تخصصی پذیرفته شدگان در آزمون
تبدیل وضعیت اشتغال این نیروگاه براي 120 نفر از
کارکنان که در آزمون تبدیل وضعیت اشتغال قبول شده

 
بودند، برگزار شد. 

او افزود: با اجراي این فرآیند و گذر موفقیت آمیز همکاران از این مرحله، شاهد تبدیل وضعیت اشتغال این پرسنل و بهبود ساختاري

 
نیروي انسانی نیروگاه رامین اهواز باشیم. 

امیري با اشاره به مجوز شرکت مادر تخصصی تولید برق حرارتی اظهار داشت: مرحله دوم آزمون به منظور تبدیل وضعیت اشتغال 42

 
چارت باقیمانده از این مجوز در اسفندماه امسال اجرا خواهد شد. 

براساس این گزارش؛ 380 نفر از پرسنل بخش پیمانکاري نیروگاه رامین اهواز که داراي تخصص، تجربه، شرایط لازم و سابقه کار
بالایی در این مجموعه بوده اند پس از پیگیري هاي متعدد و اخذ مجوزات لازم از سوي وزارت نیرو و شرکت مادر تخصصی تولید برق

حرارتی در آزمون تبدیل وضعیت اشتغال شرکت نمودند و 120 نفر در مرحله اول موفق به کسب نمره حدنصاب شده اند.



آگهی هاي استخدام برق 22 دي 99

منبع: برق نیوزشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/10/22

آگهی هاي استخدامی برق 22 دي 99 (کارشناسی و کاردانی) در بخش هاي مختلف در این قسمت بصورت یکجا جمع آوري
شده است. می توانید همه را یکجا مشاهده نمایید. امکان تماس یا ارسال رزومه در روز هاي بعد نیز وجود دارد.

 
یک شرکت معتبر ساختمانی جهت تکمیل نیروي انسانی 

 
به افراد ذیل نیازمند است 

 
سرپرست عمران 7 سال سابقه 

 
مهندس دفتر فنی 7 سال سابقه 

 
مهندس برق 5 سال سابقه 

 
مهندس کنترل پروزه 

 
مسئول دفتر و باگانی 

 
ارسال رزومه به ایمیل 

 
 Sab.jobs06@gmail.com

 
مهندس الکترونیک جهت دوربین هاي مداربسته 22254810، 19 

 
مهندس برق الکترونیک صنعتی با 2 سال سابقه کار (شهرري) 55232432 

 
همکاري دریک شرکت معتبر 

 
درزمینه نفت، گاز و پتروشیمی 

 
1 کارشناس ارشدطراحی 

 
مسلط به نرم افزار 

 
و آشنا به استرس آنالیز 

 
2 کارشناس ارشدطراحی برق 

 
3 کارشناس ارشد طراحی مکانیک 

 
 piping

 
 PDMS

 
درج ردیف استخدامی درموضوع ایمیل ضروري است 

 
 epc.resume@yahoo.com

 
 hoorpendar@yahoo.com مهندس الکترونیک حداقل 3 سال تجربه درزمینه آنالوگ و دیجیتال



 
استخدام لیسانس برق 

 
ارسال رزومه 

 
 88216426

 
 jobjob2021@gmail.com

به تعدادي مهندس برق علاقمند به کار فروش تجهیزات برق و اینورتـر نیازمندیم ارسال رزومه: واتس آپ: 09020082182

 
 Info@ElectroBazar.ir

 
# مهنـدس الکترونیک # برنامه نویس میکروکنترلروطراح مدارات الکترونیکی (امکان امریه) 66944059 

دعوت به همکاري از میان فارغ التحصیلان رشته هاي مهندسی برق، مکانیک، نساجی و سلولزي آشنا به زبان انگلیسی و آفیس در

 
یک شرکت معتبر فنی در تهران 

 
سابقه کار مهم نمی باشد 

 
 job.rezome1400@gmail.com :ایمیل

 
به دو نفر مهندس برق با تجربه در زمینه نصب و بازازیابی خانه هوشمند نیازمندیم. 

 
علاقمندان رزومه کاري خود را به صندوق پست الکترونیکی ریر ارسال کنند: 

 
 z.gomar@aryoit.com

 
همکاري با مهندسین پایه 3 داراي پروانه اشتغال صلاحیت اجرا جهت شرکت حقوقی و داراي یک سال سابقه بیمه 

 
تلفن همراه: 09124901250 

 
تلفن: 02144257283 

 
یک مجموعه معتبر فعال در حوزه واردات و تولید تجهیزات آزمایشگاهی و صنعتی اقدام به جذب نیرو با شرایط زیر می نماید: 

 
مهندس الکترونیک 

 
آشنا به تعمیرات و عیب یابی برد ها و سیستم هاي الکترونیک 

 
شیوه همکاري: تمام وقت 

 
مزایاي همکاري: بیمه 

 
در صورت تمایل به همکاري رزومه خود را به آدرس زیر ارسال نمایید. 

 
 eng.electronic.r2@clmail.org

یک شرکت دانش بنیان در زمینه تولید سلونویید ولو و پوزیشنر واقع در پارك علم و فن اوري پردیس به یک نیروي مجرب در زمینه
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زنگنه: تحریم ها مُردنی هستند / اگر 30 میلیون لیتر مازوت هم بدهند توان

صادرات داریم

منبع: دانشجوشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، ''بیژن زنگنه'' در مراسم امضاي قرارداد مرحله سوم نگهداشت تولید ادامه داد:
یک درصد از افزایش ضریب تولید نفت خام معادل هفت میلیارد می شود که با نفت 40 دلاري درآمدي 300 میلیارد دلاري

به دنبال خواهد داشت، بنابراین افزایش ضریب بازیافت باید به خواست و توقع ملی ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، "بیژن زنگنه" در مراسم
امضاي قرارداد مرحله سوم نگهداشت تولید ادامه داد: یک درصد از
افزایش ضریب تولید نفت خام معادل هفت میلیارد می شود که با
نفت 40 دلاري درآمدي 300 میلیارد دلاري به دنبال خواهد داشت،
بنابراین افزایش ضریب بازیافت باید به خواست و توقع ملی تبدیل

 
شود. 

وي، سرمایه گذاري در حوزه افزایش ضریب بازیافت را الزامی برشمرد و افزود: در این مرحله یک میلیارد و 200 میلیون دلار سرمایه
گذاري انجام می شود که 100 هزار بشکه در روز به تولید نفت اضافه کرده و درآمدي معادل یک میلیارد و 500 میلیون دلار در سال

 
ایجاد خواهد کرد، بنابراین سرمایه گذاري در کمتر از یک سال باز می گردد. 

زنگنه تاکید کرد: همه این قرارداد ها فقط با پیمانکاران ایرانی منعقد شده و 72 درصد ارزشی تجهیزات نیز ساخت داخل است،

 
همچنین تمام منابع از بازار سرمایه تامین می شود و این براي نخستین بار است. 

وي با بیان اینکه پیش از این میلیارد ها دلار هزینه شد، اما افزایش تولید اتفاق نیافتاد، گفت: در این قرارداد ها پیمانکار پول خود را از
محل افزایش تولید دریافت می کند، همه این قرارداد ها نیز با انجام مناقصه واگذار شده و فقط یکی دو مورد بدون انجام مناقصه به

 
قرارگاه خاتم الانبیا واگذار شده است. 

وزیر نفت ادامه داد: چهار درصد هزینه هاي هر طرح صرف فعالیت هاي اجتماعی می شود و این موضوع به طور رسمی در کشور

 
پذیرفته شد. 

وي با اشاره به اینکه انعقاد این قرارداد ها در شرایط تحریم ها اتفاق افتاد، افزود: تلاش کردیم در شرایطی که به دلیل تحریم 14.5

 
درصد سهم وزارت نفت از صادرات نفت از بین رفت، اما براي پیمانکاران کار درست شده و امید و اشتغال ایجاد کنیم. 

 
زنگنه تاکید کرد: در دوران تحریم بسیار سختی کشیدیم، اما درس هاي بزرگی آموختیم و ظرفیت هاي بزرگی ایجاد شد. 



وي با تاکید بر اینکه تحریم ها مردنی هستند، اما ما از ظرفیت هایی که به وجود آمده دست نمی کشیم و از این ظرفیت ها بعد از
تحریم استفاده خواهیم کرد، گفت: ظرفیت براي فروش و صادرات نفت با قبل از تحریم ها قابل مقایسه نیست، اگر شرکت هاي

 
خارجی بیایند همکاري می کنیم، اما ظرفیت هاي خود را کنار نمی گذاریم و از این موضع قدرتمندتر مذاکره می کنیم. 

وزیر نفت ادامه داد: در طرح هاي میدان محور توسعه مبتنی بر چاه محور را دنبال می کنیم تا با استارتاپ ها احیا شوند، این کار براي

 
ایجاد ظرفیت جدید فناور دانش بنیان براي خدمات حفاري و نفتی است. 

 
وي افزود: در تلاشیم تا این ایده تبدیل به طرح شود و پس از صحبت هاي رهبر معظم انقلاب این ایده پیگیري شده است. 

زنگنه با اشاره به اینکه انرژي زیادي در کشور هدر می رود و این در حالی است که دانش آموخته هاي زیادي در این زمینه داریم،

 
گفت: ایده این است که انرژي صرفه جویی شده توسط شرکت هاي دانش بنیان خریداري شود. 

به گفته وزیر نفت، در سال 99 مصرف سوخت مایع 1.5 میلیون بشکه در روز است و مصرف گاز معادل پنج میلیون بشکه در روز

 
براورد می شود. 

وي ادامه داد: اگرچه امسال نسبت به پارسال تولید گاز کشور معادل 2.5 فاز پارس جنوبی اصافه شده، اما باز هم براي تامین گاز

 
مشکل داریم، زیرا 12 درصد مصرف گاز خانگی اضافه شده است. 

زنگنه افزود: باید تاکید اصلی را بر بهینه سازي مصرف انرژي بگذاریم، اما مردم فکر می کنند اگر پنجره ها باز باشد کرونا می رود، در

 
حالی که مصرف را افزایش می دهد و براي خانه لازم نیست که پنجره باز شود و نقشی در کنترل کرونا ندارد. 

وي گفت: گاز خانگی را نمی توانیم قطع کنیم و فشار به صنایع می آید، البته در استان هاي تهران، البرز و قم هیچ مازوتی مصرف

 
نمی شود. 

زنگنه با انتقاد از برخی اظهار نظر ها که مصرف مازوت را به دلیل ناتوانی در صادرات عنوان می کنند، ادامه داد: برخی افراد که از
مسوولان هستند می گویند که این ها به این دلیل مازوت مصرف می کنند که توان صادرات ندارند، همین جا اعلام می کنم که اگر

 
30 میلیون لیتر مازوت هم بدهند توان صادرات داریم و حتی مدیر بین الملل نفت تقاضاي مازوت براي صادرات دارد. 

وي افزود: بعد می گویند شرکتی معرفی می کنیم که مازوت ببرند و اتوبوس بدهند. آن کشور اگر قصد کمک دارد، پول هاي بلوکه

 
شده نفت ایران را آزاد کند. چرا در کار هم دخالت می کنیم؟ 

زنگنه ادامه داد: با ادارات دولتی پر مصرف برخورد کردیم و گاز تعدادي از آن ها نیز قطع شد.



بهره برداري فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان امسال

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/10/22

فرماندار خوسف در حاشیه بازدید میدانی از معادن طلاي ماهرآباد و شادان گفت: فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان امسال
افتتاح و با بهره برداري از آن براي 125 نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد می شود.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، محمدعلی آخوندي در حاشیه بازدید میدانی از معادن طلاي ماهرآباد و
شادان که به همراه رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی انجام شد، اظهار داشت: عملیات اجرایی احداث سنگ شکن
و کارخانه فرآوري در معدن طلاي شادان نیز در حال اجرا است و میزان سرمایه گذاري در این معدن بیش از دو هزار و 800 میلیارد

 
ریال است. 

 
وي افزود: طی یک سال آتی با راه اندازي کارخانه فرآوري در معدن طلاي شادان عملیات استحصال طلا از آن انجام خواهد شد. 

فرماندار خوسف با اشاره به ذخیره بالاي ماده معدنی در معدن شادان بیان کرد: ذخیره قطعی این معدن بیش از 27 میلیون و 800

 
هزار تن برآورد شده که بیشترین میزان ذخیره در میان معادن طلاي استان است. 

آخوندي تصریح کرد: 3.5 مگاوات برق مورد نیاز معدن طلاي شادان و سه مگاوات برق مورد نیاز معدن ماهرآباد است که یکی از

 
مشکلات معادن طلاي این بخش تامین پست برق 132 کیلووات بوده و امیدوار هستیم هرچه سریع تر عملیات اجرایی آن آغاز شود. 

وي ادامه داد: براي معادن طلاي شادان و کودکان از محل تسهیلات اشتغال روستایی کارگروه ملی به مبلغ 443 میلیارد ریال مصوب

 
شده که تاکنون قسمت عمده آن پرداخت شده و مابقی نیز در مرحله پرداخت است. 

فرماندار خوسف عنوان کرد: در زمینه اسکان نیروهاي اداري و کارگران این معادن نیز آمادگی لازم براي واگذاري زمین در روستاها

 
وجود دارد و این موضوع در روستاهاي بصیران و ماژان در دست پیگیري است. 

آخوندي همچنین مطرح کرد: معدن طلا و مس ماهرآباد شهرستان خوسف با ذخایر بسیار خوب که چند سال اخیر عملیات احداث

 
کارخانه فرآوري آن راکد بوده، با تلاش سرمایه گذار طرح دوباره راه اندازي می شود. 

وي با بیان اینکه شهرستان خوسف به عنوان قطب معادن خراسان جنوبی شناخته می شود اضافه کرد: معادن بسیار بزرگی با ذخایر

 
طلا، مس و دولومیت در این منطقه وجود دارد. 

فرماندار خوسف ابراز کرد: بیش از 37 معدن فعال در این شهرستان وجود دارد و در سطح استان، خوسف بیشترین ذخایر طلا در

 
شرق کشور را دارا است. 

آخوندي میزان ذخایر معدنی ماهرآباد را 834 تن مس و 698 تن طلا عنوان کرد و یادآور شد: باید با پیگیري هاي دوچندان سرمایه

 
گذار این عقب افتادگی در راه اندازي معدن هرچه سریع تر جبران شود. 



وي افزود: در سالی که توسط مقام معظم رهبري به عنوان جهش تولید نامگذاري شده است باید دستگاه هاي اجرایی از همه ظرفیت

 
هاي موجود براي حمایت از سرمایه گذاران استفاده کنند. 

فرماندار خوسف اعلام کرد: معادن طلایی خوسف از جمله کودکان، شادان و ماهرآباد می توانند به عنوان پیشران توسعه در شهرستان

 
خوسف و استان باشند و ضمن ایجاد اشتغال براي جوانان جویاي کار زمینه توسعه هرچه بیشتر این منطقه را فراهم کنند. 

آخوندي ادامه داد: با توجه به سرمایه گذاري هاي انجام شده و راه اندازي کارخانه هاي متعدد در خوسف مشکل اشتغال در این

 
شهرستان مرتفع شده است و حتی بخشی از نیروهاي سایر شهرستان ها نیز در این معادن به کارگیري خواهند شد. 

وي عنوان کرد: اولویت به کارگیري نیرو در معادن شهرستان خوسف با نیروهاي بومی است و حقوق دولتی معادن نیز در زیرساخت

 
هاي این روستاها هزینه خواهد شد. 

بر اساس گزارشی از ایرنا، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی به همراه فرماندار خوسف از معدن طلاي شادان و
بخش هاي مختلف طرح فرآوري و استحصال طلا در جوار معدن همچنین معدن طلاي ماهرآباد و روند فعالیت در این معدن بازدید

 
کردند. 

 
مرکز شهرستان خوسف در فاصله 36 کیلومتري بیرجند واقع شده و داراي 37 معدن فعال است. 

انتهاي پیام//



پروژه هاي اساتید دانشگاه شریف براي رفع نیاز هاي جامعه از سال آینده

کاربردي و اجرایی می شود

منبع: دانشجوشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/10/22

گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، محیامعصومی- حرکت به سمت دانشگاه هاي نسل سوم و از طرفی فعالیت اعضاي هیئت
علمی براي انجام پروژه هاي کاربردي و طرح هاي ارتباط با صنعت و جامعه که به رفع نیاز ها و مشکلات ختم شود، چندي

است به بحثی اساسی براي دانشگاه ها تبدیل شده و مسئولان دانشگاهی به تکاپو افتاده اند ...

گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، محیامعصومی- حرکت به
سمت دانشگاه هاي نسل سوم و از طرفی فعالیت اعضاي
هیئت علمی براي انجام پروژه هاي کاربردي و طرح هاي
ارتباط با صنعت و جامعه که به رفع نیاز ها و مشکلات
ختم شود، چندي است به بحثی اساسی براي دانشگاه ها
تبدیل شده و مسئولان دانشگاهی به تکاپو افتاده اند تا

برنامه هاي نوینی را تدارك ببینند براي تشویق و ترغیب هرچه بیشتر اعضاي هیئت علمی به سمت انعقاد قرارداد هاي ارتباط با

 
صنعت و هدایت پژوهش ها و پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی به سمت کاربردي شدن. 

از آنجایی که دانشگاه صنعتی شریف تاکنون موفق ترین دانشگاه کشور در بحث ارتباط با صنعت بوده است با محمدرضا هرمزي نژاد
مدیر امور پژوهشی دانشگاه صنعتی شریف درباره اقدامات آن ها در این زمینه و همچنین برنامه هایشان براي تشویق اعضاي هیئت

 
علمی به مشارکت در انجام طرح هاي کاربردي گفتگو کردیم. 

در گفتگو با دانشگاه هاي تحت نظارت وزارت علوم متوجه شدیم که اساتید بی شماري در دانشگاه ها هیچگونه فعالیت کاربردي و
طرح ارتباط با صنعت ندارند و در وضعیت کنونی که تعامل دانشگاه ها با صنعت کم رنگ شده است، اساتید تدریس را بر پژوهش
ترجیح می دهند و براي انجام پروژه هاي کاربردي و تشویق دانشجویان به این مسئله جبهه می گیرند که کار آن ها تنها تدریس است
نه چیز دیگر. اساتید دانشگاه صنعتی شریف چگونه هستند و آماري دارید که چه تعداد از آن ها صرفا به کار تدریس مشغولند و به

 
اصطلاح خاموش هستند؟ 

هیچ دانشگاهی را نمی توانید در دنیا پیدا کنید که تمام اساتیدش با هم فناور باشند، درواقع اینطور ارزیابی و اعلام آمار اشتباه است،
چون طبیعتا تمام اساتید یک دانشگاه کار بنیادي انجام نمی دهند یا در قرارداد هاي ارتباط با صنعت مشارکت ندارند. زیبایی یک
دانشگاه در این است که طیف مختلف اساتید از کارآفرین و فناور گرفته تا فعال در حوزه صنعت و راه اندازي استارت آپ هاي بزرگ را
دربربگیرد. دانشگاه صنعتی شریف هم از این نظر زیباست و همه نوع اساتیدي دارد البته ممکن است توزیع طیف مختلف اساتیدمان

 
نرمال نباشد. 



 
 

یعنی دانشگاه صنعتی شریف قصد ندارد این آمار را مشخص کند و با یک برنامه ریزي هدفمند بحث قرارداد هاي ارتباط با صنعت و

 
پایان نامه هاي کاربردي را قوت بخشد؟ 

درحال حاضر برنامه هایی را تدوین کردیم تا قدري پژوهش هاي اساتید و اعضاي هیئت علمی به رفع نیاز هاي جامعه نزدیک تر شود.
این برنامه ها از سال آینده اجرایی خواهند شد و، چون هنوز به تایید نهایی نرسیده اند جزئیات آن ها اطلاع رسانی نمی شوند. برنامه
هاي ویژه اي داریم که اتحادي بین دانشجویان تحصیلات تکمیلی و پژوهش دانشگاه و همچنین جامعه ایجاد کنیم تا تعداد بیشتري
از اساتید و دانشجویان به این موضوع وارد شوند البته ناگفته نماند که درحال حاضر آمار قرارداد هاي ارتباط با صنعت دانشگاه نشان

 
می دهد که در این زمینه موفق عمل کردیم و مشارکت اعضاي هیئت علمی مناسب بوده است. 

تاکید می کنم برنامه هاي تشویقی دانشجویان تحصیلات تکمیلی براي انجام پروژه هاي کاربردي و طرح هاي ارتباط با صنعت به
زودي اعلام و در سال آینده اجرایی می شود. برنامه هاي آینده تحولی خواهد بود براي نزدیک تر شدن پایان نامه ها و رساله هاي

 
دانشجویان کارشناسی ارشد و دکتري به پروژه هاي مرتفع کننده نیاز هاي صنعت و جامعه. 

پس این موضوع پذیرفتنی است که در هر دانشگاهی یک تعداد اعضاي هیئت علمی خاموش وجود دارند و این برنامه ها براي

 
آنهاست؟ 

توانایی دانشگاه بیشتر از آمار فعلی قرارداد هاي ارتباط با صنعت و مشارکت اساتید است لذا نمی توان افرادي که پروژه کاربردي و
ارتباط با صنعت ندارند را لزوما هیئت علمی خاموش نامید چرا که آن ها بدون شک در مرز هاي دانش حرکت می کنند. با این وجود

 
برنامه داریم که پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی را هرچه بیشتر به پروژه هایی براي رفع نیاز هاي جامعه نزدیک کنیم. 



 
 

تفکیک اساتید فناور، هیئت علمی هاي فعال در پروژه هاي ارتباط با صنعت و جامعه و پژوهشگر برتر دانشگاه شدنی نیست، چون
هستند استادانی که ارتباط با صنعت دارند و همزمان فناور درجه یک و پژوهشگر برتر دانشگاه نیز هستند. درحقیقت اساتیدي که
پژوهش هاي خوبی دارند مطمئنا فناوران خوبی هم می شوند و می توانند به نحوي مطلوب با صنعت و جامعه ارتباط برقرار کنند. این

 
مسئله در بین اعضاي هیئت علمی دانشگاه صنعتی شریف برجسته و قابل مشاهده است. 

در تدوین برنامه هاي در نظر گرفته شده آیا تفاوتی بین اساتید قدیم و جدید لحاظ شده است؟ یعنی برنامه اي خاص اعضاي هیئت

 
علمی تازه وارد و جوان دانشگاه دارید؟ 

به طور کلی گرنتی را براي اساتید جوان که تازه به دانشگاه می آیند تعریف کرده ایم (حمایتی براي بدو ورود) که درصورت تمایل به
دریافت آن باید بدون چشم داشت براي صنایع پروپوزال بنویسند و مشکل آن ها را حل کنند. همین اعطاي گرنت ناچیز باعث شد تا

 
دانشگاه به قرارداد هاي بسیار خوبی برسد. 

علاوه بر این دانشگاه درصدي از حقوق اساتیدي که قصد دارند حول یک قرارداد ارتباط با صنعت پسادکتري بگیرند را تامین می کند،
همچنین پس از تکمیل تیم اساتید براي انجام قرارداد، دانشگاه از بودجه پژوهشی خود حامی آن ها خواهد شد. این امر یک بستر و

 
تشویقی است براي انجام قرارداد هاي ارتباط با صنعت. 

 
 

چرا بعضی از اساتید قدیمی تر دانشگاه ها به صرف کار تدریس تاکید دارند و به موضوعات پژوهشی علاقه اي نشان نمی دهند؟ رمز



موفقیت دانشگاه صنعتی شریف در جلب اعتماد صنایع و انعقاد قرارداد هاي بی شمار براي رفع مشکلات صنعت و جامعه چه بوده

 
است؟ 

بدون آموزش باکیفیت، پژوهش باکیفیت نخواهیم داشت. تا زمانی که پژوهش با کیفیتی نداشته باشیم بدون شک نباید انتظار ارتباط
با صنعت و جامعه و به طور کلی توسعه فناوري و کارآفرینی داشته باشیم. علت آنکه دانشگاه صنعتی شریف در اکوسیستم هاي

 
نوآوري و فناوري نسبت به رقبا خوب عمل کرده، انجام آموزش باکیفیت و به دنبال آن پژوهش باکیفیت است. 

پژوهش کیفی در دانشگاه صنعتی شریف حرف اول را می زند. درواقع همیشه کیفیت مدنظر قرار گرفته و فداي کمیت نشده است

 
بنابراین این کیفیت به خودي خود باعث شده در بحث ارتباط با صنعت نیز خوب عمل کنیم. 

بنابراین مطابق آنچه مطرح شد آموزش و پژوهش را می توان دنباله رو یکدیگر دانست و علیرغم تشویق اعضاي هیئت علمی دانشگاه
ها به سمت انجام پژوهش هاي کاربردي به اساتیدي که صرفا وظیفه خود را تدریس می دانند حق داد که آموزش با کیفیت آن ها هم
می تواند زمینه ساز پژوهشی با کیفیت و سرانجام، رفع یک نیاز صنعت یا جامعه باشد. البته به شرط آنکه اساتید ما در انجام همین

وظیفه نیز به درستی عمل کرده و اولویت را با آموزش باکیفیت بدانند نه صرف تکمیل ساعات موظفی براي دریافت حقوق و مزایا.



بازدیدمدیرعامل بانک کشاورزي ازگلخانه هیدروپونیک در بوکان

بازدیدمدیرعامل بانک کشاورزي ازگلخانه هیدروپونیک در بوکان

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران  به نقل از روابط عمومی مدیریت
شعب بانک کشاورزي در استان آذربایجان غربی، خدارحمی بعد ظهر دوشنبه 15 دي ماه  در ادامه سفر به آذربایجان غربی از

گلخانه هیدروپونیک روستاي قازلیان شهرستان بوکان که در زمینی ...

روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزي در ادامه سفر به استان آذربایجان غربی از گلخانه هیدروپونیک 380 تنی در شهرستان

 
بوکان که با حمایت 37 میلیارد ریالی بانک کشاورزي راه اندازي شده است، بازدید کرد. 

 
به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران 

به نقل از روابط عمومی مدیریت شعب بانک کشاورزي در استان آذربایجان غربی، خدارحمی بعد ظهر دوشنبه 15 دي ماه در ادامه
سفر به آذربایجان غربی از گلخانه هیدروپونیک روستاي قازلیان شهرستان بوکان که در زمینی به مساحت 9 هزار و 500 متر مربع و با

 
45 میلیارد ریال سرمایه امسال به بهره برداري رسیده است بازدید کرد. 

بر اساس این گزارش، با بهره برداري از این گلخانه که با حمایت 37 میلیارد ریالی بانک کشاورزي راه اندازي شده، زمینه ایجاد

 
اشتغال براي 25 نفر به صورت مستقیم و 15 نفر به صورت غیر مستقیم ایجاد شده است. 

شایان ذکر است در این بازید نماینده مردم بوکان در مجلس شوراي اسلامی، فرماندار شهرستان بوکان و مدیر شعب بانک کشاورزي
آذربایجان غربی ، مدیر عامل بانک کشاورزي را همراهی می کردند.



تولید و صادرات نانو جاذب هایی براي تصفیه روغن و جداسازي مواد

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/10/22

یکی از شرکت هاي صنعتی نانو جاذب هاي زئولیتی را براي جداسازي انواع مختلف سیالات و گازها و همچنین تصفیه روغن
تولید کرده و موفق به صادرات آن نیز شده است.

یکی از شرکت هاي صنعتی نانو جاذب هاي زئولیتی را براي جداسازي انواع مختلف سیالات و گازها و همچنین تصفیه روغن

 
تولید کرده و موفق به صادرات آن نیز شده است. 

میزان تولید نانو جاذب هاي زئولیتی در این شرکت به طور
متوسط 1600 تن در ماه و میزان فروش آن 18 هزار تن در سال
است و این شرکت توانسته به واسطه تولید این محصول براي
600 نفر ایجاد اشتغال کند، ضمن آنکه توانسته این محصول را

 
به کشورهاي مالزي و ترکیه صادر کند. 

زئولیت یک ماده معدنی تشکیل شده از آلومینوسیلیکات هاي
بلوري و هیدراته فلزات قلیایی و قلیایی خاکی مانند سدیم، کلسیم، منیزیم، استرانسیم و باریم هستند و از آنجایی که این ماده
ساختاري متخلخل داشته و در صنعت به عنوان جاذب سطحی مطرح بوده، به طور گسترده براي تصفیه آب و به عنوان کاتالیزور مورد

 
استفاده قرار می گیرد. 

زئولیت ها به دو صورت طبیعی و مصنوعی تولید می شوند و خواص شیمیایی و فیزیکی متفاوتی دارند. زئولیت هاي طبیعی در جایی
ایجاد می شوند که سنگ هاي آتشفشانی و لایه هاي خاکستر با آب هاي زیرزمینی قلیایی واکنش نشان می دهند. بیش از 200 نوع
از زئولیت هاي مصنوعی با استفاده از روش هایی مانند سل-ژل (Sol-Gel) و در اثر تبلور آهسته یک ژل سیلیکا-آلومینا در حضور

 
مواد قلیایی و قالب هاي آلی ایجاد می شوند. زئولیت هاي مصنوعی در حالتی یکنواخت و فازي خالص تولید می شوند. 

زئولیت این شرکت به دو صورت گروه مختلف 4A و 3A تولید می شود که تفاوت آنها در نوع کاتیون موجود در ساختار داخلی است.
چنانچه پتاسیم جایگزین سدیم شود، زئولیت نوع 3A تولید می شود. به علت قطر بزرگ یون هاي پتاسیم در ساختار، قطر حفرات در

 
زئولیت 3A معمولا در حدود 3 آنگستروم است. این نوع زئولیت سرعت جذب بالایی داشته و در برابر آلودگی مقاوم است. 

بر اساس اعلام ستاد نانو، زئولیت نوع 3A این شرکت معمولا براي تصفیه روغن، پلیمریزاسیون و جداسازي آب از اتانول به کار می رود
و زئولیت نوع 4A براي نرم سازي آب و تمیز کردن گازهاي خطرناك استفاده می شود. بر اساس بررسی هاي انجام شده با استفاده از

آزمون BET، محصولات این شرکت داراي توزیع یکنواختی از حفرات با اندازه زیرنانومتري است.



اشتغال ناقص براي 10درصد شاغلان خراسان رضوي

منبع: رکناشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/10/22

رکنا: نرخ بیکاري استان خراسان رضوي اعلام شد. طبق آمار به میزان 9/2درصد از جمعیت اقتصادي فعال کشور نسبت به
فصل مشابه سال قبل، کاسته شده است. نرخ مشارکت اقتصادي در خراسان رضوي نیز کاهش یافته است اما این میزان در

استان ما با 2/5درصد کاهش، بیش از میانگین کشوري است.

بیکاري از بزرگترین معضلاتی است و گریبان بسیاري از

 
جوانان را به شدت می فشارد. 

گزارش تازه منتشر شده مرکز آمار ایران از نتایج طرح
آمارگیري نیروي کار در پاییز امسال، نشان می دهد که
بازهم بر جمعیت غیرفعال کشور افزوده شده است و حدود

یک میلیون و500هزار نفر دیگر به صورت کامل از بازار کار جدا شده اند. البته حتما می دانید که نباید جمعیت غیرفعال را با بیکار
اشتباه بگیرید. طبق تعاریف، افراد شاغل و بیکاري که توانایی انجام کار را دارند، در دسته جمعیت فعال اقتصادي قرار می گیرند. حالا
براساس آمار، به میزان 9/2درصد از جمعیت اقتصادي فعال کشور نسبت به فصل مشابه سال قبل، کاسته شده است. نرخ مشارکت

 
اقتصادي در خراسان رضوي نیز کاهش یافته است اما این میزان در استان ما با 2/5درصد کاهش، بیش از میانگین کشوري است. 

اگر این روزها با خبر کاهش نرخ بیکاري هم مواجه شدید، تعجب نکنید؛ این فقط یک تحلیل آماري یک سویه است و درحقیقت به
دلیل کاهش جمعیت فعال اقتصادي، این نرخ نیز روند کاهشی را نشان می دهد. این نکته را گفتیم چون نرخ بیکاري افراد 15 ساله و
بیشتر در کشور نشان می دهد که این شاخص در پاییز امسال با کاهش 2/1درصدي نسبت به فصل مشابه سال قبل، به 4/9درصد

 
رسیده است که البته این روند کاهشی نباید به افزایش اشتغال تعبیر شود. 

کاهش نرخ بیکاري به معنی افزایش اشتغال نیست براساس این آمار، استان ما در کنار ایلام با 1/5درصد، کمترین نرخ بیکاري فصل
پاییز را در کشور داشته است. این شاخص، سال گذشته در استان 3/6درصد بود که حالا 2/1درصد کاهش یافته است. البته همان طور
که گفتیم، نباید یک سویه به موضوع نگاه کنیم. پاییز امسال نرخ مشارکت اقتصادي در استان یعنی تعداد افراد بیکار و شاغلی که
توانایی انجام کار دارند، نسبت به جمعیت بالاي 15سال آن 2/5درصد کاهش یافته است. ازسوي دیگر نسبت اشتغال در خراسان

 
رضوي یعنی تعداد افراد شاغل درمقایسه با جمعیت بیشتر از 15سال نیز 7/5درصد کمتر شده است. 

درمجموع هم مشارکت اقتصادي و هم نسبت اشتغال در استان نسبت به سال گذشته روند کاهشی داشته است. نکته بسیار مهم
درباره کاهش نرخ بیکاري استان در پاییز، این است که تقاضا نیز براي ورود نیروي کار به بازار کم شده است. بی شک می پرسید این
موضوع را از کجا فهمیدیم. کاهش 2/5درصدي نرخ مشارکت به معناي کاهش جمعیت فعال در بازار کار است. حالا ازآنجایی که نرخ
بیکاري از میان جمعیت فعال اقتصادي محاسبه می شود، بخشی از تأثیر آن را می توان بر کاهش نرخ بیکاري دانست؛ چون افرادي



که متقاضی حضور در بازار کار نیستند، در نرخ بیکاري لحاظ نمی شوند، پس با کاهش نرخ مشارکت اقتصادي به طور طبیعی با یک

 
رابطه آماري، نرخ بیکاري نیز کاهش می یابد. 

سقوط استان، بیش از نزول کشور اگر نگاهی به میانگین کشوري دو شاخص نرخ مشارکت اقتصادي و نسبت اشتغال بیندازید، متوجه
خواهید شد که وضعیت استان در هر دو مورد نسبت به میانگین کشوري بهتر است اما میزان تغییرات منفی آن نسبت به مدت مشابه

 
سال قبل، از این میانگین بیشتر است. 

براساس این آمار، میانگین نرخ مشارکت اقتصادي کشور در پاییز امسال 4/41درصد بوده که نسبت به سال قبل 9/2درصد کاهش
یافته و همچنین نسبت اشتغال در کشور با کاهش 1/2درصدي به 5/37درصد رسیده است. در هر دوي این موارد، میزان کاهش
استان نسبت به سال قبل، در مقایسه با میانگین کشوري بیشتر است. شاید همان طور که پیش از این نیز کارشناسان گفته بودند،
بتوان تأثیر کرونا بر صنعت گردشگري و همچنین وضعیت مشاغل مرتبط با زائر را یکی از علل مهم این میزان کاهش در نرخ مشارکت

 
اقتصادي دانست. 

اشتغال ناقص براي 10درصد شاغلان همچنین در گزارش سایت مرکز آمار آمده است: جمعیت شاغلان15 ساله و بیشتر کشور در این
فصل، 23میلیون و 413هزار نفر بوده که نسبت به فصل مشابه سال قبل، بیش از یک میلیون و33هزار نفر کاهش داشته است. بررسی
اشتغال در بخش هاي مهم اقتصادي، نشان می دهد که در پاییز1399، بخش خدمات با 49درصد بیشترین سهم اشتغال را به خود

 
اختصاص داده است و در رتبه هاي بعدي، بخش هاي صنعت با 3/34درصد و کشاورزي با 7/16درصد قرار دارند. 

در بخش دیگري از این گزارش آمده است که 9/9درصد جمعیت شاغل، به دلایل اقتصادي ازجمله فصل غیرکاري، رکود کاري، پیدا
نکردن کار با ساعت بیشتر و... کمتر از 44ساعت در هفته کار کرده و به عبارتی اشتغال ناقص داشته اند، این درحالی است که

2/34درصد از شاغلان، 49ساعت و بیشتر در هفته کار کرده اند./شهرآرا آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.



احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و بسته بندي مرغ
و ماهی

احیا و راه اندازي مجدد کارخانه راکد فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران  به نقل از روابط عمومی و همکاري
هاي بین الملل بانک کشاورزي، میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با حمایت و منابع بانک کشاورزي

در ده ساله اخیر بالغ بر 70هزارتن در ...

با حمایت بانک کشاورزي کارخانه راکد فرآوري و بسته

 
بندي مرغ و ماهی در لرستان احیا و مجددا راه اندازي شد. 

 
به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران 

به نقل از روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي، میزان تولید بیش از 630 واحد مرغ گوشتی استان لرستان با
حمایت و منابع بانک کشاورزي در ده ساله اخیر بالغ بر 70هزارتن در سال افزایش یافته و شکوفایی و بهره برداري مناسب از این
ظرفیت ها با کارآفرینی،ایجاد فرصت هاي شغلی و افزایش سرانه درآمد می تواند راه گشاي رفع بسیاري از مشکلات اقتصادي این

 
استان باشد. 

در سال 1391 در راستاي تکمیل زنجیره ارزش و استفاده بهینه از منابع موجود در استان لرستان ، کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ
و ماهی با مساحت 1500 متر مربع زیربنا و 1450 تن ظرفیت تولید سالانه با حمایت 47 میلیارد و 500 میلیون ریالی بانک
کشاورزي از محل اعتبار صندوق توسعه ملی و منابع داخلی بانک در شهرك صنعتی شماره 2 خرم آباد راه اندازي و زمینه اشتغال

 
مستقیم 26 نفر فراهم شد. 

این گزارش می افزاید: با گذشت زمان و علی رغم مساعدت هاي مکرر بانک، این کارخانه در سال 1398 به علت مشکلات اقتصادي
تعطیل و فعالیت آن متوقف و علی رغم میل باطنی بانک تملیک شد. در سال 1399، در اجراي سیاست هاي حمایتی بانک کشاورزي
از طرح هاي راکد و غیر فعال وهمچنین تملیکی و بر اساس خط مشی بانک در سال جهش تولید ، ملک تملیکی فوق به مدیریت

 
جدید واگذار و با تخصیص مبلغ 30 میلیارد ریال از محل اعتبارات منابع داخلی بانک، این کارخانه مجددا فعالیت خود را آغاز کرد. 

ولی اله صیدي پور مدیر جدید این کارخانه فرآوري و بسته بندي مرغ و ماهی با تاکید بر اهمیت مساعدت و حمایت 30 میلیارد ریالی
بانک کشاورزي در راه اندازي مجدد این طرح گفت : با توجه به تحقیقاتی که در زمینه صنایع غذایی و بسته بندي انجام شد و با هدف
افزایش تولید و ایجاد اشتغالزایی در استان تصمیم به راه اندازي مجدد این کارخانه گرفتم . وي اظهار داشت: در این مجموعه از به روز

 
ترین و مدرن ترین تجهیزات براي بالا بردن کیفیت محصولات تولیدي و افزایش راندمان استفاده شده است. 



شایان ذکر است راه اندازي مجدد این طرح برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در احیاي طرح هاي راکد و بدهکار و باز
گرداندن این طرح ها به چرخه تولید بخش کشاورزي و رونق تولید است.



شیوه نامه اجرایی طرح مشوق بیمه اي کارفرمایان

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/10/22

ایستانیوز:مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران با ارسال نامه اي به رئیس اتاق بازرگانی تهران از اجراي طرح
مشوق بیمه اي کارفرمایان از ابتداي دي ماه سال جراي به منظور تحرك بخشی بیشتر و رونق بازار کار خبر داد. پروانه

رضایی بختیاري در نامه خود به مسعود خوانساري تاکید کرد که این طرح که در جهت ...

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز)،وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با هدف تحرك بخشی بیشتر و ایجاد
رونق در بازار کار و کاهش آثار منفی بیماري کرونا بر بنگاه هاي اقتصادي و در نتیجه ایجاد اشتغال و تشویق کارفرمایان کارگاه ها،
موسسه هاي خصوصی و تعاونی هاي فعال به استفاده از نیروي کار جدید (فارغ التحصیل دانشگاهی داراي مدرك تحصیلی لیسانس و

 
بالاتر)، شیوه نامه و دستورالعمل اجرایی طرح مشوق بیمه اي کارفرمایان را ابلاغ کرد. 

به گزارش روابط عمومی اتاق تهران، در این طرح سهمیه 810 نفر اشتغال به استان تهران اختصاص یافته است. بر اساس شیوه نامه
این طرح، به منظور کاهش مراجعه افراد و نمایندگان کارفرمایان به اداره تامین اجتماعی در استان ها، سهم بیمه کارفرما که معادل

 
23 درصد است، به حساب شخص کارفرما واریز می شود. 

همچنین سن به کارگیري فارغ التحصیلان به 38 سال افزایش یافته است که مدت زمان خدمت نظام وظیفه نیز به حداکثر سن افراد
ذکور اضافه خواهد شد. بر اساس شیوه نامه جدید، در نظر گرفتن مجموع کمتر از 36 ماه سابقه بیمه پردازي از سوي فارغ التحصیل از

 
دیگر مزایاي این طرح است. 

سامانه اینترنتی طرح مشوق بیمه اي کارفرمایان به نشانی https://moshavegh.mcls.gov.ir است که فارغ التحصیلان و
صاحبان بنگاه هاي اقتصادي می توانند پس از ثبت نام اولیه و بارگذاري قرارداد منعقد شده که می باید بر پایه حداقل دستمزد و نرخ

 
اعلامی شوراي عالی کار و نیز در نظر گرفتن تاریخ شروع قرارداد از 01/09/1399 اقدام کرده و از معافیت 24 ماهه بهره مند شوند. 

بروشور نحوه ثبت نام در سایت را اینجا دریافت کنید.



کودکان یاقوت از سردار سلیمانی و شهید فخري زاده می گویند

منبع: شبستانشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/10/22

رنجبر با اشاره به جشنواره جایزه ملی خلاقیت ذهن کارآفرین کودك ثروت سازي گفت: در این جشنواره کودکان به یاد
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و محسن فخري زاده آثار خود را ارایه می دهند.

رنجبر با اشاره به جشنواره جایزه ملی خلاقیت ذهن کارآفرین کودك ثروت سازي گفت: در این جشنواره کودکان به یاد سردار

 
شهید حاج قاسم سلیمانی و محسن فخري زاده آثار خود را ارایه می دهند. 

به گزارش خبرنگار اجتماعی خبرگزاري شبستان، پارك ملی علوم و فناوري هاي
نرم و صنایع جهاد دانشگاهی با کمک موسسه کودکان ثروت ساز تهدیدات ایام
کرونایی را براي کودکان تبدیل به فرصت کرده است. از این رو در جهت تقویت
ذهنیت کارآفرینی کودکان 5 تا 14 سال جشنواره جایزه ملی خلاقیت ذهن
کودك کارآفرین ثروت ساز برگزار می شود. در این محورهاي این جشنواره به
شخصیت سردار سپهبد شهید «قاسم سلیمانی» و شهید دانشمند «محسن

 
فخري زاده» نیز توجه شده است. 

 
درباره جزییات بیشتر این جشنواره با «علی رنجبر» ز به گفتگو پرداختیم که در زیر می خوانید: 

 
درباره جشنواره جایزه ملی خلاقیت ذهن کارآفرین کودك ثروت ساز توضیحاتی را بدهید؟ 

فراخوان ثبت نام جشنواره جایزه ملی خلاقیت ذهن کارآفرین کودك ثروت سازي از آذرماه سال جاري آغاز شده است و کوکان 5 تا
14 سال می توانند تا پایان روز 22 بهمن ماه در این جشنواره ثبت نام کنند و تا اردیبهشت ماه سال 1399 آثار را به سایت

 
www.festival.managerkids.ir ارسال کنند. 

 
درباره محورهاي این جشنواره هم بگویید؟ 

در شش زمینه این جشنواره برگزار می شود و در نهایت به بهترین ایده جایزه داده می شود. ایده هاي کارآفرینی و خلاقانه، پژوهش
هاي پزشکی، فعالیت هاي ادبی، گردشگري و بوم گردي، آزمایشگاهی و اختراع و دست سازه ها از زمینه هایی است که کودکان می

 
توانند شرکت کنند. 

در این جشنواره به شخصیت هاي الگو ساز همانند سردارسپهبد حاج قاسم سلیمانی و شهید محسن فخري زاده از نگاه کودکان توجه

 
شده است. 



 
در بخش هاي این جشنواره به چه محورهایی توجه شده است؟ 

در بخش پژوهش هاي پزشکی یا همان مدافعان کوچک سلامت باید به راهکارهاي کودکانه در رابطه با راه هاي مقابله با کرونا در قالب
ویدیوي خلاقانه توجه شود و یکی دیگر از محورها تذکر مودبانه کودکانه به بزرگترها در جهت استفاده از ماسک و رعایت فاصله

 
اجتماعی و رعایت پروتکل هاي بهداشتی است که باید در قالب ویدیو دو الی سه دقیقه اي ساخته شود. 

عکس هاي خلاقانه در جهت رعایت پروتکل هاي بهداشتی، خلاقیت در زمینه ایده هاي پزشکی دوران کرونا از قبیل طراحی لباس
هاي پرستاري جدید، لباس هاي پزشکی جدید، ماسک، شیلد با طرح هاي کودکانه و جذاب در قالب ویدیو، عکس، داستان، مقاله و

 
دست سازه ارایه شود. 

در بخش دست سازه ها ساخت صنایع دستی و فرهنگی خلاقانه، تولید و فروش گل و گیاه، اوریگامی، کاردستی هاي علمی در سازه
هاي ورزشی کودکانه مورد توجه است که کودکان باید هنگام ساخت ویدیویی دو الی سه دقیقه بسازند و یک عکس کامل شده از هم

 
اثر گرفته شود. 

در بخش ایده هاي جذاب کارآفرینی به ارایه ایده هاي کارآفرینانه در قالب فروشگاه هاي بازي و راهکارهاي نوین کسب و کار، ساخت

 
اپلیکیشن و فروشگاه هاي مجازي توجه می شود. 

در ایده هاي خلاقانه فعالیت هاي فرهنگی هنري همانند استندآپ کمدي با موضوع کرونا، موسیقی و خوانندگی، سخنرانی و آموزش

 
دروس مدرسه از محورها است. 

در فعالیت هاي ادبی نیز احساس واژه ها در قالب شعر کوتاه و شعر طنز در زمان کرونا، داستان نویسی در قالب داستان کوتاه،

 
پرداختن به شخصیت شهید سپهبد قاسم سلیمانی از نگاه کودکان مورد توجه قرار می گیرد. 

در فعالیت هاي آزمایشگاهی و اختراع که با عنوان یادبود شهید «محسن فخري زاده» برگزار می شود، اختراع، آزمایش هاي ساده با

 
کمک والدین و ساخت لوازم الکترونیکی مد نظر است. 

در بخش گردشگري و بوم گردي نیز ارایه راهکارهاي کودکانه جذب گردشگر در زمان پس از کرونا با توجه به استان و شهرستان و
شهر مستقر، ارایه راهکارهاي کودکانه در زمینه طراحی و فروش لوازم محلی در زمان کرونا و ارایه راهکارهایی که در زمینه طراحی و

 
فروش سوغاتی هاي استان مد نظر است. 

 
در این جشنواره محور هاي دینی هم دارید؟ 

در حاشیه این مسابقه نیز بخش کودکان با معرفت نیز داریم که به تلاوت قرآن کریم، حفظ قرآن، مداحی و چاوشی خانی، تواشیح و

 
سرود توجه می شود. 

 
در هر بخش چه تعداد برنده مشخص می شود؟ 

از هر موضوع در هر بخش از هر گروه سنی سه نفر یا سه تیم به عنوان نفرات برتر معرفی می شوند. از بخش کودکان با معرفت نیز



بابت هر موضوع سه نفر یا سه تیم انتخاب خواهند شد. همچنین در هر یک از هفت بخش مسابقه انتخاب قهرمان قهرمانان هر بخش

 
در روز جشنواره توسط داوران انجام می شود. 

به کلیه شرکت کنندگان در این جشنواره گواهی نامه دو زبانه معتبر اعطا می شود و از ایده هاي آنها در جهت تجاري سازي با کمک
ارگان هاي مختلف حمایت خواهد شد.



گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/10/22

رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور،
مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی بانک اقتصادنوین، در این مراسم علی امانی، نایب رئیس هیئت مدیره این بانک با اشاره به سابقه و
عملکرد نخستین بانک خصوصی ج.ا.ا در طول 20 سال فعالیت خود گفت: این بانک از بدو تاسیس تلاش خود را بر این قرار داده که
به عنوان بانک پیشرو در مرحله گذار از بانکداري سنتی به مدرن نقش آفرین باشد و در این چارچوب سعی کرده با تکمیل زنجیره
خدمات پولی و مالی از قبیل بیمه، کارگزاري بورس، تامین سرمایه، صرافی و سایر خدمات به جایگاه بالاتري در صنعت مالی دست

 
پیدا کند. 

امانی افزود: ورود نوآوري به سیستم بانکی کشور مستلزم ایجاد بازارهاي جدید در کشور است و گروه مالی اقتصادنوین، در تلاش است
با استفاده از مجموعه کامل سرویس هاي مالی که در اختیار دارد، در خلق این بازارها به کمک تیم هاي نوآور بیاید و همچنین از

 
کمک آن ها در تکمیل زنجیره ارزش گروه مالی اقتصادنوین بهره ببرد. 

در ادامه علیرضا دلیري، مشاور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري با اشاره به حرکت بانک اقتصادنوین تغییر فضاي بانکداري
سنتی به بانکداري نوین گفت: زمان آن رسیده که خود را با فضاي بین المللی بانکداري نوین، دیجیتال و جامع همراه کنیم و خدمات

 
این حوزه را در اختیار مردم قرار دهیم. 

او افزود: قطعا تسهیلگري در خدمات مالی می تواند اثرات مثبتی در زندگی اجتماعی ما ایجاد کند. بحث فین تک ها و فناوري هاي

 
مالی به سرعت در حال رشد است به طوري که هم در بازار پول، هم در بازار سرمایه و هم در بازار بیمه رشد قابل توجهی داشته اند. 

دلیري در ادامه به انتظار معاونت علمی و فناوري از نظام بانکداري اشاره کرد و گفت: اول اینکه بستر سرمایه گذاري خود را روي حوزه
دانش بنیان و استارت آپ ها متمرکز کنند که در این راستا بانک اقتصادنوین از قبل صندوق سرمایه گذاري جسورانه را راه اندازي
کرده است؛ و دوم اینکه سرمایه گذاري خود را به سمت حوزه هاي جدید ببرند. به خصوص در دوران شیوع کرونا، بانک ها می توانند

 
در این زمینه بسیار نقش آفرین باشند. 

در ادامه محمدرضا قبادي، مدیرعامل شتابدهنده نوین تک به توضیح فلسفه ي برگزاري رویداد نوین کمپ پرداخت و با بیان تاریخچه
ي مختصري از فعالیت هاي شتابدهنده ي نوین تک گفت: از ابتداي سال 1399 مسیر حرکتی نوین تک به سمت شتابدهی شرکتی

 
تغییر کرده است. 

او افزود: فعالیت هاي تحقیق و توسعه در سازمان هاي بزرگ محدودیت هاي خاص خود را دارد و به همین دلیل است که در جهان،
شرکت هاي بزرگ براي اتصال نوآوري به زنجیره ي ارزشی که ارائه می کنند، به سراغ ایجاد صندوق هاي خطرپذیر سازمانی رفته اند

 
و بانک ها نیز در تلاشند از همکاري با فین تک ها بهره ببرند. 

مدیرعامل شتابدهنده نوین تک در ادامه گفت: با کمک همکارانمان، مثل مجموعه هاي فرابوم، نوآوران امین، فینوتک، اکسیر و کوانت
ن و همچنین زیرساخت هاي گروه مالی اقتصادنوین، انواع APIهاي مورد نیاز در این حوزه را فراهم کرده ایم و آماده ایم که در اختیار
استارتاپ ها قرار دهیم. حدود بیست کارگاه آموزشی با همکاري شرکت مشاور سرمایه گذاري تامین سرمایه نوین و دانشکده برق و
کامپیوتر دانشگاه تهران و سایر اساتید اهل فن، طراحی شده و طی این یک ماه در اختیار استارتاپ ها قرار می گیرد. این خدمات
مخصوص استارتاپ هاي early stage طراحی شده و اگر تیمی از قبل به بلوغ جذب سرمایه رسیده است، می تواند بدون گذراندن



 
این کارگاه ها، به سرمایه گذاران متصل شود. 

قبادي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه جذب سرمایه گفت: ما با شرکت مدیریت ثروت ستارگان و صندوق کارآفرینی پرشیا،
زمینه ي همکاري مشترك را فراهم کرده ایم و از این طریق می توانیم به تیم ها کمک کنیم در هر مرحله اي از توسعه ي کسب
وکارشان که به سرمایه نیاز داشتند، آن را دریافت کنند. همچنین براي تیم هاي خروجی این رویداد امکان جذب سرمایه تا 20

 
میلیارد تومان فراهم شده که می تواند در اختیار تیم هاي بالغ قرار بگیرد. 

گفتنی است این رویداد عصر روز پنجشنبه 18 دي ماه جاري در سالن همایش سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران برگزار شد.



هفتاد خان اخذ مجوز؛ مانع اصلی کارآفرینی

منبع: دانشجوشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/10/22

گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، مجوز هاي شروع کسب وکار اصلی ترین مانع تحقق اقتصاد مردمی است. «اقتصاد مردمی»
فرصت مشارکت وسیع و استثناءناپذیر مردم را چنان فراهم می کند که مردم قادر باشند ضمن تعاون، مسابقه اي نوآورانه در

فعالیت هاي اقتصادي به رفع احتیاجات مردم پرداخته و با توجه به مطلوبیت خروجی ...

گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، مجوز هاي شروع کسب
وکار اصلی ترین مانع تحقق اقتصاد مردمی است. «اقتصاد
مردمی» فرصت مشارکت وسیع و استثناءناپذیر مردم را
چنان فراهم می کند که مردم قادر باشند ضمن تعاون،
مسابقه اي نوآورانه در فعالیت هاي اقتصادي به رفع
احتیاجات مردم پرداخته و با توجه به مطلوبیت خروجی
تولید شده و نه اعتبار تولیدکننده، کسب منفعت کنند و از
این طریق دوام و قوام جامعه و پیشرفت استوار آن را

 
تضمین کنند. 

این اقتصاد در حالت مطلوب خود، وضعیتی را محقق می کند که در آن هر فرد از جامعه، در هر زمان و هر مکان قادر باشد به هر
اندازه و هر طریق که تمایل دارد در اقتصاد مشارکت کرده و از منفعت آن بهره مند شود. برآیند چنین حالتی رفع احتیاجات، دوام و

 
قوام جامعه و پیشرفت استوار آن خواهد بود. 

وظیفه حکومت اسلامی براي تحقق اقتصاد مردمی، این است که شرایط فعال سازي کلیه امکانات، منابع مالی، سرمایه هاي انسانی و
علمی کشور را در فعالیت هاي اقتصادي فراهم کرده و در شرایط بحران هاي اقتصادي کنونی این سرمایه هاي عظیم مردمی را به
جنبش درآورد؛ اما پیاده سازي این دست از اهداف و راهبردها، بدون پی ریزي نظام منسجم و هدفمند اقتصاد مردمی و طراحی

 
سازوکار هاي مناسب آن میسر نخواهد بود. 

هفتاد خان اخذ مجوز مانع اصلی کارآفرینی مقام معظم رهبري در دیدار با اعضاي هیات دولت در مرداد ماه سال قبل، با ظرافت و ذکر
جزئی دغدغه هاي اصلی کارآفرینان، به خصوص در حوزه مشکلات مربوط به مجوزها، فرمودند: «من بار ها در همین جلسه اي که با
دوستان شما داشته ایم -چه جلسه ي دولت، چه جلسه ي اقتصادي که خیلی از آقایان حضور داشتید- بار ها این را گفته ام؛ یک
تولیدکننده براي اینکه یک کاري را انجام بدهد و شروع کند، از هفت خان باید عبور بکند؛ حالا من میگویم هفت خان، در واقع گاهی
از هفتاد خان باید عبور بکند؛ قوانین، مقرّرات، این دستگاه می آید یک چیزي میگوید، آن دستگاه می آید یک چیزي میخواهد، آن

 
دستگاه می آید یک مجوّزي (میخواهد)؛ چه لزومی دارد؟ این ها را جدّي باید وارد شد.» 

بسته اقتصاد مردمی مجلس شوراي اسلامی درصدد حذف رانت هاي صدور مجوز است آقاي قالیباف، رئیس مجلس شوراي اسلامی در
دیدار با رهبر انقلاب، در تشریح بسته اقتصاد مردمی مجلس عنوان کرد: به منظور جهش تولید، رونق کسب  وکار و ایجاد اشتغال باید
اولا موانع تولید، انحصارات و رانت هاي صدور مجوز را به نحو کارشناسی حذف کرد. لازم است قواي کشور بی درنگ و با زمان بندي



مشخص، اقدام به اجراي آن کنند و با تهیه قوانین و مقررات لازم و تدوین نقشه راه براي عرصه هاي مختلف، زمینه و فرصت مناسب

 
براي نقش آفرینی مردم و همه فعالان اقتصادي را فراهم آورند. 

جایگزینی مجوز هاي پسینی با مجوز هاي پیش از شروع کار، سرآغاز تحقق اقتصاد مردمی همانطور که آقاي قالیباف اشاره کرد، اصلی
ترین مانع جهش تولید و رونق کسب وکار، سخت گیري در صدور مجوزهاست. فرآیندي که به دلیل سختی طی نمودن آن، رانت ها و
انحصار هاي بسیاري را به وجود آورده است. در همین راستا می توان به صنعت خودروسازي اشاره کرد. در همین صنعت بیش از 30
شخص حقیقی و حقوقی خواستار ورود به صنعت و اخذ مجوز هاي آغاز کار هستند که در پیچ وخم بروکراسی پیچیده به بن بست
خورده و خواستار تسهیل شرایط صدور مجوز هستند. به طور قطع با تسهیل شرایط اخذ مجوز براي تولید خودرو، می توان شاهد
انقلابی در کیفیت صنعت خودروسازي بود. تنها کافیست شرایط عرضه خودرو هاي تولیدي به بازار از قبل مشخص بوده و سخت

 
گیري بر کیفیت محصولات را به جاي مرحله شروع کار به مرحله عرضه منتقل کرد. 

در بسیاري از کشور هاي پیشرفته براي بسیاري از کسب وکار ها نیازي به اخذ مجوز نبوده و صرف اعلام شروع کار و مکان فعالیت و
اعلام تعهد کارفرما به ضوابط اعلام شده، براي راه اندازي قانونی یک فعالیت اقتصادي کافیست. فرآیند اخذ مجوز شروع کسب وکار که

 
از آن به عنوان هفتاد خان اخذ مجوز یاد می شود از دو جهت مانع تحقق اقتصاد مردمی است. 

اول از آن جهت که طولانی بودن مسیر اخذ مجوز بعضا باعث از بین رفتن مزیت اقتصادي کار می شود. در برخی دیگر از کسب

 
وکارها، کارآفرین در مواجهه با ناکارآمدي هاي دستگاه هاي اجرایی، سرخورده شده و از آغاز کار خود ناامید می شود. 

دوم از آن جهت اهمیت دارد که تعارض منافع برخی از تصمیم گیران در دستگاه هاي اجرایی و نظام صنفی، باعث بستن راه ورود
فعالان جدید به حوزه هاي کاري می شود. براي مثال می توان به انحصار و شبه انحصار در سردفتري، وکالت، پزشکی، داروخانه و...
اشاره کرد. موارد فوق و دیگر کسب وکار هاي مشابه، تحت عناوین «حدود صنفی»، «ظرفیت پذیرش»، «اشباع بازار»، «حداقل

 
سرمایه»، «اهلیت» و... توجیه می شوند. 

علی فیروزي، مدیر مرکز ملی پایش و بهبود محیط کسب وکار در برنامه رهیافت دو دي ماه عنوان کرد: می توان یک سوم مجوز ها را

 
حذف کرد و به حالت پسینی درآورد. 

حذف مجوز هاي ماسک و الکل که منجر به ورود آحاد مردم براي تولید بود، خودکفایی و کاهش قیمت و حفظ کیفیت محصولات را
در پی داشت. بی شک این سیاست در صورت تعمیم به بسیاري از کالا هاي دیگر، همین نتایج را براي جامعه به ارمغان خواهد آورد.



آزمون جامع و ادواري فرهنگ و هنر آنلاین برگزار می شود

منبع: ایلناشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/10/22

آزمون هاي جامع و ادواري فرهنگ و هنر سال جاري 25 و 26 دي ماه آنلاین برگزار می شود.

آزمون هاي جامع و ادواري فرهنگ و هنر سال جاري 25 و

 
26 دي ماه آنلاین برگزار می شود. 

به گزارش ایلنا، اولین آزمون جامع سال تحصیلی 1399-
1400 و سی و سومین آزمون ادواري مهارتی بخش
فرهنگ و هنر روزهاي پنج شنبه و جمعه 25 و 26 دي ماه
جاري به صورت آنلاین و به طور همزمان در سراسر کشور

 
برگزار می شود. 

آزمون هاي جامع و ادواري بخش فرهنگ و هنر، به منظور حفظ سلامت داوطلبان و جلوگیري از شیوع ویروس کرونا با توجه به

 
پروتکل هاي بهداشتی، چندین دوره به صورت آنلاین برگزار شده است. 

آزمون هاي مهارتی بخش فرهنگ و هنر شامل آزمون هاي کتبی و عملی است که به صورت سراسري و همزمان به منظور فراگیري و
ارتقا آموزش هاي مهارتی و هنري، همچنین ساماندهی و ایجاد بسترهاي لازم براي جذب فارغ التحصیلان به بازار کار و اشتغال مولد
در حوزه فرهنگ و هنر و پرورش روحیه کارآفرینی در فارغ التحصیلان آموزش هاي مهارتی به صورت جامع و هماهنگ در سطح

کشور برگزار می شود.



هشدار وزارت کار درباره آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ پایین

منبع: بازار کارشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/10/22

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی هاي جعلی اخذ
تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد.

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی هاي جعلی اخذ

 
تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد. 

به گزارش بازارکار از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال در اطلاعیه اي اعلام کرد: برخی از افراد
سودجو با استفاده از نیاز مردم و جلب اعتماد آن ها با انتشار آگهی هاي جعلی و با عناوینی همچون اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ
سود کم به نام وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی با وعده هاي دروغین به دنبال جذب مشتري، اخاذي،کلاهبرداري و سوء استفاده از

 
مردم هستند. 

بر اساس اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال، حمایت از متقاضیان طرح هاي سرمایه گذاري به منظور توسعه کسب و کار فقط از
طریق ""سامانه کارا"" که تنها سامانه رسمی و قانونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر بوده و درخواست متقاضیان
پس از ثبت نام در سامانه از طریق ""دستگاه هاي اجرایی ذیربط"" در شهرستان ها و استان ها و""کمیته فنی"" و ""موسسات

 
عامل"" بررسی می شود. 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی از افراد خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد مشکوك،

 
موضوع را از ساعت 9 صبح الی 14 به دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال به شماره 02164492810 اطلاع دهند. 

سامانه "کارا" با هدف ثبت نام دریافت تسهیلات طرح هاي توجیهی اشتغالزا در دو برنامه "اشتغال فراگیر" و "اشتغال روستایی"

 
دولت از روز دوشنبه فعالیت خود را آغاز کرد. 

به گزارش ایرنا، این سامانه کارا به نشانی اینترنتی WWW.KARA.MCLS.GOV.IR از سوي وزارت تعاون و در سال 96 براي
دریافت تسهیلات مورد نیاز براي راه اندازي کسب و کارهاي خود بویژه در مناطق کمتر برخوردار و یا داراي نرخ بیکاري بالا طراحی

شده است.



بازدید معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از 5 واحد تولیدي در

بهشهر

منبع: بازار کارشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه بازدید از طرح هاي اشتغالزایی استان مازندران،
از پنج واحد تولیدي در شهرستان بهشهر واقع در شرق مازندران بازدید کرد.

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در ادامه بازدید از طرح هاي اشتغالزایی استان مازندران، از

 
پنج واحد تولیدي در شهرستان بهشهر واقع در شرق مازندران بازدید کرد. 

عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به همراه شریعتی نماینده مردم شهرستانهاي نکا،
بهشهر و گلوگاه در خانه ملت، کامران اصغري مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مازندران، خنجري فرماندار بهشهر، عبدي
مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل کار، صفري رییس اداره تعاون، کار شهرستان از 5 واحد تولیدي صنایع پوشاك ژینکو، ریسندگی

 
اکریل تاب، تولید ماسک، گلخانه لیمو ترش و مجتمع ورزشی در شهرستان بهشهر واقع در شرق استان مازندران بازدید کردند. 

 
بازدید معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از 5 واحد تولیدي 4 

 
گفتنی است شرکت اکریلتاب با داشتن حدود 216 نفر نیرو مشغول کار تولید نخ فرش و کاموا است. 

شایان ذکر است شرکت صنایع پوشاك ژینکو با داشتن 40 نفر نیرو براي توسعه اشتغال در بخش پیراهن دوزي نیاز به تسهیلات کم
بهره دارد که در این بازدید مشکلات بررسی و احصا و تصمیماتی براي این واحدها اخذ شد.



طرح هاي تولیدي فراگیر در اولویت اعطاي تسهیلات هستند

منبع: بازار کارشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت:طرح هاي تولیدي فراگیر عام بیشتري که در واقع
جنبه مرکزیت در یک منطقه دارد، در اولویت براي دریافت تسهیلات کم بهره و حتی بلاعوض هستند.

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت:طرح هاي تولیدي فراگیر عام بیشتري که در واقع

 
جنبه مرکزیت در یک منطقه دارد، در اولویت براي دریافت تسهیلات کم بهره و حتی بلاعوض هستند. 

 
در دیدار منصوري با فرمانداران شرق مازندران مطرح شد: طرح هاي تولیدي فراگیر در اولویت اعطاي تسهیلات هستند 

به گزارش بازارکار به نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون ،کار و رفاه اجتماعی مازندران،عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و
اشتغال وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی در جلسه مشترك فرمانداران شرق مازندران که با حضور غلامرضا شریعتی،نماینده مردم
شرق مازندران در مجلس شوراي اسلامی و کامران اصغري مدیر کل تعاون،کار و رفاه مازندران برگزار شد، با بیان این که در شرایط
اقتصادي فعلی ایجاد طرح جدید تولیدي منطقی نیست،گفت:در این شرایط باید تلاش کرد تا اشتغال موجود را حفظ کنیم و واحد

 
هاي تولیدي و یا نیمه تعطیل را در اولویت قرار دهیم. 

 
وي افزود: واحد تولیدي که بناي کارش تماما با اخذ تسهیلات باشد،سرانجام خوبی نخواهد داشت. 

منصوري گفت:براي گسترش یک محصول تولیدي تنها اعطاي تسهیلات کافی نیست و باید تمامی بسترهاي گسترش یک محصول

 
تولیدي توسط فرد تولید کننده فراهم شود. 

معاون وزیر کار گفت:تسهیلات اشتغالزایی باید براي تولیدکنندگانی باشد که به صورت پایلوت و متناسب با نیاز منطقه و تقاضاي بازار

 
باشد. 

کامران اصغري مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران نیز در این جلسه با بیان این که حمایت از طرح هاي اشتغال روستایی به
صورت مدیریتی کار خود را انجام داده است،گفت:در حال حاضر یکی از بزرگ ترین مشکلات در بحث اشتغال زایی نبود نیروي

 
متخصص و یا اصطلاحا تن ندادن بسیاري از افراد جویاي کار در واحدهاي کارگري است. 

وي با بیان اینکه حمایت از اشتغال زایی تنها به معنی اعطاي تسهیلات نیست،افزود:باید تلاش کرد تا افراد جویاي کار به دنبال مهارت

 
آموزي و آموزش هاي تخصصی متناسب با نیاز روز استان باشند. 

اصغري با تاکید بر اهمیت فرهنگ سازي کار در بین جوانان گفت: باید به مزیت مناطق در استان مازندران براي ایجاد اشتغال توجه

 
بیشتري شود. 

غلامرضا شریعتی نماینده مجلس نیز در این جلسه با اشاره به نرخ 40 درصدي بیکاري در شرق استان،گفت:شهرستان هاي نکا،بهشهر

 
و گلوگاه داراي ظرفیت ها و بسترهاي فراوانی براي ایجاد اشتغال پایدار براي جوانان جویاي کار است. 

وي با تاکید بر ضرورت بستري واحد در بحث حمایت از اشتغالزایی در استان گفت: وجود مرکزي واحد براي حمایت از حوزه اشتغال

 
موجب ساماندهی نیروهاي کار و ابزارهاي اشتغالزایی در شرق مازندران خواهد شد. 

شریعتی گفت:جایگاه فعلی شرق استان در بحث نرخ بیکاري فاصله زیادي تا نقطه ایده آل دارد و انتظار می رود توجه بیشتري به این

 
موضوع مهم شود. 

 
تقویت بسترهاي اقتصادي در روستاها از برنامه هاي اصلی دولت بوده است 



معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: یکی از برنامه هاي اصلی دولت تدبیر و امید تقویت و ایجاد

 
بسترهاي مناسب اقتصادي و اشتغالزایی در روستاها بوده است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران، عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون،کار و رفاه اجتماعی،در حاشیه بازدید از طرح هاي گلخانه اي روستاي خرماکلاي قائم شهر با اشاره به اهمیت و حمایت از
اشتغال و اقتصاد روستایی در کشور اظهارکرد: متاسفانه قبل از انقلاب سیاست بر مبناي حمایت از شهري و صنعتی شدن کارخانه اي

 
بود و اهمیتی به مناطق روستایی وجود نداشت. 

وي افزود: طبق نظر داوران بین المللی و آمارهاي موجود بعد از پیروزي انقلاب یکی از برنامه هاي اصلی در کشور بحث حمایت

 
زیرساخت هاي روستایی و بحث عمران و آبادي روستاها بوده است. 

منصوري با بیان این که عمران و آبادانی در روستا موجب شده که در چند دهه گذشته بحث زیر ساخت هاي اقتصادي و اشتغال
روستایی منسوخ بماند،گفت:یکی از برنامه هاي اصلی دولت تدبیر و امید تقویت و ایجاد بسترهاي مناسب اقتصادي و اشتغالزایی در

 
روستاها بوده است. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی ادامه داد:حمایت از اقتصاد روستایی موجب می شود تا به رغم

 
اشتغالزایی براي بومی هاي منطقه جمعیت روستایی هم افزایش پیدا کند. 

گفتنی است: روستاي خرماکلاي شهرستان قائم شهر با جمعیتی حدود 1200 نفر و 340 خانوار در دو سال اخیر با حمایت دولت و با
پیگیري هاي استانداري مازندران، اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سایر دستگاه هاي تخصصی در قالب تسهیلات اشتغال
روستایی و عشایري از محل منابع صندوق توسعه ملی و از طریق سامانه کارا، نسبت به ساخت بیش از 250 واحد گلخانه لیمو ترش،
گل و گیاه، سبزي و صیفی اقدام کرده و اکنون شاهد بهره برداري گلخانه ها، تولید و صادرات محصولات این گلخانه ها هستیم که این

اقدام بزرگ دولت و مردم باعث ایجاد اشتغال پایدار در این روستا شده است.



تقویت انگیزه افراد جهت استفاده از مواهب طبیعی در راستاي کارآفرینی

منبع: ایسناشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/10/22

فرماندار رشت با بیان اینکه دغدغه اشتغال از مهمترین دغدغه هاي کشور محسوب می شود، گفت: باید از این فرصت ها به
خوبی بهره بگیریم و به دنبال تقویت انگیزه افراد جهت استفاده از مواهب طبیعی در راستاي کارآفرینی و توسعه اقتصادي

باشیم.

علی فتح اللهی در جلسه کارگروه اشتغال شهرستان رشت
با بیان اینکه امروز دغدغه اشتغال به عنوان دغدغه اي براي
همه اقشار و خانواده ها تبدیل شده است، اظهار کرد: نگاه و
رویکرد همه دستگاه هاي اجرایی باید بر مبناي رفع موانع
و مشکلات پیش روي سرمایه گذاري و اشتغالزایی، استوار

 
باشد. 

فرماندار رشت با اشاره به مزیت ها و فرصت هاي طبیعی و
انسانی شهرستان رشت، افزود: باید از این فرصت ها به
خوبی بهره بگیریم و به دنبال تقویت انگیزه افراد جهت

 
استفاده از مواهب طبیعی در راستاي کارآفرینی و توسعه اقتصادي باشیم. 

وي با تاکید بر اینکه اگر از این مواهب طبیعی و ظرفیت ها به درستی بهره بگیریم، مشکل بیکاري قابل رفع خواهد بود، گفت: علی
رغم ظرفیت ها و طرح هاي خوبی که در راستاي اشتغالزایی وجود دارد متاسفانه در برخی از موارد بوروکراسی اداري، مانع رسیدن این

 
طرح ها به هدف اصلی آن می شود. 

فرماندار رشت با بیان اینکه رفع معضل بیکاري نیازمند تغییر تفکر و اندیشه افراد است، تصریح کرد: متاسفانه در برخی از موارد شاهد

 
نگاه تک بعدي و بخش نگر برخی از دستگاه هاي اجرایی هستیم که باید این رویکرد جاي خود را به رویکر جامع و کارکردي بدهد. 

فتح اللهی ادامه داد: کمک به حل مشکل اشتغال، وظیفه همه دستگاه هاي اجرایی است و باید در این مسیر دست سرمایه گذران و

 
کارآفرینان را بفشاریم و موانع موجود را از سر راه برداریم. 

انتهاي پیام



پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات به فعالین گردشگري پاسارگاد

منبع: ایسناشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/10/22

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري صنایع دستی شهرستان پاسارگاد از پرداخت 11 میلیارد ریال تسهیلات خسارت
ناشی از بیماري کرونا به حوزه هاي گردشگري وصنایع دستی در این شهرستان خبر داد.

محمد نصیري حقیقت با بیان اینکه امسال 12 متقاضی
دریافت تسهیلات در حوزه هاي گردشگري و صنایع دستی
در شهرستان پاسارگاد ثبت شده است، گفت: سال گذشته
از منابع داخلی بانک ها و صندوق کارآفرینی امید
شهرستان جمعاً مبلغ 65.6 میلیارد ریال تسهیلات به
متقاضیان در حوزه گردشگري و صنایع دستی پرداخت

 
شده است. 

به گزارش ایسنا به نقل از میراث فرهنگی، گردشگري
وصنایع دستی شهرستان پاسارگاد، نصیري با اشاره به شیوع بیماري کرونا، بیان کرد: متأسفانه این بیماري پاسارگاد را نیز همانند

 
سایر نقاط گردشگري دنیا دچار رکود کرده است. 

او ادامه داد: امید داریم که با خاتمه یافتن این بیماري و رونق مجدد گردشگري و جذب سرمایه گذاران در حوزه گردشگري که در

 
حال انجام مراحل اولیه سرمایه گذاري هستند و بتوانیم اشتغال این حوزه را افزایش دهیم. 

نصیري حقیقت اضافه کرد: امسال با بهره برداري از 3 اقامتگاه بوم گردي و یک کارگاه صنایع دستی کام 30 نفر به اشتغال در این

 
حوزه ها شیرین شد. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان پاسارگاد با اشاره به بافت عشایري و روستایی این شهرستان و
ظرفیت هاي بالقوه در حوزه صنایع دستی، گفت: صنایع دستی میراثی غنی از گذشتگان است که می طلبد با کمک همگان علاوه بر

 
اشتغال زمینه ي صادرات خوبی از این حوزه در شهرستان ایجاد کنیم. 

انتهاي پیام



مدیرکل ورزش و جوانان کرمانشاه خبر داد؛ اعطاي تسهیلات 500 میلیون

تومانی اشتغال به جوانان کرمانشاهی

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/10/22

 
 

 
کرمانشاه- مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمانشاه از اعطاي تسهیلات 500 میلیون تومانی اشتغال به جوانان کرمانشاهی خبر داد. 

به گزارش پایگاه خبري ورزش و جوانان استان کرمانشاه؛ صابر رحیمی اظهار کرد: طبق تفاهم نامه منعقد شده میان وزارت ورزش و
جوانان و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، جوانان مستعد و داراي طرح اشتغال می توانند با ثبت یک شرکت تعاونی در اداره کل

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان از این تسهیلات بهره ببرند. 

وي با بیان اینکه این تسهیلات تا سقف 500 میلیون تومان است، افزود: هیچ گونه ضمانتی براي دریافت این تسهیلات نیاز نبوده و در
صورت داشتن طرح اشتغال قوي تر با اخذ مجوز لازم براي شغل مربوطه و ضمانت بانکی از تسهیلات 500 میلیون تومانی تا چند

 
میلیارد تومانی می توانند بهره ببرند. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمانشاه با اشاره به جذب اعتبارات چهار و نیم میلیارد تومانی در سال گذشته در کرمانشاه، گفت:
تسهیلات سال جاري در استان کرمانشاه در 2 فاز تعریف شده که اعتبار فاز اول یک میلیارد و 700 میلیون تومان بوده و اعتبارات

 
لازم در فاز دوم هنوز ابلاغ نشده است. 

وي ادامه داد: 2 تفاهم نامه با بانک قرض الحسنه رسالت و صندوق کارآفرینی امید منعقد شده که بنا بر این تفاهم نامه به جوانان

 
جویاي کار و نیازمند به دریافت تسهیلات کم بهره وام پرداخت شود. 

رحیمی با بیان اینکه جوانان 18 تا 35 ساله می توانند براي دریافت تسهیلات کم بهره اقدام کنند، خاطرنشان کرد: دریافت این
تسهیلات در مرکز استان کرمانشاه و 13 شهرستان دیگر استان امکان پذیر بوده که در چهار حوزه فعالیت و اشتغالزایی تعریف شده

 
است . 

http://news.msy.gov.ir/news/2045493.htm  :لینک کوتاه





رسیدن به جایگاه عزتمند در علم نیازمند حذف کنکور است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/10/22

زاهدي گفت: اگر خواستار رسیدن به جایگاهی عزتمند در علم هستیم باید کنکور حذف شود.

به گزارش حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، محمدمهدي زاهدي عضو کمیسیون
آموزش مجلس شوراي اسلامی در برنامه تلویزیونی به وقت
ایران، اظهار کرد: با کنکور نمی توانیم یک فارغ التحصیل
دبیرستانی براساس انتظارات پیش بینی شده در سند

 
تحول داشته باشیم. 

او افزود: متاسفانه نظام آموزشی کشور در نظام آموزش
عالی و آموزش و پرورش هنوز به سمت و سوي آموزش مهارتی سوق پیدا نکرده است. یکی از دلایل اشتیاق جوان ها براي ورود به
دانشگاه این است که بر این باورند با ورود به دانشگاه می توانند به کار دست یابند. در حالی که با نگاهی به بسیاري از کشور هاي
پیشرفته دنیا ملاحظه می شود که افراد بیشتر به سمت مهارت هدایت می شوند. حداکثر 50 درصد از بچه ها بلافاصله بعد از دیپلم

 
گرفتن وارد بازار کار می شوند. 

عضو کمیسیون آموزش مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: یک فضاي روانی ایجاد شده مبنی بر اینکه جوان کشور فکر می کند

 
خوشبختی در درس خواندن است و این باور عارضه هاي بسیاري را به کشور وارد کرده است. 

زاهدي همچنین درباره قانون 1386 مبنی بر لحاظ کردن معدل دیپلم و سنوات در کنکور، گفت: در آبان ماه سال 86، این قانون
مصوب شد، زیرا بر این باور بودند که کنکور داراي آفاتی است. کنکور سبب می شد به جاي اینکه محتوا گرایی حاکم باشد، دانش
آموزان به دنبال زدن تست بدون ادراك و فهم واقعی از مفاهیم درس باشند. در کنار آن جریانات و مافیاي مربوط به مباحث درسی

 
کنکور را از بیرون هدایت می کردند. به این دلیل این قانون به مجلس ارائه شد و با مخالفت سهوي در آموزش و پرورش تصویب شد. 

او ادامه داد: آموزش و پرورش در این قانون مسئول شد تا سابقه تحصیلی را ارائه دهد، و بر این اساس به صورت پلکانی تا جایی که در

 
سال اول برنامه پنجم در سال 1395، کنکوري وجود نداشته باشد، اما این اتفاق نیفتاد. 

زاهدي درباره عدم اجرایی شدن این قانون گفت: اولین دلیل آن بحث وزارت آموزش و پروش است. متاسفانه این وزارت نتوانست

 
آزمون هاي پیش بینی شده را انجام دهد. 

 
باید نظام پرداخت حقوق و دستمزد کشور را ساماندهی کرد 



عضو کمیسیون آموزش مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: باید دید که در سند تحول، تعبیر و تفسیر از نحوه تربیت دانش آموز چیست
و چه انتظاري دارد. در سند درباره تربیت شخصی، خلق و خوي فردي و رفتار اجتماعی و باور هاي اعتقادي و دینی، مهارت و خلاقیت
و نوآوري فرد بحث می کند؛ که مولفه هاي جدي براي تربیت یک دانش آموزي در دوره دبیرستان است، اما با نگاهی به سیستم
آموزش و پرورش دیده می شود که خلاقیت و نوآوري در دوران دبیرستان تحت تاثیر کنکور قرار می گیرد. در حالی که یک فرد براي
کنکور نیازي به خلاقیت و نوآوري ندارد و تنها به مهارت تست زنی و تاکتیک نیاز دارد؛ بنابراین عوامل متعددي باید همزمان در کنار
هم به صورت یک در هم تنیدگی کار شود. با کنکور نمی توان یک فارغ التحصیل دبیرستانی براساس انتظارات پیش بینی شده در
سند تحول داشته باشیم. بنابراین؛ اگر خواستار رسیدن به عزتمندي در جایگاه علم هستیم باید کنکور حذف شود، ولی متاسفانه دست

 
هاي پنهان اجازه این کار را نمی دهد. 

زاهدي افزود: در کشور به لحاظ برخی عوامل اجتماعی و یا سیاست گذاري هاي اشتباه، عدالت اجتماعی از بعد حقوق و مزایا و

 
دریافتی ها مشکل وجود دارد که باید حتما نظام پرداخت حقوق و دستمزد را ساماندهی کرد و در آن عدالت محوري صورت بگیرد. 

 
دلایل محقق نشدن حذف کنکور 

در ادامه مهرداد ویس کرمی عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: شاید یکی از دلایل محقق نشدن
حذف کنکور، توجه نکردن به تمام ابعاد مسئله است. باید استدلال هاي مخالفان و موافقان کنکور مورد بررسی قرار گیرد تا مدیریتی

 
مناسب در این راستا شکل بگیرد. 

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: مخالفان کنکور اذعان می کنند که از کلاس هاي کنکور
سوءاستفاده می شود و به بحث استرس شدید شرکت کنندگان نیز اشاره می کنند. از سویی بحث عدم توجه به سوابق دانش آموز و
بسنده کردن به آزمون نصف روزي را می توان یکی از آسیب ها دانست. از دیگر آسیب ها، عدم توجه به شخصیتی افراد و اکتفا به
هوش شناختی، عدم توجه به مفهوم و حفظ محوري، شرطی سازي و تک بعدي شدن افراد است و سوال اینجاست که آیا در آموزش و
پرورش زمینه اي براي حل این اشکالات وجود دارد. به نظر می رسد که زیرساخت هاي لازم هنوز در آموزش و پرورش کشور فراهم

 
نشده است. 

او افزود: تا زمانی که مشکل اشتغال و معیشت در بسیاري از رشته ها، جبر روانی از سوي خانواده ها، دولتی بودن دانشگاه و محدود

 
بودن ظرفیت حل نشود، حل کنکور میسر نیست. 

ویس کریمی عنوان کرد: سلیقه اي بودن مدیریت ها به جاي برنامه محور بودن یکی از ضعف هاي دولت ها است. با روي کار آمدن

 
رئیس جمهور جدید، گاهی دولت جدید تعهد رئیس جمهور دولت قبلی را نمی پذیرید. 

او تاکید کرد: مجلس نیز به مصوبات خود پایبند نیست، مجلس سال 88 مصوبه اي در مورد جذب آموزش و پرورش انجام داده است

 
که تاکنون 11 مورد الحاقیه به آن داده شده است. 

ویس کریمی گفت: متاسفانه براي عدم اجراي قانون از طرف مدیران، اجراي بازخواست و مجازات جدي نداریم.



دانشگاه صنعتی همدان نیز از صنعت گلایه دارد

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/10/22

دانشگاه صنعتی همدان نیز از صنعت گلایه دارد معاون استاندار همدان نیازسنجی صنایع استان را به دانشگاه اعلام کند>

 
دانشگاه صنعتی همدان نیز از صنعت گلایه دارد معاون استاندار همدان نیازسنجی صنایع استان را به دانشگاه اعلام کند 

 
 

سپهرغرب، گروه - آذین رضایی : سپهرغرب، گروه خبر - آذین رضایی: رئیس کارآفرینی، نوآوري، خلاقیت و ارتباط با صنعت دانشگاه
صنعتی همدان با بیان اینکه دانشگاه نیز از صنعت گلایه مند است، گفت: مواردي هست که اساتید ما طرح هایی را به صنعت ارائه

 
داده اند، اما آن قدر این روال را طولانی کرده اند که اساتید ناامید شده و یا پروپوزال از جاي دیگري سر درآورده است. 

در دنیاي امروز رابطه مستقیم بین توسعه فناوري و پیشرفت در ابعاد مختلف اجتماعی، اقتصادي و سیاسی هر کشور برقرار است و
فناوري عامل اساسی براي ایجاد ثروت، دانایی و توانایی کشورها بوده و ابزاري قدرتمند در توسعه ملی به شمار می آید؛ انسان، ماشین،

 
سازمان و اطلاعات، چهار رکن اساسی فناوري هستند که تعامل این ها با یکدیگر موجب رشد و توسعه اقتصادي می شود. 

از میان چهار رکن فناوري، انسان نقش محوري و بنیادي دارد و استفاده از بهترین و مدرن ترین ماشین آلات بدون نیروي انسانی
متخصص و ماهر ممکن نیست و اینجاست که اهمیت دانشگاه بیش ازپیش روشن می شود، چراکه دانشگاه محل تربیت نیروي انسانی
متخصص و ماهر است و اگر این نیروي انسانی متخصص بتواند دانش و مهارت خود را در عرصه تولید و صنعت به کار ببرد، موجب

 
پیشرفت خواهد شد. 

این مهم قابل توجه است که ارتباط صنعت و دانشگاه در هر کشوري می تواند تأثیري تعیین کننده در رشد اقتصادي آن جامعه داشته
باشد و در این میان وظایفی در بخش دانشگاه و صنعت تعریف شده است؛ امروزه متأسفانه فاصله قابل توجهی بین پتانسیل هاي

 
علمی کشور با نیازهاي بخش صنعت وجود دارد که باید شکاف موجود با تعامل بیشتر صنایع و مراکز علمی و دانشگاهی پُر شود. 

درحال حاضر دانشگاه هاي ما به طور عمده بر انتقال دانش تأکید داشته و یک سري دانش را از کشورهاي دیگر می گیرند و به



دانشجو انتقال می دهند و جالب اینکه بسیاري از دانش هاي گرفته شده نیز بدون بومی شدن در اختیار دانشجویان قرار می گیرند و
این سؤال مطرح می شود که آیا چنین دانشجویی پس از فارغ التحصیلی می تواند مورد استفاده بخش هاي صنعت و خدمات جامعه

 
قرار گرفته و باعث پویایی و پیشرفت شود؟ 

در کشورهاي توسعه یافته ارتباط مستمر و پویاي صنعت و دانشگاه سیکل مثبتی را به وجود آورده که از طریق آن، این دو نهاد به
توسعه و رشد یکدیگر کمک می کنند، اما در کشورهاي توسعه نیافته این ارتباط وجود ندارد و دانشگاه به طور عمده به انتقال دانش

 
به دانشجویان می پردازد و صنعت هم کار خودش را انجام می دهد، یعنی هرکدام ساز خودشان را می زنند. 

اگر دانشگاه از صنعت و یا اینکه صنعت از دانشگاه جدا بیفتد، همین وضعیتی می شود که دچارش هستیم و بررسی وضعیت صنعتی و
تحقیقاتی کشور نشان می دهد که رابطه محکمی میان دولت، دانشگاه و صنعت آن طور که باید، وجود ندارد؛ یعنی یک اتحاد مثلث

 
محکم مشاهده نمی شود و اگرچه ممکن است در برخی موارد ارتباط منطقی و مناسبی هم برقرار شده باشد، اما کافی نبوده است. 

اگر توانستیم یک ارتباطی ارگانیک و غیر اجباري بین دانشگاه و صنعت برقرار کنیم، هر دو نهاد از ایجاد این رابطه سود می برند، البته
ایجاد رابطه به صورت اجباري و دستوري یک کار روبنایی بوده و چندان مؤثر نیست و ازجمله مثال آن ایجاد دفتر ارتباط دانشگاه با

 
صنعت در وزارت علوم بوده که چندان موفق نبوده است. 

آنچه آشکار است ارتباط نه چندان مطلوب و سرد دانشگاه و صنعت در همدان است و گرچه مسئولان در هردو بخش دم از ارتباط
مؤثر و سازنده می زدند، اما چندي پیش حمید بهزادي شریف، معاون امور صنایع اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان همدان در
واکنش به این سؤال که برنامه معاونت براي بهبود روابط و همراهی صنعت با دانشگاه چه بوده است، گفت که این مهم از طریق دفتر
ارتباط با صنعت دانشگاه تحقق پیدا می کند و این بستر فراهم است تا دانشجویانی که مایل به حضور در واحدهاي صنعتی به عنوان
کارآموز هستند، از طریق دفتر ارتباط با صنعت دانشگاه ها به ما جهت هماهنگی با واحدهاي صنعتی معرفی شده و این افراد در

 
واحدهاي صنعتی مشغول کار موقت خواهند شد. 

البته وي با تأکید بر آنکه متأسفانه اخیراً این ارتباط کم رنگ شده است، از درخواست مستقیم اغلب دانشجویان متقاضی براي حضور
در واحدهاي صنعتی به منظور کارآموزي سخن گفت و تأکید کرد: اگر این مهم از طریق دفاتر ارتباط با صنعت با دانشگاه ها رقم

 
بخورد، یقیناً مثمر ثمرتر خواهد بود. 

به منظور پیگیري وضعیت ارتباط دانشگاه با صنعت و اقدامات انجام شده در این حوزه با رئیس کارآفرینی، نوآوري، خلاقیت و ارتباط

 
با صنعت دانشگاه صنعتی همدان گفت و گو کردیم. 

سیدمحمدمهدي موسوي در گفت و گو با خبرنگار ما ضمن تأکید بر اینکه بخش ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی همدان یک نقش و

 
پُل ارتباطی بین صنعت و دانشگاه را ایفا می کند، اظهار کرد: در این بخش دو قسمت اساتید و دانشجویان فعال است. 

وي با بیان آنکه این امر در بخش دانشجویان بحث کارآموزي و بازدیدها از صنعت را دربرمی گیرد، گفت: بازدیدها به منظور آشنایی
دانشجویان با فضاي کار و شناخت بهتر با مفاد درسی و شکل گیري ذهنیت براي آینده شغلی آن ها بوده است، البته با توجه به شیوع

 
کرونا طی یک سال گذشته بازدیدي به آن صورت از صنعت در بخش دانشجویان نداشته ایم. 

رئیس کارآفرینی، نوآوري، خلاقیت و ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی همدان بیان کرد: حوزه ارتباطی بخش ارتباط با صنعت،



کارآفرینی، نوآوري، خلاقیت و ارتباط با صنعت است که کانون شکوفایی نوآوري و خلاقیت از سال 95 با همکاري پارك علم و فناوري

 
در این خصوص فعالیت داشته و دانشجویان با ایده هاي مختلف در این کانون حضور داشتند. 

وي با بیان اینکه ایده ها در کانون شکوفایی نوآوري و خلاقیت بعضاً به نتایج خوبی نیز می رسید، افزود: برخی از این ایده ها تبدیل به

 
شرکت شده و دانشجویانی نیز به ادامه تحصیل در سایر دانشگاه ها پرداخته اند. 

موسوي با اشاره به گرفتن مجوز ایجاد مرکز نوآوري طی سال جاري، تصریح کرد: این مهم به دنبال سفر معاون فناوري دفتر ریاست

 
جمهوري محقق شد و با تحقق این امر از حمایت هاي معاونت فناوري نیز برخوردار شده و خواهیم شد. 

وي با بیان اینکه مرکز نوآوري دانشگاه صنعتی همدان محملی است براي فعالیت تیم ها و گروه هایی که مبتنی بر ایده هاي فناورانه
دانشجویان است، ادامه داد: در بحث کارآموزي دانشجویان نیز طی یک سال گذشته با توجه به شیوع کرونا، کارهاي اجرایی و اداري به

 
صورت غیر حضوري انجام شد. 

رئیس کارآفرینی، نوآوري، خلاقیت و ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی همدان خاطرنشان کرد: در بخش اساتید نیز قسمتی از فعالیت
هاي پژوهشی، ارائه مقاله و نشر نتایج علمی بوده که در بخش طرح هاي پژوهشی اساتید می توانند از توانمندي هاي خود در انعقاد

 
قرارداد با بخش هاي مختلف خصوصی و دولتی استفاده کرده و مشکلی را از صنعت حل کنند. 

وي با بیان اینکه ارقام خوبی در بخش طرح هاي پژوهشی اساتید با وزارتخانه ها انعقاد قرارداد شده است، یادآور شد: برخورداري از
اعضاي هیئت علمی جوان و باانگیزه یکی از امتیازات دانشگاه صنعتی همدان بوده و طی سال هاي گذشته فعالیت هاي خوبی با توجه

 
به این مهم انجام شده است. 

موسوي با اشاره به شاخص ترین انعقاد قرارداد در بخش پژوهشی، اظهار کرد: این طرح در بخش معدن و از سوي دکتر اشتري با
عنوان «اجرا و پیاده سازي فرآیند بازیافت هیدورمتالوژیک فلزات ارزشمند کبالت و منگنز از کیک کبالت» ارائه شد؛ کیکی کبالت

 
پسماند کارخانه هاي تولید شمش روي بوده و این طرح در مقیاس پایلوت انجام شده، اما کار ارزشمندي است. 

وي به ایجاد فرصت مطالعاتی در بحث ارتباط با صنعت اشاره کرد و گفت: این مهم براساس یک طرح تحول در وزارتخانه از سال

 
گذشته ایجاد شده است؛ البته بنیان این اقدام از سال هاي گذاشته و از سال قبل رسماً عملیاتی شد. 

رئیس کارآفرینی، نوآوري، خلاقیت و ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی همدان بیان کرد: نقش این طرح در کارآفرینی بسیار مؤثرتر
بوده و یکی از مباحث مرتفع سازي صنعت است و اساتید ملزم هستند پس از یک بازه زمانی مشخص از ورود به دانشگاه به صورت

 
دوره اي، پروژه اي را در صنعت بردارند. 

وي با بیان آنکه این طرح محملی براي حضور اساتید در صنعت و آورده هایی براي دانشگاه می شود، افزود: این مهم نقش مؤثري در

 
ارتباط با صنعت دارد؛ البته این طرح به تازگی شروع شده و چند تن از اساتید درخواست داشته اند. 

این مقام مسئول تصریح کرد: تاکنون با 15 دستگاه اجرایی استان و برخی شرکت ها همچون شرکت سحر و کنترل گاز اکباتان تفاهم

 
نامه همکاري داشته ایم. 



وي به برگزاري مراسم روز مهندس در اسفندماه و دعوت از صنعتگران طی چندسال گذشته اشاره کرد و ادامه داد: کارگاه هایی برگزار

 
و از ظرفیت صنعتگران در این راستا استفاده می شود. 

موسوي با بیان اینکه دانشگاه نیز از صنعت گلایه دارد، خاطرنشان کرد: مواردي هست که اساتید ما طرح هایی را به صنعت ارائه داده

 
اند اما آن قدر این روال را طولانی کرده اند که اساتید ناامید شده و یا پروپوزال از جاي دیگري سر درآورده است. 

وي با تأکید بر اینکه البته ارتباط با برخی صنایع از سوي وزارتخانه الزامی می شود، یادآور شد: با سازمان صمت نیز همکاري داشتیم،
طرح سامانه تاپ راه اندازي شد که تا قبل از عید فعال نبود و اواخر بارگذاري شده است؛ هنوز اساتید ما براي این مورد درخواستی

 
نداده اند. 

رئیس کارآفرینی، نوآوري، خلاقیت و ارتباط با صنعت دانشگاه صنعتی همدان اظهار کرد: درنظر است ادامه کار با صنایع را جدي تر
دنبال کرده و دروس و مفاد آن ها را تغییر داده و دید صنعتی به دانشجو بدهیم و از معاون اقتصادي استاندار درخواست اعلام نیازهاي

 
استان را داشته ایم؛ البته قبل از آن از اداره کار این مهم را خواستیم که نتیجه اي نداشت. 

وي با تأکید بر اینکه نیازسنجی در صنایع استان مهم است، گفت: با علم به این موضوع می توانیم دوره هایی در این راستا براي

 
دانشجویان برگزار کنیم و می خواهیم عینی تر از نیازهاي استان مطلع شویم و براساس آن موضوعاتی نیز ارائه شود. 

موسوي با بیان اینکه دانشگاه صنعتی همدان به عنوان یکی از سهامداران اصلی صندوق پژوهش و فناوري استان نیز هست، تصریح

 
کرد: تشویق هاي خوبی نیز براي طرح هاي رفع کننده مشکلات صنعت در چارچوب طرح تحول درنظر گرفته شده است. 

در هزاره سوم با توجه به تحولات سریع محیطی، اوضاع بسیار متفاوت شده و براي ادامه حیات در دنیاي رقابتی کنونی بنگاه هاي
اقتصادي مزیت رقابتی خود را باید در نوآوري هاي ناشی از تحقیقات جستجو کنند و اگر بین دانشگاه ها و صنایع ما یک ارتباط خوب

 
و دوطرفه ایجاد شد، می توان به تحقق برنامه چشم انداز 20 ساله امیدوار بود. 

متأسفانه پیوند میان دو بخش علوم و فناوري با دانشگاه و صنعت در کشور ضعیف و ناپایدار است و کمتر محصول تولیدي را در کشور
می توانیم پیدا کنیم که از فرآیند تحقیق و توسعه به دست آمده باشد و شاید سهم کم تولید درآمد ناخالص ملی و پایین بودن

 
صادرات غیر نفتی و منفی بودن تراز تجاري نیز ناشی از همین مسائل باشد. 

اگرچه اکثر واحدهاي تولیدي امروزه به نقش تحقیقات در پیشرفت کاري خود اعتقاد دارند، اما بدیهی است که بنگاه اقتصادي به
تنهایی نمی تواند تمام منابع مالی و قابلیت هاي علمی مورد نیاز را تأمین کند؛ بنابراین سوق دادن واحدهاي صنعتی به سمت فعالیت

 
هاي تحقیقاتی نیاز به حمایت و سیاست گذاري دقیق در سطح ملی دارد. 

البته نمی توان فقط به دانشگاه ایراد گرفت و فقط از این محل انتظار داشته باشیم، چراکه صنعتگران ما نیز عمدتاً همکاري قابل
توجهی با دانشگاه ندارند و صنعت ما در انتظار افراد مدرك دار نیست، بلکه نیازمند نیروهاي کاربردي متخصص و تحول گرا است؛
متخصصانی که بتوانند ایده بدهند و ایده را به یک محصول و خدمت نو و رقابتی تبدیل کنند که یافتن چنین افرادي از میان جامعه

 
نخبگان علمی کشور کار چندان سختی نیست و باید به این افراد میدان داده شود تا از عرصه علمی وارد عرصه صنعتی کشور شوند. 

گرچه چندي پیش معاون امور صنایع اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان همدان از کم رنگ شدن ارتباط دانشگاه با صنعت سخن



گفته بود، اما این مهم نیز نباید مغفول بماند که صنعت نیز باید به دنبال ارتباط با دانشگاه باشد و از این ظرفیت به بهترین شکل

 
ممکن براي پیشرفت استفاده کند که این وظیفه متوجه بخش صنعت در استان نیز می شود. 

 آذین رضایی



نرخ مشارکت اقتصادي اصفهان در ماه پاییز 5.2 درصد کاهش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/10/22

اصفهان- ایرنا- نتایج طرح آمارگیري نیروي کار در ماه پاییز نشان می دهد که نرخ مشارکت اقتصادي در استان اصفهان
نسبت به مدت مشابه سال گذشته 5.2 درصد کاهش یافت و به 40.9 درصد رسید.

اصفهان- ایرنا- نتایج طرح آمارگیري نیروي کار در ماه
پاییز نشان می دهد که نرخ مشارکت اقتصادي در استان
اصفهان نسبت به مدت مشابه سال گذشته 5.2 درصد

 
کاهش یافت و به 40.9 درصد رسید. 

به گزارش ایرنا، مرکز آمار ایران نرخ بیکاري و مشارکت
اقتصادي فصل پاییز سال جاري را منتشر کرد که بر اساس
آن نرخ مشارکت اقتصادي در استان اصفهان به 40.9
درصد رسید و نسبت به مدت مشابه سال گذشته و

 
همچنین تابستان امسال کاهش یافت. 

نرخ مشارکت اقتصادي استان اصفهان در تابستان امسال 42.3 درصد و پاییز پارسال 46.1 درصد بود؛ نرخ مشارکت اقتصادي از تقسیم
جمعیت فعال (شاغل و بیکار) به جمعیت در سنین کار به دست می آید بنابراین کاهش نرخ مشارکت اقتصادي بازتاب حضور کمتر

 
افراد در سنین کار به سوي بازار کار است. 

همچنین نگاه به آمار پاییزي امسال نشان می دهد که نسبت اشتغال در استان اصفهان در پاییز امسال به 36.6 درصد رسید که نسبت
به مدت مشابه سال گذشته 4.5 درصد کاهش یافت؛ نسبت اشتغال شامل نسبت جمعیت شاغل 15 ساله و بیشتر به کل جمعیت در

 
سن کار 15 ساله و بیشتر است. 

نرخ بیکاري استان اصفهان نیز در پاییز امسال به 10.4 درصد رسید که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 0.6 درصد و نسبت به
تابستان امسال 1.2 درصد کاهش نشان می دهد؛ نرخ بیکاري نسبت "تعداد افراد بیکار در یک رده سنی مشخص" به " کل افراد

 
آماده به کار در آن رده سنی " است. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي اصفهان مدتی قبل، دلیل کاهش آمار نرخ مشارکت اقتصادي را شیوع ویروس کرونا در یک سال

 
اخیر و متوقف شدن برخی از فعالیت ها بویژه در بخش گردشگري اعلام کرد. 

نعمت االله اکبري تاکید کرد: شیوع ویروس کرونا به متوقف شدن برخی از فعالیت ها یا نیمه فعال شدن آنها و در نتیجه کاهش نرخ

 
مشارکت اقتصادي در استان اصفهان منجر شد. 



وي با بیان اینکه با کاهش نرخ مشارکت اقتصادي، نرخ بیکاري کاهش یافت، تصریح کرد: کاهش نرخ بیکاري ناشی از کاهش نرخ

 
مشارکت اقتصادي، مطلوب نیست. 

معاون آمار و اطلاعات سازمان مدیریت و برنامه ریزي اصفهان یکی از عوامل موثر در کاهش نرخ مشارکت اقتصادي را کاهش مشارکت
اقتصادي زنان اعلام کرد و گفت: بنظر می آید زنان بدلایل اجتماعی و ناشی از شرایط شیوع ویروس کرونا در سال جاري تمایل

 
کمتري براي حضور در عرصه هاي اقتصادي و شغلی داشتند. 

محمدرضا لعلی روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: از طرفی بسیاري از مشاغل خدماتی بویژه در بخش گردشگري در 9 ماه

 
گذشته متوقف یا نیمه تعطیل بود که همین امر نیز در کاهش نرخ مشارکت اقتصادي تاثیرگذار است. 

وي تاکید کرد: اصفهان بدلیل نوع مشاغل و شرایط اقتصادي که دارد بیشتر تحت تاثیر همه گیري کووید 19 قرار گرفت و آمار آن در

 
مقایسه با بسیاري از استان هاي دیگر قابل توجه است. 

این کارشناس آمار، یکی از دلایل عمده براي کاهش نرخ بیکاري در استان در این شرایط را کاهش نرخ مشارکت اقتصادي عنوان و
خاطرنشان کرد: از طرفی تولید در بخش صنعت و کشاورزي چندان تحت تاثیر قرار نگرفت و برخی از مشاغل خدماتی نیز با بهبود

 
شرایط کرونا در حال بازگشت به کار هستند. 

بر اساس گزارش مرکز آمار ایران، میانگین نرخ بیکاري در کشور در پاییز امسال 9.4 درصد بود که نسبت به فصل مشابه سال گذشته،

 
1.2 درصد کاهش یافت. 

طبق نتایج آماري مرکز آمار، در پاییز امسال نسبت به فصل مشابه سال قبل جمعیت غیرفعال کشور افزایش و جمعیت شاغل و بیکار
کشور (جمعیت فعال) با کاهش مواجه شده است که این کاهش در مقایسه با فصل تابستان سال جاري نسبت به فصل مشابه سال

 
قبل، از شدت کمتري برخوردار بوده است. 

پاییز امسال 41.4 درصد از جمعیت 15 ساله و بیش تر از نظر اقتصادي در کشورمان فعال بودند یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران قرار
گرفتند؛ بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادي حاکی از آن است که این نرخ نسبت به فصل مشابه سال قبل 2.9 درصد کاهش یافته

 
است. 

نرخ مشارکت اقتصادي مردان در کشور در پاییز امسال 68.8 درصد بود که نسبت به فصل مشابه سال گذشته 2.2 درصد کاهش نشان

 
می دهد، همچنین نرخ مشارکت اقتصادي زنان در این مدت 14.1 درصد با کاهش 3.4 درصدي نسبت به مدت مشابه پارسال است. 

 
استان اصفهان بیش از پنج میلیون نفر جمعیت در 24 شهرستان دارد. 

 
برچسب ها 

 
- مرکز آمار ایران 

 
- نرخ مشارکت 

 
- سازمان برنامه و بودجه 



 
- اصفهان 

- نرخ بیکاري



فعالان گردشگري و صنایع دستی پاسارگاد 11میلیارد ریال تسهیلات دریافت

کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/10/22

شیراز- ایرنا- مسوول اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان پاسارگاد اعلام کرد: 11 میلیاردریال
تسهیلات خسارت ناشی از شیوع ویروس کرونا به حوزه هاي گردشگري وصنایع دستی در این شهرستان اختصاص یافت.

شیراز- ایرنا- مسوول اداره میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی شهرستان پاسارگاد اعلام کرد: 11
میلیاردریال تسهیلات خسارت ناشی از شیوع ویروس کرونا
به حوزه هاي گردشگري وصنایع دستی در این شهرستان

 
اختصاص یافت. 

روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی استان فارس در خبري که در این باره از قول
محمد نصیري منتشر کرد، عنوان داشت: امسال این اداره
12 نفر را در سامانه رصد براي اشتغال به ثبت رسانده

 
است. 

او ادامه داد: در سال 98 از منابع داخلی بانک ها و صندوق کارآفرینی و امید شهرستان جمعاً مبلغ 65/ 6 میلیارد ریال تسهیلات به

 
متقاضیان در حوزه گردشگري و صنایع دستی پرداخت شده است. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان پاسارگاد بیان کرد: متأسفانه شیوع بیماري کووید 19، پاسارگاد را
نیز همانند سایر نقاط گردشگري دنیا دچار رکود کرده است؛ ولی امیدواریم با خاتمه یافتن بیماري و رونق مجدد گردشگري و جذب

 
سرمایه گذارانی که در حال انجام مراحل اولیه سرمایه گذاري هستند، بتوانیم اشتغال این حوزه را افزایش دهیم. 

نصیري حقیقت ادامه داد: در سال 99 با بهره برداري از سه اقامتگاه بومگردي و یک کارگاه صنایع دستی کام 30 نفر به اشتغال در

 
این حوزه ها شیرین شد. 

مسئول اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان پاسارگاد گفت: در سال 99 به علت شیوع بیماري کرونا حدود 11

 
میلیارد ریال به آسیب دیدگان از بیماري کرونا شاغل در حوزه هاي گردشگري و صنایع دستی شهرستان پرداخت شده است. 

او با اشاره به بافت عشایري و روستایی این شهرستان و ظرفیت هاي آن در حوزه صنایع دستی گفت: صنایع دستی نیز میراثی غنی از

 
گذشتگان است که می طلبد با کمک همگان علاوه بر اشتغال، زمینه صادرات را نیز در این حوزه ایجاد کنیم. 

شهرستان پاسارگاد به مرکزیت سعادت شهر در فاصله 110 کیلومتري شمال شیراز قرار دارد. 



سعادت شهر از گذشته حلقه اتصال در پایتخت هخامنش پاسارگاد و پارسه بوده است و از آنجا که راه ارتباطی بین پاسارگاد و پارسه

 
در گذشته تنگه بلاغی و تنگه سعادت شهر بوده، آن را کلید کوچک فتح دروازه فارس نامیده اند. 

در این منطقه تپه هاي باستانی فراوانی موجود است؛ همچنین مجموعه میراث جهانی پاسارگاد مجموعه اي از سازه هاي باستانی
برجاي مانده از دوران هخامنشی است. این بناي تاریخی یکی از مهمترین جاذبه هاي توریستی ایران است. آرامگاه کوروش سالم ترین

 
و مهمترین اثر باستانی این مجموعه به شمار می رود. 

مجموعه پاسارگاد در تاریخ شانزدهم تیرماه سال 1383 به عنوان پنجمین اثر ایران در فهرست آثار جهانی سازمان آموزشی، علمی و

 
فرهنگی ملل متحد (یونسکو) با شماره 1106 به ثبت رسید. 

سلسله هخامنشی یا هخامنشیان که بنیانگذار آن کوروش بود از 550 تا 330 پیش از میلاد به مدت 220 سال بر ایران حکومت

 
کردند. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- پاسارگاد 

 
- اداره کل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگري فارس 

- فارس



گروه اقتصاد نوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش تفاهم آنلاین، در این مراسم علی امانی، نایب رئیس هیئت مدیره این بانک با اشاره به سابقه و عملکرد نخستین
بانک خصوصی ج.ا.ا در طول 20 سال فعالیت خود گفت: این بانک از بدو تاسیس تلاش خود را بر این قرار داده که به عنوان

بانک پیشرو در مرحله گذار از بانکداري سنتی به مدرن ... نوشته گروه اقتصاد ...

به گزارش تفاهم آنلاین، در این مراسم علی امانی، نایب رئیس هیئت مدیره این بانک با اشاره به سابقه و عملکرد نخستین بانک
خصوصی ج.ا.ا در طول 20 سال فعالیت خود گفت: این بانک از بدو تاسیس تلاش خود را بر این قرار داده که به عنوان بانک پیشرو در
مرحله گذار از بانکداري سنتی به مدرن نقش آفرین باشد و در این چارچوب سعی کرده با تکمیل زنجیره خدمات پولی و مالی از قبیل

 
بیمه، کارگزاري بورس، تامین سرمایه، صرافی و سایر خدمات به جایگاه بالاتري در صنعت مالی دست پیدا کند. 

 ▫ امانی افزود: ورود نوآوري به سیستم بانکی کشور مستلزم ایجاد بازارهاي جدید در کشور است و گروه مالی اقتصادنوین، در تلاش
است با استفاده از مجموعه کامل سرویس هاي مالی که در اختیار دارد، در خلق این بازارها به کمک تیم هاي نوآور بیاید و همچنین

 
از کمک آن ها در تکمیل زنجیره ارزش گروه مالی اقتصادنوین بهره ببرد. 

 ▫ در ادامه علیرضا دلیري، مشاور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري با اشاره به حرکت بانک اقتصادنوین تغییر فضاي بانکداري
سنتی به بانکداري نوین گفت: زمان آن رسیده که خود را با فضاي بین المللی بانکداري نوین، دیجیتال و جامع همراه کنیم و خدمات

 
این حوزه را در اختیار مردم قرار دهیم. 

 ▫ او افزود: قطعا تسهیلگري در خدمات مالی می تواند اثرات مثبتی در زندگی اجتماعی ما ایجاد کند. بحث فین تک ها و فناوري هاي

 
مالی به سرعت در حال رشد است به طوري که هم در بازار پول، هم در بازار سرمایه و هم در بازار بیمه رشد قابل توجهی داشته اند. 

دلیري در ادامه به انتظار معاونت علمی و فناوري از نظام بانکداري اشاره کرد و گفت: اول اینکه بستر سرمایه گذاري خود را روي حوزه
دانش بنیان و استارت آپ ها متمرکز کنند که در این راستا بانک اقتصادنوین از قبل صندوق سرمایه گذاري جسورانه را راه اندازي
کرده است؛ و دوم اینکه سرمایه گذاري خود را به سمت حوزه هاي جدید ببرند. به خصوص در دوران شیوع کرونا، بانک ها می توانند

 
در این زمینه بسیار نقش آفرین باشند. 

 ▫ در ادامه محمدرضا قبادي، مدیرعامل شتابدهنده نوین تک به توضیح فلسفه ي برگزاري رویداد نوین کمپ پرداخت و با بیان
تاریخچه ي مختصري از فعالیت هاي شتابدهنده ي نوین تک گفت: از ابتداي سال 1399 مسیر حرکتی نوین تک به سمت شتابدهی

 
شرکتی تغییر کرده است. 

 ▫ او افزود: فعالیت هاي تحقیق و توسعه در سازمان هاي بزرگ محدودیت هاي خاص خود را دارد و به همین دلیل است که در جهان،
شرکت هاي بزرگ براي اتصال نوآوري به زنجیره ي ارزشی که ارائه می کنند، به سراغ ایجاد صندوق هاي خطرپذیر سازمانی رفته اند

و بانک ها نیز در تلاشند از همکاري با فین تک ها بهره ببرند. 



 ▫ مدیرعامل شتابدهنده نوین تک در ادامه گفت: با کمک همکارانمان، مثل مجموعه هاي فرابوم، نوآوران امین، فینوتک، اکسیر و
کوانت ون و همچنین زیرساخت هاي گروه مالی اقتصادنوین، انواع APIهاي مورد نیاز در این حوزه را فراهم کرده ایم و آماده ایم که در
اختیار استارتاپ ها قرار دهیم. حدود بیست کارگاه آموزشی با همکاري شرکت مشاور سرمایه گذاري تامین سرمایه نوین و دانشکده
برق و کامپیوتر دانشگاه تهران و سایر اساتید اهل فن، طراحی شده و طی این یک ماه در اختیار استارتاپ ها قرار می گیرد. این
خدمات مخصوص استارتاپ هاي early stage طراحی شده و اگر تیمی از قبل به بلوغ جذب سرمایه رسیده است، می تواند بدون

 
گذراندن این کارگاه ها، به سرمایه گذاران متصل شود. 

 ▫ قبادي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه جذب سرمایه گفت: ما با شرکت مدیریت ثروت ستارگان و صندوق کارآفرینی
پرشیا، زمینه ي همکاري مشترك را فراهم کرده ایم و از این طریق می توانیم به تیم ها کمک کنیم در هر مرحله اي از توسعه ي
کسب وکارشان که به سرمایه نیاز داشتند، آن را دریافت کنند. همچنین براي تیم هاي خروجی این رویداد امکان جذب سرمایه تا 20

 
میلیارد تومان فراهم شده که می تواند در اختیار تیم هاي بالغ قرار بگیرد. 

 
▫ گفتنی است این رویداد عصر روز پنجشنبه 18 دي ماه جاري در سالن همایش سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران برگزار شد. 

 
 www.enbank.ir 🔗
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مهارت

مدعیان بی مهارت بازار کار

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/10/22

در حالیکه این روزها غالب جویندگان کار و دانش آموختگان وقتی وارد بازار کار می شوند، دنبال میز و صندلی هستند،
فقدان مهارت این روزها با افزایش تعداد فارغ التحصیلان بیشتر از گذشته مورد توجه است. زمانی اگر چالش ما بی سوادي

بود، امروز چالش ما بی مهارتی است. شاید در گذشته کمتر فارغ التحصیلی ... نوشته ...

در حالیکه این روزها غالب جویندگان کار و دانش آموختگان وقتی وارد بازار کار می شوند، دنبال میز و صندلی هستند، فقدان مهارت
این روزها با افزایش تعداد فارغ التحصیلان بیشتر از گذشته مورد توجه است. زمانی اگر چالش ما بی سوادي بود، امروز چالش ما بی
مهارتی است. شاید در گذشته کمتر فارغ التحصیلی دچار بیکاري می شد اما در حال حاضر با توجه به افزایش تعداد فارغ التصیلان
شرط یافتن شغل، «مهارت» است. البته این تنها یک سمت ماجراست. یک سوم جمعیت دانشجویی کشور در رشته هاي پایه در حال
تحصیل هستند که هرگز با بازار کار متناسب نیست و طبعا بسیاري از دانشجویان این رشته ها بیکار می شوند. وقتی که در طول این
سال ها رشته هایی را براي دانشجویان در واحد هاي دانشگاهی تعریف شده است که هیچ سنخیت و تناسبی با بازار کار کشور، بدیهی
است که امروز با جمعیت بالاي فارغ التحصیلان بیکار روبه رو هستیم که بازار کاري براي خود متصور نیستند. البته انتقاد به تربیت

 
دانشجویان بدون مهارت تازگی ندارد. انتقادي که مسئولان ذیربط و در راس آن وزارت کار بارها به آن اعتراف کردند. 

در دنیاي کسب و کار و صنعت سطح نیازمندي ها و مهارت ها را تغییر داده، اما متاسفانه علی رغم تلاش هاي صورت گرفته، سیستم
آموزشی در بخش فنی و حرفه اي همچنان سنتی باقی مانده و پاسخگوي کامل نیازهاي در حال تغییر فراگیران و بازار کسب و کار
نیست. سنگ زیر بناي موفقیت، وابسته به درك ارزش مهارت ها، از سوي افراد، شرکت ها و دستگاه هاي دولتی است و اگر افراد و
سازمان باور کنند که موفقیت در آینده وابسته به ارتقا سطح مهارت هایشان است، راه رسیدن به موفقیت بسی هموارتر خواهد شد.
وقتی تحصیلات دانشگاهی به عنوان شاخصه اي براي جلوگیري از بیکاري کارساز نبوده، توجه به جایگاه آموزش هاي فنی و حرفه اي
یکی از اصلی ترین نیازهاي کشور است. چرا که بی تردید نقش مهارت آموزي در کنار آموزش هاي تئوري دانشگاه ها به نوعی هدایت
کننده به سمت چرخه ي تولید است و در شرایط کنونی پاي اقتصاد و فرهنگ ایران و بویژه براي شتابدهی به فرایند تولید امري

 
حیاتی است. 

مهارت، فناوري و تربیت نیروي انسانی ماهر یکی از عوامل اصلی رشد و توسعه ي اقتصادي پایدار در هر کشور به شمار می رود و
آموزش هاي فنی و حرفه اي یکی از کم هزینه ترین و سهل الوصول ترین راه ها براي دستیابی به تخصص مناسب براي رسیدن به
اشتغال پایدار است و افراد را براي احراز شغل، حرفه و کسب و کار آماده کرده و کارایی و توانایی او را افزایش می دهد. در واقع
خصیصه ي این آموزش ها، نوعی پرورش کارآفرین است که افراد پس از کسب مهارت و تخصص دانش فنی قادر خواهند بود، فرصت
هاي شغلی مناسبی را بدست آورند و یا فرصت هاي شغلی مناسبی را ایجاد نمایند. چرا که آموزش نظري همگام با کار عملی موجب
تربیت نیروي انسانی خلاق و فعال می گردد و این نیروها با نفوذ در جامعه سبب به کارگیري بخش عظیمی از نیروهاي غیر خلاق
جامعه خواهند شد. لذا هر دولت و ملتی براي تلاش در مسیر پر از فراز و نشیب توسعه نیازمند مدیریت هایی خواهد بود که با داشتن
توان هاي ذاتی و اکتسابی، چرخ توسعه را در بستر فرهنگ خاص جامعه ي خود به چرخش درآورد و در این بین نقش آموزش هاي
فنی و حرفه اي به عنوان حلقه ي واصله آموزش با دنیاي کار براي بهبود وضعیت اشتغال جوانان و کاهش میزان بیکاري بسیار



ضروري و غیر قابل انکار است. چراکه عدم ارتباط بین مباحث آموزشی و نیازهاي اقتصادي و بازار کار باعث بروز نابسامانی موجود در

 
حوزه ي اشتغال است. 

البته آموزش هاي فنی و حرفه اي در کشورهاي توسعه یافته تنها عهده دار تربیت نیروي کار مورد نیاز بخش هاي مختلف اقتصادي
نبوده، بلکه از طریق بسترسازي خود اشتغالی، به حل مشکل بیکاري کمک شایانی می نمایند. بیکاري موجب بسیاري از معضلات
اجتماعی می شود و اگر جوانان با آموختن مهارت توانمند شوند، بسیاري از مشکلاتی که هم اکنون با آن روبرو هستیم مرتفع خواهد
شد. بدیهی است، اگر در دانشگاه ها مهارت آموزي را در کنار تحصیل در دستور کار خود قرار دهند، فارغ التحصیلان به سادگی می

 
توانند در بنگاه هاي اقتصادي مشغول به کار شوند و حتی به کارآفرینی و تولید بپردازند و افراد بیکار زیادي را نیز صاحب شغل کنند. 

مهندس مهسا صالحی



نرخ بیکاري کانادا در اوج هشت ماهه

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/10/22

گروه اقتصادي: پس از هفت ماه روند کاهشی نرخ بیکاري
کانادا متوقف شد.به گزارش ایسنا، با وجود بازگشایی بخش
بزرگی از کسب و کارها در نتیجه کاهش سرعت شیوع
کرونا، نرخ بیکاري کانادا در ماه دسامبر با 0.1 درصد
افزایش در مقایسه با ماه قبل به 8.6 درصد رسید. این نرخ
بیکاري که بالاترین نرخ بیکاري هشت ماه اخیر محسوب
می شود پس از آن رقم خورد که در این ماه 62 هزار نفر

بیکار شدند. این میزان اشتغال زایی 33 هزار نفر بیشتر از پیش بینی هاي قبلی محسوب می شود. طی این مدت نرخ مشارکت در
بازار کار به 64.9 درصد رسیده که 0.2 درصد کمتر از رقم ثبت شده براي ماه قبل بوده است. هم چنین نرخ بیکاري جوانان که شمار
افراد فاقد شغل 20 تا 24 سال را اندازه می گیرد با 0.3 درصد افزایش نسبت به ماه قبل به 17.7 درصد رسیده است.متوسط نرخ
بیکاري کانادا در بازه زمانی 1966 تا 2020 معادل 7.82 درصد بوده که پایین ترین رقم ثبت شده مربوط به ژوئن 1966 با 2.9 درصد
و بالاترین رقم ثبت شده مربوط به می 2020 با 13.7 درصد بوده است. به تفکیک استانی در این ماه بیشترین اشتغال زایی مربوط به
استان اونتاریو بوده است. آلبرتا و بریتیش کلمبیا نیز در رده هاي بعدي قرار دارند. در سال جاري بیشترین اشتغال زایی ماهانه مربوط
به ماه ژوین با اشتغال زایی براي 952 هزار نفر و کمترین اشتغال زایی مربوط به ماه آوریل با اشتغال زایی منفی 1993 نفري بوده
است. به طور متوسط در بازه زمانی 1976 تا 2019، اقتصاد کانادا در هر ماه 18 هزار و 10 فرصت شغلی ایجاد کرده است که بالاترین
اشتغال زایی ماهانه مربوط به اوریل 2019 با 106 هزار و 500 مورد و کمترین اشتغال زایی نیز مربوط به ژانویه 2009 با منفی 124

هزار و 800 فرصت شغلی بوده است.



قصه پررمز و راز یک مسجد در مستند «ماح»

منبع: روزنامه هگمتانهشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/10/22

قصه پررمز و راز یک مسجد در مستند «ماح» >

 
هگمتانه، گروه فرهنگی: کارگردان مستند «ماح» گفت: هدف از تولید این مستند ارائه یک الگو براي فرهنگی هاست. 

به نوشته فارس، «سید عباس طهماسبی» کارگردان مستند «ماح»، درباره این مستند گفت: مسجد گواهیان سوژه اصلی کار ما است و
در این کار داستان چند نوجوان بسیجی بعد از پایان جنگ را روایت می کنیم که در جهرم پایگاه بسیج راه انداختند. اینها سی سال

 
فعالیت کردند و کارهاي جالبی انجام دادند. 

وي ادامه داد: یکی از این بچه ها اولین فردي است که گروه راهیان نور را به مناطق جنوب می برد و الان 500 جوان را جذب مسجد

 
کرده و در زمینه اشتغال و کارهاي فرهنگی فعالیت دارد. 

این کارگردان همچنین درباره نام گذاري اسم این مسجد گفت: اسم مستند، مخفف مسجد امام حسین(ع) است. همان مسجدي که

 
این فرد ساخته و در محله شان نیز به همین اسم معروف است. 

وي درباره هدف از ساخت این مستند گفت: هدف ما ارائه یک الگو بود. اگر فرهنگی ها به این منطقه بیایند و از نزدیک با فعالیت هاي

 
بچه هاي مسجد آشنا شوند خیلی خوب و آموزنده است و چنین کارهایی فرهنگ سازي می شود. 

وي همچنین افزود: این افراد تا همین جا هم که آمدند مشکل بودجه داشتند. اما با تلاش و برنامه ریزي کارشان را پیش بردند و

 
نتیجه هم گرفتند و در خیلی جاها دیده شدند. 

وي ادامه داد: براي تولید این مستند 6 ماه کار تحقیقی مان به طول انجامید و درباره پیشینه شکل گیري مسجد تحقیق کردیم و پیدا
کردن عکس هاي 30 سال پیش از مسجدها و فیلم هاي قدیمی هاي مسجد کار ساده اي نبود.



دریافت تسهیلات بالا در طرح توسعه مشاغل خانگی جهاددانشگاهی

منبع: روزنامه هگمتانهشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون فرماندار کبودرآهنگ خبر داد: دریافت تسهیلات بالا در طرح توسعه مشاغل خانگی جهاددانشگاهی اعتبارات تخصیص
یافته جوابگوي استقبال کبودراهنگی ها از اشتغال خانگی نیست>

هگمتانه، گروه شهرستان: معاون برنامه ریزي و امور عمرانی فرمانداري کبودرآهنگ گفت: مشاغلی مانند خیاطی، سفالگري،
قالیبافی و دامداري بیشترین تسهیلات اشتغال خانگی کبودراهنگ را به خود اختصاص داده اند اما اعتبارات تخصیص یافته جوابگوي

 
استقبال کبودراهنگی ها از اشتغال خانگی نیست. 

به گزارش هگمتانه، فرهاد جهانیان اظهار کرد: اشتغال خانگی یکی از روش هاي تأثیرگذار براي تأمین معیشت، پیشگیري از مهاجرت

 
و کاهش آسیب هاي اجتماعی در روستاهاي شهرستان کبودراهنگ است. 

وي درباره روند تخصیص تسهیلات اشتغال خانگی به این شهرستان توضیح داد: در سال جاري ردیف اعتباري مشاغل خانگی
شهرستان کبودراهنگ 500 میلیون تومان بود و براي شهرستانی که 80 درصد جمعیت آن را روستائیان تشکیل می دهند و بزرگترین

 
شهرستان استان محسوب می شود، بسیار ناچیز است. 

معاون فرماندار کبودراهنگ افزایش استقبال روستائیان از تسهیلات مشاغل خانگی را فرصت مناسبی دانست که حمایت از این قشر

 
می تواند یکی از گزینه هاي برگشت پذیري مهاجرت به روستاها باشد. 

وي مطرح کرد: مشاغلی مانند خیاطی، سفالگري، قالیبافی و دامداري بیشترین تسهیلات اشتغال خانگی کبودراهنگ را به خود

 
اختصاص داده اند اما اعتبارات تخصیص یافته جوابگوي استقبال کبودراهنگی ها از اشتغال خانگی نیست. 

جهانیان از اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی توسط جهاددانشگاهی در این شهرستان خبر داد و یادآور شد: کبودراهنگ نخستین

 
شهرستانی است که از طرح مشاغل خانگی جهاددانشگاهی استقبال کرده است. 

وي تصریح کرد: در ردیف اعتباري دولت براي اشتغال خانگی کبودراهنگ هر فرد می تواند 10 یا 15 میلیون تسهیلات دریافت کند

 
این در حالیست که در طرح توسعه مشاغل خانگی توسط جهاددانشگاهی هر فرد می تواند 50 میلیون به بالا تسهیلات دریافت کند. 

جهانیان افزود: در طرح اشتغال خانگی جهاددانشگاهی امکان افزایش مبلغ تسهیلات نیز وجود دارد و افراد متقاضی اشتغال خانگی
ابتدا آموزش داده می شوند سپس تسهیلات در اختیار آنها قرار می گیرد و در ادامه براي تولیداتشان بازاریابی و بازار فروش مهیا می

 
شود. 

وي گریزي هم به ورود آموزش هاي فنی و حرفه اي در روستاهاي شهرستان کبودراهنگ زد و یادآور شد: در سال هاي اخیر دست
اندرکاران فنی وحرفه اي کلاس هاي آموزشی رایگان خود را به روستاها برده اند و این آموزش ها مورد استقبال روستائیان قرار گرفته

است. 



به نقل از ایسنا، شهرستان کبودراهنگ داراي 143 هزار و 171 نفر جمعیت و 10 مرکز دهستان، سه بخش و 128 آبادي است که 80
درصد جمعیت شهرستان در روستاها ساکن هستند و پراکندگی روستاها و مسافت طاقت فرساي روستاها با مرکز شهرستان باعث
شده مردم این شهرستان در محرومیت به سر ببرند و از آنجایی که از دیرباز زنان هنرمند این دیار پا به پاي مردان سکان دار تأمین
معیشت خانواده بوده اند و در سال هاي آینده به علت مهاجرت روستائیان به شهرها خانواده هاي تولیدکننده روستا به مصرف
کنندگی روي آورده اند و در چند سال اخیر دولت براي کاهش مهاجرت ها و افزایش توان معیشت خانواده هاي روستایی تسهیلات و
خدمات اشتغالزایی در اختیار خانواده ها قرار می دهد و می طلبد مدیران ارشد استان براي تشویق خانواده هاي روستایی، نگاه ویژه

اي به موضوع افزایش تخصیص تسهیلات اشتغال خانگی به شهرستان کبودراهنگ داشته باشند.



ایجاد 3130 شغل توسط کمیته امداد امام(ره) همدان

منبع: روزنامه هگمتانهشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/10/22

ایجاد 3130 شغل توسط کمیته امداد امام(ره) همدان >

هگمتانه، گروه خبر همدان: مدیرکل کمیته امداد امام(ره) استان همدان گفت: 3هزار و 130 مددجوي کمیته امداد امام(ره) با

 
دریافت 122 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه اشتغال، صاحب شغل شدند. 

به گزارش هگمتانه، پیمان ترکمانه با اشاره به اینکه 3هزار و 130 شغل جدید از محل پرداخت تسهیلات قرض الحسنه در 9 ماه اول
امسال براي مددجویان ایجاد شده است گفت: این طرح ها در حوزه هاي دام پروري، کشاورزي، صنایع دستی، خدمات، صنعت، حمل

 
ونقل، مشاغل صنفی و خانگی ایجاد شده است. 

وي افزود: این رویکرد همواره در دستور کار این نهاد بوده و توانمندسازي خانواده ها اولویت اول کمیته امداد امام(ره) بوده است به
گونه اي که به فضل الهی تنها با استفاده از نیم درصد از منابع اشتغال کل کشور، به طور متوسط 33 درصد مشاغل خُرد و خانگی

 
توسط کمیته امداد امام(ره) ایجاد شده است. 

مدیرکل کمیته امداد امام(ره) استان همدان با تأکید بر اهمیت ایجاد مشاغل پایدار براي نیازمندان گفت: پرداخت تسهیلات قرض

 
الحسنه تنها یک مرحله از اقدامات اساسی این نهاد براي ایجاد مشاغل پایدار است. 

وي در ادامه عنوان کرد: براي ایجاد مشاغل پایدار براي خانواده هاي تحت حمایت، هفت اقدام مهم شامل انجام مشاوره هاي شغلی،
ارائه آموزش هاي رایگان، پرداخت تسهیلات، هدایت شغلی، راهبري شغلی، نظارت و بازاریابی محصولات تولیدي مددجویان در این

 
نهاد انجام می پذیرد تا یک شغل پایدار و آبرومند براي مددجویان ایجاد شود. 

ترکمانه با تأکید مجدد بر اهمیت ایجاد مشاغل پایدار براي نیازمندان افزود: از سال 1398 با هدف استفاده از توان و ظرفیت
کارآفرینان حرفه اي در کشور، طرح راهبري شغلی هم در حال اجراست که از این طریق، مددجویان مستعد اشتغال در همه زمینه ها
به کارآفرینان حرفه اي معرفی می شوند. کارآفرینان حرفه اي در این طرح، مددجویان را در اجراي طرح هاي خود به شکل مطلوبی

 
راهبري می کنند تا در مدت زمان کوتاه تري منافع اقتصادي بیشتري به دست آورده و شغل پایدارتري داشته باشند. 

وي با بیان اینکه مشاغل دانش بنیان و نوآورانه نیز در کمیته امداد امام(ره) به صورت جدي مورد حمایت قرار می گیرند اضافه کرد:
ایجاد اولین مرکز نوآوري اجتماعی در کشور در استان همدان، باهدف حمایت از این قبیل مشاغل، گویاي توجه ویژه این نهاد به
مشاغل نو و مبتنی بر استفاده از فناوري هاي نوین است که خوشبختانه زمینه ساز ورود فرزندان تحصیل کرده خانواده هاي تحت

 
حمایت به عرصه اشتغال شده است. 

ترکمانه ابراز امیدواري کرد تا پایان سال 1399 جشن خودکفایی 2هزار و 500 خانواده موفق در عرصه اشتغال استان برگزار شود.



طرح تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه خارج از نوبت در دستور کار مجلس/

ارزیابی عملکرد ضعیف، غیرشفاف، پرابهام و خلاف قانون مدیران فولاد از سال

97 تاکنون

منبع: با اقتصادشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/10/22

عضو هیات رییسه مجلس، اعلام کرد: طرح تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه خارج از نوبت در دستور کار مجلس قرار گرفته
است و در صحن مجلس راي گیري خواهد شد.

به گزارش بااقتصاد، حجت الاسلام سیدناصر موسوي
لارگانی، اظهار داشت: طرح تحقیق و تفحص از فولاد

 
مبارکه در دستور کار مجلس قرار گرفت. 

وي افزود: چندي پیش این طرح در کمیسیون صنایع و
معادن مجلس، مورد بررسی قرار گرفته و نمایندگان آن را

 
به تصویب رساندند. 

عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی در ادامه عنوان
کرد: طرح مذکور بخاطر اهمیت موضوع و همچنین سوءمدیریت در بزرگترین مجتمع فولادي کشور و منطقه، خارج از نوبت در دستور

 
کار مجلس قرار گرفت و قرار است براي آن در صحن راي گیري شود. 

 
به گزارش فارس، متن کامل طرح تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه به شرح زیر است: 

 
عنوان تحقیق و تفحص: 

بررسی دلایل کاهش حجم صادرات، عملکرد مالی، انتصابات خلاف قانون، افزایش هزینه هاي تولید، توزیع رانت، انعقاد قراردادهاي
پرابهام، پرداخت حقوق هاي نجومی، مداخلات متعدد مدیریت در فرآیند خرید و ... در مجتمع فولاد مبارکه و کلیه شرکت هاي

 
زیرمجموعه از سال 97 تا کنون. 

 
شرح: 

مجتمع عظیم فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین مجتمع تولید فولاد در کشور و موتور محرکه دست کم 3 هزار کارخانه و شرکت در
کشور از سال 97 با مشکلات بسیاري مواجه شده که علت اصلی آن در سوء مدیریت، بکارگیري مدیران بازنشسته و تبانی پشت پرده و
فسادهاي احتمالی در انعقاد قراردادها و نادیده گرفتن منافع مجتمع و سهامداران بورسی آن است که تخلفات زیاد شده در این

 
مجتمع در حال رخ دادن است. 



این در حالی است فولاد مبارکه به عنوان مولود انقلاب اسلامی ایران طی سال هاي قبل رکورددار تحرك براي رشد تولید بوده و جوایز
متعددي دریافت کرده و سرآمد رشد و تعالی سازمانی در کشور و منطقه بوده است ولی اکنون عملکرد ضعیف، غیرشفاف، پر ابهام و

 
خلاف قانون مدیران باعث بروز مسائلی شده که بایستی به دقت مورد ارزیابی قرار گیرد. 

موضوع اصلی تحقیق و تفحص: دلایل بکارگیري مدیران بازنشسته و فاقد صلاحیت فردي و تخصصی در سطوح مختلف مدیریتی این
شرکت علیرغم نص صریح قانون چیست؟ علت دست اندازي به منافع عظیم این شرکت که جزء بیت المال است براي ماندگاري در

 
مدیریت چیست؟ 

 
موضوعات فرعی تحقیق و تفحص: 

1- دلیل انعقاد قرارداد با ترك تشریفات با یک شرکت رده چندم چینی براي اجراي طرح نورد گرم 2 با قیمت گزاف چیست؟ پشت

 
پرده این قرارداد و عوامل دست اندرکار بایستی مشخص شوند. 

2- علت پرداخت حقوق کلان به برخی افراد مؤثر بدون اشتغال به کار در مجموعه چیست؟ علت مدیریت ناکارآمد داخلی و پرداخت

 
هاي نجومی به مدیران چیست؟ 

 
3- دلیل کاهش میزان تولید و حجم صادرات نسبت به سال هاي گذشته چیست؟ 

4- نحوه فروش محصولات فولاد مبارکه پرابهام است علت توزیع رانت از طریق فروش اختصاصی و شبکه توزیع (شرکت هاي

 
زیرمجموعه) چیست؟ 

 
5- علت توزیع قدرت و پول با اهداف سیاسی و از طرق مختلف در این مجموعه چیست؟ 

 
6- دلیل برگزاري آزمون استخدامی فاقد شفافیت و اعلام نتایج بدون جزئیات در این شرکت چیست؟ 

7- دلیل مداخلات متعدد مدیریت در فرآیند خرید که منجر به افزایش شدید هزینه هاي تولید در مجموعه شده چیست؟/ فارس



دختران 30 درصد کمتر از پسران «آرزو» می کنند

منبع: تابناكشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/10/22

خودپنداره منتقل شده از سوي خود، خانواده و جامعه به پسران بسیار دقیق و شفاف است اما چرا این خودپنداره به دختران
منتقل نمی شود؟

به گزارش «تابناك» به نقل از روزنامه شهروند، «اگر
نوجوانی رویایی داشته و عاشق رسیدن به آن باشد شب و
روز به آن فکر می کند؛ اگر واقعا هدفش را دوست داشته
باشد، حتما براي رسیدن به آن تلاش هم می کند.» این
صحبت هاي نازگل است؛ دختر 14 ساله اي که در یک
شهر صنعتی زندگی می کند و تقریبا همه جور امکاناتی

 
براي فکر کردن به آرزوهایش دارد و تنها مانعی که حاضر است با آن بجنگد، مخالفت احتمالی خانواده اش است. 

نوجوانی دوره اي است که افراد به یک بلوغ فکري و شناخت نسبی نسبت به خود و علایق شان می رسند؛ به علاوه به نوع ابتدایی از

 
قوه تشخیص و تصمیم گیري در مورد آینده دست پیدا می کنند. 

بعضی از نوجوان ها آرزو هاي رنگارنگ زیادي دارند که شاید سال به سال تغییر کند، اما بیشتر آن ها در همین سنین به اصلی ترین

 
خواسته درونی خود به عنوان آرزو می رسند. یک هدف بزرگ که همه تلاش و تمرکزشان را می گذارند تا به آن برسند. 

اما چه می شود که برخی نوجوانان هیچ تعریف و تصویر ذهنی از آرزو ندارند؟ جنسیت و سطح فرهنگی و اجتماعی خانواده در کنار

 
برخورداري از امکانات آموزشی و تربیتی بدون شک در ساخته شدن آرزوي ذهنی در نوجوان مهم ترین تاثیرگذاري را دارد. 

خودپنداره اي که به پسران منتقل می شود، ولی به دختران نه جالب است بدانید مطابق با یک نظرسنجی انجام شده از سوي سازمان
بهزیستی، میزان آرزوي دختران نسبت به پسران 30 درصد کمتر است. بر اساس همین نظرسنجی آرزو هاي پسران بسیار روشن بوده

 
است. 

مدیر کل دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی کشور با اشاره به اهمیت طراحی محیط مطابق با زیست زنانه در
راستاي رسیدن به توسعه پایدار، می گوید: «خودپنداره منتقل شده از سوي خود، خانواده و جامعه به پسران بسیار دقیق و شفاف

 
است، اما چرا این خودپنداره به دختران منتقل نمی شود؟» 

برداشتن موانع گاهی سخت و گاهی سهل نازگل که خواندن مهندسی کامپیوتر و مهاجرت به یک کشور دیگر هدف بزرگ ذهنی اش
است در مورد موانع آرزوهایش به شهروند آنلاین می گوید: «حتی اگر خانواده اش هم با هدفی که یک نوجوان در ذهنش دارد، مشکل



داشته باشد، او می تواند با نشان دادن هدف هایش آن ها را قانع کند. هدف داشتن به نظر من در زندگی ما معجزه می کند؛» او البته
قبول دارد که برداشتن موانع پیش روي ممکن است سهل یا سخت و بسیار چالش برانگیز باشد. صحبت از آرزوهایش را با این جمله

 
تمام می کند: «هیچ چیز غیر ممکنی در دنیا وجود نداره.» 

بزرگ ترین آرزو براي سیناي 15 ساله، رسیدن به شغل مورد علاقه اش یعنی برنامه نویسی است: «خیلی به این شغل فکر می کنم و
دوستش دارم، اما اینکه چه موانعی جلوي راهم باشه تا حالا بهش فکر نکردم؛ الان که دقت می کنم بعید می دانم موانع زیادي داشته

 
باشد؛ در واقع آرزوي شغلی به تلاش و اراده خود آدم بستگی دارد براي کنکور و ورود به دانشگاه و مسیر شغلی.» 

سینا هم در تهران و با امکانات شهري زندگی می کند و آرزویش را دست یافتنی می داند: «هدفی که من دارم هدف منطقی اي
هست. من هیچ ابهامی براي رسیدن به این هدف نمی بینم و از نظر خانواده هم اجباري براي کار خاص نداشته ام. همه تلاشم از

 
همین حالا یاد گرفتن مقدماتی برنامه نویسی است.» 

قاطعیتی که در لحن این پسر نوجوان است، روشن بودن رویاي دست یافتنی اش را نشان می دهد. سوال از آرزو ها را بهار 16 ساله، با
توضیح تفاوت آرزوهایش از بچگی تا نوجوانی پاسخ می دهد: «الان آرزوهایم نسبت به بچگی فرق می کند؛ من در سنین پایین تر

 
دوست داشتم فرشته شوم یا مثلا یک شخصیت کارتونی باشم؛ یعنی آرزو هاي خیالی.» 

خیلی زیاد به آینده قشنگ تر فکر می کنم الان آرزوهایمان واقعی تر شده و قابلیت اجرایی شدن دارد. بهار عاشق بازیگري تئاتر است:

 
«دوست دارم بازیگر خیلی خوب در تئاتر شوم و همبازي بازیگران خوب و شناخته شده.» 

او در مسیر رسیدن به آرزوهایش هر کتابی که می خواند سعی می کند ارتباطی با تئاتر در آن پیدا کند: «ما در این سن وسال، خیلی
زیاد به هدف هایمان و آینده قشنگ ترمان فکر می کنیم، اما شاید موانعی هم پیش رو باشد. مثلا جنسیت؛ یا پذیرش جامعه. مثلا من

 
فکر می کنم در کشورم دختر نمی تواند وکیل خوبی شود.» 

به گفته طاووسی در این میان پسر ها الگو هاي بهتري دارند؛ دختران نه. براي دختران کم کاري کردیم و دودش به چشم همه جامعه

 
می رود. 30 درصد آرزوي کمتر یعنی دختر ما نمی داند قرار است به کجا برسد. 

بهار که خودش در خانواده اي فرهنگی تربیت شده ادامه می دهد: «محدودیت هاي دیگر هم وجود دارد مثل تفکرات سنتی در بعضی
خانواده ها که ممکن است براي دختر ها بیشتر و سختگیرانه تر اجازه رسیدن به آرزوهایش را بدهند. یا اینکه نوجوان چه دختر چه

 
پسر در شهر یا روستایی زندگی کند که امکانات رسیدن به آرزو برایش مهیا نباشد.» 

اهمیت نقش سلامت دختران در توسعه پایدار «نقش ابعاد کلی سلامت دختران در توسعه پایدار» وبیناري است که با محوریت

 
توانمندسازي روانی اجتماعی دختران در توسعه پایدار به همت جهاد دانشگاهی واحد الزهرا (س) برگزار شد. 

محمود علی گو در این وبینار می گوید: «اغلب اوقات گفته می شود دختران و زنان در معرض آسیب هاي اجتماعی قرار دارند که می
توان گفت علت آن آماده نکردن محیط بر قاعده زیست زنانه است که درنهایت به بروز آسیب هاي اجتماعی براي زنان منجر می

 
شود.» 

این آسیب ها البته بیشتر در مناطق کمتر برخوردار نمود پیدا می کند؛ آسیب ها دقیقا از جایی شروع می شود که میزان دختران



 
بازمانده از تحصیل، در معرض خشونت به ویژه خشونت خانگی و بی سوادي بیشتر می شود 

چرا به دختران اعتماد به نفس براي آرزو کردن نمی دهیم موضوع تفاوت آرزو کردن در دختران و پسران را با سمیرا طاووسی،
روانشناس کودك و نوجوان مطرح کردیم. او به شهروند آنلاین می گوید: «چیزي که در جامعه ما مشهود به نظر می رسد، این است
که به طور کلی در جامعه اعتماد به نفس خوبی به دختران خود نمی دهیم. حسی که خودکارآمدي را در دختران بیدار کند و او بداند

 
در زندگی چقدر موثر است.» 

او ادامه می دهد: «خودکارآمدي دقیقا وابسته به همان احساس اعتماد به نفس است. جامعه این حس را به دختران نمی دهد؛ شاید

 
در خانواده این حس بیشتر القا شود.» 

این روانشناس به مثال اخیر پررنگ شده در جامعه اشاره می کند: «همین جریان پیش پا افتاده حذف تصویر دختران از کتاب سوم

 
دبستان؛ این کار چه پیامی به دختر 9 ساله می دهد؟ اینکه تو مهم نیستی و به راحتی از جلد کتاب حذف می شوي.» 

او با اشاره به نتیجه نظرسنجی که آرزو کردن در دختران را 30 درصد کمتر نسبت به پسران نشان داده، تاکید می کند: «باید ببینیم
ریشه کجاست. دختران جامعه ما در سریال ها و فیلم ها چطور نشان داده می شوند؟ چقدر امثال مریم میرزاخانی را براي دختران
خود الگو قرار می دهیم؟ پررنگ هاي جامعه ما بیشتر آقایان هستند؛ در ورزش و تحصیل و .. ما متاسفانه الگوسازي خوب براي

 
دختران مان نداشته ایم.» 

نداشتن الگوي اجتماعی خوب و عدم القاي این حس که با تلاش می توانید به هر چیزي که دوست دارید برسید، باعث ایجاد خلاء

 
بزرگ در جامعه براي نوجوانان شده است. 

طاووسی معتقد است در این خلأ، الگوسازي به دست امثال شاخ هاي اینستاگرام افتاده: «وقتی جامعه الگوي مناسبی به نوجوان نمی
دهد، او الگویش را از هرچیز که دم دستش باشد پیدا می کند. شاخ هاي اینستاگرام نماد نشان دادن ظاهر زیبا هستند و نوجوان
تصور می کند اگر به ظاهرش برسد موفق می شود. اینجاست که فاجعه شروع می شود. نوجوانی که باید با تمرکز بر درس، آینده اش

 
را بسازد به فکر جراحی بینی اش می افتد تا در جامعه دیده شود. 

طاووسی با اشاره به اینکه 30 درصد عدد کمی نیست و واقعا ناراحت کننده است، می گوید: «بخش اعظمی از جامعه ما را دختران
تشکیل می دهند و این ها قرار است مادران فرداي جامعه ما باشند و فرزندان آینده ایران را تربیت کنند، اما چه کار کنیم که دختران
مان احساس رضایت کنند؟ بچه هاي امروز به برکت اینترنت چیز هاي خیلی زیادي می بینند و با هیچ چیز احساس رضایت نمی

 
کنند.» 

اهمیت بسیار زیاد الگوسازي براي نوجوان متاسفانه جامعه نتوانسته ارزش گذاري خوبی براي الگوي نوجوانان داشته باشد. این
روانشناس تأکید می کند: «در سن نوجوانی الگو ها خیلی مهم است؛ در درس خواندن، ورزش و هنر باید الگوي موفق به دختران و

 
پسران ارایه دهیم. ولی این کوتاهی در الگوسازي باعث شده نوجوانان رها شوند. در حالی که اینترنت برایشان الگو می سازد.» 

به گفته طاووسی در این میان پسر ها الگو هاي بهتري دارند؛ دختران نه. براي دختران کم کاري کردیم و دودش به چشم همه جامعه

 
می رود. 30 درصد آرزوي کمتر یعنی دختر ما نمی داند قرار است به کجا برسد. 



آرزو اگر دست یافتنی باشد به هدف تبدیل می شود. طاووسی می گوید: «دختر امروزي آرزویش دیگر خانم دکتر شدن نیست؛ چون
مشاور در زمان انتخاب رشته به او می گوید 600 هزار نفر پشت کنکور تجربی مانده اند و از ما بهتران، پزشکی قبول می شوند. پس

 
دیگر جایگاهی براي آرزویش نمی ماند. رفته رفته آرزو ها ریزش پیدا می کند و رنگ غیر واقعی به خود می گیرد.» 

 
همین می شود آرزو به رویاي پوچ برایش تبدیل می شود و نهایت آرزویش این می شود که مهاجرت کند. 

دوراهی اجتماعی پیش روي دختران مدیرکل دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی در وبینار نقش ابعاد کلی سلامت
دختران در توسعه پایدار، به دوراهی اجتماعی که پیش روي دختران قرار می گیرد اشاره می کند که ادامه تحصیل و اشتغال مصداق
هاي آن است: «باید به مولفه هاي موثر در توانمندسازي فردي و اجتماعی زنان و دختران پرداخت. نقش، هویت و ارزش زنان باید در

 
جامعه مشخص باشد تا مطالبه گري زنان در عرصه اجتماعی واضح شود.» 

علی گو، از مولفه هاي موثر در توانمندي دختران به ایجاد عزت نفس، تقویت و آموزش مهارت هاي زندگی، مهارت هاي تاب آوري،
بهبود و افزایش رضایت از خود اشاره می کند که تمرکز بر آن ها می تواند توسعه پایدار بر محور زیست زنانه را تقویت کند.



برگزاري آنلاین آزمون جامع و ادواري فرهنگ و هنر

منبع: خبرگزاري هنرشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/10/22

آزمون هاي جامع و ادواري فرهنگ و هنر سال جاري 25 و 26 دي ماه آنلاین برگزار می شود.

به گزارش هنرآنلاین به نقل از روابط عمومی دفتر برنامه
ریزي و توسعه آموزش هاي فرهنگی و هنري وزارت
فرهنگ و ارشاد اسلامی، اولین آزمون جامع سال تحصیلی
1399-1400 و سی و سومین آزمون ادواري مهارتی بخش
فرهنگ و هنر روزهاي پنج شنبه و جمعه 25 و 26 دي ماه
جاري به صورت آنلاین و به طور هم زمان در سراسر کشور

 
برگزار می شود. 

آزمون هاي جامع و ادواري بخش فرهنگ و هنر، به منظور
حفظ سلامت داوطلبان و جلوگیري از شیوع ویروس کرونا
با توجه به پروتکل هاي بهداشتی، چندین دوره به صورت

 
آنلاین برگزار شده است. 

آزمون هاي مهارتی بخش فرهنگ و هنر شامل آزمون هاي کتبی و عملی است که به صورت سراسري و هم زمان به منظور فراگیري و
ارتقا آموزش هاي مهارتی و هنري، همچنین ساماندهی و ایجاد بسترهاي لازم براي جذب فارغ التحصیلان به بازار کار و اشتغال مولد
در حوزه فرهنگ و هنر و پرورش روحیه کارآفرینی در فارغ التحصیلان آموزش هاي مهارتی به صورت جامع و هماهنگ در سطح

کشور برگزار می شود.



امضاي تفاهم نامه همکاري میان صندوق حمایت از صنایع پیشرفته و معاونت

تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی

منبع: ایراسینشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/10/22

با امضاي تفاهمنامه همکاري بین شرکت مادر تخصصی صندوق حمایت از صنایع پیشرفته کشور و معاونت تحقیقات، فناوري
و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی فصل جدیدي از همکاري هاي بین این دو مجموعه آغاز شد.

با امضاي تفاهمنامه همکاري بین شرکت مادر تخصصی صندوق حمایت از صنایع
پیشرفته کشور و معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی فصل

 
جدیدي از همکاري هاي بین این دو مجموعه آغاز شد. 

به گزارش ایراسین به نقل از روابط عمومی صمت؛ این تفاهم نامه همکاري میان
دهقانی فیروزآبادي معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی و

 
اعضاي هیات مدیره شرکت مادرتحصصی صندوق حمایت صنایع پیشرفته امضا شد. 

شهیاد آبنار عضو هیات مدیره صحا درخصوص مفاد این تفاهمنامه گفت: در قالب این تفاهم نامه خدماتی میان صندوق و دانشگاه آزاد

 
در بخش هاي مختلف تسهیل خواهد شد. 

وي افزود: با توجه به اینکه صندوق پژوهش و نوآوري مجموعه اي نوپاست، شرایط براي تعامل و هم افزایی با صندوق حمایت ازصنایع
پیشرفته مهیاست و با توجه به این که برخی از شرکت هاي دانش بنیان و فنآور پس از تشکیل و بلوغ، تمایل به خروج از دانشگاه و

 
پیوستن به صنعت داشته باشند ما می توانیم این فضا را براي آن ها فراهم کنیم. 

آبنار افزود: علاوه بر تسهیلات و ضمانت نامه، صندوق حمایت از صنایع پیشرفته، ارزیابی طرح ها و خدمات کارشناسی را نیز در دستور

 
کار دارد که این مهم از طریق بدنه توانمند در حوزه کارشناسی با سوابق درخشان صورت می گیرد. 

این عضو هیات مدیره صحا با بیان این که بدنه کارشناسی ما نیازمند برخی افراد و شرکت هاي توانمند است، تصریح کرد: براي رفه
این نیاز در این حوزه ما می توانیم از ظرفیت هاي دانشگاه آزاد بهره بگیریم و در قالب این تفاهمنامه می توانیم خدماتی به دانشگاه در

 
حوزه ارزیابی و کارشناسی ارائه دهیم. 

آبنار با ابراز خرسندي از تشکیل صندوق فناوري و پژوهش دانشگاه آزاد خاطرنشان کرد: می توان با تعریف و ایجاد خط کارگزاري

 
براي صندوق در قالب قرارداد، شرکت هاي دانش بنیان را که عمده مشکل آن ها بحث نقدینگی است،تحت پوشش قرار دهیم. 

مهدي فرنیان عضو هیات مدیره و مدیر اداري و مالی صحا نیز در این جلسه با اشاره به خدمات قابل ارائه این شرکت براي خدمت به
مجموعه هاي فناور دانشگاه آزاد اسلامی،گفت: در حوزه ارزیابی طرح ها می توان از ظرفیت نیروهاي توانمند دانشگاه آزاد در بدنه

 
کارشناسی طرح ها استفاده کرد و این امادگی وجود دارد تا اساتید و نیروهاي دانشگاه با صندوق وارد تعامل شوند. 



دهقانی فیروزآبادي معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی نیز امضاي تفاهمنامه همکاري را بسیار مهم ارزیابی و
عنوان کرد: طی یک سال و نیم گذشته که از راه اندازي معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري می گذرد بر این اعتقاد بوده و هستیم که
دانشگاه ها باید وارد نسل سوم کارآفرینی شوند و با تعامل سازنده با مجموعه هایی مثل شرکت مادرتخصصی صندوق حمایت از

 
صنایع پیشرفته امیدواریم این مسئله سرعت بیشتري به خود بگیرد 

بهزادي پور مدیرکل اداره کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی نیز همکاري صندوق فناوري و پژوهش دانشگاه آزاد اسلامی را
با صندوق حمایت از صنایع پیشرفته امري مهم و اساسی در راستاي رشد و ارتقا جایگاه کارآفرینی در کشور دانست و با تبیین
اقدامات صورت گرفته در معاونت تحقیقات در حوزه ایجاد فضاي کارآفرینی و ایجاد استارت آپ هاي نوپا ابراز امیدواري کرد: با امضا
تفاهم نامه میان دانشگاه و صندوق حمایت از صنایع پیشرفته کشور، به شرکت هاي درحال توسعه دانشگاه تسهیلات ارائه و صندوق

حمایت از صنایع پیشرفته نیز در راستاي حمایت از شرکت هاي دانشگاه بتواند ضمانت نامه هاي معتبر لازم را تامین نماید.



با جدیت به دنبال رفع موانع پیش روي اشتغالزایی هستیم/ در مسیر

اشتغالزایی با کسی تعارف نداریم

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/10/22

فرماندار رشت با بیان اینکه دغدغه اشتغال از مهمترین دغدغه هاي کشور محسوب می شود، تاکید کرد: با جدیت به دنبال
رفع موانع اداري پیش روي اشتغالزایی و سرمایه گذاري هستیم و در این مسیر با کسی تعارف نداریم.

فرماندار رشت در جلسه کارگروه اشتغال؛ با جدیت به
دنبال رفع موانع پیش روي اشتغالزایی هستیم/ در مسیر
اشتغالزایی با کسی تعارف نداریم فرماندار رشت با بیان
اینکه دغدغه اشتغال از مهمترین دغدغه هاي کشور
محسوب می شود، تاکید کرد: با جدیت به دنبال رفع موانع
اداري پیش روي اشتغالزایی و سرمایه گذاري هستیم و در

 
این مسیر با کسی تعارف نداریم. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ مهندس علی فتح
اللهی در جلسه کارگروه اشتغال شهرستان رشت که با حضور مدیر کل جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري گیلان و مدیر کل
بنیاد شهید و امور ایثارگران استان گیلان برگزار شد با بیان اینکه امروز دغدغه اشتغال به عنوان دغدغه اي براي همه اقشار و خانواده
ها تبدیل شده است، تاکید کرد: نگاه و رویکرد همه دستگاه هاي اجرایی باید بر مبناي رفع موانع و مشکلات پیش روي سرمایه

 
گذاري و اشتغالزایی، استوار باشد. 

فرماندار رشت با اشاره به مزیت ها و فرصتهاي طبیعی و انسانی شهرستان رشت، خاطرنشان کرد: باید از این فرصت ها به خوبی بهره

 
بگیریم و به دنبال تقویت انگیزه افراد جهت استفاده از مواهب طبیعی در راستاي کارآفرینی و توسعه اقتصادي باشیم. 

وي با تاکید بر اینکه اگر از این مواهب طبیعی و ظرفیت ها به درستی بهره بگیریم، مشکل بیکاري قابل رفع خواهد بود، افزود: علی
رغم ظرفیت ها و طرح هاي خوبی که در راستاي اشتغالزایی وجود دارد متاسفانه در برخی از موارد بوروکراسی اداري، مانع رسیدن این

 
طرح ها به هدف اصلی آن می شود. 

فرماندار رشت با بیان اینکه رفع معضل بیکاري نیازمند تغییر تفکر و اندیشه افراد استف متاسفانه در برخی از موارد شاهد نگاه تک

 
بعدي و بخش نگر برخی از دستگاه هاي اجرایی هستیم که باید این رویکرد جاي خود را به رویکر جامع و کارکردي بدهد. 

مهندس فتح اللهی، ادامه داد: کمک به حل مشکل اشتغال، وظیفه همه دستگاه هاي اجرایی است و باید در این مسیر دست سرمایه
گذران و کارآفرینان را بفشاریم و موانع موجود را از سر راه برداریم.



اختصاص 40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغالزایی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/10/22

40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغالزایی در خراسان
جنوبی به ویژه در مناطق کمتر توسعه یافته و روستایی اختصاص

 
یافت. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان گفت: این تسهیلات با نرخ سود 4
درصد وبازپرداخت 5 ساله به متقاضیان واجد شرایط پرداخت می

 
شود. 

زنگنه افزود: این تسهیلات در زمینه هاي فرآوري محصولات کشاورزي، گلخانه هاي کوچک، صنایع دستی، گردشگري و بومگردي، آي
تی، طرح هاي دانش بنیان، ورزش و جوانان، خدمات و طرح هاي کوچک مورد نیاز مردم استان در مناطق مختلف که توجیه اقتصادي

 
و نیازمندي منطقه را داشته باشد پرداخت می شود. 

 
وي، سقف تسهیلات قابل پرداخت به هر متقاضی را 100 میلیون تومان اعلام کرد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان گفت: همچنین از آغاز امسال 40 میلیارد تومان تسهلات قرض الحسنه به 1400 طرح اشتغالزایی

 
در خراسان جنوبی پرداخت شده که با اجراي این طرح ها براي 1100 نفر به طور مستقیم شغل ایجاد شده است. 

 
این تسهیلات در زمینه هاي مشاغل خانگی، خوداشتغالی، کارآفرینی و اشتغال روستائیان پرداخت شده است. 

زنگنه افزود: با ایجاد این تعداد شغل از آغاز امسال، تعهد ایجاد اشتغال صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی 120 درصد محقق
شده است.



428 طرح در بخش کشاورزي تا پایان به بهره برداري می رسد

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/10/22

استاندار هرمزگان گفت: 428 طرح کوچک و بزرگ در
بخش کشاورزي استان با سرمایه گذاري 9 هزار میلیارد

 
ریال تا پایان سال جاري به بهره برداري می رسد. 

به گزارش صبح ساحل، فریدون همتی یکشنبه شب در
نشست کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان افزود:
377 طرح ساخت گلخانه با سرمایه گذاري هفت هزار
و500 میلیارد ریال و ایجاد اشتغال براي بیش از 2 هزار نفر
و راه اندازي 40 واحد صنایع تبدیلی با یکهزار و 200

 
میلیارد ریال سرمایه گذاري از مهم ترین طرح هاي قابل افتتاح بخش کشاورزي است. 

وي بیان داشت: در حوزه صنعت، معدن وتجارت نیر سه هزار و 900 میلیارد ریال طرح در دهه فجر امسال مورد بهره برداري قرار می

 
گیرد که براي 6 هزار نفر شغل ایجاد می کند. 

استاندار هرمزگان اظهارداشت: همچنین 72 طرح گردشگري شامل ساخت مجتمع هاي گردشگري و پذیرایی، هتل، اقامتگاه بومگردي

 
و سنتی با سرمایه گذاري بخش خصوصی در استان درحال اجراست. 

همتی یادآورشد: 12 مورد از این طرح هاي گردشگري با سرمایه گذاري بیش از 9 هزار و 300 میلیارد ریال و اشتغال زایی 324 نفر
تا پایان امسال و 20 طرح با سرمایه گذاري 2هزار و 560 میلیارد ریال و اشتغال براي 633 نفر تا پایان دولت به بهره برداري می رسد.
وي در خصوص تولید صنایع بزرگ استان نیز گفت: تولیدات فولاد، آلومینیوم، سیمان و روي هرمزگان در 9 ماهه امسال هفت هزار و

 
927 میلیون تن بوده که در همسنجی با پارسال هشت درصد رشد داشته است. 

در این نشست با مصوبه کارگروه تسهیل و رفع تولید هرمزگان، با بخشودگی جریمه بدهی یکی از شرکت هاي صنعتی استان به تامین

 
اجتماعی و درخواست 30 متقاضی تسهیلات صنعتی، صنفی و کشاورزي استان به ارزش 425 میلیارد ریال موافقت شد. 

 
منبع:ایرنا 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 



 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



تکمیل کریدورهاي شمالی _ جنوبی و شرقی _ غربی کشور

منبع: ایمناشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیرکل راه و شهسازي استان اصفهان گفت: تکمیل و بهره برداري از کریدورهاي شمالی _ جنوبی و شرقی _ غربی کشور
یکی از مهمترین زیرساخت هاست و استان اصفهان با توجه به موقعیت ویژه جغرافیایی و قرارگیري در مرکز کشور نقش

مهمی در این چهار راه حمل ونقلی ایفا می کند.

 
قاري قرآن: تکمیل کریدورهاي شمالی _ جنوبی و شرقی _ غربی کشور 

مدیرکل راه و شهسازي استان اصفهان گفت: تکمیل و بهره
برداري از کریدورهاي شمالی _ جنوبی و شرقی _ غربی کشور
یکی از مهمترین زیرساخت هاست و استان اصفهان با توجه به
موقعیت ویژه جغرافیایی و قرارگیري در مرکز کشور نقش مهمی

 
در این چهار راه حمل ونقلی ایفا می کند. 

به گزارش ایمنا به نقل از وزارت راه و شهرسازي (اصفهان)
علیرضا قاري قرآن مدیرکل راه و شهرسازي استان اصفهان؛ در

خصوص تأثیر اقدامات این اداره کل بر جامعه اظهار کرد: حوزه عملکردي این اداره کل بسیار گسترده و با اهمیت است به نحوي که
سیاست گذاري ها و اقدامات ادارات کل راه و شهرسازي در سراسر کشور می تواند بر روند زندگی روزمره مردم تأثیر بسزایی داشته

 
باشد. 

وي افزود: عمران و نگاه توسعه اي به شهرهاي استان، ارتقا راه هاي مواصلاتی، جلوگیري از تضییع حقوق بیت المال و رفع تصرفات از
اراضی دولتی، تأمین مسکن و نظارت دقیق بر اجراي پروژه هاي در دست اقدام از جمله اموري است که این اداره کل به آن اهتمام

 
ویژه دارد. 

مدیرکل راه و شهرسازي استان اصفهان خاطرنشان کرد: عدالت در حوزه کاري، حفظ شأن مردم، حرکت به سوي استقرار دولت
الکترونیک و خدمات دهی به ارباب رجوعان به صورت غیرحضوري در راستاي تسریع فعالیت ها، کاهش حداکثري مراجعه حضوري و

 
رضایتمندي اقشار مختلف مردم از دیگر اقدامات مهمی است که در این اداره کل به آن توجه می شود. 

قاري قرآن در خصوص برنامه ها و اقدامات اداره کل راه و شهرسازي استان اصفهان در سال جهش تولید گفت: با نامگذاري سال
1399 از سوي مقام معظم رهبري به نام "جهش تولید"، اداره کل راه و شهرسازي استان اصفهان ضمن اقدام به تشکیل کارگروه هاي

 
ویژه با تلاش و برنامه ریزي به عملیات اجرایی تمامی پروژه هاي اولویت دار سرعت بخشید. 

وي با اشاره به اینکه از اهداف کلان وزارت راه و شهرسازي برون گرائی اقتصاد، ترانزیت و توجه به تجارت بین المللی است، تصریح
کرد: تکمیل و بهره برداري از کریدورهاي شمالی _ جنوبی و شرقی _ غربی کشور یکی از مهمترین این زیرساخت هاست و استان
اصفهان با توجه به موقعیت ویژه جغرافیایی، قرارگیري در مرکز کشور و همجواري با 9 استان دیگر، نقش مهمی در این چهار راه حمل



 
و نقلی ایفا می کند. 

مدیرکل راه و شهرسازي استان اصفهان افزود: پروژه آزادراه کنارگذر شرق اصفهان، از جمله پروژه هاي جهش تولید محسوب می شود
که به لطف خدا 63 کیلومتر آن در سال جاري افتتاح شده است. این پروژه مزایایی همچون کاهش هزینه و زمان سفر، کاهش

 
آلایندگی هاي زیست محیطی و مصرف سوخت، ایجاد یک وضعیت ایمن و روان تر در این بخش از کریدورهاي ترانزیتی را در بردارد. 

قاري قرآن اضافه کرد: با سیاست گذاري هاي به عمل آمده از بهمن ماه سال 1398 تاکنون و در راستاي تحقق شعار سال جاري،
علاوه بر پروژه کنارگذر شرق اصفهان، هفت پروژه دیگر شامل؛ (باند دوم با درود کاشان، باند دوم نائین انارك، باند دوم تیران سامان،
باند دوم ندوشن ورزنه، تقاطع غیر همسطح چنار واقع در کاشان مشهد اردهال، جاده محمد آباد سفید شهر و جاده برزك کاشان)

 
مورد افتتاح قرار گرفته و به بهره برداري رسیده است. 

وي با بیان اینکه 10 پروژه راهسازي در سطح استان اصفهان در شرف افتتاح و بهره برداري است گفت: اداره کل راه و شهرسازي
استان اصفهان 14 پروژه راهسازي دیگر نیز در دست اجرا دارد که علاوه بر کیفیت مناسب از پیشرفت فیزیکی قابل توجه برخوردار

 
بوده و در بازه زمانی تعریف شده به بهره برداي می رسند. 

مدیرکل راه و شهرسازي استان اصفهان خاطرنشان کرد: در سال جاري اولویت اداره کل راه و شهرسازي استان اصفهان تکمیل پروژه
هاي نیمه تمام بوده است بنابراین پروژه جدید تنها در صورت تأمین منابع مالی تعریف شده و در حال حاضر نیز شش پروژه در سطح

 
استان اصفهان در مجموع به میزان 83.5 کیلومتر در مرحله اجراي مناقصه قرار دارد. 

قاري قرآن از دیگر پروژه هاي اولویت دار استان به بخش حمل و نقل ریلی اشاره کرد و گفت: پروژه قطار سریع السیر تهران قم
اصفهان به عنوان یکی از پروژه هاي کلان استان محسوب می شود. این پروژه به طول 420 کیلومتر از ایستگاه راه آهن تهران شروع

 
می شود و به پل المپیک یا نقش جهان می رسد. 

وي افزود: 212 کیلومتر از این پروژه در استان اصفهان است که با بهره برداري از آن مسیر تهران به اصفهان در طول یک ساعت و 20

 
دقیقه طی می شود. 

مدیرکل راه و شهرسازي استان اصفهان گفت: از مهمترین برنامه هاي ما در بخش مسکن و ساختمان، پیگیري و احداث پروژه هاي
طرح اقدام ملی مسکن در استان، تکمیل خدمات روبنایی مسکن مهر شامل مدرسه، مسجد و …، تکمیل و اجراي پروژه هاي آماده
سازي، تأمین مسکن براي خانوارهاي دو معلول، تکمیل و احداث پروژه هاي انبوه سازي مسکونی-تجاري و اداري و توسعه فناوري

 
هاي نوین ساختمان در پروژه هاي در دست اجرا است. 

قاري قرآن ادامه داد: جهت رونق بازار مسکن در طرح اقدام ملی براي ساخت 70 هزار و 780 واحد در استان اصفهان برنامه ریزي
شده که این عدد معادل 18 درصد این طرح بزرگ و ملی در سطح کشور است. و از این میزان 41 هزار و 500 واحد در سه شهر

 
جدید بهارستان، فولادشهر و مجلسی ساخته می شود. 

وي افزود: در طرح ملی مسکن استان اصفهان تا کنون بیش از 78 هزار نفر متقاضی بوده و ثبت نام داشتند، درخواست بالغ بر 13

 
هزار متقاضی تأیید نهایی شده و براي تمامی متقاضیانی که تأیید نهایی شده و آورده اولیه را واریز نموده اند تأمین زمین شده است. 



مدیرکل راه و شهرسازي استان اصفهان در خصوص وضعیت طرح هاي توسعه و عمران (طرح جامع و تفصیلی) در سطح استان اظهار
کرد: مطالعات مرحله اول تهیه طرح جامع شهر اصفهان با رویکرد نوین به عنوان اولین پایلوت کشوري اتمام یافته و مشاورِ مرحله دوم
در حال ارزیابی و انتخاب است. همچنین تهیه طرح جامع نطنز با رویکرد نوین به عنوان دومین پایلوت کشوري در مرحله اول، قرار

 
دارد و طرح جامع نائین با رویکرد بازآفرینی شهري و حفاظت از بافت تاریخی در مرحله تهیه است. 

قاري قرآن افزود: 10 طرح تفصیلی و سه طرح جامع شهري در مرحله تحویل مدارك و ابلاغ، قرار دارند. سه طرح تفصیلی و چهار
طرح جامع ابلاغ شده ، 11 طرح تفصیلی در مرحله اتمام و ارائه به کمیسیون ماده پنج جهت تصویب بوده و 42 طرح در مرحله تهیه

 
می باشند. همچنین پیش بینی می شود تا سال 1402 همه شهرهاي استان از طرح جامع تفصیلی و مصوب برخوردار شوند. 

وي در خصوص شاخص هاي مهم پروژه هاي اداره کل راه و شهرسازي استان اصفهان گفت: بهره گیري از ظرفیت ها و تقویت
مشارکت بخش خصوصی در فعالیت هاي اقتصادي استان، حفظ اشتغال موجود، ایجاد اشتغال مولد، ساماندهی پروژه هاي عمرانی

استانی و بهبود معیشت اقشار آسیب پذیر بخشی از شاخص هاي این پروژه ها است.



نشست ترویج و توسعه فرهنگ ایثار و شهادت مازندران برگزار شد

منبع: ایسناشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران مازندران گفت: گسترش فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه وظیفه ملی، اعتقادي و
همگانی است.

به گزارش ایسنا، هدایت مظلومی در نشست ترویج و توسعه
فرهنگ ایثار و شهادت که با حضور سردار مرتضی میرزایی
فرماندهی نیروي انتظامی استان برگزار شد، ضمن
گرامیداشت یاد و خاطره 10 هزار و 400 شهید استان
مازندران با بیان اینکه ترویج و گسترش فرهنگ ایثار و
شهادت در جامعه وظیفه ملی، اعتقادي و همگانی است،
توضیخ داد: بنیاد شهید مازندران آماده همکاري با نیروي
انتظامی و حفظ آثار در زمینه گسترش و نشر آثار شهدا و
اشاعه این فرهنگ براي مخاطبان نسل سوم و چهارم

 
انقلاب است. 

مظلومی از همراهی و مشارکت نیروي انتظامی در راستاي اشاعه فرهنگ ایثار و شهادت قدردانی کرد و گفت: نیروي انتظامی در رابطه
با طرح سپاس، دیدار با خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران، پیگیري مشکلات ایثارگران و برگزاري یادواره هاي شهدا با بنیاد

 
مازندران همراه و همگام بوده است. 

مدیرکل بنیاد شهید و امورایثار استان مازندران افزود: امروز هر کاري که براي انتقال، توسعه و معرفی فرهنگ شهدا صورت گیرد در

 
مقایسه با رشادت و جانفشانی این عزیزان بسیار ناچیز است. 

وي امضاي تفاهم نامه با نیروي انتظامی در زمینه اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر را یک اقدام مثبت دانست و گفت: براي رفع مشکل

 
بیکاري و جذب این قشر معزز تسهیلات ویژه اي باید در قالب ضوابط صورت گیرد. 

انتهاي پیام



آزادسازي ظرفیت هاي سرمایه گذاري در شهرك هاي صنعتی استان سمنان

منبع: ایسناشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان گفت: 104 قرارداد سرمایه گذاري راکد در شهرك ها و نواحی صنعتی
این استان در راستاي آزادسازي ظرفیت هاي سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال، در 9 ماه سال 99 تعیین تکلیف شد

حسن آل بویه 22دي ماه با اعلام این خبر، افزود: از ابتداي
فروردین تا پایان آذر امسال، 104 فقره قرارداد با مساحت
بیش از 269 هزار مترمربع در جلسه هیات حل اختلاف و
داوري شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان بررسی و

 
تعیین تکلیف شد. 

وي بیان کرد: در این مدت، 34 فقره قرارداد با مساحت

 
بیش از 130 هزار متر مربع، فسخ قرارداد شده است. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان
تصریح کرد: 63 فقره قرارداد با مساحت بیش از 123 هزار متر مربع براي ادامه فرایند سرمایه گذاري، مهلت دوباره بهره برداري اعطا

 
شد. 

به گفته وي، سه فقره قرارداد در 9 ماه امسال از دستور کار هیات حل اختلاف و داوري شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان

 
خارج شد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان با اشاره به 2 فقره زمین انصرافی در این مدت، یادآور شد: فسخ قراردادهاي راکد

 
در آخرین مرحله از تعیین تکلیف نهایی قرار دارد و سعی بر آن است تا فعالیت واحدهاي صنعتی حفظ شود. 

آل بویه تاکید کرد که تعیین تکلیف قراردادهاي راکد طبق شیوه.نامه سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و به منظور

 
اجراي تعهدات طرف هاي قرارداد انجام می شود. 

انتهاي پیام



بانوي دیپلمات یا جانور آمریکایی؟!/ دولت دیگر خسارت اموال را نمی دهد/

بلایی که سرمان آوردید واقعاً از فهم ما خارج است

منبع: مشرقشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/10/22

 
- سیاست 

اخبار ویژه روزنامه ها بانوي دیپلمات یا جانور آمریکایی؟!/ دولت دیگر خسارت اموال را نمی دهد/ بلایی که سرمان آوردید واقعاً از فهم

 
ما خارج است 

 چند روز از آخرین جمله قصار حسن روحانی گذشته است. سه روز صبر

 
کردیم گفتیم شاید حرفش را تکذیب کند یا پس بگیرد. 

سرویس سیاست مشرق- روزنامه ها در لابه لاي گزارش ها و سرمقاله ها، قسمتی از صفحات خود را به اخبار روزهاي گذشته یا اخبار

 
ویژه اختصاص می دهند که مشرق در ادامه به آنها اشاره می کند. 

 
 

 
کیهان 



 
ایران 130 میلیون لیتر بنزین به ونزوئلا فروخت 

 
نفتکش هاي ایرانی با محموله هاي چندمیلیون تنی در حال نزدیک شدن به سواحل سوریه و ونزوئلا هستند. 

این خبر را وب سایت رادیو فردا به نقل از شرکت ردیابی نفتکش ها(تانکر ترکرز) منتشر کرد و نوشت: یک نفتکش ایران با دو میلیون
بشکه محموله نفت خام، از کانال سوئز گذشته و احتمالا روز دوشنبه به بندر بایناس سوریه می رسد. ونزوئلا نیز در سال گذشته یک

 
محموله 2 میلیون بشکه اي نفت خام و چندین محموله بنزین از ایران دریافت کرده است. 

سوریه قبل از جنگ داخلی روزانه حدود 400 هزار بشکه تولید نفت خام داشت، اما طی سال هاي گذشته این میزان به 24 هزار بشکه

 
سقوط کرده است. 

تانکر ترکرز همچنین گزارش داده که سه نفتکش «فارست»، «فورچون» و «فاکسون» ایران، در مجموع با 130 میلیون لیتر بنزین در

 
حال رسیدن به ونزوئلا هستند. 

قبلا بلومبرگ گزارش داده بود 10 نفتکش ایران با بار بنزین راهی ونزوئلا شده اند. معمولا، از مسیر جنوب آفریقا 45 روز طول می

 
کشد که نفتکش هاي ایرانی به ونزوئلا برسند. انتظار می رود نفتکش هاي دیگر ایران نیز به زودي از جنوب قاره آفریقا رد شوند. 

این نفتکش ها معمولا بعد از خالی کردن محموله هاي بنزین ایران در بنادر ونزوئلا، نفت خام سنگین آن کشور را به مقصد کشورهاي

 
آسیایی بار می کنند. 

ایران اوایل سال جاري یک محموله بنزین و مواد شیمیایی 1/5 بشکه اي را به پنج نفتکش تحویل ونزوئلا داد، اما دومین محموله
سوخت ایرانی که کمی بیش از یک میلیون بشکه بود و توسط چهار نفتکش حمل می شد، توسط آمریکا توقیف شد. البته ایران اعلام

 
کرد که آن محموله را قبلا فروخته بوده و از این رو دیگر آن را متعلق به خود نمی داند. 

 
بلایی که سرمان آوردید واقعاً از فهم ما خارج است 

 
یک روزنامه اقتصادي می گوید منتظر بود آقاي روحانی سخنانش را پس بگیرد اما نگرفت. 

روزنامه جهان صنعت نوشت: چند روز از آخرین جمله قصار حسن روحانی گذشته است. سه روز صبر کردیم گفتیم شاید حرفش را
تکذیب کند یا پس بگیرد. چون دکتر گفته بود بعضی از کالاها را طوري گران کردیم که بعضی ها اصلا نفهمیدند! اما متأسفانه نه

 
حرفش را پس گرفت و نه آن را تکذیب کرد. 

نویسنده می افزاید: من فکر می کنم منظور دکتر از «بعضی ها» خودش و کابینه دولت بود. من هم جاي دکتر بودم، در زعفرانیه

 
زندگی می کردم و حقوق آن چنانی به علاوه سبد خواروبار می گرفتم، متوجه گران شدن کالاها نمی شدم. 

اما در حال حاضر مسئله اي که 80 میلیون انسان را آزار می دهد این است که چون دکتر خودش نفهمیده که اجناس گران شده، فکر

 
می کند دیگران هم نفهمیده اند و نمی فهمند. 



دکتر از یک جهت راست می گوید. این بلایی که ایشان و رفقایشان بر سر ما آورده اند واقعاً از فهم ما خارج است و من به نوبه خودم

 
می دانم که هنوز نفهمیده ام ایشان و رفقایشان چه بلایی سر ما آورده اند. 

 
بانوي دیپلمات یا جانور آمریکایی؟! 

روزنامه حزب اشرافی و لیبرال کارگزاران، از دیپلمات هتاك و کلاهبردار آمریکایی، با ادبیاتی مثبت و به عنوان «بانوي دیپلمات» و

 
«خواستار بازگشت به توافق با ایران» یاد کرد. 

سازندگی در گزارشی با عنوان «بانوي دیپلمات در دولت بایدن»، به انتصاب وندي شرمن به معاونت وزارت خارجه در دولت بایدن
پرداخته و نوشت: جو بایدن، رئیس جمهوري جدید آمریکا و تیم انتقالی اش براي دو پست کلیدي دولت فدرال یعنی شوراي عالی
امنیت ملی و وزارت خارجه، معاونینی را برگزیدند تا بدین طریق مقام هاي پیشین در دولت اوباما در دولت جدید شروع به فعالیت
کنند. وندي شرمن از چهره هاي فعال قدیمی در حوزه دیپلماسی قرار است معاون وزیر امور خارجه بایدن، یعنی تونی بلینکن شود.
شرمن پیش از این به عنوان معاون وزیر خارجه در امور سیاسی و در قامت مذاکره کننده اصلی در فرآیند توافق هسته اي با ایران در

 
زمان ریاست اوباما فعالیت داشت. 

وندي شرمن، دیپلمات کهنه کار آمریکایی است. او در کارنامه سیاسی اش عناوین متفاوتی را برعهده داشت، زمانی معاون سیاسی
پیشین وزارت خارجه آمریکا بود و در زمان ریاست جمهوري بیل کلینتون رئیس هیئت مذاکره کننده هسته اي با کره شمالی. در یک
برهه زمانی و با کناره گیري ویلیام برنز از سمت معاونت وزارت خارجه آمریکا، گمانه زنی هایی جدي درباره احتمال نامزدي وندي
شرمن براي این سمت مطرح شده بود. وندي شرمن که قرار است در کابینه جدید بایدن عنوان معاونت وزیر خارجه را عهده دار شود
بین سال هاي 2011 تا 2015 در قامت معاون هیلاري کلینتون و جان کري، وزراي خارجه وقت آمریکا (در دوران ریاست اوباما)
فعالیت داشت. او همچنین در جریان مذاکرات هسته اي میان ایران و 6 کشور جهان از جمله آمریکا به نمایندگی از واشنگتن به شکل
جدي نقش آفرینی کرد. شرمن اخیرا مصاحبه اي داشته و در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه بایدن بر اساس تعهدي که داده قادر است
به برجام بازگردد یا خیر گفته بود، رئیس جمهوري جدید آمریکا می تواند به برجام (برنامه جامع اقدام مشترك) بازگردد؛ با این حال
این حقیقت را باید لحاظ کرد او براي نیل به این مقصود با چالش هاي جدي روبه رو است که همین مسئله کارش را دشوار کرده

 
است. 

آنچه روزنامه سازندگی درباره سوابق شرمن مغفول گذاشته، ادبیات موهن وي است که مدعی شده بود «فریبکاري در ژن ایرانی

 
هاست»! او در عین حال در خاطراتش تصریح می کند که جلیلی در مذاکرات، ما را عذاب می داد. 

او همچنین فاش می کند که با گرفتن ژست بغض و گریه، طرف ایرانی را وادار کرده که از برخی خواسته هایش در مذاکرات عقب
نشینی کند! به گفته شرمن، او در برخی مواقع، طرف هاي ایرانی را به اسم کوچک صدا می کرده تا تاثیرگذار باشد و ضمنا تصاویر نوه

 
خود را با طرف ایرانی مبادله کرده است. 

 
شرمن در عین حال در دولت اوباما از جمله مسئولان گزارش به اسرائیل در جریان مذاکرات هسته اي با ایران بود. 

محافل رسانه اي شبه اصلاح طلب پیش از این از کسانی مانند مادلین اکبرایت وزیر خارجه و اسبق آمریکا هم به عنوان بانوي

 
دیپلمات یاد کرده اند و حال اینکه در محافل آمریکایی و اروپایی از او به عنوان جاسوس سیاسی یاد می کنند. 



 
سوخت مازوت به جاي گاز نتیجه سوءمدیریت دولت است 

 
قطع گاز در کشوري که دومین دارنده ذخایر گاز در جهان است، صرفاً نشانه سوء مدیریت وزارت نفت و دولت است. 

روزنامه جوان در این زمینه نوشت: براي کشوري که با ذخایر 34 تریلیون مترمکعبی دومین دارنده ذخایر گاز جهان است و روزانه یک
میلیارد مترمکعب گاز تولید می کند، قطع گاز تنها می تواند نشانه سوءمدیریت دولتی باشد، چه در حوزه تولید و مصرف کاملاً
برخلاف منافع ملی عمل می کند. چه در حوزه تولید که میادین مهم گازي کشور را در بلاتکلیفی و تأخیرهاي خسته کننده قرار داده،
و چه در زمینه رهاسازي پروژه هاي مهم که از سیاست هاي کلی نظام جمهوري اسلامی ایران است. در دولت گذشته، یک اقدام مهم

 
و اساسی براي غلبه بر کمبود گاز در فصول سرما انجام شد که در دولت فعلی رها شد. 

زمستان 1386 که کشور با کمبود گاز مواجه شد، وزارت نفت تصمیم گرفت براي تکرار نشدن آن بحران، اقدام به ذخیره سازي گاز در
میادین تخلیه شده نفتی و گازي کند. دو پروژه مهم شامل تزریق گاز به مخازن سراجه قم و شوریجه خانگیران، در فصول گرم سال با
تزریق گاز پر می شدند تا در فصول سرد براي مصرف در بخش خانگی، تجاري و صنعتی به خطوط لوله سراسري وارد شود. این پروژه
ها بین 15 تا 20 میلیون مترمکعب گاز به صورت روزانه به خط لوله ها تزریق می کردند تا مشکلی مثل امروز گریبان کشور را نگیرد.
در ادامه این پروژه ها، 15 تا 40 میدان تخلیه شده نفتی و گازي، براي ذخیره سازي گاز در نظر گرفته شد که وقتی به دولت یازدهم
رسید، همه این پروژه ها متوقف شد و دیگر خبري از ذخیره سازي گاز نبود؛ راهکاري که در کشورهاي بزرگ جهان نیز مورد استفاده

 
قرار می گیرد. 

اما این تنها اشتباه وزارت نفت نیست؛ در گذشته برنامه ریزي هاي دقیقی براي احداث واحدهاي دریافت گاز مایع در صنایع و نیروگاه
ها صورت گرفته بود تا این بخش مصرفی، گاز مورد نیاز خود را به صورت گاز مایع ذخیره سازي کنند تا در روزهاي سرد، بدون نیاز به
دریافت گاز طبیعی از خط لوله، از گاز مایع استفاده کنند. دولت یازدهم و دوازدهم نیز این پروژه ها را متوقف کرد تا در نهایت، کشور
را با تولید یک میلیارد مترمکعبی خود، در وضعیت اسفناکی قرار دهد. اگر وزارت نفت طی هفت سال گذشته، بدون لجبازي و قرار
گرفتن در موضعی که منافع کشور را به خطر انداخت، به ریل گذاري هاي گذشته وفادار می ماند و آنها را اجرایی می کرد، نه پدیده

 
اي به نام قطع گاز صادراتی را شاهد بودیم و نه استفاده از مازوت در نیروگاه هاي کشور. 

یک مصداق ساده در این باره، ماجراي پروژه ایران ال ان جی است؛ پروژه اي که با بیش از 40 درصد پیشرفت، تحویل دولت یازدهم
شد و از آن روز تا امروز، هیچ اتفاقی در آن رخ نداده و هفت سال است که تأسیسات آن زیر آفتاب رها شده است. اگر این پروژه که
سرمایه گذاري 3 میلیارد دلاري براي آن شده، توسط دولت تکمیل می شد، می توانست کمک بزرگی باشد براي ذخیره سازي گاز

 
مایع در صنایع و نیروگاه ها، اما همه این راهکارها کنار گذاشته شد. 

وزیر نفت هم در واکنش به کمبود گاز و مصرف مازوت در بخش نیروگاهی می گوید مردم فکر می کنند پنجره را باز بگذارند، کرونا
نمی گیرند؛ اگر پنجره را ببندند همه چیز درست می شود! براي درج در تاریخ بنویسیم که وزیر نفت دولت تدبیر و امید، بدون قبول
اشتباهات خود در مدیریت تولید، ذخیره سازي و مصرف گاز، دیواري کوتاه تر از مردم پیدا نکرد و آنها را مقصر «مازوت سوزي»

 
دانست. 



 
 

 
ایران 

 
پیشنهاد توکلی به رئیسی درباره سند تحول قضایی 

خبر اول اینکه،احمد توکلی، رئیس هیأت مدیره دیده بان شفافیت و عدالت در نامه اي به رئیس دستگاه قضایی پیشنهاد تشکیل
شورایی متشکل از سران قوا را براي اجراي بهتر سند تحول قضایی مطرح کرد. به گزارش الف، توکلی در بخشی از نامه خود به سید
ابراهیم رئیسی آورده: سند تحول قضایی، منبعث از تکالیف تعیین شده در اصل 156 قانون اساسی و سیاست هاي کلی نظام، برنامه
هاي بسیار مترقی دارد که اجراي آن نیازمند مدیران جهادي و با انگیزه، بودجه و امکانات اقتصادي و از همه مهم تر، مطالبه گري
مردم است. وي افزود: براي وفاق و همدلی سه قوه در اجراي این سند بسیار مؤثر در کارآمدي قوا، پیشنهاد می گردد براي عملیاتی
کردن مأموریت هاي هفت گانه سند تحول قضایی، شورایی از مدیران عالی سه قوه تشکیل شده و نتایج به صورت مستمر به استحضار
مردم عزیز ایران اسلامی رسانده شود. مستحضرید سند مذکور نه تنها مطالبات بحق مردم را نسبت به دستگاه عدلیه، بلکه مطالبات به
نظام اسلامی را نیز افزایش داده است، بنابراین ضرورت دارد دستگاه قضا نسبت به انجام مأموریت خطیر خود مصمم تر از گذشته

 
عمل کند. 

 
عذرخواهی محسن هاشمی بابت مواضع خواهرش 

خبر دیگر اینکه، محسن هاشمی، بابت مواضع بحث برانگیز خواهرش از مردم عذرخواهی کرد و در نامه اي سرگشاده خطاب به فائزه
هاشمی از او خواست که این مواضع را اصلاح کند. فائزه هاشمی اخیراً گفته که دوست داشته ترامپ در انتخابات امریکا رأي بیاورد
شاید فشارهاي او منجر به تغییراتی در فضاي سیاسی ایران شود. به گزارش ایسنا، روز گذشته محسن هاشمی در جمع خبرنگاران با
بیان اینکه صحبت هاي خواهرش متأسفانه دل اکثر دلسوزان آیت االله هاشمی و دل خانواده ما را رنجاند، از مردم هم عذرخواهی کرد.
او همچنین در نامه اي سرگشاده خطاب به فائزه هاشمی با اشاره به اینکه مواضع وي برخلاف دلسوزان ایران و آیت االله هاشمی بوده،
نوشته: «می دانم که در سال هاي اخیر برخوردهاي نادرستی با تو، خانواده و فرزندت شده است که شاید باعث کشاندن تو به تندروي
و خارج شدن از مشی میانه روي پدر گردیده، ولی این دلیل نمی شود که به رئیس جمهوري کشور بیگانه امید ببندي ودم از استقلال
بزنی! لذا ازتو صمیمانه تقاضا دارم صحبت هاي خود را اصلاح و از این موضع عذرخواهی کنی و مانع تخریب پدر از طرف تجدید

 
نظرطلبان خارجی و افراطیون داخلی شوي.» 

 
بمب شیمیایی در فضاي انتخابات به روایت مشاور لاریجانی 



شنیدیم که، منصور حقیقت پور، مشاور علی لاریجانی در مجلس دهم اگر چه تأکید کرده که لاریجانی توانمندي بالایی براي اداره
کشور و شناخت نسبت به مسائل داخلی و بین المللی دارد، اما گفته که او هنوز تصمیمی براي ورود به عرصه انتخابات ریاست
جمهوري نگرفته است. به گزارش اعتماد آنلاین او با بیان اینکه لاریجانی طرفدارانی در میان هر دو طیف سیاسی کشور دارد، درباره
دلایل اینکه هنوز به انتخابات ورود نکرده، گفته: متأسفانه به اندازه اي فضاي انتخابات را مسموم و سم پاشی کرده اند که چهره اي
مثل لاریجانی تمایلی به ورود به این عرصه ندارد. من تصور می کنم بمب شیمیایی در فضاي انتخابات زده اند. لاریجانی از حاشیه ها
پرهیز می کند. حقیقت پور با اشاره به درگیري هاي مجالس هشتم تا دهم تحت مدیریت علی لاریجانی توضیح داد: جاي تأسف است
که برخی از اصولگرایان ارزش سرمایه هاي کشور را نمی دانند و از مسیري در کشور حرکت می کنند که مسیر برنامه ریزي دشمنان
و مسیر مورد تأیید منافقین است چراکه منافقین به دنبال این هستند که چهره هاي نظام را پرحاشیه و مسأله دار نشان دهند.

 
لاریجانی 12 سال مجلس را به نحو احسن مدیریت کرد و حالا آقایان 6 ماه در مجلس بوده اند و دارند فرار می کنند. 

 
درخواست نخست وزیر اسبق قطر براي گفت وگوي کشورهاي عربی با ایران 

دست آخر اینکه، «حمد بن جاسم بن جابر» نخست وزیر اسبق قطر در رشته توئیتی خواستار گفت وگوي کشورهاي عربی حاشیه
خلیج فارس با ایران شد. به گزارش جماران؛ وي نوشت: امروز بعد از پایان تنش بین کشورهاي عضو شوراي همکاري و رسیدن دولت
جدید به کاخ سفید من بار دیگر معتقدم فرصت براي گفت وگو همچنان پابرجاست. توصیه می کنم این فرصت مغتنم شمرده شود و
روي تنش فعلی میان امریکا و ایران بویژه با وجود دولت بایدن حساب باز نکنند. نخست وزیر اسبق قطر همچنین تأکید کرد: پیشتر
هنگام تشدید تنش امریکا در زمان دولت ترامپ گفتم که بازکردنِ در گفت وگو میان ایران و کشورهاي عضو شوراي همکاري خلیج
(فارس) می تواند نتایج مهمی براي منطقه رقم بزند؛ چرا که این گفت وگو شاید به تنش در منطقه پایان دهد و اعتماد بین دو سوي
خلیج (فارس) را تقویت کند. وي نوشت: ما نباید در آغاز این گفت وگو تردید کنیم؛ زیرا این گفت وگو به حل تنش هاي زیاد در
اطراف ما کمک خواهد کرد. ما می دانیم که دیدگاه هاي مختلفی میان ما و ایران در خصوص مسائل مختلف وجود دارد؛ ولی این
مسأله نباید مانع از انجام گفت وگو با ایران شود؛ چرا که ما با کشورهایی همکاري داریم که در بسیاري از چیزها با آنها هم رأي

 
نیستیم. 

 
 

 
خراسان دولت دیگر خسارت اموال را نمی دهد 

یک مسئول اجرایی با ارسال ابلاغیه اي، ضمن تشریح اهمیت و ضرورت بیمه اموال منقول و غیرمنقول ادارات و سازمان هاي دولتی،



متذکر شده حسب این ابلاغ و با توجه به الزامات مندرج در ماده 13 قانون مدیریت بحران کشور مصوب 98، جبران خسارت واردشده
به اموال نهادهاي اجرایی ناشی از وقوع حوادث و سوانح، پس از پایان برنامه ششم صرفا از محل پوشش هاي بیمه اي قابل تامین

 
خواهد بود. 

 
اعتباریک ساله«کاهش فوق العاده اشتغال خارج» 

در حالی که طبق خبر اعلامی از تصمیم جدید کابینه، مشمولان وزارت امورخارجه و همه دستگاه هاي اجرایی که مشمول تصویب
نامه پرداخت فوق العاده اشتغال خارج از کشور هستند، مکلف به کاهش ارقام فوق العاده اشتغال خارج از کشور شده اند، بررسی دقیق

 
مصوبه هیئت وزیران نشان می دهد در بند آخر این دستور، تاکید شده کاهش مذکور صرفا به مدت یک سال معتبر است. 

 
 

 
آرمان ملی بیلبورد شهید سلیمانی 

محمد قازان، فعال رسانه اي لبنانی با انتشار تصویري از بیلبورد شهید سلیمانی در صفحه توئیتر خود نوشت: نزدیک مقر سابق مارینز
( تفنگداران دریایی ارتش آمریکا). بر اساس این گزارش، پیش از این نیز در شهرهاي مختلف لبنان از جمله بیروت تصاویري از سپهبد

 
شهید سلیمانی نصب شده است. 

 
کمپین خداحافظ توئیتر 

وفادارترین طرفداران دونالد ترامپ بعد از اینکه توئیتر حساب این رئیس جمهور آمریکا را براي همیشه بست، به طور دسته جمعی در
حال ترك توئیتر هستند. صبح شنبه همزمان با نارضایتی هواداران او از این تصمیم توئیتر که آن را حمله به آزادي بیان نامیدند،
«خداحافظ توئیتر» به ترند این شبکه اجتماعی تبدیل شد. در همین رابطه یکی از کاربران توئیتر نوشت: «توئیتر را در اعتراض به

 
سانسور ترك می کنم. خداحافظ.» 

 
واکنش آشنا به اظهارات صدیقی 

حسام الدین آشنا، مشاور رئیس جمهور در توئیتی در واکنش به سخنان صدیقی در مورد آیت ا... مصباح یزدي نوشت: اشخاص حاضر
در این داستان یعنی آقایان محمدي، داماد آقاي محمدي عراقی و آقاي محمدعلی جاودان افرادي شناخته شده هستند. غسال را



شناسایی کنید و ماوقع را از او استفسار کنید. اگر تایید کرد او را براي بررسی بیشتر به اداره آگاهی معرفی کنید. اگر تکذیب کرد ناقل

 
را براي بررسی بیشتر فرا بخوانید. 

 
واکنش قالیباف به گاف کلامی اش 

رئیس مجلس شوراي اسلامی به واکنش ها در فضاي مجازي نسبت به گاف کلامی او در نطق پیش از دستور دیروز خودش واکنش
نشان داد. محمدباقر قالیباف در صفحه شخصی اش در توئیتر با بازنشر دابسمش (صداگذاري) روي نطق پیش از دستور صبح دیروز
خودش که نتوانسته بود واژه «مهربانانه» را به درستی تلفظ کند، نوشت: «خودتون  فجازي رو جا انداختید، ببینم با این چی کار می

 
کنید.» 

 
توقیف 3 خودروي شوتی در عسلویه 

فرمانده انتظامی «عسلویه» بوشهر از توقیف 3 دستگاه خودروسواري تندرو حامل انواع کالاي قاچاق ممنوعه در این شهرستان به
ارزش پنج میلیارد ریال خبر داد. تابناك نوشت؛ سرهنگ پیمان فتاحی با اعلام این خبر اظهار کرد: ماموران پلیس آگاهی «عسلویه»
در یک عملیات هماهنگ با رصد اطلاعاتی، 3 دستگاه خودروي سواري تندرو حامل کالاي قاچاق (شوتی) را که از یک انبار در این

 
شهرستان اقدام به بارگیري کالاهاي قاچاق می کردند شناسایی کرده اند. 

 
تجمع اساتید دانشگاه آزاد 

دیروز جمعی از اساتید دانشگاه آزاد صبح دیروز مقابل مجلس تجمع کردند. تجمع کنندگان خواستار همطرازي حقوق و مزایا اعضاي
هیات علمی و کارمندان دانشگاه آزاد با دانشگاه هاي دولتی شدند. نمایندگان تجمع کنندگان در این تجمع با چند تن از نمایندگان
مجلس از جمله امیرحسین قاضی زاده هاشمی نایب رئیس مجلس پیرامون مطالبات خود گفت وگو کردند. همچنین نامه تجمع

 
کنندگان که به امضاي بسیاري از اساتید رسیده بود، تحویل دفتر رئیس مجلس شد. 

 
FATF در مجمع تصویب نمی شود 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه لوایح FATF با اصرار روحانی به رهبرانقلاب به مجمع تشخیص مصلحت فرستاده
شده است، گفت: مطمئن هستم این لوایح با مخالفت اعضاي مجمع روبه رو خواهد شد. آیت ا... موحدي کرمانی اظهار داشت: مجمع با
FATF موافق نیست. اما بعداً رهبر انقلاب فرمودند که این موضوع مجدداً در مجمع بررسی شود که آن هم احساس می کنم به اصرار

 
آقاي روحانی باشد. در واقع احساس می کنم رئیس جمهور، آقا را به این تصمیم رساند. 

 
انتصاب یک زن به معاونت استانداري کرمان 

طی حکمی از سوي زینی وند استاندار کرمان، «حمیده واعظی» به عنوان سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري کرمان
منصوب و از خدمات محمدرضا وفایی تقدیر شد. همچنین استاندار کرمان، «تاج الدین صالحیان» را به سمت سرپرست دفتر استاندار
منصوب کرده است. حسن میرصادقی، مدیرکل حراست استانداري نیز با حفظ سمت به سرپرستی فرمانداري بردسیر منصوب شد.

 
حکم مدیرکلی علی شهسواري براي دفتر امور شهري و شوراهاي استانداري نیز از سوي زینی وند استاندار کرمان اعطا شد. 



 
تجمع اعتراضی تالارداران به تعطیلی 

رئیس اتحادیه تالارهاي پذیرایی تهران با اشاره به تجمع اعضاي اتحادیه تالارهاي پذیرایی در ساختمان این اتحادیه، گفت: اعضاي
اتحادیه در انتظار دریافت مجوز براي بازگشایی تالارهاي پذیرایی پس از حدود یک سال هستند. خسرو ابراهیم نیا افزود: به رغم اینکه
احتمال بازگشایی تالارهاي پذیرایی در شهرهاي زرد کرونایی شنیده شده، اما اتحادیه هیچ مجوز و ابلاغیه اي براي بازگشایی تالارها
دریافت نکرده است. وي با بیان اینکه تالارهاي پذیرایی از حدود یک سال پیش و با شیوع بیماري کرونا در کشور تعطیل شده اند،

 
افزود: پیرو این موضوع بسیاري از تالارداران ورشکست شده اند. 

 
توقیف 7 فروند شناور صیادي 

فرمانده دریابانی بندرانزلی از توقیف 7 فروند شناور صیادي متخلف و فاقد مدارك در روزهاي گذشته خبر داد. سرهنگ اسماعیل
خودخروج اظهار کرد: گشت هاي مداوم دریابانان در برقراري هر چه بیشتر نظم و امنیت، از ادامه فعالیت غیرقانونی 7 فروند شناور
صیادي متخلف جلوگیري کردند. وي افزود: در راستاي لزوم ایجاد نظم و امنیت و نظارت بر تردد شناورها و رصد کلیه شناورهاي
متردد در سطح حوزه استحفاظی، دریابانان پایگاه دریابانی بندرانزلی در حوزه استحفاظی با برخورد قاطع با متخلفان، نظم و امنیت را

 
به ارمغان آوردند. 

 
سام رجبی به مرخصی آمد 

کتایون رجبی، خواهر سام رجبی، در توئیتی تایید کرده که برادرش به مرخصی آمده است. مرخصی او پنج روزه است. وي که در
بهمن ماه سال 1396 بازداشت شده بود 1080 روز را بدون مرخصی در زندان به سر برده بود. لیلی هوشمندافشار مادر آقاي رجبی که
در بستر بیماري بوده و نمی توانسته براي ملاقات پسرش به زندان برود، درگذشته است. فعالان محیط زیست هومن جوکار،
امیرحسین خالقی، سام رجبی، طاهر قدیریان، نیلوفر بیانی، سپیده ماشانی، مراد طاهباز و کاووس سیدامامی در اولایل بهمن 96

 
توسط سپاه دستگیر شده اند. 

 
دکتراي ترامپ هم ابطال شد 

بعد از اتفاق حمله حامیان و طرفداران خشونت طلب ترامپ به ساختمان کنگره، روزبه روز رئیس جمهوري آمریکا منزوي تر می شود
و بعد از جدایی جمهوري خواهان از وي و تعلیق حساب 80 میلیون فالووري در شبکه اجتماعی توئیتر، هم اکنون افتخارات تحصیلاتی
که زمانی به ترامپ داده شده بود نیز در حال ابطال هستند. در ادامه روند انزواي بیشتر ترامپ، هیات دانشگاه تحقیقاتی لی هاي اعلام
کرده است که دکتراي افتخاري اعطا شده به دونالد ترامپ لغو شده است. هیات علمی دانشگاه لی هاي از ارائه پاسخ به سوال شبکه

سی ان ان براي ارائه دلیل این تصمیم خودداري کرده است.



خودکفایی مددجویان از مهمترین برنامه هاي کمیته امداد

منبع: شبستانشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/10/22

مومنی گفت: خودکفایی مددجویان و خروج آنها از چرخه حمایت مهمترین برنامه کمیته امداد امام خمینی(ره) است.

 
مومنی گفت: خودکفایی مددجویان و خروج آنها از چرخه حمایت مهمترین برنامه کمیته امداد امام خمینی(ره) است. 

«مجید مومنی» با اشاره به فعالیت هاي کمیته امداد و همچنین
گستردگی خانواده تحت پوشش این نهاد به خبرنگار خبرگزاري
شبستان در اراك گفت: کمیته امداد یک نهاد حمایتی است و
همواره در راستاي حمایت از نیازمندان و محرومین تلاش هاي

 
گسترده اي را از بدو تاسیس تا کنون انجام داده است. 

مدیر کل کمیته امداد استان مرکزي افزود: اساس فعالیت هاي
کمیته امداد خودکفایی مددجویان و خروج آنها از چرخه حمایت

 
است که بحمداالله تا کنون در این راستا با کمک خیرین و نیکوکاران گام هاي موثري برداشته و موفق عمل کرده است. 

وي با تاکید بر اینکه اقدامات این نهاد به توانمندسازي مددجویان در همه ابعاد زندگی منجر می شود، اضافه کرد: کمیته امداد تنها
نهادي است که امام خمینی (ره) اجازه دادند نام مبارکشان بر تارك آن بدرخشد و این خود نشان از اهمیت و جایگاه نیازمندان نزد

 
ایشان و رسیدگی به این عزیزان بوده است. 

این مقام مسئول با اشاره به اینکه امدادگري و رسیدگی به فقرا و نیازمندان از مهمترین دستورات دین مبین اسلام و کلام بزرگان
است، افزود: خدمت به محرومان افتخاري براي امدادگران این نهاد است و خدا را شاکریم که می توانیم در راستاي کمک به این

 
عزیزان گام برداشته و در و رنج آنها را کاهش دهیم. 

مومنی در ادامه با اشاره به اهمیت ایجاد اشتغال براي مددجویان امداد گفت: ایجاد اشتغال براي نیازمندان به خصوص در روستاها از

 
اقدامات خوب این نهاد است که با استقبال گسترده از سوي این عزیزان روبرو بوده است. 

 
مراکز نیکوکاري یار و یاور امداد در خدمت رسانی به نیازمندان 

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی(ره) استان مرکزي در بخش دیگري از سخنانش به فعالیت مراکز نیکوکاري در سراسر استان اشاره
کرد و افزود: ایجاد مراکز نیکوکاري تخصصی در زمینه هاي فرهنگی، حقوقی، تأمین جهیزیه، درمان و کارآفرینی از برنامه هاي آتی

 
این نهاد مردمی است. 



وي در ادامه با اشاره به اینکه کمک هاي مراکز نیکوکاري استان مرکزي به بیش از 47 میلیارد تومان رسید، ادامه داد: طی 9 ماهه
سال جاري بیش از 47 میلیارد و 447 میلیون تومان کمک هاي نقدي و غیرنقدي از مراکز نیکوکاري استان مرکزي جمع آوري و بین

 
نیازمندان توزیع شده است. 

این مقام مسئول هدف از ایجاد مراکز نیکوکاري را تقویت و افزایش بار تکفل اجتماعی و سامان دهی فعالیت هاي خیر خواهانه عموم
مردم دانست و بیان کرد: این مراکز با حمایت و هدایت کمیته امداد در سراسر استان راه اندازي و فعالیت می کنند.



فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان امسال به بهره برداري می رسد

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/10/22

پایگاه خبري معدن نیوز -فرماندار خوسف گفت: فاز اول معدن طلاي کودکان تا پایان امسال افتتاح و با بهره برداري از آن
براي 125 نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد می شود.

نوشته شده توسط: دوشنبه 22 دي 1399 - 09:47:32 0 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز -فرماندار خوسف گفت: فاز اول
معدن طلاي کودکان تا پایان امسال افتتاح و با بهره برداري از آن

 
براي 125 نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد می شود. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -فرماندار خوسف گفت: فاز اول معدن
طلاي کودکان تا پایان امسال افتتاح و با بهره برداري از آن براي

 
125 نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد می شود. 

محمد علی آخوندي در حاشیه بازدید میدانی از معادن طلاي
ماهرآباد و شادان که به همراه رییس سازمان صنعت، معدن و

تجارت خراسان جنوبی انجام شد، افزود: عملیات اجرایی احداث سنگ شکن و کارخانه فرآوري در معدن طلاي شادان نیز در حال اجرا

 
است و میزان سرمایه گذاري در این معدن بیش از 2 هزار و 800 میلیارد ریال است. 

 
وي بیان کرد: طی یک سال آتی با راه اندازي کارخانه فرآوري در معدن طلاي شادان عملیات استحصال طلا از آن انجام خواهد شد. 

فرماندار خوسف با اشاره به ذخیره بالاي ماده معدنی در معدن شادان افزود: ذخیره قطعی این معدن بیش از 27 میلیون و 800 هزار

 
تن برآورد شده که بیشترین میزان ذخیره در میان معادن طلاي استان است. 

وي گفت: 3.5 مگاوات برق مورد نیاز معدن طلاي شادان و 3 مگاوات برق مورد نیاز معدن ماهرآباد است که یکی از مشکلات معادن

 
طلاي این بخش تامین پست برق 132 کیلووات بوده و امیدواریم هرچه سریعتر عملیات اجرایی آن آغاز شود. 

آخوندي گفت: براي معادن طلاي شادان و کودکان از محل تسهیلات اشتغال روستایی کارگروه ملی به مبلغ 443 میلیارد ریال مصوب

 
شده که تاکنون قسمت عمده آن پرداخت شده و مابقی نیز در مرحله پرداخت است. 

وي ادامه داد: در زمینه اسکان نیروهاي اداري و کارگران این معادن نیز آمادگی لازم براي واگذاري زمین در روستاها وجود دارد و این

 
موضوع در روستاهاي بصیران و ماژان در دست پیگیري است. 

فرماندار خوسف همچنین گفت: معدن طلا و مس ماهرآباد شهرستان خوسف با ذخایر بسیار خوب که چند سال اخیر عملیات احداث

 
کارخانه فرآوري آن راکد بوده، با تلاش سرمایه گذار طرح دوباره راه اندازي می شود. 

وي با بیان اینکه شهرستان خوسف به عنوان قطب معادن خراسان جنوبی شناخته می شود افزود: معادن بسیار بزرگی با ذخایر طلا،

 
مس و دولومیت در این منطقه وجود دارد. 

وي اظهار داشت: بیش از 37 معدن فعال در این شهرستان وجود دارد و در سطح استان، خوسف بیشترین ذخایر طلا در شرق کشور

 
را دارا است. 

آخوندي میزان ذخایر معدنی ماهرآباد را 834 تن مس و 698 تن طلا عنوان کرد و گفت: باید با پیگیري هاي دوچندان سرمایه گذار



 
این عقب افتادگی در راه اندازي معدن هرچه سریعتر جبران شود. 

وي اظهار داشت: در سالی که توسط مقام معظم رهبري به عنوان جهش تولید نامگذاري شده است باید دستگاه هاي اجرایی از همه

 
ظرفیت هاي موجود براي حمایت از سرمایه گذاران استفاده کنند. 

وي گفت: معادن طلایی خوسف از جمله کودکان، شادان و ماهرآباد می توانند به عنوان پیشران توسعه در شهرستان خوسف و استان

 
باشند و ضمن ایجاد اشتغال براي جوانان جویاي کار زمینه توسعه هرچه بیشتر این منطقه را فراهم کنند. 

فرماندار خوسف ادامه داد: با توجه به سرمایه گذاري هاي انجام شده و راه اندازي کارخانه هاي متعدد در خوسف مشکل اشتغال در

 
این شهرستان مرتفع شده است و حتی بخشی از نیروهاي سایر شهرستان ها نیز در این معادن به کارگیري خواهند شد. 

وي گفت: اولویت به کارگیري نیرو در معادن شهرستان خوسف با نیروهاي بومی است و حقوق دولتی معادن نیز در زیرساخت هاي

 
این روستاها هزینه خواهد شد. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی امروز به همراه فرماندار خوسف از معدن طلاي شادان و بخش هاي مختلف

 
طرح فرآوري و استحصال طلا در جوار معدن همچنین معدن طلاي ماهرآباد و روند فعالیت در این معدن بازدید کردند. 

مرکز شهرستان خوسف در فاصله 36 کیلومتري بیرجند واقع شده و داراي 37 معدن فعال است.



ازبکستان 2020؛ از مبارزه گسترده با فساد تا کرونا و رایزنی هاي منطقه اي

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش خبرنگار خبرگزاري فارس در تاشکند، پاکسازي
مرزهاي ازبکستان و تاجیکستان از مین، انتخاب اعضاي
مجلس سناي، نامگذاري سال 2020 تحت عنوان «توسعه
علم، معرفت و اقتصاد دیجیتالی»، میزبانی«تاشکند»
نشست در وزراي امور خارجه «C5 + 1»، ثبت نخستین
مورد ابتلا به کروناویروس، افتتاح نمایندگی سازمان بین
المللی مهاجرت، امضاي تفاهمنامه همکاري دانشگاه هاي
تهران و تاشکند، گفت وگوي تلفنی «میرضیایف» و «اشرف

غنی» در مورد مسائل منطقه اي، بازگشت 98 زن و کودك ازبک از سوریه، نیز بخشی از مهم ترین رویدادهاي داخلی و بین المللی

 
سال 2020 میلادي ازبکستان است. 

 
پاکسازي مرزهاي ازبکستان و تاجیکستان از مین 

 
ازبکستان اعلام کرد مرزهاي خود را با دوشنبه کاملاً از مین پاك سازي کرده است. 

منبعی نظامی در دولت تاجیکستان گفت: تاشکند اعلام کرده مرزهاي خود را با ما کاملاً از مین پاك سازي کرده است. کارهاي پاك

 
سازي در مرز دو کشور فقط توسط مین روب ها و توسط ازبکستان انجام شده است. 

به گفته این منبع، ازبکستان از کمک مین روب هاي تاجیک در این امر خودداري کرده است. چون اقدامات پاك سازي میادین از مین

 
تنها در قلمرو کشور همسایه انجام شده است. 

گفتنی است، در نتیجه نخستین سفر رسمی «شوکت میرضیایف» رئیس جمهور ازبکستان به تاجیکستان در ماه مارس سال 2018

 
میلادي روساي جمهور دو کشور در خصوص پاکسازي کامل مرز مشترك دو کشور از مین تا پایان سال 2019 میلادي توافق کردند. 

ازبکستان مناطق کوهستانی با تاجیکستان را در اواخر سال هاي 1990 میلادي مین گذاري کرده است. آن زمان تاشکند این اقدامات

 
خود را به بهانه جلوگیري از ورود شبه نظامیان نهضت اسلامی ازبکستان به قلمرو خود توجیه کرد. 

بر اساس آمار مرکز ملی امور مین تاجیکستان، به طور کلی طی 20 سال اخیر 374 نفر شهروند جمهوري بر اثر این مینها کشته شدند

 
و همچنین 485 نفر شهروند تاجیک دیگر مجروح شدند. 



 
انتخاب اعضاي مجلس سناي ازبکستان 

با برگزاري انتخابات مجلس سناي ازبکستان 84 نفر اعضاي این مجلس به طور مساوي از جمهوري خودمختار «قره قلپاقستان»، 12

 
نفر از استان و شهر تاشکند انتخاب شدند. 

 
انتخابات مجلس سناي این کشور روزهاي 16 و 17 ژانویه سال 2020 میلادي برگزار شد. 

 
همچنین 16 سناتور دیگر بر اساس فرمان رئیس جمهور تعیین شدند. 

 
نامگذاري سال 2020 در ازبکستان تحت عنوان «توسعه علم، معرفت و اقتصاد دیجیتالی»  

«شوکت میرضیایف» رئیس جمهور ازبکستان در پیام سالانه خود به پارلمان سال 2020 میلادي در این کشور را به عنوان سال

 
«توسعه علم، معرفت و اقتصاد دیجیتالی» نام گذاري کرد. 

رئیس جمهور ازبکستان در سخنرانی خود تاکید کرد که در سال جدید طرح ها و برنامه هاي آغاز شده در سال 2019 میلادي

 
همچنان ادامه پیدا خواهد کرد. 

میرضیایف خاطرنشان کرد: هم اکنون توسعه نوآوري و فناوري هاي دیجیتال از اهمیت ویژه اي برخوردار است. امروز هدف ما قرار
گرفتن در صف کشورهاي پیشرفته است که تنها از طریق انجام اصلاحات گسترده و توسعه دانش می توانیم در این فهرست قرار

 
گیریم. 

وي ادامه داد: با توجه به این موضوع ما در تمام زمینه هاي آموزشی دست به اصلاحات گسترده زده ایم و باید دانش نوین و فن آوري

 
هاي جدید را فراگیریم. 

میرضیایف گفت: هنوز بیشتر سازمان ها از فن آوري هاي دیجیتالی استفاده نمی کنند. مقامات فاصله زیادي با فن آوري هاي

 
دیجیتالی دارند و به این دلیل نمی توانند از پتانسیل کارمندان خود به طور مناسب بهره برداري کنند.   

رئیس جمهور ازبکستان یادآوري کرد: شکل گیري اقتصاد دیجیتالی نیازمند به هزینه و مبالغ هنگفتی دارد اما امروز باید این کار را

 
آغاز کنیم، چون فردا دیر خواهد شد. 

 
 «C5 + 1» تاشکند» میزبان نشست وزراي امور خارجه»

نشست وزراي امور خارجه کشورهاي آسیاي مرکزي و آمریکا در قالب «C5 + 1» روز 3 فوریه سال 2020 میلادي در شهر تاشکند

 
برگزار شد. 

در این نشست «مختار تلئوبردي» وزیر امور خارجه قزاقستان، «چنگیز حیدر بیک اف» وزیر امور خارجه قرقیزستان،
«سراج الدین مهرالدین» وزیر امور خارجه تاجیکستان، «رشید مرداف» وزیر امور خارجه ترکمنستان، «عبدالعزیز کامل اف» وزیر امور

 
خارجه ازبکستان و «مایک پمپئو» وزیر امور خارجه آمریکا شرکت کردند. 



 
وزراي امور خارجه در این نشست موضوع گسترش بیش از پیش همکاري هاي کشورهاي آسیاي مرکزي و آمریکا را بررسی کردند. 

 
قالب «C5 + 1» سازوکار همکاري هاي متقابل بین 5 کشور آسیاي مرکزي و آمریکا است. 

اولین نشست وزراي امور خارجه 6 کشور در ماه سپتامبر سال 2015 میلادي در چهارچوب مجمع عمومی سازمان ملل متحد در

 
«نیویورك» برگزار شد. 

 
عفو 58 زندانی توسط رئیس جمهور 

«شوکت میرضیایف» رئیس جمهور ازبکستان در اوایل ماه فوریه سال 2020 میلادي با صدور حکمی تعداد از زندانیان این کشور را که

 
از صمیم قلب پشیمان و اصلاح شده اند را مورد عفو قرار داد. 

بنابر این فرمان، 58 شهروند مورد عفو قرار گرفتند از جمله 41 نفر از آنان از زندان به قید ضمانت آزاد، مجازات 3 نفر مشمول تخفیف

 
شده و مدت محکومیت 14 نفر نیز کاهش یافته است. 

 
از این تعداد 2 زن نیز در بین عفو شدگان قرار دارند. 

طبق این فرمان، وزارتخانه و ادارات مربوطه براي عفو شدگان در جهت سازگاري با شرایط زندگی تمام شرایط مورد نیاز را فراهم

 
کردند. 

 
گرامیداشت چهل و یکمین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی 

مراسم چهل و یکمین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی ایران با حضور «الیار غنییف» وزیر حمل و نقل ازبکستان، سفراي خارجی،
نمایندگان سازمان هاي بین المللی مقیم «تاشکند»، اساتید دانشگاه و پژوهشگران تاریخ و ادبیات ایران زمین در «اینترنشنال هتل

 
تاشکند» برگزار شد. 

سفیر جمهوري اسلامی ایران در ازبکستان ضمن سخنرانی در این مراسم گفت: مایه بسی خرسندي و سرافرازي است که پذیراي شما
مهمانان فرهیخته و گرانقدر در مراسم بزرگداشت چهل و یکمین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی ایران هستیم و از حضور ارزشمند 

 
شما بسیار سپاسگزارم. 

«حمید نیرآبادي» افزود: ایران نامی به درازا و ژرفاي تاریخ و تمدن بشري پیام آور همیشگی صلح و دوستی میان همه ملل گوناگون
بوده و خواهد بود. ملت بزرگ ایران با انقلاب شکوهمند اسلامی در سال 1357 صفحه اي دیگر را در تاریخ کهن خود گشود و پیام
هایی روشن براي حرکت به سمت آزادي، استقلال و پیشرفت بر اساس نیازها، تواناي ها و اراده ملت به ارمغان آورد و همه این ها را
در همزیستی مسالمت آمیز و دوستی با همسایگان و همه ملل دیگر جست و جو می نماید. دستاورد این نگاه و رویکرد را نیز می توان

 
در زمینه هاي گوناگون سیاسی، اقتصادي، علمی و فن آوري هاي نوین یافت. 

وي اظهار داشت: اکنون ما در دوره اي بسیار حساس به سر می بریم. تهدیدات نامتعارف همچون افراط گرایی، تروریسم و چالش هاي



 
محیط زیستی همه کشورها را تهدید می نماید و یکجانبه گرایی و استفاده مطلق از زور در این فضا راه به جایی نمی برد. 

«نیرآبادي» خاطرنشان کرد: ایران آمادگی دارد تا در کنار دیگر اعضاء جامعه بین الملل از جمله همسایگان خود براي مدیریت این

 
برهه حساس از تاریخ همکاري نماید و عملکرد آن در مقابله با افراط گرایی و تروریسم در منطقه نشان دهنده این عزم جدي است.   

سفیر ایران یادآور شد: اولویت سیاست خارجی ما همواره و در درجه اول گسترش مناسبات با همسایگان و کشورهاي منطقه بوده
است. در این چارچوب نیز ازبکستان جایگاهی ویژه دارد و خوشبختانه طی سال هاي اخیر رشد قابل قبولی در زمینه هاي گوناگون

 
همکاري را بین طرفین را شاهد بوده ایم. 

 
ثبت نخستین مورد ابتلا به کرونا 

آژانس رفاه بهداشتی- اپیدمیولوژي ازبکستان اعلام کرد که روز 15 مارس در آزمایشگاهی انستیتوي ویروس شناسی، نخستین مورد

 
کرونا شناسایی شده که این شهروند ازبک از فرانسه وارد کشور شده است. 

 
ارسال کمک هاي بشردوستانه ازبکستان به ایران 

دولت ازبکستان روز 12 مارس سال 2020 میلادي مصوبه اي را تصویب کرد که بنابه آن براي مقابله با کروناویروس به ایران کمک

 
هاي بشردوستانه ارسال شده است. 

 
هیئتی به سرپرستی معاون وزیر حالت هاي فوق العاده ازبکستان این کمک بشردوستانه را به ایران منتقل کردند. 

این کمک بشردوستانه که به ایران ارسال شد، شامل وسایل پزشکی مانند دستکش هاي استریل یکبار مصرف، لباس هاي محافظتی ،

 
ماسک هاي فیلتردار، الکل پزشکی، ژل بهداشتی، قرص هاي Rutan و دیگر است. 

 
تأسیس آژانس مبارزه با فساد 

«شوکت میرضیایف» رئیس جمهور ازبکستان در ماه ژوئن سال 2020 میلادي فرمان تأسیس آژانس مبارزه با فساد وابسته به ریاست

 
جمهوري ازبکستان را امضا کرد. 

 
بر اساس این فرمان، آژانس در زمینه تنظیم و اجرایی سیاست دولتی در حوزه پیشگیري و مبارزه با فساد فعالیت می کند. 

آژانس جدید وظیفه دارد که به طور مستمر وضعیت فساد در کشور را تحلیل کند و علاوه بر این، در مرحله نخست آژانس نتایج

 
بازرسی هاي جرائم فساد را که به منافع ملی و اعتبار بین المللی ازبکستان لطمه وارد می کنند، تجزیه و تحلیل کند. 

پیش از این «نیگمت االله یولداش اف» دادستان کل عنوان کرد: آژانس مبارزه با فساد، یک سازمان مستقل حقوقی دارد. این سازمان
نباید وابسته به ادارات دولتی، پارلمان و نهاد رئیس جمهوري باشد بلکه باید یک سازمان مستقل باشد. ما معتقدیم استقلال قوه

 
قضاییه تاثیر مثبت دارد. 

 
تشدید محدودیت هاي قرنطینه از اول جولاي 

 
محدودیت هاي قرنطینه از اول جولاي سال 2020 میلادي در ازبکستان تشدید شده است. 



کمیسیون ویژه ازبکستان در مبارزه با کروناویروس تصمیم گرفته محدودیت هاي قرنطینه در این کشور را از اول جولاي سال 2020

 
میلادي تشدید کند. 

بازارهاي بزرگ پوشاك و مجتمع هاي تجاري در تمام مناطق این کشور روزهاي شنبه و یکشنبه براي انجام اقدامات بهداشتی-

 
ضدعفونی تعطیل شد. 

 
شهروندان در اماکن عمومی و موسسات کارآفرینی باید فاصله اجتماعی 2 متري را حفظ و ماسک و دستکش استفاده کردند. 

 
همچنین در مناطق «قرمز»، «زرد» از ساعت 07:00 تا ساعت 23:00 تجمع بیش از 3 نفر در اماکن عمومی ممنوع شد. 

 
حضور رئیس جمهور ازبکستان در اجلاس مجمع عمومی سازمان ملل 

«شوکت میرضیایف» رئیس جمهور ازبکستان روز 23 سپتامبر سال 2020 میلادي در هفتاد و پنجمین اجلاس مجمع عمومی سازمان

 
ملل متحد شرکت کرد. 

مراسم هاي اصلی مجمع عمومی در پی وضعیت همه گیر کووید-19 در جهان نخستین بار در تاریخ سازمان ملل متحد به صورت

 
نشست ویدئویی برگزار شد.  

رئیس جمهور ازبکستان در سخنرانی خود، نظراتش در مورد مسائل روز منطقه اي و جهانی در اختیار جامعه جهانی قرار داد و

 
همچنین اولویت هاي مدرن شدن سیستم سیاسی، اجتماعی و اقتصادي ازبکستان را ترسیم کرد. 

میرضیایف مجموعه اي از ابتکارات مهم مبنی بر تحکیم صلح و ثبات، تامین توسعه پایدار، تعمیق گفت وگوهاي موثر در منطقه و
سطح جهانی، پیشبرد حقوق و آزادي بشر و همچنین مقابله با ستیزه جویی و تهدیدات روز مانند تغییر اقلیم، امنیت غذایی، فقرزدایی

 
را مطرح کرد. 

 
افتتاح نمایندگی سازمان بین المللی مهاجرت 

قرارداد همکاري ازبکستان با سازمان بین المللی مهاجرت براي افتتاح نمایندگی این سازمان در شهر «تاشکند» در ماه نوامبر سال

 
2020 میلادي در یک مراسم رسمی در شهر «ژنو» امضا شد. 

ازبکستان در سال 2019 میلادي عضو کامل سازمان بین المللی مهاجرت شد که این امر موجب تشدید همکاري هاي «تاشکند» با

 
این سازمان شده است، همچنان این همکاري هاي متقابل بیش از پیش گسترش می یابد. 

پیشتر اعلام شد «تنزیلا ناربایوا» رئیس مجلس سناي ازبکستان در چارچوب سفر خود به «ژنو» «آنتونیو ویتورینو» مدیر کل سازمان

 
بین المللی مهاجرت دیدار کرد. 

سازمان بین المللی مهاجرت یک سازمان بین المللی پیشرو در زمینه مهاجرت که در سال  1951 میلادي تاسیس شده است و

 
همکاري نزدیکی با سازمان هاي دولتی، بین المللی و غیر دولتی دارد. 

با داشتن 162 عضو دائم و 9 عضو ناظر و دفاتر رسمی در بیش از 100 کشور مختلف، آرمان سازمان بین المللی مهاجرت کمک به



مهاجرت قانونمند و انسانی به عنوان منافع مشترك همه تحقق بخشد. در تحقق این امر مهم، سازمان بین المللی مهاجرت خدمات و

 
پیشنهادات خود را به دولت ها و مهاجران ارائه می کند. 

سازمان بین المللی مهاجرت(IOM) در راستاي ارتقاي مدیریت قانونمند و انسانی مهاجرت، گسترش همکاري هاي بین المللی در
زمینه مهاجرت، همفکري براي یافتن راه حل هاي عملی براي مشکلات مهاجرت و ارائه کمک هاي انسان دوستانه به مهاجران نیازمند

 
شامل پناهندگان و آوارگان درگیري هاي داخلی تلاش می کند. 

همکاري هاي سازمان بین المللی مهاجرت با ازبکستان در سال 2003 میلادي، همزمان با کمک این سازمان به مهاجرت قربانیان

 
قاچاق انسان و مهاجران آسیب پذیر در کشورهاي آسیایی مرکزي آغاز شد. 

 
دانشگاه هاي تهران و تاشکند تفاهمنامه همکاري امضا کردند 

 
تفاهم نامه همکاري بین دانشگاه تهران و دانشگاه خاورشناسی تاشکند با حضور «حمید نیرآبادي» سفیر ایران در ازبکستان امضا شد. 

نیرآبادي در این مراسم اظهار داشت: هم اکنون در نتیجه سیاست خارجی موثر «شوکت میرضیایف» رئیس جمهور ازبکستان، این
کشور روابط خود را با کشورهاي خارجی تحکیم کرده از جمله همکاري هاي متقابل با جمهوري اسلامی ایران نیز در زمینه هاي

 
مختلف بیش از پیش گسترش پیدا کرده است. 

سفیر ایران ادامه داد: در دوران پاندمی نیز روابط دو کشور در سطوح پارلمانی، وزارت خانه ها و ادارات به صورت مجازي به طور

 
موفقیت آمیز توسعه یافته که آن براي تحقق به موقع چشم انداز همکاري ها کمک خواهد کرد. 

نیرآبادي همچنین با فعالیت گروه ایرانی – افغانستانی دانشگاه خاورشناسی تاشکند، کتابخانه و منابع ادبی موجود آشنا شد. سفارت

 
جمهوري اسلامی ایران در تاشکند، 80 کتاب ایران شناسی به کتابخانه یادشده اعطا کرد. 

 
سفیر ایران نیز از فعالیت نمایندگان دانشگاه در زمینه ایران شناسی قدردانی کرد. 

 
طرفین همچنین به توافق رسیدند که در آینده نزدیک موضوع افتتاح مرکز ایران شناسی در دانشگاه را مورد بررسی قرار دهند. 

 
گفت وگوي تلفنی «میرضیایف» و «اشرف غنی» در مورد مسائل منطقه اي 

«شوکت میرضیایف» رئیس جمهور ازبکستان و «محمد اشرف غنی» رئیس جمهور افغانستان در یک گفت وگوي تلفنی چگونگی و

 
چشم انداز روابط دوجانبه، مسائل روز منطقه را بررسی کردند. 

اشرف غنی در ابتداي این تماس تلفنی به نمایندگی مردم این کشور از رئیس جمهور ازبکستان بابت حمایت همه جانبه از پروسه

 
صلح آمیز بین الافغانی و کمک عملی در توسعه اجتماعی و اقتصادي افغانستان در دوران مبارزه با ویروس کرونا قدردانی کرد. 

 
روساي جمهور دو کشور با رضایتمندي بر سیر روز افزون همکاري هاي متقابلا سودمند تاکید کردند. 



با وجود پیامدهاي پاندمی مبادلات بازرگانی دو کشور به طور چشمگیر افزایش یافته و روابط تجار نیز تقویت شده و مرکز بین المللی

 
بازرگانی «ترمذ» با امکانات منحصر بفرد براي کارآفرینان دو کشور ایجاد شده است. 

روساي جمهور براي نتایج کنفرانس بین المللی «ژنو» با موضوع افغانستان ارزش بسیاري قائل شدند. همچنین بر اهمیت تحکیم بیش
از پیش به هم پیوستگی منطقه اي، پیشبرد طرح هاي اولویت دار مبنی بر همگرایی افغانستان در روابط بین المللی اقتصادي و

 
بازرگانی تاکید شد. 

روساي جمهور همچنین در مورد ارسال پیام مشترك به کشورهاي بزرگ و نهادهاي بین المللی مالی با هدف حمایت از اجراي عملی
طرح ساخت کریدور ریلی ترانس افغان به توافق رسیدند. همچنین موضوع تسریع طرح ساخت خط انتقال برق «سرخان-  پلخمري»

 
هماهنگ شد. 

میرضیایف و اشرف غنی در پایان این گفت وگوي تلفنی بر پایبندي خود براي تحکیم روابط دوستی، حسن همجواري و شراکت کامل

 
بین دو کشور تاکید کردند. 

 
بازگشت 98 زن و کودك ازبک از سوریه 

به دستور رئیس جمهور ازبکستان، در چارچوب عملیات بشردوستانه «مهر-3» 98 شهروند این کشور، 25 نفر زن و 73 نفر کودك

 
ازبک، از سوریه به «تاشکند» بازگردانده شدند. 

دولت ازبکستان این افراد را در مجموعه هاي درمانی اسکان و به آنان غذا و لباس و کمک هاي پزشکی و روان پزشکی ارائه می دهد،

 
همچنین براي آنها اسناد هویتی صادر می کند. 

 
دولت ازبکستان براي آنها در آینده تمام شرایط مورد نیاز جهت بازگشت به یک زندگی ایمن و سازگار با جامعه فراهم می کند. 

گفتنی است، در ماه می سال گذشته میلادي در چارچوب عملیات بشردوستانه «مهر» 155 نفر زن و کودك از سوریه به تاشکند
بازگردانده شدند. همچنین در ماه اکتبر سال گذشته میلادي در چارچوب عملیات دیگر «مهر-2» 64 نفر کودك از عراق به کشور

 
بازگردانده شدند. 

 
تأسیس بنیاد مشترك سرمایه گذاري ازبکستان و قرقیزستان 

 
ازبکستان و قرقیزستان بنیاد سرمایه گذاري مشترك با سرمایه معادل 50 میلیون دلار تاسیس کردند. 

تاسیس این بنیاد در چارچوب گفت وگوهاي «آرتم نوویکوف» سرپرست نخست وزیر قرقیزستان و «سردار عمرزاق اف» معاون نخست

 
وزیر، وزیر سرمایه گذاري و تجارت خارجی ازبکستان در استان «فرغانه» توافق شده است. 

طرفین در مورد ایجاد گروه کاري براي گسترش همکاري هاي متقابل در زمینه گمرکی و اجراي طرح هاي سرمایه گذاري و طرح

 
هاي تعاونی صنعتی مشترك با تعیین مراسم هاي معین، ابعاد و شرایط همکاري هاي مشترك به توافق رسیدند. 



طرفین همچنین توسعه زمینه حمل و نقلی مانند جابجایی بین المللی براي توسعه جغرافیایی صادرات دو کشور و ورود آنها به

 
بازارهاي جدید را بررسی کردند. 

 
دو طرف همچنین توسعه زیربناهاي مشترك بازرگانی- لجستیکی و عمده فروشی در قلمرو دو کشور را مورد بررسی قرار دادند. 

 
دریافت وام 500 میلیون دلاري از بانک توسعه اسلامی 

 
بانک توسعه اسلامی براي اجراي دو طرح بزرگ در ازبکستان به این کشور معادل 509 میلیون و 200 هزار دلار وام اختصاص داد. 

نخستین طرح به ارزش 200 میلیون دلار براي نوسازي برخی تاسیسات زیربنایی و اجتماعی در جمهوري خودمختار «قره قلپاقستان»

 
و همچنین استان هاي «خوارزم»، «بخارا» و «نوایی» در نظر گرفته شده است. 

برنامه ریزي شده در چارچوب آن هزار و 161 کیلومتر شبکه آبیاري، 626 کیلومتر جاده، 1154 کیلومتر خط انتقال برق ولتاژ پایین،

 
693 کیلومتر شبکه فاضلاب، 155 واحد موسسه آموزشی، پزشکی و بیش از 100 تاسیسات ساخته و بازسازي شود. 

طرح دوم که توسط بانک 80 میلیون دلار اختصاص می شود اجرایی فاز دوم برنامه تکامل سیستم خدمات پزشکی براي بیماران

 
سرطانی از طریق تجهیز درمانگاه هاي داخلی با تجهیزات روز پزشکی را در نظر دارد. 

 
گفتنی است، پیشتر براي فاز اول این برنامه توسط بانک توسعه اسلامی معادل 37 میلیون دلار اختصاص شده است. 

ازبکستان در سال 2003 میلادي به عضویت بانک توسعه اسلامی پیوست و این بانک از سال 1994 میلادي تا حال به این کشور براي

 
اجرایی طرح هاي بزرگ سرمایه گذاري معادل بیش از 2 میلیارد دلار وام اختصاص داده است. 

انتهاي پیام/ح



مطالعات مگا پروژه وزارت نفت در کرمانشاه در حال اتمام است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش خبرگزاري فارس از کرمانشاه، استاندار کرمانشاه
از سرمایه گذاري 2 میلیارد دلاري وزارت نفت در قالب یک
پروژه عظیم و بی سابقه در حوزه گاز و پتروشیمی در
استان خبر داده که با ایجاد 100 هزار شغل و بسترساز

 
تحولی بزرگ در استان خواهد شد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه امروز
در جمع اصحاب رسانه در خصوص این خبر، اظهار داشت:

حوزه نفت، گاز و پتروشیمی یکی از پتانسیل هایی استان است که همچنان شکل گیري ساختار و شرکت هاي بزرگ در بخشی از آن

 
از آرزوهاي مردم و مسئولان بوده و همواره هست. 

هدایت حاتمی با اشاره به منابع خوب نفت و گاز در غرب استان کرمانشاه، افزود: بخشی از آن ها به صورت مشترك با وزارت نفت
است که استاندار مرتب پیگیر این موضوع بودند تا خوشبختانه تیم هاي کارشناسی از سوي وزارت اعزام شدند و از پتانسیل هاي این

 
بخش برآورد خوبی داشتند و در حال حاضر مرحله مطالعاتی آن در حال اتمام است که امیدواریم به مرحله اجرا برسد. 

وي در خصوص مگا پروژه ها ایجاد شده از سوي وزارت نفت، تصریح داد: دو تا مجموعه پالایشگاهی و پتروشیمی که عمدتا به دلیل
نزدیکی به منابع گازي، از گاز بهره مند می شوند، شکل خواهد گرفت، این پروژه ها پروژه هاي خیلی جدي هستند و در مرحله

 
ساخت و بهره برداري اشتغال خیلی خوبی را به همراه خواهد داشت. 

حاتمی تصریح کرد: دانش و مهندسی خیلی قوي این پروژه ها مبتنی بر دانش بومی است که با راه اندازي آن بخش مهمی از دغدغه

 
اشتغال ما را در سال هاي آتی پوشش می دهد. 

انتهاي پیام/پ



طرح تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه در دستور کار مجلس

منبع: داناشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/10/22

عضو هیأت رئیسه مجلس از در دستور کار قرار گرفتن خارج از نوبت طرح تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه در صحن مجلس
خبر داد.

عضو هیأت رئیسه مجلس از در دستور کار قرار گرفتن
خارج از نوبت طرح تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه در

 
صحن مجلس خبر داد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ حجت الاسلام
سیدناصر موسوي لارگانی عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي
اسلامی اظهار داشت: طرح تحقیق و تفحص از فولاد

 
مبارکه در دستور کار مجلس قرار گرفت. 

وي افزود: چندي پیش این طرح در کمیسیون صنایع و
معادن مجلس، مورد بررسی قرار گرفته و نمایندگان آن را

 
به تصویب رساندند. 

عضو هیأت رئیسه مجلس شوراي اسلامی در ادامه عنوان کرد: طرح مذکور بخاطر اهمیت موضوع و همچنین سوءمدیریت در بزرگترین

 
مجتمع فولادي کشور و منطقه، خارج از نوبت در دستور کار مجلس قرار گرفت و قرار است براي آن در صحن راي گیري شود. 

 
متن کامل طرح تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه به شرح زیر است: 

 
عنوان تحقیق و تفحص: 

بررسی دلایل کاهش حجم صادرات، عملکرد مالی، انتصابات خلاف قانون، افزایش هزینه هاي تولید، توزیع رانت، انعقاد قراردادهاي
پرابهام، پرداخت حقوق هاي نجومی، مداخلات متعدد مدیریت در فرآیند خرید و ... در مجتمع فولاد مبارکه و کلیه شرکت هاي

 
زیرمجموعه از سال 97 تا کنون. 

 
شرح: 

مجتمع عظیم فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین مجتمع تولید فولاد در کشور و موتور محرکه دست کم 3 هزار کارخانه و شرکت در
کشور از سال 97 با مشکلات بسیاري مواجه شده که علت اصلی آن در سوء مدیریت، بکارگیري مدیران بازنشسته و تبانی پشت پرده و
فسادهاي احتمالی در انعقاد قراردادها و نادیده گرفتن منافع مجتمع و سهامداران بورسی آن است که تخلفات زیاد شده در این

 
مجتمع در حال رخ دادن است. 



این در حالی است فولاد مبارکه به عنوان مولود انقلاب اسلامی ایران طی سال هاي قبل رکورددار تحرك براي رشد تولید بوده و جوایز
متعددي در یافت کرده و سرآمد رشد و تعالی سازمانی در کشور و منطقه بوده است ولی اکنون عملکرد ضعیف، غیرشفاف، پر ابهام و

 
خلاف قانون مدیران باعث بروز مسائلی شده که بایستی به دقت مورد ارزیابی قرار گیرد. 

موضوع اصلی تحقیق و تفحص: دلایل بکارگیري مدیران بازنشسته و فاقد صلاحیت فردي و تخصصی در سطوح مختلف مدیریتی این
شرکت علیرغم نص صریح قانون چیست؟ علت دست اندازي به منافع عظیم این شرکت که جزء بیت المال است براي ماندگاري در

 
مدیریت چیست؟ 

 
موضوعات فرعی تحقیق و تفحص: 

1- دلیل انعقاد قرارداد با ترك تشریفات با یک شرکت رده چندم چینی براي اجراي طرح نورد گرم 2 با قیمت گزاف چیست؟ پشت

 
پرده این قرارداد و عوامل دست اندرکار بایستی مشخص شوند. 

2- علت پرداخت حقوق کلان به برخی افراد مؤثر بدون اشتغال به کار در مجموعه چیست؟ علت مدیریت ناکارآمد داخلی و پرداخت

 
هاي نجومی به مدیران چیست؟ 

 
3- دلیل کاهش میزان تولید و حجم صادرات نسبت به سال هاي گذشته چیست؟ 

4- نحوه فروش محصولات فولاد مبارکه پرابهام است علت توزیع رانت از طریق فروش اختصاصی و شبکه توزیع (شرکت هاي

 
زیرمجموعه) چیست؟ 

 
5- علت توزیع قدرت و پول با اهداف سیاسی و از طرق مختلف در این مجموعه چیست؟ 

 
6- دلیل برگزاري آزمون استخدامی فاقد شفافیت و اعلام نتایج بدون جزئیات در این شرکت چیست؟ 

 
7- دلیل مداخلات متعدد مدیریت در فرآیند خرید که منجر به افزایش شدید هزینه هاي تولید در مجموعه شده چیست؟ 

 
انتهاي پیام/ك 

منبع: فارس



همکاري تحقیقاتی شرکت بهره برداري نفت و گاز غرب با جهاد
دانشگاهی استان ایلام

همکاري تحقیقاتی شرکت بهره برداري نفت و گاز غرب با جهاد دانشگاهی

استان ایلام

شماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/10/22
منبع: شرکت نفت مناطق

مرکزي ایران

رییس منطقه عملیاتی چشمه خوش از همکاري تحقیقاتی شرکت بهره برداري نفت و گاز غرب با جهاد دانشگاهی استان ایلام
در منطقه دشت عباس خبر داد.

در دیدار رییس جهاد دانشگاهی استان ایلام از منطقه

 
چشمه خوش مطرح شد 

 
همکاري تحقیقاتی شرکت بهره برداري نفت و گاز غرب با جهاد دانشگاهی استان ایلام 

رییس منطقه عملیاتی چشمه خوش در دیدار رییس جهاد دانشگاهی استان ایلام و هیات همراه از این منطقه ، شرکت بهره برداري

 
نفت و گاز غرب را شرکتی حامل خدمات و کمک هاي انسانی نسبت به جوامع و محیط هاي پیرامون خود برشمرد. 

به گزارش روابط عمومی ، مهندس علی رضایی رئیس منطقه عملیاتی چشمه خوش در این دیدار با اعلام برخی از اقدامات صورت
گرفته به ویژه در مقابله با شیوع ویروس کرونا اظهار داشت : ضدعفونی کردن روستاهاي مجاور، تب سنجی اهالی روستاها، ضد عفونی
نمودن معابر و توزیع کمک هاي انسانی از اقداماتی بوده که در جهت پیشگیري از شیوع بیماري کرونا در راستاي مسئولیت اجتماعی

 
انجام گرفته است. 

وي از همکاري تحقیقاتی با جهاد دانشگاهی استان ایلام در منطقه دشت عباس خبر داد و افزود: همکاري با جهاد دانشگاهی استان
ایلام در چارچوب قانون و مقررات مربوطه انجام خواهد شد و تلاش بر این خواهد بود تا در صورت تایید مسئولین ذیصلاح در شرکت
بهره برداري نفت و گاز غرب و شرکت نفت مناطق مرکزي ایران بر اساس ضوابط و دستورالعمل هاي موجود، مساعدت لازم صورت

 
پذیرد. 

با اساس این گزارش ، دکتر حسینی رییس جهاد دانشگاهی استان ایلام با اشاره به احداث نخستین مجتمع تحقیقاتی فناوري گیاهان
دارویی گرمسیري در منطقه دشت عباس تصریح کرد: این مجتمع به مساحت 35 هکتار و پیش بینی اشتغال یک هزار نفر در
شهرستان دهلران منطقه دشت عباس راه اندازي شده است و امیدواریم با همکاري مسئولین استانی و شهرستانی و شرکت هاي

 
همجوار شاهد راه اندازي ساختمان این مجتمع باشیم . 

رییس جهاد دانشگاهی استان ایلام در بخش دیگري از صحبت هاي خود به ارتباط دو سویه جهاد دانشگاهی استان ایلام با شرکت
بهره برداري نفت و گاز غرب اشاره کرد و گفت : در راستاي عمل به مسولیت هاي اجتماعی شرکت ها انتظار می رود شرکت بهره
برداري نفت و گاز غرب در امور تحقیقاتی جهاد دانشگاهی ایلام با وجود پتانسیل هاي بالقوه مناسب در استان و بازارهاي مصرفی
بسیار مستعد کشور همسایه از طریق مرز بین المللی مهران و مرز چیلات شهرستان دهلران که بستر مناسبی براي شکوفایی در بخش

 
کشاورزي این استان است، همکاري لازم با جهاد دانشگاهی داشته باشد. 



رئیس جهاددانشگاهی واحد استان ایلام از برداشت چاي ترش براي اولین بار در این کار تحقیقاتی خبر داد و خاطرنشان کرد:از اهداف
ایجاد این مجتمع تغییر الگوي کاشت، کمک به ایجاد اشتغال خصوصا در مناطق روستایی، تثبیت جمعیت روستایی، تجاري سازي

 
محصولات گیاهان دارویی، فرآوري و بسته بندي محصولات تولید شده در استان است. 

این گزارش می افزاید، واحد بهره برداري چشمه خوش در 52 کیلومتري شهرستان دهلران از توابع استان ایلام واقع است که نفت
تولیدي میدانهاي آبان ، چشمه خوش ، پایدار ، پایدار غرب و دالپري را فرآورش و به وسیله دو خط لوله 18 و 20 اینچ به طول 153
کیلومتر به واحد بهره برداري شماره 3 اهواز و تلمبه خانه شهید چمران ارسال می نماید .نفت ارسالی واحد چشمه خوش در نهایت به

منظور صادرات از طریق پایانه نفتی به جزیره خارك و تامین خوراك پالایشگاه ها ارسال می شود.



اولین فراخوان پذیرش واحدهاي فناور در مرکز فناوري و نوآوري رسا

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا- اولین فراخوان پذیرش واحدهاي فناور در

 
مرکز فناوري و نوآوري رسا اعلام شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از مرکز اطلاع رسانی و
بین الملل سازمان انرژي اتمی، به اطلاع می رساند مرکز
فناوري و نوآوري رسا وابسته به پژوهشگاه علوم و فنون
هسته اي در راستاي انجام رسالت ایـجاد زیست بوم
فناوري و نوآوري صنعت هسته اي، اولین فراخوان جذب
ایده ها/طرح ها و محصولات فناورانه و نوآورانه را در قالب

 
هسته ها/شرکت هاي فناور منتشر می نماید. 

از همه ایده پردازان، افراد خلاق، نخبه و نوآور، دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاه ها، اعضاي هیأت علمی دانشگاه ها و مؤسسات
پژوهشی و فناوري و سایر فعالان حوزه کارآفرینی و نوآوري سراسر کشور که داراي ایده، طرح یا محصول فناورانه و نوآورانه در زمینه

 
فناوري هسته اي هستند، دعوت می شود در راستاي تحقق این مأموریت با این مرکز همگام شوند. 

 
مهم ترین خدمات مرکز نوآوري رسا عبارت است از: 

 
ارائه فضاي فیزیکی اختصاصی و اشتراکی براي اجراي ایده/طرح فناورانه؛ 

 
تخصیص فضاي آزمایشگاهی؛ 

 
ارائه خدمات و تجهیزات اداري؛ 

 
امکان استفاده از خدمات آزمایشگاهی و کارگاهی پژوهشگاه علوم و فنون هسته اي با تخفیف ویژه؛ 

 
ارائه خدمات راهبري، مشاوره و آموزش هاي کسب و کار؛ 

 
اعطاي اعتبار حمایتی براساس شیوه نامه هاي مربوطه و متناسب با سطح آمادگی فناوري (TRL) طرح فناورانه؛ 

 
سرمایه گذاري، جذب سرمایه و معرفی به صندوق هاي حمایتی براي ایده ها/طرح هاي موفق؛ 

 
محورهاي اصلی این فراخوان عبارتند از: 

 
کاربرد پرتوها در صنعت، سلامت، کشاورزي و محیط زیست؛ 

 
تجهیزات و سامانه هاي پرتودهی؛ 

 
فناوري لیزر و پلاسما؛ 

 
تجهیزات فرآیندي و مواد مورد نیاز صنعت هسته اي؛ 



 
نحوه شرکت در فراخوان: 

مهلت ارسال درخواست ها از تاریخ 1399/10/01 لغایت 1399/10/30 است و به درخواست هاي خارج از این بازه زمانی ترتیب اثر

 
داده نخواهد شد. 

 
ثبت نام تنها از طریق تکمیل و ارسال کاربرگ پذیرش مربوطه به آدرس پست الکترونیکی rasa@nstri.ir امکان پذیر است؛ 

 
براي دریافت کاربرگ پذیرش و سایر اطلاعات مربوطه به درگاه www.NSTRI.ir مراجعه نمایید. 

متقاضیان می توانند سوالات احتمالی خود را به صورت مکتوب به آدرس پست الکترونیکی rasa@nstri.ir ارسال و طی مدت

 
حداکثر 3 روز کاري، پاسخ خود را دریافت نمایند. 

 
معیارهاي پذیرش: 

داشتن یک ایده/طرح مبتنی بر فناوري، نوآورانه و دانش محور با قابلیت تجاري سازي و داشتن پتانسیل مطلوب بازار در حوزه فناوري

 
هسته اي. 

 
وجود تیم کاري متخصص و مرتبط با زمینه فعالیت و موضوع ایده/طرح (دارا بودن حداقل 3 نفر متخصص در موضوع ایده/طرح). 

 
متقاضیان باید داراي شرکت ثبت شده یا درصدد تشکیل یک شرکت حقوقی باشند. 

 
مراحل پذیرش: 

تکمیل کاربرگ درخواست عضویت و فرم هاي مربوطه (امضاي بخش دوم کاربرگ (مشخصات فردي) توسط تمامی اعضاي واحد فناور

 
الزامی است)؛ 

 
ارزیابی اولیه کاربرگ تکمیل شده مبنی بر داشتن ایده/طرح نوآورانه مبتنی بر فناوري با قابلیت تجاري سازي؛ 

 
برگزاري جلسات ارزیابی فنی و اقتصادي ایده/طرح با حضور داوران تخصصی و تیم متقاضی؛ 

 
برگزاري جلسه شوراي مرکز جهت بررسی نهایی و تأیید پذیرش تیم هاي واجد شرایط؛ 

 
اعلام به متقاضی و اقدام جهت طی مراحل استقرار در مرکز؛ 

 
سایر نکات: 

متقاضی در کلیه مراحل پذیرش ملزم به انجام اصلاحات و تکمیل مدارك اعلامی در موعد مقرر است. هر پرونده تا 3 نوبت جهت

 
اصلاح و تکمیل مدارك به مسئول واحد فناور بازگردانده می شود. پس از آن پرونده از فرآیند پذیرش خارج می شود. 

هر شخص می تواند حداکثر در یک واحد فناور فعالیت نماید. لذا کلیه درخواست هاي داراي شخص مشترك با سایر واحدهاي فناور،

 
از فرآیند ارزیابی و پذیرش خارج می شوند. 

متقاضیانی که ایده محوري یا طرح آن ها کلی، مبهم و نامشخص باشد ویا فناوارانه نباشد (نظیر فعالیت هاي صرفاً آموزشی، بازرگانی،

 
مشاوره و غیره) در اولویت پذیرش قرار نخواهند گرفت. 

تکمیل کاربرگ پذیرش تعهدي براي مرکز ایجاد نمی کند و پذیرش نهایی جهت استقرار در مرکز منوط به ارزیابی فنی و اقتصادي و

 
تصویب در شوراي مرکز است. 

واحدهاي فناور در مرکز نوآوري، باید بر اجراي ایده/طرح فناورانه خود متمرکز بوده و هرگونه فعالیتی خارج از ایده محوري ممنوع
است.



هشدار درباره آگهی هاي جعلی اخذ تسهیلات با نرخ سود پایین

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرگزاري آریا- وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در
اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی هاي جعلی اخذ
تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه

 
هشدار داد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از مرکز روابط عمومی و
اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، معاونت
توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون در اطلاعیه اي

اعلام کرد: برخی از افراد سودجو با استفاده از نیاز مردم و جلب اعتماد آن ها با انتشار آگهی هاي جعلی و با عناوینی همچون اخذ
تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود کم به نام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با وعده هاي دروغین به دنبال جذب مشتري، اخاذي،

 
کلاهبرداري و سوء استفاده از هموطنان هستند. 

بر اساس اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال، حمایت از متقاضیان طرح هاي سرمایه گذاري به منظور توسعه کسب و کار فقط از
طریق "سامانه کارا" که تنها سامانه رسمی و قانونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر است و درخواست متقاضیان
پس از ثبت نام در سامانه از طریق "دستگاه هاي اجرایی ذیربط" در شهرستان ها و استان ها و"کمیته فنی" و "موسسات عامل"

 
بررسی می شود. 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از هموطنان خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد مشکوك،
موضوع را از ساعت 9 صبح تا 14 به دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال به شماره 02164492810 اطلاع دهند.



راه اندازي 2 تعاونی صنایع دستی در ایرانشهر

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/10/22

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی نیکشهر در جنوب سیستان و بلوچستان گفت: با راه اندازي این
تعاونی ها براي 100 صنعتگر در رشته هاي سوزن دوزي، سکه دوزي و حصیربافی اشتغال ایجاد شده است.

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی نیکشهر در جنوب سیستان و بلوچستان گفت: با راه اندازي این تعاونی

 
ها براي 100 صنعتگر در رشته هاي سوزن دوزي، سکه دوزي و حصیربافی اشتغال ایجاد شده است. 

خیرالنساء امیري اظهارداشت: با توجه به غنا و تنوع رشته هاي صنایع دستی نیکشهر، سامان دهی صنعتگران و تولیدکنندگان صنایع

 
دستی در اولویت کار اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی این شهرستان قرار گرفته است. 

وي بیان کرد: با راه اندازي این تعاونی ها براي 100 صنعتگر در رشته هاي سوزن دوزي، سکه دوزي و حصیربافی اشتغال ایجاد شده

 
است. 

رییس میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی نیکشهر خاطرنشان کرد: هم اینک افزون بر هشت هزار صنعتگر در این شهرستان

 
فعالیت می کنند و 80 درصد اقتصاد روستائیان و عشایر منطقه بر پایه صنایع دستی است. 

به گزارش ایرنا، نیکشهر از شمال به شهرستان هاي ایرانشهر و دلگان، از شرق به شهرستان هاي قصرقند و سرباز، از جنوب به

 
شهرستان هاي کنارك و چابهار، ازغرب به شهرستان فنوج و استان هرمزگان محدود است. 

شهرستان نیکشهر با 395 روستا، چهار بخش بنت، لاشار، آهوران و مرکزي براساس سرشماري نفوس و مسکن آبان سال 1395 تعداد
141 هزار و 894 نفر جمعیت با 37 هزار و 207 خانوار در فاصله 510 کیلومتري جنوب زاهدان مرکز استان سیستان و بلوچستان

 
واقع شده است. 

برچسب ها: خیر النساء امیري ، زاهدان ، صنایع دستی زاهدان ، ایرانشهر



شفافیت، از سیاست هاي وزارت تعاون

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیرکل دفتر امور استان ها در ایلام گفت: شفافیت و اعتماد سازي یکی از سیاست هاي اصلی وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی است

مدیرکل دفتر امور استان ها در ایلام گفت: شفافیت و اعتماد سازي یکی از سیاست هاي اصلی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
است 

مدیرکل دفتر امور استان ها وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شفافیت و اعتماد سازي یکی از سیاست هاي اصلی وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی است و شفاف سازي فعالیت ها، خدمات و سایر امورات مربوط به دولت از یک سو موجب جلب اعتماد در مردم و

 
از سوي دیگر گام بلندي در راستاي مبارزه با فساد است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان ایلام، سید محسن دلبري درنخستین روز از سفر خود به استان
ایلام در جلسه شوراي معاونین در استان ایلام ،برنامه هاي شفاف سازي وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی را گام بلندي در مبارزه با

 
فساد عنوان کرد. 

وي همچنین با اشاره به تاکید وزیرتعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیوستن به پویش ملی شفافیت و اعتمادسازي این مهم راوظیفه همه

 
دستگاه ها عنوان کرد و خواستار جدیت ویژه تمام مدیران در پیوستن به پویشملی شفافیت شد. 

 
وي در ادامه به وجود بیش از 32 سامانه شفافیت در وزارت تعاون، کار ورفاه اجتماعی اشاره کرد. 

دلبري گستردگی فعالیت هاي مجموعه وزارتتعاون، کار و رفاه اجتماعی را بسیارحائز اهمیت دانست و گفت: وزارتخانهمتولی امور
متنوع و گسترده اي است که شامل تمام حوزه ها نظیر بهداشت و درمان،رفاه، آموزش، تعاون، اشتغال، روابط کار و ... می شود که در
همین راستا با تاکید براصل خدمت رسانی به جامعه هدف و تکریم ارباب رجوع، باید با همت مضاعف و با وجودتمام محدودیت ها در

 
راستاي رفع مشکلات جامعه هدف تلاش کنیم. 

مدیرکل دفتر امور استان ها وزارتتعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان این که در راستاي خدمت رسانیبه مردم هیچ بهانه اي پذیرفتنی

 
نیست، گفت: رضایت مندي ارباب رجوع، دقت در اجرایضوابط، معیارها و مقررات و تسریع در پاسخگویی باید در اولویت قرار گیرد. 

 
در این جلسه مدیرکل و معاونین به تشریحآخرین اقدامات حوزه کاري خود پرداختند. 

برچسب ها: مدیرکل دفتر امور استان ها ، وزارت تعاون ، شفافیت ، اعتماد سازي



ثبت 71 هزار نفر اشتغال جدید در پایتخت

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/10/22

بر اساس اظهارات مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران، از ابتداي امسال تاکنون بیش
از 71 هزار نفر اشتغال در سامانه رصد ثبت شده است.

بر اساس اظهارات مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران، از ابتداي امسال تاکنون بیش از

 
71 هزار نفر اشتغال در سامانه رصد ثبت شده است. 

سعید دهقان با بیان اینکه امسال بیشترین تعداد اشتغال ثبت شده در استان تهران مربوط به شهرستان پاکدشت است، افزود: علی

 
رغم شیوع ویروس بیماري کرونا عملکرد استان در خصوص ثبت اطلاعات شاغلان تقریبا مطلوب است. 

وي درباره میزان تعهد و اشتغال ایجاد شده در استان تهران از فروردین تا 15 دي ماه امسال گفت: در پاکدشـت تعداد اشتغال
پیشنهادي 2 هزار837، اشتغال ایجاد شده 3 هزار و 676 با درصد تحقق 130، تعداد اشتغال پیشنهادي در شهرري 6 هزار و 688،
اشتغال ایجاد شده 7 هزار و 489 با درصد تحقق 112، تعداد اشتغال پیشنهادي پردیس 3 هزار و 794، اشتغال ایجاد شده 4 هزار و

 
139 با درصد تحقق109 بوده است. 

دهقان در این باره افزود: تعداد اشتغال پیشنهادي در بهارستان 4 هزار و 877، اشتغال ایجاد شده 5 هزارو 241 با درصد تحقق107،
تعداد اشتغال پیشنهادي قرچک 3 هزار و 39، اشتغال ایجاد شده 3 هزار و 152 با درصد تحقق 104، تعداد اشتغال پیشنهادي رباط
کریم 5 هزار و 238، اشتغال ایجاد شده 5 هزار و 400 با درصد تحقق 103، ملارد تعداد اشتغال پیشنهادي 6 هزار و 81،اشتغال ایجاد

 
شده 6 هزارو 198 با درصد تحقق 102 اعلام کرد. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران، همچنین اشتغال پیشنهادي در شهرستان هاي شهریار را
6 هزار و 990، اشتغال ایجاد شده 7 هزار و 18 با درصد تحقق 100، اسـلامشـهر 10 هزار و 86، اشتغال ایجاد شده 9 هزارو 498 و
درصد تحقق94، تعداد اشتغال پیشنهادي در شـمیرانات 4 هزار و 123، اشتغال ایجاد شده 3 هزار و 545 و درصد تحقق 86، تعداد

 
اشتغال پیشنهادي در شهر قدس 3 هزار و 650، اشتغال ایجاد شده 3 هزار و 35، درصد تحقق83، عنوان کرد. 

دهقان درباره دیگر شهرهاي استان و درصد تحقق اشتغال ها گفت: تعداد اشتغال پیشنهادي در دماوند 3 هزار و 212، اشتغال ایجاد
شده 2 هزارو 628 و درصد تحقق82، تعداد اشتغال پیشنهادي در ورامین 3 هزارو 897، اشتغال ایجاد شده 2 هزارو 879 و درصد
تحقق 74، تعداد اشتغال پیشنهادي در فیروزکوه 1 هزارو 797، اشتغال ایجاد شده 1هزار و 119و درصد تحقق57، تعداد اشتغال
پیشنهادي در پیشوا 3 هزار و 140، اشتغال ایجاد شده 1هزار و 710 و درصد تحقق 54،تعداد اشتغال پیشنهادي اشتغال در تهران 26

 
هزار و 551، اشتغال ایجاد شده را 4 هزار و 765 و درصد تحقق را 18 عنوان کرد. 

دهقان گفت: از ابتداي سال جاري تا 15 دي از سوي دستگاه هاي اجرایی استان تهران نظیر اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
تعهد اشتغال 215 و اشتغال ایجاد شده سه هزارو 434، تعهد اشتغال شهرداري ها 216 و اشتغال ایجاد شده یکهزارو 267، تعهد
اشتغال سایر دستگاه هاي اجرایی 961 و اشتغال ایجاد شده 2 هزارو 394، تعهد اشتغال دانشگاه علوم پزشکی (دولتی و غیر دولتی)



 
بیمارستان ها 720، اشتغال ایجاد شده یکهزارو 730 بوده است. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران درباره تعهدات دستگاه هاي اجرایی استان افزود: تعهد
اشتغال اداره کل آموزش و پرورش هزار و 36 و اشتغال ایجاد شده 2 هزار و 147، تعهد اشتغال اداره کل ورزش و امور جوانان استان
ها 720 و اشتغال ایجاد شده هزار و 140، تعهد اشتغال اداره کل بهزیستی 1هزار و 656 و اشتغال ایجاد شده 1هزارو 754، تعهد

 
اشتغال سازمان جهاد کشاورزي استان 5 هزار و 712، اشتغال ایجاد شده 5 هزار و 614 انجام شده است. 

 
برخی دستگاه ها به تعهد خود عمل نکردند 

دهقان، تعهد اشتغال اداره هاي کل در استان تهران را به ترتیب آموزش فنی و حرفه اي را 4 هزار و 721، اشتغال ایجاد شده 3 هزار و
867، تعهد اشتغال سازمان صنعت، معدن و تجارت و اتاق اصناف 51 هزار و 631، اشتغال ایجاد شده 41 هزار و 954،تعهد اشتغال
کمیته امداد 3 هزار و 600 و اشتغال ایجاد شده 2 هزارو 457، تعهد اشتغال میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري 3 هزارو 821
و اشتغال ایجاد شده 1 هزار و 850، تعهد اشتغال بنیادشهید و امور ایثارگران 3 هزارو 600 و اشتغال ایجاد شده 1 هزارو 348، تعهد

 
اشتغال فرهنگ و ارشاد اسلامی 1هزار و 440 و اشتغال ایجاد شده 435 اعلام کرد. 

وي با بیان اینکه تعهد اشتغال اداره کل حمل و نقل و پایانه ها 36 نفر بوده و تنها یک شغل از سوي این نهاد ایجاد شده است، بیان
کرد: همچنین تعهد اشتغال سازمان فناوري اطلاعات ایران 14 هزار و 400 و سازمان بسیج سازندگی 1هزار و 515 بوده که عملکرد

 
این دو دستگاه اجرایی صفر است و مسئولان آنها از ابتداي سال تاکنون به تعهد خود عمل نکرده اند. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تهران، تصریح کرد: با توجه به اهمیت موضوع و مصوبات ستاد
اقتصاد مقاومتی و کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري استان مبنی بر تجمیع آمار و اطلاعات به کار گمارده شدگان استان، تمامی
مسئولان دستگاه هاي اجرایی ملزم هستند اطلاعات شاغلان را در سامانه رصد اشتغال به آدرس www.rasad.eshteghal.ir که

 
یک سامانه ملی است، وارد کنند. 

برچسب ها: سعید دهقان ، کارآفرینی ، اشتغال ، اشتغال



شرکت شهرك هاي صنعتی سمنان 104 سرمایه گذاري راکد را تعیین تکلیف

کرد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/10/22

فصل اقتصاد - سمنان- ایرنا- مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان گفت: 104 قرارداد سرمایه گذاري راکد
در شهرك ها و نواحی صنعتی این استان به منظور کمک به جهش تولید و ایجاد اشتغال پایدار تعیین تکلیف شد.

فصل اقتصاد - مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی
استان سمنان گفت: 104 قرارداد سرمایه گذاري راکد در
شهرك ها و نواحی صنعتی این استان به منظور کمک به

 
جهش تولید و ایجاد اشتغال پایدار تعیین تکلیف شد. 

به گزارش فصل اقتصاد، حسن آل بویه روز دوشنبه به
رسانه ها افزود: 104 فقره قرارداد با مساحت بیش از 269
هزار مترمربع در جلسه هیات حل اختلاف و داوري شرکت

شهرك هاي صنعتی استان سمنان از ابتداي فروردین تا پایان آذر امسال، با هدف آزادسازي ظرفیت هاي سرمایه گذاري و ایجاد

 
اشتغال ، بررسی و تعیین تکلیف شد. 

 
وي بیان کرد: 34 فقره قرارداد با مساحت بیش از 130 هزار متر مربع، در این مدت، فسخ قرارداد شد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان تصریح کرد: 63 فقره قرارداد با مساحت بیش از 123 هزارمترمربع براي ادامه

 
فرایند سرمایه گذاري، مهلت دوباره بهره برداري اعطا شد. 

به گفته وي، سه فقره قرارداد 9 ماه امسال از دستور کار هیات حل اختلاف و داوري شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان خارج

 
شد. 

آل بویه با اشاره به 2 فقره زمین انصرافی در این مدت، یادآور شد: فسخ قراردادهاي راکد در آخرین مرحله از تعیین تکلیف نهایی قرار

 
دارد و سعی بر آن است تا فعالیت واحدهاي صنعتی حفظ شود. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان تاکید کرد: تعیین تکلیف قراردادهاي راکد طبق شیوه نامه سازمان صنایع

 
کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و به منظور اجراي تعهدات طرف هاي قرارداد انجام می شود. 

به گزارش فصل اقتصاد، تعداد قراردادهاي واگذاري زمین شهرك هاي صنعتی استان در 9 ماه گذشته از سال 99نسبت به مدت مشابه
سال گذشته 54 درصد افزایش یافت.در این مدت، 167 فقره قرارداد واگذاري زمین به مساحت 62 هکتار در شهرك ها و نواحی

 
صنعتی استان سمنان منعقد شد. 

 
کل اراضی در اختیار شرکت شهرك هاي صنعتی استان سمنان 6 هزار و 886 هکتار است. 

استان سمنان با داشتن حدود یکهزار و 840 پروانه بهره برداري واحدهاي صنعتی و معدنی با سرمایه گذاري حدود 76 هزار میلیارد
ریال و اشتغال براي بیش از 68 هزار و 800 نفر، یکی از قطب هاي صنعتی و معدنی شرق کشور محسوب می شود.



تولید و صادرات نانو جاذب هایی براي تصفیه روغن و جداسازي مواد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/10/22

فصل اقتصاد - یکی از شرکت هاي صنعتی نانو جاذب هاي زئولیتی را براي جداسازي انواع مختلف سیالات و گازها و
همچنین تصفیه روغن تولید کرده و موفق به صادرات آن نیز شده است.

فصل اقتصاد - یکی از شرکت هاي صنعتی نانو جاذب هاي
زئولیتی را براي جداسازي انواع مختلف سیالات و گازها و
همچنین تصفیه روغن تولید کرده و موفق به صادرات آن

 
نیز شده است. 

به گزارش فصل اقتصاد ، میزان تولید نانو جاذب هاي
زئولیتی در این شرکت به طور متوسط 1600 تن در ماه و

میزان فروش آن 18 هزار تن در سال است و این شرکت توانسته به واسطه تولید این محصول براي 600 نفر ایجاد اشتغال کند، ضمن

 
آنکه توانسته این محصول را به کشورهاي مالزي و ترکیه صادر کند. 

زئولیت یک ماده معدنی تشکیل شده از آلومینوسیلیکات هاي بلوري و هیدراته فلزات قلیایی و قلیایی خاکی مانند سدیم، کلسیم،
منیزیم، استرانسیم و باریم هستند و از آنجایی که این ماده ساختاري متخلخل داشته و در صنعت به عنوان جاذب سطحی مطرح

 
بوده، به طور گسترده براي تصفیه آب و به عنوان کاتالیزور مورد استفاده قرار می گیرد. 

زئولیت ها به دو صورت طبیعی و مصنوعی تولید می شوند و خواص شیمیایی و فیزیکی متفاوتی دارند. زئولیت هاي طبیعی در جایی
ایجاد می شوند که سنگ هاي آتشفشانی و لایه هاي خاکستر با آب هاي زیرزمینی قلیایی واکنش نشان می دهند. بیش از 200 نوع
از زئولیت هاي مصنوعی با استفاده از روش هایی مانند سل-ژل (Sol-Gel) و در اثر تبلور آهسته یک ژل سیلیکا-آلومینا در حضور

 
مواد قلیایی و قالب هاي آلی ایجاد می شوند. زئولیت هاي مصنوعی در حالتی یکنواخت و فازي خالص تولید می شوند. 

زئولیت این شرکت به دو صورت گروه مختلف 4A و 3A تولید می شود که تفاوت آنها در نوع کاتیون موجود در ساختار داخلی است.
چنانچه پتاسیم جایگزین سدیم شود، زئولیت نوع 3A تولید می شود. به علت قطر بزرگ یون هاي پتاسیم در ساختار، قطر حفرات در

 
زئولیت 3A معمولا در حدود 3 آنگستروم است. این نوع زئولیت سرعت جذب بالایی داشته و در برابر آلودگی مقاوم است. 

بر اساس اعلام ستاد نانو، زئولیت نوع 3A این شرکت معمولا براي تصفیه روغن، پلیمریزاسیون و جداسازي آب از اتانول به کار می رود
و زئولیت نوع 4A براي نرم سازي آب و تمیز کردن گازهاي خطرناك استفاده می شود. بر اساس بررسی هاي انجام شده با استفاده از

 
آزمون BET، محصولات این شرکت داراي توزیع یکنواختی از حفرات با اندازه زیرنانومتري است. 

انتهاي پیام



هشدار وزارت کار درباره آگهی هاي جعلی اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ

سود پایین

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/10/22

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي به انتشار آگهی هاي جعلی اخذ
تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد.

به گزارش شهرآرانیوز، به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، معاونت توسعه کارآفرینی
و اشتغال در اطلاعیه اي اعلام کرد: برخی از افراد سودجو با استفاده از نیاز مردم و جلب اعتماد آن ها با انتشار آگهی هاي جعلی و با
عناوینی همچون اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود کم به نام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با وعده هاي دروغین به دنبال

 
جذب مشتري، اخاذي، کلاهبرداري و سوء استفاده از هم وطنان هستند. 

بر اساس اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال، حمایت از متقاضیان طرح هاي سرمایه گذاري به منظور توسعه کسب و کار فقط از
طریق «سامانه کارا» که تنها سامانه رسمی و قانونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر بوده و درخواست متقاضیان
پس از ثبت نام در سامانه از طریق «دستگاه هاي اجرایی ذیربط» در شهرستان ها و استان ها و «کمیته فنی» و «مؤسسات عامل»

 
بررسی می شود. 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از هم وطنان خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد مشکوك،
موضوع را از ساعت 9 صبح تا 14 به دفتر سیاست گذاري و توسعه اشتغال به شماره 02164492810 اطلاع دهند.



درچنین روزي بر دنیا چه گذشت؟

منبع: اکو فارسشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/10/22

اکوفارس: امروز دوشنبه، بیست و دوم دي سال 1399 هجري شمسی، برابر با بیست و هفتم جمادي الاول سال 1442
هجري قمري و مطابق با یازدهم ژانویه سال 2021 میلادي است.

اکوفارس: امروز دوشنبه، بیست و دوم دي سال 1399 هجري شمسی، برابر با بیست و هفتم جمادي الاول سال 1442 هجري
قمري و مطابق با یازدهم ژانویه سال 2021 میلادي است. به گزارش صدا و سیما، مهم ترین رویداد هاي تاریخی جهان در چنین

 
روزي ( بیست و دوم دي ) به شرح زیر است: 

 
تاسیس شهر مکزیکو 

696 سال پیش در چنین روزي، یازدهم ژانویه سال 1325 میلادي شهر مکزیکو که اکنون پایتخت کشور مکزیک است، توسط یکی از

 
شاهان سلسله «آزتک» بنا نهاده شد. 

آزتک ها از اقوام سرخپوست آمریکاي جنوبی بودند که در قرن دوازدهم میلادي به مکزیک آمدند و تا اوایل قرن شانزدهم، در این
منطقه حکومت کردند. زندگی آزتک ها بر کشاورزي استوار بود و آنان خط تصویري را اختراع کردند و در رشته هاي مختلف علوم به
پیشرفت هاي جالب توجهی دست یافتند. اما از قرن 16 میلادي با نفوذ استعمار اسپانیا در این سرزمین، نبرد با آزتک ها برسر تصرف
سرزمین مکزیک شروع شد که با پیروزي اسپانیائی ها به پایان رسید. پس از آن، صد ها هزار اسپانیایی راهی کشور مکزیک شدند و

 
در آنجا اسکان یافتند. 

 
 

 
درگذشت عبدالکریم بن احمد حلبی، محدث مسلمان سوري 

264 سال پیش در چنین روزي، بیست و هفتم جمادي الاول سال 1178 هجري قمري «عبدالکریم بن احمد حلبی»، محدث

 
مسلمان، دیده از جهان فروبست. 

او از مشهورترین محدثان عصر خود در شهر حلب ـ در سوریه امروز ـ بود. حلبی، فقه، اصول فقه، تفسیر، حدیث و دیگر علوم متداول
زمانش را نزد پدر و دیگر بزرگان آن عصر فرا گرفت. او پس از چندي نابینا شد، اما امید و روحیه خود را از دست نداد و بیش از پیش
به علم حدیث اشتغال یافت. از حلبی آثار و تألیفات متعددي برجاي مانده است که از بین آن ها می توان به کتاب «ادعیۀ السفر»

 
اشاره کرد. 



 
 

 
تاسیس عدالتخانه در ایران 

115 سال پیش در چنین روزي بیست و دوم دي سال 1284 هجري شمسی "مظفرالدین شاه قاجار" فرمان تأسیس "عدالتخانه" را

 
صادر کرد. 

پافشاري و مبارزات مردم مسلمان ایران به رهبري روحانیت، براي به دست آوردن حق تصمیم گیري در امور خویش و برقراري
حکومت مشروطه، سرانجام استبدادگران را منزوي و شاه قاجار را به پذیرش درخواست ایشان ناچار ساخت. متحصنین در حرم حضرت
عبدالعظیم، با واسطه قرار دادن سفیر عثمانی، خواسته هاي خویش از جمله تأسیس عدالت خانه در سراسر کشور را به دولت اطلاع
دادند. مظفرالدین شاه نیز که شور و هیجان مردم را در این امر دیده بود، بدون هیچ درنگی حکم تأسیس عدالت خانه را صادر نمود.
بدین ترتیب نخستین کوشش هاي مردم آزادمنش ایران و رهبرانشان به خصوص آیت االلهَّ سید محمد طباطبایی که اولین بار، تأسیس
عدالت خانه توسط وي مطرح شد به ثمر نشست و راه براي تحقق خواسته هاي مهم تر که همان پذیرش مشروطیت بود، هموار گشت.
ن باشکوه و به دنبال صدور این فرمان، آیت االلهَّ سید عبدااللهَّ بهبهانی و سید محمد طباطبایی به همراه سایر علما پس از یک ماه تحصُّ

 
احترام فراوان و با استقبال مردم، وارد شهر شدند. 

 
 

 
تشکیل شوراي انقلاب اسلامی به فرمان امام 

42 سال پیش در چنین روزي، بیست و دوم دي سال 1357 هجري شمسی در حساسترین لحظات انقلاب اسلامی ایران که دولت
آمریکا در تکاپوي حفظ رژیم پهلوي بود، حضرت امام خمینی (ره)، رهبر فقید انقلاب اسلامی، با توجه به موقعیت خاص انقلاب،

 
دستور تشکیل شوراي انقلاب را صادر کرد. 

وظیفه اصلی این شورا، ایجاد هماهنگی در مبارزات مردم ایران علیه رژیم شاه، پیشبرد اهداف انقلاب اسلامی و همچنین فراهم کردن
زمینه هاي تشکیل دولت موقت بود. امام خمینی (ره) در پیام خود در این باره تاکید کرد: «خواست مردم مسلمان ایران، تنها رفتن
شاه و برچیده شدن بساط نظام سلطنت نیست، بلکه مبارزه ملت ایران تا استقرار جمهوري اسلامی که متضمن آزادي ملت و استقلال
ایران و تامین عدالت اجتماعی می باشد، ادامه خواهد یافت.» شایان ذکر است پس از سقوط رژیم شاه، شوراي انقلاب وظیفه



 
قانونگذاري را نیز تا تشکیل مجلس شوراي اسلامی در ایران به عهده داشت. 

 
 

 
پیروزي جبهه نجات اسلامی الجزایر 

29 سال پیش در چنین روزي، یازدهم ژانویه سال 1992 میلادي پس از موفقیت هاي گسترده «جبهه نجات اسلامی الجزایر» در

 
صحنه سیاسی و تحولات بعدي در این کشور، شاذلی بن جدید، رئیس جمهوري الجزایر استعفا کرد. 

وي درسال 1979 میلادي پس از درگذشت بومدین، رئیس جمهوري اسبق الجزایر به این مقام انتخاب شده بود. شاذلی بن جدید در
سال 1988 میلادي پس از شورش هاي گسترده، وعده اصلاحات و تجدیدنظر در قانون اساسی را داد که به موجب آن، فعالیت احزاب
به رسمیت شناخته می شد. در چنین شرایطی، جبهه نجات اسلامی در سپتامبر سال 1989 میلادي اعلام موجودیت کرد و در مدت
کوتاهی موفق شد صد ها هزار عضو جذب کند. پیروزي جبهه نجات اسلامی در انتخابات محلی ژوئن سال 1990 میلادي، قدرت را از
انحصار جبهه آزادیبخش ملی، حزب حاکم وقت که 30 سال قدرت را در الجزایر در دست داشت، خارج کرد. در پی اعتصاب عمومی
ماه مه و ژوئن سال 1991 میلادي، شاذلی بن جدید مجبور به برگزاري انتخابات مجلس قانونگذاري شد. پیروزي قاطع جبهه نجات
اسلامی در انتخابات پارلمانی دسامبر سال 1991 میلادي، سران حکومت به ویژه نظامیان را به شدت نگران کرد. از این رو نظامیان با

 
لغو نتایج این انتخابات شاذلی بن جدید را وادار به استعفا کردند. 

 
 

 
مرگ آریل شارون، سفاك صهیونیست 

 
7 سال پیش، در روز یازدهم ژانویه سال 2014 میلادي «آریل شارون» (Ariel Sharon) سیاستمدار و نظامی رژیم اسرائیل مُرد. 

وي در سال 1928 یعنی شش سال پس از آنکه خانواده اش از روسیه به روستایی در مرکز فلسطین مهاجرت کردند، متولد شد. در آن
زمان فلسطین تحت قیمومیت انگلیس بود و روند مهاجرت یهودیان به این سرزمین با سرعت آغاز شده بود. شارون در چهارده سالگی
به گروه تروریستی هاگانا پیوست که مأموریت آن کشتار فلسطینی ها و بیرون راندن آن ها از خانه هایشان بود. درپی تأسیس رژیم
صهیونیستی و آغاز جنگ با اعراب در سال 1948، شارون فرماندهی یکی از جبهه ها را برعهده داشت و از آن به بعد به عنوان یک



نظامی خشن، نردبام ترقی را در ارتش رژیم صهیونیستی طی کرد. شارون در دهه 1970 وارد پارلمان این رژیم (کنست) شد و پس از
چندي به وزارت جنگ رسید. وي در جریان حمله ارتش رژیم صهیونیستی به لبنان در سال 1982، جنایات متعددي مرتکب شد که
قتل عام فجیع 3300 فلسطینی در اردوگاه هاي صبرا و شیلا یکی از آن ها بود و باعث شد شارون به «جلاد صبرا و شتیلا» ملقب
شود. حضور شارون در مسجدالاقصی در سال 2000 باعث خشم فلسطینیان و آغاز انتفاضه دوم آن ها شد. چند ماه بعد شارون به
نخست وزیري رسید و کوشید قیام فلسطینی ها را سرکوب کند، ولی سرانجام در سال 2005 مجبور شد دستور عقب نشینی نظامیان
صهیونیست از نوار غزه را صادر کند. این جنایتکار جنگی در اولین روز هاي سال 2006 دچار سکته مغزي شد و به کما رفت و هشت

 
سال بعد مرد. شارون از بی رحم ترین جنایتکاران رژیم صهیونیستی و عامل شهادت هزاران فلسطینی بود. 



شرایط بازپرداخت بدهی وام هاي دانشجویی براي گروه هاي خاص

منبع: اکو فارسشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/10/22

اکوفارس: بازپرداخت وام هاي دانشجویی براي گروه هاي خاصی همچون متوفیان، ایثارگران، بیماران صعب العلاج متفاوت از
دانشجویان معمولی است.

اکوفارس: بازپرداخت وام هاي دانشجویی براي گروه هاي خاصی همچون متوفیان، ایثارگران، بیماران صعب العلاج متفاوت از
دانشجویان معمولی است. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، بازپرداخت وام هاي دانشجویی عموما بعد از فارغ التحصیلی و گذشت
بازه زمانی 9 ماهه آغاز می شود اما برخی داوطلبان به دلیل شرایط خاصی که دارند، موفق نمی شوند وام را در مدت زمان مقرر
پرداخت کنند. به همین دلیل صندوق رفاه شرایط بازپرداخت بدهی وام هاي دانشجویی را براي این گروه هاي خاص در نظر گرفته

 
است. 

به این ترتیب بازپرداخت وام هاي دانشجویی بدهکاران پذیرفته شده در مقاطع بالاتر، مشمولان خدمت نظام وظیفه عمومی، بدهکاران
متوفی، شاهد، ایثارگر و جانباز، شاغلان بدهکار، دانش آموختگان معاف از هزینه هاي تحصیلی، بدهکاران از کار افتاده و مبتلایان به
بیماري هاي صعب العلاج، بدهکاران زیان دیده از حوادث و بلایاي طبیعی، بهره مندان از وام مسکن صندوق، تارکین تحصیل،
بدهکاران بورسیه و استفاده کنندگان از فرصت تحقیقاتی کوتاه مدت، رویداد مهاجرت و ترك تابعیت و بدهکاران غیر ایرانی با شرایط

 
ویژه اي انجام می شود که در ادامه می خوانید. 

 
 

 
بدهکاران متوفی، شاهد، ایثارگر و جانباز 

الف- دانشجویان و دانش آموختگان بهره مند از مزایاي صندوق که در حین تحصیل یا پس از فارغ التحصیلی به درجه رفیع شهادت
نائل و یا فوت می شوند، حسب مورد بر اساس تأیید رسمی رویداد از سوي بنیاد شهید و امور ایثارگران و یا اداره ثبت احوال از

 
پرداخت دیون خود به صندوق به جز وام مسکن معاف می شوند. 

ب- در راستاي حمایت از ایثارگران، دانشجویان و دانش آموختگان بهره مند از مزایاي صندوق که در حین یا بعد از تحصیل به درجه
رفیع جانبازي نائل شوند، حسب مورد بر اساس تأیید رسمی وقوع رویداد از سوي بنیاد شهید و امور ایثارگران از پرداخت کلیه دیون

خود به صندوق به جز وام مسکن و جریمه عدم تخلیه به موقع خوابگاه معاف می شوند. 



تبصره: از آنجا که تحصیل براي جانبازان همانند دانشجویان روزانه رایگان است، تمامی شرایط پرداخت و بازپرداخت وام هاي
دانشجویی (جانباز 25 درصد و بالاتر) مطابق با ضوابط دانشجویان عادي است و بخشودگی دیون صرفاً براي افرادي است که در حین

 
یا بعد از تحصیل در مقطع دریافت وام به درجه رفیع جانبازي نائل شوند. 

 
 

 
بدهکاران از کار افتاده و مبتلایان به بیماري هاي صعب العلاج 

دانشجویان و دانش آموختگان بهره مند از مزایاي صندوق که در حین یا قبل از تحصیل از کار افتاده کلی و دائم می شوند به موجب
تأییدیه سازمان بهزیستی کشور بر حسب مورد و همچنین مبتلایان به بیماري هاي صعب العلاج و مزمن که درمان آنها شرایط ویژه

 
اي دارد، بازپرداخت بدهی آنان به شرح زیر است: 

- دانشجوي در حال تحصیل مبتلا به ضایعه نخاعی گردنی، سینه اي و کمري و معلولیت ذهنی - شناختی شدید Mentally و
محجور که منجر به از کار افتاده کلی و دائم شود کل بدهی به غیر از وام مسکن و جریمه عدم تخلیه به موقع خوابگاه بخشوده می

 
شود. 

- دانشجویی که قبل از تحصیل دچار ضایعه نخاعی گردنی، سینه اي و کمري شده و از کار افتاده شده باشد، دو سال به مدت

 
بازپرداخت وام هاي دانشجویی اضافه می شود. 

- دانشجوي ناتوان و کم توان جسمی، نابینا و ناشنوا که قبل و یا حین تحصیل دچار این ضایعه شده باشد، دو سال به مدت

 
بازپرداخت وام هاي دانشجویی اضافه می شود. 

 
- دانشجویان داراي بیماري صعب العلاج و Ts نیز دو سال به مدت بازپرداخت وام هاي دانشجویی اضافه می شود. 

 
شاغلان بدهکار 

بر اساس مقررات جاري صندوق، دانشجویان در زمان بهره مندي از وام هاي دانشجویی نباید اشتغال به کار داشته باشند. در صورتی
که در هر مرحله از دریافت وام هاي دانشجویی (به جز وام شهریه) اشتغال به کار آنان به صورت رسمی، پیمانی، قراردادي و یا اشتغال
تمام وقت در دستگاه هاي دولتی و غیر دولتی که مشمول بیمه اجباري مستمر و سنوات می شوند احراز شود، پرداخت وام متوقف

 
شده و صندوق مجاز است نسبت به اخذ یکجاي کل بدهی با احتساب کارمزد 4 درصد و خسارات متعلقه از وي اقدام کند. 



 
بدهکاران زیان دیده از حوادث و بلایاي طبیعی 

دانشجویانی که در سال آخر تحصیل و دانش آموختگانی که در حین بازپرداخت اقساط دچار حادثه و خسارت ناشی از بلایاي طبیعی
می شوند، حداکثر تا 9 ماه پس از وقوع حادثه در صورت اعلام رسمی و ارائه معرفی نامه از فرمانداري یا استانداري محل زندگی حادثه

 
دیده، دو سال به مدت بازپرداخت بدهی آنها اضافه می شود. 

 
 

 
بهره مندان از وام مسکن صندوق 

الف- بهره مندان از وام مسکن صندوق ملزم به پرداخت یکجاي وام مذکور حداکثر تا 9 ماه پس از پایان دوره دریافت وام قبل از

 
صدور دفترچه اقساط هستند و در صورت بهره مندي از منابع بانک بازپرداخت مطابق تفاهم نامه مربوطه با بانک خواهد بود. 

ب- حداکثر 10 درصد از دانش آموختگان بهره مند از وام مسکن صندوق که به علت عدم بضاعت مالی قادر به بازپرداخت یک جاي
وام مذکور نیستند، به شرط ارائه مستندات الزام مبنی بر عدم بضاعت مالی طی 9 ماه دوره تنفس، با تشخیص رئیس صندوق مبلغ وام

 
مسکن آنان، حداکثر تا 10 ماه قابل تقسیط است. 

 
بدهکاران غیر ایرانی 

معاونت دانشجویی دانشگاه موظف است در خصوص دانشجویانی که داراي تابعیت کشور جمهوري اسلامی ایران نیستند و در سنوات
گذشته از وام هاي صندوق بهره مند بوده اند، قبل از تحویل هرگونه مدرك یا تأییدیه تحصیلی و نیز خروج از کشور آنان نسبت به

 
تعیین تکلیف بازپرداخت تمامی بدهی به صورت یکجا و اخذ تسویه حساب از آنان اقدام کنند. 

تبصره: معاونت دانشجویی دانشگاه ملزم به اجراي عملیات کنترل و اخذ تأیید نهایی موضوع تسویه حساب این دسته از بهره مندان، از

 
صندوق هستند. 

 
تارکین تحصیل 

الف- تارکین تحصیل ملزم به بازپرداخت یکجاي کل بدهی (اعم از اصل، کارمزد و خسارات متعلقه) حداکثر تا 3 ماه پس از زمان قطع

 
تحصیل هستند. 



تبصره 1 -حداکثر 10 درصد از تارکین تحصیل هر دانشگاه (شامل مشمولین و غیرمشمولین نظام وظیفه عمومی) در صورت ارائه
گواهی معاونت دانشجویی دانشگاه مبنی بر عدم بضاعت مالی، ظرف مدت 9 ماه از تاریخ ترك تحصیل می توانند متناسب با میزان

 
بدهی، حداکثر تا 24 ماه به تشخیص رئیس صندوق بدهی خود را تقسیط کنند. 

 
تبصره 2 -تاریخ شروع سر رسید اقساط تارکین تحصیل یک ماه پس از صدور دفترچه اقساط است. 

 
بدهکاران بورسیه و استفاده کنندگان از فرصت تحقیقاتی کوتاه مدت 

آن دسته از دانشجویان و دانش آموختگانی که قصد بهره مندي از مزایاي بورس تحصیلی داخل یا خارج از کشور را در حین تحصیل
داشته و یا با استفاده از فرصت تحقیقاتی کوتاه مدت قصد ادامه تحصیل و اعزام به خارج از کشور را دارند، قبل از اخذ هر گونه مجوز

 
از مراجع ذي صالح، ملزم به تعیین وضعیت بدهی خود با صندوق رفاه دانشجویان وزارت علوم هستند. 

همچنین دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی مکلفند این گروه از بدهکاران را به صندوق معرفی کنند. دریافت اطلاعات بدهکاران مذکور

 
از طریق دسترسی به وب سرویس موسوم به سامانه سجاد سازمان امور دانشجویان نیز انجام می شود. 

در خصوص آن گروه از بهره مندان از بورسیه تحصیلی که پس از پایان دوره تحصیل به کشور برنمی گردند یا اقدام به پرداخت بدهی
و تسویه حساب نمی کنند نیز، صندوق با همکاري سازمان امور دانشجویان از طریق اسناد ضمانتی که در اختیار سازمان مذکور قرار

 
دارد نسبت به وصول مطالبات اقدام می کند. 

 
رویداد مهاجرت و ترك تابعیت 

آن دسته از دانشجویان و دانش آموختگانی که قصد مهاجرت و ترك تابعیت به کشور دیگري را دارند، ملزم هستند قبل از هرگونه
اقدام در این خصوص، نسبت به پرداخت کل بدهی خود به صندوق و اخذ تسویه حساب اقدام کنند. صندوق با همکاري و استفاده از

 
بانک اطلاعاتی وزارت امور خارجه نسبت به تکمیل اطلاعات بدهکاران مذکور و وصول مطالبات خود اقدام خواهد کرد. 

 
 

 
مشمولان خدمت نظام وظیفه عمومی 

الف- دانش آموختگان دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی که مشمول انجام خدمت نظام وظیفه عمومی هستند، ملزم به تعیین وضعیت



بازپرداخت وام هاي دانشجویی خود حداکثر تا 3 ماه پس از پایان دوره دریافت وام در هر مقطع تحصیلی بوده و تاریخ آغاز بازپرداخت

 
بدهی این دسته از بهره مندان حداکثر 6 ماه پس از پایان دوره قانونی خدمت نظام وظیفه عمومی است. 

 
تبصره 1 -مدت زمان خدمت قانونی نظام وظیفه تابع ضوابط سازمان نظام وظیفه عمومی کشور است. 

تبصره 2 -در صورت هرگونه استنکاف، تأخیر غیرقانونی و یا معافیت این دسته از دانش آموختگان از اعزام، از زمان استنکاف یا تأخیر

 
حداکثر یک ماه پس از تاریخ معافیت، ملزم به اعلام وضعیت به دانشگاه محل تحصیل خود هستند. 

ب- دانش آموخته مشمول خدمت نظام وظیفه که در حین خدمت از ادامه آن معاف می شود، موظف است ظرف مدت یک ماه از
تاریخ معافیت نسبت به اعلام وضعیت به دانشگاه محل تحصیل خود اقدام کنند. در غیر این صورت ملزم به بازپرداخت کل بدهی

 
خواهد شد. 

 
دانش آموختگان معاف از هزینه هاي تحصیلی 

دانشجویان و دانش آموختگانی که بر اساس قوانین و مقررات خاص کشوري از پرداخت کل یا بخشی از هزینه هاي تحصیلی معاف
هستند چنانچه از وام هاي صندوق رفاه استفاده کرده باشند، ملزم به پرداخت یکجاي کل بدهی با احتساب کارمزد 4 درصد و

خسارات متعلقه هستند.



امضاي تفاهم نامه همکاري میان صندوق حمایت از صنایع پیشرفته و معاونت

تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی

منبع: شاتاشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/10/22

با امضاي تفاهمنامه همکاري بین شرکت مادر تخصصی صندوق حمایت از صنایع
پیشرفته کشور و معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی فصل

 
جدیدي از همکاري هاي بین این دو مجموعه آغاز شد. 

به گزارش شاتا؛ این تفاهم نامه همکاري میان دهقانی فیروزآبادي معاونت
تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی و اعضاي هیات مدیره شرکت مادرتحصصی صندوق حمایت صنایع پیشرفته امضا شد.

شهیاد آبنار عضو هیات مدیره صحا درخصوص مفاد این تفاهمنامه گفت: در قالب این تفاهم نامه خدماتی میان صندوق و دانشگاه آزاد

 
در بخش هاي مختلف تسهیل خواهد شد. 

وي افزود: با توجه به اینکه صندوق پژوهش و نوآوري مجموعه اي نوپاست، شرایط براي تعامل و هم افزایی با صندوق حمایت ازصنایع
پیشرفته مهیاست و با توجه به این که برخی از شرکت هاي دانش بنیان و فنآور پس از تشکیل و بلوغ، تمایل به خروج از دانشگاه و

 
پیوستن به صنعت داشته باشند ما می توانیم این فضا را براي آن ها فراهم کنیم. 

آبنار افزود: علاوه بر تسهیلات و ضمانت نامه، صندوق حمایت از صنایع پیشرفته، ارزیابی طرح ها و خدمات کارشناسی را نیز در دستور

 
کار دارد که این مهم از طریق بدنه توانمند در حوزه کارشناسی با سوابق درخشان صورت می گیرد. 

این عضو هیات مدیره صحا با بیان این که بدنه کارشناسی ما نیازمند برخی افراد و شرکت هاي توانمند است، تصریح کرد: براي رفه
این نیاز در این حوزه ما می توانیم از ظرفیت هاي دانشگاه آزاد بهره بگیریم و در قالب این تفاهمنامه می توانیم خدماتی به دانشگاه در

 
حوزه ارزیابی و کارشناسی ارائه دهیم. 

آبنار با ابراز خرسندي از تشکیل صندوق فناوري و پژوهش دانشگاه آزاد خاطرنشان کرد: می توان با تعریف و ایجاد خط کارگزاري

 
براي صندوق در قالب قرارداد، شرکت هاي دانش بنیان را که عمده مشکل آن ها بحث نقدینگی است،تحت پوشش قرار دهیم. 

مهدي فرنیان عضو هیات مدیره و مدیر اداري و مالی صحا نیز در این جلسه با اشاره به خدمات قابل ارائه این شرکت براي خدمت به
مجموعه هاي فناور دانشگاه آزاد اسلامی،گفت: در حوزه ارزیابی طرح ها می توان از ظرفیت نیروهاي توانمند دانشگاه آزاد در بدنه

 
کارشناسی طرح ها استفاده کرد و این امادگی وجود دارد تا اساتید و نیروهاي دانشگاه با صندوق وارد تعامل شوند. 

دهقانی فیروزآبادي معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی نیز امضاي تفاهمنامه همکاري را بسیار مهم ارزیابی و
عنوان کرد: طی یک سال و نیم گذشته که از راه اندازي معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري می گذرد بر این اعتقاد بوده و هستیم که



دانشگاه ها باید وارد نسل سوم کارآفرینی شوند و با تعامل سازنده با مجموعه هایی مثل شرکت مادرتخصصی صندوق حمایت از

 
صنایع پیشرفته امیدواریم این مسئله سرعت بیشتري به خود بگیرد 

بهزادي پور مدیرکل اداره کارآفرینی و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی نیز همکاري صندوق فناوري و پژوهش دانشگاه آزاد اسلامی را
با صندوق حمایت از صنایع پیشرفته امري مهم و اساسی در راستاي رشد و ارتقا جایگاه کارآفرینی در کشور دانست و با تبیین
اقدامات صورت گرفته در معاونت تحقیقات در حوزه ایجاد فضاي کارآفرینی و ایجاد استارت آپ هاي نوپا ابراز امیدواري کرد: با امضا
تفاهم نامه میان دانشگاه و صندوق حمایت از صنایع پیشرفته کشور، به شرکت هاي درحال توسعه دانشگاه تسهیلات ارائه و صندوق

حمایت از صنایع پیشرفته نیز در راستاي حمایت از شرکت هاي دانشگاه بتواند ضمانت نامه هاي معتبر لازم را تامین نماید.



تولید و صادرات نانو جاذب هایی براي تصفیه روغن و جداسازي مواد

منبع: ایسناشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/10/22

یکی از شرکت هاي صنعتی نانو جاذب هاي زئولیتی را براي جداسازي انواع مختلف سیالات و گازها و همچنین تصفیه روغن
تولید کرده و موفق به صادرات آن نیز شده است.

به گزارش ایسنا، میزان تولید نانو جاذب هاي زئولیتی در این شرکت به
طور متوسط 1600 تن در ماه و میزان فروش آن 18 هزار تن در سال
است و این شرکت توانسته به واسطه تولید این محصول براي 600 نفر
ایجاد اشتغال کند، ضمن آنکه توانسته این محصول را به کشورهاي

 
مالزي و ترکیه صادر کند. 

زئولیت یک ماده معدنی تشکیل شده از آلومینوسیلیکات هاي بلوري و
هیدراته فلزات قلیایی و قلیایی خاکی مانند سدیم، کلسیم، منیزیم، استرانسیم و باریم هستند و از آنجایی که این ماده ساختاري
متخلخل داشته و در صنعت به عنوان جاذب سطحی مطرح بوده، به طور گسترده براي تصفیه آب و به عنوان کاتالیزور مورد استفاده

 
قرار می گیرد. 

زئولیت ها به دو صورت طبیعی و مصنوعی تولید می شوند و خواص شیمیایی و فیزیکی متفاوتی دارند. زئولیت هاي طبیعی در جایی
ایجاد می شوند که سنگ هاي آتشفشانی و لایه هاي خاکستر با آب هاي زیرزمینی قلیایی واکنش نشان می دهند. بیش از 200 نوع
از زئولیت هاي مصنوعی با استفاده از روش هایی مانند سل-ژل (Sol-Gel) و در اثر تبلور آهسته یک ژل سیلیکا-آلومینا در حضور

 
مواد قلیایی و قالب هاي آلی ایجاد می شوند. زئولیت هاي مصنوعی در حالتی یکنواخت و فازي خالص تولید می شوند. 

زئولیت این شرکت به دو صورت گروه مختلف 4A و 3A تولید می شود که تفاوت آنها در نوع کاتیون موجود در ساختار داخلی است.
چنانچه پتاسیم جایگزین سدیم شود، زئولیت نوع 3A تولید می شود. به علت قطر بزرگ یون هاي پتاسیم در ساختار، قطر حفرات در

 
زئولیت 3A معمولا در حدود 3 آنگستروم است. این نوع زئولیت سرعت جذب بالایی داشته و در برابر آلودگی مقاوم است. 

بر اساس اعلام ستاد نانو، زئولیت نوع 3A این شرکت معمولا براي تصفیه روغن، پلیمریزاسیون و جداسازي آب از اتانول به کار می رود
و زئولیت نوع 4A براي نرم سازي آب و تمیز کردن گازهاي خطرناك استفاده می شود. بر اساس بررسی هاي انجام شده با استفاده از

 
آزمون BET، محصولات این شرکت داراي توزیع یکنواختی از حفرات با اندازه زیرنانومتري است. 

انتهاي پیام



فرهنگ زکات در جامعه نهادینه شود

منبع: شبستانشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/10/22

حجت الاسلام ابراهیمی دردیداربارئیس کمیته امداد و مسئول ستاد زکات شهرستان گفت: نهادینه شدن فرهنگ پرداخت
زکات به رفع محرومیت در جامعه کمک می کند.

حجت الاسلام ابراهیمی دردیداربارئیس کمیته امداد و مسئول ستاد زکات شهرستان گفت: نهادینه شدن فرهنگ پرداخت زکات

 
به رفع محرومیت در جامعه کمک می کند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از یزد، حجت الاسلام
علی اکبر ابراهیمی بشکانی، امام جمعه بهاباد بابیان اینکه زکات
در قرآن در کنار نماز آورده شده است که در نماز انسان با خدا
ارتباط دارد اما در زکات فرد غیر از ارتباط با خدا با افراد دیگر
هم ارتباط دارد، گفت: زکات یکی از واجبات دین اسلام است
مسلمانان با پرداخت آن باعث کاهش شکاف و فاصله اقتصادي در

 
جامعه و کمک به نیازمندان می شوند. 

امام جمعه بهاباد با اشاره به اینکه جمع آوري زکات از یک سو موجب پاکی، تربیت زکات دهنده و رشد اموال وي و از سوي دیگر
موجب رفع مشکلات عمران و آبادانی مناطق زکات دهنده است، افزود: پرداخت زکات از وظایف مهم شرعی است که باید همه مردم و

 
مسئولان براي انجام این فریضه الهی و مؤثر بیش از گذشته وظایف دینی خود را انجام دهند. 

ابراهیمی بشکانی در ادامه به اجراي طرح هاي اشتغال زائی و پرداخت تسهیلات کمیته امداد بهاباد اشاره کرد و افزود: ایجاد طرح هاي

 
اشتغال در شهرستان باید طرح هاي ترکیبی باشد تا به مددجو کمک کند. 

امام جمعه بهاباد بابیان اینکه زکات به عنوان فریضه الهی بارها و بارها در قرآن مجید مورد تأکید قرارگرفته که این امر خود نشانه

 
اهمیت آن است، افزود: پرداخت زکات یکی از ارکان اصلی و کلیدي جامعه اسلامی است. 

رئیس شوراي زکات شهرستان بهاباد به اهمیت کمک به تحصیل دانش آموزان نیازمند و ایتام تحت حمایت کمیته امداد اشاره کرد و
گفت: مسئولان باید براي تقویت بنیه علمی دانش اموزان تحت حمایت وقت بگذارند و با تشکیل کلاس هاي تقویتی، دانش و علم

 
دانش آموزان را بالابرده تا به درجات نخبه و علمی برسند و باعث شکوفایی کشور و منطقه شوند. 

وي ضمن تشویق دانش آموزان به تحصیل و تهذیب علم، آنان را به تلاش بیش ازپیش براي موفقیت در زندگی دعوت کرد و از دانش

 
آموزان به عنوان آینده سازان این مملکت خواست تا درراه تحصیل علم و دانش از هیچ کوششی دریغ نکنند. 



امام جمعه بهاباد افزود: کمیته امداد به عنوان یک نهاد مهم و خدمتگزار بعد از پیروزي انقلاب اسلامی به دستور حضرت امام خمینی

 
(ره) تأسیس شد و از زمان تأسیس تاکنون منشأ خدمات زیادي براي نیازمندان و محرومان جامعه اسلامی بوده است. 

در ادامه این مراسم حمید دهقان بهابادي، رئیس کمیته امداد بهاباد بابیان اهمیت پرداخت زکات در دین مبین اسلام، گزارشی از
اقدامات و عملکرد ستاد زکات شهرستان بهاباد در 9 ماهه سال جاري ارائه کرد و گفت: در 9 ماهه امسال دو میلیارد و 300 میلیون

تومان زکات توسط عاملین زکات از زکات دهندگان دریافت شده است.



حضور هدفمند فعالان مساجد در فضاي مجازي از اهداف طرح ملی «ایران

قوي» است

منبع: شبستانشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/10/22

ابدالی تکلو گفت: اهداف اصلی در طرح ملی ایران قوي، شناسایی و توانمندسازي استعداد هاي فرهنگی و هنري انقلاب
اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي، ترویج روحیه امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند فعالان مساجد در فضاي

مجازي است.

ابدالی تکلو گفت: اهداف اصلی در طرح ملی ایران قوي، شناسایی و توانمندسازي استعداد هاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی،

 
جریان سازي گفتمان ایران قوي، ترویج روحیه امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند فعالان مساجد در فضاي مجازي است. 

«محمد ابدالی تکلو» در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در
مشهد ضمن تسلیت به مناسبت ایام شهادت حضرت فاطمه(س)
گفت: در دومین سال برگزاري رویداد ملی فهما ستاد هماهنگی
کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور با ارائه طرح ملی «ایران
قوي در گام دوم انقلاب اسلامی»، در نظر دارد بستر جریان
سازي این گفتمان را در بین آحاد مردم به ویژه اعضاي کانون
هاي فرهنگی هنري مساجد مهیا و زمینه رقابت سالم بچه هاي
مسجد را در ظهور و بروز این رویداد مهم در بستر فضاي مجازي

 
فراهم نماید. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد خراسان رضوي افزود:طرح ملی «ایران قوي در گام دوم انقلاب اسلامی» با ایجاد بستر
مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور،

 
تلاش می کند در راستاي تقویت مؤلفه هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد، گام بردارد. 

وي ادامه داد: این طرح مبتنی بر اقتضائات روز و قابلیت ها و مقدورات بومی، کارکردها و فعالیت هاي مبتکرانه کانون ها و استفاده
هدفمند از ظرفیت رسانه و فن آوري هاي نوین اجرا می شود و همانطور که اشاره شد گستره و مخاطبین طرح هم کانون هاي

 
فرهنگی هنري مساجد سراسر کشور هستند. 

ابدالی تکلو با بیان اینکه محورهاي چهارگانه طرح عبارتست از قرآن و سیره اهل بیت (ع)، مسجد و گام دوم انقلاب اسلامی، پیشرفت
و امید به آینده و مقاومت و عزت ایران اسلامی، اظهارکرد: اهداف اصلی در طرح ملی ایران قوي، شناسایی و توانمندسازي استعداد
هاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي، ترویج روحیه امید و تلاش و حضور موثر وهدفمند فعالان

 
مساجد در فضاي مجازي است. 



مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد خراسان رضوي گفت: طرح ملی ایران قوي 12 رواق دارد که براي هر رواق یک استان به
عنوان معین انتخاب شده که شامل رواق نور؛ خراسان رضوي، رواق کتاب؛ چهارمحال و بختیاري، رواق دانش؛ قم، رواق همدلی؛ تهران،
رواق رسانه؛ کرمانشاه، رواق سرود؛ هرمزگان، رواق فیلم؛ گلستان، رواق نمایش؛ البرز، رواق ترنج؛ اردبیل، رواق قلم یزد، رواق

کارآفرینی؛ اصفهان و رواق فن آوري؛ خراسان جنوبی است.



سیستم حمل و نقل گناباد قربانی بی قانونی دلالان

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/10/22

رئیس انجمن صنفی رانندگان گناباد گفت: سیستم حمل و نقل گناباد که زمانی قطب صنعت حمل و نقل کشور بود و
بیشترین آورده هاي مالی به شهرستان را دارد اما در حال حاضر به علت حضور دلالان و بد عهدي ها و کارشکنی هایی که

وجود دارد متاسفانه در حال شکست و اضمحلال است.

رئیس انجمن صنفی رانندگان گناباد گفت: سیستم حمل و
نقل گناباد که زمانی قطب صنعت حمل و نقل کشور بود و
بیشترین آورده هاي مالی به شهرستان را دارد اما در حال
حاضر به علت حضور دلالان و بد عهدي ها و کارشکنی
هایی که وجود دارد متاسفانه در حال شکست و اضمحلال

 
است. 

به گزارش قدس آنلاین، سیستم حمل و نقل شریان
اقتصادي یک کشور است و سیستم حمل و نقل شهرستان
گناباد با برخورداري از تعداد بالاي ناوگان درون شهري و
برون شهري نقش به سزایی در رونق اقتصادي منطقه

داشته و دارد به طوري که به گفته رئیس انجمن صنفی رانندگان گناباد، روزگاري نه چندان دور این شهر قطب صنعت حمل و نقل
کشور بوده است اما این روزها سیستم حمل و نقل حال و روز خوشی ندارد و رانندگان بخصوص در بخش باربري، باري از مشکلات را

 
به دوش می کشند. 

علی میر عنوان کرد: مشکلات بخش حمل و نقل گناباد بارها و بارها گفته شده اما تا کنون گوش شنوایی نبوده و وجود دلالان غیر
قانونی و مافیاي حمل و نقل مهمترین مشکل است به طوري که این دلالان به هر نحوي به سیستم حمل و نقل ضربه وارد کرده و

 
حمل و نقل ما را به اضمحلال برده اند. 

میر اظهار کرد: دلال به معنی این نیست که کسی خارج از سیستم حمل و نقل آمده باشد بلکه دلالها بعضا کسانی هستند که
خودشان مبادرت به حمل می کنند، شرکت هاي باربري که خودشان با مصرف کننده قرارداد می بندند و علاوه بر این که از بخش
کمیسیون ها منتفع می شوند ولی به این مبالغ اکتفا نمی کنند و مبالغی با کارخانجات قرارداد می بندند و مبلغی کمتر از آن را به

 
همراه کرایه در اختیار راننده می گذارند. 

وي ادامه داد: قطعا راننده از این مرحله هم عبور بکند در پروسه چگونگی گرفتن بار گیر خواهد کرد چرا که قطعا این دلالان بارها را
در اختیار رانندگانی قرار خواهند داد که به این سیستم نابسامان خدمت می کنند و دوست دارند این سیستم پابرجا بماند و متأسفانه

 
با نگاه چند بعدي که دلالان به رانندگان دارند هر کس بهتر به این سیستم خدمت کند، بیشتر مشمول دریافت بار می شود. 

ایجاد یک نظام هدفمند و قانونمند براي مقابه با قانون شکنی ها ضروري است 



میر تنها راه مقابله با این قانون شکنی ها را ایجاد یک نظام هدفمند و قانونمند برشمرد و توضیح داد: نه تنها حمل و نقل بلکه هر
سیستمی که بخواهیم از داخل آن و از برآیند حرکتی آن به یک نقطه ثابت آرامش برسیم این است که اول از همه نظامش را مشخص
کنیم و براي سیستم حمل و نقل شهرستان و ساماندهی آن و کوتاه کردن دست دلالان و سودجویان بارها و بارها درخواست این نظام

 
هدفمند و قانون مند را داشته ایم اما متاسفانه هیچ وقت اجرایی نشده است. 

وي خاطر نشان کرد: در گناباد 1430 ناوگان بلند برد داریم که داراي کارت هوشمند با پلاك عمومی هستند و می توانند در اقصی
نقاط کشور خدمت رسانی داشته باشند همچنین 40 دستگاه اتوبوس مسافربري و 400 دستگاه ناوگان درون شهري داریم و قطعا با

 
این حجم از ناوگان ضرورت ایجاد یک نظام قانونمند و هدفمند اهمیت بیشتري پیدا می کند. 

میر در پاسخ به این سوال که آیا براي اجرایی کردن این نظام قانونمند اقداماتی هم انجام شده، عنوان کرد: از سال 93 مکرر پیگیري
هایی شده و جلسات متعددي در این زمینه برگزار شده حتی با سفر رئیس دایره حمل و نقل استان به شهرستان خواستار این شدند

 
که این امر محقق شود اما باز هم این پیگیري ها راه به جایی نبرد. 

وي ادامه داد: در کل استان و خود شهرستان این خواسته وجود دارد اما وقتی موضوع به بخش کارشناسی اداره راه ورود پیدا می کند
که خودشان اذعان دارند گناباد 5000 راننده و بالغ بر 2000 ناوگان کامیون دارد می گویند ما نیازي بر این نمی بینیم که این قانون

 
مندي و هدف مندي انجام شود. 

میر بیان کرد: قطعا دلالان و کارشکنان که متاسفانه از حمایت هاي قانونی هم برخوردارند، از مخالفان سرسخت اجراي این نظام هدف
مند هستند چرا که انتفاع آن ها در بی قانونی و آب گل آلود است و قطعا من اگر در یک نظام قانون مند قرار بگیرم نمی توانم باري را

 
چند نوبت و جهت خوش خدمتی به دلالان حمل کنم بلکه باید در سیستم نوبتی خودم قرار بگیرم و به قانون پاي بند باشم. 

وي همچنین نبود نمایندگی هاي توزیع روغن و لوازم یدکی را از مشکلات دیگر رانندگان برشمرد و در این زمینه گفت: متاسفانه در
این بخش هم دلالان حرف اول را می زنند و نظارت کافی وجود ندارد و قطعا تمام مسئولیت ها را بر عهده صنعت و معدن آن هم با
وجود تنها 2 یا 3 کارشناس و بازرس نمی اندازیم و قبول داریم که این تعداد نیروي کم نمی توانند کل موارد مربوطه را کنترل و

 
پیگیري کنند اما انتظار داریم که سایر دستگاه هاي مسئول وارد میدان شوند تا دست در دست هم بتوانیم این مشکل را حل کنیم. 

میر مشکلات مربوط به بیمه را هم از دیگر مشکلات پیش روي رانندگان دانست و افزود: متاسفانه هیج جا حمایتی از راننده وجود
ندارد که بتواند مشکلات خودش را مطرح کند و یک راننده وقتی بعد از 25 سال در سیستم حمل و نقل کشور مستهلک می شود
هنگامی که براي بازنشستگی اقدام می کند بیمه می گوید شما قادر به کار کردن نیستید اما ما هم نمی توانیم شما را بازنشسته کنیم
و باید کار دیگري براي خود مهیا کنید اما راننده اي که در این سیستم حمل و نقل مستهلک شده و دیگر توان کار کردن ندارد و هیچ

 
کارفرمایی او را قبول نمی کند چه باید بکند. 

وي خاطر نشان کرد: متاسفانه بسیاري از رانندگان به سن بازنشستگی نمی رسند و از دنیا می روند حال آن که با این همه مشکلات و
سختی کار، بسیاري از نهادها، رانندگی را یک شغل توریستی قلمداد می کنند و ضرورتی نمی بینند که به مشکلات رانندگان پرداخته

 
شود. 

 
شریان اقتصادي یک مملکت حمل و نقل است 



رئیس انجمن صنفی رانندگان گناباد گفت: شریان اقتصادي یک مملکت، حمل و نقل است و اگر لحظه اي ناوگان حمل و نقل دست از
خدمت بردارند و مثلا میوه و تره بار و ... که نیاز هر روز جامعه است را حمل نکنند هرج و مرجی جامعه را فرا می گیرد که غیر قابل

 
کنترل است. 

وي خاطر نشان کرد: در تمامی بحران هاي اقتصادي و بحران اجتماعی و سلامت که به دلیل شیوع کرونا در حال حاضر با آن
مواجهیم سیستم حمل و نقل و رانندگان بی منت حضور داشته و لحظه اي دست از خدمت برنداشته اند اما درد ما امروز این است که
نگاهی که به سیستم حمل و نقل است به عنوان بمب مقابله با بحران است و در تمامی بحران ها حضور دارد اما جایی که نیازش

 
ندارند به عنوان برده هاي مدرن اجتماعی قلمداد شده و به راحتی به فراموشی سپرده می شود. 

وي یادآور شد: سیستم حمل و نقل یک هرم است که اضلاع این هرم تمامی جوانب کار از جمله کرایه بار، فروشندگان و صنعتگران و
مصرف کنندگان را شامل می شود و باید تمامی جوانب را بسنجیم و در این گردونه رقابت، رقابتی سالم را رقم بزنیم نه اینکه یک

 
مجموعه را فدا کنیم و یک مجموعه دیگر را در کورس رقابت نگه داریم. 

وي با تأکید بر اینکه همواره در برابر بدعهدي ها و کارشکنی ها ایستاده ایم و خواهیم ایستاد، ابراز امیدواري کرد با در نظر گرفتن
تمامی جوانب کار و با کمک و همراهی تمامی دستگاه هاي مسئول بتوانیم روزهاي بهتري براي سیستم حمل و نقل شهرستان رقم

 
بزنیم. 

علی افکار از رانندگانی است که 22 سابقه رانندگی دارد و از نزدیک با مشکلات رانندگان آشناست. این عضو انجمن صنفی رانندگان
گناباد در گفت وگو با ایسنا عنوان کرد: مشکلات و دغدغه هاي رانندگان به خصوص در بخش باربري خیلی زیاد است و رانندگان این

 
بخش باري از مشکلات را به دوش می کشند. 

افکار اظهار کرد: مهمترین معضل بخش باربري عدم نظارت بر توزیع بار است به طوري که هیچ قانونی براي توزیع بار وجود ندارد و
گاهی اوقات بسیاري از رانندگان بومی باید چند روز در صف بایستند در حالی که رانندگان غیر بومی خیلی راحت بار را تحویل می

 
گیرند. 

وي تأکید کرد: اگر سیستم یکپارچه اعلام بار داشته باشیم علاوه بر کارآفرینی براي چند نفر، جلوي بسیاري از بی قانونی ها گرفته

 
شده و حق کسی ضایع نمی شود. 

وي با اشاره به اینکه در شهرستان گناباد حدود 9 هزار خانوار از طریق حمل و نقل امرار و معاش می کنند، افزود: حمل و نقل سهم
زیادي در رونق اقتصادي شهرستان دارد اما وجود این مشکلات و دغدغه هایی که رانندگان دارند به پیکره حمل و نقل شهرستان هم
آسیب می رساند و با وجود اینکه بارها و بارها مشکلات را بیان کردیم و پیگیري هاي زیادي هم شده است اما متاسفانه هنوز پاسخی

 
دریافت نکردیم. 

افکار افزود: از عید سال جاري به بعد قیمت روغن و تجهیزات و... حدود 70 درصد گران شده است اما کرایه رانندگان فقط 32 درصد

 
اضافه شده است که بسیاري از باربري ها همین مقدار را هم به زور پرداخت می کنند. 

بنا به گفته رئیس انجمن صنفی رانندگان گناباد، آنچه واضح است بسیاري از مشکلات حمل و نقل به خصوص در بخش باربري مربوط



به نبود یک نظام هدف مند و قانون مند است که در این زمینه جویاي پاسخ مسئولان مربوطه شدیم اما متاسفانه بعد از پیگیري هاي

 
متعدد در موعد مقرر، پاسخی دریافت نشد. 

 
منبع: ایسنا 

انتهاي خبر/



احداث واحدهاي صنعتی براي کارآفرینی و امور خیریه

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیر عامل موسسه خیریه جان نثاران تبریز گفت: این موسسه براي توسعه کارهاي خیریه و تامین منابع مالی اقدام به احداث
کارخانه و کارگاه می کند.

مدیر عامل موسسه خیریه جان نثاران تبریز خبر داد:
احداث واحدهاي صنعتی براي کارآفرینی و امور خیریه
مدیر عامل موسسه خیریه جان نثاران تبریز گفت: این
موسسه براي توسعه کارهاي خیریه و تامین منابع مالی

 
اقدام به احداث کارخانه و کارگاه می کند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري برنا در آذربایجان شرقی،
سیفعلی نامور در نشست خبري به تشریح فعالیتهاي این

 
موسسه خیریه و برنامه هاي آتی آن پرداخت. 

وي با بیان اینکه موسسه خیریه جان نثاران اباعبداالله الحسین (ع) درراستاي عملی نمودن سیره آن حضرت و اهل بیت عصمت و
طهارت راه اندازي شده است گفت: از سال 68 با دریافت مجوز موسسه خیریه به صورت رسمی فعالیتهایمان را تداوم داده ایم و البته

 
قبل از آن نیز در قالب هیئت حسینی فعال بوده ایم. 

وي با بیان اینکه این موسسه در سالهاي گذشته توانسته بود تا 4 هزار خانوار را در تبریز تحت پوشش مستمر قرار دهد افزود: در حال

 
حاضر به خاطر تورم و کرونا توان این موسسه محدود شده اما به حدود500خانوار همچنان خدمات ارائه می دهیم. 

وي با اشاره به حضور خادمان این موسسه در مناطق سیل زده وزلزله زده مناطق مختلف کشور تصریح کرد: علاوه بر داخل استان
درمناطق زلزله زده و سیل زده سرپل ذهاب و استان گیلان واستان خوزستان هم حضور داشته ایم و با توجه به مجوز این موسسه در
استانهاي دیگر و مرکز کشور هم مجاز به فعالیت هستیم چنانچه شعبه دزفول این موسسه هم راه اندازي شده و دو مدرسه هم در

 
استان تهران در حال احداث داریم. 

وي یادآور شد: سیره اهل بیت تنها کمک به شیعیان حتی مسلمین نبوده و بر همین اساس در مناطق سنی نشین کشور هم دستگیر

 
محرومان بوده ایم. 

وي در پاسخ به سوال مبنی بر نحوه تامین منابع مالی موسسه خیریه ، بر ضرورت توسعه فعالیتهاي خیریه این مرکز تاکید کرد و ادامه
داد: این موسسه براي توسعه کارهاي خیریه و تامین منابع مالی اقدام به احداث کارخانه و کارگاه می کند و البته در حال حاضر هم
یک کارگاه فعال پلاستیک در تبریز داریم اما با احداث کارخانه جدید در فضاي 2500 متري براي بیش از 30 نفر اشتغال زایی می

شود. 



وي با انتقاد از عدم همکاري مسئولان شهري در توسعه فعالیتهاي خیریه اذعان داشت: شهرداري تبریز با عنوان عواض و تخلف حدود
18 میلیارد ریال ازاین موسسه طلب می کند و سوال من این است که چگونه کشورهاي بی دین از موسسات خیریه خود حمایت می

 
کنند اما مسئولان ما حتی حاضر به کمک به یک موسسه خیریه مردمی نیستند. 

وي از اظهارات اخیر یکی از اعضاي شوراي شهر مبنی بر عدم بخشودگی عوارض شهرداري تبریز گله کرد و گفت: این موسسه در
خدمت محرومان است واگر این عضو شوراي شهر واقعا دغدغه محرومان و کارگران را دارد نباید در توسعه فعالیتهاي آن سنگ اندازي

 
کند. 

وي در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران مبنی بر چگونگی معافیت از مالیات براي خیران این مرکز گفت: متاسفانه مراکز خیریه دولتی
از این حمایت برخوردار هستند اما موسسات غیر دولتی مانند جان نثاران از این خدمت محرومند و این در شرایطی است که خیران

 
بارها اعلام کردند در صورت اعطاي معافیت هاي مالیاتی براي این خیریه آنان کمکهاي خود را می توانند ده برابر افزایش دهند. 

نامور در پاسخ به سوال دیگري درمورد برنامه هاي پیش رو، با اشاره به تامین جهزیه براي نوعروسان توسط این موسسه گفت: در روز
میلاد بانوي دو عالم حضرت صدیقه کبري (س) براي 135 نوعروس تامین جهیزیه خواهیم داشت.



اعطاي تسهیلات 500 میلیون تومانی اشتغال به جوانان کرمانشاهی

منبع: بازار کارشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/10/22

مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمانشاه از اعطاي تسهیلات 500 میلیون تومانی اشتغال به جوانان کرمانشاهی خبر داد.

 
مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمانشاه از اعطاي تسهیلات 500 میلیون تومانی اشتغال به جوانان کرمانشاهی خبر داد. 

صابر رحیمی صبح امروز در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: طبق تفاهم نامه منعقد شده میان وزارت ورزش و جوانان و وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، جوانان مستعد و داراي طرح اشتغال می توانند با ثبت یک شرکت تعاونی در اداره کل تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی استان از این تسهیلات بهره ببرند. 

وي با بیان اینکه این تسهیلات تا سقف 500 میلیون تومان است، افزود: هیچ گونه ضمانتی براي دریافت این تسهیلات نیاز نبوده و در
صورت داشتن طرح اشتغال قوي تر با اخذ مجوز لازم براي شغل مربوطه و ضمانت بانکی از تسهیلات 500 میلیون تومانی تا چند

 
میلیارد تومانی می توانند بهره ببرند. 

مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمانشاه با اشاره به جذب اعتبارات چهار و نیم میلیارد تومانی در سال گذشته در کرمانشاه، گفت:
تسهیلات سال جاري در استان کرمانشاه در 2 فاز تعریف شده که اعتبار فاز اول یک میلیارد و 700 میلیون تومان بوده و اعتبارات

 
لازم در فاز دوم هنوز ابلاغ نشده است. 

وي ادامه داد: 2 تفاهم نامه با بانک قرض الحسنه رسالت و صندوق کارآفرینی امید منعقد شده که بنا بر این تفاهم نامه به جوانان

 
جویاي کار و نیازمند به دریافت تسهیلات کم بهره وام پرداخت شود. 

رحیمی با بیان اینکه جوانان 18 تا 35 ساله می توانند براي دریافت تسهیلات کم بهره اقدام کنند، خاطرنشان کرد: دریافت این
تسهیلات در مرکز استان کرمانشاه و 13 شهرستان دیگر استان امکان پذیر بوده که در چهار حوزه فعالیت و اشتغالزایی تعریف شده

است .



450 میلیون تسهیلات به جوانان جویاي کار در آستارا پرداخت شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/10/22

خاصی پور گفت: در سال جاري 450 میلیون تومان تسهیلات اشتغال به جوانان جویاي کار در بندر آستارا پرداخت
شد.«وحید خاصی پور» امروز(یکشنبه، 21 دي) در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان از بندر آستارا، اظهارکرد: در

سال جاري به 6 طرح اشتغالزایی 450 میلیون تومان تسهیلات پرداخت شد.

 
خاصی پور گفت: در سال جاري 450 میلیون تومان تسهیلات اشتغال به جوانان جویاي کار در بندر آستارا پرداخت شد. 

"وحید خاصی پور" امروز(یکشنبه، 21 دي) در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان از بندر آستارا، اظهارکرد: در سال جاري به 6

 
طرح اشتغالزایی 450 میلیون تومان تسهیلات پرداخت شد. 

رییس اداره ورزش و جوانان بندر آستارا با بیان اینکه این تسهیلات به طرح هایی همچون صنایع دستی، پرورش گل و گیاه، خیاطی،
آرایشگري، زنبورداري و خدمات چاپ پرداخت شد، افزود: با پرداخت این تسهیلات به جوانان جویاي کار و داراي مهارت فنی و حرفه

 
اي براي 40 نفر اشتغالزایی شد. 

وي با اشاره به اینکه این تسهیلات اشتغال به 10 فرد 18 تا 35 ساله پرداخت شد، تصریح کرد: این مقدار تسهیلات طی تفاهم نامه

 
امضاء شده با صندوق کارآفرینی امید به جوانان جویاي کار و داراي مهارت فنی و حرفه اي پرداخت شد. 

خاصی پور گفت: براي اشتغالزایی به مهارت آموزي و توانمندسازي جوانان نیاز است و در این راستا باید برنامه ریزي خوبی صورت

 
گیرد. 

رییس اداره ورزش و جوانان بندر آستارا خاطرنشان کرد: براي آموزش کارآفرینی و اشتغال، سازمان هاي مردم نهاد و جوانان با مرکز
آموزش فنی و حرفه اي شهرستان آستارا تفاهم نامه همکاري منعقد کرده اند.



در تبلیغات بازرگانی سیما بزرگنمایی نشود

منبع: روزنامه صبح نوشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/10/22

 
گزارشدر تبلیغات بازرگانی سیما بزرگنمایی نشود 

 
شوراي نظارت بر صداوسیما طی جلسه اي خواستار پرهیز از اغراق و افراط در پیام هاي بازرگانی صداوسیما شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شوراي نظارت بر سازمان صداوسیماي جمهوري اسلامی ایران، جلسه 486 شوراي نظارت بر سازمان
صداوسیما به ریاست حجت الاسلام محسنی اژه اي و با حضور اعضاي شوراي نظارت با موضوع بررسی عملکرد مالی و بودجه اي سال
1399 و نیز پیش بینی هاي برنامه اي و بودجه اي سال 1400 سازمان صداوسیما با حضور معاون منابع مالی و سرمایه انسانی،

 
مدیرکل بازرگانی و رییس مرکز طرح و برنامه سازمان صداوسیما در محل دبیرخانه شوراي نظارت برگزار شد. 

در این جلسه مسوولان حوزه هاي مالی و برنامه و بودجه سازمان صداوسیما کمک و مساعدت به ایجاد رونق در تولید و بهبود کسب
وکار را با توجه به سال جهش تولید و تأکیدات مقام معظم رهبري از جمله سیاست گذاري هاي جدید مدیریت پخش آگهی هاي

 
بازرگانی عنوان کردند. 

در این راستا از ابتداي سال جاري پخش پیام هاي بازرگانی که هم موجب افزایش تولید و هم کمک به ایجاد اشتغال و کارآفرینی
شود، در دستور کار قرار گرفته است که در نتیجه این اقدامات با پخش آگهی هاي کارخانه ها و صنایع، تعدادي از کارخانه ها که

 
تعطیل شده بودند، رونق گرفته و همچنین اقبال مردم به استفاده از محصولات آنها افزایش پیدا کرده است. 

با پخش پرحجم آگهی هاي بازرگانی محصولات داخلی، گرایش به استفاده از لوازم خانگی داخلی افزایش پیدا کرده است؛ سهم سبد
خانوارها از مصرف لبنیات افزایش پیدا کرده و موجب توسعه فعالیت هاي موسسات آگهی دهنده شده است. همچنین با سیاست

 
گذاري هاي انجام شده سهم تبلیغ محصولات و لوازم صنعتی و فنی نسبت به خدمات افزایش پیدا کرده است. 

در این جلسه برخی برنامه هاي پیشنهادي سال 1400 سازمان از جمله اینکه سازمان صداوسیما قصد دارد تا سهم پخش آثار
انیمیشن ایرانی به داخلی را به سه چهارم افزایش دهد و حدود 700 قسمت سریال نیز براي باکس هاي شبانه در نظر بگیرد، مورد

 
بحث و بررسی قرار گرفت. 

در ادامه اعضاي شورا بیان کردند که با توجه به رقابت رسانه اي، شایسته است مدیران بخش هاي مختلف رسانه ملی مستمرا مناسب
با نیاز و ذائقه مخاطب برنامه هاي گوناگون و متنوع در موضوعات و ساختارهاي مختلف خصوصا در موضوعات اجتماعی و خانوادگی به

 
ویژه برنامه هاي مفرح و شاد تولید و پخش کنند. 

نمایندگان قواي سه گانه در شوراي نظارت رعایت برخی شوون اجتماعی و فرهنگی در پخش آگهی هاي بازرگانی و پرهیز از اغراق و
افراط را مهم برشمردند و اعتماد مردم به صداوسیما را یک اصل خدشه نا پذیر دانستند که باید در تمامی اقدامات و برنامه ها مورد

عنایت جدي قرار گیرد.



افتتاح اولین «خانه امداد» در محله قلعه میر بهارستان

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/10/22

اولین «خانه امداد » با هدف توانمندسازي اقشار نیازمند در محله قلعه میر شهرستان بهارستان افتتاح شد.

 
افتتاح اولین «خانه امداد» در محله قلعه میر بهارستان 

اولین «خانه امداد » با هدف توانمندسازي اقشار نیازمند در

 
محله قلعه میر شهرستان بهارستان افتتاح شد. 

به گزارش اداره روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد
استان تهران، سید ابوالفضل پرپنچی، مدیرکل کمیته امداد
استان تهران با اشاره به ایجاد « خانه امداد » در شهرستان
بهارستان، گفت: این نهاد در چهار محله شهر تهران و یک

محله درشهرستان بهارستان با همکاري سایر سازمان ها ي مربوطه در جهت توانمندسازي مناطق محروم استان نسبت به شناسایی

 
نیازمندان و رفع مشکلات آنها با ایجاد پنج کارگروه معیشتی،بهداشت و درمان، امور فرهنگی ، اشتغال و مسکن اقدام می کند. 

وي افزود: توانمند سازي چهار محله شهید مظاهري،باغ آذري، دروازه دولاب در شهر تهران و محله قلعه میر در شهرستان بهارستان
در دستور کار این نهاد در استان تهران قرار گرفته است که در همین جهت اولین خانه امداد در محله قلعه میر شهرستان بهارستان

 
افتتاح شد. 

پرپنچی، بیان کرد: شناسایی نیازمندان، استعدادسنجی شغلی ومهارت آموزي و اجراي طرح هاي راهبري شغلی، بازسازي و تعمیرات

 
مسکن، خدمات درمانی و بهداشتی، کمک معیشتی و ... از جمله خدمات «خانه امداد» است. 

انتهاي پیام/



محسنی بندپی: رشد بیش از 7 درصدي بیمه شده هاي تامین اجتماعی؛ تعداد

کارگاه هاي فعال اقتصادي بیش از 6 درصدي رشد داشته است

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/10/22

استاندار تهران گفت: رشد بیش از 7 درصدي بیمه شده هاي تامین اجتماعی و همچنین رشد بیش از 6 درصدي کارگاه هاي
فعال اقتصادي نیز در کاهش نرخ بیکاري در استان تهران موثر بوده است.

محسنی بندپی: رشد بیش از 7 درصدي بیمه شده هاي
تامین اجتماعی؛ تعداد کارگاه هاي فعال اقتصادي بیش از

 
6 درصدي رشد داشته است 

استاندار تهران گفت: رشد بیش از 7 درصدي بیمه شده
هاي تامین اجتماعی و همچنین رشد بیش از 6 درصدي
کارگاه هاي فعال اقتصادي نیز در کاهش نرخ بیکاري در

 
استان تهران موثر بوده است.   

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري تهران، انوشیروان محسنی بندپی با اشاره به اقدامات مختلف در استان تهران جهت تحقق
شعار جهش تولید اظهار داشت: اقدامات مختلفی در استان تهران به منظور حفظ اشتغال موجود و ایجاد اشتغال جدید پیگیري می

 
شود که کاهش نرخ بیکاري در سه فصل سال جاري موید این موضوع می باشد. 

وي بیان کرد: رشد فراینده پرداخت تسهیلات، رشد صدور پروانه هاي ساخت و بهره برداري واحدهاي تولیدي و پیگیري مستمر حل

 
مشکلات واحدهاي تولیدي در کارگروه رفع موانع تولید در جهت رونق فضاي کسب و کار می باشد. 

استاندار تهران افزود: رشد بیش از 7 درصدي بیمه شده هاي تامین اجتماعی و همچنین رشد بیش از 6 درصدي کارگاه هاي فعال

 
اقتصادي نیز در کاهش نرخ بیکاري در استان تهران موثر بوده است. 

انتهاي پیام/



بازدید از سیلوي دخیره 100 هزار تنی غلات در شهرستان رباط کریم

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/10/22

فرماندار شهرستان رباط کریم به همراه رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان تهران و معاون برنامه ریزي استانداري از پروژه
سیلوي غلات در شهرستان رباط کریم بازدید به عمل آوردند.

بازدید از سیلوي دخیره 100 هزار تنی غلات در شهرستان

 
رباط کریم 

فرماندار شهرستان رباط کریم به همراه رئیس سازمان
جهاد کشاورزي استان تهران و معاون برنامه ریزي
استانداري از پروژه سیلوي غلات در شهرستان رباط کریم

 
بازدید به عمل آوردند. 

به گزارش روابط عمومی فرمانداري شهرستان رباط کریم،
نظام ملکشاهی به همراه رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان تهران و معاون برنامه ریزي استانداري ، امام جمعه شهرستان رباط
کریم و رییس اداره جهاد کشاورزي بازدید نمود و در این بازدید بیان کرد: غلات به ویژه گندم یکی از کالایی استراتژیک محسوب می
شود و از این رو تامین و ذخیره این محصولات در طول سال از اهمیت بالایی برخوردار است. به همین جهت توسعه سیلوهاي

 
نگهداري گندم و غلات در سطح شهرستان بسیار ضروري می باشد. 

نماینده عالی دولت در ادامه افزود: می توان به جرات گفت که در آینده نزدیک شهرستان رباط کریم به عنوان یکی از قطب هاي مهم

 
ذخیره سازي گندم و غلات در استان معرفی شود. 

ملکشاهی در خصوص این سیلو گفت: این سیلو بکی از عمده ترین مراکز ذخیره سازي گندم و کالاهاي اساسی تحت پوشش شرکت
غله و خدمات بازرگانی است و در راستاي اهداف شرکت در زمینه تأمین، نگهداري و توزیع کالاي استراتژیک گندم و کالاهاي اساسی

 
(برنج، قند و شکر، چاي و ...) فعالیت مینماید. 

لازم به ذکر است این سیلوي صد هزار تنی در مساحت بالغ بر چهار هزار متر مربع و اشتغال مستقیم حدود 40 نفر می باشد و مجهز
به سیستم هاي بروز ( دما سنج، رطوبت سنج، نمونه گیري اتوماتیک، سنسورهاي اطفاي حریق و ضد عفونی اتوماتیک) می باشد.



قالیباف: ارز دولتی، سفره مردم را هدف گرفت

منبع: روزنامه صبح نوشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/10/22

روز گذشته علیرضا سلیمی، عضو هیات رییسه مجلس از آغاز رسیدگی به لایحه بودجه سال 1400 در صحن علنی مجلس از
دوازدهم بهمن ماه خبر داد. بودجه اي که با حواشی زیادي روبه رو بوده و به محل اختلاف نظر دولت و مجلس تبدیل شده

است. بودجه اي که مجلس آن را ناکارآمد و غیر واقعی توصیف می کند اما دولت اعتقاد دارد ...

واردکنندگان نهاده هاي دام و طیور در نامه اي به رییس جمهوري خواستار حذف ارز رانتی شدندقالیباف: ارز دولتی، سفره مردم
را هدف گرفتروز گذشته علیرضا سلیمی، عضو هیات رییسه مجلس از آغاز رسیدگی به لایحه بودجه سال 1400 در صحن علنی
مجلس از دوازدهم بهمن ماه خبر داد. بودجه اي که با حواشی زیادي روبه رو بوده و به محل اختلاف نظر دولت و مجلس تبدیل شده
است. بودجه اي که مجلس آن را ناکارآمد و غیر واقعی توصیف می کند اما دولت اعتقاد دارد بودجه ارسالی به مجلس واقع بینانه بوده

 
و بر عدم تغییر لایحه خود و رعایت خط قرمزهایش تاکید دارد. 

 
دفاع روحانی از لایحه بودجه دولت 

رییس جمهوري روز گذشته مجددا با دفاع از لایحه بودجه خود تاکید کرد که لایحه بودجه ماحصل مطالعات و بررسی تفصیلی و همه
جانبه کارشناسان خبره دولت درخصوص الزامات و اقتضائات اقتصادي کشور بوده و این بودجه براساس قواعد و شرایط کشور تهیه و
تنظیم شده است. وي افزود: دولت همواره از نظرات مشورتی کارشناسان و فعالان اقتصادي استقبال کرده و همچنین پذیراي دیدگاه
ها و پیشنهادهاي اصلاحی نمایندگان در مجلس بوده اما دگرگون کردن شاکله و ساختار بودجه، مطمئنا غیرقابل قبول است. روحانی
گفت: زمان بررسی بودجه، زمان تغییر قوانین و قواعد اصلی فعالیت هاي اقتصادي نیست و نباید موجب شود که فعالان اقتصادي که
پیشران امور توسعه کشور به شمار می روند دچار سردرگمی شوند از سوي دیگر تصمیمات بودجه اي نباید به هیچ وجه معیشت مردم

 
به ویژه قشرهاي ضعیف و کم برخوردار را تحت فشار قرار دهد. 

 
بودجه بایدنی! 

اما نمایندگان معتقد به تغییر و اصلاح لایحه بودجه هستند و می گویند تصویب این بودجه یعنی فروپاشی اقتصادي. همچنانکه علی
اصغر خانی، نماینده مردم شاهرود در نطق میان دستور در جلسه دیروز مجلس گفت: امید قشر آسیب پذیر و ضعیف جامعه به بودجه
اي است که گره از کار فروبسته شان بگشاید، اکنون که مردم در محاصره تورم افسارگسیخته، تحریم هاي ظالمانه دشمنان،
سوءمدیریت ها و تاخت و تاز ویروس منحوس کرونا گرفتار شده اند، چشم امیدشان به مجلس دوخته شده که با تصویب بودجه اي
واقع بینانه بارقه هاي امید را در دل آن ها روشن کرده و با ایجاد تحول در جامعه، لبخند رضایت بر لبان مردم بنشاند. این موضوع به
همت بالاي نمایندگان مجلس، عزم و جزم مسوولان اجرایی کشور دست یافتنی است، مردم از مجلس انقلابی انتظار دارند که
نمایندگان شان بودجه اي را تصویب کند که اشتغال زا بوده و مشکل جانکاه بیکاري و نا امیدي را در کشور از میان ببرد. محمدجواد
عسکري، نماینده مردم داراب نیز در تذکر شفاهی و در واکنش به اظهارات رییس جمهوري گفت: لایحه بودجه سال 1400 هم

 
برجامی است، هم بایدنی و هم مذاکره اي! یقینا مجلس در این راستا تمهیداتی اتخاذ خواهد کرد که مشکلی 

 
پیش نیاید. 

اما یکی از تغییراتی که در کمیسیون تلفیق توسط نمایندگان در بودجه اعمال شده، حذف ارز ترجیحی است که از آن به عنوان
ارزجهانگیري و ارز رانتی یاد می شود. نمایندگان معتقدند این طرح نتوانسته به اهداف خود که ثابت نگه داشتن قیمت کالاهاي

 
اساسی دست یاید و با انحراف در اجرا و نظارت این ارز موجب رانت و فساد اقتصادي شده است. 



 
نامه واردکنندگان نهاده هاي دام و طیور 

 
به رییس جمهوري براي حذف ارز رانتی 

همچنانکه روز گذشته واردکنندگان نهاده هاي دام و طیور در نامه اي به رییس جمهوري به رانتی بودن ارز 4200 تومانی مهر تایید
زدند و خواستار حذف ارز 4200 تومانی به دلیل رانتی بودن این ارز و لزوم در نظر گرفتن یارانه براي مردم شدند. در بخشی از نامه
واردکنندگان نهاده هاي دام و طیور خطاب به رییس جمهوري آمده است: «سال هاست دولت محترم براي تأمین غذاي مردم از طریق
تخصیص ارز ارزان اقدام نموده و در سال 97 با تعیین مبلغ4200تومان براي ارز، امید بر این بود که ارز تک نرخی شده و در بازار با
ایجاد رقابت کالاي ارزان تري به دست مردم برسد و در سال جاري نیز با همین ارز 4200 تومانی ترجیحی به پنج قلم کالاي اساسی
موافقت شد که نسبتا موفق هم بوده است. ولی از آنجا که با وجود تورم و گرانی یکباره نرخ ارز در بازار آزاد به تبع تشدید تحریم ها و
درآمد محدود اکثریت جمعیت کشور، عملا مزایاي ارز مزبور بر خلاف اهداف دولت محترم نصیب اقشار مرفه جامعه شده و سفره مردم
دهک هاي پایین مستمرا کوچک و محدودتر شده است. اتحادیه بارها مخالفت خود را با واگذاري ارز ترجیحی براي تأمین نهاده هاي
دامی اعلام نموده است. هم اکنون نیز با ارائه بودجه سال 1400 به مجلس شوراي اسلامی ایران مجددا با تاکید، درخواست حذف ارز
ترجیحی و تک نرخی نمودن کامل ارز را در بودجه از محضرتان داریم. و صریحا اعلام می نماییم وجود ارز ترجیحی و رانت حاصل از

 
آن تا رسیدن به دست عموم مردم دستخوش عوارض بسیاري می گردد و نهایتا محصول تولیدي ارزان در دسترس قرار نمی گیرد.» 

 
قالیباف: ارز ترجیحی فقط سفره و جیب مردم را 

 
هدف گرفت 

رییس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: البته لایحه بودجه ارائه شده توسط دولت به نحوي تنظیم شده است که بیشترین عواید و
منافع نصیب دلال ها و سودجویان خواهد شد و ثمره کسري بودجه آن براي مردم چیزي جز تورم سنگین و گرانی افسارگسیخته

 
نیست.» 

قالیباف افزود: توزیع میلیاردها دلار ارز ترجیحی نه تنها مانع گران شدن کالاها نشده است، که مستقیما جیب و سفره مردم را هدف
گرفته بود؛ چراکه منابع ارزي کشور که می توانست مستقیما به بهبود معیشت مردم و پر شدن سفره آنان کمک کند، به نحوي توزیع

 
شد که دلال ها و رانت خوارها را چاق تر کرد. 

قالیباف خاطرنشان کرد: در سالیان گذشته به نام کالاهاي اساسی میلیاردها دلار ارز دولتی به برخی واردکنندگان داده شده که
متأسفانه آثار آن در سفره و معیشت مردم بسیار ناچیز بوده و منافع آن به جیب عده اي محدود و خاص رسیده است. رییس مجلس
شوراي اسلامی اظهار داشت: میلیاردها دلار ارز 4200 تومانی براي کالاهاي اساسی توزیع شد اما مردم همچنان شاهد گرانی این

 
کالاها بودند.ادامه از صفحه 2 

 
مجلس می خواهد رویه نادرست ارز دولتی را اصلاح کند 

وي افزود: مجلس می خواهد این رویه نادرست را اصلاح کند و یارانه کالاهاي اساسی را مستقیم در انتهاي زنجیره به خود مصرف

 
کننده بدهد و زیان رفاهی خانوارها به ویژه قشر ضعیف جامعه را جبران و از هدر رفتن منابع بیت المال جلوگیري کند. 

قالیباف خاطرنشان کرد: این تصمیم به نفع کلیت جامعه و مردم است و قطعا دلالان و رانت خواران صداي شان بلند خواهد شد.
رییس مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: البته ممکن است دلسوزانی هم نگران باشند که به آن ها اطمینان خاطر می دهم که
قیمت ارز روي هیچ کاغذي به صورت دستوري تعیین نمی شود و اگر قیمت اینچنین بود، مسوولان بانک مرکزي باید به سرعت و
سهولت از این امکان استفاده می کردند. قالیباف این را هم اضافه کرد که «واقعیت آن است که مجموعه اي از سیاست هاي پولی،
مالی، ارزي و تجاري دولت و درواقع عملکرد اقتصادي دولتمردان در طول زمان در قیمت ارز مؤثر است. قیمت واقعی ارز را باید امروز
از مردم پرسید که نتیجه سیاست ها و عملکرد مسوولان است. پس دولت محترم نباید توقع داشته باشد که گندم بکارد و جو درو
کند.» هرچند که برخی کارشناسان نسبت به گرانی کالا در صورت حذف ارز 4200 ابراز نگرانی کرده اند، اما نمایندگان مجلس گفته
اند که قرار است منابعی که از آزادسازي ارز حاصل می شود را به صورت یارانه مستقیم به مردم بدهند. در همین زمینه با «حسین

 
درودیان» کارشناس مسائل اقتصادي گفت وگو کرده ایم. 



 
درودیان: کاهش رانتی و کمک به بودجه دولت از نقاط مثبت تک نرخی شدن ارز است 

«حسین درودیان» کارشناس مسائل اقتصادي در گفت وگو با خبرنگار روزنامه «صبح نو» با اشاره به تک نرخی شدن ارز و تاثیرآن در
بهاي کالاهاي اساسی، عنوان کرد: تک نرخی شدن ارز همچنین روي کالاهایی که مستقیم عرضه می شود بی تأثیر نیست، کالاهاي
اساسی مثل شکر که به صورت مصرفی وارد می شود یا بعضا میوه هایی که به این صورت وارد می شوند آن ها افزایش قیمت پیدا می
کنند. تعیین نرخ ارز 11500 تومانی در بودجه سال 1400 با احتساب نرخ میانگین موزون براي واردات کالاهاي اساسی و واسطه اي
به نوعی بیان گر این موضوع است که نرخ ارز در بازار آزاد نیز باید کاهش چشم گیري داشته باشد تا تک نرخی شدن ارز در قیمت
هدف محقق شود، درغیراین صورت تنها قیمت ارز در بودجه بالا رفته و با گران تر شدن ارز واردات کالاهاي اساسی، دارو و تجهیزات

 
پزشکی یا نهادهاي دامی شاهد رشد بیشتر قیمت این اقلام خواهد شد. 

وي با اشاره به نقاط مثبت تک نرخی شدن ارز، تصریح کرد: کاهش بهره برداري رانتی و کمک به بودجه دولت را می توان از نقاط
مثبت تک نرخی شدن ارز به شمار آورد اما نباید فراموش کرد که تک نرخی شدن ارز در گران شدن برخی از اقلام بی تأثیر نیست و
بهتر است دولت یا مجلس راهبردهایی براي آن در نظر گیرند. درودیان افزود: افزایش هزینه هاي کالاهاي اساسی بستگی به این دارد
که جایگزین شدن دلار چهارهزار و دویست تومانی چقدر بر ارزان شدن کالاها مؤثر است. آیا به دست مصرف کننده واقعی می رسد.
دیگر اینکه این نوع برنامه براي چه طبقه اي تعیین می شود و برآورد هزینه ها که تعیین کننده است چقدر براین موضوع دیده شده

است.



بازدید جانشین فرمانده ناحیه مرکزي یزد از پایگاه کوثر النبی حوزه زینبیه

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/10/22

جانشین فرمانده ناحیه مرکزي از پایگاه کوثر النبی حوزه زینبیه در حیطه ي اقتصاد مقاومتی و اشتغال زایی بازدید کرد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري بسیج از یزد: از آنجا که پایگاه کوثرالنبی حوزه زینبیه ناحیه مرکزي یکی پایگاه هاي فعال در
زمینه اشتغال زایی و اقتصاد مقاومتی و درصدد گرفتن مجوز براي تعاونی تولیدي توزیعی است ، "دشت آبادي"جانشین سرهنگ
جوکار فرمانده ناحیه مرکزي بازدیدي از این پایگاه داشتند تا با کم و کیف جزئیات تولیدي لباس و مزون لباس عروس و مجلسی و

فروشگاه تغذیه سالم و آموزش و تولید نان در خانه به نیازمندان که به تازگی در این پایگاه راه اندازي شده قرار گیرند.



هیچ دغدغه اي نباید ذهن صنعتگر را از تولید، توسعه و اشتغال منحرف کند

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1399/10/22

دهشیري رئیس کل دادگستري استان یزد، گفت: باید شرایط را به گونه اي پیشبرد تا صنعتگر و تولید کننده تنها دغدغه اش
تولید و اشتغال باشد و هیچ مسئله حاشیه اي فکر و اندیشه فعالان عرصه اقتصادي را به خود مشغول نگرداند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري بسیج از یزد، غلامعلی دهشیري در حاشیه بازدید اعضاي ستاد اقتصاد مقاومتی استان یزد از گروه
کارخانجات شیشه اردکان، اظهار کرد: فکر و انرژي اي که بتواند یک مجموعه تولیدي بزرگ را مدیریت و علاوه بر اشتغال زایی براي
قشر قابل توجهی از جوانان، با صادرات محصول خود به بیش از 50 کشور دنیا براي کشور نیز ارز آوري داشته باشد، نباید مصروف

 
بروکراسی اداري و برخی از سستی ها و کاهلی هاي برخی از مدیران اداري گردد. 

وي افزود: ستاد اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی با دقت کامل تمام ابعاد مشکلات کارخانه ها و شرکت هاي تولیدي را بررسی می

 
کند و حضور مسئولان مرتبط قضایی و نظارتی اجازه هیچ گونه تخلف و یا سوء استفاده را نمی دهد. 

رئیس کل دادگستري استان یزد بر ضرورت حمایت از تولید و اشتغال تأکید کرد و گفت: قوانین در زمینه کارآفرینی و تولید روشن
است و مجموعه اداري باید با التزام به قوانین موضوعه، در این مسیر راهگشا و گره گشاي مشکلات سرداران جبهه جنگ اقتصادي

 
باشد. 

دهشیري تصریح کرد: دستگاه قضایی اگر در جایی با سستی و کاهلی مسئولی در زمینه وظایف محوله مواجه شود، بدون تردید در

 
موضوع دستورالعمل ترك فعل مدیران وارد شده و با هیچ کس در این زمینه مماشات نخواهد کرد. 

وي گروه تولیدي شیشه اردکان را تجلی کامل " ما می توانیم " دانست و گفت: کارخانه اي اکنون به 58 کشور صادرات دارد و در
تولید برخی از محصولات خود با تکیه بر نیروي داخلی و تکنولوژي بومی، جزء چهار کشور خاص تولید کننده محسوب می شود، جاي

 
افتخار دارد. 

گفتنی است؛ در این بازید که معاون امور اقتصادي استاندار یزد مدیر دیوان محاسبات استان و فرماندار اردکان و اعضاي ستاد اقتصاد
مقاومتی هم حضور داشتند، خط جدید تولید سیلیس ریخته گري و نصب و راه اندازي بزرگترین مگنت الکتریکی خاورمیانه در این

کاخانه افتتاح شد و باتشکیل ستاد اقتصاد مقاومتی براي برخی از مشکلات شرکت اتخاذ تصمیم گردید.



جابجایی بیش از سه میلیون و 500 هزار تن انواع کالا/ جهش
صعودي تخلیه و بارگیري در بنادر کوچک و صادرات کالاهاي

یخچالی از بنادر غرب هرمزگان

جابجایی بیش از سه میلیون و 500 هزار تن انواع کالا/ جهش صعودي تخلیه و

بارگیري در بنادر کوچک و صادرات کالاهاي یخچالی از بنادر غرب هرمزگان

شماره خبر:  252  |  تاریخ: 1399/10/22
منبع: سازمان بنادر و

دریانوردي

مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان از جابجایی بیش از سه میلیون و 500 هزار تن انواع کالا و جهش صعودي 681
درصدي تخلیه و بارگیري کانتینر یخچالی طی 9 ماهه سال "جهش تولید" و 2248 درصدي صادرات کالاهاي یخچالی در

آذر ماه سال 99 خبر داد.

مدیر بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان از جابجایی بیش از
سه میلیون و 500 هزار تن انواع کالا و جهش صعودي

681 درصدي تخلیه و بارگیري کانتینر یخچالی طی 9 ماهه سال "جهش تولید" و 2248 درصدي صادرات کالاهاي یخچالی در آذر

 
ماه سال 99 خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی بنادر و دریانوردي غرب هرمزگان، "قاسم عسکري نسب" ضمن اعلام این خبر اظهار داشت: طی دوره زمانی
9ماهه سال جاري در مجموع سه میلیون و 679 هزار و 134 تن انواع کالا در بنادر غرب هرمزگان تخلیه و بارگیري شد که از این
میزان، یک میلیون و 813 هزار و 822 تن که رشد 21 درصدي را نشان می دهد مربوط به کالاهاي غیر نفتی و یک میلیون و 865

 
هزار و 312 تن دیگر به فرآورده هاي نفتی اختصاص دارد. 

عسکري نسب با اشاره به تخلیه و بارگیري 10 هزار و TEU 667 کانتینر یخچالی با تناژ بیش از 134 هزار تن و رشد 681 درصدي
در 9 ماهه سال جاري و همچنین صادرات یک هزار و 174 کانتینر یخچالی با رشد 2248 درصدي در آذرماه سال 99 افزود: تامین
زیر ساخت هاي لازم، ارائه خدمات بهینه و تسهیل فرآیند تخلیه و بارگیري کالا در بنادر غرب هرمزگان و ارتقاي سرعت تخلیه و

 
بارگیري از عوامل مهم به منظور رونق صادرات کالاهاي یخچالی به کشورهاي حاشیه خلیج فارس و دستیابی به این مهم می باشد. 

این مقام مسئول به اقدامات صورت گرفته در جهت گسترش فعالیت هاي بندري و ترقیب به کانتینري نمودن روند تخلیه و بارگیري
کالا اشاره کرد وگفت: با انجام طرح توسعه بندرلنگه و اجراي پروژه هاي زیر بنایی در سال هاي اخیر و فراهم نمودن شرایط لازم و
تخصیص محوطه ویژه نگهداري کانتینرهاي خالی ورودي و کانتینرهاي در انتظار نوبت ارسال و تسهیل روندهاي کاري اربابان رجوع و
ایجاد شرایط ورود و خروج کانتینر و تسریع پهلودهی شناورها در این بندر و نیز ارائه خدمات شبانه روزي به کشتی هاي حامل
کانتینر یخچالی و همچنین اختصاص اسکله و پهلو گاه هاي مناسب براي شناورها، امکان تخلیه و بارگیري همزمان چندین شناور و
افزایش ظرفیت و سرعت تخلیه و بارگیري کالا، شاهد افزایش عملیات تخلیه و بارگیري کانتینري و صادرات کالاهاي یخچالی هستیم

 
 .

عسکري نسب با تاکید بر سیاست تمرکز زدایی از مرکز بنادر غرب استان و توجه به رونق فعالیت تخلیه و بارگیري و صادرات کالاهاي
یخچالی در بنادر کوچک غرب استان نیز خاطرنشان کرد: فعالیت تجاري و تردد شناورها از بنادر شیوء، آفتاب و چارك به بنادر حاشیه
جنوبی خلیج فارس نیز به شکل مستمر درحال انجام است و این بنادر به ترتیب با تخلیه و بارگیري 106 هزار تن با رشد 1796



درصدي، 438 هزار تن با رشد 67 درصدي و 316 هزار تن با رشد 7 درصدي به عنوان کانون هاي مهم تخلیه و بارگیري و صادرات

 
کالا در بنادر غرب استان روزهاي پر رونقی را سپري می کنند. 

وي تصریح کرد: با توجه به نقش بنادر غرب در استان هرمزگان و با توجه به اینکه این بندر فعالترین بندر استان هرمزگان بعد از بندر
شهید رجایی و به عنوان پایتخت ترانزیت خودروي کشور می باشد، بهره گیري از تمام توان و پتانسیل هاي آن در دستور کار مدیریت
این بندر قرار دارد و با ایجاد زیرساخت در ارائه خدمات دریایی و بندري به فعالان اقتصادي و شناورهاي فعال در جهت پهلوگیري و
تسهیل جهت تردد شناورها در حوزه دریا ، توانستیم با وجود تحریم ها و وجود ویروس کووید 19 نقش پر رنگی را در جهت اشتغال و

رونق اقتصادي شهر و به طبع آن کشور ایفا کنیم.



خواهر و برادر "کاسب تحریم"/پیغام رازآلود: واکسن نزنید، فلج کنید!

منبع: داناشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1399/10/22

نگاهی به سرمقاله روزنامه هاي کثیرالانتشار و چاشنی که هر کدام از رسانه هاي مکتوب به محتواي امروز نشریات اضافه
کردند.

 نگاهی به سرمقاله روزنامه هاي کثیرالانتشار و چاشنی که

 
هر کدام از رسانه هاي مکتوب به محتواي امروز نشریات اضافه کردند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ روزنامه ها و جراید در بخش سرمقاله و یادداشت روز به بیان دیدگاه ها و نظریات اصلی و
اساسی خود می پردازند؛ نظراتی که بیشتر با خط خبري و سیاسی این جراید همخوانی دارد و می توان آن را سخن اول و آخر ارباب
جراید عنوان کرد که اهمیت ویژه اي نیز دارد. در ادامه یادداشت و سرمقاله هاي روزنامه هاي صبح کشور با گرایش هاي مختلف

 
سیاسی را می خوانید: 

 
 

 
پیغام رازآلود: واکسن نزنید، فلج کنید! 



 
محمد ایمانی در کیهان نوشت: 

برخی مدعیان اصلاح طلبی و اعتدال، نگران مردمند که براي خرید واکسن از آمریکا و انگلیس جنجال می کنند؟ هدف آنها «واکسینه

 
کردن» است یا می خواهند ملت ایران را «فلج» کنند؟ اسناد راستی آزمایی، به قدر کفایت موجود است. 

1- بهمن 98، موارد ابتلا به کرونا در کشور تازه شناسایی شده بود که جنجال رسانه هاي معارض، براي ارعاب مردم و متهم کردن
نظام آغاز شد. چند روز بعد، موعد انتخابات مجلس بود و مدعیان اصلاحات، از افول مقبولیت خود -به خاطر سوءمدیریت در دولت،
مجلس و شوراي شهر- خبر داشتند. رئیس فراکسیون امید حاضر نشد مجددا نامزد شود و خود را به راي بگذارد. معاون حقوقی رئیس
جمهور و عضو مرکزیت مجمع روحانیون هم که نامزد شده بود، فقط 67 هزار راي کسب کرد. اما انتخابات براي بعضی دیگر، حکایت
«دیگی که براي من نمی جوشد...» بود! تندروهاي این طیف، هماهنگ با رسانه هاي ضد انقلاب، شروع کردند به ترساندن از اینکه
پاي صندوق رفتن و دست به استامپ زدن و شناسنامه دادن و برگه راي را نوشتن، موجب ابتلا به کرونا می شود. فضاسازي مسموم
موجب شد میزان مشارکت که در تمام نظرسنجی ها بالاي 53 درصد برآورد می شد، به 43 درصد کاهش یابد. البته سوءمدیریت
دولت و مجلس هم موثر بود. VOA ،BBC، ایران اینترنشنال و انبوه رسانه هاي زنجیره اي چنین القا می کردند که ایران به خاطر

 
دشمنی با آمریکا و انگلیس، در حال غرق شدن در کروناست. 

2- مرور واقعیت ها، یازده ماه پس از آن سیاه بازي، اسباب سرشکستگی سیاست بازانی است که در تراز دشمنان ملت ایران نقش
آفرینی کردند. آمریکا، چهار برابر ایران جمعیت دارد و جمعیت انگلیس، بیست میلیون نفر از جمعیت ما کمتر است. در حالی که
شمار قربانیان کرونا در ایران به 70 تا 80 نفر در روز کاهش یافته، در آمریکا به 4300 نفر و در انگلیس به 1100 نفر رسیده است.
آمار قربانیان در آمریکا و انگلیس، 10 برابر است و ما در مهار کرونا، بسیار موفق تر عمل کرده ایم. این موفقیت در حالی به دست آمده

 
که ایران در معرض تحریم هاي ظالمانه آمریکا و انگلیس قرار دارد. 

3- آیا رسانه هاي بیگانه و محافل آویزان از آنها، همین واقعیت را بازگو می کنند؟ هرگز! این بار می گویند جمهوري اسلامی، زندگی
مردم را گروگان گرفته و حاضر نیست از آمریکا و انگلیس واکسن وارد کند. به روي خود نمی آورند که همین ها، چند سال است
تعهدات برجامی براي لغو تحریم ها را زیر پا نهاده و حتی غذا و دارو را هم تحریم کرده اند. شبکه رسانه اي زرد، به مخاطب خود نمی
گوید که آمریکاي چپاولگر، به 53 میلیون آمریکایی ناتوان از تامین غذا و 23 میلیون بیکار جدید بی اعتنایی می کند. آنها در ساعاتی
که رسانه هاي معتبر جهان، تسخیر کنگره توسط حامیان معترض رئیس جمهور آمریکا را گزارش می کردند، برنامه هایی با مضمون

 
خوانندگی فلان زن کاباره اي، نحوه ارتباط گیري با جنس مخالف، راز بقا، و حیوانات برخی باغ وحش ها را نشان می دادند! 

4- علت این وارونگی و سقوط شخصیت را یکی از فعالان طیف معارض بازگو کرده است. «اکبر- گ»، ماموریت ترور شخصیت نهادها
و چهره هاي منسوب به نظام را در روزنامه حجاریان و سایر نشریات همسو بر عهده داشت. وقتی هم فتنه سبز کلید خورد، به همراه
مهاجرانی، سروش، بازرگان و کدیور، عضو «اتاق فکر جنبش سبز در خارج از کشور» بود. او اسفند 98، از خیانت تکان دهنده اي خبر
داد که همچنان توسط امثال «مصطفی-ت»، «صادق-ز»، «محمدرضا-ج» و... در حال انجام است: «ما کارمندان دولت هاي راست
افراطی، از طریق کروناهراسی، ایران و ایرانیان را نابود خواهیم کرد. ما کارمند رسمی بخش پروپاگانداي دولت ترامپ، بوریس جانسون،
نتانیاهو و سعودي (بن سلمان) هستیم. وظیفه ما وحشت افکنی است تا با فرو پاشاندن سازمان اجتماعی، مردم را به خشونت جمعی
بکشانیم. ما به گونه اي عمل می کنیم که گویی کرونا فقط در ایران وجود دارد و دولت ایران پنهان کاري می کند. گمان باطل نکنید
که ما مخالف سیاسی، مدافع حقوق بشر، فمینیست و... هستیم؛ نه، ما فقط کارمند پروپاگانداي راست افراطی هستیم. تلویزیون مال
بن سلمان است و «منبع معتبر» هم کسی جز خود او نیست... ما تشنه مرگ و خون مردم ایرانیم. کاري را که شدید ترین تحریم هاي

 
تاریخ نتوانست با ایران انجام دهد، ما موظفیم با کروناهراسی انجام دهیم». 



5- خانم «فائزه- ه» عضو مرکزیت حزب کارگزاران، قبلا دو بار نسبت به اعضاي سازمان تروریستی منافقین و سازمان انگلیسی-
صهیونیستی بهائیت ابراز ارادت کرده بود. او اسفند 93 به روزنامه فیگارو گفت: «زندان تجربه بسیار خوبی بود چرا که با زنان و مردان
بزرگ، بهائی ها و اعضاي مجاهدین خلق آشنا شدم». وي 20 فروردین 92 در مصاحبه با روزنامه بهار گفته بود: «در میان هم بندي ها
و دوستانم، بهایی ها، تعدادي از سازمان مجاهدین و چند نفر لائیک و چپ بودند... بابا، گله هاي آن طرف را منتقل کرد که چرا به
مجاهدین، منافقین نمی گویم یا چرا روابط خوبی با مجاهدین و بهایی ها دارم». دوستی با گروهک هایی که بی سابقه ترین جنایات را

 
در حق ملت ایران روا داشتند، چه علتی می توانست داشته باشد؟ 

6- همین عضو کارگزاران اخیرا از جنایت هاي رئیس جمهور آمریکا دفاع کرده و گفت: «من یک جایی قبلا هم گفته بودم که براي
ایران دوست داشتم آقاي ترامپ انتخاب شود؛ به خاطر همین فشارهایی که می آورد، بالاخره شاید یک تغییر سیاستی اتفاق بیفتد.
شاید اگر فشارهاي آقاي ترامپ ادامه پیدا می کرد، بالاخره ما مجبور می شدیم یک تغییر سیاست هایی را داشته باشیم. دموکرات ها
کمی شُل و وِل هستند. یعنی با آمدن دموکرات ها، این موضع خطاي ما بیشتر تقویت می شود». مشابه این بیماري را می توانید در
سرمقاله نشریه حزب «اتحاد ملت» پیدا کنید که نوشت «از نگاه منتقدان، عکسی که ترامپ از مذاکره کننده می پسندد، این است:
همچون برّه اي در مذبح و برده اي در مسلخ. آیا اقداماتی از این جنس را باید مایه شرمساري دانست؟ فرض کنیم سیاستمدار صرب،
همچون متهمی در اتاق بازجویی و حتی یک برده نشسته؛ اگر منافع، چنین اقتضایی کند، باید آن را تمسخر کرد، یا عقلانیتی سیاسی

 
خواند؟». 

7- شاید خیلی ها یادشان نیاید که «مهدي- ه»، برادر کوچک تر همین خانم کارگزارانی، در بحبوحه فتنه 88 دنبال ارتباط با محافل
آمریکایی براي فشار تحریمی علیه ایران بود. چند ماه بعد، دولت اوباما با گراي همین ها، از قطعنامه 1929 و تحریم هاي شدیدي که
نام آن را «فلج کننده» گذاشت، رونمایی کرد. این تحریم ها 10 سال است گریبانگیر مردم ماست. اوباما در کتاب خاطراتش اذعان می
کند که اگر آن آشوب 88 در ایران رخ نداده بود، دولت او تصمیم به اعمال تحریم هاي سخت نمی گرفت. او همچنین گفت «تحریم

 
هاي دوره بوش سمبلیک بود؛ تحریم هاي سخت را من اعمال کردم». 

8- «آذر 1391نیک آهنگ- ك» همکار نشریات زنجیره اي و یار غار «مهدي- ه» در سازمان بهینه سازي مصرف سوخت بود. او آذر
91 ضمن انتشار برخی فایل هاي صوتی گفت: «من و مهدي (... بارها با هم در تماس بوده ایم.( در یکی از موارد که زنگ زد، از من
خواست راجع به بحث تحریم اقتصادي ایران، کسانی را در آمریکا ببینم. می خواست بداند در واشنگتن چه کسانی هستند که بشود به
تحریم هاي سنگین تر تشویق کرد. براي من عجیب بود که پدر و خانواده اش در ایران باشد و او بخواهد بحث تحریم را پیگیري کند.
البته با آدم هاي مختلفی در این زمینه صحبت کرده بود... او در 13 اکتبر 2010 از تلفن دوبی به من زنگ زد و خواست با مقام هاي

 
وزارت خزانه داري ارتباط برقرار کنم. معتقد بود تحریم ها براي ضربه به حاکمیت و دولت (احمدي نژاد) بسیار موثر هستند». 

9- خواسته افراطیون مدعی اصلاحات، «واکسینه کردن» است، یا فلج کردن ملت ایران؟ پاسخ را روزنامه لس آنجلس تایمز 28 مهر
88 از زبان جان هانا مقام آمریکایی داده است: «مطمئناً پیامی که من از گردهمایی اخیر فعالان اپوزیسیون ایران- که در میان آنها
بعضی شخصیت هاي نزدیک به رهبري جنبش سبز حضور داشتند- شنیدم، این بود که تحریم باید اعمال شود و باید هرچه شدید تر
باشد؛ تحریم ضعیف و یا تدریجی، فقط به رژیم این امکان را می دهد که خودش را با وضعیت جدید تطبیق دهد. آنها گفتند تحریم
براي اینکه مؤثر باشد، باید به صورت شوك وارد شود که فلج کند و نه به صورت واکسن... برخی از آنها نگرانند که رژیم بر اثر حمله
نظامی فلج نشود و به جاي آن، جنبش سبز سرکوب شود. با وجود این، پیشنهاد دادند بمباران همزمان تأسیسات هسته اي و مراکز

 
سپاه پاسداران و بسیج -هر چند که تعدادي از مردم را هم نابود کند- موجبات جمع کردن بساط حکومت را تسریع خواهد کرد». 

10- رهبر حکیم انقلاب 27 مهر 1389 در اجتماع مردم قم فرمودند: «بدون تردید دشمن در جدا کردن مردم از نظام اسلامی



شکست خورده است. سال گذشته در انتخابات، چهل میلیون مردم کشور پاي صندوق هاي رأي رفتند. در واقع یک رفراندوم چهل
میلیونی انجام گرفت؛ همین بود که دشمن را عصبانی کرد. خواستند با فتنه، اثر آن را از بین ببرند، اما این را هم نتوانستند انجام
دهند. مردم در مقابل فتنه هم ایستادند. فتنه سال 88، کشور را واکسینه کرد؛ مردم را بر ضد میکروب هایی که می تواند اثر بگذارد،

 
مجهز کرد؛ بصیرت مردم را بیشتر کرد». 

11- چند و چون واردات واکسن، موضوع قابل بحثی است. اما مزدوران رسانه اي ناتوي فرهنگی، عاجزانه دارند رد گم می کنند. هر
چه باشد رسوایی بی نظیري که نظام آمریکا (کدخداي برهنه) در چند ماه اخیر بالا آورده، دنیا را تکان داده و لابد باید با برجسته
سازي موضوعات انحرافی، آن افتضاح را پنهان کرد. جماعت ورشکسته، همچنانکه از نابودي پروژه هفت هزار میلیارد دلاري آمریکا در
منطقه عزادارند، نگرانند که طومار حیات ننگین شان در انتخابات آینده پیچیده شود. بنابراین مرتکب تحریف هاي سازمان یافته و
رفتار هاي رادیکال می شوند. این وطن فروشان، به خودي خود کمترین ارزش و اعتباري ندارند. اما مواضع آنها، نشتی شبکه نفوذ و

 
خیانت است. بنابراین مراجع اطلاعاتی و قضایی باید با جدیت، سرنخ ها را تا زمان انهدام شبکه اصلی پیگیري کنند. 

12- اعضاي این شبکه، از رنج ملت ما خوشحال، و از موفقیت هایش ناراحت می شوند. این واقعیت را هنگام موفقیت در تست اول
واکسن کرونا، و همچنین تولید بنزین، سوخت بیست درصد، موشک هاي پیشرفته و ارسال ماهواره به فضا دیده ایم. آنها مصداق
وا مَا عَنِتُّمْ قَدْ بدََتِ البَْغْضَاءُ مِنْ أفَْوَاهِهِمْ وَمَا تُخْفِی صُدُورُهُمْ أکَْبَرُ. آنها دوست منافقینی هستند که خداوند درباره شان می فرماید «وَدُّ
دارند، هر چیزي را که شما را به رنج و زحمت بیندازد. همانا دشمنی در گفتارشان آشکار است و آنچه از دشمنی در سینه هاي خود
پنهان می کنند، بزرگ تر است... چون با هم خلوت کنند، سرانگشتان خود را از خشم به دندان مى گزند. بگو از خشم خود بمیرید؛

 
همانا خداوند به راز سینه ها داناست» 

 
 

 
حاشیه زایی ممنوع! 

 
سعید برند در خراسان نوشت: 

حق دارد پیرمردي که تیزي قمه را بر گردنش احساس کرده به دنبال امنیت بگردد. حق دارد کودکی که سرگرمی اش دویدن پشت
تایر پنچر دوچرخه است، استادیوم ورزشی بخواهد. حق دارد مادري که دبه در دست در صف تانکر ایستاده است، از آب شرب سالم
برخوردار باشد. حق دارد نوعروسی که زندگی اش را خانه اي نمور و فرسوده در کوچه اي که فاضلاب تمام معبرش را فراگرفته زندگی
اش را آغاز نکند. حق دارد دانش آموزي که در کوچه شان معتادي نیمه برهنه را نبیند که سرنگ در دست از هوش رفته باشد! حق

دارد پدري که نیمه شب کودك بیمارش را روي دست گرفته، درمانگاهی در نزدیکی منزلش بیابد و ... 



آن چه خواندید بخش اندکی از حقوق نداشته بیش از یک میلیون و 300 هزار ایرانی است که از اقصی نقاط کشور در جست و جوي
یک زندگی بهتر به ناچار به حاشیه شهر مشهد پناه آورده اند، جایی چسبیده به دل شهر، شهري که شهره اش را وام دار وجود امام

 
مهربانی و پناهندگی است. 

حاشیه مشهد با چالش هاي عدیده اي دست وپنجه نرم می کند، چالش هایی که براي رفع آن ها دولت ها و مجلس ها و مسئولان
استانی همواره طرح ها و برنامه هاي مختلفی پیاده سازي کرده اند، از برنامه هایی که روي کاغذ مانده تا کارهاي کوچک و بزرگی که
لبخند رضایت را بر صورت هاي خسته مردمان حاشیه نشین آورده است. «خراسان» بارها نوشته است از این چالش ها و درد ها. این
روزها استانداري خراسان رضوي در حال تدوین طرح توسعه حاشیه مشهد است، طرحی که پنج شنبه گذشته دستور تدوینش صادر
شد، وقتی بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی حاشیه شهر مشهد را به عنوان منطقه هدف در نظر گرفت. «خراسان» بر اساس آن چه
طی این سال ها، کارشناسان و مسئولان گفته اند 10 چالش اصلی از معضلات و مشکلات حاشیه شهر را در صفحه 4 خراسان رضوي
منتشر کرده است. از سکونتگاه هاي غیررسمی، اراضی رها شده و موقوفه، امنیت و مشکلات زیست محیطی گرفته تا خدمات شهري و

 
امکانات فرهنگی، هنري، ورزشی و ... 

چالش هایی که مطالبات اصلی مردمان حاشیه نشین است و باید به درستی به آن ها پاسخ داده شود اما یک اماي بزرگ این جا وجود
دارد که اگر مغفول واقع شود، این اقدامات نه تنها به سامان دهی حاشیه شهر کمک نمی کند بلکه خود حاشیه اي دیگر رقم خواهد

 
زد. 

مادامی که گره اصلی گشوده نشود، انتقال و تامین آب، جمعیت حاشیه شهر را افزایش می دهد، ساخت چندین هزار واحد مسکونی

 
جدید یعنی افزودن چندین هزار نفر ساکن جدید! 

جوانانی که امروز سر کوچه ایستاده اند و در 365 روز سال کارشان آفتاب گرفتن پاي دیوار است، اگر چه اهداي کیسه اي از
ماکارونی، روغن و برنج نیاز امروزشان را برآورده می کند نیازي که البته اگر برآورده نشود دین و ایمان نمی شناسد اما آن زمان گره
اصلی را گشوده ایم که او براي همیشه از این نوع کمک رسانی ها بی نیاز شده باشد و این مهم اتفاق نمی افتد جز با سیاست گذاري
دقیق براي جذب سرمایه گذاري بخش خصوصی با حمایت هاي دولتی به منظور ایجاد اشتغال پایدار. اشتغالی که ذیل طرح هاي
جامع ایجاد شود. همچنین تدوین برنامه هایی براي ایجاد انگیزه ماندگاري ساکنان بومی روستاها و شهرستان هاي اطراف، به منظور
جلوگیري از مهاجرت، تعیین حریم و محدوده شهر و حفاظت از این اراضی براي جلوگیري از شکل گیري سکونتگاه هاي غیررسمی،
تخصیص ردیف بودجه هاي مستقل براي سامان دهی و ارتقاي کمی و کیفی زیرساخت ها، اصلاح قوانین و بعد از آن برخورد قاطع
قضایی با قانون شکنان از جمله کارها و اقداماتی است که باید در موازات این امر انجام شود.موضوع مهم تر ایجاد یک مدیریت
یکپارچه و واحد در امر سیاست گذاري، تصمیم گیري، برنامه ریزي و سامان دهی حاشیه شهر است. امروز بنیاد مستضعفان پاي کار
آمده و منطقه هدف تعیین کرده است، روز دیگر سازمان و نهاد دیگري احساس مسئولیت می کند (که باید بکند چرا که مشکل
حاشیه مشهد امروز یک بحث ملی است) اما اگر این اقدامات و طرح ها یکپارچه نباشد، هر بار که وزیر و استاندار و شهردار جدیدي

 
بیاید، روز از نو و روزي از نو تکرار می شود. 

پیش از این تشکیل «سازمان اجرایی حاشیه شهر مشهد» توسط روزنامه خراسان پیگیري شد. سازمانی متشکل از نمایندگان دستگاه
هاي مختلف که تصمیم گیرنده نهایی درباره مسائل حاشیه شهر بود. اگر چه پرونده تشکیل این سازمان در این دولت بسته شد اما
جاي خالی یک همچون ستاد و سازمانی در راس مشکلات حاشیه شهر همچنان خالی است و گرنه اقدامات مقطعی همچون مرهمی
که تنها نیازهاي روزمره را برطرف می کند اگرچه به اصطلاح ما روزنامه نگارها عکس خور ملسی هم دارد و در کارنامه سازمانی هم
خوب می درخشد اما درد کهنه حاشیه شهر را درمان نمی کند و این زخم چرکین از جاي دیگري سر باز می کند. اگر شش هزار



کارتن خواب و معتادان متجاهر حاشیه شهر را یک شبه جمع آوري کنیم ولی هنوز آن زمین حصار کشی شده در حاشیه شهر خاك
بخورد، هنوز آن سرمایه گذار در پیچ و خم اداري نفس کم بیاورد و رغبت نکند پا به عرصه میدان بگذارد، دوباره شاهد خم شدن

 
قامت جوان دیگري پاي بساط آن دیوار هستیم. 

 
 

 
خواهر و برادر «کاسب تحریم» 

 
محمدجواد اخوان در جوان نوشت: 

مصاحبه اخیر فائزه هاشمی رفسنجانی در سالگرد درگذشت مرحوم پدر وي، بار دیگر حواشی اي جنجالی از طیفی از اعضاي این
خانواده را وارد فضاي رسانه اي کرد. فائزه هاشمی در این مصاحبه همه دستاورد هاي انقلاب اسلامی را انکار می کند، تنها کشور را در
دوره ریاست جمهوري پدرش رو به توسعه می خواند، خواستار دوستی با رژیم صهیونیستی می شود، جهاد جاودانه حاج قاسم

 
سلیمانی را منکر می شود و ناچیز می خواند و در نهایت از آرزوي خود براي پیروزي «ترامپ» سخن می گوید. 

هرچند این اظهارات تاآن حد مضحک است که حتی افراد کم اطلاع نیز به پوچی و بی ارزشی آن پی می برند و همین «حمایت از
دیوانه اي، چون ترامپ» که در کشور خودش هم منفور همه نخبگان از سلایق مختلف سیاسی شده، اوج بی مبنایی این اظهارات را
آشکار می کند. البته ناگفته نماند که برادر بزرگ او «محسن هاشمی» در نامه اي انتقادي برخی از این مواضع مهمل فائزه را نقد کرده

 
است. 

اما او هم در این نامه با ذکر این جمله خطاب به خواهرش که «در سال هاي اخیر برخورد هاي نادرستی با تو، خانواده و فرزندت شده
است که شاید باعث کشاندن تو به تندروي و خارج شدن از مشی میانه روي پدر گردیده»، تلاش می کند اینگونه اظهارات بی اساس
را نتیجه فشار و برخورد طرف مقابل نشان دهد. البته محسن هاشمی توضیح نمی دهد که کدام برخورد انجام گرفته با فائزه هاشمی
نادرست بوده و مگر جز این است که به ملاحظه حال پدرش همواره به صورتی رأفت آمیز و اغماض گونه در مقابل اقدامات
ساختارشکن و اظهارات موهن او برخورد شده و همین جسارت وي در اظهارات بی محابا و بدون ملاحظه حتی اشخاص مورد احترام
ملت، نشان می دهد حتی چند سال بعد از درگذشت پدر نیز از همین ملاطفت و رأفت نظام در حال سوءاستفاده است. از سویی البته
محسن هاشمی باید از خود بپرسد حی اگر بر فرض محال برخورد نادرستی هم با فائزه شده بود، آیا این برخورد ها منجر به ازاله عقل

 
او شده که آرزوي پیروزي ترامپ را می کند و یا پاي منافعی خاص در میان است؟ 

به هر روي این مصاحبه و به طور کلی اظهارات این چنینی فائزه، یادآور فایل صوتی اي است که 10 سال پیش از مذاکره برادر دیگر



او یعنی مهدي با یکی از عناصر ضدانقلاب منتشر شد که مهدي در ان گفتگو صراحتاً از تلاش براي اعمال فشار و تحریم بیشتر علیه

 
ملت ایران سخن گفته بود. 

اکنون و بعد از گذشت 10 سال خواهر آرزوي پیروزي کسی را می کند که فشار و تحریم حداکثري را علیه ملت ایران اعمال کرد و
جالب اینجاست که او به صراحت می گوید «شاید اگر فشار هاي آقاي ترامپ ادامه پیدا می کرد، بالاخره ما مجبور می شدیم یک
تغییر سیاست هایی را داشته باشیم.» در واقع این مصاحبه و آن فایل صوتی این برادر و خواهر مکمل هم هستند و پرده از واقعیت

 
هایی بر می دارند که باید ملت ایران از آن آگاه شوند. 

10 سال پیش در فایل صوتی منتشر شده مهدي هاشمی گفت «کاري که ما می کنیم صد برابر بدتر از اقدامات ضد انقلاب در خارج
است» و تأکید کرد که «در خانواده تقسیم کار کرده ایم.» بنا به اظهارات نیک آهنگ کوثر از عناصر ضدانقلاب خارج نشین مهدي
هاشمی به او «پیشنهاد کرد که وي با افرادي در وزارت خزانه داري (ایالات متحده) در تماس باشد و براي افزایش تحریم ها علیه
ایران تلاش کند.» حال بعد از 10 سال خواهر جنجالی همان برادر آرزومند فردي همچون ترامپ براي ایران است تا «تغییر سیاست
هایی» رخ دهد. این تغییر سیاست هایی که این خواهر و برادر در پی آن هستند چیست؟ آیا جز این است که پاي منافع طیف خاصی
از تکنوکرات ها در میان است؟! «تقسیم کار» ي که مهدي 10 سال پیش از آن سخن گفت در این برنامه چه جایگاهی دارد؟ چه

 
بازیگران داخلی و خارجی دیگر با این تیم «کاسب تحریم» همراه و شریک هستند؟ 

اکنون چهار سال از درگذشت هاشمی رفسنجانی می گذرد و نیک می دانیم که مهم ترین میراثی که از هر فرد به جاي می ماند، اولاد
و خاندان متوفا است. به نظر می رسد طیفی از عناصر فرصت طلب در حال بهره برداري از این خاندان شناخته شده براي منافع

 
سیاسی و اقتصادي خاص هستند که چنین چیز هایی بیشتر به زیان نام مرحوم آقاي هاشمی است. 

افراد عاقل تر از این خاندان همچون «محسن هاشمی» باید بدانند مسیري که طیفی از دیگر اعضاي این خانواده در حال طی آن
هستند هم به زیان نام و تلاش هاي مرحوم آقاي هاشمی است و هم آینده سیاسی این خاندان را تحت الشعاع قرار می دهد. بی شک

 
قرار نیست تا همیشه به ملاحظات و مجاملات، راه براي هتاکی و ساختارشکنی «کاسبان واقعی تحریم» باز باشد. 

 
 

 
سیاست انقباضی در نظارت استصوابی 

 
علی نجفی توانا در آرمان نوشت: 



قانون اساسی کشور تعیین کننده وظایف و اختیارات نهادها و مقامات جامعه است. در بحث اختیارات قواي سه گانه اولین شرط،
مطابقت اقدامات و تصمیمات با مفاد قانون اساسی است. متاسفانه طی سال هاي گذشته ما بارها در بخش هایی توسط بعضی از نهادها
مواجه با عدم اجراي درست و دقیق قانون اساسی یا تعطیلی بخشی از احکام و اصول صریح و مشخص آن بوده ایم. یکی از چالش هاي
موجود در کشور، بحث نظارت بر انتخابات ریاست جمهوري، نمایندگان مجلس و غیره است. کشور مالِ ملت، ملت صاحب اختیار و به

 
طور مستقیم یا غیرمستقیم تعیین کننده مقامات نهادهاي مختلف است. 

آنچه مربوط به انتخابات مستقیم درمورد ریاست جمهوري یا نمایندگان مجلس است، براساس شناخت مردم از نامزدها و همچنین
برنامه ها و عملکرد آنها در گذشته است. متاسفانه در استنباط از قانون اساسی و همچنین قانون انتخابات این برداشت غیرحقوقی که
غیر از شرایط مصرحه که باید مستند و مبتنی بر مدارك باشد، مانند تحصیلات، سوابق قضائی، سن و غیره بسترسازي براي ارزیابی
صلاحیت، عقاید، تفکر سیاسی، توانمندي هاي فرد و جهت گیري هاي جناحی، نظارت قانونی تلقی نمی شود و نوعی قضاوت بر روي
اشخاص است. و چون این نوع قضاوت ها و ارزیابی ها عمدتا براساس معیارهاي خاص اعمال می شود و قطعا در این نوع ممیزي ها،
نگاه سیاسی، فکري، جناحی و سوابق اشخاص موثر در مقام خواهد بود، بنابراین اموري که مربوط به مردم است در حیطه صلاحیت
شوراي نگهبان قرار می گیرد. مصوبه اخیر مجلس درخصوص ارزیابی برنامه ها و قابلیت هاي فرد نامزد انتخابات، نوعی نظارت
استصوابی در نظارت استصوابی است. درواقع چنین به نظر می رسد که شرایط مستند به اسناد و دلایل فرد نامزد در صورتی که کاملا
موافق قانون باشد، تاثیر وافري براصل موضوع احراز صلاحیت آنها ندارد و درواقع با توجه به معیارهاي غیرمشخص نسبت به اموري به

 
قضاوت می نشینند که لاجرم دیدگاه ها و مصالح موردنظر، عقیدتی و جناحی نمی تواند در آن بی تاثیر باشد. 

خانه ملت از آن ملت است فلذا انتخاب نمایندگان در خانه ملت و همچنین ریاست جمهوري باید بر ابتناء بر معیارهایی چون سلامت
اشخاص، عملکرد گذشته آنها، شیوه مدیریت، توانمندي ها و برنامه هاي آنها توسط انتخاب کنندگان انجام پذیرد. بنابراین اعمال این
معیارها صرفا توسط مردم باید انجام شود و قبل از آن ارزیابی این ملاك ها توسط نهاد نظارتی، حق انتخاب اساسی مردم را از لحاظ
حقوقی به نظر نوعی تاثیر در امر انتخابات تلقی می شود. اولا، اینگونه نظارت ها موجب و مانعی براي ورود بخش مهمی از افراد داراي
صلاحیت، مستقل که ممکن است در مقایسه با دیدگاه هاي بعضی از ممیزین تعارض و تفاوت فکر داشته باشند، می شود و ثانیا،
اموري که در صلاحیت مردم قرار دارد و براساس آن افکار عمومی با سنجش توانمندي ها و برنامه ها، مبادرت به انتخاب اشخاص می
کنند و قانونا متعلق به آنهاست در اختیار نهادي قرار گیرد که باید بی طرفانه، شرایط عمومی نامزدها را همانند آنچه در تمام نظام
هاي جهانی وجود دارد، ارزیابی کند و صرفنظر از دیدگاه هاي سیاسی و جناحی، همه باید این شانس را براي ورود به عرصه خدمت

 
داشته باشند. 

اقدام نمایندگان مجلس در تصویب قانون اخیر انتخابات و همچنین مصوبه اخیر، تا حدي تضعیف انگیزه هاي خدمت در علاقه مندان،
کم شدن تمایل به حضور در انتخابات کشور و مکانالیزه کردن نتیجه دیگري به همراه نخواهد داشت. معیارهاي جامعه شناسی سیاسی
اگر در اینگونه امور مورد توجه قرار گیرد و به حق مردم احترام گذاشته شود، قطعا اولین سود آن براي خودِ مسئولانی خواهند بود که
در این مسیر برنامه ریزي می کنند. به نظر می رسد اگر قرار باشد که به جاي مردم یک نهادي غیر از شرایط عمومی، قابلیت هاي
فردي، برنامه هاي نامزدها، تفکر سیاسی و سایر اموري را که جنبه عقیدتی و سیاسی دارد مورد ارزیابی قرار دهد، دیگر مردم خیلی
نقشی در حد انتظار نخواهند داشت. نتیجه آنکه به جاي انتخابات مردمی، انتخابات حاکمیتی خواهیم داشت. امید آنکه با چنین

 
مصوباتی با تفکري انبساطی و با نگاهی به واقعیت هاي جهانی و عنایت به کرامت انتخابات و حقوق ملت مورد ارزیابی قرار دهد. 



 
 

 
چرا برجام می تواند از خودش محافظت کند؟ 

 
حامد وکیلی در ابتکار نوشت: 

1- یک و نیم سال پیش، طی یک یادداشت تحت عنوان چرا برجام نمی تواند از خودش محافظت کند؟ به این سوال پرداختم که
برجام چه کم داشت که اینگونه به زیر دست وپا افتاده است؟ کجاي این قرارداد می لنگید که به چنان حال و روزي افتاد؟ نوشتم که
موضوع برجام، نیابتی بود؛ ما امنیت غرب را براي معامله آوردیم و غرب، اقتصاد ما را! ما امنیت آنان را قلقلک می دادیم و آنان اقتصاد
ما را به گرو ستانده بودند. ثمن معامله برجام این دو کارت بود. یک قرینه مهم براي این ادعا هم آوردم؛ احساس نیاز به اراده سیاسی!
متن قرارداد به تنهایی، توازنی توافق آفرین نداشت. لذا توافق بر سرِ متن، نیازمند اراده اي فرامتنی بود. زمین خوردنِ برجام باري،

 
محصول کنار رفتنِ این اراده فرامتنی بود! 

2- می 2018 آمریکا از برجام خارج شد و ما پس از یک سال صبر استراتژیک گام هاي برجامی خود را آغاز کردیم. اما قبل از گام ها،
چند نکته مهم وجود دارد. اول اینکه در این یکسال، ما با زبان خاصی، غرب را تهدید کردیم که مسئولیت مان را در قبال امنیت تان
کم می کنیم. یعنی به خود متن برجام ارجاعی نداشتیم بلکه به مواردي که معتقدم اراده غرب را براي امضاي برجام به وجود آورد،
رجوع کردیم. اما افاقه اي نکرد. درواقع به وعده اینستکس انجامید که سرانجام روشنی نیافت. علتش روشن بود. مخاطب این تهدید
بیشتر اروپا بود و ترامپ نیز دیگر نمی خواست براي اروپا هزینه اي پرداخت کند یا به تعبیر آمریکایی ها، سواري مجانی به اروپا بدهد.
لذا این تهدید نتوانست در اراده آمریکا تردید ایجاد کند. حتی زبان مان تندتر شد و تهدید کردیم که نمی گذاریم نفتی از خلیج فارس
خارج شود و اگر قرار باشد ما از خلیج چیزي صادر نکنیم، کس دیگر نیز نمی تواند صادر کند. معتقدم این توانایی وجود داشت؛ ناامنی
در بندر فجیره نشان داد که این توانایی جدي است؛ اما آمریکا دیگر به نفت خلیج نیاز نداشت. لذا براي امنیت آن احساس مسئولیت

 
نمی کرد و صراحتاً اعلام کرد هر کشوري که نفت خلیج را می خواهد خود بیاید و پاسخ ایران را بدهد! 

3- معتقدم پس از روي کار آمدن ترامپ بسیاري از معادلات قدرت عوض شد. تغییرات بنیادین در مناسبات منطقه رخ داد. ناف
اقتصاد آمریکا از نفت خلیج بریده شد. حتی فراتر از این، تبدیل به صادر کننده نفت شد ولذا چندان بدش نمی آید نفت خلیج در بازار
کمتر شود (این در حالی است که پیش از این اینگونه نبود و نوسان نفت خلیج بر اقتصاد آمریکا تاثیرگذار بود). از طرف دیگر شریک
اول آمریکا در منطقه، نه اروپا بلکه اسرائیل و عربستان شد؛ لذا مناسبات خود را با اولویت هاي اینان، خصوصاً اولویت هاي اسرائیل
تنظیم می کرد. از این روي، تهدیدات امنیتی علیه اروپا، مسئولیتی براي آمریکا ایجاد نمی کرد. خلاء آمریکا براي امنیت اروپا، باعث
شد که امروز از رهبران اروپا می شنویم که می خواهند طرح امنیتی خود را بدون آمریکا تعریف و تمهید کنند. خطرِ وابستگی امنیتی
اروپا به آمریکا نکته اي نبود که تازه به ذهن کسی برسد. خیلی پیشتر نیز اروپاییان به این خطر اشاراتی می کردند؛ اما حضور ترامپ،



به اروپا فهماند که این خطر تا چه پایه جدي است. به همین علت اکنون که دوره ترامپ به پایان خود رسیده، باز اروپا از صرافت این
فکر بیرون نمی آید. معتقدم از این به بعد اروپا حتی با وجود بایدن، باز هم با احتیاط بیشتر و با حفظ فاصله ممکن با آمریکا، امنیت

 
خودش را بازتعریف می کند. 

4- بر این مبنا، می توان گفت ایران نیز متوجه شد منابعی که اراده غرب را براي نوشتن برجام سامان داد، براي حفظ آن کارگر نمی
افتد. لذا راهبرد خود را تغییر داد. ایران به زمین واقعیِ هسته اي آمد. چرا می نویسم واقعی؟ چون پیش از آن، برجام در زمین نیابتی
شکل گرفته بود؛ ظاهرش هسته اي بود اما در واقع معامله اي امنیتی-اقتصادي بود. اما باتوجه به تحولاتی که در مناسبات منطقه و
جهان رخ داد و باتوجه به تغییر پارامترهاي قدرت ساز و ایجاد معادلات جدید قدرت، ایران متوجه شد باید زمین بازي خود را عوض
کند و کارت هاي جدید بسازد. زمین بازي عوض شده است و کارت هاي قبلی به کارِ بازي جدید نمی آید. لذا نیازمند تامین کارت

 
هاي جدید است. 

5- ایران بدین منظور به زمین هسته اي آمد. مطابق نظر بسیاري از کارشناسان، موقعیت هسته اي کنونی ایران نسبت به قبل از
برجام تغییري بنیادین یافته است. ایرانِ امروز، به واقع فاصله اي تا ساخت سلاح هاي هسته اي ندارد. ما عملاً فاصله دانشی و
تکنولوژیک و حتی ابزاري با تسلیحات اتمی نداریم. اگر اراده اي باشد، تنها در عرض چند هفته، می توانیم از اولین سلاح رونمایی
کنیم. به این نکته باید دقت کرد که در جهان دیپلماسی، قدرت ها فقط با زبان به هم پیام نمی دهند! وقتی پیامی با زبان اعلان می
شود پیش از آن مقدمات عملی آن انجام شده است. اینگونه نیست که فقط چون رهبر ما حرمت شرعی سلاح اتمی را اعلام کرد، آنان
نیز پیام ایران مبنی بر عدم ساخت سلاح اتمی را دریافت کردند! این اعلام حرمت، در انتهاي یک دو جین نشانه هاي عملی و رفتاري
مطابق با آن اتفاق افتاد، تا به عنوان پیام معنا شد. جهان به واقع متوجه شد که ما به دنبال تسلیحات اتمی نیستیم و لذا پیام فتواي
رهبري را به درستی فهم کرد. بر همین قیاس، اکنون نیز وقتی ما اعلام می کنیم که درصورت همراهی اعضاي شوراي امنیت با طرح
آمریکا، دکترین هسته اي خود را تغییر می دهیم، جهان پیام آن را دقیقاً و تحقیقاً درك می کند! چراکه متوجه شده ایران واقعاً به

 
لحاظ عملی، قرین اعِمالِ این تهدید است... 

بر پایه این توضیحات باید گفت زمین نیابتی برجام تغییر کرده است. یعنی اکنون دیگر برجام محتواي واقعی دارد. ایران در
سال2015 با کارت هاي غیرهسته اي توافقی هسته اي امضا کرد ولی اکنون با کارت هاي هسته اي به میدان بازگشته است. در واقع
می توان گفت توان هسته اي ما، نه درنتیجه برجام به تنهایی، بلکه در پرتو فرصت خروج آمریکا از برجام، نسبت به قبل از برجام،
تقویت شده است. اینکه حتی برخی از جمهوري خواهان به ترامپ حمله می کنند که تهدید هسته اي ایران را افزایش داده اي، به
همین علت است. فکر می کنید اگر ترامپ چهار سال دیگر رئیس جمهور آمریکا می ماند، چه راهی براي مقابله با ایران داشت؟ ترامپ
معتقد بود امتیازات هسته اي که ایران در برجام داده است، نسبت به منافع اقتصادي که در رفع تحریم برده، نمی ارزد. به نظرم
درست فکر می کرد! اگر فقط به متن برجام رجوع کنیم، این تصور ترامپ درست است. مشکل آنجاست که برخی از امتیازاتی که ایران
داده، در مورد امنیت غرب (در حقیقت امنیت اروپا) است، که در توافقی فرامتنی است. امنیت اروپا نیز در دکترین ترامپ اولویت
ندارد؛ لذا براي ترامپ قرارداد برجام نمی صرفید. لذا از آن خارج شد. ایران در فرصت خروج، گام هاي هسته اي برداشت و کارت هاي

 
جدیدي براي میدان بازي جدید مهیا کرد. 

7- اگر در سال2015، ایران تهدید هسته اي نبود و با کارت هاي غیرهسته اي توافقی هسته اي امضا کرد، امروز ایران کارت هاي
هسته اي دارد و بالاجبار باید با آن توافق هسته اي کنند. ایران یک بار نیز چند ماه پیش، تهدید به تغییر دکترین هسته اي کرده و
جهان نیز آن را باور کرد. براي ما که دسترسی به اطلاعات محرمانه دست اول نداریم، این ها قرینه و نشانه است. معنایش این است
که ایران واقعاً امکان عملیِ تغییر دکترین هسته اي را پیدا کرده است. همه نیز می دانیم فتواي حرمت در دکترین سابق معنا و توجیه

 
داشت، دکترین لاحق فتواي لاحق می خواهد! 



8- با این شرایط جدید، امضاي معاهده هسته اي با ایران، اجتناب ناپذیر شده است. به همین علت معتقدم باتوجه به موقعیت جدید
هسته اي ایران، ترامپ اگر دوباره راي می آورد، براي حل مسالمت آمیز مسئله ایران راهی جز بازگشت به برجام نداشت؛ مگر اینکه از
خیر حل مسالمت آمیز می گذشت؛ که البته معتقدم از این راه حل می گذشت! لذا یک راه بیشتر نمی ماند؛ راه حل غیرمسالمت آمیز!

نشانه هاي فراوانی وجود دارد که ترامپ به دنبال زدن تاسیسات هسته اي ایران بود. نشانه ها می گوید قرار بود اسرائیل اطلاعات آن
را مهیا کند، عربستان تامین مالی کند و آمریکا اجرا کند. آنان خیلی وقت است متوجه شده اند که توان هسته اي ایران به نقاط خاص
رسیده است. به علل متعدد عزمی براي بازگشت به برجام نداشتند. لذا نقشه این جنگ پیش از انتخابات ریخته شد. تنها ملاحظه آنان
براي عدم شروع آن، انتخابات آمریکا بود. از این روي به گمان من اگر ترامپ راي می آورد، حتماً تنش ها خونین تر و جدي تر می
شد. لذا سخت معتقدم نسخه اي که در این دو ماه در حال پیاده کردنِ آن هستند، فشرده شده نقشه اي است که براي چهار سال
آینده دولتِ ترامپ ریخته بودند. آنان بخشی از طرحی را اجرا می کنند که نقشه آن را پیش از انتخابات، براي دور دوم ترامپ ریخته

 
بودند. 

9- از این روي معتقدم کار به جایی رسیده که هیچ راه حل مسالمت آمیز براي حل مسئله هسته اي ایران، به غیر از برجام باقی
نمانده است. لذا بایدن ضرورتاً به برجام بازمی گردد و این محصول ابتکار عملِ برداشتِ گام هاي برجامی جهت تمهید کارت هاي
جدید براي بازي جدید بود. اکنون دیگر برجام توان مراقب از خود را دارد. تنها باید مراقب بود رقیبمان با ابتکار عمل، زمین بازي را

 
تغییر ندهد! 

انتهاي پیام/ك



حاشیه ناامن اشتغال/ آرامش یا آشفتگی/ آدرس ایران آباد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  254  |  تاریخ: 1399/10/22

تصاویر صفحه نخست مطبوعات استانی امروز دوشنبه 22 دي 1399 را مشاهده کنید.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان،
تصاویر صفحه نخست روزنامه هاي استانی امروز دوشنبه
22 دي 1399 را با تیتر و عناوین مختلف مشاهده می

 
کنید. 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 



 
 

 
 



اخبار

منبع: روزنامه عصر ایرانیانشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1399/10/22

اخبار

 
اخبار 

 
راه اندازي نخستین دپارتمان تخصصی کسب و کار در ایلام 

علی رشیدي مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي ایلام با اعلام این خبر گفت: نخستین دپارتمان تخصصی کسب و کار وابسته به این اداره

 
کل در شهرستان ایلام راه اندازي شده است. 

وي افزود: هدف از تاسیس این دپارتمان تبدیل آموزش ها و مهارت هاي فرا گرفته توسط کارآموزان به کسب و کار و تولید ثروت

 
است. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي ایلام اظهار داشت: کارآموزان در این دپارتمان می توانند آموزش هاي خود را علاوه بر ایجاد کسب و

 
کار به بازار نیز عرضه کرده تا بتوانند شغلی پایدار را براي خود حفظ کنند. 

رشیدي ادامه داد: مهم ترین اقدام انجام شده سال جاري این اداره کل را سوق دادن آموزش ها از عرضه محوري به سمت تقاضا

 
محوري است. 

وي بیان داشت: براي این منظور در این اداره کل پس از مطالعات لازم، نیازسنجی مناسبی صورت گرفته و نیاز بازار کار احصا شده

 
است و در حال حاضر براساس نیاز روز بازار آموزش ها ارایه می شود. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي ایلام گفت: ایجاد دپارتمان تخصصی کسب و کار از یک سو موجب اثري گذاري آموزش ها و از سوي

 
دیگر به افزایش مهارت اندوزي و ایجاد اشتغال پایدار کارآموزان منجر می شود. 

 
6خدمه موتور لنج باري از خطر مرگ نجات یافتند 

بوشهر - معاون دریایی اداره کل بنادر و دریانوردي استان بوشهر از انجام موفقیت آمیز عملیات نجات جان 6 خدمه موتور لنج باري

 
خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی، محمد قاسمی معاون دریایی اداره کل بنادر و دریانوردي استان بوشهر در اینباره گفت: در پی اعلام کشتی
جیپسامکو در خصوص رویت یک عدد شناور بقا در ابهاي خلیج فارس بلافاصله هماهنگی هاي لازم انجام شد و شناور ناجی 20 به

 
موقعیت اعزام گردید 

قاسمی افزود: شناور ناجی با حضور به موقع در مختصات اعلام شده و رویت شناور بقا توانست هر 6 خدمه موتور لنج مغروقه را به

 
سلامت تحویل گرفته و در اسکله پارس تحویل مسئولین مربوطه نماید 

وي اضافه کرد: بنابر اظهارات نجات یافتگان شناور مضطر موتورلنج باري بشماره ثبت17345 در حال دریانوردي از دبی به بندر ریگ

 
بوده که بعلت آبگرفتگی شدیدناگهانی غرق شده است 

 
استاندار اردبیل از مجتمع آموزشی حیات طیبه استان بازدید کرد 

استاندار اردبیل طی بازدید از مجتمع آموزشی حیات طیبه استان اردبیل گفت: با اتمام این مجتمع عظیم بسیاري از مشکلات کمبود

 
فضاي آموزشی در اردبیل برطرف خواهد شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل نوسازي مدارس استان اردبیل؛ مهندس اکبر بهنام جو استاندار اردبیل افزود: این پروژه بعنوان



بزرگترین مجتمع آموزشی استان باید هرچه سریع تر عملیات اجرایی آن پایان یابد تا دانش آموزان از فضاي آموزشی استاندارد و
مدرن بهره مند شوند.بهنام جو خاطرنشان کرد: سازمان نوسازي مدارس کشور همت والایی در اجرایی شدن این پروژه انجام داده که
ستودنی است و امیدواریم با همت این عزیزان تا پایان سال شاهد افتتاح این پروژه که مزین به نام سپهبد شهید قاسم سلیمانی است ،
باشیم.مهندس دولت لطفی مدیرکل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس استان اردبیل نیز ضمن قدردانی از زحمات استاندار اردبیل،
گفت: این مجتمع با زیربناي 7هزار و 250 متر مربع شامل سه مقطع تحصیلی ابتدایی، متوسطه دوره اول و متوسطه دوره دوم داراي
امکانات سالن ورزشی استاندارد ، آمفی تئاتر ، نمازخانه، سالن غذاخوري، آزمایشگاه ها ، کتابخانه بزرگ و مجهز و سه محوطه جداگانه
براي هر مقطع جمعا دوهزار مترمربع می باشد که 95درصد پیشرفت فیزیکی دارد.لطفی افزود: سال گذشته تمامی مدارس که با
سیستم گرمایش نفتی گرم می شدند به سیستم حرارتی استاندارد مجهز شدند و هیچ مدرسه اي در استان با بخاري نفتی غیر

استاندارد نداریم.



لزوم توجه به اشتغال معتادان مهارت آموخته بهبود یافته در استان بوشهر

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  256  |  تاریخ: 1399/10/22

اتحادخبر : مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر گفت: 270 مددجوي بهبود یافته در سال جاري زیر نظر مربیان
مجرب اداره کل آموزش فنی و حرفه اي به طور رایگان آموزش هاي مهارتی و شغلی را دریافت کرده اند.به گزارش روابط

عمومی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر، عبدالمجید دراهکی در نشست ...

اتحادخبر : مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر گفت: 270 مددجوي بهبود یافته در سال جاري زیر نظر مربیان

 
مجرب اداره کل آموزش فنی و حرفه اي به طور رایگان آموزش هاي مهارتی و شغلی را دریافت کرده اند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر، عبدالمجید دراهکی در نشست توانمندسازي مددجویان بهبود
یافته از بند اعتیاد با بیان اینکه در سال جاري 20 دوره مهارتی براي این مددجویان در 15 حرفه مختلف برگزار شده است،اظهار

 
داشت: توجه و ایجاد اشتغال براي افراد ترك اعتیاد کرده در کاهش بازگشت افراد به دام اعتیاد موثر است. 

وي با تاکید بر اینکه آموزش فنی و حرفه اي در جهت ایجاد
اشتغال براي این مددجویان نقش مهم ایفا خواهد کرد،افزود: با
برنامه ریزي انجام شده با شوراي مواد مخدر استان و مجموعه
بهزیستی تا پایان سال جاري بیش از 350 مددجوي رها یافته از
بند اعتیاد در 25 حرفه مهارتی در سطح استان بوشهر توانمند

 
خواهند شد. 

دراهکی با تاکید بر اینکه موضوع اشتغال یک مقوله مهم براي افرادي است که ترك اعتیاد کرده اند، عنوان کرد: این موضوع و

 
بازگشت افراد ترك اعتیاد کرده، به جامعه باید مورد توجه همه از جمله مسؤولان و همچنین جامعه قرار گیرد. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر با اشاره به اینکه فرصت هاي آموزشی فنی و مهارتی به عنوان یک رکن و مرحله اصلی در
چرخه بهبودي بیماران اعتیاد به شمار می آید، اضافه کرد: برخی از افراد معتاد بهبودیافته استعداد هاي فنی و تخصصی زیادي دارند و
اگر کارآفرینی آنها را به کار بگیرد، فعالیتش رونق می گیرد، زیرا این افراد تخصص دارند و در این حال کم توقع هستند و وظیفه

 
ماست دست این افراد را بگیریم و گامی به سوي بهبودي آن ها برداریم. 

دراهکی با تاکید بر اینکه یکی از آسیب هاي اجتماعی امروز که باید آن را به صورت ویژه مورد توجه قرار داد ، موضوع اعتیاد است،
گفت: در حوزه اشتغال، آموزش فنی و حرفه اي اقدامات جدیدي را آغاز کرده و این آمادگی وجود دارد که آموزش هاي بازار محور را

براي معتادان بهبود یافته در سطح استان بوشهر اجرایی کنیم.



سیستم حمل و نقل گناباد قربانی بی قانونی دلالان

منبع: ایسناشماره خبر:  257  |  تاریخ: 1399/10/22

رئیس انجمن صنفی رانندگان گناباد گفت: سیستم حمل و نقل گناباد که زمانی قطب صنعت حمل و نقل کشور بود و
بیشترین آورده هاي مالی به شهرستان را دارد اما در حال حاضر به علت حضور دلالان و بد عهدي ها و کارشکنی هایی که

وجود دارد متاسفانه در حال شکست و اضمحلال است.

عکس تزئینی است سیستم حمل و نقل شریان اقتصادي
یک کشور است و سیستم حمل و نقل شهرستان گناباد با
برخورداري از تعداد بالاي ناوگان درون شهري و برون
شهري نقش به سزایی در رونق اقتصادي منطقه داشته و
دارد به طوري که به گفته رئیس انجمن صنفی رانندگان
گناباد، روزگاري نه چندان دور این شهر قطب صنعت حمل
و نقل کشور بوده است اما این روزها سیستم حمل و نقل
حال و روز خوشی ندارد و رانندگان بخصوص در بخش

 
باربري، باري از مشکلات را به دوش می کشند. 

علی میر در گفت وگو با ایسنا عنوان کرد: مشکلات بخش
حمل و نقل گناباد بارها و بارها گفته شده اما تا کنون گوش شنوایی نبوده و وجود دلالان غیر قانونی و مافیاي حمل و نقل مهمترین

 
مشکل است به طوري که این دلالان به هر نحوي به سیستم حمل و نقل ضربه وارد کرده و حمل و نقل ما را به اضمحلال برده اند. 

میر اظهار کرد: دلال به معنی این نیست که کسی خارج از سیستم حمل و نقل آمده باشد بلکه دلالها بعضا کسانی هستند که
خودشان مبادرت به حمل می کنند، شرکت هاي باربري که خودشان با مصرف کننده قرارداد می بندند و علاوه بر این که از بخش
کمیسیون ها منتفع می شوند ولی به این مبالغ اکتفا نمی کنند و مبالغی با کارخانجات قرارداد می بندند و مبلغی کمتر از آن را به

 
همراه کرایه در اختیار راننده می گذارند. 

وي ادامه داد: قطعا راننده از این مرحله هم عبور بکند در پروسه چگونگی گرفتن بار گیر خواهد کرد چرا که قطعا این دلالان بارها را
در اختیار رانندگانی قرار خواهند داد که به این سیستم نابسامان خدمت می کنند و دوست دارند این سیستم پابرجا بماند و متأسفانه

 
با نگاه چند بعدي که دلالان به رانندگان دارند هر کس بهتر به این سیستم خدمت کند، بیشتر مشمول دریافت بار می شود. 

 
ایجاد یک نظام هدفمند و قانونمند براي مقابه با قانون شکنی ها ضروري است 

میر تنها راه مقابله با این قانون شکنی ها را ایجاد یک نظام هدفمند و قانونمند برشمرد و توضیح داد: نه تنها حمل و نقل بلکه هر
سیستمی که بخواهیم از داخل آن و از برآیند حرکتی آن به یک نقطه ثابت آرامش برسیم این است که اول از همه نظامش را مشخص
کنیم و براي سیستم حمل و نقل شهرستان و ساماندهی آن و کوتاه کردن دست دلالان و سودجویان بارها و بارها درخواست این نظام



 
هدفمند و قانون مند را داشته ایم اما متاسفانه هیچ وقت اجرایی نشده است. 

وي خاطر نشان کرد: در گناباد 1430 ناوگان بلند برد داریم که داراي کارت هوشمند با پلاك عمومی هستند و می توانند در اقصی
نقاط کشور خدمت رسانی داشته باشند همچنین 40 دستگاه اتوبوس مسافربري و 400 دستگاه ناوگان درون شهري داریم و قطعا با

 
این حجم از ناوگان ضرورت ایجاد یک نظام قانونمند و هدفمند اهمیت بیشتري پیدا می کند. 

میر در پاسخ به این سوال که آیا براي اجرایی کردن این نظام قانونمند اقداماتی هم انجام شده، عنوان کرد: از سال 93 مکرر پیگیري
هایی شده و جلسات متعددي در این زمینه برگزار شده حتی با سفر رئیس دایره حمل و نقل استان به شهرستان خواستار این شدند

 
که این امر محقق شود اما باز هم این پیگیري ها راه به جایی نبرد. 

وي ادامه داد: در کل استان و خود شهرستان این خواسته وجود دارد اما وقتی موضوع به بخش کارشناسی اداره راه ورود پیدا می کند
که خودشان اذعان دارند گناباد 5000 راننده و بالغ بر 2000 ناوگان کامیون دارد می گویند ما نیازي بر این نمی بینیم که این قانون

 
مندي و هدف مندي انجام شود. 

میر بیان کرد: قطعا دلالان و کارشکنان که متاسفانه از حمایت هاي قانونی هم برخوردارند، از مخالفان سرسخت اجراي این نظام هدف
مند هستند چرا که انتفاع آن ها در بی قانونی و آب گل آلود است و قطعا من اگر در یک نظام قانون مند قرار بگیرم نمی توانم باري را

 
چند نوبت و جهت خوش خدمتی به دلالان حمل کنم بلکه باید در سیستم نوبتی خودم قرار بگیرم و به قانون پاي بند باشم. 

وي همچنین نبود نمایندگی هاي توزیع روغن و لوازم یدکی را از مشکلات دیگر رانندگان برشمرد و در این زمینه گفت: متاسفانه در
این بخش هم دلالان حرف اول را می زنند و نظارت کافی وجود ندارد و قطعا تمام مسئولیت ها را بر عهده صنعت و معدن آن هم با
وجود تنها 2 یا 3 کارشناس و بازرس نمی اندازیم و قبول داریم که این تعداد نیروي کم نمی توانند کل موارد مربوطه را کنترل و

 
پیگیري کنند اما انتظار داریم که سایر دستگاه هاي مسئول وارد میدان شوند تا دست در دست هم بتوانیم این مشکل را حل کنیم. 

میر مشکلات مربوط به بیمه را هم از دیگر مشکلات پیش روي رانندگان دانست و افزود: متاسفانه هیج جا حمایتی از راننده وجود
ندارد که بتواند مشکلات خودش را مطرح کند و یک راننده وقتی بعد از 25 سال در سیستم حمل و نقل کشور مستهلک می شود
هنگامی که براي بازنشستگی اقدام می کند بیمه می گوید شما قادر به کار کردن نیستید اما ما هم نمی توانیم شما را بازنشسته کنیم
و باید کار دیگري براي خود مهیا کنید اما راننده اي که در این سیستم حمل و نقل مستهلک شده و دیگر توان کار کردن ندارد و هیچ

 
کارفرمایی او را قبول نمی کند چه باید بکند. 

وي خاطر نشان کرد: متاسفانه بسیاري از رانندگان به سن بازنشستگی نمی رسند و از دنیا می روند حال آن که با این همه مشکلات و
سختی کار، بسیاري از نهادها، رانندگی را یک شغل توریستی قلمداد می کنند و ضرورتی نمی بینند که به مشکلات رانندگان پرداخته

 
شود. 

 
شریان اقتصادي یک مملکت حمل و نقل است 

رئیس انجمن صنفی رانندگان گناباد گفت: شریان اقتصادي یک مملکت، حمل و نقل است و اگر لحظه اي ناوگان حمل و نقل دست از
خدمت بردارند و مثلا میوه و تره بار و ... که نیاز هر روز جامعه است را حمل نکنند هرج و مرجی جامعه را فرا می گیرد که غیر قابل

 
کنترل است. 



وي خاطر نشان کرد: در تمامی بحران هاي اقتصادي و بحران اجتماعی و سلامت که به دلیل شیوع کرونا در حال حاضر با آن
مواجهیم سیستم حمل و نقل و رانندگان بی منت حضور داشته و لحظه اي دست از خدمت برنداشته اند اما درد ما امروز این است که
نگاهی که به سیستم حمل و نقل است به عنوان بمب مقابله با بحران است و در تمامی بحران ها حضور دارد اما جایی که نیازش

 
ندارند به عنوان برده هاي مدرن اجتماعی قلمداد شده و به راحتی به فراموشی سپرده می شود . 

وي یادآور شد: سیستم حمل و نقل یک هرم است که اضلاع این هرم تمامی جوانب کار از جمله کرایه بار، فروشندگان و صنعتگران و
مصرف کنندگان را شامل می شود و باید تمامی جوانب را بسنجیم و در این گردونه رقابت، رقابتی سالم را رقم بزنیم نه اینکه یک

 
مجموعه را فدا کنیم و یک مجموعه دیگر را در کورس رقابت نگه داریم . 

وي با تأکید بر اینکه همواره در برابر بدعهدي ها و کارشکنی ها ایستاده ایم و خواهیم ایستاد، ابراز امیدواري کرد با در نظر گرفتن
تمامی جوانب کار و با کمک و همراهی تمامی دستگاه هاي مسئول بتوانیم روزهاي بهتري براي سیستم حمل و نقل شهرستان رقم

 
بزنیم. 

علی افکار از رانندگانی است که 22 سابقه رانندگی دارد و از نزدیک با مشکلات رانندگان آشناست. این عضو انجمن صنفی رانندگان
گناباد در گفت وگو با ایسنا عنوان کرد: مشکلات و دغدغه هاي رانندگان به خصوص در بخش باربري خیلی زیاد است و رانندگان این

 
بخش باري از مشکلات را به دوش می کشند. 

افکار اظهار کرد: مهمترین معضل بخش باربري عدم نظارت بر توزیع بار است به طوري که هیچ قانونی براي توزیع بار وجود ندارد و
گاهی اوقات بسیاري از رانندگان بومی باید چند روز در صف بایستند در حالی که رانندگان غیر بومی خیلی راحت بار را تحویل می

 
گیرند. 

وي تأکید کرد: اگر سیستم یکپارچه اعلام بار داشته باشیم علاوه بر کارآفرینی براي چند نفر، جلوي بسیاري از بی قانونی ها گرفته

 
شده و حق کسی ضایع نمی شود. 

وي با اشاره به اینکه در شهرستان گناباد حدود 9 هزار خانوار از طریق حمل و نقل امرار و معاش می کنند، افزود: حمل و نقل سهم
زیادي در رونق اقتصادي شهرستان دارد اما وجود این مشکلات و دغدغه هایی که رانندگان دارند به پیکره حمل و نقل شهرستان هم
آسیب می رساند و با وجود اینکه بارها و بارها مشکلات را بیان کردیم و پیگیري هاي زیادي هم شده است اما متاسفانه هنوز پاسخی

 
دریافت نکردیم. 

افکار افزود: از عید سال جاري به بعد قیمت روغن و تجهیزات و... حدود 70 درصد گران شده است اما کرایه رانندگان فقط 32 درصد

 
اضافه شده است که بسیاري از باربري ها همین مقدار را هم به زور پرداخت می کنند. 

بنا به گفته رئیس انجمن صنفی رانندگان گناباد ، آنچه واضح است بسیاري از مشکلات حمل و نقل به خصوص در بخش باربري
مربوط به نبود یک نظام هدف مند و قانون مند است که در این زمینه جویاي پاسخ مسئولان مربوطه شدیم اما متاسفانه بعد از

 
پیگیري هاي متعدد در موعد مقرر، پاسخی دریافت نشد. 

انتهاي پیام





فعالیت هاي آموزشی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد ثبت شود

منبع: شبستانشماره خبر:  258  |  تاریخ: 1399/10/22

حجت الاسلام موسوي با اشاره به فعالیت رواق دانش گفت: مدیران کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد استان سمنان باید
فعالیت هاي آموزشی خود را در رواق دانش سامانه بچه هاي مسجد، طرح ملی ایران قوي ثبت کنند.

حجت الاسلام موسوي با اشاره به فعالیت رواق دانش گفت: مدیران کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد استان سمنان باید

 
فعالیت هاي آموزشی خود را در رواق دانش سامانه بچه هاي مسجد، طرح ملی ایران قوي ثبت کنند. 

«حجت الاسلام سید علی موسوي» در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در
استان سمنان؛ضمن بیان اینکه دومین رویداد ملی فهما در قالب طرح «ایران قوي»
در سراسر کشور در حال برگزاري است گفت: این طرح همزمان با هفته دفاع مقدس

 
آغاز شده است و تا دهه مبارك فجر ادامه دارد. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان سمنان شناسایی و توانمندسازي استعداد هاي فرهنگی و هنري انقلاب
اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي، ترویج روحیه امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند بچه هاي مسجد در فضاي مجازي را از
اهداف طرح ایران قوي برشمردوافزود: طرح کلی ایران قوي در قالب سه شبستان «فرهنگ»، «هنر» و «نوآوري» و 12 رواق و با 40

 
برنامه فرهنگی، هنري و ساختاري اجرا خواهد شد. 

وي ادامه داد: در هر شبستان نیز برنامه ها و فعالیت هاي شاخصی با امتیازات مشخص تعیین شده است که مدیران کانون هاي
https://bachehayemasjed.ir فرهنگی هنري مساجد باید برنامه ها و اطلاعات کانون را در سامانه بچه هاي مسجد به نشانی

 
در سه شبستان هنر، فرهنگ و نوآوري با 12 رواق ثبت کنند و امتیازات لازم را جهت ارزیابی نهایی کسب کنند. 

حجت الاسلام موسوي با اشاره اینکه استان قم به عنوان معین رواق دانش در طرح «ایران قوي» معرفی شده است افزود: مدیران
کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد سراسر استان سمنان می توانند کلیه فعالیت هاي آموزشی خود را در سامانه بچه هاي مسجد

 
رواق دانش ثبت کنند. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان سمنان با بیان اینکه ثبت و نمایش گزارش ها ، فعالیت هاي علمی و
آموزشی مسجد با بهره مندي از دانش علمی و تجربی اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد در طرح ملی«ایران قوي» ذیل رواق

 
دانش صورت می پذیرد اضافه کرد: علم آموزي و تولید علم از موضوعات این رواق است. 

وي شرکت در دوره آموزشی تربیت مربی کودك کودکانه فهما)، سحاب (ثبت ایده و طرح)، شرکت در دوره هاي آموزشی عمومی
متمرکز را از شاخص هاي رواق دانش اعلام وبیان کرد: ارزیابی و داوري طرح ایران قوي در مرحله استانی و داوري نهایی نیز در سطح

ملی انجام می شود. 



استان قم در رواق دانش، تهران در رواق همدلی، گلستان در رواق فیلم، خراسان رضوي در رواق نور، چهارمحال و بختیاري در رواق
کتاب، فارس در رواق رسانه، هرمزگان در رواق سرود، البرز در رواق نمایش، اردبیل در رواق ترنج، یزد در رواق قلم، اصفهان در رواق
کارآفرینی و خراسان جنوبی در رواق فن آوري با هدف برون سپاري فعالیت ها و بهره مندي از ظرفیت هاي استانی نظارت می کنند.



مسوولان صنایع یزد به اقامه نماز جماعت در واحدها توجه کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  259  |  تاریخ: 1399/10/22

یزد- ایرنا- مدیر ستاد اقامه نماز استان یزد گفت: صاحبان صنایع و فعالان اقتصادي در کنار رسیدگی به اشتغال و معیشت
کارگران به اقامه نمازجماعت و مسایل معنوي زیرمجموعه هاي خود در جامعه کارگري توجه کنند.

یزد- ایرنا- مدیر ستاد اقامه نماز استان یزد گفت: صاحبان
صنایع و فعالان اقتصادي در کنار رسیدگی به اشتغال و
معیشت کارگران به اقامه نمازجماعت و مسایل معنوي

 
زیرمجموعه هاي خود در جامعه کارگري توجه کنند. 

به گزارش ایرنا، حجت الاسلام سید اکبر موسوي یکشنبه
شب در نشست با مسولان کارخانه سیمان مهریز افزود:
مدیران بیشتر با موضوع اشتغال و معیشت کارگران مواجه
هستند و این موضوع دغدغه اصلی آنان به شمار می رود
ولی باید اذعان کرد که در کنار امور معیشتی، به مسایل

 
معنوي کارگران هم باید توجه کرد. 

وي با قدردانی از تلاش هاي انجام شده براي ارتقاي اطلاعات دینی کارگران و کارمندان استان یزد ادامه داد: مدیران باید در مرحله
اول امکانات لازم از جمله اختصاص فضاي مناسب براي اقامه نماز و انتخاب امام جماعت در کارخانه را فراهم کنند که این عمل بهره

 
وري مجموعه را نسبت به گذشته بیشتر می کند. 

این مسوول تبلیغ معارف اسلامی استان یزد با اشاره به اهمیت اقامه نماز جماعت در کارخانه ها و اختصاص 20 دقیقه وقت براي اقامه
آن تصریح کرد: در این مدت باید ترویج و توسعه معارف دینی در تمامی اداره ها و کارخانه ها رعایت شود تا کارمندان و کارگران در
وقت فضیلت نماز خود را به جماعت اقامه کند و در اسرع وقت هم به کار خود بازگردند تا آن مجموعه در چرخه تولید دچار مشکل

 
نشود . 

موسوي یادآور شد: این اقدام معنوي و پیگیري آن در مجموعه هاي اقتصادي و تولیدي استان و شهرستان مهریز بدون شک در
افزایش بهره وري و تولید بیشتر کارخانه مفید است و نتیجه خوبی هم دارد چون کارمند و کارگر اهل نماز با وجدان بیشتر احساس

 
تکلیف می کند و هیچ وقت به مدیر خود هم خیانت نمی کند . 

کارخانه سیمان مهریز در سال 1385 هجري شمسی با سرمایه گذاري افزون بر 100 میلیارد تومان از محل اعتبار دولتی و با مشارکت

 
بانک تجارت در زمینی به وسعت 100 هزار مترمربع و زیربناي 28 هزارمترمربع ایجاد شد. 

مهریز 120 واحد تولیدي و صنعتی فعال با چهار هزار کارگر دارد و مرکز این شهرستان 50 هزار نفري در 30 کیلومتري جنوب شهر



 
یزد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- مهریز 

 
- ستاد اقامه نماز کشور 

- افزایش تولید



9 هزار میلیارد ریال طرح کشاورزي تا پایان امسال به بهره برداري می رسد

منبع: ایرناشماره خبر:  260  |  تاریخ: 1399/10/22

بندرعباس- ایرنا- استاندار هرمزگان گفت: 428 طرح کوچک و بزرگ در بخش کشاورزي استان با سرمایه گذاري 9 هزار
میلیارد ریال تا پایان سال جاري به بهره برداري می رسد.

بندرعباس- ایرنا- استاندار هرمزگان گفت: 428 طرح
کوچک و بزرگ در بخش کشاورزي استان با سرمایه گذاري
9 هزار میلیارد ریال تا پایان سال جاري به بهره برداري می

 
رسد. 

فریدون همتی شامگاه شنبه در نشست کارگروه تسهیل و
رفع موانع تولید استان افزود: 377 طرح ساخت گلخانه با
سرمایه گذاري هفت هزار و500 میلیارد ریال و ایجاد
اشتغال براي بیش از 2 هزار نفر و راه اندازي 40 واحد
صنایع تبدیلی با یکهزار و 200 میلیارد ریال سرمایه گذاري

 
از مهم ترین طرح هاي قابل افتتاح بخش کشاورزي است. 

وي بیان داشت: در حوزه صنعت، معدن وتجارت نیر سه هزار و 900 میلیارد ریال طرح در دهه فجر امسال مورد بهره برداري قرار می

 
گیرد که براي 6 هزار نفر شغل ایجاد می کند. 

استاندار هرمزگان اظهارداشت: همچنین 72 طرح گردشگري شامل ساخت مجتمع هاي گردشگري و پذیرایی، هتل، اقامتگاه بومگردي

 
و سنتی با سرمایه گذاري بخش خصوصی در استان درحال اجراست. 

همتی یادآورشد: 12 مورد از این طرح هاي گردشگري با سرمایه گذاري بیش از 9 هزار و 300 میلیارد ریال و اشتغال زایی 324 نفر
تا پایان امسال و 20 طرح با سرمایه گذاري 2هزار و 560 میلیارد ریال و اشتغال براي 633 نفر تا پایان دولت به بهره برداري می رسد.
وي در خصوص تولید صنایع بزرگ استان نیز گفت: تولیدات فولاد، آلومینیوم، سیمان و روي هرمزگان در 9 ماهه امسال هفت هزار و

 
927 میلیون تن بوده که در همسنجی با پارسال هشت درصد رشد داشته است. 

استاندار هرمزگان در این نشست در خصوص تعیین تکلیف واحدهاي تولیدي تملیکی بانک هاي استان نیز گفت: هیچ از بانک هاي

 
استان حق تعطیل کردن کارخانه تملک کرده را ندارد. 

وي همچنین با اشاره به الزام اجراي مصوبه هاي کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید هرمزگان در شرایط جنگ اقتصادي تاکید کرد:

 
مسوولان دستگاه هاي اجرایی استان در صورت عمل نکردن به مصوبه هاي این کارگروه به مراجع قضایی معرفی می شوند. 

در این نشست با مصوبه کارگروه تسهیل و رفع تولید هرمزگان، با بخشودگی جریمه بدهی یکی از شرکت هاي صنعتی استان به تامین

 
اجتماعی و درخواست 30 متقاضی تسهیلات صنعتی، صنفی و کشاورزي استان به ارزش 425 میلیارد ریال موافقت شد. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري هرمزگان 

- کشاورزي 



 
-  فریدون همتی 

 
- اشتغال زایی 

 
- هرمزگان 

- صادرات غیر نفتی



بهره مندي 175 نفر اردبیلی از بیمه صنعتگران صنایع دستی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  261  |  تاریخ: 1399/10/22

امسال 175 نفر از صنعتگران و تولیدکنندگان صنایع دستی استان اردبیل از محل صندوق اجتماعی بیمه شدند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیماي مرکز اردبیل؛ معاون
صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی استان اردبیل گفت: برخورداري فعالان و صنعتگران
صنایع دستی از بیمه از مهمترین برنامه هاست که در
همین راستا از ابتداي سال تا پایان آذرماه تعداد 175 نفر

 
از فعالان این حوزه از محل صندوق اجتماعی بیمه شدند. 

محمودي با اشاره به حمایت هاي انجام شده از صنعتگران
صنایع دستی استان افزود: معرفی 108 طرح صنایع دستی
فعالان این حوزه براي اخذ تسهیلات بانکی از محل مشاغل
خانگی در 9 ماهه امسال انجام شده تا با راه اندازي این
طرح ها براي 160 نفر اشتغال ایجاد شود که در مجموع

 
براي طرح هاي معرفی شده 13 میلیارد ریال تسهیلات ارائه شده است. 

وي از معرفی 480 نفر از صنعتگران صنایع دستی استان براي دریافت تسهیلات بانی از محل اعتبارات اشتغال روستایی در این مدت

 
خبر داد و گفت: 29 میلیارد ریال تسهیلات از این محل براي متقاضیان پرداخت شده است. 

معاون صنایع دستی استان با اشاره به توسعه کمی و کیفی کارگاه هاي شهري و روستایی صنایع دستی افزود: 50 کارگاه در این حوزه
توسعه داشته که تلاش و جدیت بر تقویت اقدامات و برنامه ها در این حوزه تا پایان سال است.



رفع پلشتی هاي شهر با جشنواره معلولان + فیلم

منبع: رکناشماره خبر:  262  |  تاریخ: 1399/10/22

اجتماعی رکنا: جشنواره فیلم کوتاه و عکس ویژه سه، دو، یک با محوریت معلولان براي اولین بار به سراي محله شهید اسدي
منطقه 13 برگزار خواهد شد.

 

 
 حجم ویدیو: 59.08M | مدت زمان ویدیو: 00:07:22 

معلولان در شهر با مشکلات بسیاري از جمله مسخره شدن گرفته تا استفاده از حمل و نقل عمومی و... روبرو هستند و خانه نشینی را

 
ترجیح می دهند. 

به گزارش خبرنگار اجتماعی رکنا، بخش خصوصی مانند خیریه آینده برتر به همراه سراي محله شهید اسدي واقع در منطقه 13 به
دنبال برگشت معلولان به جامعه هستند و به این منظور به جهت شناسایی معلولان، جشنواره اي برگزار خواهند کرد. اولین جشنواره
فیلم کوتاه و عکس ویژه سه، دو، یک اهدافی مانند؛ مناسب سازي و حق تردد ایمن به عنوان نخستین مطالبه معلولان، ظرفیت هاي
مغفول مانده فرهنگی، هنري در اشتغال و کارآفرینی محلات، معلولان و مطالبه فرصت هاي شغلی و معرفی معلولان مخترع، مبتکر و

 
خلاق را سرلوحه کار خود قرار داده است. 

0:00



 
 

مشارکت مردم در بهسازي محلات براي معلولان مسعود حشمت، کارگردان و بازیگر در گفتگو با خبرنگار اجتماعی رکنا درباره
معلولان تاکید کرد: روال کار ما عادي بود و کارگاه هاي جزئی برگزار می شد نه با هدفی کلی. بحث خودگردانی سراها که مطرح شد
متوجه شدیم اگر قرار است کاري انجام دهیم باید خودمان شروع کنیم. آموزش هایی را با سه رویکرد طراحی کردیم. اولین رویکرد
مشارکت مردم در بهسازي محله بود که باید براي آن فرهنگسازي همراه باشد. بنابراین فعالیت هاي فرهنگی را هم در دستور کار قرار
دادیم. دومین رویکرد ما فعالیت هاي حمایتی و سومین رویکرد کارآفرینی بود. هدفی نیز کنار آن تعریف کردیم به عنوان کشف
ظرفیت مغفول محله و منطقه که در بخش فرهنگی و حمایتی می شد از آن استفاده کرد. تمام این موضوعات را در جشنواره جمع

 
بندي کردیم. 

وي افزود: ما فراخوانی دادیم که براي ما از این ظرفیت هاي مغفول و جلوه هاي زیبا و پلشتی هاي جامعه و محلات را در قالب عکس
و فیلم برایمان بفرستند. اما هدف اصلی ما صرفا برگزاري جشنواره نیست. به همین دلیل در کنار آن کارگاه هاي آموزشی را برگزار

 
خواهیم کرد. 

رفع پلشتی هاي شهر با جشنواره معلولان این کارگران با اشاره به این که محصول این جشنواره که از نظر فیلم و عکس کاربردهاي
گوناگونی خواهد داشت، گفت: حاصل این جشنواره را جهت رفع پلشتی هاي محلات به مسئولان شهري ارائه می کنیم. از سوي دیگر
معلولان به ویژه توانیابان که شامل معلولان، سالمندان، خانواده هاي بی سرپرست و بدسرپرست را شناسایی کردیم و حمایت هایی از
آنها خواهیم کرد. محصول این جشنواره را در بخش کارآفرینی در اختیار شهرداري، خیریه ها و... قرار می دهیم تا براي اشتغال آنها
اقدام کنند. وقتی این افراد در قالب جشنواره شناسایی کردیم سعی می کنیم که کلاس هاي بازاریابی برایشان بگذاریم تا یاد بگیرند

 
مستقل بتوانند محصول خود را عرضه کنند. 

آموزش مهارت هاي وصول مطالبات معلولان مسعود حشمت با اشاره به ظرفیت هاي مغفول اظهار کرد: ظرفیت ها که شناسایی نشده
است می تواند جلوه هاي فرهنگی، اجتماعی و کارآفرینی براي معلولان داشته باشد. سراي محلات نیز ظرفیت هایی دارد که فعال
نیست. با شناسایی در قالب جشنواره این ظرفیت ها را در اختیار توانیابان می گذاریم. ولی آنچه در صدر این فعالیت ها این است که

 
معلولان مطالبه گر شده و براي وصول مطالبات شان مهارت ببینند. 

برگزاري جشنواره براي اشتغالزایی معلولان حسینعلی شوندي، تهیه کننده رادیو نیز در گفتگو با خبرنگار اجتماعی رکنا درباره
برگزاري جشنواره فیلم کوتاه و عکس ویژه سه، دو، یک تاکید کرد: در سراي محله شهید اسدي منطقه 13 گروهی به نام ""سما""
فعالیت می کنند. آنها می خواستند خدمت مثمرثمري داشته باشند و به همین دلیل به ارگان هاي مختلف مراجعه کردند و متاسفانه
جواب مناسب نگرفتند. به همین دلیل خودشان دست به کار شدند. جشنواره هایی را طراحی کردند که با معلولان منطقه ارتباط
گرفته و آنها را به جامعه بیاوریم و کارگاه هاي آموزشی برگزار کرده و برایشان کارآفرینی کنیم. به همین دلیل جشنواره هایی را



 
طراحی کردیم. 

آموزش فیلمبرداري، فیلمسازي و تدوین به معلولان وي با بیان این که ما از ساده ترین شکل جشنواره فیلم شروع کردیم، افزود: با
تلفن موبایل عکس و فیلم را می گیرند ولی به مسائل مهم براي معلولان توجه کنند. امیدواریم بتوانیم این جشنواره را در بهار 1400
برگزار کنیم. هدف ما این است که با معلولان ارتباط بگیریم و کارگاه هاي متعددي براي آنها برگزار خواهیم کرد. فیلمبرداري و

 
فیلمسازي و تدوین به آنها آموزش خواهیم کرد. با جامعه هدفمان آشنا شویم و آنها را به اشتغال برسانیم. 

حسین شوندي رادیو در پاسخ به این سوال که چند درصد می توانند موفق باشند؟ گفت: اگر به امید مدیران منطقه باشیم که اتفاقی
نمی افتد. اما اگر به توان خودمان تکیه کنیم صد در صد می توانیم جشنواره را برگزار کنیم، با معلولان منطقه آشنا شده و کارگاه
هاي رایگان مان را برگزار کنیم. اساتید بزرگ در تمام بخش هاي هنري آماده هستند که رایگان جلسات آموزشی را برگزار کنند.
وقتی معلولی را دعوت کردیم و برایش آموزش داده ایم باید از اساتیدي که شیوه هاي کسب و کار مدرن را آموزش می دهند استفاده

 
می کنیم. 

شرط حمایت از معلولان، زنان بدسرپرست و بی سرپرست ناهیده حدادي، فعال حوزه معلولان در گفتگو با خبرنگار اجتماعی رکنا
تاکید کرد: باید آموزش هایی را براي خانم هاي سرپرست خانوار، معلول و بدسرپرست داشته باشیم. باید یادمان باشد که ما از معلولان
ذهنی نمی توان انتظار زیادي داشت. پس با توجه به معلولیتی که یک فرد دارد، آموزش و اشتغال آنها را شروع می کنیم. خانم هاي
سرپرست خانوار یا بدسرپرست نیز باید گروه هدف ما قرار گیرند. این زنان توان مالی زیادي ندارند و ما از آنها حمایت می کنیم اما

 
شرط حمایت مان این است که بتوانند آموزش ببینند و کاري که یاد گرفته اند را به بازار عرضه کنند. 

این فعال حوزه معلولان افزود: فکرهایی براي بازاریابی کرده ایم. سال هاي گذشته کالایی را تهیه می کردند، را بازاریابی می کردیم تا
بتوانند بازار خود را داشته باشیم ولی باید تمام سازمان ها و سیستم ها از ما پشتیبانی کنند. آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا

کلیک کنید.



300 شغل جدید در بخش صنعت چهارمحال و بختیاري ایجاد می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  263  |  تاریخ: 1399/10/22

شهرکرد- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري گفت: بیش از 300 شغل جدید با تکمیل طرح هاي
صنعتی در این استان ایجاد می شود.

شهرکرد- رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت
چهارمحال و بختیاري گفت: بیش از 300 شغل جدید با

 
تکمیل طرح هاي صنعتی در این استان ایجاد می شود. 

سجاد رستمی در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشاره به
اینکه 300 شغل جدید در بخش صنعت چهارمحال و
بختیاري ایجاد می شود، اظهار داشت: 20 طرح صنعتی در
استان در حال اجرا است که با راه اندازي این تعداد طرح

 
شاهد افزایش اشتغال در بخش صنعت استان خواهیم بود. 

 
وي تاکید کرد: این تعداد طرح با اعتبار هشت هزار میلیارد ریال در سطح استان اجرا می شوند. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت چهارمحال و بختیاري تاکید کرد: این طرح هاي در بخش هاي تولید صنعتی از جمله طرح

 
تولید شمش هاي فولادي است که اشتغال قابل توجهی در سطح استان ایجاد می کند. 

وي گفت: در حال حاضر یک هزار و 200 واحد صنعتی در استان وجود دارد که 950 طرح صنعتی در استان فعال است.



با شهداي بمباران 27 دي دانشگاه تبریز (3)

منبع: ایسناشماره خبر:  264  |  تاریخ: 1399/10/22

27دي ماه، سالروز شهادت 22 نفر از دانشجویان دانشگاه تبریز بر اثر بمباران دانشکده فنی دانشگاه تبریز توسط رژیم بعثی
است. دانشجویانی که از تخصص هاي فنی و علمی خود براي رفع نیاز جبهه هاي جنگ استفاده کرده و در راه دفاع از میهن

اسلامی، تا پاي جان ایستادند.

 "هاشم اخترشمار، شهید عباس ارشدي پور، شهید بیاض
علی اسدي فرد، شهید یعقوب اسماعیل زاده جیقه، شهید سعید امیرخانی، شهید مهدي امیرکاظمی، شهید سیدمحسن امین جواهري،
شهید مرتضی جابري، شهید عادل جعفري نویمی پور، شهید ایرج (سجاد) خلوتی، شهید حسین رضاپور، شهید علیرضا رضوانجو،
شهید مرتضی زمانپور نیاوران، شهید حسین شیرین سرند، شهید شیرزاد شریفی، شهید صدیار صفري، شهید علی فصیح کجابادي،
شهید رحمان قفل گري، شهید علیرضا کریمی وفایی پور، شهید محسن محمدي غریبانی، شهید فؤالدین محمودي نیا دهشتران و
شهید حمیدرضا ملکوتی خواه" از جمله دانشگاهیانی هستند که در 27 دي سال 65 به درجه رفیع شهادت نائل آمدند. مدیریت

 
کارگاه فنی دانشگاه تبریز در آن دوران بر عهده جهاددانشگاهی بود. 

 
در ادامه، چکیده اي از زندگینامه سه نفر از دانشجویان و کارمندان شهید دانشکده فنی دانشگاه تبریز را می خوانیم؛ 

 
شهید سعید امیر خانی 



 
 

شهید سعید امیر خانی، سال 1341 در خمینی شهر استان اصفهان متولد شد. وي سال 1364 براي تحصیل در رشته مهندسی

 
مکانیک وارد دانشگاه شد. 

شهید امیرخانی در ماه مبارك رمضان چشم به دنیا گشود و با تعالیم اسلامی والدین خود و ظهور نوجوانی و جوانی او در فرهنگ

 
حاکم بر انقلاب اسلامی پرورش یافت و به حق خوب راه خود را به راه حق مولایش پیوند زد و در محراب عشق صلاي شهادت سرداد. 

شهید امیرخانی پس از اتمام دبیرستان ، وارد دانشگاه صنعتی اصفهان شده و به تحصیلات عالیه پرداخت ولی از آنجائی که روح
ولایش با درس ها طبیعی و ظاهري دنیایی سیراب نمی شد، دانشگاه را رها کرده و به شهادتگاه صحیفه رو آورد. او جبهه کردستان را
با خون سرخ خود آشنا ساخت و در یک عملیات قهرمانانه پس از وارد ساختن ضرباتی بر دشمن جراحت شدیدي برداشت به طوري

 
که درست مدت یک صد روز در بیمارستان بستري بود. 

اما اراده سعید چنان بود که خود را تسلیم مشکلات دنیا کند، پس از این مرحله دوباره در کنکور شرکت کرده و در سال 64 وارد

 
دانشگاه تبریز شد و در نهایت در 27 دي سال 65 به مقام رفیع شهادت نائل آمد. 

 
شهید بیاض علی اسدي فرد 

 
 

شهید بیاضعلی اسدي فرد سال 1329 در یکی از محلات قدیمی شهر تبریز در خانواده کم درآمد متولد شد. دوران کودکی را به
تحصیل در مدارس ابن سینا و رازي گذارند. به علت عدم بضاعت مالی و زمینگیر شدن پدرپیرش، علی رغم میل باطنی و استعداد

 
خویش نتوانست بیش از کلاس نهم نظام قدیم ادامه تحصیل بدهد و به دنبال معاش به استخدام نیروي هوایی درآمد. 



پس از یک سال و اندي از استخدام نیروي هوایی خارج و خدمت سربازي خود را در لباس چتربازي در هوابرد شیراز به پایان رساند.
سال هاي پس از خاتمه خدمت را در حرفه هاي مختلف مشغول کار سپري کرد و بالاخره در سال 1353 به استخدام دانشگاه درآمد و

 
همزمان با آن به ادامه تحصیل پرداخت و پس از اخذ دیپلم با پست تکنیسین در دانشکده تکنولوژي اشتغال ورزید. 

در اواخر خدمت خود چون در کاري غیر از پست سازمانی خود شاغل بود، لذا از روي علاقه شدید و استعداد فوق العاده اي که در
انجام امور فنی داشت به اصرار و تقاضا در کارگاه آموزشی دانشکده فنی که بعدها مشهد شهادتش شد، وارد شد و پس از گذراندن

 
دوره مربیگري موفق به اخذ گواهینامه مربیگري فنی و حرفه اي دانشکده فنی شد. 

در ایام آخر عمرش که در کارگاه آموزشی می گذشت داوطلبانه از میان سایر همکاران خود به همکاري با سازمان صنایع خودکفایی
سپاه تا پاسی از نصف شب را مشغول ساخت قطعات نظامی بود که سرانجام با حمله ناجوانمردانه هواپیماهاي بعثی در ساعات آخر

 
شب روز 27 دي ماه سال 65 در حین انجام وظیفه در سنگر مجاهدت، شهید شد. 

 
شهید هاشم اختر شمار 

 
 

شهید هاشم اختر شمار در سال 1334 در خانوده اي مسلمان و متدین در شهرستان رشت متولد شد، وي فردي فرهیخته، پرهیزگار
شریف و وارسته بود. روابط اجتماعی وي با مردم ستودنی و در حسن بیان داراي جاذبه خاصی بود. شهید بیکاري را آفت می دانست و

 
اوقات فراغت خود را با مطالعه کتاب هاي علمی و فنی می گذراند. 

یژه قائل بودند فرایض دینی را در او، در هر شرایطی حرمت خدا را حفظ می کردند و براي انسجام خانواده و دوستی متقابل اهمیت وِِ
مسجد حاج مجتهد رشت به عمل می آوردند. در بدو انقلاب نیز در پایگاه هاي تقسیم ارزاق به مردم فعالیت هاي گسترده اي داشتند
ایشان از هر فرصتی براي خدمت به مردم بهره می جستند و در نهایت دین باوري به علم جویی و کسب معرفت می پرداختند تا

 
توانایی خویش را در مسیر انسانیت به درجه والاي تقري الهی سوق دهند. 

اخترشمار نیز در نهایت در شب 27 دي ماه 65 که دانشکده فنی دانشگاه تبریز مورد بمباران هوایی قرار گرفت به مقام رفیع شهادت

 
نائل آمد. 

 
فرازي از وصیت نامه شهید «هاشم اختر شمار» 

خواهرانم، حجاب را رعایت کرده و پاسدار حرمت خون شهیدان باشید و در پشت جبهه براي حمایت از رزمندگان از هیچ امري



 
کوتاهی نکنید زیرا دشمنان انقلاب اسلامی درصدد ایجاد فاصله بین مردم و جبهه ها هستند. 

سرانجام این رزمنده دلاور اسلام وا نقلاب در تاریخ 27 دي ماه 1365 در دانشگاه تبریز و در بمباران رژیم بعث به درجه عظیم شهادت

 
نائل و همنوا با عرشیان می گردد. 

انتهاي پیام
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رونمایی از جدیدترین کاندیداي اصلاح طلبان در انتخابات

 
 1400

برنا/ یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: در مورد حضور
من کارهایی از مدت ها شروع شده است و جلسات
مستمري هست و اگر فضا فراهم شود به عنوان کاندیداي
واحد به میدان خواهم آمد و کمپین هایی تشکیل شده

 
است. 

«محسن رهامی»، فعال سیاسی اصلاح طلب و نماینده دوره اول و دوم مجلس شوراي اسلامی، در رابطه با روند تائید صلاحیت ها در
طول انتخابات مجلس و ریاست جمهوري در چندسال اخیر توسط شوراي نگهبان معتقد است: «زمانی که امام فرمودند مجلس عصاره
فضایل است، مقام معظم رهبري رئیس مجلس بودند و افرادي مثل مرحوم بازرگان و سحابی در مجلس حضور داشتند اما انتخابات
امروز دو مرحله اي است و ما از میان کاندیداهاي مدنظر شوراي نگهبان باید انتخاب کنیم، این مفهوم کامل زیر سوال بردن

 
دموکراسی است». 

براي ارزیابی انتخابات در قرن پیش رو و عملکرد اصلاح طلبان در انتخابات 1400 با رهامی به گفت و گو پرداختیم که در ادامه می

 
خوانید. 

 
در مجلس اول و دوم بدون نظارت استصوابی هم دزد و قاتل وارد مجلس نشدند 

شما در دو دوره اول و دوم مجلس شوراي اسلامی نماینده بودید و این دو دوره به گفته بسیاري از فعالان سیاسی درخشش نهاد

 
پارلمان محسوب می شود، چه تفاوتی در مجلس در آن زمان و پارلمان امروز مشاهده می شود؟ 

بعد از انقلاب امام اصرار داشتند که به سرعت قانون اساسی تصویب و انتخابات برگزار شود در هر استان هر کسی که در پیروزي
انقلاب تاثیر داشت و خود پایگاه مردمی داشت به برکت انقلاب و نه با هیاهو به مجلس رفت، من در مجلس اول و دوم بودم. هر
استانی در مجلس اول، رجال دست اول خود را به مجلس فرستاده بود، بر همین اساس هم امام (ره) مجلس را عصاره فضایل ملت
نامیده بودند. در ادوار یاد شده از مجلس مقام معظم رهبري و هم چنین افرادي مثل مرحوم هاشمی رفسنجانی، مرحوم بازرگان و
مهندس سحابی و .. در مجلس حضور داشتند. در نتیجه از یک طرف اشخاص موثري به مجلس رفته بودند و از طرف دیگر این نوع
تایید صلاحیت که شوراي نگهبان غربال کند و نهایتا نظر سنجی و انتخاب کند، وجود نداشت. امروز انتخابات ما دو مرحله اي است از
یک طرف شوراي نگهبان انتخاب می کند و سپس به مردم گفته می شود از میان آنها انتخاب کنید و این موضوع مفهوم دموکراسی را
به طور کامل زیر سوال می برد. تاریخ گواه است شرط نمایندگی در مجلس اول خواندن و نوشتن بود اما در مجلس بی سواد وجود



 
نداشت و همه تحصیل کرده بودند، همه کسانی که حضور داشتند به معناي واقعی کلمه رجل سیاسی بودند. 

 
با این حساب عامل مهم در حضور افراد ناکارآمد در مجلس را روند تائید صلاحیت ها می دانید؟ 

در ادوار اول و دوم پارلمان نمایندگان را فقط از لحاظ قضایی کنترل می کردند تا کسانی که سابقه محکومیت دارند، نتوانند وارد
مجلس شوند اما امروز به این شکل نیست. اینکه آقاي کدخدایی گفته اند اگر شوراي نگهبان نظارت نمی کرد مردم به قاتل ها راي
می دادند این واقعا درست نیست و توهین به شعور مردم و توهین به مجلس است. در مجلس اول شوراي نگهبان حضور نظارتی و
نظارت استصوابی نداشت ولی هیچ قاتلی وارد مجلس نشد و خود افراد موثر بودند. امام هم در چنین شرایطی بهاي زیادي به مجلس
می دادند. ما ملاقات هاي خصوصی با امام داشتیم و اگر وقت می خواستیم به ما وقت می دادند و می رفتیم و بحث می کردیم. در
واقع فضاي عمومی کشور به این صورت بود که نگاه ها از لحاظ اصلاح امور بیشتر به مجلس بود و این تعداد از شوراها و نهادهاي

 
موازي ایجاد نشده بود. 

 
شوراي عالی انقلاب فرهنگی از مجلس قدرت بیشتري دارد 

یعنی به نظر شما نهادهاي موازي در کاهش اختیارات دولت هم نقش به بسزایی دارند که این موضوع اعتراضات زیادي را برانگیخته

 
است؟ 

این اشکال را به ما می گیرند و می گویند شما کار بی ثمري می کنید. وقتی معاون اول رئیس جمهور می گوید من حتی نمی توانم
رییس دفتر خودم را تغییر بدهم چه انتظاري دارید؟ این اشکال وارد است ولی به این معنا نیست که ما از انتخابات کنار بکشیم. ما
فکر می کنیم که اولا اختیاراتی که 70 تا 80 درصد در اختیار رییس جمهور بود به 30% کاهش پیدا کرده است. این 30 درصد ضرب
در سرنوشت 85 میلیون ایرانی می شود و از این حیث، همچنان تاثیرگذاري خود را دارد ولی کمتر تاثیر دارد. اینکه چه کسی رییس
جمهور خواهد شد در حفظ و نگهداري همین جایگاه هم موثر خواهد بود. اینکه بنشینیم و تماشاگر باشیم همین میزان تاثیرگذاري
آرا مردم که فعلا دو سه نهاد بیشتر نیستند هم از دست می رود. در مجلس گاهی بودن حتی یک نفر مثل مرحوم حسن مدرس می
تواند موثر باشد. یک رییس جمهور با پایگاه مردمی که به آرا مردم متعهد باشد می تواند باز هم به همان میزان که هست موثر باشد.
امروز شوراي عالی انقلاب فرهنگی و شوراهایی نظیر آن را الی ماشااالله داریم که دست مجلس را بسته است. انواع شورا ها ایجاد شده و
این شوراها مقدار زیادي نقش قانون گذاري و تصمیم نهایی مجلس را می گیرند و این موضوع بیشترین تاثیر را روي عملکرد دولت
دارد. طبیعی است وقتی مجلس نمی تواند تاثیرگذاري داشته باشد و محل تاثیرگذاري مجلس هم دولت است، شاهد چنین شرایطی

 
هستیم. 

 
با این تفاسیر مجلس در بخش هایی کارآیی خود را از دست داده و دولت هم باید از برخی قدرت هاي در سایه پیروي کند؟ 

امروز مصوبات شوراهاي موازي با تفسیر شوراي نگهبان بر مصوبات مجلس حاکم است. می گویند چون مجمع تشخیص مصلحت نظام
و این شورا و آن شورا با نظر مقام معظم رهبري تشکیل شده اند نظر آنها لازم الاجرا است و به این شکل مجلس کارایی خود را از
دست داده است و کاندیداها چه در مجلس و چه در دولت فقط با تبلیغات وسیع و خرج هاي میلیونی پیروز می شوند. اما در دوره
هاي قبل به خصوص در مجلس، مردم به سوابق فرد و حضور او در انقلاب نگاه می کردند. به عنوان مثال ما سعی می کردیم براي
وزارت علوم هم فکري کنیم شاید ده ها نفر را مطرح کردیم ولی می گفتند که فلان نهاد و فلان جریان و فلان مرکز موافق این
شخص نیست و این شخص با آقاي خاتمی بوده و گفته اند نباشد و فلان شخص با آقاي موسوي بوده و گفته اند نباشد حتی به ما
بارها تاکید کردند که رییس جمهور نمی تواند وزیر خود را تعیین کند، با وجود همه این عوامل امروز نیروهاي موثر انقلاب در حاشیه



مانده اند. من این گله را در دیدار با رهبري مطرح کردم و گفتم که اکثر نیروهاي انقلاب و کسانی که به شما وفادار بودند، نتوانستند

 
به مجلس بروند یا در انتخابات ریاست جمهوري کاندیدا شوند. 

 
دلایل رد صلاحیتم در انتخابات مجلس را تا امروز نمی دانم 

 
اگر نیروي هاي شاخص اصلاح طلب در انتخابات پیش رو رد صلاحیت شوند، جریان اصلاحات چه برنامه اي دارد؟ 

در انتخابات مجلس ثبت نام و همه مراحل را هم طی کردم اما در انتها چرایی رد صلاحیت را حتی به من اطلاغ ندادند، پس از آن و
در همین عید 99 رهبري از خود من پرسیدند چرا شما نرفتید و کاندیدا نشدید؟ من پاسخ دادم که من مراجعه کردم و گفتند نامه
شما می آید و من ستادم را هم آماده نگه داشتم. طرفدارانم را تا روز آخر نگه داشتم ولی تا امروز که در خدمت شما هستیم هیچ نامه
اي به من که سه دوره هم نماینده مجلس بودم، یک دوره نماینده وزیر بودم، هشت سال رییس دانشگاه بودم، شاید 70 تا 80 درصد
از وکلا و قضات تهران شاگرد من بوده اند و سی سال است در دانشگاه هاي مختلف حقوق درس داده ام، به دست من نرسیده و از
دلایل رد صلاحیتم بی خبرم، چرا افرادي مثل من نباید نماینده مجلس شوند؟ این تصمیمات نشان می دهد در بسیاري موارد رهبري

 
هم از رد صلاحیت نیروهاي انقلاب و دلایل آن بی خبر هستند. 

 
تکرار خاتمی هنوز هم تاثیر خواهد گذاشت 

 
طی جلساتی که با خاتمی داشتید، به مصادیق درباره کاندیداها ورود کردید؟ 

در ایامی که کرونا شدت پیدا کرده است توفیق جلسه حضوري کمتري را با خاتمی داشتیم ولی قبل از شروع این اوضاع در سال 98
جلسات زیادي داشتیم ولی بعد از شیوع کرونا به دلیل رعایت سن و سال او و من، جلسات قدري غیر حضوري و مجازي تشکیل شده

 
است. جلسات بیشتر حالت تلفنی و مجازي است ولی فاصله زیادي ندارد اما هنوز به موضوع مصداق ها ورود نکرده ایم. 

 
بعد از رحلت مرحوم هاشمی رفسنجانی یکی از ارکان مهم خود را از دست دادیم 

 
از دیدگاه شما رئیس دولت اصلاحات هنوز هم تاثیر گذاري سابق را در این جریان دارد و «تکرار» او تاثیر گذار است؟ 

خاتمی از لحاظ موقعیتی که در مجموعه جریان اصلاحات و در واقع چپ کشور دارد کماکان تاثیرگذاري خود را در این مجموعه دارد.
او عامل موثري در ایجاد اجماع در این مجموعه و جامعه است و تکرار او هنوز هم تاثیر دارد. البته طبیعی است که بعد از رحلت
مرحوم هاشمی رفسنجانی یکی از ارکان مهم خود را از دست دادیم، ارتباطی که مرحوم هاشمی با مجموعه نظام داشتند و ارتباط او با
خاتمی و مجموعه این جریان محوري براي جریان اصلاحات ایجاد کرده بود. بعد از رحلت ایشان در واقع آن حالت اعتدال و مقبولیتی

 
که در بین سایر جریان هاي اعتدال هماهنگی ایجاد می کردند را از دست دادیم. 

 
خاتمی نقش کلیدي در نهاد اجماع ساز اصلاح طلبان دارد 

چالش هایی که امروز بر سر راه نهاد اجماع ساز 30+12 وجود دارد چه عواملی هستند؟ به نظر می رسد هنوز برنامه مشخصی براي

 
این نهاد ارائه نشده است؟ 



یکی از محل هاي بحث و چالش، این موضوع است که سی حزب اصلاح طلب هستند که سابقه برخی به دهه شصت بر می گردد. از
جمله انجمن اسلامی معلمان و انجمن اسلامی مدرسین و خانه کارگر و... که از ابتدا کار می کنند و در بیشتر استان هاي کشور دفتر
دارند و سال هاي سال تلاش کرده اند و لیست داده اند. این چالشی جدي است که شخصی حقیقی می آید و بدون اینکه به این
احزاب وابستگی داشته باشد و بدون اینکه هزینه فعالیت سیاسی در این احزاب را داده باشد در کنار دبیرکل قرار می گیرد و با راي
مساوي در تصمیم گیري ها نقش بازي خواهد کرد این موجب می شود نقش تاثیر گذاري احزاب کاهش پیدا کند یکی از بحث هاي
چالشی ما همین مساله است. از طرفی برخی از اشخاص در احزاب حضور ندارند و اگر این ها نیایند ظرفیت اجتماعی اصلاح طلب ها
بیرون می ماند. سوال این است که چرا این افراد حزب تشکیل نمی دهند یا وارد احزاب نمی شوند. بد بودن این روش که اشخاص
حقیقی در کنار احزاب کار کنند این است که به تدریج احزاب کارکرد و نقش خود را از دست می دهند ولی ما باید به سمتی برویم
که مثل کشورهاي مترقی احزاب فعال باشند و لیست بدهند. البته باید تاکید کنم که شوراي هماهنگی جدیدي یا شوراي عالی
سیاست گذاري به عنوان نهادي اجماع ساز به طور قطعی تعیین نشده است. ما انتخابات ریاست جمهوري قبلی انسجام لازم را داشتیم
تا زمانی که در انتخابات مجلس یازدهم بسیاري از نمایندگان جبهه اصلاحات رد صلاحیت شدند و لیستی ارائه نشد و شرکت در
انتخابات به شکلی آتش به اختیار اعلام شد و ما هنوز نتوانستیم، این وضعیت را کاملا ترمیم کنیم. اما در جریان جدیدي که تلاش

 
می شود به عنوان نهادي اجماع ساز صرف نظر از ترکیب آن تشکیل شود براي ایجاد اجماع نقش کلیدي خاتمی غیر قابل انکار است. 

البته باید به این موضوع هم توجه داشت که در مصوبه اخیر مجلس در رابطه با تغییر قانون انتخابات، نقش احزاب نادیده گرفته شده

 
است؟ 

این مصوبه هنوز به شوراي نگهبان نرفته و نظري نگرفته است. مجمع تشخیص مصلحت نظام مصوب کرده است که انتخابات باید به
سمت احزاب برود و احزاب برگزار کننده باشند و با محوریت احزاب باشد در همه جاي دنیا همین است و نمی توان نظام جمهوري
تاسیس کرد و مدعی جمهوریت شد ولی حزبی فراگیر و پاسخگو نداشت. ما این روش را در هیچ کجاي دنیا نداریم ما باید به این
سمت برویم. اگر چه دوستان ما در مجلس در حال انجام حرکتی هستند تا نقش احزاب را بی اثر کنند باید بدانند اشخاص هرگز
پاسخگوي مطالبات مردم نیستند. احزاب شاید سال ها در صحنه سیاسی نباشند و روي برنامه هاي خود کار کنند تا در فرصتی که به
آنها میدان داده می شود برنامه خود را پیاده کنند. این عادت سیاسی بدي است که هر رییس جمهوري در ابتداي کار خود می گوید
من به هیچ حزب و گروهی وابسته نیستیم. یکی از اعتراضاتی که ما در انتخابات مجلس یازدهم داشتیم این بود که بسیاري از دبیران
کل و اشخاص موثر اصلاح طلب توسط شوراي نگهبان رد صلاحیت شدند. صرف حزبی بودن افراد می تواند در پاسخگویی بعد از
حضور در صحنه سیاسی عاملی مثبت باشد. بنابراین تا این چالش حل نشود نمی توان گفت نظام جمهوري بر اساس قواعد جمهوریت

 
است. 

 
مجمع تشخیص به مجلس یازدهم در رابطه با مصوبه تغییر قانون انتخابات تذکر داده است 

 
با این تفاسیر به نظر شما این مصوبه توسط شوراي نگهبان تصویب خواهد شد؟ 

آنطور که من شنیده ام توسط مجمع تشخیص به مجلس تذکر داده شده است که این مصوبه با سیاست هاي اصل کلی اعلام شده
رهبري و قانون در تضاد است. من فکر نمی کنم این مصوبه به انتخابات 1400 برسد ضمن اینکه این حرکت مجلس یازدهم بیشتر
حرکتی عوام گرایانه و پوپولیستی است و به مبانی، دموکراسی و جمهوریت پایبند نیست. مثلا طرح از بین بردن اسرائیل در بیست
سال در فضاي سالگرد شهادت سردار سلیمانی جز ضرر براي آینده و امنیت کشور، جنبه پوپولیستی دارد. هیچ کشوري نمی تواند
دولتش را مجبور کند که ظرف بیست سال قدرتی را از بین ببرد. یا اینکه مجلس طرح بدهد که هر روز در مجلس یک جز قرآن
بخوانیم خب اگر شما می خواهید قران بخوانید در مساجد بخوانید چرا به مجلس آمده اید؟ چرا بیت المال را هدر می دهید؟ روش ها



بیشتر عوام گرایانه و پوپولیستی است و نشان می دهد که هیچ طرح منسجم و حساب شده اي که در حزب و اتاق فکري کار شده
باشد براي حل معضلات یومیه کشور وجود ندارد. در این هفت ماه که چنین نبوده و مصوبه مربوط به انتخابات نیز از همین جنس
است و چند نفر شبانه متنی را می نویسند و فردا به عنوان طرح ارائه می دهند. رییس جمهور گفته است که ده ها لایحه ما در نوبت
تصویب در مجلس است و مجلس دچار سونامی طرح شده است. طرح یعنی چند نماینده دور هم جمع می شوند و متنی را می

 
نویسند و امضا می کنند و می آورند و اکثرا فاقد پشتوانه هاي علمی و کارشناسی است. 

 
طرح مقابله با ترور سردار سلیمانی به نفع اسرائیل تمام می شود 

 
به نظر شما اتاق فکر مجلس یازدهم در خارج از نهاد پارلمان است؟ 

طبیعی است که نمایندگانی که به مجلس رفته اند به تنهایی تائید صلاحیت نشدند و محافلی از آنها حمایت کرده است، محافلی که
اتاق فکر هاي کارشناسی پشت آنها نیست و دغدغه منافع کشور را ندارند. نمایندگان منافع گروه هاي حامی آنها را پی می گیرند و
این طرح یکی از بهترین مصداق ها است که اگر ما می خواستیم در منطقه حالتی از مظلوم نمایی براي اسرائیل ایجاد کنیم و بخواهیم
دولت جدید آمریکا را در مقابل عمل انجام شده قرار بدهیم، بهترین کاري که می شد به این دولت ها هدیه داد همین بود که به آنها
بگوییم ایران قانون تصویب کرده است که می خواهد این کشور شما را نابود کند. اگر ما قرار هم بود که نابود کنیم، کسی نباید می
فهمید که می خواهیم چنین کاري کنیم. اگر با کسی دعوا دارید که اعلام نمی کنید یعنی حداقل تعقل و حکمت همین است. به نظر
می رسد محافلی می خواهند فضاي کشور را در این وضعیت نگه دارند تا حداقل زمانی که روحانی بر سر کار است، در آمریکا فضایی
ایجاد نشود که دولت بتواند کاري کند. طلب هاي ما از دولت ها بر زمین مانده و حتی دوستان ما چون عراق هم نمی توانند پول ما را
بر گردانند. ما با همه تلاش هایی که می کنیم پول نقد نفت و گاز فروخته شده خود را نمی توانیم پس بگیریم. اگر منافع کشور مطرح

 
باشد FATF باید در دستورکار باشد. 

 
در انتخابات 1400 کاندیدا می شوم 

 
آیا قصد حضور در انتخابات 1400 را دارید؟ 

من در دوره اخیر بعد از ملاقات با مقام معظم رهبري ثبت نام کردم تا روزي که روحانی تایید صلاحیت شد و من نامه اي به شوراي
نگهبان نوشتم و به نفع روحانی، کنار رفتم. در فضاي فعلی هم همین سوال براي همه دوستان ما مطرح است. اگر بدانیم موثر خواهیم
بود و می توانیم دَرصدي در رفع مشکلات کشور موثر باشیم کنار نمی کشیم. مجموعه اصلاحات باید به یک جمع بندي برسد مثل
آمریکا که پیش از انتخابات، کمپین هایی تشکیل می شود و به نتیجه واحدي می رسند. اگر چند نفره وارد شویم ماجراي سال 84
تکرار می شود. نداشتن کاندیدا واحد در سال 84 اشتباه ما بود. در مورد حضور من هم کارهایی از مدت ها شروع شده است و جلسات

 
مستمري هست و اگر فضا فراهم شود به عنوان کاندیداي واحد به میدان خواهم آمد و کمپین هایی تشکیل شده است. 

 
لاریجانی گزینه کارگزاران است 

 
علی لاریجانی چطور؟ امکان دارد او گزینه اصلاح طلبان باشد و در مورد او اجماعی صورت بگیرد؟ 

در این دوره همه تلاش بر این است که سرمایه اصلاحات روي فردي اصلاح طلب سرمایه گذاري شود. امروز بحث پیدا کردن یک

 
اصولگراي معتدل در این جریان مطرح نیست. 



 
اما گفته شده لاریجانی با خاتمی دیدار کرده است؟ 

تا جایی که من می دانم چنین دیداري نبوده است. خبرها به ما می رسد و من می دانم که او انتخاب ما نیست. شاید چنین اخباري
بین کارگزاران باشد که می گویند اگر جریان اصلاحات نتوانست کاندیدا بدهد به سراغ یک کاندیدا میانه برویم. چرا باید سرمایه خود
را جاي دیگري خرج کنیم؟ تلاش ما این است که اگر رایی داریم کسی را بفرستیم که پیاده کننده آرمان هاي اصلاحات باشد. برنامه
اصلاحات در دوره خاتمی پیاده شده و جواب داده است. همه معتقدند که ما در دوران اصلاحات رشد خوبی داشتیم و فضاي سیاسی
خوبی در داخل کشور وجود داشت و ارتباط خوبی با دنیا پیدا کرده بودیم. تقریبا اگر دوران جنگ را که حالتی استثنایی وجود داشت
کنار بگذاریم و قیاس نکنیم چون دولت جنگ و دولت امام بود بهترین دوره اداره کشور به لحاظ فرهنگی و روابط بین المللی دوران

 
اصلاحات بود. اگر ما بتوانیم می خواهیم، همان برنامه ها را تکمیل کنیم و ادامه بدهیم و ارتباط خود را با دنیا اصلح کنیم. 

 
پس علی لاریجانی گزینه کارگزاران است؟ 

 
بله اخباري رسیده که تائید می کند احتمالا لاریجانی از سمت حزب کارگزاران وارد میدان انتخابات شود. 

 
ایران به وسیله نظامیان قابل اداره نیست 

 
به موضوع کاندیداها اشاره شد ارزیابی شما در کاندیدا نظامی چیست؟ 

جریان اصولگرا جریانی منسجم نیست و دیدگاه هاي متعددي در آن وجود دارد. اصولگرایان سنتی تلاش می کنند فردي میانه مثل
لاریجانی را بر سر کار بیاورند. نظر آنها ائتلاف با جریان معتدل اصلاحات است تا به جریان هاي تندرو میدان ندهند. ولی جریان تندرو
که تلاش می کند با ایجاد فضایی، طرفداران خود را به صحنه بیاورد و فکر می کند نیازي نیست که در تهران سه چهار میلیون راي
دهنده وجود داشته باشد و حضور مردم براي آنها زیاد ملاك نیست. در دیدگاه هاي سران اصولگرا جایگاه مردم چندان اهمیتی ندارد.
مرحوم مصباح یزدي و بخشی از بزرگان جریان اصولگرا نوعا عقیده داشتند که مردم جایگاهی تشریفاتی دارند و ولایت فقیه براي
مشروعیت نظام کفایت می کند و نیازي نمی بینند تا مردم پاي صندوق ها بیایند ولی این دیدگاه که نظامیان مشکلات را یک ساله
حل خواهند کرد، درست نیست. همانطور که دیدیم در دولت احمدي نژاد بیشتر مسئولان نظامی بودند و در وزارت هاي مختلفی
چون نفت حضور داشتند کدام مشکل کشور حل شد؟! آنها کشور را با تندروي خود در معرض تحریم هایی جدي قرار دادند به صورتی
که چند سال از عمر دولت روحانی صرف شد تا این تحریم ها برداشته شود. بحران اجرایی در دست رییس جمهور نیست. ما امروز در
تحریم هستیم و تا زمانی که رابطه خود را با دنیا اصلاح نکنیم نمی توانیم، پولمان را از چین بگیریم و براي این مساله فرقی ندارد که
رییس جمهور ما یک ژنرال باشد یا یک آخوند یا شخصی که کت و شلواري باشد. بحران هاي داخلی به برنامه ریزي و سرمایه گذاري

 
نیاز دارد و ایران به وسیله نظامیان قابل اداره نیست. 

 
اگر روحانی موفق به فسخ تحریم هاي سازمان ملل نمی شد مشخص نبود چه بر سر کشور می آمد 

برخی گمانه زنی ها هم خبر از حضور احمدي نژاد و مهیا شدن شرایط براي او می دهند، به نظر شما کاندیداتوري او امکان پذیر

 
است؟ 

اگر فضا عوام گرایانه باشد و شعارهاي پوپولیستی جواب بدهد همینطور است. امروز مسابقه عوام گرایی در جریان است؛ احمدي نژاد



به جنوب شهر می رود و فردا قالیباف در میان مردم است. سعی می کنند روش هاي هم را تکرار کنند. وقتی سیاست هاي کلان و
اصولی اجرا نمی شود و یا اجازه اجرا پیدا نمی کند، شیوه هاي پوپولیستی بر سر کار می آید. مساله یارانه ها که هنوز هم نمی توان
آن را جمع کرد چه مشکلی از کشور حل کرد؟! می شد این پول ها را سرمایه گذاري و اشتغال ایجاد کرد. کروبی قبلا این مساله را
مطرح کرد من براي او توضیح دادم که این طرح را ارائه نکنید پول مستقیم به دست مردم دادن مردم را متوقع بار می آورد و بیکاري
به همراه دارد و به بسیاري از بحران ها و تورم، دامن می زند. دولت احمدي نژاد این طرح را از دست او گرفت و 40 تومان را مطرح
کرد کروبی 50 تومان گفته بود. کارخانجات و بیمه هاي بیکاري و بیمه هاي مناسب براي افراد بی بضاعت می توانستند از این پول ها
بهره ببرند. وقتی در مجلس آدم هاي موثر کنار می مانند و فضاي کار، پیدا نمی کنند شعارهاي پوپولیستی شنیده می شود. ما دو
دوره دولت احمدي نژاد را تجربه کردیم و کشور تا آستانه جنگ و نابودي پیش رفت اگر روحانی موفق به فسخ تحریم هاي سازمان

 
ملل نمی شد مشخص نبود چه بر سر کشور می آمد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



وقتی شیشه از دل طبیعت به دنیاي زیور پا می گذارد / روایت عطیه عسگري،

محبوبه اسکندري و متین میري از طراحی و ساخت ''آرتیش''

منبع: خبرگزاري هنرشماره خبر:  266  |  تاریخ: 1399/10/22

عطیه پژم- عطیه عسگري، محبوبه اسکندري و متین میري که خود را دختران شیشه گر ایران می نامند و با عنوان برند
''آرتیش'' در عرصه طراحی و ساخت زیورآلات فعالیت می کنند بر این باورند اگر فعالیت هنري وارد بحث هاي سیاسی شود،

تاریخ انقضا پیدا می کند.

 
 

سرویس مد و لباس هنرآنلاین: ""دختران شیشه گر ایران""... این عنوان سه بانوي جوان عرصه طراحی و ساخت زیورآلات است که با
استفاده از متریال شیشه، سالیان سال است که آثار و محصولات هنري خود را بیشتر با الهام از طبیعت، طراحی، تولید و عرضه کرده

 
اند. 

 
نام برندشان نیز ""آرتیش"" است؛ واژه اي به دست آمده از دل تلفیق آرت و آتش. 

عطیه عسگري، محبوبه اسکندري و متین میري که هر سه از زمان دانشگاه و تحصیل در رشته صنایع دستی کنار یکدیگر قرار گرفته
اند، به اتفاق مهمان این هفته هنرآنلاین بودند و از روند شکل گیري برند خود تا فعالیت هاي جاري و شرایط ساخت زیورآلات با

 
شیشه و خاطرات بعضاً خطرساز کار با این متریال در کنار آتش گفتند. 

 
مشروح گفت وگوي هنرآنلاین با این هنرمند را در ادامه بخوانید: 

 
لطفاً ابتدا از پیشینه فعالیت تان در حوزه مد و لباس به ویژه عرصه تخصصی خود یعنی طراحی و ساخت زیورآلات بگویید. 

عطیه عسگري: ما رشته صنایع دستی خوانده ایم و در دانشگاه با همدیگر آشنا شده ایم. کار بر روي متریال شیشه مبتنی بر یک هنر
مدرن است، اما در قدیم خیلی از شیشه در زیورآلات استفاده می شده. ما سعی کردیم این هنر را دوباره احیا کنیم تا مردم بهتر
بتوانند آن را بشناسند. ما سه نفر طبیعت دوست هستیم و سعی می کنیم حس و حال روزانه خودمان را در کارها نشان بدهیم. هدف
ما این است که هنر را به زندگی روزمره مردم نزدیک کنیم تا بتوانند با آن حس زندگی کنند. شما اگر مدتی از زیورآلات شیشه اي

استفاده کنید، آن قدر به آن عادت پیدا می کنید که نمی توانید آن را از خودتان جدا کنید. 



 
محبوبه اسکندري: من هم یکی از سه دختر شیشه گر ایران هستم. 

متین میري: فعالیت ما در زمینه شیشه است و در پس طراحی و ساخت زیورآلات با این ماده جذاب در کنار آتش، همواره تلاش کرده
ایم که درونیات خود و به ویژه برداشت هاي منحصر بفرد از طبیعت را در یک شیء بی جان و در عین حال بسیار زیباي هنري متبلور

 
کنیم. 

 
 

خانم عسگري، چطور شد که برندتان شکل گرفت؟ شما اشاره کردید که رشته صنایع دستی خوانده اید، چطور شد که از بین انواع

 
شاخه هاي مختلف صنایع دستی، طراحی و ساخت زیورآلات را انتخاب کردید؟ 

عطیه عسگري: ما وقتی در دانشگاه با همدیگر آشنا شدیم هنوز این تکنیک را یاد نگرفته بودیم. تکنیک هایی که یاد گرفتیم بسیار
متفاوت است. تکنیک هاي مثل فیوز یا اسپین بین مردم شناخته شده است. وقتی از دانشگاه فارغ التحصیل شدیم، من به بچه ها
تأکید کردم که حتماً کارگاه بزنیم. آن موقع شش، هفت نفر بودیم. ابتدا کار کمی سخت پیش رفت و بعضی از دوستان تحمل نکردند
و رفتند و در نهایت ما سه نفر باقی ماندیم. من وقتی می خواستم در دانشگاه گرایشم را انتخاب کنم، مدیر گروه مان گفت فقط
گرایش هاي شیشه و فرش باقی مانده است. من گرایش فرش را دوست نداشتم و با شیشه هم آشنا نبودم و نمی دانستم چطور است.
یادم است که جلسه اول دانشگاه به استادم گفتم شیشه خشن است و من نمی توانم با آن ارتباط برقرار کنم ولی ایشان گفت من به
تو قول می دهم اگر مدتی با شیشه کار کنی، دیگر تا آخر عمر نمی توانی آن را رها کنی و واقعاً همین اتفاق هم براي من افتاد. ما این
تکنیک را از یکی از دوستان مان در ایران یاد گرفتیم ولی بعداً به خارج از ایران رفتیم و دوره هایی مختلفی را آموزش دیدیم. ما فعلاً

 
در حوزه زیورآلات فوکوس کرده ایم اما شاید بعدها این تکنیک را به شاخه هاي دیگر هم ببریم. 

اشاره کردید که منبع الهام تان بیشتر طبیعت است و سعی می کنید با کانسپت هایی که از طبیعت به دست می آورید به طراحی
زیورآلات بپردازید. شیشه در طبیعت ما وجود دارد و نقش هاي متفاوتی را ایفا می کند. ما در هنرهاي مختلف خودمان شیشه را می

 
بینیم. براي اینکه کارتان متفاوت باشد به سراغ چه بزنگاه هایی در طبیعت می روید؟ 

محبوبه اسکندري: اول از همه بگویم که کارگاه ما در یک باغ قشنگ است که چهار فصل را آنجا به وضوح کامل می بینیم و از نزدیک
لمس می کنیم. فکر می کنم همین در دل طبیعت بودن باعث می شود که اتفاقات را با جزئیات بیشتر ببینیم. مثلاً در کارگاه ممکن
است اتفاق هاي عجیب و غریبی بیفتد. فرض کنید بخواهیم برکه مان را رنگ کنیم. ماهی ها را از داخل برکه خالی می کنیم و می
آوریم در یک استخر بادي می گذاریم. با دیدن همین اتفاق ها یک دفعه چیزهاي عجیب و غریبی به ذهن مان می رسد که همان



تبدیل به کارمان می شود. هفته گذشته متین گفت چقدر دلم برف می خواهد. یک دفعه همان لحظه فکر کرد و گفت بچه ها من می
خواهم یک مهره به نام ""آن شب برفی"" بسازم و در نهایت یک مهره بسیار قشنگ خلق کرد. من فکر می کنم به خاطر اینکه در دل

 
طبیعت هستیم یک سري اتفاقات کوچک باعث می شود آثاري خلق شوند که مردم هم با آن ارتباط برقرار می کنند. 

 
 

خانم میري، شما براي تبلیغات از چه ابزاري استفاده می کنید؟ از زمانی که برندتان شکل گرفت چقدر به شکل گروهی و تیمی تلاش
کردید که به یک اتفاق برسید تا یک مسیر تبلیغاتی مستمر، مفید و با محتوا را دنبال کنید؟ اکثر تبلیغات الآن از طریق اینستاگرام

 
است، آیا شما گزینه متفاوتی را براي تبلیغات تجربه کرده اید؟ 

متین میري: ما وقتی وارد این مسیر شدیم بسیار بی تجربه بودیم و آزمون و خطاهاي زیادي داشتیم. ابتدا براي گالري هاي مختلف
کار می فرستادیم و آن ها هم اکثراً جواب ما را نمی دادند. آن موقع هنوز تلگرام فیلتر نشده بود و ما می توانستیم در کانال هاي
مختلف تلگرامی تبلیغ کنیم. بعد در ادامه تلگرام فیلتر شد و دیگر نتوانستیم تبلیغ کنیم. گاهی با مجلات کار می کردیم. این یک

 
معظل است که ما هنوز نتوانسته ایم یک راه تبلیغاتی درست پیدا کنیم. 

عطیه عسگري: بیشتر تبلیغات ما دهان به دهان است. مشتري هایی که خرید می کنند حتماً ما را معرفی می کنند تا اینکه دوباره
خودشان برمی گردند. در حال حاضر فقط بلاگرها هستند که از برندها هزینه هاي گزافی می گیرند و آن ها را تبلیغ می کنند وگرنه
بچه هاي صنایع دستی فضاهاي ساماندهی شده درستی ندارند که بتوانند خودشان را معرفی کنند. ما واقعاً کارهاي بسیار خوبی می
بینیم که چیزي از کارهاي جهانی کم ندارند اما متأسفانه دیده نمی شوند. هزینه تبلیغات بسیار بالاست و برخی از آن ها به دلار پول
می گیرند و همین مسئله باعث می شود که فشار مالی زیادي به ما وارد شود. من سفال گرهاي خانم بسیار خوبی می بینم که همه

 
آن ها کارآفرین هستند. اگر یک جایی باشد که بتوانند خودشان را معرفی کنند فوق العاده می شود. 

 
یعنی نگاه تان در سطح سازمان ها و نهادهاي رسمی است. 

عطیه عسگري: سازمان صداوسیما ما را خواستند و ما هم رفتیم اما توقع مان این است که به شکل هنري تري این اتفاق بیفتد. از
آنجایی که کار ما هنري است، مخاطب ما هم مخاطب هنر است. مخاطب هنر ارزش کار دست را می داند. من گاهی به بچه ها می
گویم اگر کسی وارد کارگاه شود و از یک تا صد کار را ببیند متوجه می شود که ما داریم کارمان را ارزان می فروشیم چون واقعاً کار
سختی است. صفر تا صد کار را خودمان انجام می دهیم. ما واقعاً دوست داریم باشیم، وگرنه از لحاظ اقتصادي هیچ منطقی ندارد. ما به

 
خاطر اینکه مردم با هنر زندگی کنند و آن را لمس کنند این مسیر ادامه می دهیم. 



 
 

من تصور می کنم طیف مخاطب صنایع دستی مینیمال مثل زیورآلات نسبت به سایر عرصه هاي هنري وسیع تر است. آیا مخاطبان

 
شما فقط خانم ها هستند یا براي آقایان هم کار می کنید؟ 

محبوبه اسکندري: ما هم کار مردانه داریم و هم کار زنانه. کارهاي ست هم داریم. حتی داریم به این فکر می کنیم که ست مادر و

 
دختر ارائه بدهیم. 

 
آیا مردها هم به اندازه خانم ها به کارهاي شما اقبال نشان می دهند؟ 

محبوبه اسکندري: بله. حتی مردها بیشتر اقبال نشان می دهند. مخصوصاً وقتی می فهمند ما سه خانم جوان هستیم استقبال می
کنند و می گویند ما دوست داریم آینده دخترهاي خودمان مثل شما که قوي دارید کار می کنید، باشد. در مجموع پیام هاي

 
امیدوارکننده و انرژي بخش بسیاري از مخاطبان می گیریم. 

عطیه عسگري: ما یک سري پیغام گرفته ایم که بعد از خواندن آن ها گریه کرده ایم. گاهی به بچه ها می گویم من خودم هیچ وقت
این کار را نکرده ام اما فکر می کنم چقدر کار خوبی است که وقتی بسته به دست تان می رسد به آن ها ري اکشن نشان بدهید تا آن

 
ها انرژي بگیرند. 

 
محبوبه اسکندري: بدون اینکه ما بخواهیم براي مان عکس و فیلم می فرستند. 

خانم میري، درباره مخاطرات این کار بگویید. به هر حال کار با شیشه به خودي خود خطرناك است. براي ساخت آثارتان از چه ابزاري

 
استفاده می کنید؟ 

متین میري: کار ما مستقیماً با آتش است. همه مهره هایی که ساخته می شود در آتش است. شیشه ها در آتش مذاب می شوند و بعد
ما به آن ها فرم می دهیم. ضمن اینکه خود شیشه ها هم میله هاي تیزي هستند که خطرآفرین می شوند. البته ما یاد گرفته ایم که
چطور با آن ها کار کنیم تا کمترین خطر را داشته باشند اما من در کارگاه وقتی راه می روم هم بچه ها نگرانم هستند چون کمی

 
شیطون هستم. ما مدام در معرض سوختن هستیم. 

 
محبوبه اسکندري: تمام لباس هاي ما به دلیل کار با آتش و شیشه سوراخ است. 



 
بنابراین ابزار کار شما، شیشه و آتش است؟ 

عطیه عسگري: ما کار نقره هم انجام می دهیم. نقره باید ذوب شود اما به طور کلی از آنجا که این کار یک کار فنی است، ابزار زیادي
دارد. اگر لیست انبارداري ما را ببینید آن قدر وسیله زیاد داریم که کار کردن با هر کدام از آن ها یک سوژه خاص خودش را دارد.

 
آتش هم گاز دارد و هم اکسیژن و هر دوي آن ها خطرناك است. ما زخمی شده ایم اما خدا را شکر هنوز سالم هستیم. 

امروزه بسیاري از هنرمندان سعی می کنند که یک سري مفاهیم را از طریق هنرشان عرضه کنند. آیا شما دغدغه موضوعات فرهنگی

 
و معضلات اجتماعی هم دارید؟ 

عطیه عسگري: ما سه نفر زیاد در بطن جامعه نیستیم. شما وقتی وارد وادي هنر می شوید داراي روح متفاوت تري از جامعه می
شوید. آسیب بیشتري می خورید و موضوعات جامعه روي شما تأثیر بیشتري می گذارد. روزي که آن اتفاق براي هواپیماي اوکراین رخ
داد حال ما بسیار بد بود و اصلاً نمی توانستیم کار کنیم. شاید همچنان و با گذشت یک سال که به آن واقعه فکر کنیم همان قدر حال
مان بد شود. به همین خاطر سعی می کنیم خیلی وارد ماجراهاي این چنینی نشویم. ما بسیار ایران دوست هستیم و من همیشه به
بچه ها می گویم باید بایستیم تا درست شود. بارها شرایطش پیش آمده که از ایران بروم و خارج از اینجا زندگی کنم اما همیشه فکر
می کنم این احمقانه ترین کاري است که ما می توانیم انجام بدهیم. اگر ایران را دوست داریم باید بمانیم و با تمام سختی ها بسازیم.
هدف ما این است که بگوییم سه دختر می توانند کنار هم کار کنند. امیدوار هستیم که بتوانیم کارآفرینی کنیم و برندمان طوري شود

 
که بتوانیم افراد بیشتري را در کنار خود داشته باشیم. 

 
لطفاً درباره عنوان برندتان بگویید. 

 
عطیه عسگري: نام برند ما ""آرتیش"" است؛ تلفیق آرت و آتش. 

محبوبه اسکندري: ما کارگاه مان را با سختی زیاد راه انداختیم. در سال هاي اول آن قدر کارگاه مان حقیرانه بود که من گاهی دل
ندارم عکس آن سال ها را نگاه کنم. شاید فقط سه میز داشتیم که چراغ روي آن بود. سختی هاي زیادي کشیدیم تا کارگاه را به اینجا
برسانیم. فکر می کنم این مشکلاتی که شما می گویید بدون شک روي همه ما تأثیر می گذارد و نمی توانیم بگوییم که تأثیر نگذاشته
است ولی وقتی می خواهیم وارد کارگاه شویم تمام دغدغه ها و استرس ها را پشت در کارگاه می گذاریم. کارگاه ما انرژي زیادي دارد
و من فکر می کنم این انرژي به خاطر این است که سه نفري با تمام توان مان آن را ساختیم. وقتی وارد کارگاه می شویم همه چیز را
کنار می گذاریم و فقط راجع به کار حرف می زنیم. حالا ممکن است لابلاي کار به یک سري اتفاقات اشاره کنیم اما خیلی سریع آن

 
موضوع را از بین می بریم. 

متین میري: بچه ها درباره بحث اجتماعی این مسئله صحبت کردند. براي من ادبیات خیلی اهمیت دارد و شعر و رمان می خوانم.
مثلاً گاهی به یک بیت از سعدي فکر می کنم و وقتی یک مهره می سازم احساس می کنم حال و هواي آن شعر را دارد یا حال و

 
هواي آن رمانی را دارد که تازه تمامش کرده ام. 



 
 

واقعاً نمی شود از واقعیت گریز داشت. این یک بخشی از زندگی مان است. اما اینکه هنرمند این واقعیت را با رؤیاهاي خودش تلطیف
می کند و سعی می کند اندوه هاي بشر را با تکیه بر خلاقیت هاي خودش به سمتی ببرد که حداقل حال خوشی به مخاطب دست
بدهد، یک ویژگی است که باید وجود داشته باشد. هر چند که به زعم من آن یک ژانر هنري دیگر است که هنرمندان تلاش می کنند
در امور سیاسی ورود پیدا کنند و نظریه هاي فرهنگی بدهند و یا در مقوله هایی مثل جامعه شناسی، انسان شناسی و مردم شناسی به

 
شکل جدي و اثرگذار وارد شوند. 

متین میري: من کلاً اعتقاد دارم که اگر کار هنري وارد بحث هاي سیاسی شود، تاریخ انقضا پیدا می کند. من انتخابش نمی کنم اما
شاید خیلی ها انتخابش کنند. من همیشه به این موضوع معتقد هستم که ما سه نفر اگر می خواستیم جا بزنیم واقعاً خیلی بهانه ها
براي انجام این کار وجود داشت. ما همه کارهاي کارگاه را خودمان انجام داده ایم. سختی هاي خیلی زیادي کشیده ایم. از دور به ما
می گویند آفرین چه دوام آورده اید، اما روزهاي خیلی سختی وجود داشته که الآن براي ما دیگر خیلی شیرین است. اما اگر بخواهیم
به قسمت اجتماعی اش فکر کنیم من فکر می کنم خیلی موضوعات وجود داشته که کار ما را دقیقاً تحت تأثیر گذاشته است. پارسال
به محض اینکه کمپین تبلیغاتی ما شروع شد، اینترنت ها قطع شد، سردار سلیمانی به شهادت رسید، براي هواپیماي اوکراینی آن
اتفاق افتاد و بعد هم کرونا آمد و کار ما تحت تأثیر این اتفاقات قرار گرفت. ما هر بار که می آمدیم بلند شویم یک اتفاق دیگري افتاد.

 
فعلاً دوام آورده ایم تا ببینیم چه می شود. 

خوب است که ریشه هاي فعالیت شما از 6 سال قبل بوده. افرادي که کارشان را از یکی دو سال قبل شروع کرده اند واقعاً کار خیلی

 
سختی دارند. 

متین میري: بله دقیقاً. به همین خاطر می گویم از بچه هایی که دارند با سختی کار می کنند و ناامید نمی شوند یک حمایت هایی

 
صورت بگیرد تا ما به هم معرفی شویم و بتوانیم از همدیگر حمایت کنیم. 

راجع به کالکشن هایتان توضیح بدهید. مجموعه هاي مختلفی که در این سال ها کاملاً به شکل ساختارمند و مجموعه اي به آن
پرداخته اید. اصلاً چقدر تعریف سوژه برایتان اهمیت دارد که سوژه محور و تیتر محور پیش بروید و چقدر به صورت دلی یا بر اساس

 
سفار ش هایی که می گیرید کار می کنید؟ 

محبوبه اسکندري: کارهاي دلی زیادي داریم. متین بیشتر. یعنی به یکباره یاد چیزي می افتد و اثري را با تکیه بر آن تفکر خلق می
کند. یا گاهی پیش می آید که عطیه سرچ می کند و یک سري کارها را پیدا می کند و بعد می آید راجع به آن بحث می کنیم. اما در
کنار اینها، ما طبق مناسبت ها هم خیلی پیش می رویم. اتفاقاً جلسه دیروزمان راجع به همین بود. مناسبت هاي مهم نظیر یلدا را



درمی آوریم و بر اساس آن مناسبت با هم صحبت می کنیم و به یک نتیجه می رسیم که کارها را حول همان محور انجام بدهیم. مثلاً
براي طرح ها یلدایی رنگ قرمز و انار وارد اولویت می شود یا براي روز ولنتاین، روز مادر و بقیه مناسبت ها هم محصولاتی را متناسب

 
با آن مناسبت ها طراحی می کنیم. بنابراین ما هم کالکشن داریم و هم کارهاي دلی که در لحظه خلق شده اند. 

 
کرونا چه تأثیري روي کارتان گذاشته است؟ 

متین میري: الآن خیلی بهتر شده است. اوایل که ترس بر مردم غلبه کرده بود افت فروش زیادي داشتیم اما خدا را شکر به مرور یک
مقدار شرایط بهتر شد. خوشبختانه ما یک سري مشتري ثابت داریم که آن ها واقعاً شاهرگ هاي ""آرتیش"" هستند. یعنی آنقدر
عِرق و لطف به ما دارند که من بعضی وقت ها می گویم دوست دارم این موجودات دوست داشتنی را از نزدیک ببینم. انرژي زیادي به
ما می دهند و واقعاً براي کار ما ارزش قائل هستند. حمایت هاي آن ها واقعاً همیشه بوده است. البته شش ماه دوم سال براي همه

 
بیزینس ها بهتر است. اما عید پارسال اصلاً خوب نبود. 

 
عطیه عسگري: البته مسئله کرونا باعث شد که خریدهاي آنلاین تا اندازه قابل توجهی رونق گرفت. 

به نظر شما موضوع طراحی زیورآلات در کشور ما تا چه اندازه قابل رقابت با کشورهاي دیگر است؟ اصلاً چقدر از خارج از ایران

 
مشتري دارید و بازخوردهاي آنها چگونه بوده است؟ 

متین میري: یک ویژگی که در زیورآلات ایرانی وجود دارد جنبه سنتی بودن آن است. من سعی می کنم این سنتی بودن را با یک
سري المان هاي مدرن تلفیق کنم. در کل ما ترجیح مان این است که خیلی به طرح هاي سنتی نپردازیم. اما مسئله دیگري که می
خواهم در این بخش به آن اشاره کنم کپی کردن است. خود من گاهی یک سري طرح ها را در اینستاگرام می بینم و می گویم
طراحان ایرانی چه کار خوبی را طراحی کرده اند اما بعد می بینم متأسفانه آن کار کپی است. به نظر من هنوز نتوانسته ایم به مرحله
رقابت با کشورهاي دیگر برسیم. اما در مورد کار خودمان می توانم بگویم که فیدبک ما خیلی خوب است. البته براي کسانی که از
خارج از ایران می خواهند خرید کنند یک سري مشکلات وجود دارد و سخت شان است. من حتی یادم است که در فیس بوك با یک
شیشه گر آمریکایی صحبت می کردم که از دیدن کارها هیجان زده شده بود و می گفت دوست دارم از کارهاي شما داشته باشم.

 
ایرانی بودن کارها برایش جذاب بود. 

عطیه عسگري: آثار ما چون شبیه آثار برند پاندورا است، من بارها از مشتري ها این پیغام را داشته ام که کار شما از کارهاي ایتالیایی
بسیار تمیزتر و قشنگ تر است. دلیلش هم این است که ما هنوز ماشینی نشده ایم، به خاطر اینکه اگر فروش شما خیلی زیاد شود
مجبور می شوید شبیه ماشین کار کنید. براي ما هنوز این جریان رخ نداده است. تک تک ایده هایمان با همان حسی که آن روز
داریم، رقم می خورد. ممکن است شما دو مهره را نگاه کنید که شبیه هم باشند اما کاملاً حس هاي متفاوتی دارند. واقعاً فکر می کنم
کسی هم که کار به دستش می رسد این اتفاق برایش می افتد. الآن یک مهره به اسم ""تنهایی"" وجود دارد که من آن را دقیقاً در
یک روزي که تنها در کارگاه بودم ساختم. اسمش ""تنهایی"" است و وقتی شما نگاهش می کنید به وضوح احساس تنهایی را در آن
می بینید. بنابراین حس هاي درونی ما همیشه در کارها وجود دارد، در صورتی که از برندهایی مثل پاندورا که بزرگ هستند و
مجبورند خیلی کارخانه اي کار کنند این حس گرفته شده است. من برندهاي ایرانی را بسیار دوست دارم و علیرغم اینکه قبول دارم
خیلی از کارها کپی است اما معتقدم با کپی کاري است که یاد می گیریم بتوانیم خلق کنیم. ما برندهاي ایرانی باید از همدیگر

 
حمایت کنیم تا بتوانیم حرفی براي گفتن داشته باشیم. 

محبوبه اسکندري: ما کارمان را در ایران نمی توانیم با کسی مقایسه کنیم چون کار مشابه ما اصلاً نیست. فکر می کنم فقط یکی دو



نفر باشند که دارند همین تکنیک را کار می کنند و واقعاً نمی شود کار خودمان را با آن ها مقایسه کنیم. اما در مورد مقایسه با کار
خارجی ها می توانم بگویم که من یک مشتري داشتم که از دستبند یا گردنبندش عکس فرستاده و گفته که من این را از فلان جا
خریده ام اما واقعاً کار شما تمیزتر است. یک چیزي که کار ما را خیلی براي همه جذاب کرده، به استثناي خود زیورآلاتی که طراحی
کرده ایم، بحث بسته بندي کارمان است. فکر می کنم یک سال درگیر این موضوع بودیم. بسته بندي مان بسیار خاص و قشنگ است.
البته این حرف مشتري است. مشتري وقتی به محصول می رسد اول از بسته بندي آن هیجان زده می شود. یک قاب چوبی است که
در آن قاب یک سري نقاشی هاي خوب و معروف را چاپ کرده ایم و گذاشته ایم و گردنبند، دستبند و گوشواره ها را از گردن یا گوش
شخصیت آن نقاشی آویزان کرده ایم. یا یک زمان که کسی بخواهد خانم و همراهش را سورپرایز کند عکس او را به ما می دهد و ما
عکسش را چاپ می کنیم و گردنبند یا گوشواره را روي چهره خود او آویزان می کنیم. این خیلی جالب است. خیلی از مشتري هاي
ما بیشتر هیجان بسته بندي کار را دارند. فکر می کنم که ما به خاطر بسته بندي مان فعلاً بی رقیب هستیم البته که رقیب داشتن

 
خوب است. 

 
تا به حال پیش آمده که کارهاي شما را کپی کرده باشند و شما عصبانی شده باشید؟ 

 
متین میري: این طور نبوده که کار ما را عیناً کپی کرده باشند. البته به خاطر نداشتن قانون کپی رایت قطعاً این اتفاق خواهد افتاد. 

 
محبوبه اسکندري: از این اتفاق می ترسیم اما در عین حال تصور می کنم دوست هم داریم این اتفاق بیفتد. 

 
در پایان اگر نکته اي باقی مانده است بفرمایید. 

متین میري: من احساس می کنم ""آرتیش"" دیگر هویتم شده است. یعنی اگر من یک روز عضوي از ""آرتیش"" نباشم هم خودم

 
و هم دیگران فکر می کنند که من دیگر متین سابق نیستم. یعنی انگار مریض هستم و بخشی از بدنم را ندارم. 

عطیه عسگري: بیشترین چیزي که ما سه نفر با آن درگیر بوده ایم این است که علیرغم سختی ها کارمان را انجام داده ایم. خیلی ها
از دور می گویند سه خانم این همه سال چگونه با هم کرده اید؟ نمی گویم به مشکل بر نخورده ایم. خیلی وقت ها با هم به مشکل
خورده ایم اما ""آرتیش"" ما را به همدیگر پیوند داده است. من همیشه می گویم که ""آرتیش"" بچه ما سه نفر است، عین مادر و
پدري که به خاطر بچه شان از خودشان و از خیلی از اتفاقات می گذرند. خیلی دوستش داریم و امیدواریم که بتوانیم موفق شویم و

 
مردم ما را بیشتر بشناسند. 

محبوبه اسکندري: بچه ها نکته هایی را گفتند که دقیقاً حرف دل من بود. من هم همه جا گفته ام که واقعاً احساس مادر بودن دارم.
خودمان متولدش کرده ایم و خودمان به وجودش آورده ایم و به هیچ وجه از آن نمی گذریم.



گیاه باریجه در 2 هزار و 200 هکتار از اراضی طبیعی استان مرکزي کشت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  267  |  تاریخ: 1399/10/22

اراك - ایرنا - رئیس اداره بهره برداري گیاهان دارویی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان مرکزي گفت: بذر گیاه
باریجه امسال در 2 هزار و 200 هکتار از اراضی طبیعی 6 شهرستان این استان شامل ساوه، دلیجان، محلات، تفرش، اراك و

خمین کشت شد.

اراك - ایرنا - رئیس اداره بهره برداري گیاهان دارویی اداره
کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان مرکزي گفت: بذر
گیاه باریجه امسال در 2 هزار و 200 هکتار از اراضی
طبیعی 6 شهرستان این استان شامل ساوه، دلیجان،

 
محلات، تفرش، اراك و خمین کشت شد. 

«ابراهیم مومنی» روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا افزود:
بذر گیاه باریجه کشت شده در اراضی طبیعی استان
مرکزي بهار سال آینده سبز شده و بهره برداري از آن چهار

 
سال آینده آغاز می شود. 

وي و با بیان اینکه بهره برداري از این طرح زمینه 2 هزار و 800 نفر اشتغال -روز را فراهم می کند، اظهار داشت: پیش بینی می شود

 
با بهره برداري از گیاه باریجه در این عرصه ها سه تن محصول به میزان تولید سالانه استان افزوده شود. 

وي از برداشت 2 هزار و 261 کیلوگرم کتیرا و باریجه در عرصه هاي طبیعی استان مرکزي در سال جاري خبرداد و گفت: این

 
محصولات از سطح یک هزار و 967 هکتار از اراضی طبیعی استان برداشت شده است. 

رئیس اداره بهره برداري گیاهان دارویی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري استان مرکزي گفت: برداشت این محصولات 2 هزار نفر

 
اشتغال - روز را در استان به همراه داشته است. 

باریجه که در اراك و تفرش به آن بالنبو گفته می شود، گیاهی از خانواده چتریان است که از شیره ریشه آن ماده اي معطر با کاربرد

 
دارویی گرفته می شود. 

استان مرکزي با 29 هزار و 530 کیلومتر مربع وسعت، حدود یک و 82 صدم درصد از مساحت کشور را به خود اختصاص داده که 70

 
درصد آن را عرصه هاي منابع طبیعی تشکیل می دهند. 

 
برچسب ها 

- استان مرکزي 



 
- گیاهان دارویی 

 
- منابع طبیعی و آبخیزداري 

- باریجه



شهرك هاي گلخانه اي در مناطق مختلف قم ایجاد می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  268  |  تاریخ: 1399/10/22

قم - ایرنا - رییس سازمان جهاد کشاورزي قم گفت: همراستا با راهبرد جهش تولید و به منظور افزایش سطح تولید و اشتغال
در بخش کشاورزي قم، شهرك هاي گلخانه اي در مناطق مختلف استان ایجاد خواهد شد.

قم - ایرنا - رییس سازمان جهاد کشاورزي قم گفت:
همراستا با راهبرد جهش تولید و به منظور افزایش سطح
تولید و اشتغال در بخش کشاورزي قم، شهرك هاي گلخانه

 
اي در مناطق مختلف استان ایجاد خواهد شد. 

عباس پورمیدانی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا، بیان کرد: با ایجاد شهرك هاي گلخانه اي در مناطق
مختلف استان، فرصت هاي متعدد شغلی براي علاقه مندان
به فعالیت هاي کشاورزي در محل زندگی خود فراهم می
شود و دیگر نیازي به مهاجرت کشاورزان براي دسترسی به

 
آب و زمین مناسب در مناطق اطراف نیست. 

وي افزود: در همین رابطه شهرك تخصصی گلخانه اي در نزدیکی شهر قنوات قم با درنظر گرفتن زمین و چاه آب مناسب ایجاد می
شود که نقش موثري در اشتغال کشاورزان منطقه، گسترش تولید محصول و درآمد حاصل از فعالیت هاي کشاورزي در این بخش

 
استان، خواهد داشت. 

وي ادامه داد: کشت هاي گلخانه اي به دلیل امکان مدیریت مناسب فضا و شرایط کشت، در مقابل تنش هاي محیطی مقاوم تر است و
به آب کمتري نیاز دارد، به همین دلیل توسعه آن در قم یک ضرورت به شمار می آید و باید روز به روز بر وسعت گلخانه هاي استان

 
افزوده شود. 

پورمیدانی گفت: در کشت هاي گلخانه اي نظارت مورد نیاز بر نحوه رشد گیاه در مراحل مختلف توسط کارشناسان صورت می گیرد،

 
بنابراین محصولات تولید شده به این روش کیفیت و استاندارد لازم را دارد و به همین دلیل با فروش مناسبی در بازار مواجه است. 

وي با اشاره به ایجاد 20 هکتار گلخانه جدید در قم طی سال جاري بیان کرد: روند گسترش گلخانه ها در استان با کوتاه کردن زمان
صدور مجوزهاي لازم و ارائه تسهیلات بانکی مورد نیاز سرعت بیشتري می گیرد و در راه رسیدن به این هدف، سرمایه گذاران علاقه

 
مند به فعالیت اقتصادي در این بخش مورد حمایت قرار خواهند گرفت. 

کشاورزي در قم روند رو به گسترشی دارد و با توسعه کشت هاي گلخانه اي، سهم این بخش مهم اقتصادي در حوزه تولید و اشتغال
استان ارتقا قابل توجه اي خواهد یافت، همچنین فرآوري محصولات گلخانه اي نقش مهمی در موفقیت طرح هاي ارائه شده براي



 
تجاري سازي فعالیت هاي بخش کشاورزي قم دارد و موجب کاهش تلفات تولید و زیان هاي ناشی از آن می شود. 

 
نزدیک به 14 هزار تن در بخش کشاورزي قم فعالیت می کنند که در این میان بیش از یک هزار تن خانم هستند. 

بیشتر بهره برداران بخش کشاورزي قم را روستاییان استان تشکیل می دهند به نحوي که کشاورزي به تنهایی 45 درصد اشتغال

 
روستائیان در بخش هاي مختلف استان را به خود اختصاص داده است. 

 
میزان متوسط تولید بخش کشاورزي استان قم در سال برابر 805 هزار تن در زمینهٔ محصولات زراعی، باغی، دامی و شیلات است. 

 
برچسب ها 

 
- کشت گلخانه اي 

 
- قم 

 
- جهش تولید 

 
- کشاورزي 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



شهرك هاي کشاورزي در خراسان رضوي هشت هزار فرصت شغلی ایجاد می

کنند

منبع: ایرناشماره خبر:  269  |  تاریخ: 1399/10/22

مشهد- ایرنا- معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري خراسان رضوي گفت: ساخت و راه اندازي هزار هکتار شهرك کشاورزي
جدید در این استان هشت هزار فرصت شغلی ایجاد می کند.

مشهد- ایرنا- معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري
خراسان رضوي گفت: ساخت و راه اندازي هزار هکتار
شهرك کشاورزي جدید در این استان هشت هزار فرصت

 
شغلی ایجاد می کند. 

سیدکمال الدین میرجعفریان روز دوشنبه در گفت و گو با
خبرنگار ایرنا افزود: این میزان اشتغال مستقیم در پی
تفاهمنامه احداث هزار هکتار شهرك کشاورزي میان
استانداري خراسان رضوي و شرکت شهرکهاي کشاورزي
وزارت جهاد کشاورزي بیشتر در مناطق روستایی خواهد

 
بود. 

وي ادامه داد: بر این اساس شرکت شهرکهاي کشاورزي براي تامین زیرساختها و آماده سازي زمین اقدام خواهد کرد و جهاد
کشاورزي و منابع طبیعی نیز شناسایی و تامین زمین و شرکت آب منطقه اي هم تامین آب این شهرکها را در قالب مجموعه هاي

 
گلخانه اي، دامداري و شیلات و آبزیان بر عهده خواهند داشت. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري خراسان رضوي با بیان اینکه جهاد کشاورزي در حال بررسی و شناسایی زمین مناسب براي
این پروژه است گفت: پس از تامین زمین و زیرساختهاي لازم، مردم، مجموعه هاي مردم نهاد و نهادهاي حاکمیتی مانند ستاد اجرایی

 
فرمان امام (ره) می توانند در این طرح هاي کشاورزي سرمایه گذاري کنند. 

استان 118 هزار و 851 کیلومتر مربعی خراسان رضوي با وسعتی معادل هفت درصد مساحت کل کشور و 33 شهرستان، 81 شهر و

 
2 هزار و 500 روستا، 6 میلیون و 870 هزار نفر جمعیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري خراسان رضوي 

 
- اشتغال زایی 

- توسعه روستایی



نرخ بیکاري کانادا در اوج هشت ماهه

منبع: ایسناشماره خبر:  270  |  تاریخ: 1399/10/22

پس از هفت ماه روند کاهشی نرخ بیکاري کانادا متوقف شد.

به گزارش ایسنا به نقل از رویترز، با وجود بازگشایی بخش
بزرگی از کسب و کارها در نتیجه کاهش سرعت شیوع
کرونا، نرخ بیکاري کانادا در ماه دسامبر با 0.1 درصد
افزایش در مقایسه با ماه قبل به 8.6 درصد رسید. این نرخ
بیکاري که بالاترین نرخ بیکاري هشت ماه اخیر محسوب
می شود پس از آن رقم خورد که در این ماه 62 هزار نفر
بیکار شدند. این میزان اشتغال زایی 33 هزار نفر بیشتر از

 
پیش بینی هاي قبلی محسوب می شود. 

طی این مدت نرخ مشارکت در بازار کار به 64.9 درصد رسیده که 0.2 درصد کمتر از رقم ثبت شده براي ماه قبل بوده است. هم
چنین نرخ بیکاري جوانان که شمار افراد فاقد شغل 20 تا 24 سال را اندازه می گیرد با 0.3 درصد افزایش نسبت به ماه قبل به 17.7

 
درصد رسیده است. 

متوسط نرخ بیکاري کانادا در بازه زمانی 1966 تا 2020 معادل 7.82 درصد بوده که پایین ترین رقم ثبت شده مربوط به ژوئن 1966

 
با 2.9 درصد و بالاترین رقم ثبت شده مربوط به می 2020 با 13.7 درصد بوده است. 

به تفکیک استانی در این ماه بیشترین اشتغال زایی مربوط به استان اونتاریو بوده است. آلبرتا و بریتیش کلمبیا نیز در رده هاي بعدي
قرار دارند. در سال جاري بیشترین اشتغال زایی ماهانه مربوط به ماه ژوین با اشتغال زایی براي 952 هزار نفر و کمترین اشتغال زایی

 
مربوط به ماه آوریل با اشتغال زایی منفی 1993 نفري بوده است. 

به طور متوسط در بازه زمانی 1976 تا 2019، اقتصاد کانادا در هر ماه 18 هزار و 10 فرصت شغلی ایجاد کرده است که بالاترین
اشتغال زایی ماهانه مربوط به اوریل 2019 با 106 هزار و 500 مورد و کمترین اشتغال زایی نیز مربوط به ژانویه 2009 با منفی 124

 
هزار و 800 فرصت شغلی بوده است. 

انتهاي پیام



مجلس مسیر اشتباه دولت را تکرار نکند/ بودجه ارزي را از ریالی جدا کنید

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  271  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، لایحه
بودجه دولت سال آینده به اعتقاد بسیاري از کارشناسان
می تواند مشکلات فراوانی براي کشور ایجاد کند. افزایش
افسارگسیخته تورم ناشی از کسري 319 هزار میلیارد
تومانی، افزایش 53 درصدي هزینه ها، مشخص نبودن
سیاست ها و جهت گیري هاي دولت در زمینه مسکن،
اشتغال و...، همه و همه از جمله ایرادات لایحه بودجه سال
1400 است. این لایحه هم اکنون در کمیسیون تلفیق

 
مجلس در حال بررسی است. 

همزمان با بررسی لایحه بودجه دولت در کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شوراي اسلامی، سید حسین رضوي پور، پژوهشگر اقتصاد
ایران در گفت و گو با خبرگزاري فارس به بررسی چرایی ضرورت اصلاح نرخ ارز در بودجه و الزامات اجرایی و عملیاتی آن پرداخته

 
است. 

 
در ادامه مشروح گفت و گو با رضوي پور را می خوانید: 

 
رقابت بر سر گرفتن ارز ترجیحی موجب از کار افتادن چرخه ارزي کشور شد 

فارس: دولت در لایحه بودجه سال 1400، نرخ ارز را 11500 تومان در نظر گرفته است. اما هنوز براي برخی از کالاها همچنان ارز

 
حمایتی تخصیص داده است. این نحوه مدیریت دولت بر منابع ارزي را چگونه می بینید؟ 

رضوي پور: از زمان اعلام و اجراي سیاست تخصیص ارز حمایتی با نرخ 4200 در فروردین 1397، این نکته را بارها گفته شده که این
سیاست منجر به سرعت گرفتن رشد نرخ ارز بازار آزاد شده است. چرا که اولا معاملات مربوط به کالاهاي اساسی مشمول ارز حمایتی
از سبد تقاضاي ارزي برداشته شده و این اقدام مانند رها کردن گونی شن در هنگام اوج گرفتن بالن، بازار ارز آزاد را از مقاومت قیمت
هاي کالاهاي اساسی آزاد کرد. از طرفی ارز دولتی نیز از بازار آزاد ارز حذف شد و این نکته نیز بر شدت گرفتن سرعت اوج گیري نرخ

 
ارز افزود. 

 
فارس: یعنی دولت فکر می کرد اختلاف ایجاد شده در بازار ارز میان ارز حمایتی و ارز بازار آزاد بر معیشت مردم تاثیر نمی گذارد؟ 

رضوي پور: تصور دولت در بدو امر این بود که شکاف بین نرخ ارز بازار و نرخ ارز حمایتی اهمیت چندانی در معیشت عموم مردم



نخواهد داشت؛ اما نرخ ارز بازار آزاد اثر خود را بر قاچاق معکوس کالا، تمایل به رانت جویی از فاصله میان قیمت ارز رسمی و ارز
بازاري، و انتظارات قیمتی در بازارهاي کالاهاي داخلی تثبیت نمود. بدین ترتیب، رقابت بر سر گرفتن ارز ترجیحی براي واردات کالاها،
بازنگرداندن ارز ناشی از صادرات به سبد ارزي بانک مرکزي، و فروش کالاهاي رانتی نظیر محصولات پتروشیمی و فولاد به قیمت هاي
آزاد، موجب از کار افتادن چرخه ارزي کشور شد و این ناکارآمدي همچنان نیز تداوم دارد. به گونه اي که امروزه مصرف کالاهایی که
حمایت ارزي دریافت کرده اند، پنجاه درصد رشد یافته و تولید داخلی برخی از این کالاها دچار اختلال شده است. همچنین دولت
براي تامین ارز براي کالاهاي اساسی هم دچار مشکل شده و حتی بانک مرکزي بخشی از ارز مورد نیاز براي کالاهاي اساسی را از کف
بازار کاغذي ارز تامین کرده و بر شدت گرفتن رشد نرخ ارز دامن زده است. آنچه امروز روشن و اظهر من الشمس است این است که

 
تداوم این وضعیت نه تنها توصیه نمی شود بلکه می تواند بسیار خطرناك و پرآسیب باشد. 

 
نمایندگان مجلس  از تکرار اشتباه دولت اجتناب کنند 

 
فارس: با این حساب یعنی شما معتقد به ضرورت حذف ارز ترجیحی هستید؟ 

رضوي پور: هم بله و هم خیر. اگرچه معتقدم وضع این فاصله میان نرخ ارز ترجیحی و نرخ ارز بازار و تخصیص ارز حمایتی موسوم به
ارز جهانگیري از ابتدا تصمیم اشتباهی بود که نه تنها اغلب اقتصاددانان با آن مخالف بودند، بلکه دست آخر هیچ کس نیز مسئولیت
آن را بر عهده نگرفت. اما در مسیر اصلاح این تصمیم اشتباه، گزینه هایی پیش روي مجلس شوراي اسلامی قرار گرفته است که
ممکن است به شکل دیگري منجر به تکرار خطاهاي دولت شود. پیشنهاد من به نمایندگان مجلس آن است که با دوري از شتاب

 
زدگی و تدقیق در فراهم آمدن کلیه الزامات اجرایی اصلاح مسیر خطاي پیموده شده، از تکرار اشتباه دولت اجتناب کنند. 

 
فارس: یعنی ممکن است مجلس هم در جهت حذف ارز 4200 تومانی دچار اشتباه شود؟ الزامات اجرایی مسیر اصلاح چیست؟ 

رضوي پور: نکته اول این است که نمایندگان مجلس شوراي اسلامی باید بدانند اشکال رفتار دولت در رقم 4200 نبوده که با تغییر آن
به رقم 17500 چیزي تغییر کند. مشکل اصلی در فاصله گذاري میان قیمت بازار و نرخ رسمی است. اگرچه اندازه این فاصله مهم
است؛ اما صرف وجود این فاصله محرکی براي وجود رانت است. بالابردن نرخ ارز مرجع، تاثیر سیاستی چندانی ندارد و صرفا حجم

 
رانت توزیعی را کاهش می دهد. 

اگر مجلس قصد دارد مسیر ارز 4200 را اصلاح کند باید دولت را علی الاطلاق از تخصیص هرگونه ارز ترجیحی بازداشته و مکلف به
فروش ارز براساس متوسط نرخ بازار متشکل ارزي نماید. البته در بودجه می توان رقمی را به عنوان پیش بینی نرخ ارز در نظر گرفت،
اما معاملات دولت باید بر اساس نرخ شناور مدیریت شده صورت پذیرد و مجلس براي عواید ناشی از فاصله نرخ شناور مدیریت شده و
نرخ پیش بینی شده، تدابیري اتخاذ نماید که معادل ارقام آن از واگذاري دارایی ها و یا فروش اوراق بدهی دولت در بودجه کاسته
شود. نکته دوم این است که نرخ تسعیر بازار متشکل ارزي زمانی معتبر خواهد بود که ارزهاي ناشی از فروش نفت و سایر منابع دولتی،
در بازار متشکل ارزي در دسترس باشد و به معادل ریالی تسعیر شود. در غیر این صورت، هرگونه تسعیر از طریق تسویه با سیاهه
ارزي غیر نقد، منجر به افزایش پایه پولی خواهد شد. وضعیتی که امروز با نرخ رشد 15 درصدي رشد پایه پولی در نه ماه نخست

 
امسال، آینده مبهم و پرمخاطره اي را براي کشور ترسیم نموده است. 

 
بودجه ارزي از ریالی جدا شود 

فارس: یعنی شما می فرمایید هرگونه تسعیر از طریق تسویه با سیاهه ارزي غیر نقد، منجر به افزایش پایه پولی خواهد شد؟ چرا چنین



 
استدلالی می کنید؟ 

رضوي پور: در حال حاضر بخشی از دارایی هاي ارزي کشور به دلایل تحریمی از دسترس بانک مرکزي خارج شده است. در مواردي
نظیر برداشت از صندوق توسعه ملی، بخشی از این دارایی هاي خارج از دسترس از حساب صندوق به حساب بانک مرکزي منتقل
شده و معادل ریالی آن هزینه شده است. از آن جایی که ارز مذکور در بازار ارزي کشور اعم از حواله و یا کاغذي، وارد نشده است،
عملاً تاثیري در کاهش نرخ ارز نداشته و ریال منتشر شده به پشتوانه دارایی خارج از دسترس، بر پایه پولی کشور افزوده شده است.

 
این مساله می تواند در آینده نه چندان دور بر حجم پول پرقدرت و شدت گرفتن نقدینگی و تورم اثرگذار باشد. 

نکته سومی که بسیار اهمیت دارد و مکمل نکته دوم محسوب می شود، ضرورت تفکیک بودجه ارزي از ریالی است. مادامی که این
مهم اتفاق نیفتاده باشد، بعید است مجلس بتواند دولت را موظف به رعایت دو نکته پیشین نماید. به عبارتی اگر دولت قصد و اراده
جدي به رعایت دو نکته پیشین نداشته باشد، بدون تفکیک بودجه ارزي از ریالی، نمی تواند نظارت مجلس بر عملکرد ارزي دولت را

 
مستقر نمود. 

 
نیازمند سیاست هاي جبرانی و حمایتی هدفمند و دقیق براي اقشار آسیب پذیر هستیم 

 
فارس: در خصوص سیاست هاي حمایتی که براي این موضوع باید در نظر گرفته شود، به چه نکته اي می توان اشاره کرد؟        

رضوي پور: نکته بعدي هم ضرورت اجراي سیاست هاي حمایتی جایگزین است. اگرچه معتقدم حذف ارز ترجیحی در میان مدت از
نرخ ارز بازار خواهد کاست، اما به دلیل چسبندگی روبه بالاي قیمت ها و صدماتی که به جریان تولید برخی کالاهاي اساسی نظیر
گوشت قرمز، نهاده هاي دامی، و تخم مرغ وارد شده است، براي جبران لطمات ناشی از گرانی به معیشت اقشار آسیب پذیر، نیازمند

 
سیاست هاي جبرانی و حمایتی هدفمند و دقیق هستیم. 

 
فارس: یعنی یارانه هاي جدیدي باید اضافه شوند؟ آیا شما با اقتصاد یارانه اي موافقید؟ 

رضوي پور: تخصیص ارز حمایتی خود نوعی اقتصاد یارانه اي است. من مخالف اقتصاد حمایتی نیستم؛ اما معتقدم در تخصیص حمایت

 
باید تمرکز را بر نزدیک ترین حلقه زنجیره ارزش به ذي نفع نهایی گذاشت. 

 
دولت حمایت خود را به خریدار نهایی تخصیص دهد 

 
فارس: در حال حاضر این امکان وجود دارد؟ 

رضوي پور: بلی. به عنوان مثال در واردات دارو، ارز ترجیحی منجر به از مزیت افتادن رقباي داخلی داروهاي وارداتی شده است. ضمن
آن که بخش بزرگی از حمایت هاي ارزي از واردات دارو نصیب همسایگان ما شده است. یعنی بخشی از داروهاي وارداتی با ارز
حمایتی، قاچاق معکوس به کشورهاي همجوار شده اند. حال آن که دولت می توانست معادل ریالی همین حمایت ارزي را به بیمه

 
هاي درمانی براي همان اقلام دارویی تخصیص دهد. 

در مثال نهاده هاي دامی نیز واردات با ارز ترجیحی و منع صادرات برخی محصولات کشاورزي و دامی منجر به از صرفه افتادن تولید
این نهاده ها شده است. حال آن که اگر دولت حمایت و سوبسید خود را به خریدار نهایی تخصیص دهد و نرخ خرید نهاده هایش از



 
تولیدکننده داخلی و واردات معادل یکدیگر (بر اساس نرخ بازار متشکل) باشد، شاهد این افت تولید و انحراف سوبسیدها نخواهیم بود. 

 
فارس: یعنی مجلس باید اصلاح یارانه ها را در کنار اصلاح سیاست هاي ارزي همزمان مطرح کند؟ 

رضوي پور: به نظر می رسد طرح هاي یکپارچه و جایگزینی در مجلس براي اصلاح ساختار تخصیص یارانه در حال بررسی است که
باید به عنوان مکمل در کنار اصلاح سیاست ارزي کشور در دستور کار قرار گیرند. من جمله، صدور کارت خرید کالاهاي اساسی براي
خانوارهاي جامعه هدف. این اقدام مهم می تواند صدمات ناشی از افزایش نرخ کالاهاي اساسی را براي اقشار آسیب پذیر تا حدودي

 
جبران کند و در عین حال حمایت هاي معیشتی را به نزدیک ترین حلقه ي زنجیره ارزش به جامعه هدف حمایتها، برساند. 

 
نرخ حمایت هاي معیشتی دولت ثابت نباشد 

 
فارس: آیا وضع حمایت هاي معیشتی جدید با بحران کسري بودجه موجود امکان پذیر است؟ 

رضوي پور: در این مورد توجه به دو نکته حیاتی و ضروري است. اول آن که حمایت معیشتی یک انتخاب نیست یک اضطرار است.
یعنی در شرایط فعلی، چاره اي جز تقویت حمایت هاي معیشتی وجود ندارد. اما این را هم باید دانست که نیازي نیست این حمایتها
همه اقشار جامعه را در بر بگیرد. مجلس باید قویاً از افتادن در روندهاي پوپولیستی و انتخاباتی خودداري کند و در تنظیم سیاست
هاي حمایتی، مصالح بلندمدت کشور را مدنظر قرار دهد. نکته دوم آن است که نباید نرخ حمایت هاي معیشتی دولت ثابت باشد.

 
همان طور که نرخ یارانه نیز نباید ثابت می بود. 

 
فارس: یعنی باید کمتر می بود یا بیشتر؟ 

رضوي پور: هیچ کدام. منابع و مصارف هدفمندي یارانه ها باید با یکدیگر سازگار باشند. ما نرخ ثابتی براي یارانه در نظر می گیریم و
این در حالی است که میزان درآمدهاي هدفمندي یارانه ها به سه عامل متغیر بستگی دارد: نرخ جهانی انرژي، نرخ ارز و میزان مصرف
داخلی حامل هاي انرژي. این سه عامل با نوسانات خود در گذر زمان، موجب شده اند در ادواري درآمدهاي دولت از هدفمندي نسبت
به پرداختی هاي آن پیشی بگیرد، و در ادوار دیگري نیز کاهش منابع منجر به فشار سنگین بودجه هدفمندي یارانه ها به بودجه

 
عمومی دولت بشود. 

 
حمایت معیشتی هر 3 ماه تغییر کند 

فارس: با حذف ارز ترجیحی و بازگشت ارزهاي حاصل از صادرات به کشور ممکن است دیگر دولت نتواند حمایت معیشتی داشته باشد.

 
درست است؟ 

رضوي پور: در وضع حمایت معیشتی به جاي تخصیص ارز ترجیحی نیز این موضوع به شکل مشابهی اهمیت دارد. عواید ناشی از
حذف ارز ترجیحی برابر است با اختلاف نرخ ارز جدید (چه 17500 چه نرخ بازار متشکل ارزي) با نرخ 4200 ضرب در بهاي ارزي
کالاهاي اساسی وارداتی. هم میزان ارز قابل تخصیص به حمایت هاي معیشتی، و هم نرخ ارز جدید هر دو متغیر هستند. خصوصا
پیش بینی می شود با حذف ارز ترجیحی و بازگشت درآمدهاي ارزي کشور به بازار متشکل ارزي، قیمت این بازار افت چشمگیري

 
داشته باشد. 



در چنین شرایطی پایین آمدن عواید ناشی از اجراي حمایت معیشتی محتمل است. لذا نباید با اطمینان کاذب از حصول این درآمدها،
مصارف هزینه اي قطعی براي آنها ایجاد نمود. به عبارت دیگر بهتر است مجلس مصوب نماید مقدار حمایت معیشتی بر اساس خالص
سرانه درآمد و عواید ناشی از اجراي سیاست حمایت معیشتی جدید، به صورت علی الحساب تعیین شده و در ادوار سه ماهه مجددا

 
تنظیم گردد. به گونه اي که در بلندمدت عواید و مصارف حمایت هاي معیشتی جدید برابر بماند. 

 
مجلس لایحه بودجه را به دولت برگرداند 

 
فارس: اجراي این الزامات که گفته شد، در اصلاح لایحه بودجه 1400 قابل دستیابی است؟ 

رضوي پور: به شخصه بر این باورم که مجلس نمی تواند الزامات اجرایی این بسته نجات اقتصادي را فراهم آورد. چرا که مجلس مجري
نیست و الزامات اجرایی بیشتر از آن که توسط قانون گذار قابل خط مشی گذاري باشد نیازمند اهتمام جدي قوه اجرایی است. به
همین دلیل معتقدم ورود مجلس به اصلاحات زیربنایی و عمیق لایحه بودجه ورودي نافرجام خواهد بود و بیم آن را دارم که مجلس

 
در میانه تلاش خود براي اصلاح امور، بخشی از اشتباهات دولت را مجددا مرتکب شود. 

فلذا به نظرم مجلس می باید ضمن رد کلیات لایحه بودجه، آن را براي اصلاح اساسی، به همراه رئوس کلی اصلاحات مورد انتظار به
دولت عودت دهد و در صورت مقاومت دولت کشور را تا پایان این دولت و یا تا زمان تصویب و اجراي برخی از این الزامات اجرایی، به
صورت دو دوازدهم مدیریت نماید. ایجاد زیربناي برخی از این الزامات، نیازمند زمان است و حداقل فایده ي رد کلیات براي مجلس،

 
خریدن زمانی براي دقیق تر کردن گزینه هاي سیاستی روي میز است. 

انتهاي پیام/



چشم امید مردم به تصویب بودجه اي واقع بینانه توسط مجلس است

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  272  |  تاریخ: 1399/10/22

نماینده شاهرود و میامی در مجلس گفت: اکنون که مردم در محاصره تورم افسارگسیخته و سوءمدیریت ها گرفتار شده اند،
چشم امیدشان به مجلس دوخته شده است که با تصویب…

نماینده شاهرود و میامی در مجلس گفت: اکنون که مردم در محاصره تورم افسارگسیخته و سوءمدیریت ها گرفتار شده اند،

 
چشم امیدشان به مجلس دوخته شده است که با تصویب بودجه اي واقع بینانه بارقه هاي امید را در دل آنها روشن کند. 

علی اصغر خانی نماینده مردم شاهرود و میامی در مجلس با اشاره به
اینکه در آستانه بررسی و تصویب لایحه بودجه سال 1400 قرار
داریم، گفت: موضوع اقتصاد یکی از ارکان حیات و نشاط مردم جامعه
است، مقام معظم رهبري هم که با قلبی امیدوار، ما نمایندگان دوره
یازدهم مجلس را به زینت انقلابی بودن مفتخر کردند و مسلما یکی
از نشانه هاي انقلابی بودن، تصویب بودجه اي منطبق بر نیاز جامعه

 
بویژه قشر آسیب پذیر و ضعیف است. 

وي ادامه داد: امید قشر آسیب پذیر و ضعیف جامعه به بودجه اي است که گره از کار فروبسته شان بگشاید، اکنون که مردم در
محاصره تورم افسارگسیخته، تحریم هاي ظالمانه دشمنان، سوءمدیریت ها و تاخت و تاز ویروس منحوس کرونا گرفتار شده اند، چشم
امیدشان به مجلس دوخته شده که با تصویب بودجه اي واقع بینانه بارقه هاي امید را در دل آنها روشن کرده و با ایجاد تحول در
جامعه، لبخند رضایت بر لبان مردم بنشاند. این موضوع به همت بالاي نمایندگان مجلس و عزم و جزم مسئولان اجرایی کشور دست
یافتنی است، مردم از مجلس انقلابی انتظار دارند که نمایندگانشان بودجه اي را تصویب کند که اشتغال زا بوده و مشکل جانکاه

 
بیکاري و نا امیدي را در کشور از میان ببرد. 

نماینده مردم شاهرود و میامی در مجلس تصریح کرد: شهرستان هاي شاهرود و میامی متاسفانه به کانونی از بیکاري و ناامیدي تبدیل
شده و با گذشت ده ها سال شاهد بی عادلاتی در توزیع بودجه و سرمایه کشور هستیم و خروجی این بی عدالتی ها منجر به بیکاري
30 درصدي در این دو شهرستان شده است، مردم نجیب حوزه انتخابیه من باور ندارند که روزي پروژه هاي نیمه کاره و ناتمام

 
شهرشان مانند کارخانه سیمان بیارجمند، بیمارستان میامی و یا ورزشگاه 1500 نفري شاهرود به اتمام برسد. 

خانی با تاکید براینکه قصه پر غصه فرودگاه، از معضلات همیشگی مردم شهرستان هاي شاهرود و میامی است، تصریح کرد: فرودگاهی
که تاکنون ده بار افتتاح شده و همین چند ماه پیش هم بار دیگر افتتاح شد اما دریغ از انجام یک پرواز، به تحقیق هر یک سال و نیم
الی دو سال چند صباحی به این فرودگاه یک هواپیما اختصاص داده می شود اما به محض عادت کردن مردم شرق استان از انجام
پرواز به بهانه هاي نبود ناوگان حمل و نقل هوایی در ساعات پیک سفرها همچون نوروز خودداري کرده و در فرودگاه را تخته می

 
کنند. حال سوال اینجاست، چرا دولت و سازمان هواپیمایی یک برنامه منظم براي این سرمایه عظیم ملی تدوین نمی کنند. 



وي با اشاره به بلاي خانمان سوز سرمازدگی باغداران و کشاورزان در شهرستان هاي شاهرود و میامی گفت: حیات و زندگی باغداران و
کشاورزان به محصولات باغی بستگی دارد و اکنون آنها به شدت تحت فشار اقتصادي قرار گرفته اند و پس از ماه ها انتظار براي
دریافت خسارت فقط هزینه محصول چهار درخت خود را دریافت کرده اند، این بی توجهی و بی عدالتی را به کجا باید برد؟ چرا دولت

 
فکر اساسی براي کشاورزان و باغداران نمی کند؟ 

نماینده مردم شاهرود و میامی در مجلس اظهار کرد: یکی از عمده ترین مسائلی که در تهیه و تصویب بودجه کشوري مغفول واقع
شده بحث وسعت و عرض و طول جغرافیایی شهرستان ها براي جذب بودجه است، متاسفانه سهم این شهرستان ها از بودجه صفر

 
درصد است و اکنون باید این موضوع مهم در بودجه سال آینده دیده شود. 

خانی اظهار کرد: پراکندگی جمعیت در عرصه جغرافیایی وسیعی صورت می گیرد و مسلماً براي ایجاد زیرساخت ها و خدمات رسانی
به مردم بودجه بیشتري باید تخصیص داده شود زیرا روستاهاي کم جمعیت هم مانند مردم شهرستان هاي پرجمعیت امکانات
مشابهی مانند جاده، آبرسانی، سوخت رسانی، بهداشت، آموزش، وسایل جمعی و ... نیاز دارند، اگر با همت نمایندگان این مهم تحقق

 
یابد، گامی مهم در عرصه خدمتگزاري به این قشر مظلوم و ضعیف جامعه اتفاق خواهد افتاد. 

وي درباره مشکلات کارگران و بازنشستگان هم بیان کرد: من از خانواده یک کارگر هستم و پیامبر اکرم(ص) بر دستان کارگران بوسه
می زد، در شرایط کنونی کشور با تعطیلی مشاغل و همه گیري کرونا زندگی کارگران با درد و رنج همراه شده و از دولت می خواهیم

به این موضوع رسیدگی کند.



چرخش سنگ هاي آسیاب آبی خان زواره پس از 60 سال

منبع: ایسناشماره خبر:  273  |  تاریخ: 1399/10/22

با گذشت بیش از نیم قرن از ایستادن چرخش سنگ هاي آسیاب آبی ششم زواره اصفهان معروف به آسیاب "خان"، سنگ
هاي این آسیاب پس از بازسازي دوباره به چرخش درآمد.

با ورود آب به تنوره این آسیاب و به حرکت درآمدن سنگ
هاي آسیاب کار تبدیل گندم به آرد آغاز شد. آب پس از به
چرخش درآوردن سنگ هاي آسیاب وارد قنات آسیاب
شده و پس از مسافت 2 کیلومتر دوباره به جوي اصلی

 
قنات تاریخی زواره باز می گردد. 

در گذشته نه چندان دور شش آسیاب آبی در شهر زواره
فعال بود و با استفاده از آب قنات هاي این شهر که قدمت
آن به بیش از 5 هزار سال می رسد گندم و جو مردم این
شهر را که حاصل دست رنج خودشان براي امرار معاش بود
به آرد تبدیل می کرد، اما امروزه متأسفانه پنج آسیاب
تقریباً مخروبه شده یا از بین رفته اند. حال یکی از این
آسیاب هاي شش گانه، معروف به آسیاب «خان» به همت
"سید احسان االله ایزدي طباء زواره" بازسازي و به مجموعه
سفره خانه سنتی براي پذیرایی از مسافران و گردشگران

 
داخلی و خارجی تبدیل شده است. 

به گزارش ایسنا در همین رابطه مالک آسیاب آبی خان
زواره گفت: براي حفظ میراث فرهنگی و توسعه گردشگري
شهر تاریخی زواره، آسیاب آبی ششم معروف به آسیاب
خان از مجموع شش آسیاب قدیمی شهر زواره که قدمت

 
1000 ساله دارد را خریداري و بازسازي کرده ام. 

ایزدي با اشاره به مساحت 700 متر مربع آسیاب آبی گفت: با هزینه اي بالغ بر یک میلیارد تومان ساختمان آسیاب آبی خان بازسازي
شده است و با کمک کارشناسانی از شهر دزفول قنات خروجی آسیاب تخلیه و آب در آسیاب به جریان در آمد و روز یکشنبه 21 دي

 
ماه سنگ هاي آسیاب آبی پس از 60 سال به حرکت در آمد. 

وي ادامه داد: در مرحله اول بازسازي آسیاب آبی ششم "خان"زواره سفره خانه سنتی راه اندازي شد و هم آسیاب آبی کار خودش را با

 
تبدیل گندم به آرد آغاز کرد. 

وي افزود: با تکمیل این طرح شامل ساخت اقامتگاه به مساحت دو هزار متر مربع، نمایشگاه دائمی صنایع دستی منطقه و غذاهاي

 
محلی و سنتی و شتر سواري و کویرنوردي زمینه اشتغال نزدیک به 100 نفر فراهم خواهد شد. 

کارشناسان میراث فرهنگی معتقدند قدمت ساختمان اصلی آسیاب آبی ششم زواره که در عمق 10 متري زمین بنا شده به بیش از

 
1000 سال می رسد. این کارشناسان قدمت قسمت هاي بعدي این آسیاب آبی را به پیش از دوران صفویه می دانند. 



 
در بازسازي بزرگترین آسیاب آبی ایران قسمت هایی از سقف این بنا که مربوط به هزار سال پیش است؛ حفظ شده است. 

مهدي مشهدي، مدیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان اردستان نیز گفت: قدمت آسیاب آبی خان زواره به پیش

 
از اسلام می رسد و در دوران صفویه هم بخش هایی به ساختمان اصلی آسیاب افزوده شده است. 

وي افزود: این آسیاب در مقایسه با سایر آسیاب هاي ایران از زیبایی فوق العاده اي برخوردار است و پرونده این اثر با ارزش تاریخی
براي ثبت در فهرست آثار ملی ایران آماده شده و به تأیید اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اصفهان رسیده

 
و قرار است پرونده به تهران ارسال شود. 

در همین رابطه محمد رضا شواخی زواره یک قعال رسانه اي در این خصوص گفت: وجود قنات هاي زواره و جوي پر آب در گذشته

 
سبب شده تا مردم این دیار در کنار جوي خروشان آب قنات ها، اقدام به ساخت و راهاندازي شش آسیاب آبی نمایند. 

وي افزود: وجود این آسیاب ها در نزدیک هم حکایت از استقرار جمعیت زیاد و رونق کسب و کار در این منطقه در گذشته به مرکزیت
شهر زواره دارد، زیرا فاصله آسیاب آبی اول تا آسیاب آبی ششم کمتر از 4 کیلومتر است و بین این دو آسیاب آبی 4 آسیاب آبی دیگر

 
هم فعالیت داشته اند. 

این فعال رسانه اي گفت: از 6 آسیاب آبی شهر تاریخی زواره 3 آسیاب به کلی تخریب شده است که به دلیل توسعه شهر زواره، آسیاب

 
هاي اول و دوم در محدوده شهر قرار گرفته و بر بقایاي این دو آسیاب ساختمان هاي مسکونی و تجاري ساخته شده است. 

شواخی ادامه داد: هم اکنون بقایاي آسیاب هاي سوم و چهارم در دو طرف میدان ورودي شهر زواره میدان امام حسین علیه السلام

 
خودنمایی می کند که قابل احیا و بازسازي هستند. 

وي تصریح کرد: آسیاب آبی پنجم نیز به دلیل تغییر مسیر جاده زواره به اردستان در سال هاي گذشته به کلی تخریب شد. آخرین
آسیاب آبی زواره که ششمین آسیاب محسوب می شود و به آسیاب خان معروف است هم اکنون در فاصله یک کیلومتري محدوده

 
فعلی شهر زواره واقع است که به عنوان بزرگترین آسیاب آبی ایران بازسازي شده است. 

این فعال رسانه اي خاطرنشان کرد: آسیاب هاي آبی زواره روزگاري رونق داشته و افراد زیادي از طریق آن امرار معاش می کرده اند.
این آسیاب ها علاوه بر مکانی اقتصادي، محلی براي استراحت مسافرانی که با پاي پیاده از زواره به اردستان یا بالعکس در این مسیر

 
تردد می کرده اند و محلی براي تفریح مردم این شهر به ویژه جوانان نیز بوده است. 

انتهاي پیام



بسته خبري| از پرداخت 108 میلیارد تومان تسهیلات کرونا در ایلام تا توسعه

زیرساخت هاي اربعین با کمک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) |

خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  274  |  تاریخ: 1399/10/22

در این بسته خبري خبرهایی همچون « صدور مجوز فعالیت 22 کارگاه صنایع دستی در ایلام»، « ایلام، استان 27 کشور در
شیوع مواد مخدر است»، « توسعه زیرساخت هاي اربعین با کمک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)»، « پرداخت 108

میلیارد تومان تسهیلات کرونا در ایلام »منتشر شده است.

در این بسته خبري خبرهایی همچون « صدور مجوز فعالیت 22 کارگاه صنایع دستی در ایلام»، « ایلام، استان 27 کشور در
شیوع مواد مخدر است»، « توسعه زیرساخت هاي اربعین با کمک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)»، « پرداخت 108 میلیارد

 
تومان تسهیلات کرونا در ایلام »منتشر شده است. 

به گزارش خبرگزاري فارس از ایلام، در این بسته خبري خبرهایی همچون « صدور مجوز فعالیت 22 کارگاه صنایع دستی در ایلام»،
« ایلام، استان 27 کشور در شیوع مواد مخدر است»، « توسعه زیرساخت هاي اربعین با کمک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)»،

 
« پرداخت 108 میلیارد تومان تسهیلات کرونا در ایلام »منتشر شده است. 

 
مجوز فعالیت 22 کارگاه صنایع دستی در ایلام صادر شد 

عبدالمالک شنبه زاده مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ایلام از صدور و تمدید 22 فقره مجوز تأسیس کارگاه
صنایع دستی در استان در سه ماهه پاییز سال جاري خبر داد و گفت: در این مدت 13 فقره مجوز جواز تاسیس کارگاهی و 9 فقره

 
مجوز پروانه تولید کارگاه در رشته هاي مختلف صنایع دستی در استان صادر و تمدید شده است. 

وي افزود: مجوز تاسیس کارگاهی مجوزي است که براي راه اندازي و ایجاد ظرفیت هاي جدید تولید، اشتغال، توسعه و تکمیل ظرفیت

 
هاي موجود در یک رشته مصوب صنایع دستی صادر می شود و بیانگر پیش بینی ظرفیت و نوع تولید محصولات است. 

 
ایلام، استان 27 کشور در شیوع مواد مخدر است 

محمد نوذري معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار ایلام در نشست شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان با اشاره به
اینکه ایلام استان 27 کشور در زمینه شیوع مواد مخدر است، گفت: نرخ شیوع اعتیاد در کشور 5/7 درصد است که این آمار در این

 
استان 1/9 درصد است. 

وي افزود: پیشگیري و مبارزه با مواد مخدر به یک ارگان و نهاد مربوط نیست و همه جامعه باید خود را در این امر مسوول بدانند و در

 
این راستا در جامعه ایجاد حساسیت شود. 

 
زیرساخت هاي اربعین با کمک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) توسعه می یابد 



احمد کرمی معاون امور عمرانی استانداري ایلام در حاشیه بازدید از زیرساخت هاي اربعین که با حضور مدیرکل امور استان هاي دفتر
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) انجام شد و گفت: در سال هاي اخیر ستاد اجرایی فرمان حضرت امام نقش بارز و ارزشمندي در

 
برگزاري مراسم اربعین داشت. 

وي در ادامه با عنوان این مطلب که زیرساخت هاي اربعین با کمک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) توسعه می یابد، افزود: در
بازدید از زیرساخت هاي اربعین در شهرستان مهران که به اتفاق مسوولان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) صورت پذیرفت

 
مباحث مختلفی مورد بحث و بررسی قرار گرفت.  

 
108 میلیارد تومان تسهیلات کرونا در ایلام پرداخت شد 

احمد خان محمدیان مدیر اشتغال و کارآفرینی تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام گفت: 108 میلیارد تومان تسهیلات کرونا تاکنون به

 
22 هزار و 700 طرح در این استان پرداخت شد. 

وي افزود: ایلام داراي رتبه اول کشوري در ثبت نام متقاضیان و معرفی کارگاه ها به بانک هاي عامل و رتبه اول پرداخت تسهیلات به

 
مشاغل آسیب دیده از کرونا به نسبت سهم ابلاغی است. 

انتهاي پیام/ 970877



حسینی: گرانی و هرج و مرج اقتصادي به هیچ وجه پذیرفتنی نیست

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  275  |  تاریخ: 1399/10/22

سخنگوي کمیسیون عمران مجلس، با اشاره به مشکلات گرانی و آشفتگی در حوزه هاي مختلف کشور، گفت: گرانی ها، تورم
و هرج و مرج در حوزه صنعت، خودرو و مسکن به هیچ وجه…

سخنگوي کمیسیون عمران مجلس، با اشاره به مشکلات گرانی و آشفتگی در حوزه هاي مختلف کشور، گفت: گرانی ها، تورم و
هرج و مرج در حوزه صنعت، خودرو و مسکن به هیچ وجه پذیرفتنی نیست و توسعه عدالت محوري با این مشی هرگز تحقق نخواهد

 
یافت. 

سید البرز حسینی گفت: وعده الهی در حال تحقق است، آنکه ادعا
می کرد کدخداي دنیاست امروز به حرمت خون پاك شهدا که به
دست شنیع ترین افراد ریخته شده، هیبت پوشالیشان فرو می ریزد.
کنگره آمریکا توسط دولت اوباش به سردستگی رئیس جمهور
قماربازش فتح می شود و صورت باطن آمریکا همان فردي است که
پشت میز رئیس مجلس آمریکا تکیه زد. لذا قاتلین سردار پاك

 
سرشت سپاه اسلام حتی توسط خودشان هم در امان نخواهند بود. 

انتقاد از تدوین لایحه بودجه 1400 بر اساس سیگنال هاي

 
عهدشکنان خارجی 

نماینده مردم خدابنده در مجلس شوراي اسلامی افزود: دولت سست پیمان آمریکا از برگشت به برجام سخن می گوید، به کدامین
تضمین؟ به عهد شکن دیروز چه امیدي براي قرار فردایش است؟ چرا برخی در درون همچنان دل به سراب بدعهدان بستند و تا جایی

 
پیش رفتند که حتی شاکله مهم ترین لایحه بودجه 1400 را بر اساس سیگنال هاي عهد شکنان دیروز تدوین کردند. 

سخنگوي کمیسیون عمران مجلس یازدهم تصریح کرد: با شناخت همین بدعهدي دشمن است که مقام معظم رهبري فرمودند،
«امروز پاي قدرتمند خود را با عصاي بیگانه عوض نکنید». متاسفانه تحریم هاي ناجوانمردانه از یک سو و خود تحریمی هاي داخلی،
سوء مدیریت درون و برون مرزي در بسیاري از سطوح مدیریتی کشور از سوي دیگر باعث ایجاد کلکسیونی از مشکلات منزلتی و

 
معیشتی براي مردم انقلابی و نجیب کشور شده است. 

 
آخرین تیر خلاص با گرانی هاي افسارگسیخته به سفره فرودستان جامعه زده شد 

حسینی با بیان اینکه چرا باید هر روز سفره مردم کوچک و کوچک تر شود، گفت: آنچه امروز جامعه را دچار بحران نموده، مسئله
بغرنج گرانی و تورم است. رئیس محترم دولت می گوید خیلی آهسته قیمت ها را افزایش دادیم تا کسی متوجه نشود. آیا می دانید با

این کار آخرین تیر خلاص را به سفره فرودستان جامعه که حامیان واقعی انقلاب و نظام هستند، زدید؟ 



 
دولت اجازه دهد یکبار مردم طرف برد-برد باشد 

این نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: آقاي رئیس جمهور؛ امروز کودکان بی بضاعت این سرزمین هیچ آرزویی
ندارند، مصاحبه آن کودك کار در برنامه ماه عسل را به یاد دارید که در جواب مجري برنامه گفت هیچ آرزوي ندارد و اصلا وقت نمی
کند که به آن فکر کند، امروز به خاطر فقر خودکشی کرده است. آقاي روحانی؛ صداي نیاز همیشه بلند نیست، صداي بسیاري از آنها
در سطل هاي زباله شهر حبس شده است، شیشه ماشینتان را پایین بکشید، حتما وضع اقتصاد و معیشت و نفوس مردم را در چهره
رنج کشیده افراد کمر تا شده در سطل هاي زباله را خواهید دید. بگذارید یکبار مردم طرف برد-برد شما باشند. جناب آقاي روحانی به

 
یاد داشته باشید خانمان سوز بود آتش آهی، گاهی. 

وي در ادامه اظهار کرد: مشکلات فزاینده معیشتی، گرانی، تورم افسارگسیخته، تشدید بیکاري، اقتصاد فلج، تاراج دارایی مردم در
بورس، رشد نقدینگی 3 هزار میلیاردي حاصل از سیاست هاي پولی و مالی غلط، آشفتگی در بخش کشاورزي به ویژه در تامین نهادها،
هرج و مرج در حوزه صنعت، خودرو، فولاد، مسکن و تعطیلی پروژه هاي عمرانی به هیچ وجه پذیرفتنی نیست. توسعه عدالت محور با

 
این مشی هرگز تحقق نخواهد یافت. 

 
ضرورت حضور رئیس جمهور در خط مقدم حل مشکلات مردم 

حسینی افزود: ریاست محترم جمهور مگر نمی گویید که در جنگ اقتصادي هستیم، توصیه می کنم در این ایام باقی مانده از ستاد
کرونا پا به بیرون بگذارید و در خط مقدم حل مشکلات مردم حضور یابید. ژنرال هایتان را بیدار کنید، آنها خود را والی هایی می دانند

 
که حضورشان نعمت است اما عملکردشان با شاخص هاي موجود در جامعه نقمت بوده است. 

نماینده مردم خدابنده در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: آقاي رئیس جمهور؛ حضور با کفش معاون اولتان در چادر زلزله زدگان
سرپل ذهابی را به یاد دارید، اگر به این رفتار نهیب می زدید امروز حضور در مجلس برایتان راحت تر بود. بدانید که اگر به توصیه
رهبر فرزانه در جهت تعامل بین قوا در مذاکره داخلی گام بردارید آنگاه گر مقدر بشود، سلک سلاطین پوید سالک بی خبر خفته به

 
راهی، گاهی. 

 
140 روستاي خدابنده در تنش آبی به سر می برند 

وي با اشاره به مشکلات مردم حوزه انتخابیه خود، گفت: در سطح استان، تخصیص آب از مطالبات جدي مردم و مجمع نمایندگان
است، وزیر نیرو توجه داشته باشد که بر سر این موضوع هیچ مماشاتی نخواهیم داشت. مردم خدابنده با داشتن منابع استعداد هاي بی
بدیل خدادادي در زمینه هاي مختلف بعد از گذشت 42 سال از انقلاب که 382 شهید، هزار و 34 جانباز نثار نظام نمودند، هنوز از
ابتدایی ترین امکانات بی بهره هستند و اندك درآمد حاصله از تلاش مردم سخت کوش به دلیل نبود زیر ساخت ها از شهرستان خارج

 
می شود. 

حسینی یادآور شد: رفع بیکاري جوانان، ایجاد صنایع تبدیلی کشاورزي، ایجاد اشتغال، رسیدگی به امور بهداشت و درمان شهرستان
که نبود تجهیزات پزشک امان مردم را بریده، آب شرب شهري و روستایی نیز در وضعیت خوبی نیست. با منابع آبی مطمئن همچنان

 
140 روستاي شهرستان در تنش آبی به سر می برند. 



سخنگوي کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: تسریع در روند اجراي پروژه هاي زیرساختی همچون تکمیل راه هاي
اصلی روستاي و پروژه هاي ورزشی و بیمارستان 200 تختخوابی، توسعه شبکه گاز روستایی، رونق صنعت گردشگري با وجود پتانسیل

هاي بالفعل، ایجاد و تکمیل فضاهاي آموزشی مورد نیاز از مطالبات جدي مردم این منطقه است.



8 راه ساده براي موفقیت
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بهترین راه هاي رسیدن به موفقیت را از بهترین رهبر هاي جهان به صورت یک جا جمع شده اند.

 
بهترین راه هاي رسیدن به موفقیت را از بهترین رهبر هاي جهان به صورت یک جا جمع شده اند. 

موفقیت خود را چگونه تعریف کنیم؟ آیا موفقیت ربطی به حقوق
کلان از محل کار ما، زندگی در یک خانه فوق العاده بزرگ یا راندن

 
بهترین خودروي جهان دارد؟ 

 
این مسائل قطعا معیار هاي موفقیت نیستند. 

ایجاد یک کسب و کار و کارآفرینی مستلزم استعداد هاي منحصر به
فرد و عشق به حرفه است و این در خصوص چیز هاي غیر اخلاقی

 
نیست و درمورد فرصت و توانایی شما در کشف رویاي خودتان است. 

 
8 قانون بسیار ساده وجود دارد که می توانید براي موفقیت واقعی از آن ها پیروي کنید. 

 
علاقه مند باشید 

 
کاري که عاشق آن هستید را انجام دهید و اگر آن را دوست ندارید، پس چرا این کار را می کنید؟ 

اگر مشاغلی ایجاد کنیم یا شغلی را ادامه دهیم که مورد علاقه ما نیستند، خودمان را دست کم گرفته ایم و این مانند پسري است که

 
یک مشاور فنی است که واقعا می خواهد خواننده اصلی یک گروه باشد. 

نتیجه عشق ورزیدن به کار این است که اگر واقعا همان کاري را انجام دهید که می خواهید، خلاق تر، با انگیزه تر و هماهنگ تر

 
خواهید بود و از نظر اقتصادي شخصی مرفه تر خواهید بود. 

 
سخت کار کنید 

هرگز خودتان را گول نزنید. موفقیت از سخت کوشی ناشی می شود و ممکن است دریابید که اگرچه تمام کار هاي سنگین را انجام
می دهید، امّا رضایت یک کار در خوب انجام دادن آن هم وجود دارد. امّا به یاد داشته باشید که شما باید به دیگران اعتماد کنید.

 
بنابراین، اطمینان حاصل کنید که خود را با همکارانی که داراي همان اخلاق کاري شما هستند احاطه کنید. 



 
خوب باشید 

افراد موفق براي فوق العاده بودن تلاش می کنند. بنابراین، خود (و تیم خود) را تحت فشار قرار دهید تا اطمینان حاصل کنید که به
توانایی بالقوه خود رسیده اید و حتماً پیروزي هاي خود را جشن بگیرید که نه تنها اعتماد به نفس در تیم شما ایجاد می کند، بلکه
باعث می شود همکاران شما درگیر کار شوند و همچنین مشتریان شما را از حق رأي دادن نگه دارند. اگر کتاب را از خوب به عالی

 
نخوانده اید، یک نسخه از آن را تهیه کنید و مطالعه کنید. 

 
تمرکز کنید 

تمرکز همیشه موفقیت را به همراه دارد - که بدون تأکید واضح بر آنچه بیشتر از همه مهم است، امکان پذیر نیست و رهبران دائماً

 
باید این حقیقت حیاتی را به خود یادآوري کنند. تمرکز نیاز به پیگیري یک مأموریت و چشم انداز دارد. 

 
محدود نباشید 

خود را محدود به یک حوزه فکر کردن نکنید و اجازه ندهید ترس در مسیر شما قرار گیرد. امروز، مردم انتظارات غیر عادي دارند.
بنابراین، شما باید فوق العاده باشید تا مورد توجه قرار بگیرید و با بازار هدف خود روابط قوي برقرار کنید. چه یک محصول بفروشید و

 
چه خدمات ارائه کنید، باید نهایت تجربه را داشته باشید. 

 
خدمت کنید 

بهتر شدن خدمات مشتري همیشه یکی از مهم ترین مزیت هاي رقابتی براي هر شغلی بوده و خواهد بود. تأمین نیاز هاي مشتري به
شما کمک می کند تا یک برند بسیار قدرتمند و به یاد ماندنی بسازید. پاسخگو باشید، گوش دهید و مشاهده کنید - در این صورت

 
ارزش ایجاد خواهید کرد. از اشتباهات در خدمت یاد بگیرید. 

 
ایده بسازید 

 
علاوه بر خدمات، نبوغ، اصالت و فکر رو به جلو در نهایت برند شما را هدایت می کند. امید و نبوغ بخشی از فرآیند خلاقیت است. 

 
شما همیشه باید به نوآوري خصوصاً در یک فضاي بازار رقابتی ادامه دهید. وقتی نوبت به ایده پردازي می رسد، خود را محدود نکنید. 

 
سمج باشید 

توسعه کسب و کار و کارآفرینی باید از روي عشق شکل بگیرد. و هر عشق بزرگ نیاز به اشتیاق و پشتکار دارد تا رویاي شما را به
تصویر بکشد. اگرچه شکست و ناکامی هایی را تجربه خواهید کرد، موفقیت و پیروزي را نیز در مسیر خود خواهید یافت.



بسته خبري| از پرداخت 108 میلیارد تومان تسهیلات کرونا در ایلام تا توسعه

زیرساخت هاي اربعین با کمک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  277  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش خبرگزاري فارس از ایلام، در این بسته خبري
خبرهایی همچون « صدور مجوز فعالیت 22 کارگاه صنایع
دستی در ایلام»، « ایلام، استان 27 کشور در شیوع مواد
مخدر است»، « توسعه زیرساخت هاي اربعین با کمک
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)»، « پرداخت 108

 
میلیارد تومان تسهیلات کرونا در ایلام »منتشر شده است. 

 
مجوز فعالیت 22 کارگاه صنایع دستی در ایلام صادر شد 

عبدالمالک شنبه زاده مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ایلام از صدور و تمدید 22 فقره مجوز تأسیس کارگاه
صنایع دستی در استان در سه ماهه پاییز سال جاري خبر داد و گفت: در این مدت 13 فقره مجوز جواز تاسیس کارگاهی و 9 فقره

 
مجوز پروانه تولید کارگاه در رشته هاي مختلف صنایع دستی در استان صادر و تمدید شده است. 

وي افزود: مجوز تاسیس کارگاهی مجوزي است که براي راه اندازي و ایجاد ظرفیت هاي جدید تولید، اشتغال، توسعه و تکمیل ظرفیت

 
هاي موجود در یک رشته مصوب صنایع دستی صادر می شود و بیانگر پیش بینی ظرفیت و نوع تولید محصولات است. 

 
ایلام، استان 27 کشور در شیوع مواد مخدر است 

محمد نوذري معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار ایلام در نشست شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان با اشاره به
اینکه ایلام استان 27 کشور در زمینه شیوع مواد مخدر است، گفت: نرخ شیوع اعتیاد در کشور 5/7 درصد است که این آمار در این

 
استان 1/9 درصد است. 

وي افزود: پیشگیري و مبارزه با مواد مخدر به یک ارگان و نهاد مربوط نیست و همه جامعه باید خود را در این امر مسوول بدانند و در

 
این راستا در جامعه ایجاد حساسیت شود. 

 
زیرساخت هاي اربعین با کمک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) توسعه می یابد 

احمد کرمی معاون امور عمرانی استانداري ایلام در حاشیه بازدید از زیرساخت هاي اربعین که با حضور مدیرکل امور استان هاي دفتر
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) انجام شد و گفت: در سال هاي اخیر ستاد اجرایی فرمان حضرت امام نقش بارز و ارزشمندي در

 
برگزاري مراسم اربعین داشت. 



وي در ادامه با عنوان این مطلب که زیرساخت هاي اربعین با کمک ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) توسعه می یابد، افزود: در
بازدید از زیرساخت هاي اربعین در شهرستان مهران که به اتفاق مسوولان ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) صورت پذیرفت

 
مباحث مختلفی مورد بحث و بررسی قرار گرفت.  

 
108 میلیارد تومان تسهیلات کرونا در ایلام پرداخت شد 

احمد خان محمدیان مدیر اشتغال و کارآفرینی تعاون، کار و رفاه اجتماعی ایلام گفت: 108 میلیارد تومان تسهیلات کرونا تاکنون به

 
22 هزار و 700 طرح در این استان پرداخت شد. 

وي افزود: ایلام داراي رتبه اول کشوري در ثبت نام متقاضیان و معرفی کارگاه ها به بانک هاي عامل و رتبه اول پرداخت تسهیلات به

 
مشاغل آسیب دیده از کرونا به نسبت سهم ابلاغی است. 

انتهاي پیام/ 970877



 رییس سازمان صمت گیلان خبر داد :  رشد 50 درصدي صادرات محصولات تولیدي استان / طی 9

ماهه 99 کمتر واحدي تولیدي در استان تعطیل شد

منبع: کاشف اسرارشماره خبر:  278  |  تاریخ: 1399/10/22

کاشف اسرار- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان از رشد 50 درصدي صادرات محصولات تولیدي استان در 9 ماهه
امسال خبر داد و گفت: در همین مدت زمانی چیزي حدود 461 میلیون دلار کالا از این خطه صادر شده است. به گزارش

کاشف اسرار،فرهاد دلق پوش با بیان اینکه علی رغم تمام فشارها و (...) نوشته  رییس سازمان ...

کاشف اسرار- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان از رشد 50 درصدي صادرات محصولات تولیدي استان در 9 ماهه

 
امسال خبر داد و گفت: در همین مدت زمانی چیزي حدود 461 میلیون دلار کالا از این خطه صادر شده است. 

به گزارش کاشف اسرار،فرهاد دلق پوش با بیان اینکه علی رغم تمام فشارها و مشکلات اقتصادي صادرات محصولات تولیدي گیلان در
9 ماهه امسال رشد 50 درصدي داشته به خبرنگار خبرگزاري شبستان از رشت اظهار داشت: در 9 ماهه امسال حدود 461 میلیون

 
دلار کالا از استان گیلان صادر شده است. 

وي بحث تولید و صنعت را وابسته به بسیاري از مسائل، سیاست ها، تدابیر و اقدامات اقتصادي دانست و با بیان اینکه محصول آن
ایجاد اشتغال و تولید پایدار است عنوان کرد: اگر همه بخش ها به تکالیف خود در حوزه تولید به خوبی عمل کنند بدون شک حال و

 
روز بخش تولید کشور خوب می شود. 

این مسئول،تدوین قوانین، ضوابط، اجراي دستورالعمل هایی در جهت رونق تولید و سیاست هاي پولی و مالی را که در همه عرصه

 
هاي اقتصادي مهم است را مورد اشاره قرار داد . 

دلق پوش،تصریح کرد: گیلان با برخورداري از ظرفیت هاي بسیار خوب با وجود شرایط خاصی که به علت تحریم، نبود مواد اولیه و

 
شیوع کرونا حاکم است در سایه تلاش جمعی مسئولان، تراز آن مثبت است. 

وي با بیان اینکه گیلان در حوزه صدور پروانه هاي بهره برداري وضعیت مطلوبی دارد شرایط امسال و سال گذشته استان از این حیث
را مورد مقایسه قرار داد و ابراز داشت: در 9 ماهه سال گذشته حدود 119 پروانه بهره برداري در گیلان صادر شد که این رقم امسال با

 
یک افزایش و رشد 20 درصدي به 143 فقره رسیده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان با اشاره به اینکه در 9 ماهه امسال و به علت تدابیر ویژه دولت و دیگر حمایت هاي انجام
شده کمتر واحدي تولیدي در استان دچار تعطیلی شد اذعان کرد: در چندین مورد تحقق شعار جهش تولید را در گیلان به عینه

 
شاهد بودیم که دو واحد فعال در بخش تولید قطعات خودرو از این جمله هستند. 

دلق پوش با بیان اینکه گیلان در حوزه صادرات محصولات تولیدي که بخشی از آن تولیدات صنعتی است هم شرایط خوبی دارد
یادآور شد: طبق گزارش ها و آمارهاي موجود صادرات محصولات تولیدي گیلان در 9 ماهه سال 99 نسبت به مدت مشابه سال

 
گذشته 50 درصد رشد داشته است. 



وي رشد 37 درصدي گیلان از حیث میزان صادرات و تناژ آن نسبت به مدت مشابه سال گذشته را مرهون تلاش ها و حمایت هایی

 
که تاکنون انجام گرفته دانست و افزود: این حجم از صادرات از طریق مرزهاي آبی و خاکی استان گیلان انجام شده است. 

این مسئول، 114 میلیون صادرات استان در سال 96 را مورد اشاره قرار داد و خاطر نشان کرد: میزان صادرات گیلان در سال 98 با
یک رشد پنج برابري به حدود 578 میلیون دلار رسید و براي امسال هم صادرات 600 میلیون دلاري را از استان هدف گذاري کرده

 
ایم. 

دلق پوش با بیان اینکه تاکنون 461 میلیون دلار از مجموع صادرات 600 میلیون دلاري هدفگذاري شده گیلان تحقق پیدا کرده است
تصریح کرد: در گیلان صنایع وابسته به دولت وجود ندارد به غیر از چند شرکت مانند شرکت سرمایه گذاري بانک ملی یا آتیه دماوند

 
بانک صنعت و معدن عموما همه آن ها اعم از سرمایه گذاران از بخش خصوصی هستند. 

وي خاطرنشان کرد: امیدواریم با حمایت هاي خوب دولت و تدوین سیاست هاي کارآمد در قوه مقننه بتوانیم این شرایط را به نحو

 
احسن حفظ کنیم و در مسیر توسعه پایدار حرکت کنیم. 

پایان پیام



افتتاح و کلنگ زنی 12 طرح توسعه اي صنعت مس در مجتمع مس سرچشمه و

شهربابک

منبع: شما نیوزشماره خبر:  279  |  تاریخ: 1399/10/22

با حضور علی رضا رزم حسینی وزیر صمت و جمعی از مقامات استانی و شهرستانی، 7 طرح توسعه اي در حوزه تولید و
مسئولیت و خدمات اجتماعی در شهرستان رفسنجان و مجتمع مس سرچشمه با سرمایه گذاري ارزي 572 میلیون یورو و

2987 میلیارد تومان و 5 طرح توسعه اي در مجتمع مس شهربابک با سرمایه گذاري ارزي 129 میلیون یورو ...

 
کد خبر : 973749 1399/10/21 23:51:55 

با حضور علی رضا رزم حسینی وزیر صمت و جمعی از
مقامات استانی و شهرستانی، 7 طرح توسعه اي در حوزه
تولید و مسئولیت و خدمات اجتماعی در شهرستان
رفسنجان و مجتمع مس سرچشمه با سرمایه گذاري ارزي
572 میلیون یورو و 2987 میلیارد تومان و 5 طرح توسعه
اي در مجتمع مس شهربابک با سرمایه گذاري ارزي 129
میلیون یورو و 1643 میلیارد تومان افتتاح و کلنگ زنی

 
شد. 

به گزارش شمانیوز؛ با حضور علی رضا رزم حسینی وزیر صمت، علی زینی وند استاندار کرمان، حجت الاسلام حسین جلالی نماینده
مردم رفسنجان و انار، مصطفی رضا حسینی نماینده مردم شهربابک در مجلس شوراي اسلامی، شهباز حسن پور نماینده مردم
سیرجان و بردسیر در خانه ملت حجت الاسلام اصغر عسکري امام جمعه رفسنجان، مجید فصیحی هرندي فرماندار رفسنجان، قاسم
شمسی سرپرست فرمانداري، اردشیر سعدمحمدي مدیرعامل شرکت مس، احمد انارکی محمدي رییس هیئت مدیره شرکت مس و
جمعی از مقامات استانی و شهرستانی، مجموعا 12 طرح توسعه اي در حوزه تولید و مسئولیت و خدمات اجتماعی در دو شهرستان

 
رفسنجان و شهربابک افتتاح و کلنگ زنی شد. مجموع اشتغال زایی طرح هاي افتتاح شده و در حال احداث 1055 نفر خواهد بود. 

بر اساس این گزارش، وزیر صمت در ابتداي سفر خود به استان کرمان و شهرستان رفسنجان، با حضور در منطقه ویژه اقتصادي،
کارخانه تولید مواد شیمیایی را که با سرمایه گذاري مجتمع مس سرچشمه و با سرمایه گذاري ریالی 2994 میلیارد ریال و ظرفیت
اشتغال زایی 158 نفر احداث خواهد شد، کلنگ زنی کرد. محصول نهایی این کارخانه 20 هزار تن مواد شیمیایی و 5 هزار تن سولفید

 
کربن در سال است که طبق برنامه ریزي هاي صورت گرفته در سال 1403 به بهره برداري می رسد. 

افتتاح مرکز نوآوري و شتاب ده ي شهید ستاري که توسط مجتمع مس سرچشمه راه اندازي شده است از دیگر برنامه هاي وزیر
صمت در شهرستان رفسنجان بود. این مرکز بر پایه مصوبات سفر دکتر حسن روحانی رییس جمهور محترم به استان کرمان احداث
شد تا ازاین پس این مرکز به عنوان هاب در سه حوزه صنعت مس، پسته و بحران آب، آماده حمایت براي تبدیل ایده صاحب نظران و

 
ایده پردازان به محصول باشد. 



براساس این گزارش، افتتاح مرکز بحران 50 تختخوابی شهداي صنعت مس سرچشمه در بیمارستان علی ابن ابیطالب (ع) به متراژ
1100 مترمربع، داراي سیستم فشار منفی، مجهز به فیلتر هپا و سه اتاق ایزوله از دیگر برنامه هاي بعدي مهندس رزم حسینی بود که
در جریان این سفر انجام شد. همچنین مرکز تصفیه خانه آب آشامیدنی رفسنجان از دیگر برنامه هاي وزیر صمت بود که در جریان
این سفر کلنگ زنی شد. این تصفیه خانه 30 میلیون مترمکعب در سال ظرفیت دارد و 120 میلیارد تومان سرمایه گذاري توسط

 
مجتمع مس سرچشمه در آن انجام می شود. 

در ادامه این سفر وزیر صمت با حضور در مجتمع مس سرچشمه، پروژه مکانیزاسیون معدن مجتمع مس سرچشمه، پالایشگاه جدید

 
مجتمع مس سرچشمه و فاز سوم توسعه تغلیظ مجتمع مس سرچشمه را کلنگ زنی کرد. 

بر اساس این گزارش، پروژه فاز سوم تغلیظ مجتمع مس سرچشمه در زمینی به مساحت 6٫5 هکتار و با زیربناي 5٫4 هکتار احداث
خواهد شد که با راه اندازي آن 155 نفر اشتغالزایی ایجاد می شود و زمان راه اندازي این کارخانه در سال 1403 است. ظرفیت فاز
سوم تغلیظ مجتمع مس سرچشمه 330 هزار تن کنسانتره مس و 3800 تن کنسانتره مولیبدن در سال است که این محصولات
خوراك ورودي به کوره فلش جهت تولید مس را فراهم می کند. همچنین پروژه پالایشگاه جدید مجتمع مس سرچشمه، با توجه به
انجام فازهاي توسعه در بخش هاي مختلف تولیدي در مجتمع مس سرچشمه و ایجاد ظرفیت تولید آند در شرایط کنونی به میزان
350 هزار تن در سال علاوه بر ظرفیت تولید امور پالایشگاه و ریخته گري هاي موجود، نیاز به احداث و راه اندازي یک پالایشگاه با

 
ظرفیت تولید 200 هزار تن کاتد مس در سال، با عنایت به چشم انداز آینده شرکت ملی صنایع مس ایران است. 

شایان ذکر است پیش بینی اشتغال زایی براي طرح هاي افتتاح شده و در دست ساخت در شهرستان رفسنجام و مجتمع مس

 
سرچشمه 545 نفر خواهد بود. 

وزیر صمت در ادامه سفر خود به استان کرمان وارد شهرستان شهربابک شد و در مجتمع مس شهربابک عملیات احداث چندطرح

 
مسی را با سرمایه گذاري ارزي 129 میلیون یورو و 1643 میلیارد تومان و پیش بینی اشتغال زایی براي 510 نفر کلنگ زنی کرد. 

بر اساس علی رضا رزم حسینی در ادامه سفر خود به استان کرمان ظهر امروز وارد شهربابک شد و در این مجتمع عملیات احداث فاز
2 تغلیظ میدوك با ظرفیت تولید 180 هزار تن کنسانتره، احداث تغلیظ خاك هاي کم عیار معدن مس میدوك با ظرفیت تولید 80
هزار تن کنسانتره مس، کارخانه فلوتاسیون سرباره با ظرفیت تولید 18 هزار تن کنسانتره مس، کارخانه آهک خاتون آباد با ظرفیت

 
تولید 165 هزار تن آهک و خط انتقال آب خلیج فارس به مجتمع ذوب خاتون آباد را کلنگ زنی کرد. 

بر اساس این گزارش، در ادامه این سفر وزیر صمت، استاندار کرمان، نمایندگان شهربابک، سیرجان و بردسیر و هیئت همراه از

 
مجموعه فرهنگی و ورزشی در حال احداث مجتمع مس شهربابک بازدید کردند. 

منبع: مس پرس



معرفی نفرات برتر ششمین جشنواره ابوذر گیلان

منبع: شما نیوزشماره خبر:  280  |  تاریخ: 1399/10/22

آئین اختتامیه ششمین جشنواره رسانه اي ابوذر گیلان ویژه اصحاب رسانه و خبرگزاري هاي استان گیلان در سالن مرکز
همایش هاي منطقه آزاد انزلی برگزار و نفرات برتر در 10 قالب جشنواره شامل خبر، گزارش، مصاحبه، مقاله، یادداشت،

عکس، کاریکاتور، اینفوگرافیک، موشن گرافیک و فیلم کوتاه با رأي داوران مشخص و معرفی ...

 
کد خبر : 973745 1399/10/21 23:40:09 

آئین اختتامیه ششمین جشنواره رسانه اي ابوذر گیلان
ویژه اصحاب رسانه و خبرگزاري هاي استان گیلان در
سالن مرکز همایش هاي منطقه آزاد انزلی برگزار و نفرات
برتر در 10 قالب جشنواره شامل خبر، گزارش، مصاحبه،
مقاله، یادداشت، عکس، کاریکاتور، اینفوگرافیک، موشن
گرافیک و فیلم کوتاه با رأي داوران مشخص و معرفی

 
شدند. 

به گزارش شمانیوز؛ آئین اختتامیه ششمین جشنواره رسانه
اي ابوذر گیلان ویژه اصحاب رسانه و خبرگزاري هاي
استان گیلان در سالن مرکز همایش هاي منطقه آزاد انزلی

برگزار و نفرات برتر در 10 قالب جشنواره شامل خبر، گزارش، مصاحبه، مقاله، یادداشت، عکس، کاریکاتور، اینفوگرافیک، موشن

 
گرافیک و فیلم کوتاه با رأي داوران مشخص و معرفی شدند. 

در این جشنواره بیش از یک هزار آثار ارسال شده بود که جهش تولید و اقتصاد مقاومتی، بصیرت و دشمن شناسی، مبارزه با تروریسم
و خروج آمریکا از منطقه، مبارزه با آسیب هاي اجتماعی، مسائل صنفی خبرنگاران، کرونا و کمک مؤمنانه، 40 سالگی دفاع مقدس،
دستاوردهاي انقلاب اسلامی، بسیج و حوزه هاي اقدام و امیدآفرینی محورهاي موضوعی و فرصت ها و معضلات برنج و چاي از

 
محورهاي بومی و ویژه این جشنواره بودند. 

در مراسم پایانی جشنواره ابوذر گیلان، علاوه بر دکتر محمد ولی روزبهان، رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان، ،مسعود بصیري
رییس سازمان بسیج رسانه کشور، سردار محمد عبداالله پور فرمانده سپاه قدس گیلان،محمد باقر باقرزاده مدیرکل صدا و سیما گیلان،

 
فیروز فاضلی مدیرکل فرهنگ و ارشاد گیلان و مدیران استانی و شهرستانی حضور داشتند. 

 
عضو کمسیون امنیت ملی مجلس شوراي اسلامی : 

کار رسانه اي نیازمند تدبیر و شجاعت است/جدیت و شجاعت شهید سلیمانی الگوي رسانه ها باشد 



ابراهیم رضایی عضو کمسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به ضرورت بکارگیري تدبیر و شجاعت در کار رسانه گفت:
باید در کنار رعایت اخلاق رسانه، تفکر شهید سلیمانی با همان جدیت و عقلانیت وارد عرصه رسانه شود و ماموریت جشنواره ابوذر

 
تداوم راه شهید سلیمانی در عرصه رسانه است. 

وي با تاکید بر اینکه کلیه فعالان رسانه باید در همه آثارشان تفکر سردار سلیمانی را الگو قرار دهند افزود: امروزه مهمترین نگرانی
کشور، حضور دشمنان با سرمایه گذاري عظیم در جبهه هاي فرهنگی مقابله با جمهوري اسلامی است و خبرنگاران در این مسیر

 
وظیفه خطیري برعهده دارند. 

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه خبرنگاران باید وقایع را آنگونه که هست روایت کنند تصریح کرد:
امروز ارزشمند ترین کالا اطلاعات است اما گرانترین کالا خبر است و خبرنگاران به عنوان افسران جنگ نرم در جنگ عظیم فرهنگی با

 
دشمن باید لایه ها و ابزار آن را شناسایی کرده و ارزش و اهمیت کار خود را بشناسند. 

عضو کمسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به ضرورت بکارگیري تدبیر و شجاعت در کار رسانه گفت: باید در کنار

 
رعایت اخلاق رسانه، تفکر شهید سلیمانی با همان جدیت و عقلانیت وارد عرصه رسانه شود. 

وي با اشاره به اینکه حماسه 9 دي مدیون پیشتازي گیلانیها در 8 دي سال 88 است ادامه داد: هرزمان اسم گیلان می آید یاد
حماسه 8 دي سال 88 گیلان می افتم و تصاویر پیشگامی مردم گیلان در ذهنم همیشه ماندگار است و معتقدم 8 دي به گردن 9

 
دي حق دارد. 

رضایی با بیان اینکه دو تفکر حوادث سالهاي اخیر را در کشور رقم زده اند گفت: یک تفکر ، اندیشه اي است که ریشه حل مشکلات
کشور را در خارج از کشور و در مذاکره و امتیاز دادن به خارجی ها دانسته و اعتقاد چندانی به متخصصان و جوانان نداشته و منکر

 
توان داخلی است. 

نماینده مردم دشتستان اضافه کرد: تفکر دوم اندیشه انقلاب اسلامی، امام راحل(ره)رهبر انقلاب و شهداست که معتقد است این ملت

 
می توانند مشکلاتان را حل کنند. 

رضایی با اشاره به دستاوردهاي تفکر انقلابی در پیروزي انقلاب اسلامی ، درخشش در دفاع مقدس و همچنین پیشرفت هاي چشمگیر
علمی و اقتصادي با استفاده از توان داخلی تصریح کرد: از ابتداي انقلاب تا کنون هرزمان کشور به این تفکر اعتماد شد پیشرفت
داشتیم همانگونه که ساخت مدرن ترین موشکها، پیشرفت هاي علمی و اقتصادي و ساخت پالایشگاه ها در بدترین زمانی که بیشترین

 
تحریم وجود داشت توسط همین تفکر ساخته شد. 

وي با اشاره به ضرورت ادامه راه شهید سلیمانی ها افزود: مدیران این تفکر امام و رهبري بودند و علمدار ان سردار سلیمانی است و

 
اعتقاد دارم تفکري که داعش را نابود کرد می تواند فقر و طلاق و بیکاري و محرومیت را در کشور از بین ببرد 

 
معاون فرهنگی،اجتماعی و گردشگري منطقه آزاد انزلی: 

 
نقش بسیار مهم رسانه ها در جریان اطلاع رسانی آگاهی بخشی و جریان سازي از آغاز انقلاب اسلامی 



سید حجت مهدوي، معاون فرهنگی،اجتماعی،گردشگري سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه از آغاز انقلاب اسلامی رسانه ها در
جریان اطلاع رسانی آگاهی بخشی و جریان سازي نقش بسیار مهمی داشتند، افزود: در ادامه در دفاع مقدس و همچنین دفاع از حرم

 
همین واقعیت و ضرورت کاملا دیده می شود و نقش رسانه ها به عنوان یکی از ابزار هاي کاملا محسوس و تاثیر گذار بود. 

همه دستگاه هاي اجرایی باید تلاش کنند تا وضعیت صنفی و اشتغال رسانه هاي استان وضعیت بهتري به خود بگیرد و در این امر

 
همه باید پاي کار باشند چون رسانه به عنوان نماینده افکار عمومی وظیفه سنگینی را به عهده دارد. 

فرق ما با همه رسانه هاي دنیا در صداقت و درایت و مسوولیت هاي انسانی است و رسانه هاي جمعی با تبیین نقش مناطق آزاد و به

 
خصوص منطقه آزاد انزلی به عنوان یکی از مهم ترین بنگاه هاي اقتصادي کشور در جنگ اقتصادي کمک حال کشور خواهند بود. 

 
مسوول بسیج رسانه گیلان: 

 
رسانه هاي استان علی رغم همه مشکلات پاي کار بوده اند 

مهدي پارسا مسوول بسیج رسانه استان گیلان با اشاره به اینکه در سال جهت تولید رسانه هاي استان توانستند علیرغم همه مشکلات
در کنار دستگاه هاي اجرایی در زمینه رفع مشکلات مردم گام بردارند، افزود رسانه هاي استان با توجه به شیوع کرونا در یک سال
گذشته با همه سختی ها پاي کار بوده اما این نکته قابل توجه است که وضعیت صنفی رسانه ها و معیشتی این قشر زحمتکش بسیار
در خطر است و با توجه به پیگیري هاي انجام شده اما همچنان نداشتن امنیت شغلی از خواسته ها و دغدغه هاي رسانه هاست

 
اصحاب رسانه براي دفاع از کیان و امنیت ملی خودشان به استقلال شغلی نیاز دارند. 

وي اضافه کرد: در ششمین جشنواره رسانه اي ابوذر گیلان 1386 اثر دریافت شد که رشد 19 درصدي تولید خبري نسبت به سال

 
گذشته داشتیم و 44 اثر به عنوان آثار برتر از سوي هیات داوران برگزیده شد 

منبع: مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی



تقدیر مدیران استانی کمیته امداد از خدمات بی نقص بیمه سرمد

منبع: فراز نیوزشماره خبر:  281  |  تاریخ: 1399/10/22

به گزارش  "فرازنیوز"  جمعی از مدیران بیمه سرمد و مدیران کمیته امداد امام خمینی در استان سمنان با یکدیگر دیدار
کردند. در ابتداي این دیدار، مهدي شمسایی سرپرست مدیریت امور استان ها و شبکه فروش به معرفی خدمات بیمه سرمد

به بیمه گذاران بزرگی چون کمیته امداد امام خمینی پرداخت و حضور این کمیته را در ...

فرازنیوز : مدیران کمیته امداد امام خمینی در استان
سمنان از خدمات باکیفیت، سریع و بدون نقص بیمه سرمد

 
به بیمه شدگان این کمیته تقدیر کردند.  

به گزارش  "فرازنیوز"  جمعی از مدیران بیمه سرمد و
مدیران کمیته امداد امام خمینی در استان سمنان با

 
یکدیگر دیدار کردند. 

در ابتداي این دیدار، مهدي شمسایی سرپرست مدیریت
امور استان ها و شبکه فروش به معرفی خدمات بیمه سرمد به بیمه گذاران بزرگی چون کمیته امداد امام خمینی پرداخت و حضور
این کمیته را در میان مشتریان بزرگ سرمد، باعث برکت امور بیمه اي این شرکت برشمرد. سید مهدي جعفري تنها سرپرست معاونت
فنی بیمه هاي زندگی نیز در این جلسه، ضمن تقدیر از همراهی مدیران و مجموعه بزرگ کمیته امداد درخصوص ارائه پوشش بیمه
هاي عمر و سرمایه گذاري به کودکان بی سرپرست تحت پوشش این کمیته، ارائه خدمات بهینه به خانواده بزرگ کمیته امداد و

 
مددجویان را از بخشی از مسئولیت اجتماعی بیمه سرمد دانست. 

محسن مسعودیان راد مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) سمنان هم در این جلسه، رسالت بیمه را ایجاد آرامش و اطمینان خاطر

 
جامعه در برابر خطرات دانست و از خدمات باکیفیت، سریع و بدون نقص بیمه سرمد به بیمه شدگان این کمیته تقدیر کرد. 

وي در ادامه به توجه این کمیته به بیمه هاي عمر و پس اندار ایتام و کودکان بی سرپرست اشاره کرد و گفت: کارآفرینی و خودکفایی
کودکان بی سرپرست، می تواند با حضور این افراد در فضاي فعالیت صنعت بیمه رقم بخورد. نکته اي که قوسی معاون کمیته امداد
استان هم بر آن تاکید داشت و از مدیران بیمه سرمد خواست با برگزاري دوره هاي آموزشی به صورت کارگاهی براي آموزش فن بیمه

 
گري، فضا را براي حضور این افراد در حوزه بیمه فراهم کنند. 

در پایان این جلسه، مدیران بیمه سرمد سه دستگاه تبلت به کودکان بی سرپرست تحت پوشش کمیته امداد اهدا کردند.



مراقب آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین باشید!

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  282  |  تاریخ: 1399/10/22

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی هاي جعلی اخذ
تسهیلات اشتغالزایی با ...

به گزارش بولتن نیوز، معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال در
اطلاعیهاي اعلام کرد: برخی از افراد سودجو با استفاده از نیاز مردم و
جلب اعتماد آنها با انتشار آگهی هاي جعلی و با عناوینی همچون اخذ
تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود کم به نام وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی با وعده هاي دروغین به دنبال جذب مشتري، اخاذي،

 
کلاهبرداري و سوء استفاده از هموطنان هستند. 

بر اساس اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال، حمایت از
متقاضیان طرح هاي سرمایه گذاري به منظور توسعه کسب و کار فقط از طریق "سامانه کارا" که تنها سامانه رسمی و قانونی وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر بوده و درخواست متقاضیان پس از ثبت نام در سامانه از طریق "دستگاه هاي اجرایی

 
ذیربط" در شهرستان ها و استان ها و"کمیته فنی" و "موسسات عامل" مورد بررسی قرار می گیرد. 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از هموطنان خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد مشکوك،
موضوع را از ساعت 9 صبح الی 14 به دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال به شماره 02164492810 اطلاع دهند.



گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید

منبع: خبر ایرانشماره خبر:  283  |  تاریخ: 1399/10/22

خبرایران : رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس
جمهور، مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ

برگزار شد.

خبرایران : رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس

 
جمهور، مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ برگزار شد. 

به گزارش خبرایران از روابط عمومی بانک اقتصادنوین، در این
مراسم علی امانی، نایب رئیس هیئت مدیره این بانک با اشاره به
سابقه و عملکرد نخستین بانک خصوصی ج.ا.ا در طول 20 سال
فعالیت خود گفت: این بانک از بدو تاسیس تلاش خود را بر این
قرار داده که به عنوان بانک پیشرو در مرحله گذار از بانکداري
سنتی به مدرن نقش آفرین باشد و در این چارچوب سعی کرده
با تکمیل زنجیره خدمات پولی و مالی از قبیل بیمه، کارگزاري
بورس، تامین سرمایه، صرافی و سایر خدمات به جایگاه بالاتري

 
در صنعت مالی دست پیدا کند. 

امانی افزود: ورود نوآوري به سیستم بانکی کشور مستلزم ایجاد بازارهاي جدید در کشور است و گروه مالی اقتصادنوین، در تلاش است
با استفاده از مجموعه کامل سرویس هاي مالی که در اختیار دارد، در خلق این بازارها به کمک تیم هاي نوآور بیاید و همچنین از

 
کمک آن ها در تکمیل زنجیره ارزش گروه مالی اقتصادنوین بهره ببرد. 

در ادامه علیرضا دلیري، مشاور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري با اشاره به حرکت بانک اقتصادنوین تغییر فضاي بانکداري
سنتی به بانکداري نوین گفت: زمان آن رسیده که خود را با فضاي بین المللی بانکداري نوین، دیجیتال و جامع همراه کنیم و خدمات

 
این حوزه را در اختیار مردم قرار دهیم. 

او افزود: قطعا تسهیلگري در خدمات مالی می تواند اثرات مثبتی در زندگی اجتماعی ما ایجاد کند. بحث فین تک ها و فناوري هاي

 
مالی به سرعت در حال رشد است به طوري که هم در بازار پول، هم در بازار سرمایه و هم در بازار بیمه رشد قابل توجهی داشته اند. 

دلیري در ادامه به انتظار معاونت علمی و فناوري از نظام بانکداري اشاره کرد و گفت: اول اینکه بستر سرمایه گذاري خود را روي حوزه
دانش بنیان و استارت آپ ها متمرکز کنند که در این راستا بانک اقتصادنوین از قبل صندوق سرمایه گذاري جسورانه را راه اندازي
کرده است؛ و دوم اینکه سرمایه گذاري خود را به سمت حوزه هاي جدید ببرند. به خصوص در دوران شیوع کرونا، بانک ها می توانند

 
در این زمینه بسیار نقش آفرین باشند. 

در ادامه محمدرضا قبادي، مدیرعامل شتابدهنده نوین تک به توضیح فلسفه ي برگزاري رویداد نوین کمپ پرداخت و با بیان تاریخچه
ي مختصري از فعالیت هاي شتابدهنده ي نوین تک گفت: از ابتداي سال 1399 مسیر حرکتی نوین تک به سمت شتابدهی شرکتی

 
تغییر کرده است. 

او افزود: فعالیت هاي تحقیق و توسعه در سازمان هاي بزرگ محدودیت هاي خاص خود را دارد و به همین دلیل است که در جهان،
شرکت هاي بزرگ براي اتصال نوآوري به زنجیره ي ارزشی که ارائه می کنند، به سراغ ایجاد صندوق هاي خطرپذیر سازمانی رفته اند



 
و بانک ها نیز در تلاشند از همکاري با فین تک ها بهره ببرند. 

مدیرعامل شتابدهنده نوین تک در ادامه گفت: با کمک همکارانمان، مثل مجموعه هاي فرابوم، نوآوران امین، فینوتک، اکسیر و کوانت
ن و همچنین زیرساخت هاي گروه مالی اقتصادنوین، انواع APIهاي مورد نیاز در این حوزه را فراهم کرده ایم و آماده ایم که در اختیار
استارتاپ ها قرار دهیم. حدود بیست کارگاه آموزشی با همکاري شرکت مشاور سرمایه گذاري تامین سرمایه نوین و دانشکده برق و
کامپیوتر دانشگاه تهران و سایر اساتید اهل فن، طراحی شده و طی این یک ماه در اختیار استارتاپ ها قرار می گیرد. این خدمات
مخصوص استارتاپ هاي early stage طراحی شده و اگر تیمی از قبل به بلوغ جذب سرمایه رسیده است، می تواند بدون گذراندن

 
این کارگاه ها، به سرمایه گذاران متصل شود. 

قبادي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه جذب سرمایه گفت: ما با شرکت مدیریت ثروت ستارگان و صندوق کارآفرینی پرشیا،
زمینه ي همکاري مشترك را فراهم کرده ایم و از این طریق می توانیم به تیم ها کمک کنیم در هر مرحله اي از توسعه ي کسب
وکارشان که به سرمایه نیاز داشتند، آن را دریافت کنند. همچنین براي تیم هاي خروجی این رویداد امکان جذب سرمایه تا 20

 
میلیارد تومان فراهم شده که می تواند در اختیار تیم هاي بالغ قرار بگیرد. 

گفتنی است این رویداد عصر روز پنجشنبه 18 دي ماه جاري در سالن همایش سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران برگزار شد.



از گردشگري حمایت می کنیم تا از کرونا عبور کند/ پرداخت هزار و 322

میلیارد تومان تسهیلات اشتغال از ابتداي سال
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از گردشگري حمایت می کنیم تا از کرونا عبور کند/ پرداخت هزار و 322 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال از ابتداي سال 

نوراله زاده، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره عملکرد صندوق کارآفرینی امید در حوزه سیاست هاي اشتغالی دولت در دوران
کرونا گفت: حوزه گردشگري و بوم گردي از جمله کسب و کار هایی بودند که بیشترین آسیب را دیدند، یکی از اقدامات صندوق در
این زمینه این بود، براي آن دسته از کسب و کار هایی که در این حوزه دچار مشکل در شرایط کرونا شدند، حمایت هایی قائل شدیم

 
و بازپرداخت اقساط آن ها را تا پایان سال به تعویق انداختیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت از ابتداي سال در حوزه اشتغال 67هزار و 788 فقره

 
تسهیلات پرداخت کرده ایم که رقم آن حدود هزار و 322 میلیارد تومان است. 

به گزارش تابناك همدان؛ بعد از شیوع کرونا و مشکلات متعدد براي کسب و کارها؛ دولت اقدام
به مصوبه هاي حمایتی براي کسب و کار ها کرد. یکی از آن اقدامات پرداخت تسهیلات حمایتی

 
و استمهال اقساط وام گیرندگان کسب و کار هاي مختلف شد. 

یکی دیگر از اقدامات دولت پرداخت تسهیلات 12 درصد را مصوب کرد تا در اختیار بنگاه هاي

 
خدماتی و تولیدي آسیب دیده از کرونا قرار بگیرد. 

پرداخت تسهیلات حمایتی به شاغلان کسب و کار هاي آسیب دیده از کرونا و فعالان اقتصادي 14 رسته منتخب از سیزدهم خرداد
ماه آغاز شده و مشمولان براي گرفتن وام به بانک ها معرفی شده اند. یکی از بانک هاي عامل در اجراي این طرح ها، صندوق

 
کارآفرینی امید بود. 

نوراله زاده، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره عملکرد صندوق کارآفرینی امید در حوزه سیاست هاي اشتغالی دولت در دوران
کرونا گفت: حوزه گردشگري و بوم گردي از جمله کسب و کار هایی بودند که بیشترین آسیب را دیدند، یکی از اقدامات صندوق در
این زمینه این بود، براي آن دسته از کسب و کار هایی که در این حوزه دچار مشکل در شرایط کرونا شدند، حمایت هایی قائل شدیم

 
و بازپرداخت اقساط آن ها را تا پایان سال به تعویق انداختیم. 

وي ادامه داد: با توجه به محدودیت هایی براي کنترل شیوع کرونا است، تعداد مسافرت ها کاهش یافته است. همین باعث شده است
که کسب و کار هاي حوزه گردشگري و بوم گردي با مشکل مواجه شوند. در این حوزه حدود هزار و 870 واحد اقامتگاه بوم گردي که
تأمین مالی کرده ایم. بازپرداخت اقساط تمام این واحد ها تا پایان سال عقب افتاده است، به جز یکی دوماهی که بحث سفر امکان

 
پذیر بوده است. 



نوراله زاده گفت: دربحث دوم باشگاه هاي ورزشی راداریم، حدود هزار و 250 باشگاه ورزشی را تأمین مالی کرده بودیم که از اسفند و

 
فروردین به بعد تقریباً تعطیل شده اند. دومین گروهی که بازپرداخت اقساط آن ها تعویق افتاد، باشگاه هاي ورزشی بوده اند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: در حوزه رستوران هاي بین راهی و مجمتع هاي مسافرتی که رونق خوبی گرفته بودند نیز
حمایت هایی را انجام دادیم. این کسب و کار ها هم رسته سومی هستند که بازپرداخت اقساط آن ها تعویق افتاده است. مجموع
اقساط صندوق که در سال جاري تعویق افتاده است حدود هزار میلیارد تومان است؛ که به خاطر شیوع ویروس کرونا تعویق افتاده و به

 
انتهاي اقساط وام گیرندگان اضافه شده است. 

نوراله زاده بیان کرد: بازپرداخت اقساط براي آن دسته از کسب و کار هایی عقب افتاد که معوقات اقساط از قبل از کرونا نداشتند.
یعنی مطالبات آن ها در فصل جاري و در حال فعالیت بودند، در شرایط کرونا، بازپرداخت اقساط براي این دسته از افراد عقب افتاد. اما
براي حدود 245 هزار فقره تسهیلات بود، به مدت 4 ماه اول سال تسهیلات عقب افتاد. این رقم از لحاظ نقدینگی فشاري به سیستم

 
صندوق وارد کرد، اما چاره اي نبود باید حمایت هایی صورت می گرفت. 

وي ادامه داد: پرداخت روند تسهیلات در حوزه کسب و کار در سال جاري به دلیل عدم مراجعه ضامن ها و محدودیت هاي رفت و
آماد و بیماري هایی که همکاران ما در صندوق دچار شدند، کمی کند پیش رفت. از ابتداي سال در حوزه اشتغال 67 هزار و 788
فقره تسهیلات پرداخت کرده ایم؛ که رقم آن حدود هزار و 322 میلیارد تومان است. این مبلغ صرفاً در حوزه اشتغال بوده است که
اشتغال روستایی، تفاهم نامه نوسازي با تاکسیرانی شهر تهران، شهرداري و تسهیلات کرونا همه با هم است. اما در مجموع تسهیلاتی

 
که پرداخت کرده ایم، 82 هزار و 518 فقره تسهیلات پرداخت کرده ایم که رقم آن حدود هزار و 660 میلیارد تومان است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید بحث تولید و اشتغال روستایی و همچنین گردشگري روستایی را حائز اهمیت خواند و گفت: روستا
هاي بسیاري در کشورهستند که ظرفیت و پتانسیل بالقوه اي براي توسعه گردشگري روستایی دارند که حرکت در این مسیر اشتغال
و رونق اقتصادي روستا ها را به همراه دارد و امیدواریم در آینده نیز شاهد موفقیت هاي روزافزون روستایی و عشایري در زمینه هاي

 
گوناگون به ویژه اقتصادي در سطح استان هاي کشور باشیم. 

نوراله با اشاره به حمایت صندوق از فعالان حوزه فرهنگ که شامل نشر، کتابفروشی ها، سینماداران، فعالان حوزه هنري، فیلمسازان،
کنسرت هاي موسیقی و... گفت: درحال حاضر بیشترین حمایت را در حوزه فرهنگ داریم که این اقدام در همکاري با وزارت فرهنگ و

 
ارشاد اسلامی است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به اینکه حوزه پوشاك در حوزه هاي مختلف را حمایت کرده ایم گفت: اکثر واحد هاي
تولیدي پوشاك شرایط خوبی را دارند چرا که در زمینه پوشاك فعالیت هاي بسیاري کرده اند. برعکس واحد هاي پوشاك؛ حوزه
گردشگري و گلخانه شرایط بدي را داشتند. بسیاري از واحد هاي تولیدي در حوزه گلخانه تغییرکاربري دادند و به سمت تولید خیار،

 
سیب زمینی، فلفل وبقیه صیفی جات رفته اند، ما هم حمایت کرده ایم. 

نوراله زاده درباره افزایش سرمایه صندوق افزود:سرمایه صندوق با افزایش سرمایه اي که ناشی از عملیات صندوق در صندوق تصویب
شد؛ 2 هزار و 300 میلیاردتومان است. اگر به صندوق با توجه به افزایش هزینه ها و تورمی که اتفاق افتاده است، کمک شود، قدرت
وام دهی صندوق حفظ می شود. اگر به صندوق تا سقف 1000 میلیارد تومان منابع در سال داده شود، می تواند کمک موثري به

 
صندوق کند. 



وي درباره طرح صندوق هاي خرد محلی گفت: صندوق هاي خرد محلی با توجه به اینکه اثربخشی زیادي دارد می تواند در ایجاد
اشتغال موثر باشد. بانوان با رقم هاي پایین می توانند اشتغالزایی بالایی داشته باشند، به طور مثال با 5 تا 10 میلیون تومان می توانند
اشتغالزایی کنند، در حوزه خشک کردن میوه، گیاهان دارویی و... می توانند با سرمایه اندك اشتغالزایی کنند. 2 هزار صندوق ایجاد
کرده ایم و هزارصندوق دیگربا همکاري بسیج و هزار صندوق دیگر هم با وزارت کشاورزي ایجاد خواهیم کرد. برنامه ریزي ما این است
که تا سال آینده 5 هزار صندوق ایجاد کنیم. این صندوق ها کمک خوبی به توسعه معیشت روستائیان و توسعه کسب و کار زنان

 
روستایی می کند و از اقدامات خوب دولت بوده است. 

نوراله زاده درباره فروش محصولات روستایی بیان کرد: در هیأت مدیره طراحی پلت فرم هایی را در دستور کار قرار دادیم که از پلت

 
فرم هایی حمایت کنیم که بتوانند ویترین هایی براي فروش محصولات روستایی فراهم کنند. 

نوراله زاده ادامه داد: پلت فرم هایی طراحی شود که محصولات روستایی در آن پلت فرم در فضاي مجازي براي فروش گذاشته شود،
اگر کسی پلت فرمی ارائه کرد که قابلیت ویترین داشت از آن حمایت می کنیم. اگر کسی اپلیکیشی شبیه دیوار را طراحی کرد که

 
قابلیت فروش محصولات روستایی و خانگی را داشته باشد براي تأمین مالی حمایت می کنیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره طرح روستاي بدون بیکار گفت: این طرح مورد استقبال تعداد زیادي از روستا ها قرار گرفته
است. اکثر شهرستان ها درخواست دارند که این نمونه از روستا ها در آن شهرستان ها بتوانند ایجاد و تأمین مالی کنیم. هفته گذشته
در روستاي قاضی جهان در آذربایجان شرقی، کل روستا در حوزه حوله را احیا کرده ایم. این روستا از توابع شهرستان آذرشهر است که

 
بر اساس سیاست هاي روستاي بدون بیکار، در هدف اشتغالزایی قرار گرفته است. 

وي گفت: تهیه مواد اولیه ارزان، حمایت از جهش تولید، تشویق مردم به تعاون و همکاري گروهی و حذف واسطه ها و کمک به اقتصاد
روستایی از جمله اهدافی است که در این طرح حمایتی دنبال می شود. صندوق بادنبال کردن سیاست هاي حمایت از اشتغال بخش
روستایی به دنبال تحقق عدالت اعتباري و دستیابی اقشار محروم و کم برخوردار به منابع مالی می باشد تا از این طریق هم به رونق

 
اقتصادي روستایی کم کرده و هم باعث ایجاد مهاجرت معکوس شود. 

در رودبار اقداماتی در حال انجام است. دستگاه میوه خشک کن براي روستایی ها در نظر گرفته اند. میوه هایی مانند خرمالو با
محوریت صادراتی در حال خشک شدن است. هدفمان این است تا پایان سال به 500 روستا برسیم. در حال حاضر بیش از 200 روستا

 
به این مرحله رسیده اند. 

نوراله زاده درباره حمایت از اشتغال بخش خدمات گفت: امکان تعطیلی برخی از واحد ها مانند گردشگري، بومگردي، رستوران ها

 
وجود ندارد. حمایت می کنیم تا بتوانند پایداري داشته باشند. 

وي با اشاره به اینکه براي تحریک تقاضا طرحی را در دستور کار داریم افزود: با همکاري وزارت کار، قراردادي را با شرکت آسان
پرداخت (آپ) منعقد کرده ایم، از روز هاي آینده از پایان ماه، خط اعتباري براي تقویت قدرت خرید مردم و خرید کالاي ایرانی ارائه
می کنیم. کارت هاي اعتباري براي گروه مخاطب مشخص پرداخت می کنیم، براي کالا هاي مصرفی و سوپرمارکتی تا 2 میلیون

 
تومان اعتبار خواهیم داد. 

تا 35 روز هیچ سود و کارمزدي ندارد، بعد از آن مشمول کارمزد سالانه 12 درصد می شود. فاز دوم براي خرید تجهیزات و لوازم



خانگی تا سقف 50 میلیون تومان تسهیلات پرداخت می کنیم. بعد از این کار، بادستگاه هاي متقاضی قراردادي امضا می کنیم، مبنی
بر اینکه تعهد نظم در پرداخت اقساط شکل گیرد. تا 35 روز هیچ سود و کارمزدي ندارد، بعد از آن تا یک سال سالانه 12 درصد است.



مهارت آموزي نسخه جادویی آق سید

منبع: همشهريشماره خبر:  285  |  تاریخ: 1399/10/22

ظاهرشان ژولیده و قامتشان خمیده است. یک در میان دندان در دهان ندارند و صورتشان از زخم هاي عفونی پر شده است.

 
 

 
سحر جعفریان 

ظاهرشان ژولیده و قامتشان خمیده است. یک در میان دندان در دهان ندارند و صورتشان از زخم هاي عفونی پر شده است. روزها به
دنبال مواد هستند و شب ها براي جاي خواب، کنج و زاویه هاي بی دفاع معابر را می جویند. این روایت یک خطی بیمارانی است که
اعتیاد، خواسته یا ناخواسته بلاي جانشان شده و بهبودي، همان آرزوي دور و درازي است که بسیاري در کمپ هاي ترك اعتیاد آن را
می یابند و برخی نیز با شیوه هاي دیگر، تجربه اش می کنند. در این میان، کمپ هاي ترك اعتیاد می توانند رنگ واقعیت به پایداري
پاکی رهاشدگان ببخشند که نسخه هاي درمانی ویژه مهارت آموزي و کارآفرینی در بر گرفته باشند. مانند کمپ «آخرین امید
زندگانی» که «سید ابوالفضل افسري» از حدود 2 سال پیش آن را در محله «فتح» راه اندازي کرد تا آخرین تیر امید براي بهبودي از
این بیماري رنج آسا، براي همه آنهایی که خود را آخر خط می پندارند، باشد. 33 سال دارد و کارشناس «معماري» است. اصالتاً
شیرازي و «آق سید» صدایش می کنند. خودش هم روزگاري این درد را تحمل کرده است و اکنون به قول بهبودیافتگان، حدود 10
سال است که پاك است. باور دارد: «پس از قطع وابستگی جسم از موادمخدر، نوبت به آزادي روح است. روح نیز با درست اندیشیدن،
دارا بودن مهارت و شغل آزاد می شود.» در این گزارش سري به کارگاه کارآفرینی کمپ آخرین امید زندگانی زده ایم و با

 
بهبودیافتگان آن پیرامون نسخه درمانی آق سید گفت وگو کرده ایم. 



 
 

 
کارگاه کارآفرینی، مشارکت معنوي 

کمپ آخرین امید زندگانی را سال 1397 راه اندازي کرد تا نقطه پایانی بگذارد بر درد اعتیاد دیگرانی که از خانواده و جامعه طرد شده
اند. سید ابوالفضل صحبت هایش را این گونه آغاز می کند: «با اینکه کمپ داري در شرایط نابه سامان اقتصادي کنونی سود مالی آن
چنانی ندارد اما آن را راه اندازي کردم. هزینه دوره هاي درمانی را هم براي خانواده ها تا حد امکان کاهش دادم تا بیشتر، دعاي خیر
به زندگیم سرازیر شود تا چرك کفی دستی که امروز هست و فردا نیست. مدتی گذشت و با مشورت چند تن از دوستان، تصمیم
گرفتم کارگاه تولیدي جمع و جوري در نزدیکی کمپ راه اندازي کنم تا دوره هاي درمانی اعتیاد براي مددجویان در کنار مهارت
آموزي و ایجاد بسترهاي شغلی تکمیل شود. این میان اگر خانواده اي توانایی مالی پرداخت هزینه دوره درمان مددجویشان را نداشته
باشند، مهارت آموزي و کارورزي مددجو در کارگاه، هزینه درمانش محسوب می شود. از سویی در این دوران «کرونا» با جمعی از
خیّران محلی آشنا شدم که در کنار هم به تولید ماسک هاي پارچه اي کم بها ویژه خانواده ها و افراد نیازمند می پردازیم. آنها نذورات
خود را به صورت پارچه به ما تحویل می دهند و ما هم با مشارکت مددجویان در ثوابشان شریک می شویم. البته از مداخلات روان
شناسی در این دوره ها نیز غافل نمی مانیم. برگزاري کلاس هاي مشاوره و آموزش گروهی که در آن بهبودیافتگان تازه وارد از تجربه

 
هاي اعضاي قدیمی گروه بهره مند می شوند نیز از اولویت ها به شمار می آید.» 

 
 

 
ترك اعتیاد با حفظ عزت نفس 

انتهاي کارگاه 70 متري، پشت چرخ «زیگزال»، جایی است که «حامد» کم سن ترین (21 ساله) مددجوي این دوره نشسته و حسابی
مشغول دوخت ودوز است. بارزترین تخریب 12 سال مصرف انواع موادمخدر بر چهره اش، چین و شکن هایی است که بزرگ تر



نشانش می دهد. مهدي می گوید: «در طول دوره مصرف موادمخدر، به کمپ هاي اجباري و اختیاري بسیاري رفتم. کمپ هایی که در
برخی از ناملایمات و بدرفتاري را دیدم. اما کمپ آق سید، با بقیه فرق ندارد. نمی گویم اینجا همه چیز ایده آل و راحت است اما عزت
نفس و حرمت آدم بیمار را نگه می دارند و خیلی ساده روحیه و انگیزه براي ترك ایجاد می کنند.» «ر. س» نیز یکی دیگر از
بهبودیافتگان است که می گوید: «تا زمانی که اعتیاد داشته باشیم کسی حیوان خانگی اش را هم به ما نمی سپارد. ترك هم که کنیم،
باز کسی به ما اعتماد ندارد و گاو پیشانی سفید هستیم. همین می شود که خیلی از مصرف کنندگان پس از قطع مصرف موادمخدر،
دوباره به آن روي می آورند. چراکه بیکاري براي امثال ما مانند زهر عمل می کند. خدا خیر بدهد آق سید را که به نوعی با راه اندازي
این کارگاه، حجت را بر ما تمام کرده است. هم حرفه اي را یاد می گیریم و هم کسب وکاري داریم که به موجب آن لقمه نانی سر
سفره خانواده مان می بریم. به گمانم کاري که آق سید می کند، مصداق همان ضرب المثل معروف است که می گویند به جاي دادن

 
یک وعده ماهی به کسی، به او ماهیگیري یاد بده.» 

 
 

 
باید حمایت کنیم 

«ن. ح» نیز از بهبودیافتگانی است که پس از 11 سال اعتیاد، اکنون حس خوب رهایی را درك می کند. او می گوید: «چون پیشتر به
حرفه خیاطی تسلط داشتم، اکنون تلاش می کنم به دیگرانی که مشتاق یادگیري هستند، آموزش دهم. دوست دارم در این زنجیره
مهربانی و کارآفرینی که آق سید درست کرده است من هم یکی از حلقه هاي مؤثر آن باشم. باور کنید این بهترین حالت ترك اعتیاد
است که می تواند براي یک فرد مصرف کننده اتفاق بیفتد. چراکه هم ترك می کند، هم توانمند می شود و هم مفهوم مشارکت و
خیرخواهی را با حمایت خیّران متوجه می شود. شاید بگویید این روند در بسیاري از کمپ ها اجرا می شود. اما من می گویم خالصانه
و دلسوزانه بودن این روند بر نتیجه مطلوب آن تأثیر می گذارد. مانند خالصانه دلسوز بودن آق سید که آدم را به ادامه راه امیدوار می
کند حتی بسیار بیشتر از شرکت و کارگاه هایی روان شناسی آن چنانی.» «احسان کریمی» اکنون پس از گذشت چند ماه، مشتري
ثابت کارگاه آخرین امید زندگانی است. او مالک یکی از برندهاي پوشاك ایرانی است که بخشی از سفارش هاي دوخت را به این
کارگاه ارائه می دهد. کریمی می گوید: «برخی از همکارانم می گویند این همه کارگاه در منطقه و شهر وجود دارد، چرا به این کارگاه
سفارش کار می دهی؟ طبیعی است که تعجب می کنند. به هر حال، احتمال اینکه کار عقب بیفتد یا اشتباهی در آن رخ دهد، بسیار
است. اما واقعیت این است که همه ما اشتباهاتی در زندگی و گذشته مان داشته ایم و نباید براي همیشه تاوان آن را بدهیم و اگر این
عزیزان را حمایت نکنیم، بخشی از مسئولیت دوباره به خطا رفتن آنها متوجه ما می شود. چراکه دستمان می رسید وکاري نکردیم.
هرکسی باید به اندازه توانایی هاي مالی و معنوي که دارد به چرخه مهربانی و مهرورزي کمک کند. آق سید سهم خود را می دهد، من

سهم خودم را می دهم و دیگران هم پاي کار بیایند و سهم خودشان را بدهند.»



40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغال زایی
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40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغال زایی

40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغال
زایی در خراسان جنوبی به ویژه در مناطق کمتر توسعه
یافته و روستایی اختصاص یافت. به گفته مدیر صندوق
کارآفرینی امید استان، این تسهیلات با سود 4 درصد و
بازپرداخت پنج ساله به متقاضیان واجد شرایط پرداخت
می شود. «زنگنه» افزود: این تسهیلات در زمینه فراوري
محصولات کشاورزي، گلخانه هاي کوچک، صنایع دستی،
گردشگري و بوم گردي، آي. تی، طرح هاي دانش بنیان،
ورزش و جوانان و خدمات و طرح هاي کوچک مورد نیاز
مردم استان در مناطق مختلف که توجیه اقتصادي و
نیازمندي منطقه را داشته باشد، پرداخت می شود. وي،
سقف تسهیلات قابل پرداخت به هر متقاضی را 100

میلیون تومان اعلام کرد و افزود: از آغاز امسال 40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه به هزار و 400 طرح اشتغال زایی در
خراسان جنوبی پرداخت و با اجراي این طرح ها براي هزار و 100 نفر به طور مستقیم شغل ایجاد شده است. زنگنه ادامه داد: این
تسهیلات در زمینه مشاغل خانگی، خوداشتغالی، کارآفرینی و اشتغال روستاییان بوده و با ایجاد این تعداد شغل از آغاز امسال، تعهد

ایجاد اشتغال صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی 120 درصد محقق شده است.
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حمایت از هنرمندان تئاتر کرمان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  288  |  تاریخ: 1399/10/22

معاون هنري و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان از حمایت هاي مالی براي هنرمندان استان کرمان در
شرایط کرونایی خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمان، وحید محمدي، معاون امور هنري و
سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان
درخصوص سیاست هاي حمایتی حوزه تئاتر گفت: بر
اساس هماهنگی انجام شده اداره کل هنر هاي نمایشی
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از گروه هایی که در ایام

 
کرونا آمادگی اجرا در فضاي مجازي را داشته و ثبت نام کرده باشند؛ طی شرایطی تا سقف 30 میلیون تومان حمایت خواهد کرد. 

او با اشاره به انجام مکاتبات و پیگیري براي تغییر گروه مشاغل هنر هاي نمایشی در وضعیت نارنجی ابراز امیدواري کرد که فعالیت

 
هاي تئاتري در سطح استان به زودي از سر گرفته شوند. 

محمدي درباره وضعیت از سرگیري فعالیت هاي تئاتري و رایزنی هایی که در این خصوص انجام شده است، بیان کرد: نزدیک به یک
سال از شیوع بیماري کرونا و تعطیلی طولانی مدت مراکز و فعالیت هاي فرهنگی و هنري می گذرد که باعث بیکاري خیل عظیمی از
فعالان حوزه فرهنگ و هنر شده است، این در حالی است که بسیاري از مشاغل و صنوف دیگر که از لحاظ کمیت و هم کیفیت خطر
بیشتري نسبت به صنوف فرهنگی و هنري دارند با اتخاذ تدابیر و اقدام پیگیرانه و تعریف دستورالعمل هاي بهداشتی مخصوص،

 
فعالیت هاي خود را از سر گرفته اند. 

او ادامه داد: اگرچه مکاتبه و تلاش این اداره کل در ستاد استانی مبارزه با کرونا به دلیل طرح مدیریت هوشمند محدودیت ها و نبود
اختیار ستاد براساس اعمال تغییرات، چندان منتج به نتیجه نشده است؛ اما با انجام مکاتبات لازم و ارائه ادله تخصصی از طریق وزارت
فرهنگ و ارشاد اسلامی پیگیري لازم با ستاد ملی مقابله با کرونا مبنی بر تغییر دسته بندي و انتقال مشاغل مربوط به تئاتر از گروه 3

 
به گروه 2 انجام و ان شاءاالله به زودي وضعیت از سرگیري فعالیت هاي تئاتري مشخص خواهد شد. 

معاون هنري و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان از صبوري هنرمندان شریف خانواده ارجمند تئاتر در پیروي از
تمامی دستورالعمل ها و ابلاغیه هاي ستاد مبارزه با کرونا و اداره کل قدردانی کردو افزود: همواره هنرمندان و جامعه هنري در مقاطع
مهم و حساس و سرنوشت ساز در کنار مسئولان ایستاده و ضمن احترام به تصمیمات دولت و حفظ روحیه مشارکت و همراهی، براي
اعتلاي فرهنگ و هنر جامعه قدم برداشته اند. این قشر در کمال نجابت و متانت از تمامی دستورالعمل ها و ابلاغیه ها تبعیت کرده و
مطیع کامل بوده اند و با توجه به طولانی شدن وضعیت بحران و آسیب هاي به وجود آمده، موظف هستیم این خواسته به حق آنان را



 
پیگیري و دنبال کنیم. 

او تاکید کرد: این آثار در فضاي جدید تارنماي ایران تئاتر که اخیرا به صورت بستر ارائه دهنده و پلتفرم حرفه اي آثار نمایشی ارتقا
یافته و از طریق سازمان سینمایی کشور نیز صدور مجوز و پخش محتواي آن تسهیل شده، اطلاع رسانی و به نمایش گذارده می شوند

 
و زمینه استفاده از پلتفرم هاي خصوصی هم که پیش از این وجود داشته نیز فراهم است. 

او گفت: ساختار حمایتی دیگري که از سوي اداره کل هنر هاي نمایشی به گروه هایی که از ابتداي تیر ماه نود و نه، بعد از سه ماه
تعطیلی به سبب کرونا، با اختصاص 50 درصد ظرفیت سالن ها از مخاطبان میزبانی داشته اند در نظر گرفته شده، که کمک 50
درصدي به میزان مبلغ کل فروش هر نمایش بود که این مورد با هماهنگی انجمن هنر هاي نمایشی درحال جمع بندي وقابل انجام

 
خواهد بود. 

محمدي تصریح کرد: اگرچه توازنی بین منابع بودجه با خسارت ها وجود ندارد؛ اما خرسندیم که با تصویب بیمه بیکاري هنرمندان

 
نمایشی در هیات دولت، بارقه هایی از امید و گام اجرایی بزرگی براي حمایت از خانواده شریف تئاتر برداشته خواهد شد. 

اودر بخش دیگري از سخنانش در خصوص کمک ها و تسهیلات پرداختی به هنرمندان تئاتر گفت: بر اساس هماهنگی هاي انجام شده
و گزارشات دریافتی، تاکنون قریب به 700 میلیون تومان براي تعداد 239 نفر از هنرمندان رشته تئاتر و تعداد 220 نفر از هنرمندان
رشته سینما در استان که عضو "صندوق اعتباري هنر" بوده اند در قالب" هنر کارت "یک میلیون و 500 هزار تومانی به عنوان هدیه
به اصحاب فرهنگ و هنر پرداخت و یا در مرحله پرداخت قرار دارد. همچنین مقرر شده که مبلغ یک میلیارد و 400 میلیون تومان از
محل" سامانه تحفه" به صورت تسهیلات براي حمایت از طرح ها و درخواست هاي هنرمندان استان تخصیص یابد که این مبلغ در

 
صورت وجود درخواست امکان افزایش خواهد داشت. 

معاون هنري و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان بیان داشت: در این میان فهرست تماشاخانه هاي خصوصی
براي دریافت حمایت ها تا سقف 100 میلیون تومان با بهره 4 درصد از سوي اداره کل به مرکز هنر هاي نمایشی ایران ارسال که

 
مراحل آن در شرف انجام و معرفی به بانک است. 

او با اشاره به اینکه ثبت درخواست هاي جدید دریافت تسهیلات "صندوق کارآفرینی امید" ازتاریخ 21 تا 23 دي ماه در سامانه تحفه
امکان پذیر خواهد شد، افزود: متقاضیانی که پیش تر موفق به ثبت نام شده اند نیز در این فرصت می توانند پس از ویرایش و تکمیل

 
فرم ها و ارائه طرح، تقاضاي خود را به دبیرخانه استان ارسال کنند. 

محمدي با اشاره به اینکه با توجه به فعال شدن مجدد "سامانه کارا "مربوط به وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی به منظور پرداخت
تسهیلات بانکی بنگاه محور و حمایت از فعالیت ها و مشاغل غیردولتی به شدت آسیب دیده از شیوع کرونا در حوزه فرهنگ و
هنرگفت: این تسهیلات با بهره 12 درصدبود که برخلاف سایر بخش ها، هنرمندان تئاتر استقبال چندانی نشان ندادند؛ بنابراین در
مرحله جدید ثبت نام، خوشبختانه سقف تسهیلات پرداختی نسبت به دوره قبل افزایش یافته و تا اردیبهشت سال 1400 مشمول
دوره تنفس خواهد بود و با توجه به اینکه در حال جمع آوري مجدد و تکمیل اطلاعات صاحبان مشاغل هنري و سینمایی از طریق

 
انجمن و تشکل صنفی خانه تئا تر و خانه سینما هستیم؛ بنابراین انتظار داریم مشارکت بیشتري از سوي هنرمندان شاهد باشیم. 

او تصریح کرد: در دستورالعمل مربوط به "سامانه کارا "براي هر یک از تماشاخانه هاي تئاتر 150 میلیون تومان، آموزشگاه هاي آزاد
هنر هاي نمایشی درجه یک تا سه هرکدام 130 میلیون تومان، گروه هاي تئاتر ثبت شده، موسسات هنري تک منظوره و کانون هاي



سرگرمی هاي نمایشی هرکدام 100 میلیون تومان و اساتید، هنرمندان و مربیان هنري هر کدام 20 میلیون تومان سقف تسهیلات

 
استحقاقی پیش بینی شده است. 

محمدي بخشودگی اجاره بهاي سالن ها و مجتمع هاي فرهنگی و هنري زیر نظر اداره کل فرهنگ وارشاداسلامی که از طریق قانونی
طی قرارداد واگذار شده اند را نیز براي حمایت از هنر نمایش دانست و اضافه کرد: به منظور حمایت از جامعه هنري، فقط مبلغ یک
میلیارد ریال به عنوان سه ماه حق بیمه گري مربوط به 400 نفر از هنرمندان عرصه هنر نمایش استان، (اعم از تئاتر و سینما) از سوي

 
صندوق اعتباري هنر پرداخت شده است. 

او درخصوص انجام تمرینات گروه هاي تئاتري سطح استان اعلام کرد: از آنجا که فرآیند آماده سازي کار ها وتولیدات نمایشی زمان بر
و زمینه ساز اجرا در شرایط عادي خواهدبود؛ بنابراین باتوجه با رایزنی هاي انجام شده، درحال حاضر تمرینات گروه ها به صورت
جداگانه با حداکثر تعداد 15 نفر بازیگر در وضعیت نارنجی و 20 نفر در شرایط زرد با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی شامل انجام
تست هاي مربوطه قبل از ورود به محل تمرین و ضدعفونی هاي نوبه اي در محل مجتمع هاي فرهنگی و هنري سطح استان بلامانع

خواهد بود.



کارگاه ریسندگی در ایلام راه اندازي می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  289  |  تاریخ: 1399/10/21

شنبه زاده از راه اندازي کارگاه ریسندگی نخ پشمی در استان ایلام خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از ایلام ؛ عبدالمالک شنبه زاده مدیر کل میراث
فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی ایلام استان ایلام ،
گفت: براي نخستین بار با اعتبار تخصیص یافته از محل
اعتبارات ملی ، کارگاه ریسندگی نخ پشمی در استان راه

 
اندازي می شود. 

او با بیان اینکه با راه اندازي کارگاه ریسندگی به صورت مستقیم و غیرمستقیم براي 20 نفر اشتغال ایجاد می شود ، اظهار کرد: با
توجه به تولید پشم مرغوب در استان ایلام ، با ایجاد کارگاه ریسندگی ، ضمن ایجاد اشتغال پایدار در منطقه ، از ورود دلال هاي خرید

 
پشم نیز جلوگیري به عمل می آید . 

مدیر کل میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی ایلام استان ایلام مطرح کرد: با توجه پرورش دام در استان ، ایجاد کارگاه
ریسندگی براي بافندگان با استفاده از پشم هاي مرغوب موجود در استان ضروري است که این امر از صادرات پشم تولید شده به

صورت خام به دیگر استان هاي کشور نیز جلوگیري می کند .



در نشست مشترك ستاد توسعه و مدیریت گردشگري شهرداري با مدیرکل

میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گیلان؛ راهکارهاي اجراي

مدل عملیاتی همکاري در حوزه گردشگري بررسی شد

منبع: شعاع مشرقشماره خبر:  290  |  تاریخ: 1399/10/21

در نشست مشترك مسعود حلاج پور مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گیلان با سمیرا اکبرپور دبیر
ستاد توسعه و مدیریت گردشگري و متین عاشوري رئیس سازمان سرمایه گذاري شهرداري رشت بر لزوم افزایش تعاملات و

هم افزایی ها جهت اجراي مدل عملیاتی در حوزه گردشگري سلامت، کشاورزي و حفظ میراث ماندگار ...

در نشست مشترك ستاد توسعه و مدیریت گردشگري
شهرداري با مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی استان گیلان؛ راهکارهاي اجراي مدل عملیاتی

 
همکاري در حوزه گردشگري بررسی شد 

در نشست مشترك مسعود حلاج پور مدیرکل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گیلان با سمیرا

اکبرپور دبیر ستاد توسعه و مدیریت گردشگري و متین عاشوري رئیس سازمان سرمایه گذاري شهرداري رشت بر لزوم افزایش
تعاملات و هم افزایی ها جهت اجراي مدل عملیاتی در حوزه گردشگري سلامت، کشاورزي و حفظ میراث ماندگار شهر رشت تاکید

 
شد. 

به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداري رشت، در نشست مشترك مسعود حلاج پور مدیرکل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گیلان با سمیرا اکبرپور دبیر ستاد توسعه و مدیریت گردشگري و متین عاشوري رئیس
سازمان سرمایه گذاري شهرداري رشت بر لزوم افزایش تعاملات و هم افزایی ها جهت اجراي مدل عملیاتی در حوزه گردشگري

 
سلامت، کشاورزي و حفظ میراث ماندگار شهر رشت تاکید شد. 

مسعود حلاج پور در این نشست با بیان اینکه با برنامه ریزي هاي صورت گرفته توسط اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی گیلان طی ماه هاي اخیر، شهر رشت به عنوان شهر صنایع دستی در هنر رشتی دوزي ثبت ملی شد گفت: ایجاد موزه هاي

 
تخصصی و بازارچه هاي دائمی هنرهاي صنایع دستی محرك تولید و اشتغال زایی در رشت می شود. 

اکبرپور دبیر ستاد گردشگري شهرداري رشت نیز با قدردانی از تلاش هاي میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان در ثبت
ملی شهر رشت در حوزه صنایع دستی با عنوان رشتی دوزي بر لزوم تعاملات مثبت فی مابین و تلاش این ستاد جهت جذب و

 
ماندگاري گردشگر در حوزه خوراك و سلامت تاکید کرد. 

همچنین عاشوري رییس سازمان سرمایه گذاري شهرداري رشت نیز با تشریح فرصت هاي سرمایه گذاري در حوزه بازآفرینی و
گردشگري، احیاي بافت هاي تاریخی شهر و گذرهاي قدیمی، تحقق این امر را مستلزم همکاري متقابل عنوان کرد.





قالیباف: طرح  جهش تولید مسکن، ریل گذاري اصلی مجلس براي مسکن است

منبع: ایسناشماره خبر:  291  |  تاریخ: 1399/10/21

رییس مجلس شوراي اسلامی گفت که ریل گذاري اصلی مجلس براي مسکن، طرح  جهش تولید مسکن  است که اشتغال
زایی قابل توجهی را نیز به همراه خواهد داشت.

به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در صفحه شخصی خود

 
در شبکه اجتماعی توییتر نوشت: 

« گزارش مسئولان دولتی مبنی بر افزایش 30 درصدي
عرضه خانه در بازار اجاره فقط با تصویب قانون مالیات بر
خانه هاي خالی براي مبارزه با محتکران، که می تواند
منجر به کنترل رشد اجاره بها هم شود، نشان می دهد که
مشکلات راهکار دارند و اقتصاد رهاشده ما با اتخاذ

 
تصمیمات شجاعانه قابل مدیریت است. 

این قانون در صورت اجراي دقیق، محتکران را مجبور به

 
عرضه صدها هزار خانه خالی دیگر خواهد کرد تا مردم تاثیر سیاست هاي ضدتبعیض را در زندگی خود حس کنند. 

 البته ریل گذاري اصلی مجلس براي مسکن، طرح  جهش تولید مسکن  است که به عنوان پیشران اقتصاد، اشتغال زایی قابل توجهی را

 
نیز به همراه خواهد داشت.» 

انتهاي پیام



امضاي «بایدن» هم براي ما تضمین نیست /تحریم ها باید در عمل برداشته شود

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  292  |  تاریخ: 1399/10/21

جلسه علنی دیروز مجلس به ادامه اصلاح قانون انتخابات اختصاص داشت همچنین قالیباف در نطق پیش از دستور خود گفت
که امضاي «بایدن» هم براي ما تضمین نیست و تجربه بدعهدي دوره دولت اوباما-بایدن نشان داد که نباید به رفع حقوقی و

کاغذي تحریم ها دلخوش کرد.

جلسه علنی مجلس دیروز در حالی آغاز شد که گزارش کمیسیون صنایع و معادن مبنی بر تصویب تقاضاي تحقیق و تفحص از

 
شرکت فولاد مبارکه اصفهان در دستور کار قرار داشت. 

«محمدباقر قالیباف» در نطق پیش از دستور جلسه علنی دیروز مجلس شوراي اسلامی با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبري در
سالروز قیام مردم قم، گفت: این سخنان به عنوان فصل الخطاب، نقشه راه پیگیري مطالبات مردم را براي همه ما مسئولین جمهوري
اسلامی روشن کرد. براي همگان آشکار شد که راهبرد اصلی کشور در مواجهه با دشمن بی اثر کردن تحریم ها است که مقدمه رفع
تحریم ها نیز محسوب می شود و براي رفع تحریم ها نیز باید تولید قدرت کرد. تولید قدرتی از جنس آنچه دانشمندان هسته اي به

 
خصوص دانشمند عزیز و سرافراز شهید محسن فخري زاده انجام دادند. 

 
برجام توافقنامه مقدسی نیست 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: منطقی، درست و عقلایی دانستن قانون لغو تحریم ها از سوي ایشان، مهر تاییدي است بر
آنکه این قانون ظرفیت مناسبی براي این هدف ایجاد و نظام محاسباتی دشمن را اصلاح می کند که دوران اعمال تحریم هاي بی

 
هزینه به پایان رسیده است. 

قالیباف تاکید کرد: جبهه غرب باید بداند که حقوق ملت ایران را به رسمیت بشناسد و اگر فشاري به مردم ایران وارد کرد، باید خود را
آماده پرداختن هزینه متناسب با آن کند. برجام براي ما توافقنامه اي مقدس نیست بلکه با شروطی مورد پذیرش جمهوري اسلامی
قرار گرفته تا تحریم ها را رفع کند، لذا بازگشت آمریکا به برجام براي ما اهمیتی ندارد بلکه براي ما فقط و فقط رفع عملی و قابل

 
لمس تحریم ها موضوعیت دارد. 

وي ادامه داد: ما بدون اینکه به دنبال خروج از برجام باشیم، براساس مواد 36 و 37 برجام حق داریم در برابر اجرا نشدن تعهدات طرف
مقابل، تعهدات خودمان را اجرا نکنیم، لذا با قاطعیت اعلام می کنیم ایران زمانی تعهدات خود را اجرا می کند که آنها نیز تعهدات

 
خود را عمل کنند و همه تحریم هاي برجامی و دستورات اجرایی رئیس جمهور آمریکا را رفع کنند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه امضاي «بایدن» هم براي ما تضمین نیست، تصریح کرد: تجربه بدعهدي دوره دولت اوباما-
بایدن نشان داد که نباید به رفع حقوقی و کاغذي تحریم ها دلخوش کرد و از نظر مردم ایران، زمانی تحریم ها، برداشته شده است که
بتوانیم نفت خود را بفروشیم و با ارز حاصل از فروش آن از طریق سازوکار رسمی بانکی، نیازهاي مردم ایران را تامین کنیم و

 
تولیدکنندگان و بازرگانان ما در دنیا تجارت کنند در این صورت ایران به تعهدات خود در چارچوب برجام عمل می کند. 

وي با اشاره به لایحه بودجه سال آینده گفت: لایحه بودجه ارائه شده توسط دولت به نحوي تنظیم شده است که بیشترین عواید و
منافع نصیب دلال ها و سودجویان خواهد شد و ثمره کسري بودجه آن براي مردم چیزي جز تورم سنگین و گرانی افسارگسیخته
نیست. در سالیان گذشته به نام کالاهاي اساسی، میلیاردها دلار ارز دولتی به برخی واردکنندگان داده شده که متاسفانه آثار آن در
سفره و معیشت مردم بسیار ناچیز بوده و منافع آن به جیب عده اي محدود و خاص رسیده است و میلیاردها دلار ارز 4200 براي

 
کالاهاي اساسی توزیع شد اما مردم همچنان شاهد گرانی این کالاها بودند. 

وي تاکید کرد: مجلس شوراي اسلامی می خواهد این رویه نادرست را اصلاح کند و این یارانه کالاهاي اساسی را مستقیم در انتهاي
زنجیره به خود مصرف کننده بدهد و زیان رفاهی خانوارها به ویژه قشر ضعیف جامعه را جبران و از هدررفت منابع بیت المال



 
جلوگیري کند که این تصمیم، به نفع کلیت جامعه و مردم است و قطعاً دلالان و رانت خواران صدایشان بلند خواهد شد. 

 
سیاست هاي دولت در قیمت ارز موثر است 

رئیس مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: البته دلسوزانی هم ممکن است نگران باشند که به آنها اطمینان خاطر می دهم که قیمت ارز
روي هیچ کاغذي به صورت دستوري تعیین نمی شود و اگر قیمت اینچنین بود، مسئولان بانک مرکزي باید به سرعت و سهولت از این
امکان استفاده می کردند. واقعیت آن است که مجموعه اي از سیاست هاي پولی، مالی، ارزي و تجاري دولت و در واقع عملکرد

 
اقتصادي دولتمردان در طول زمان در قیمت ارز موثر است. 

قالیباف اضافه کرد: قیمت واقعی ارز امروز را باید از مردم پرسید که نتیجه سیاست ها و عملکرد مسئولان است، پس دولت محترم
نباید توقع داشته باشد گندم بکارد و جو درو کند! در کنار اصلاح ساختار بودجه برخی تجربه هاي پیشین نشان داد که سیاستگذاري

 
هاي اقتصادي تا چه حد می تواند در زندگی جاري مردم موثر باشد. 

وي تصریح کرد: به گفته مسئولان دولتی ذي ربط، با نهایی شدن قانون مالیات بر خانه هاي خالی براي مبارزه با محتکران مسکن،

 
میزان عرضه مسکن 30 درصد افزایش می یابد که این امر می تواند موجب کنترل و مهار افزایش قیمت اجاره بها شود. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: در صورت اجرایی شدن دقیق و کامل قانون، محتکران مسکن را مجبور به عرضه صدها هزار خانه
خالی به نفع مردم خواهد کرد و این خود نمونه اي است از اینکه با مدیریت کارآمد چگونه می توان زندگی را براي مردم آسان تر کرد
و اثر تحریم ها را کم کرد. البته ریل گذاري اصلی مجلس براي مسکن، طرح جهش تولید مسکن است که به عنوان پیشران اقتصاد،

 
اشتغال زاییِ قابل توجهیِ را نیز به همراه خواهد داشت. 

وي با اشاره به سفر اخیر خود به چهارمحال و بختیاري، گفت: از مردم خونگرم و ولایتمدار چهارمحل و بختیاري تشکر می کنم و طی
ماه هاي اخیر با تلاش نمایندگان مسائل و مشکلات چهارمحال و بختیاري در همه حوزه ها استخراج شده و تصمیمات مهمی براي

 
رفع مشکلات آنها اتخاذ شده است. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: همچنین حادثه بسیار تلخ سانحه سقوط هواپیماي اوکراین را به تمامی بازماندگان

 
شهداي این اتفاق تسلیت عرض می کنم و براي آن شهدا علو درجات از خداي منان مسالت می کنم. 

 
معیارهاي مدیر و مدبر بودن 

نمایندگان در جلسه علنی دیروز مجلس شوراي اسلامی، با 187 رأي موافق، 33 رأي مخالف و 4 رأي ممتنع از مجموع 247 نماینده

 
حاضر در جلسه با ماده 4 طرح اصلاح موادي از قانون انتخابات ریاست جمهوري موافقت کردند. 

بر اساس این مصوبه، یک ماده به شرح ذیل به عنوان ماده (35) مکرر 3 به قانون الحاق می شود: ماده (35) مکرر 3- احراز شروط

 
جزء (3) بند (الف) ماده (35) این قانون، از طریق بررسی معیارهاي زیر انجام می شود: 

در بند (الف) این ماده آمده است، معیارهاي مدیر: داوطلبی به عنوان مدیر موضوع اصل 115 قانون اساسی شناخته می شود که از
شایستگی هاي لازم و مهارت در زمینه مدیریت کلان کشور برخوردار بوده و با شناخت کافی از منابع انسانی و مادي کشور توان
استفاده از ظرفیت ها براي رسیدن به اهداف انقلاب اسلامی را داشته و از تجربه و سوابق موفق در عرصه هاي مدیریت کلان موضوع

 
ماده 35 این قانون بهره مند شود. 

 
شوراي نگهبان 

 
مسئول بررسی برنامه نامزدها 

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی در جلسه علنی دیروز، با 191 رأي موافق، 23 رأي مخالف و 6 رأي ممتنع از مجموع 255 نماینده

 
حاضر در جلسه با ماده 11 طرح اصلاح موادي از قانون انتخابات ریاست جمهوري موافقت کردند. 

بر اساس این مصوبه، در راستاي بند 2- 10 سیاست هاي کلی انتخابات مبنی بر شناسایی اولیه توانایی و شایستگی داوطلبان، شوراي
نگهبان 3 ماه پیش از صدور دستور شروع انتخابات ریاست جمهوري و در صورت مشخص شدن داوطلبی افراد می تواند از آنها دعوت
به عمل آورده تا برنامه هاي آنان را بر اساس شرایط موضوع این قانون و شاخص هاي مورد نظر شوراي نگهبان موضوع بند 5- 10

 
سیاست هاي کلی انتخابات بررسی کند. 

همچنین نمایندگان در جلسه علنی دیروز با 183 رأي موافق، 18 رأي مخالف و 4 رأي ممتنع از مجموع 251 نماینده حاضر در



 
جلسه، با ماده 9 طرح اصلاح موادي از قانون انتخابات ریاست جمهوري موافقت کردند. 

در این مصوبه آمده است که ماده 56 قانون به شرح زیر اصلاح می شود: در صورت کشف و اسقاط ارائه مدارك غیرواقعی یا جعلی
موضوع اجزاي (1)، (2) ، (4)، (5)، (6)، و (10) بند (ب) ماده (35) این قانون پس از ثبت نام و پیش از اعلام اسامی نامزدهاي تأیید
صلاحیت شده، ثبت نام داوطلب «کأن لم یکن» تلقی می شود و در صورتی که چنین موضوعی ناظر به نامزدهاي تأیید صلاحیت شده

 
کشف شود، صلاحیت وي مطابق ماده (58) قانون مورد بررسی مجدد قرار می گیرد. 

همچنین در تبصره این ماده آمده است: هر گاه عمل داوطلب موضوع این ماده عنوان مجرمانه داشته باشد، مطابق قوانین و مقررات

 
کیفري مورد پیگیري قرار می گیرد. 

 
بیانیه نمایندگان در مورد واکسن آمریکایی 

علی کریمی فیروزجایی در جلسه علنی دیروز مجلس شوراي اسلامی بیانیه نمایندگان مجلس در حمایت و تقدیر از تولید واکسن

 
کرونا توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره) و کلیه موسسات علمی و دانش بنیان را قرائت کرد. 

در این بیانیه آمده است: مجلس شوراي اسلامی از دولت محترم می خواهد به جهت عدم تهدید سلامت هموطنان هرگونه واردات
واکسن هاي تولیدي شرکت هاي آمریکایی، انگلیسی و فرانسوي را ممنوع کرده و مجلس هم قاطعانه فرمایشات مقام معظم رهبري در

 
ارتباط با این ممنوعیت را فصل الخطاب می داند. 

در این زمینه لازم به ذکر است که اخیرا روزنامه «گاردین» افشا کرد که مارك میدوز رئیس ستاد کاخ سفید در تماسی تلفنی با
«استیون هان» رئیس سازمان غذا و داروي آمریکا وي را تهدید کرده بود در صورتی که واکسن کروناي شرکت فایزر را تأیید نکند،

باید با سمت خود خداحافظی کند.



در نشست مشترك ستاد توسعه و مدیریت گردشگري شهرداري با مدیرکل

میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گیلان؛ راهکارهاي اجراي

مدل عملیاتی همکاري در حوزه گردشگري بررسی شد

منبع: آواي رشتشماره خبر:  293  |  تاریخ: 1399/10/21

در نشست مشترك مسعود حلاج پور مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گیلان با سمیرا اکبرپور دبیر
ستاد توسعه و مدیریت گردشگري و متین عاشوري رئیس سازمان سرمایه گذاري شهرداري رشت بر لزوم افزایش تعاملات و

هم افزایی ها جهت اجراي مدل عملیاتی در حوزه گردشگري سلامت، کشاورزي و حفظ میراث ماندگار ...

در نشست مشترك مسعود حلاج پور مدیرکل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گیلان با سمیرا
اکبرپور دبیر ستاد توسعه و مدیریت گردشگري و متین
عاشوري رئیس سازمان سرمایه گذاري شهرداري رشت بر
لزوم افزایش تعاملات و هم افزایی ها جهت اجراي مدل
عملیاتی در حوزه گردشگري سلامت، کشاورزي و حفظ

 
میراث ماندگار شهر رشت تاکید شد. 

به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداري رشت، در نشست مشترك مسعود حلاج پور مدیرکل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گیلان با سمیرا اکبرپور دبیر ستاد توسعه و مدیریت گردشگري و متین عاشوري رئیس
سازمان سرمایه گذاري شهرداري رشت بر لزوم افزایش تعاملات و هم افزایی ها جهت اجراي مدل عملیاتی در حوزه گردشگري

 
سلامت، کشاورزي و حفظ میراث ماندگار شهر رشت تاکید شد. 

مسعود حلاج پور در این نشست با بیان اینکه با برنامه ریزي هاي صورت گرفته توسط اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی گیلان طی ماه هاي اخیر، شهر رشت به عنوان شهر صنایع دستی در هنر رشتی دوزي ثبت ملی شد گفت: ایجاد موزه هاي

 
تخصصی و بازارچه هاي دائمی هنرهاي صنایع دستی محرك تولید و اشتغال زایی در رشت می شود. 

اکبرپور دبیر ستاد گردشگري شهرداري رشت نیز با قدردانی از تلاش هاي میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان در ثبت
ملی شهر رشت در حوزه صنایع دستی با عنوان رشتی دوزي بر لزوم تعاملات مثبت فی مابین و تلاش این ستاد جهت جذب و

 
ماندگاري گردشگر در حوزه خوراك و سلامت تاکید کرد. 

همچنین عاشوري رییس سازمان سرمایه گذاري شهرداري رشت نیز با تشریح فرصت هاي سرمایه گذاري در حوزه بازآفرینی و
گردشگري، احیاي بافت هاي تاریخی شهر و گذرهاي قدیمی، تحقق این امر را مستلزم همکاري متقابل عنوان کرد.



تأکید «شوراي نظارت» بر پرهیز از اغراق در تبلیغات بازرگانی صداوسیما

منبع: شعار سالشماره خبر:  294  |  تاریخ: 1399/10/21

شعار سال: جلسه 486 شوراي نظارت بر سازمان صداوسیما به ریاست حجت الاسلام محسنی اژه اي و با حضور اعضاي
شوراي نظارت با موضوع بررسی عملکرد مالی و بودجه اي سال 1399 و نیز پیش بینی هاي برنامه اي و بودجه اي سال

1400 سازمان صداوسیما با حضور معاون منابع مالی و سرمایه انسانی، مدیرکل بازرگانی و رئیس مرکز ...

شعار سال: جلسه 486 شوراي نظارت بر سازمان صداوسیما به ریاست حجت الاسلام محسنی اژه اي و با حضور اعضاي شوراي
نظارت با موضوع بررسی عملکرد مالی و بودجه اي سال 1399 و نیز پیش بینی هاي برنامه اي و بودجه اي سال 1400 سازمان
صداوسیما با حضور معاون منابع مالی و سرمایه انسانی، مدیرکل بازرگانی و رئیس مرکز طرح و برنامه سازمان صداوسیما در محل

 
دبیرخانه شوراي نظارت برگزار شد. 

در این جلسه مسئولین حوزه هاي مالی و برنامه و بودجه سازمان صداوسیما کمک و مساعدت به ایجاد رونق در تولید و بهبود کسب و
کار را با توجه به سال جهش تولید و تأکیدات مقام معظم رهبري از جمله سیاستگذاري هاي جدید مدیریت پخش آگهی هاي

 
بازرگانی عنوان کردند. 

در این راستا از ابتداي سال جاري پخش پیام هاي بازرگانی که هم موجب افزایش تولید و هم کمک به ایجاد اشتغال و کارآفرینی
شود در دستور کار قرار گرفته است که در نتیجه این اقدامات با پخش آگهی هاي کارخانجات و صنایع، تعدادي از کارخانجات که

 
تعطیل شده بود رونق گرفته و هم چنین اقبال مردم به استفاده از محصولات آن ها افزایش پیدا کرده است. 

با پخش پرحجم آگهی هاي بازرگانی محصولات داخلی گرایش به استفاده از لوازم خانگی داخلی افزایش پیدا کرده، سهم سبد

 
خانوارها از مصرف لبنیات افزایش پیدا کرده و موجب توسعه فعالیت هاي موسسات آگهی دهنده شده است. 

 
همچنین با سیاستگذاري هاي انجام شده سهم تبلیغ محصولات و لوازم صنعتی و فنی نسبت به خدمات افزایش پیدا کرده است. 

در این جلسه برخی از برنامه هاي پیشنهادي سال 1400 سازمان از جمله اینکه: سازمان صداوسیما قصد دارد تا سهم پخش آثار
انیمیشن ایرانی به داخلی را به سه چهارم افزایش دهد و حدود 700 قسمت سریال نیز براي باکس هاي شبانه در نظر بگیرد، مورد

 
بحث و بررسی قرار گرفت. 

علاوه بر این تولید و پخش برنامه هاي جذاب و پرمخاطب فعلی شبکه ها ادامه پیدا خواهد کرد و نسبت به تقویت سیگنال رسانی به

 
ویژه افزایش سرانه دریافت HD اقدامات لازم انجام خواهد شد. 

اعضاي شوراي نظارت پس از استماع گزارشات فوق و برنامه هاي حوزه مالی و بودجه اي سازمان، رونق تولیدات رسانه ملی بویژه در

 
حوزه نمایشی و بهبود کیفیت آثار را خواستار شده و بر ضرورت افزایش برنامه هاي جذاب و پرمخاطب تأکید کردند. 

در ادامه اعضاي شورا بیان کردند که با توجه به رقابت رسانه اي، شایسته است مدیران بخش هاي مختلف رسانه ملی مستمراً مناسب



با نیاز و ذائقه مخاطب برنامه هاي گوناگون و متنوع در موضوعات و ساختارهاي مختلف خصوصاً در موضوعات اجتماعی و خانوادگی

 
بویژه برنامه هاي مفرح و شاد تولید و پخش کنند. 

نمایندگان قواي سه گانه در شوراي نظارت رعایت برخی شئون اجتماعی و فرهنگی در پخش آگهی هاي بازرگانی و پرهیز از اغراق و
افراط را مهم برشمردند و اعتماد مردم به صداوسیما را یک اصل خدشه ناپذیر دانستند که می بایست در تمامی اقدامات و برنامه ها

 
مورد عنایت جدي قرار گیرد. 

اعضاي شوراي نظارت مدیریت صحیح مالی و استفاده بهینه و مطلوب از امکانات و نیروي انسانی و افزایش بهره وري و همچنین

 
رضایت مندي مردم از برنامه هاي سازمان صداوسیما و کارکنان رسانه ملی از دست اندرکاران را اصلی مهم و اساسی دانستند. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري ایلنا ، تاریخ انتشار: 21 دي 1399 ، کدخبر:1022640 ،
www.ilna.news



450 میلیون تسهیلات به جوانان جویاي کار در آستارا پرداخت شد

منبع: شبستانشماره خبر:  295  |  تاریخ: 1399/10/21

خاصی پور گفت: در سال جاري 450 میلیون تومان تسهیلات اشتغال به جوانان جویاي کار در بندر آستارا پرداخت شد.

 
خاصی پور گفت: در سال جاري 450 میلیون تومان تسهیلات اشتغال به جوانان جویاي کار در بندر آستارا پرداخت شد. 

«وحید خاصی پور» امروز(یکشنبه، 21 دي) در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري
شبستان از بندر آستارا، اظهارکرد: در سال جاري به 6 طرح اشتغالزایی 450

 
میلیون تومان تسهیلات پرداخت شد. 

رییس اداره ورزش و جوانان بندر آستارا با بیان اینکه این تسهیلات به طرح
هایی همچون صنایع دستی، پرورش گل و گیاه، خیاطی، آرایشگري، زنبورداري

و خدمات چاپ پرداخت شد، افزود: با پرداخت این تسهیلات به جوانان جویاي کار و داراي مهارت فنی و حرفه اي براي 40 نفر

 
اشتغالزایی شد. 

وي با اشاره به اینکه این تسهیلات اشتغال به 10 فرد 18 تا 35 ساله پرداخت شد، تصریح کرد: این مقدار تسهیلات طی تفاهم نامه

 
امضاء شده با صندوق کارآفرینی امید به جوانان جویاي کار و داراي مهارت فنی و حرفه اي پرداخت شد. 

خاصی پور گفت: براي اشتغالزایی به مهارت آموزي و توانمندسازي جوانان نیاز است و در این راستا باید برنامه ریزي خوبی صورت

 
گیرد. 

رییس اداره ورزش و جوانان بندر آستارا خاطرنشان کرد: براي آموزش کارآفرینی و اشتغال، سازمان هاي مردم نهاد و جوانان با مرکز
آموزش فنی و حرفه اي شهرستان آستارا تفاهم نامه همکاري منعقد کرده اند.



اخبار سیاسی

شماره خبر:  296  |  تاریخ: 1399/10/21
منبع: روزنامه آواي خراسان

جنوبی

 
تاثیر کرونا در اقدامات احمدي نژاد 

جهان نیوز نوشت : برخی از ناظرین سیاسی معتقدند احمدي نژاد و اطرافیان او براي جلوگیري از کاهش محبوبیت و شهرت او رویکرد
جدید رسانه اي را انتخاب کرده اند و به جاي سفرهاي استانی پر سر و صدا و موضع گیري هاي جنجالی براي بقاي خود در افکار
عمومی که در موقعیت کرونا امکان پذیر نیست به مصاحبه هاي جنجالی روي آورده است. به همین دلیل احمدي نژاد به مصاحبه
هاي ورزشی و موسیقی روي آورده و در مصاحبه ي خود به بازیکنان مختلف حمله می کند و از موسیقی هاي مسئله دار سخن می

 
گوید تا بتواند با حاشیه سازي لازم در ایام کرونا نیز در افکار عمومی زنده بماند. 

 
نامه محسن هاشمی درباره اظهارات جنجالی خواهرش فائزه: عذرخواهی کن 

محسن هاشمی در نامه اي سرگشاده به خواهرش فائزه هاشمی نوشت: هنوز چهارمین سالگرد رحلت پدر، سپري نشده بود که انتشار
مصاحبه اي از تو موجب ناراحتی علاقمندان آیت ا... هاشمی رفسنجانی والبته اعضاي خانواده و را فراهم کرد و بهانه اي مناسب به
افراطیون و تخریب گران پدر داد و برگ دیگري بر مظلومیتش اضافه شد. می دانم که در سالهاي اخیر برخوردهاي نادرستی با تو،
خانواده وفرزندت شده است که شاید باعث کشاندن تو به تندروي و خارج شدن از مشی میانه روي پدر گردیده، ولی این دلیل نمی

 
شود که به رئیس جمهور کشور بیگانه امید ببندي ودم از استقلال بزنی!لذا ازتو صمیمانه تقاضا دارم 

صحبت هاي خود را اصلاح و از این موضع عذرخواهی کنی و مانع تخریب پدر از طرف تجدیدنظرطلبان خارجی وافراطیون داخلی

 
شوي. 

 
واکنش فائزه به نامه برادر؛ محافظه کار است 

فائزه هاشمی به نامه برادرش واکنش نشان داد و گفت : «محسن در بین ما از همه محافظه کارتر است یا به قول خودش عاقل تر

 
است. خیلی دلش می خواهد ما را کنترل کند.» 

 
واکنش آشنا به اظهارات صدیقی 

آشنا مشاور رئیس جمهور در توئیتی در واکنش به سخنان صدیقی در مورد آیت ا... مصباح یزدي نوشت: اشخاص حاضر در این
داستان یعنی آقایان محمدي داماد آقاي محمدي عراقی و آقاي محمد علی جاودان افرادي شناخته شده هستند. غسال راشناسایی
کنید و ما وقع را از او استفسار کنید.اگر تایید کرد او را براي بررسی بیشتر به اداره آگاهی معرفی کنید.اگر تکذیب کرد ناقل را براي

 
بررسی بیشتر فرا بخوانید 

لایحه بودجه بیشترین منافع را نصیب دلالان و تورم و گرانی را نصیب مردم خواهد کرد 



رئیس مجلس تاکید کرد: در حالی که مجلس فرصت سازي براي رفع تحریم ها را در دستور کار خود قرار داده است، ریل گذاري براي
بی اثرکردن تحریم ها را راهبرد اصلی خود می داند که مهمترین اقدام تاکید بر اصلاح ساختار بودجه به عنوان سند مالی کشور است
که در آن می توان با کاهش و شفافیت کسري بودجه، تورم بیش از حد را کنترل کرد و با رویکرد ضدتبعیض و اشتغال زا، مسیر
اقتصاد سال آینده کشور را به نفع مردم و کارآفرینان جهت داد. قالیباف بیان کرد: البته لایحه بودجه ارائه شده توسط دولت به نحوي
تنظیم شده است که بیشترین عواید و منافع نصیب دلال ها و سودجویان خواهد شد و ثمره کسري بودجه آن براي مردم چیزي جز
تورم سنگین و گرانی افسارگسیخته نیست. توزیع میلیاردها دلار ارز ترجیحی، نه تنها مانع گران شدن کالاها نشده است که مستقیما
جیب و سفره مردم را هدف گرفته بود؛ چرا که منابع ارزي کشور که می توانست مستقیماً به بهبود معیشت مردم و پر شدن سفره
آنان کمک کند، به نحوي توزیع شد که دلال ها و رانت خوارها را چاق تر کرد. وي تصریح کرد: مجلس می خواهد این رویه نادرست را

 
اصلاح کند. 

 
خاتمی آمادگی دارد مثل حاج قاسم قربانی کشور بشود ؛ او نیاید بهترین گزینه لاریجانی است 

غلامعلی رجایی، فعال سیاسی اصلاح طلب و مشاور سابق مرحوم هاشمی رفسنجانی در خصوص انتخابات 1400 اظهار داشت : در
انتخابات حریف باید قدر باشد، زمانی که قدر نباشد رقابت نمایشی و صوري خواهد بود. از همین رو اگر حاکمیت به دنبال افزایش
مشارکت مردم است، باید اجازه حضور گزینه هاي قدر را بدهد. به نظرم بهترین گزینه از سوي اصلاح طلبان این است که سیدمحمد
خاتمی حضور پیدا کند و از ایشان دعوت شود تا حضور مردم نیز افزایش پیدا کند. اگر نه گزینه اي مانند لاریجانی بدون کوچکترین
تعللی باید مطرح شود تا اصلاح طلبان بتوانند روي وي اجماع کنند. اما اگر از این سطح پایین تر بیاید، تصورم این است که انتخابات
نمایشی خواهد بود که نتیجه آن از قبل مشخص شده است. درست است که شرایط کشور وخیم است، اما اصلاح امور و جراحی کشور

 
نیز قربانی می خواهد. همانطور که قاسم سلیمانی براي امنیت و منافع کشور قربانی شد، آقاي خاتمی نیز این آمادگی را دارد. 

 
ضرغامی: سردار سلیمانی همیشه هواي ظریف را داشت 

رئیس اسبق صدا و سیما گفت: حاج قاسم به من توصیه کرد در دعواهاي جناحی که صدا و سیما را گرفتار می کند شما سعی کنید
نگاهتان به قطب نماي رهبري باشد. ضرغامی در خصوص دیپلماسی حاج قاسم نیز افزود : او کاملا موافق دیپلماسی بود و پشتیبانی
می کرد. اتفاقا همیشه هواي آقاي ظریف را داشت و مراقب بود آقاي ظریف در مأموریت هایی که دارد روحیه خود را نبازد، کم نیاورد
و عقب نشینی نکند. به همین دلیل حتی اگر لازم بود به محل کار آقاي ظریف در وزارت خارجه می رفت و عکس هم می انداخت که
معلوم باشد حاج قاسم دارد از دیپلماسی کشور پشتیبانی می کند. ولی نکته مهم این است که حاج قاسم براي کار دیپلماسی ارزش

 
افزوده ایجاد می کرد. دیپلماسی بدون ارزش افزوده واقعا به درد نمی خورد. 

 
اصولگرایان در بهترین حالت 15 درصد از راي کل جامعه را دارند 

«علی باقري»، چهره سیاسی اصلاح طلب، در پاسخ به این سوال که ارزیابی شما از اظهارات حمیدرضا ترقی مبنی بر اینکه تقریباً بیش
از 70 درصد مردم نسبت به اصلاح طلبان نظر مثبتی ندارند و استقبال مردم از اصلاح طلبان بین 2 تا 8 درصد است گفت: بهتر بود
وي در آن نظرسنجی هایی که ما ندیدیم و او دیده، میزان گرایش به اصولگرایان را هم اعلام می کرد که چه میزان است. در این
صورت است که می توانستیم دقیق تر صحبت کنیم. دبیرکل حزب توسعه ملی ادامه داد: اصولگرایان در بهترین حالت، 15 درصد از
راي کل جامعه را دارند که یقینا پایین تر از این میزان است. بنابراین بهتر است ترقی رَجَز پایگاه اجتماعی نخواند چراکه در بدترین

 
حالت نیز اصلاح طلبان نسبت به اصولگرایان، آراء بیشتري دارند. 



 
توصیه رهبر ي براي نخریدن واکسن از آمریکا و انگلیس بر اساس تحقیقات علمی است 

وزیر بهداشت گفت: توصیه رهبر انقلاب در خصوص منع واردات واکسن کرونا از آمریکا و انگلیس بر اساس تحقیقات وسیع علمی و
کاملا دلسوزانه براي مردم است. نمکی با اشاره به سختی هاي کشور در ابتداي شیوع ویروس کرونا اظهار داشت: نمی توانم نگویم چه
ظلمی به ما کردند، اوایل در تامین ماسک و تامین لباس کادر درمان و محافظ دچار مشکل بودیم، آمریکا هر محموله اي مربوط به
ایران بود را قفل کرد و اجازه واردات نداد. وي با اشاره به حاشیه هاي ایجاد شده در خصوص واکسن وارداتی گفت: لازم است بدانید
آمریکایی ها در این دوران سخت اجازه جابه جایی پول براي واردات دارو به بیماران نیازمند را ندادند. وي با اشاره به تولید واکسن
کرونا با تکیه بر دانش داخلی گفت: در پایان بهار واکسن ایرانی را در تولید انبوه خواهیم داشت و تست واکسن بر روي انسان بسیار
موفقیت آمیز بوده است. وي با اشاره به ابتلاي چهار نفر به ویروس کروناي انگلیسی در ایران تصریح کرد: قبلا سه مورد بود از شب

گذشته چهارمی معلوم شد که ورودش به کشور از خانواده اي که به اروپا مسافرت کرده بودند و برگشتند، ناشی شده است.



اخبار استانی

شماره خبر:  297  |  تاریخ: 1399/10/21
منبع: روزنامه آواي خراسان

جنوبی

 
اختصاص 40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغالزایی 

40 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه براي اشتغالزایی در خراسان جنوبی به ویژه در مناطق کمتر توسعه یافته و روستایی
اختصاص یافت. مدیر صندوق کارآفرینی امید استان گفت: این تسهیلات با نرخ سود 4 درصد وبازپرداخت 5 ساله به متقاضیان واجد

 
شرایط پرداخت می شود. 

 
ابلاغی براي بازگشایی مدارس نداریم 

هنوز بخشنامه اي به صورت رسمی در خصوص بازگشایی مدارس به ما ابلاغ نشده است. دبیر ستاد کروناي آموزش و پرورش خراسان
جنوبی با اشاره به دغدغه شهروندان پیرامون بازگشایی مدارس گفت: هنوز بخشنامه اي به صورت رسمی در خصوص بازگشایی
مدارس به ما ابلاغ نشده است. مهدي گلدانی مقدم در گفت و گو با مهر در پاسخ به سوالی مبنی بر دغدغه شهروندان در خصوص
بازگشایی مدارس، بیان کرد: آموزش و پرورش تابع ستاد ملی کرونا در کشور و استان، بخشنامه و دستورالعمل هاي وزارتخانه است.
وي با بیان اینکه هنوز بخشنامه اي به صورت رسمی در خصوص بازگشایی مدارس به ما ابلاغ نشده است، افزود: در صورت ابلاغ
دستورالعمل، بازگشایی مدارس اجرایی می شود. دبیر ستاد کروناي آموزش و پرورش خراسان جنوبی افزود: خوشبختانه تاکنون در
زمینه آموزش مجازي، خراسان جنوبی یکی از استان هاي پیشرو در کشور بوده است .گلدانی مقدم با بیان اینکه در نقاط داراي
اینترنت، آموزش مجازي به خوبی جریان داشته است، افزود: همچنین در نقاط فاقد اینترنت آموزش ها از طریق تلویزیون ارائه و
پیگیري شده است. وي اظهار کرد: بنا به درخواست خانواده ها، معلم ها در برخی از نقاط کم جمعیت به صورت حضوري و رعایت

 
کامل موارد بهداشتی پاي کار بوده اند. 

 
انتقاد فرماندار فردوس از نبود آمار مشخص در حوزه اشتغال جوانان 

 
سربازي &– مدیران در شهرستان فردوس آمار جداگانه اي از حوزه اشتغال جوانان ندارند. 

فرماندار فردوس از نبود آمار مشخص در حوزه جوانان انتقاد کرد و گفت: متاسفانه مدیران آمار جداگانه اي از حوزه اشتغال جوانان
ندارند. حمید حلاج مقدم روز گذشته در جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان که با حضور مدیر کل ورزش و جوانان استان برگزار شد،
افزود: باید بدانیم در شهرستان چند جوان و در چه سطح تحصیلاتی بیکار هستند تا بتوان براي اشتغال آنها برنامه ریزي کرد که
متاسفانه هیچکدام از اعضاي جلسه آمار جداگانه اي از حوزه اشتغال جوانان ندارند. وي بر استفاده از ظرفیت ها و مهارت هاي جوانان
تاکید و افزود: فرمانداري نیز به زودي از مشاورین جوان بهره خواهد گرفت. حلاج مقدم خواستار تکمیل سالن نیمه تمام 2 هزار نفري
ورزشی شهرستان شد و افزود: از مدیر کل ورزش و جوانان می خواهیم با تامین اعتبار، این پروژه تا پایان عمر دولت به بهره برداري

 
برسد. 



مدیر کل ورزش و جوانان استان خراسان جنوبی نیز گفت: ضروري است دبیرخانه ستاد ساماندهی امور جوانان در اداره تعاون، کار و
رفاه اجتماعی تشکیل شود و در معرفی ظرفیت هاي جوانان و مهارت افزایی آنان، کلیه دستگاه هاي ذیربط با یکدیگر هم افزایی
داشته باشند. حسن عزیزي بر معرفی الگوهاي موفق در کسب و کار جوانان در رسانه ملی و تهیه بانک اطلاعاتی جوانان جویاي کار
تاکید و اضافه کرد: یکی از مشکلات در دستگاه هاي اجرایی آمار اشتغال جوانان است که باید به صورت جداگانه احصاء و اعلام شود.
وي یکی از مهمترین اولویت ها را تشکیل شوراهاي مشورتی جوانان دانست و گفت: با توجه به تاکید استاندار و جوانان مستعدي که
فردوس دارد باید این شورا در شهرستان هر چه زودتر تشکیل شود. در این جلسه تعدادي از جوانان و مسئولان سمن ها به بیان
خواسته ها و مشکلات جوانان پرداختند که لزوم توانمند سازي جوانان، دراولویت قرار گرفتن جوانان براي به کارگیري در واحدهاي
تولیدي، تسهیل در پرداخت تسهیلات اشتعالزایی به جوانان و نیار مبرم به کار نو و بهاء دادن به جوانان به صورت عملی و نه در شعار

 
از جمله مهمترین آنها بود. 

 
270 تن روغن مایع و جامد در استان توزیع می شود 

معاون سازمان صمت خراسان جنوبی با اشاره به توزیع 9 هزار تن کالاي اساسی در 9 ماه گذشته در استان گفت: 270 تن روغن مایع
و جامد در خراسان جنوبی توزیع می شود. به گزارش مهر،الیاس جویبان اظهار کرد: آنفلوانزاي حاد پرندگان که متأسفانه برخی از
واحدهاي تولیدي مرغ تخم گذار استان را گرفتار کرد، تأثیري در میزان توزیع تخم مرغ در بازار نداشته و خوشبختانه کمبودي در این
حوزه نداشته ایم. معاون بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صمت خراسان جنوبی بیان کرد: در حال حاضر تخم مرغ با قیمت کیلویی
17 هزار تومان عرضه می شود و میزان توزیع نیز بسته به نیاز بازار و درخواست ها از 15 تن تا 25 تن متفاوت است. جویبان در با
اشاره به اینکه در حال حاضر در خراسان جنوبی گاه گوشت مرغ پایین تر از نرخ مصوب عرضه می شود، ادامه داد: در فروشگاه هاي
عرضه مستقیم خراسان جنوبی گوشت مرغ با قیمت کیلویی 20 هزار و 230 تومان به فروش می رسد. وي ادامه داد: در مورد محصول
روغن نیز که شهروندان خراسان جنوبی چندي پیش نسبت به کمبود آن در بازار گلایه هایی داشتند در حال حاضر روغن توسط
شرکت هاي پخش در فروشگاه ها در حال توزیع است. معاون بازرگانی و توسعه تجارت سازمان سمت خراسان جنوبی با اشاره به
سهمیه 270 تنی روغن مایع و جامد براي خراسان جنوبی گفت: این سهمیه در حال حمل به استان است و در هفته جاري در همه

 
شهرستان هاي خراسان جنوبی توزیع خواهد شد. 

 
4میلیارد ریال اعتبار براي پایگاه کوهستانی قاین 

مدیرعامل جمعیت هلال احمر خراسان جنوبی گفت: تکمیل پروژه پایگاه کوهستان قاین نیازمند چهار میلیارد ریال اعتبار است. به
گزارش خبرنگار مهر، محمد رضا رضایی روز گذشته در حاشیه بازدید از پایگاه کوهستان در حال احداث قاین بیان کرد: عملیات
اجرایی این پروژه از سال 97 در زمینی به مساحت 700 متر با 218 متر زیربنا آغاز شده است. وي از پیشرفت فیزیکی 40 درصدي
پروژه خبر داد و افزود: اتمام این پروژه نیازمند 400 میلیون تومان اعتبار است. رضایی خواستار همکاري متولیان براي تامین مالی
پروژه شد و گفت: احداث اینگونه از پروژه ها نقش بسزایی در افزایش سرعت عملکرد نیروها در رسیدگی به حوادث احتمالی و کاهش
خسارت ها دارد. سلمان اسحاقی، نماینده مردم قاین و زیرکوه در مجلس شوراي اسلامی هم در این بازدید بیان کرد: در راستاي جلب

 
مشارکت 300 میلیونی خیرین براي تکمیل این پروژه قول همکاري می دهیم. 

 
فعالیت مراکز فرهنگی و هنري در خراسان جنوبی از سر گرفته شد 

ایرنا- معاون امور هنري و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی از آغاز مجدد فعالیت هاي هنري، سالن هاي
تئاتر و سینما در شهرهاي استان به علت تغییر رنگ از نارنجی به زرد و آبی خبر داد.سید علی زمزم اعلام کرد: با بهبود تدریجی



وضعیت کرونا و کاهش آمار فوتی ها و مبتلایان از سویی و تغییر وضعیت برخی شهرها از نارنجی (پرخطر) به زرد (متوسط خطر) و

 
برخی شهرهاي زرد به آبی (کم خطر)، فعالیت مراکز فرهنگی و هنري نیز در این شهرها از سر گرفته می شود. 

 
دومین روز متوالی، بدون فوتی در خراسان جنوبی 

در 48 ساعت گذشته مورد فوتی جدید از بیماري کرونا در خراسان جنوبی ثبت نشد. معاون بهداشتی علوم پزشکی بیرجند گفت: در
شبانه روز گذشته مورد جدیدي از فوت ناشی از کرونا در استان ثبت نشد و آمار جان باختگان این بیماري همان 729 نفر است. دکتر
مهدي زاده با بیان اینکه روز گذشته 36 بیمار با علائم حاد تنفسی در بیمارستان هاي استان پذیرش شدند، گفت: در همین مدت 24

 
بیمار شامل 8 بیمار کرونا مثبت با حال عمومی خوب از بیمارستان ها ترخیص شدند. 

 
پاي یک سرمایه گذار بزرگ در میان است 

استاندار خراسان جنوبی از رایزنی هاي استان با سرمایه گذاران بزرگ براي ورود به توسعه فولاد خبر داد. ملانوري با بیان این مطلب
در دیدار امام جمعه و اعضاي شوراي اسلامی شهر نیمبلوك خاطرنشان کرد: فولاد، نقطه عطفی در صنعت استان است که اشتغالزایی
به همراه دارد و باعث رونق منطقه خواهد شد. وي ادامه داد: به جهت اهمیت موضوع، براي رفع مشکلات موجود و توسعه کارخانه از
طریق حوزه هاي مختلف پیگیري هایی صورت گرفته است. استاندار از پیگیري هاي انجام شده براي رفع مشکل گاز و برق و همچنین
ترخیص تجهیزات و ماشین آلات کارخانه از گمرك نیز خبر داد. ملانوري به وضعیت اشتغال نیرو در کارخانه اشاره کرد و گفت: به
مدیران مجموعه تأکید شده تا آن جا که مقدور است، از نیرو هایی که در حال حاضر مشغول به کارند، کسی بیکار نشود. در بحث

 
جذب نیرو براي ادامه کار و در فازهاي فعالیت کارخانه هم تأکید بر نیروهاي بومی است. 

 
استمرار پرواز ها با فعال کردن بخش گردشگري 

یکی دیگر از راه هاي استمرار پرواز ها در استان فعال کردن بخش گردشگري است. استاندار خراسان جنوبی، پیشرفت، توسعه و
آبادانی جغرافیاي زرخیز استان را در گرو بهره گیري از صنعت گردشگري به عنوان یکی از مهمترین پیشران هاي توسعه اقتصادي
دانست. ملانوري با بیان این مطلب در دیدار رئیس انجمن گردشگري پایدار استان، گفت: وجود جاذبه هاي فراوان و بکر توریستی،
همسایگی با 6 استان ، مرز مشترك با کشور افغانستان و اشتغالزا بودن صنعت توریست، از ضرورت هاي توجه به حوزه گردشگري در
استان است. وي با تأکید بر نقش ایرلاین ها در توسعه صنعت گردشگري، تصریح کرد: به جهت افزایش پروازها در استان، در حال
رایزنی با ایرلاین هاي مختلف هستیم، اما در این زمینه اولویت با ایرلاین هایی است که پروازها را با برنامه و به صورت منظم انجام می
دهند.ملانوري به لزوم تثبیت حضور ایرلاین ها در استان اشاره کرد و گفت : یکی از راه هاي تثبیت و ماندگاري ایرلاین ها، مشارکت
اقتصادي با آنهاست تا از این طریق حضورشان دائمی شود. استاندار گفت: یکی دیگر از راه هاي استمرار پرواز ها در استان فعال کردن
بخش گردشگري است.به گفته وي؛ امنیت مثال زدنی استان، یکی از مهمترین عوامل تأثیر گذار در توسعه گردشگري است.وي معرفی
استان در سطح ملی و بین الملی را محصول توسعه گردشگري عنوان کردو تصریح کرد: از این طریق می توان ظرفیت هاي بی بدیل
خراسان جنوبی را در همه حوزه ها معرفی نمود. استاندار، از گردشگري به عنوان اولویت اصلی توسعه در استان یاد کرد و گفت:
صنعت گردشگري باید ابتدا به خوبی به مردم استان معرفی شود تا همه بخش هاي مرتبط، شامل گردشگري تاریخی، علمی، فرهنگی

 
،سلامت، بیابانگردي و ... در این منطقه فعال شود. 

 
ورود دادستان به ماجراي برقی گلخانه ها 



در پی قطع برق بدون اطلاع رسانی در هفته گذشته و خسارت دیدن تعدادي از گلخانه هاي شهرستان بشرویه دادستان این شهرستان
به همراه تعدادي از مسئولین بشرویه از سه گلخانه خسارت دیده داخل و خارج شهر بازدید کرد. به گزارش خبرگزاري فارس ، در پی
قطع برق بدون اطلاع رسانی در هفته گذشته، تعدادي از گلخانه هاي شهرستان بشرویه مورد خسارت قرار گرفت.در این راستا
دادستان این شهرستان به همراه تعدادي از مسئولین بشرویه از سه گلخانه خسارت دیده داخل و خارج شهر بازدید کرد.دادستان
شهرستان بشرویه در حاشیه بازدید از این گلخانه ها گفت: پیرو فرمایشات مقام معظم رهبري و ریاست محترم قوه قضائیه وظیفه

 
تمامی دستگاه ها به ویژه دستگاه قضایی حمایت قاطع و تمام قد از تولیدکنندگان به ویژه نسل جوان می باشد. 

 
خسارت دیدگان دادخواست مطالبه خسارت را مطرح کنند 

احسان خسروي تصریح کرد: در قضیه ایراد خسارت به گلخانه ها توصیه بنده به تمامی خسارت دیدگان این است که به فوریت ضمن
مراجعه به دفتر خدمات الکترونیک قضایی، دادخواست تأمین دلیل و سپس دادخواست مطالبه خسارت را مطرح کنند تا موضوع از
طریق محاکم حقوقی دادگستري پیگیري شود. وي افزود: دادستانی نیز از حیث وظیفه مدعی العموم بودن موضوع را به جد پیگیري و

 
در صورت احراز قصور از ناحیه هر دستگاهی با مقصرین احتمالی برخورد خواهد کرد. 

 
تضییع حقوق عامه را برنخواهیم تافت 

دادستان شهرستان بشرویه تأکید کرد: با توجه به فرا رسیدن فصل سرد سال، به کلیه مدیران دستگاه هاي اجرایی خاطرنشان می
شود که وظایف قانونی خود را به درستی انجام دهند والا در صورت ورود هرگونه حادثه احتمالی و ایراد خسارت به مردم و احراز سهل

 
انگاري و یا قصور، دستگاه قضایی به هیچ وجه تضییع حقوق عامه را برنخواهد تافت. 

 
تخفیف استثنایی عوارض ساختمانی 

معاونت توسعه مدیریت و منابع شهرداري بیرجند گفت: به پیشنهاد شهرداري و تصویب شوراي اسلامی شهر بیرجند، مودیانی که
عوارض ساختمانی خود را در بازه زمانی 99/10/20 لغایت 99/11/30 به صورت نقدي پرداخت نمایند مشمول 25 درصد تخفیف و
چنانچه در بازه زمانی 99/12/1 لغایت 99/12/20 نسبت به پرداخت عوارض خود به صورت نقدي اقدام نمایند نیز مشمول 22 درصد
تخفیف خواهند شد. مهندس جواد بهدانی افزود: این اقدام به منظور رونق صنعت ساختمان و بستر سازي جهت ایجاد اشتغال و کمک

 
به توسعه شهري انجام می شود. وي تصریح کرد : 

راهکار بازگشت بازار ساختمان به مسیر رونق و پویایی، اجراي سیاستهاي حمایتی و تشویقی است. معاون توسعه مدیریت و منابع
شهرداري یادآور شد: با اعمال سیاستهایی که شهرداري در راستاي تحرك بخشی به حوزه ساختمان انجام می دهد بخش قابل توجهی
از نقدینگی شهروندان به سمت بازار مسکن هدایت و با افزایش حجم معاملات و سطح تقاضا به مرور زمان رونق به صنعت ساختمان

 
باز می گردد. 

 
بهره مندي درست از ظرفیت هاي استان 

استاندار خراسان جنوبی عنوان کرد:مهمترین دلیل محرومیت و پیشرفت نکردن استان، عدم استفاده از منابع و ظرفیت هاي موجود
است. ملانوري با بیان این مطلب در دیدار رئیس و معاون پارك علم و فناوري استان خاطرنشان کرد: عدم استفاده از منابع در
مسیرهاي درست، سبب شده مردم با وجود ثروتی که در اختیار دارند از درآمد کافی ، رفاه، نشاط، فضاي شهري مطلوب و... بی بهره
بمانند. وي تأکید کرد: کاري که ما باید انجام بدهیم این است که این اشکالات را برطرف کنیم. استاندار با اشاره به این که طی دو سه



ماه گذشته، برنامه ریزي هایی در همین راستا صورت گرفته، تصریح نمود: یکی از مهمترین کارها، راه اندازي ستاد خاوران است.

ملانوري گفت: غرض از راه اندازي این ستاد، برنامه ریزي تخصصی و عالمانه براي پیش بردن استان به سمت توسعه و پیشرفت است.
وي متذکر شد: خراسان جنوبی به لحاظ هوش و استعداد مردمانش از استان هاي صاحب نام است و وضعیت فعالیت پارك علم و
فناوري نیز این موضوع را ثابت می کند.به گفته وي؛ بزرگترین ایراد کار این است که هر کدام از این افراد و توانمندي ها، به تنهایی و

 
براي خودش کار می کند، چرا که در مسیر توسعه قرار نگرفته است. 

 
اجراي فاز سوم واکسیناسیون تب برفکی دام سنگین 

مرحله سوم طرح واکسیناسیون تب برفکی دام سنگین در خراسان جنوبی آغاز شد. رئیس اداره بهداشت و مدیریت بیماري هاي دامی
دامپزشکی استان گفت: این طرح به مدت 30 روز کاري اجرا می شود. دادفر افزود: بیماري تب برفکی با علائم ایجاد زخم هاي شدید
در دهان ولثه باعث کاهش وزن، کاهش شیردهی و بروز خسارات اقتصادي فراوانی می شود که دراین راستا براي پیشگیري از بیماري،
حمایت از تولیدکنندگان و حفاظت از سرمایه هاي دامی با پیگیري هاي مستمر توانستیم از اعتبارات داخلی اداره کل تعداد 20 هزار
دز واکسن تب برفکی وارداتی براي دامداري هاي روستایی -عشایري تامین کنیم. وي گفت: درخصوص واکسیناسیون دردامداري هاي
صنعتی ونیمه صنعتی با توجه به اینکه مقدار واکسن تامین شده کفاف واحد هاي روستایی عشایري را نمی دهد می طلبد که صاحبان
این دامداري ها براي پیگشیري ازهرگونه بحران نسبت به تامین واکسن اقدام کنند. رئیس اداره بهداشت و مدیریت بیماري هاي دامی
دامپزشکی استان افزود: در صورت تامین واکسن توسط مالکان دامداري هاي صنعتی و نیمه صنعتی تزریقات به صورت رایگان توسط
اکیپ هاي فنی شبکه هاي دامپزشکی انجام خواهد شد. دادفر به آن دسته از دامدارانی که در فاز هاي اجرایی اول و دوم سال جاري
از تامین و تزریق واکسن در دامداري هاي خود خودداري کرده اند هشدار داد: به علت پایین آمدن تیتر ایمنی، دام هاي موجود دراین
واحد ها و دامداري هاي اطراف درمعرض آسیب جدي بیماري قرارگرفته اند. وي تاکید کرد: دامداران براي عبور ازبحران احتمالی
نسبت به خرید به موقع واکسن از طریق اتحادیه شرکت هاي تعاونی کشاورزي دامداران استان، شرکت هاي تعاونی شهرستانی و یا
مراکز مایه کوبی اقدام کنند. دادفر افزود: علاوه بر واکسیناسیون، رعایت شرایط بهداشتی قرنطینه اي از قبیل ضد عفونی جایگاه،
جلوگیري از تردد بی مورد افراد به محل دامداري، استفاده از ماشین آلات و وسایل اختصاصی در واحد و کنترل حمل و نقل دام ها

 
نقش موثري در جلوگیري از شیوع این بیماري دارد. 

 
جامعه نیازمند تولید محتوا در حوزه مهدویت است 

نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی گفت: نیاز است در بازه اي مشخص، محتواهاي لازم در راستاي موضوعات مهدویت تولید و بر
اساس زمانبندي نسبت به انتشار منظم آن اقدام شود.به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام والمسلمین سید علیرضا عبادي روز
گذشته در دیدار با دست اندکاران مهدویت بیان کرد: براي تولید برنامه هاي تبیین مهدویت و ورود به دانشگاه ها و آموزش و پرورش
هموراه باید با متخصصین امر در ارتباط بود. وي تاکید کرد: همچنین باید براي تولید برنامه هاي مختلف آموزشی زوایاي گوناگون
سنجیده و با مشورت اساتید خبره در سطح کشور اقدامات انجام شود. حجت الاسلام والمسلمین عبادي بیان کرد: انتظار می رود طی

 
بازه اي مشخص، محتواهاي لازم در راستاي موضوعات مهدویت تولید، و بر اساس زمانبندي نسبت به انتشار منظم آن اقدام شود. 

 
افزایش راندمان با ایجاد انگیزه در نیروي کار 

استاندار خراسان جنوبی گفت: با انرژي دادن و ایجاد انگیزه به کارکنان مجموعه، می توان بازدهی و راندمان کار را ارتقاء بخشید.
ملانوري با بیان این مطلب در نشست هم اندیشی معاون و مدیران حوزه توسعه مدیریت و منابع استانداري خاطرنشان کرد: ما تا
نتوانیم رفاه حداقلی را براي نیروي کار فراهم کنیم، چطور می توانیم از او انتظار داشته باشیم که با انگیزه کار کند! استاندار به تأثیر



دوره هاي آموزشی بر ارتقاء دانش کاري کارکنان اشاره کرد و گفت: در برگزاري دوره هاي آموزشی در هر حوزه اي باید اولویت ها در
نظر گرفته شوند. ملانوري افزود: برگزاري دوره هاي ارتباطات، فن بیان، سخنوري، مدیریت ریسک و ... از جمله موارد کاربردي براي

 
کارکنان یک مجموعه می باشد. 

 
اتمام و برش دو فرش اهدایی به عتبات عالیات در بشرویه 

بانوان سخاوتمند شهرستان بشرویه دو تخته فرش بافتند و براي بازسازي عتبات عالیات اهدا کردند. مسئول ستاد عتبات عالیات استان
گفت: امروز یک تخته فرش 6 متري به ارزش8 میلیون تومان در شهر ارسک و یک تخته فرش 9 متري به ارزش 10 میلیون تومان در
روستاي رقه برش داده شد. موسی جوینده افزود:عوایدفروش این فرش ها که توسط بانوان شهرستان، بافته شده براي ساخت صحن
حضرت زینب (س) کربلاي معلی هزینه می شود. از ابتداي امسال 6 تخته فرش در بشرویه توسط خواهران شهر و روستا بافته شده

 
که از محل فروش این فرش ها 25 میلیون و 500 هزار تومان به حساب ستاد بازسازي عتبات عالیات واریز شده است. 

 
حساب بانکی مادر توسط فرزندش خالی شد 

رئیس پلیس فضاي تولید و تبادل اطلاعات فرماندهی انتظامی خراسان جنوبی: فردي که اقدام به برداشت غیر مجاز از حساب بانکی
مادرش کرده بود شناسایی و دستگیر شد. سرهنگ محمدپور گفت: با مراجعه خانمی به پلیس فتا مبنی بر اینکه مدتی است از حساب
وي مبالغی توسط شخصی برداشت شده است، رسیدگی به این موضوع در دستور کار مأموران پلیس قرار گرفت. وي افزود: با بررسی
هاي انجام شده براي ردیابی وجوه برداشت شده، مشخص شد تمامی مبالغ صرف خرید اکانت هاي بازي آنلاین شده که با بررسی
دقیق تر اطلاعات بدست آمده، عامل برداشت غیر مجاز وجه شناسایی شد. رئیس پلیس فتا خراسان جنوبی افزود: تحقیقات و بررسی
هاي پلیس حاکی از این بود که فرزند شاکی با در اختیار داشتن اطلاعات کارت بانکی از کارت و مشخصات حساب بانکی مادرش سوء

 
استفاده کرده است. 

 
پایان جشنواره بازي هاي بومی محلی بانوان 

جشنواره و مسابقات ورزش روستائی و بازیهاي بومی محلی ویژه بانوان در رشته هاي تنیس روي میز، دارت، هفت سنگ، فوتبال
دستی با همت هیأت ورزش روستائی و بازیهاي بومی محلی شهرستان بیرجند در روستاي چهکند برگزار شد و در پایان با حضور
سرکارخانم نخعی معاونت محترم بانوان و امور خانواده استاندار، سرکار خانم غلامی معاونت محترم اداره کل ورزش و جوانان، سرکار
خانم تیمورپورمعاون امور بانوان اداره ورزش و جوانان شهرستان بیرجند، عابدي معاون محترم اداره ورزش و جوانان شهرستان بیرجند،
چهکندي نژاد رئیس شوراي اسلامی چهکند، مهدي بذري دهیار و مسئول هیئت ورزش روستایی و بازیهاي بومی محلی شهرستان

 
بیرجند از نفرات برتر هر رشته تقدیر به عمل آمد. 

 
کسب رتبه ي سوم کشوري در ارائه ي معاینه فنی 

اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان رتبه سوم کشوري در نه ماهه ابتدایی سال 99 در خصوص معاینه فنی سنگین کسب
کرد. معاون حمل و نقل اداره کل راهداري و حمل ونقل جاده اي خراسان جنوبی با اعلام این خبر گفت: با اشاره به فعالیت 4 مرکز
معاینه فنی خودرو هاي سنگین در استان گفت تعداد 23630 دستگاه ماشین آلات سنگین در نه ماهه نخست امسال به این مرکز
مراجعه کرده اند . مهدي گرجی با بیان اینکه از تعداد دستگاه هاي مراجعه کننده به مراکز معاینه فنی استان تعداد 13888 دستگاه
خودرو توانسته اند در مرحله اول گواهی معاینه فنی را دریافت نموده ، ضمن اینکه تعداد 4071 خودرو نیز پس از رفع عیوب و نواقص



موفق به دریافت گواهی معاینه فنی شدند؛ افزود : تعداد 5671 خودرو در آزمون معاینه فنی موفق به اخذ گواهی معاینه فنی نشده
اند. که در این راستا با توجه به بررسی هاي صورت گرفته بر اساس شاخص تعداد آزمون گرفته شده به تعداد قبولی در مرحله اول

 
استان خراسان جنوبی با یک رتبه صعود از جایگاه چهارم کشوري به اخذ رتبه سوم کشوري ارتقاء پیدا کرده است. 

 
ترویج ازدواج آسان براي جوانان 

بخشی فرماندار درمیان در جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان شهرستان درمیان با موضوع ازدواج آسان تقویت روحیه مسئولیت
پذیري در جوانان و اقدام به موقع براي امر مهم ازدواج را بسیار ضروري دانست و از علماي شهرستان خواست در منبرها و جلسات
ملی و مذهبی به تبیین این موضوع بپردازند. حجت الاسلام خزاعی امام جمعه شهرستان درمیان نیز با توصیه به خانواده هاي زوجین
براي تهیه جهیزیه هایی با هزینه هاي معقول و مطابق با عرف هر منطقه و پرهیز از تحمل گرایی و چشم و هم چشمی از خود زوجین
نیز خواست در برگزاري مراسم عروسی از هرگونه زیاده روي و مخارج سنگین خودداري کنند تا در اوایل زندگی زیر بار قرض و
مشکلات مالی نروند .وي همچنین از آمادگی علماي شهرستان براي مشاوره هاي قبل از ازدواج براي بهتر شکل گرفتن و پایداري

زندگی زوج هاي جوان خبر داد.



چرخش سنگ هاي آسیاب آبی خان زواره پس از 60 سال
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چرخش سنگ هاي آسیاب آبی خان زواره پس از 60 سال 

با گذشت بیش از نیم قرن از ایستادن چرخش سنگ هاي آسیاب آبی ششم زواره معروف به آسیاب "خان" سنگ هاي این آسیاب

 
پس از بازسازي دوباره به چرخش در آمد. 

با ورود آب به تنوره این آسیاب و به حرکت درآمدن سنگ هاي آسیاب کار تبدیل گندم به آرد آغاز شد. آب پس از به چرخش

 
درآوردن سنگ هاي آسیاب وارد قنات آسیاب شده و پس از مسافت 2 کیلومتر دوباره به جوي اصلی قنات تاریخی زواره باز می گردد. 
در گذشته نه چندان دور شش آسیاب آبی در شهر زواره فعال بود و با استفاده از آب قنات هاي این شهر که قدمت آن به بیش از 5
هزار سال می رسد گندم و جو مردم این شهر را که حاصل دست رنج خودشان براي امرار معاش بود به آرد تبدیل می کرد اما امروزه
متأسفانه پنج آسیاب تقریباً مخروبه شده یا از بین رفته اند. حال یکی از این آسیاب هاي شش گانه، معروف به آسیاب «خان» به همت
"سید احسان االله ایزدي طباء زواره" بازسازي و به مجموعه سفره خانه سنتی براي پذیرایی از مسافران و گردشگران داخلی و خارجی

 
تبدیل شده است. 

ایزدي گفت: براي حفظ میراث فرهنگی و توسعه گردشگري شهر تاریخی زواره، آسیاب آبی ششم معروف به آسیاب خان از مجموع

 
شش آسیاب قدیمی شهر زواره که قدمت 1000 ساله دارد خریداري و بازسازي کرده ام. 

مالک آسیاب آبی خان زواره با اشاره به مساحت 700 متر مربع آسیاب آبی گفت: با هزینه اي بالغ بر یک میلیارد تومان ساختمان
آسیاب آبی خان را بازسازي شده است. با کمک کارشناسانی از شهر دزفول قنات خروجی آسیاب تخلیه شد و آب در آسیاب به جریان

 
در آمد و سنگ هاي آسیاب آبی پس از 60 سال به حرکت در آمد. 

ایزدي ادامه داد: در مرحله اول بازسازي آسیاب آبی ششم "خان"زواره سفره خانه سنتی راه اندازي شد و امروز هم آسیاب آبی کار

 
خودش را با تبدیل گندم به آرد آغاز کرد. 

وي افزود: با تکمیل این طرح شامل ساخت اقامت گاه به مساحت دو هزار متر مربع، نمایشگاه دائمی صنایع دستی منطقه و غذاهاي

 
محلی و سنتی و شتر سواري و کویر نوردي زمینه اشتغال نزدیک به 100 نفر فراهم خواهد شد. 

کارشناسان میراث فرهنگی معتقدند ساختمان اصلی آسیاب آبی ششم زواره که در عمق 10 متري زمین بنا شده است قدمت آن به
بیش از هزار سال می رسد. این کارشناسان قدمت قسمت هاي بعدي این آسیاب آبی را به پیش از دوران صفویه می دانند. در

 
بازسازي بزرگترین آسیاب آبی ایران قسمت هایی از سقف این بنا که مربوط به هزار سال پیش است حفظ شده است. 

مهدي مشهدي، مدیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان اردستان گفت: قدمت آسیاب آبی خان زواره به پیش از

 
اسلام می رسد و در دوران صفویه هم بخش هایی به ساختمان اصلی آسیاب افزوده شده است. 

وي افزود: این آسیاب در مقایسه با سایر آسیاب هاي ایران از زیبایی فوق العاده اي برخوردار است پرونده این اثر با ارزش تاریخی براي
ثبت در فهرست آثار ملی ایران آماده شده و به تأیید اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان اصفهان رسیده و قرار

 
است پرونده به تهران ارسال شود. 

محمد رضا شواخی زواره در این خصوص گفت: وجود قنات هاي زواره و جوي پر آب در گذشته سبب شده تا مردم این دیار در کنار
جوي خروشان آب قنات ها اقدام به ساخت و راه اندازي شش آسیاب آبی نمایند. وجود این آسیاب ها در نزدیک هم حکایت از
استقرار جمعیت زیاد و رونق کسب و کار در این منطقه در گذشته به مرکزیت شهر زواره دارد زیرا فاصله آسیاب آبی اول تا آسیاب

 
آبی ششم کمتر از 4 کیلومتر است و بین این دو آسیاب آبی 4 آسیاب آبی دیگر هم فعالیت داشته اند. 



این فعال رسانه اي گفت: از 6 آسیاب آبی شهر تاریخی زواره 3 آسیاب به کلی تخریب شده است که به دلیل توسعه شهر زواره، آسیاب

 
هاي اول و دوم در محدوده شهر قرار گرفته و بر بقایاي این دو آسیاب ساختمان هاي مسکونی و تجاري ساخته شده است. 

شواخی زواره ادامه داد: هم اکنون بقایاي آسیاب هاي سوم و چهارم در دو طرف میدان ورودي شهر زواره (میدان امام حسین علیه
السلام) خودنمایی می کند. که قابل احیا و بازسازي هستند. آسیاب آبی پنجم نیز به دلیل تغییر مسیر جاده زواره به اردستان در سال
هاي گذشته به کلی تخریب شد. آخرین آسیاب آبی زواره که ششمین آسیاب محسوب می شود و به آسیاب خان معروف است هم

 
اکنون در فاصله یک کیلومتري محدوده فعلی شهر زواره واقع است که به عنوان بزرگترین آسیاب آبی ایران بازسازي شده است. 

این فعال رسانه اي خاطرنشان کرد: آسیاب هاي آبی زواره که روزگاري رونق داشته و افراد زیادي از طریق آن امرار معاش می کرده
اند. علاوه بر مکانی اقتصادي، محلی براي استراحت مسافرانی که با پاي پیاده از زواره به اردستان یا بالعکس در این مسیر تردد می

کرده اند و محلی براي تفریح مردم این شهر به ویژه جوانان نیز بوده است.



گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  299  |  تاریخ: 1399/10/21

رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور،
مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ برگزار شد.

نوشته گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید اولین بار در درآمد نیوز. ...

رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره
بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس
جمهور، مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران
ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و

 
استارت آپ برگزار شد. 

 به گزارش درآمد نیوز به نقل از روابط عمومی بانک
اقتصادنوین، در این مراسم علی امانی، نایب رئیس هیئت
مدیره این بانک با اشاره به سابقه و عملکرد نخستین بانک
خصوصی ج.ا.ا در طول 20 سال فعالیت خود گفت: این

بانک از بدو تاسیس تلاش خود را بر این قرار داده که به عنوان بانک پیشرو در مرحله گذار از بانکداري سنتی به مدرن نقش آفرین
باشد و در این چارچوب سعی کرده با تکمیل زنجیره خدمات پولی و مالی از قبیل بیمه، کارگزاري بورس، تامین سرمایه، صرافی و

 
سایر خدمات به جایگاه بالاتري در صنعت مالی دست پیدا کند. 

امانی افزود: ورود نوآوري به سیستم بانکی کشور مستلزم ایجاد بازارهاي جدید در کشور است و گروه مالی اقتصادنوین، در تلاش است
با استفاده از مجموعه کامل سرویس هاي مالی که در اختیار دارد، در خلق این بازارها به کمک تیم هاي نوآور بیاید و همچنین از

 
کمک آن ها در تکمیل زنجیره ارزش گروه مالی اقتصادنوین بهره ببرد. 

در ادامه علیرضا دلیري، مشاور معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري با اشاره به حرکت بانک اقتصادنوین تغییر فضاي بانکداري
سنتی به بانکداري نوین گفت: زمان آن رسیده که خود را با فضاي بین المللی بانکداري نوین، دیجیتال و جامع همراه کنیم و خدمات

 
این حوزه را در اختیار مردم قرار دهیم. 

او افزود: قطعا تسهیلگري در خدمات مالی می تواند اثرات مثبتی در زندگی اجتماعی ما ایجاد کند. بحث فین تک ها و فناوري هاي

 
مالی به سرعت در حال رشد است به طوري که هم در بازار پول، هم در بازار سرمایه و هم در بازار بیمه رشد قابل توجهی داشته اند. 

دلیري در ادامه به انتظار معاونت علمی و فناوري از نظام بانکداري اشاره کرد و گفت: اول اینکه بستر سرمایه گذاري خود را روي حوزه
دانش بنیان و استارت آپ ها متمرکز کنند که در این راستا بانک اقتصادنوین از قبل صندوق سرمایه گذاري جسورانه را راه اندازي
کرده است؛ و دوم اینکه سرمایه گذاري خود را به سمت حوزه هاي جدید ببرند. به خصوص در دوران شیوع کرونا، بانک ها می توانند

 
در این زمینه بسیار نقش آفرین باشند. 

در ادامه محمدرضا قبادي، مدیرعامل شتابدهنده نوین تک به توضیح فلسفه ي برگزاري رویداد نوین کمپ پرداخت و با بیان تاریخچه
ي مختصري از فعالیت هاي شتابدهنده ي نوین تک گفت: از ابتداي سال 1399 مسیر حرکتی نوین تک به سمت شتابدهی شرکتی



 
تغییر کرده است. 

او افزود: فعالیت هاي تحقیق و توسعه در سازمان هاي بزرگ محدودیت هاي خاص خود را دارد و به همین دلیل است که در جهان،
شرکت هاي بزرگ براي اتصال نوآوري به زنجیره ي ارزشی که ارائه می کنند، به سراغ ایجاد صندوق هاي خطرپذیر سازمانی رفته اند

 
و بانک ها نیز در تلاشند از همکاري با فین تک ها بهره ببرند. 

مدیرعامل شتابدهنده نوین تک در ادامه گفت: با کمک همکارانمان، مثل مجموعه هاي فرابوم، نوآوران امین، فینوتک، اکسیر و کوانت
ن و همچنین زیرساخت هاي گروه مالی اقتصادنوین، انواع APIهاي مورد نیاز در این حوزه را فراهم کرده ایم و آماده ایم که در اختیار
استارتاپ ها قرار دهیم. حدود بیست کارگاه آموزشی با همکاري شرکت مشاور سرمایه گذاري تامین سرمایه نوین و دانشکده برق و
کامپیوتر دانشگاه تهران و سایر اساتید اهل فن، طراحی شده و طی این یک ماه در اختیار استارتاپ ها قرار می گیرد. این خدمات
مخصوص استارتاپ هاي early stage طراحی شده و اگر تیمی از قبل به بلوغ جذب سرمایه رسیده است، می تواند بدون گذراندن

 
این کارگاه ها، به سرمایه گذاران متصل شود. 

قبادي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه جذب سرمایه گفت: ما با شرکت مدیریت ثروت ستارگان و صندوق کارآفرینی پرشیا،
زمینه ي همکاري مشترك را فراهم کرده ایم و از این طریق می توانیم به تیم ها کمک کنیم در هر مرحله اي از توسعه ي کسب
وکارشان که به سرمایه نیاز داشتند، آن را دریافت کنند. همچنین براي تیم هاي خروجی این رویداد امکان جذب سرمایه تا 20

 
میلیارد تومان فراهم شده که می تواند در اختیار تیم هاي بالغ قرار بگیرد. 

گفتنی است این رویداد عصر روز پنجشنبه 18 دي ماه جاري در سالن همایش سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران برگزار شد.



ادعاي تولید واکسن کرونا با آمار روزانه 4هزار کشته در امریکا همخوانی

ندارد/ غربی ها اگر صادقند چرا ما را تحریم دارویی کرده اند

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  300  |  تاریخ: 1399/10/21

عضو هیئت رئیسه کمیسیون بهداشت مجلس: ادعاي تولید واکسن کرونا با آمار روزانه 4هزار کشته در امریکا همخوانی ندارد/
غربی ها اگر صادقند چرا ما را تحریم دارویی کرده اند عضو هیئت رئیسه کمیسیون بهداشت مجلس گفت: سوال اینجاست اگر غربی
ها ادعاي کمک به ایران را دارند چرا طی این چندین سال داروهاي ما را تحریم کرده اند و موجب شدند ما شهروندان زیادي را بر اثر

 
تحریم دارویی از دست بدهیم. 

به گزارش خبرنگار علم و فناوري صبح قزوین؛ فاطمه محمدبیگی در نشست آنلاین با موضوع علل نگرانی از خرید واکسن خارجی که
امشب به همت مرکز نسراي قرارگاه فضاي مجازي استان قزوین برگزار شد، اظهار کرد: واکسیناسیون امروزه یک روش براي مدیریت

 
سلامت کشورها محسوب می شود، بنابراین طبیعی است که تمام کشورها براي دستیابی به نتایج مثبت آن تلاش کنند. 

وي در ادامه افزود: خوشبختانه ایران سالیان زیادي است که سابقه تولید واکسن را دارد و با توجه به سوابق تولید در برخی داروها رتبه

 
علمی خوبی داریم، لذا زیرساخت لازم براي تولید واکسن در کشور وجود دارد بنابراین بهتر است به تولید داخلی اعتماد کنیم. 

نماینده مردم قزوین در مجلس با اشاره به برخی مشکلات در حوزه نقل و انتقال پول براي خرید واکسن ابراز کرد: متاسفانه عده اي در
کشور از واکسن به عنوان ابزار سیاسی استفاده می کنند، چه بسا شخصیتی مانند جو بایدن به عنوان قهرمان نجات ایران وارد عمل

 
شود و واکسنی حاوي عوامل بیماري زا در اختیار ما قرار دهد. 

وي ادامه داد: سوال اینجاست کشورهایی که ادعاي کمک به ایران را دارند، چرا طی این سال ها داروهاي ما را تحریم کرده اند و

 
عاملی شدند تا ما انسان هاي زیادي را بر اثر تحریم دارویی از دست بدهیم. 

 
ما نباید تبدیل به موش آزمایشگاهی غربی ها شویم 

دبیر کمیسیون بهداشت و درمان مجلس تصریح کرد: مردادماه امسال پیش از آغاز موج سوم کرونا در کشور، کشورهاي غربی پول ما

 
را براي خرید واکسن دریافت کردند اما این هزینه را بلوکه کردند و عامل مرگ عده اي زیادي از بیماران ما شدند. 

وي اضافه کرد: کشورهاي غربی و اروپایی اگر ادعاي کنترل و درمان کرونا را با ساخت واکسن دارند، چرا تزریقات بالاي واکسن را در
آمریکا و انگلستان آغاز نمی کنند و روزانه 4 هزار کشته می دهند؟ درواقع این کشورها به دنبال موش آزمایشگاهی می گردند، در

 
حالیکه اگر واقعا توانایی این کار را داشتند اول به فکر درمان مردم خودشان بودند. 

محمدبیگی ابراز کرد: ما اجازه نمی دهیم کشورهاي غربی جان مردم ایران را دستمایه سیستم هاي سرمایه اي خود کنند، ضمن اینکه

 
خرید واکسن از کشورهاي معتبر جزو برنامه هاي ماست و کارهاي مشترکی حتی در خط تولید مشترك با آن ها صورت گرفته است. 



وي افزود: تمام واکسن هاي کشورهاي خارجی قبل از اجرا باید ارزیابی گردد تا اثربخشی آن بررسی شود، از طرفی باتوجه به پیشرفت

 
هایی که در زمینه تولید واکسن داخلی داشته ایم دسترسی ما به واکسن داخلی دور از دسترس نیست. 

 
نباید وابستگی به واکسن در کنترل کرونا ایجاد شود 

این مقام مسئول اذعان کرد: نباید اینطور فکر کنیم که تنها واکسن، کنترل کننده کروناست، همانطور که با اجراي طرح شهید
سلیمانی با رعایت مقررات اجتماعی و با حضور سپاه، بسیج و مداخله دولت ظرف سه هفته توانستیم سه چهارم آمار قربانی ها را

 
کاهش دهیم. در حالیکه در همین زمان کشورهاي داراي واکسن فایزر نتوانستند چنین کنترلی داشته باشند. 

نماینده مردم قزوین، البرز و آبیک بیان کرد: نظام سلامت نباید صرفا به واکسن تکیه کند و این همه وابستگی به واکسن ایجاد شود،

 
ضمن اینکه باید زمینه دستیابی به واکسن کرونا را هم فراهم سازیم. 

وي در ادامه ابراز کرد: خوشبختانه ما با تولیدات خوبی در حوزه طب سنتی مواجه هستیم که در زمینه مقابله با کرونا پاسخگوي نیاز
ما بوده اند و جلساتی در این رابطه با وزیر برگزار کرده ایم و توانستیم دستور انجام طب سنتی در حوزه بهداشت، درمان و سلامت را

 
دریافت کنیم. 

محمدبیگی درباره عملکرد واکسن ایرانی کرونا گفت: تاکنون واکسن ایرانی که فاز اول آن روي سه نفر انجام شد خوب عمل کرده و

 
سه شنبه تزریق روي هفت نفر بعدي انجام خواهد شد و پیش بینی می شود که فاز دوم 2 ماه بعد صورت گیرد. 

 
حمایت دولت از واکسن داخلی ضعیف است 

وي ادامه داد: اکنون شش گروه در شرکت هاي مختلف در حال کار کردن روي واکسن ایرانی کرونا هستند، درحالیکه اگر مردادماه
امسال با توجه به درخواست و پافشاري مجلس بر حمایت از پژوهشگران براي واکسن داخلی از سوي دولت اقدامی صورت می گرفت،

 
ما تاکنون به این واکسن دست یافته بودیم. 

دبیر کمیسیون بهداشت و درمان مجلس گفت: در لایحه بودجه سال آینده، 70میلیارد دلار براي واکسن داخلی و هزار میلیارد دلار

 
براي واکسن خارجی درنظر گرفته شده با این تفاسیر می توانیم حمایت دولت از توان داخلی را بسنجیم. 

وي ادامه داد: اقدام به موقع و هوشمندانه مقام معظم رهبري چندین خطر را از سر مردم رفع کرد، مهمترین پیام تذکر رهبري این
بود که نباید به کشورهایی که به منافع خود می اندیشند اعتماد کرده و به عنوان ابزار آزمایشگاهی این کشورها قرار بگیریم، بلکه باید

 
به توان داخلی خود تکیه کنیم. 

این نماینده مجلس بیان کرد: اولویت بندي لازم براي افراد واحد شرایط در زمینه دریافت واکسن کرونا انجام شده که ابتدا براي افراد

 
درمعرض خطر، سالمندان، زنان باردار و پرسنل سلامت انجام خواهد شد. 

وي اضافه کرد: در مورد واکسن کرونا باید سیاست هاي هوشمندانه داشته باشیم و دریچه هاي خطر اعم از نتایج آزمایشگاهی، عدم
امکان پرداخت مالی، خطر آلوده بودن که باتوجه به سوابق گذشته در واکسن ایدز وجود داشته و اختلالات مونولؤژیکی مورد بررسی

 
قرار گیرد. 



این مقام مسئول افزود: تولید واکسن داخلی می تواند از ظرفیت هاي علمی کشور بهره گرفته و براي جوانان ایجاد اشتغال کند، البته
این خط تولید تنها براي این واکسن مورد استفاده قرار نمی گیرد بلکه می تواند بیش از 10 واکسن دیگر را که امروز مورد نیاز ماست

 
را تولید کند. 

 
این همه اصرار براي خرید واکسن فایزر چیست؟ 

وي عنوان کرد: 40 سال است غربی ها از هر روشی براي تخریب ایران استفاده می کنند، حال سوال اینجاست چه شده که این
کشورها می خواهند 140هزار دوز واکسن به ما هدیه دهند؟ درحالیکه چندین سال است که داروهاي بیماران سرطانی و شیمی

 
درمانی را تحریم کرده اند. 

نماینده مردم قزوین، البرز و آبیک اذعان کرد: آمریکا تاکنون تحریم هاي یکجانبه بسیاري علیه ما داشته است، لذا مردم باید اخبار

 
درست را از طریق درگاه رسانه ملی یا رسانه هاي معتبر دیگر دریافت کند و هوشیاري لازم را داشته باشند. 

وي بیان کرد: بانک جهانی به عنوان بالاترین نهاد سرمایه آمریکا بعد از 15سال 50 میلیون دلار معادل 46 میلیون یورو وام براي تهیه
تجهیزات پزشکی به دولت ما وام داده است، درحالیکه ایران در این شرایط نیازي به این وام ندارد و این موضوع باید براي مردم شفاف
سازي شود که چرا دولت در این شرایط وام گرفته شده و از طرفی سوال اینجاست که چرا از همین وام براي خرید واکسن اقدام نشده

 
است. 

محمدبیگی عنوان کرد: از طرفی یکی از راه هاي خرید واکسن کرونا، واردات واکسن آواکس است که سهم هر کشور 16 میلیون و
800 هزار دوز است که می تواند نیاز 8 میلیون و 400 نفر را تأمین کند، اما رییس بانک مرکزي 17 آذر امسال اعلام می کند که ما

 
هیچ راهی براي نقل و انتقال ارز پیدا نکرده ایم. 

عضو هیئت رئیسه کمیسیون بهداشت مجلس تصریح کرد: با شرایطی که بانک مرکزي اعلام کرده است چرا برخی اصرار دارند که از
فایزر واکسن بخریم؟ آیا وزارت بهداشت حاضر است این موضوع را براي مردم شفاف سازي کند؟ چرا زمانی که مجلس درخواست

 
اسناد می کند، می گویند دسترسی نداریم. 

وي در پایان گفت: در مجموع 30هزار و 544 میلیارد دلار هزینه براي خرید واکسن خارجی اختصاص یافته است که اگر یک پنجم

 
آن صرف تولید در داخل می شد به نتایج بهتري دست می یافتیم، لذا دولت در این زمینه باید پاسخگوي مردم باشد. 

 
انتهاي پیام/1003 

 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 



ارسال



عملکرد خوبی در درمان اعتیاد نداشته ایم

منبع: ایسناشماره خبر:  301  |  تاریخ: 1399/10/21

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر با بیان اینکه در بهبود، نگهداري و جامعه پذیري معتادان خوب عمل نکرده ایم،
گفت: سیکل و چرخه ساماندهی باید تکمیل شود و در کنار جمع آوري، ترك و درمان باید به بحث توانمند سازي اشتغال

زایی و صیانت هم توجه کرد.

عکس آرشیوي است. سلیمان کرمی عصر یکشنبه 21 دي
در صحن علنی شوراي شهر شیراز با اشاره به مصوبه اخیر
این شورا در خصوص حمایت مالی و ساماندهی بافت
تاریخی این کلانشهر، گفت: این حرکت اثرگذار نویدبخش
آینده اي روشن در مسیر خدمت به یک قشر آسیب پذیر

 
است. 

او افزود: بروز آسیب هایی در بافت تاریخی و در مجاور
سومین حرم اهل بیت(ع) که پذیرشگاه گردشگران مذهبی
و سیاحتی است آوازه این شهر تاریخی را مکدر کرده است.

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر فارس خاطرنشان کرد: نه اینکه تاکنون کاري انجام نشده بلکه در راستاي وظیفه و تکلیف

 
قانونی توسط شورا، شهرداري شیراز و شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان فارس، طرح هاي زیادي عملیاتی شده است. 

او همگرایی و همدلی تیم شورا و شهرداري ستودنی است و باید پایان و سرانجام بهتري داشته باشد، افزود: نگاه شهرداري و شوراي

 
شهر صرفا نگاه تامین مالی و جمع آوري معتادان متجاوز وکارتون خواب نیست و قطعا نگاه بلندتري در دستور کار است. 

کرمی ادامه داد: در برنامه ششم توسعه و در ماده 80 دولت ملکف به کاهش 25 درصدي آسیب هاي اجتماعی در انتهاي این برنامه از

 
میزان کنونی شود. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر فارس اضافه کرد: در بحث مقابله با اعتیاد به عنوان مادر تمام فساد، تکالیفی براي
شهرداري، بهزیستی و نیروي انتظامی مشخص شده اما متاسفانه در خروجی کار و نتیجه علی رغم تلاش هاي انجام شده اما موفق

 
عمل نکردیم. 

به گفته کرمی، سیکل درمانی معتادان سیکل موفقی نبوده و هرچند معتادان متجاهر مدتی در مراکز ماده 16 و مراکز ذیل آن

 
نگهداري می شوند اما دوباره شاهد حضور بسیاري از این افراد هستیم و در این صورت تمام این زحمات از بین می رود. 

او از شهرداري شیراز خواست تا فضا و مکانی براي حضور افراد کارآفرین و سرمایه گذار در راستاي بکارگیري معتادان بهبود یافته هر



 
چند به صورت موقت پیش بینی کند. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر فارس تاکید کرد: گرمخانه هایی که شهرداري شیراز فعال و مجهز کرده تنها محدود به

 
فصل زمستان نشود بلکه از آن براي اسکان افراد شاغل و بهبود یافته در مابقی سال هم استفاده شود. 

کرمی افزود: در سال 98 حدود سه هزار معتاد متجاهر با اعتبار بیش از هشت میلیارد تومانی ساماندهی شدند، امسال هم تا پایان

 
آبانماه یکهزار و 445 نفر معتاد متجاهر جمع آوري شد که 54 نفر از آنها زن هستند. 

دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر فارس گفت: با اجراي طرح ساماندهی شوراي شهر شیراز 1480 نفر از معتادان متجاهر از
سطح مناطق توسط اداره آسیب هاي شهرداري، بهزیستی و نیروي انتظامی جمع آوري و تحویل مراکز ماده 16 داده شده اند که

 
تست کروناي 10 درصد از این افراد مثبت بود. 

انتهاي پیام



2 پارك زیرمجموعه پتروشیمی لردگان ایجاد می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  302  |  تاریخ: 1399/10/21

نصیري گفت: 2 پارك اوره و کریستال ملامین از صنایع پایین دستی پتروشیمی لردگان در قالب 40 واحد فراوري به زودي
در استان چهارمحال و بختیاري ایجاد می شود.

نصیري گفت: 2 پارك اوره و کریستال ملامین از صنایع پایین دستی پتروشیمی لردگان در قالب 40 واحد فراوري به زودي در

 
استان چهارمحال و بختیاري ایجاد می شود. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از شهرکرد، «االله کرم نصیري»
امروز (یکشنبه 21 دي) در نشست بررسی راه اندازي پارك اوره و
پارك ملامین در شهرستان لردگان که در دفتر معاونت اقتصادي
استانداري برگزار شد، اظهار داشت: با ایجاد این 2 پارك، 200
میلیون یورو سرمایه گذاري جدید در این استان چهارمحال و

 
بختیاري ایجاد می شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار چهارمحال و بختیاري
ادامه داد: در حدود 40 واحد فراروي ملامین و اوره در منطقه ایجاد می شود که می تواند تحول خوبی در حوزه صنایع پتروشیمی در

 
استان باشد و اشتغال مناسبی را ایجاد کند. 

به گفته نصیري، این 2 پارك صنعتی طی انعقاد تفاهم نامه با شرکت سرمایه گذاري ایرانیان در استان چهارمحال و بختیاري ایجاد می

 
شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار چهارمحال و بختیاري بابیان اینکه تفاهم نامه این همکاري روز دوشنبه 22 دي منعقد می

 
شود، خاطرنشان کرد: این 2 پارك صنعتی ظرف 2 ماه آینده وارد فاز اجرایی می شود. 

نصیري جانمایی زمین براي راه اندازي این 2 پارك را از همتی بسزایی دانست و گفت: باید در مکانی جانمایی شود که آب موردنیاز 2

 
مجتمع تامین و مشکلی در این خصوص وجود نداشته باشد. 

وي خاطرنشان کرد: مکان هاي مورد نظر با حضور کارشناسان و دستگاه هاي اجرایی مرتبط مورد بازدید قرار می گیرد و در هر مکانی
که از نظر اقتصادي و به ویژه تامین آب شرایط بهتري داشت زمین اختصاص داده می شود.



اختصاص بیش از 3 میلیارد تومان تسهیلات به مددجویان بهزیستی لاهیجان

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  303  |  تاریخ: 1399/10/21

رئیس اداره بهزیستی لاهیجان از اختصاص بیش از 3 میلیارد تومان تسهیلات به مددجویان بهزیستی این شهرستان خبر داد.
The post اختصاص بیش از 3 میلیارد تومان تسهیلات به مددجویان بهزیستی لاهیجان appeared first on پایگاه

خبري تحلیلی 8دي نیوز.

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اقتصادي 1399/10/21 - 21:36 

 
- کد خبر:551139 

رئیس اداره بهزیستی لاهیجان خبر داد: اختصاص بیش از 3 میلیارد تومان تسهیلات به مددجویان بهزیستی لاهیجان رئیس اداره

 
بهزیستی لاهیجان از اختصاص بیش از 3 میلیارد تومان تسهیلات به مددجویان بهزیستی این شهرستان خبر داد. 

به گزارش 8دي،هاجر بایرامی از اختصاص 3 میلیارد و 650 میلیون تومان تسهیلات به مددجویان بهزیستی این شهرستان خبر و

 
اظهارداشت: 79 نفر از افراد جامعه هدف براي دریافت این تسهیلات به 12 بانک عامل معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه این اعتبارات از محل بند «ب» تبصره 16 قانون بودجه 99 (اعتبار ویژه دستگاه هاي حمایتی) تامین شده است،

 
افزود: این اعتبارات به مددجویان در سه حوزه اجتماعی، توانبخشی و پیشگیري پرداخت می شود. 

رئیس اداره بهزیستی لاهیجان تصریح کرد: میزان پرداخت تسهیلات به مددجویان بهزیستی در لاهیجان در مقایسه با پارسال 20

 
درصد افزایش داشته است. 

 
منبع: صداوسیما 

 
- تسهیلات 

 
- رئیس اداره بهزیستی لاهیجان 

 
- مددجویان بهزیستی 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط اعطاء تسهیلات براي سربازان در حوزه ایجاد اشتغال قول مساعد رئیس سازمان بهزیستی کشور در جهت بهبود
وضعیت معیشتی مددجویان طوالش تثبیت دو هزار شغل گردشگري در گیلان با پرداخت تسهیلات کرونا ثبت هزار و 383 پرونده در

 
سامانه کارا/ تمامی تسهیلات کرونایی در آستانه اشرفیه پرداخت می شود تسهیلات ویژه مشمولان کنکورسراسري سال 99 



 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



310 میلیارد ریال اعتبار به شیروان تخصیص یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  304  |  تاریخ: 1399/10/21

بجنورد-ایرنا- دبیر کمیته برنامه ریزي شیروان گفت: امسال از محل تمامی منابع، 615 میلیارد ریال براي این شهرستان
خراسان شمالی ابلاغ شده است که تاکنون 310 میلیارد ریال آن تخصیص داده شده است.

بجنورد-ایرنا- دبیر کمیته برنامه ریزي شیروان گفت:
امسال از محل تمامی منابع، 615 میلیارد ریال براي این
شهرستان خراسان شمالی ابلاغ شده است که تاکنون 310

 
میلیارد ریال آن تخصیص داده شده است. 

به گزارش ایرنا علی اکبر حسین زاده روز یکشنبه در
نشست کمیته برنامه ریزي شیروان اظهار داشت: همچنین
از محل اعتبارات توازن ملی، 130 میلیارد ریال در بخش
آب روستایی و 199 میلیارد ریال از سفر استاندار براي 42

 
پروژه ابلاغ شده است. 

وي با اشاره به تخصیص 26 درصد اعتبارات در مرحله دوم به این شهرستان گفت: برخی دستگاه ها متوسط تخصیص را نداده بودند

 
که قرار است پی گیري و اصلاح شود. 

حسین زاده افزود: اعتبارات ساخت بخشداري مرکزي، نوسازي یک باب مدرسه، کنترل سیلاب و خاکبرداري روستاي پالکانلو، توسعه

 
کشت زراعت چوب، رفع نقاط حادثه خیز در شهرستان و تجهیز کتابخانه مرکزي هنوز ابلاغ نشده است. 

فرماندار شیروان خواستار توجه ویژه در حوزه سرمایه گذاري این شهرستان شد و گفت: دستگاه هاي خدمات رسان باید سرمایه گذار

 
را در این زمینه حمایت کنند. 

امین رضا مرآتی اظهار داشت: شاخص هاي شهرستان در تولید، اقتصاد و اشتغال رو به رشد است بطوریکه هم اکنون گاوداري 10

 
هزار راسی 40 درصد پیشرفت دارد و عملیات خط انتقال آب گلخانه 100 هکتاري شهرستان نیز در حال انجام است. 

وي با تاکید بر اینکه مدیران حتما از اعتبارات ملی استفاده کنند، گفت: پروژه هاي نیمه تمام را تا دهه فجر تکمیل کنند و در این

 
زمینه پی گیر اعتبارات سفر استاندار باشند. 

 
مرآتی افزود: ادارات اماکن بلااستفاده خود را به خاطر منافع ملی به دهیاري ها و بخش خصوصی واگذار کنند. 

تعیین تکلیف کتابخانه مرکزي شیروان با اولویت واگذاري کتابخانه به شهرداري براي بهره برداري در بخش فرهنگی و هم استفاده



 
توسط نهاد کتابخانه ها، واگذاري سوله اداره صنعت، معدن و تجارت به مرکز رشد از دیگر مصوبات این نشست بود. 

 
شیروان به عنوان دومین شهر پرجمعت خراسان شمالی در 60 کیلومتري شرق بجنورد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- اعتبارات 

 
- شیروان 
- دهه فجر



انتخابات هیئت مدیره شرکت سهام عدالت بهمن ماه برگزار می شود

منبع: جنوب پرسشماره خبر:  305  |  تاریخ: 1399/10/21

به گزارش خبرنگار مهر، علی عسکري عصر یکشنبه در آیین معارفه مدیرکل امور اقتصاد و دارایی استان هرمزگان، با بیان
اینکه هرمزگان استانی با اهمیت ویژه در اقتصاد ایران است، گفت: انتصاب مدیر توانمند و داراي تعلقات محیطی به این

استان، براي مدیریت اداره کل اقتصاد مورد تأکید وزارتخانه بود که خوشبختانه این ...

به گزارش خبرنگار مهر، علی عسکري عصر یکشنبه در
آیین معارفه مدیرکل امور اقتصاد و دارایی استان هرمزگان،
با بیان اینکه هرمزگان استانی با اهمیت ویژه در اقتصاد
ایران است، گفت: انتصاب مدیر توانمند و داراي تعلقات
محیطی به این استان، براي مدیریت اداره کل اقتصاد مورد
تأکید وزارتخانه بود که خوشبختانه این امر تحقق پیدا کرد.

عسکري با اشاره به مدت زمان سرپرستی هدایت اله
خسروانی فرد در اداره کل امور اقتصاد و دارایی هرمزگان، افزود: طی این مدت از توانایی هاي وي توانستیم بهره بگیریم و آرامش بر

 
مجموعه حاکم شد. 

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت اقتصاد، دارا بودن دو ویژگی دانش و تجربه را از دغدغه هاي انتصاب مدیران در وزارت اقتصاد
عنوان کرد و گفت: خوشبختانه با رایزنی انجام شده، فرد خوشنامی در استان انتخاب شد و در حوزه مدیریتی اگرچه به طور عمده در

 
دانشگاه خدمت کرده اما در حوزه مالی هم صاحب تجربه و صاحب نظر است. 

وي با تأکید بر وظیفه مدیران در راستاي ظرفیت سازي، به عنوان لازمه پیشبرد مؤثر اهداف در هرمزگان گفت: مدیران باید از
توانمندي ها و ظرفیت دیگر دستگاه هاي اجرایی نیز استفاده کنند و این اتفاق آینده بهتر و مناسب تري را براي استان رقم خواهد زد.

عسکري، با بیان اینکه روحیه تعامل پذیري می تواند در پیشبرد کارها بسیار مؤثر باشد، بهبود کسب و کار را یکی از رسالت هاي مهم
مجموعه وزارت اقتصاد در راستاي توسعه اشتغال و سرمایه گذاري در استان برشمرد و اضافه کرد: ایجاد بستر براي به فعلیت رسیدن
سرمایه گذاري داخلی و خارجی در کشور و استان مهم هرمزگان یکی از دغدغه ماست که هر چقدر بتوانیم در جذب سرمایه گذاري

 
موفق عمل کنیم، در خدمت به کشور و مردم عزیز ایران موفق تر عمل کرده ایم. 

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت اقتصاد و دارایی، سهام عدالت را یکی از دغدغه هاي مهم کنونی دولت عنوان کرد و با اشاره به
دستور مقام معظم رهبري به دولت و وزارت اقتصاد براي تسریع در ساماندهی سهام عدالت و واگذاري مدیریت سهام به سهامداران،
تصریح کرد: بر همین اساس تا پایان بهمن ماه انتخابات هیئت مدیره شرکت سهام عدالت انجام و شرکت سهام عدالت با شکل

 
جدیدي مدیریت خواهد شد. 



وي با اشاره به ظرفیت بزرگ مالی شرکت سهام عدالت در استان ها، گفت: سهام عدالت با سرمایه عظیمی که در اختیار دارد می تواند
نقش پررنگ تري در اقتصاد خانوارها ایفا کند و با پشتوانه این سرمایه بزرگ می تواند سرمایه گذاري جدید از طریق اوراق بازار سهام،

 
منابع بانکی و … شکل بگیرد. 

عسکري تصریح کرد: پس از ثبت نام سهام عدالت در مرحله فعلی و رسیدن به حد نصاب حداقل 51 درصد، مجامع در مرحله اول و
دوم برگزار و اعضاي هیئت مدیره شرکت سهام عدالت در استان ها انتخاب می شوند که تحقق آن گام بزرگ و رو به جلو در راستاي

مدیریت درست منابع سهام عدالت است.



تجهیزات دانش بنیان براي سنجش آلاینده هاي محیطی ساخته شد

منبع: هم اندیشیشماره خبر:  306  |  تاریخ: 1399/10/21

کاهش آلاینده هاي تا سنجش و کاهش میزان ذرات معلق موجود در هوا همگی به تجهیزاتی نیاز دارند که توسط یک شرکت
دانش بنیان تولید شده است.

پایگاه تحلیلی خبري هم اندیشی: علیرضا نورپور مدیرعامل شرکت فن پایا با بیان این که فعالان فناور این شرکت در مسیر
سنجش و کاهش آلاینده هاي محیطی و کنترل کیفیت هوا گام برمی دارند، گفت: نخستین دستاورد دانش بنیان این شرکت یعنی
دستگاه غبارسنج دودکش، براي اندازه گیري و کمک به ارائه راه کارهاي کاهش آلایندگی کارخانه ها کمک می کند. با شناخت دقیق
از کارکرد نمونه هاي خارجی این دستگاه، موفق شدیم غبارسنج ایران ساخت را تولید و بخش قابل توجهی از نساز صنایع، آزمایشگاه

 
ها و مراکز تحقیقاتی را تامین کنیم. 

علیرضا نورپور با بیان این که شرکت ها، آزمایشگاه ها، پژوهشگاه هاي پایش و حتی کارخانجات می توانند میزان آلایندگی را بسنجند
ادامه داد: به کمک این دستگاه و با سنجش دقیق میزان آلایندگی به بخش هاي گوناگون صنعت از جمله کارخانه ها، می توانیم راه

 
کارها، خدمات و راهبردهاي کاهش میزان آلایندگی را ارائه کنیم و در مسیر کاهش آلودگی هوا گام برداریم. 

به گفته این فعال فناور، محصولات از تنوع بالایی برخوردارند و بسیاري به جمع محصولات دانش بنیان پیوسته اند و برخی دیگر در

 
آستانه دانش بنیان شدن هستند. از مهم ترین ویژگی آنها سنجش میزان آلاینده ها به صورت لحظه اي و با دقتی بالا است. 

وي با اشاره به این که غبارها و ذرات معلق کارخانه ها نقش مهمی در میزان آلودگی هوا ایفا می کنند، ادامه داد: میزان آلاینده
تولیدي کارخانه ها می بایست به صورت دوره اي پایش شود. دستگاه گازسنج دودکش قابل حمل می تواند غلظت گازهاي آلاینده
خروجی از این دودکش ها را با دقتی بالا بسنجد. این میزان با تحلیل ها و مطالعات بعدي، به اصلاح منشأ تولید آلاینده و در نهایت

 
کاهش آلودگی هوا منجر می شود. 

 
راه کارها و تجهیزاتی کارآمد براي کاهش آلایندگی 

این فعال فناور از تنوع در سبد محصولات کاهش آلودگی هوا و محیط هاي بسته گفت و ادامه داد: علاوه بر تولید بومی دستگاه هاي
گازسنج و غبارسنج محیطی که مولفه هاي زیست محیطی را سنجش و تحلیل می کنند، توانستیم دستگاه سنجش ذرات معلق را که
به دو روش و آنلاین و ثقلی این سنجش را انجام می دهد در کشور تولید کنیم. از این تجهیز دانش بنیان براي سنجش آلایندگی،
بررسی تاثیر آن روي محیط زیست و موجودات زنده استفاده می شود و در شکل هاي قابل حمل و ایستگاهی با هزینه اي بسیار پایین

 
تر از نمونه خارجی به بازار عرضه شده است. 

نورپور با اشاره به تولید ایستگاه هاي شهري سنجش آلودگی هوا گفت: این دستگاه جایگزین بسیار کارآمدي براي ایستگاه هاي شهري
است که بسیار گران قیمت هستند و واردات تجهیزات و و نگهداریشان، هزینه هاي بسیار هنگفتی در پی دارد. با این تجهیز ایران

 
ساخت، می توان به شکلی کارآمدتر، ارزان تر، چابک تر و مطابق با استانداردهاي روز جهانی، آلودگی هوا و درات معلق را سنجید. 



مدیرعامل فن پایا از به روزرسانی و تولید بومی محصولاتی مانند تصفیه هواي خانگی و صنعتی با استفاده از فناوري هاي پیشرفته
چون فیلترهاي نانو گفت و ادامه داد: عمده ترین مشتریان این تولیدات، دانشگاه ها، کارخانه ها، صنایع گاز، پترئوشیمی، سازمان

 
محیط زیست، شهرداري ها و پژوهشگاه ها هستند. 

نورپور با اشاره به کار موفق در کاهش آلاینده هاي شهري، افزود: در حوزه کاهش آلاینده هاي شهري، دستگاه فیلتراسیون هودهاي
صنعتی را به نتیجه رساندیم. این دستگاه آلاینده هاي خروجی را با کارایی بالاي 90 درصد جذب می کند و به شکلی کارآمد می

 
تواند باعث کاهش آلودگی هواي ناشی از صنایع و کارخانه ها شود. 

 
کمک به اشتغال و کاهش ارزبري 

این فعال فناور از ارائه راه کارها و نرم افزارهاي پایش آلاینده ها به صنایع گفت و ادامه داد: پس از سنجش آلایندگی صنایع، خدمات

 
مشاوره، ارزیابی و سازوکارهاي کاهش آلودگی را ارائه می کنیم. 

وي با اشاره به مزیت هاي قیمتی قابل توجه محصول ایران ساخت نسبت به نمونه هاي وارداتی، گفت: به طور مثال دستگاه سنجش
آلایندگی هوا که در تهران نصب شده اند، هرکدام به طور میانگین بیش از20 میلیارد ریال هزینه اقلام مصرفی، تعمیر و نگهداري نیاز

 
دارند اما نمونه ایران ساخت این دستگاه، یک دهم نمونه مشابه هزینه بر است ضمن آن که کارایی بالاتري ارائه می کند. 

این فعال فناور همچنین بیان کرد: همچنین نمونه خارجی دستگاه گازسنج دودکش با هزینه 2.5 میلیارد ریالی بدون خدمات
پشتیبانی و از مبادي غیر رسمی عرضه می شود. در حالی که نمونه مشابهی که در کشور تولید کردیم، با کیفیتی به مراتب بالاتر و
روزآمدتر، با یک سوم هزینه نمونه مشابه عرضه می شود. تولید این محصولات ضمن کاهش ارزبري، کمک به بومی سازي بسیاري از
مواد اولیه و صنایع وابسته، زمینه اشتغال مستقیم 40 نفر از دانش آموختگان را به طور مستقیم و صدها نفر به طور غیر مستقیم در

 
پی داشته است. 

 
ش 

کد مطلب: 419299



اولین فراخوان پذیرش واحدهاي فناور در مرکز فناوري و نوآوري رسا

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  307  |  تاریخ: 1399/10/21

اولین فراخوان پذیرش واحدهاي فناور در مرکز فناوري و نوآوري رسا اعلام شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما به نقل از مرکز اطلاع رسانی و بین الملل سازمان انرژي اتمی ، به اطلاع می رساند مرکز فناوري
و نوآوري رسا وابسته به پژوهشگاه علوم و فنون هسته اي در راستاي انجام رسالت ایـجاد زیست بوم فناوري و نوآوري صنعت هسته

 
اي، اولین فراخوان جذب ایده ها/طرح ها و محصولات فناورانه و نوآورانه را در قالب هسته ها/شرکت هاي فناور منتشر می نماید. 

از همه ایده پردازان، افراد خلاق، نخبه و نوآور، دانشجویان و فارغ التحصیلان دانشگاه ها، اعضاي هیأت علمی دانشگاه ها و مؤسسات
پژوهشی و فناوري و سایر فعالان حوزه کارآفرینی و نوآوري سراسر کشور که داراي ایده، طرح یا محصول فناورانه و نوآورانه در زمینه

 
فناوري هسته اي هستند، دعوت می شود در راستاي تحقق این مأموریت با این مرکز همگام شوند. 

 
مهم ترین خدمات مرکز نوآوري رسا عبارت است از: 

 
ارائه فضاي فیزیکی اختصاصی و اشتراکی براي اجراي ایده/طرح فناورانه؛ 

 
تخصیص فضاي آزمایشگاهی؛ 

 
ارائه خدمات و تجهیزات اداري؛ 

 
امکان استفاده از خدمات آزمایشگاهی و کارگاهی پژوهشگاه علوم و فنون هسته اي با تخفیف ویژه؛ 

 
ارائه خدمات راهبري، مشاوره و آموزش هاي کسب و کار؛ 

 
اعطاي اعتبار حمایتی براساس شیوه نامه هاي مربوطه و متناسب با سطح آمادگی فناوري (TRL) طرح فناورانه؛ 

 
سرمایه گذاري، جذب سرمایه و معرفی به صندوق هاي حمایتی براي ایده ها/طرح هاي موفق؛ 

 
محورهاي اصلی این فراخوان عبارتند از: 

 
کاربرد پرتوها در صنعت، سلامت، کشاورزي و محیط زیست؛ 

 
تجهیزات و سامانه هاي پرتودهی؛ 



 
فناوري لیزر و پلاسما؛ 

 
تجهیزات فرآیندي و مواد مورد نیاز صنعت هسته اي؛ 

 
نحوه شرکت در فراخوان: 

مهلت ارسال درخواست ها از تاریخ 1399/10/01 لغایت 1399/10/30 است و به درخواست هاي خارج از این بازه زمانی ترتیب اثر

 
داده نخواهد شد. 

 
ثبت نام تنها از طریق تکمیل و ارسال کاربرگ پذیرش مربوطه به آدرس پست الکترونیکی rasa@nstri.ir امکان پذیر است؛ 

 
براي دریافت کاربرگ پذیرش و سایر اطلاعات مربوطه به درگاه www.NSTRI.ir مراجعه نمایید. 

متقاضیان می توانند سوالات احتمالی خود را به صورت مکتوب به آدرس پست الکترونیکی rasa@nstri.ir ارسال و طی مدت

 
حداکثر 3 روز کاري، پاسخ خود را دریافت نمایند. 

 
معیارهاي پذیرش: 

داشتن یک ایده/طرح مبتنی بر فناوري، نوآورانه و دانش محور با قابلیت تجاري سازي و داشتن پتانسیل مطلوب بازار در حوزه فناوري

 
هسته اي. 

 
وجود تیم کاري متخصص و مرتبط با زمینه فعالیت و موضوع ایده/طرح (دارا بودن حداقل 3 نفر متخصص در موضوع ایده/طرح). 

 
متقاضیان باید داراي شرکت ثبت شده یا درصدد تشکیل یک شرکت حقوقی باشند. 

 
مراحل پذیرش: 

تکمیل کاربرگ درخواست عضویت و فرم هاي مربوطه (امضاي بخش دوم کاربرگ (مشخصات فردي) توسط تمامی اعضاي واحد فناور

 
الزامی است)؛ 

 
ارزیابی اولیه کاربرگ تکمیل شده مبنی بر داشتن ایده/طرح نوآورانه مبتنی بر فناوري با قابلیت تجاري سازي؛ 

 
برگزاري جلسات ارزیابی فنی و اقتصادي ایده/طرح با حضور داوران تخصصی و تیم متقاضی؛ 

 
برگزاري جلسه شوراي مرکز جهت بررسی نهایی و تأیید پذیرش تیم هاي واجد شرایط؛ 

 
اعلام به متقاضی و اقدام جهت طی مراحل استقرار در مرکز؛ 



 
سایر نکات: 

متقاضی در کلیه مراحل پذیرش ملزم به انجام اصلاحات و تکمیل مدارك اعلامی در موعد مقرر است. هر پرونده تا 3 نوبت جهت

 
اصلاح و تکمیل مدارك به مسئول واحد فناور بازگردانده می شود. پس از آن پرونده از فرآیند پذیرش خارج می شود. 

هر شخص می تواند حداکثر در یک واحد فناور فعالیت نماید. لذا کلیه درخواست هاي داراي شخص مشترك با سایر واحدهاي فناور،

 
از فرآیند ارزیابی و پذیرش خارج می شوند. 

متقاضیانی که ایده محوري یا طرح آن ها کلی، مبهم و نامشخص باشد ویا فناوارانه نباشد (نظیر فعالیت هاي صرفاً آموزشی، بازرگانی،

 
مشاوره و غیره) در اولویت پذیرش قرار نخواهند گرفت. 

تکمیل کاربرگ پذیرش تعهدي براي مرکز ایجاد نمی کند و پذیرش نهایی جهت استقرار در مرکز منوط به ارزیابی فنی و اقتصادي و

 
تصویب در شوراي مرکز است. 

واحدهاي فناور در مرکز نوآوري، باید بر اجراي ایده/طرح فناورانه خود متمرکز بوده و هرگونه فعالیتی خارج از ایده محوري ممنوع
است.



رشد بیش از 40 درصدي صدور جواز تاسیس صنعتی

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  308  |  تاریخ: 1399/10/21

بررسی آمارهاي رسمی وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از صدور 27 هزار و 953 فقره جواز تاسیس صنعتی از ابتداي
امسال تا پایان آذرماه و رشد 40.3 درصدي آن در مقایسه با مدت مشابه پارسال است.

اقتصادگردان- به گزارش آمارهاي یاد شده، میزان سرمایه گذاري این جوازهاي تاسیس 364 هزار و 878 میلیارد تومان پیش

 
بینی شده که رشد 50 درصدي نشان می دهد. 

اشتغال 627 هزار و 548 نفري از صدور مجوزهاي یاد شده پیش بینی می شود که رشد 37.8 درصدي در هم سنجی با پارسال نشان

 
می دهد. 

 
صدور پروانه بهره برداري 

در این مدت پنج هزار و 83 فقره پروانه بهره برداري صنعتی صادر شد که در هم سنجی با پارسال رشد 8.3 درصدي داشته است. این
پروانه ها با سرمایه گذاري 148 هزار و 124 میلیارد تومانی صادر شده که حاکی از افزایش 282.2 درصدي در مقایسه با 9 ماهه

 
پارسال است. 

رشد سرمایه گذاري در 9 ماهه امسال به دلیل صدور پروانه هاي بهره برداري شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس با سرمایه گذاري
بیش از 55.8 هزار میلیارد تومان، شرکت کود شیمیایی اوره لردگان با سرمایه گذاري بیش از 14.8 هزار میلیارد تومان و مجتمع

 
صنایع آلومینیوم جنوب با سرمایه گذاري بیش از 13.6 هزار میلیارد تومان است. 

اشتغال پروانه هاي بهره برداري صادره در این مدت 97 هزار و 12 نفر پیش بینی شده که حاکی از رشد 28.6 درصدي در هم سنجی
با پارسال است.



حمایت از اشتغال گردشگري پرداخت هزار و 322 میلیارد تومان تسهیلات

اشتغال از ابتداي سال

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  309  |  تاریخ: 1399/10/21

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت از ابتداي سال در
حوزه اشتغال 67هزار و 788 فقره تسهیلات پرداخت کرده

 
ایم که رقم آن حدود هزار و 322 میلیارد تومان است. 

بعد از شیوع کرونا و مشکلات متعدد براي کسب و کارها؛
دولت اقدام به مصوبه هاي حمایتی براي کسب و کارها
کرد. یکی از آن اقدامات پرداخت تسهیلات حمایتی و
استمهال اقساط وام گیرندگان کسب و کارهاي مختلف

 
شد. 

یکی دیگر از اقدامات دولت پرداخت تسهیلات 12درصد را مصوب کرد تا در اختیار بنگاه هاي خدماتی و تولیدي آسیب دیده از کرونا

 
قرار بگیرد. 

پرداخت تسهیلات حمایتی به شاغلان کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا و فعالان اقتصادي 14رسته منتخب از سیزدهم خرداد ماه
آغاز شده و مشمولان براي گرفتن وام به بانک ها معرفی شده اند.یکی از بانک هاي عامل در اجراي این طرح ها, صندوق کارآفرینی

 
امید بود. 

نوراله زاده، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره عملکرد صندوق کارآفرینی امید در حوزه سیاست هاي اشتغالی دولت در دوران
کرونا گفت: حوزه گردشگري و بوم گردي از جمله کسب و کارهایی بودند که بیشترین آسیب را دیدند, یکی از اقدامات صندوق در این
زمینه این بود، براي آن دسته از کسب و کارهایی که در این حوزه دچار مشکل در شرایط کرونا شدند، حمایت هایی قائل شدیم و

 
بازپرداخت اقساط آن ها را تا پایان سال به تعویق انداختیم. 

وي ادامه داد: با توجه به محدودیت هایی براي کنترل شیوع کرونا است، تعداد مسافرت ها کاهش یافته است. همین باعث شده است
که کسب و کارهاي حوزه گردشگري و بوم گردي با مشکل مواجه شوند. در این حوزه حدود هزار و 870 واحد اقامتگاه بوم گردي که
تأمین مالی کرده ایم. بازپرداخت اقساط تمام این واحدها تا پایان سال عقب افتاده است، به جز یکی دوماهی که بحث سفر امکان پذیر

 
بوده است. 

نوراله زاده گفت: دربحث دوم باشگاه هاي ورزشی راداریم، حدود هزار و 250باشگاه ورزشی را تأمین مالی کرده بودیم که از اسفند و

 
فروردین به بعد تقریباً تعطیل شده اند. دومین گروهی که بازپرداخت اقساط آنها تعویق افتاد، باشگاه هاي ورزشی بوده اند. 



مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: در حوزه رستوران هاي بین راهی و مجمتع هاي مسافرتی که رونق خوبی گرفته بودند نیز
حمایت هایی را انجام دادیم.این کسب و کارها هم رسته سومی هستند که بازپرداخت اقساط آنها تعویق افتاده است. مجموع اقساط
صندوق که در سال جاري تعویق افتاده است حدود هزار میلیارد تومان است. که به خاطر شیوع ویروس کرونا تعویق افتاده و به انتهاي

 
اقساط وام گیرندگان اضافه شده است. 

نوراله زاده بیان کرد: بازپرداخت اقساط براي آن دسته از کسب و کارهایی عقب افتاد که معوقات اقساط از قبل از کرونا نداشتند. یعنی
مطالبات آنها در فصل جاري و در حال فعالیت بودند، در شرایط کرونا، بازپرداخت اقساط براي این دسته از افراد عقب افتاد. اما براي
حدود 245 هزار فقره تسهیلات بود، به مدت 4ماه اول سال تسهیلات عقب افتاد. این رقم از لحاظ نقدینگی فشاري به سیستم

 
صندوق وارد کرد، اما چاره اي نبود باید حمایت هایی صورت می گرفت. 

وي ادامه داد: پرداخت روند تسهیلات در حوزه کسب و کار در سال جاري به دلیل عدم مراجعه ضامن ها و محدودیت هاي رفت و
آمار و بیماري هایی که همکاران ما در صندوق دچار شدند، کمی کند پیش رفت. از ابتداي سال در حوزه اشتغال 67هزار و 788 فقره
تسهیلات پرداخت کرده ایم. که رقم آن حدود هزار و 322 میلیارد تومان است. این مبلغ صرفاً در حوزه اشتغال بوده است که اشتغال
روستایی، تفاهم نامه نوسازي با تاکسیرانی شهر تهران، شهرداري و تسهیلات کرونا همه با هم است. اما در مجموع تسهیلاتی که

 
پرداخت کرده ایم،82هزار و 518فقره تسهیلات پرداخت کرده ایم که رقم آن حدود هزار و 660 میلیارد تومان است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید بحث تولید و اشتغال روستایی و همچنین گردشگري روستایی را حائز اهمیت خواند و گفت:
روستاهاي بسیاري در کشورهستند که ظرفیت و پتانسیل بالقوه اي براي توسعه گردشگري روستایی دارند که حرکت در این مسیر
اشتغال و رونق اقتصادي روستاها را به همراه دارد و امیدواریم در آینده نیز شاهد موفقیت هاي روزافزون روستایی و عشایري در زمینه

 
هاي گوناگون به ویژه اقتصادي در سطح استان هاي کشور باشیم. 

نوراله با اشاره به حمایت صندوق از فعالان حوزه فرهنگ که شامل نشر، کتابفروشی ها, سینماداران، فعالان حوزه هنري، فیلمسازان،
کنسرت هاي موسیقی و... گفت: درحال حاضر بیشترین حمایت را در حوزه فرهنگ داریم که این اقدام در همکاري با وزارت فرهنگ و

 
ارشاد اسلامی است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به اینکه حوزه پوشاك در حوزه هاي مختلف را حمایت کرده ایم گفت:اکثرواحدهاي
تولیدي پوشاك شرایط خوبی را دارند چرا که در زمینه پوشاك فعالیت هاي بسیاري کرده اند.برعکس واحدهاي پوشاك؛ حوزه
گردشگري و گلخانه شرایط بدي را داشتند. بسیاري از واحدهاي تولیدي در حوزه گلخانه تغییرکاربري دادند و به سمت تولید خیار,

 
سیب زمینی, فلفل وبقیه صیفی جات رفته اند، ما هم حمایت کرده ایم. 

نوراله زاده درباره افزایش سرمایه صندوق افزود:سرمایه صندوق با افزایش سرمایه اي که ناشی از عملیات صندوق در صندوق تصویب
شد؛2هزار و 300میلیاردتومان است. اگر به صندوق با توجه به افزایش هزینه ها و تورمی که اتفاق افتاده است، کمک شود، قدرت وام
دهی صندوق حفظ می شود.اگر به صندوق تا سقف 1000 میلیارد تومان منابع در سال داده شود، می تواند کمک موثري به صندوق

 
کند. 

وي درباره طرح صندوق هاي خرد محلی گفت: صندوق هاي خرد محلی با توجه به اینکه اثربخشی زیادي دارد می تواند در ایجاد
اشتغال موثر باشد.بانوان با رقم هاي پایین می توانند اشتغالزایی بالایی داشته باشند، به طور مثال با 5تا 10میلیون تومان می توانند



اشتغالزایی کنند، در حوزه خشک کردن میوه، گیاهان دارویی و... می توانند با سرمایه اندك اشتغالزایی کنند. 2هزار صندوق ایجاد
کرده ایم و هزارصندوق دیگربا همکاري بسیج و هزار صندوق دیگر هم با وزارت کشاورزي ایجاد خواهیم کرد. برنامه ریزي ما این است
که تا سال آینده 5هزار صندوق ایجاد کنیم. این صندوق ها کمک خوبی به توسعه معیشت روستائیان و توسعه کسب و کار زنان

 
روستایی می کند و از اقدامات خوب دولت بوده است. 

نوراله زاده درباره فروش محصولات روستایی بیان کرد: در هیأت مدیره طراحی پلت فرم هایی را در دستور کار قرار دادیم که از پلت

 
فرم هایی حمایت کنیم که بتوانند ویترین هایی براي فروش محصولات روستایی فراهم کنند. 

نوراله زاده ادامه داد: پلت فرم هایی طراحی شود که محصولات روستایی در آن پلت فرم در فضاي مجازي براي فروش گذاشته
شود،اگر کسی پلت فرمی ارائه کرد که قابلیت ویترین داشت از آن حمایت می کنیم. اگر کسی اپلیکیشی شبیه دیوار را طراحی کرد

 
که قابلیت فروش محصولات روستایی و خانگی را داشته باشد براي تأمین مالی حمایت می کنیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید درباره طرح روستاي بدون بیکار گفت: این طرح مورد استقبال تعداد زیادي از روستاها قرار گرفته
است. اکثر شهرستان ها درخواست دارند که این نمونه از روستاها در آن شهرستان ها بتوانند ایجاد و تأمین مالی کنیم. هفته گذشته
در روستاي قاضی جهان در آذربایجان شرقی، کل روستا در حوزه حوله را احیا کرده ایم. این روستا از توابع شهرستان آذرشهر است که

 
بر اساس سیاست هاي روستاي بدون بیکار، در هدف اشتغالزایی قرار گرفته است. 

وي گفت: تهیه مواد اولیه ارزان، حمایت از جهش تولید، تشویق مردم به تعاون و همکاري گروهی و حذف واسطه ها و کمک به اقتصاد
روستایی از جمله اهدافی است که در این طرح حمایتی دنبال می شود. صندوق بادنبال کردن سیاست هاي حمایت از اشتغال بخش
روستایی به دنبال تحقق عدالت اعتباري و دستیابی اقشار محروم و کم برخوردار به منابع مالی می باشد تا از این طریق هم به رونق

 
اقتصادي روستایی کم کرده و هم باعث ایجاد مهاجرت معکوس شود. 

در رودبار اقداماتی در حال انجام است. دستگاه میوه خشک کن براي روستایی ها در نظر گرفته اند. میوه هایی مانند خرمالو با
محوریت صادراتی در حال خشک شدن است. هدفمان این است تا پایان سال به 500روستا برسیم. در حال حاضر بیش از 200 روستا

 
به این مرحله رسیده اند. 

نوراله زاده درباره حمایت از اشتغال بخش خدمات گفت: امکان تعطیلی برخی از واحدها مانند گردشگري، بومگردي، رستوران ها وجود

 
ندارد. حمایت می کنیم تا بتوانند پایداري داشته باشند. 

وي با اشاره به اینکه براي تحریک تقاضا طرحی را در دستور کار داریم افزود: با همکاري وزارت کار، قراردادي را با شرکت آسان
پرداخت (آپ) منعقد کرده ایم، از روزهاي آینده از پایان ماه، خط اعتباري براي تقویت قدرت خرید مردم و خرید کالاي ایرانی ارائه
می کنیم. کارت هاي اعتباري براي گروه مخاطب مشخص پرداخت می کنیم، براي کالاهاي مصرفی و سوپرمارکتی تا 2میلیون تومان
اعتبار خواهیم داد. تا 35 روز هیچ سود و کارمزدي ندارد، بعد از آن مشمول کارمزد سالانه 12 درصد می شود. فاز دوم براي خرید
تجهیزات و لوازم خانگی تا سقف 50میلیون تومان تسهیلات پرداخت می کنیم. بعد از این کار، بادستگاه هاي متقاضی قراردادي امضا
می کنیم, مبنی بر اینکه تعهد نظم در پرداخت اقساط شکل گیرد. تا 35 روز هیچ سود و کارمزدي ندارد،بعد از آن تا یک سال سالانه

12درصد است.



نگرانی سهامداران بورس تهران پایان می یابد؟

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  310  |  تاریخ: 1399/10/21

آتش حاشیه هاي مربوط به قیمت گذاري دستوري فولاد دامن سهامداران فولادي و حتی غیرفولادي را گرفت و شاخص کل
بورس طی روزهاي سه شنبه، چهارشنبه و شنبه طوري کاهش یافت که به کانال یک میلیون و 200 هزار واحد عقبگرد کرد.

ضرر سهامداران بورسی، اعم از فولادي و غیر فولادي پس
از مباحث پیش آمده درمورد قیمت گذاري دستوري فولاد
درحالی ادامه دارد که رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار
امروز صحبت از پیگیري قضایی تخلفات کرده است و در
این راستا یک حقوقدان بازار سرمایه نیز ضمن اشاره به این
موضوع که سهامداران از حقوق خود غافل هستند، از حق
شکایت براي آنها درمورد قیمت گذاري دستوري به دیوان

 
عدالت اداري خبر داده است. 

آتش حاشیه هاي مربوط به قیمت گذاري دستوري فولاد دامن سهامداران فولادي و حتی غیرفولادي را گرفت و شاخص کل بورس

 
طی روزهاي سه شنبه، چهارشنبه و شنبه طوري کاهش یافت که به کانال یک میلیون و 200 هزار واحد عقبگرد کرد. 

ارزش سهم فولاد طی این روزها بیش از 15 درصد کاهش یافت و به عنوان سهم لیدر در بازار، روي دیگر سهام نیز تاثیر منفی
گذاشت. البته به نظر می رسد در ظاهر این قیمت گذاري دستوري منتفی شده و پرونده جدید ممنوعیت صادرات براي فولادي ها باز

 
شده تا این موضوع اهرم فشاري باشد که فولادي ها قیمت گذاري دستوري را بپذیرند! 

 
اولتیماتوم بورسی ها درمورد قیمت گذاري دستوري 

این مباحث درحالی مطرح می شود که حسن قالیباف اصل، رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار امروز اعلام کرده است که "در قیمت
گذاري عرضه محصولات، ضمن پایبندي به قانون، صرفه و صلاح سهامداران را مبنا قرار دهند و مطالبه جدي و همیشگی ما رعایت

 
این اصل مهم است و پیگیري قضایی تخلفات را وظیفه ذاتی خود می دانیم." 

وي همچنین در این گفت و گو که در سایت سازمان بورس منتشر شده است، تاکید کرده که "سازمان بورس بر عملکرد ناشرین
نظارت کامل دارد و براي اجراي حمایت خود از جمعیت میلیونی سهامداران، مطابق مواد 51 و 52 قانون بازار اوراق بهادار ، در برخورد

 
با متخلفان احتمالی ، حتی لحظه اي غفلت و مصلحت اندیشی را جایز و روا نمی داند." 

 
سهام داران از حقوق خود غافل اند 



این مباحث درحالی مطرح می شود که یک حقوقدان بازار سرمایه نیز اعلام کرده هر سهامدار حقیقی بازار سرمایه می تواند با در
دست داشتن مدارك لازم، به دیوان عدالت اداري درمورد ضررهاي ناشی از تصمیم قیمت گذاري دستوري شکایت کرده و این دیوان

 
در صورت تشخیص، دستور موقت توقف دستور وزارت صمت را صادر کند. 

حمید اسدي در گفت و گو با ایسنا، با تاکید بر اینکه جاي آموزش حقوقی سهامداران در بازار سرمایه خالی است، به مباحث پیش
آمده درمورد قیمت گذاري دستوري فولاد اشاره و اظهار کرد: قیمت گذاري دستوري باعث حذف رقابت در بازار سرمایه و خرید و
فورش می شود. زمانی که قیمت گذاري دستوري صورت می گیرد، ممکن است قیمت آن کالا در بازار کاهش پیدا کند؛ اما از یک

 
طرف نه فروشنده رغبتی براي فروش دارد و از طرف دیگر ممکن است خریدار کالا را به دست مصرف کننده اصلی نرساند. 

وي ادامه داد: زمانی که هزینه هاي صورت گرفته به فروش غلبه نکند، فروشنده کالا را عرضه نخواهد کرد؛ مگر اینکه الزامی روي آن
باشد. در این شرایط فروشنده باید کالا را با قیمت بسیار پایین بفروشد و زمانی که با قیمت پایین می فروشد در صورت مالی ذکر می
کند. زمانی هم که در صورت مالی ذکر می شود، نخستین اتفاق این است که سود و پیش بینی سود شرکت و منافع حاصل از فروش،

 
صورتهاي مالی را تحت تاثیر قرار داده و عملکرد شرکت را منفی می کند. 

این حقوقدان بازار سرمایه افزود: بنابراین سهامداران زمانی که قیمت گذاري دستوري صورت می گیرد یا باید سهم هاي مرتبط را
بفروشند که این اتفاق باعث ایجاد صفهاي فروش سنگین می شود، یا باید صورت هاي مالی را مشاهده کنند و متوجه شوند سودي

 
محقق نشده است. 

اسدي با بیان اینکه برخی مسئولان بر نگاه بلند مدت در بازار سرمایه تاکید می کنند، گفت: در این شرایط هم اگر قیمت گذاري
دستوري صورت بگیرد، در نهایت منجر به کاهش سود شرکت می شود و سهامداران در بلند مدت متضرر خواهند شد. از سوي دیگر
باید دید آیا خریداران کالایی که با قیمت گذاري دستوري در بورس عرضه می شود، با این قیمت، واقعا اشتغال زایی می کنند؛ یا این
اتفاق منجر به قاچاق خواهد شد؟ از آنجایی که قاچاق حاشیه سود چشمگیري دارد بسیار محتمل است و این موضوع دوباره باعث

 
تضعیف حقوق سهامداران می شود. 

وي از امکان شکایت از سوي سهامداران حقیقی از وزارت صمت خبر داد و افزود: در چنین شرایطی سهامداران به عنوان ذینفع
غیرمستقیم و متضرر غیرمستقیم می توانند در دیوان عدالت اداري به دلیل نقض ماده 18 قانون توسعه ابزارها و نهادهاي مالی جدید
مصوب 1388 طرح دعوا کرده و دستور موقت علیه دستور وزارتخانه بگیرند. به عبارت دیگر سهامدار حقیقی می تواند با در دست
داشتن گواهی سهم از کارگزاري به عنوان مدرك، طرح دعوا کند و دیوان عدالت اداري در صورت تشخیص، دستور موقت توقف دستور

وزارتخانه را صادر کند. این روند در همه صنایع به جز صنایع دارویی امکان پذیر است.



جذب 460 میلیارد ریال سرمایه براي شرکت هاي دانش بنیان اصفهان

منبع: تابناكشماره خبر:  311  |  تاریخ: 1399/10/21

 
جذب 460 میلیارد ریال سرمایه براي شرکت هاي دانش بنیان اصفهان 

رییس شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان از جذب سرمایه 460 میلیارد ریالی در سال جاري براي شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي
فناور مستقر در این مرکز خبر داد و گفت: جذب سرمایه براي این موسسه ها براي اجرایی کردن شعار جهش تولید و حمایت از تولید

 
ملی صورت گرفته است. 

جعفر قیصري افزود: تجاري سازي و تولید انبوه محصولات فناورانه شرکت هاي دانش بنیان و فناور نیاز به جذب سرمایه دارد که
شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان امسال برنامه هاي بسیاري در این جهت اجرا کرد و در مجموع 460 میلیارد ریال جذب سرمایه

 
براي این واحدها انجام شد. 

وي، اولویت برنامه هاي شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان در سال جاري را تامین بخشی از سرمایه هاي تجاري سازي و کمک به
جهش تولید، برشمرد و اظهار داشت: امسال تلاش شد تا این سرمایه مورد نیاز از منابع مختلف تامین شود که یکی از آنها، منابع

 
اختصاصی شهرك بود. 

قیصري اضافه کرد: شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان امسال براي مشارکت در تجاري سازي محصولات فناورانه 12 طرح معادل 90
میلیارد ریال سرمایه گذاري کرد که از جمله آنها خط تولید ملت بلون (ماده اولیه ماسک پزشکی) است که مورد نیاز جامعه و صنعت

 
می باشد. 

وي، یکی دیگر از بخش هایی که از طریق جذب سرمایه مناسبی براي واحدهاي فناور صورت گرفت را پانزدهمین دوره جشنواره ملی
فن آفرینی شیخ بهایی خواند و گفت: ماموریت اصلی این رویداد کارآفرینی، تامین سرمایه براي جهش تولید و سرمایه گذاري براي

 
تجاري سازي بود که بدین ترتیب 150 میلیارد ریال سرمایه براي 12 طرح از طرف هشت سرمایه گذار تامین شد. 

رییس شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان با اشاره به اینکه بیشتر این سرمایه گذاران از تهران و خراسان رضوي بودند، افزود: مذاکره

 
براي سرمایه گذاري در 10 طرح دیگر نیز در حال اجرا و امید است تا پایان امسال، نهایی شود. 

 
پانزدهمین جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی روزهاي بیست و هشتم و بیست و نهم آبان امسال در اصفهان برگزار شد. 

قیصري به هفته پژوهش و فناوري امسال نیز اشاره و خاطرنشان کرد: در این هفته قرارداد هم سرمایه گذاري سه جانبه بین صندوق
نوآوري و شکوفایی و صندوق پژوهش و فناوري استان اصفهان به عنوان عامل و 2 طرح فناورانه شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان به

 
ارزش 200 میلیارد ریال امضا شد. 

وي با بیان اینکه این قرارداد با نظارت وزارت علوم، تحقیقات و فناوري منعقد شد، اضافه کرد: این طرح ها شامل تولید لوله هاي خون
گیري وکیوم PET با ظرفیت سالیانه 107 میلیون عدد با سرمایه گذاري اولیه مورد نیاز 120 میلیارد ریال و تولید ادوات تراش لیزري



 
با دقت زیر میکرون با سرمایه گذاري 75 میلیارد ریال است. 

رییس شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان تاکید کرد: در هفته پژوهش و فناوري امسال در مجموع 440 میلیارد ریال هم سرمایه
گذاري براي هفت طرح انجام شد که اصفهان با 2 طرح رتبه نخست را در کشور داشت و 45 درصد کل این سرمایه گذاري را جذب

 
کرد. 

هم سرمایه گذاري در اجراي طرح هاي فناورانه با هدف حمایت از زیست بوم کسب و کارهاي نوپا در ایران، تزریق سرمایه لازم براي
به جریان افتادن کارآفرینی و رشد و توسعه اقتصاد دانش بنیان و کمک به گسترش تعامل بین پارك هاي علم و فناوري با صندوق

 
هاي پژوهش و فناوري صورت گرفته است. 

رییس شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان به نمایشگاه هفته پژوهش و فناوري و فن بازار امسال اشار کرد و اظهار داشت: یکی از اهداف
این نمایشگاه، حمایت از فروش طرح ها و محصولات فناورانه و سرمایه گذاري در این حوزه در قالب یارانه تجاري سازي فناوري است
که امسال 9 فناوري شرکت هاي دانش بنیان مستقر در این شهرك موفق به جذب سرمایه به میزان کلی 10 میلیارد ریال از وزارت

 
علوم شدند. 

قیصري افزود: وزارت علوم، تحقیقات و فناوري به 9 فناوري شرکت هاي فناور مستقر در شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان در زمینه
هاي لیزر، آب و پساب، صنایع غذایی، تجهیزات پزشکی، مخابرات و اتوماسیون شهري 10 میلیارد ریال یارانه تجاري سازي فناوري

اختصاص داد و اصفهان رتبه نخست را در این زمینه داشت.



بازارهاي کامودیتی در نوسان

منبع: صداي بورسشماره خبر:  312  |  تاریخ: 1399/10/21

در هفته اي که گذشت نه تنها بازارهاي سهام بلکه فلزات نیز با رشد قیمتی همراه شدند.

 در هفته اي که گذشت نه تنها بازارهاي سهام بلکه فلزات

 
نیز با رشد قیمتی همراه شدند. 

به گزارش صداي بورس، در این هفته نوسان بالاي قیمت ها در بازار کامودیتی به ثبت رسید. وضعیتی که سبب شد تا قیمت نفت به

 
کانال 56 دلار صعود کند و مس نیز در برهه اي از زمان از 8100 دلار بر هر تن فراتر رفت. 

مس در اوج 8 ساله بازار جهانی فلزات در هفته گذشته نیز صعودي بود. جایی که هر تن مس با رشد 4.2 درصدي در مقیاس هفتگی
به 8081 دلار رسید. این فلز رنگی روز پنجشنبه به بالاترین سطح قیمت از اوایل سال 2013 صعود کرد و میانه کانال 8100 را نیز
فتح کرد. علاوه بر اینکه برخی جریان هاي سفته بازي در رالی اخیر این فلز موثر بوده اند، اعتصاب کارگران معدن نیز عرضه مس را
تحت تاثیر قرار داده است. هفته گذشته یکی از مقامات صنعت معدن در پرو اعلام کرد بسته شدن راه ها به یکی از معادن مهم این
کشور توسط اعتراض کنندگان طی سه هفته اخیر، منجر به جلوگیري از صادرات کنسانتره مس به ارزش 530 میلیون دلار شده

 
است. 

وي هشدار داد که شرکت ممکن است فعالیت خود را طی روزهاي آینده متوقف کند. این معدن حدود 2 درصد عرضه مس جهان را
تامین می کند. در میان دیگر فلزات، آلومینیوم با رشد 1.8درصدي، روي افزایش 1.7 درصدي و سرب رشد 0.4 درصدي معاملات

 
هفتگی خود را به پایان رساندند. 

واکنش منفی طلا به اخبار آمریکایی هر اونس طلاي جهانی معاملات هفتگی خود را با افت 2.6 درصدي پشت سر گذاشت و در
محدوده یک هزار و 848 دلاري دادوستد شد. در این هفته نرخ بهره اوراق خزانه داري جهش محسوسی داشت و این اتفاق جذابیت
طلا را به عنوان یک دارایی بدون سود کم کرد. از سوي دیگر آمار اشتغال ضعیف از آمریکا نیز احتمال تزریق یک بسته محرك مالی
بزرگ را افزایش داده است. محرك مالی بیشتر به معناي افزایش تورم است که این انتظار را ایجاد کرده که نرخ هاي بهره در نهایت



 
بالا خواهند رفت. 

طلاي سیاه در سقف 11 ماهه بهاي شاخص هاي نفتی در آخرین روز کاري هفته (جمعه) به بالاترین سطح 11 ماه اخیر یعنی از
فوریه رسید. به این ترتیب برنت با قیمت 55.99 دلار بر بشکه بسته شده که 1.61دلار معادل 3 درصد رشد روزانه و همچنین 8.1
درصد بازدهی هفتگی را نشان می داد. نفت خام آمریکا نیز در همین روز با قیمت 52.24 دلار در هر بشکه معامله شد که 1.4 دلار یا

 
2.8 درصد بالاتر از سطح قیمتی پنج شنبه بود و نسبت به یک هفته قبل 7.7 درصد رشد را ثبت کرد. 

بهاي نفت در 9 هفته از 10 هفته گذشته بازدهی مثبتی داشته است و بیش از 40 درصد افزایش قیمت را تجربه کرده است. در هفته
اي که گذشت بازار نفت شاهد برگزاري نشست تولیدکنندگان نفتی بود. در این نشست عربستان اعلام کرد یک میلیون بشکه در روز
از تولید نفتش را به صورت داوطلبانه براي ماه هاي فوریه و مارچ کاهش می دهد. تحت توافق اوپک پلاس که سه شنبه به نتیجه

 
رسید، بیشتر تولیدکنندگان به غیر از قزاقستان و روسیه تولیدشان را ثابت نگه می دارند. 

در دیگر تحولات اثرگذار بر بازار نفت، آمار بیکرهیوز در خصوص تعداد دکل هاي نفتی آمریکا بود که براي هفتمین هفته متوالی رشد
کرد. در این هفته هشت دستگاه دکل نفتی افزوده شد و تعداد کل دکل ها (275 دستگاه) در بالاترین سطح از ماه می 2020 قرار

 
گرفت. 

 
 

منبع: سنا



افزایش یک هزار میلیاردي به سرمایه بانک توسعه تعاون در سال 1400

منبع: شعار سالشماره خبر:  313  |  تاریخ: 1399/10/21

شعار سال: رحیم زارع در نشست خبري امروز (یکشنبه، 21 دي ماه) در تشریح مصوبات کمیسیون تلفیق لایحه بودجه
1400 گفت: در سال آینده دولت مکلف شد در راستاي تجاري سازي و افزایش سهم بخش خصوصی در حوزه انرژي،

زیرساخت هاي فیزیکی و نرم افزاري لازم جهت عرضه و انجام معامله حداکثر 10 میلیارد مترمکعب گاز طبیعی در ...

شعار سال: رحیم زارع در نشست خبري امروز (یکشنبه، 21 دي ماه) در تشریح مصوبات کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400
گفت: در سال آینده دولت مکلف شد در راستاي تجاري سازي و افزایش سهم بخش خصوصی در حوزه انرژي، زیرساخت هاي فیزیکی
و نرم افزاري لازم جهت عرضه و انجام معامله حداکثر 10 میلیارد مترمکعب گاز طبیعی در بورس انرژي پیش بینی کند که آیین نامه
اجرایی آن باید توسط وزارتخانه هاي نفت، نیرو، اقتصاد و سازمان برنامه و بودجه طی 3 ماه نخست سال 1400 در هیأت وزیران به

 
تصویب برسد. 

نماینده مردم آباده، بوانات، خرم بید و سرچهان در مجلس شوراي اسلامی افزود: بر اساس تصمیم کمیسیون تلفیق به دولت اجازه
داده شد 30 هزار میلیارد تومان از منابع حاصل از فروش بنگاه ها، سهام، املاك، اموال و دارایی و حقوق مالی متعلق به دولت،
موسسات و شرکت هاي دولتی تابعه را براي تکمیل طرح هاي تملک دارایی سرمایه اي، تسویه دیون، تعهدات قانونی دولت و دستگاه
هاي اجرایی ناشی از اجراي این قانون و یا قوانین بودجه سنوات گذشته را به اشخاص حقیقی و حقوقی، نهاد هاي عمومی غیردولتی،

 
تعاونی، خصوصی و به ویژه پیمانکاران پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه در سال آینده یک هزار میلیارد تومان به سرمایه بانک توسعه تعاون به منظور بهبود اشتغال، تولید و کارآفرینی در
بخش تعاون افزوده می شود، ادامه داد: دولت مکلف است 90 هزار میلیارد تومان حاصل از ارائه حق الامتیاز واگذاري سهام و حقوق
مالکان، واگذاري طرح هاي تملک دارایی سرمایه اي و طرح هاي سرمایه گذاري متعلق به دولت را براي پرداخت هاي ناشی از
متناسب سازي حقوق بازنشستگان و مستمري بگیران صندوق هاي بازنشستگی، رد بخشی از بدهی دولت به سازمان تأمین اجتماعی،
تأمین بخشی از پاداش پایان خدمت کارکنان دستگاه هاي اجرایی، رتبه بندي معلمان، تأمین بخشی از مطالبات ایثارگران و بیمه هاي

 
تکمیلی، تأمین پاداش پایان خدمت و ذخیره مرخصی شهدا و ایثارگران بازنشسته مشمول قانون حالت اشتغال هزینه کند. 

 
خروج تدریجی دولت از مدیریت صندوق هاي سرمایه گذاري 

سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس با اشاره به مصوبه اثرگذار کمیسیون تلفیق درباره خروج تدریجی دولت از
مدیریت صندوق هاي سرمایه گذاري تصریح کرد: بر اساس این مصوبه مقرر شد به منظور خروج تدریجی دولت از مدیریت صندوق
هاي سرمایه گذاري قابل معامله و کاهش فاصله میان ارزش خالص دارایی واحدها، شوراي عالی بورس موظف است ظرف مدت 3 ماه
از تاریخ ابلاغ این قانون دستور العمل نحوه تبدیل واحد هاي سرمایه گذاري عادي به واحد هاي سرمایه گذاري ممتاز را براي
دارندگان عمده واحد هاي این صندوق ها و بازارگردانی فعال مدیر صندوق از طریق خرید و فروش سهام موجود در سبد سرمایه

 
گذاري هاي آن ها تصویب کند که این مصوبه به رونق بورس کمک می کند. 

زارع با اشاره به مصوبه کمیسیون تلفیق در راستاي اصلاح ساختار بودجه درباره رابطه مالی دولت و وزارت نفت گفت: شرکت ملی نفت



ایران مکلف است براي تعیین سهم خود از میادین در حال تولید در کشور به تفکیک میدان بر مبناي مواردي مانند ارائه دقیق هزینه
هاي جاري و سرمایه اي میادین در حال تولید، هزینه هاي بهره برداري از میادین در حال تولید، بازپرداخت اصل و فرع بدهی و

 
تعهدات، نوسازي تأسیسات و تجهیزات تولیدي، بهره برداري، انتقال و ذخیره سازي عمل کند. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم تأکید کرد: این سهم از نظر مالیاتی با نرخ صفر و معاف از سود سهام محاسبه خواهد شد.
سخنگوي کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس تصریح کرد: براي اصلاح ساختار بودجه مقرر شد رابطه مالی نفت و دولت به

 
گونه اي تنظیم شود که سهم 14.5 درصد شرکت ملی نفت مانند طرح هاي دیگر در قالب ردیف هایی مشخص شود. 

icana.ir، 465160 .:شعار سال، با اندکی تلخیص واضافات برگرفته از خانه ملت، تاریخ انتشار: 21دي1399، کدخبر



تحقیق و تفحص از پلی اکریل بر فولاد مبارکه در اولویت است

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  314  |  تاریخ: 1399/10/21

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه جزو اقدامات اولویت دار کشور در شرایط کنونی
نیست و شاید امروز تحقیق و تفحص از شرکت پلی اکریل نسبت به فولاد مبارکه در اولویت باشد.

 
 فولاد مبارکه اصفهان (هلدینگ) 

 
 

سخنگوي کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: تحقیق و تفحص از فولاد مبارکه جزو اقدامات اولویت دار کشور در شرایط کنونی نیست و

 
شاید امروز تحقیق و تفحص از شرکت پلی اکریل نسبت به فولاد مبارکه در اولویت باشد. 

به گزارش اقتصادآنلاین ، مهدي طغیانی در خصوص برخی صحبت ها مبنی بر ضرورت تحقیق و تفحص از فولادمبارکه اظهار کرد:
تحقیق و تفحص پروسه اي زمان بر و پرهزینه است، اما به نظر می رسد نگاه نمایندگان امضاکننده طرح تحقیق و تفحص از فولاد

 
مبارکه در خصوص اداره این کارخانه است، با این وجود امیدواریم پشت پرده این طرح مباحث سیاسی نباشد. 

وي با تاکید بر اینکه موضوع تحقیق و تفحص در مجلس، از حقوق اصلی نمایندگان است، توضیح داد: مطابق قانون و همچنین آیین

 
نامه داخلی نمایندگان مجلس، امکان محدود شدن این حق وجود ندارد. 

نماینده مردم اصفهان در مجلس با بیان اینکه باید دید آیا تحقیق و تفحص از فولادمبارکه در شرایط فعلی کشور جزو اولویت هاي
کشور است یا خیر، معتقد است: تحقیق و تفحص از فولادمبارکه جزو اقدامات اولویت دار کشور در شرایط کنونی نیست و شاید امروز

 
تحقیق و تفحص از شرکت پلی اکریل نسبت به فولادمبارکه در اولویت باشد. 

وي با تاکید بر اینکه در مجموع توقف طرح تفحص از فولاد بر عهده نمایندگان امضاکننده است، گفت: البته ممکن است برخی ادعاها
در فرایند تحقیق و تفحص از فولاد تایید نشود و بعد از اجراي این طرح توسط دستگاه هاي نظارتی مختلف، اگر فعالیت مجموعه

 
شفاف باشد، نهاد ناظر سریع به جمع بندي برسد. 



طغیانی تاکید کرد: اگر نظارت بر کارخانه در جریان تحقیق و تفحص به گونه اي باشد که با تحت تاثیر قرار دادن امور روزمره کارخانه،

 
مانع تولید شود، این کار موجب نگرانی هاي اجرایی و حتی ممکن است، سبب خدشه در تولید فولاد مبارکه و اشتغال آن خواهد شد. 

وي با تاکید بر اینکه در جریان مطرح شدن صحبت براي تحقیق و تفحص، قطعا برخی گزارشات رسیده به نمایندگان مجلس می
رسد، گفت: البته برخی سوء تفاهمات نیز سبب این موضوع می شود، با این وجود با گفتمانی به غیر از تحقیق و تفحص این مسائل

 
برطرف شدنی است. 

پربیننده ترین خیانت رسانه هاي زرد ابلاغیه فولادي وزارت صمت، خلاف قانون است صادرات فولاد منوط به عرضه در بورس خواهد
شد/ برخورد دستوري با قیمت ها به نفع سوداگران است ماجراي قرارداد فولاد مبارکه با همسر یکی از مسئولین دولتی چه بود؟

صادرات محموله هاي فولاد متوقف شد



احسنت بر دموکراسی آمریکایی

احسنت بر دموکراسی آمریکایی

منبع: گیلان بهتر نوینشماره خبر:  315  |  تاریخ: 1399/10/21

✅ ترامپ تمام مشخصه هاي هیتلر شدن را داشت : ��کیش شخصیت ��میلیشیا و شبه نظامیان مسلح ��وجهه ي
کاریزماتیک ��تسلط بر یک حزب فراگیر ��تکیه بر پوپولیسم ��تسلط بر حکومت از طریق راي ��تسلط بر رسانه ها با

توانمندي هاي فردي ✅ آنچه هیتلر کرد ، ترامپ هم کرد : ��هیتلر در حزب (...)

✅ ترامپ تمام مشخصه هاي هیتلر شدن را داشت : ��کیش شخصیت ��میلیشیا و
شبه نظامیان مسلح ��وجهه ي کاریزماتیک ��تسلط بر یک حزب فراگیر ��تکیه بر

پوپولیسم ��تسلط بر حکومت از طریق راي ��تسلط بر رسانه ها با توانمندي هاي فردي ✅ آنچه هیتلر کرد ، ترامپ هم کرد :

 
��هیتلر در حزب (...) 

 
✅ ترامپ تمام مشخصه هاي هیتلر شدن را داشت : 

 
��کیش شخصیت 

 
��میلیشیا و شبه نظامیان مسلح 

 
��وجهه ي کاریزماتیک 

 
��تسلط بر یک حزب فراگیر 

 
��تکیه بر پوپولیسم 

 
��تسلط بر حکومت از طریق راي 

 
��تسلط بر رسانه ها با توانمندي هاي فردي 

 
✅ آنچه هیتلر کرد ، ترامپ هم کرد : 

��هیتلر در حزب راستگراي کارگران آلمان عضو شد و به تدریج رهبري آن را بدست گرفت ، ترامپ هم در حزب راستگراي

 
جمهوریخواه چنین کرد. 

��هیتلر با تکیه بر جناح افراطی حزب کارگران ، حزب شوونیستی و توتالیتر نازي را بوجود آورد ، ترامپ هم با تکیه بر جناح افراطی

 
حزب جمهوریخواه ، این حزب را تا آستانه ي انشعاب پیش برد. 

��هیتلر با تکیه بر موج تحقیر شدگی ناشی از جنگ جهانی اول و وعده ي بازگشت عظمت به آلمان در انتخابات پیروز شد ، ترامپ

 
هم با بهره گیري از تحقیر شدگی در برابر اقتصاد فزاینده ي چین و تنزل جایگاه جهانی آمریکا به پیروزي رسید. 

��هیتلر با وعده ي اقتصادي برتر و ایجاد اشتغال براي کارگران و بیچارگان آنها را مفتون خود کرد ، ترامپ نیز با چنین وعده هایی

 
دل بسیاري از کارگران معادن زغال سنگ و کشاورزان و طبقات محروم آمریکا را ربود. 

��هیتلر از بسیاري کنوانسیون هاي بین المللی خارج شد و سعی کرد با قلدري قدرت آلمان را بر جهان دیکته کند ، ترامپ نیز

 
چنین کرد. 

��هیتلر با ایجاد تنش در خارج مرزها سعی کرد آلمان را در حال جنگ و بحران نشان دهد تا اختیارات ویژه و فراقانونی بگیرد ،
ترامپ هم در آمریکا همین کارها را کرد. 



 
��هیتلر با فریب افکار عمومی سعی در ملکوك کردن رسانه هاي مخالف نزد افکار عمومی داشت و ترامپ نیز چنین کرد. 

��هیتلر با عزل و نصب هاي پی در پی تمام منصب هاي قضایی و اجرایی و تقنینی و نظامی و امنیتی را در اختیار وابستگان گوش

 
به فرمان خود گذاشت ، ترامپ نیز در آمریکا چنین می کرد. 

��هیتلر با ترفندهاي فوق توانست در تمدید حکومت خود بر آلمان و تبدیل آن به حکومت مادام العمر موفق شود و ترامپ نیز در

 
این مسیر گام بر می داشت. 

✅ با تمام این شباهت ها ولی هیتلر موفق شد و ترامپ نشد. چرا؟ این سوال بسیار مهمی است که چرا ترامپ نتوانست مانند هیتلر

 
موفق شود؟ جواب یک چیز است : #دموکراسی نهادینه درآمریکا . 

 
این دموکراسی ویژگی هایی دارد که از جمله ي آنها است : 

 
��تفکیک قوا 

��قوه قضائیه ي مستقل بطوري که علیرغم اعمال نفوذ در نصب اعضاي دیوانعالی، به علت این که بدنه ي این قوه از فارغ التحصیلان

 
نخبه ي دانشگاه هاي معتبر آمریکا هستند ، هرگز حاضر نیستند شرافت خود را به پاي قدرت قربانی کنند. 

��رسانه هاي مستقل و قوي که حتی از هجوم به کنگره و تصرف آن توسط معترضین بصورت زنده گزارش تهیه می کردند بدون این

 
که اینترنتی قطع شود 

��توزیع قدرت حتی تا سطوح ایالتی و شهري و روستایی که داراي قدرت واقعی هستند و می توانند در برابر حکومت مرکزي

 
بایستند. 

 
��و موارد بسیاري که در این مختصر نمی گنجند. 

✅ دموکراسی زیباترین و هوشمندانه ترین نهاده هاي بشري است. دموکراسی شر کوچکی است که براي اجتناب از شر بزرگتر
هیولاي استبداد ضروري است. دموکراسی ظاهر پر دردسر و حوصله سر بري دارد ولی در باطن تمامی فضایل بشریت را می پروراند.
دیکتاتوري ظاهري مقتدر و کار راه انداز دارد ولی در باطن کشتزار تمامی رذائل و مفاسد شیطانی است. دیکتاتوري تمام فضائل انسان

 
ها را به بند می کشد و آنها را طوق رقیت و بندگی در برابر دیکتاتور بزرگ به گردن می نهد. 

✅ بدون شک شب گذشته نقطه ي عطفی در تاریخ بشریت بود. دیشب پیچ تاریخی پیروزي فضائل بشریت بر رذائل بود. تردید نباید

 
کرد که از این پس موج آزادیخواهی در جهان بر علیه اقتدارگرایان قدرت خواهند گرفت و انسانیت جانی دوباره خواهد یافت. 

✍سعید معدنی



راهکارهاي اجراي مدل عملیاتی همکاري در حوزه گردشگري شهر رشت

منبع: شمال ماشماره خبر:  316  |  تاریخ: 1399/10/21

شمال ما: در نشست مشترك مسعود حلاج پور مدیرکل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گیلان با
سمیرا اکبرپور دبیر ستاد توسعه و مدیریت گردشگري و
متین عاشوري رئیس سازمان سرمایه گذاري شهرداري
رشت بر لزوم افزایش تعاملات و هم افزایی ها جهت اجراي
مدل عملیاتی در حوزه گردشگري سلامت، کشاورزي و

 
حفظ میراث ماندگار شهر رشت تاکید شد. 

به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداري رشت، در نشست مشترك مسعود حلاج پور مدیرکل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گیلان با سمیرا اکبرپور دبیر ستاد توسعه و مدیریت گردشگري و متین عاشوري رئیس
سازمان سرمایه گذاري شهرداري رشت بر لزوم افزایش تعاملات و هم افزایی ها جهت اجراي مدل عملیاتی در حوزه گردشگري

 
سلامت، کشاورزي و حفظ میراث ماندگار شهر رشت تاکید شد. 

مسعود حلاج پور در این نشست با بیان اینکه با برنامه ریزي هاي صورت گرفته توسط اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی گیلان طی ماه هاي اخیر، شهر رشت به عنوان شهر صنایع دستی در هنر رشتی دوزي ثبت ملی شد گفت: ایجاد موزه هاي

 
تخصصی و بازارچه هاي دائمی هنرهاي صنایع دستی محرك تولید و اشتغال زایی در رشت می شود. 

اکبرپور دبیر ستاد گردشگري شهرداري رشت نیز با قدردانی از تلاش هاي میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان در ثبت
ملی شهر رشت در حوزه صنایع دستی با عنوان رشتی دوزي بر لزوم تعاملات مثبت فی مابین و تلاش این ستاد جهت جذب و

 
ماندگاري گردشگر در حوزه خوراك و سلامت تاکید کرد. 

همچنین عاشوري رییس سازمان سرمایه گذاري شهرداري رشت نیز با تشریح فرصت هاي سرمایه گذاري در حوزه بازآفرینی و
گردشگري، احیاي بافت هاي تاریخی شهر و گذرهاي قدیمی، تحقق این امر را مستلزم همکاري متقابل عنوان کرد.



گزارش عملکرد 9 ماهه سال 1399 پست بانک ایران منتشر شد

منبع: سیماي اقتصاديشماره خبر:  317  |  تاریخ: 1399/10/21

سیدرحمان حسین پور رییس اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران اعلام کرد: گزارش عملکرد نه ماهه سال 1399 این
بانک تهیه و براي بهره برداري ذینفعان به ویژه کارکنان، کارگزاران باجه هاي بانکی روستایی و سهامداران منتشر شد.

سیدرحمان حسین پور رییس اداره کل روابط عمومی پست بانک
ایران اعلام کرد: گزارش عملکرد نه ماهه سال 1399 این بانک تهیه
و براي بهره برداري ذینفعان به ویژه کارکنان، کارگزاران باجه هاي

 
بانکی روستایی و سهامداران منتشر شد. 

به گزارش روابط عمومی پست بانک ایران، وي اعلام کرد: در این
گزارش عملکرد بانک از نظر منابع، مصارف، تسهیلات، بانکداري

الکترونیکی، خدمات ارزي و سایر معیارهاي مهم ارزیابی و میزان پیشرفت در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته مقایسه شده است.
حسین پور تصریح کرد: براساس یافته هاي این گزارش، از هر 100 نفر جمعیت روستایی 48 نفر در پست بانک ایران داراي حساب
بانکی بوده و منابع و مصارف بانک نیز به ترتیب 244 و 197 هزار میلیارد ریال است که به ترتیب 66 و 60 درصد در مقایسه با دوره

 
مشابه سال قبل رشد داشته است. 

وي در ادامه افزود: مجموع تسهیلات پرداختی طی سال جاري 87 هزار میلیارد ریال است که نسبت به مدت مشابه سال 1398 حدود

 
66 درصد رشد داشته و ارزش فعالیت هاي ارزي نیز 727 میلیون یورو بوده که داراي 21 درصد رشد می باشد. 

رییس اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران تأکید کرد: تاکنون 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات براي اشتغال پایدار روستایی

 
پرداخت شده است و روند پرداخت آن در زمینه هاي مولد براي جهش تولید ادامه دارد. 

وي درپایان تعداد باجه بانکی روستایی درسطح کشور را 5551 با سرانه منابع هرباجه 69 میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: تعداد
170هزار و 512 دستگاه ابزار الکترونیکی شامل؛ خودپرداز، پایانه شعبه اي و پایانه فروشگاهی این بانک براي تسهیل امور بانکی در

دسترس هموطنان به ویژه درمناطق روستایی قرار دارد.



گسترش پوشش بیمه روستاییان قشم

منبع: سیماي اقتصاديشماره خبر:  318  |  تاریخ: 1399/10/21

با حضور مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم و مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر کشور تفاهم
نامه اجرایی و همکاري متقابل از سوي دو طرف با هدف توسعه و گسترش بیمه هاي روستایی در جزیره قشم به امضا رسید.

با حضور مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم و مدیرعامل صندوق
بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر کشور تفاهم نامه
اجرایی و همکاري متقابل از سوي دو طرف با هدف توسعه و

 
گسترش بیمه هاي روستایی در جزیره قشم به امضا رسید. 

حمیدرضا مومنی رییس هیات مدیره و مدیرعامل این سازمان در
این جلسه گفت: قشم با توجه به امکانات و ظرفیت هاي موجود

آمادگی کامل دارد تا استفاده از برنامه ها، طرح ها و توان بخش خصوصی و خیرین براي توسعه جوامع محلی و گسترش پوشش بیمه

 
در روستاهاي جزیره اقدام کند. 

وي ادامه داد: رسیدن به عدالت اجتماعی و ایجاد توسعه اي پایدار و متوازن در تمامی نقاط جزیره یکی از اهداف اصلی و اولویت هاي

 
سازمان منطقه آزاد قشم است. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم افزود: اسناد بالادستی و طرح هاي آمایش سرزمینی تکمیل کننده مسیر پیشرفت و عامل ایجاد

 
امنیت پایدار در نقاط مختلف به ویژه در جوامع محلی و روستاها براي دستیابی به توسعه پایدار و متوازن هستند. 

به گفته مومنی؛ با اقدامات خوبی که طی سال هاي گذشته در روستاهاي جزیره قشم اجرایی شده امروز به لطف ایجاد اشتغال و

 
درآمدزایی براي خانوارهاي روستایی شاهد مهاجرت معکوس در برخی از روستاها هستیم. 

وي در ادامه تاکید کرد: معتقدیم که توسعه پایدار از مسیر جوامع محلی می گذرد و براي رسیدن به پیشرفت نیازمند همراهی و

 
تعامل سازنده با جامعه محلی و روستاهاي جزیره به عنوان یکی از بخش هاي توانمند و مولد در اقتصاد قشم هستیم. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با اشاره به فعالیت مثبت خیرین بویژه در حوزه سلامت در جزیره، تصریح کرد: جاي فعالیت
خیرین در حوزه بیمه هاي روستایی خالی است و امیدواریم با اجرایی شدن تفاهم نامه این موضوع در قشم به عنوان پایلوت اجرایی

 
شود و در آینده شاهد پیشرفت بیشتر و گسترش پوشش بیمه روستاییان جزیره باشیم. 

مومنی ادامه داد: تمامی واحدهاي تولیدي فعال در قشم باید در راستاي عمل به مسئولیت اجتماعی خود اقدامات و مشارکت هایی را
در حوزه هاي مختلف داشته باشند و موضوع بیمه اجتماعی کشاورزان و روستاییان می تواند به عنوان یکی از این اقدامات سرمایه

 
گذاران در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی تعریف شود. 

وي با بیان اینکه اگر اشتغال پایدار در جوامع روستایی ایجاد شود بسیاري از مشکلات حل خواهد شد، افزود: موضوع بیمه تثبیت

 
کننده توسعه پایدار در روستاهاست. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم در پایان ابراز امیدواري کرد: با افزایش پوشش بیمه اجتماعی در میان روستاهاي جزیره قشم
اقدامات مثبتی در راستاي حفظ کرامت انسانی ساکنان و حذف نابرابري و برقرار شدن عدالت اجتماعی و برخورداري جوامع محلی از

 
امکانات فراهم شود. 



براساس این گزارش، مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر کشور گفت: هم اکنون از جمعیت 20 میلیون

 
نفري روستاییان کشور، یک میلیون و 300 هزار نفر زیر پوشش خدمات بیمه روستایی، کشاورزي و عشایري قرار دارند. 

علی شیرکانی در آیین امضاي تفاهم نامه بیمه روستاییان قشم بین صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر کشور و

 
سازمان منطقه آزاد قشم افزود: کشاورزان، روستاییان، عشایر و ساکنان شهرهاي زیر 20 هزار نفر جمعیت هدف این صندوق هستند. 

وي دولت را کارفرماي این صندوق دانست و تصریح کرد: دو سوم حق بیمه را دولت بر عهده دارد و طبق محاسبات انجام شده متوسط

 
دریافتی اعضاي این صندوق 18 برابر متوسط میزان پرداختی آن هاست. 

مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر کشور افزود: دولت یارانه پنهانی به مبلغ یک میلیون و 400 هزار ریال
به هر فرد بیمه شده پرداخت می کند و سه خدمت اصلی بیمه اي شامل مستمري بازنشستگی، از کار افتادگی و فوت را در اختیار

 
مردم قرار می دهد. 

شیرکانی تصریح کرد: امسال دولت همسان سازي میزان دریافتی مستمري را اجرا کرد و بر این اساس مستمري بگیران مبلغ یکسانی

 
دریافت می کنند. 

وي اظهار کرد: 240 نوع فعالیت مختلف در زیر مجموعه کشاورزي این صندوق تعریف شده است که همه مشاغل صیادي را شامل می

 
شود. 

مدیرعامل صندوق اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر افزود: براساس نظر کارشناسان، توسعه و بیمه براي ایجاد مهاجرت معکوس

 
به روستاها همراه هم هستند و اگر بخواهیم میزان توسعه در سکونتگاهی را بسنجیم باید ضریب نفوذ بیمه را بررسی کنیم. 

همچنین مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر هرمزگان در این جلسه گفت: براي ایجاد توسعه متوازن و امنیت

 
پایدار باید براي ایجاد روستاهایی توانمند و مورد در حوزه هاي اجتماعی و اقتصادي تلاش کرد. 

محمدعلی دشوارگر ادامه داد: توسعه پوشش بیمه هاي روستاییان نیازمند فرهنگسازي و افزایش آگاهی جوامع محلی است و براي این

 
موضوع نیازمند همکاري سازمان ها و بخش هاي مختلف با یکدیگر هستیم. 

وي با اشاره به بیمه وجود 22 هزار بیمه شده روستایی در استان هرمزگان، افزود: طی جلسات متعددي با معاونت فرهنگی، اجتماعی
و گردشگري سازمان منطقه آزاد قشم و همچنین سمن هاي فعال در جزیره هماهنگی خوبی شکل گرفته و امیدواریم با امضاي این

 
تفاهم نامه در آینده نزدیک شاهد گسترش پوشش بیمه هاي روستاییان در جزیره قشم باشیم. 

گفتنی است، با حضور حمیدرضا مومنی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم و علی شرکانی مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی
کشاورزان، روستاییان و عشایر کشور، محمدعلی دشوارگر مدیر این صندوق در استان هرمزگان و جمعی از معاونین و مدیران سازمان
منطقه آزاد قشم تفاهم نامه اجرایی و همکاري متقابل از سوي دو طرف با هدف توسعه و گسترش بیمه هاي روستایی در جزیره قشم

به امضا رسید.



استان کمترین بحران کارگري کشور را دارد

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  319  |  تاریخ: 1399/10/21

استان کمترین بحران کارگري کشور را دارد

 
استاندار هرمزگان در نشست با معاون روابط کار وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی: 

 
استان کمترین بحران کارگري کشور را دارد 

 
بندرعباس-خبرنگاررسالت: 

فریدون همتی در نشست با معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: بخش عظیمی از اقتصاد استان در بخش خدمات
است که در زمان کرونا این بخش آسیب دید اما سایر بخش ها به ویژه کشاورزي و شیلات فعالیت خوبی داشتند و ما امسال افزایش

 
نرخ مشارکت اقتصادي و اشتغال را شاهد بودیم. 

همتی به توانمندي اجتماعات محلی در بخش مکران اشاره واضافه کرد وزارت کار در این زمینه با ایجاد برنامه اي هدفمند به ویژه در
بخش آموزش نیروهاي محلی از طریق فنی و حرفه اي کمک کند.وي حمایت خود را از برنامه هاي استان در راستاي اهداف وزارت
متبوع اعلام کرد.مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان گفت: در شرایط کرونا هرمزگان در برخی از شاخص ها از جمله نرخ
مشارکت اقتصادي و نسبت اشتغال نسبت به میانگین کشوري رشد داشته که با همت استاندار و همکاري سایر دستگاه هاي استان

 
بوده است.هادي ابراهیمی افزود: 

14 هزار متقاضی بیمه بیکاري در استان ثبت نام کردند که 11 هزار نفر مشمول دریافت مقرري شدند .وي اظهار اشت: در 9 ماهه
امسال بیش از یک هزار و 900 دادخواست در مراجع حل اختلاف رسیدگی شده که 320رأي در هیئت تشخیص منجر به سازش شده
و در این مدت 7 هزار و 300 بازرسی از بنگاه هاي استان داشتیم که بر اجراي پروتکل هاي بهداشتی نیز نظارت شده است که
بازرسی هاي مستمر و تأکید بر رعایت اصول ایمنی سبب کاهش حوادث کار نسبت به سال گذشته شده است.امیر عباس پرکنی،
رئیس مرکز تحقیقات و تعلیمات حفاظت فنی و بهداشت کار وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی گفت: پیشگیري از حوادث و بیماري
هاي شغلی، بازرسی و اعمال قانون کار، ایمن سازي و سالم سازي محیط کار و ارائه آموزش هاي ایمنی در راستاي صیانت از نیروي

 
کار ضروري است که افتتاح مرکز تحقیقات وتعلیمات نقش مهمی در این زمینه دارد. 



ردپاي زراعت غیرمجاز بیت کوین در مصرف برق

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  320  |  تاریخ: 1399/10/21

ردپاي زراعت غیرمجاز بیت کوین در مصرف برق

 
بررسی دلایل خاموشی هاي اخیر در تهران و برخی شهرهاي کشور؛ 

 
ردپاي زراعت غیرمجاز بیت کوین در مصرف برق 

 
گروه اجتماعی- زهره سادات موسوي 

همین روزهاي قبل از اسراف نوشتیم و از اینکه در مصرف انرژي هم رکورد زده ایم و حالا کار به خاموشی برق کشیده. در آن مطلب،
میان سهم مردم و مسئولان تفکیک قائل شدیم و البته از این هم سخن گفتیم که امسال مدارس و دانشگاه ها تعطیل بوده اند و
ادارات نیز با نیمی از ظرفیت خود فعالیت کرده اند و نمی توان در معماي قطعی برق نمی توان مردم را در جایگاه متهم نشاند، با این
حال برخی منابع خبري مدعی شده اند «یکی از کلیدهاي کمبود ناگهانی گاز حتی براي تولید برق مورد نیاز معابر عمومی پایتخت را
می توان در افزایش ناگهانی ارزش بیت کوین یافت.» این ادعا را نمی توان پذیرفت اما کارشناسان معتقدند، کارگاه هایی به شکل
غیرمجاز نسبت به زراعت بیت کوین اقدام کرده اند که برق بسیاري مصرف می کنند و اخیرا وزارت نیرو اعلام کرده، 300 مگاوات از

 
این کارگاه هاي غیر قانونی کشف شده اند. 

وجود این کارگاه هاي غیرمجاز نگران کننده است، به این دلیل که می گویند، « تولید هر بیت کوین معادل مصرف سالانه 24 خانه در
تهران برق مصرف می کند یا معادل مصرف برق یک خانه در تهران به مدت 24 سال» (1) «بیت کوین شبکه اي از کامپیوترها و
دستگاه هایی است که در سرتاسر دنیا وجود دارد و اصطلاحا به نام ماینر یا استخراج کننده شناخته می شوند و تأیید تراکنش ها و
ایجاد بیت کوین جدید بر عهده ماینرها یا همان استخراج کنندگان بیت کوین است. ماینرها هستند که شبکه بیت کوین را پایدار نگه
داشته اند و دستگاه هاي آن ها براي کار کردن، برق زیادي مصرف می کنند، اما چه دلیلی دارد ماینرها مبالغ زیادي براي خرید
دستگاه هاي استخراج بیت کوین و برق هزینه کنند؟ پاسخ در یک کلمه خلاصه می شود: کسب درآمد. استخراج بیت کوین یک
صنعت چندمیلیارد دلاري در دنیاست. با رشد قیمت بیت کوین در سال هاي اخیر، افراد زیادي براي استخراج ارز هجوم آورده اند. در
ایران نیز به دلیل قیمت پایین برق، هزینه استخراج بیت کوین کمتر از برخی کشورهاي دنیاست. به همین خاطر در مدتی محدود،

 
مزارع استخراج بیت کوین زیادي با برق کشاورزي، برق صنعتی و… راه اندازي شده است.» (2) 

 
مشکل کجاست؟ 

سال قبل قرار بود تعرفه اي براي استخراج کنندگان بیت کوین وضع شود تا نه فقط از هزینه تولید آن بلکه از فشار بر شبکه هاي برق
نیز کاسته شود اما ظاهرا این اقدام عملی نشد، البته طی روزهاي قبل مسئولین تأکیدشان بر این بود که مصرف بالاي گاز، سوخت
نیروگاه ها را با مشکل مواجه کرده است و ازآنجایی که نیروگاه ها نمی توانند بدون سوخت بمانند از مازوت استفاده می شود و براي
کمتر سوزاندن مازوت، باید شاهد خاموشی هاي گسترده بود. «عیسی کلانتري» نیز به شکل علنی اعلام کرد، «برخی نیروگاه ها
مشکل سوخت دارند بنابراین مجبورند براي تولید برق از مازوت استفاده کنند در غیر این صورت مجبوریم قطعی برق را تحمل کنیم.»
این سخن یعنی بین بد و بدتر باید یکی را انتخاب کرد! اما در شرایطی که به خاطر ویروس کرونا مدارس و دانشگاه ها تعطیل هستند
و ساعت کاري ادارات و بانک ها کاهش یافته، وزیر نفت مصرف کنونی گاز کشور را روزانه بیش از 825 میلیون مترمکعب عنوان می
کند که از این میزان 556 میلیون مترمکعب مصرف خانگی، عمومی و صنایع کوچک است. وي علت افزایش بیش از 60 میلیون
مترمکعبی مصرف گاز به نسبت سال گذشته را باز گذاشتن پنجره هاي منازل توسط مردم با این تصور که کرونا خارج می شود می
داند. درنتیجه وزیر نفت معتقد است مشکل از جانب مردم آب می خورد. در همین حال، برخی مصرف بالاي برق ماینرها را علت بالا



رفتن مصرف برق این روزهاي کشور می دانند. بر همین اساس سخنگوي صنعت برق کشور با اشاره به این که، مراکز غیرقانونی
استخراج رمز ارز، سبب تخریب شبکه برق و مصرف بیش ازاندازه هستند افزوده: افرادي که این مراکز غیرقانونی را معرفی کنند تا 20

 
میلیون تومان جایزه دریافت خواهند کرد. 

مصطفی رجبی مشهدي تأکید کرده، بالا رفتن نرخ بیت کوین که یک زمان هشت هزار دلار بود و اکنون به بیش از 30 هزار دلار
رسیده سبب افزایش تعداد استخراج کنندگان شده است. ارزانی نرخ برق در کشورمان نیز عامل دیگري در افزایش علاقه مندان به
استخراج رمز ارز ها عنوان شده است. موضوعی که پرویز غیاث الدین، دبیر سندیکاي تولیدکنندگان برق آن را تکذیب کرده و می

 
گوید: « مشکلات، ناشی از کاهش تولید برق نیروگاه هاست و ربطی به مصرف ماینرها ندارد. 

ماینرهاي مجاز، مجوز استفاده در حدود 300 مگاوات برق دارند و با ماینرهاي غیرمجاز هم برخورد قانونی صورت می گیرد. ضمن این
که حجم مصرف ماینرهاي غیرمجاز هم آن قدر نیست که سبب قطعی برق شود (غیرمجازها حداکثر 200 مگاوات برق مصرف می
کنند) و این طور هم نیست که مصرف ماینرها یک شبه افزایش یابد. نمی توان کمبود برق را به مصرف ماینرها مرتبط دانست. ضمن

 
این که حتی ماینرهایی که مجوز استفاده از 300 مگاوات برق را هم دریافت کرده اند، لزوما این میزان مصرف برق ندارند.» 

 
مسئولان شفاف سازي کنند 

به هر ترتیب براي تحلیل این مسئله و سهم هریک از عوامل در مصرف برق با «محمد درویش»، کنشگر محیط زیست گفت وگو

 
کردیم. او وجود کارگاه هاي غیرمجاز زراعت بیت کوین را نکته اي می داند که باید در خصوص آن شفاف سازي صورت بگیرد: 

«کارگاه هایی که زراعت بیت کوین می کنند، برق بسیار زیادي مصرف می کنند. اخیرا وزارت نیرو اعلام کرد که توانسته اند 300
مگاوات از این کارگاه هاي غیرقانونی کشف کنند، اما چگونه است که این ها همچنان می توانند به فعالیت خود ادامه بدهند؟ امسال
ظاهرا استخراج بیت کوین ها بیشتر شده و می خواهند تحریم ها را دور بزنند یا خود دولت به دنبال تولید این هاست تا بتواند

 
وابستگی اش را به دلار کم کند اما این مسائل شایعه است و هیچ کدام شفاف نیست.» 

 
ایران؛ تنها کشور دنیا که روزهاي ناپاکش افزایش یافته است! 

درویش مشکلات امسال را ناشی از ضعف مدیریت شبکه انتقال ندانسته و معتقد است شبکه انتقال ما همیشه و در همه سال ها 30
درصد پرتی داشته است. وي با اشاره به این که مسائلی که امسال با آن مواجه ایم شک برانگیز است، عنوان می کند: « طبق گزارشی
که شهرداري تهران ارائه کرده، امسال فقط 25 روز هواي پاك داشتیم درصورتی که سال گذشته که کرونا نیز نبوده و ترددها بسیار
بیشتر بوده است، 27 روز هواي پاك داشتیم و سال قبل تر 30 روز هواي پاك داشتیم! تعداد روزهاي ناسالم امسال 25 درصد بیشتر
از سال پیش شده است. خب مردم سؤال می کنند شما که این همه براي اعمال زوج و فرد خودروها و تعطیلی مدارس فشار می
آوردید تا آلودگی هوا کنترل بشود چرا اکنون کنترل نمی شود؟ مشکل کجاست؟ این ها قضایایی است که امسال واقعا شک برانگیز
است. ما 263 کشور در جهان داریم که امسال 262 کشور روزهاي پاکشان بیشتر شده و روزهاي ناسالمشان کمتر شده است. فقط
یک کشور در دنیا وجود دارد که تعداد روزهاي ناپاك در آن افزایش پیدا کرده است. چگونه می شود که ایران در تمام دنیا استثنا می

 
شود؟!» 

او در واکنش به این گفته مسئولان که مصرف گاز خانگی افزایش یافته و ناچار به سوزاندن مازوت براي تأمین سوخت نیروگاه ها

 
هستیم به «رسالت» می گوید: «امسال به واسطه پاندمی کرونا تقریبا 

4 هزار مدرسه شهر تهران تعطیل هستند و سیستم گرمایش آن ها کاملا از مدار خارج است و تقریبا 95 درصد کلاس هاي 30
دانشگاه بزرگ ایران که همگی در تهران هستند، تعطیل است و لذا سیستم گرمایشی آن ها کار نمی کند و بیش از 70 درصد هتل
ها، مسافرخانه ها، رستوران ها و تمامی سالن هاي همایش، مساجد و تالارهاي عروسی تعطیل هستند، چگونه ممکن است باز هم
بگوییم با کمبود گاز روبه رو بوده و مجبور هستیم از مازوت استفاده کنیم؟ این ها سؤال هاي جدي است که مسئولان باید پاسخ

 
بدهند.» 

 
علت قطعا مردم نیستند 

«سید پوریا اصل مهاجري»، کارشناس برق هم میزان مصرف ما در این حوزه را حتی نسبت به سال هاي قبل کمتر دانسته و به
«رسالت» می گوید: « امسال بسیاري از مراکز همچون دانشگاه ها و مدارس که در سال هاي گذشته باز بوده اند، بسته هستند و حال



ممکن است سیستم گرمایشی شان روشن باشد اما سیستم برقی شان حتما خاموش است. مردم نیز با توجه به تبلیغاتی که صورت
گرفته کمتر مصرف می کنند. ممکن است یکسري اتفاقات سیاسی یا هر چیز دیگري علت این موضوع باشد اما قطعا علت این
خاموشی ها مردم نیستند چراکه ما هنوز وارد آن سرماي آن چنان شدید نشدیم که بخواهد مصرف برق و گازمان نسبت به قبل بیشتر
شود. ممکن است در چند ماه آینده هوا آن قدر سرد بشود که ما تابه حال این سرما را تجربه نکرده باشیم اما شرایط فعلی به لحاظ

 
سرما با سال هاي قبل فرق زیادي نمی کند و مردم نیز مصرفشان کم شده است.» 

 
15 تا 16 آمپر، میزان مصرف برق دستگاه هاي ماینر 

«اصل مهاجري» مصرف برق دستگاه هاي ماینر که استخراج کننده رمز ارزها یا ارزهاي دیجیتال ازجمله بیت کوین و اتریوم هستند را
بین 15 تا 16 آمپر دانسته و معتقد است: هرچند مصرف ماینرها بالاست اما نه آن قدر زیاد که خاموشی هاي اخیر را بتوان به آن
مرتبط دانست. از طرفی تقریبا 2 الی 3 ماه است که قیمت بیت کوین بسیار بالا رفته است و افراد دوباره ترغیب شده اند دستگاه
هایشان را راه اندازي کنند: « من فکر می کنم شاید علت خاموشی ها نه حتی عدم مدیریت شبکه انتقال و نبود زیرساخت هاي لازم
بلکه مسائل دیگري ازجمله صادرات برق به کشورهاي دیگر باشد که درنهایت مقصر را رمز ارزها و یا مصرف بی رویه مردم معرفی می

 
کنند.» 

 
اهمیت بلاك چین ها در حوزه تکنولوژي ارتباطات و اینترنت 

او همچنین در خصوص اهمیت و ضرورت بلاك چین ها ( بلاك هاي زنجیروار) که بستري براي ثبت اطلاعات و گزارش ارزهاي
دیجیتال هستند و البته کاربردهاي بسیار زیاد فراتر از رمز ارز دارند، توضیح می دهد:« بلاك چین اتفاق بسیار خوبی بود که در حوزه
تکنولوژي ارتباطات و اینترنت به وجود آمد. بلاك چین، اینترنت نسل جدید است. مثالی ساده می زنم تا مطلب روشن شود. فرض
کنید شما اکنون می خواهید با گوشی موبایل خود مطلبی را در گوگل سرچ کنید. خب اولین اتفاقی که می افتد این است که شما به
سرور گوگل که محدود به چند کشور دنیا ازجمله کانادا، استرالیا، آمریکا و غیره است متصل می شوید و از سرور آن ها اطلاعات را می

 
گیرید. حال یا در گوشی مشاهده می کنید یا دانلود می کنید یا هر چیز دیگر. چنانچه هکري بخواهد این سرور را هک کند به 

راحتی امکان پذیر است، اما در بلاك چین این اطلاعات به صورت زنجیروار در حال چرخش است و شما دیگر یک سرور مستقل در
یک جاي دنیا ندارید. فرض کنید شما می خواهید اطلاعاتی را از گوگل بگیرید اما این اطلاعات به جاي این که ثابت باشد بین 20
گوشی پیرامون شما در حال چرخش است و شما هر زمان بخواهید اطلاعات را بگیرید به یکی از این گوشی ها وصل می شوید. حال
اگر هکري بخواهد این سیستم را هک کند باید به صورت همزمان 10 تا 15 گوشی را که ممکن است در هر جاي دنیا باشند و معلوم

 
هم نیست کجا هستند، هک کند و درصد موفقیت این کار بسیار پایین است. درنتیجه امنیت اطلاعات به این شکل بالا می رود. 

نقش ماینرها یا همان استخراج کننده ها نقش همین گوشی هایی است که اشاره کردم. یعنی این ها به شبکه متصل می شوند و این
تأییدیه ها را انجام می دهند. به عنوان مثال شما می خواهید اطلاعاتی را بگیرید، 10 ماینر در کل دنیا به گوشی شما اجازه می دهند
و عملیات یا به اصطلاح ترانزیشین شما را تأیید می کنند و ازآنجاکه این 10 ماینر در سراسر دنیا پخش است و معلوم نیست در کدام
منطقه از دنیا قرار دارند هک کردن آن ها در آن واحد بسیار سخت خواهد بود. به ماینرها درازاي این تأییدیه دادن ها و یا رد کردن
ها یکسري پاداش تعلق می گیرد که این پاداش با توجه به بلاك چینی که در آن فعالیت می کنند تعریف می شود. به عنوان مثال
چنانچه بلاك چین بیت کوین باشد، ارزي که به آن تعلق می گیرد ارز بیت کوین است. اگر اتریوم باشد ارزي که به آن تعلق می گیرد

 
ارز اتریوم است.» 

 
قانونی درزمینه استخراج رمز ارزها نداریم 

این کارشناس برق تأکید می کند، «یکی از دلایلی که استخراج رمز ارزها در کشور ما رونق دارد، هزینه پایین برق است. وي آزاد
بودن فروش دستگاه هاي ماینر و در مقابل نبود قانون و تعرفه مشخص براي استخراج رمز ارزها را مشکلی می داند که باید هر چه
زودتر براي آن فکري شود:«هنوز قانون و تعرفه اي تعیین نشده است که بگوید باید با این درصد تعرفه برق، استخراج رمز ارز صورت
بگیرد. در حال حاضر ما جزء 5 کشور اول دنیا در استخراج رمز ارزها هستیم و دلیل آن نیز برق ارزان است وگرنه در بسیاري از

 
کشورها این موضوع اساسا صرفه اقتصادي ندارد.» 

 
استخراج رمز ارزها در شرایط فعلی یک ضرورت است 



او احتساب نرخ برق صادراتی براي ماینرها را پاك کردن صورت مسئله می داند و با بیان این که این موضوع چندان در پایین آمدن
مصرف برق مؤثر نیست عنوان می دارد: « هزینه برق صادراتی هزینه بسیار زیادي است چراکه هر مقداري که شما مصرف دارید بر
اساس دلار محاسبه می شود. قطعا براي کسی که دستگاه ماینر دارد این صرفه اقتصادي ندارد و قطع به یقین اگر بخواهد با برق
صادراتی کار کند دستگاه خود را جمع می کند و ترجیح می دهد هزینه اي را که صرف خرید ماینر می کند در جاي دیگري سرمایه

 
گذاري کند. 

این اصلا راه حل نیست یعنی شما عملا دارید صورت مسئله را پاك می کنید و ماینرها را از کشور حذف می کنید. از طرفی چه شما
این تعرفه را در نظر بگیرید و چه نگیرید مصرف برق تغییري نمی کند چراکه در مقابل عده اي که دستگاه هایشان را جمع می کنند،
عده اي هم ممکن است جمع نکنند چراکه اکنون بسیاري از این دستگاه ها به برق صنعتی متصل هستند و براي آن ها برق صنعتی
محاسبه می شود. باید یک قانون منطقی نوشته شود تا براي کسی که دستگاه دارد صرفه اقتصادي داشته باشد. درواقع جمع شدن
ماینرها به صلاح نیست چراکه این ها براي کشور مزیت هاي بسیاري دارند. اول این که در شرایط تحریم که نمی توانیم معامله اي
انجام دهیم، کشور در این بستر می تواند هر معامله اي را که می خواهد انجام دهد و اصلا قابل پیگیري نیست. دوم این که از این

 
طریق کلی ارز وارد کشور می شود و این براي کشور سود دارد. 

اما چنانچه قانونی براي این موضوع تعیین نشود و در مقابل بخواهیم همه ماینرها را به بهانه مصرف برق جمع کنیم در شرایط فعلی
تماما زیان است. به هرحال کسانی که به این صنعت وارد شده اند زمینه اشتغال افراد زیادي را در این حوزه از تعمیرات و تهیه قطعات
گرفته تا ساخت باکس ها و بسیاري فعالیت هاي دیگر فراهم آورده اند و با جمع کردن ماینرها همه این ها متوقف خواهد شد. از
طرفی ورود ارز به داخل کشور نیز تنها به بهانه این که این ها مصرف برق زیادي دارند و از تعرفه برق درستی استفاده نمی کنند

 
متوقف خواهد شد.» 

 
استخراج رمز ارزها غیرقانونی نیست 

«اصل مهاجري» در ادامه می افزاید: « استخراج رمز ارزها غیرقانونی نیست بلکه تعرفه برقی که برخی از این ها از آن استفاده می
کنند ممکن است غیرقانونی باشد. والا ما اکنون یکسري فارم هایی داریم که به صورت قانونی استخراج رمز ارز انجام می دهند. فارم به
مکانی می گویند که شرایط محیطی لازم ازجمله دما، رطوبت و نبود گردوخاك و تأمین برق براي تعداد زیادي دستگاه مثلا 20 تا 50
دستگاه به بالا را دارا باشد. بنابراین برخی فارم هاي ما 1000 یا 500 دستگاه دارد و این ها قانونی هستند یعنی ازلحاظ مصرف برق
مشکلی ندارند و حالا به هر صورت که شده توانسته اند مجوز مصرف برق صنعتی 3 فاز را براي ماینرهاي خود بگیرند. معمولا براي
فارم ها دستگاه هاي گرانقیمتی که مصرف زیادي دارند نمی گذارند. دستگاه هاي معمولی می گذارند چراکه برگشت سرمایه شان
بسیار بیشتر است، اما در کل باید گفت براي این موضوع، قانونی که تعیین کرده باشد این دستگاه ها باید در چه بستري کار کنند و از
چه تعرفه اي استفاده کنند وجود ندارد. قرار بر این بود فروردین امسال یکسري قوانینی تصویب شود که هنوز اتفاقی در این زمینه

 
نیفتاده است.» 

 
پی نوشت: 

 
1- بلومبرگ 

 
2- بورسینس 
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ریل گذاري بهارستان براي بی اثرکردن تحریم ها

 
نگاهی به رهیافت مجلس درباره رفع تحریم ها؛ 

 
ریل گذاري بهارستان براي بی اثرکردن تحریم ها 

 
وحید عظیم نیا 

«معیشت، خط قرمز مجلس است»؛ این خلاصه رهیافت مجلس یازدهم است. وکلاي ملت در جلسه علنی روز شنبه 21 دي ماه
مجلس شوراي اسلامی نیز طرح «هدفمند کردن حمایت هاي معیشتی از طریق اصلاح سازوکارهاي شناسایی مشمولان حمایت» را

 
اعلام وصول کردند. 

البته در همین جلسه محمدباقر قالیباف در بخشی از نطق میان دستور خود اعلام کرد: «لایحه بودجه ارائه شده توسط دولت به نحوي
تنظیم شده است که بیشترین عواید و منافع نصیب دلال ها و سودجویان خواهد شد و ثمره کسري بودجه آن براي مردم چیزي جز
تورم سنگین و گرانی افسارگسیخته نیست. توزیع میلیارد ها دلار ارز ترجیحی، نه تنها مانع گران شدن کالا ها نشده است بلکه
مستقیما جیب و سفره مردم را هدف گرفته بود؛ چراکه منابع ارزي کشور که می توانست مستقیما به بهبود معیشت مردم و پرشدن

 
سفره آنان کمک کند، به نحوي توزیع شد که دلال ها و رانت خوارها را چاق تر کرد.» 

مجلس شوراي اسلامی در تلاش است از همه توان و ظرفیت هاي کشور ازجمله رفع و خنثی سازي تحریم ها استفاده کرده و وضع
معیشتی مردم را بهبود دهد؛ همان راهبردي که دولت مستقر از هشت سال قبل در تقلا براي انجام آن است، اما به واسطه بی تدبیري

 
باعث کورشدن گره معیشتی مردم نیز شده است. 

 
به همین دلیل قالیباف می گوید: مجلس 

فرصت سازي براي رفع تحریم ها را در دستور کار خود قرار داده است، ریل گذاري براي بی اثرکردن تحریم ها را راهبرد اصلی خود
می داند که مهم ترین اقدام تأکید بر اصلاح ساختار بودجه به عنوان سند مالی کشور است که در آن می توان با کاهش و شفافیت
کسري بودجه، تورم بیش ازحد را کنترل کرد و با رویکرد ضدتبعیض و اشتغال زا، مسیر اقتصاد سال آینده کشور را به نفع مردم و

 
کارآفرینان جهت داد. 

اما از این رزمگاه آنچه موردتوجه دولت است نه توجه به ظرفیت هاي داخلی براي برون کشیدن کشور از ورطه اقتصاد فشل بلکه به
انتظار غرب نشستن و امید به رفت وآمد اشخاص در کاخ سفید دارد ازاین رو، لشکر رسانه اي زرد و بنفش غرب باوران مجددا ساز

 
مذاکره را کوك کرده اند. 

مجلس شوراي اسلامی درعین توجه به ظرفیت هاي داخلی، هرگز به دنبال بستن راه هاي احتمالی سیاست خارجی براي باز کردن
گره هاي اقتصادي نیست از این رو طرح هاي پیشنهادي خود را مطرح کرده است که یکی از آن ها اخیرا به قانون تبدیل شد و ضمن

 
تأیید ازسوي شوراي عالی امنیت ملی مورد تأیید رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز قرار گرفت. 

قالیباف در بخشی از نطق خود همچنین اظهار داشت بدون این که به دنبال خروج از برجام باشیم، براساس مواد 36 و 37 برجام حق
داریم در برابر اجرا نشدن تعهدات طرف مقابل، تعهدات خودمان را اجرا نکنیم، لذا با قاطعیت اعلام می کنیم ایران زمانی تعهدات خود
را اجرا می کند که آن ها نیز تعهدات خود را عمل کنند و همه تحریم هاي برجامی و دستورات اجرایی رئیس جمهور آمریکا را رفع

 
کنند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی البته به این مهم نیز اشاره کرد که امضاي بایدن هم براي ما تضمین نیست و تجربه بدعهدي دوره دولت



اوباما-بایدن نشان داد که نباید به رفع حقوقی و کاغذي تحریم ها دل خوش کرد. ازنظر مردم ایران، زمانی تحریم ها، برداشته شده
است که بتوانیم نفت خود را بفروشیم و با ارز حاصل از فروش آن از طریق سازوکار رسمی بانکی، نیاز هاي مردم ایران را تأمین کنیم
و تولیدکنندگان و بازرگانان ما در دنیا تجارت کنند در این صورت ایران به تعهدات خود در چارچوب برجام عمل می کند؛ بنابراین
وکلاي ملت در تلاش هستند اگر بناست مجدد فرش قرمزي براي برجام پهن شود، حتما آورده اي براي مردم ایران داشته باشد یعنی
صرف دور یک میز با غربی هاي نشستن براي مجلس شوراي اسلامی اهمیت ندارد و براي آن ها، مذاکره یک وسیله براي تأمین منافع

 
ملت است نه هدف! 

مع الأسف صرف مذاکره و دور یک میز نشستن براي دولتی ها هدف تلقی شد و باور کردند که با طرف غربی دور یک میز نشستن
مشکلات کشور حل خواهد شد ازاین جهت حتی وعده دادند که مشکل آب خوردن مردم نیز حل خواهد شد، اما غافل از این که حل

 
مشکلات مردم ایران در حوزه آب نه به دست غربی ها بلکه به واسطه تدبیر داخلی ها حل می شود. 

این که رئیس سازمان بازرسی کل کشور در جریان سفر به خوزستان اعلام می کند: «طبق آماري که به ما اعلام شده دولت در سال

 
97، حدود 40 درصد 

و در سال 98، 20 درصد و امسال تاکنون حدود 12 درصد از آن 3 درصد درآمد نفتی را به استان خوزستان پرداخت کرده است»
یعنی تدبیر داخلی وجود ندارد یا این که طبق اعلام دیوان محاسبات کشور، درحالی که 28 روستاي تابع شهر خوزستان از مشکل کم
آبی رنج می برند، اما شرکت آب و فاضلاب خوزستان در اقدامی احداث ساختمان اداري در شهر اهواز از محل اعتبارات طرح آبرسانی
به روستا هاي شهرستان آبادان را در دستور کار قرار می دهد یعنی کلید حل مشکلات نه در پاستور، بهارستان، باب همایون و
میرداماد ارتباط دارد نه به آریزونا، جورجیا و میشیگان؛ پس نباید به مردم آدرس غلط دهند.طبق نطقی که قالیباف حدود سه ماه قبل
داشت، مهم ترین ریشه مشکلات کشور، سوء مدیریت، دست روي دست گذاشتن، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی و
ناهماهنگی بین نهاد هاي سیاست گذار و مجري است و این سوءمدیریت ها باعث عدم برقراري ارتباط مناسب تجاري با کشور هاي

 
مهم دنیا به ویژه کشور هاي همسایه، منطقه و آسیا شده است. 

به هرروي مجلس در تلاش است معیشت مردم بدون تکیه کردن به کشورهاي بیگانه بهبود یابد و ازاین جهت صرفا به مذاکره با طرف
غربی و بازگشتن رژیم آمریکا به برجام دل نبسته اند و خنثی سازي تحریم ها، راهبرد اصلی براي بهبود معیشت مردم است.فصل

 
الخطاب همگان درباره نقشه راه رفع تحریم ها، منویات رهبر حکیم انقلاب است که 19 دي 

فرمودند: «بازهم تکرار می کنم که آن ها باید تحریم را بردارند، ما (هم)باید اقتصادمان را جوري تنظیم و برنامه ریزي کنیم که باوجود
تحریم هم بتوانیم کشور را به خوبی اداره کنیم؛ این را من بار ها تکرار کرده ام، الان هم بازمی گویم. ما فرض کنیم تحریم برداشته
نخواهد شد -البته تحریم به تدریج دارد بی اثر هم می شود؛ یعنی دارد به صورت یک چیز لغوي درمی آید، اما حالا گیرم که تحریم
باقی بماند، ما باید اقتصاد کشور را جوري برنامه ریزي کنیم که با رفتن و آمدن تحریم و با بازیگري هاي دشمن، در امر اقتصاد کشور

 
دچار مشکل نشویم.» 
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بررسی دلایل خاموشی هاي اخیر در تهران و برخی شهرهاي کشور؛ 

 
ردپاي زراعت غیرمجاز بیت کوین در مصرف برق 

 
گروه اجتماعی- زهره سادات موسوي 

همین روزهاي قبل از اسراف نوشتیم و از اینکه در مصرف انرژي هم رکورد زده ایم و حالا کار به خاموشی برق کشیده. در آن مطلب،
میان سهم مردم و مسئولان تفکیک قائل شدیم و البته از این هم سخن گفتیم که امسال مدارس و دانشگاه ها تعطیل بوده اند و
ادارات نیز با نیمی از ظرفیت خود فعالیت کرده اند و نمی توان در معماي قطعی برق نمی توان مردم را در جایگاه متهم نشاند، با این
حال برخی منابع خبري مدعی شده اند «یکی از کلیدهاي کمبود ناگهانی گاز حتی براي تولید برق مورد نیاز معابر عمومی پایتخت را
می توان در افزایش ناگهانی ارزش بیت کوین یافت.» این ادعا را نمی توان پذیرفت اما کارشناسان معتقدند، کارگاه هایی به شکل
غیرمجاز نسبت به زراعت بیت کوین اقدام کرده اند که برق بسیاري مصرف می کنند و اخیرا وزارت نیرو اعلام کرده، 300 مگاوات از

 
این کارگاه هاي غیر قانونی کشف شده اند. 

وجود این کارگاه هاي غیرمجاز نگران کننده است، به این دلیل که می گویند، « تولید هر بیت کوین معادل مصرف سالانه 24 خانه در
تهران برق مصرف می کند یا معادل مصرف برق یک خانه در تهران به مدت 24 سال» (1) «بیت کوین شبکه اي از کامپیوترها و
دستگاه هایی است که در سرتاسر دنیا وجود دارد و اصطلاحا به نام ماینر یا استخراج کننده شناخته می شوند و تأیید تراکنش ها و
ایجاد بیت کوین جدید بر عهده ماینرها یا همان استخراج کنندگان بیت کوین است. ماینرها هستند که شبکه بیت کوین را پایدار نگه
داشته اند و دستگاه هاي آن ها براي کار کردن، برق زیادي مصرف می کنند، اما چه دلیلی دارد ماینرها مبالغ زیادي براي خرید
دستگاه هاي استخراج بیت کوین و برق هزینه کنند؟ پاسخ در یک کلمه خلاصه می شود: کسب درآمد. استخراج بیت کوین یک
صنعت چندمیلیارد دلاري در دنیاست. با رشد قیمت بیت کوین در سال هاي اخیر، افراد زیادي براي استخراج ارز هجوم آورده اند. در
ایران نیز به دلیل قیمت پایین برق، هزینه استخراج بیت کوین کمتر از برخی کشورهاي دنیاست. به همین خاطر در مدتی محدود،

 
مزارع استخراج بیت کوین زیادي با برق کشاورزي، برق صنعتی و… راه اندازي شده است.» (2) 

 
مشکل کجاست؟ 

سال قبل قرار بود تعرفه اي براي استخراج کنندگان بیت کوین وضع شود تا نه فقط از هزینه تولید آن بلکه از فشار بر شبکه هاي برق
نیز کاسته شود اما ظاهرا این اقدام عملی نشد، البته طی روزهاي قبل مسئولین تأکیدشان بر این بود که مصرف بالاي گاز، سوخت
نیروگاه ها را با مشکل مواجه کرده است و ازآنجایی که نیروگاه ها نمی توانند بدون سوخت بمانند از مازوت استفاده می شود و براي
کمتر سوزاندن مازوت، باید شاهد خاموشی هاي گسترده بود. «عیسی کلانتري» نیز به شکل علنی اعلام کرد، «برخی نیروگاه ها
مشکل سوخت دارند بنابراین مجبورند براي تولید برق از مازوت استفاده کنند در غیر این صورت مجبوریم قطعی برق را تحمل کنیم.»
این سخن یعنی بین بد و بدتر باید یکی را انتخاب کرد! اما در شرایطی که به خاطر ویروس کرونا مدارس و دانشگاه ها تعطیل هستند
و ساعت کاري ادارات و بانک ها کاهش یافته، وزیر نفت مصرف کنونی گاز کشور را روزانه بیش از 825 میلیون مترمکعب عنوان می
کند که از این میزان 556 میلیون مترمکعب مصرف خانگی، عمومی و صنایع کوچک است. وي علت افزایش بیش از 60 میلیون
مترمکعبی مصرف گاز به نسبت سال گذشته را باز گذاشتن پنجره هاي منازل توسط مردم با این تصور که کرونا خارج می شود می
داند. درنتیجه وزیر نفت معتقد است مشکل از جانب مردم آب می خورد. در همین حال، برخی مصرف بالاي برق ماینرها را علت بالا



رفتن مصرف برق این روزهاي کشور می دانند. بر همین اساس سخنگوي صنعت برق کشور با اشاره به این که، مراکز غیرقانونی
استخراج رمز ارز، سبب تخریب شبکه برق و مصرف بیش ازاندازه هستند افزوده: افرادي که این مراکز غیرقانونی را معرفی کنند تا 20

 
میلیون تومان جایزه دریافت خواهند کرد. 

مصطفی رجبی مشهدي تأکید کرده، بالا رفتن نرخ بیت کوین که یک زمان هشت هزار دلار بود و اکنون به بیش از 30 هزار دلار
رسیده سبب افزایش تعداد استخراج کنندگان شده است. ارزانی نرخ برق در کشورمان نیز عامل دیگري در افزایش علاقه مندان به
استخراج رمز ارز ها عنوان شده است. موضوعی که پرویز غیاث الدین، دبیر سندیکاي تولیدکنندگان برق آن را تکذیب کرده و می

 
گوید: « مشکلات، ناشی از کاهش تولید برق نیروگاه هاست و ربطی به مصرف ماینرها ندارد. 

ماینرهاي مجاز، مجوز استفاده در حدود 300 مگاوات برق دارند و با ماینرهاي غیرمجاز هم برخورد قانونی صورت می گیرد. ضمن این
که حجم مصرف ماینرهاي غیرمجاز هم آن قدر نیست که سبب قطعی برق شود (غیرمجازها حداکثر 200 مگاوات برق مصرف می
کنند) و این طور هم نیست که مصرف ماینرها یک شبه افزایش یابد. نمی توان کمبود برق را به مصرف ماینرها مرتبط دانست. ضمن

 
این که حتی ماینرهایی که مجوز استفاده از 300 مگاوات برق را هم دریافت کرده اند، لزوما این میزان مصرف برق ندارند.» 

 
مسئولان شفاف سازي کنند 

به هر ترتیب براي تحلیل این مسئله و سهم هریک از عوامل در مصرف برق با «محمد درویش»، کنشگر محیط زیست گفت وگو

 
کردیم. او وجود کارگاه هاي غیرمجاز زراعت بیت کوین را نکته اي می داند که باید در خصوص آن شفاف سازي صورت بگیرد: 

«کارگاه هایی که زراعت بیت کوین می کنند، برق بسیار زیادي مصرف می کنند. اخیرا وزارت نیرو اعلام کرد که توانسته اند 300
مگاوات از این کارگاه هاي غیرقانونی کشف کنند، اما چگونه است که این ها همچنان می توانند به فعالیت خود ادامه بدهند؟ امسال
ظاهرا استخراج بیت کوین ها بیشتر شده و می خواهند تحریم ها را دور بزنند یا خود دولت به دنبال تولید این هاست تا بتواند

 
وابستگی اش را به دلار کم کند اما این مسائل شایعه است و هیچ کدام شفاف نیست.» 

 
ایران؛ تنها کشور دنیا که روزهاي ناپاکش افزایش یافته است! 

درویش مشکلات امسال را ناشی از ضعف مدیریت شبکه انتقال ندانسته و معتقد است شبکه انتقال ما همیشه و در همه سال ها 30
درصد پرتی داشته است. وي با اشاره به این که مسائلی که امسال با آن مواجه ایم شک برانگیز است، عنوان می کند: « طبق گزارشی
که شهرداري تهران ارائه کرده، امسال فقط 25 روز هواي پاك داشتیم درصورتی که سال گذشته که کرونا نیز نبوده و ترددها بسیار
بیشتر بوده است، 27 روز هواي پاك داشتیم و سال قبل تر 30 روز هواي پاك داشتیم! تعداد روزهاي ناسالم امسال 25 درصد بیشتر
از سال پیش شده است. خب مردم سؤال می کنند شما که این همه براي اعمال زوج و فرد خودروها و تعطیلی مدارس فشار می
آوردید تا آلودگی هوا کنترل بشود چرا اکنون کنترل نمی شود؟ مشکل کجاست؟ این ها قضایایی است که امسال واقعا شک برانگیز
است. ما 263 کشور در جهان داریم که امسال 262 کشور روزهاي پاکشان بیشتر شده و روزهاي ناسالمشان کمتر شده است. فقط
یک کشور در دنیا وجود دارد که تعداد روزهاي ناپاك در آن افزایش پیدا کرده است. چگونه می شود که ایران در تمام دنیا استثنا می

 
شود؟!» 

او در واکنش به این گفته مسئولان که مصرف گاز خانگی افزایش یافته و ناچار به سوزاندن مازوت براي تأمین سوخت نیروگاه ها

 
هستیم به «رسالت» می گوید: «امسال به واسطه پاندمی کرونا تقریبا 

4 هزار مدرسه شهر تهران تعطیل هستند و سیستم گرمایش آن ها کاملا از مدار خارج است و تقریبا 95 درصد کلاس هاي 30
دانشگاه بزرگ ایران که همگی در تهران هستند، تعطیل است و لذا سیستم گرمایشی آن ها کار نمی کند و بیش از 70 درصد هتل
ها، مسافرخانه ها، رستوران ها و تمامی سالن هاي همایش، مساجد و تالارهاي عروسی تعطیل هستند، چگونه ممکن است باز هم
بگوییم با کمبود گاز روبه رو بوده و مجبور هستیم از مازوت استفاده کنیم؟ این ها سؤال هاي جدي است که مسئولان باید پاسخ

 
بدهند.» 

 
علت قطعا مردم نیستند 

«سید پوریا اصل مهاجري»، کارشناس برق هم میزان مصرف ما در این حوزه را حتی نسبت به سال هاي قبل کمتر دانسته و به
«رسالت» می گوید: « امسال بسیاري از مراکز همچون دانشگاه ها و مدارس که در سال هاي گذشته باز بوده اند، بسته هستند و حال



ممکن است سیستم گرمایشی شان روشن باشد اما سیستم برقی شان حتما خاموش است. مردم نیز با توجه به تبلیغاتی که صورت
گرفته کمتر مصرف می کنند. ممکن است یکسري اتفاقات سیاسی یا هر چیز دیگري علت این موضوع باشد اما قطعا علت این
خاموشی ها مردم نیستند چراکه ما هنوز وارد آن سرماي آن چنان شدید نشدیم که بخواهد مصرف برق و گازمان نسبت به قبل بیشتر
شود. ممکن است در چند ماه آینده هوا آن قدر سرد بشود که ما تابه حال این سرما را تجربه نکرده باشیم اما شرایط فعلی به لحاظ

 
سرما با سال هاي قبل فرق زیادي نمی کند و مردم نیز مصرفشان کم شده است.» 

 
15 تا 16 آمپر، میزان مصرف برق دستگاه هاي ماینر 

«اصل مهاجري» مصرف برق دستگاه هاي ماینر که استخراج کننده رمز ارزها یا ارزهاي دیجیتال ازجمله بیت کوین و اتریوم هستند را
بین 15 تا 16 آمپر دانسته و معتقد است: هرچند مصرف ماینرها بالاست اما نه آن قدر زیاد که خاموشی هاي اخیر را بتوان به آن
مرتبط دانست. از طرفی تقریبا 2 الی 3 ماه است که قیمت بیت کوین بسیار بالا رفته است و افراد دوباره ترغیب شده اند دستگاه
هایشان را راه اندازي کنند: « من فکر می کنم شاید علت خاموشی ها نه حتی عدم مدیریت شبکه انتقال و نبود زیرساخت هاي لازم
بلکه مسائل دیگري ازجمله صادرات برق به کشورهاي دیگر باشد که درنهایت مقصر را رمز ارزها و یا مصرف بی رویه مردم معرفی می

 
کنند.» 

 
اهمیت بلاك چین ها در حوزه تکنولوژي ارتباطات و اینترنت 

او همچنین در خصوص اهمیت و ضرورت بلاك چین ها ( بلاك هاي زنجیروار) که بستري براي ثبت اطلاعات و گزارش ارزهاي
دیجیتال هستند و البته کاربردهاي بسیار زیاد فراتر از رمز ارز دارند، توضیح می دهد:« بلاك چین اتفاق بسیار خوبی بود که در حوزه
تکنولوژي ارتباطات و اینترنت به وجود آمد. بلاك چین، اینترنت نسل جدید است. مثالی ساده می زنم تا مطلب روشن شود. فرض
کنید شما اکنون می خواهید با گوشی موبایل خود مطلبی را در گوگل سرچ کنید. خب اولین اتفاقی که می افتد این است که شما به
سرور گوگل که محدود به چند کشور دنیا ازجمله کانادا، استرالیا، آمریکا و غیره است متصل می شوید و از سرور آن ها اطلاعات را می

 
گیرید. حال یا در گوشی مشاهده می کنید یا دانلود می کنید یا هر چیز دیگر. چنانچه هکري بخواهد این سرور را هک کند به 

راحتی امکان پذیر است، اما در بلاك چین این اطلاعات به صورت زنجیروار در حال چرخش است و شما دیگر یک سرور مستقل در
یک جاي دنیا ندارید. فرض کنید شما می خواهید اطلاعاتی را از گوگل بگیرید اما این اطلاعات به جاي این که ثابت باشد بین 20
گوشی پیرامون شما در حال چرخش است و شما هر زمان بخواهید اطلاعات را بگیرید به یکی از این گوشی ها وصل می شوید. حال
اگر هکري بخواهد این سیستم را هک کند باید به صورت همزمان 10 تا 15 گوشی را که ممکن است در هر جاي دنیا باشند و معلوم

 
هم نیست کجا هستند، هک کند و درصد موفقیت این کار بسیار پایین است. درنتیجه امنیت اطلاعات به این شکل بالا می رود. 

نقش ماینرها یا همان استخراج کننده ها نقش همین گوشی هایی است که اشاره کردم. یعنی این ها به شبکه متصل می شوند و این
تأییدیه ها را انجام می دهند. به عنوان مثال شما می خواهید اطلاعاتی را بگیرید، 10 ماینر در کل دنیا به گوشی شما اجازه می دهند
و عملیات یا به اصطلاح ترانزیشین شما را تأیید می کنند و ازآنجاکه این 10 ماینر در سراسر دنیا پخش است و معلوم نیست در کدام
منطقه از دنیا قرار دارند هک کردن آن ها در آن واحد بسیار سخت خواهد بود. به ماینرها درازاي این تأییدیه دادن ها و یا رد کردن
ها یکسري پاداش تعلق می گیرد که این پاداش با توجه به بلاك چینی که در آن فعالیت می کنند تعریف می شود. به عنوان مثال
چنانچه بلاك چین بیت کوین باشد، ارزي که به آن تعلق می گیرد ارز بیت کوین است. اگر اتریوم باشد ارزي که به آن تعلق می گیرد

 
ارز اتریوم است.» 

 
قانونی درزمینه استخراج رمز ارزها نداریم 

این کارشناس برق تأکید می کند، «یکی از دلایلی که استخراج رمز ارزها در کشور ما رونق دارد، هزینه پایین برق است. وي آزاد
بودن فروش دستگاه هاي ماینر و در مقابل نبود قانون و تعرفه مشخص براي استخراج رمز ارزها را مشکلی می داند که باید هر چه
زودتر براي آن فکري شود:«هنوز قانون و تعرفه اي تعیین نشده است که بگوید باید با این درصد تعرفه برق، استخراج رمز ارز صورت
بگیرد. در حال حاضر ما جزء 5 کشور اول دنیا در استخراج رمز ارزها هستیم و دلیل آن نیز برق ارزان است وگرنه در بسیاري از

 
کشورها این موضوع اساسا صرفه اقتصادي ندارد.» 

 
استخراج رمز ارزها در شرایط فعلی یک ضرورت است 



او احتساب نرخ برق صادراتی براي ماینرها را پاك کردن صورت مسئله می داند و با بیان این که این موضوع چندان در پایین آمدن
مصرف برق مؤثر نیست عنوان می دارد: « هزینه برق صادراتی هزینه بسیار زیادي است چراکه هر مقداري که شما مصرف دارید بر
اساس دلار محاسبه می شود. قطعا براي کسی که دستگاه ماینر دارد این صرفه اقتصادي ندارد و قطع به یقین اگر بخواهد با برق
صادراتی کار کند دستگاه خود را جمع می کند و ترجیح می دهد هزینه اي را که صرف خرید ماینر می کند در جاي دیگري سرمایه

 
گذاري کند. 

این اصلا راه حل نیست یعنی شما عملا دارید صورت مسئله را پاك می کنید و ماینرها را از کشور حذف می کنید. از طرفی چه شما
این تعرفه را در نظر بگیرید و چه نگیرید مصرف برق تغییري نمی کند چراکه در مقابل عده اي که دستگاه هایشان را جمع می کنند،
عده اي هم ممکن است جمع نکنند چراکه اکنون بسیاري از این دستگاه ها به برق صنعتی متصل هستند و براي آن ها برق صنعتی
محاسبه می شود. باید یک قانون منطقی نوشته شود تا براي کسی که دستگاه دارد صرفه اقتصادي داشته باشد. درواقع جمع شدن
ماینرها به صلاح نیست چراکه این ها براي کشور مزیت هاي بسیاري دارند. اول این که در شرایط تحریم که نمی توانیم معامله اي
انجام دهیم، کشور در این بستر می تواند هر معامله اي را که می خواهد انجام دهد و اصلا قابل پیگیري نیست. دوم این که از این

 
طریق کلی ارز وارد کشور می شود و این براي کشور سود دارد. 

اما چنانچه قانونی براي این موضوع تعیین نشود و در مقابل بخواهیم همه ماینرها را به بهانه مصرف برق جمع کنیم در شرایط فعلی
تماما زیان است. به هرحال کسانی که به این صنعت وارد شده اند زمینه اشتغال افراد زیادي را در این حوزه از تعمیرات و تهیه قطعات
گرفته تا ساخت باکس ها و بسیاري فعالیت هاي دیگر فراهم آورده اند و با جمع کردن ماینرها همه این ها متوقف خواهد شد. از
طرفی ورود ارز به داخل کشور نیز تنها به بهانه این که این ها مصرف برق زیادي دارند و از تعرفه برق درستی استفاده نمی کنند

 
متوقف خواهد شد.» 

 
استخراج رمز ارزها غیرقانونی نیست 

«اصل مهاجري» در ادامه می افزاید: « استخراج رمز ارزها غیرقانونی نیست بلکه تعرفه برقی که برخی از این ها از آن استفاده می
کنند ممکن است غیرقانونی باشد. والا ما اکنون یکسري فارم هایی داریم که به صورت قانونی استخراج رمز ارز انجام می دهند. فارم به
مکانی می گویند که شرایط محیطی لازم ازجمله دما، رطوبت و نبود گردوخاك و تأمین برق براي تعداد زیادي دستگاه مثلا 20 تا 50
دستگاه به بالا را دارا باشد. بنابراین برخی فارم هاي ما 1000 یا 500 دستگاه دارد و این ها قانونی هستند یعنی ازلحاظ مصرف برق
مشکلی ندارند و حالا به هر صورت که شده توانسته اند مجوز مصرف برق صنعتی 3 فاز را براي ماینرهاي خود بگیرند. معمولا براي
فارم ها دستگاه هاي گرانقیمتی که مصرف زیادي دارند نمی گذارند. دستگاه هاي معمولی می گذارند چراکه برگشت سرمایه شان
بسیار بیشتر است، اما در کل باید گفت براي این موضوع، قانونی که تعیین کرده باشد این دستگاه ها باید در چه بستري کار کنند و از
چه تعرفه اي استفاده کنند وجود ندارد. قرار بر این بود فروردین امسال یکسري قوانینی تصویب شود که هنوز اتفاقی در این زمینه

 
نیفتاده است.» 

 
پی نوشت: 

 
1- بلومبرگ 

 
2- بورسینس 





ریل گذاري بهارستان براي بی اثرکردن تحریم ها
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ریل گذاري بهارستان براي بی اثرکردن تحریم ها

 
نگاهی به رهیافت مجلس درباره رفع تحریم ها؛ 

 
ریل گذاري بهارستان براي بی اثرکردن تحریم ها 

 
وحید عظیم نیا 

«معیشت، خط قرمز مجلس است»؛ این خلاصه رهیافت مجلس یازدهم است. وکلاي ملت در جلسه علنی روز شنبه 21 دي ماه
مجلس شوراي اسلامی نیز طرح «هدفمند کردن حمایت هاي معیشتی از طریق اصلاح سازوکارهاي شناسایی مشمولان حمایت» را

 
اعلام وصول کردند. 

البته در همین جلسه محمدباقر قالیباف در بخشی از نطق میان دستور خود اعلام کرد: «لایحه بودجه ارائه شده توسط دولت به نحوي
تنظیم شده است که بیشترین عواید و منافع نصیب دلال ها و سودجویان خواهد شد و ثمره کسري بودجه آن براي مردم چیزي جز
تورم سنگین و گرانی افسارگسیخته نیست. توزیع میلیارد ها دلار ارز ترجیحی، نه تنها مانع گران شدن کالا ها نشده است بلکه
مستقیما جیب و سفره مردم را هدف گرفته بود؛ چراکه منابع ارزي کشور که می توانست مستقیما به بهبود معیشت مردم و پرشدن

 
سفره آنان کمک کند، به نحوي توزیع شد که دلال ها و رانت خوارها را چاق تر کرد.» 

مجلس شوراي اسلامی در تلاش است از همه توان و ظرفیت هاي کشور ازجمله رفع و خنثی سازي تحریم ها استفاده کرده و وضع
معیشتی مردم را بهبود دهد؛ همان راهبردي که دولت مستقر از هشت سال قبل در تقلا براي انجام آن است، اما به واسطه بی تدبیري

 
باعث کورشدن گره معیشتی مردم نیز شده است. 

 
به همین دلیل قالیباف می گوید: مجلس 

فرصت سازي براي رفع تحریم ها را در دستور کار خود قرار داده است، ریل گذاري براي بی اثرکردن تحریم ها را راهبرد اصلی خود
می داند که مهم ترین اقدام تأکید بر اصلاح ساختار بودجه به عنوان سند مالی کشور است که در آن می توان با کاهش و شفافیت
کسري بودجه، تورم بیش ازحد را کنترل کرد و با رویکرد ضدتبعیض و اشتغال زا، مسیر اقتصاد سال آینده کشور را به نفع مردم و

 
کارآفرینان جهت داد. 

اما از این رزمگاه آنچه موردتوجه دولت است نه توجه به ظرفیت هاي داخلی براي برون کشیدن کشور از ورطه اقتصاد فشل بلکه به
انتظار غرب نشستن و امید به رفت وآمد اشخاص در کاخ سفید دارد ازاین رو، لشکر رسانه اي زرد و بنفش غرب باوران مجددا ساز

 
مذاکره را کوك کرده اند. 

مجلس شوراي اسلامی درعین توجه به ظرفیت هاي داخلی، هرگز به دنبال بستن راه هاي احتمالی سیاست خارجی براي باز کردن
گره هاي اقتصادي نیست از این رو طرح هاي پیشنهادي خود را مطرح کرده است که یکی از آن ها اخیرا به قانون تبدیل شد و ضمن

 
تأیید ازسوي شوراي عالی امنیت ملی مورد تأیید رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز قرار گرفت. 

قالیباف در بخشی از نطق خود همچنین اظهار داشت بدون این که به دنبال خروج از برجام باشیم، براساس مواد 36 و 37 برجام حق
داریم در برابر اجرا نشدن تعهدات طرف مقابل، تعهدات خودمان را اجرا نکنیم، لذا با قاطعیت اعلام می کنیم ایران زمانی تعهدات خود
را اجرا می کند که آن ها نیز تعهدات خود را عمل کنند و همه تحریم هاي برجامی و دستورات اجرایی رئیس جمهور آمریکا را رفع

 
کنند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی البته به این مهم نیز اشاره کرد که امضاي بایدن هم براي ما تضمین نیست و تجربه بدعهدي دوره دولت



اوباما-بایدن نشان داد که نباید به رفع حقوقی و کاغذي تحریم ها دل خوش کرد. ازنظر مردم ایران، زمانی تحریم ها، برداشته شده
است که بتوانیم نفت خود را بفروشیم و با ارز حاصل از فروش آن از طریق سازوکار رسمی بانکی، نیاز هاي مردم ایران را تأمین کنیم
و تولیدکنندگان و بازرگانان ما در دنیا تجارت کنند در این صورت ایران به تعهدات خود در چارچوب برجام عمل می کند؛ بنابراین
وکلاي ملت در تلاش هستند اگر بناست مجدد فرش قرمزي براي برجام پهن شود، حتما آورده اي براي مردم ایران داشته باشد یعنی
صرف دور یک میز با غربی هاي نشستن براي مجلس شوراي اسلامی اهمیت ندارد و براي آن ها، مذاکره یک وسیله براي تأمین منافع

 
ملت است نه هدف! 

مع الأسف صرف مذاکره و دور یک میز نشستن براي دولتی ها هدف تلقی شد و باور کردند که با طرف غربی دور یک میز نشستن
مشکلات کشور حل خواهد شد ازاین جهت حتی وعده دادند که مشکل آب خوردن مردم نیز حل خواهد شد، اما غافل از این که حل

 
مشکلات مردم ایران در حوزه آب نه به دست غربی ها بلکه به واسطه تدبیر داخلی ها حل می شود. 

این که رئیس سازمان بازرسی کل کشور در جریان سفر به خوزستان اعلام می کند: «طبق آماري که به ما اعلام شده دولت در سال

 
97، حدود 40 درصد 

و در سال 98، 20 درصد و امسال تاکنون حدود 12 درصد از آن 3 درصد درآمد نفتی را به استان خوزستان پرداخت کرده است»
یعنی تدبیر داخلی وجود ندارد یا این که طبق اعلام دیوان محاسبات کشور، درحالی که 28 روستاي تابع شهر خوزستان از مشکل کم
آبی رنج می برند، اما شرکت آب و فاضلاب خوزستان در اقدامی احداث ساختمان اداري در شهر اهواز از محل اعتبارات طرح آبرسانی
به روستا هاي شهرستان آبادان را در دستور کار قرار می دهد یعنی کلید حل مشکلات نه در پاستور، بهارستان، باب همایون و
میرداماد ارتباط دارد نه به آریزونا، جورجیا و میشیگان؛ پس نباید به مردم آدرس غلط دهند.طبق نطقی که قالیباف حدود سه ماه قبل
داشت، مهم ترین ریشه مشکلات کشور، سوء مدیریت، دست روي دست گذاشتن، استفاده نکردن از ظرفیت هاي عظیم داخلی و
ناهماهنگی بین نهاد هاي سیاست گذار و مجري است و این سوءمدیریت ها باعث عدم برقراري ارتباط مناسب تجاري با کشور هاي

 
مهم دنیا به ویژه کشور هاي همسایه، منطقه و آسیا شده است. 

به هرروي مجلس در تلاش است معیشت مردم بدون تکیه کردن به کشورهاي بیگانه بهبود یابد و ازاین جهت صرفا به مذاکره با طرف
غربی و بازگشتن رژیم آمریکا به برجام دل نبسته اند و خنثی سازي تحریم ها، راهبرد اصلی براي بهبود معیشت مردم است.فصل

 
الخطاب همگان درباره نقشه راه رفع تحریم ها، منویات رهبر حکیم انقلاب است که 19 دي 

فرمودند: «بازهم تکرار می کنم که آن ها باید تحریم را بردارند، ما (هم)باید اقتصادمان را جوري تنظیم و برنامه ریزي کنیم که باوجود
تحریم هم بتوانیم کشور را به خوبی اداره کنیم؛ این را من بار ها تکرار کرده ام، الان هم بازمی گویم. ما فرض کنیم تحریم برداشته
نخواهد شد -البته تحریم به تدریج دارد بی اثر هم می شود؛ یعنی دارد به صورت یک چیز لغوي درمی آید، اما حالا گیرم که تحریم
باقی بماند، ما باید اقتصاد کشور را جوري برنامه ریزي کنیم که با رفتن و آمدن تحریم و با بازیگري هاي دشمن، در امر اقتصاد کشور

 
دچار مشکل نشویم.» 





گزارش عملکرد 9 ماهه سال 1399 پست بانک ایران منتشر شد

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  324  |  تاریخ: 1399/10/21

سیدرحمان حسین پوررییس اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران اعلام کرد: گزارش عملکرد نه ماهه سال 1399 این
بانک تهیه و براي بهره برداري ذینفعان به ویژه کارکنان، کارگزاران باجه هاي بانکی روستایی و سهامداران منتشر شد. نوشته

گزارش عملکرد 9 ماهه سال 1399 پست بانک ایران منتشر شد اولین بار در درآمد نیوز. ...

سیدرحمان حسین پوررییس اداره کل روابط عمومی پست
بانک ایران اعلام کرد: گزارش عملکرد نه ماهه سال 1399
این بانک تهیه و براي بهره برداري ذینفعان به ویژه
کارکنان، کارگزاران باجه هاي بانکی روستایی و سهامداران

 
منتشر شد. 

 به گزارش درآمد نیوز به نقل از روابط عمومی پست بانک
ایران، وي اعلام کرد: در این گزارش عملکرد بانک از نظر

منابع، مصارف، تسهیلات، بانکداري الکترونیکی، خدمات ارزي و سایر معیارهاي مهم ارزیابی و میزان پیشرفت در مقایسه با مدت

 
مشابه سال گذشته مقایسه شده است. 

حسین پور تصریح کرد: براساس یافته هاي این گزارش، از هر 100 نفر جمعیت روستایی 48 نفر در پست بانک ایران داراي حساب
بانکی بوده و منابع و مصارف بانک نیز به ترتیب 244 و 197 هزار میلیارد ریال است که به ترتیب 66 و 60 درصد در مقایسه با دوره

 
مشابه سال قبل رشد داشته است. 

وي در ادامه افزود: مجموع تسهیلات پرداختی طی سال جاري 87 هزار میلیارد ریال است که نسبت به مدت مشابه سال 1398 حدود

 
66 درصد رشد داشته و ارزش فعالیت هاي ارزي نیز 727 میلیون یورو بوده که داراي 21 درصد رشد می باشد. 

رییس اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران تأکید کرد: تاکنون 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات براي اشتغال پایدار روستایی

 
پرداخت شده است و روند پرداخت آن در زمینه هاي مولد براي جهش تولید ادامه دارد. 

وي درپایان تعداد باجه بانکی روستایی درسطح کشور را 5551 با سرانه منابع هرباجه 69 میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: تعداد
170هزار و 512 دستگاه ابزار الکترونیکی شامل؛ خودپرداز، پایانه شعبه اي و پایانه فروشگاهی این بانک براي تسهیل امور بانکی در

دسترس هموطنان به ویژه درمناطق روستایی قرار دارد.



مراقب آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین باشید

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  325  |  تاریخ: 1399/10/21

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی هاي جعلی اخذ
تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد.

اقتصادگردان- معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال در اطلاعیهاي اعلام کرد: برخی از افراد سودجو با استفاده از نیاز مردم و جلب
اعتماد آنها با انتشار آگهی هاي جعلی و با عناوینی همچون اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود کم به نام وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی با وعده هاي دروغین به دنبال جذب مشتري، اخاذي، کلاهبرداري و سوء استفاده از هموطنان هستند. 

بر اساس اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال، حمایت از متقاضیان طرح هاي سرمایه گذاري به منظور توسعه کسب و کار فقط از
طریق "سامانه کارا" که تنها سامانه رسمی و قانونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر بوده و درخواست متقاضیان
پس از ثبت نام در سامانه از طریق "دستگاه هاي اجرایی ذیربط" در شهرستان ها و استان ها و"کمیته فنی" و "موسسات عامل"

 
مورد بررسی قرار می گیرد. 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از هموطنان خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد مشکوك،
موضوع را از ساعت 9 صبح الی 14 به دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال به شماره 02164492810 اطلاع دهند.



بازدید مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم از بزرگ ترین مجتمع تولید لوازم

خانگی کشور در اصفهان

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  326  |  تاریخ: 1399/10/21

پیام سپاهان - گروه استان ها ـ مدیرعامل و جمعی از مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم از بزرگ ترین مجتمع تولید لوازم
خانگی ایران در اصفهان بازدید کردند و در جریان تولیدات گروه صنعتی ...

پیام سپاهان - گروه استان ها ـ مدیرعامل و جمعی از
مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم از بزرگ ترین مجتمع
تولید لوازم خانگی ایران در اصفهان بازدید کردند و در
جریان تولیدات گروه صنعتی انتخاب قرار گرفتند. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اصفهان ، مجید قلی زاده و
جمعی از مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم در سفر به استان

 
اصفهان از کارخانجات گروه صنعتی انتخاب بازدید کردند. 

وي در این بازدید ابتدا در واحد پاسخگویی به مشتریان
گروه صنعتی انتخاب حضور یافت و در جریان خدمات و امکانات پس از فروش محصولات این شرکت قرار گرفت. به گفته مسئولان
این واحد، خدمات تلفنی به صورت شبانه روزي به مشتریان در سراسر کشور عرضه می شود. همچنین مشتریان در کمتر از 20 ثانیه

 
به یکی از اپراتورهاي واحد پاسخگویی گروه صنعتی انتخاب متصل خواهند شد. 

مدیرعامل خبرگزاري تسنیم و هیئت همراه در ادامه بازدید از کارخانجات گروه صنعتی انتخاب از خط تولید قطعات پلاستیکی و
پلیمري لوازم خانگی دیدن کردند. به گفته کارکنان این خط تولید، قطعات پلاستیکی و پلیمري کلیه این لوازم، از قطعات ریز 1.5

 
گرمی تا قطعات 35 کیلوگرمی در این خط، تولید می شوند. 

همچنین یکی از کارکنان در پاسخ به پرسش قلی زاده مبنی بر چگونگی تامین مواد اولیه گفت: براي تولید این محصولات به حدود
30 نوع مواد اولیه اصلی نیازمندیم که همه این مواد در همین بخش تولید می شوند و ماهیانه حدود 7 میلیون قطعه براي 50

 
محصول گروه صنعتی انتخاب در این خط، تولید می شوند. 

خط تولید قطعات پلاستیکی و پلیمري افزایش ظرفیت چشمگیري را در یک سال اخیر به خود دیده است؛ براي مثال در سال گذشته
2 خط به منظور تولید زه و پروفیل هاي یخچال وجود داشت که امسال این تعداد به 8 خط افزایش یافته است. این افزایش ظرفیت به
افزایش نیروي انسانی و کارآفرینی این خط تولید منتج شده و در شرایطی که سال 99 با شیوع کرونا همراه بود، کارکنان خط تولید

 
قطعات پلاستیکی و پلیمري گروه صنعتی انتخاب نه تنها کاسته نشدند بلکه از 350 نفر به بالاي هزار نفر رسیدند. 

مدیران تسنیم در ادامه به بازدید از آزمایشگاه تست میزان پاکی ماشین هاي لباسشویی تولیدي گروه صنعتی انتخاب پرداخت. میزان
پاکی پارچه براساس سنجش ها و استانداردهاي روز دنیا بررسی می شود که به گفته کارکنان، ماشین هاي لباسشویی گروه صنعتی

 
انتخاب به این استانداردها رسیده است. 

آزمایشگاه سنجش میزان صوت ماشین هاي لباسشویی مقصد دیگري بود که مدیرعامل خبرگزاري تسنیم از آن بازدید. این آزمایشگاه
با فضایی آکوستیک و مناسب براي سنجش صوت و یافتن معایب صوتی با همکاري مهندسان کانادایی به تازگی تاسیس شده و به

 
کاهش صوت هاي آزاردهنده کمک بسیاري می کند. 

دولت فضاي کسب و کار را براي تولیدکنندگان امن کند/اولین هدف قاچاق ضربه به تولید ملی استتحریم ها فرصت مناسبی براي



تمرکز بر تولید ملی لوازم خانگی است/ توان اتحادیه هاي صنفی در رفع مشکلات بازاراستاندار قزوین: بانک ها با بخشی نگري هم به
خود و هم به تولید ملی آسیب می زنند مدیران تسنیم همچنین از آزمایشگاه سنجش عملکرد یخچال ها در شرایط مختلف نیز بازدید
کرد. تفاوت آب و هوایی در کشور و همچنین صادرات محصولات گروه صنعتی انتخاب به دیگر کشورها نباید باعث کاهش سطح کیفی
عملکرد محصولاتی چون یخچال شود، بنابراین سنجش عملکرد یخچال در همه شرایط آب و هوایی و میزان رطوبت هاي مختلف لازم

 
است. 

مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم سپس از خط تولید لوازم خانگی و واحد عیب یابی گروه صنعتی انتخاب بازدید کرد. قطعات
پلاستیکی، فلزي و برقی تولید شده در نهایت به این خط تولید فرستاده شده و مونتاژ و نصب قطعات و در نهایت عیب یابی محصول
تولیدي در این بخش تولیدي صورت می گیرد. سرعت تولید محصولات در این خط افزایش چشمگیري داشته به گونه اي که در آینده

 
اي نزدیک در هر 38 ثانیه یک دستگاه یخچال ساید باي ساید در این بخش تولید خواهد شد. 

خط تولید قطعات فلزي، نصب و مونتاژ تلویزیون و خط تولید قطعات الکتریکی از دیگر بخش هایی بود که قلی زاده از آن بازدید کرد.
وي همچنین سري هم به واحد فروش گروه صنعتی انتخاب زد و با برخی محصولات و ویژگی هاي منحصر به فرد آن آشنا شد. به
گفته کارشناسان واحد فروش و مطابق با آمارها و استانداردهاي روز دنیا، محصولات گروه صنعتی انتخاب با کیفیتی بالا و قیمتی
کمتر از نمونه هاي مشابه خارجی در دسترس عموم قرار دارد. رضایتمندي مشتریان از این محصولات چشمگیر بوده و این می تواند

 
به جهش تولید و عرضه محصولاتی در حد رضایت مردم کمک شایانی کند. 

مدیرعامل تسنیم در ادامه با محمدرضا دیانی، مدیرعامل اجرایی گروه صنعتی انتخاب دیدار و گفتگو کرد و از وضعیت تولیدي و
اقتصادي کارخانجات گروه انتخاب باخبر شد. همچنین دیانی به عنوان یکی از فعالان اقتصادي برتر کشور راهکارهایی براي نجات

 
اقتصاد ایران مطرح کرد. 

گروه صنعتی انتخاب توجه ویژه اي نیز به پیوند دانشگاه با صنعت دارد. چندین شرکت دانش بنیان زیرمجموعه گروه انتخاب هستند و

 
همچنین چندین قرارداد با دانشگاه هایی همچون دانشگاه صنعتی شریف و دانشگاه صنعتی اصفهان عقد شده است. 

انتهاي پیام/174/ش



هیچ دغدغه اي نباید ذهن صنعتگر را از تولید، توسعه و اشتغال منحرف کند

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  327  |  تاریخ: 1399/10/21

هیچ دغدغه اي نباید ذهن صنعتگر را از تولید، توسعه و اشتغال منحرف کند

 
هیچ دغدغه اي نباید ذهن صنعتگر را از تولید، توسعه و اشتغال منحرف کند 

رییس کل دادگستري استان یزد گفت: باید شرایط را به گونه اي پیش برد تا تنها دغدغه صنعتگر و تولیدکننده، تولید و اشتغال باشد

 
و هیچ مساله حاشیه اي فکر و اندیشه فعالان عرصه اقتصادي را به خود مشغول نکند. 

غلامعلی دهشیري در حاشیه بازدید اعضاي ستاد اقتصاد مقاومتی استان یزد از گروه کارخانجات شیشه اردکان، اظهار کرد: فکر و
انرژي که بتواند یک مجموعه تولیدي بزرگ را مدیریت و علاوه بر اشتغال زایی براي قشر قابل توجهی از جوانان، با صادرات محصول
خود به بیش از 50 کشور دنیا براي کشور نیز ارزآوري داشته باشد، نباید مصروف بروکراسی اداري و بعضی از سستی ها و کاهلی هاي

 
برخی مدیران اداري شود. 

وي تصریح کرد: ستاد اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی با دقت کامل تمام ابعاد مشکلات کارخانه ها و شرکت هاي تولیدي را
بررسی می کند و حضور مسئولان مرتبط قضایی و نظارتی اجازه هیچ گونه تخلف یا سوء استفاده را نمی دهد. رییس کل دادگستري
استان یزد بر ضرورت حمایت از تولید و اشتغال تأکید و بیان کرد: قوانین در زمینه کارآفرینی و تولید روشن است و مجموعه اداري
باید با التزام به قوانین موضوعه، در این مسیر راهگشا و گره گشاي مشکلات سرداران جبهه جنگ اقتصادي باشد. وي عنوان کرد: اگر
دستگاه قضایی در جایی با سستی و کاهلی مسئولی در زمینه وظایف محوله مواجه شود، بدون تردید در موضوع دستورالعمل ترك
فعل مدیران وارد شده و با هیچ کس در این زمینه مماشات نخواهد کرد. شایان ذکر است در این بازید که معاون امور اقتصادي
استاندار یزد، مدیر دیوان محاسبات استان، فرماندار اردکان و اعضاي ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستري این استان حضور داشتند، خط
جدید تولید سیلیس ریخته گري و نصب و راه اندازي بزرگترین مگنت الکتریکی خاورمیانه در این کاخانه افتتاح و با تشکیل ستاد

اقتصاد مقاومتی براي برخی از مشکلات شرکت اتخاذ تصمیم شد.



راه اندازي بازار بزرگ صنایع دستی در بافت تاریخی شیراز

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  328  |  تاریخ: 1399/10/21

شهردار شیراز گفت: مرکز کارآفرینی صنایع دستی و هنرهاي سنتی شیراز و بازار بزرگ صنایع دستی با معماري دوره زندیه
در قلب بافت تاریخی این شهر در آینده اي نزدیک راه اندازي می شود.

حیدر اسکندرپور در مراسم اعطاي گواهینامه 27 شهر و روستاي ملی صنایع دستی افزود: شهرداري شیراز با راه اندازي کارگروه
میراث معنوي شیراز و دبیرخانه شهر جهانی صنایع دستی تلاش کرده تا با توسعه زیرساخت هاي لازم آموزشی در مسیر احیا و ترویج

 
هنرهاي سنتی و صنایع دستی در حال فراموشی یا کمتر شناخته شده، گام هاي مؤثري بردارد. 

شهردار شیراز گفت: به منظور رونق اقتصاد هنر در این عرصه ایجاد بازارها و کارگاه هاي دائمی صنایع دستی را به عنوان یک اولویت

 
در برنامه ها و بودجه خود لحاظ کرده است. 

او با اشاره به رونمایی از شش کتاب و تولید پنج مستند در حوزه صنایع دستی و هنرهاي سنتی شیراز در هفته شیراز سال 1400
یادآور شد: شوراي جهانی صنایع دستی شیراز را شهري جهانی در این عرصه معرفی کرده که با 80 رشته هنري پیش قراول اقتصاد

 
هنر است. اسکندرپور اظهار داشت: امروز صنایع دستی شیراز براي حداقل 20 هزار نفر زمینه اشتغال ایجاد کرده است. 

مراسم اعلام رسمی و اعطاي گواهینامه شهرها و روستاهاي ملی صنایع دستی با حضور تعدادي از استانداران و چند نفر از شهرداران
شهرهاي ملی صنایع دستی، تعدادي از نمایندگان مجلس و جمعی از مدیران کل ستادي و استانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري

 
و صنایع دستی در محل سالن آبی مجموعه فرهنگی تاریخی نیاوران برگزار شد. 

در این نشست، علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی لوح دبیرخانه ثبت جهانی شیراز شهر جهانی

 
صنایع دستی را به شهردار شیراز اهدا کرد. 

در این آیین که با حضور استاندار فارس برگزار شد، عنوان شهر ملی دست بافته هاي عشایري به فیروزآباد اهدا شد.



هشدار وزارت کار درباره انتشار آگهی هاي جعلی اخذ تسهیلات اشتغالزایی

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  329  |  تاریخ: 1399/10/21

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی هاي جعلی اخذ
تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد.

به گزارش جام جم آنلاین به نقل از وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی، معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال این
وزارتخانه در اطلاعیه اي اعلام کرد: برخی از افراد سودجو
با استفاده از نیاز مردم و جلب اعتماد آنها با انتشار آگهی
هاي جعلی و با عناوینی همچون اخذ تسهیلات اشتغالزایی
با نرخ سود کم به نام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با
وعده هاي دروغین به دنبال جذب مشتري، اخاذي،

 
کلاهبرداري و سوءاستفاده از هموطنان هستند. 

بر اساس اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال، حمایت
از متقاضیان طرح هاي سرمایه گذاري به منظور توسعه کسب و کار فقط از طریق سامانه کارا که تنها سامانه رسمی و قانونی وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر بوده و درخواست متقاضیان پس از ثبت نام در سامانه از طریق دستگاه هاي اجرایی

 
ذیربط در شهرستان ها و استان ها و کمیته فنی و مؤسسات عامل مورد بررسی قرار می گیرد. 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از هموطنان خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد مشکوك،
موضوع را از ساعت 9 صبح الی 14 به دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال به شماره 02164492810 اطلاع دهند.



تأکید «شوراي نظارت» بر پرهیز ازاغراق در تبلیغات بازرگانی صداوسیما

منبع: روزنامه امتیازشماره خبر:  330  |  تاریخ: 1399/10/21

تأکید «شوراي نظارت» بر پرهیز ازاغراق در تبلیغات بازرگانی صداوسیما

 
تأکید "شوراي نظارت" بر پرهیز ازاغراق در تبلیغات بازرگانی صداوسیما 

 
شوراي نظارت بر صداوسیما طی جلسه اي خواستار پرهیز از اغراق و افراط در پیام هاي بازرگانی صداوسیما شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شوراي نظارت بر سازمان صدا و سیماي جمهوري اسلامی ایران، جلسه 486 شوراي نظارت بر سازمان
صداوسیما به ریاست حجت الاسلام محسنی اژه اي و با حضور اعضاي شوراي نظارت با موضوع بررسی عملکرد مالی و بودجه اي سال
1399 و نیز پیش بینی هاي برنامه اي و بودجه اي سال 1400 سازمان صداوسیما با حضور معاون منابع مالی و سرمایه انسانی،

 
مدیرکل بازرگانی و رئیس مرکز طرح و برنامه سازمان صداوسیما در محل دبیرخانه شوراي نظارت برگزار شد. 

در این جلسه مسئولین حوزه هاي مالی و برنامه و بودجه سازمان صداوسیما کمک و مساعدت به ایجاد رونق در تولید و بهبود کسب و
کار را با توجه به سال جهش تولید و تأکیدات مقام معظم رهبري از جمله سیاستگذاري هاي جدید مدیریت پخش آگهی هاي

 
بازرگانی عنوان کردند. 

در این راستا از ابتداي سال جاري پخش پیام هاي بازرگانی که هم موجب افزایش تولید و هم کمک به ایجاد اشتغال و کارآفرینی
شود در دستور کار قرار گرفته است که در نتیجه این اقدامات با پخش آگهی هاي کارخانجات و صنایع، تعدادي از کارخانجات که

 
تعطیل شده بود رونق گرفته و هم چنین اقبال مردم به استفاده از محصولات آنها افزایش پیدا کرده است. 

با پخش پرحجم آگهی هاي بازرگانی محصولات داخلی گرایش به استفاده از لوازم خانگی داخلی افزایش پیدا کرده، سهم سبد

 
خانوارها از مصرف لبنیات افزایش پیدا کرده و موجب توسعه فعالیت هاي موسسات آگهی دهنده شده است. 

 
همچنین با سیاستگذاري هاي انجام شده سهم تبلیغ محصولات و لوازم صنعتی و فنی نسبت به خدمات افزایش پیدا کرده است. 

در این جلسه برخی از برنامه هاي پیشنهادي سال 1400 سازمان از جمله اینکه: سازمان صداوسیما قصد دارد تا سهم پخش آثار
انیمیشن ایرانی به داخلی را به سه چهارم افزایش دهد و حدود 700 قسمت سریال نیز براي باکس هاي شبانه در نظر بگیرد، مورد

 
بحث و بررسی قرار گرفت. 

علاوه بر این تولید و پخش برنامه هاي جذاب و پرمخاطب فعلی شبکه ها ادامه پیدا خواهد کرد و نسبت به تقویت سیگنال رسانی به

 
ویژه افزایش سرانه دریافت HD اقدامات لازم انجام خواهد شد. 

اعضاي شوراي نظارت پس از استماع گزارشات فوق و برنامه هاي حوزه مالی و بودجه اي سازمان، رونق تولیدات رسانه ملی بویژه در

 
حوزه نمایشی و بهبود کیفیت آثار را خواستار شده و بر ضرورت افزایش برنامه هاي جذاب و پرمخاطب تأکید کردند. 

در ادامه اعضاي شورا بیان کردند که با توجه به رقابت رسانه اي، شایسته است مدیران بخش هاي مختلف رسانه ملی مستمراً مناسب
با نیاز و ذائقه مخاطب برنامه هاي گوناگون و متنوع در موضوعات و ساختارهاي مختلف خصوصاً در موضوعات اجتماعی و خانوادگی

 
بویژه برنامه هاي مفرح و شاد تولید و پخش کنند. 

نمایندگان قواي سه گانه در شوراي نظارت رعایت برخی شئون اجتماعی و فرهنگی در پخش آگهی هاي بازرگانی و پرهیز از اغراق و
افراط را مهم برشمردند و اعتماد مردم به صداوسیما را یک اصل خدشه ناپذیر دانستند که می بایست در تمامی اقدامات و برنامه ها

 
مورد عنایت جدي قرار گیرد. 



اعضاي شوراي نظارت مدیریت صحیح مالی و استفاده بهینه و مطلوب از امکانات و نیروي انسانی و افزایش بهره وري و همچنین
رضایت مندي مردم از برنامه هاي سازمان صداوسیما و کارکنان رسانه ملی از دست اندرکاران را اصلی مهم و اساسی دانستند.



بودجه 1400 «برجامی» و با هدف مذاکره نوشته شده است

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  331  |  تاریخ: 1399/10/21

نماینده مردم داراب در مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از بودجه ارائه شده از سوي دولت، گفت: این بودجه برجامی، بایدنی و
مذاکره اي است و مجلس باید آن را اصلاح کند.

محمدجواد عسگري در جلسه علنی امروز مجلس شوراي
اسلامی طی تذکري شفاهی، گفت: آقاي روحانی! شما که با
شعار تدبیر و امید رئیس جمهور کشورمان شدید، بهتر
است فرامین مقام معظم رهبري درباره اقتصاد مقاومتی را

 
سرلوحه کار خود قرار دهید. 

وي درباره لایحه بودجه سال آینده گفت: لایحه اي که
دولت براي سال آینده به مجلس ارائه کرده است، برجامی،
بایدنی و مذاکره اي است و لازم است مجلس تمهیدات

 
لازم را براي اصلاح آن انجام دهد. 

نماینده مردم داراب در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: لازم است وزارت امور خارجه بسترهاي لازم را براي استفاده از ظرفیت
همسایگان و صادرات محصولات گوناگون از جمله محصولات کشاورزي به این کشورها فراهم کند چرا که این موضوع به رونق تولید و

 
افزایش اشتغال کمک می کند و می تواند جایگزینی براي فروش نفت باشد. 

عسگري اظهار داشت: نداشتن استراتژي مشخص در زمینه مراودات اقتصادي با همسایگان یکی از ایرادات جدي دولت است که باید

 
مرتفع شود. 

عضو کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی گفت: متاسفانه شاهد سوءاستفاده برخی افراد در حوزه نهاده هاي دامی و کشاورزي
هستیم که از رئیس قوه قضاییه می خواهیم با عناصر فاسد در حوزه نهاده هاي دامی و کشاورزي برخورد کند.



استاندارمرکزي: بدهی 1200 میلیارد تومانی هپکو یکماه آینده پرداخت می

شود

منبع: ایرناشماره خبر:  332  |  تاریخ: 1399/10/21

اراك - ایرنا - استاندار مرکزي گفت: بدهی یک هزار و 200 میلیارد تومانی هپکو از محل اعتبارات در اختیار وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی ظرف یک ماه آینده پرداخت می شود.

اراك - ایرنا - استاندار مرکزي گفت: بدهی یک هزار و
200 میلیارد تومانی هپکو از محل اعتبارات در اختیار
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ظرف یک ماه آینده

 
پرداخت می شود. 

سید «علی آقازاده» شامگاه یکشنبه در گفت و گوي
اختصاصی با ایرنا افزود: تنها بن بست رونق تولید در هپکو

 
با پرداخت بدهی هاي این شرکت رفع خواهد شد. 

وي ادامه داد: نظر وزیر تعاون چه در زمان تصدي وزارت

 
صنعت و معدن و چه در زمان سکانداري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص رفع مشکلات هپکو مساعد بوده است. 

استاندار مرکزي افزود: با نظر مساعد وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مبنی بر پرداخت بدهی هاي هپکو، بزرگترین مشکل اساسی

 
پیش روي جهش تولید در بزرگترین واحد صنعتی ماشین آلات راهسازي خاورمیانه حل و فصل می شود. 

نماینده عالی دولت در استان مرکزي ادامه داد: مشکل صدور ضمانت نامه هاي بانکی براي مشتریان هپکو با پرداخت بدهی هاي این

 
شرکت نیز رفع خواهد شد تا انعقاد قراردادهاي تولید ماشین آلات راهداري و جاده اي در هپکو با سرعت بیشتري دنبال شود. 

 
پرداخت حقوق معوق کارگران هپکو در نشست با مدیر عامل سازمان تامین اجتماعی 

استاندار مرکزي در خصوص پرداخت حقوق معوق کارگران هپکو نیز گفت: در روزهاي آینده در نشست با مدیرعامل سازمان تامین

 
اجتماعی بررسی نحوه پرداخت حقوق معوق کارگران خدوم هپکو بررسی می شود. 

آقازاده بیان کرد: سعی ما بر این است حقوق معوق کارگران تا پایان سال جاري از محل اعتبارات سازمان تامین اجتماعی پرداخت

 
شود. 

هپکو در سال 1351 در زمینی به وسعت 90 هکتار با هدف مونتاژ ماشین آلات راه سازي در اراك تاسیس و از سال 1354 شروع به

 
فعالیت کرد. 



این شرکت 25 نوع ماشین آلات راه سازي از جمله گریدر، لودر و غلتک تولید می کند که هشت نوع از محصولات آن تحت لیسانس

 
کشورهایی چون ژاپن، آلمان، سوئد تولید می شود. 

 
شرکت هپکو در اوج پیشرفت و بالندگی در سال 1385 به بخش خصوصی واگذار شد. 

کارگران هپکوي اراك سال هاي گذشته در چندین نوبت به دلیل دریافت نکردن حقوق معوق و مشکلات سهامداري این واحد بزرگ،

 
دست به تجمعات صنفی زدند. 

 
برچسب ها 

 
- اراك 

 
- استان مرکزي 

 
- رونق تولید 

 
- کارگر 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- توسعه ایران 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- هپکو 

 
- جهش تولید 

 
- سیدعلی آقازاده 

 
- اشتغال زایی 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



کاهش 3.9 درصدي نرخ بیکاري کرمانشاه نشان از حرکت در مسیر درست

است

منبع: ایرناشماره خبر:  333  |  تاریخ: 1399/10/21

کرمانشاه- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمانشاه گفت: کاهش 3.9 درصدي نرخ بیکاري در پاییز امسال
بیانگر آن است که باوجود مشکلات ناشی از تحریم ها و بحران کرونا، در مسیر درستی حرکت کرده ایم ولی نباید به این

مقدار بسنده کنیم.

کرمانشاه- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار
کرمانشاه گفت: کاهش 3.9 درصدي نرخ بیکاري در پاییز
امسال بیانگر آن است که باوجود مشکلات ناشی از تحریم
ها و بحران کرونا، در مسیر درستی حرکت کرده ایم ولی

 
نباید به این مقدار بسنده کنیم. 

به گزارش خبرنگار ایرنا؛ هدایت حاتمی روز یکشنبه در
بیست و نهمین جلسه کارگروه بهبود فضاي کسب و کار
استان در استانداري با اشاره به دستاورد جلسات بهبود
فضاي کسب و کار و دیگر جلسات مرتبط با آن، افزود: از

 
مجموعه فعالیت هایی که انجام گرفته، در حوزه هاي منابع روستایی و احیاي واحدهاي راکد استان نتایج خوبی حاصل شده است. 

او گفت: زمانی موفق هستیم که کارها و تصمیمات به گونه اي پیش برود که در زندگی، رفاه، درآمد و روان سازي کار مردم تاثیر

 
مثبت بگذاریم. 

وي اظهار داشت: بحران کرونا به ما نشان داد که ارتباطات مجازي تا چه اندازه می تواند کارساز باشد و از طریق آن بسیاري از کسب و

 
کارها را نیز رونق داد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمانشاه در ادامه گفت: ما در ابتداي دولت یازدهم، زمانی که کرمانشاه را به عنوان پایلوت
استان مجازي و استان هوشمند معرفی کردیم از ظرفیت هاي آن آگاه بودیم و بر اجراي آن اصرار داشتیم که باوجود موفقیت هاي

 
حاصل از آن، ادامه پیدا نکرد. 

حاتمی تصریح کرد: یکی از سیاست هاي ما جلب و جذب سرمایه گذار است و براي اینکه متوجه بشویم که چرا ایده و طرح یک
سرمایه گذار در مرکز خدمات سرمایه گذاري رد می شود و یا سرمایه گذار از اجراي طرحش در استان دلسرد می شود باید گروه
تحلیلی در مرکز خدمات سرمایه گذاري ایجاد شود تا تمام دلایل بررسی و تجزیه و تحلیل شوند که بتوانیم موانع را شناسایی و آنها را

 
رفع نماییم. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، گزارش مرکز آمار ایران از کاهش 1.2 درصدي نرخ بیکاري کشور در پاییز امسال نسبت به پاییز سال 98



حکایت دارد و نشان می دهد نرخ بیکاري در این استان غربی کشور براي نخستین بار در 10 سال اخیر به پایین ترین رقم رسیده

 
است. 

براساس طرح آمارگیري نیروي کار که به تازگی منتشر شده، نرخ بیکاري در پاییز امسال به عدد 9.4 درصد رسیده که نسبت به پاییز

 
سال گذشته 1.2 درصد کمتر شده است. 

 
اکنون بیش از 30 هزار نفر در حدود یک هزار واحد تولیدي و صنعتی در استان کرمانشاه مشغول فعالیت هستند. 

 
برچسب ها 

 
- جهش تولید 

 
- اشتغال زایی 

 
- کرمانشاه 

 
- نرخ بیکاري 

 
- بهبود فضاي کسب و کار 

 
پروندهٔ خبري 

 
- کارنامه دولت تدبیر در سینه ستبر ایران 

- کسب و کار در کرمانشاه



با جدیت به دنبال رفع موانع پیش روي اشتغالزایی هستیم/ در مسیر

اشتغالزایی با کسی تعارف نداریم

منبع: توسکانیوزشماره خبر:  334  |  تاریخ: 1399/10/21

توسکانیوز/ به گزارش پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري شهرستان رشت؛ مهندس علی فتح اللهی در جلسه کارگروه اشتغال
شهرستان رشت که با حضور مدیر کل جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري گیلان و مدیر کل بنیاد شهید و امور

ایثارگران استان گیلان برگزار شد با بیان اینکه امروز دغدغه اشتغال به عنوان دغدغه اي براي ...

فرماندار رشت با بیان اینکه دغدغه اشتغال از مهمترین
دغدغه هاي کشور محسوب می شود، تاکید کرد: با جدیت
به دنبال رفع موانع اداري پیش روي اشتغالزایی و سرمایه

 
گذاري هستیم و در این مسیر با کسی تعارف نداریم 

توسکانیوز/ به گزارش پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري
شهرستان رشت؛ مهندس علی فتح اللهی در جلسه کارگروه
اشتغال شهرستان رشت که با حضور مدیر کل جذب و

حمایت از سرمایه گذاري استانداري گیلان و مدیر کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان گیلان برگزار شد با بیان اینکه امروز دغدغه
اشتغال به عنوان دغدغه اي براي همه اقشار و خانواده ها تبدیل شده است، تاکید کرد: نگاه و رویکرد  همه دستگاه هاي اجرایی باید

 
بر مبناي رفع موانع و مشکلات پیش روي سرمایه گذاري و اشتغالزایی، استوار باشد. 

فرماندار رشت با اشاره به مزیت ها و فرصتهاي طبیعی و انسانی شهرستان رشت، خاطرنشان کرد: باید از این فرصت ها به خوبی بهره

 
بگیریم و به دنبال تقویت انگیزه افراد جهت استفاده از مواهب طبیعی در راستاي کارآفرینی و توسعه اقتصادي باشیم. 

وي با تاکید بر اینکه اگر از این مواهب طبیعی و ظرفیت ها به درستی بهره بگیریم، مشکل بیکاري قابل رفع خواهد بود، افزود: علی
رغم ظرفیت ها و طرح هاي خوبی که در راستاي اشتغالزایی وجود دارد متاسفانه در برخی از موارد بوروکراسی اداري، مانع رسیدن این

 
طرح ها به هدف اصلی آن می شود. 

فرماندار رشت با بیان اینکه رفع معضل بیکاري نیازمند تغییر تفکر و اندیشه افراد استف متاسفانه در برخی از موارد شاهد نگاه تک

 
بعدي و بخش نگر برخی از دستگاه هاي اجرایی هستیم که باید این رویکرد جاي خود را به رویکر جامع و کارکردي بدهد. 

مهندس فتح اللهی، ادامه داد: کمک به حل مشکل اشتغال، وظیفه همه دستگاه هاي اجرایی است و باید در این مسیر دست سرمایه
گذران و کارآفرینان را بفشاریم و موانع موجود را از سر راه برداریم



پادرمیانی دستگاه قضا تاکستان براي رونق تولید + فیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  335  |  تاریخ: 1399/10/21

هجدهمین واحد مشکل دار تاکستان با پادرمیانی دستگاه قضا به چرخه تولید بازگشت.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز قزوین، شرکت فرآوري سنگ هاي معدنی تاکستان 19 سال پیش فعالیت خود را آغاز کرد

 
تا اینکه در چند سال اخیر با مشکلاتی روبه روشد. 

تولید این واحد نمونه کشوري متوقف شد تا اینکه اوایل امسال
دستگاه قضا در شهرستان تاکستان برا ي رفع موانع واحد هاي

 
تولیدي پا پیش می گذارد. 

فعالیت این واحد از سر گرفته می شود، تولید رونق می گیرد و

 
کارگران دوباره مشغول به کار می شوند. 

 
ظرفیت اسمی این واحد تولیدي 3 هزار متر مربع در روز است و راه صادرات هم براي آن هموار است. 

 
این شرکت هجدهمین واحدي است که گره موانع و مشکلات آن با همراهی و همدلی مسئولان باز شد. 

 
این شرکت با طرح توسعه اي که دارد تا اواخر بهار 1400 براي 200 نفر دیگر اشتغال ایجاد خواهد کرد. 

 
با رفع موانع 18 واحد تولیدي در تاکستان از ابتداي امسال هزار و 36 نفر مشغول به کار شدند. 

{sepehr_media_5871819_565_316$}



آثار برگزیده ششمین جشنواره رسانه اي ابوذر معرفی شدند ( 21دي 1399

(PM 8:03 ساعت

منبع: گیلان 24شماره خبر:  336  |  تاریخ: 1399/10/21

شبکه خبري ، تحلیلی گیلان 24: مراسم اختتامیه
جشنواره رسانه ایی ابوذر با رعایت کامل شیوه نامه هاي
بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی در منطقه آزاد انزلی
برگزار شد. رئیس سازمان بسیج رسانه گیلان گفت : امروز
ششمین جشنواره رسانه اي ابوذر با معرفی 44 اثر برگزیده

 
به کار خود پایان داد. 

سرهنگ دوم مهدي پارسا با اشاره به اینکه هزار و 386 اثر به دبیرخانه ارسال شده بود افزود : تولیدات رسانه اي امسال علاوه بر کیفی

 
شدن از نظر کمی نسبت به سال گذشته 19 درصد افزایش داشت. 

وي با بیان اینکه در این جشنواره از نفرات اول تا سوم بخش هاي خبر، تیتر، گزارش، مصاحبه، مقاله، یادداشت، عکس، کاریکاتور،
اینفوگرافی، موشن گرافی و فیلم کوتاه تجلیل شد گفت : همچنین از پیشکسوتان رسانه ، خانواده هاي شهدا و صدا و سیماي مرکز

 
گیلان براي برپایی یادواره هاي تلویزیونی شهدا قدردانی شد. 

معاون فرهنگی ، اجتماعی و گردشگري منطقه آزاد انزلی هم در این جشنواره گفت : از آغاز انقلاب اسلامی رسانه ها در خصوص
اطلاع رسانی آگاهی بخشی و جریان سازي نقش بسیار مهمی داشتند و در دفاع مقدس و دفاع از حریم ولایت هم به عنوان یکی از

 
ابزار هاي مهم تاثیر گذار بودند. 

مهدوي افزود : همه دستگاه هاي اجرایی باید تلاش کنند تا وضعیت صنفی و اشتغال رسانه هاي استان وضعیت بهتري به خود بگیرد

 
و در این امر همه باید پاي کار باشند چون رسانه به عنوان نماینده افکار عمومی وظیفه سنگینی را به عهده دارد. 

وي گفت : فرق ما با همه رسانه هاي دنیا در صداقت و درایت و مسوولیت هاي انسانی است و رسانه هاي جمعی با تبیین نقش مناطق
آزاد و به خصوص منطقه آزاد انزلی به عنوان یکی از مهم ترین بنگاه هاي اقتصادي کشور در جنگ اقتصادي کمک حال کشور خواهند

 
بود. 

همچنین نمایشگاه جانبی آثار برگزیده جشنواره ابوذر با نمایش آثار برتر هر یک از بخش هاي جشنواره در حاشیه سالن اجتماعات

 
منطقه آزاد انزلی برپا شد 

 
نفرات اول تا سوم بخش هاي مختلف جشنواره با راي هیات داوران به شرح زیر اعلام شدند. 

اینفوگرافیک یکی از بخش هاي این جشنواره بود که محمد جمشیدي چناري از رسانه گیل سو با رأي داوران جشنواره موفق به کسب

 
رتبه اول شد و رضا اکبري کتمجانی از خبرگزاري مهر و الیاس بشري از رسانه نداي گیلان به ترتیب دوم و سوم شدند. 

در بخش موشن گرافیک، مهدي علینیا فعال فضاي مجازي موفق به کسب رتبه اول در این بخش شد، داوران در این بخش کسی را

 
شایسته دریافت رتبه دوم ندانستند و محمدجواد کوچک پور از سایت دیارمیرزا حائز رتبه سوم در این بخش شد. 



در بخش عکس نیز با رأي داوران جشنواره، عباس عاشوري از سایت 8دي حائز رتبه اول در این بخش شد و مهدي حسین نژادي از

 
خبرگزاري میزان و حمیدرضا علیپور از خبرگزاري شبستان نیز به ترتیب به رتبه هاي دوم و سوم در بخش عکس دست یافتند. 

در بخش فیلم نیز مهدي علینیا فعال فضاي مجازي با رأي هیات داوران به مقام اول این بخش از جشنواره دست یافت، فاطمه احمدي
از خبرگزاري فارس و امین زمان پور فعال فضاي مجازي به صورت مشترك حائز رتبه دوم شدند و رضا اکبري کتمجانی از خبرگزاري

 
مهر نیز به مقام سوم در این بخش دست یافت. 

در بخش تیتر این جشنواره، مریم امدادي از خبرگزاري صداوسیما با رأي هیات داوران به مقام اول دست یافت، میلاد ابراهیمی از
سایت آواي رشت ازنظر داوران حائز رتبه دوم در این بخش شد و سعید شفیعی ثابت از خبرگزاري فارس نیز به مقام سوم این بخش از

 
جشنواره دست یافت. 

در بخش مقاله، مریم امدادي از خبرگزاري صداوسیما با رأي هیات داوران به مقام اول این بخش دست یافت، رامین بشرویه از

 
خبرگزاري ایسنا ازنظر هیات داوران حائز رتبه دوم و مهدیه شبرنگ از رسانه رخداد حائز رتبه سوم در این بخش شد. 

در بخش یادداشت نیز، سینا هوشمند از سایت دیارمیرزا ازنظر هیات داوران حائز رتبه اول شد، سیدحسین رضویان از رسانه رخداد

 
حائز رتبه دوم و آسیه سهرابی پور از رسانه آواي سبز به مقام سوم در بخش یادداشت این دوره جشنواره دست یافت. 

در بخش خبر نیز سعید شفیعی ثابت از خبرگزاري فارس با رأي هیات داوران حائز رتبه اول شد، همچنین عزیز عاقبتی از خبرگزاري

 
فارس حائز رتبه دوم و زلیخا صفري از سایت سفیر گیلان به مقام سوم این بخش از جشنواره دست یافت. 

در بخش مصاحبه نیز سعید شفیعی ثابت با رأي هیات داوران به مقام اول این بخش از جشنواره دست یافت، ابراهیم آذرپور از رسانه

 
گیل بان حائز رتبه دوم و زینب شهبازپور از سایت 8 دي به ازنظر هیات داوران به مقام سوم این بخش جشنواره دست یافت. 

در بخش گزارش نیز ازنظر هیات داوران فاطمه احمدي از خبرگزاري فارس به مقام اول دست یافت، مریم عباسی زاده از باشگاه
خبرنگاران جوان به مقام دوم و حمیدرضا بزرگی از سایت گیل بان با رأي هیات داوران به مقام سوم این بخش از جشنواره دست

 
یافت. 

در بخش صداوسیما نیز مرضیه هاشمی با رأي هیات داوران به مقام اول و اعظم سائدي و مریم دورباش نیز به ترتیب به مقام هاي دوم
و سوم در این بخش از جشنواره دست یافتند. .



تاکید امام جمعه بافق بر اهمیت جهش تولید و صادرات

منبع: خبر داغشماره خبر:  337  |  تاریخ: 1399/10/21

رضا فلاح مبارکه مدیرعامل شرکت سنگ آهن مرکزي به همراه مدیران و معاونان خود با حضور در دفتر امام جمعه با حجت
الاسلام سعادت فر دیدار و گفتگو کرد.

به گزارش خبرداغ به نقل از روابط عمومی شرکت سنگ
آهن مرکزي، در ابتداي این دیدار فلاح مبارکه پیرامون
تاریخچه معدن چغارت و بهره برداري از آن،احداث کارخانه
فرآوري و ساخت کارخانه گندله سازي به منظور تولید
گندله و ایجاد ارزش افزوده به محصول و اشتغال زایی در
شهرستان مطالبی را بیان کرد و گفت: این کارخانه ظرفیت
5 میلیون تن تولید در سال را دارد که در آستانه بهره
برداري و در دستور کار هیئت دولت براي آغاز کار به شکل

 
رسمی می باشد. 

سپس امام جمعه بافق ضمن خوش آمدگویی به مسئولان
حاضر با بیان اینکه مجموعه شهر به شرکت سنگ آهن وابسته است، گفت: این می طلبد تا با برنامه ریزي جدي تر و بهتر و پرورش

 
نیروهاي جوان و مجاهدت، کار را براي رسیدن به اهداف پیش برد. 

وي یکی از اهداف مورد تاکید مقام معظم رهبري را عدم وابستگی به نفت و رونق اقتصاد کشور از طریق حوزه هاي دیگر اعم از
کشاورزي و توسعه آن عنوان کرد و افزود: باید توصیه هاي رهبري را در سال جهش تولید رصد کرد. پایه اقتصاد ما یکی از الزاماتش
این باشد که باید یک جهش در تولید انجام شود. در این شرایط با بهره گیري از امکانات موجود باید بتوانیم چرخه تولید را در مسیري
قراردهیم تا ضمن دست یافتن به تولید انبوه و رفع نیارهاي داخلی ، زمینه اي براي صادرات نیز فراهم کنیم؛ به طوري که جایگاه

واقعی اقتصاد کشور در منطقه و جهان تثبیت شود.



افزایش سهم معدن در مبارزه با تحریم با توسعه اکتشافات در عمق 600 متري

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  338  |  تاریخ: 1399/10/21

کارشناسان معدنی بر این باورند براي افزایش سهم معدن در تولید ناخالص داخلی و به دنبال آن براي مقابله با تحریم ها باید
در کنار اصلاح قوانین، عمق اکتشافات را تا عمق 600 متري زمین توسعه داد تا میزان تولیدات معدنی به رکوردهاي بالاتري

دست یابد.

کارشناسان معدنی بر این باورند براي افزایش سهم معدن در تولید ناخالص داخلی و به دنبال آن براي مقابله با تحریم ها باید در

 
کنار اصلاح قوانین، عمق اکتشافات را تا عمق 600 متري زمین توسعه داد تا میزان تولیدات معدنی به رکوردهاي بالاتري دست یابد. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل ایرنا ، معادن شاهراه کاهش
وابستگی به اقتصاد نفتی و افزایش تولید ناخالص داخلی به شمار
می روند و به تاکید کارشناسان حاضر در میزگرد براي جهش
تولید در این بخش به تغییر نگرش مسوولان، اصلاح قوانین،

 
نقشه راه علمی و استفاده از تجهیزات و دانش روز نیاز است. 

معدن و صنایع معدنی یکی از عرصه هاي تحقق جهش تولید
هستند چرا که سرعت گرفتن اجراي طرح هاي توسعه در زنجیره
فولاد، مس، آلومینیوم، سرب و روي، طلا از یک سو و ورود گام

 
به گام پروژه هاي جدید به مدار تولید، دلیلی آشکار بر چنین امر مهم است. 

در ماه هاي پایانی سال گذشته اتفاقاتی رخ داد که دستیابی به جهش تولید را ملموس تر می کند، یکی از عینی ترین مثال ها، به
تولید رسیدن بزرگ ترین و مدرنترین کارخانه آلومینیوم در ایران به نام آلومینیوم جنوب (سالکو) است که به تنهایی 100 درصد به

 
ظرفیت تولید این فلز در کشور می افزاید. 

علاوه بر این، سال جاري، زمان به ثمر رسیدن بخش فولادسازي طرح هاي فولاد استانی است، از سوي دیگر سنگان به عنوان پایتخت
سنگ آهن ایران که لقب عسلویه شرق کشور را در اختیار دارد، میزبان کارخانه هاي جدید تولید کنسانتره و گندله سنگ آهن خواهد

 
بود و نمونه هاي دیگر نظیر این طرحها در کشور در حال اجراست. 

پایه فعالیت بخش هاي معدن و صنایع معدنی اکتشافات است، از این رو طی یکسال و نیم گذشته 400 هزار کیلومتر مربع، به فعالیت

 
هاي این بخش افزوده شده که بی سابقه ترین فعالیت اکتشافی در طول تاریخ معدنی کشور را رقم زده است. 

حاصل این اکتشافات تاکنون کشف 760 محدوده امیدبخش بوده که براي 280 محدوده آن، درخواست صدور پروانه شده که این

 
اکتشافات معادن جدیدي را به کشور معرفی خواهد کرد که به طور قطع در جهش و رونق تولید نقش کلیدي خواهد داشت. 



سهم ارزآوري بخش معدن و صنایع معدنی ضمن رشد 2 رقمی صادرات در سال قبل، سهم رو به افزایش از صادرات کل کشور را

 
برعهده گرفته و امروز نقش ویژه اي در صادرات غیر نفتی کشور ایفا می کند. 

استان اصفهان یکی از قطب هاي معدنی و صنایع وابسته به آن در کشور به شمار می آید و بیش از 800 معدن با اشتغال هشت هزار
و 991 نفر و سرمایه گذاري ثابت 689 میلیارد تومان دارد که سال گذشته با وجود محدودیت هایی که وجود داشت 100 قلم کالا با
ارزش بیش از 2 میلیارد و 600 میلیون دلار از اصفهان به 40 کشور صادر شد و امسال با وجود مشکلات و تحریم ها بیش از 20

 
درصد از مواد تولید معدنی تولید شده در استان به خارج از کشور صادر شده است. 

این بخش اثرگذار با وجود تحولاتی که در اقتصاد داشته اما با موانع زیادي روبروست که فعالان امر اصلاح قوانین، تغییر نگرش و
تکمیل زنجیره فعالیت در این عرصه را خواستار هستند و بر ضرورت شکوفایی ظرفیتهاي این بخش مهم با اتخاذ تدابیر علمی و رفع

 
نیازهاي مربوط و معضلات فرارو تاکید دارند. 

به دلیل اهمیت این موضوع در اقتصاد کشور، خبرگزاري جمهوري اسلامی استان اصفهان میزگردي با عنوان "" چالش هاي معادن و
ضرورت شکوفایی ظرفیتهاي این بخش براي توسعه اقتصادي"" با حضور محمد سرجوقیان معاون امور معاون و صنایع معدنی سازمان
صنعت، معدن و تجارت اصفهان، جمشید مولایی رئیس هیات مدیره انجمن معدنداران استان اصفهان، حسام الدین فرهادي مشاور

 
کمیسیون معادن اتاق بازرگانی استان اصفهان و علی خان نصر اصفهانی استاد دانشگاه و پژوهشگر حوزه معادن برگزار کرد. 

 
فعال بودن 600 معدن در اصفهان 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان گفت: از میان 834 پروانه بهره برداري معادن این استان،

 
600 معدن فعالیت معدنی انجام می دهند. 

محمد سرجوقیان در این میزگرد به سیماي معادن اصفهان اشاره کرد و افزود: معادن این استان در زمینه سنگ، فلز، غیرفلزي و
مصالح ساختمانی هستند که اکنون هفت هزار و 200 نفر در این معادن به فعالیت مستقیم مشغول هستند و 28 میلیون تن مواد

 
معدنی سالانه برداشت می شود. 

وي ظرفیت تولید اسمی 834 معدن این منطقه را 50 میلیون تن در سال و اشتغال 9 هزار نفر بیان کرد که با فعال سازي معادن

 
غیرفعال این عدد محقق خواهد شد. 

وي با بیان اینکه امسال 160 فقره پروانه اکتشاف صادر و 37 فقره گواهی کشف صادر شد، خاطرنشان کرد: از میان 37 فقره گواهی
کشف 33 مورد آن پروانه بهره برداري را پس از انجام فرایند قانونی اخذ کرده و به مجموع معادن استان افزوده شده که این اقدام

 
زمینه ساز هزار و 200 فرصت شغلی جدید بوده است. 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان با بیان اینکه معدن کاران سالانه باید مبلغی را تحت عنوان
حقوق دولتی به حساب خزانه واریز کنند، تصریح کرد: این رقم براي هر معدن متفاوت و بر اساس پروانه بهره برداري است که در 9
ماهه امسال 370 میلیارد ریال از این استان به حساب خزانه واریز شده و این مبلغ نسبت به زمان مشابه سال قبل رشد بیش از 50

 
درصدي داشته است. 



وي فرصت هاي درآمدي براي معادن فلزي، جهش تولید، افزایش برخی از قیمت هاي مواد معدنی و پرداخت دیون گذشته برخی از

 
معدن کاران را از عوامل افزایش حقوق دولتی اعلام کرد و گفت: امسال افزایش قیمت براي پرداخت این هزینه ها نداشته ایم. 

 
ماموریت وزارت صمت در تحقق جهش تولید معادن 

سرجوقیان با اشاره به برنامه ابلاغی جهش تولید در حوزه معادن گفت: توسعه فعالیت هاي اکتشافی، احیا و فعال سازي و توسعه
معادن کوچک مقیاس، تکمیل زنجیره فلزات، تهیه و نوسازي معادن و توسعه داده هاي پایگاهی از اقدامات پایه اي براي جهش تولید

 
در حوزه معادن است که 2 ماموریت اول بر عهده وزارت صمت قرار گرفته و در استان ها این برنامه اجرا می شود. 

وي یادآور شد: بر اساس این دستورالعمل استان اصفهان متعهد به صدور 40 پروانه اکشتافی و فعال سازي 15 معدن بوده که 33

 
مورد پروانه صادر و 10 معدن غیرفعال نیز فعال شده و مابقی در سه ماه باقیمانده سال انجام خواهد گرفت. 

 
هر شغل معدنی مستقیم 19 فرصت شغلی غیرمستقیم خلق می کند 

رئیس هیات مدیره انجمن معدنداران استان اصفهان گفت: نگاه دولت به فعالیت معدنی باید از توقع به عنوان یک منبع درآمدي به

 
یک عامل مهم ایجاد کننده اشغال و افزایش درآمدملی تغییر کند و این تغییر دیدگاه در بین مسئولان و مردم لازم است. 

جمشید مولایی در ادامه این میزگرد به عنوان نماینده معدن کاران اصفهان با اشاره به جایگاه و نقش فعالیت در این حوزه براي
افزایش درآمدهاي غیرنفتی و تامین مواداولیه صنایع بزرگ، افزود: بر اساس استانداردهاي بین المللی به ازاي هر یک شغل معدنی

 
مستقیم 19 فرصت شغلی غیرمستقیم پایدار خلق می شود و این یک مدل متفاوت و پایدار در اقتصاد ملی است. 

وي ادامه داد: معدن کاران علاوه بر تولیدملی، تامین زیرساخت هاي صنایع بزرگ در تامین بودجه و رشد اقتصادي نقش دارند اما
نگرش هاي غلط بر خلاف این موضوع بوده و اجراي درست و بی تنازل قانون معادن مورد درخواست فعالان معدنی است که نبود
اجراي کامل قانون معادن و عدم رفع تناقضات آن با سایر قوانین مانند قانون منابع طبیعی و قوانین محیط زیستی موجب بروز

 
مشکلات و رفع نشدن دغدغه ها و موانع پیش رو و توسعه معدنکاري شده است. 

وي تصریح کرد: میزان عمق متوسط اکتشاف کنونی در سطح یک تا 2 متر بوده و براي توسعه معدن و تولید بیشتر باید در عمق هاي
بیشتر و تا عمق 600 متر و بیشتر وارد شد تا ذخایر و ثروت هاي خدادادي مواد معدنی کشور افزایش یابد و میزان تولیدات معدنی به

 
رکوردهاي بالاتري دست یابد. 

وي یادآور شد: میزان فعالیت بهره وري معادن کشور در حد یک درصد ذخایر معدنی کشور است و قابلیت تولید و سرمایه گذاري

 
بیشتري براي برداشت و بهره برداري از معادن وجود دارد اما نگاه غلط به این حوزه مانع توسعه همه جانبه این حوزه شده است. 

 
قوانین متفاوت نهادهاي مربوط چالش جدي 

رئیس هیات مدیره انجمن معدنداران استان اصفهان با بیان اینکه آغاز فعالیت یک معدن به استعلام تخصصی از محیط زیست، منابع
طبیعی و اخذ مجوز از صنعت، معدن و تجارت است، گفت: این سه نهاد متولی هرکدام داراي قوانین و ضوابط مختلفی هستند که در

 
بسیاري از مواقع همدیگر را نقض و این امر چالش زیادي براي فعال معدنی ایجاد می شود. 



وي اضافه کرد: در بروز اختلافات بین این دستگاه ها، هیات و یا دستگاه حل اختلاف بین بخشی وجود ندارد و در بعضی از مواقع این
تعارض ها به مردمی محلی رسیده و تنش هاي اجتماعی را ایجاد می کند و یا کار به دعواهاي حقوقی و قضایی می کشد که همه این

 
ها محیط کسب و کار معدن را بسیار پر تنش و پر ریسک کرده است. 

وي با بیان اینکه ایران در تولید سنگ هاي تزیینی مقام دوم دنیا را دارد، خاطرنشان کرد: در این حوزه به اندازه کشور ترکیه فرصت
برداشت و تولید در استان اصفهان وجود دارد اما موانع قانونی و نبود نقطه مشترك براي توسعه عرصه معدن موجب فراموش شدن این

 
ظرفیت هاي مهم اقتصادي شده است. 

وي به باطله ها و ضایعات معادن اشاره کرد و گفت: برحسب قانون این مواد معدنی در اختیار وزارت صمت و در مناطق حفاظت شده
نیاز به مجوز از محیط زیست است و معدن کاران حق بهره برداري از آن را ندارند در حالی که حدود چهار برابر میزان تولیدات مواد
معدنی، باطله هاي معدنی ایجاد می شود که قابلیت استفاده از آن براي موارد استفاده دیگر وجود دارد اما بی توجهی به این حوزه

 
موجب انباشته سازي و بدوناستفاده شدن آن در محیط زیست شده است. 

 
ضرورت اصلاح قوانین و تغییر نگرشها به بخش معادن 

مولایی از مسئولان خواست تا با تغییر نگرش به حوزه معدن و کمک به تکمیل زنجیره تولید و فراوري آن، ظرفیت هاي اقتصادي آن

 
محقق و منافع عمومی نیز به صورت مطمئن تضمین خواهد شد. 

وي یادآور شد: معدن کاران حفظ محیط زیست و منابع طبیعی را وظیفه خود می دانند و سازمان هاي نظارتی در این حوزه با نگاه
جامع به حوزه معدن و عرصه هاي طبیعی اطراف محل هاي وقوع معدن، مدل مشخصی ارائه بدهند و براي کمک به حفظ سرمایه

 
هاي زیست محیطی امکان توسعه زیرساخت ها مثل جنگل کاري فراهم بوده و تاکنون انجام شده است. 

این فعال معدنکار بازنگري در قوانین محیط زیست، منابع طبیعی و معدن و تشکیل یک مجموعه قانون جامع و مانع و رفع تناقضات
آن را ضرورتی براي توسعه اقتصادي بیان کرد و اظهارداشت: سازمان صمت قادر به اجراي همه ظرفیت هاي پیش بینی شده در قانون
معادن نیست و در حالی که نهاد بالادستی و نماینده بدون منازع و مسئول حاکمیتی فعالیت هاي معدنی محسوب می شود اما در

 
برخی از مواقع قادر به دفاع از فعالیت سرمایه گذاران به دلیل نقص قوانین نیست. 

وي تعامل با دانشگاه ها براي انجام فعالیت هاي تحقیقاتی را از دیگر پیشنهادات خود بیان و اضافه کرد: برقراري این ارتباط و انجام
فعالیت علمی و پژوهشی کیفیت کار را افزایش می هد و براي این موضوع ورود دانشگاه ها براي کمک به تعمیق و بستر سازي علمی

 
براي امور معدن و صنایع معدنی در این حوزه لازم است. 

 
معادن ظرفیتی مغفول 

مشاور کمیسیون معادن اتاق بازرگانی اصفهان گفت: رتبه اول تولید سرب و روي، رتبه اول تولید گرانیت و مرمریت، رتبه دوم تولید

 
تالک و فلدسپات و رتبه پنجم ذخایر قطعی را در کشور داریم اما این ظرفیت ها مغفول مانده است. 

حسام الدین فرهادي به عنوان یکی از فعالان معدنی در بخشی از این میزگرد خبري به منابع گسترده مواد معدنی کشور اشاره و اضافه



کرد: ما باداشتن یک درصد جمعیت جهان حدود پنج درصد ذخایر معدنی جهان را دارا هستیم و از میان 68 ماده معدنی دنیا بیش از
40 نوع آن در اصفهان وجود دارد اما همین مقدار نیز برخی مواقع به صورت حرفه اي و نگاه بلند مدت و زیربنایی مورد توجه قرار

 
نگرفته است. 

 
وجود 5 درصد ذخایر معدنی جهان در ایران 

به گفته فرهادي، قانون معادن، بهترین چراغ راه فعالیت در این حوزه و نظارت دستگاه هاي بالادستی است اما اجراي سلیقه اي قوانین
و تحمیل آیین نامه هاي دستگاه هایی مثل منابع طبیعی و محیط زیست و عدم حمایت وزارت صمت موجب کمرنگ شدن اصل

 
قانون شده و چالش هاي جدي را براي فعالان معدنی ایجاد کرده است. 

وي نگاه دستوري از بالا به پایین در حوزه معادن و عدم مسئولیت پذیري وزارت صمت نسبت به وظایف خود در قبال معدنکاران را
موجب تحمیل هزینه هاي زیادي به این عرصه دانست و اظهارداشت: بطور مثال یکی از مهمترین مسائل بخش معدن در زمان حاضر
عدم ورود تکنولوژي هاي جدید معدنکاري و وجود ماشین آلات فرسوده معدنی بوده که قانونگذار در مواد 109-110-111 قانون این
نقص را پیش بینی کرده ولی وزارت صمت نه تنها کمکی به امر نکرده بلکه با بخشنامه جدید معاونت معدنی این وزارتخانه، این حق

 
سلب شده که چنین رفتارهایی به توسعه، اشتغال و تولید آسیب هاي زیادي وارد می کند. 

فرهادي با تایید گفته هاي دیگر فعال معدنی در خصوص میزان اشتغال و حرفه هاي وابسته به معدن، گفت: تولید مواد اولیه کارخانه
هاي بزرگ، ایجاد اشتغال مستقیم و غیرمستقیم، کاهش وابستگی به واردات موادپایه و رشد درآمد ملی و افزایش تولید ناخالص

 
داخلی از نتایج فعالیت هاي معدنی بوده اما اهمیت این موضوعات کمتر مورد توجه قرار گرفته است. 

به گفته وي استفاده از متخصصین و توجه به صلاحیت فنی افراد معدنکار را براي مدیریت منابع و کاهش ریسک سرمایه گذاري مهم
بیان کرد و ادامه داد: توانایی مالی مهمترین گزینه براي صدور صلاحیت مالی و فنی و ارائه مجوز براي معدنکاري بوده و ایرادات زیادي

 
به این دستورالعمل وارد است. 

وي چالش هاي سامانه الکترونیکی حدنگاري و تجارت جدید را براي ثبت اطلاعات و ارائه خدمات را آسیب دیگر این حوزه معرفی کرد
و یادآور شد: هرکسی در هر اداره اي به خود اجازه می دهد که عرصه را براي معدندار تنگ کند و شرکت نفت شهرستان ها براي

 
تامین سوخت مصرفی دستگاه ها به مدل مختلف معدنکاران را تحت فشار می گذارد و نگاه غلطی نسبت به معدنکار وجود دارد. 

 
لزوم استفاده از معادن براي کاهش وابستگی به اقتصاد نفتی 

استاد معدن دانشگاه آزاد اسلامی اصفهان با اشاره به نقش فعالیت معدنی در توسعه اقتصادي گفت: فعال سازي معادن براي رشد
اقتصادي پایدار نقش اساسی دارد و به افزایش درآمد ملی کمک می کند و با توجه ویژه به این حوزه حتی با تجدید تحریم هاي اما

 
این چالش به فرصت تبدیل می شود. 

علی خان نصر اصفهانی در بخش دیگري این میزگرد ایرنا به موضوعات علمی حوزه معدن و تاثیرات آن در اقتصاد اشاره کرد و افزود:
معدن کاري در اصفهان بیش از 2 هزار سال قدمت دارد و یکی از فرصت هاي مهم توسعه اقتصادي محسوب می شود و براي کاهش

 
وابستگی به اقتصاد نفتی باید از ظرفیت معادن استفاده کرد. 



وي ادامه داد: میزان اشتغال بالا، تامین منابع اولیه تولیدي، سهم موثر در درآمد غیرنفتی و ایجاد فرصت هاي شغلی گسترده و وابسته

 
به این حرفه از ظرفیت هاي آن است که تقویت و حمایت از آن با ایجاد قوانین مشترك و هدفمند محقق خواهد شد. 

وي با بیان اینکه قوانین اجرایی و بدون نقص، بهره گیري از ظرفیت علمی دانشگاهی و درگیر کردن اعضاي هیات علمی براي تقویت
عملکرد، پژوهش و استفاده از تجربیات معدن کاران براي توسعه این حرفه لازم است، تصریح کرد: بسیاري از مواد اولیه در زمین با
مطالعه و پژوهش قدرت تبدیل به مواد با ارزش دیگر را خواهند داشت ولی به دلیل کمبود فعالیت مطالعاتی و تحقیقاتی این کار نشده

 
است. 

به اعتقاد نصر، معادن آغازگر جهش تولید خواهند بود ولی در تامین نیازهاي مالی، نقشه ها و مدارك فنی، و تجیهزات اکتشاف کمک

 
تخصصی در این عرصه انجام نمی شود و همین موضوع موجب رونق حداکثري در این عرصه نشده است. 

وي با بیان اینکه در حوزه اقتصادي نیازمند قوانین ایالتی هستیم، تصریح کرد: تعداد زیاد قوانین موجب ایجاد حاشیه و نقض همدیگر
می شود که بر اساس دستورالعمل هاي محلی امکان برنامه ریزي متناسب با هر منطقه فراهم می شود و کاغذبازي اداري را به حداقل

 
کاهش می دهد. 

وي افزود: نگاه به اکتشاف و فعالیت معدنی نیازمند تغییر سیاست و نیروي محرکه براي سرمایه گذاري در این بخش است که تامین

 
امنیت فعالیت در این حوزه از اهمیت خاصی برخوردار است. 

 
نداشتن نقشه راه مناسب و سیاست گذاري جزیره اي 

به اعتقاد نصر اصفهانی، این پژوهشگر حوزه معدن نبود نقشه راه متناسب با هر استان، محرومیت از سرمایه و فناوري جهانی، بی
توجهی به اکتشافات پایه و تفصیلی، ناهماهنگی با قوانین بالادستی و مداخلات قانونی، سیاست گذاري هاي مقطعی و جزیره اي در

 
صادرات معدنی و بی توجهی به مهارت و آموزش از جمله هاي چالش این حوزه است. 

وي با بیان اینکه سرمایه گذاري در هر حوزه اي نیازمند بستر امن است، خاطرنشان کرد: حوزه معدن به ورود سرمایه هاي جدید به
منظور رشد و توسعه فناوري هاي معدنی نیاز دارند و مسائل مالی چالش ویژه این حوزه بوده که به خصوص تامین سرمایه در گردش

 
و ارائه تسهیلات بانکی ارزان قیمت به حل این موضوع کمک می کند. 

وي اضافه کرد: باید توجه داشت که نبود تامین مواد اولیه صنعت براي جهش تولید به معناي نبود ذخایر کافی نیست بلکه نبود

 
اکتشاف به موقع و درست این ذخایر است. 

اصلاح قوانین و رعایت مصرف حقوق دولتی، توجه ویژه به اقتصاد معادن، حمایت از معدنکاران و تعامل بین دانشگاه و معدنکاران از

 
موضوعات مشترك و خواسته هاي این فعالان تولیدي و اقتصادي در استان اصفهان بود که در این میزگرد ایرنا مطرح شد. 

 
لزوم تعامل بین نهادها و اصلاح مقررات 

در قانون معادن بدلیل نگرش توسعه اي به بخش معدن پیش بینی شد که 65 درصد حقوق دولتی دریافتی از معادن به وزارت صمت
باز پرداخت شود تا صرف توسعه اکتشافات معدنی و ایجاد زیرساخت براي توسعه فعالیت هاي معدنی شود و پنج درصد دیگر آن به



توسعه و عمران مناطق وقوع معدن اختصاص یابد و 12 درصد به در بازسازي مناطق عملیاتی مناطق معدنی وزارت جهاد کشاورزي
اختصاص یابد که اگر این قانون به صورت کامل اجرا شود بسیاري از هزینه هاي تحمیلی به معدنکاران کاهش و تنش هاي اجتماعی

 
مدیریت خواهد شد. 

مولایی این فعال معدنکار با انتقاد از اجرایی نشدن قوانین معدنکاري مثل مصرف صحیح درآمد حقوق دولتی، گفت: قانون معادن به
صورت جامع و کامل موضوع حفظ عرصه هاي محیط زیست و منابع طبیعی را پیش بینی کرده که اختصاص سهمی از حقوق دولتی

 
براي این موضوع مصداق بارز جامعیت این دسته از قوانین است. 

سرجوقیان، معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان با بیان اینکه شرایط تشکیل و ایجاد مواد معدنی تابع شرایط زمین شناسی
است، اظهارداشت: جابجایی معدن امکان پذیر نبوده اما با تغییر نگرش امکان استفاده از معادن به صورت مطلوب وجود داشته تا منابع

 
طبیعی و محیط زیست حفظ شود که تحقق این امر به تعامل بین دستگاه ها و اصلاح قوانین و مقررات نیاز دارد. 

وي خاطرنشان کرد: با این وصف معدنکاران ملزم شده با تخریب صورت گرفته، در مکان دیگري مرتع ایجاد کرده و محل تخریب شده

 
را نیز بازسازي کند. 

وي یادآورشد: حقوق دولتی بر اساس قانون باید در حوزه هاي مختلف منابع طبیعی، نیازهاي زیرساختی و خدماتی هزینه شود که
یکی از محل هاي هزینه حقوق دولتی معادن، اختصاص 15 درصد حقوق دولتی براي منطقه اي است که معدن در آن واقع است، چرا
که ممکن است فعالیت معدنی، جاده ها، منابع آب زیرزمینی و بهداشت منطقه را تحت تاثیر قرار دهد و البته نحوه هزینه این 15

 
درصد، برحسب تشخیص و تصمیم شوراي برنامه ریزي هر استان است. 

 
از ورود افراد غیر متخصص جلوگیري شود 

به گفته نصر این استاد دانشگاه، کمک به توسعه تکنولوژي در این عرصه و استفاده از تجهیزات و دستگاه هاي جدید و همچنین
فعالیت هاي آموزشی براي فعالان وسرمایه گذاران این بخش به رشد اقتصادي کمک کرده و زمینه هاي افزایش درآمد غیرنفتی را
فراهم می کند زیرا بسیاري از افراد که به معدن ورود می کنند تخصص خاصی در این زمینه ندارند و نتیجه کار آنها به هم ریختن

 
محیط زیست، هدر رفتن ذخایر موجود و سرمایه است. 

وي اضافه کرد: امکان اختصاص بودجه براي آموزش از محل حقوق پرداختی معدن کاران به حساب خزانه فراهم است اما بی توجهی
به پرداخت و تمرکز بر آموزش موجب شده این اتفاق انجام نگیرد که با رفع موانع و حمایت مالی از سازمان هاي فعالی همچون
سازمان نظام مهندسی معدن در استان با بیش از 2500 عضو با تخصص هاي بالا که کار نظارت بر عمیات اکتشاف، معدنکاري،

 
فراوري و متالورژي را برعهده دارند جایگاه و نقش بسیار مهمی در آموزش و مشاوره حمایتی از معدنکاران پیدا می کنند. 

 
ضرورت تکمیل زنجیره تولید 

نصر اصفهانی بی توجهی به ضایعات و باطله هاي معادن و رهاکردن آنها در طبیعت را دیگر چالش پیش روي صنعت معدنی کشور
اعلام کرد و خاطرنشان ساخت: حجم بالاي این ضایعات به محیط زیست صدمه زده و به دلیل عدم تکمیل چرخه تولید در این بخش،

 
این منابع اقتصادي و مالی مورد بی توجهی قرار گرفته است. 



وي ادامه داد: براي تحقق جهش تولید، در صورتی امکان پذیر است که به صنایع بالادستی و فعالیت معدنی براي ایجاد ظرفیت هاي

 
تولیدي و تامین مواد اولیه شرکت هاي بزرگ مثل فولاد توجه شود و باید در این حوزه سرمایه گذاري و برنامه جدي صورت بگیرد. 

 
تغییر نگرش سنتی در فرآیند اکتشاف 

این پژوهشگر در حوزه معدن با بیان اینکه باید یک راهبرد بلند مدت براي حوزه معادن دیده شود، اظهارداشت: پی جویی ها و
اکشتافات پایه وظیفه دولت بوده که توسط سازمان زمین شناسی محقق می شود تا اینکه با شناخت ظرفیت هاي معدنی، آنها را به
سرمایه گذاران بخش معدنی و معدن کاران معرفی کند ولی بی توجهی به این حوزه موجب تحمیل هزینه هاي زیاد اکتشاف و البته

 
بالا رفتن ریسک آن براي سرمایه گذاري در این حوزه است. 

وي ادامه داد: خطرپذیري بودن سرمایه گذاري عامل اکتشافات غیر اصولی شده و کلید موفقیت در این حوزه تغییر نگرش سنتی در
فرآیند اکتشاف و ورود علوم و تکنولوژي هاي جدید براي افزایش عمق اکتشافات و شناسایی ذخایر عمقی است که همچنین توجه

 
خاص به ذخایر نامعمول یا تکنولوژِهاي نو یا نوآورانه در فرآوري و استحصال مواد معدنی است. 

فرهادي، رییس کمیته کانی هاي فلزي و غیر فلزي اتاق بازرگانی اصفهان در این خصوص اضافه کرد: سازمان زمین شناسی و
اکتشافات معدنی کشور بعنوان یگانه متولی امر اکتشاف در کشور باید نقش بیشتري در معرفی مناطق داراي پتانسیل معدنی ایفا کرده

 
و اکتشافات اصولی و تفصیلی را راهبري کند اما به دلایل مختلف مثل کمبود بودجه از مسیر و هدف اصلی خود فاصله گرفته است. 

وي یادآورشد: در کمیسیون معادن اتاق اصفهان براي استفاده از پتانسیل هاي این سازمان خبره و علمی در ماه هاي اخیر طی یک
تفاهمنامه سه جانبه با سازمان زمین شناسی، سازمان صمت اصفهان و اتاق بازرگانی اصفهان سعی شده این نقصان را در حوزه

 
اکتشافات استانی برطرف شود. 

 
لزوم بهره گیري از نظرات بخش خصوصی 

وي با بیان اینکه از سرمایه گذاري هاي صورت گرفته در بخش معدن حمایت نمی شود، تصریح کرد: متاسفانه نگاه تنبیه ي مدیران
بالادستی وزارت صمت صدمات بسیار جدي را بر پیکره تولید و سرمایه گذاران معدنی کشور وارد کرده و براي رفع این چالش دولت
باید و موظف است مطابق مواد 2و3 قانون بهبود مستمر محیط کسب و کار، از ظرفیت هاي تخصصی و تجربی فعالان بخش خصوصی

 
و تشکل هاي معدنی در تصمیمات و دستورالعملهاي صادره خود استفاده کند. 

وي با بیان اینکه قانون گذاري هاي حوزه هاي مختلف مثل معدن، اکثرا بدون نظر و مشارکت فعالان آن است، افزود: تصمیم ها و
دستورالعمل هاي دولت در سال هاي اخیر بدون در نظرگرفتن نظرات تخصصی تشکل هاي مرتبط و بیشتر بصورت دستوري و
احساسی اتخاذ شده و متاسفانه اثرات جبران ناپذیري در کل چرخه معدنکاري و حتی بر بازار فروش داشته است و در عمل بقا و

 
امنیت سرمایه ذي نفعان معدنی را دچار خدشه کرده است. 

به گفته وي طرح اصلاح قانون معادن بدون مشورت با بخش خصوصی در مجلس کلید خورده که در صورت عدم تغییر این طرح و
تصویب آن فاجعه اي براي بخش معدن رقم خواهد خورد که البته کمیسیون معادن اصفهان نظرات پیشنهادي خود در این زمینه را

 
نیز به کمیسیون صنایع و معادن مجلس اعلام کرده است. 



فرهادي گفت: با کمک فعالان حوزه رسانه و خبر و مطالبه گري ما معدنی ها این نکته مورد توجه ویژه تصمیم باشد که حوزه معدن
بخشی ""محق"" است نه صرفا طبقه اي ""مکلف"" و به طور حتم تغییر نگرش نیاز دارد



با حضور رئیس جمهور: فاز نخست پالایشگاه نفت سنگین قشم به بهره برداري

می رسد+ فیلم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  339  |  تاریخ: 1399/10/21

به گزارش خبرگزاري فارس از قشم، قاسم محمودي
شامگاه امروز در گفت وگویی رسانه اي اظهار داشت:
عملیات ساخت پالایشگاه نفت سنگین قشم از سال 1396

 
آغاز شده است. 

وي افزود: 85 میلیون یورو از سرمایه مورد نیاز طرح توسط
صندوق توسعه ملی و باقی اعتبار مورد نیاز تا 135 میلیون

 
یورو توسط منابع دالی شرکت و سهامداران تامین گردید. 

مدیرعامل پارس بهین پالایش قشم تصریح کرد: طرح احداث پالایشگاه با ظرفیت 70 هزار بشکه نفت در روز در 2 فاز 35 هزار بشکه

 
اي در حال انجام بوده که فاز نخست آن آماده بهره برداري است. 

محمودي ادامه داد: افتتاح فاز نخست پروژه براي حداقل 250 نفر به صورت مستقیم و براي افزون بر هزار نفر به صورت غیرمستقیم

 
ایجاد اشتغال خواهد داشت. 

وي با اشاره به تامین خوراك پروژه از چاه هاي سروش و نوروز، اضافه کرد: نفت خام توسط کشتی هاي نفتکش به اسکله حرا در

 
مجاورت پالایشگاه منتقل و از اسکه با خط لوله فاصله حدود یک کیلومتري را تا پالایشگاه طی می کند. 

مدیرعامل پارس بهین پالایش قشم گفت: نفت خام سنگین به ترتیب وارد 2 واحد تقطیر در اتمسفر و تقطیر در خلا شده و مواد

 
سنگین قیري از نفت خام سنگین تفکیک می شود که در نتیجه 2 محصول قیر و نفت خام سبک تولید می شود. 

محمودي ادامه داد: انواع قیر تولیدي در بازارهاي داخلی و خارجی داراي ارزش است و نفت خام سبک تولیدي نیز نسبت به نفت خام

 
سنگین ورودي داراي حدود پنج دلار ارزش افزوده است. 

وي اظهار داشت: بازار هدف صادراتی پالایشگاه عمدتا کشورهاي آفریقایی و هندوستان است که رتبه ایران در بازارهاي جهانی را ارتقا

 
می دهد. 

مدیرعامل پارس بهین پالایش قشم تصریح کرد: ایجاد ارزش افزوده، استفاده از پتانسیل هاي منطقه آزاد قشم، اشتغال زایی و صادرات

 
از دیگر اهداف این پروژه به شمار می رود. 



محمودي خاطرنشان کرد:  این پالایشگاه در زمینه ایمنی، بهداشت و محیط زیست رکورد 9 میلیون نفر ساعت بدون حادثه را به ثبت

 
رسانده است. 

به گزارش فارس، قرار است فاز نخست این پروژه 46 هکتاري روز پنجشنبه  25 دیماه امسال با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور

 
در جزیره قشم به بهره برداري برسد. 

 
  

 
 

 
  

انتهاي پیام/88050
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هشدار وزارت کار درباره آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ پایین

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  340  |  تاریخ: 1399/10/21

فصل اقتصاد - تهران - ایرنا - معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به
انتشار آگهی هاي جعلی اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد.

فصل اقتصاد - معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار
آگهی هاي جعلی اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود

 
پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد. 

به گزارش روز یکشنبه ایرنا از وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال در اطلاعیه
اي اعلام کرد: برخی از افراد سودجو با استفاده از نیاز مردم

و جلب اعتماد آن ها با انتشار آگهی هاي جعلی و با عناوینی همچون اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود کم به نام وزارت تعاون،کار

 
و رفاه اجتماعی با وعده هاي دروغین به دنبال جذب مشتري، اخاذي،کلاهبرداري و سوء استفاده از مردم هستند. 

بر اساس اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال، حمایت از متقاضیان طرح هاي سرمایه گذاري به منظور توسعه کسب و کار فقط از
طریق "سامانه کارا" که تنها سامانه رسمی و قانونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر بوده و درخواست متقاضیان
پس از ثبت نام در سامانه از طریق "دستگاه هاي اجرایی ذیربط" در شهرستان ها و استان ها و"کمیته فنی" و "موسسات

 
عامل" بررسی می شود. 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی از افراد خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد مشکوك،

 
موضوع را از ساعت 9 صبح الی 14 به دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال به شماره 02164492810 اطلاع دهند. 

سامانه «کارا» با هدف ثبت نام دریافت تسهیلات طرح هاي توجیهی اشتغالزا در دو برنامه «اشتغال فراگیر» و «اشتغال روستایی»

 
دولت از روز دوشنبه فعالیت خود را آغاز کرد. 

به گزارش ایرنا، این سامانه کارا به نشانی اینترنتی WWW.KARA.MCLS.GOV.IR از سوي وزارت تعاون و در سال 96 براي
دریافت تسهیلات مورد نیاز براي راه اندازي کسب و کارهاي خود بویژه در مناطق کمتر برخوردار و یا داراي نرخ بیکاري بالا طراحی

شده است.



بازدید مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم از بزرگ ترین مجتمع تولید لوازم

خانگی کشور در اصفهان + تصاویر

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  341  |  تاریخ: 1399/10/21

فصل اقتصاد - گروه استان ها ـ مدیرعامل و جمعی از مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم از بزرگ ترین مجتمع تولید لوازم
خانگی ایران در اصفهان بازدید کردند و در جریان تولیدات گروه صنعتی انتخاب قرار گرفتند.

 
 

فصل اقتصاد - گروه استان ها ـ مدیرعامل و جمعی از مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم از بزرگ ترین مجتمع تولید لوازم خانگی ایران

 
در اصفهان بازدید کردند و در جریان تولیدات گروه صنعتی انتخاب قرار گرفتند. 

 
- اخبار استانها - 

به گزارش فصل اقتصاد از اصفهان ، مجید قلی زاده مدیرعامل خبرگزاري تسنیم و جمعی از مدیران ارشد خبرگزاري در سفر به استان

 
اصفهان از کارخانجات گروه صنعتی انتخاب بازدید کردند. 

مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم در این بازدید ابتدا در واحد پاسخگویی به مشتریان گروه صنعتی انتخاب حضور یافتند و در جریان
خدمات و امکانات پس از فروش محصولات این شرکت قرار گرفتند. به گفته مسئولان این واحد، خدمات تلفنی به صورت شبانه روزي
به مشتریان در سراسر کشور عرضه می شود. همچنین مشتریان در کمتر از 20 ثانیه به یکی از اپراتورهاي واحد پاسخگویی گروه

 
صنعتی انتخاب متصل خواهند شد. 



 
 

مدیران تسنیم در ادامه بازدید از کارخانجات گروه صنعتی انتخاب از خط تولید قطعات پلاستیکی و پلیمري لوازم خانگی دیدن کردند.
به گفته کارکنان این خط تولید، قطعات پلاستیکی و پلیمري کلیه این لوازم، از قطعات ریز 1.5 گرمی تا قطعات 35 کیلوگرمی در این

 
خط، تولید می شوند. 

همچنین یکی از کارکنان در پاسخ به سئوال مدیران مبنی بر چگونگی تامین مواد اولیه گفت: براي تولید این محصولات به حدود 30
نوع مواد اولیه اصلی نیازمندیم که همه این مواد در همین بخش تولید می شوند و ماهیانه حدود 7 میلیون قطعه براي 50 محصول

 
گروه صنعتی انتخاب در این خط، تولید می شوند. 

خط تولید قطعات پلاستیکی و پلیمري افزایش ظرفیت چشمگیري را در یک سال اخیر به خود دیده است؛ براي مثال در سال گذشته
2 خط به منظور تولید زه و پروفیل هاي یخچال وجود داشت که امسال این تعداد به 8 خط افزایش یافته است. این افزایش ظرفیت به
افزایش نیروي انسانی و کارآفرینی این خط تولید منتج شده و در شرایطی که سال 99 با شیوع کرونا همراه بود، کارکنان خط تولید

 
قطعات پلاستیکی و پلیمري گروه صنعتی انتخاب نه تنها کاسته نشدند بلکه از 350 نفر به بالاي هزار نفر رسیدند. 

 
 

مدیران تسنیم در ادامه به بازدید از آزمایشگاه تست میزان پاکی ماشین هاي لباسشویی تولیدي گروه صنعتی انتخاب پرداخت. میزان
پاکی پارچه براساس سنجش ها و استانداردهاي روز دنیا بررسی می شود که به گفته کارکنان، ماشین هاي لباسشویی گروه صنعتی

 
انتخاب به این استانداردها رسیده است. 

آزمایشگاه سنجش میزان صوت ماشین هاي لباسشویی مقصد دیگري بود که مدیران تسنیم از آن بازدید کردند. این آزمایشگاه با
فضایی آکوستیک و مناسب براي سنجش صوت و یافتن معایب صوتی با همکاري مهندسان کانادایی به تازگی تاسیس شده و به

 
کاهش صوت هاي آزاردهنده کمک بسیاري می کند. 



مدیران تسنیم همچنین از آزمایشگاه سنجش عملکرد یخچال ها در شرایط مختلف نیز بازدید کرد. تفاوت آب و هوایی در کشور و
همچنین صادرات محصولات گروه صنعتی انتخاب به دیگر کشورها نباید باعث کاهش سطح کیفی عملکرد محصولاتی چون یخچال

 
شود، بنابراین سنجش عملکرد یخچال در همه شرایط آب و هوایی و میزان رطوبت هاي مختلف لازم است. 

 
 

مدیران ارشد خبرگزاري تسنیم سپس از خط تولید لوازم خانگی و واحد عیب یابی گروه صنعتی انتخاب بازدید کرد. قطعات
پلاستیکی، فلزي و برقی تولید شده در نهایت به این خط تولید فرستاده شده و مونتاژ و نصب قطعات و در نهایت عیب یابی محصول
تولیدي در این بخش تولیدي صورت می گیرد. سرعت تولید محصولات در این خط افزایش چشمگیري داشته به گونه اي که در آینده

 
اي نزدیک در هر 38 ثانیه یک دستگاه یخچال ساید باي ساید در این بخش تولید خواهد شد. 

خط تولید قطعات فلزي، نصب و مونتاژ تلویزیون و خط تولید قطعات الکتریکی از دیگر بخش هایی بود که مدیران ارشد تسنیم از آن
بازدید کردند. مدیران ارشد تسنیم همچنین سري هم به واحد فروش گروه صنعتی انتخاب زدند و با برخی محصولات و ویژگی هاي
منحصر به فرد آن آشنا شدند. به گفته کارشناسان واحد فروش و مطابق با آمارها و استانداردهاي روز دنیا، محصولات گروه صنعتی
انتخاب با کیفیتی بالا و قیمتی کمتر از نمونه هاي مشابه خارجی در دسترس عموم قرار دارد. رضایتمندي مشتریان از این محصولات

 
چشمگیر بوده و این می تواند به جهش تولید و عرضه محصولاتی در حد رضایت مردم کمک شایانی کند. 

مجید قلی زاده مدیرعامل خبرگزاري تسنیم و مدیران ارشد خبرگزاري در ادامه با محمدرضا دیانی، مدیرعامل اجرایی گروه صنعتی
انتخاب دیدار و گفتگو کرد و از وضعیت تولیدي و اقتصادي کارخانجات گروه انتخاب باخبر شد. همچنین دیانی به عنوان یکی از

 
فعالان اقتصادي برتر کشور راهکارهایی براي نجات اقتصاد ایران مطرح کرد. 

 
 

گروه صنعتی انتخاب توجه ویژه اي نیز به پیوند دانشگاه با صنعت دارد. چندین شرکت دانش بنیان زیرمجموعه گروه انتخاب هستند و



 
همچنین چندین قرارداد با دانشگاه هایی همچون دانشگاه صنعتی شریف و دانشگاه صنعتی اصفهان عقد شده است. 

انتهاي پیام/174/ش



کمک به ایتام اشنویه 26 درصد افزایش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  342  |  تاریخ: 1399/10/21

مهاباد- ایرنا- رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) اشنویه گفت: امسال 2 میلیارد 600 میلیون ریال کمک به حساب ایتام
این شهرستان واریز شده که 26 درصد بیشتر از سال گذشته است.

مهاباد- ایرنا- رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) اشنویه
گفت: امسال 2 میلیارد 600 میلیون ریال کمک به حساب
ایتام این شهرستان واریز شده که 26 درصد بیشتر از سال

 
گذشته است. 

سامان چیانه روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: در حال حاضر 655 فرزند ایتام و محسنین تحت
حمایت کمیته امداد امام خمینی (ره) این شهرستان قرار
دارند که این افراد شامل فرزندان بدسرپرست، سرپرست

 
مجهول الهویه و سرپرست مریض صعب العلاج هستند. 

وي بیان کرد: از مجموع ایتام و محسنین تحت حمایت کمیته امداد این شهرستان 35 درصد آن را ایتام و 65 درصد دیگر را فرزندان

 
محسنین تشکیل می دهند. 

رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) اشنویه اظهار داشت: 850 حامی نیک اندیش حمایت از ایتام و فرزندان مشمول طرح محسنین

 
را در این شهرستان برعهده دارند که 350 نفر آن را حامی بومی و مابقی را حامیان غیربومی تشکیل می دهند. 

وي افزود: اجراي برنامه هاي هر کارمند یک حامی و حامی یابی از طریق حامیان موجود در قالب طرح "سفیران ایتام" از برنامه هاي

 
کمیته امداد براي جذب و تثبیت حامیان است. 

چیانه در زمینه پرداخت تسهیلات به مددجویان نیز گفت: از ابتداي امسال تاکنون 53 میلیارد و 350 میلیون ریال وام اشتغال به

 
مددجویان متقاضی واجد شرایط این شهرستان پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: این مبلغ در راستاي توانمندسازي، خودکفایی و اشتغال زایی مددجویان در حوزه هاي کشاورزي، دامپروري، تولید فرش

 
دستباف، خیاطی، صنعت، خدمات و اصناف به 111 مددجوي زیرپوشش این شهرستان پرداخت شده است. 

وي در خصوص توزیع تبلت بین دانش آموزان نیازمند نیز افزود: برحسب مراجعه مددجویان به این نهاد مبنی بر اینکه فرزندان آنان به
علت نداشتن تبلت و گوشی موبایل از تحصیل باز می مانند، 59 تبلت به ارزش885 میلیون ریال براساس اولویت بین آنان توزیع شده

است. 



 
هم اکنون 2 هزار و 796 خانوار با جمعیت بیش از 6 هزار و 461 نفر در اشنویه تحت حمایت کمیته امداد امام خمینی (ره) هستند. 

 
اشنویه با 75 هزار نفر جمعیت در جنوب آذربایجان غربی و هم مرز با کشورهاي عراق و ترکیه واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- آذربایجان غربی 

 
- اشنویه 

- کمیته امداد امام خمینی



انتخابات هیئت مدیره شرکت سهام عدالت بهمن ماه برگزار می شود

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  343  |  تاریخ: 1399/10/21

بندرعباس - معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت امور اقتصاد و دارایی گفت: انتخابات هیئت مدیره شرکت سهام عدالت تا
پایان بهمن ماه برگزار می شود. نوشته انتخابات هیئت مدیره شرکت سهام عدالت بهمن ماه برگزار می شود اولین بار در

درآمد نیوز. پدیدار شد.

بندرعباس &– معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت امور
اقتصاد و دارایی گفت: انتخابات هیئت مدیره شرکت سهام

 
عدالت تا پایان بهمن ماه برگزار می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، علی عسکري عصر یکشنبه در
آیین معارفه مدیرکل امور اقتصاد و دارایی استان هرمزگان،
با بیان اینکه هرمزگان استانی با اهمیت ویژه در اقتصاد

ایران است، گفت: انتصاب مدیر توانمند و داراي تعلقات محیطی به این استان، براي مدیریت اداره کل اقتصاد مورد تأکید وزارتخانه بود

 
که خوشبختانه این امر تحقق پیدا کرد. 

عسکري با اشاره به مدت زمان سرپرستی هدایت اله خسروانی فرد در اداره کل امور اقتصاد و دارایی هرمزگان، افزود: طی این مدت از

 
توانایی هاي وي توانستیم بهره بگیریم و آرامش بر مجموعه حاکم شد. 

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت اقتصاد، دارا بودن دو ویژگی دانش و تجربه را از دغدغه هاي انتصاب مدیران در وزارت اقتصاد
عنوان کرد و گفت: خوشبختانه با رایزنی انجام شده، فرد خوشنامی در استان انتخاب شد و در حوزه مدیریتی اگرچه به طور عمده در

 
دانشگاه خدمت کرده اما در حوزه مالی هم صاحب تجربه و صاحب نظر است. 

وي با تأکید بر وظیفه مدیران در راستاي ظرفیت سازي، به عنوان لازمه پیشبرد مؤثر اهداف در هرمزگان گفت: مدیران باید از
توانمندي ها و ظرفیت دیگر دستگاه هاي اجرایی نیز استفاده کنند و این اتفاق آینده بهتر و مناسب تري را براي استان رقم خواهد زد.
عسکري، با بیان اینکه روحیه تعامل پذیري می تواند در پیشبرد کارها بسیار مؤثر باشد، بهبود کسب و کار را یکی از رسالت هاي مهم
مجموعه وزارت اقتصاد در راستاي توسعه اشتغال و سرمایه گذاري در استان برشمرد و اضافه کرد: ایجاد بستر براي به فعلیت رسیدن
سرمایه گذاري داخلی و خارجی در کشور و استان مهم هرمزگان یکی از دغدغه ماست که هر چقدر بتوانیم در جذب سرمایه گذاري

 
موفق عمل کنیم، در خدمت به کشور و مردم عزیز ایران موفق تر عمل کرده ایم. 

معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت اقتصاد و دارایی، سهام عدالت را یکی از دغدغه هاي مهم کنونی دولت عنوان کرد و با اشاره به
دستور مقام معظم رهبري به دولت و وزارت اقتصاد براي تسریع در ساماندهی سهام عدالت و واگذاري مدیریت سهام به سهامداران،
تصریح کرد: بر همین اساس تا پایان بهمن ماه انتخابات هیئت مدیره شرکت سهام عدالت انجام و شرکت سهام عدالت با شکل

 
جدیدي مدیریت خواهد شد. 

وي با اشاره به ظرفیت بزرگ مالی شرکت سهام عدالت در استان ها، گفت: سهام عدالت با سرمایه عظیمی که در اختیار دارد می تواند
نقش پررنگ تري در اقتصاد خانوارها ایفا کند و با پشتوانه این سرمایه بزرگ می تواند سرمایه گذاري جدید از طریق اوراق بازار سهام،

 
منابع بانکی و … شکل بگیرد. 

عسکري تصریح کرد: پس از ثبت نام سهام عدالت در مرحله فعلی و رسیدن به حد نصاب حداقل 51 درصد، مجامع در مرحله اول و



دوم برگزار و اعضاي هیئت مدیره شرکت سهام عدالت در استان ها انتخاب می شوند که تحقق آن گام بزرگ و رو به جلو در راستاي
مدیریت درست منابع سهام عدالت است.



نوسازي 5 هزار تاکسی تا پایان سال جاري

منبع: شفا آنلاینشماره خبر:  344  |  تاریخ: 1399/10/21

شفاآنلاین>سلامت>آلودگی هوا در تهران بیداد می کند.
یکی از راه هاي رفع آلودگی توسعه و نوسازي ناوگان حمل
و نقل عمومی است. معاون حمل و نقل ترافیک شهرداري
تهران از نوسازي 5 هزار تاکسی تا پایان سال جاري خبر
داد و گفت: براي خرید واگن هم برنامه هاي داریم.به
گزارش شفاآنلاین:الودگی هوا همچنان استمرار
دارد.،هشدارها و تذکراتی هر از چند از سوي مسوولان داده
می شود، ولی به گفته محسن هاشمی رئیس شوراي شهر
تهران متأسفانه جهت مقابله با آلودگی هوا در پایتخت،
آنطور که باید و شاید اقدام ویژه اي صورت نگرفته است و

 
باید کارهاي ویژه تري جهت مقابله با این معضل انجام شود. 

شهروندان تهرانی حدود 3 هفته است که با آلودگی هوا دست و پنجه نرم می کنند. از سوي دیگر یکی از متهمان اصلی آلودگی،

 
مازوت سوزي در کارخانه هاي اطراف تهران است، هر چند که عده اي این موضوع را تأئید و عده اي آن را رد می کنند. 

یکی از راهکارهاي رفع آلودگی هوا در پایتخت، توسعه حمل و نقل عمومی با رویکرد مترو است، اما در چند سال گذشته در زمینه

 
توسعه حمل و نقل عمومی اقدام جدي صورت نگرفته است. 

اما در چند ماه گذشته چند ایستگاه مترو در تهران افتتاح شد و همچنین 100 دستگاه اتوبوس وارد ناوگان حمل و نقل عمومی شد.

 
نوسازي ناوگان حمل ونقل عمومی می تواند در کاهش آلودگی هوا تأثیر مستقیم داشته باشد. 

 
ورود 150 اتوبوس جدید تا 2 ماه آینده/مناقصه براي 250 دستگاه اتوبوس دیگر 

سیدمناف هاشمی معاون حمل و نقل ترافیک شهرداري تهران که از خردادماه سکان اداره این معاونت را برعهده گرفته است، درباره
نوسازي اتوبوس، واگن و تاکسی به خبرنگار فارس گفت: نوسازي ناوگان در دستورکار است. 100 دستگاه اتوبوس را وارد ناوگان کردیم

 
و قرار است تا پایان سال 150 اتوبوس دیگر هم وارد ناوگان حمل و نقل عمومی شوند. 

وي در ادامه اضافه کرد: مناقصه اي در این زمینه تا پایان سال برگزار می شود و بعد از مشخص شدن برنده، کارها انجام می شود. ما
در برنامه خود ورود 500 دستگاه اتوبوس را به ناوگان داشته ایم. تاکنون 100 اتوبوس وارد و 150 اتوبوس دیگر هم تا دو ماه آینده
وارد خطوط می شود و در مناقصه اي که برگزار می شود 250 اتوبوس دیگر هم وارد ناوگان می شود و به نظر می رسد این 250

 
اتوبوس در شش ماهه اول سال 1400 وارد خطوط شود. 



 
نوسازي 5 هزار دستگاه تاکسی تا پایان سال جاري/وام 90 میلیونی به تاکسیران 

معاون حمل و نقل ترافیک شهرداري تهران همچنین در خصوص نوسازي تاکسی هاي شهر تهران گفت: از چند محل براي نوسازي
تاکسی ها وام تهیه می کنیم و میزان این وام 50، 70 و 90 میلیون تومان است و این وام از محل بانک کارآفرینی امید، مهر و تبصره

 
18 سازمان برنامه و بودجه و همچنین پست بانک تهیه می شود. 

هاشمی با تأکید بر این موضوع که تاکنون 2500 دستگاه تاکسی تاکنون نوسازي شده است، گفت: این رقم کم است و ما تلاش می

 
کنیم با مدیریت جدیدي که در تاکسیرانی حاکم شده است، تا پایان سال 5 هزار دستگاه تاکسی نوسازي شود. 

وي با بیان اینکه مدیر جدید تاکسیرانی باید روزانه گزارش عملکرد در این زمینه را ارائه کند، گفت: هدفگذاري ما بر روي نوسازي 15

 
هزار تاکسی بود، اما تمام کار دست ما نیست و این موضوع چند عاملی است و خودروساز و... نیز در این زمینه نقش دارند. 

وي همچنین در خصوص نوسازي ناوگان مترو گفت: غیر از بخش افتتاح ایستگاه ها که در خطوط 6، 7 و 3 داریم، بحث نوسازي واگن

 
از اهمیت خاصی برخوردار است. 

 
ماجراي 315 واگن مترو در تهران/ورود به ناوگان از 2 سال آینده 

وي در خصوص نوسازي ناوگان مترو گفت: براي اورهال قطارها از محل اعتبارات تبصره 18 که توسط سازمان برنامه و بودجه تأمین
می شود، می توانیم تعدادي واگن وارد کنیم. ما همچنین قرارداد 105 دستگاه واگن را با واگن سازي تهران بستیم و همچنین قرارداد
105 دستگاه دیگر از محل اعتبارات تبصره 18 سازمان برنامه و بودجه و با مشارکت دولتی و بخش خصوصی انجام می شود و
همچنین یک قرارداد 105 دستگاه دیگر از محل انبوه سازي واگن هاي ملی را دنبال می کنیم. اولین واگن ملی تا پایان بهمن به بهره

 
برداري می رسد و با کمک سورنا ستاري معاون رئیس جمهور قرارداد 105 دستگاه واگن تولید داخل هم بسته می شود. 

 
به گفته هاشمی ، این واگن ها ، حداقل دو سال طول می کشد تا وارد خطوط مترو شوند. 

یکی از مشکلات در خصوص عدم توسعه حمل و نقل عمومی این است که دولت در چند سال گذشته به تعهدات خود در این زمینه
عمل نکرده است، اما اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور خبر داد که بخش عمده درآمد دولت از فروش نفت بوده و رقم
مستقیم و غیرمستقیمی در این زمینه در بودجه داشته است که اکنون کاهش یافته، ولی با این وجود دولت در افزایش و توسعه حمل

 
و نقل عمومی در کلان شهرها از جمله تهران اقدامات زیادي انجام داده است. 

وي ادامه داد: زمانی که در سال هاي پیش تحریم برداشته شد، 2 میلیارد دلار از منابع چین به مترو اختصاص یافت که یک میلیارد
دلار آن براي شهرداري تهران بود که البته با تحریم هاي جدید به مشکل خورد و همچنین 305 واگن نیز درنظر گرفته شده بود و

 
نمی توان گفت کمک هاي دولت کمرنگ است. 

 
ستاد کرونا تصویب کرد که اواخر امسال بتوانیم نفت بدهیم و اتوبوس ساخته و نیمه ساخته وارد کنیم 

جهانگیري تأکید کرد: ستاد کرونا تصویب کرد که اواخر امسال بتوانیم نفت بدهیم و اتوبوس ساخته و نیمه ساخته وارد کنیم. با اینکه

 
بسیاري از اتوبوس ها را در داخل کشور می سازیم، اما شرایط حمل و نقل عمومی تهران این موضوع را می طلبد. 



البته نمایندگان مجلس هم به میدان آمده و در خصوص تجهیز و نوسازي ناوگان تأکید دارند.مهدي شریفیان عضو مجمع نمایندگان
تهران در این باره می گوید: لازمه استقبال مردم از تردد درون شهري و برون شهري با وسایل نقلیه عمومی نوسازي مستمر و افزایش
کیفیت سفر است و براي این نوسازي، خودروها باید منابع مناسب مالی تأمین شود و در این صورت مردم هم با استقبال بیشتري از

 
وسایل حمل و نقل عمومی استفاده می کنند. 

وي تأکید کرد: به دلیل شرایط سخت اقتصادي موجود و تحمیل هزینه هاي سرسام آور به تاکسیرانان به دلیل فرسودگی خودروها
امکان تعویض این خودروها بدون دریافت تسهیلات کم بهره میسر نبوده و لازم است براي این موضوع حمایت لازم انجام شود. البته

 
اقداماتی در این زمینه صورت گرفته است. 

نوسازي و تجهیز ناوگان حمل و نقل عمومی یکی از برنامه هاي شهرداري تهران است چرا که باعث آلودگی محیط می شود. پیروز

 
حناچی شهردار تهران در این باره گفت: نوسازي و تجهیز ناوگان عمومی در دستورکار است. 

 
نوسازي و تجهیز ناوگان اتوبوسرانی و مترو از مهمترین برنامه هاي شهرداري در حوزه محیط زیست است 

وي ادامه داد: کثرت خودروها، افزایش مصرف سوخت هاي فسیلی در بخش هاي ساختمان، حمل و نقل و صنعت، انتشار گازهاي
گلخانه اي، آلودگی هوا و افزایش جزایر حرارتی در شهر باعث شده است که پایتخت را در مسیر گرم شدن و در نتیجه تشدید این

 
مشکل پیش ببرد. 

وي همچنین در خصوص استفاده از خودروهاي برقی در شهر تهران، گفت: استفاده از اسکوترها و موتورهاي سنگین برقی و همچنین

 
درنهایت نوسازي و تجهیز ناوگان اتوبوسرانی و مترو از مهمترین برنامه هاي شهرداري در حوزه محیط زیست است. 

یکی از مشکلات اساسی در متروي تهران، اورهال کردن قطارهاست. تعدادي از قطارها از رده خارج شده و نیازمند تعمیر و بازسازي
دارند. اما به گفته فرنوش نوبخت مدیرعامل شرکت بهره برداري مترو در این زمینه مشکل هزینه اي وجود دارد و در صورت تأمین

 
منابع می توان این مشکلات را برطرف کرد. 

 
عمر بالاي اتوبوس هاي تهران/ براي حل مشکل اتوبوس هاي فرسوده نیاز به عزم ملی است 

البته حجم فرسودگی ناوگان حمل و نقل عمومی بالاست و رفع این مشکل فقط برعهده شهرداري نیست و باید نهادهاي مسئول در
این زمینه هم ورود کنند. محمود ترفع مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهر تهران می گوید: با توجه به عمر بالاي اتوبوس هاي حمل و

 
نقل عمومی، در نظر داریم از محل اعتبارات صندوق امید، نسبت به بازسازي اتوبوس هاي فرسوده اقدام کنیم. 

وي در ادامه اضافه کرد: براساس مطالعات انجام شده، در بعضی از خطوط به دلیل تقاضاي کم استفاده از اتوبوس در این مسیرها

 
توجیه ندارد و مینی بوس ها براي خطوط کم تقاضا درنظر گرفته شده است. 

وي تأکید کرد: براي حل مشکل اتوبوس هاي فرسوده نیاز به عزم ملی است و حل این مشکل فراتر از توان یک نهاد خاص همانند

 
شهرداري است. 



براساس این گزارش، ناوگان حمل و نقل عمومی در تهران فرسوده است و براي رفع آلودگی هوا باید حتماً این ناوگان نوسازي شود، اما
در این بین مشکلات مالی وجود دارد، اما مدیران فعلی شهري معتقدند که تا پایان سال 150 دستگاه اتوبوس جدید وارد ناوگان شده

و همچنین برنامه اي براي توسعه متروو نوسازي ناوگان تاکسیرانی دارند.



رزمایش کمکهاي مومنانه در خیریه زنده یادان رضایی

منبع: تابناكشماره خبر:  345  |  تاریخ: 1399/10/21

سخنگوي کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: سازمان انرژي اتمی بر اساس زمانبندي در حال طراحی یک
راکتور مشابه با راکتور آب سنگین اراك پیش از نوسازي است.

به گزارش تابناك، با پیام زنده دکترحاج محسن رضایی
وباحضور حجت الاسلام والمسلمین سیداحمدي امام جمعه
شهرستان مسجدسلیمان؛قنبري معاون فرماندار؛جمعی
ازمدیران ادارات وبا اعلام رمز یازهرا(س) توسط دکترحاج
محسن رضایی مرحله هفتم رزمایش کمکهاي مومنانه
باهمکاري سپاه پاسداران و کمیته امداد حضرت امام (ره)در
موسسه خیریه زنده یادان احمد ومریم رضایی

 
مسجدسلیمان اجرا گردید. 

دراین برنامه که بمناسبت ایام شهادت حضرت فاطمه
زهرا(س)اجرا شد؛ طی تماس تلفنی دکترمحسن رضایی
دبیرمحترم مجمع تشخیص مصلحت ورییس هیئت امناي
خیریه زنده یادان احمد ومریم رضایی طی سخنانی
باتسلیت ایام شهادت حضرت فاطمه زهرا(س) وذکرفضائل
دخت نبی مکرم اسلام(ص)خدمت به اقشارمحروم را سیره
ائمه معصومین (ع) و مصداق عبادت برشمرد و باتشکر
ازحضور حجت الاسلام والمسلمین سیداحمدي امام جمعه
محترم گفت:حاج آقا سید احمدي خودفرزند درد کشیده

این شهرستان و به محرومیت هاي موجود واقف هستند و وجودشان منجربه توسعه فعالیت هاي حوزه هاي فرهنگی ومذهبی
درمسجدسلیمان خواهدشد دکترمحسن رضایی افزود :توسعه خدمات ، متنوع این خیریه باهدف خدمت به محرومین وجامعه بزرگ
مددجویی تحت پوشش همواره مورد توجه بنده و نیز اخواي اینجانب دکتر امیدوار بوده هست وگامهاي خوبی درحوزه توان افزایی
وحمایت ازاقشار محروم دراین خیریه برداشته شده است. درادامه دکتر حاج محسن رضایی باتشکر از مدیریت ودست اندرکاران این
تشکل مردمدمنهاد گفت:امیداست با همت همه عزیزان ازجمله دست اندرکاران این نهاد بویژه مدیریت سختکوش آن ؛زمینه براي

 
خدمت بیش ازپیش درجبهه محرومیت زدایی فراهم گردد. 

حجت الاسلام والمسلمین سیداحمدي نیز طی سخنانی باتسلیت ایام شهادت حضرت با اشاره به روایت واحادیث وشرح سیره ائمه
اطهار(ع)بخصوص مولا امیرالمومنین (ع) درتوجه ودستگیري ازمحرومین ادامه دادند :خدمت به محرومین ونیازمندان افضل عبادات
است وکمک به گشایش مشکلات نیازمندان موجب توجه وعنایت حق تعالی است. وي افزود: این خیریه که بدست
توانمندسردارسرلشکر دکترحاج محسن رضایی افتخار جهان اسلام بنیان نهاده شده است ؛ منشاءخدمات فراوان به شهروندان در حوزه



کمک به محرومین ومحرومیت زدایی است . مهندس قنبري معاون فرماندار طی سخنانی گره گشایی ازکارمردم را
بسیارارزشمندبرشمرد که رضایت حق تعالی را بدنبال دارد. درادامه با اعلام رمز یازهرا(س) این رزمایش توسط دکترحاج محسن
رضایی واهداي نمادین سبدهاي معیشتی به چهارخانواده توسط حجت الاسلام والمسلمین سیداحمدي امام جمعه؛ مهندس قنبري
معاون فرماندار؛ منصورنیا رییس کمیته امداد ؛فرجی رییس اداره تامین اجتماعی ؛دکترسیستانی مدیرواحددرمان خیریه ومکوندي
مدیر خیریه زنده یاداحمدرضایی انجام ودرادامه اهداي سبدهاي موادغذایی (هرسبد شامل 9قلم موادغذایی) به صدها خانواده نیازمند

 
ومحروم شهرستان هاي مسجدسلیمان؛لالی واندیکا انجام گرفت. 

گفتنی است موسسه خیریه زنده یادان احمدومریم رضایی بیش ازدوهزار خانوارمحروم ونیازمند را باهدف توان افزایی تحت پوشش
خدمات متنوع خوددرحوزه هاي معیشتی؛درمانی؛اشتغال وحرفه آموزي،آموزش خانواده و...دارد.



دیدار و تجلیل از خانواده شهدا

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  346  |  تاریخ: 1399/10/21

 
دیدار و تجلیل از خانواده شهدا 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید کردستان،
جعفر شرف خانی مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان
طی مراسمی در شهرستان بیجار به مناسبت گرامیداشت
دهه بصیرت و سالروز شهادت حاج قاسم سلیمانی از

 
خانواده شهدا دیدار و تجلیل کردند 

 
متن این تقدیرنامه به شرح ذیل می باشد: 

 
هوالشاهد 

 
سرکار خانم سیده لیلا یوسفی 

 
کارشناس محترم صندوق کارآفرینی امید شهرستان بیجار 

حماسه آفرینی بسیجیان دریا دل در روزگار سرنوشت ساز دفاع مقدس ، ضامن بقا و حافظ عزت و آزادگی ملت بزرگ ایران اسلامی
بود خاطره ي خوش از خودگذشتگی هایشان در ذهن و بر زبان مردم قدرشناس این سرزمین هماره باقی و بالنده خواهد ماند . در
راستاي ارج نهادن به مقام شامخ شهیدان و بزرگداشت سالگرد شهادت سردار دلها، سپهبد شهید قاسم سلیمانی که مقارن با
گرامیداشت دهه بصیرت می باشد فرصتی فراهم آورد تاضمن گرامیداشت آن صحنه هاي به یاد ماندنی رشادت ها ، حماسه آفرینی ها
و شهادت گلگون کفنان جاودانه تاریخ ایران اسلامی ، از جنابعالی ، تقدیر به عمل آورده و این لوح سپاس به رسم قدر شناسی و یادبود

 
به شما اهداء گردد . بهروزي ، موفقیت ، سلامتی و سربلندي همواره قرین شما خانواده معزز باد. 

 
جعفر شرف خانی 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کردستان



اخبار مهم امروز گروه سیاسی برنا

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  347  |  تاریخ: 1399/10/21

خبر، مصاحبه و گزارش هاي پر بازدید گروه سیاسی را هر روز در ساعت 20 در خبرگزاري برنا بخوانید.

اخبار مهم امروز گروه سیاسی برنا خبر، مصاحبه و گزارش
هاي پر بازدید گروه سیاسی را هر روز در ساعت 20 در

 
خبرگزاري برنا بخوانید. 

به گزارش برنا؛ اخبار پر بازدید گروه سیاسی خبرگزاري برنا

 
را بخوانید: 

رئیس جمهور در ستاد هماهنگی اقتصادي دولت: دگرگون
کردن شاکله و ساختار بودجه، مطمئنا غیرقابل قبول است/

بازار بورس یک نهاد اصلی در ایجاد و حفظ تعادل در اقتصاد کشور است در یکصد و نود و پنجمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي
دولت که امروز یکشنبه به ریاست حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن روحانی رییس جمهور تشکیل شد، رییس سازمان برنامه و

 
بودجه گزارشی از بررسی لایحه بودجه سال 1400 در مجلس شوراي اسلامی ارایه کرد و مورد تبادل نظر قرار گرفت. 

 
 ///

یک کارشناس مسائل بین الملل: قطع همکاري ایران با آژانس فشار بیشتري بر ایران تحمیل می کند/ اخراج بازرسان آژانس تاثیري بر
لغو تحریم ها ندارد یک کارشناس مسائل بین الملل در رابطه با ""اظهارنظر یک نماینده مبنی بر اینکه اگر تحریم ها رفع نشود،
بازرسان آژانس بین المللی انرژي اتمی را سوم اسفندماه اخراج می کنیم"" گفت: اجراي این طرح عملا منجر به قطع همکاري ایران با

 
آژانس می شود و در این صورت، فشار بیشتري بر ایران تحمیل می شود. 

 
 ///

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس دهم: آمریکا وارد دوران جدیدي از تنش شد/ افرادي که ترامپ را ساپورت می
کنند از نیروهاي افراطی در سطوح پایین اجتماعی و تحصیلاتی هستند عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس دهم
گفت: من فکر نمی کنم که آمریکایی ها دیگر از آن ثبات سیاسی و اجتماعی که تصور و تبلیغ می کردند، برخوردار باشند و حتما
شاهد یک سري تنش ها و درگیري هاي جدید و حتی اقدامات تجزیه طلبانه در برخی ایالات خواهیم بود و آمریکا وارد تنش جدیدي

 
شده که مدیریت آن براي فردي مثل بایدن، مشکل خواهد بود. 

 
 ///



علی باقري در واکنش به اظهارات حمیدرضا ترقی: اصولگرایان در بهترین حالت، 15 درصد از راي کل جامعه را دارند/ به زودي جبهه
جدید اصلاح طلبان براي انتخابات 1400 آغاز به کار خواهد کرد مدیرکل سیاسی وزارت کشور در دولت سید محمد خاتمی گفت:
بهتر بود حمیدرضا ترقی در آن نظرسنجی هایی که ما ندیدیم و او دیده، میزان گرایش به اصولگرایان را هم اعلام می کردند که چه

 
میزان است. 

 
 ///

رییس دفتر رییس جمهوري: درخواست یک شهروند روستایی اهل خراسان جنوبی به نتیجه رسید رییس دفتر رییس جمهوري با
انتشار پستی در شبکه اجتماعی اینستاگرام از پیگیري و به نتیجه رساندن درخواست یک شهروند روستایی اهل استان خراسان جنوبی

 
از سوي وزارت ارتباطات خبر داد. 

 
 ///

کاهش فوق العاده اشتغال خارج از کشور کارکنان دستگاه هاي اجرایی ابلاغ شد هیات دولت مصوبه مربوط به کاهش فوق العاده

 
اشتغال خارج از کشور کارکنان دستگاه هاي اجرایی را ابلاغ کرد. 

 
 ///

رئیس قوه قضائیه با ابلاغ دستورالعملی، دادستانی کل کشور را موظف کرد؛ اموال و دارایی نامشروع شناسایی و پس گرفته می شوند
رئیس قوه قضائیه با ابلاغ دستورالعملی، دادستانی کل کشور را موظف کرد با همکاري دستگاه هاي نظارتی و امنیتی و سازمان هاي
مردم نهاد هرگونه مستنداتی که حاکی از سوء استفاده احتمالی مسئولین از موقعیت شغلی یا جایگاه مدیریتی و کسب اموال نامشروع

 
شده را پیگیري کرده و اموال را به بیت المال بازگردانند. 

 
 ///

فعال سیاسی اصلاح طلب: اصلاح طلبان و اصولگرایان معتدل دو جریان در حال مذاکره هستند/ در انتخابات 1400 حتما گزینه هاي
معقول اصلاح طلبان هم باید باشند فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: اصلاح طلبان و اصولگرایان معقول و معتدل دو جریان در حال

 
مذاکره و رایزنی و تشکیل جلسه هستند که حتما گزینه هاي معقول جریان اصلاح طلبی باید حضور داشته باشند. 

 
 ///

واکنش مشاور روحانی به اظهارات کاظم صدیقی؛ غسال را به اداره آگاهی معرفی کنید حسام الدین آشنا به اظهارات کاظم صدیقی

 
درباره باز شدن چشم آیت االله مصباح یزدي در هنگام غسل واکنش نشان داد. 

 
 ///

نامه مهم محسن هاشمی به فائزه هاشمی محسن هاشمی خطاب به فائزه هاشمی نوشت: می دانم که در سالهاي اخیر برخوردهاي



نادرستی با تو، خانواده و فرزندت شده است که شاید باعث کشاندن تو به تندروي و خارج شدن از مشی میانه روي پدر گردیده، ولی

 
این دلیل نمی شود که به رییس جمهور کشور بیگانه امید ببندي ودم از استقلال بزنی. 

 
 ///

با موافقت نمایندگان؛ معیارهاي مدیر و مدبر بودن کاندیداهاي ریاست جمهوري تعیین شد نمایندگان مردم در مجلس شوراي اسلامی

 
معیارهاي مدیر و مدبر بودن کاندیداهاي ریاست جمهوري را مشخص کردند. 

 
 ///

پس از 50 سال با پیگیري دستگاه قضایی صورت گرفت؛ بازگشت 470 هکتار از مراتع گنبد کاووس به منابع طبیعی رئیس کل

 
دادگستري استان گلستان از بازگشت 470 هکتار از مراتع گنبد کاووس به منابع طبیعی پس از 50 سال خبر داد. 

 
 ///

یک فعال سیاسی اصلاح طلب: احزابی که به لیست اجماع ساز اصلاح طلبان اضافه شدند، نقش ناظر دارند یک فعال سیاسی اصلاح
طلب در رابطه با دو حزبی که به لیست اجماع ساز اصلاح طلبان اضافه شدند، گفت: این احزاب حق راي ندارند و فقط نقش آنها به

عنوان ناظر است.



هشدار وزارت کار؛ مراقب آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ پایین

باشید

منبع: پاناشماره خبر:  348  |  تاریخ: 1399/10/21

تهران (پانا) - معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی
هاي جعلی اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد.

تهران (پانا) - معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار
آگهی هاي جعلی اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود

 
پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد. 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار در اطلاعیه
اي اعلام کرد: برخی از افراد سودجو با استفاده از نیاز مردم

و جلب اعتماد آنها با انتشار آگهی هاي جعلی و با عناوینی همچون اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود کم به نام وزارت تعاون، کار و

 
رفاه اجتماعی با وعده هاي دروغین به دنبال جذب مشتري، اخاذي، کلاهبرداري و سوء استفاده از هموطنان هستند. 

حمایت از متقاضیان طرح هاي سرمایه گذاري به منظور توسعه کسب و کار فقط از طریق "سامانه کارا" که تنها سامانه رسمی و
قانونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر بوده و درخواست متقاضیان پس از ثبت نام در سامانه از طریق "دستگاه

 
هاي اجرایی ذیربط" در شهرستان ها و استان ها و"کمیته فنی" و "موسسات عامل" مورد بررسی قرار می گیرد. 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از هموطنان خواست در صورت مشاهده هرگونه مورد مشکوك،

 
موضوع را از ساعت 9 صبح الی 14 به دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال به شماره 02164492810 اطلاع دهند. 

وزارت کار اشتغال زایی اشتغال اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین



اجازه فروش و صادرات برق هم به ما نمی دهند!

اجازه فروش و صادرات برق هم به ما نمی دهند!

منبع: اکو فارسشماره خبر:  349  |  تاریخ: 1399/10/21

اکوفارس: رئیس انجمن نیروگاه هاي برق مقیاس کوچک گفت: وزارت نیرو نه تنها نسبت به خرید برق نیروگاه هاي مقیاس
کوچک اقدام نمی کند، بلکه اجازه فروش برق مستقیم، صادرات برق و یا تامین برق رمز ارزها را هم به ما نمی دهد و در

پاسخ مطالبات ما می گوید بروید بمیرید.

اکوفارس: رئیس انجمن نیروگاه هاي برق مقیاس کوچک گفت: وزارت نیرو
نه تنها نسبت به خرید برق نیروگاه هاي مقیاس کوچک اقدام نمی کند،

بلکه اجازه فروش برق مستقیم، صادرات برق و یا تامین برق رمز ارزها را هم به ما نمی دهد و در پاسخ مطالبات ما می گوید بروید
بمیرید. به گزارش اکوفارس، سید احسان صدر، رئیس انجمن نیروگاه هاي برق مقیاس کوچک در نشست خبري با رسانه ها، با بیان
اینکه 200 مگاوات از ظرفیت نیروگاه هاي مقیاس کوچک خاموش است، گفت: متاسفانه در حال حاضر مطالبات نیروگاه هاي تولید

 
برق پراکنده از وزارت نیرو به بیش از 2 هزار میلیارد تومان می رسد و همین امر باعث آسیب جدي به این بخش شده است. 

رئیس انجمن نیروگاه هاي برق مقیاس کوچک، با اشاره به نقش این نیروگاه ها در تامین برق کشور گفت: این نیروگاه هاي بازدهی
بین 42 درصد تا 48 درصد دارند و اگر نسبت به بازیافت حرارت در آن ها اقدام شود، بازدهی تا 75 درصد خواهند داشت. با توجه به

 
اینکه عمده این نیروگاه ها در محل مصرف احداث می شوند، لذا 15 درصد از تلفات شبکه توزیع را نیز به همراه ندارند. 

وي با اشاره به اینکه اشتغال نیروگاه هاي مقیاس کوچک 8 تا 10 برابر نیروگاه هاي بزرگ است، افزود: هزینه سرمایه گذاري این

 
نیروگاه ها کمتر از نصف نیروگاه هاي بزرگ بوده و همین امر منجر به اقتصادي شدن آن ها می شود. 

 
پاسخ عجیب وزارت نیرو به مطالبات نیروگاه داران بخش خصوصی 

این مقام صنفی در تشریح مشکلات عدیده نیروگاه داران مقیاس کوچک، تاکید کرد: قرارداد خرید تضمینی وزارت نیرو تنها 5 ساله
است و پس از آن برق نیروگاه هاي ما را در بازه زمانی 4 ماهه پیک مصرف خریداري کرده و در 8 ماه دیگر نسبت به خرید برق اقدام

 
نمی کند. 

صدر، ضمن انتقاد از عملکرد وزارت نیرو گفت: وزارت نیرو نه تنها نسبت به خرید برق نیروگاه هاي مقیاس کوچک اقدام نمی کند،
بلکه اجازه فروش برق مستقیم، صادرات برق و یا تامین برق رمز ارزها را هم به ما نمی دهد و در پاسخ مطالبات ما می گوید، بروید و

 
بمیرید. 

رئیس انجمن نیروگاه هاي برق مقیاس کوچک، با اشاره به شرایط بد اقتصادي نیروگاه داران مقیاس کوچک گفت: یکی از همکاران ما
به صندوق توسعه ملی در قالب تسهیلات ارزي نزدیک به 220 میلیارد تومان بدهکار است و مدل قراردادهاي وزارت نیرو، پاسخ به این

 
بدهی براي بخش خصوصی نزدیک به 300 سال زمان بر است. 

صدر در پاسخ به سوال خبرنگار وزارت نیرو مبنی بر اینکه چرا در شرایط فعلی اقتصادي همچنان شاهد افتتاح نیروگاه هاي مقیاس



کوچک هستیم، گفت: شروع بسیاري از پروژه هایی که اکنون افتتاح می شود، متعلق به 6 یا 7 سال گذشته است، از سوي دیگر

 
نیروگاه دار کاري جز این بلد نیست و این تنها راه درآمدزایی او است. 

رئیس انجمن نیروگاه هاي برق مقیاس کوچک با اشاره به مسئله رمز ارزها گفت: نمی دانم، چرا دولت به ما اجازه فروش برق به رمز

 
ارز را نمی دهد اما خود نسبت به تامین برق این واحدها اقدام می کند. 

 
تبانی روزانه در بورس انرژي اتفاق می افتد 

در ادامه این نشست خبري، محمد بیات، عضو هیئت مدیره انجمن نیروگاه هاي برق مقیاس کوچک گفت: پروانه صادرات برق براي
نیروگاه داران مقیاس کوچک صادر شد و به تبع آن این نیروگاه داران نسبت به عقد قرارداد براي صادرات برق به کشورهاي همسایه

 
اقدام کردند اما زمانی که خواستیم برق صادر کنیم، وزارت نیرو جلوي ما را گرفت و اجازه صادرات نداد. 

عضو هیئت مدیره انجمن نیروگاه هاي برق مقیاس کوچک، ضمن تاکید بر اینکه 60 درصد برق کشور توسط بخش خصوصی تامین

 
می شود، گفت: اگر بخش خصوصی در تامین تعهدات صادراتی برق خود ناتوان است، علت تنها ناتوانی دستگاه هاي دولتی است. 

بیات با اشاره به اینکه دولت در بخش برق رقیب بخش خصوصی شده است، بیان کرد: متاسفانه شاهد تبانی روزانه در بورس انرژي

 
هستیم و شرکت هاي توزیع برق مناطق مختلف با تبانی برق را با قیمت اندك از تولید کننده خریداري می کنند. 

این مقام صنفی در پایان با اشاره به این نکته که قیمت تمام شده برق براي ما نزدیک به 150 تومان براي هر کیلووات برآورد می
شود، گفت: متاسفانه نرخ خرید برق در 8 ماه از سال بر اساس قرارداد 329 معادل 40 تومان است که براي هیچ نهادي به صرفه

 
نیست با این نرخ کار کند. 

فارس



بهبود کیفیت آب آشامیدنی مطالبه جدي مردم شهرضاست

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  350  |  تاریخ: 1399/10/21

پیام سپاهان - اصفهان- استاندار اصفهان بهبود کیفیت آب آشامیدنی را مطالبه جدي اهالی شهرضا برشمرد و گفت: تیم
کارشناسی شرکت آب و فاضلاب به این موضوع رسیدگی و نسبت به کاهش ec آب آشامیدنی اقدامات لازم را انجام می

دهند.

پیام سپاهان - اصفهان- استاندار اصفهان بهبود کیفیت آب
آشامیدنی را مطالبه جدي اهالی شهرضا برشمرد و گفت:
تیم کارشناسی شرکت آب و فاضلاب به این موضوع
رسیدگی و نسبت به کاهش ec آب آشامیدنی اقدامات

 
لازم را انجام می دهند. 

EC به میزان املاح موجود در آب بستگی دارد، هرچقدر

 
این املاح بیشتر باشد، EC یا شوري افزایش می یابد. 

عباس رضایی روز یکشنبه در سفر یک روزه به شهرستان
شهرضا و ملاقات با مردم این شهرستان در جمع خبرنگاران مساله آب و کم آبی را از مسائل و مشکلات اصلی استان برشمرد و افزود:
استان اصفهان و شهرستان شهرضا در منطقه اي خشک واقع شده است به همین دلیل نمی توان صنایع آب بر را در این خطه توسعه

 
داد، از این رو از صنعتگران و علاقمندان به توسعه صنایع می خواهیم به سمت صنایع هاي تک و استفاده از پساب حرکت کنند. 

 
وي تصریح کرد : مردم شهرستان شهرضا مردم فهیم و اندیشمند بوده و در صحنه هاي مختلف انقلاب پیشگام و پیشرو بوده اند. 

استاندار اصفهان با بیان اینکه فهم و نگرش مثبت مردم شهرضا حاکی از فرهنگ بالاي آن هاست، ادامه داد: به همین جهت در ملاقات

 
مردمی بیشتر مسائل و مشکلات این شهرستان در جهت توسعه شهر مورد بررسی قرار گرفت. 

وي با اشاره به ساخت و ساز در حریم هاي غیرقانونی اضافه کرد: این موضوع با تشکیل جلسه اي با حضور مسئولان مربوطه در دستور

 
کار ویژه قرار گرفت تا ظرف 6 ماه آینده به صورت اصولی و منطقی حل و فصل شود. 

رضایی با بیان اینکه تاکنون اقدامات توسعه اي در امامزاده واجب التعظیم شاهرضا صورت نگرفته است، بیان کرد: مردم شهرستان
شهرضا تاکنون 800 شهید تقدیم نظام جمهوري اسلامی ایران کرده اند در این راستا براي حفظ کرامت و حرمت شهدا و خانواده آن
ها باید فرهنگسرا و سالنی با کمک اداره کل اوقاف و امور خیریه، متولی امامزاده و نماینده مردم شهرضا در مجلس شوراي اسلامی

 
احداث شود. 

استاندار اصفهان با اشاره به اینکه بیش از هزار معلول در شهرضا وجود دارد، گفت: در این شهرستان خانواده هایی با پنج معلول
زندگی می کنند که مطالباتی از جمله مسکن و وسیله حمل و نقل مخصوص معلولان داشتند که براي حل مشکلات آن ها اقدامات

 
مورد نیاز صورت می گیرد. 

وي با اشاره به مشکل نقدینگی برخی از صنعت گران شهرستان شهرضا افزود: در صورت داشتن مجوز، تسهیلات در گردش از طریق

 
بانک ها به آن ها داده می شود. 

رضایی ادامه داد: تلاش می کنیم صنعتگران از تسهیلات سرمایه اي استفاده کنند تا علاوه بر حل مشکلات صنایع اشتغال و تولید هم

 
ایجاد کنیم. 

به گفته وي، مشکلات صاحبان صنایع و واحدهاي اقتصادي با بانک ها در زمینه تسهیلات اگر با نگاه توسعه اي و به شرط آب بر



 
نبودن و رعایت ضوابط زیست محیطی و آلایندگی باشد، برطرف خواهد شد. 

استاندار اصفهان صبح روز یکشنبه در سفري یک روزه به شهرستان شهرضا به منظور افتتاح و بهره برداري از چند طرح عمرانی،

 
خدماتی، درمانی، کشاورزي و همچنین شرکت در جلسه شوراي اداري و دیدار چهره به چهره با مردم وارد این شهرستان شد. 

همچنین در بدو ورود به این شهرستان با حضور در گلستان شهداي شهرضا به مقام شامخ شهداي سرافراز به خصوص سردار شهید

 
همت و علماي این خطه اداي احترام کرد. 

 
شهرستان شهرضا با جمعیتی حدود 160هزارنفر ،23روستا و 2 شهر، در 70کیلومتري جنوب استان قرار دارد. 

 
برچسب ها 

شهرضا اصفهان عباس رضایی



فولاد مبارکه اصفهان با 12 طرح توسعه به پیکار علیه تحریم ها برخاسته است

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  351  |  تاریخ: 1399/10/21

پیام سپاهان - اصفهان- مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه اصفهان گفت: اجراي برنامه توسعه این شرکت مُشتمل بر 12 طرح،
گام موثري در راه جهش تولید در عرصه صنعت فولاد کشور و بی اثر کردن تحریم هاست.

پیام سپاهان - اصفهان- مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه
اصفهان گفت: اجراي برنامه توسعه این شرکت مُشتمل بر
12 طرح، گام موثري در راه جهش تولید در عرصه صنعت

 
فولاد کشور و بی اثر کردن تحریم هاست. 

حمیدرضا عظیمیان روز یکشنبه در نشست خبري با حضور
اصحاب رسانه در سالن اجتماعات کارخانه فولاد مبارکه با
اشاره به تلاش کارکنان این مجموع، بومی سازي را بهترین
راهکار مقابله با تحریم هاي ظالمانه علیه

 
کشورمان برشمرد. 

وي با اشاره به بومی سازي سه هزار و 850 قطعه در این مجتمع صنعتی گفت: این شرکت توانست با اصلاح دستگاه شماره پنج ناحیه
فولادسازي تختال(اسلب) فولادي خود، نخستین بار محصولی با ضخامت 300 میلیمتر تولید کند که از مرغوبیت بالایی در تولید

 
محصولات نورد برخوردار است. 

عظیمیان افزود: رسیدن مجموعه فولاد مبارکه به فناوري تولید تختال(اسلب) فولادي با ضخامت 300 میلیمتر، ما را از بازطراحی

 
دستگاه هاي یک تا چهار ناحیه فولادسازي که قرار بود شرکت هاي خارجی عملکرد آنهاا را بهبود دهند، بی نیاز کرد.  

وي تصریح کرد: طرح دیگري که در فولاد مبارکه برنامه ریزي شده است، طرح موسوم به"آي 4" یا نسل چهارم فناوریست که فولاد

 
مبارکه را به یکی از مطرح ترین فولادسازان جهان تبدیل خواهد کرد. 

مدیرعامل فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: در حال حاضر فولاد مبارکه، نسل سوم و ذوب آهن اصفهان، نسل دوم این فناوري را در
اختیار دارند اما شرکت هاي پیشرو به سمت استفاده از نسل چهارم فناوري هوشمند در حال حرکت هستند که طرح موسوم به"آي

 
4" نیز به همین منظور طرح ریزي شده است. 

عظیمیان با بیان اینکه این حرکتی دانشی و بنیانی است که صنعت کشور را متحول خواهد کرد، یادآور شد: در حال حاضر حدود 20
شرکت در جهان از این فناوري استفاده می کنند و این طرح تا سال 1404، مجتمع مبارکه را به نسل چهارم فناوري مجهز خواهد

 
کرد. 

وي در بخش دیگر سخنان خود به اهمیت این مجموعه در ایجاد اشتغال نیز اشاره کرد و اظهار داشت: این کارخانه براي حدود 350
هزار نفر بصورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال ایجاد کرده است و هم اکنون بیش از یکصد شرکت با سهام هاي متفاوت با گروه فولاد

 
مبارکه همکاري می کنند. 

عظیمیان گفت: این شرکت، بزرگترین تولیدکننده ورق هاي فولادي در منطقه منا(خاورمیانه و شمال افریقا) است و با داشتن سهم

 
50 درصدي در تولید فولاد کشور، بزرگترین تولیدکننده آهن اسفنجی در دنیا با تولید 11/4 میلیون تُن در سال است. 

وي با بیان اینکه یک درصد تولید ناخالص داخلی(GDP) و 5 درصد تولید ناخالص داخلی بخش صنعت کشور مربوط به فولاد مبارکه

 
است، اظهار داشت: یکهزار کارخانه بطورر مستقیم و سه هزار کارخانه بطورر غیرمستقیم از مُشتري هاي این شرکت هستند. 



وي همچنین فولاد مبارکه را از نظر میزان استفاده از آب داراي رکورد کم مصرفترین در بین فولادسازان جهان توصیف و اضافه کرد:

 
مجتمع مبارکه در دنیا کمترین مصرف آب در بین کارخانه هاي فولادي را دارد و آب را بازچرخانی و تصفیه می کند. 

وي با اشاره به کمک مالی این شرکت به طرح هاي آبی کلان کشور تصریح کرد: فولاد مبارکه همچنین براي 9 شهر اطراف

 
خود، سیستم فاضلاب ایجاد و به بخش بهداشتی و تامین آب صنعتی نیز کمک کرده است. 

این فعال صنعتی با تاکید بر اینکه ما باید ورق هاي فولادي با استحکام و کیفیت بالاتر و وزن کمتر تولید کنیم، اظهار داشت: تولید ما
بیشتر از مصرف است اما گاهی بازار دچار هیجان می شود و بین قیمت تولید اولیه و بازار فاصله می افتد که این اشِکال بدلیل

 
نبود مدیریت صحیح در بازار توسطه دستگاه هاي مربوطه است. 

عظیمیان در عین حال تصریح کرد: فولاد مبارکه همچنان رو به جلو در حال حرکت است اما بدلیل مشکل نرسیدن گاز، ممکن است

 
با افُت تولید مواجه شود و در حال حاضر کم شدن سهمیه گاز کارخانه مبارکه، مهمترین مشکل ماست. 

 
به گزارش ایرنا، فولاد مبارکه، بزرگترین مجتمع صنعتی کشور و بزرگترین تولیدکننده فولاد تخت در خاورمیانه و شمال آفریقاست. 

 
این شرکت با داشتن حدود 12 میلیون تُن ظرفیت آهن اسفنجی، بزرگترین تولیدکننده آهن اسفنجی در جهان محسوب می شود. 

مجتمع فولاد مبارکه واقع در 75 کیلومتري جنوب غرب اصفهان داراي 35 کیلومتر مربع وسعت و 17 کیلومتر مربع سالن تولید است.

 
برچسب ها 

فولاد مبارکه اصفهان انجمن تولید کنندگان فولاد ایران اصفهان



''آبیاري تیب(نواري) '' راهگشاي کشاورزي مناطق کم آب و خشکسالی

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  352  |  تاریخ: 1399/10/21

پیام سپاهان - اصفهان- سامانه ''آبیاري تیپ یا نوارهاي آبیاري قطره اي(نواري)'' مدلی موفق از روش هاي نوین آیباري است
که به اعتقاد کارشناسان امر در شرایط خشکسالی و کمبود آب براي کشاورزي به ویژه در استان اصفهان راهگشاست.

 پیام سپاهان - اصفهان- سامانه "آبیاري تیپ یا نوارهاي
آبیاري قطره اي(نواري)" مدلی موفق از روش هاي نوین آیباري است که به اعتقاد کارشناسان امر در شرایط خشکسالی و کمبود آب

 
براي کشاورزي به ویژه در استان اصفهان راهگشاست. 

به گزارش ایرنا، تیغ تهدید خشکسالی در سال هاي اخیر بخش هاي مختلف را با مشکلاتی عدیده اي مواجه کرده است که در این
میان، خشکسالی کشاورزي به عنوان مهمترین بخش اقتصادي کشور از جمله مباحث مهمی است که به تاکید کارشناسان باید براي

 
کاهش آن، برنامه ریزي مناسبی اتخاذ شود. 

استفاده بهینه از منابع آب به عنوان یک سرمایه راهبردي ملی و ودیعه اي براي نسل هاي آینده، مستلزم بهره برداري حساب شده و

 
هوشمندانه از منابع آب است که بسیاري از مناطق واقع بر کمربند خشک جهان با آن مواجهند. 

پایش خشکسالی کشاورزي اثرات مختلف ویژگی هاي هواشناسی یا هیدرولوژیک خشکسالی را به پدیده کشاورزي بویژه کمبود بارش،

 
اختلاف بین تبخیر- تعرق واقعی و پتانسیل، کمبود رطوبت خاك و افت سطح آب زیرزمینی مرتبط می سازد. 

قرارگیري قسمت اعظم کشور ایران در منطقه خشک و نیمه خشک جهان، رشد جمعیت و نیاز به تأمین امنیت غذایی، استقرار صنایع
آب بر در مناطق کم آب کشور، خشکسالی هاي مکرر، کاهش ذخایر برف مناطق کشور، بهره برداري بیش از حد از منابع آب
زیرزمینی و مدیریت غیر سیستمی منابع آب کشور باعث بروز منازعات اجتماعی، تخلیه روستاها و افزایش حاشیه نشینی شهرهاي

 
بزرگ شده است. 

عمده شهرهاي بزرگ ایران در مناطقی واقع شده اند که دسترسی آنها به منابع آب هاي سطحی کم بوده و بیشتر از آب هاي

 
زیرزمینی استفاده می کنند. 

امروزه بهره وري از آب در تولید محصولات کشاورزي یکی از موضوعات مهم توسعه اقتصادي کشور است و مصرف بهینه آب خود به

 
خود صرفه جویی در مصرف را نیز شامل می شود. 

در ایران بیش از 85 درصد اراضی آبی با روش هاي سطحی آبیاري می شوند که از راندمان آبیاري کمتري برخوردار هستند؛ کشاورزي

 
ایران هنوز سنتی باقی مانده چون بارزترین نشانه آن یعنی وابستگی بیش از حد به بارندگی را در خود حفظ کرده است. 

بر اساس آمار موجود در ایران 90 درصد تولیدات کشاورزي از طریق کشت آبی بوده و فقط 10 درصد از طریق دیم صورت می گیرد و
15 درصد زمین هاي کشاورزي در جهان، آبی بوده و 85 درصد بقیه به صورت دیم کشت می شود اما نیمی از تولیدات کشاورزي و



 
غذاي مردم بر روي کره زمین از زمین هاي آبی برداشت می شود. 

با وجود خشکسالی هاي پیاپی، کاهش نزولات آسمانی و افت قابل توجه سطح آب زیر زمینی در سال هاي اخیر و صرفه جویی و

 
استفاده بهینه آب، ضرورت اصلاح روش هاي آبیاري در ابعاد مختلف بخش کشاورزي بیش از پیش احساس می شود. 

به تأکید کارشناسان، خشکسالی واقعیت اقلیم ایران است؛ این پدیده بنا به اظهار کارشناسان امر به دلیل رشد نیازهاي آبی کشور در

 
بخش هاي مختلف در سال هاي آتی نیز شدت خواهد یافت. 

بر اساس اعلام این منابع رسمی، در زمان حاضر حدود 91.4 درصد منابع آب استان اصفهان در بخش کشاورزي مصرف می شود و از
طرفی افزایش روز افزون جمعیت نیاز به تولید مواد غذایی بیشتر را ایجاب می کند در این راستا یافتن راهکارهایی که کاهش مصرف
و استفاده بهینه آب را در این بخش به دنبال داشته باشد همواره از اولویت هاي مطالعاتی و پژوهشی بوده تا بتوان محصولات

 
کشاورزي را براي این جمعیت رو به ازدیاد تولید کرد. 

به گفته کارشناسان و استادان دانشگاه هاي استان اصفهان افزایش جمعیت باعث کاهش منابع آب در دسترس شده است و دو سوم

 
جمعیت جهان از سال 2025 با مشکل کم آبی مواجه خواهند بود. 

مساحت اراضی کشاورزي استان اصفهان 569 هزار هکتار است و 11 درصد از اشتغال و هفت درصد از تولید ناخالص ملی این استان
به بخش کشاورزي اختصاص دارد که سطح زیر کشت محصولات گلخانه اي شامل سبزي و صیفی و گل و گیاه زینتی استان برابر هزار
و 600 هکتار و میزان تولید سالانه سبزي و صیفی گلخانه اي استان بالغ بر 235 هزار تن بود که اصفهان رتبه دوم کشوري را به خود

 
اختصاص داده است. 

با این توصیف ، روش هاي نوین آبیاري نسخه شفابخش و موثر در رفع چالش کمبود آب در حوزه کشاورزي است که آبیاري به روش
"نوار تیپ "یکی از مدل هاي موفق در این عرصه بوده که با انجام اقدامات عملی با این مدل، صرفه جویی در مصرف آب، کاهش

 
هزینه هاي آبیاري، افزایش سطح زیر کشت با حذف جوي انتقال آب و افزایش عملکرد در هکتار از دستاوردهاي آن به شمار می رود. 
نوار تیپ در زیر خاك انتقال داده می شود که این موضوع کاهش تبخیر آب و جلوگیري از مسدود شدن سوراخ هاي آن را به همراه

 
دارد و این به کیفیت عملکرد در آبیاري کمک می کند. 



عدم استفاده از منابع و ظرفیت هاي موجود؛ مهم ترین دلیل عدم پیشرفت

استان

منبع: ایسناشماره خبر:  353  |  تاریخ: 1399/10/21

استاندار خراسان جنوبی بیان کرد: مهمترین دلیل محرومیت و پیشرفت نکردن استان، عدم استفاده از منابع و ظرفیت هاي
موجود است.

 حمید ملانوري، امروز یکشنبه 21 دي در دیدار رئیس و
معاون پارك علم و فناوري استان اظهار کرد: عدم استفاده از منابع در مسیرهاي درست، سبب شده مردم با وجود ثروتی که در اختیار

 
دارند از درآمد کافی ، رفاه، نشاط، فضاي شهري مطلوب و... بی بهره بمانند. 

 
به گزارش ایسنا، وي تصریح کرد: کاري که ما باید انجام بدهیم این است که این اشکالات را برطرف کنیم. 

استاندار با اشاره به این که طی دو سه ماه گذشته، برنامه ریزي هایی در همین راستا صورت گرفته، اظهار کرد: یکی از مهمترین

 
کارها، راه اندازي ستاد خاوران است. 

 
ملانوري گفت: غرض از راه اندازي این ستاد، برنامه ریزي تخصصی و عالمانه براي پیش بردن استان به سمت توسعه و پیشرفت است. 

وي یادآور شد: خراسان جنوبی به لحاظ هوش و استعداد مردمانش از استان هاي صاحب نام است و وضعیت فعالیت پارك علم و

 
فناوري نیز این موضوع را ثابت می کند. 

وي ادامه داد: بزرگترین ایراد کار این است که هر کدام از این افراد و توانمندي ها، به تنهایی و براي خودش کار می کند، چرا که در

 
مسیر توسعه قرار نگرفته است. 

استاندار گفت: در مجموعه استان و به ویژه در پارك علم و فناوري، شرکت هاي متعددي داریم که در حال تولید دانش هستند اما

 
جرأت ندارند این ایده خود را صنعتی کنند. 

وي، عدم وجود حمایت هاي کافی، پشتوانه نداشتن، استقبال نکردن مردم و... از عوامل مؤثر در بی انگیزگی افراد به عملی کردن ایده

 
و فکرشان است. 



ملانوري با بیان اینکه ما وظیفه داریم حلقه اتصال دانشگاه ها و مراکز علمی با حوزه هاي عملی و اجرایی باشیم، خاطرنشان کرد: این

 
اقدام ما در اتصال دو حوزه علمی و عملی می تواند نجات دهنده استان باشد. 

 
 

 
رایزنی با سرمایه گذاران بزرگ براي رونق فولاد 

حمید ملانوري، استاندار خراسان جنوبی همچنین در دیدار امام جمعه و اعضاي شوراي اسلامی شهر نیمبلوك اظهار کرد: خراسان

 
جنوبی از رایزنی هاي استان با سرمایه گذاران بزرگ براي ورود به توسعه فولاد خبر داد. 

 
ملانوري تصریح کرد: فولاد، نقطه عطفی در صنعت استان است که اشتغالزایی به همراه دارد و باعث رونق منطقه خواهد شد. 

وي ادامه داد: به جهت اهمیت موضوع، براي رفع مشکلات موجود و توسعه کارخانه از طریق حوزه هاي مختلف پیگیري هایی صورت

 
گرفته است. 

استاندار خراسان جنوبی از پیگیري هاي انجام شده براي رفع مشکل گاز و برق و همچنین ترخیص تجهیزات و ماشین آلات کارخانه

 
از گمرك نیز گفت. 

ملانوري به وضعیت اشتغال نیرو در کارخانه اشاره کرد و گفت: به مدیران مجموعه تأکید شده تا آن جا که مقدور است، از نیرو هایی

 
که در حال حاضر مشغول به کارند، کسی بیکار نشود. 

 
وي ادامه داد: در بحث جذب نیرو براي ادامه کار و در فازهاي فعالیت کارخانه هم تأکید بر نیروهاي بومی است. 

استاندار خراسان جنوبی، موارد و موضوعاتی که توسط امام جمعه و اعضاي شوراي اسلامی نیمبلوك مطرح شد را پاسخ گفت و با نگاه

 
مثبت، مشکلات عنوان شده پیگیري خواهد شد. 

 
تفکر توسعه اي را در دانش آموزان تقویت کنید 

استاندار خراسان جنوبی در نشست با مدیرکل آموزش و پرورش استان نیز بر تقویت نگاه و تفکر توسعه محور در دانش آموزان تأکید
کرد. 



وي خاطرنشان کرد: با تقویت تفکر توسعه اي، دانش آموز به جاي این که فکرش را بر روي یک شغل متمرکز کند، به این می اندیشد

 
که چطور می تواند مهره اي تأثیرگذار در جامعه باشند. 

وي با تأکید بر اینکه آموزش و پرورش، پایه و اساس همه کار هاي ماست، تصریح کرد: جامعه هاي توسعه یافته و رو به پیشرفت،

 
جوامعی هستند که کودکان، جوانان، نوجوانان شان، خوب تربیت می شوند. 

استاندار خراسان جنوبی یادآور شد: در هر دوره اي لازم است که جوانان و نوجوانان، دانش هاي مرتبط با نیاز روز را فرابگیرند و در

 
همین راستا انگیزه پیدا کنند تا مسیر اداره جامعه را به دست بگیرند. 

ملانوري با تأکید بر اینکه دانش آموزان، بخش عمده اي از علم مورد نیاز خود را در مدرسه می آموزند، گفت: آموزش و پرورش با
جدیت، آموزش کتاب هاي درسی و برگزاري کلاس هاي فوق برنامه را دنبال می کند و تلاش بر این است که دانش آموزان در رشته

 
هاي دانشگاهی خوبی پذیرفته شوند. 

وي متذکر شد: انتظاري که از آموزش و پرورش می رود، این است که آموزش ها به گونه اي باشد که فضایل اخلاقی را فرا بگیرند تا

 
بتوانند زندگی خود و حتی جامعه را اداره کنند. 

استاندار تصریح کرد: شوراي آموزش و پرورش، با همین انگیزه تشکیل شده تا با استفاده از خردجمعی، راه هاي نویی را براي تعلیم و

 
تربیت دانش آموزان در مدارس ارائه نماید. 

ملانوري ادامه داد: یکی از این راه هاي نو، تقویت تفکر توسعه محور در دانش آموزان است و کودکان را به این فکر وامی دارد که

 
بتوانند راهی را انتخاب کنند که یادگاري از خود در جامعه به جا بگذارند. 

 
وي اظهار کرد: فرقی نمی کند در چه رشته اي تحصیل کند یا ادامه کار دهد، مهم این است که فردي توسعه گرا و مؤثر باشد. 

ملانوري با بیان اینکه دانش آموزان به گونه اي باید آموزش ببینند که افرادي خودباور، ریسک پذیر، کارآفرین، با جرأت و جسارت

 
باشند،گفت: دبیرخانه شوراي آموزش و پرورش باید متناسب با این موارد، طرح هایی را به شورا ارائه کند. 

وي افزود: این طرح ها در شورا، نقد و بررسی شده در مسیر تحقق و اجرا قرار می گیرد که هدف از این کار، تربیت نسلی مؤثر در

 
توسعه استان است. 

انتهاي پیام



طرح دغدغه هاي معلولان در محله هاي تهران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  354  |  تاریخ: 1399/10/21

خبرگزاري آریا - دبیرجشنواره فیلم کوتاه و عکس محله
اسدي در نشست خبري افتتاح این جشنواره ضمن ارائه
توضیحاتی درباره جزئیات این جشنواره گفت: طرح دغدغه
هاي معلولان در محله هاي تهران و ایجاد زمینه مشارکت
آنها در رویدادهاي شهري و محله اي از الویت هاي این

 
جشنواره است. 

به گزارش شهر به نقل از روابط عمومی دبیرخانه ستاد
راهبري مرکزي ساماندهی مشارکت هاي اجتماعی در
محله هاي شهر تهران (مدیریت محله) نشست خبري
جشنواره فیلم کوتاه و عکس با عنوان «سه، دو، یک» در
سراي محله اسدي با حضور برگزارکنندگان و نمایندگانی از

 
محله اسدي برگزار شد. 

مریم باریکانی دبیر جشنواره فیلم کوتاه و عکس محله در
رابطه با جزئیات برگزاري این جشنواره گفت: کانون
معلولان محله اسدي براي طرح موضوعات مرتبط با
معلولان در سطح شهر پیشنهاد برگزاري این جشنواره را
ارائه کرد تا فرصتی براي بیان دغدغه هاي معلولان فراهم

 
شود. 

او افزود: مناسب سازي و حق تردد ایمن به عنوان نخستین مطالبه معلول، ظرفیت هاي مغفول فرهنگی و هنري در اشتغال و
کارآفرینی در محلات، معلولین و مطالبه فرصت هاي شغلی و معرفی معلولین مبتکر، مخترع و خلاق به عنوان موضوعات اصلی این

 
جشنواره در نظر گرفته شده است. 

محمدمهدي نجفی خواه مدیر روابط عمومی ستاد مدیریت محله در رابطه با اهمیت برگزاري این جشنواره گفت: معلولان بخش مهمی
از جامعه هستند که معمولا نادیده گرفته می شوند. این جشنواره به دنبال ایجاد فرصتی براي بیان محدودیت هاي موجود در شهر
براي معلولان است. گفتگو درباره این محدودیت ها و مطالبه گري از مدیریت شهري موجب بهبود اوضاع و اصلاح برخی از نواقص در

 
سطح شهر می شود. 

او افزود: اهمیت این جشنواره در شکل محلی آن است. یکی از کانون هاي فعال در محله اسدي با کمک شبکه ملی موسسات
نیکوکاري و خیریه این جشنواره را طراحی و اجرا می کنند تا از فرصت هاي موجود در محله براي بیان مسائل مرتبط با معلولان

 
استفاده شود. 

مسعود حشمت دبیر کانون معلولان سراي محله اسدي در این نشست خبري گفت: کانون معلولان سراي محله اسدي در طول سال
هاي فعالیت خود تلاش کرده تا فرصت هایی براي معلولان این محله ایجاد کند. در این جشنواره نیز به دنبال ایجاد نگاهی مطالبه گر



 
در سطح شهر هستیم. 

او افزود: جشنواره فیلم کوتاه و عکس با هدف فرهنگ سازي در حوزه معلولان و تلاش براي بهبود امکانات و خدمات شهري به

 
معلولان اجرا می شود. 

حسین شوندي یکی از داوران این جشنواره در رابطه با این جشنواره بیان کرد: در این جشنواره فرصت گفتگو با جامعه هدف و جذب

 
معلولان براي حضور بیشتر در سطح جامعه است.این جشنواره نقطه ورود به محله براي شناخت معلولان و ارتباط با آنها است. 

همچنین در این نشست خبري ناهید حدادي کارآفرین ساکن محله اسدي در رابطه با هدف کارآفرینی براي معلولان محله و آسیه
علینژاد عضو شبکه ملی نیکوکاري و خیریه درباره نقش این شبکه در اجراي این جشنواره و اهمیت چنین رویدادهایی در سطح محله

 
نکاتی را ارائه کردند. 

جشنواره فیلم کوتاه و عکس «سه، دو، یک» با تاکید بر کارآفرینی و اشتغال معلولان در سطح محله و همچنین فرهنگ سازي و
مطالبه گري براي طرح دغدغه هاي معلولان در زمستان 1399 برگزار می شود.
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هشدار وزارت کار درباره آگهی هاي جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ پایین 

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه اي نسبت به انتشار آگهی هاي جعلی اخذ تسهیلات
اشتغالزایی با نرخ سود پایین به نام این وزارتخانه هشدار داد. به گزارش اقتصادسرآمد، از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، معاونت
توسعه کارآفرینی و اشتغال در اطلاعیه اي اعلام کرد: برخی از افراد سودجو با استفاده از نیاز مردم و جلب اعتماد آن ها با انتشار
آگهی هاي جعلی و با عناوینی همچون اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود کم به نام وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی با وعده هاي
دروغین به دنبال جذب مشتري، اخاذي،کلاهبرداري و سوء استفاده از مردم هستند.بر اساس اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و
اشتغال، حمایت از متقاضیان طرح هاي سرمایه گذاري به منظور توسعه کسب و کار فقط از طریق «سامانه کارا» که تنها سامانه
رسمی و قانونی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر بوده و درخواست متقاضیان پس از ثبت نام در سامانه از طریق
«دستگاه هاي اجرایی ذیربط» در شهرستان ها و استان ها و»کمیته فنی» و «موسسات عامل» بررسی می شود. این سامانه کارا به
نشانی اینترنتی WWW.KARA.MCLS.GOV.IR از سوي وزارت تعاون و در سال 96 براي دریافت تسهیلات مورد نیاز براي راه

اندازي کسب و کارهاي خود بویژه در مناطق کمتر برخوردار و یا داراي نرخ بیکاري بالا طراحی شده است.




